
Artikel från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

Uppmaning till Europeiska
kommissionen
Publicerad 09 juli 2022

Regeringen uppmanar Europeiska kommissionen att ta
initiativ för gemensamma och snabba åtgärder av EU-
institutionerna såväl som medlemsstaterna mot handel
och smuggling av olagliga skjutvapen.
Ett fortsatt samarbete är avgörande i kampen mot den organiserade
brottsligheten i Europa.

Statsminister Magdalena Anderssons och justitie- och inrikesminister Morgan
Johanssons brev till kommissionär Ylva Johansson, på engelska
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Artikel från Utrikesdepartementet

Program för statsbesöket från
Finland
Publicerad 10 maj 2022

Program för statsbesöket av Finlands president Sauli
Niinistö och fru Jenni Haukio 17–18 maj 2022.

Tisdag 17 maj

Förmiddag

Högtidlig välkomstceremoni 
Statsbesöket inleds när kungaparet möter presidentparet vid Hovstallet för
kortege till Kungliga slottet.
Hovstallet

Vid den högtidliga välkomstceremonin på Inre borggården inspekterar
presidenten och kungen Grenadjärkompaniet ur Livgardet och
nationalsånger spelas. Presidentparet presenteras för representanter för
riksdag och regering. Kungaparet hälsar samtidigt på den finska
delegationen. Allmänheten är välkommen att närvara vid välkomstceremonin
på Inre borggården.
Kungliga slottet

Kungen och presidenten ger därefter ett pressuttalande i Lovisa Ulrikas
matsal.

Möte med talmannen
President Niinistö tas emot av talman Andreas Norlén i riksdagen. Efter
deras möte håller presidenten ett anförande i Andrakammarsalen, i närvaro
av kungaparet och fru Haukio. Temat för anförandet är ”Ett ansvarstagande,
starkt och stabilt Norden”. Anförandet webbsänds på riksdagens webbplats. 
Riksdagen

https://www.regeringen.se/


Bernadottebiblioteket 
Drottningen och fru Haukio besöker Bernadottebiblioteket på Kungliga
slottet, där t.f.  slottsbibliotekarie Arvid Jakobsson kommer att förevisa ett
urval av bibliotekets objekt. 
Bernadottebiblioteket

Lunch
Kungaparet bjuder presidentparet på lunch på Kungliga slottet. 
Utrikesministern står samtidigt värd för en lunch på Utrikesdepartementet för
representanter ur den finska delegationen.

Eftermiddag

Möte med statsministern
Efter lunch tar statsminister Magdalena Andersson emot president Sauli
Niinistö i Adelcrantzska huset. Efter bilaterala överläggningar hålls en
presskonferens.

Waldemarsudde 
Fru Haukio och drottningen besöker Waldemarsudde och utställningen ”Ljus
över hav och land – Önningebykolonin på Åland”. De tas emot av
riksmarskalk Fredrik Wersäll och överintendent och museichef Karin Sidén. 
Waldemarsudde

Kulturevenemang: Dåtida, samtida och framtida – hur vidareutvecklas
det svensk-finska kultursamarbetet
Presidentparet och kungaparet deltar i ett kulturevenemang arrangerat av
Finlandsinstitutet, Svenska institutet och Kulturhuset Stadsteatern. Efter
öppningstal av utrikeshandelsminister och minister för nordiska frågor Anna
Hallberg följer samtal om de kulturella banden mellan Finland och Sverige
och visioner framåt. Medverkande: Maria Sid, teater- och scenkonstchef
Kulturhuset Stadsteatern, Stefan Forsberg, vd och chef Stockholms
konserthus och Susanna Pettersson, överintendent Nationalmuseum.
Därefter följer ett panelsamtal om nya möjligheter för film- och
tevedramaindustrin med Alma Pöysti, skådespelare, Dritero Kasapi,
teaterchef Riksteatern, Klaus Härö, regissör och Laura Munsterhjelm, Actors
in Scandinavia. Mark Levengood är konferencier. Medverkar gör också
Stina Ekblad, Bianca Kronlöf, Shebly Niavarani, Virpi Pahkinen och Anna
Järvinen. Cecilia Brinck, kommunfullmäktiges ordförande och Kerstin
Brunnberg, styrelseordförande, Maria Sid, teater- och scenkonstchef och
Malin Dahlberg, vd Kulturhuset Stadsteatern, samt Madeleine Sjöstedt,
generaldirektör Svenska institutet och Anders Eriksson, direktör



Finlandsinstitutet tar emot vid ankomst.
Kulturhuset Stadsteatern
Finlandsinstitutet
Svenska institutet

Kväll

Galamiddag
Statsbesökets första dag avslutas med att kungaparet ger en galamiddag på
Kungliga slottet.

Onsdag 18 maj

Förmiddag

Rundabordssamtal om grön omställning
Presidenten och kungen deltar i ett rundabordssamtal på Finlandsinstitutet,
arrangerat av Business Sweden och Svenskt Näringsliv, med Finlands
näringsminister Mika Lintilä och näringsminister Karl-Petter Thorwaldsson,
samt företrädare för finskt och svenskt näringsliv, bland dem Fredrik
Persson, styrelseordförande Svenskt Näringsliv och Jan Larsson, vd Business
Sweden. Temat för samtalet är ländernas arbete med att stärka
motståndskraften och innovationssamarbetet och påskynda den gröna
omställningen. ”How can Finland and Sweden co-innovate and scale-up
solutions to accelerate the green transition? Tuula Teeri, vd Kungl.
Ingenjörsvetenskapsakademin, IVA, är moderator. Finlandsinstitutets
direktör Anders Eriksson hälsar välkommen vid ankomst.
Finlandsinstitutet
Business Sweden
Svenskt Näringsliv

Stockholms örlogsbas Berga
Presidenten och kungen besöker Stockholms örlogsbas Berga, i sällskap av
prins Carl Philip. De välkomnas av ställföreträdande chefen för
Amfibieregementet, överstelöjtnant Joakim Kindahl. Besöket inleds med
möte med Amfibieregementets och Fjärde sjöstridsflottiljens personal och
förevisning av fartyg och materiel. Därefter följer en genomgång av det
svensk-finska försvarssamarbetet med deltagande av Finlands
försvarsminister Antti Kaikkonen, statssekreteraren i Försvarsdepartementet
Jan-Olof Lind, samt ÖB Micael Bydén. Besöket avslutas med ett
rundabordssamtal med säkerhets- och försvarspolitiska experter.



Försvarsmakten

Svenska Akademien
Fru Haukio och drottningen besöker Svenska Akademien, där de välkomnas
av den ständige sekreteraren Mats Malm. Tillsammans med ledamöterna Tua
Forsström och Åsa Wikforss äger ett samtal rum om Svenska Akademiens
arbete med ordböcker, priser/stipendier, Nobelpriset i litteratur och
utgivningen av böcker. I Börssalen kommer man att få information om själva
salen samt titta på utställningen av arkivföremål.
Svenska Akademien

Nordiska museet, aktivitetscenter för ukrainska barn
Fru Haukio och drottningen besöker Nordiska museet och aktivitetscentret
för ukrainska barn, Ukrainian Children Activity Center, som drivs i
samarbete med den ideella organisationen Beredskapslyftet. Centret
öppnade i mitten av april och har som mål att erbjuda barn som flytt krigets
Ukraina en trygg miljö med rutiner och socialt umgänge. Nordiska museets
chef Sanne Houby Nielsen, Beredskapslyftets ordförande Malin Leffler och
medgrundare Fredrik Hillelson hälsar välkommen. Efter en kort introduktion
om syftet med Beredskapslyftet berättar centrets ukrainske projektledare
Denys Grodyenko om bakgrunden till och arbetet vid centret.
Nordiska museet – Ukrainian Children Activity Center

Lunch i Stockholms stadshus
Stockholms stad ger en lunch med kommunfullmäktiges ordförande Cecilia
Brinck och finansborgarrådet Anna König Jerlmyr som värdar. Vid lunchen i
Gyllene salen deltar presidentparet, kungaparet, kronprinsessparet och
prinsparet. Regeringen representeras av näringsminister Karl-Petter
Thorwaldsson.
Stockholms stadshus

Eftermiddag

Myndigheten för samhällsskydd och beredskap, MSB
Presidentparet och kungaparet besöker Myndigheten för samhällsskydd och
beredskap, MSB. De tas emot av generaldirektören Charlotte Petri
Gornitzka. Regeringen representeras av justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson. På MSB kommer det svensk-finska samarbetet inom
krisberedskap och civilt försvar att presenteras och exempel ges på hur det
operativa arbetet går till.
MSB



Presidentparets mottagning
Presidentparet står värd för en mottagning till sina svenska värdars ära.

Kväll

Avsked
Statsbesöket avslutas när kungaparet tar farväl av sina gäster vid en
ceremoni på Kungliga slottet.

 



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Utbildningsdepartementet

Samtal om hur säkerheten i skolan
kan stärkas
Publicerad 09 maj 2022

Den 5 maj höll regeringen ett rundabordssamtal om hur
säkerheten för elever och personal i skolan kan stärkas.
Bland deltagarna fanns företrädare för myndigheter,
fackförbund och andra organisationer inom skolans
område.
Den svenska skolan är förhållandevis trygg men behöver bli tryggare, både
för elever och lärare. Lärare ska känna att de har hela samhällets stöd när de
upprätthåller en trygg skolmiljö och ingen ska behöva vara rädd för att gå till
skolan.

Gemensamt för de våldsdåd i skolmiljö som vi har sett i Sverige är att
gärningsmännen har varit unga och haft problem med psykisk ohälsa på olika
sätt.

- Elevhälsan måste stärkas och få förutsättningar att arbeta förebyggande i
stället för att bara släcka bränder. Det har varit mycket värdefullt att få
lyssna på olika perspektiv på de här frågorna, säger skolminister Lina
Axelsson Kihlblom.

En trygg arbetsplats för skolpersonal

Hot och våld i arbetslivet behöver tas på allvar. Skolan är en stor arbetsplats
och ingen ska behöva vara rädd på jobbet. Det är inte bara ett
arbetsmiljöproblem utan i förlängningen även ett angrepp på det
demokratiska samhället.

https://www.regeringen.se/


- Skolan ska vara en trygg plats att gå till. Det är viktigt både för lärarnas
arbetsmiljö och elevernas studiemiljö, säger biträdande
arbetsmarknadsminister Johan Danielsson.

Samarbete mellan flera aktörer

Det är mycket allvarligt när våldsdåd drabbar personer i skolmiljön. För att
motverka sådana händelser krävs ett förebyggande arbete som behöver pågå
både i skolan och det omgivande samhället.

- Samverkan mellan skolan, socialtjänsten polisen, hälso- och sjukvården och
ibland även Säkerhetspolisen, avgörande för att kunna förhindra sådana här
dåd. Hot, våld och kränkningar mot lärare och annan skolpersonal får aldrig
accepteras, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Förebyggande arbete behövs

Center mot våldsbejakande extremism (CVE) vid Brottsförebyggande rådet
redogjorde för Brå:s Skolundersökning om brott från 2019, som bland annat
visar att nästan hälften av eleverna (48%) uppger sig ha utsatts för olika
typer av brott minst en gång under de senaste tolv månaderna. Av andelen
elever som uppger att de utsatts för brott är skolmiljön en av de vanligaste
brottsplatserna. 8,5 % av eleverna uppger sig ha blivit utsatta för lindrigare
våld i skolan och 2 % för grövre våld.

De inbjudna organisationerna fick ge sin bild av vilka åtgärder som behöver
vidtas för att stärka säkerheten för elever och personal i skolan. Bland annat
betonades samverkan, förebyggande arbete och riskbedömningar.

På samtalet deltog företrädare för Arbetsmiljöverket, Brottsförebyggande
rådet, Center mot våldsbejakande extremism, Friskolornas riksförbund,
Idéburna skolors riksförbund, Kommunal, Lärarförbundet, Lärarnas
Riksförbund, Myndigheten för arbetsmiljökunskap, Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap, Polismyndigheten, Specialpedagogiska
skolmyndigheten, Skolverket, Skolinspektionen, Sveriges Kommuner och
Regioner, Sveriges Skolledarförbund och Säkerhetspolisen.



Artikel från Justitiedepartementet

Kampen mot terrorism kräver
både ny lagstiftning och en effektiv
samverkan mellan myndigheter
och kommuner
Publicerad 07 april 2022 Uppdaterad 11 april 2022

Sedan hösten 2014 har regeringen överlämnat 28
propositioner med lagförslag specifikt riktade mot
terrorism, se lista nedan. Bland förslagen kan nämnas
skärpta åtgärder mot resor i terrorismsyfte, skärpta
åtgärder mot penningtvätt och finansiering av terrorism,
ett effektivare informationsutbyte mellan polis och
socialtjänst, skydd mot betalningsverktyg, och så sent
som i mars 2022 en samlad straffrättslig terrorism‐
lagstiftning.
Förutom propositioner med lagförslag består regeringens arbete mot
terrorism även av uppdrag till en rad myndigheter, till exempel Polis‐
myndigheten, Säkerhetspolisen, Kriminalvården, Ekobrottsmyndigheten och
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap. I listan nedan kan du ta del
av de 24 regeringsuppdrag i terrorismbekämpande syfte som regeringen har
beslutat om sedan hösten 2014.

Genom regeringens nationella strategi mot terrorism skapas en tydlig struktur
för det arbete som krävs för att motverka terroristbrottslighet. I strategin
betonas vikten av samverkan och en tydlig uppföljning av det arbete som
görs. Att motverka och förebygga våldsbejakande extremism och terrorism
är ett ansvar för hela samhället. Fler måste göra mer och tänka steget längre.
Samverkan mellan statliga myndigheter och kommuner är en förutsättning

https://www.regeringen.se/


för att detta ska bli framgångsrikt.

Skr. 2014/15:146 Förebygga, förhindra och försvåra – den svenska strategin
mot terrorim

Propositioner kopplade till regeringens arbete mot
terrorism

1. En samlad straffrättslig terrorismlagstiftning, Prop. 2021/22:133
Det finns i dag tre lagar som reglerar brott kopplade till terrorism. För att
göra regleringen mer ändamålsenlig, effektiv och överskådlig föreslår
regeringen en ny terroristbrottslag

2. Nytt regelverk för kvalificerade säkerhetsärenden, Prop. 2021/22:131
Arbetet mot terrorism är en högt prioriterad fråga för regeringen.
Regeringen föreslår därför en mer ändamålsenlig, effektiv och
överskådlig reglering när det gäller de utlänningar som utgör kvalifi‐
cerade hot mot Sveriges säkerhet. Den nya regleringen är samtidigt
förenlig med ett väl fungerande skydd för grundläggande fri- och
rättigheter.

3. Anpassning av svensk rätt till EU:s nya in- och utresesystem, Prop.
2021/22:81
Två EU-förordningar som antogs 2017 innebär att det ska inrättas ett
gemensamt in- och utresesystem för elektronisk registrering av de tredje‐
landsmedborgare som passerar de yttre gränserna för kortare vistelser,
eller som nekas inresa.

4. Utlandsspioneri, Prop. 2021/22:55
Internationella freds- och säkerhetsfrämjande samarbeten bygger i hög
grad på förtroende och på att de hemliga uppgifter som förekommer
inom ramen för samarbetena kan skyddas av de samverkande länderna.
För att stärka skyddet för sådana samarbeten mot spioneriliknande
gärningar föreslår regeringen att brotten utlandsspioneri, grovt utlands‐
spioneri och röjande av hemlig uppgift i internationellt samarbete införs i
brottsbalken.

5. Föreningsfrihet och terroristorganisationer, Prop. 2021/22:42
Terrorism utgör en svår påfrestning för drabbade samhällen och hotar
såväl internationell fred och säkerhet som nationell säkerhet. Terrorism
innefattar brottslighet av mycket allvarlig och systemhotande natur och
är ett av de allvarligaste hoten mot demokratin, det fria utövandet av
mänskliga rättigheter och den ekonomiska och sociala utveck‐
lingen. Sverige behöver därför ha goda möjligheter att kunna ingripa mot
terrorism.



6. En ny straffbestämmelse som skyddar betalningsverktyg, Prop.
2020/21:73
För att upprätthålla förtroendet för moderna betalningslösningar är det
viktigt med ett starkt straffrättsligt skydd mot gärningar med anknytning
till bedrägerier och förfalskningar. Regeringen föreslår därför att det ska
införas ett nytt brott i 9 kap. brottsbalken som ska ge betalningsverktyg
ett starkare skydd mot sådana gärningar.

7. En strängare syn på hantering av vapen och explosiva varor, Prop.
2019/20:200
Förekomsten och användningen av illegala vapen och explosiva varor är
ett allvarligt samhällsproblem. Enligt regeringen finns det skäl att se
strängare på de allvarligare formerna av vapenbrott och brott mot
tillståndsplikten för explosiva varor, liksom på smuggling av vapen och
explosiva varor. Regeringen föreslår därför ändringar som innebär en
skärpt straffrättslig reaktion mot sådana brott.

8. Skärpta regler avseende hanteringen av sprängämnesprekursorer, Prop.
2019/20:154
Regeringen föreslår lagändringar med anledning av en ny EU-förordning
om sprängämnesprekursorer, det vill säga kemiska ämnen som kan
användas för legitima ändamål men också missbrukas för att tillverka
sprängämnen.

9. Ett förenklat förfarande vid vissa beslut om hemlig avlyssning, Prop.
2019/20:145
I kriminella kretsar är det vanligt att anonyma simkort används i mobil‐
telefoner och att såväl kort som telefoner byts ut i syfte att undvika och
försvåra avlyssning. Varje gång ett sådant byte sker måste ett nytt
tvångsmedelsbeslut om hemlig avlyssning av elektronisk kommunikation
meddelas och rätten hålla ett sammanträde. Den nuvarande ordningen är
resurskrävande. I propositionen föreslås att ett förenklat förfarande ska
införas vid vissa sådana beslut. Förslaget innebär att ytterligare tillstånd
till hemlig avlyssning ska kunna meddelas utan att rätten måste hålla ett
sammanträde i frågan.

10. Ett effektivare informationsutbyte mellan polis och socialtjänst vid
samverkan mot terrorism, Prop. 2019/20:123
Att bekämpa terrorism är ett ytterst angeläget samhällsintresse. En
förutsättning för att arbetet mot terrorism ska bli framgångsrikt är att
relevanta myndigheter samverkar och kan utbyta information med
varandra.

11. Inget grundavdrag vid bestämmande av brottsskadeersättning, Prop.
2019/20:87
I propositionen lämnas ett förslag som innebär förbättrade möjligheter



för brottsoffer att få ersättning för skada till följd av brott.
12. Reglering av vapenmagasin, Prop. 2019/20:58

Vapenlagstiftningen ska bland annat förhindra att människor kommer till
skada på grund av missbruk av vapen. Under senare år har skjutvapen‐
våldet i kriminella miljöer utvecklats på ett oroväckande sätt. Ett verktyg
i arbetet med att stoppa den negativa utvecklingen är att begränsa
tillgången till vapenmagasin i de sammanhang där illegala vapen
hanteras.

13. Hemlig dataavläsning, Prop. 2019/20:64
De brottsbekämpande myndigheterna har för närvarande flera hemliga
tvångsmedel till sitt förfogande. Den tekniska och samhälleliga utveck‐
lingen har dock medfört svårigheter att använda dessa tvångsmedel.
Informationen som ska avlyssnas, övervakas eller beslagtas är ofta
krypterad. De brottsbekämpande myndigheterna har ingen faktisk
möjlighet att bryta eller kringgå sådan kryptering. Kriminella hittar även
metoder för att på andra sätt undkomma vissa hemliga tvångsmedel.

14. Samarbete mellan svenska och norska särskilda insatsgrupper i kris‐
situationer, Prop. 2019/20:38
Regeringen föreslår lagändringar med anledning av ett avtal med Norge
om samarbete mellan särskilda insatsgrupper i krissituationer.

15. Ett särskilt straffansvar för samröre med en terroristorganisation, Prop.
2019/20:36
Regeringen föreslår ett särskilt straffansvar för den som har vissa former
av samröre med en terroristorganisation om gärningen är ägnad att
främja, stärka eller understödja terroristorganisationen.

16. Skärpta åtgärder mot penningtvätt och finansiering av terrorism, Prop.
2018/19:150
Arbetet mot penningtvätt och finansiering av terrorism är prioriterade
frågor för regeringen. I denna proposition föreslås ytterligare åtgärder,
utöver dem regeringen tidigare vidtagit. Här föreslås hur 2018 års
ändringsdirektiv till det fjärde penningtvättsdirektivet ska genomföras i
svensk rätt.

17. Datalagring vid brottsbekämpning – anpassningar till EU-rätten, Prop.
2018/19:86
Enligt EU-domstolens avgörande i den så kallade Tele2-domen är den
svenska datalagringen alltför omfattande och inte förenlig med EU-
rättens krav. Regeringen föreslår därför anpassningar av regleringen om
lagring och tillgång till uppgifter om elektronisk kommunikation i brotts‐
bekämpande syfte, så kallad datalagring, som syftar till att göra reglerna
förenliga med EU-rätten på området.

18. Finansiella företags uppgifter till brottsutredande myndigheter, Prop.



2017/18:291
I propositionen föreslås att de uppgifter som finansiella företag enligt
rörelselagstiftningen lämnar till brottsutredande myndigheter ska lämnas
utan dröjsmål och i elektronisk form

19. Lag om flygpassageraruppgifter i brottsbekämpningen, Prop.
2017/18:234
I syfte att bekämpa terrorism och annan allvarlig brottslighet har
myndigheter i flera länder i allt större utsträckning börjat samla in och
analysera PNR-uppgifter. PNR är en förkortning av den engelska
benämningen Passenger Name Record och avser uppgifter som passa‐
gerare lämnar vid bokning av flygresor och vid incheckning, t.ex. namn,
resedatum, resväg, bagageinformation och betalningssätt. PNR-
direktivet utgör ett unionsgemensamt regelverk för insamling och
användning av PNR-uppgifter i viss brottsbekämpande verksamhet.

20. En mer heltäckande terrorismlagstiftning, Prop. 2017/18:174
Regeringen föreslår en mer heltäckande straffrättslig terrorism‐
lagstiftning. Förslagen innebär att nästan alla straffbestämmelser i de tre
särskilda lagarna på området utvidgas.

21. En amnesti för explosiva varor, Prop. 2017/18:116
Regeringen föreslår en tidsbegränsad amnesti för tillståndspliktiga
explosiva varor. Syftet med förslaget är att minska antalet illegala
explosiva varor i samhället. Med explosiva varor avses till exempel
handgranater och sprängämnen.

22. En utvidgning av kapningsbrottet, Prop. 2017/18:73
Kapning och andra brott mot den civila luftfarten utgör allvarliga
företeelser och har inte sällan samband med terrorism. I syfte att möta
nya och framväxande hot på området har inom FN antagits ett protokoll
till konventionen för bekämpande av olaga besittningstagande av
luftfartyg (Pekingprotokollet) och en reviderad konvention för bekäm‐
pande av brott på den internationella civila luftfartens område (Peking‐
konventionen). I propositionen föreslås att Sverige ska tillträda proto‐
kollet och konventionen.

23. Ett mer effektivt informationsutbyte vid Nationellt centrum för terror‐
hotbedömning, Prop. 2017/18:36
Regeringen föreslår att Säkerhetspolisen, Försvarets radioanstalt och
Försvarsmakten, inom ramen för samarbetet vid Nationellt centrum för
terrorhotbedömning, ska få lämna ut uppgifter till varandra elektroniskt
genom direktåtkomst.

24. Ytterligare åtgärder mot penningtvätt och finansiering av terrorism,
Prop. 2016/17:173
I propositionen föreslås att lagen om åtgärder mot penningtvätt och



finansiering av terrorism upphävs och ersätts av en ny lag med samma
rubrik. Bestämmelserna i den nya lagen riktar i huvudsak skyldigheter
mot fysiska och juridiska personer som utövar finansiell och viss annan
verksamhet att förebygga, upptäcka och förhindra penningtvätt och
finansiering av terrorism i sin verksamhet.

25. Nya möjligheter till operativt polissamarbete med andra stater, Prop.
2016/17:139
Den ökade rörligheten över gränserna och behovet av skydd mot
terroristattentat och annan grov brottslighet ställer allt större krav på
samarbete mellan brottsbekämpande myndigheter i olika stater.
Regeringen föreslår därför att det internationella polissamarbetet utökas
genom att bestämmelserna om operativt polissamarbete i två EU-beslut,
Prümrådsbeslutet och Atlasrådsbeslutet, genomförs i svensk rätt.

26. Avtal om fördjupat partnerskap och samarbete mellan Europeiska
unionen och dess medlemsstater, å ena sidan, och Republiken
Kazakstan, å andra sidan, Prop. 2015/16:112
I propositionen föreslås att riksdagen godkänner ett fördjupat
partnerskaps- och samarbetsavtal mellan Europeiska unionen och dess
medlemsstater, å ena sidan, och Republiken Kazakstan, å andra sidan.
Det fördjupade partnerskaps- och samarbetsavtalet ersätter det befintliga
partnerskaps- och samarbetsavtalet mellan Europeiska gemenskaperna
och deras medlemsstater, å ena sidan, och Republiken Kazakstan, å
andra sidan (prop. 1995/96:136) som skrevs under 1995 och trädde i
kraft 1999.

27. Åtgärder mot missbruk av svenska pass, Prop. 2015/16:81
I propositionen föreslår regeringen åtgärder som syftar till att motverka
missbruk av svenska pass.

28. Ett särskilt straffansvar för resor i terrorismsyfte, Prop. 2015/16:78
För att kunna motverka terrorism behövs en effektiv straffrättslig lag‐
stiftning. Regeringen föreslår att den svenska regleringen skärps
ytterligare.

Regeringsuppdrag kopplade till regeringens arbete
mot terrorism

1. Uppdrag till Polismyndigheten och Åklagarmyndigheten att vara
kontaktpunkter enligt avtal mellan Sverige och IIIM
Regeringen uppdrar åt Polismyndigheten respektive Åklagarmyndig‐
heten att vara kontaktpunkter enligt artikel 7.1 i avtalet om utbyte av
information och bevisning mellan International, Impartial and
Independent Mechanism to assist in the investigation and prosecution of



persons responsible for the most serious crimes under International Law
committed in the Syrian Arab Republic since March 2011 (IIIM) och
Sverige som regeringen i dag har beslutat om att ingå.

2. Uppdrag till Åklagarmyndigheten att tillsammans med Ekobrottsmyndig‐
heten, Polismyndigheten, Säkerhetspolisen och Tullverket årligen
redovisa användningen av hemlig dataavläsning
Enligt förordningen (2015:743) med instruktion för Åklagarmyndigheten
ska myndigheten senast den 31 maj varje år redovisa uppgifter om
tillämpningen av bestämmelserna om vissa hemliga tvångsmedel enligt
närmare anvisningar från regeringen. De närmare anvisningarna framgår
av regeringens beslut från den 17 december 2015 om uppdrag att
redovisa användningen av hemliga tvångsmedel (Ju/2015/04549/Å).

3. Uppdrag att kraftsamla för att öka samhällets samlade förmåga att
hantera explosiva varor och den illegala användningen av dessa
Regeringen ger Polismyndigheten, Säkerhetspolisen, Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap, Tullverket, Försvarsmakten och Total‐
försvarets forskningsinstitut i uppdrag att gemensamt öka samhällets
förmåga att hantera explosiva varor samt förebygga och förhindra den
illegala införseln och användningen av dessa.

4. Uppdrag till Polismyndigheten att utvärdera den tidsbegränsade amnestin
för explosiva varor
Regeringen uppdrar åt Polismyndigheten att utvärdera den tids‐
begränsade amnestin för explosiva varor.

5. Regeringsuppdrag om åtgärder mot finansiering av terrorism
Regeringen uppdrar åt Säkerhetspolisen, Polismyndigheten, Åklagar‐
myndigheten, Ekobrottsmyndigheten, Tullverket, Skatteverket,
Försäkringskassan, Centrala studiestödsnämnden och Arbetsförmed‐
lingen att redogöra för tillämpningen av den nuvarande lagstiftningen
kring finansiering av terrorism, i den del det rör myndigheternas arbete
för att säkerställa att undandragna skattemedel inte används för
finansiering av terrorism, samt analysera behovet av ytterligare åtgärder
för att säkerställa hög effektivitet.

6. Utökat uppdrag till Totalförsvarets forskningsinstitut om våldsbejakande
extremistisk propaganda
Regeringen utökar uppdraget till Totalförsvarets forskningsinstitut (FOI)
att göra kartläggningar och analyser av våldsbejakande extremistisk
propaganda som sprids via internet och sociala medier
(Ku2016/01373/D).

7. Uppdrag till Polismyndigheten om användningen av poliskontroller i
områden nära inre gräns
Regeringen ger Polismyndigheten i uppdrag att bedöma hur en



effektivare användning av poliskontroller i områden nära inre gräns kan
uppnås.

8. Utökat uppdrag till Kriminalvården att utveckla arbetet mot vålds‐
bejakande extremism
Kriminalvården ska utöka arbetet med regeringens tidigare beslutade
uppdrag om att utveckla och långsiktigt förankra arbetet mot vålds‐
bejakande extremism inom myndigheten.

9. Uppdrag till Myndigheten för samhällsskydd och beredskap att verka för
samordning av risk- och sårbarhetsarbete som bidrar till en ökad trygghet
och säkerhet i samhället
Regeringen uppdrar åt Myndigheten för samhällsskydd och beredskap
(MSB) att verka för samordning av berörda aktörers risk- och
sårbarhetsarbete, för att skapa förutsättningar för en ökad trygghet och
säkerhet i offentliga miljöer där många människor samlas eller rör sig.

10. Uppdrag att vidta förberedelser inför inrättandet av ett nationellt
centrum mot våldsbejakande extremism vid Brottsförebyggande rådet
Regeringen uppdrar åt Brottsförebyggande rådet (Brå) att vidta
förberedelser inför inrättandet av ett nationellt centrum mot vålds‐
bejakande extremism vid Brå den 1 januari 2018.

11. Uppdrag till Kustbevakningen och Polismyndigheten om Kustbevak‐
ningens operativa stöd till Polismyndigheten vid polisinsatser mot
terrorism eller annan allvarlig brottslighet
Regeringen ger Kustbevakningen och Polismyndigheten i uppdrag att
analysera och föreslå en ändamålsenlig och effektiv ordning för att Kust‐
bevakningen med kort varsel ska kunna stödja Polismyndigheten
operativt med sjötransporter, flygtransporter och flygspaning vid
polisiära insatser mot terrorism eller annan allvarlig brottslighet.

12. Uppdrag till Polismyndigheten avseende utvecklat informationsutbyte
vid samverkan mot terrorism
Regeringen uppdrar åt Polismyndigheten att redovisa hur och i vilken
utsträckning informationsutbyte sker med kommuner och relevanta
myndigheter i syfte att motverka terrorism. Polismyndigheten ska även
analysera och redovisa vilka ytterligare åtgärder myndigheten kan vidta
för att utveckla informationsutbytet, med såväl Säkerhetspolisen som
andra aktörer, inom ramen för nu gällande lagstiftning.

13. Uppdrag till Myndigheten för samhällsskydd och beredskap att utvärdera
hanteringen av attentatet i Stockholm den 7 april 2017
Regeringen uppdrar åt Myndigheten för samhällsskydd och beredskap
(MSB) att utvärdera hanteringen av attentatet den 7 april 2017 i
Stockholm. I uppdraget ingår att beskriva och analysera hur den samlade
hanteringen av det initiala händelseförloppet inverkade på samhället,



särskilt de samhällsfunktioner som i stor utsträckning påverkade allmän‐
heten.

14. Uppdrag till Socialstyrelsen att ta fram en nationell vägledning för social‐
tjänstens arbete med återvändare m.fl.
Regeringen ger Socialstyrelsen i uppdrag att fram en nationell vägledning
för socialtjänstens arbete med enskilda individer och familjer som
återvänder från strider för våldsbejakande extremistiska grupper i
utlandet. Uppdraget ska redovisas till Regeringskansliet (Kulturdeparte‐
mentet) senast den 19 februari 2018.

15. Uppdrag till Kriminalvården att utveckla arbetet mot våldsbejakande
extremism
Regeringen uppdrar åt Kriminalvården att utveckla och långsiktigt
förankra arbetet mot våldsbejakande extremism inom myndigheten.
Arbetet ska bygga vidare på de behov som myndigheten identifierade i
sin kartläggning av metoder och arbetssätt som kan användas för att
förebygga våldsbejakande extremism hos Kriminalvårdens klienter.

16. Uppdrag till Statens institutionsstyrelse att utveckla det förebyggande
arbetet mot våldsbejakande extremism
Regeringen uppdrar åt Statens institutionsstyrelse (SiS) att fortsätta
genomföra insatser för att stärka det förebyggande arbetet mot vålds‐
bejakande extremism inom de särskilda ungdomshemmen. Uppdraget
ska redovisas till Regeringskansliet (Kulturdepartementet) tillsammans
med en ekonomisk redovisning senast den 18 maj 2018.

17. Uppdrag till Barnombudsmannen att öka kunskapen om barns
upplevelser av våldsbejakande extremism och terrorism
Regeringen uppdrar åt Barnombudsmannen att bidra till ökad kunskap
om barns erfarenheter av att vara berörda av problematiken med att
personer reser från Sverige till konfliktområden i terrorismsyfte.

18. Uppdrag till Socialstyrelsen att fortsatt stödja socialtjänstens arbete mot
våldsbejakande extremism
Regeringen uppdrar åt Socialstyrelsen att fortsatt stödja socialtjänsten i
dess arbete mot våldsbejakande extremism. Det är angeläget att social‐
tjänstens personal har kunskap om hur olika ärenden inom socialtjänsten
som rör våldsbejakande extremism kan hanteras. Uppdraget ska
redovisas till Regeringskansliet (Kulturdepartementet) tillsammans med
en ekonomisk slutredovisning senast den 18 maj 2018.

19. Uppdrag till Polismyndigheten att säkerställa insatsförmågan
Polismyndigheten ges i uppdrag att bedöma och redovisa hur myndig‐
hetens insatsförmåga kan säkerställas.

20. Uppdrag att utveckla och stärka samverkan för att arbeta effektivare
mot finansiering av terrorism



Regeringen beslutar att ge Säkerhetspolisen, Polismyndigheten (Finans‐
polisen), Åklagarmyndigheten, Ekobrottsmyndigheten och Skatteverket i
uppdrag att tillsammans utveckla sin samverkan för att mer effektivt
utnyttja myndigheternas respektive befogenheter och kompetenser i
kampen mot finansiering av terrorism.

21. Uppdrag till Säkerhetspolisen att redovisa hur myndigheten kan
intensifiera sitt arbete mot återvändare
Regeringen uppdrar åt Säkerhetspolisen att redogöra för hur myndig‐
heten kan intensifiera sitt arbete mot återvändare, det vill säga personer
som återvänder till Sverige efter att ha rest till konfliktområden i
terrorismsyfte.

22. Uppdrag till Polismyndigheten att vidta åtgärder för att införliva
regeringens strategi mot terrorism
Regeringen uppdrar åt Polismyndigheten att inom sitt ansvarsområde
införliva skrivelsen Förebygga, förhindra och försvåra – den svenska
strategin mot terrorism (skr. 2014/15:146) i sitt arbete mot terrorism.
Därigenom ska säkerställas att myndighetens verksamhet bedrivs i
enlighet med den inriktning som strategin anger.

23. Uppdrag till Säkerhetspolisen att vidta åtgärder för att införliva
regeringens strategi mot terrorism
Regeringen uppdrar åt Säkerhetspolisen att inom sitt ansvarsområde
införliva skrivelsen Förebygga, förhindra och försvåra – den svenska
strategin mot terrorism, Skr. 2014/15:146, i sitt arbete mot terrorism.
Därigenom ska säkerställas att myndighetens verksamhet bedrivs i
enlighet med den inriktning som strategin anger.

24. Uppdrag till Kriminalvården att kartlägga metoder och arbetssätt för att
stärka arbetet mot våldsbejakande extremism inom myndigheten
Kriminalvården får i uppdrag att göra en kartläggning av metoder och
arbetssätt som kan användas för att förebygga våldsbejakande
extremism hos Kriminalvårdens klienter.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Regeringens arbete för att
bekämpa mäns våld mot kvinnor
går framåt
Publicerad 05 april 2022

I december 2021 beslutade regeringen om ett
åtgärdsprogram med 99 åtgärder för att förebygga och
bekämpa mäns våld mot kvinnor. Vid en pressträff
under tisdagen berättade arbetsmarknads- och
jämställdhetsminister Eva Nordmark och justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson hur arbetet fortgår.
– Mäns våld mot kvinnor ska upphöra och hedersförtrycket ska bort. Det är
en självklar och viktig del av att bekämpa den grova brottsligheten. Särskilt
för vår feministiska regering. Åtgärdsprogrammet för att förebygga och
bekämpa mäns våld mot kvinnor genomförs nu i snabb takt, säger
arbetsmarknads- och jämställdhetsminister Eva Nordmark.

– Förra mandatperioden infördes den strängaste sexualbrottslagstiftningen
som Sverige någonsin haft. Sverige har nu en samtyckeslag, strängare straff
och bättre stöd för brottsoffer. För att förebygga våldet behövs också fler
tidiga insatser och att vi fortsätter stödja kvinno- och tjejjourerna och andra
ideella organisationer som jobbar med stöd till våldsutsatta. Om mäns våld
mot kvinnor ska upphöra så är det männen som måste förändras, säger
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Några av de åtgärder som regeringen har fattat beslut om sedan
åtgärdsprogrammet beslutades:

Skolverket har fått i uppdrag att erbjuda skolpersonal kompetensinsatser
som utifrån skolans förebyggande roll bidrar till att motverka mäns våld
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mot kvinnor och våld i nära relationer. Punkt 35 i åtgärdsprogrammet.
Jämställdhetsmyndigheten har fått i fortsatt uppdrag att stödja arbetet för
att stötta unga som har utsatts för våld. Jämställdhetsmyndigheten ska
även lämna förslag på hur stödet till unga våldsutsatta kan stärkas
ytterligare. Punkt 36 i åtgärdsprogrammet.
Dialog med arbetsmarknadens parter om att upptäcka våldsutsatthet och
stötta anställda har inletts. Punkt 61 i åtgärdsprogrammet.
Regeringen har beslutat om en proposition med förslag om att det ska
införas ett särskilt brott för hedersförtryck. Förslaget var under
beredning då åtgärdsprogrammet beslutades.
Regeringen har beslutat om en proposition med förslag som innebär att
skyddet mot hemfridsbrott och olaga intrång stärks. Förslaget var under
beredning då åtgärdsprogrammet beslutades.
Regeringen har beslutat att en särskild utredare får i uppdrag att bland
annat se över det straffrättsliga skyddet mot sexuella kränkningar av
barn i åldern 15 till 17 år, särskilt i förhållande till utnyttjande av barn
genom köp av sexuell handling. Punkt 82 och 83 i åtgärdsprogrammet.
En promemoria har remitterats i vilken det lämnas förslag på åtgärder för
att öka intäkterna till brottsofferfonden. Punkt 60 i åtgärdsprogrammet.

Regeringens arbete för att förebygga och bekämpa mäns våld mot kvinnor
fortsätter och under våren kommer fler åtgärder att beslutas. Regeringen
kommer bland annat att återkomma med ett nationellt våldsförebyggande
program. För att mäns våld mot kvinnor ska upphöra krävs insatser som
förebygger våldet från första början – och här har samhället en nyckelroll.
Programmet ska ta sikte på tidigt förebyggande arbete, insatser för att
förhindra att våld upprepas och att stärka det återfallsförebyggande arbetet.



Artikel från Justitiedepartementet

Historiskt beslut om att tillämpa
EU:s massflyktsdirektiv väntas
Publicerad 02 mars 2022

Mötet i EU:s ministerråd för rättsliga och inrikes frågor
den 3-4 mars präglas självklart av Ryssland invasion av
Ukraina. I centrum står EU:s hantering av den ström av
människor som lämnar Ukraina. Justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson och Integrations- och
migrationsminister Anders Ygeman företräder Sverige
på mötet.

Ukraina

På det extrainsatta mötet i EU:s ministerråd för rättsliga och inrikes frågor
den 27 februari slöt många ministrar upp bakom möjligheten att aktivera
EU:s så kallade massflyktsdirektiv.

EU-kommissionen har därefter lagt fram ett förslag om att aktivera
direktivet. När migrationsministrarna åter möts den 3 mars förväntas de enas
om detta. Beslutet kommer att behöva följas upp med diskussioner om
teknikaliteter.  

Direktivet ger dem som omfattas laglig rätt att befinna sig i EU och bland
annat rätt till skolgång och rätt att arbeta. Direktivet kan när som helst
avaktiveras. Massflyktsdirektivet antogs redan 2001 men detta är första
gången som det tillämpas. 

Schengen

Tillståndet i Schengenområdet
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Ministrarna kommer att få en lägesrapport och ska diskutera den politiska
styrningen av Schengen.

Bakgrunden är att det franska ordförandeskapet driver frågan om bättre
styrning av Schengensamarbetet och föreslår ett så kallat Schengenråd som
ska ge Schengenfrågorna särskilt utrymme när EU-ländernas
migrationsministrar möts.

Regeringen står bakom ordförandeskapet ambition.  

Utvärdering och övervakning av regelverket

På bordet ligger ett förslag om att förbättra och effektivisera
medlemsstaternas utvärderingar av Schengenregelverket.

Regeringen står bakom det franska ordförandeskapets ambition om att anta
en allmän riktlinje om förslaget.

Lägesrapport om asyl och migration

Ministrarna ska diskutera de fortsatta förhandlingarna om den så kallade
migrations- och asylpakten som kommissionen presenterade i september
2020.

Pakten innehåller en övergripande gemensam europeisk ram för migrations-
och asylhantering, inklusive flera lagstiftningsförslag som just nu diskuteras i
ministerrådet och i Europaparlamentet.

För att komma framåt i förhandlingarna har det franska ordförandeskapet
presenterat en stegvis ansats.

Regeringen står bakom den stegvisa ansatsen som en strategi för att komma
vidare i förhandlingarna och stödjer utformningen av det första steget. Det
handlar bland annat om screening, omfördelning och andra
solidaritetsåtgärder, liksom åtgärder om ett mer effektivt återvändande.

Civilskydd med anledning av klimatförändringarna

Ordförandeskapet föreslår slutsatser om civilskyddets roll i ljuset av de
konsekvenser klimatförändringarna medför.

Regeringen är positiv till initiativet eftersom det är viktigt att förbättra EU:s



beredskap, förmåga och motståndskraft i krissituationer.

Blandade frågor

Ministrarna kommer att få en lägesrapport om de pågående förhandlingarna
om så kallade e-bevisning.

Ministrarna ska ha en diskussion med direktören för EU:s byrå för
grundläggande rättigheter om EU:s arbete mot rasism och antisemitism.
Ordförandeskapet har lagt fram förslag till slutsatser som regeringen står
bakom.

På dagordningen står också en diskussion om EU-kommissionens förslag om
att förstärka den rättsliga grunden för lagstiftning beträffande hatpropaganda
och hatbrott.



Artikel från Justitiedepartementet

Uppdrag till MSB om bred
informationskampanj för ökad IT-
säkerhet
Publicerad 02 mars 2022

Tisdagen den 1 mars höll justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson en presskonferens om beredskapen
kring cybersäkerhet med anledning av Rysslands
invasion av Ukraina. Deltog gjorde även Myndigheten
för samhällsskydd och beredskaps (MSB) general‐
direktör Charlotte Petri Gornitzka och Säkerhetspolisens
chef Charlotte von Essen.
– Vi vet att Ryssland har en stor förmåga att genomföra cyberattacker mot
länder, företag och myndigheter. Även om Sverige inte är ett primärt mål så
kan det inte uteslutas att vi kan komma att drabbas och det behöver vi ha
beredskap för, sa justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Som ett led för att höja allmänhetens beredskap och medvetenhet kring
cybersäkerhet så kommer regeringen att ge MSB, i samverkan med Polis‐
myndigheten, i uppdrag att genomföra en bred informationskampanj som
riktar sig till allmänheten. Kampanjen ska informera om vad var och en kan
göra här och nu för att öka sin egen informations- och cybersäkerhet.
Regeringen kommer att återkomma till riksdagen med förslag om att anslå 40
miljoner kronor för detta syfte. Planeringen av kampanjen inleds omedelbart.

Uppdrag till MSB att genomföra en informationskampanj till allmänhet och
företag om informations- och cybersäkerhet

Regeringen och de svenska myndigheterna följer händelseutvecklingen noga.
Svenska myndigheter har intensifierat sitt informationsutbyte nationellt och
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internationellt.

Säkerhetspolisens generaldirektör konstaterade att det säkerhetspolitiska
läget i Europa allvarligt har försämrats och att det handlar om snabb
händelseutveckling. I nuläget finns inga konkreta uppgifter om ett ökat hot
mot Sveriges inre säkerhet men det är en komplex och allvarlig händelse‐
utveckling som kan komma att påverka Sveriges säkerhet på sikt.

MSB stöder berörda myndigheters samordning vid kris eller höjd beredskap.
MSB ger också stöd i samhällets arbete med att hantera informations- och
cybersäkerhetsincidenter. MSB:s generaldirektör redogjorde för den bered‐
skap som finns och den samverkan som sker med andra aktörer. Hon upp‐
manade också till extra vaksamhet med tanke på det säkerhetspolitiska läget.



Artikel från Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet,
Utrikesdepartementet

Det försämrade omvärldsläget
dominerade Folk och Försvars
Rikskonferens
Publicerad 12 januari 2022 Uppdaterad 12 januari 2022

Försvarsminister Peter Hultqvist, utrikesminister Ann
Linde och justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson deltog i Folk och Försvars Rikskonferens
som hölls 10–11 januari i digital form. Det övergripande
temat för konferensen var Hållbara vägval i en
föränderlig säkerhetsordning, ett ämne som berördes
av en mängd olika talare och experter från myndigheter
och civilsamhället under konferensens två dagar.
Försvarsminister Peter Hultqvist inledde konferensen med att å regeringens
vägnar tala om svensk säkerhet och global hållbarhet. I sitt anförande lyfte
försvarsministern fram den snabbt försämrade säkerhetspolitiska situationen
där hela den europeiska säkerhetsordningen ifrågasätts och hotas av
Rysslands agerande. Försvarsministern höll vid Rikskonferensens första dag
även ett tal under rubriken ”Sveriges försvarspolitiska prioriteringar”. I detta
anförande gick försvarsministern mer i detalj in på de omfattande satsningar
som görs för att stärka Sveriges nationella militära förmåga.

Inledningstal av försvarsminister Peter Hultqvist vid Folk och Försvars
Rikskonferens 2022

Tal av försvarsminister Peter Hultqvist vid Folk och Försvars Rikskonferens
2022
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Under konferensens första dag talade även bland annat Lena Hallin, chef för
Militära underrättelse- och säkerhetstjänsten (MUST), och Björn Lyrvall,
generaldirektör för Försvarets Radioanstalt (FRA), om det rådande
omvärldsläget.

På konferensens andra dag talade justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson om politikens ansvar för ökad trygghet och tillit. Justitie- och
inrikesministern fokuserade i sitt tal på den omfattande satsningen på civilt
försvar och den uppbyggnad som nu sker i många samhällsfunktioner, liksom
på kriminalpolitiken och de åtgärder som vidtas för att bekämpa
gängkriminaliteten och vikten av ett brett arbete med förebyggande insatser
för att stoppa nyrekryteringen.

Tal av justitie- och inrikesminister Morgan Johansson vid Folk och Försvars
Rikskonferens 2022

Utrikesminister Ann Linde Folk avslutade Folk och Försvars Rikskonferens
med ett tal som fokuserade på framtiden för svensk utrikes- och
säkerhetspolitik. Utrikesministern lyfte i sitt tal fram vikten av att försvara
den regelbaserade världsordningen, byggd på folkrätten och multilaterismen.
Hon pekade bland annat på värnandet av den europeiska säkerhetsordningen
och det breda säkerhetsbegreppet. Utrikesministern berörde också Sveriges
nyligen avslutade ordförandeskap i OSSE (Organisationen för säkerhet och
samarbete i Europa) och de avtryck Sverige som ordförande lämnat, bland
annat inom områden som jämställdhet och klimat.

Tal av utrikesminister Ann Linde vid Folk och Försvars Rikskonferens 2022

Vid Rikskonferensen talade även bland annat ÖB Michael Bydén, MSB:s
generaldirektör Charlotte Petri Gornitzka och säkerhetspolischefen Charlotte
von Essen. Alla seminarier, tal och debatter går att se i efterhand på Folk och
Försvars webbplats.



Artikel från Justitiedepartementet

Missbruk av EU:s medel och
situationen vid belarusiska
gränsen i fokus på ministermöte
Publicerad 13 december 2021

När integrations- och migrationsminister Anders
Ygeman och justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson träffade sina kollegor i Bryssel den 9-10
december diskuterades bland annat satsningar för att
förhindra missbruk av medel från EU:s
återhämtningsfond, migration som ett verktyg vid
hybridattacker och åtgärder för att bekämpa hatbrott.

Satsningar på att förhindra missbruk av EU-medel

Ministrarna diskuterade hur man förebygger, upptäcker och beivrar missbruk
och bedrägerier av EU-medlen från EU:s återhämtningsfond med anledning
av coronapandemin.

– Det handlar om väldigt mycket pengar och därför finns det också en risk
att kriminella aktörer försöker komma åt dessa. EU måste nu säkerställa att
stödet hamnar på rätt ställe och att det finns en transparens kring vart
pengarna går, sa justitie- och inrikesminister Morgan Johansson efter mötet.

Migration som ett verktyg vid hybridattacker

Mot bakgrund av den senaste tidens händelseutveckling vid gränsen mellan
Polen och Belarus diskuterades migration som ett verktyg vid
hybridattacker. Regeringen och EU har varit tydliga med att det är
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oacceptabelt att utnyttja människor för politiska syften.

Andra frågor som togs upp under mötet var bekämpande av hatbrott och
hatpropaganda, terrorismbekämpning och Schengensamarbetet.



Artikel från Justitiedepartementet

Ministermöte om migration som
hybridattack och missbruk av EU:s
medel
Publicerad 08 december 2021

På rådsmötet för rättsliga och inrikes frågor i Bryssel
den 9-10 december ska EU:s inrikes-, justitie- och
migrationsministrar bland annat diskutera satsningar för
att förhindra missbruk av medel från EU:s
återhämtningsfond. Ytterligare frågor är migration som
ett verktyg vid hybridattacker och åtgärder för att
bekämpa hatbrott.

Satsningar på att förhindra missbruk av EU-medel

För att förebygga och stoppa missbruk av EU-medlen från EU:s
återhämtningsfond har Europol satt upp projektet Operation Sentinel.
Ministrarna ska diskutera hur man förebygger, upptäcker och beivrar
missbruk och bedrägerier av EU-medlen. Särskilt fokus ligger på att
förhindra infiltration från organiserad brottslighet.

Regeringen stödjer arbetet med Operation Sentinel och välkomnar
samarbetet mellan de inblandade parterna.

Migration som ett verktyg vid hybridattacker

Mot bakgrund av den senaste tidens händelseutveckling vid EU:s gräns
mellan Polen och Belarus kommer ministrarna att diskutera migration som
ett verktyg vid hybridattacker.
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Regeringen anser att situationen vid EU:s yttre gräns är en EU-gemensam
angelägenhet och ser allvarligt på Belarus agerande och menar att det kan
beskrivas som en hybridattack. Regeringen och EU har varit tydliga med att
det är oacceptabelt att utnyttja människor för politiska syften. Solidariska
och samordnade åtgärder bör fortsätta vara grunden för vårt agerande.
Folkrätten, inklusive mänskliga rättigheter och internationell flyktingrätt,
samt EU-rätten och rätten att söka asyl ska alltid respekteras.

Bekämpande av hatbrott

Mot bakgrund av bland annat strategin mot antisemitism och för judiskt liv
som presenterades tidigare i höstas ska ministrarna diskutera bekämpningen
av hatpropaganda och hatbrott för ett mer inkluderande och skyddande
Europa.

Regeringen välkomnar diskussionen och anser att det är viktigt med ett starkt
och tydligt arbete mot hatpropaganda och hatbrott i EU.

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson och integrations- och
migrationsminister Anders Ygeman företräder Sverige vid mötet.



Artikel från Justitiedepartementet

Migration och kampen mot
sexuella övergrepp på barn på
RIF-rådet
Publicerad 14 oktober 2021

När justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
och inrikesminister Mikael Damberg träffade sina EU-
kollegor i Luxemburg 7–8 oktober diskuterade de
migration och utmaningar i samband med screening
och förvar vid EU:s yttre gräns. Andra frågor på
dagordningen var Europeiska åklagarmyndigheten,
kampen mot sexuella övergrepp på barn på internet och
eventuella EU-åtgärder om häktning.

Migration

EU-kommissionen och det slovenska ordförandeskapet informerade
ministrarna om arbetet med att ta fram handlingsplaner för att stärka
partnerskapen med prioriterade ursprungs- och transitländer. Ministrarna
diskuterade även situationen längs olika migrationsrutter.

EU-kommissionen, EU:s utrikestjänst och EU:s samordnare för kampen mot
terrorism informerade också om situationen i Afghanistan med fokus på
internationellt skydd, migration och säkerhet.

– Det är mycket viktigt att det internationella biståndet ökar. Från svenskt
håll har vi ökat stödet till FN:s flyktingorganisation UNHCR, och vi kommer
att fortsätta att göra så mycket vi kan för att undvika en humanitär kris i
Afghanistan, sade justitie- och migrationsminister Morgan Johansson, som
efter mötet också betonade vikten av att komma vidare i förhandlingarna om
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EU:s migrations- och asylpakt.

Screening och förvar

En annan punkt på dagordningen var frågan om screening och förvar av
migranter vid EU:s yttre gränser. På mötet konstaterades det att det krävs
vidare diskussioner på teknisk nivå och att det inte fanns stöd för att bryta ur
screeningförordningen från asyl- och migrationspakten.

Europeiska åklagarmyndigheten

EU-kommissionen och det slovenska ordförandeskapet informerade
ministrarna om arbetet vid den Europeiska åklagarmyndigheten, Eppo.
Myndigheten har varit verksamt sedan 1 juni 2021 och har som uppdrag att
utreda och väcka åtal för brott mot EU:s finansiella intressen.

Kampen mot sexuella övergrepp på barn

Ministrarna diskuterade på mötet hur man kan bekämpa sexuella övergrepp
mot barn på internet inför kommande förslag från EU-kommissionen.
Diskussionen fokuserade särskilt på hur behöriga myndigheter kan få
åtkomst till uppgifter genom bland annat elektroniska bevis, datalagring och
kryptering så att dessa brott kan bemötas på ett effektivt sätt.

Häktning

De materiella förhållandena i häkten, häktades processuella rättigheter och
huruvida EU-initiativ på området behövs var också uppe för diskussion. EU-
kommissionen överväger att komma med en rekommendation på området.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg representerade Sverige på mötet i Luxemburg.



Artikel från Justitiedepartementet

Migration, Afghanistan, och Eppo
på EU-möte
Publicerad 07 oktober 2021

På rådsmötet för rättsliga och inrikes frågor i
Luxemburg 7–8 oktober ska EU:s inrikes- och
justitieministrar bland annat diskutera migration och
utmaningar i samband med screening och förvar vid
EU:s yttre gräns. Andra frågor på dagordningen är
situationen i Afghanistan, Europeiska
åklagarmyndigheten och eventuella EU-åtgärder om
häktning. Justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson och inrikesminister Mikael Damberg
företräder Sverige vid mötet.

Migration

EU-kommissionen ska på mötet informera om den externa dimensionen av
migrationsfrågorna, inklusive det pågående arbetet med att ta fram
migrationshandlingsplaner för samarbetet med prioriterade ursprungs- och
transitländer. Syftet med handlingsplanerna är att konkretisera den
heltäckande ansats för samarbetet med länder utanför EU på
migrationsområdet som kommissionen har föreslagit i migrations- och
asylpakten. Därutöver ska ministrarna också diskutera läget vid de olika
migrationsrutterna.

Regeringen understryker vikten av att EU noggrant följer utvecklingen längs
med alla relevanta migrationsrutter. Samtidigt anser regeringen att det är
nödvändigt att ansträngningar görs för att få på plats ett gemensamt
asylsystem som bygger på en balans mellan ansvar och solidaritet och som
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säkerställer stöd till medlemsstater som utsätts för ett högt migrationstryck
och leder till en jämnare fördelning av asylsökande inom unionen. Rätten att
söka asyl måste alltid upprätthållas.

Ministrarna kommer även att följa upp händelseutvecklingen i Afghanistan,
med fokus på internationellt skydd, migration och säkerhet.

Screening och förvar

EU-kommissionen har presenterat ett förslag som introducerar så kallad
”screening” för personer utan EU-medborgskap som irreguljärt försöker
korsa, eller har korsat, EU:s yttre gräns, oavsett om de söker asyl eller inte.
Screeningen består av hälsokontroll och sårbarhetsanalys, identifiering och
säkerhetskontroll. När screeningen avslutas ska informationen enligt
förslaget överlämnas till behörig myndighet för asylprövning eller för
inledande av ett återvändandeförfarande.

Regeringen kommer på mötet att verka för att medlemsländerna ges
möjlighet att sortera screeningen under existerande nationell lagstiftning och
använda sig av denna. Regeringen vill också se flexibilitet i reglerna för var
screeningen ska utföras och hur personer ska hållas tillgängliga för
screeningförfarande.

Häktning

Diskussion väntas också om materiella förhållanden i häkten och häktades
processuella rättigheter samt resonemang om huruvida EU-initiativ behövs
på området.

Regeringen är tveksam till EU-lagstiftning på området. Åtgärder på EU-nivå
som tar sikte på häktning och andra frihetsberövanden är komplicerade
eftersom de processrättsliga regelverken i EU-länderna skiljer sig åt.

Europeiska åklagarmyndigheten

Ministrarna kommer att få en rapport om Europeiska åklagarmyndighetens,
Eppo, arbete. Eppo har varit verksamt sedan 1 juni 2021 och har som
uppdrag att utreda och väcka åtal för brott mot EU:s finansiella intressen.

Kampen mot sexuella övergrepp på barn



Ministrarna kommer sedan att diskutera hur man kan bekämpa sexuella
övergrepp mot barn på internet inför kommande förslag från kommissionen.

Regeringen stödjer och arbetar aktivt för ett utvecklat EU-samarbete när det
gäller att bekämpa cyberbrottslighet och brottslighet där man utnyttjar ny
teknik för att begå brott eller dölja bevisning. Regeringen välkomnar förslag
som kan leda till att man effektivare kan bekämpa sexuella övergrepp mot
barn. Inget barn ska utsättas för sexuella övergrepp och alla former av våld
mot barn ska upphöra. Regeringen delar EU-kommissionens syn att det krävs
en mängd olika åtgärder för att effektivt bekämpa sexuella övergrepp mot
barn.

Interoperabilitet

På mötet ska ministrarna också bland annat diskutera genomförandet av de
olika databaserna för rättsliga och inrikes frågor och interoperabilitetsramen.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg företräder Sverige vid mötet i Luxemburg.



Artikel från Justitiedepartementet

Situationen i Afghanistan på
extrainkallat EU-möte
Publicerad 31 augusti 2021

Med anledning av händelseutvecklingen i Afghanistan
har det slovenska EU-ordförandeskapet kallat till ett
extrainsatt möte i rådet för rättsliga och inrikes frågor
tisdagen den 31 augusti. På mötet ska justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och hans
ministerkollegor diskutera situationen i Afghanistan och
anta ett uttalande.
På rådsmötet i ska ministrarna diskutera situationen i Afghanistan och
prioriterade åtgärder på framförallt migrations- och säkerhetsområdet.

Regeringen vill att rådet antar ett balanserat uttalande som uttrycker oro för
situationen i Afghanistan, ger en tydlig signal om stöd till Afghanistans
befolkning och den närliggande regionen samt förbereder för en konkret
handlingsplan för migrationsfrågorna i regionen samt understryker vikten av
samarbete för att skydda EU:s medborgare mot eventuella säkerhetshot.
Regeringen stödjer också ett uttalande som understryker behovet av stöd och
skydd för de som behöver, i linje med EU:s lagstiftning och internationella
åtaganden.

En väl fungerande ordning för migrationspolitiken inom EU är beroende av
ett stärkt samarbete med strategiskt utvalda partnerländer. Regeringen
välkomnar därför ett fördjupat samarbete med länder i Afghanistans
närområde för att motverka grundorsaker till irreguljär migration och
tvångsfördrivning och för att stärka dessa länders egen kapacitet att hantera
alla aspekter av migration. Organisationer som FN:s flyktingkommissariat
UNHCR och FN:s migrationsorganisation IOM spelar i detta sammanhang en
mycket viktig roll.
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Regeringen vill se ett utökat antal vidarebosättningsplatser i EU.
Vidarebosättning är ett viktigt sätt att visa solidaritet och är en säker och
laglig väg in i EU för personer i behov av internationellt skydd.

Den aktuella situationen i Afghanistan har tydliggjort behovet av att snabbt
komma vidare i arbetet med EU:s migrations- och asylpakt och att uppnå
konkreta resultat i förhandlingarna om såväl de interna som externa
aspekterna av migrationsfrågan.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson företräder Sverige på
mötet i Bryssel.



Artikel från Statsrådsberedningen

Dopgåva till prins Julian från
Sveriges riksdag och regering
Publicerad 16 augusti 2021

Lördagen den 14 augusti döptes prins Julian. Talman
Andreas Norlén och justitieminister Morgan Johansson
närvarade vid dopet. I dopgåva från Sveriges riksdag
och Sveriges regering fick prinsen en handsydd hund i
ull av textildesignern Kajsa Lindström.
På gratulationskortet står följande:

"Dopgåva till prins Julian

I dopgåva av Sveriges riksdag och regering får prins Julian en handsydd hund
i ull av textildesignern Kajsa Lindström. Hunden är gjord utifrån en bild av
prinsfamiljens fyrfota vän borderterriern Siri."
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Artikel från Justitiedepartementet

Ny lag ger ökade möjligheter att
skjuta upp villkorlig frigivning
Publicerad 30 april 2021

Den 1 maj träder en ny lag i kraft som innebär att den
som inte deltar i vård eller behandling i fängelset ska
kunna få sin villkorliga frigivning uppskjuten och alltså
få sitta längre tid i fängelse. Den nya lagen träffar i
synnerhet den som dömts för sexualbrott eller har en
våldsproblematik.
Nu stramar regeringen upp regelverket kring villkorlig frigivning och ställer
högre krav på den som sitter i fängelse att sköta sig och visa motivation till
att förändra ett skadligt beteende.

Syftet med de nya reglerna är att skapa ett kraftigt incitament för den som
ska avtjäna ett fängelsestraff att delta i den verksamhet och behandling som
behövs för att den dömde inte ska återfalla i brott. 

– Det är inte rimligt att den som inte ens försöker lämna kriminaliteten
bakom sig ska få villkorlig frigivning på samma sätt som den som vill ta tag i
sina problem. Med de nya reglerna kommer den intagnes ambition att bättra
sig i högre grad påverka när villkorlig frigivning sker, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.   

Lagen ska tillämpas på den som under anstaltstiden inte deltar i
återfallsförebyggande åtgärder eller andra åtgärder som kan hjälpa den
dömde att anpassa sig i samhället. Det kan handla om att den intagne vägrar
att delta i behandlingsprogram för att bryta missbruk eller för att komma
tillrätta med en våldsproblematik.

Lagen gör det också lättare att skjuta upp villkorlig frigivning på grund av
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annan misskötsamhet i fängelset. Det kan till exempel handla om att man
bryter mot ordningsreglerna i fängelset eller beter sig aggressivt mot
Kriminalvårdens personal eller andra intagna. Då det tidigare krävts
synnerliga skäl, blir det nu tillräckligt att det finns särskilda skäl för att fatta
beslut om uppskjuten villkorlig frigivning.



Artikel från Justitiedepartementet

Straffskärpningar kräver fler
platser på häkten och anstalter
Publicerad 13 april 2021

En stärkt brottsbekämpning har lett till en ökning av
intagna i Sveriges häkten och anstalter. Nu fortsätter
regeringen att förstärka Kriminalvårdens kapacitet
genom ytterligare stora tillskott för att bygga ut och
skapa fler platser.
Regeringens straffskärpningar har lett till att fler har kunnat häktas. Fler
döms också till fängelse än under de senaste åren och de dömda får sitta
längre tider. Straffrättsliga reformer och en förväntad ökad effektivitet i
övriga rättskedjan kommer även fortsatt påverka beläggningen och
platsbehovet.

Kriminalvården står nu i begrepp att öka takten ytterligare i det
utbyggnadsarbete som just nu pågår. Beslut har fattats om nya anstalter och
utbyggnation i bland annat Kalmar, Trelleborg, Kristianstad, Helsingborg,
Hall i Södertälje, Mariestad och Tidaholm.

– Regeringen bedriver en offensiv kriminalpolitik och har under senare år
genomfört ett stort antal straffskärpningar. Vi kommer att fortsätta arbetet
med att bekämpa brotten och brottens orsaker. Kriminalvårdens kapacitet
byggs därför ut och detta behöver ske snabbt, säkert, kostnadseffektivt och
med en hög grad av flexibilitet, säger justitieminister Morgan Johansson.

Efter 2014 har utvecklingen av antalet platser ökat och fortsätter att öka
både i form av permanenta och tillfälliga kriminalvårdsplatser.
Kriminalvården som ansvarar för lokalförsörjningen arbetar vidare med att
bygga ut med ytterligare 3 400 permanenta och nära 800 tillfälliga platser
fram till 2030 utifrån en utbyggnadsplan som myndigheten, på regeringens
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uppdrag, presenterade i mars 2021.

Samtidigt som arbetet med att bygga ut Kriminalvården pågår för fullt är det
viktigt att kvalitet, effektivitet och säkerhet i verksamheten upprätthålls. Det
innebär exempelvis en hög grad av säkerhet och ett kvalitativt
återfallsförebyggande arbete.

I 2020 års budget tillfördes Kriminalvården höjda anslag med 130 miljoner
kronor 2020, 569 miljoner kronor 2021 och 729 miljoner kronor från och
med 2022. I 2021 års budget gjordes anslagsökningar med 369 mnkr 2021,
985 mnkr 2022 och 1 235 mnkr från och med 2023. 



Artikel från Justitiedepartementet

Barns rätt till en trygg uppväxt –
regeringens åtgärder under våren
Publicerad 24 mars 2021

Under våren har regeringen beslutat om flera viktiga
reformer för att stärka barns rätt till en trygg uppväxt och
en trygg hemmiljö. Åtgärderna syftar bland annat till att
alla barn ska kunna leva under trygga och stabila
förhållanden fritt från våld, övergrepp och kränkande
behandling.
– Vi säger ofta att våra barn är en gåva och det är de ju på sätt och vis. Men
vi äger dem inte. Våra barn är egna individer med egna rättigheter och de
rättigheterna måste respekteras i alla lägen, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Nedan följer ett urval av regeringens åtgärder på Justitiedepartementets
område.

Stärkt barnrättsperspektiv i vårdnadstvister

Regeringen har överlämnat en proposition till riksdagen med förslag som på
flera sätt stärker barnets ställning i vårdnadstvister. Regeringens förslag
innebär bland annat att förutsättningarna för barnets delaktighet i processen
förbättras. Propositionen innehåller också förslag som syftar till att skapa
bättre förutsättningar för föräldrar att nå samförståndslösningar och stärka
skyddet för barn som riskerar att fara illa.

Pressmeddelande: Ett stärkt barnrättsperspektiv i vårdnadstvister

Det ska bli straffbart att låta barn bevittna våld i hemmet
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Regeringen föreslår att det införs ett nytt brott, barnfridsbrott, som innebär
att det blir straffbart att utsätta ett barn för att bevittna vissa brottsliga
gärningar, som vålds- och sexualbrott, i nära relation. Straffet föreslås vara
fängelse i högst två år. Är brottet grovt döms för grovt barnfridsbrott till
fängelse i lägst nio månader och högst fyra år. Det föreslås även en särskild
straffskala för ringa brott. Vidare föreslås att rätten till särskild
brottsskadeersättning för barn som bevittnar brott ersätts med en rätt till
skadestånd. 

Pressmeddelande: Regeringen vill göra det straffbart att utsätta barn för att
bevittna brott

Förbättrade villkor för skuldsatta barnfamiljer vid
löneutmätning

Särskilt barnfamiljer kan ha svårt att få pengarna att räcka hela månaden.
Regeringen föreslår att barnfamiljers ekonomiska och sociala situation ska
förbättras genom att föräldrar med löneutmätning får behålla mer av sin lön.

Löneutmätning innebär att Kronofogden drar pengar direkt från en persons
inkomst för att driva in en skuld. Reglerna kring detta är cirka 25 år gamla
och tar inte tillräcklig hänsyn till att det i dag är betydligt dyrare att försörja
äldre barn än yngre. Regeringen föreslår därför att det belopp som skuldsatta
personer får behålla vid löneutmätning höjs för barnfamiljer. Exempelvis
kommer en förälder med ett barn i övre tonåren att få behålla drygt 1 200
kronor mer av sin månadslön.

Pressmeddelande: Förbättrade villkor för skuldsatta barnfamiljer vid
löneutmätning

Utredning om vårdnadsöverflyttning och adoption av
familjehemsplacerade barn

Att ett barn har rätt till sina föräldrar betyder inte att barnet ska behöva leva
med sina föräldrar under vilka omständigheter som helst. En ökad trygghet
för familjehemsplacerade och våldsutsatta barn behöver säkerställas. Flera
åtgärder har redan vidtagits på Socialdepartementets område med fokus på
LVU och socialtjänstlagen. Regeringen anser att det också finns behov av att
se över bestämmelserna i föräldrabalken och kommer tillsätta en utredning
som bland annat ska överväga frågor om vårdnadsöverflyttning och adoption
i samband med familjehemsplaceringar. Utredningen ska också se över



behovet av lagändringar för att säkerställa att barn, när föräldrar har
separerat, inte mot sin vilja måste träffa en förälder som utsatt barnet för
våld.

Pressmeddelande: Barnet i fokus när regeringen presenterar reformer



Artikel från Justitiedepartementet

Internationella kvinnodagen: Mäns
våld mot kvinnor måste upphöra
Publicerad 08 mars 2021

I Sverige får trygghet aldrig bli ett privilegium för ett fåtal
– det är en rättighet för alla. För att bekämpa mäns våld
mot kvinnor och öka kvinnors trygghet har regeringen
de senaste åren vidtagit flera åtgärder.
– Mäns våld och förtryck mot kvinnor måste synliggöras och bekämpas. För
att våldet ska upphöra så är det männen som måste förändras. Trygga
kvinnor ger ett tryggare Sverige, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Nedan är ett urval av regeringens åtgärder på Justitiedepartementets
områden.

Möjligheten att förebygga våld och trakasserier i nära
relationer har stärkts

I juli 2018 infördes ändringar som innebär att elektronisk övervakning av
kontaktförbud, så kallad fotboja, kan sättas in snabbare. Åtgärden ökar
möjligheten att förebygga våld och trakasserier i nära relationer. Straffet för
överträdelser av kontaktförbud med elektronisk övervakning skärptes också.

Pressmeddelande: Fler som bryter mot kontaktförbud ska beläggas med
fotboja

Hedersbrottsutredningen föreslår ytterligare skärpningar, bland annat
föreslås att böter tas bort ur straffskalan för överträdelse av kontaktförbud
av normalgraden samt att även ringa fall av överträdelse ska leda till straff.
Vidare föreslår utredningen att beslut om utvidgat kontaktförbud ska kunna
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förenas med elektronisk övervakning oavsett om tidigare överträdelser har
skett.

Pressmeddelande: Utredning föreslår att det införs ett särskilt hedersbrott

I en promemoria föreslår regeringen också bland annat åtgärder som syftar
till att öka möjligheterna till kontroll av dem som avtjänar fängelsestraff med
fotboja. Det kan handla om ett förbud att vistas på en viss plats eller inom ett
visst geografiskt område. Förbuden ska kunna övervakas elektroniskt. Ett av
syftena med förslagen är att minska risken för att den dömde återfaller i
brott, vilket i sin tur kan bidra till ökad trygghet för brottsoffer – i synnerhet
kvinnor.

Promemoria: Effektivare förfarande och utökad kontroll vid verkställighet av
fängelsestraff med fotboja

Ökat straffrättsligt skydd mot sexuella kränkningar

Det har nyligen skett omfattande förändringar av sexualbrottslagstiftningen.
Men arbetet med att skapa ett heltäckande och tydligt straffrättsligt skydd,
det vill säga skydd genom att gärningspersonen straffas, mot alla typer av
sexuella kränkningar måste fortsätta. Det måste också säkerställas att
straffskalorna för den här typen av brottslighet stämmer överens med dagens
syn på brotten. Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson har därför
gett en särskild utredare i uppdrag att överväga ytterligare åtgärder för att
förstärka det straffrättsliga skyddet när det gäller sexuella kränkningar.
Uppdraget ska redovisas senast den 31 maj 2021.

Pressmeddelande: Ett ytterligare förstärkt straffrättsligt skydd mot sexuella
kränkningar

Skärpt straff för sexköp

Köp av sexuella tjänster ska inte förekomma i vårt samhälle. Prostitution
medför skador både för den enskilda individen och för samhället i stort. De
personer som säljer sexuella tjänster befinner sig ofta i en mycket utsatt
situation, och utnyttjas inte sällan hänsynslöst av såväl köpare som kopplare
eller människohandlare.

Synen på sexualbrotten har förändrats och därför ska även påföljderna för
brottstypen köp av sexuell tjänst skärpas. Ett tilläggsuppdrag har getts till
den sittande sexualbrottsutredningen som syftar till att ta bort böter ur



straffskalan för köp av sexuell tjänst. Utredningen ska återkomma med
lagförslag senast den 31 maj 2021.

Pressmeddelande: Tilläggsuppdrag till 2020 års sexualbrottsutredning om
skärpta straff för sexköp

Debattartikel: Vi kan aldrig acceptera sexköp

Ökat skydd mot hedersrelaterad brottslighet

Att samhället reagerar mot alla former av hedersförtryck är av yttersta vikt
och det är en viktig punkt i januariavtalet. Förra året infördes ett nytt brott,
barnäktenskapsbrott. Samtidigt infördes en straffskärpningsgrund för brott
med hedersmotiv. Det infördes även ett utreseförbud som ska skydda barn
från att föras utomlands för att utsättas för barnäktenskap eller könsstympas.

Pressmeddelande: Ökat skydd mot hedersrelaterad brottlighet

För att ytterligare markera i straffsystemet att hedersrelaterat våld och
förtryck är oacceptabelt föreslår Hedersbrottsutredningen att det ska införas
ett särskilt hedersbrott. Förslaget innebär att det ska införas en särskild
straffbestämmelse som tar sikte på upprepade hedersrelaterade gärningar
som riktar sig mot samma brottsoffer. Betänkandet har remitterats och det
bereds nu vidare inom Regeringskansliet. 

Pressmeddelande: Utredning föreslår att det införs ett särskilt hedersbrott

Nytt brott gör det olagligt att sprida integritetskränkande
bilder på nätet

Hot och kränkningar på nätet, som ofta drabbar kvinnor och unga, är
oacceptabelt. Ingen har rätt att sprida känsliga bilder eller filmer av någon
annan. Därför har ett nytt brott införts "Olaga integritetsintrång".
Bestämmelserna trädde i kraft 1 januari 2018.

Den nya lagen om olaga integritetsintrång gör det olagligt att göra intrång i
någons privatliv. Att utan samtycke sprida integritetskänsliga bilder som
hämndporr, nakenbilder och andra kränkande uppgifter ska därför bestraffas.

Pressmeddelande: Regeringen stärker skyddet mot näthat  



Artikel från Justitiedepartementet

Sluta skjut, en brottsförebyggande
satsning mot dödligt våld i
kriminella miljöer
Publicerad 17 februari 2021

Sluta skjut är en brottsförebyggande satsning och
långsiktig strategi som syftar till att minska det dödliga
och grova våldet i kriminella miljöer. Strategin har
testats som ett pilotprojekt i Malmö sedan 2018 och
under denna period har antalet skjutningar i staden
minskat.
Den 17 februari 2021 höll Brottsförebyggande rådet (Brå) ett seminarium om
effektutvärderingen av Sluta skjut i Malmö. Utvärderingen, som genomförts
av Malmö universitet, visade att det totala antalet skjutningar i de kartlagda
grupperingarna hade minskat med 32 procent. Att skjutningarna har gått ner
kan vara ett resultat av Sluta skjut, men det är svårt att med säkerhet koppla
minskningen till strategin.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson var en av deltagarna på
seminariet.

–Sluta skjut är ett konkret arbetssätt som ställer konkreta ulitmatum på ett
språk som de kriminella förstår. För att lyckas i brottsbekämpningen måste vi
både bygga ut traditionella metoder men också tänka nytt och se på andra
länder som har motsvarande problem. Riktade åtgärder mot den lilla gruppen
grovt kriminella ger stora resultat, säger Morgan Johansson.

På seminariet deltog även bland andra David Kennedy, en av utvecklarna av
strategin som Sluta skjut bygger på och gav ett internationellt perspektiv.
Strategin som Kennedy har utvecklat bygger på så kallad fokuserad
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avskräckning efter en amerikansk strategi, Group Violence Intervention
(GVI). En central utgångspunkt är att majoriteten av allt grovt våld i ett
samhälle kan kopplas till ett fåtal individer. För att minska våldet ska
samhället rikta sina resurser mot dessa individer och de grupper som de
tillhör. Samhället skickar ett tydligt budskap till de våldsdrivande grupperna
om att våldet måste få ett slut och att våldshandlingar får konsekvenser.
Budskapet är också att samhället vill väl och att det finns hjälp och stöd för
de som vill lämna kriminaliteten. Det finns vetenskapligt stöd för att
fokuserad avskräckning fungerar för att reducera det grövsta våldet i
samhället.

I september 2016 besökte Sr Morgan Johansson, tjänstemän från
Justitiedepartementet och representanter från Brå NNSC i New York och
träffade där David Kennedy och fick information om GVI. Ur det väcktes
tanken att metoden skulle kunna överföras till svenska förhållanden.

Brå inhämtade strategin till Sverige och initierade tillsammans med
Polismyndigheten en försöksverksamhet i Malmö mellan 2018 och 2020.

I november 2020 publicerades processutvärderingen av Sluta skjut i Malmö.
Den visade att det går att implementera den amerikanska GVI-strategin i en
svensk kontext. Utifrån ett internationellt kunskapsläge och erfarenheter från
implementeringen i Malmö gjordes bedömningen att strategin är värd att
prova i fler städer i Sverige som är drabbade av grov våldsbrottslighet.

Arbetsmetoden är komplex och kräver ett nära samarbete mellan polis,
kommun, Kriminalvården och Brå. Mot bakgrund av den utbredda
problematiken med dödligt våld i kriminella miljöer är det nu angeläget att se
över möjligheterna att sprida Sluta skjut till fler kommuner som är
intresserade av att tillsammans med övriga berörda aktörer prova strategin.
Sluta skjut kommer också fortsätta att användas i Malmö.

Bakgrund

I mitten av 1990-talet genomfördes GVI för första gången som "Operation
Ceasefire" i Boston, ledd av kriminologen och professorn David Kennedy.
GVI har utvecklats av National Network for Safe Communities (NNSC) som
är ett forskningscenter vid John Jay College i New York, USA. Strategin
utvecklades som ett svar på det grova våld med framförallt dödsskjutningar
som förekom i amerikanska städer under 1990-talet. Utvärderingar har visat
på att metoden verkade ha en tydlig effekt på skjutningar och mord. Sedan
dess har strategin använts i ett flertal amerikanska städer med positivt



resultat. I Boston minskade antalet mord bland unga män med drygt 60
procent och antalet dödliga skjutningar har minskat med 35–60 procent i de
städer där GVI implementerats.



Artikel från Justitiedepartementet

Migration och inre säkerhet på
digitalt EU-möte
Publicerad 11 december 2020

När justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
och inrikesminister Mikael Damberg deltar i ett
videomöte med EU-kollegorna 14 december står
migrations- och asylpakten på dagordningen.
Ministrarna ska även diskutera inre säkerhet.

Migration och asyl

EU:s ministrar med ansvar för migration diskutera hur arbetet fortskrider
med delar av migrations- och asylpakten, däribland den externa
dimensionen, återvändande, gränskontroller, förfaranden före inresa och
solidaritetsmekanismen.

Regeringen understryker vikten av att komma vidare med arbetet med
migrations- och asylpakten. Det är viktigt att förslagen i pakten som helhet
blir väl balanserade och att det gemensamma systemet leder till en jämnare
fördelning av asylsökande inom unionen.

Ministrarna ska dessutom diskutera hur man kan förbättra EU:s samarbete
med partnerländer utanför EU för att göra återtagandeprocessen effektivare
och förbättra migrationshanteringen.

Inre säkerhet och europeiskt polispartnerskap

Inrikesministrarna kommer att diskutera slutsatser om inre säkerhet och det
europeiska polispartnerskapet.

Regeringen välkomnar rådets slutsatser om inre säkerhet och europeiskt
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polispartnerskap. Slutsatserna är balanserade och fokuserar på viktiga frågor
för att stärka den inre säkerheten. Regeringen stödjer EU-samarbete för att
bekämpa cyberbrottslighet och brottslighet där man använder ny teknik och
det är prioriterat att samarbeta på EU-nivå för att förbättra tillgång till
information och elektroniska bevis för brottsbekämpningen.

Interoperabilitet mellan EU:s informationssystem för
gränser och visering

Interoperabilitetsförordningarna – som handlar om att förbättra
informationsutbytet mellan nationella myndigheter när det gäller säkerhet,
gräns- och migrationsförvaltning, visering och asylärenden – trädde i kraft
sommaren 2019 och ska genomföras före 2023 års slut. Komplexiteten och
coronapandemin har gjort att genomförandet har blivit försenat i flera
medlemsländer. EU-kommissionen bedömer att en smärre justering av
tidplanen är oundviklig och på mötet ska ministrarna ta ställning till ett
förslag om att senarelägga vissa delar av genomförandet.

Regeringen kan godta att tidplanen senareläggs i enlighet med EU-
kommissionens förslag och bekräfta att alla nödvändiga rättsliga och
operativa åtgärder i Sverige kommer att finnas på plats för att slutföra
genomförandet före utgången av 2023. Regeringen anser dock att det är
viktigt att tidplanen inte ändras ytterligare.

Terrorisminnehåll på nätet

Det tyska ordförandeskapet ska informera ministrarna om läget i
förhandlingarna om förordningen om att förhindra spridning av
terrorisminnehåll online.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg representerar Sverige på videomötet.



Artikel från Justitiedepartementet

Migration och kampen mot
terrorism på EU-videomöte
Publicerad 12 november 2020

När EU:s migrationsministrar och inrikesministrar har
videomöte 13 november ska de diskutera förslaget om
en ny pakt för migration och asyl. Efter terrorattentaten i
Frankrike och Österrike ska de också ta upp kampen
mot terrorism i Europa. Justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson och inrikesminister Mikael Damberg
representerar Sverige på mötet.

Terrorismbekämpning

Efter terrorattentaten i Frankrike och Österrike inleder inrikesministrarna
mötet med att diskutera hur terrorismbekämpningen kan bli effektivare.

Regeringen stödjer EU:s arbete mot terrorism. Samarbetet inom EU är
centralt för Sveriges internationella arbete mot terrorism.

Utöver det omfattande arbete som gjorts för att stärka informationsutbyte
och operativt samarbete är det centralt att fortsätta det förebyggande arbetet
och åtgärder mot radikalisering, inte minst stöd till lokala aktörer, för att
möta de utmaningar och snabba förändringar som kännetecknar
våldsbejakande extremism. All bekämpning av terrorism, inklusive
informationsutbyte, ska ske med respekt för grundläggande rättigheter och
med hänsyn till skyddet av den personliga integriteten.

Migration och asyl

På eftermiddagen kommer migrationsministrarna att diskutera förslaget om
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en ny pakt för migration och asyl som EU-kommissionen presenterade 23
september 2020. Detta är andra gången migrationsministrarna diskuterar den
nya migrationspakten och diskussionerna kommer att fortsätta vid RIF-
rådets möte i december.

Regeringen välkomnar EU-kommissionens förslag till en migrations- och
asylpakt. Det finns dock ett antal frågor som måste analyseras närmare.

Det är positivt att pakten har en heltäckande ansats som inkluderar alla
aspekter av migration, asyl, integration, gränshantering, återvändande,
lagliga vägar och samarbete med tredjeland, samt att kommissionen i
förslaget betonar att asylsystemet ska bygga på ansvarstagande och
solidaritet mellan medlemsstaterna.

Det är avgörande för ett gemensamt system att alla medlemsstater bidrar och
att en medlemsstat som utsätts för ett högt migrationstryck får stöd samt att
systemet leder till en jämnare fördelning av asylsökande inom EU.

Asylsystemet ska vara effektivt, rättssäkert, långsiktigt hållbart, humant och
medge beslut av hög kvalitet som värnar asylrätten. Medlemsstaterna måste
också fullt ut tillämpa det gemensamma regelverket.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg representerar Sverige på videomötet.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

EU:s nya migrationspakt och
kampen mot sexuella övergrepp
på barn på videomöte
Publicerad 07 oktober 2020

Den nya pakten för migration och asyl är huvudnumret
på den informella videokonferens som EU:s ministrar
med ansvar för inrikes och rättsliga frågor har 8–9
oktober. Kampen mot sexuella övergrepp på barn,
polissamarbete och tillgång till rättslig prövning och
digitaliseringen är andra punkter på dagordningen.

Migration och asyl

EU-länderna har de senaste åren gjort flera försök för att komma fram till en
uppgörelse om migrationspolitiken utan att lyckas. Den 23 september 2020
presenterade EU-kommissionen ett förslag om en ny pakt för migration och
asyl, vilket gör att förhandlingarna nu får en möjlighet till nystart.

Migrations- och asylpakten har en heltäckande ansats på områdena
migration, asyl, integration, gränshantering och samarbete med länder
utanför EU. I pakten finns förslag till åtgärder på dessa områden samt ett
antal nya och reviderade lagförslag.

Det tyska ordförandeskapet kommer att presentera ett förslag om en steg-
för-steg ansats i syfte att nå en övergripande politisk överenskommelse om
viktiga huvuddrag i reformen av migrationspolitiken.  

På mötet kommer ministrarna med ansvar för migration att få en
presentation av pakten av EU-kommissionen och därefter följer en
diskussion om vägen framåt.
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Regeringen välkomnar att EU-kommissionen har presenterat förslag för EU:s
migrations- och asylpolitik i en tid då vi behöver hitta en gemensam väg
framåt inom EU.  

Regeringen utgår från att alla medlemsstater kommer ta sitt ansvar genom att
vara både konstruktiva och kompromissvilliga i de förhandlingar som ligger
framför oss.

Regeringen ser positivt på att EU-kommissionen har en bred ansats och tar
ett helhetsgrepp som inkluderar samtliga aspekter av migration, asyl,
integration, gränshantering, återvändande, lagliga vägar och samarbete med
länder utanför EU, samt betonar att asylsystemet ska bygga på solidaritet
mellan medlemsstaterna.

 Det är avgörande att alla medlemsstater bidrar och att en medlemsstat med
ett stort tryck av asylsökande kan vara säker på att få stöd. 

Migrations- och asylsystemet ska vara effektivt, rättssäkert, långsiktigt
hållbart, humant och värna asylrätten.

Polissamarbete

Inrikesministrarna kommer sedan att diskutera utvecklingen av
polissamarbetet på EU-nivå. Diskussionen bygger på ett initiativ av det tyska
ordförandeskapet och fokuserar på förbättrad informationshantering, bättre
utnyttjande av befintliga resurser, bättre utnyttjande av artificiell intelligens i
brottsbekämpningen, stärka Europol samt ett förstärkt samarbete med länder
utanför EU.

Regeringen ställer sig positiv till ordförandeskapets initiativ. I synnerhet kan
ett förbättrat informationsutbyte och en förstärkning av Europols roll bidra
till att utveckla polissamarbetet inom EU.

Digital rättvisa och e-bevisning

På mötets andra dag ska justitieministrarna diskutera tillgång till rättslig
prövning och digitalisering. I det utkast till rådsslutsatser som det tyska
ordförandeskapet kommer att presentera konstateras att digitaliseringen på
ett grundläggande sätt har förändrat, och kommer att fortsätta att förändra,
människors liv. Det ställer nya krav på rättsväsendet.  

Slutsatserna handlar bland annat om vikten av möjligheten till en rättslig



prövning, digitalisering av domstolsförfaranden och kommunikation över
landsgränserna, digitala färdigheter hos domare och åklagare samt artificiell
intelligens.

Digitaliseringen har en enorm potential att ytterligare underlätta och
förbättra medborgarnas tillgång till rättslig prövning i hela EU. Digital teknik
kan dock medföra risker för att grundläggande rättigheter inte respekteras.
Därför måste den digitala utvecklingen inom rättsväsendet ständigt anpassas
till rättsstatens principer om bland annat ett oberoende och opartiskt
rättsväsende, rätten till en rättvis rättegång och respekt för andra fri- och
rättigheter.

Regeringen välkomnar slutsatserna och anser att dessa på ett balanserat sätt
belyser såväl möjligheter som utmaningar med digitalisering. Det är positivt
att såväl effektivitetsaspekter som grundläggande fri- och rättigheter,
däribland rättsstatens principer, betonas i ett samlat sammanhang.

Det tyska ordförandeskapet kommer att ge en lägesrapport om
lagstiftningsförslagen om e-bevisning. EU-kommissionen kommer också att
rapportera om de pågående internationella förhandlingarna om e-bevisning.

Kampen mot sexuella övergrepp på barn

EU-kommissionär Ylva Johansson kommer på mötet att informera om EU:s
strategi för att bekämpa sexuella övergrepp mot barn. Ministrarna kommer
sedan att diskutera meddelandets rättsliga aspekter.

Regeringen välkomnar meddelandet om en strategi för att effektivare
bekämpa sexuella övergrepp mot barn. Inget barn ska utsättas för sexuella
övergrepp och alla former av våld mot barn ska upphöra. Regeringen delar
EU-kommissionens syn att det krävs en mängd olika åtgärder för att effektivt
bekämpa sexuella övergrepp mot barn.

Grundläggande rättigheter

Det tyska ordförandeskapet kommer att lägga fram ett utkast till slutsatser
om stadgan om de grundläggande rättigheterna i fråga om artificiell
intelligens och digitalisering.

Det blir en även en diskussion om antisemitism och hatpropaganda med
direktören för Europeiska unionens byrå för grundläggande rättigheter,
Michael O’Flaherty.



Regeringen välkomnar denna diskussion. Regeringen anser att arbetet mot
rasism och liknande former av fientlighet, inklusive antisemistim, är
angeläget.

Europeiska åklagarmyndigheten

EU-kommissionen och den europeiska chefsåklagaren Laura Codruţa Kövesi
kommer att informera ministrarna om den senaste utvecklingen när det gäller
inrättandet av den europeiska åklagarmyndigheten, Eppo.

Sverige deltar för närvarande inte i Eppo-samarbetet, men regeringen står
bakom ett svenskt deltagande och beslutade i slutet av förra året att tillsätta
en utredning som ska analysera åtgärder för ett svenskt deltagande i Eppo.
Utredningen ska vara klar senast den 14 december 2020.

Regeringen arbetar alltså med att se över de nationella förutsättningarna för
att Sverige ska kunna ansluta sig till Eppo och avser att söka riksdagens stöd
när regeringen har ett förslag i form av en proposition.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson, inrikesminister Mikael
Damberg och Åsa Lindhagen, jämställdhetsminister och minister med ansvar
för arbetet mot diskriminering och segregation, representerar Sverige på
videomötet.



Artikel från Justitiedepartementet

Ett år med 34-punktsprogrammet -
arbetet mot gängkriminaliteten
pågår för fullt
Publicerad 30 september 2020

Det är nu ett år sedan regeringen presenterade ett 34-
punktsprogram med åtgärder mot gängkriminaliteten.
Programmet är det största paketet mot
gängkriminaliteten någonsin i Sverige. Regeringen
arbetar för fullt med att åtgärd efter åtgärd ska träda i
kraft och ge effekt.
Genom åtgärderna i 34-punktsprogrammet ska regeringen bland annat skärpa
straffen för gängrelaterade brott och ge polisen bättre möjligheter till
husrannsakan. Straffreduktionen för unga myndiga vid grov brottslighet ska
avskaffas. Tystnadskulturen som omger de kriminella gängen ska brytas,
därför har regeringen utsett en utredare som ska titta på bland annat
kronvittnen, stärkt vittnesskydd, kraftigt skärpta straff för att hota vittnen
och om det bör införas en möjlighet att vittna anonymt.
Ungdomsövervakning som påföljd införs och regeringen gör långsiktiga
satsningar för att bryta gängens nyrekrytering. Det myndighetsgemensamma
arbetet mot organiserad brottslighet förstärks och intensifieras.

– För att öka tryggheten i vårt land och stärka samhället måste vi mobilisera
oss i kampen mot den organiserade kriminaliteten. Tidiga insatser med en
likvärdig skola, starkare socialtjänst och välfärd är helt avgörande i kampen
mot brotten såväl som skärpt lagstiftning och effektiva verktyg till polis och
brottsbekämpande myndigheter, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Regeringen har under året som gått gjort det lättare att ta gängens
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egendomar, klockor, bilar och kontanter och ser nu över lagstiftningen för att
det ska bli ännu mer effektivt att kunna ta brottsvinster, alltså pengar eller
egendom som någon fått genom brott.

En åtgärd från 34-punktsprogrammet som har trätt i kraft under året är att
polisen nu har möjlighet att bryta sig in i grovt kriminellas mobiltelefoner och
läsa krypterad kommunikation. Efter att europeisk polis under sommaren
knäckte appen Encrochat har polisen gripit ett tiotal personer i svenska
gängkriminella nätverk och enligt Polismyndigheten har över tio mord
förhindrats.

– Den sortens framgångar behöver vi se mycket mer av när
brottsbekämpande myndigheter får fler och bättre verktyg, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

En ytterligare åtgärd som trätt i kraft är att det har blivit enklare för polisen
att använda avlyssningsutrustning. Det får till följd att inkopplingen av en ny
avlyssning kommer att kunna ske snabbare och på så sätt kommer glappet
som uppstår när kriminella byter eller använder flera nummer eller
utrustningar att minska.

Parallellt med arbetet med 34-punktsprogrammet och andra reformer för
ökad trygghet pågår samtidigt den största utbyggnaden av polisen någonsin i
Sverige. Polismyndigheten är idag halvvägs mot målet om att växa med 10
000 fler anställda till 2024 och myndigheten har nu mer resurser att röra sig
med än någonsin tidigare. Varje halvår slussas allt fler poliser in i
verksamheten. Två nya polisutbildningar har startat, en i Malmö och en i
Borås, och sammantaget utbildas tre gånger så många poliser idag jämfört
med 2014. I takt med att regeringen förstärker polisen förstärks även övriga
rättskedjan, inte minst Kriminalvården.

Vid nyår kommer nya lagar för påföljder att träda i kraft och vid slutet av
2021 kommer majoriteten av programmets 34 punkter ha redovisats eller
trätt i kraft.

– 34-punktsprogrammet är vare sig de enda, de första eller de sista
åtgärderna som regeringen arbetar med för att bekämpa grov brottslighet.
Ytterligare förslag som berör allt från mer effektiva domstolsprocesser till
skärpta regler för utvisning vid brott är på gång. Men arbetet stannar inte
heller där. Framför allt behöver fler politiker lyssna på polisens budskap om
att hela samhället måste med för att vi ska bryta nyrekryteringen till de
kriminella miljöerna, säger Mikael Damberg.



Läs mer om 34-punktsprogrammet via länken här intill.



Artikel från Justitiedepartementet

De brittiska medborgarnas rätt att
fortsätta bo och arbeta i Sverige
enligt utträdesavtalet
Publicerad 07 maj 2020 Uppdaterad 16 juni 2020

Här kan du läsa mer om brittiska medborgarnas rätt att
fortsätta bo och arbeta i Sverige enligt utträdesavtalet.

Utträdet inleds med en övergångsperiod

Storbritannien lämnade EU den 1 februari, men fram till och med den
31 december 2020 gäller en övergångsperiod då EU-rätten fortfarande gäller
för Storbritannien. Det innebär att situationen för de brittiska medborgare
som bor i Sverige inte ändras under den perioden. Fram till årsskiftet
kommer de alltså att kunna fortsätta att arbeta och bo här, och nyttja sin rätt
till fri rörlighet inom EU, på samma sätt som före utträdet.

När övergångsperioden löper ut är det tänkt att den framtida relationen
mellan EU och Storbritannien ska ta vid. Förhandlingar om den framtida
relationen pågår för närvarande. Övergångsperioden kan förlängas om
parterna är överens om det, som längst till och med 2022.

Efter övergångsperioden börjar utträdesavtalets särskilda
bestämmelser om medborgarnas rättigheter att tillämpas

Rätten för alla EU-medborgare och deras familjemedlemmar att bo, arbeta
eller studera i andra EU-länder är en av hörnstenarna inom EU, och många
EU-medborgare och brittiska medborgare har gjort sina livsval baserat på
denna rätt till fri rörlighet. Att skydda dessa medborgares livsval var en
viktig prioritering under förhandlingarna om utträdesavtalet. Utträdesavtalet
innehåller därför särskilda bestämmelser som skyddar rättigheterna för de
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medborgare som har nyttjat sin rätt till fri rörlighet inom EU.

Dessa särskilda bestämmelser till skydd för de berörda medborgarna börjar
att tillämpas efter övergångsperioden. I Sverige innebär det, i korthet, att de
brittiska medborgare som har nyttjat sin fria rörlighet inom EU genom att
flytta till Sverige före övergångsperiodens utgång kommer att ha rätt att bo
och arbeta här även fortsättningsvis, i princip på samma villkor som gällde
för dem medan de fortfarande var EU-medborgare.

Det är alltså inte endast de som bodde i Sverige vid själva utträdet som
omfattas, utan även de som kommer till Sverige under övergångsperioden.

Regeringen föreslår att de brittiska medborgarna ska
ansöka om en ny uppehållsstatus

I den proposition som regeringen har överlämnat riksdagen
föreslås bestämmelser som kompletterar utträdesavtalet i Sverige när det
gäller de brittiska medborgarnas rätt att fortsätta bo och arbeta i Sverige.
Förslagen innebär bl.a. att brittiska medborgare och deras familjemedlemmar
som bor i Sverige vid övergångsperiodens slut, och som vill fortsätta att bo
här, ska ansöka om en ny uppehållsstatus, i enlighet med artikel 18.1 i
utträdesavtalet. Uppehållsstatusen medför de rättigheter som följer av
utträdesavtalet.

Uppehållsstatus ska beviljas de brittiska medborgare och deras familje‐
medlemmar som vid övergångsperiodens utgång uppehåller sig i Sverige i
enlighet med de villkor för fri rörlighet som gäller inom EU. Det krävs inte
att den som söker de facto vistas i Sverige precis vid övergångsperiodens
slut. Tillfällig frånvaro som inte påverkar uppehållsrätten är tillåten.

Den som får uppehållsstatus kommer att ha rätt att bo och arbeta i Sverige, i
huvudsak under samma villkor som gäller för en EU-medborgare. Dessa
villkor innebär, i korthet, att de berörda medborgarna ska:

vara anställda eller egenföretagare,
ha tillräckliga tillgångar och en sjukförsäkring,
vara familjemedlem till en annan person som uppfyller kraven, eller
ha fått permanent uppehållsrätt (dvs. ha bott här lagligt i mer än fem år
och därför inte längre behöver uppfylla några krav).

En person med uppehållsstatus som har bott lagligt i Sverige i fem år
kommer, precis som en EU-medborgare, att ha permanent uppehållsrätt här.



Den som har fått permanent uppehållsrätt enligt utträdesavtalet kan endast
förlora den om han eller hon är borta från Sverige i mer än fem år.

Migrationsverket föreslås vara den myndighet som fattar beslut om
uppehållsstatus. I departementspromemorian Kompletterande bestämmelser
till utträdesavtalet mellan Storbritannien och EU i fråga om medborgarnas
rättigheter (Ds 2020:5) föreslås att de som berörs ska ha tio månader på sig
att ansöka om den nya uppehållsstatusen.

För de svenskar och andra EU-medborgare som är bosatta i Storbritannien
finns ett motsvarande system på plats. 

Brittiska medborgare som kommer till Sverige efter
övergångsperioden

Om inget annat bestäms under förhandlingarna mellan EU och Storbritannien
så kommer de brittiska medborgare som vill flytta till Sverige efter
övergångsperioden att få ansöka om ett uppehållstillstånd här på samma sätt
och på samma villkor som andra personer som inte är EU-medborgare.



Artikel från Justitiedepartementet

EU-stöd till Grekland
Publicerad 06 mars 2020

På det extrainsatta mötet i EU:s råd för rättsliga och
inrikes frågor 4 mars kom justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson överens med
sina ministerkollegor om ett uttalande om situationen vid
EU:s yttre gräns.
– Det blev ett uttalande som är starkt i många delar. Först uttalar vi vårt
starka stöd till Grekland i den här situationen. Vi riktar också stark kritik mot
Turkiets sätt att använda sig av migranter på det här sättet för att nå politiska
mål. EU kräver att Turkiet nu lever upp till det uttalande, Turkietavtalet, som
vi har från 2016, och som fortfarande ska gälla. Vi klargör också att alla
parter måste följa internationell rätt, till exempel när det gäller behandlingen
av asylsökande och flyktingar, sa justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson efter mötet.

Migrationsministrarnas uttalande: Statement on the situation at the EU's
external borders
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Artikel från Justitiedepartementet

Extrainsatt EU-möte om migration
Publicerad 04 mars 2020

EU:s ministrar med ansvar för migration träffas i Bryssel
för att diskutera situationen vid EU:s yttre gräns.
EU:s ministerråd har kallat till ett extrainsatt möte i rådet för rättsliga och
inrikes frågor 4 mars med anledning av att Turkiet har öppnat sina gränser till
Europa. Fokus vid rådsmötet kommer vara situationen vid gränsen till
Grekland.

Turkiets agerande under de senaste dagarna är oroande, anser regeringen. Vi
måste undvika ytterligare eskalering och verka för att en långsiktig,
konstruktiv dialog med Turkiet kan fortsätta. EU behöver fortsatt stå enat
och koordinerat och värna rätten att söka asyl.
 
Sverige är redo att bidra med stöd, exempelvis till den europeiska gräns- och
kustbevakningsbyrån, Frontex. EU:s yttre gräns ska upprätthållas och
internationell rätt respekteras.

Det är också viktigt att säkerställa att överenskommelsen mellan EU och
Turkiet om hanteringen av migrationskrisen efterlevs samt att komma framåt
med asylpaketet och en solidarisk ansvarsfördelning.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson representerar Sverige på
mötet.
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Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Justitiedepartementet, Kulturdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utbildningsdepartementet

Regeringen uppmärksammar
Förintelsens minnesdag
Publicerad 27 januari 2020

Med anledning av Förintelsens minnesdag den 27
januari kommer flera representanter från regeringen att
delta vid olika minnesceremonier.
Statsminister Stefan Löfven deltar, i sällskap av kronprinsessan Victoria, vid
en minneshögtid i Auschwitz Birkenau för att uppmärksamma att det är 75 år
sedan koncentrationslägrets befrielse. Minneshögtiden inleds i Auschwitz
och avslutas med en ljusceremoni i Birkenau.

Statsministern deltar vid minneshögtid för befrielsen av koncentrationslägret
Auschwitz Birkenau

Utbildningsminister Anna Ekström kommer på eftermiddagen att hålla ett
anförande vid Romska rådets minnesstund i Malmö samt tala vid Judiska
Församlingens minnesstund i Malmö synagoga senare på kvällen.

Anna Ekström uppmärksammar Förintelsens minnesdag i Malmö

Kultur- och demokratiminister Amanda Lind besöker under dagen Göteborgs
judiska församling för att hedra Förintelsens offer. Hon kommer även att tala
vid minnesstunden på kvällen.

Kultur- och demokratiminister Amanda Lind besöker Göteborg

Inrikesminister Mikael Damberg kommer hålla ett anförande vid en
minnesceremoni på Raoul Wallenbergs torg som arrangeras av Forum för
Levande Historia samt tala vid Judiska församlingens minnesstund i Stora
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synagogan, båda i Stockholm.

Inrikesministern håller tal under Förintelsens minnesdag

Även miljö- och klimatminister Isabella Lövin, finansmarknads- och bostads‐
minister Per Bolund samt justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
kommer att delta vid minnesstunden i Stora synagogan.

Energi- och digitaliseringsminister Anders Ygeman och justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson kommer även att delta i en
minnesstund på Dramaten.

Jämställdhetsminister Åsa Lindhagen närvarade vid en minnesstund på
Palais des Nations, FN:s högkvarter i Genève. I samband med granskningen
av Sveriges efterlevnad av de mänskliga rättigheterna i FN:s Universal
Periodic Review (UPR) uppmärksammade statsrådet Förintelsens minnesdag
i sitt anförande.

Jämställdhetsminister Åsa Lindhagens tal vid FN:s Universal Periodic
Review



Artikel från Justitiedepartementet

Migration och inre säkerhet på
RIF-rådet
Publicerad 05 december 2019

Framtidsdiskussioner om migration och inre säkerhet
var några av frågorna migrations- och justitieminister
Morgan Johansson och inrikesminister Mikael Damberg
diskuterade med EU-kollegorna på mötet i rådet för
rättsliga och inrikes frågor 2–3 december.

Migration och asyl

Med bakgrund av att den nya EU-kommissionen har aviserat en ny pakt för
migration och asyl inom EU diskuterade migrationsministrarna hur EU:s asyl-
och migrationspolitik bör se ut i framtiden.

– Förhandlingarna får en möjlighet till nystart nu med en ny kommission och
en ny bedömning av vilka rättsakter som ska vara kvar. Men de svenska
ståndpunkterna ligger fast i den meningen att vi måste ha en ordning där vi
kan få till stånd en jämnare fördelning av antalet asylsökande i EU och också
att vi delar på ansvaret, kommenterade migrations- och justitieminister
Morgan Johansson.

Inre säkerhet

Inrikesministrarna debatterade sedan vilken inriktning EU:s arbete med inre
säkerhet bör ha under den nya EU-kommissionens mandatperiod, 2019–
2024.

Delgivning av handlingar och bevisupptagning
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Justitieministrarna enades på mötet om ändringar i förordningen om
delgivning av handlingar samt i förordningen om bevisupptagning. Efter
överenskommelsen i ministerrådet väntar nu trepartsförhandlingar om
förslagen med Europaparlamentet innan ändringarna kan träda i kraft.

Brottsoffers rättigheter och alternativ till
frihetsberövande

Justitieministrarna antog också slutsatser om brottsoffers rättigheter samt om
alternativ till frihetsberövande.

Rättsstatens principer

Tillsammans med nye EU-kommissionären med ansvar för rättsliga frågor,
Didier Reynders, hade justitieministrarna en lunchdiskussion om hur de kan
ta sig an frågan om rättsstatens principer, vid sidan av de diskussioner som
redan förs i allmänna rådet.

Migrations- och justitieminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg representerade Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Justitiedepartementet

Framtidsdiskussioner om
migration, asyl och inre säkerhet
på EU-rådsmöte
Publicerad 29 november 2019

När migrations- och justitieminister Morgan Johansson
och inrikesminister Mikael Damberg träffar sina EU-
kollegor 2–3 december står migration, asyl och inre
säkerhet högt på dagordningen. Mötet är det första med
den nya EU-kommissionen, som tillträder 1 december.

Migration och asyl

På mötet ska migrationsministrarna diskutera hur EU:s asyl- och
migrationspolitik bör se ut i framtiden. Diskussionen sker i ljuset av att EU-
kommissionens tillträdande ordförande Ursula von der Leyen har aviserat en
ny pakt för migration och asyl inom EU.

Regeringen anser att EU bör ta ett helhetsgrepp på migrationsfrågan, som
omfattar lagstiftning inom EU, och samarbete med länder utanför EU.
Kontrollen av vilka personer som reser in i EU, över de yttre gränserna,
måste bli bättre samtidigt som rätten att söka asyl ska upprätthållas. 

EU måste solidariskt genomföra de beslut som fattats för att gemensamt lösa
migrationssituationen och förhandlingarna om det gemensamma asylsystemet
bör slutföras så snart som möjligt, anser regeringen.

Inre säkerhet

Inrikesministrarna ska sedan debattera den framtida inriktningen på arbetet
med EU:s inre säkerhet.
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Regeringen välkomnar diskussionen och är positiv till åtgärder som kan
stärka de brottsbekämpande myndigheternas arbete i medlemsstaterna och
utveckla samarbetet mellan dem och Europol och Eurojust. I det fortsatta
utvecklingsarbetet av Europol är det viktigt att medlemsstaternas behov av
stöd står i fokus.

Regeringen välkomnar också diskussionerna om hur ny teknik skapar
möjligheter och utmaningar och anser att en framtida EU-rättsakt om
datalagring för brottsbekämpande ändamål är viktig i detta sammanhang.

Europeisk gräns- och kustbevakning

Inrikesministrarna kommer också att få en lägesrapport om genomförandet
av förordningen om den europeiska gräns- och kustbevakningen som träder i
kraft i början av december 2019.

Delgivning av handlingar och bevisupptagning

Justitieministrarna kommer sannolikt att enas om en gemensam position om
att ändra i två förordningar på det civilrättsliga området. Det handlar om
ändringar i förordningen om delgivning av handlingar och förordningen om
bevisupptagning. Regeringen stödjer båda förslagen, som ska underlätta
digital kommunikation mellan medlemsstater.

Brottsoffers rättigheter och alternativ till
frihetsberövande

Dessutom kommer justitieministrarna sannolikt att anta slutsatser om dels
brottsoffers rättigheter, dels alternativ till frihetsberövande. Slutsatserna
innehåller bland annat uppmaningar till kommissionen att ta fram en EU-
strategi för 2020–2024 om brottsoffers rättigheter och till medlemsstaterna
att utforska möjligheterna att, när det är lämpligt, utöka användandet av
icke-frihetsberövande påföljder och åtgärder.

Regeringen ställer sig bakom båda förslagen till slutsatser.

Europeiska åklagarmyndigheten

Ministrarna kommer också att få en lägesrapport om arbetet med att bygga
upp den europeiska åklagarmyndigheten, Eppo. I oktober utsågs Laura
Codruţa Kövesi till europeisk chefsåklagare. På mötet kommer hon att



presentera sina visioner för Eppo.

Sverige deltar för närvarande inte i Eppo-samarbetet, men regeringen tillsatte
nyligen en utredning som ska analysera åtgärder för ett svenskt deltagande.
Utredningen ska vara klar senast den 14 december 2020.

Datalagring för att bekämpa brott

EU-kommissionen kommer på mötet att informera ministrarna om arbetet
med datalagring i brottsbekämpande syfte. Regeringen ser gärna att den nya
kommissionens arbete ges en inriktning mot att i framtiden kunna presentera
ett förslag till EU-rättsakt om datalagring.

Migrations- och justitieminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg representerar Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Justitiedepartementet

Migration och inre säkerhet i fokus
på EU:s RIF-råd
Publicerad 12 oktober 2019

När justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
och inrikesminister Mikael Damberg träffade sina EU-
kollegor på rådet för rättsliga och inrikes frågor i
Luxemburg 7–8 oktober var migration och inre säkerhet
två av frågorna på agendan. Ministrarna diskuterade
även våldsbejakande högerextremism och terrorism,
grundläggande rättigheter och EU:s åtgärder mot
korruption.

Inre säkerhet

Inrikesministrarna diskuterade de utmaningar och möjligheter som ny teknik
medför på området inre säkerhet. De uttryckte sitt allmänna stöd för att
inrätta ett innovationslabb vid Europol som är tänkt att bevaka den tekniska
utvecklingen och främja innovation.

Ministrarna tog även upp kopplingarna mellan hybridhot och inre säkerhet.
De diskuterade hur EU kan stödja medlemsländerna när det gäller att
upptäcka, identifiera och bekämpa hybridhot.

Våldsbejakande högerextremism och terrorism

Inrikesministrarna diskuterade också våldsbejakande högerextremism och
terrorism. De konstaterade att mer arbete behövs för att få en bättre
överblick över våldsbejakande högerextremism och terrorism och hur den
kan förebyggas, upptäckas och bekämpas. Ministrarna tog också upp hur
man kan hindra spridning av olagligt högerextremt innehåll online.
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Migration

Under lunchen diskuterade ministrarna den allmänna migrationssituationen i
EU, med särskilt fokus på det ökande antalet inresor via östra Medelhavet
och överenskommelsen nyligen mellan Frankrike, Tyskland, Italien och
Malta om en tillfällig solidaritetsmekanism för landsättning och omfördelning
av asylsökande.

Grundläggande rättigheter

Rådet antog slutsatser med anledning av tioårsdagen för stadgan om de
grundläggande rättigheterna. I slutsatserna bekräftar ministrarna att EU ska
bygga på värdena respekt för människans värdighet, frihet, demokrati,
jämlikhet, rättsstaten och respekt för de mänskliga rättigheterna, inklusive
rättigheter för personer som tillhör minoriteter. Dessa rättigheter är en av
EU:s hörnstenar och måste respekteras fullt ut av alla medlemsländer och
EU-institutionerna.

EU:s åtgärder mot korruption

Justitieministrarna diskuterade EU:s åtgärder mot korruption. Ett flertal av
ministrarna ställde sig bakom idén om en ny övergripande EU-strategi eller
handlingsplan med fokus på områden där EU-åtgärder ger ett mervärde.

Kampen mot gränsöverskridande brottslighet

Ministrarna antog slutsatser om Eurojust som bland annat framhåller
Eurojusts roll i rättskedjan samt för koordinering och rättsligt samarbete.

Europakonventionen om de mänskliga rättigheterna

Rådet bekräftade EU:s åtagande att ansluta sig till Europakonventionen.
Ministrarna kompletterade förhandlingsdirektiven så att EU-kommissionen
kan återuppta förhandlingarna med Europarådet inom en nära framtid.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg representerade Sverige på mötet i Luxemburg.



Artikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet,
Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet

Straffrätt för hedersbrott ses över
– en av frågorna på regeringens
pressfika
Publicerad 18 juli 2019

Straffrätten för hedersbrott ska ses över, staten ska ge
ut gröna obligationer samt tydligare etiska regler och
skärpta straff vid forskning på människor. Det var några
av veckans regeringsbeslut som presenterades på den
traditionella pressfikan med journalister på torsdagen.
På torsdagens pressfika med regeringen redogjorde justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och de andra närvarande statsråden
för några av de beslut regeringen fattat på dagens regeringssammanträde.

Ett särskilt hedersbrott ska utredas

Regeringen har i dag beslutat om direktiv för att se över straffrätten när det
gäller så kallade hedersbrott. Det handlar bland annat om att det bör införas
en särskild brottsrubricering. Riksåklagaren Petra Lundh har utsetts till
särskild utredare.

Pressmeddelande: Ett särskilt hedersbrott ska utredas

Tydligare etiska regler och skärpta straff vid
forskning på människor

Etikprövningslagen syftar till att skydda den enskilda människan och
respekten för människovärdet vid forskning. Dagens regelverk behöver
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förtydligas och regeringen har därför tillsatt en utredning som har sett över
etikprövningslagen, dess tillämpningar samt vilka straff som ska ges vid
överträdelse. Nu har regeringen beslutat en lagrådsremiss med förslag så att
otydligheter i lagen kan åtgärdas och straffen skärpas.

Pressmeddelande: Tydligare etiska regler och skärpta straff vid forskning på
människor

Staten ska ge ut gröna obligationer senast 2020

Regeringen beslutade i dag att ge Riksgäldskontoret i uppdrag att senast
2020 genomföra en emission av gröna obligationer, det vill säga obligationer
som finansierar utgiftsposter i budgeten som går till hållbara investeringar
och projekt. Emissionen ska främja den svenska marknaden för gröna
obligationer och är en del av regeringens arbete i omställningen mot hållbar
utveckling.

Pressmeddelande: Staten ska ge ut gröna obligationer senast 2020

Förlängt uppdrag till länsstyrelserna att kartlägga
vattensituationen i landet

Regeringen har idag beslutat att förlänga uppdraget till länsstyrelserna att
kartlägga och analysera vattensituationen på regional och lokal nivå.
Förlängningen av uppdraget syftar till att ge fördjupad information om hur
vattensituationen utvecklas för att vara förberedd på eventuell vattenbrist.

Pressmeddelande: Förlängt uppdrag till länsstyrelserna att kartlägga
vattensituationen i landet

Översyn av reglerna om gode män och förvaltare

Regeringen har i dag beslutat direktiv till en utredning som ska föreslå
reformer för att förbättra rekryteringen av och stödet till gode män,
förvaltare och andra ställföreträdare. Dessutom ska tillsynen av
rättssäkerheten stärkas.

Pressmeddelande: Översyn av reglerna om gode män och förvaltare

Regeringen satsar på besöksnäringen



Regeringen avsätter fem miljoner kronor för att stärka Tillväxtverkets arbete
för en konkurrenskraftig svensk besöksnäring. För medlen ska Tillväxtverket
undersöka hur besöksnäring och industri bättre kan samverka samt
genomföra insatser som syftar till att förenkla för företagen i besöksnäringen.

Pressmeddelande: Regeringen satsar på besöksnäringen

Ökade ambitioner i svenskt klimatarbete

På pressfikat presenterade också Peter Eriksson, minister med ansvar för
internationellt utvecklingssamarbete, att Sverige har för avsikt att redan i år
ingå fyraåriga avtal om upp till ca 1 miljard kronor sammanlagt till
Anpassningsfonden och till fonden för de minst utvecklade länderna (ca 500
miljoner kronor per organisation). Detta ökar Sveriges ambitioner i
klimatarbetet samtidigt som vi bidrar till effektivitet och förutsägbarhet i vårt
klimatstöd.



Artikel från Justitiedepartementet

Återvändande, datalagring och
framtidsdiskussioner på EU-möte
Publicerad 12 juni 2019 Uppdaterad 12 juni 2019

Återvändande och framtida utmaningar för asyl- och
migrationsfrågorna i EU var några av frågorna som
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson tog
upp med sina EU-kollegor på rådsmötet för rättsliga och
inrikes frågor möts 6–7 juni. Inrikesminister Mikael
Damberg diskuterade bland annat datalagring och
brottsbekämpning.

Framtidsdebatt om asyl- och migrationsfrågorna och
brottsbekämpning

Inför bland annat den kommande EU-kommissionens arbete med asyl- och
migrationsfrågorna diskuterade ministrarna det framtida samarbetet på asyl-
och migrationsområdet.

De hade också en riktlinjedebatt om vilken huvudsaklig inriktning EU:s
samarbete inom brottsbekämpningen ska ha framöver, liksom vilka
övergripande målsättningar och prioriteringar som bör finnas på området.

Återvändandedirektivet

EU arbetar för att göra reglerna för återvändande av migranter som vistas
olagligt i EU effektivare. På mötet enades rådet om en partiell
förhandlingsposition om det reviderade återvändandedirektivet.
Förhandlingspositionen omfattar alla aspekter av den föreslagna översynen,
förutom bestämmelserna om gränsförfarandet för återvändanden.
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Digitalisering av det rättsliga samarbetet

Justitieministrarna inledde mötet med en riktlinjedebatt om digitalisering av
det rättsliga samarbetet. Frågan har blivit aktuell i och med översynen av
EU:s delgivningsförordning och bevisupptagningsförordningen.

Framtidsdiskussion om straffrätt i EU

Justitieministrarna hade också en riktlinjedebatt om den framtida EU-
straffrätten, utifrån en enkät som ordförandeskapet gjort. Resultatet visar på
stor samsyn om EU-straffrättens utveckling, till exempel att framtida
lagstiftning måste svara mot ett verkligt behov, att vissa centrala begrepp,
exempelvis ”allvarlig brottslighet” inte behöver definieras ytterligare och att
lagstiftningsprocessen måste tillåtas ta tillräcklig tid.

Framtidsdiskussion om ömsesidigt erkännande

Förra året påbörjades arbete i rådet för att lösa problem som har att göra med
tillämpning av rättsakter på straffrättens område som grundas på principen
om ömsesidigt erkännande, till exempel rambeslutet om en europeiska
arresteringsorder. Problem som dåliga fängelseförhållanden och strukturella
brister i rättsväsendet har gjort att det ömsesidiga förtroendet mellan
medlemsländerna skadats. Efter utvärdering och konkreta diskussioner har
ordförandelandet Rumänien nu lagt fram en rapport som stakar ut lämpliga
vägar framåt. Vid mötet uttrycktes brett stöd för rapporten.

Eurojust och europeiska åklagarmyndigheten

Ministrarna antog slutsatser om att stärka med samarbete mellan Eurojust,
ett EU-organ för samarbete på det straffrättsliga området, och fyra nätverk
för specialister på vissa straffrättsliga områden. 
Ministrarna fick även en lägesrapport om arbetet med att bygga upp en
europeisk åklagarmyndighet som är tänkt att vara i gång till hösten 2020.
Sverige deltar för närvarande inte i det samarbetet.

Förhandlingsmandat för avtal om e-bevisning och
slutsatser om datalagring

Ministrarna antog ett förhandlingsmandat så att EU kan inleda förhandlingar
med USA om ett avtal om tillgång till e-bevisning. Ministrarna antog också



ett förhandlingsmandat som innebär att EU kan delta i förhandlingarna i
Europarådet om ett tilläggsprotokoll till Budapestkonventionen, för att
utbyta elektronisk bevisning.På mötet antog ministrarna också slutsatser om
datalagring.

Migration, gränsförvaltning och säkerhet i EU:s
långtidsbudget

Ministrarna antog även partiella allmänna inriktningar om de tre
fondförslagen på inrikesområdet. Det handlar om instrumentet för
gränsförvaltning och visering, som är en del av Fonden för integrerad
gränsförvaltning men även om Asyl- och migrationsfonden och Fonden för
inre säkerhet.

Terrorismbekämpning

Frågan om hur terroristhotet mot Europa bäst ska bekämpas har
återkommande varit uppe på ministrarnas agenda. Denna gång handlade
diskussionen om samarbetet och informationsutbytet mellan myndigheter
som på ett eller annat sätt arbetar med att bekämpa terrorism.

Mötet ägde rum i Luxemburg. 



Artikel från Justitiedepartementet

Återvändande, datalagring och
straffrätt på EU-möte
Publicerad 04 juni 2019

EU:s samarbete inom brottsbekämpning, återvändande
och framtida utmaningar för asyl- och
migrationsfrågorna är några av frågorna som justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg behandlar när EU:s
ministerråd för rättsliga och inrikes frågor möts 6-7 juni.

Digitalisering av det rättsliga samarbetet

Justitieministrarna inleder mötet på torsdagen med att ha en så kallad
riktlinjedebatt om digitalisering av det rättsliga samarbetet. Frågan har blivit
aktuell i och med översynen av EU:s delgivningsförordning och
bevisupptagningsförordningen.

Regeringen tycker att det är positivt att öka digitaliseringen av
bevisupptagning och delgivning. Regeringen välkomnar även användandet
av det IT-system som föreslås, e-CODEX, som ett alternativt sätt för
kommunikation.

Framtidsdiskussion om straffrätt i EU

På mötets första dag ska justitieministrarna också ha en riktlinjedebatt om
den framtida EU-straffrätten. Debatten kommer att utgå från en enkät som
ordförandeskapet gjort. Resultatet visar på stor samsyn om EU-straffrättens
utveckling, till exempel att framtida lagstiftning måste svara mot ett verkligt
behov, att vissa centrala begrepp, exempelvis ”allvarlig brottslighet” inte
behöver definieras ytterligare och att lagstiftningsprocessen måste tillåtas ta
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tillräcklig tid.

Framtidsdiskussion om ömsesidigt erkännande

Under förra året påbörjades arbete i rådet för att lösa problem som har med
tillämpning av rättsakter på straffrättens område som grundas på principen
om ömsesidigt erkännande, till exempel rambeslutet om en europeiska
arresteringsorder. Problem som dåliga fängelseförhållanden och strukturella
brister i rättsväsendet har gjort att det ömsesidiga förtroendet mellan
medlemsländerna skadats. Efter utvärdering och konkreta diskussioner har
ordförandelandet Rumänien nu lagt fram en rapport som stakar ut lämpliga
vägar framåt.

Regeringen har under hela processen understrukit vikten av att alla lever upp
till de krav som ställs på medlemsländerna i EU:s stadga om de
grundläggande rättigheterna och i Europakonventionen. På mötet kommer
ministrarna ha en riktlinjedebatt om vägen framåt för ett ömsesidigt
erkännande.

Slutsatser om synergier mellan Eurojust och fyra
nätverk

Ministrarna kommer sannolikt att anta slutsatser om fördelarna med
samarbete mellan Eurojust, ett EU-organ för att stärka samarbetet på det
rättsliga området, och fyra nätverk för specialister på vissa straffrättsliga
områden.

Europeiska åklagarmyndigheten

Ministrarna kommer också att få en lägesrapport om arbetet med att bygga
upp en europeisk åklagarmyndighet, Eppo, som är tänkt att vara i gång till
hösten 2020. Sverige deltar för närvarande inte i Eppo-samarbetet.

Förhandlingsmandat för avtal om e-bevisning

På mötet kommer ministrarna att behandla ett slutligt förslag till
förhandlingsmandat så att EU kan inleda förhandlingar med USA om ett
avtal om tillgång till e-bevisning.

Ministrarna kommer också att behandla ett förhandlingsmandat som innebär
att EU kan delta i förhandlingarna i Europarådet om ett tilläggsprotokoll till



Budapestkonventionen. Även denna förhandling avser utbyte av elektronisk
bevisning.

Slutsatser om datalagring

Sedan Tele2-domen om datalagring kom har det pågått en diskussion i hela
EU om hur domen bör uppfattas och hur lagring av data kan utformas inom
ramen för domen. På rådsmötet i december 2017 hade ministrarna en
vägledande diskussion inför det fortsatta arbetet. Förra året gjordes en
avstämning av hur arbetet med datalagring för brottsbekämpande ändamål
gått. På mötet i juni kommer ministrarna att följa upp med att anta slutsatser
om datalagring.

Återvändandedirektivet

I september 2018 presenterade EU-kommissionen ett förslag till omarbetning
av återvändandedirektivet. Direktivet innehåller gemensamma normer och
förfaranden för återvändande av tredjelandsmedborgare som vistas olagligt i
ett EU-land.

På mötet ska ministrarna diskutera det ändrade förslaget och de förväntas
besluta om en partiell allmän inriktning, förutom de delar som handlar om att
inrätta ett särskilt gränsförfarande.

Regeringen anser att förslaget både ger ansvariga myndigheter rätt
förutsättningar och garanterar rättssäkerheten för individen.
Migration, gränsförvaltning och säkerhet i EU:s långtidsbudget
På mötet ska ministrarna även diskutera och anta en partiell allmän
inriktning om de tre fondförslagen inom på inrikesområdet. Det handlar om
instrumentet för gränsförvaltning och visering, som är en del av Fonden för
integrerad gränsförvaltning men även om Asyl- och migrationsfonden och
Fonden för inre säkerhet.

Regeringen stödjer förhandlingsresultatet så här långt om fondförslagen och
anser att det utgör en god grund för en partiell allmän inriktning.

Framtida utmaningar för asyl- och
migrationsfrågorna i EU

Inför bland annat den nya EU-kommissionens arbete med asyl- och
migrationsfrågorna kommer ministrarna att diskutera det framtida samarbetet



på asyl- och migrationsområdet.

Regeringen anser att EU bör ta ett helhetsgrepp om den interna och externa
dimensionen av migrationsfrågan. Kontrollen över vilka som reser in över de
yttre gränserna måste bli bättre samtidigt som rätten att söka asyl ska
upprätthållas.

Brottsbekämpning – framtidsdebatt

Inför den nya EU-kommissionens arbete med frågor som rör inre säkerhet
kommer ministrarna att diskutera vilken huvudsaklig inriktning EU:s
samarbete inom brottsbekämpning ska ha framöver, liksom vilka
övergripande målsättningar och prioriteringar som bör finnas för detta
område.

Terrorismbekämpning

Frågan om hur terroristhotet mot Europa bäst ska bekämpas har
återkommande varit uppe på ministrarnas agenda. Denna gång kommer
diskussionen att handla om samarbetet och informationsutbytet mellan
myndigheter som på ett eller annat sätt arbetar med att bekämpa terrorism.



Artikel från Justitiedepartementet

Tillsammans kan vi stärka
samhällets förmåga att bekämpa
och förebygga brott
Publicerad 27 maj 2019

Det finns ett stort behov av att utveckla hela samhällets
insatser för att förebygga och bekämpa brott. Det är ett
arbete som måste bedrivas på bred front, inte bara inom
rättsväsendet utan också hos andra aktörer som
kommuner, företag och organisationer i det civila
samhället.
För att komma tillrätta med den organiserade brottsligheten, skjutningarna
och gängkriminaliteten satsar regeringen både på repressiva åtgärder och ett
effektivt brottsförebyggande arbete.

Justitieminister Morgan Johansson och inrikesminister Mikael Damberg har
fått i uppgift av statsministern att med gemensamma krafter leda ett arbete
för att angripa brottens orsaker. Där är kommunerna en helt avgörande
aktör. Den 23 maj samlades därför kommunstyrelseordförandena för tolv
kommuner, vilka har bostadsområden som Polismyndigheten kategoriserat
som särskilt utsatta eller  riskområden, på Justitiedepartementet för att i
dialog med ministrarna och rikspolischef Anders Thornberg diskutera hur det
brottsbekämpande och brottsförebyggande arbetet ser ut i respektive
kommun, hur arbetet kan utvecklas och vilka behov kommunerna ser för att
arbetet ska bli ännu bättre.

Under mötet fick varje kommunföreträdare möjlighet att redogöra för
situationen i respektive kommun och vilka utmaningar man står inför lokalt.
Från flera håll beskrevs otrygghet, trångboddhet och skolsegregation som
stora problem, liksom den svarta ekonomin och öppen droghandel. Samtidigt
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framkom en bild av att samarbetet med Polismyndigheten utvecklats mycket
positivt de senaste åren, vilket gavs flera exempel på. Som nyckelfaktorer för
att nå framgång nämndes bl.a. tidiga insatser för unga, satsningar på
lärartäthet, insatser för minskat försörjningsstöd genom att stimulera fler i
arbete och att kommunen, Polismyndigheten och andra aktörer samlas kring
gemensamma lägesbilder för att sätta in rätt insatser på rätt tid och plats.

Flera kommunföreträdare gav uttryck för att det finns behov av en fortsatta
samtal på högsta politiska nivå mellan kommunerna och regeringen.
Målsättningen är därför att detta möte ska vara början på en kontinuerlig
dialog mellan regeringen och kommunerna för att med gemensamma krafter
vända utvecklingen i de utsatta områdena.



Artikel från Justitiedepartementet

Regeringen vidtar flera åtgärder
för att motarbeta våldsbejakande
extremism
Publicerad 15 maj 2019

Bland åtgärderna finns både ökade anslag till berörda
myndigheter, och flera förändringar när det gäller
lagstiftningen.

Polismyndigheten och Säkerhetspolisen, som har till uppgift att bekämpa
våldsbejakande extremism, har fått ökade anslag.
Sedan drygt ett år tillbaka finns Center mot våldsbejakande extremism
vid Brottsförebyggande rådet. CVE kan bland annat stötta kommunerna
i deras arbete mot våldsbejakande extremism.
Flera straffskärpningar har införts mot till exempel grova våldsbrott och
mot vapenbrott.
Lagförslagen när det gäller datalagring syftar till att ge de
brottsbekämpande myndigheterna möjlighet att kartlägga individer som
utgör en fara för samhället.
Förbud mot samröre med en terroristorganisation är ytterligare ett
lagförslag som regeringen kommer att gå fram med i närtid.

Den 16-17 maj besöker justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
Borlänge och Ludvika för att diskutera med olika aktörer hur man kan arbeta
förebyggande mot högerextremism.

– Besöket i Borlänge och Ludvika är viktigt för att vi där har sett en
stärkning av de högerextrema och nazistiska rörelserna, och nu vill vi se på
plats hur kommunerna aktivt arbetar mot de här rörelserna, säger Morgan
Johansson.

Pressmeddelande: Morgan Johansson besöker Ludvika och Borlänge
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Artikel från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

Regeringen kraftsamlar mot
kriminalitet
Publicerad 05 april 2019

För att vända utvecklingen i utsatta områden när det
gäller ordning och säkerhet behöver det förebyggande
arbetet förstärkas. Idag har justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg fått i uppgift att leda ett
arbete som ska mobilisera hela samhället för att
motverka brottens orsaker och bygga ett starkare
samhälle och ett tryggare Sverige.
Idag besökte statsminister Stefan Löfven, justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson, inrikesminister Mikael Damberg och rikspolischefen
Anders Thornberg polisutbildningen vid Södertörns högskola.

– Vi behöver angripa brottens orsaker och knäcka den organiserade
brottsligheten. Därför har justitie- och migrationsministern och
inrikesministern fått detta uppdrag att bredda arbetet ytterligare och leda
regeringens arbete med att samla hela samhället i det brottsförebyggande
arbetet, säger Stefan Löfven.

Strängare straff för brott mot blåljuspersonal

– De som har till uppgift att rädda andra ska kunna utföra sina jobb utan att
bli angripen. Därför beslutade regeringen igår om en lagrådsremiss som ska
leda till strängare straff för sabotage mot blåljuspersonal, säger Morgan
Johansson.

De nya reglerna förslås träda i kraft 1 januari 2020.
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– Den straffskärpning för brott mot blåljuspersonal som nu föreslås är en
viktig byggkloss i arbetet med att göra polisyrket mer attraktivt och att nå
målet med 10 000 fler poliser till 2024, säger Mikael Damberg. Polisen ska
gå från 30 000 anställda till 40 000 anställda. Första utmaningen nu är att se
till att fler söker till polisutbildningen och att utbildningarna fylls.



Artikel från Justitiedepartementet

Morgan Johansson till RIF-råd i
Bryssel
Publicerad 06 mars 2019

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson deltar i
morgon på rådet för rättsliga och inrikes frågor.
Tillsammans med sina europeiska ministerkollegor deltar Morgan Johansson
på rådsmötet för rättsliga och inrikes frågor i morgon, den 7 mars. Vid
rådsmötet kommer en lägesrapport lämnas om de pågående förhandlingarna
om det gemensamma europeiska asylpaketet. Dessutom diskuteras EU:s
migrationspolitiska samarbete med länder utanför EU. Diskussionen tar sin
utgångspunkt i den övergripande strategin för migration och rörlighet
(GAMM).

Migrationen och hur EU:s länder ska hantera migrationsströmmarna är
ständigt aktuella frågor i EU-samarbetet.

– Sveriges linje är fortsatt att alla länder ska hjälpas åt. Vi har tagit ett
mycket stort ansvar och kommer inte att sätta oss i den situationen vi var i
2015, igen.

Det europeiska samarbetet är mångfacetterat och brett. Ett nytt direktiv om
upphovsrätt är en aktuell fråga som fått mycket uppmärksamhet.

– Mycket av direktivet är bra. Annat i direktivet har vi varit mindre nöjda
med och där har Sverige också röstat nej till olika delförslag.

I maj 2018 ställde sig Sverige bakom rådets mandat att inleda förhandlingar
med Europaparlamentet. Nyligen ställde sig Sverige också bakom att den
kompromiss som rådet och parlamentet förhandlat överlämnades till
parlamentet. Om Europaparlamentet ställer sig bakom direktivet kommer det
därefter upp för omröstning i ministerrådet. Rådet fattar beslut med
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kvalificerad majoritet. I ministerrådet kan Sverige rösta ja, nej eller lägga ner
sin röst och inför ministerrådets möte kommer regeringen samråda med EU-
nämnden enligt de rutiner som gäller.

– Vi har så långt som möjligt verkat för att förslaget ska få en så bra
utformning som möjligt. Hur Sverige slutligen kommer att ställa sig till
direktivet är för tidigt att säga. Regeringen inväntar nu Europarlamentet.
Därefter kommer regeringen presentera sitt slutliga förslag till handlingslinje
för riksdagen.



Artikel från Justitiedepartementet

Asylsystem, terrorisminnehåll på
nätet och elektronisk bevisning på
EU-möte
Publicerad 12 december 2018

På mötet i rådet för rättsliga och inrikes frågor i Bryssel
6–7 december var EU:s gemensamma asylsystem,
återvändande och gräns- och kustbevakning några av
frågorna på migrations- och justitieministrarnas bord.
Ministrarna godkände även ett förslag som ska
förhindra spridning av terrorisminnehåll på internet och
ett förslag om elektronisk bevisning.

EU:s gemensamma asylsystem

På rådsmötet gav det österrikiska ordförandeskapet ministrarna en
lägesrapport om de pågående förhandlingarna om reformen av EU:s
gemensamma asylsystem.

Gräns- och kustbevakning

Ministrarna diskuterade EU-kommissionens förslag om att förstärka den
europeiska gräns- och kustbevakningen och godkände de delar av förslaget
som handlar om återvändande och samarbete med länder utanför EU.

Återvändandedirektivet

Det österrikiska ordförandeskapet rapporterade också om arbetet med
förslaget om att revidera återvändandedirektivet.
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Förebygga spridning av terrorisminnehåll på nätet

Ministrarna godkände en allmän inriktning för förslaget till en förordning om
att förebygga spridning av terrorisminnehåll på internet inför kommande
förhandlingar med Europaparlamentet. Förslaget innebär bland annat att
behöriga myndigheter kan beordra tjänsteleverantörer att avlägsna
terrorisminnehåll från nätet inom en timme.

Bättre tillgång till elektroniska bevis

Ministrarna enades också om förslaget till förordning om e-bevisning. Syftet
med de nya reglerna är att göra det enklare för brottsbekämpande
myndigheter inom EU att få tillgång till elektroniska uppgifter som kan
användas som bevisning i straffrättsliga förfaranden.

Förlaget innebär att en myndighet i en medlemsstat kan vända sig direkt till
en tjänsteleverantör i ett annat EU-land med en begäran om att elektroniska
uppgifter ska bevaras eller lämnas ut. I vissa fall ska en myndighet i den
andra medlemsstaten underrättas om begäran, och den kan då invända om
begäran skulle stå i konflikt med till exempel nationella säkerhetsintressen
eller grundlagsskydd för journalister och deras uppgiftslämnare.

Nu återstår för rådet och Europaparlamentet att komma överens innan rådet
kan anta förordningen.

Ömsesidigt erkännande i straffrättsliga frågor

EU-samarbetet på straffrättsområdet bygger på ömsesidigt erkännande. Det
innebär att ett beslut meddelat av en myndighet i en medlemsstat kan
erkännas och verkställas i en annan medlemsstat, utan någon ny prövning i
sak. Ömsesidigt erkännande bygger på ömsesidigt förtroende. Mot bakgrund
av att det den senaste tiden har det ifrågasatts hur vissa medlemsländer lever
upp till sina förpliktelser enligt bland annat Europakonventionen för
mänskliga rättigheter har ministerrådet sedan en tid diskuterat vad som kan
göras för att öka det ömsesidiga förtroendet mellan EU-länderna.

I de slutsatser som ministrarna kom överens om på mötet uppmanas
medlemsstaterna och EU-kommissionen att vidta ett antal åtgärder för att
främja det ömsesidiga erkännandet, såsom utbildningsinsatser, utbyte av
bästa praxis och utarbetande av nya handböcker.



Ändrat regelverk för konsumentvaror

Ministrarna kom också överens om en allmän inriktning för direktivet om
försäljning av varor som omfattar all försäljning av varor oavsett om det sker
på nätet eller i butik.

Enklare handläggning av gränsöverskridande tvister
om barn

Ministerrådet godkände även det omarbetade förslaget till Bryssel IIa-
förordning som ska förbättra reglerna om internationella tvister om
föräldraansvar och om bortförande av barn samt den fria rörligheten av
avgöranden på detta område i EU. Ett exempel på en förändring är att kravet
på verkställbarhetsförklaring har tagits bort och det har även införts en
allmän bestämmelse om barns rätt att komma till tals.

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson och migrationsminister och
biträdande justitieminister Heléne Fritzon representerade Sverige på mötet i
Bryssel.



Artikel från Justitiedepartementet

Gräns- och kustbevakning,
terrorisminnehåll på internet och
elektroniska bevis på EU-möte
Publicerad 04 december 2018

Flera migrations- och asylfrågor är på agendan när
rådet för rättsliga och inrikes frågor möts i Bryssel 6–7
december. EU:s gemensamma asylsystem,
återvändande och gräns- och kustbevakning är några.
Ministrarna ska också behandla terrorisminnehåll på
internet, elektronisk bevisning och rättsliga och inrikes
frågor i EU:s långtidsbudget.

EU:s gemensamma asylsystem

EU:s migrations- och inrikesministrar diskuterar återkommande situationen
på migrationsområdet. På RIF-rådets decembermöte kommer det österrikiska
ordförandeskapet att ge ministrarna en lägesrapport om hur arbetet
fortskrider med de olika förslagen som ingår i reformen av EU:s
gemensamma asylsystem.

Gräns- och kustbevakning

I september presenterade EU-kommissionen ett förslag om att förstärka den
europeiska gräns- och kustbevakningen. På mötet kommer ministrarna att
debattera och eventuellt godkänna de delar av förslaget som handlar om
återvändande och samarbete med länder utanför EU.

Återvändandedirektivet
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I slutsatserna från Europeiska rådets möte i oktober underströk stats- och
regeringscheferna att fler av de migranter som vistas irreguljärt i EU bör
återvända. De uppmanade också ministerrådet att prioritera arbetet med
förslaget till revidering av återvändandedirektivet. EU:s medlemsstater har
sedan dess diskuterat förslaget och på mötet kommer det österrikiska
ordförandeskapet att ge en rapport om förhandlingsläget.

Förebygga spridning av terrorisminnehåll på nätet

I september presenterade EU-kommissionen ett förslag till förordning om att
förebygga spridning av terrorisminnehåll på internet. Lagförslaget innehåller
åtgärder för både leverantörer av internettjänster, som till exempel sociala
medieplattformar, och behöriga nationella myndigheter och EU-myndigheter.
Kommissionen föreslår bland annat att behöriga myndigheter ska kunna
beordra tjänsteleverantörer att avlägsna terrorisminnehåll från nätet inom en
timme.

På mötet ska ministrarna ta ställning till förslaget och komma överens om
ministerrådets position inför förhandlingar med Europaparlamentet.

Bättre tillgång till elektroniska bevis

Ministrarna ska också behandla förslaget till förordning om e-bevisning som
ska göra det enklare för brottsbekämpande myndigheter inom EU att få
tillgång till elektroniska uppgifter som kan användas som bevisning i
straffrättsliga förfaranden.

Förslaget innebär att en myndighet i en medlemsstat kan vända sig direkt till
en tjänsteleverantör i ett annat EU-land med en begäran om att elektroniska
uppgifter ska bevaras eller lämnas ut. I vissa fall ska en myndighet i den
andra medlemsstaten underrättas om begäran, och den kan då invända om
begäran skulle stå i konflikt med till exempel nationella säkerhetsintressen
eller grundlagsskydd för journalister och deras uppgiftslämnare.

Ministerrådet förväntas på mötet komma överens om en gemensam position
inför förhandlingar med Europaparlamentet.

EU:s långtidsbudget

EU:s nästa långtidsbudget gäller perioden 2021–2027. På mötet kommer
ministrarna att diskutera prioriteringar i långtidsbudgeten på det rättsliga och



inrikes området.

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson och migrationsminister och
biträdande justitieminister Heléne Fritzon företräder Sverige på mötet i
Bryssel.



Artikel från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

Statsministern om bilbränderna:
"Samhället kommer alltid agera
hårt mot det här"
Publicerad 14 augusti 2018

Statsminister Stefan Löfven och justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson träffade i dag polisen
i Västra Frölunda för att informera sig och ta del av
deras arbete efter bilbränderna den 13 augusti i västra
Sverige. Med på mötet var också kommunstyrelsens
ordförande i Göteborg, Ann-Sofie Hermansson.
– Samhället kommer alltid agera hårt mot det här. Vi har höjt straffen rejält
för grov skadegörelse och vi kommer också i höst att lägga en proposition
om attacker mot blåljuspersonal, som kan följa i spåren av detta, säger Stefan
Löfven.

Förra året skärpte regeringen straffet för grov skadegörelse, som nu kan ge
upp till sex års fängelse.

– Nu hoppas jag att ligisterna kan gripas så att de kan få de straff som de
förtjänar, säger Morgan Johansson.

Sedan den nuvarande mandatperioden inleddes hösten 2014 har regeringen
tagit initiativ till fler än 30 straffskärpningar relaterade till den organiserade
brottsligheten.
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Artikel från Justitiedepartementet

Krishanteringsrådet samlas för att
diskutera torkan och bränderna
Publicerad 25 juli 2018

I dag har krishanteringsrådet samlats i ett extrainkallat
möte för att utbyta information på strategisk nivå om
torkan och de pågående bränderna. På mötet deltog
myndigheter som arbetar med de pågående
händelserna.
Krishanteringsrådet leds av justitie- och inrikesministerns statssekreterare
Charlotte Svensson. 

− I det uppkomna läget har det varit viktigt för regeringen och
Regeringskansliet att samla krishanteringsrådet till ett möte för att på en
strategisk nivå utbyta information och diskutera situationen med torka och
bränder på flera håll. Jag ville försäkra mig om att alla aktörer har de resurser
och den information de behöver, men också att myndigheterna arbetar med
att förutse och hantera de problem som kan uppstå ur ett längre perspektiv.

Under normala förhållanden sammanträder krishanteringsrådet två gånger
per år för allmän orientering om arbetet inom krisberedskapsområdet. Vid
allvarliga händelser och kriser kan rådet extrainkallas för informationsutbyte.

I rådet ingår rikspolischefen, säkerhetspolischefen, överbefälhavaren samt
generaldirektörerna för Affärsverket svenska kraftnät, Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap, Post- och telestyrelsen, Socialstyrelsen och
Strålsäkerhetsmyndigheten. I rådet ingår även en landshövding som
företräder länsstyrelserna samt berörda statssekreterare. Deltagare kan också
adjungeras vid behov. Justitie- och inrikesministerns statssekreterare har till
detta möte även kallat generaldirektörerna för Jordbruksverket,
Skogsstyrelsen, SMHI och Trafikverket. 
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Artikel från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besökte
räddningstjänsten i Sveg
Publicerad 24 juli 2018

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson besökte
Sveg måndagen den 23 juli. Där fick han information
om läget vad gäller skogsbränderna och träffade
räddningstjänsten och de polska brandmännen som via
EU:s civilskyddsmekanism (ERCC) stödjer den
kommunala räddningstjänsten.
– Jag besökte Sveg med tre syften. Att få en lägesrapport om skogsbränderna
i närheten av Sveg och att få tacka för de ovärderliga insatser som
räddningstjänsten, MSB, försvarsmakten och frivilliga gör på plats. Jag
riktade också ett stort tack till de drygt 130 brandmän från Polen som finns
på plats sen i söndags, säger Morgan Johansson.

Sverige, via MSB, använder de resurser som finns att tillgå inom EU och har
efterfrågat stöd ifrån andra europeiska länder. Majoriteten av mottaget
internationellt stöd har kommit genom EU:s civilskyddsmekanism.

– Just nu [180723] är läget ganska stabilt, samtidigt är vi väl medvetna om
att väderrapporten lovar mer värme i veckan. Vi är förberedda med bra
planering och tillräckligt med resurser. Samarbetet med polackerna fungerar
fint. Vi har haft ett gemensamt möte där vi har pratat om varandras behov
och insatser i det pågående arbetet, säger Johan Wickerberg, räddningsledare
i Sveg.

– Vi har fått ett fantastiskt fint mottagande i Sverige. Det är en ära att få
hjälpa till. Jag har tidigare gått kurser hos MSB på Revinge utanför Lund, så
jag har haft bra samarbete med Sverige redan innan den här skogsbranden,
säger Michal Langner, gruppchef för brandmännen från Polen.
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Artikel från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

EU:s civilskyddsmekanism
Publicerad 22 juli 2018 Uppdaterad 14 augusti 2018

EU-länderna har kommit överens om att hjälpas åt vid
större kriser och katastrofer. Det stödet har Sverige
aktiverat och får hjälp från flera länder för att släcka
bränderna. Arbetet organiseras av EU-kommissionen
genom Centrum för samordning av katastrofberedskap,
(ERCC - Emergency Response Coordination Centre).
Vid en kris kan det drabbade landets beredskapsmyndighet vända sig till
ERCC som i sin tur kontaktar andra EU-ländernas kontaktpunkter. I Sverige
är Myndigheten för samhällsskydd- och beredskap (MSB)
beredskapsmyndighet och den part som kan begära stöd från ERCC. MSB
tar också emot alla förfrågningar från ERCC och förmedlar regelbundet
svenskt stöd till organisationer som arbetar i länder som drabbats av
katastrofer och kriser. 

EU:s civilskyddsmekanism togs i bruk år 2001 och används till stöd både
inom och utanför EU:s gränser. EU:s civilskyddsmekanism ger möjligt stöd
från alla EU-länders krismekanismer. Sverige tog stöd av ERCC vid
skogsbranden i Västmanland år 2014.

För de skogsbränder som härjar sommaren 2018 har MSB också aktiverat
stödet och det omfattar bland annat flygplan, helikoptrar och brandmän från
EU. Flera länder har deltagit i brandbekämpningen: Litauen, Tyskland,
Italien, Frankrike, Polen och Portugal.  

Räddningstjänsten har tillsammans med MSB det operativa ansvaret för
släckningsinsatserna. De bedömer fortlöpande vilka möjliga resurser som
behöver begäras in från utlandet.

Inom ramen för det nordiska samarbetet har Danmark och Finland hjälpt till
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med brandmän och fordon. Norge har helikoptrar i beredskap. 

Under en begränsad period, 26 juli 2018–30 augusti 2018, kan MSB även
begära internationellt bistånd vid räddningsinsatser i form av flygande
brandbekämpningsresurser från länder som ingår i Partnerskap för fred.



Artikel från Justitiedepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Regeringen följer
brandbekämpningen noga
Publicerad 19 juli 2018 Uppdaterad 19 juli 2018

Brandbekämpningen stod i fokus på pressträffen den
19 juli med regeringen. Dessutom togs hettans
påverkan på utsatta grupper upp och beslut om att se
över reglerna mot månggifte.
Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson inledde pressträffen med att
berätta om skogsbränderna i landet. Justitie- och inrikesministern talade
bland annat om den kraftsamling för att bekämpa bränderna som pågår, de
som deltar i brandbekämpningen, de som tvingats lämna sina hem utan att
veta när de kan komma tillbaka och den hjälp Sverige får från utlandet.

Barn-, äldre- och jämställdhetsminister Lena Hallengren tog upp hettans
påverkan på äldre, barn, sjuka och gravida samt betydelsen av att äldre
personer står i tät kontakt med anhöriga och bekanta.

Regler mot månggiften ses över

Redan gifta får inte ingå äktenskap. Regeringen har i dag beslutat att ge en
utredning i uppdrag att se över hur det kan förhindras att utländska
månggiften fortgår i Sverige. Utredningen ska bland annat titta på hur
nuvarande lagstiftning kan förtydligas. Anne Kuttenkeuler utses till särskild
utredare. Uppdraget ska redovisas senast i januari 2020.

Pressmeddelande (migrationsminister och biträdande justitieminister Heléne
Fritzon):
Nya regler mot utländska månggiften
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Mer likvärdig skola

Regeringen har i dag beslutat om en utredning som ska föreslå åtgärder för
att minska skolsegregationen och för att förbättra resurstilldelningen till
förskoleklass och grundskola. Syftet är att öka likvärdigheten inom berörda
skolformer. Björn Åstrand utses till särskild utredare. Uppdraget ska
redovisas senast 30 mars 2020.

Pressmeddelande (utbildningsminister Gustav Fridolin):
Ökad likvärdighet genom minskad skolsegregation och förbättrad
resurstilldelning

Stärkt stöd till tjej- och kvinnojourer

Landets tjej- och kvinnojourer får 50 miljoner kronor extra under 2018.
Syftet med satsningen är att stärka stödet och skyddet för kvinnor och flickor
som utsatts för våld samt att förebygga mäns våld mot kvinnor.

Pressmeddelande (barn-, äldre- och jämställdhetsminister Lena Hallengren): 
50 miljoner extra till tjej- och kvinnojourerna  

Mer svensk industriproduktion

Tillväxtverket får två nya uppdrag. Det ena uppdraget är att stärka
förutsättningarna för företag att industrialisera och tillverka nya produkter i
Sverige. Det andra uppdraget är att underlätta industrins och industrinära
tjänsteföretags kompetensförsörjningsarbete. Båda uppdragen ska
slutredovisas under våren 2020. Det beslutade regeringen i dag.

Pressmeddelande (närings- och innovationsminister Mikael Damberg): 
Regeringen vill att mer industriproduktion flyttar hem till Sverige  

Negativa utsläpp av växthusgaser utreds

Med negativa utsläpp menas att utsläppen är mindre än noll, det vill säga att
halten av växthusgaser i atmosfären sänks. Sverige ska bli världens första
fossilfria välfärdsland och vara ledande i det globala arbetet med att
förverkliga Parisavtalets mål. Regeringen har därför i dag beslutat att tillsätta
en utredning om negativa utsläpp av växthusgaser. Åsa-Britt Karlsson ska
leda utredningen och lämna över en slutrapport till regeringen senast den 31
januari 2020.



Pressmeddelande (minister för internationellt utvecklingssamarbete och
klimat samt vice statsminister Isabella Lövin): 
Regeringen tillsätter utredning om negativa utsläpp av växthusgaser



Artikel från Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen

Samarbete mot torkans och
värmens konsekvenser
Publicerad 19 juli 2018 Uppdaterad 25 juli 2018

Ett stort antal skogsbränder pågår runt om i landet och
jordbruket har drabbats märkbart av torkan. Den höga
temperaturen kan också få konsekvenser för hälsan,
särskilt hos äldre och sjuka. Regeringskansliets
krisorganisation är aktiverad. Krishanteringen har
högsta prioritet. Regeringen följer händelseutvecklingen
noga och har löpande kontakt med ansvariga
myndigheter för att hantera situationen.
I nuläget stöttas räddningsinsatserna av nationella personella och/eller
materiella resurser från Myndigheten för samhällsskydd och beredskap,
Försvarsmakten inklusive Hemvärnet, Trafikverket, Kustbevakningen,
Polismyndigheten, Länsstyrelserna, samt räddningstjänster från andra delar
av landet. Post- och telestyrelsen, Svenska Kraftnät, Jordbruksverket,
Livsmedelsverket, Skogsstyrelsen, Socialstyrelsen, Lantmäteriet och
Arbetsmiljöverket har deltagit i samverkan och agerar inom sina respektive
områden. Även internationella resurser stödjer aktivt släckningsarbetet.

Med anledning av skogsbränderna runt om i landet, den utbredda torkan och
den pågående värmeböljan pågår ett intensivt arbete hos räddningstjänst,
myndigheter och kommuner.

Arbetet med att stoppa skogsbränderna

Just nu pågår flera stora skogsbränder i landet och räddningstjänsten
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genomför storartade insatser för att skydda människor, egendomar, skog och
samhällets funktionalitet.

Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) samordnar berörda
myndigheter och stödjer den kommunala räddningstjänsten tillsammans med
Försvarsmakten och länsstyrelserna med förstärkningsresurser, både genom
materiel, personal och expertis.

MSB har aktiverat EU:s civilskyddsmekanism (ERCC) och därmed
möjliggjort stöd från alla 27 EU-länders krismekanismer. Räddningstjänsten
har tillsammans med MSB det operativa ansvaret för släckningsinsatserna.
De bedömer fortlöpande vilka möjliga resurser som behöver begäras in från
utlandet. 

Myndigheternas arbete är avgörande för att bekämpa bränderna. Men alla
har också ett eget personligt ansvar. På många håll i landet råder
eldningsförbud. Tänk på att alltid kontrollera om eldningsförbud råder där du
befinner dig.

Om EU:s krishanteringsmekanism och vilka länder som stödjer Sverige
med flygplan, helikoptrar och brandmän

Om skogsbränderna på krisinformation.se

Nationellt och internationellt stöd

I nuläget stöttas räddningsinsatserna av nationella personella och/eller
materiella resurser från Myndigheten för samhällsskydd och beredskap,
Försvarsmakten inklusive Hemvärnet, Trafikverket, Kustbevakningen,
Polismyndigheten, Länsstyrelserna, samt räddningstjänster från andra delar
av landet. Post- och telestyrelsen, Svenska Kraftnät, Jordbruksverket,
Livsmedelsverket, Skogsstyrelsen, Socialstyrelsen, Lantmäteriet och
Arbetsmiljöverket har deltagit i samverkan och agerar inom sina respektive
områden. Även internationella resurser stödjer aktivt släckningsarbetet.

Arbetet med att stötta jordbruket

Regeringen följer utvecklingen inom jordbruket nära och fortsätter
tillsammans med myndigheter och andra aktörer att hitta lösningar på de
utmaningar som uppstår för att underlätta för lantbrukarna. Regeringen
kommer till exempel att skjuta till nationella medel för att stärka likviditeten
hos våra lantbrukare. När pengarna kan betalas ut, eller hur mycket det



gäller går i dagsläget inte att säga. Sverige för en aktiv dialog med EU om
undantag och andra lösningar för att underlätta situationen för svenska
lantbrukare.

Jordbruksverket arbetar aktivt med att hitta lösningar för att underlätta
situationen för drabbade jordbrukare. Det handlar om undantag från
regelverk, högre förskottsbetalning från stöd för att underlätta likviditeten
med mera. Jordbruksverket har till exempel medgett undantag för att
lantbrukarna ska kunna ta foder på gräsmark som annars inte ska skördas.

Pressmeddelande: Tätt samarbete för att hitta lösningar för ett torkdrabbat
jordbruk

Om torkan på Jordbruksverkets webbplats

Värmebölja och hälsa

Värmebölja kan leda till olika problem för människors hälsa. Att exponeras
för värme medför olika risker för olika individer. Riskgrupper är framförallt
äldre, kroniskt sjuka, personer med funktionsnedsättning, små barn och
gravida samt personer som tar vissa mediciner som påverkar kroppens
förmåga att anpassa kroppsvärme och vätskebalans, till exempel
vätskedrivande eller antidepressiva läkemedel och neuroleptika.

Regeringen har löpande kontakt med ansvariga myndigheter. Ett möte ägde
rum på Socialdepartementet på fredag den 20 juli med
Folkhälsomyndigheten, Socialstyrelsen samt Sveriges Kommuner och
Landsting för att få en lägesbild av det myndigheterna gör bland annat för de
äldre i värmen. 

Torsdag den 26 juli ägde ett nytt möte rum på Socialdepartementet med
Folkhälsomyndigheten, Socialstyrelsen och Sveriges Kommuner och
Landsting. Syftet var att få en uppdaterad lägesbild av myndigheternas
arbete samt information om situationen i svensk vård och omsorg med
anledning av värmen och bränderna. Samordningsmöten kommer att hållas
veckovis så länge den aktuella situationen kvarstår.

Privatpersoner kan vända sig till sina respektive landsting och 1177
Vårdguiden för information och råd om olika hälsorisker kopplade till
värmeböljan.

1177 Vårdguidens webbplats



Folkhälsomyndigheten tillhandahåller målgruppsanpassade råd som kan
användas av kommuner, landsting, regioner och privata aktörer inom vården
och omsorgen.

Beredskap vid värmebölja på Folkhälsomyndighetens webbplats

Höga temperaturer kan påverka tillväxten av bakterier i dricksvatten och
livsmedel. På Livsmedelsverkets hemsida finns information och råd.

Livsmedelsverkets webbplats

SMHI kan utfärda varningar för värme när det väntas en period med mycket
eller extremt höga temperaturer. De höga temperaturerna innebär en ökad
påfrestning på kroppen vilket kan ge problem för framförallt riskgrupper.

Varningar för värme på SMHI:s webbplats

Vattennivåerna och vattenförsörjningen

När det gäller grundvattennivåerna och vattenförsörjningen följer regeringen
händelseutvecklingen och har löpande kontakt med ansvariga myndigheter.
Det är kommunerna som har huvudansvaret för den allmänna
dricksvattenförsörjningen.

Sveriges geologiska undersökning (SGU) följer grundvattnets utveckling och
publicerar aktuella kartor som visar hur mycket grundvattennivåerna skiljer
sig från vad som är normalt för månaden.

Grundvattennivåer på SGU:s webbplats

Havs- och vattenmyndigheten ger nationell vägledning om skydd av
dricksvatten och skydd av grundvatten samt för vattenverksamhet (dit bland
annat uttag av vatten från vattendrag och sjöar för bevattning kan räknas).

Vägledning på Havs- och vattenmyndighetens webbplats

Naturvårdsverket informerar övergripande om vattenbrist, torka och vad
man själv kan göra.

Om vattenbrist på Naturvårdsverkets webbplats

SHMI och Sveriges geologiska undersökning (SGU) samverkar och ger en
kontinuerligt uppdaterad bild av risken för vattenbrist i landet i tjänsten



"Risk för vattenbrist".

Risk för vattenbrist – på SMHI:s webbplats



Artikel från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen

Tätt samarbete för att hitta
lösningar på torkans
konsekvenser
Publicerad 17 juli 2018 Uppdaterad 18 juli 2018

Väderförhållandena och den utbredda torkan har lett till
skogsbränder på flera håll i landet och till problem för
bland annat lantbrukare och livsmedelsproduktionen.
Regeringen följer händelseutvecklingen noga och har
ett tätt samarbete med ansvariga myndigheter för att
hantera situationen.
– Svensk räddningstjänst håller internationell toppklass och gör just nu
fantastiska insatser, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson om
brandbekämpningen.

Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) samordnar berörda
myndigheter och bistår även med skogsbrandsdepåer för att stödja
räddningstjänsten ytterligare.

Sverige tar även hjälp av andra länder. Via EU har MSB skickat en förfrågan
om flyg för skogsbrandssläckning och flygplan kommer att vara på plats på
onsdag. Även Norge hjälper till med ytterligare helikoptrar för
brandbekämpningen.

– Myndigheternas arbete är avgörande för att bekämpa bränderna. Men vi
har alla ett eget personligt ansvar. På många håll i landet råder
eldningsförbud. Tänk på att alltid kontrollera om eldningsförbud råder där du
befinner dig, säger Morgan Johansson.

https://www.regeringen.se/


Samarbete för att hitta lösningar för ett torkdrabbat
jordbruk

Torkan orsakar också en pressad situation för Sveriges lantbrukare och
regeringen samarbetar nu intensivt med Jordbruksverket och Lantbrukarnas
Riksförbund (LRF) för att hitta lösningar på lantbrukarnas stora problem och
för att säkra livsmedelsproduktionen.

Pressmeddelande: Tätt samarbete för att hitta lösningar för ett torkdrabbat
jordbruk



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Kulturdepartementet, Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Regeringen växlar upp arbetet för
att bryta segregationen
Publicerad 23 mars 2018

En högt prioriterad fråga för regeringen är att bryta
segregationen. Arbetet sker på flera fronter och tio
ministrar arbetar tillsammans för att vända utvecklingen
och bidra till minskade klyftor och ett tryggt Sverige som
håller ihop. Regeringens arbete bedrivs inom ramen för
ett långsiktigt reformprogram för minskad segregation
för perioden 2017–2025 och leds av samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan.
För att säkerställa att arbetet sker på bred front samlas de mest berörda
ministrarna regelbundet i en statsrådsgrupp för minskad segregation. Det
senaste mötet i statsrådsgruppen den 21 mars 2018 blickade framåt och
fokuserade på ytterligare långsiktiga åtgärder som behövs. Diskussionen
kretsade kring fem målsättningar: bekämpa brottsligheten, minska
långtidsarbetslösheten, lyfta skolorna och elevernas resultat, stärka
samhällsservicen och minska boendesegregationen, och stärka demokratin
och stödja det civila samhället. Ett mycket viktigt steg i arbetet är den
miljardsatsning på statsbidrag till kommuner med områden med
socioekonomiska utmaningar som regeringen fattade beslut om den 15 mars.

- Regeringen har redan vidtagit omfattande åtgärder för att minska
segregationen och klyftorna i vårt land, men nu växlar vi upp arbetet
ytterligare. Satsningen på 2,2 miljarder årligen som vi nyligen presenterade är
en viktig åtgärd men vi behöver göra mer och vi behöver tänka långsiktigt,
säger samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan.

https://www.regeringen.se/


 



Artikel från Justitiedepartementet

Datalagring, asylsystem och
kryptering på EU-möte
Publicerad 12 december 2017

När justitie- och inrikesministrarna från alla EU-länder
möttes i Bryssel 7–8 december behandlade de bland
annat datalagring, frysning och förverkande av
tillgångar och terrorismbekämpning.

Reform av EU:s asylsystem

IEU pågår en reform av det europeiska gemensamma asylsystemet. EU-
kommissionen föreslog 2016 att en rad direktiv och förordningar som
reglerar hanteringen av asylansökningar inom EU samt regler om
vidarebosättning skulle ses över. På mötet fick ministrarna information av
ordförandeskapet om hur läget i förhandlingarna om förslagen.

eu-LISA – förvaltning av stora it-system

Rådet har enats om ett utkast till förordning om den Europeiska byrån för
den operativa förvaltningen av stora it-system, eu-Lisa, inom området frihet,
säkerhet och rättvisa. Förordningen ska stärka mandatet för eu-LISA, bland
annat genom dess bidrag till utveckling av tekniska lösningar för att uppnå så
kallad interoperabilitet.

Terrorismbekämpning

Ministrarna diskuterade radikalisering utifrån en rapport från EU-
kommissionens expertgrupp på radikalisering. De diskuterade även hur
myndigheter med ansvar för terrorismbekämpning kan samarbeta bättre.

https://www.regeringen.se/


Datalagring och kryptering

Ministrarna diskuterade även kryptering utifrån ett förslag som EU-
kommissionen la fram i oktober. Syftet med förslaget är att stötta de
brottsbekämpande myndigheterna i deras arbete mot kriminella som
använder krypterad kommunikation. EU-kommissionen uppmanades att i
mars 2018 rapportera om hur arbetet fortskrider.

Ministrarna diskuterade också datalagring och gav vägledning för framtida
arbete på expertnivå.

Beslut om frysning och förverkande

Den 8 december antog justitieministrarna en allmän inriktning om en
förordning om regler för ömsesidigt erkännande av beslut om frysning och
förverkande av tillgångar som härrör från brott. Syftet med de nya reglerna
är att göra det enklare att återbörda brottsliga tillgångar över gränserna.

Informationssystemet för utbyte av uppgifter ur
kriminalregister

Ministrarna enades också om en allmän inriktning om reformen av det
europeiska informationssystemet för utbyte av uppgifter ur kriminalregister,
Ecris. Förslaget går i stort ut på att inkludera uppgifter om dömda
tredjelandsmedborgare i det nuvarande systemet.

Enklare handläggning i tvister om barn

Ministrarna godkände att kravet på verkställbarhetsförklaring i Bryssel II-
förordningen avskaffas i frågor om föräldraansvar. En förutsättning för
avskaffandet är att kravet ersätts av andra rättssäkerhetsgarantier. Förslaget
ska underlätta handläggningen av tvister om barn.

Skuldsanering och rekonstruktion av företag

Ministrarna diskuterade vissa frågor om rekonstruktion och skuldsanering för
företagare och gav vägledning för fortsatt arbete på expertnivå.

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson och migrationsminister och
biträdande justitieminister Heléne Fritzon representerade Sverige.





Artikel från Justitiedepartementet

Asylreform, datalagring och
passageraruppgifter på EU-möte
Publicerad 07 december 2017 Uppdaterad 07 december 2017

Dagordningen för decembermötet i rådet för rättsliga
och inrikes frågor är lång och innehåller bland annat
lägesrapporter om arbetet med hur EU:s asylsystem bör
vara utformat i framtiden och hur passageraruppgifter
behandlas. Ministrarna får också en rapport om arbetet
med frågan om datalagring och om arbetet med att
ansluta EU till Europakonventionen för mänskliga
rättigheter.

Reform av EU:s asylsystem

Inom EU pågår en reform av det europeiska gemensamma asylsystemet. EU-
kommissionen föreslog under våren och sommaren 2016 att en rad direktiv
och förordningar som reglerar hanteringen av asylansökningar inom EU samt
regler om vidarebosättning skulle ses över. På mötet kommer
ordförandeskapet att informera om hur förhandlingsarbetet med de olika
förslagen fortskrider.

Bättre fungerande system för gränskontroll

EU-kommissionen har fått i uppgift att ta fram ett lagförslag om att olika
system för personkontroll vid gränserna ska fungera bättre tillsammans. Vid
mötet kommer EU-kommissionen att rapportera hur det går med arbetet med
lagförslaget som vänts komma i december.

Uppgifter om flygpassagerare

https://www.regeringen.se/


I maj 2016 antogs det så kallade PNR-direktivet som reglerar hur och vilka
uppgifter om flygpassagerare som ska samlas in och lagras. Direktivet ska
vara genomfört i alla EU-länder senast den 25 maj 2018. På mötet kommer
ministrarna att få en rapport om hur arbetet går i olika medlemsländer.

Terrorismbekämpning

Under hösten har en högnivågrupp med uppgift att ta fram
rekommendationer för hur EU kan stärka och vidareutveckla arbetet mot
radikalisering haft flera möten. På mötet kommer ministrarna att diskutera
gruppens rekommendationer som bland annat handlar om stärkt samarbete
och utbyte av goda erfarenheter mellan EU-länderna om arbetet mot
radikalisering och hur man bäst identifierar och arbetar mot olika
riskgrupper.

Ministrarna kommer även att diskutera hur olika myndigheter kan samarbeta
bättre för att bekämpa terrorism.

Datalagring och kryptering

På mötet kommer ministrarna även att ge sin syn på den framtida
inriktningen för arbetet med datalagring i ljuset av Tele2-domen.
Ministrarna kommer även få tillfälle att diskutera EU-kommissionens förslag
till stöd för brottsbekämpande myndigheter när dessa konfronteras med
kriminella som använder sig av krypterad kommunikation.

Strategiska riktlinjer för den rättsliga och inrikes
politiken – halvtidsöversyn

I år är det dags för rådet att se över de strategiska riktlinjerna på områdena
frihet, säkerhet och rättvisa. Riktlinjerna antogs av Europeiska rådet 2014.
Översynen har gjorts i tre steg. Det första steget var en diskussion på
ministerrådet 12–13 oktober om framsteg och vad som är kvar att göra. Steg
två var ett seminarium för berörda aktörer. På mötet kommer
ordförandeskapet att sammanfatta de övergripande principerna, till exempel
betydelsen av att genomföra antagna beslut och vikten av samarbete över
olika politikområden. Steg tre är återrapport till Europeiska rådet i december.

Utbyte av information om dömda
tredjelandsmedborgare



Ministrarna ska också besluta om en allmän inriktning om ett förslag till
förordning om utbyte av information i kriminalregister. Förslaget går i stort
ut på att inkludera uppgifter om dömda tredjelandsmedborgare i det
nuvarande systemet för att byta uppgifter ur kriminalregister, Ecris.

Frysning och förverkande av brottsliga tillgångar

På mötet ska ministrarna fatta beslut om en allmän inriktning om ett förslag
om att frysa och förverka tillgångar som härrör från brott, allt för att göra det
enklare att återbörda brottsliga tillgångar över gränserna.

Förenklad handläggning i tvister om barn

Ministrarna förväntas godkänna att kravet på verkställbarhetsförklaring i
Bryssel-II:a-förordningen ska avskaffas i frågor om föräldraansvar. En
förutsättning för avskaffandet är att kravet ersätts av andra
rättssäkerhetsgarantier. Syftet med förslaget är att till barnets bästa
underlätta handläggningen av tvister om barn.

Skuldsanering och rekonstruktion av företag

Som en del i arbetet med kapitalmarknadsunionen presenterade EU-
kommissionen 2016 ett förslag till direktiv med harmoniserande regler om
rekonstruktion av företag, skuldsanering för företagare och vissa åtgärder
som syftar till att öka effektiviteten i nationella

insolvensförfaranden. Syftet är att bl.a. förbättra utsikterna för seriösa
företagare att få en andra chans. Vid mötet kommer ministrarna att ge
vägledning i vissa frågor om rekonstruktion och skuldsanering inför det
fortsatta arbetet i rådsarbetsgruppen.

EU:s anslutning till Europakonventionen

I fördraget står det att EU ska ansluta sig till Europakonventionen för
mänskliga rättigheter och arbetet inleddes 2010. Det anslutningsavtal som
presenterades 2014 ansåg inte EU-domstolen vara förenligt med
unionsrätten. EU-kommissionen arbetar nu med att hitta lösningar på de
problem EU-domstolen pekat på. Under mötet kommer ministrarna att få en
lägesrapport om arbetet.

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson och migrationsminister



Heléne Fritzon företräder Sverige i mötet 7-8 december. Mötet äger rum i
Bryssel.



Artikel från Justitiedepartementet

Migration, asyl och Schengen på
EU-möte i Luxemburg
Publicerad 23 oktober 2017

När EU:s justitie- och inrikesministrar möttes i
Luxemburg 12-13 oktober stod bland annat den
Europeiska åklagarmyndigheten, straffrättsligt
samarbete, Schengensamarbetet samt migration och
asyl på dagordningen.

Europeiska åklagarmyndigheten

Förordningen om att inrätta den Europeiska åklagarmyndigheten antogs av
de 20 EU-länder som deltar i det fördjupade samarbetet. Sverige deltar inte.
Europeiska åklagarmyndigheten ska vara ansvarig för att utreda, lagföra och
väcka talan mot förövare av brott riktade mot unionens ekonomiska
intressen.

Straffrättsligt samarbete

Ministrarna diskuterade förslaget till förordning om att utvidga det
nuvarande europeiska informationssystemet, Ecris, för utbyte av uppgifter ur
kriminalregister till att också omfatta medborgare från tredje land.
Ministrarna diskuterade bland annat kriterierna för att föra in fingeravtryck i
Ecris-systemet.

Ministrarna höll också en riktlinjedebatt om förslaget till förordning om
ömsesidigt erkännande av beslut om frysning och förverkande. En majoritet
ansåg att beslut om preventivt förverkande bör ingå i förordningen under
förutsättning att beslutet har tydlig koppling till brottslig verksamhet och att
lämpliga garantier för rättssäkerhet tillämpas.
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Grundläggande rättigheter

Rådet antog slutsatser om tillämpningen av stadgan om de grundläggande
rättigheterna under 2016. I dessa slutsatser behandlas några av de mest
aktuella frågorna, bland annat kampen mot rasism och våld mot kvinnor.

Schengensamarbetet

Ministrarna höll en första diskussion om kommissionens förslag om ändring
av Schengens gränskodex. Förslaget gäller reglerna för tillfälligt
återinförande av kontroller vid de inre gränserna. Diskussionerna om
förslaget kommer sedan att fortsätta på teknisk nivå.

Terrorismbekämpning

Ministrarna diskuterade hur man kan förbättra samarbetet mellan
brottsbekämpande aktörer och underrättelseaktörer för att bekämpa
terrorism.

Migration och asyl

Ministrarna höll en informell diskussion om den roll som vidarebosättning
kan spela i EU:s övergripande migrationshanterings- och asylpolitik, i
enlighet med kommissionens senaste rekommendation.
Rådet noterade också de framsteg som gjorts i de sju lagstiftningsärenden
som tillsammans utgör reformen av det gemensamma europeiska
asylsystemet.

Sverige representerades av justitieminister Morgan Johansson och
migrations- och biträdande justitieminister Heléne Fritzon.



Artikel från Justitiedepartementet

Terrorismbekämpning och
migration på rådet för rättsliga och
inrikes frågor
Publicerad 13 september 2017

Ministrarna kommer att diskutera terrorismbekämpning
när rådet för rättsliga och inrikes frågor möts vid ett
extrainsatt möte den 14 september 2017. Ministrarna
ska också få en lägesrapport om situationen på
migrationsområdet och diskutera kommande åtgärder.

EU:s arbete mot terrorism

På mötet kommer ministrarna att diskutera terrorismbekämpning i ljuset av
de senaste attackerna i Barcelona och Åbo. Terrorismbekämpning har varit
en högt prioriterad fråga i EU de senaste åren och har behandlats både i
rådet för rättsliga och inrikes frågor och i Europeiska rådet.

Läget på migrationsområdet

Ministrarna kommer också att diskutera de senaste händelserna inom
migrationsområdet, en återkommande dagordningspunkt på rådet för rättsliga
och inrikes frågor. Diskussionerna handlar bland annat om hur EU-länderna
ska genomföra de åtgärder länderna beslutat om för att hantera
migrationssituationen. Regeringen anser att EU solidariskt ska genomföra de
beslut som fattats för att gemensamt lösa migrationssituationen.

Information från EU-kommissionen om avtal om
passageraruppgifter mellan EU och Kanada
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Ministrarna kommer också att få information om EU-domstolens avgörande
om avtalet om passageraruppgifter mellan EU och Kanada. I juli 2017
uttalade EU-domstolen att avtalet strider mot EU-rätten på flera punkter.
EU-kommissionen har meddelat att avtalet kommer att omförhandlas.

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson och Hélene Fritzon,
migrationsminister och biträdande justitieminister, representerar Sverige.
Mötet äger rum i Bryssel.



Artikel från Justitiedepartementet

Morgan Johansson talade i
Europarådets parlament i
Strasbourg
Publicerad 30 juni 2017

Den 28 juni besökte justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson Europarådets parlamentariska
församling (PACE) i Strasbourg. I samband med att
parlamentet sammanträdde höll Morgan Johansson ett
anförande om migrationsfrågor.
Filmen är producerad av Europarådet (Council of Europe).
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Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Näringsdepartementet

Immateriella värden bygger
Sveriges välstånd
Publicerad 16 juni 2017

– Sverige är inte bara en stormakt i kreativitet. Sverige
är en supermakt, sa justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson under tisdagens event i Rosenbad.
Över hundra representanter för näringsliv, organisationer och myndigheter
närvarade i Rosenbad för att ta del av regeringens strategiska arbete för
immateriella tillgångar och berätta om sina utmaningar. Från regeringen
medverkade statsråden Alice Bah Kuhnke, Mikael Damberg och Morgan
Johansson.

Här är det frestande att skriva att "branschen var samlad" men det vore
förstås en grov förenkling. Då fler än vart tredje arbetstillfälle i Sverige
genereras i immaterialrättsintensiva företag skulle landets samtliga
konferensanläggningar förmodligen inte rymma de berörda.

Immateriella tillgångar kan vara sådant som skyddas av upphovsrätten, eller
som går att skydda med patent, varumärkes- eller designskydd. Men det kan
vara så mycket mer: allt som människor i företagen kan, forskningsresultat,
utbildningar, avtal, licenser och samarbeten.

Morgan Johansson talade om immateriella tillgångar och immaterialrätt som
ett viktigt område som tar för lite plats. Det har ansetts som lite nördigt och
något för experter. Men historiskt sett har skaparkraften i Sverige varit helt
avgörande för att bygga vårt ekonomiska välstånd.

Vid sidan av traditionella uppfinningar och innovationer växer sig nu också
kulturella och kreativa näringar allt starkare. Musik, design och film har
blivit "svenskgrenar" ute i världen.
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Visste du till exempel att Sverige ligger på fjärde plats i antalet
Oscarsnomineringar för bästa utländska film? Eller att tv-serien Bron har
sålts till över 160 länder?

Varför är vi så kreativa? Förutsättningar som lyftes fram var generell välfärd,
utbildning för alla, jämställdhet i fokus och en trygg arbetsmarknad. Sverige
har också en kommunal kulturskola som för många är en inkörsport till att
utöva kultur och vårt land ligger långt fram i digitaliseringen.

Piratkopieringen ett stort problem

Undersökningar har visat att minst 40 procent av Sveriges BNP genereras
från immateriella tillgångar i företagen. Men Sverige har ännu inte nått sin
kreativa potential. Många idéer som skulle kunna skapa värden rinner ut i
sanden. Dessutom har vi problemen med piratkopiering och illegal
nedladdning.

Johansson menade att Sverige har haft en naiv inställning till piratkopiering.
Man har resonerat som att "det drabbar ju ingen annan" och "det finns inga
brottsoffer". Men det finns brottsoffer: kulturarbetarna och de som satsat
resurser i dessa projekt.

Dessutom dräneras varumärken på sitt värde om man inte kan vara säker på
att en vara eller tjänst är vad den utger sig för att vara. Så mycket som 5
procent av EU:s import beräknas vara piratkopior.

Regeringen satsar på kunskap om immateriella
värden

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg talade om den höga
tillväxten och att Sveriges ekonomi går starkt uppåt. Många av de jobb som
nu skapas är kunskapsarbeten, högt upp i näringskedjan.

– Sverige har svart bälte i att ställa om, säger Mikael Damberg. Start-up-
företagen växer och blir fler, men vi ser också att tillverkningsindustri som
lämnat landet väljer att flytta tillbaka. Kreativa näringar – som bygger
uteslutande på immateriella tillgångar – ökar. Men den generella kunskapen
om immateriella tillgångar är för låg, särskilt bland små- och medelstora
företag.

Damberg framhåller att Patent- och registreringsverket spelar en viktig roll.



PRV har sedan ett år tillbaka ett utökat uppdrag att informera om
immaterialrätten och sedan förra veckan också ett speciellt uppdrag att
informera om upphovsrätten och motverka piratkopiering. Damberg ser
också PRV som en viktig som utbildare i andra länder.

Även Vinnova har fått ett särskilt uppdrag, att forska kring immateriella
tillgångar och tillväxt, och arbeten bedrivs på Tillväxtverket, Chalmers,
Business Sweden, Team Sweden och inom EU-kommissionen.

En revidering av upphovsrättsdirektivet är att vänta. Regeringen hyser också
stora förhoppningar om att få det enhetliga patentsystemet i Europa på plats.
Med det väntas företagens kostnader för patent minska och det blir färre
domstolar att förhålla sig till.

Man ska kunna försörja sig som konstnär

– Att Ruben Östlund vann Guldpalmen i Cannes är så stort att man borde få
läsa om det i tidningen varje dag, säger kulturminister Alice Bah Kuhnke.
Men bakom framgångar ligger oerhört hårt arbete. Därför måste vi skapa
goda förutsättningar för kulturarbetare och konstnärer, fortsätter Kuhnke.
Man ska kunna leva på sitt arbete som konstnär.

Det är över 20 år sen regeringen tog ett helhetsgrepp om den statliga
konstnärspolitiken och hon har därför tillsatt en konstnärspolitisk utredning.
Utredningen ska bland annat se över strukturerna för ersättningar och stöd
till konstnärer och ska redovisas i februari 2018.

Andra åtgärder är att biblioteksersättningen – ersättningen till författare,
fotografer och tecknare för att deras verk lånas ut på våra bibliotek – har
höjts kraftigt. Statens medieråd har fått ett uppdrag att informera om
upphovsrättsliga rättigheter och skyldigheter och vad som är ett brott mot
upphovsrätten.

Kulturministern har samlat branschaktörer i den upphovsrättsliga
näringskedjan för samtal om upphovsrätt, som resulterade i en
uppförandekod som ska öka samarbetet och stärka upphovsrätten.

Många förändringar...

Sedan regeringen tillträdde har en utredning tillsatts för att se över
straffskalorna för upphovsrätts- och varumärkesintrång. Man har också
tillsatt en utredning för att modernisera reglerna om beslag och husrannsakan



bland annat i den digitala miljön.

Sedan 1 september 2016 finns Patent- och marknadsdomstolen (PMD) och
Patent- och marknadsöverdomstolen (PMÖD) som samlat immaterialrätts-,
marknadsförings- och konkurrenträttsmål från en rad domstolar. På så sätt
ska mål behandlas både mer enhetligt och snabbare, vilket ger högre kvalitet
på domar och mer kostnadseffektiv verksamhet. Under seminariet framkom
klara indikationer på att man redan ser en sådan positiv utveckling.

Numera finns det också möjlighet att förstöra varumärkesförfalskningar av
EU-varumärken som passerar EU. Inom en snar framtid kommer det finnas
samma möjlighet att ingripa mot intrång i nationella varumärken och en ny
varumärkeslagstiftning ska införas som moderniserar och förenklar
regelverket. Från 1 juli 2017 gäller också nya regler om medling i
upphovsrättstvister.

...och fler att vänta

Politikernas del i eventet på Rosenbad avslutades med frågan hur statsråden
ser på den fortsatta mandatperioden.
Mikael Damberg vill se större fokus på investeringar i Sverige. Investeringar
driver innovationer och stärker därmed Sveriges ekonomi.

Morgan Johansson menar att sekretesslagstiftningen måste ändras för att
skydda forskningsresultat och möjliggöra för fler att söka patent. Man
arbetar också för att stärka följerätten, det vill säga den ersättning som
konstnärerna får när deras originalkonstverk säljs vidare på konstmarknaden.
Ett utkast till lagrådsremiss kommer att skickas ut på remiss inom en snar
framtid. Sverige leder också arbetet på EU-nivå med att införa ett enhetligt
patentsystem, som när det är på plats bedöms öka BNP i EU med över 300
miljarder kronor per år.

Alice Bah Kuhnke arbetar intensivt med frågan om hot och hat, ett arbete
som kommer fortsätta mandatperioden ut. Konstnärer är en av de mest
utsatta yrkesgrupperna i landet, jämte journalister och lokala
förtroendevalda. Vidare kommer en handlingsplan att presenteras inom kort
som stärker arbetet med att förebygga förtroendevaldas, journalister och
konstnärers utsatthet för hot och hat. Även rundabordssamtalen ska följas
upp.

Efter politikerpanelen fortsatte dagen med inspirerande tal av
myndighetsrepresentanter och företrädare för organisationer och företag som



alla jobbar med – eller är beroende av – sina immateriella tillgångar. Helt
klart har alla sina utmaningar, men med detta event i Rosenbad har vi tagit
ännu ett steg för att ta till vara Sveriges kreativa potential.



Artikel från Justitiedepartementet

EU:s råd för rättsliga och inrikes
frågor överens om penningtvätt,
migrerande barn och system för
reseinformation och inresetillstånd
Publicerad 15 juni 2017

När rådet för rättsliga och inrikes frågor möttes i
Luxemburg 8 och 9 juni diskuterade justitie- och
inrikesministrarna bland annat e-bevisning och antog
slutsatser om skydd av migrerande barn. Ministrarna
enades också om rådets position i ett antal frågor inför
förhandlingar med Europaparlamentet, bland annat om
tillhandahållande av digitalt innehåll, bekämpning av
penningtvätt och det europeiska systemet för
reseinformation och inresetillstånd. Justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Anders Ygeman företrädde Sverige vid
rådsmötet.

Straffrätt i cyberrymden

Justitie- och inrikesministrarna diskuterade det framtida arbetet med e-
bevisning. De förespråkade ett snabbt genomförande av ett antal praktiska
åtgärder för att förbättra samarbetet mellan myndigheter och
tjänsteleverantörer.

En majoritet av medlemsländerna ansåg att EU behöver överväga
lagstiftningsåtgärder för samarbete med tjänsteleverantörer och
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gemensamma villkor för myndigheters direkttillgång till uppgifter i ett
datorsystem. Många betonade att man vid utarbetandet av en sådan ram
måste ta hänsyn till frågor som rör skydd av personuppgifter. Kommissionen
meddelade att den avser lägga fram ett lagstiftningsförslag i början av nästa
år.

Kommissionen informerade ministrarna om det arbete som utförts inom
expertprocessen för kryptering och som förväntas fortsätta under de
kommande månaderna.

Migrerande barn

Justitie- och inrikesministrarna diskuterade de nuvarande utmaningarna i
samband med det ökade antalet migrerande barn till EU. Under 2015 och
2016 var 30 procent av de asylsökande i EU barn och många av dem reste
utan sin familj.

Ministrarna antog rådsslutsatser som lyfter fram migrerande barns rätt till
skydd, i enlighet med relevanta bestämmelser i EU-lagstiftningen, däribland
EU-stadgan om de grundläggande rättigheterna och internationell rätt om
barnets rättigheter.

Andra rättsliga frågor

Rådet kom bland annat överens om förhandlingspositioner om direktivet om
tillhandahållande av digitalt innehåll, direktivet om bekämpning av
penningtvätt med hjälp av straffrättsliga åtgärder och om förordningen om
dataskydd för EU:s institutioner och organ.

Europeiska åklagarmyndigheten

De medlemsstater som deltar i ett fördjupat samarbete kom överens om ett
förslag till förordning om inrättandet av Europeiska åklagarmyndigheten,
vars roll är att bekämpa brott mot EU:s ekonomiska intressen. Sverige deltar
inte i detta samarbete.

Det europeiska systemet för reseinformation och
inresetillstånd

Rådet enades om en position om systemet för reseinformation och
inresetillstånd inför förhandlingar med Europaparlamentet. Genom att också



förhandskontrollera medborgare från länder utanför EU som inte måste ha en
visering kommer fler personer som kan utgöra en risk att kunna identifieras
innan de kommer till Schengenområdets yttre gränser.

Andra inrikes frågor

Justitie- och inrikesministrarna diskuterade förslagen för att förbättra
Schengens informationssystem. De såg även över situationen beträffande
migration och återvändandepolitiken och noterade framstegen avseende
reformen av det gemensamma europeiska asylsystemet.



Artikel från Justitiedepartementet

Penningtvätt och Schengens
informationssystem i fokus på
rådet för rättsliga och inrikes frågor
Publicerad 07 juni 2017

Penningtvätt, Schengens informationssystem och flera
andra frågor kommer att diskuteras när rådet för
rättsliga och inrikes frågor möts i Luxemburg 8 och 9
juni.

Rättsliga frågor

De medlemsländer som deltar i Europeiska åklagarmyndigheten förväntas nå
en överenskommelse om förordningen. Beslut om fördjupat samarbete
fattades i april i år. Sverige deltar inte i det fördjupade samarbetet. 

Ministrarna förväntas nå enighet om direktivet om tillhandahållande av
digitalt innehåll och direktivet om bekämpning av penningtvätt genom
straffrättsliga bestämmelser.

Ministrarna kommer också att diskutera två rättsakter: översynen av
äktenskapsmål och mål om föräldraansvar samt förslaget till direktiv om
insolvens, omstrukturering och en andra chans.

På eftermiddagen ska justitieministrarna och inrikesministrarna tillsammans
diskutera gemensamma områden som rör straffrätt i cyberrymden och skydd
av migrerande barn.

Inrikes frågor

Ministrarna förväntas anta slutsatser om förbättrad driftskompatibilitet
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mellan informationssystem. De ska också se över arbetet med förslagen för
att förbättra Schengens informationssystem. Under lunchen kommer
ministrarna att diskutera terrorismbekämpning och bekämpning av
radikalisering.

Rådet kommer också att bedöma framstegen med förslaget om ett EU-
system för reseuppgifter och resetillstånd, som syftar till att före inresan
samla in information om resande som är befriade från visumkrav.

Dessutom ska rådet se över situationen beträffande migration och
återvändandepolitiken. Ministrarna kommer att göra en bedömning av
arbetet med förslagen för reformen av det gemensamma europeiska
asylsystemet.

Morgan Johansson, justitie- och migrationsminister, och Anders Ygeman,
inrikesminister, företräder Sverige vid rådsmötet 8-9 juni.



Artikel från Justitiedepartementet

Ändringar i
prenumerationstjänsten för
området Rättsväsendet
Publicerad 02 juni 2017

Regeringskansliet kommer att göra ändringar i
prenumerationstjänsten för vissa områden på
regeringen.se från och med den 5 juni. Ändringen
innebär bland annat att du som vill fortsätta
prenumerera på innehåll från områdena
"Brottsbekämpande och brottsförebyggande" samt
"Rättssäkerhet och rättstrygghet" behöver ändra din
prenumeration.
Ovanstående områden kommer att slås ihop med området "Rättsväsendet"
och tas därmed bort som egna prenumerationsområden. Det innebär att du
som i dag prenumererar på "Brottsbekämpande och brottsförebyggande"
eller "Rättssäkerhet och rättstrygghet" men inte "Rättsväsendet" behöver
lägga till området "Rättsväsendet" i din prenumeration. Du som redan
prenumererar på "Rättsväsendet" behöver inte göra något.

Så gör du för att ändra din prenumeration

1. Klicka på länken " Ändra din prenumeration" som finns längst ner i alla
prenumerationsutskick från regeringen.se. Du kommer då till sidan
"Prenumerera på innehåll via e-post".

2. Klicka på "Välj område". De val du har gjort sedan tidigare är redan
markerade. Om inte området "Rättsväsendet" redan är markerat kan du
lägga till det nu.
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3. Klicka på "Skapa/ändra prenumeration".



Artikel från Justitiedepartementet

Ändringar i
prenumerationstjänsten för
innehåll om migration och asyl
Publicerad 02 juni 2017

Det kommer att göras ändringar i
prenumerationstjänsten för vissa områden på
regeringen.se från och med den 5 juni. Bland annat
kommer "Migration" och "Asyl" slås ihop och bli ett
område. Du som vill fortsätta prenumerera på innehåll
från området "Asyl" behöver därför ändra din
prenumeration till "Migration och asyl".
Du som redan prenumererar på "Migration" behöver inte göra något utan
kommer automatiskt att få innehåll på området "Migration och asyl".

Så gör du för att ändra din prenumeration

Du kan gå in och ändra din prenumeration från och med måndag den 5 juni.
Gör så här:

1. Klicka på länken " Ändra din prenumeration" som finns längst ner i alla
prenumerationsutskick från regeringen.se. Du kommer då till sidan
"Prenumerera på innehåll via e-post".

2. Klicka på "Välj område". De val du har gjort sedan tidigare är redan
markerade. Om inte området "Migration och asyl" redan är markerat kan du
lägga till det nu.

3. Klicka på "Skapa/ändra prenumeration".
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Artikel från Justitiedepartementet

Gemensamt asylsystem och
organiserad brottslighet
diskuterades på rådsmöte i
Bryssel
Publicerad 23 maj 2017

När rådet för rättsliga och inrikes frågor möttes i Bryssel
18 maj höll ministrarna en informell diskussion om
ansvar och solidaritet inom det gemensamma
europeiska asylsystemet. Ministrarna antog även
slutsatser om EU:s prioriteringar i kampen mot
organiserad och grov internationell brottslighet. Sverige
representerades av justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Reform av det gemensamma europeiska
asylsystemet

Ministrarna höll en informell diskussion om tillämpningen av principerna om
ansvar och solidaritet inom det gemensamma europeiska asylsystemet.
Ordförandeskapet kommer att fortsätta arbetet för att komma vidare.

Kampen mot organiserad och grov brottslighet

Rådet antog slutsatser om EU:s prioriteringar i kampen mot organiserad och
grov brottslighet för 2018–2021. I slutsatserna fastställs tio EU-prioriteringar
när det gäller brottslighet: it-brottslighet, droger, underlättande av olaglig
invandring, organiserade egendomsbrott, människohandel,
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punktskattsbedrägerier och gemenskapsinterna bedrägerier via skenföretag,
skjutvapen, miljöbrott, brottsliga tillgångar och penningtvätt samt
dokumentbedrägeri.

Luftfartsskydd

Kommissionen informerade ministrarna om mötet mellan EU och USA 17
maj 2017 då man diskuterade luftfartsskydd och säkerhetsförfaranden för
stora elektroniska artiklar.

Övriga frågor

Informella diskussioner hölls mellan inrikesministrarna och
försvarsministrarna och mellan inrikesministrarna och biståndsministrarna.



Artikel från Justitiedepartementet

Ansvar och solidaritet diskuteras
på rådet för rättsliga och inrikes
frågor 18 maj
Publicerad 16 maj 2017

Rådet för rättsliga och inrikes frågor, som möts i Bryssel
18 maj, kommer att få en lägesrapport rörande frågan
om solidaritet på migrationsområdet. Ministrarna
kommer också att ha en informell diskussion om
solidaritet i anslutning till rådsmötet. Även åtgärder för
att bekämpa organiserad och grov internationell
brottslighet och terrorismbekämpning kommer att tas
upp. Sverige representeras av justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson. Under
middagen deltar även ministern för internationellt
utvecklingssamarbete och klimat Isabella Lövin.

Ansvar och solidaritet på migrationsområdet

Rådet ska få en lägesrapport rörande frågan om den faktiska tillämpningen
av principerna om ansvar och solidaritet, som en del av reformen av det
gemensamma europeiska asylsystemet. Kommissionen presenterade förslaget
till revidering av Dublinförordningen 4 maj 2016. Mot bakgrund av att det
råder oenighet mellan medlemsstaterna gällande omfördelning av
asylsökande har frågan om solidaritet nu lyfts till politisk nivå.

Något reviderat förslag till Dublinförordning har inte presenterats och kan bli
aktuellt först när frågan om solidaritet diskuterats färdigt.
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Regeringen vill se ett ökat gemensamt ansvarstagande för asylsökande i EU
och att det kommer till stånd en rättvis omfördelning av asylsökande i
enlighet med den modell som finns i kommissionens förslag. Asylsystemet
ska vara effektivt, rättssäkert, långsiktigt hållbart, humant och medge beslut
av hög kvalitet som värnar asylrätten. Medlemsstaterna måste fullt ut
genomföra det gemensamma regelverket. Detta kan i andra hand ske genom
ett solidaritetskoncept som är utformat i flera steg, beroende på nivån av
antal asylsökande som kommer till unionen och hur dessa fördelas mellan
medlemsstaterna.

Kampen mot organiserad och grov internationell
brottslighet

Rådet förväntas anta slutsatser om fastställande av EU:s prioriteringar i
kampen mot organiserad och grov internationell brottslighet 2018–2021.
Inom ramen för EU:s policycykel mot organiserad och grov internationell
brottslighet arbetar medlemsstaterna gemensamt, med stöd av Europol,
inriktat mot ett antal brottstyper där behoven är som störst. I utkastet till
rådsslutsatser föreslås att policycykeln för 2018–2021 ska inriktas mot
följande tio prioriteringar: it-brottslighet, narkotika, underlättande av
irreguljär invandring, egendomsbrott, människohandel,
punktskattebedrägerier och "karusellbedrägerier", illegal hantering av
skjutvapen samt miljöbrott. Därtill kommer två tvärsektoriella prioriteringar
som riktar sig mot kriminell finansiering och penningtvätt respektive
dokumentbedrägerier.

Regeringen välkomnar rådsslutsatserna.

Terrorismbekämpning

Under lunchen kommer ministrarna att diskutera terrorismbekämpning
tillsammans med försvarsministrarna.

Migration

Under middagen ska migrationsministrarna tillsammans med
utvecklingsministrarna behandla de yttre aspekterna av migration



Artikel från Justitiedepartementet

Tillsammans mot brott –
inslussning
Publicerad 04 april 2017 Uppdaterad 04 april 2017

Många människor som begår brott fastnar i sin
kriminalitet – en kriminalitet som kostar mycket, både i
form av lidande för brottsoffren men också i form av
samhällsresurser. Därför vill regeringen nu förbättra de
intagnas väg in i samhället.
En stor andel av de som avtjänar fängelsestraff har problem inom många
olika områden så som missbruk, psykisk ohälsa, dålig social förankring, brist
på utbildning och möjlighet att försörja sig. Många vill också sluta med sin
kriminella livsstil. Tiden på anstalt är en möjlighet att bryta med
kriminaliteten, något som både lönar sig för den enskilde och för samhället.
För att bli effektiva måste de insatser som ges under fängelsetiden fullföljas
och följas upp efter frigivningen; det behövs en inslussning tillbaka in i
samhället.

Myndigheter, kommuner, civila samhället och näringslivet behöver bidra
utifrån sina olika möjligheter och uppdrag och insatserna behöver vara
samordnade. Hösten 2016 gav justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson därför en utredare i uppdrag att lämna förslag på en modell för
samverkan kring återfallsförebyggande insatser. Utredaren har nu redovisat
uppdraget.
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Artikel från Justitiedepartementet

Samarbete i Sofielund förebygger
brott i Malmö
Publicerad 28 mars 2017

Tisdagen 21 mars besökte Morgan Johansson
Fastighetsägare Sofielund som utifrån den s.k. BID-
modellen arbetar för att bryta negativ utveckling och
göra området i södra Malmö tryggare.
För två år sedan bildades föreningen Fastighetsägare Sofielund för att
motverka den negativa utvecklingen och stärka tryggheten i området där
öppen droghandel och slumbostäder förekom. Hyresvärdar, kommunen,
polisen, civilsamhället och lokala företag skrev på en överenskommelse om
gemensamt åtagande och i dag har föreningen 35 medlemmar som utifrån
BID-modellen samarbetar för att förebygga brott.

Samverkansgruppen har valt att översätta modellen till boende, integration
och delaktighet och Hjalmar Falck, processledare i Malmö stad och chef för
verksamheten, betonar att det är ett långsiktigt verktyg och inget projekt.

– Det är också viktigt att poängtera att en stor majoritet av de som bor i det
här området inte är kriminella. Men det finns problem och det är omöjligt för
kommunen och polisen att klara det själva. Långsiktigt samarbete är det enda
sättet att komma åt kriminalitet och otrygghet, säger Hjalmar Falck.

– Arbetet i Sofielund är ett bra exempel på brottsförebyggande arbete med
samverkan mellan olika aktörer. BID-samarbeten är något regeringen lyfter
upp i det nya nationella brottsförebyggande programmet och ser positivt på,
säger Morgan Johansson.

Innan arbetet började i Sofielund fick innevånarna frågan om vad dem tyckte
var viktigast i området. Tryggheten kom främst, men även att det var rent
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och trevligt. Fastighetsägare Sofielund har satsat på att hålla rent genom en
egen städpatrull och det har gett effekt. Att få med hyresvärdarna och få
dem att underhålla och utveckla sina fastigheter har också varit avgörande
för att kunna förändra.

Positiva resultat men mycket arbete återstår

Redan innan arbetet startade involverades Malmö högskola för att
kontinuerligt utvärdera arbetet och efter några år kan man nu skönja
försiktigt positiva resultat. Förtroendet för kommunen och polisen och
känslan av delaktighet har ökat något, men fortfarande finns mycket problem
med kriminalitet.

– Kameraövervakningen över torget har dock minskat den öppna
drogförsäljningen och det finns inte så mycket nyrekrytering, säger Jonatan
Örstrand som är kommunpolis och arbetar i området.

Som exempel på civilsamhällets inblandning finns den lokala fotbollsklubben
som fångar upp ungdomar och deras föräldrar, arrangerar nattvandringar och
aktiviteter som stärker delaktigheten i området.

– Det är viktigt att vidga det brottsförebyggande arbetet från att bara handla
om polisen och kommunen. Många fler måste samarbeta för att få långsiktiga
effekter. Civilsamhället och näringslivet kan göra mycket tillsammans med
kommunala och statliga aktörer, säger Morgan Johansson.



Artikel från Justitiedepartementet

Cyberrätt och återvändande på
rådet för rättsliga och inrikes frågor
Publicerad 24 mars 2017

Återvändandefrågor och cyberrätt kommer att
diskuteras när rådet för rättsliga och inrikes frågor möts
i Bryssel 27 och 28 mars. Rådet kommer också att
diskutera genomförandet av Maltadeklarationen och få
information om arbetet med lagstiftningsförslag.

Migration och återvändande

På inrikesområdet kommer rådet att diskutera migrationspolitik, med
inriktning på genomförandet av Maltadeklarationen för att hantera
migrationsströmmarna från Libyen till Italien.

Ministrarna kommer även att diskutera kommissionens rekommendationer
om effektivare återvändande av migranter som inte har asylskäl.

Regeringen välkomnar kommissionens rekommendationer om ytterligare
åtgärder för att säkerställa att migranter kan återvända på ett rättssäkert och
värdigt sätt med full respekt för grundläggande rättigheter.

Reformer och arbetet med lagstiftning

Därutöver kommer rådet att informeras om de framsteg som gjorts med
arbetet med lagstiftningsförslagen för att reformera det gemensamma
europeiska asylsystemet, ett förslag att ta fram det EU-gemensamma
systemet för reseuppgifter och resetillstånd (ETIAS) samt förslaget om in-
och utresesystemet EES.

På det rättsliga området kommer rådet att informeras om framstegen på
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teknisk nivå i arbetet med flera lagstiftningsförslag: direktivet om vissa
aspekter på avtal om tillhandahållande av digitalt innehåll, direktivet om
bekämpning av penningtvätt genom straffrättsliga bestämmelser samt
förordningen om ömsesidigt erkännande av beslut om frysning och
förverkande

Cyberrättsliga frågor

Ministrarna kommer att diskutera läget och det fortsatta arbetet med frågan
om straffrätt i cyberrymden samt utbyta åsikter om olika former av
straffrättsliga åtgärder för att angripa problemet med återvändande utländska
terroriststridande.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Anders Ygeman deltar i mötet.



Artikel från Justitiedepartementet

Besök i Göteborg gav kunskap om
de som lämnar fängelse
Publicerad 02 januari 2017 Uppdaterad 02 januari 2017

Övergången från anstalt till frihet är en kritisk tidpunkt
när det gäller risken för återfall i brott och många
klienter har då behov av hjälp från flera olika håll.
Generaldirektör Anne Holm Gulati har därför fått i
uppdrag av justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson att föreslå en modell för bättre samverkan
på lokal nivå i det återfallsförebyggande arbetet. I början
av december besökte hon Frivården och socialtjänsten i
Göteborg för att ta del av deras erfarenheter.
För varje person som bryter med sin kriminella livsstil finns stora vinster att
göra både för individen och för samhället. Det gemensamma för alla
inblandade aktörer är att man vill göra mer för klienterna och ha mer
samordning, men man ser också att det kan vara svårt att få till i praktiken.

– Det finns mycket kunskap och erfarenhet på det här området. Jag har
försökt träffa så många personer med så varierande perspektiv som möjligt
under hösten: tjänstemän på strategisk och operativ nivå, representanter för
frivilligorganisationer, näringsidkare, forskare, personer som själva begått
brott. Alla har generöst delat med sig och samtalen har varit mycket
värdefulla för mig, säger Anne Holm Gulati.
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Artikel från Justitiedepartementet

Hot och våld mot politiker måste
bekämpas
Publicerad 16 december 2016 Uppdaterad 16 december 2016

Torsdagen 15 december talade Morgan Johansson
inför förtroendevalda i SKL:s styrelse och beredningar.
Temat för anförandet var det hårdnade politiska klimatet
där hot och våld mot förtroendevalda blir vanligare.
Morgan Johansson tog i sitt tal avstamp i morden på Olof Palme och Anna
Lind och menade att Sverige är ett lugnt land men sticker ut när det gäller
politiskt våld. Sverige är mycket hårdare drabbat än våra nordiska
grannländer.

- Riskerna med att vara förtroendevald har ökat och det har skett en
polarisering mellan grupper där digitaliseringen har gjort att det är lättare att
organisera och få ut hatkampanjer och fejknyheter, sa Morgan Johansson.

SKL har tagit fram rapporter som bekräftar den bilden och Morgan
Johansson berättade att regeringen har vidtagit ett antal åtgärder. Bland
annat har Brottsförebyggande rådet fått ett uppdrag att göra en ny
trygghetsundersökning, SKL har fått medel för att jobba förebyggande och
en nationell handlingsplan mot hatbrott och rasism har beslutats. Polisen har
också utvecklat sitt arbete mot hatbrott med särskilda hatbrottsgrupper.
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Artikel

EU:s justitie-, migrations- och
inrikesministrar möttes i Bryssel 8
och 9 december
Publicerad 13 december 2016 Uppdaterad 13 december 2016

Rådet för rättsliga och inrikes frågor behandlade bland
annat åtgärder för att bekämpa bedrägerier mot EU-
budgeten, reform av det europeiska asylsystemet samt
åtgärder för att bekämpa terrorism.

Det gemensamma europeiska asylsystemet

Ministrarna enades om ett mandat för förhandlingar med Europaparlamentet
om Eurodacförordningen samt diskuterade reformen av det gemensamma
europeiska asylsystemet.

De informerades även av ordförandeskapet om de återstående delarna av
reformen av det gemensamma europeiska asylsystemet och vidarebosättning.

Migration

Ministrarna diskuterade situationen och strömmarna längs de mest aktuella
migrationsrutterna samt utvärderade de insatser som EU hittills genomfört.
De tog särskilt upp områden som utplacering av personal till byråer, framför
allt Easo och Frontex, omplaceringar samt genomförandet av förordningen
om en europeisk gräns- och kustbevakning.

Kampen mot terrorism och organiserad brottslighet

Rådet noterade en rapport från EU:s samordnare för kampen mot terrorism
som tog särskilt upp problemen med återvändande utländska
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terroriststridande.

Ministrarna noterade även förslag från Frankrike och Tyskland om behovet
av att förbättra samarbetet mellan brottsbekämpande organ och leverantörer
av elektroniska tjänster.

Europeiska åklagarmyndigheten

Justitieministrarna diskuterade förslaget om att inrätta en Europeisk
åklagarmyndighet. Ordförandeskapet noterade medlemstaternas olika
ståndpunkter, där Sverige tillhör de medlemsländer som ställer sig tveksamt
till att inrättandet av en europeisk åklagarmyndighet skulle ge tillräckligt
mervärde.

Skydd av EU:s ekonomiska intressen

Rådet nådde en överenskommelse om direktivet om skydd av EU:s
ekonomiska intressen. Syftet med direktivet är att avskräcka bedragare,
förbättra lagföringen och påföljderna för brott mot EU:s budget samt
underlätta indrivning av missbrukade EU-medel och därigenom öka skyddet
av EU-skattebetalarnas pengar.

Den digitala inre marknaden

Ministrarna gav vägledning för det vidare tekniska arbetet med direktivet när
det gäller vissa aspekter på avtal om tillhandahållande av digitalt innehåll. De
diskuterade särskilt regler som är tillämpliga på "inbyggt digitalt innehåll"
definitionen av och regler som gäller för andra uppgifter än personuppgifter
samt rätt avvägning i lagstiftningen mellan subjektiva
överensstämmelsekriterier (kriterier som överenskommits i avtal) och
objektiva överensstämmelsekriterier (kriterier som föreskrivs i lag).

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson samt inrikesminister
Anders Ygeman deltog i rådet för rättsliga och inrikes frågor.



Artikel från Justitiedepartementet

EU:s justitie- och inrikesministrar
möts i Bryssel 8-9 december
Publicerad 06 december 2016 Uppdaterad 06 december 2016

Rådet för rättsliga och inrikes frågor kommer bland
annat att behandla frågor som rör åtgärder för att
bekämpa bedrägerier mot EU-budgeten, reform av det
europeiska asylsystemet samt åtgärder för att bekämpa
terrorism.

Kampen mot bedrägerier mot EU:s budget

Ordförandeskapet kommer att lämna en lägesrapport om den senaste
utvecklingen i förhandlingarna mellan rådet och Europaparlamentet om
direktivet om bekämpning av EU-bedrägerier genom straffrättsliga
bestämmelser, det så kallade PIF-direktivet.

Målet med PIF-direktivet är att avskräcka från brott och öka lagföringen av
bedrägerier och liknande brott som drabbar EU:s budget genom en
harmonisering av medlemsstaternas lagstiftning om exempelvis
brottsdefinitioner och påföljder för dessa brottstyper. Lagstiftningen är nära
kopplad till utkastet till förordning om inrättande av Europeiska
åklagarmyndigheten, Eppo-förordningen.

Strategin för den digitala inre marknaden

Ministrarna kommer att diskutera ett utkast till direktiv om vissa aspekter på
avtal om tillhandahållande av digitalt innehåll, exempelvisvideor på nätet,
appar eller tjänster som molnlagring.

Utkastet till direktiv ska reglera avtal mellan företag och konsumenter.

https://www.regeringen.se/


Reform av det europeiska asylsystemet

Ordförandeskapet kommer att informera ministrarna om det pågående
förhandlingsarbetet med de sju rättsakter som utgör grunden för det
gemensamma europeiska asylsystemet, bland annat förslaget att inrätta en
europeisk asylbyrå samt ändringar i Eurodacförordningen. När EU:s asylbyrå
har inrättats ska den bygga vidare på det befintliga Europeiska stödkontoret
för asylfrågors arbete. Den ska också ansvara för att garantera att
asylansökningar bedöms på samma sätt runtom i EU. Eurodac är en EU-
gemensam databas med fingeravtryck som skapats för att hjälpa till att
fastställa vilken medlemsstat som är ansvarig för att pröva en asylansökan.

Kampen mot terrorism

Gilles de Kerchove, EU:s samordnare för kampen mot terrorism, kommer att
redogöra för olika politiska alternativ för att hantera problemet med
utländska terroriststridande och återvändande utländska stridande.

Ministrarna kommer att diskutera ett förslag från Frankrike och Tyskland om
att förbättra samarbetet mellan brottsbekämpande organ och telekomföretag
i kampen mot terrorism.

Förslaget ska även stärka telekomoperatörers rättsliga skyldighet att
samarbeta med nationella myndigheter i brottsutredningar. Dessutom ska
samarbetet intensifieras och förmågan att skilja ut terrorismrelaterat innehåll
förbättras.

Ordförandeskapet kommer även att informera om vilka åtgärder som EU
vidtagit för att utveckla samarbetet mellan polis, räddningstjänst och
sjukvårdsaktörer för att bättre kunna hantera konsekvenserna av
terroristattentat. Ministrarna inbjuds att diskutera hur EU:s existerande
civilskyddssamarbete i större utsträckning skulle kunna användas i detta
syfte. Inte minst mot bakgrund av att många medlemsstater har anmält flera
viktiga operativa resurser till en gemensam frivilligpool.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Anders Ygeman deltar i mötet, som äger rum i Bryssel 8 och 9 december
2016.



Artikel från Justitiedepartementet

Lagstiftningsarbete
Publicerad 01 december 2016 Uppdaterad 14 december 2016

Ett modernt och starkt straffrättsligt skydd för den
personliga integriteten

Den tekniska utvecklingen och framväxten av internet har inneburit positiva
förändringar för yttrandefriheten och den demokratiska debatten.
Utvecklingen har emellertid även medfört att hot och andra former av
kränkningar av den personliga integriteten har tagit nya former. För att bättre
kunna motverka hot och allvarliga kränkningar, såväl på internet som i
övrigt, krävs att det straffrättsliga regelverket är anpassat efter den karaktär
problemen har i dag. Utredningen om ett modernt och starkt straffrättsligt
skydd för den personliga integriteten föreslår i betänkandet Integritet och
straffskydd (SOU 2016:7) att det straffrättsliga skyddet för den personliga
integriteten stärks och moderniseras i flera avseenden. Utredningen föreslår
bl.a. att straffbestämmelserna om olaga hot och ofredande utvidgas och att
förtals- och förolämpningsbestämmelserna moderniseras. Utredningen
föreslår också att brottskatalogen i lagen (1998:112) om ansvar för
elektroniska anslagstavlor utvidgas till att omfatta även bl.a. olaga hot (dvs.
att det ska finnas en skyldighet att ta bort meddelanden vars innehåll
uppenbart utgör olaga hot). Förslagen är visserligen inte särskilt inriktade på
hatbrott. De brott som omfattas av utredningens förslag har dock inte sällan
rasistiska och homofobiska motiv. En förstärkning av det straffrättsliga
skyddet för den personliga integriteten i allmänhet ger därför bättre
möjligheter att motverka även hatbrott. Betänkandet har remitterats.
Regeringen arbetar med att ta fram de lagförslag som behövs för att
säkerställa ett starkt och väl avvägt skydd för den personliga integriteten.

Utredningen om transpersoners straffrättsliga skydd
m.m.

Utredningen om transpersoners straffrättsliga skydd m.m. föreslår i sitt
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betänkande Ett utvidgat straffrättsligt skydd för transpersoner m.m. (SOU
2015:103) att det straffrättsliga skyddet för gruppen transpersoner respektive
enskilda transpersoner ska utvidgas genom att grunden könsidentitet och
könsuttryck läggs till i bestämmelserna om hets mot folkgrupp (även som
tryck- och yttrandefrihetsbrott), olaga diskriminering och åtal för
förolämpning. Vidare föreslår utredningen att transpersoner uttryckligen ska
omfattas av straffskärpningsregeln i 29 kap. 2 § 7 brottsbalken.

Bestämmelsen ska därmed innehålla, som en försvårande omständighet,
grunden att ett motiv för brottet har varit att kränka en person eller en grupp
av personer på grund av könsidentitet eller könsuttryck. Utredningen föreslår
även att ordet ras i lagstiftningen ersätts med andra uttryck samt att uttrycket
könsöverskridande identitet och uttryck ersätts med könsidentitet och
könsuttryck. Regeringen lämnade en proposition till riksdagen i december
2017.

Prop. 2017/18:59 Ett utvidgat skydd för transpersoner



Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

En enhetlig praktisk tillämpning av
begreppet hatbrott
Publicerad 01 december 2016 Uppdaterad 14 december 2016

Dåvarande Rikspolisstyrelsen, Åklagarmyndigheten och
Brottsförebyggande rådet redovisade i början av 2015
resultatet av ett uppdrag om att verka för en, inom och
mellan myndigheterna, enhetlig praktisk tillämpning av
begreppet hatbrott.
I rapporten konstateras att en mer enhetlig tillämpning av begreppet hatbrott
ger bättre förutsättningar att identifiera, kartlägga och lagföra hatbrott.
Myndigheterna konstaterar även att en enhetlig tillämpning skulle ge
hatbrottsstatistiken en starkare verksamhetsanknytning och göra att den
bättre speglade de brottsutredande myndigheternas förståelse av
hatbrottsbegreppet.

Brottsförebyggande rådet lyfter i redovisningen fram att den gemensamma
definitionen även fortsättningsvis lämnar öppet för tolkning och att det krävs
ett mer omfattande arbete för att uppnå en likartad redovisning av hatbrott.
Även regeringen ser behov av att myndigheterna fortsätter arbetet med att
verka för en, inom och mellan myndigheterna, enhetlig praktisk tillämpning
av begreppet hatbrott.
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Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Hatbrottsstatistiken
Publicerad 01 december 2016 Uppdaterad 14 december 2016

För regeringen är det centralt att den kunskap som
produceras om hatbrott är användbar och utgör ett bra
underlag för att kunna genomföra relevanta insatser.
Statistiken över polisanmälningar med hatbrottsmotiv
har dock tydliga brister, samtidigt som det krävs stora
resurser för att ta fram den.
Statistiken kan ge indikationer på hur hatbrott uppmärksammas i
polisanmälningar och information om de anmälda händelserna, men den ger
inte en komplett och helt rättvisande bild av de hatbrott som anmäls till
polisen. Det går heller inte att utifrån statistiken dra några slutsatser om
hatbrottens omfattning i samhället, eftersom inte alla hatbrott anmäls och
anmälningsbenägenheten kan variera över tid och mellan olika grupper.

Regeringen anser att möjligheterna att få bättre och djupare kunskap om
hatbrott bör analyseras. Utgångspunkten är att statistik över anmälda
hatbrott ska fortsätta att tas fram. Regeringen anser dock att det finns behov
av att se över om delar av de resurser som i dagsläget används för att
producera denna statistik skulle kunna användas för att på andra sätt
fördjupa kunskapen om hatbrottslighetens omfattning och karaktär, utsatta
individers och gruppers behov och rättsväsendets hantering av hatbrott.
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Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Åklagarmyndigheten
Publicerad 01 december 2016 Uppdaterad 14 december 2016

Åklagarmyndigheten omorganiserades den 1 oktober
2014 genom att sju geografiska åklagarområden samt
en nationell åklagaravdelning inrättades. Syftet med
omorganisationen var bl.a. att skapa motsvarade
struktur som Polismyndighetens nya organisation för att
öka förutsättningarna för att höja effektiviteten avseende
utredning och lagföring av brott.
Under 2015 genomförde Åklagarmyndigheten en granskning av åklagarnas
handläggning av hatbrott. Granskningen omfattar 300 ärenden som
registrerats som hatbrott i Brottsförebyggande rådets statistik för 2013 och
som handlagts av åklagare i diarieföringssystemet Cåbra. Resultatet visar
bl.a. på svårigheterna med att föra statistik över hatbrottsärenden. Enligt
granskningen utgör en fjärdedel av de ärenden som registrerats som hatbrott
inte sådana brott i straffrättslig mening. Enligt Åklagarmyndigheten kan det i
dessa ärenden på objektiva grunder konstateras att det inte är fråga om
hatbrott, alternativt saknas uppgifter som ger stöd för att det funnits
diskriminerande motiv bakom de anmälda gärningarna. Vidare framgår av
granskningen att de vanligaste anmälda hatbrotten utgörs av
ärekränkningsbrott, dvs. förtal, grovt förtal och förolämpning. Ett
respektfullt bemötande där rättsligt och annat stöd erbjuds brottsoffret
tillsammans med större noggrannhet och kvalitet i inledande
målsägandeförhör anges som särskilt viktiga faktorer för att öka lagföringen
av hatbrott.
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Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Ett mer aktivt rättsväsende
Publicerad 29 november 2016 Uppdaterad 14 december 2016

Hatbrott kan aldrig accepteras i ett demokratiskt
samhälle. Förutom den kränkning som den enskilda
individen utsätts för, kan sådana brott leda till rädsla
och otrygghet hos andra människor som tillhör samma
grupp. Rättsväsendet lägger därför stor vikt vid arbetet
för att motverka och bekämpa hatbrott.
Många hatbrott kommer aldrig till rättsväsendets kännedom. Det kan bero på
att brottsoffret känner skam och inte vill medge sin utsatthet. Det kan även
bero på att den drabbade upplever sig inte bli tagen på allvar i kontakten
med rättsväsendet. För många har utsattheten tyvärr blivit en del av
vardagen och detta kan bidra till att den drabbade inte anmäler.

Polismyndighetens webbplats

Åklagarmyndighetens webbplats
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Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Förord
Publicerad 24 november 2016 Uppdaterad 24 november 2016

Sverige ska vara ett land fritt från rasism och hatbrott. Regeringen tar med
denna plan ett samlat grepp om det viktiga arbete i dessa frågor som utförs
av flera myndigheter, regionala och lokala aktörer samt organisationer inom
det civila samhället. Planen är ett verktyg för att förebygga och motverka
rasism och polarisering i samhället och skapa förutsättningar för ett
solidariskt och sammanhållet Sverige.

Rasism skapar en grogrund för hatbrott. Det berör oss alla. För att bekämpa
rasismen och hatbrotten krävs en helhetssyn. Med en nationell plan mot
rasism, liknande former av fientlighet och hatbrott får Sverige den
möjligheten. Aktörer ges genom denna plan bättre förutsättningar för att
kunna samverka, insatser kan följas upp och det samlade arbetet utvecklas.
Den nationella planen pekar ut fem strategiska områden som det kommer att
ligga särskilt fokus på i regeringens kommande arbete.

Sverige har genom historien varit ett land där en mångfald av synsätt, åsikter
och perspektiv kommit till uttryck och samexisterat. Det innebär att det
svenska är sammansatt. Det samiska, det afrosvenska, det romska, det
muslimska och det judiska ingår tillsammans med mycket annat i det som är
det svenska. Samtidigt har rasism och rasbiologiska föreställningar funnits i
vårt land länge och under vissa tidsepoker också varit statligt sanktionerad
politik.

Utvecklingen i dagens Sverige är komplex. Å ena sidan visar undersökningar
att stöd för öppenhet och inkludering ökar över tid men å andra sidan vittnar
många samtidigt om ett mer hätskt samhällsklimat där rasismen visar sig allt
tydligare. Engagemanget för människors lika värde och tillgång till rättigheter
och möjligheter är och har varit stort i Sverige. När allt fler vittnar om ett
hårdnande samhällsklimat måste vi ta vara på den kraft och möjlighet till
förändring som det engagemanget bär på. Ungdomar är en särskild målgrupp
för det arbetet.
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Kampen för inkludering och mot rasism är inget enskilt projekt. Det är ingen
engångsinsats – utan ett kontinuerligt och brett arbete. Ansvaret ligger på oss
alla att bedriva det varje dag i varje del av vårt samhälle.

För Sverige är vi allihop – tillsammans.

Alice Bah Kuhnke
Kultur- och demokratiminister

Anders Ygeman
Inrikesminister

Morgan Johansson
Justitie- och migrationsminister



Artikel från Justitiedepartementet

Ministrar behandlade migration
och den europeiska
åklagarmyndigheten
Publicerad 19 oktober 2016 Uppdaterad 19 oktober 2016

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Anders Ygeman deltog i rådet för
rättsliga och inrikes frågor, RIF, som möttes i
Luxemburg den 13 och 14 oktober. Migrationsfrågor,
arbetet med genomförandet av den europeiska gräns-
och kustbevakningen samt det fortsatta arbetet med att
inrätta Europeiska åklagarmyndigheten, var de
viktigaste frågorna på dagordningen.

Migrationsfrågor och gränsbevakning 13 oktober

Ministrarna diskuterade genomförandet av åtgärder på migrationsområdet i
syfte att identifiera de huvudsakliga bristerna och lämpliga åtgärder för att
påskynda flera pågående processer. I fokus stod läget beträffande
omplacering och vidarebosättning, behovet av experter till EU-myndigheter,
situationen i Italien och Grekland samt överenskommelsen mellan EU och
Turkiet.

Ministrarna informerades om arbetet med inrättande av den europeiska
gräns- och kustbevakningen. De diskuterade också och reformen av det
gemensamma europeiska asylsystemet. Ministrarna gav därtill sitt stöd för
rättsvårdande myndigheter får bättre tillgång till databasen Eurodac som
registrerar fingeravtryck på personer över 14 år som sökt asyl i någon av
EU:s medlemsstater.
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Europeiska åklagarmyndigheten och skyddet av
EU:s finansiella intressen 14 oktober

Ministrarna behandlade direktivet om skydd av EU:s finansiella intressen
genom straffrättsliga bestämmelser. Direktivet syftar till att stärka och
harmonisera medlemsstaternas kamp mot brott som drabbar EU:s finansiella
intressen, exempelvis bedrägerier som drabbar EU:s budget. Rådet kom
ytterligare ett steg närmare inrättandet av den Europeiska
åklagarmyndigheten genom att träffa principöverenskommelser om
ytterligare fyra centrala bestämmelser i förordningen om myndigheten.



Artikel från Justitiedepartementet

Rådet för inrikes och rättsliga
frågor möts i Luxemburg 13-14
oktober
Publicerad 11 oktober 2016 Uppdaterad 11 oktober 2016

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Anders Ygeman deltar i rådet för
rättsliga och inrikes frågor som möts i Luxemburg den
13 och 14 oktober. På dagordningen står bland annat
migrationsfrågor, arbetet med genomförandet av den
europeiska gräns- och kustbevakningen samt det
fortsatta arbetet när det gäller att inrätta Europeiska
åklagarmyndigheten.

Inrikes frågor 13 oktober

Rådet kommer att diskutera genomförandet av åtgärder på
migrationsområdet. Syftet är att identifiera de huvudsakliga bristerna och
lämpliga åtgärder för att påskynda processerna. Rådet kommer särskilt att
titta på läget när det gäller omplacering och vidarebosättning, förfrågningar
om experter till EU-organ, situationen i Italien och Grekland samt
överenskommelsen mellan EU och Turkiet.

Ministrarna ska även få information om arbetet med genomförandet av
europeiska gräns- och kustbevakningen och kommer att titta närmare på IT-
åtgärder inom gränsförvaltningen.

Rådet kommer att diskutera reformen av det gemensamma europeiska
asylsystemet med särskilt fokus på Eurodac, frågor som rör Europeiska
stödkontoret för asylfrågor och vidarebosättning.
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Rättsliga frågor 14 oktober

Rådet ska bland annat diskutera förhandlingsläget och det fortsatta arbetet
när det gäller förordningen om inrättandet av Europeiska
åklagarmyndigheten och direktivet om skydd av EU:s finansiella intressen
genom straffrättsliga bestämmelser.

 



Artikel från Justitiedepartementet

Samverkan mellan offentliga och
privata aktörer bidrar till ett
tryggare Stockholm city
Publicerad 16 september 2016 Uppdaterad 16 september 2016

Onsdagen 14 september besökte Morgan Johansson
organisationen City i samverkan för att ta del av deras
förebyggande arbete för att skapa trygghet i Stockholm
city. Besöket är en del av den erfarenhetsinhämtning
som ministern gör inför framtagandet av ett nytt
brottsförebyggande program
City i samverkan är en organisation där Stockholm stad, fastighetsägare,
handeln, SL och Polisen med flera i samverkan arbetar för att skapa en
attraktiv stadskärna som är öppen för alla. Organisationen jobbar inom ett
antal områden där "Stockholm ren och vacker" och "Trygg stad" är två av
strategierna för att skapa en attraktivare stadsmiljö och öka den upplevda
tryggheten. Det är exempel på brottsförebyggande arbetet som handlar om
att påverka platsen och situationen där brott riskerar att ske, så kallad
situationell brottsprevention.

Per Eriksson är VD på City i samverkan och berättade om deras samverkan
mellan privata och offentliga aktörer för att få till en trygg men samtidigt
händelserik stadskärna. Bland annat håller organisationens egna städare rent
och sanerar klotter i citykärnan, men rapporterar också in brister till
Stockholm stad som ansvarar för renhållningen i hela staden.

– Vi samarbetar också nära med polisen. Våra cityvärdar upptäcker mycket
när det är ute på stan och står i nära kontakt med kommunpoliser som de
känner väl, berättar Per Eriksson.
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Erfarenheter från New Yorks brottsförebyggande
arbete

Morgan Johansson fick på besöket också en genomgång av hur New York
framgångsrikt har jobbat med brottsförebyggande arbete och ökat tryggheten
för medborgarna. Magnus Lindgren från stiftelsen "Tryggare Sverige"
berättade om vilka framgångsfaktorer som ligger bakom en dramatisk
minskning av anmälda brott i New York de senaste 15 åren.

New York har jobbat enligt BID-modellen (Business Improvement District)
som är en internationellt etablerad metod för samverkan mellan privat och
offentlig sektor där ett mer reglerat samarbete sker inom ett geografiskt
definierat område.

– Det var intressant att få ta del av både Stockholms och New Yorks
samverkansmodeller. I det kommande brottsförebyggande programmet
kommer större tonvikt läggas på situationell prevention och då är denna typ
av samarbete med näringslivet och civila samhället för att jobba
brottsförebyggande mycket intressant, säger Morgan Johansson.



Artikel från Justitiedepartementet

Nya patent- och
marknadsdomstolarna invigda
Publicerad 07 september 2016 Uppdaterad 07 september 2016

Torsdagen 1 september invigde Morgan Johansson de
nya patent- och marknadsdomstolarna vid en ceremoni i
Stockholms tingsrätt. Prövningen av immaterialrättsliga,
marknadsföringsrättsliga och konkurrensrättsliga mål
och ärenden samlas nu i Patent- och
marknadsdomstolen som kommer att utgöra en del av
Stockholms tingsrätt. Patent- och
marknadsöverdomstolen blir andra instans och kommer
att vara en del av Svea hovrätt.
Immaterialrättsliga, konkurrensrättsliga och marknadsföringsrättsliga frågor
är av stor betydelse för ett väl fungerande näringsliv, en effektiv konkurrens
och ett starkt konsumentskydd. Morgan Johansson framhöll i sitt
invigningstal Sveriges höga innovationskraft och starka varumärken på den
globala marknaden.

- Vi ser en stark ekonomisk utveckling i de kreativa näringarna och att
svenska företag har tagit marknadsandelar. Ett starkt immaterialrättsligt
skydd främjar nya jobb, levande kulturliv och trygga konsumenter, säger
Morgan Johansson.

Exempel på mål och ärenden som kommer att handläggas av de nya
domstolarna är mål om varumärkes- och upphovsrättsintrång, mål om
ogiltigförklaring av patent, ärenden om registrering av varumärken och
beviljande av patent samt immaterialrättsliga brottmål. Ytterligare exempel
är mål om otillbörlig eller vilseledande marknadsföring och mål om
konkurrensskadeavgift.
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- Domstolsprövningen på dessa rättsområden måste leva upp till högt ställda
krav på kvalitet och effektivitet. När prövningen nu koncentreras till dessa
två domstolar kan den kompetens som målen och ärendena kräver utnyttjas
bättre, säger Morgan Johansson.



Artikel från Justitiedepartementet

Gemensamt arbete i Fisksätra ger
ökad trygghet och förebygger brott
Publicerad 17 juni 2016 Uppdaterad 20 juni 2016

I Fisksätra samarbetar kommunen, bostadsbolagen,
föreningslivet och religiösa organisationer tillsammans
för att skapa en tryggare miljö för de boende. Ett
långtgående samarbete som gett resultat. Morgan
Johansson besökte onsdagen 14 juni området strax
öster om Stockholm för att ta del av arbetet.
Stena fastigheter förvaltar sedan 1996 Fisksätra bostadsområde med över
2500 hyresrätter och lokaler. Här bor över 100 nationaliteter. En viktig del
företagets sociala arbete är att, i samarbete med kommunen och andra
aktörer, stärka samhörigheten i bostadsområdet för att ändra bilden av
Fisksätra.

– Det här är inget projekt utan ett långsiktigt arbete. Vi hjälper till med att
ordna bland annat sommarjobb och anställer folk för att göra fint i området.
Om folk känner sig delaktiga så ökar det trivseln och motverkar otrygghet,
säger Karin Lenander, förvaltare på Stena fastigheter.

Källan erbjuder samtal och hjälp i samhället

I Fisksätra finns Källan, ett råd- och stödcenter i Fisksätra som hjälper
medborgarna att orientera sig i det svenska samhället i sociala, existentiella,
kulturella och religiösa frågor. Centret är ett samarbete mellan Stockholms
Stadsmission, Svenska kyrkan i Nacka församling, Muslimernas förening i
Nacka och St Konrads katolska församling. Pernilla Landin är socionom och
diakon i Svenska Kyrkan och var med och startade verksamheten 2007. Hon
berättade att behovet av information kring olika frågor är stort.
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– Vi har bland annat en föräldragrupp där man kan diskutera föräldrarollen
tillsammans med andra oavsett religion. Det handlar inte om att nå en
samsyn utan att informera hur det funkar i Sverige och skillnader mellan
olika kulturer och religioner, säger Pernilla Landin.

Guds Hus motverkar spänningar mellan olika
religioner

Awan Olwan är imam och berättade om fredsprojektet Guds Hus där en
moské ska byggas i anslutning till kyrkan för att öka samverkan mellan
religionerna och föra människor närmare varandra. Han menar att det är
viktigt att motverka låsningar mellan olika religioner där det förekommer
många osanningar.

– Det bästa sättet att motverka spänningar är att folk möts, säger Awan
Olwan.

På mötet i Fisksätra medverkade också Cecilia Andrén Nyström och
berättade om verksamheten Futebol dá força där de använder fotboll för att
stärka tjejers fysiska, psykiska, sexuella och emotionella hälsa.

– Det är enormt viktigt med engagerade bostadsföretag och att husen
förvaltas väl och rustas upp så folk trivs. Men det behövs också andra
insatser. I det brottsförebyggande arbetet är det lokala arbetet avgörande och
den här samverkan mellan olika aktörer är ett bra exempel på hur man kan
arbeta, säger Morgan Johansson.



Artikel från Justitiedepartementet

Morgan Johansson efterlyser
bättre tillsyn rörande gode män
och förvaltare
Publicerad 14 juni 2016 Uppdaterad 14 juni 2016

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
träffade den 8 juni representanter för Sveriges
kommuner och landsting, SKL, och sju länsstyrelser för
att diskutera hur tillsynen över god man- och
förvaltarverksamheten kan bli bättre.
Justitieministern betonade vikten av att förbättringar kommer till stånd så
snart som möjligt. Ett första steg blir därför att redan i sommar ge berörda
länsstyrelser i uppdrag att förbättra tillsynen.

Bakgrunden är att Justitiekanslern riktat kritik mot länsstyrelsernas tillsyn
över överförmyndarna, som i sin tur har tillsyn över gode män och
förvaltare. SVT har också gjort en uppmärksammad reportageserie där man
gått igenom de senaste fyra årens samtliga tillsynsrapporter från
länsstyrelserna. I granskningen, som bara omfattar en bråkdel av alla fall,
fann SVT att 26 miljoner kronor var oredovisade. Skulle man göra en
systematisk genomgång, kan det alltså handla om betydligt större belopp.

– I Sverige brukar vi ha stark kontroll när det gäller utsatta människor, men i
det här fallet verkar den kontrollen ha brustit. Endast en polisanmälan hade
gjorts i de granskade fallen. Om man misstänker att ett brott har begåtts, ska
man göra en polisanmälan, säger Morgan Johansson

Regeringsuppdrag: Uppdrag till länsstyrelserna att förbättra
tillsynen över och stödet till överförmyndarna
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Artikel från Justitiedepartementet

Migration och överenskommelse
om skjutvapendirektivet på rådet
för rättsliga och inrikes frågor
Publicerad 14 juni 2016 Uppdaterad 14 juni 2016

När EU:s justitie- och migrations- respektive
inrikesministrar möttes i Luxemburg vid rådet för
rättsliga och inrikes frågor den 9 och 10 juni stod bland
annat migrations- och viseringsfrågor på dagordningen.
Därutöver beslutades även om en gemensam
förhandlingsposition om nytt vapendirektiv.

Migration

Rådet diskuterade den rådande migrationssituationen, med fokus på
genomförande av EU–Turkiet uttalandet från den 18 mars samt
migrationsflödena i Centrala Medelhavet. Bland annat betonades
genomförande av återvändande från Grekland till Turkiet, vidarebosättning
därifrån till EU samt omplacering av asylsökande till övriga MS från
Grekland och Italien.

Rådet fattade vidare formellt beslut om att bevilja Sverige uppskov med
omplacering av asylsökande från Grekland och Italien under ett år.

Stärkt kontroll av vapen

Inrikesministrarna enades om en gemensam förhandlingsposition om
förslaget till reviderat EU-direktiv om skjutvapen. Det nya direktivet, som nu
ska förhandlas med EU-parlamentet, innebär stärkt kontroll av skjutvapen
inom EU. Bland annat föreslås förstärkta möjligheter att spåra skjutvapen,

https://www.regeringen.se/


hårdare regler för köp och innehav av de farligaste skjutvapnen, förbud mot
civilt användande av vissa typer av de farligaste skjutvapen. Till detta
kommer regler om krav på säker förvaring av skjutvapen och ammunition
samt utökat informationsutbyte mellan medlemsländerna gällande
skjutvapen.

Tydligare regler för internationella pars
förmögenhetsförhållanden

En viktig fråga för regeringen var att enighet nåddes bland 18 EU-länder om
vidare steg mot de två förordningar som reglerar förmögenhetsförhållanden
för gifta par eller registrerade partner. Förordningarna gäller dem som har
olika EU-nationaliteter och/eller har egendom i ett annat EU-land. Syftet
med förordningarna är att slå fast vilken domstol som är behörig och vilken
lag som ska vara tillämplig för makars och registrerade partners
förmögenhetsförhållanden i samband med exempelvis en bodelning.

- Som medborgare i Europa ska du ha samma rättigheter vid en skilsmässa,
oavsett var du bor. Därför välkomnar regeringen att 18 medlemsstater har
enats om ett fördjupat samarbete på området, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Sverige deltar i det fördjupade samarbetet. Estland har tillkännagett att
landet har för avsikt att delta i samarbetet efter antagandet. Nästa steg är att
Europaparlamentet ska yttra sig om texterna. Förordningarna kommer
därefter att antas formellt av de 18 deltagande medlemsländerna,
förhoppningsvis redan i juni 2016.

Förbättringar av åtgärder mot cyberbrott

EU:s justitieministrar diskuterade även effektivare åtgärder mot
cyberbrottslighet. Rådet upprättade ett nätverk mellan rättsliga myndigheter
och experter inom området. Nätverkets arbete kommer att stödjas av
Eurojust. Vidare beslutade rådet att inriktningen på det fortsatta arbetet ska
ske inom följande tre områden: 1) förenklade förfaranden för ömsesidig
rättslig hjälp för att få tillgång till elektronisk bevisning, 2) bättre samarbete
med internetleverantörer och 3) effektivare verkställande jurisdiktion i
cyberrymden. Rådet bad kommissionen att lägga fram förslag på områdena
senast i juni 2017.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister



Anders Ygeman deltog i mötet.

 



Artikel från Justitiedepartementet

EU:s nya vapendirektiv och
migration på rådet för rättsliga och
inrikes frågor
Publicerad 08 juni 2016 Uppdaterad 08 juni 2016

Rådet för rättsliga och inrikes frågor möts i Luxemburg
9 och 10 juni. Då kommer bland annat kommissionens
förslag till nytt vapendirektiv att tas upp. Likaså kommer
migration och situationen på Medelhavet att beröras. En
överenskommelse om makars
förmögenhetsförhållanden och registrerade partnerskap
förväntas antas på frivillig basis av de flesta
medlemsstater.

Vapendirektivet

När det gäller säkerhetsrelaterade frågor kommer rådet att sträva efter att nå
en allmän riktlinje om vapendirektivet.

Regeringen välkomnar kommissionens förslag till reviderat EU-direktiv om
skjutvapen. Skjutvapen har under senare år kommit till användning i allt fler
terrorattentat och andra grova våldsbrott. Enligt Eurostat har fler än 10 000
personer dödats av skjutvapen inom EU under den senaste tioårsperioden.
Det är viktigt att de regler som antas inte blir onödigtvis betungande eller
begränsande för enskilda tillståndshavare, för kulturhistoriska intressen eller
nationella försvars- och säkerhetsintressen, samtidigt som en hög
säkerhetsnivå måste upprätthållas.

Migration och situationen i centrala Medelhavet
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Ministrarna kommer att följa upp tidigare beslutade åtgärder och
genomförandet av det gemensamma uttalandet mellan EU och Turkiet från
18 mars i år.

Regeringen understryker nu liksom tidigare att EU:s medlemsstater har ett
solidariskt ansvar för att genomföra fattade beslut och för att samtidigt värna
asylrätten. Regeringens ståndpunkt är att medlemsstaterna måste öka
platserna för skyddsbehövande syrier och bidra till operativt stöd inte minst i
Grekland.

Prioriterat är att stoppa människosmugglingen och skapa lagliga vägar att
söka asyl i EU. I fokus står också samarbete med tredjeländer för att få
återvändande och återtagande att fungera bättre.

Visaliberaliseringar

Ministrarna kommer att få en lägesrapport om förhandlingarna om
viseringsliberaliseringar för Georgien, Ukraina, Kosovo och Turkiet.
Regeringen välkomnar förhandlingar om viseringsliberaliseringar för dessa
länder.

Makars förmögenhetsförhållanden och registrerade
partnerskap

Förslagen om att reglera makars och registrerade partnerskaps
förmögenhetsförhållanden diskuterades i rådet i december förra året. Då
nådde rådet emellertid inte den enhällighet som krävs för att anta
förordningarna. Det var framför allt synen på samkönade äktenskap som
splittrade medlemsstaterna. I mars i år återkom kommissionen därför med ett
förslag om att i stället bemyndiga medlemsstaterna att upprätta ett frivilligt
fördjupat samarbete på området i enlighet med ursprungsförslagen.

Regeringen kan godta att rådet träffar en politisk överenskommelse om de
båda förordningsförslagen. Reglerna kommer att vara till stor praktisk nytta
för unionsmedborgarna i samband med bodelningar med gränsöverskridande
verkningar.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Anders Ygeman deltar i rådsmötet.

 





Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Förslag om bättre tillgång till
online-tjänster vid resa
Publicerad 24 maj 2016 Uppdaterad 24 maj 2016

Rådet ska enas om förslaget om att säkerställa EU-
konsumenters tillgång till online-tjänster vid
utlandsvistelse. Det gäller till exempel abonnemang på
film, sport och musik. Rådet möts i Bryssel den 26-27
maj och behandlar konkurrenskraft, EU:s inre marknad,
innovation och forskning. Statssekreterarna Eva
Lindström och Karin Röding representerar Sverige.
Förslaget om bättre tillgång till online-tjänster vid utlandsresa är det första på
upphovsrättsområdet inom strategin för en inre digital marknad i Europa.
Syftet med förordningen är att säkerställa att konsumenter kan få tillgång till
de tjänster för digitalt innehåll som de köper eller abonnerar på i sitt
hemland, när de tillfälligt vistas i ett annat EU-land. Det handlar om att
kunna använda nättjänster för t.ex. sport, film och musik även utanför sitt
hemland.

Regeringen förväntas ställa sig bakom överenskommelsen som ska
förhandlas med Europaparlamentet innan ett slutligt förslag antas.

Bättre EU-regler ska gynna innovation

Rådet ska anta slutsatser som syftar till en bättre EU-lagstiftning som främjar
innovation och forskning och tar hänsyn till den digitala dimensionen.
Regeringen välkomnar bättre lagstiftning och förväntas ställa sig bakom
slutsatserna.

Övergång till öppen vetenskap
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Forskningsministrarna ska anta slutsatser om övergången till ett öppet
vetenskapssystem i EU. En diskussion förväntas om förutsättningarna för hur
forskning bedrivs mot bakgrund av ett kraftigt ökat utbud av forskningsdata,
nya digitala tekniker och högpresterande datorer med mycket hög
analysförmåga.

En viktig komponent i slutsatserna är ambitionerna om öppen och gratis
tillgång till publikationer och data. Det finns en målsättning om att öppen
tillgång för vetenskapliga publikationer ska gälla fr.o.m. 2020. En
grundläggande tanke är att forskningsresultat som kommer från offentligt
finansierad forskning ska vara offentligt tillgängligt för alla medborgare.

Öppen vetenskap ska leda till ökad kvalitet och nytta av den forskning som
bedrivs och i förlängningen därmed bidra till ökad tillväxt och
konkurrenskraft.



Artikel från Försvarsdepartementet

Lagförslag om smarta gränser och
reformering av EU:s asylsystem
på rådet för rättsliga och inrikes
frågor
Publicerad 22 april 2016 Uppdaterad 22 april 2016

När rådet för rättsliga och inrikes frågor möttes i
Luxemburg 21 april diskuterades för första gången
lagförslaget om så kallade smarta gränser. På
dagordningen stod också en reformering av EU:s
asylsystem. Rådet antog lagstiftningsakten för direktivet
om passageraruppgifter, PNR. Justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Anders Ygeman deltog i rådsmötet.

IT-system för säkerhet och gränser

Inrikesministrarna diskuterade IT-system för säkerhet och gränser.
Utgångspunkten var kommissionens meddelande om olika
informationssystems förmåga att bättre sammanlänkas och uppgraderas.
Vidare togs kommissionens nya förslag om smarta gränser upp, inklusive ett
nytt inrese- och utresesystem. Kommissionens förslag välkomnades både för
att effektivisera gränskontrollen vid resor till och från EU för personer som
inte är EU-medborgare och för att bidra till brottsbekämpning. Ambitionen är
att förslaget skulle förhandlas färdigt till årets slut och att ett in- och
utresesystem ska vara på plats 2020.

Nära kopplat till frågan om informationssystem var även frågan om hur
medlemsstaterna säkerställer att man förser dessa med relevant information

https://www.regeringen.se/


på terrorismområdet samt bättre använder dessa bättre.

Belgien gav en uppdatering om arbetet efter terroristattentaten i Bryssel 22
mars.

Formellt beslut om PNR

Vid mötet fattades det formella beslutet att godkänna lagstiftningsakten för
direktivet om användning av passageraruppgifter, PNR, för att bekämpa
terrorism och annan allvarlig brottslighet. I och med detta är direktivet
antaget av både parlamentet och rådet och träder i kraft efter publicering i
EU:s officiella tidning.

Migration

Ministrarna diskuterade genomförandet av slutsatserna från Europeiska
rådets möte i mars och uttalandet från EU och Turkiet. De tog även upp
kommissionens meddelande om reformen av det gemensamma europeiska
asylsystemet. Rådet fick även en uppdatering av ordförandeskapet hur det
går med förslaget om en europeisk gränsbevakning.

 



Artikel från Justitiedepartementet

Nytt lagförslag om smarta gränser
och reformering av EU:s
asylsystem på EU-möte
Publicerad 14 april 2016 Uppdaterad 14 april 2016

När rådet för rättsliga och inrikes frågor möts i
Luxemburg 21 april kommer lagförslaget om så kallade
smarta gränser att tas upp för första gången. En
reformering av EU:s asylsystem kommer också att tas
upp. Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
och inrikesminister Anders Ygeman deltar i rådsmötet.

Smarta gränser

Kommissionen presenterade 6 april sitt nya förslag till det så kallade smarta
gränser-paketet. Paketet består av två delar; dels en förordning om ett
elektroniskt in- och utresesystem för tredjelandsmedborgare, dels ett förslag
om ändringar i EU:s gränskodex till följd av in- och utresesystemet.

Bakgrunden till det nya förslaget är att både kommissionen och
medlemsstaterna har identifierat ett behov av modernisera kontrollen av
EU:s yttre gränser och anpassa den till modern teknik. En förstudie har
genomförts vid ett antal gränser i EU däribland på Arlanda flygplats.

Vid rådsmötet ska en första riktlinjedebatt om kommissionens förslag äga
rum. Regeringen välkomnar förslaget men betonar samtidigt att skyddet för
den personliga integriteten måste respekteras. Tillgång till uppgifterna i
brottsbekämpande syfte ska bara ges under strikta villkor och för att
bekämpa allvarlig brottslighet och terrorism.
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Informationssystem för gränser och säkerhet

Ministrarna kommer vid sidan av smarta gränser också att diskutera hur de
olika informationssystem som finns i EU rörande gränskontroll, migration
och inre säkerhet bättre kan fungera tillsammans och hur informationen i de
olika systemen kan användas med effektivt.

Reform av asylsystemet

En första diskussion mellan migrationsministrarna ska hållas om
kommissionens meddelande om reform av det gemensamma asylsystemet.
Ett av elementen i meddelandet syftar till att skapa ett hållbart och rättvist
asylsystem inom EU. Kommissionen föreslår en ändring av
Dublinförordningen och ger två alternativ; antingen genom att komplettera
nuvarande system med en fördelningsnyckel för mottagande av asylsökande
i situationer när en medlemsstat utsätts för högt tryck, eller genom att
etablera ett helt nytt system som fördelar asylsökande enligt en
fördelningsnyckel.

Regeringen välkomnar kommissionens meddelande och anser att EU:s
framtida asylsystem ska uppnå en jämnare fördelning av asylsökande, vara
långsiktigt hållbart och värna asylrätten. Alla medlemsstater måste solidariskt
dela på ansvaret att ta emot människor i behov av skydd.

Fördelning av asylsökande ska ske baserat på en justerbar fördelningsnyckel
som viktar ett antal objektiva kriterier såsom BNP, befolkning, arbetslöshet
och tidigare ansträngningar på asylområdet. Alla asylsökande bör omfördelas
med undantag för dem som anses vara uppenbart ogrundade.

Uppföljning av Europeiska rådets möten om
migration

Särskilt fokus kommer att ligga på uppföljningen av Europeiska rådets möte
den 17-18 mars och överenskommelsen med Turkiet.

Regeringen anser att det är viktigt att EU-rätten och internationell rätt
efterlevs vid genomförandet av överenskommelsen.

Övriga frågor på rådsmötet

Övriga frågor på dagordningen är bland annat IT-system för säkerhet och



gränser, läget i förhandlingarna om en gemensam europeisk gräns- och
kustbevakning samt migrations- och asylfrågor. Ministrarna kommer även att
få en uppdatering av läget i förhandlingarna om etablerandet av en europeisk
gräns- och kustbevakning samt diskutera systematisk datamatning.

 



Artikel från Justitiedepartementet

Botkyrka satsar på
brottsförebyggande arbete i tidigt
skeende
Publicerad 22 mars 2016 Uppdaterad 11 april 2016

Onsdagen 16 mars besökte Morgan Johansson Karsby
International School i Norsborg för att ta del av skolans
och Botkyrka kommuns arbete med att förebygga brott
och våld. Besöket är en del av regeringens satsning på
det brottsförebyggande arbete för att skapa
förutsättningar för ett strukturerat brottsförebyggande
arbete på såväl lokal som regional och nationell nivå.
Karsby International School är en kommunal skola i Norsborg med cirka 480
elever i åldrarna 6-16 år. Eleverna har över 70 olika modersmål och kommer
från alla världsdelar. Till skolan tillhör även förskola och ungdomsgård.

Jan Jönsson är rektor på skolan och berättade om problem som funnits på
skolan men att samarbetet med polisen har gjort att det har blivit lugnare.
Polisen har ökat sina resurser i området och samverkar mer med skolan.
Polisen jobbar med kontaktpoliser i alla skolor i norra Botkyrka och gör ett
också ett besök i årskurs åtta. Allt för att skapa relationer med ungdomarna.

Socio-ekologisk modell i det förebyggande arbetet

För att i ett tidigt skede förebygga våld och stökigheter jobbar skolan med ett
långsiktigt program där genusperspektivet lyfts fram då stereotypa könsroller
ofta är en grogrund till våld.

Programmet som heter Mentors in violence prevention (MVP) syftar bland
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annat till att öka medvetenheten av olika sorters våld. Bland annat får
utvalda elever i årskurs nio utbildning och handledning för att sedan möta
alla barn i årskurs sex för att hålla i en scenarioinriktat utbildning.

För de yngre eleverna pågår också arbete där bland annat all skolpersonal
(inklusive fritids- och skolbespisningspersonal) till och med årskurs fem får
coachning av sakkunniga. Skolan arrangerar också en föräldrautbildning och
arbetar mycket med barnens trygghet där eleven ska ha fler trygga vuxna att
lita på än bara sina föräldrar. Skolan har sett positiva resultat och menar att
det är viktigt att alla är engagerade, både barn, föräldrar, skolan och det
civila samhället.

Samverkan viktigt i det brottsförebyggande arbetet

Botkyrka kommun påpekade behovet av att jobba med hela kedjan i det
brottsförebyggande arbetet. Att polisen har fått mer resurser i området är bra
men även andra aktörer som skolan och socialtjänsten måste också få mer
stöd menade Pernilla Vera Jr från socialtjänsten.

I slutet av besöket berättade Jan Karlsson, ordförande Grannsamverkan, om
deras praktiska arbete för att förhindra brott, bland annat genom en
grannstödsbil som rullar varje vardag i kommunen.



Artikel från Justitiedepartementet

EU:s justitieministrar tog ytterligare
steg i arbetet mot terrorism
Publicerad 11 mars 2016 Uppdaterad 11 mars 2016

När EU:s justitie- och inrikesministrar samlades till ett
två dagar långt rådsmöte i Bryssel 10-11 mars stod
förhandlingar om ett nytt direktiv för att motverka
terrorism på dagordningen. Övriga diskussioner på
rådet för rättsliga och inrikes frågor omfattade bland
annat migrationssamarbetet med Turkiet samt
skjutvapendirektivet. Justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson och inrikesminister Anders Ygeman
deltog i mötet.

Åtgärder för att motverka terrorism

EU:s justitieministrar enades om en allmän inriktning av förslaget till ett nytt
direktiv straffrättsliga åtgärder för att bekämpa terrorism. På basis av detta
mandat kan det nederländska ordförandeskapet inleda förhandlingar med
Europaparlamentet.

Förslaget innebär bland annat att förberedande aktiviteter såsom resor,
finansiering och träning i terrorismsyfte kriminaliseras.

Kontroll och förvärv av vapen

Rådet höll en riktlinjedebatt om förslaget till direktiv om kontroll och förvärv
av vapen. Det nya direktivet ska komplettera det befintliga direktivet om
vapen mot bakgrund av den senaste tidens terroristattacker i Europa.

Ministrarna enades om riktlinjer för fortsatta förhandlingar på teknisk nivå.
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Målsättningen är att rådet ska ha en allmän inriktning i juni månad.

Migrationssamarbete med Turkiet

Migrationsministrarna välkomnade resultatet från Europeiska rådet 7 mars,
som bidrar till att motverka inflödet av migranter och förhindrar att
migranter ger sig ut på farofyllda färder i händerna på flyktingsmugglare. När
en överenskommelse med Turkiet har nåtts kommer migrationsministrarna
att spela en central roll för att genomföra de beslutade åtgärderna.

 



Artikel från Justitiedepartementet

Europeisk gräns- och
kustbevakning diskuteras av EU:s
inrikesministrar
Publicerad 10 mars 2016 Uppdaterad 10 mars 2016

Rådet för rättsliga och inrikesfrågor möts i Bryssel 10
och 11 mars. Då kommer bland annat en gemensam
europeisk gräns- och kustbevakning att tas upp. Likaså
kommer direktivet om kontroll och vapeninnehav att
beröras. Rådet kommer även att diskutera den aktuella
migrationssituationen och vägen vidare efter det
informella Europeiska rådet den 7 mars. Justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Anders Ygeman deltar i rådet.

Migrationskrisen

På torsdagen kommer inrikesministrarna att diskutera den aktuella
migrationssituationen och vägen vidare efter det informella Europeiska rådet
den 7 mars.

Rådet kommer att undersöka hur det går med förslaget om en europeisk
gräns- och kustbevakning. Den är tänkt att bestå av en europeisk gränsbyrå,
som ersätter Frontex, och nationella myndigheter med ansvar för
gränsförvaltning. Målet är att garantera och införa en europeisk integrerad
förvaltning av de yttre gränserna.

Terrorismbekämpning
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Båda ministergrupperna kommer att diskutera terrorismbekämpning. De
kommer även att diskutera förslaget till direktiv om kontroll av förvärv och
innehav av vapen. Genom direktivet ser man över och kompletterar den
nuvarande lagstiftningen, även med tanke på den senaste tidens
terroristattacker.

Justitieministrarna förväntas anta en allmän riktlinje om ett förslag till
direktiv om terrorismbekämpning. Syftet med förslaget är att skapa
gemensamma definitioner av terroristbrott och att kriminalisera förberedelser
med koppling till dessa brott.

Europeiska åklagarmyndigheten

På fredag kommer justitieministrarna att diskutera förslaget till förordning
om inrättande av en europeisk åklagarmyndighet som ska hjälpa till att
lagföra brott mot EU:s ekonomiska intressen.

Den digitala inre marknaden

Rådet kommer också att undersöka hur det går med två direktiv som ingår i
strategin för en inre digital marknad i Europa.

 



Artikel från Justitiedepartementet

EU:s inrikesministrar enades om
stärkt gränskontroll
Publicerad 26 februari 2016 Uppdaterad 26 februari 2016

Vid rådet för rättsliga och inrikes frågor enades EU:s
inrikesministrar idag om en allmän inriktning om
förstärkta kontroller mot relevanta databaser vid yttre
gräns. Migrationsministrarna diskuterade uppföljningen
av Europeiska rådet som hölls i förra veckan. Från
svensk sida deltog justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson och inrikesminister Anders Ygeman.

Stärkt kontroll vid yttre gräns

Rådet antog en gemensam position om förstärkta kontroller i relevanta
databaser vid EU:s yttre gräns. Med relevanta databaser avses framför allt
Schengens informationssystem (SIS), Interpols databaser och nationella
databaser som används i brottsbekämpning.

Rådets position kommer att utgöra grunden för kommande förhandlingar
med Europaparlamentet om förändringar i Schengenlagstiftningen.

Rådets förslag innehåller bland annat krav på systematiska slagningar i
databaser även beträffande EU-medborgare. Det innehåller därutöver regler
om kontroll av biometrisk information (fingeravtryck och ansikte) i pass; en
fråga som regeringen har drivit.

Migration

Migrationsministrarna diskuterade även uppföljningen av förra veckans
Europeiska råd och upprepade kraven på snabbare genomförande av redan
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fattade beslut. Utvecklingen på västra Balkan diskuterades också.

 



Artikel från Justitiedepartementet

Barn från Hammarkullen
intervjuade Morgan Johansson om
FN:s barnkonvention
Publicerad 26 februari 2016 Uppdaterad 26 februari 2016

Torsdagen den 18 februari kom fyra barn från
Hammarkullen i Göteborg för att göra en filmad intervju
med justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.
Morgan Johansson fick till exempel svara på både detaljerade frågor som vad
han känner till om en specifik artikel i konventionen och större frågor som
hur han vill att världen ska se ut. Det kom även frågor om barn som är
flyktingar och hur de ska tas om hand.

– Barnen är det viktigaste vi har i samhället och vi måste göra vad vi kan för
att skydda dem – det är ju de som ska ta över efter oss. För mig är det viktigt
att alla barn får växa upp i fred och gå i skolan, sa Morgan Johansson.

Intervjun ingår i en serie av intervjuer med politiker, kändisar och
makthavare inom ett projekt som syftar till att uppmärksamma FN:s
barnkonvention. De som intervjuade Morgan Johansson heter Desanka
Petkovic, Selma Hadziselimovic, Katarina Lukac och Rosmari De la Cruz.
Projektet drivs av Folkets Hus Hammarkullen, projektansvarig är Kerstin
Wennergren och projektledare är Yarko Rhea Salazar.

Projektets webbplats, där barnens film kommer att finnas

Mer om barnets rättigheter på regeringens webbplats om mänskliga
rättigheter
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Artikel från Justitiedepartementet

Kommittédirektiv och propositioner
från Justitiedepartementet 2015
Publicerad 22 december 2015 Uppdaterad 22 december 2015

Under 2015 har regeringens arbete resulterat i bland
annat ca 130 kommittédirektiv och ca 120 propositioner.
Av dessa ansvarar Justitiedepartementet för följande:

Kommittédirektiv (26 st)

Tilläggsdirektiv till Utredningen om renodling av polisens arbetsuppgifter
(Ju 2014:07)
20 januari 2015
En reviderad insolvensförordning
22 januari 2015
Tilläggsdirektiv till Utredningen om ett starkt straffrättsligt skydd vid
människohandel och köp av sexuell handling av barn (Ju 2014:22)
29 januari 2015
Tilläggsdirektiv till 2014 års sexualbrottskommitté (Ju 2014:21)
29 januari 2015
Tilläggsdirektiv till Skogsbrandutredningen (Fö 2014:02)
12 februari 2015
Tilläggsdirektiv till Utredningen om EU:s revisionspaket (Ju 2014:06)
18 februari 2015
Tilläggsdirektiv till Polisorganisationskommittén (Ju 2010:09)
3 mars 2015
En förändrad polisutbildning
20 mars 2015
En mer ansvarsfull marknad för konsumentkrediter
23 april 2015
En förbättrad varumärkesrätt inom EU
20 maj 2015
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Ett effektivt, ändamålsenligt och modernt straffrättsligt regelverk för
juridiska personer
27 maj 2015
Tilläggsdirektiv till Utredningen om genomförande av vissa straffrättsliga
åtaganden för att förhindra och bekämpa terrorism (Ju 2014:26)
17 juni 2015
Tilläggsdirektiv till 2014 års människohandelsutredning (Ju 2014:22)
18 juni 2015
Tillträde till järnvägsprotokollet
24 juni 2015
Tilläggsdirektiv till Utredningen om utökade möjligheter till behandling
av ofrivillig barnlöshet (Ju 2013:12)
25 juni 2015
Åtgärder för att stärka arbetskraftsinvandrares ställning på
arbetsmarknaden
2 juli 2015
Färre i häkte och minskad isolering
23 juli 2015
Stärkt ställning för hyresgäster
30 juli 2015
Tilläggsdirektiv till Utredningen om EU:s revisionspaket (Ju 2014:06)
21 augusti 2015
Organiserad och systematisk ekonomisk brottslighet mot välfärden
24 september 2015
Stärkt konsumentskydd på bostadsrättsmarknaden
1 oktober 2015
Snabbare omval och förstärkt skydd för valhemligheten
30 oktober 2015
En samordnad alarmeringstjänst
17 november 2015
Kameraövervakning – brottsbekämpning och integritetsskydd
29 november 2015
Förbättrade förutsättningar för ordning och säkerhet i domstolarna
1 december 2015
Tilläggsdirektiv till 2014 års människohandelsutredning (Ju 2014:22)
11 december 2015

Propositioner (33 st)

EU-förordning om civilrättsliga skyddsåtgärder
4 februari 2015



Genomförande av Seveso III-direktivet
4 mars 2015
Brottsbekämpande myndigheters tillgång till informationssystemet för
viseringar (VIS)
10 mars 2015
Ökade möjligheter att resa inom EU med nationellt identitetskort
10 mars 2015
Modernare regler för internationell järnvägstrafik
12 mars 2015
Åklagardatalag
13 mars 2015
Förenklingar i anläggningslagen
17 mars 2015
Förstärkt skydd för fartygspassagerare
17 mars 2015
Genomförande av brottsofferdirektivet
17 mars 2015
Ledningsrätt i tomträtt
17 mars 2015
Modernare lantmäterisammanträden
17 mars 2015
Den nya polisorganisationen - några frågor om personuppgiftsbehandling
m.m.
1 april 2015
Avtal om val av domstol - 2005 års Haagkonvention
8 april 2015
Några ändringar i vapenlagen
14 april 2015
Arv i internationella situationer
22 april 2015
Erkännande och uppföljning av beslut om övervakningsåtgärder inom
Europeiska unionen
29 april 2015
Assisterad befruktning för ensamstående kvinnor
30 juni 2015
Gäldenärens möjligheter att överklaga utmätningsbeslut
30 juni 2015
Erkännande och verkställighet av frivårdspåföljder inom Europeiska
unionen
1 juli 2015
Europeisk skyddsorder



1 juli 2015
Domstolsdatalag
8 september 2015
Bättre möjligheter till finansiering av luftfartyg
29 september 2015
Stärkta rättigheter för kollektivtrafikresenärer
29 september 2015
Tydligare redovisningsregler och nya rapporteringskrav för
utvinningsindustrin
29 september 2015
Ändringsprotokoll nr 15 – Nya regler för att öka Europadomstolens
effektivitet
30 september 2015
Gränsöverskridande informationsutbyte om trafiksäkerhetsrelaterade
brott – genomförande av det nya CBE-direktivet
7 oktober 2015
Modernisering av lagen om ekonomiska föreningar
20 oktober 2015
En modernare rättegång II
28 oktober 2015
Patent- och marknadsdomstol
1 december 2015
Ökad endomarbehörighet i tvistemål
1 december 2015
Utlänningsdatalag
7 december 2015
Förstärkt rättssäkerhet och effektivitet i förundersökningsförfarandet
15 december 2015
Ett särskilt straffansvar för resor i terrorismsyfte
17 december 2015



Artikel från Justitiedepartementet

Morgan Johansson träffade
företrädare för civila samhället och
näringslivet
Publicerad 10 december 2015 Uppdaterad 11 december 2015

Under hösten har Morgan Johansson träffat aktörer från
myndigheter, civila samhället och näringslivet för att få
in förslag till ett nytt nationellt brottsförebyggande
program.
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Artikel från Justitiedepartementet

Migration och terrorism togs upp
på rådet för rättsliga och inrikes
frågor 3–4 december
Publicerad 01 december 2015 Uppdaterad 01 december 2015

Ministerrådet sträckte sig över två dagar och samlade
EU:s justitie- och inrikesministrar. Migration
behandlades i båda ministerkonstellationerna. Justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Anders Ygeman deltog på mötet.
På ministerrådet diskuterade justitieministrarna bland annat åtgärder mot
hate speech på internet, utmaningar med it-brottslighet, behov av ny EU-
lagstiftning om datalagring och rättsliga aspekter av migrationsfrågan.
Inrikesministrarna diskuterade främst migrationsfrågan, bland annat
omfördelningen av asylsökande och Schengensamarbetet. De diskuterade
också åtgärder i kampen mot terrorism, inklusive läget i förhandlingarna om
det så kallade PNR-direktivet (passenger name records) samt antog en
politisk överenskommelse om Europolförordningen.

Regeringen underströk vikten av att ta ett samlat europeiskt ansvar för
migrationssituationen. EU:s medlemsstater måste agera solidariskt och hjälpa
varandra när asylsystemen är under hårt tryck.

– Det går inte att sätta en siffra för hur många asylsökande Sverige kan ta
emot per vecka. Men det handlar om att antalet asylsökande totalt sett måste
minska kraftigt, säger Morgan Johansson.

Regeringen stödjer arbetet inom EU för att bidra till kampen mot terrorism.
Fokus i det fortsatta arbetet inom EU bör vara att genomföra de åtgärder
som redan har inletts för att på olika sätt bekämpa terrorism och förebygga
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radikalisering och rekrytering till våldsbejakande extremism.



Artikel från Justitiedepartementet

Internationellt certifieringssystem
ska motverka oetisk rekrytering vid
arbetskraftsmigration
Publicerad 06 november 2015 Uppdaterad 06 november 2015

Tisdagen 3 november 2015 arrangerade regeringen ett
seminarium om etisk rekrytering av internationell
arbetskraft tillsammans med International Organization
for Migration (IOM). IOM har med stöd från bland annat
den svenska regeringen utvecklat certifieringssystemet
Recruitment Integrity System, IRIS, som ska hjälpa
företag att rekrytera internationell arbetskraft med etiska
och hållbara villkor.
Det handlar bland annat om att stärka skyddet för arbetskraftsmigranter på
den globala arbetsmarknaden genom att motverka exploatering och
skuldsättning av migranter. Justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson betonade i sitt inledningstal att arbetskraftsinvandring i grunden
kan vara positivt för alla inblandade men att risken finns att människor blir
utnyttjade och hamnar i ett parallellt skuggsamhälle.

– Arbetskraftsinvandring får aldrig innebära social dumpning eller att
människor blir exploaterade. Att stärka migranters rättigheter på
arbetsmarknaden, i Sverige och världen, är en prioriterad fråga för
regeringen och Sverige stödjer därför det här projektet, säger Morgan
Johansson.

IOM:s generaldirektör William Lacy Swing berättade i sitt tal om
migrationens positiva kraft men menar att många migranter luras och hamnar
i skuldfällor av oetiska rekryterare som utnyttjar deras svaga position. Ett
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internationellt certifieringssystem skulle enligt Swing också ha positiva
effekter för företag och länder.

Inbjudna till seminariet var företrädare för företag, fackförbund och
frivilligorganisationer och i en avslutande paneldebatt diskuterades hur IRIS
kan användas och hur privata näringslivet, arbetsmarknadens parter och den
offentliga sektorn kan samverka för att få etiskt hållbara villkor för
arbetsmigranter.



Artikel från Justitiedepartementet

Fryshusets brottsförebyggande
arbete får unga att känna sig som
en del av samhället
Publicerad 28 oktober 2015 Uppdaterad 28 oktober 2015

Måndagen 26 oktober besökte Morgan Johansson
Malmö för att se hur staden jobbar med
brottsförebyggande frågor. Där träffande han bland
annat Fryshuset som arbetar mycket med unga
människor i riskzonen att hamna i kriminalitet.
Samer Alazawie och Camila Salazar presenterade Fryshusets verksamhet
som riktar sig till en ung målgrupp. Syftet med verksamheten är att minska
klyftorna mellan samhället och unga och att få de unga att bli och känna sig
som en del av samhället. Anders Schönström, kommunalråd med ansvar för
trygghet och säkerhet och Carina Nilsson, kommunalråd och ordförande i
socialresursnämnden medverkade också på mötet och berättade om
kommunens arbete med unga.

Fryshuset jobbar mycket med unga som är riskzonen att hamna i kriminalitet.
De möter också många som kommer från kriminalvården och vill komma
tillbaka in i samhället och fungerar som en länk mellan de unga som ofta har
lågt förtroende för myndigheter och till exempel socialtjänst, polis och
kriminalvård.

- Det Fryshuset i Malmö gör är betydelsefullt för det brottsförebyggande
arbetet. Tillsammans med kommunen kan de se till att färre unga hamnar i
kriminalitet och fungerar också som inspiratörer för andra orter i landet,
säger Morgan Johansson.

Efter presentationen träffade Morgan Johansson ungdomar för en pratstund.
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Det blev mycket frågor och diskussion kring polisens arbete i Malmö.

Under dagen besökte Morgan Johansson också flyktingmottagandet vid
Posthusplatsen och deltog i ett samtal med bland annat tjänstemän och
politiker i Malmö om stadens brottsförebyggande arbete för att öka
tryggheten bland medborgarna.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Tysklands Europaminister besökte
Sverige
Publicerad 26 oktober 2015 Uppdaterad 26 oktober 2015

Torsdagen den 22 oktober besökte Tysklands
Europaminister Michael Roth Sverige och träffade bland
andra arbetsmarknadsminister Ylva Johansson och
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson för
ett samtal. Syftet med mötet var att utbyta erfarenheter
med anledning av flyktingsituationen i Europa.
De huvudsakliga punkterna på agendan var kapacitet, fördelning, integrering
och återvändande av flyktingar samt den övergripande internationella
vinkeln på flyktingsituationen. Under sitt besök i Sverige träffade Michael
Roth också företrädare för tankesmedjor och frivilligorganisationer som
engagerar sig i flyktingsituationen.
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Artikel från Justitiedepartementet

ECPAT Sverige och Svenska
Bankföreningen fick pris för
brottsförebyggande arbete
Publicerad 26 oktober 2015 Uppdaterad 26 oktober 2015

Vid ett arrangemang på Brottsförebyggande rådet (Brå)
den 22 oktober delade justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson ut priset till det svenska bidraget i
tävlingen Europeiska utmärkelsen för
brottsförebyggande arbete (ECPA, European crime
prevention award).

Om vinnaren ”Finanskoalitionen mot barnsexhandel”

Juryns motivering:
ECPAT Sverige och Svenska Bankföreningen får pris för sitt arbete i
"finanskoalitionen mot barnsexhandel". De arbetar i samverkan med bl a
polisen och näringslivet för att förebygga handel med övergreppsbilder på
barn genom att försvåra betalningar i de finansiella systemen.
"Finanskoalitionen mot barnsexhandel" har identifierat den del i brottskedjan
som just de kan påverka och genom samarbetet möjliggjort tillvägagångssätt
för att förebygga denna typ av grova brott. Initiativet har sin styrka i
samarbetet, som också ger en grund för framtida gemensamma insatser i takt
med brottslighetens utveckling. Både samarbetet och tillvägagångssättet kan
med fördel användas som utgångspunkt för liknande initiativ i andra länder.
Juryn vill särskilt framhålla värdet av aktörernas ansvarstagande i det
brottsförebyggande arbetet och den konkreta och framåtsyftande ansatsen.
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Artikel från Justitiedepartementet

Morgan Johansson i Norrtälje
Publicerad 22 oktober 2015 Uppdaterad 23 oktober 2015

Torsdagen den 16 oktober besökte justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Norrtälje
kommun för att få veta mer om Trygg i Norrtälje
kommun (TiNk), som är ett samarbete mellan Norrtälje
kommun, polisen, föreningar, företag, kyrkan och
myndigheter.
Trygg i Norrtälje kommun startades för att åstadkomma ett övergripande,
strategiskt och långsiktigt drog- och brottsförebyggande arbete i kommunen
och för att skapa bättre förutsättningar för dialog och samverkan mellan alla
aktörer och medborgare. De övergripande målsättningarna har varit att
minska användandet av tobak, alkohol, doping och narkotika och att minska
brottsligheten och öka tryggheten. Kommunen har därför samlat
verksamheter som bland annat ANDT (alkohol, narkotika, dopning och
tobak), risk- och säkerhet, brottsförebyggande och föräldrastöd inom samma
organisation. Detta arbetssätt har sannolikt bidragit till att kommunen kan
uppvisa goda resultat i form av minskad alkohol- och droganvändning,
liksom ökad trygghet.

De nyckelfaktorer som kommunen lyfte fram var trygghetsfunktionens
placering direkt under kommunstyrelsen för att undvika stuprörstänkande,
att arbetet bedrivs i team med många kompetenser samlade och att
kommunen arbetar aktivt med kommunikation till medborgarna, företag och
organisationer.          

-  Norrtälje visar att man med drivna politiker och tjänstemän, som har en
bred syn på trygghetsarbete, kan komma långt med att motverka droger och
kriminalitet genom lokala åtgärder. En nyckelfaktor är nog att frågan är så
prioriterad på den politiska dagordningen, vilket den inte är i alla kommuner,
säger Morgan Johansson.
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Norrtälje kommun har av Centralförbundet för alkohol- och
narkotikaupplysning (CAN) belönats med priset Årets förebyggande
kommun 2014 för sitt trygghetsarbete. Kommunen har också utsetts till
Tryggast i Stockholms län 2013 av Stiftelsen Tryggare Sverige.

-  Det är tydligt att Norrtälje kommun ligger i framkant när det gäller att ta
ett samlat grepp om de områden som på olika sätt kan bidra till ökad trygghet
och minskad brottslighet på kommunal nivå, säger Morgan Johansson. Det är
glädjande att se hur kommunen tagit dessa frågor till sig och agerar som
motor i det lokala brottsförebyggande arbetet. Det kan nog fler kommuner
lära av. Besöket gav mig också mycket inspiration inför det fortsatta arbetet
med att utveckla en nationell brottsförebyggande strategi.



Artikel från Justitiedepartementet

EU:s migrationsministrar
beslutade om att omfördela 120
000 flyktingar
Publicerad 23 september 2015 Uppdaterad 23 september 2015

Beslutet att omfördela 120 000 asylsökande i behov av
internationellt skydd från främst Grekland och Italien till
övriga länder inom EU fattades efter omröstning med
kvalificerad majoritet vid ett extrainkallat möte för EU:s
migrationsministrar i Bryssel den 22 september.
Fyra länder röstade emot förslaget och ett medlemsland avstod från att delta.
Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson, som deltog i mötet,
välkomnar beslutet.

– Beslutet är en framgång för EU. Under diskussionens gång har dessutom
majoriteten för en omfördelning av de 120 000 asylsökande ökat, säger
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson. 

Regeringen ståndpunkt i förhandlingarna har varit att man anser att det är
viktigt att alla medlemsstater deltar i omfördelningen av de 120 000
asylsökande samt att möjligheten att avstå från att ta emot personer i behov
av skydd bör begränsas så långt möjligt.
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Artikel från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen tillsätter en utredning
för att stärka hyresgästernas
ställning
Publicerad 30 juli 2015 Uppdaterad 30 juli 2015

Regeringen har beslutat att tillsätta en utredning för att
utreda frågor om hyra av lägenhet. En viktig del i
uppdraget är att undersöka om hyresgästernas ställning
bör stärkas. Riksdagsledamoten Agneta Börjesson har
utsetts till särskild utredare.
För att hyresrätten ska vara en attraktiv och trygg boendeform i framtiden
behöver hyresgästernas ställning stärkas. Därför har regeringen beslutat att
se över reglerna kring hyresrätter och uthyrning av bostäder. Det skriver
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och bostads- och
stadsutvecklingsminister Mehmet Kaplan i en debattartikel i dag.

I uppdraget ingår att utredaren ska:

Utreda om det finns brister i förvaltningen av hyreslägenheter och om
det behövs ändringar för att komma till rätta med bristerna. I det ingår
bland annat att utvärdera konsekvenserna av att förvärvslagen
avskaffades.  
Ta ställning till om hyresgästernas inflytande vid ombyggnad av
hyreslägenheter bör stärkas. I uppdraget ingår också att ta ställning till
om principerna för den rättsliga prövningen bör ändras för att stärka
hyresgästernas inflytande.
Se över frågor om privatpersoners uthyrning av bostäder. Utredaren ska
bedöma hur en lämplig avvägning mellan hyresvärdens och hyresgästens
intressen bör se ut och ta ställning till om hyresgästernas ställning bör
stärkas.
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En annan del av uppdraget avser frågan om hur hyresgäster kan sägas upp
för att undvika att kriminella grupperingar bedriver skadlig verksamhet från
lägenheten.

I utredarens uppdrag ingår också att utreda om förfarandet vid uppsägning
av lokaler, till exempel butiks- eller kontorslokaler, kan göras mer effektivt.
Dagens regler är komplicerade och nackdelar med dem har
uppmärksammats.

Utredaren ska även se över en fråga om hur hyresavtal kan sägas upp av
hyresgästen när hyresvärden vägrar att samtycka till en begäran om att få
överlåta lokalen.

Utredaren Agneta Börjesson ska redovisa sitt uppdrag senast den 1 februari
2017.



Artikel från Justitiedepartementet

Beslut om dataskyddsförordningen
Publicerad 17 juni 2015 Uppdaterad 17 juni 2015

EU:s justitie- och inrikesministrar enades om en allmän
inriktning om den så kallade dataskyddsförordningen
vid sitt möte i Luxemburg den 15 juni. Dagen efter hölls
bland annat en första diskussion om den föreslagna
migrationsagendan. Sverige representerades av justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Anders Ygeman.
Arbetet med dataskyddsförordningen har pågått sedan en längre tid. Sverige
har i förhandlingarna verkat för att hänsyns ska tas till de behov som svenska
myndigheter, företag, privatpersoner, föreningar och forskarsamhället har av
att behandla personuppgifter. Eftersom regeringen ansåg att dessa behov
hade tillfredsställts kunde justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
ställa sig bakom den allmänna inriktningen.

Nästa steg blir att inleda förhandlingar med Europaparlamentet om
förordningen i så kallat trilogformat.

Sverige välkomnade migrationsagendan

Under mötet hölls även en första diskussion mellan ministrarna om den av
kommissionen föreslagna migrationsagendan. Regeringen välkomnade
agendan och dess tydliga fokus på att rädda liv. Regeringens utgångspunkt i
att asylrätten ska värnas och de positiva effekterna av människors rörlighet
betonas i kommissionens förslag.
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Artikel från Justitiedepartementet

Migrationsagendan diskuteras i
Luxemburg
Publicerad 11 juni 2015 Uppdaterad 11 juni 2015

Justitie- och inrikesministrarnas möte i Luxemburg den
15-16 juni kommer bland annat att behandla
kommissionens agenda för migrationsområdet och den
så kallade dataskyddsförordningen. Ministrarna
kommer även att diskutera inrättandet av en europeisk
åklagarmyndighet och EU:s arbete mot terrorism.
Sverige representeras av justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson samt inrikesminister Anders
Ygeman.
Vid mötet i Luxemburg kommer ministrarna att hålla en första diskussion om
migrationsagendan.

Den 13 maj presenterade kommissionen sitt meddelande om en europeisk
migrationsagenda. Agendan har varit planerad sedan tidigare men
presentationen tidigarelades på grund av den senaste tidens båtolyckor på
Medelhavet.

Agendan täcker stora delar av migrationsområdet, men ett tydligt fokus har
lagts på åtgärder för att omedelbart komma tillrätta med situationen på
Medelhavet. Den innehåller bland annat förslag på att 20 000 människor ska
kunna vidarebosättas inom EU från konfliktdrabbade områden. Detta ska ske
i nära samarbete med FN:s flyktingorgan UNHCR. Vidare föreslår
kommissionen en omfördelning av 40 000 personer i behov av skydd mellan
EU:s medlemsländer.

Den svenska regeringen har välkomnat agendan och dess fokus på att rädda
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liv. Migrationsagendan återspeglar i stora delar regeringens ambitioner på
migrationsområdet med utgångspunkten att asylrätten ska värnas och
respekteras samt att migration och människors rörlighet mellan länder
innebär positiva effekter med tillväxt, handel, utveckling och kulturellt
utbyte.

Allmän inriktning om dataskyddsförordningen

Arbetet med dataskyddsförordningen har pågått en längre tid. Under
förhandlingarna har medlemsländernas ministrar nått flera
överenskommelser om förordningens olika inriktningar, så kallade partiella
allmänna inriktningar. Vid det kommande mötet är syftet att nå en allmän
inriktning om hela förordningen.

Den svenska regeringen kommer sannolikt att kunna ställa sig bakom den
föreslagna allmänna inriktningen. Regeringen har under förhandlingarna
verkat för att förordningen ska ta hänsyn till de berättigade behov som
svenska myndigheter, företag, privatpersoner, föreningar och
forskarsamhället har av att behandla personuppgifter.

Inre säkerhet och kontraterrorismåtgärder diskuteras

Uppdateringen av den inre säkerhetsstrategin kommer att behandlas där
inriktningen för arbetet de kommande fem åren ska anges. Inrikesministrarna
kommer också fortsätta diskussionen om kontraterrorismåtgärder i EU.
Uppföljning ska ske av de åtgärder som finns med i det uttalande som
unionens stats- och regeringschefer gjorde efter terrorattentatet i Paris i
januari. Vid mötet kommer EU:s samordnare för kampen mot terrorism,
Gilles de Kerchove, och ordförandeskapet att presentera rapporter på
området.

Övriga frågor som kommer diskuteras är bland annat inrättandet av en
europeisk åklagarmyndighet, en förbättrad hantering av officiella handlingar
inom EU.



Artikel från Justitiedepartementet

Fler måste hjälpa till och ta emot
flyktingar
Publicerad 15 maj 2015 Uppdaterad 19 maj 2015

Morgan Johansson har besökt Jordanien och Libanon,
två länder som tar ett stort ansvar för de som flyr från
kriget i Syrien. Det framkom att det internationella
samfundet måste ge ett mer omfattande stöd för att
hjälpa grannländerna i den svåra situationen. Dessutom
så måste fler ställa upp för att ta emot flyktingar.
I Jordanien träffade Morgan Johansson Jordaniens vice premiärminister och
utrikesminister Nasser Judeh, justitieminister Bassam Talhouni,
inrikesminister Hussein Majali och bostadsminister Imad Fakhourybland.
Han besökte också flyktinglägret Azraq, där det  i dag finns 18 000 flyktingar
och UNHCR:s registreringskontor i Khalda.

I Libanon studerade Morgan Johansson Migrationsverkets arbete med
vidarebosättning av kvotflyktingar. Han besökte flyktingbosättningar i
Bekaadalen och tog del av Libanons och UNHCR:s insatser för de syriska
flyktingarna. Morgan Johansson förde också diskussioner med flera
libanesiska ministrar och träffade representanter för det civila samhället och
FN-organ.
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Artikel från Justitiedepartementet

Brottsförebyggande frågor
Publicerad 12 mars 2015 Uppdaterad 15 maj 2015

För att minska brottsligheten och öka tryggheten krävs
inte bara att brott som begåtts utreds och att
gärningsmän åtalas och brottsoffer får stöd, utan också
att så många brott som möjligt förebyggs - då behövs
insatser från hela samhället. Eftersom orsakerna till
brottsligheten är mångfacetterade innebär det att
åtgärderna måste anpassas efter olika omständigheter.
Regeringens mål är att göra hela Sverige till ett tryggt
land att leva i.
För att de åtgärder mot brottsligheten som vidtas inom rättsväsendet ska vara
verkningsfulla krävs samarbete med aktörer som finns utanför rättsväsendet.
Även det omvända gäller. Åtgärder mot brottsligheten vidtagna av andra än
rättsväsendets myndigheter måste få understöd av polisen och andra inom
rättsväsendet.

Det är viktigt att det brottsförebyggande arbetet sker på lokal nivå av dem
som bäst känner till de problem som finns i närområdet. Arbetet för att
minska brottsligheten kräver samverkan och närvaro på alla nivåer. Det
brottsförebyggande arbetet måste därför anpassas efter förutsättningarna i
lokalsamhället. I dag finns det omkring 300 lokala brottsförebyggande råd i
Sveriges kommuner och stadsdelar. Olika aktörer som polis, skola,
socialtjänst och näringsliv samarbetar för att förebygga brott och öka
tryggheten. Även många idéburna organisationer på lokal nivå bidrar aktivt i
det brottsförebyggande arbetet.

För att det lokala brottsförebyggande arbetet ska skapa förutsättningar för
goda resultat krävs att det bygger på kunskap om vad som fungerar i
praktiken. Brottsförebyggande rådet har i uppgift att tillse att de
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brottsförebyggande aktörerna på lokal nivå har tillgång till kunskap för att
utifrån sina lokala förutsättningar kunna förebygga brott och otrygghet. För
att Brottsförebyggande rådet effektivt ska kunna stödja detta arbete anvisar
riksdagen sedan flera år särskilda medel för detta ändamål.

EU:s nätverk för brottsförebyggande frågor (EUCPN) bildades under 
Sveriges ordförandeskap 2001. Nätverkets syfte är att bidra till utvecklingen
av olika aspekter inom det brottsförebyggande arbetet på EU-nivå och stödja
brottsförebyggande åtgärder på nationell och lokal nivå genom att bland
annat sprida kunskap om rutiner. Varje år anordnas exempelvis en konferens
på ett särskilt tema där de bästa utvärderade projekten för att minska den
typen av brottslighet lyfts fram och diskuteras.

Satsning på brottsförebyggande arbete

Den 24 mars 2015, inledningstalade justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson på Brottsförebyggande rådets (Brå) konferens Råd för framtiden i
Sundsvall.

I sitt inledningsanförande aviserade Morgan Johansson de första stegen i
regeringens satsning på brottsförebyggande arbete.

– Det räcker inte med att bekämpa brotten utan vi måste också bekämpa
brottens orsaker. Regeringens politik för fler jobb, minskade ekonomiska
klyftor och satsningar på utbildning är grunden för att fler unga ska känna
framtidstro och förhindra nyrekryteringen till kriminella gäng, säger justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson.

Pressmeddelande: Justitieministern aviserar satsning på brottsförebyggande
arbete



Artikel från Justitiedepartementet

Hantering av migrationsflöden
samt utländska stridanden
diskuterades i Luxemburg
Publicerad 10 oktober 2014 Uppdaterad 03 juni 2015

EU:s ministrar med ansvar för rättsliga och inrikes
frågor träffades i Luxemburg den 9-10 oktober. De
diskuterade bland annat åtgärder för att bättre hantera
migrationsflöden, bekämpning av allvarlig organiserad
brottslighet samt insatser för att möta hotet från
utländska stridande. Sverige representerades av
ambassadör Anders Ahnlid.
Ministrarna enades om tre punkter för att bättre kunna hantera
migrationsflöden till EU:s medlemsländer. Dessa innefattar samarbete med
tredje land, förstärkning av gränskontroll vid yttre gräns och av Frontex -
EU:s myndighet med ansvar för det operativa samarbetet mellan
medlemsstaters yttre gränser - samt åtgärder i medlemsstaterna gällande
mottagning och upptagning av fingeravtryck.

Åtgärder för att minska antalet utländska stridande

Ministrarna hade också en riktlinjedebatt där problematiken med personer
som reser till konfliktområden för att delta i strider eller träning med
terrorgrupper kommer att behandlas. EU:s anti-terrorsamordnare har tidigare
redogjort för problematiken och insatser för att möta den vid tidigare möten
på ministernivå. Bland annat diskuterades förslaget om användning av
flygpassageraruppgifter (PNR) antas innan årsskiftet. Ministrarna uppmanar
Europaparlamentet att så snart som möjligt anta en position gällande PNR så
att arbetet kan fortgå. Andra åtgärder som ska diskuterades berör bättre
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utnyttjande av verktyg för förstärkt gränskontroll samt utvecklat samarbete
med berörda tredje länder.

Ministrarna berörde även inrättandet av en europeisk åklagarmyndighet och
reformen av dataskyddsförordningen.



Debattartikel från Justitiedepartementet

"Oskuldskontroller ska bestraffas i
svensk lag"
Publicerad 03 november 2021

Debattartikel av justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson i Aftonbladet den 3 november 2021.
I Sverige lever hundratusentals barn, ungdomar och vuxna under förtryck
från familj och omgivning som utövar kontroll för att skydda familjens rykte
och anseende.Det handlar om flickor och pojkar som får sin tillvaro
begränsad, kvinnor som lever under ständig kontroll och hbtq-personer som
inte kan leva ut sin sexualitet av rädsla för bestraffning.

I dagarna har det bland annat rapporterats om att antalet könsstympade
kvinnor och flickor i Sverige kan uppgå till 40 000.

Oskuldsnormer och kontrollen av flickors och kvinnors sexualitet är
grundorsaken till könsstympning och andra hedersnormer.

Hedersförtrycket kan yttra sig genom begränsningar i vardagen i form av
krav på kläder eller regler för umgänge. Men det kan också handla om hot,
misshandel och i värsta fall dödligt våld.

Regeringen har sedan den tillträdde gjort en rad lagändringar för att skärpa
straffen för de som begår brottsliga handlingar med syfte att upprätthålla
familjens heder.

Bland annat har ett särskilt barnäktenskapsbrott införts och en särskild
straffskärpningsgrund för brott med hedersmotiv.

Det har också införts ett utreseförbud som ska skydda barn från att föras
utomlands för att ingå barnäktenskap eller könsstympas.

Utreseförbudet har redan tillämpats av socialnämnder ett antal tillfällen.
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En utredning ser dessutom över utreseförbudets tillämpningsområde och
analyserar om det bör utvidgas. Och snart kommer regeringen att lägga fram
ett lagförslag om ett särskilt hedersbrott.

Hedersförtrycket handlar ofta om att kontrollera kvinnors sexualitet
eftersom kvinnans oskuld och levnadssätt är avgörande för familjens heder
enligt denna norm.

Ett uttryck för hedersförtryck som ibland förekommer är därför krav på
medicinsk kontroll av en kvinnas oskuld. Kopplat till detta förekommer
också kirurgi som syftar till att en blödning ska uppstå vid samlag, så kallade
oskuldsoperationer.

I ett flertal reportage de senaste åren har det visat sig att det finns kliniker
som utför oskuldskontroller, utfärdar oskuldsintyg och utför så kallad
hymenkirurgi.

Det är oacceptabelt att detta utförs av personal inom ramen för svensk hälso-
och sjukvård.

Redan i dag är det möjligt att vidta åtgärder mot de som utför medicinska
ingrepp som saknar stöd i vetenskapen. I de allvarligaste ärendena skulle det
kunna innebära att en yrkeslegitimation återkallas. Och den som utför en
oskuldskontroll mot någons vilja kan åtalas för sexualbrott.

Men med nuvarande lagstiftning finns det gränsdragningsproblem och
svårigheter att i praktiken komma åt utförarna av oskuldskontroller och
oskuldskirurgi. Det straffrättsliga regelverket till skydd för flickor och
kvinnor som utsätts för kontroller av sin sexualitet är också begränsat.

I samband med regeringskrisen i somras diskuterade vi hur kampen mot
hedersförtrycket kan förstärkas. Vi kom då överens om att göra en översyn
av lagstiftningen på det här området.

Regeringen har därför i dag beslutat om en utredning som ska ta fram förslag
på skärpt lagstiftning för att stoppa förekomsten av oskuldskontroller,
oskuldsintyg och oskuldsoperationer. Utredaren ska:

Inhämta kunskap om förekomsten av så kallade oskuldskontroller,
utfärdande av oskuldsintyg, hymenoperationer och liknande fenomen,
både inom hälso- och sjukvården och i samhället i övrigt.
Analysera och ta ställning till hur skyddet mot denna form av otillbörlig
kontroll av flickors och kvinnors sexualitet kan stärkas och föreslå vilka



förändringar i lagstiftningen som bör göras med anledning av detta.

Syftet är att tydliggöra att dessa kontroller, utfärdanden av intyg och
operationer ska vara olagliga och straffbara.

Samhället kan aldrig acceptera att flickor och pojkar får sina liv begränsade i
hederns namn. De lagförslag som denna utredning ska lämna blir ytterligare
en viktig byggsten i arbetet med att stoppa hedersförtrycket.

Morgan Johansson, justitie- och migrationsminister
Amineh Kakabaveh, riksdagsledamot



Debattartikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Grov kvinnofridskränkning ska ge
minst ett års fängelse
Publicerad 22 april 2021

Debattartikel av jämställdhetsminister Märta Stenevi
och justitieminister Morgan Johansson i Aftonbladet den
21 april 2021.
Sverige har en feministisk regering. Därför har regeringens högst prioriterade
frågor på det kriminalpolitiska området under mandatperioden varit både att
bekämpa den grova gängkriminaliteteten och mäns våld mot kvinnor. Tyvärr
har det massmediala ljuset inte varit lika starkt när det gäller våldet mot
kvinnor. Det ser nu äntligen ut att förändras: mäns våld mot kvinnor börjar
nu ta plats i samhällsdebatten på det sätt som denna allvarliga fråga förtjänar.
Vi välkomnar detta. Att så många kvinnor lever i rädsla för att utsättas för
våld kan aldrig accepteras.

Vi måste arbeta förebyggande, så att det första slaget aldrig faller och de som
slår slutar slå. Vi måste också bli bättre på att upptäcka våldet och att skydda
och stötta de våldsutsatta kvinnorna och barnen. Vi måste dessutom skärpa
straffen och få till en mer effektiv brottsbekämpning.

En lång rad reformer har redan genomförts. Vi har skärpt straffen för grova
våldsbrott och mord. Det innebär bl a att livstids fängelse ska användas i
ökad utsträckning för den som dödar en närstående. Vi har ökat
möjligheterna att sätta fotboja på de män som förföljer kvinnor. Vi har infört
den strängaste sexualbrottslagstiftningen någonsin, med
samtyckeslagstiftning och skärpt straff för grov våldtäkt. 

För att brotten ska utredas effektivt så måste också de brottsbekämpande
myndigheterna ha tillräckliga resurser. Därför har polisen fått betydande
förstärkningar, men också en tydlig inriktning från regeringen om att särskilt
prioritera mäns våld mot kvinnor. Förra året rekryterade polisen därför 350
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särskilda utredare med speciellt fokus på dessa brott. Dessutom har såväl
kvinnojourer som brottsofferjourer fått kraftigt ökade resurser. De statliga
anslagen till kvinnojourerna har ökat från 25 miljoner kronor 2015 till 150
miljoner kronor 2020.

Mer är också på gång. Regeringen har föreslagit ett särskilt barnfridsbrott,
som innebär skärpt straff för den man som slår sin sambo eller fru inför
barnen, och som dessutom kan göra honom skadeståndsskyldig gentemot
barnen.   

Regeringen gör det nu också lättare för vården att larma när de misstänker
att en kvinna blir slagen. Sedan en tid tillbaka har Försäkringskassan,
Arbetsförmedlingen och Migrationsverket också ett uppdrag som handlar om
att bli bättre på att upptäckta utsatthet för våld i nära relationer och
hedersrelaterat våld och förtryck hos personer som de möter i sin
verksamhet.   

Vi kan idag berätta att ett lagförslag håller på att tas fram om att skärpa
minimistraffet för grov kvinnofridskränkning till ett års fängelse. Det har
många efterfrågat, och regeringen kommer att kunna gå till Lagrådet med
förslag om en sådan skärpning nu före sommaren. Det är ytterligare en viktig
markering om hur allvarligt vi ser på denna typ av brottslighet. 

Mycket har gjorts, och mycket arbete pågår. Men det är också uppenbart att
mer måste göras. Regeringen är i slutfasen av arbetet med det nya
åtgärdsprogrammet för arbetet mot mäns våld mot kvinnor. Inom ramen för
det arbetet har regeringen haft flera sakråd med civilsamhället. 

För att möjliggöra ytterligare dialog bjuder vi i dag in organisationer som
arbetar med dessa frågor, för att tillsammans med berörda myndigheter
diskutera ytterligare åtgärder till ett möte nästa vecka.

Förra året dödades 13 kvinnor av män som de hade eller haft en relation
med. Vi är övertygade om att den siffran kan reduceras kraftigt, om bara rätt
åtgärder vidtas i tid.

Vi måste ha en nollvision när det gäller det dödliga våldet mot kvinnor.



Debattartikel från Justitiedepartementet

"I dag införs nytt straff mot de
unga kriminella"
Publicerad 04 januari 2021

Debattartikel av justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson och inrikesminister Mikael Damberg i
Aftonbladet den 1 januari 2021.
I dag införs ungdomsövervakning, en ny påföljd i det svenska rättssystemet.
Syftet är att få fler och bättre alternativ för att kunna ingripa mot unga som
har begått brott.

Det handlar bland annat om så kallad helghemarrest, där unga tvingas att
hålla sig hemma på helgerna.

Steg för steg fortsätter vi att vässa samhällets verktyg mot brottsligheten.

Vi har på senare år haft en mycket hög reformtakt när det gäller
brottsbekämpningen. Straffen har skärpts, kamerabevakningen på
brottsutsatta platser har ökat och polisen har fått kraftigt utökade resurser.

Sverige har nu fler poliser än någonsin, och allt fler tillkommer genom ökad
utbildning. Färre poliser slutar, fler återvänder till yrket och polislönerna har
höjts.

För några år sedan satte vi upp målet om att polisen skulle växa med 10 000
anställda till 2024, och där har vi nu nått halvvägs.

Men de flesta förstår att för att bryta gängkriminaliteten så krävs mer än bara
brottsbekämpande åtgärder. För varje misstänkt som grips, så kan det stå
flera i kö för att fylla hans plats.

Därför kan kampen mot kriminaliteten bara vinnas om vi också lyckas med
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att bryta nyrekryteringen till gängen.

Det kräver ett starkt samhälle som bekämpar utanförskap och segregation,
som utjämnar livschanser och livsvillkor och som ökar sammanhållningen
och jämlikheten.

Det är sant att individen alltid ansvarar för sina handlingar och alltid har ett
val, men det är också sant att social utsatthet är en grogrund för brottslighet.
Det vet inte minst alla poliser och socialarbetare som dagligen arbetar i de
utsatta områdena.

I dessa områden måste fler kunna känna hopp och framtidstro, och att
samhället är närvarande. Den överväldigande majoritet av invånarna som är
hederliga har rätt till samma trygghet och möjligheter som i övriga Sverige.

Därför förstärker vi också det brottsförebyggande arbetet. Under förra
mandatperioden tog vi fram det nationella brottsförebyggande
programmet ”Tillsammans mot brott” – det första i sitt slag på tjugo år – med
ambitiösa målsättningar på ett antal områden.

I budgetpropositionen för 2021, som Socialdemokraterna, Miljöpartiet,
Centerpartiet och Liberalerna står bakom, görs omfattande satsningar på
skolor, sociala insatser och servicekontor i utsatta områden, på stöd till
kommunerna för familjehemsplaceringar, på förbättringar av säkerheten och
kvaliteten i Statens Institutionsstyrelses ungdomsvård och på förstärkningar
av avhopparverksamheten.

Det står i bjärt kontrast mot högerpolitiken. När Moderaterna och
Kristdemokraterna drev igenom sin budget för 2019 med stöd av
Sverigedemokraterna, så var deras stora satsning varken på välfärden eller
på brottsförebyggande arbete.

Det var i stället en skattesänkning på över 20 miljarder kronor, som
delfinansierades genom att skära ner på riktade satsningar mot segregation.

Dessa nedskärningar återställer vi nu.

För att bryta nyrekryteringen krävs också effektiva åtgärder för de ungdomar
som är på väg in i kriminaliteten.

Ett exempel på en sådan träder i kraft i dag. Då införs en ny påföljd:
ungdomsövervakning. Det är första gången sedan sluten ungdomsvård
infördes 1999 som det svenska rättssystemet tillförs en helt ny form av



påföljd.

Syftet med ungdomsövervakning är att ge samhället fler och bättre
möjligheter att ingripa mot unga som begått brott, i de fall då ungdomsvård
eller ungdomstjänst inte är en tillräckligt skarp reaktion.

Straffet innebär begränsningar av den dömdes rörelsefrihet, exempelvis så
kallad helghemarrest, som kontrolleras med fotboja. Till påföljden kopplas
också en särskild individuell åtgärdsplan som rör exempelvis skolgång, vård
och behandling.

Det sker också kontroller av att den dömde inte använder narkotika eller
alkohol under påföljdstiden, och det är Kriminalvården som ansvarar för
påföljden.

Ungdomsövervakning blir aktuellt främst för 15–17-åringar som begått brott,
men kan i undantagsfall användas för personer upp till 21 år.

Denna insats är en del av regeringens 34-punktsprogram mot
gängkriminalitet, som nu rullas ut steg för steg.

Gängkriminaliteten i Sverige är en effekt av av att utanförskap och
segregation tillåtits att växa under de senaste 15–20 åren. Att vända
utvecklingen tar tid. Staten ska återta närvaron i utsatta områden, men hela
samhället måste visa beslutsamhet och uthållighet.

Politiken måste i handling visa att de åtgärder som krävs för att bygga bort
segregation och utanförskap inte bara kommuniceras, utan också prioriteras
och förverkligas med bättre lagstiftning och ökade resurser inte bara till
polisen, utan också till skola, socialtjänst och fritidsverksamhet.

Tillsammans kan vi förstärka samhällets förmåga att bekämpa och förebygga
brott.



Debattartikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

"Hederskulturen har ingen plats i
Sverige"
Publicerad 09 juli 2020

Debattartikel av bland andra Morgan Johansson, justitie
-och migrationsminister och Åsa Lindhagen,
jämställdhetsminister samt minister med ansvar för
arbetet mot diskriminering och segregation. Publicerad i
Aftonbladet den 9 juli 2020.
Den 1 juli trädde nya regler i kraft som ska motverka hedersrelaterat våld
och förtryck. Barn och unga som riskerar att föras utomlands för att
könsstympas eller giftas bort kan nu få utreseförbud. Men mer måste göras
för att tackla de problem som hederskulturer medför. Därför är vi överens
om att ta fram en nationell strategi mot våld mot barn, som även ska omfatta
dessa frågor.

Alltför många barn och unga i Sverige får en uppväxt som präglas av
kvävande kontroll från föräldrarnas sida. Hedersnormer sätter snäva ramar
för den unges tillvaro. Ramarna upprätthålls med hot eller våld, och alltför
ofta cementeras de i att barnet tvingas in i ett äktenskap.

I Sverige finns därför tusentals barn och unga som – trots att vårt land är ett
av världens bästa att växa upp i – lever i skräck över vad deras egen familj
tänker göra med dem.

Det kan vi aldrig acceptera. Hederskultur har inte någon plats i det svenska
samhället. I vårt land ska alla individer ha samma grundläggande fri- och
rättigheter. Om detta får det inte råda någon tvekan. Inte heller får olika
måttstockar gälla för olika grupper. Vi sänder en tydlig signal till
myndigheter, kommuner och regioner att aldrig visa tolerans för intolerans.
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Vi vill också vara tydliga med att hedersrelaterat våld är allvarlig kriminalitet
som aldrig får ses som enbart ett jämställdhetsproblem. Det är inte bara
kvinnor och flickor som drabbas av hedersvåld, utan även pojkar och män.
Inte minst hbtq-personer är en utsatt grupp. Hedersproblematiken kräver
därför en annan attityd, och andra verktyg.

Den 1 juli trädde nya regler i kraft som ger samhället just sådana verktyg.

Nu kan barn som riskerar att föras utomlands för att könsstympas eller giftas
bort beläggas med utreseförbud. Den som för ut ett barn ur Sverige i strid
med ett utreseförbud kan dömas till fängelse.

Den 1 juli infördes också en särskild straffskärpningsgrund som innebär att
straffet för ett brott ska skärpas om ett motiv för brottet varit heder. Detta
gäller oavsett vilket brottet är.

Dessutom har det nya brottet barnäktenskapsbrott införts. Därmed blir det
straffbart att förmå eller tillåta ett barn att ingå ett äktenskap eller en
äktenskapsliknande förbindelse.

De nya reglerna bygger på våra partiers överenskommelse i januariavtalet.
De följer på en rad åtgärder som regeringen vidtagit mot hedersrelaterat våld
och förtryck. Ett antal myndigheter har fått i uppdrag att motverka sådan
problematik, och arbete pågår för att införa ett särskilt hedersbrott, för att
bara nämna något.

Men det viktiga är inte hur många åtgärder som vidtas utan att det som görs
faktiskt gör skillnad för de utsatta. Och där kan vi inte vara nöjda.

Särskilt är det ett problem att arbetet mot hedersrelaterat våld och förtryck
ofta bedrivs i stuprör. De myndigheter som kommer i kontakt med
problemen måste samverka bättre.

Våra partier har därför enats om att ta fram en nationell strategi mot våld
mot barn, som inbegriper hedersrelaterat våld och förtryck.

Strategin ska anlägga ett helhetsperspektiv och möjliggöra en sammanhållen
politik, bland annat genom att tydliggöra olika aktörers ansvar, identifiera
brister och föreslå insatser för att förebygga att barn utsätts och stärka
förmågan att stödja dem som utsatts. En utredare kommer i höst att ges i
uppdrag att ta fram en sådan strategi.

Så tar vi politiker ansvar och förbättrar samhällets stöd till de barn som far



illa. Och så värnar vi lika fri- och rättigheter för alla barn och unga i Sverige.

Morgan Johansson, justitie -och migrationsminister (S)
Johan Hedin, riksdagsledamot och rättspolitisk talesperson (C)
Juno Blom, riksdagsledamot och partisekreterare Liberalerna (L)
Åsa Lindhagen, jämställdhetsminister samt minister med ansvar för arbetet
mot diskriminering och segregation (MP)



Debattartikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Vi kan aldrig acceptera sexköp
Publicerad 20 maj 2020

Debattartikel av Morgan Johansson, justitie- och
migrationsminister och Åsa Lindhagen, jämställdhets‐
minister samt minister med ansvar för arbetet mot
diskriminering och segregation. Publicerad i Aftonbladet
den 19 maj 2020.
Mäns våld mot kvinnor har varit ett stort samhällsproblem i alla tider, och
fortsätter att vara det också idag. En särskilt brutal form av detta våld är den
utbredda sexhandel med kvinnor och barn som tillåts fortgå, år efter år, i så
gott som hela världen.

Till och med i hjärtat av Europa finns länder där det sexuella utnyttjandet av
utsatta kvinnor har institutionaliserats i form av legala bordeller. På andra
håll säger sig politiker och myndigheter visserligen vara emot sexhandeln,
men gör i praktiken ingenting. De ser åt ett annat håll.

Vi kan aldrig acceptera det. Sexhandel är en form av slavhandel, och det
måste upphöra.

Sverige ska inte vara ett land där sexhandel förekommer. Om vi menar allvar
med att skydda kvinnor och barn från systematiskt sexuellt utnyttjande, så
kan ambitionsnivån faktiskt inte vara lägre än så.

Sexhandel är inte bara en fråga om mäns utnyttjande av kvinnor utan också
en tydlig klassfråga. De kvinnor som säljs på bordeller och gator i den rika
västvärlden har ofta en mycket fattig bakgrund, och saknar möjligheter till en
annan försörjning för sig själva och ofta de barn de lämnat.

Sverige har redan varit banbrytande på många sätt i kampen mot sexhandel,
och för en modern syn på relationen mellan kvinnor och män.
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Som första land i världen förbjöd vi 1999 köp av sexuella tjänster. Det var då
mycket kontroversiellt – exempelvis röstade M och KD emot reformen. Men
nu finns det en bred uppslutning i riksdagen, och ett antal andra länder har
följt efter.

Några år senare införde vi lagstiftningen mot människohandel, som gav polis
och åklagare ytterligare verktyg för att lagföra hallickar och
människohandlare.

Och nyligen, 2018, genomförde vi den så kallade samtyckeslagen, som inte
bara utökade det kriminaliserade området, utan också satte en ny norm för
sexuella relationer.

Att sex ska vara frivilligt och bygga på ömsesidig respekt kan tyckas
självklart. Men det var först i och med samtyckeslagen som frivillighet blev
en del av lagstiftningen. Det som inte är frivilligt, är ett lagbrott.

Också samtyckeslagen var kontroversiell och förhalades i många år av den
förra moderatledda regeringen, men i dag sluter så gott som alla upp bakom
den.

Den fick också effekt när det gäller sexhandel, eftersom den som köper sex
av någon som är utsatt för människohandel idag kan dömas inte bara för
sexköpet, utan också för våldtäkt eller oaktsam våldtäkt.

Detta har varit milstolpar i kampen mot sexhandeln. Men det är uppenbart
att mycket mer måste göras, såväl i Sverige som i övriga Europa. Vi
förbereder därför en rad ytterligare åtgärder för att bekämpa sexhandeln:

Sverige visade vägen för 20 år sedan genom att som första land sätta åt
sexköparna, och det har visat sig vara effektivt. Vi bör nu skärpa synen på
detta brott ytterligare.

Sexköp kan i dag ge böter eller fängelse upp till ett år, men det är dags att
utreda att utmönstra böter ur straffskalan.

Det kommer inte bara att leda till hårdare påföljder utan också fungera
avskräckande, eftersom uppgifterna i belastningsregistret då sparas längre
och blir tillgängliga för fler myndigheter än vid bötespåföljd.

Regeringen kommer inom kort att ge den sittande sexualbrottsutredningen
tilläggsdirektiv med det uppdraget.



Enligt den senaste sexvaneundersökningen uppger 9 procent av svenska män
att de köpt sex. Av dessa har 80 procent köpt sex utomlands.

Den som köper sex utomlands bidrar till människohandel, och därför bör
kravet på dubbel straffbarhet för sexköp utomlands tas bort, så att personer
som köpt sex utomlands kan straffas för det i Sverige.

Regeringen tog under förra mandatperioden fram ett lagförslag, som tyvärr
inte kunde läggas till riksdagen eftersom det saknades majoritet.

Särskilt uppseendeväckande var det att KD svängde i frågan, och meddelade
att man inte tänkte rösta för ett sådant förslag. Vi hoppas nu att oppositionen
tänker om, så att vi kan lägga en sådan proposition.

Det kan inte ha undgått någon att polisens arbete mot sexhandel
intensifierats på senare tid. Det kommer att fortsätta, och kan ges än större
tyngd i och med att polisens utredningsresurser utökas.

Jämställdhetsmyndigheten har ett särskilt uppdrag att motverka att barn och
unga samt vuxna utnyttjas i prostitution och människohandel och att
kartlägga omfattningen av dessa fenomen i Sverige.

Också mer kunskap behövs. Brottsförebyggande rådet kommer att få i
uppdrag att följa upp tillämpningen av sexköpslagstiftningen, samt att särskilt
studera våldtäkt och oaktsam våldtäkt kopplat till sexköp.

Som första feministiska regering i världen tillsatte vi 2016 en ambassadör
mot människohandel, som bland annat har spridit kunskap om den svenska
modellen för förbud mot sexköp. Nu intensifieras arbetet ytterligare, bland
annat genom ett särskilt samarbete med Frankrike på området.

Att bekämpa mäns våld mot kvinnor förblir en av regeringens viktigaste
prioriteringar. Kampen mot sexhandel är en del av det arbetet.

Det är vår bestämda övertygelse att Sverige ska fortsätta att gå i bräschen för
att trycka tillbaka och bekämpa dessa systematiska övergrepp, som leder till
avskyvärda livsbetingelser för så många kvinnor och barn över hela jorden.

Morgan Johansson, justitie- och migrationsminister
Åsa Lindhagen, jämställdhetsminister samt minister med ansvar för arbetet
mot diskriminering och segregation



Debattartikel från Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet

”Sverige ska bli bättre berett på
krig och kris”
Publicerad 30 maj 2018 Uppdaterad 30 maj 2018

Debattartikel av försvarsminister Peter Hultqvist och
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson,
Svenska Dagbladet, 30 maj 2018.
I dagarna landar broschyren "Om krisen eller kriget kommer" hos alla
svenska hushåll. Broschyren är framtagen av Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap, MSB, med stöd av bland andra
Försvarsmakten, på uppdrag av regeringen. Syftet är att med konkreta råd
om vad man bör ha hemma och en beskrivning av vad olika varningssignaler
betyder öka kunskapen och stärka människors hemberedskap.

Samhällsutvecklingen har under de senaste decennierna gått åt två parallella
håll. Å ena sidan är vårt samhälle starkare. Befolkningens hälsa är bättre.
Vår motståndskraft mot sjukdomar är större. Våra
kommunikationsmöjligheter är fler.

Å andra sidan har bland annat digitalisering, globalisering och näringslivets
utveckling mot just-in-time gjort vårt samhälle mer sårbart. Regeringen har i
den nationella säkerhetsstrategin, som beslutades i januari 2017, pekat ut åtta
olika hot mot vår säkerhet: militära hot, informations- och cybersäkerhet,
terrorism och våldsbejakande extremism, organiserad brottslighet, hot mot
energiförsörjning, hot mot transporter och infrastruktur, hälsohot samt
klimatförändringarna och dess effekter.

För att människor ska ha möjlighet att i ökad omfattning ta ansvar för sin
situation i händelse av kris och höjd beredskap är det nödvändigt att vara väl
förberedd. Många saknar i dag kunskap om hur de kan förbereda sig för
olika kriser. Kunskapen om vad höjd beredskap innebär och hur människor
ska agera i en sådan situation är också för låg.
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I undersökningar som MSB gjort uppger en majoritet av de svarande att de
har ett stort eller mycket stort ansvar för att vara förberedda på en större
samhällskris. Närmare 80 procent tycker att frågor om säkerhet och
beredskap är viktiga eller mycket viktiga. Samtidigt uppger ungefär 40
procent att de inte vet hur man kan förbereda sig och endast 11 procent
uppgav sig ha gjort de förberedelser de tänkt och tror sig behöva.
Välinformerade och förberedda människor skapar ett starkare samhälle. Vi
ska öka kunskapen om hur man kan förbereda sig, stärka hemberedskapen
och därmed öka tryggheten.

Att staten informerar befolkningen om vad som kan vara bra att tänka på i
en kris är inget nytt. 1943 tog Statens informationsstyrelse på regeringens
uppdrag fram broschyren "Om kriget kommer", som distribuerades till alla
svenska hushåll och innehöll anvisningar och råd hur människor i Sverige
skulle bete sig om landet hamnade i krig. Denna broschyr kom sedan ut i ett
antal versioner fram till slutet av 1980-talet.

Sedan det kalla kriget upphörde har de försvarspolitiska inriktningsbesluten
utgått från en stark tro på långsiktig fred och stabilitet i vår del av världen.
Detta har inneburit en nedrustning av det militära försvaret, men även en
nedmontering av de civila delarna av totalförsvaret.

På grund av det förändrade säkerhetsläget har regeringen nu brutit denna
utveckling.

I juni 2015 beslutade riksdagen om en ny försvarspolitisk inriktning,
Försvarsmaktens förmåga att möta ett väpnat angrepp ska öka och förmågan
i det samlade totalförsvaret ska säkerställas. Totalförsvar innefattar såväl
militärt som civilt försvar, och handlar om samhällets totala förmåga att
kunna hantera höjd beredskap och krig.

Fram till och med 2020 tillförs det samlade totalförsvaret ungefär 26,5
miljarder kronor. Av dessa är 1,3 miljarder kronor avsatta till det civila
försvaret under perioden 2018–20. Det är den största investeringen i det
civila försvaret på 20 år.
Regeringen har återaktiverat skyldigheten att genomföra mönstring och
att genomgå grundutbildning med värnplikt. Gotland har återfått
permanent militär närvaro och vi har beslutat att alla myndigheter med
särskilt ansvar för civilt försvar ska krigsplacera den personal som
behövs vid höjd beredskap.
Vi stärker krisberedskapen. Regeringen har gjort det möjligt att skicka
Viktigt meddelande till allmänheten (VMA) via sms till människor som



befinner sig på en krisdrabbad plats. Vi har förstärkt SOS Alarms budget
för att få ner svarstiderna till nödnumret 112 och har tillsatt en utredning
som ska föreslå åtgärder för en mer likvärdig och effektiv
räddningstjänst i hela landet. Arbetet med krisberedskap och civilt
försvar ska hållas samman. Då kan vi steglöst intensifiera våra åtgärder.

Det är det förändrade säkerhetsläget över tid som ligger bakom den folder
som nu går ut. Den är en del av den återupptagna planeringen av
totalförsvaret. Det är vår bestämda uppfattning att samhället blir mer robust
om fler har bättre kunskap om hur de ska agera i en krissituation eller om det
värsta skulle hända och landet hamnade i krig.

Peter Hultqvist, försvarsminister
Morgan Johansson, justitie- och inrikesminister 



Debattartikel från Justitiedepartementet, Utbildningsdepartementet

Polisskola i Malmö bra för
tryggheten
Publicerad 21 december 2017

Debattartikel av bland andra Helene Hellmark Knutsson
och Morgan Johansson i Expressen Kvällsposten 21
december 2017.
Regeringen har nu fattat beslut som möjliggör starten av utbildning av poliser
vid Malmö högskola. Det är ett viktigt beslut för fler poliser och ökad
trygghet i Malmö och övriga Sydsverige.

Andelen Malmöbor som säger sig ha utsatts för brott sjunker. Men samtidigt
ökar andelen som känner sig otrygga. En faktor till otrygghet, vilket gäller i
hela landet, är känslan av att det finns för få poliser. Det vill vi ändra på.
Regeringens beslut innebär att Malmö högskola, snart Malmö universitet, nu
kan starta och bedriva polisutbildning. Det är ett viktigt steg för ett tryggare
Malmö.

Att ha utbildningen i Malmö kommer förbättra möjligheterna att rekrytera
poliser i Malmö. I dag finns utmaningar i att rekrytera poliser som utbildat sig
på andra orter. Med ytterligare en polisutbildning, i en region där det bor
många människor, gör vi utbildningen tillgänglig för många fler som är
intresserade av polisyrket.

Det kommer också göra att fler poliser framöver kommer ha en nära
förankring till Malmö och stadens utmaningar. Att Malmöborna blir bättre
representerade i poliskåren kan inte minst spela roll för en fungerande dialog
mellan invånare och rättssamhället. Om poliserna redan från början har en
god lokalkännedom innebär också fördelar både för den enskilde polisen och
för Malmöborna.

Fler poliser är viktigt för Malmö men även för hela Sverige. Sverige ska vara
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ett land där alla kan vara trygga oavsett var de bor. Då krävs en närvarande
polis i hela landet. Vi har ett tydligt mål, antalet polisanställda behöver öka
med 10 000 personer till år 2024. Därför investerar regeringen i historiska
tillskott till Polismyndigheten de kommande tre åren - drygt 7 miljarder
kronor.

För att nå målet behöver fler poliser utbildas. I år börjar drygt 1 300 personer
studera till polis, vilket är nästan dubbelt så många som vid början av
mandatperioden. Nu behöver arbetet för fler polisstuderande fortsätta, både
nationellt och regionalt. För att lyckas behöver det startas polisutbildningar
på fler platser i landet. Här är regeringens beslut om att möjliggöra
polisutbildning vid Malmö högskola ett viktigt steg på vägen.

Det här är också en annan politik än den som fördes av den förra regeringen,
som ledde till att för få poliser utbildades. För att öka antalet poliser i linje
med den här regeringens ambitioner kommer vi därför behöva utbilda fler
under lång tid framöver. Ytterligare en polisutbildning är helt nödvändig för
att nå målet.

Tryggheten ska öka i hela landet – och för det krävs fler poliser.

Helene Hellmark Knutsson (S)
Minister för högre utbildning och forskning

Morgan Johansson (S)
Justitie- och inrikesminister

Katrin Stjernfeldt Jammeh (S)
Kommunstyrelsens ordförande i Malmö



Debattartikel från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Fler ska ha möjlighet att efterfråga
privata och allmännyttiga
hyresrätter
Publicerad 15 juni 2017

Aftonbladet, 14 juni 2017
Hyresrätten är för många människor en attraktiv och flexibel boendeform
som ger stor frihet att välja var man vill bo. Men det finns en stor grupp
människor som har svårt att ta sig in på hyresmarknaden. Även om man har
många års kötid så kan låg inkomst eller försörjningsstöd innebära att man
inte godkänns som hyresgäst. Inkomstkrav på tre gånger hyran (eller mer) är
inte ovanligt hos hyresvärdar. Hyresvärden ska kunna känna sig trygg i att
hyran blir betald, men det blir problematiskt när allmännyttan och privata
hyresvärdar ställer krav som i onödan utestänger människor från möjligheten
att hyra en bostad.

Det är stor variation på de krav som hyresvärdar ställer på sina blivande
hyresgäster. En del sätter till exempel inkomstkrav, en del accepterar
försörjningsstöd och bidrag som inkomst medan andra inte gör det. Det är
upp till ägaren och hyresvärden att utforma vad som ska gälla i deras
kommun eller i just deras verksamhet.

Boverket uppskattar att ungefär 14 procent av befolkningen inte skulle klara
ett inkomstkrav på tre gånger hyran om de försökte flytta till hyresrätt.
Ungefär 1,3 miljoner personer i Sverige betalar mer än 30 procent av sin
disponibla inkomst för sin bostad. Framför allt handlar det om stora
barnfamiljer, ensamstående med barn och pensionärer i hyresrätt.

Flera bostadsbolag runt om i Sverige ser redan nu över sina krav. Stockholms
stads bostadsbolag är ett exempel där inkomstkraven ändrats till att man ska
ha existensminimum kvar när hyran är betald. Enligt tidningen Hem & Hyra
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fördubblades antalet lägenheter som hyresgäster med låga inkomster kunde
godkännas för. Även i Göteborg, Malmö och Västerås har de allmännyttiga
bostadsbolagen sett över sina hyreskrav och gjort dessa mer flexibla.

Vi vill att hyresmarknaden ska vara öppen, transparent och tillgänglig för
fler. Därför har vi bildat en grupp med representanter från regeringen,
allmännyttiga och privata fastighetsägare för att undersöka möjligheten att ta
fram en modell för mer flexibla krav på nya hyresgäster som SABO och
Fastighetsägarna kan förmedla till landets hyresvärdar. Målet är att skapa ett
konkret verktyg för hyresvärdarna som samtidigt kan öppna upp
hyresmarknaden för fler. Regeringen kommer vara med och bidra i
utformningen av detta, bland annat genom ett uppdrag till Boverket att
genomföra en kartläggning av krav och villkor, och vid behov lämna förslag
på åtgärder.

Vi är överens om några gemensamma utgångspunkter:

1. Människor ska inte stängas ute i onödan. Hyresvärden har självklart rätt
att få hyresbetalningarna att fungera, men kraven på hyresgästerna ska
motsvara hyresvärdarnas faktiska risk.

2. Vi vill arbeta med frivillighet och ambitionen är att undvika reglering.

3. Modellen ska bygga på kunskaper om vad som har mest betydelse för att
hyran betalas i tid. Krav som inte på ett effektivt sätt bidrar till att säkerställa
att hyresvärden får betalt bör undvikas.

4. I bedömningen av en hyresgästs ekonomi bör den samlade inkomsten,
inklusive försörjningsstöd, bostadsbidrag, barnbidrag och underhållsstöd
räknas in.

Bostadsbyggandet är uppe på rekordnivåer och en stor andel av bostäderna
som byggs är hyresrätter. Hyrorna i nyproduktion är generellt sett högre och
orimliga inkomstkrav ska inte hindra människor från att efterfråga dessa.
Många hyresvärdar, både kommunala och privata, har lättat på hyreskraven
på senare tid. Vår ambition är att fortsätta och intensifiera det arbetet. Vårt
mål är att fler ska ha möjlighet att efterfråga privata och allmännyttiga
hyresrätter. De krav som ställs bör vara likvärdiga mellan de allmännyttiga
och privata värdarna i kommunen, de ska vara väl underbyggda och
utvärderas kontinuerligt.

Peter Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister (MP)



Morgan Johansson, justitieminister (S)
Reinhold Lennebo, VD Fastighetsägarna
Anders Nordstrand, VD SABO



Debattartikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Center mot våldsbejakande
extremism inrättas vid Brå
Publicerad 14 juni 2017

Debattartikel av Alice Bah Kuhnke, kultur- och
demokratiminister, och Morgan Johansson, justitie- och
migrationsminister. DN Debatt 14 juni 2017.
Ett av vår tids stora hot är den våldsbejakande extremismen och
brottsligheten som den idealiserar och kan generera: terrorismen. Genom att
döda och skada oskyldiga vill terroristerna sätta skräck i hela befolkningar
och sakta men säkert urholka tilliten mellan människor. Terroristens mål är
att bryta ner demokratin och medlet är angrepp mot vardagsliv i städer runt
om i världen.

Inte heller Sverige har förskonats. Den 7 april kapades en lastbil som kördes
nedför Drottninggatan i Stockholm. Fem människor dödades, många sårades
och hela vårt land skakades. Samtidigt slöt människor upp och agerade på ett
sätt som väckt respekt. Polis och räddningstjänst agerade effektivt och
resolut och många människor visade prov på beundransvärd solidaritet
genom att hjälpa varandra i den svåra situationen.

Ett öppet samhälle kan aldrig helt garantera att terrordåd inte inträffar. Men
vi ska göra allt i vår makt för att det inte ska ske.

Vi behöver bygga vårt samhälle robust, där polarisering motverkas och hatets
ideologier inte tillåts få fäste. Dådet i Stockholm visar på behovet av ett
fortsatt starkt förebyggande arbete, med utgångspunkt i vår demokrati, våra
grundlagsskyddade friheter och vår rättsstat. De är de värdena som vi vill
försvara mot terroristernas angrepp.

Sedan regeringen tillträdde har ett stort antal insatser kommit på plats för att
förstärka arbetet mot terrorism och mot våldsbejakande extremism. Vi har
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kriminaliserat terrorismresor, mottagande av terrorismutbildning och
finansiering av terroristorganisationer. Anslagen till Säkerhetspolisen har
ökat och medfört en förstärkt utredningsverksamhet mot identifierade
resenärer. Snabbare stopp för missbruk av svenska pass har införts. Mycket
tyder nu på att den här typen av resande i det närmaste har upphört.

Även det förebyggande arbetet har förstärkts kraftigt. Den nationella
samordnaren har utbildat personer från alla Sveriges 290 kommuner. Över
hälften av kommunerna är på väg eller har redan upprättat en lokal
handlingsplan. En ny nationell lägesbild över det lokala arbetet kommer att
presenteras inom kort.

Men mer behöver göras. Därför har regeringen sedan ett år tillbaka arbetat
med formerna för hur det förebyggande arbetet ska utvecklas för att med
ökad kraft bekämpa den våldsbejakande extremismen.

Parallellt med att finna den framtida hemvisten för det förebyggande arbetet
är 17 myndigheter involverade i arbetet, däribland Kriminalvården och
Socialstyrelsen.

Med resultat och erfarenhet av arbetet så här långt, har regeringen nu
beslutat att den tillfälliga nationella samordningen övergår till ett nytt,
permanent nationellt centrum mot våldsbejakande extremism. Det nationella
centret ska inrättas vid Brottsförebyggande rådet för att kunna dra nytta av
dess centrala myndighetsfunktioner.

Våldsbejakande extremister är kriminella eller potentiellt kriminella. Det är
därför naturligt att detta center ligger på en myndighet under
Justitiedepartementet som har hand om övrig brottsbekämpning och
brottsförebyggande verksamhet.

Det nationella centret kommer att ha tre huvudsakliga uppgifter:

1. Insatsteam för handfast operativt stöd till kommuner. Den nationella
samordnaren har haft en bred ansats med målet att kommuner ska bygga
upp sin egen kunskap. Arbetet har varit framgångsrikt men vi behöver ta
nästa steg och gå in i en ny fas. Ett större fokus ska läggas på de
kommuner där vi vet att det finns problem och arbetet ska ske i nära
samarbete med polisen och Säpo. 
    Vid det nationella centret bildas ett insatsteam som ska stärka stödet
till kommunernas operativa arbete. I praktiken innebär detta att
kommunerna ska få stöd i att utveckla och följa upp handlingsplaner och



individrelaterade åtgärder.
2. Ökad kunskap om extremismens drivkrafter och uttryck. Forskning och

kunskapsproduktion måste utvecklas ytterligare för att öka kunskaperna
om vilka drivkrafter som finns bakom extremismen. Det gäller bland
annat den våldsbejakande extremismens uttryck, radikalisering på nätet
och skolans roll i det förebyggande arbetet. Centret ska dessutom årligen
rapportera till regeringen om arbetet och behov av nya insatser.

3. Samordning av nationella insatser. Centret ska vara ett nav för Sveriges
expertis på området. Samtidigt måste de nationella insatserna förstärkas.
Alla myndigheter och aktörer måste se sin roll, även de som inte har fått
uppdrag av regeringen inom området. Att bidra till att de nationella
myndigheterna vidtar samordnade insatser blir därför en viktig uppgift
för det nya centret. Resurser och tid måste användas effektivt.

Pilotverksamheten med den nationella stödtelefonen, som sedan februari
finns hos Rädda Barnen, ska utvärderas under 2018. Därefter kommer
regeringen att avgöra huruvida den fortsatt bör permanentas och i så fall
finnas hos en civilsamhällesorganisation eller om den ska förläggas vid det
nationella centret.

I förra veckan presenterade regeringen och de fyra borgerliga partierna en
överenskommelse om nya åtgärder mot terrorism och våldsbejakande
extremism. Samtalen har förts i en god anda och med utgångspunkt i de
värden vi har att försvara, demokratin där rättsstaten är dess skydd.

Vi ser fram emot ett fortsatt bra samarbete över blockgränsen för att
utveckla både förebyggande och brottsbekämpande insatser riktade mot
våldsbejakande extremism.

Alice Bah Kuhnke, Kultur- och demokratiminister (MP)
Morgan Johansson, Justitie- och migrationsminister (S)



Debattartikel från Justitiedepartementet

"Ja, vi skärper kampen mot
sexbrotten"
Publicerad 21 februari 2017 Uppdaterad 21 februari 2017

Replik av justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson, Aftonbladet Debatt, 21 februari 2017.
I Aftonbladet den 15 februari kräver företrädare för ett tvärpolitiskt
kvinnonätverk bland annat en skärpt syn på sexualbrott och att rättsväsendet
ökar sina ansträngningar för att klara upp dessa brott. Jag instämmer
naturligtvis helt i det.

Sexualbrotten tillhör de allvarligaste brotten och frågan har därför högsta
prioritet för regeringen. Vi behöver skärpa lagstiftningen och samtidigt se till
att polis och åklagare har resurser och möjligheter att klara upp fler brott.

När det gäller straffrätten, så lämnade Sexualbrottskommittén en rad förslag
som sammantaget kommer att leda till en skärpt syn. Utgångspunkten för den
nya lagstiftningen är att det som inte är frivilligt ska betraktas som ett
övergrepp. Förslag finns bland annat om skärpt straff för de grövsta
övergreppen och ett särskilt oaktsamhetsansvar. Dessutom föreslog man
bättre och tidigare stöd för den som utsatts för brott.

Vi arbetar nu vidare med dessa förslag, och jag betraktar detta som den
viktigaste straffrättsliga reformen under den här mandatperioden.

Insatser krävs också på den operativa sidan. Polismyndigheten har fattat
beslut om att stärka sin förmåga, bland annat genom ökade resurser till
utredningsverksamheten. Detta möjliggörs genom ökade anslag till Polisen på
sammanlagt drygt 2 miljarder kronor under perioden 2017–2020. Regeringen
har också gett polisen ett särskilt uppdrag att utveckla arbetsmetoderna vid
utredning av våldsbrott och andra sexualbrott.
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Men också förebyggande insatser behövs. Regeringen har fattat beslut om en
ny nationell strategi för att bekämpa och förebygga mäns våld mot kvinnor.
Den kommer att löpa under tio år. Strategin innebär ett tydligt
perspektivskifte. Tidigare insatser har framförallt fokuserat på att hantera
konsekvenserna av våldet.

Det framtida arbetet ska i högre grad inriktas mot att förebygga bl a mäns
sexuella våld mot kvinnor. Fokus sätts därför på mäns ansvar för att stoppa
våldet. Insatser för att motarbeta och förändra negativa värderingar och
attityder till kvinnor hos pojkar och män är en central del.

Det är ju nämligen så det är. Så gott som allt sexuellt våld begås av män. Om
detta ska upphöra, så är det männen som måste förändras.



Debattartikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Socialdepartementet

Stärk hbtq-personers rätt att vara
sig själva
Publicerad 08 februari 2016 Uppdaterad 08 februari 2016

Expressen, 8 februari 2016. Folkhälso- sjukvårds och
idrottsminister Gabriel Wikström, barn, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér, justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson, kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke,
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.
Lagstiftningen måste utvecklas i takt med samhället i övrigt. Regeringen
planerar därför att genomföra förändringar som syftar till att ge samma
förutsättningar för alla, oavsett val av partner och familjetyp, skriver fem
ministrar.

Människor har rätt att vara sig själv i livets alla delar. Att få leva med den
man älskar och att få respekt för sin familjebildning är exempel på detta.
Arbetet med att bryta gamla normer som begränsar människor från att leva
sina liv fullt ut måste fortsätta. Detta gäller inte minst politiken för homo- bi-
trans- och queerpersoners (hbtq-personers) rättigheter.

Pådrivande organisationer i civilsamhället och modiga politiker före oss har
bidragit till att utvecklingen i hbtq-frågorna gått i rätt riktning. Samhället
utvecklas ständigt, och med det förändras också synen på föräldraskap,
familj, kön och barnets rättigheter i familjen. Det finns i dag en rad andra
familjekonstellationer än de traditionella kärnfamiljerna: ensamstående,
vänner som skaffat barn tillsammans, styvfamiljer eller familjer med flera
mammor eller pappor. Våra samhällssystem måste möta också dessa
familjers behov.
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Lagstiftningen och dess tillämpning måste utvecklas i takt med samhället i
övrigt. Den ska hantera olika sätt att bilda familj och säkerställa alla
människors rätt till en god hälsa. Regeringen planerar därför att genomföra
förändringar som syftar till att ge samma förutsättningar för alla, oavsett val
av partner och vilken familjetyp var och en väljer att leva i:

Föräldraskapsstödet och familjerättsliga frågor inom socialtjänsten
behöver bli mer modernt, jämlikt och jämställt. Familjer ser olika ut och
har olika behov. Mot den bakgrunden har regeringen samlat ansvaret för
dessa frågor hos Myndigheten för familjerätt och föräldraskapsstöd. En
viktig uppgift för myndigheten är att ta fram kunskapsstöd till berörda
aktörer för att dessa i sin tur ska kunna ge bättre stöd och vägledning till
föräldrar och barn.

Familjer kan se ut på en mängd olika sätt, men när föräldraförsäkringen
utformades var det fortfarande idén om en kärnfamilj med två
sammanboende föräldrar man utgick från. Barnfamiljernas
levnadsförhållanden har ändrats över tid.

Mer än vart femte barn växer upp i en annan familjekonstellation än den
med båda sina biologiska föräldrar. Utredningen föräldraförsäkringen
som nu ska genomföras har därför fått i uppdrag att identifiera problem
och undersöka möjligheterna att underlätta för olika
familjekonstellationer att använda föräldraförsäkringen.

I dag finns det stora skillnader i hälsa mellan olika grupper i samhället.
För att sluta de påverkbara hälsoklyftorna inom en generation har
regeringen tillsatt en kommission för jämlik hälsa. Vi vet att hbtq-
personer generellt har sämre hälsa och att unga hbtq-personer är särskilt
utsatta när det gäller psykisk hälsa. Kommissionen ska i sitt arbete därför
beakta hälsoskillnader mellan hbtq-personer och den övriga
befolkningen.

Bemötandet av hbtq-personer inom hälso- och sjukvården är ojämlikt
över landet. Det händer dessvärre att individer blir ifrågasatta och
bemötta med okunskap i kontakten med olika instanser. I vissa fall leder
det till att hbtq-personer undviker att söka vård.

Socialstyrelsen har fått i uppdrag att kartlägga vård och behandling av
intersexuella (personer som inte kan könsbestämmas av biologiska skäl)
och genomföra insatser inom socialtjänstens olika verksamhetsområden.



Målet är att höja kunskapen om hbtq-personers villkor och
levnadsförhållanden och hur diskriminering kan ta sig uttryck.
Tillsammans med Folkhälsomyndigheten ska man även se över hur
frågor som rör unga transpersoners hälsa ska kunna lyftas inom ramen
för andra satsningar på psykisk hälsa.

Det finns flera uppmärksammade fall där man i folkbokföringen
registrerat uppgifter om en person som bytt könstillhörighet på ett sådant
sätt att kopplingen mellan personer, exempelvis barn-förälder, har
upphört. Skatteverket har nu fått i uppgift att beskriva vad som gjorts
eller ska göras för att förhindra problem som kan finnas.

Nuvarande regler om faderskap och föräldraskap utgår från det
olikkönade äktenskapet. Det finns skäl att se över om reglerna bör
moderniseras och därför avser regeringen att under våren tillsätta en
utredning som ska göra en översyn av lagstiftningen.

Det här är några av de initiativ regeringen nu genomför. Vi vet att det finns
mycket kvar att göra. Diskriminering, ojämlikt bemötande och våld är
fortfarande vardag för många hbtq-personer runt om i landet. Det är aldrig
acceptabelt. Regeringen kommer att fortsätta arbetet för att stärka hbtq-
personers möjlighet att vara sig själv fullt ut i livets alla delar.

Gabriel Wikström
Folkhälso- sjukvårds och idrottsminister (S)

Åsa Regnér
Barn, äldre- och jämställdhetsminister (S)

Morgan Johansson
Justitie- och migrationsminister (S)

Alice Bah Kuhnke
Kultur- och demokratiminister (MP)

Annika Strandhäll
Socialförsäkringsminister (S)



Debattartikel från Justitiedepartementet

"Så ska vi bekämpa den
organiserade brottsligheten"
Publicerad 01 december 2015 Uppdaterad 01 december 2015

DN Debatt, 1 december 2015 Regeringsförslag i dag.
Kriminalisering av försök till grovt vapenbrott och olovlig
hantering av sprängmedel. Översyn av regelverken i
trygghetssystemen. Utökad myndighetssamverkan.
Förbud mot kläder som kopplar till gängtillhörighet i
rättssalar. Det är några av våra förslag, skriver Morgan
Johansson och Anders Ygeman.
I dag presenterar vi regeringens samlade åtgärder mot den organiserade
brottsligheten. Det är nya insatser som ska utveckla samhällets gemensamma
ansträngningar för att trycka tillbaka kriminella grupperingar och förebygga
nya brott. Vi måste hindra nyrekryteringen till de kriminella nätverken,
lagföra dem som har gjort sig skyldiga till brott och skapa en väg ut för de
som vill lämna den kriminella banan. I centrum för dessa åtgärder står ett
nytt uppdrag om att utveckla den myndighetsgemensamma satsningen mot
organiserad brottslighet.

I Södertälje såg vi hur den organiserade brottsligheten nådde en omfattning
som hotade den ordning som vårt samhälle bygger på. Men vi såg också hur
en effektiv samverkan mellan kommun, myndigheter och rättsväsende kunde
knäcka de kriminella strukturerna och återskapa lag och ordning. Den
beslutsamhet som fanns hos de politiskt ansvariga och de berörda
myndigheterna är ett föredöme i hur vi gemensamt kan försvara de värden vi
tror på.

Antalet skjutningar och attacker med handgranater eller andra sprängmedel
har ökat. Vi har sett flera exempel på att även personer som står utanför de
kriminella konflikterna har fått sätta livet till i samband med attacker riktade
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mot kriminella.

Behovet av åtgärder för att minska antalet illegala vapen och få bort
befintliga vapen från gatan är uppenbart. Regeringen föreslår nu att försök,
förberedelse och stämpling till grovt och synnerligen grovt vapenbrott
kriminaliseras. Det finns också ett behov av åtgärder mot olovlig hantering
av explosivvaror som handgranater och sprängmedel. Regeringen vill också
höja straffen för olovlig hantering av explosivvaror så att de i likhet med
straffen för vapenbrott motsvarar brottets allvar. Dessutom ges ett uppdrag
till polisen att utveckla arbetet med att motverka förekomsten av illegala
vapen och explosiva varor inom landet.

Också våra trygghetssystem utnyttjas av den organiserade brottsligheten.
Kriminella försöker hitta sätt att tjuvkoppla systemen och stjäla pengar som
egentligen ska gå till den som är sjuk, arbetslös eller gammal. Därtill har
politiska beslut, fattade av den tidigare regeringen, gjort systemet mer
sårbart. Regeringen ser därför över regelverken för att täppa till de luckor
som har lämnats och för att hindra denna typ av brottslighet.

För att göra insatserna så kraftfulla som möjligt krävs att hela samhället
arbetar mot ett gemensamt mål. Goda erfarenheter finns från den
myndighetsgemensamma satsningen mot organiserad brottslighet som har
pågått i sex år. Kärnan i det arbetet är att försvaga den organiserade
brottsligheten i alla steg och försvåra den kriminella livsstilen. Satsningen har
bara i begränsad utsträckning kunnat möta den organiserade brottslighet som
vi sett växa sig starkare i vissa områden. För att hantera dessa problem måste
myndigheterna arbeta utifrån en gemensam lokal lägesbild och dela
information kring nätverk och personer som är strategiskt viktiga inom lokal
organiserad brottslighet. Regeringen beslutar därför i dag om ett nytt
myndighetsuppdrag som ska ta samverkan ett steg vidare.

Möjligheten för myndigheter att dela information är en annan betydelsefull
komponent i kampen mot organiserad brottslighet. Regeringen föreslår att
sekretesslagstiftningen ändras så att det ska vara regel snarare än undantag
att myndigheter som samverkar mot organiserad brottslighet delar
information mellan sig när de bedömer att det kan vara till nytta i arbetet.
Regeringen arbetar med att ta fram ett sådant lagförslag.

Hot och påtryckningar från kriminella gör att vittnen kan vara ovilliga att
prata med polisen eller känner rädsla för att delta i en rättegång. Trygghet i
domstolar och bättre stöd till brottsoffer är därför avgörande för att
rättsväsendet ska kunna utreda och lagföra brott. Regeringen tillsätter därför



en utredning som ska se över om det går förbjuda att vid
domstolsförhandling bära kläder i rättegångssalen som anspelar på
gängtillhörighet. Brottsoffermyndigheten och Domstolsverket har i dagarna
inkommit med förslag på hur vittnesstödsverksamheten vid landets domstolar
kan förbättras. I utredningsuppdraget ingår också att överväga ett förbud mot
fotografering i väntsalarna. Dessutom har regeringen beslutat att mer
resurser ska avsättas till de organisationer som arbetar med brottsofferstöd.
Också organisationer som arbetar med avhoppare ges ett tillskott för att fler
ska få en möjlighet att lämna den kriminella livsstilen.

Ett område som har getts alltför lite uppmärksamhet de senaste åren är de
brottsförebyggande insatserna. Repressiva åtgärder kan aldrig kompensera
för det som är möjligt att göra med tidiga förebyggande åtgärder. Om
samhället kan få en person att välja bort en kriminell livsstil eller försvåra för
människor att begå brott så är mycket vunnet i såväl pengar som minskat
lidande. Regeringen har därför förstärkt Brås resurser och kommer att ge Brå
i uppdrag att utveckla den nationella samordningen för att stötta det lokala
brottsförebyggande arbetet. Till det kan läggas att den viktigaste åtgärden
som kan göras för att förebygga brott är att minska klyftorna i samhället och
sänka ungdomsarbetslösheten. Nu sjunker glädjande nog arbetslösheten
särskilt bland unga. Regeringens satsning på en 90-dagars garanti för unga
arbetslösa kommer att förstärka den utvecklingen.

Enbart beslutsamhet räcker inte från samhällets sida. Vi måste försäkra oss
om att de myndigheter som har till uppgift att skydda oss har de verktyg som
behövs för att inte ge de kriminella ett försprång.

Därför lägger regeringen nu fram förslag som ska effektivisera arbetet mot
den organiserade brottsligheten varav några är följande:

Ett förnyat myndighetsuppdrag att bekämpa organiserad brottslighet
Ett uppdrag till Polismyndigheten om insatser mot illegala vapen och
explosiva varor
Kriminalisering av försök, förberedelse och stämpling till grovt och
synnerligen grovt vapenbrott
Skärpning av straffbestämmelserna för olovlig hantering av
explosivvaror
Översyn av det rättsliga skyddet av våra sociala trygghetssystem
Bättre förutsättningar för trygga och säkra rättegångar
Uppdrag till Brå att kartlägga åtgärder mot kriminalitet i socialt utsatta
områden.



Morgan Johansson (S), justitie- och migrationsminister
Anders Ygeman (S), inrikesminister



Debattartikel från Justitiedepartementet

”Det kriminella mjölkandet av
välfärden ska stoppas”
Publicerad 24 september 2015 Uppdaterad 24 september 2015

DN debatt 24 september 2015 Systematiska
bedrägerier. Olika myndigheter ger samma bild:
bidragssystem som rot, rut, lönebidrag och
assistansersättningar har blivit grogrund och
finansieringskälla för organiserad brottslighet. Det krävs
striktare regler. Bland annat ska samordnade
utbetalningar utredas, skriver Morgan Johansson,
justitie- och migrationsminister.
Grunden för en modern välfärdsstat som Sverige är att välfärden kommer
alla till del. Vi betalar skatt efter förmåga och får stöd när vi behöver det.
Men det kräver att vi litar på välfärden och att den inte kan missbrukas.
Regeringen ser nu över hur man ska minska den omfattande ekonomiska
brottsligheten med skattepengar.

Under åtta år av borgerligt styre förändrades delar av välfärden på ett i
grunden genomgripande sätt och flera av våra välfärdssystem öppnades upp
för nya aktörer i hopp om ökad valfrihet. Alla förändringar har inte varit
dåliga, men den förra regeringen skapade inte nödvändiga säkerhetsåtgärder
och kontroller för att stoppa fusk. Det har skapat möjligheter för personer
med kriminella avsikter att utnyttja våra gemensamma skattefinansierade
system.

Exemplen är otaliga på hur falska företag och andra aktörer i brottsligt
uppsåt mjölkar system på stora belopp. Brottsligt utnyttjande av rot, rut,
lönebidrag, assistansersättningar och etableringslotsar är bara några exempel.
Listan kan göras lång. Medier och myndigheter har redovisat kriminella
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upplägg och DN:s ledarsida (31/8 2015) pekar på det bristande politiska
ansvaret under den förra mandatperioden. 

I dag fattar regeringen beslut om att utreda välfärdsstatens förmåga att stå
emot denna typ av organiserad och systematisk ekonomisk brottslighet.
Syftet är att identifiera risker i våra skattefinansierade välfärdssystem och
föreslå åtgärder för att motverka att bidrag och förmåner hamnar i händerna
på kriminella. Det handlar i grunden om att skapa bra förutsättningar för så
väl välfärden som för seriösa aktörer.

För att få en uppfattning om vilka belopp det kan handla om kan ett antal
rättsfall nämnas. I juli i år föll domen för Sveriges hittills dyraste rättegång,
Södertäljemålet, där 34 åtalade dömdes för assistansersättningsbedrägerier
mot Försäkringskassan på nästan 30 miljoner kronor. I Malmö stod 32
personer förra året åtalade för fusk med statliga lönegarantier på 9 miljoner
kronor. I Täby tjänade en företagare miljontals kronor på rot-avdrag för
arbeten som aldrig utfördes.

Myndigheterna ger samma bild. Ekobrottsmyndigheten beskriver i sin årliga
lägesrapport hur välfärdssystem i en allt högre grad har blivit ett område för
systematisk kriminalitet där oseriösa företag används som ett brottsverktyg
för att tillskansa sig medel från det allmänna.

Brottsförebyggande rådet beskriver i sin rapport ”Intyget som dörröppnare
till välfärdssystemet” (2015) hur falska intyg används som ett brottsverktyg.
Id-handlingar, läkarintyg, arbetsgivarintyg och tidrapporter förfalskas eller
manipuleras och används för att systematiskt och under lång tid utnyttja de
luckor och glapp som finns i systemen. Brottsuppläggen löper som en kedja
genom välfärdssystemen där alla hål längs vägen noggrant utnyttjas.

Bedrägeriet snedvrider inte bara konkurrensen för de ärliga och seriösa
företagen som gör nytta, skapar jobb och tillväxt. Fusket riskerar även att på
sikt undergräva allmänhetens och skattebetalarnas förtroende för
välfärdssystemen.

Dessa systematiska bedrägerier har blivit en grogrund och finansieringskälla
för den grova organiserade brottsligheten. Den allvarligaste konsekvensen är
att människor med verkliga behov riskerar att inte få den hjälp och det stöd
som de behöver. Därför krävs ett striktare regelverk som stoppar fusket med
våra offentliga resurser.

Det systematiska bedrägeriet snedvrider inte bara konkurrensen för de ärliga



och seriösa aktörerna som gör nytta, skapar jobb och tillväxt. Det riskerar
även att på sikt undergräva allmänhetens och skattebetalarnas förtroende för
välfärdssystemen.

Utredningar som tittat på enskilda delar av välfärdssystemen har funnits förr
men vi saknar en heltäckande bild och analys av det systematiska
bedrägeriet. Den utredning som regeringen nu tillsätter kommer att se
helheten och komma med genomgripande förslag på förändringar.

Utredningens uppdrag blir att:

1. Kartlägga och föreslå åtgärder. En kartläggning ska visa vilka system
som utsätts samt uppskatta brottslighetens omfattning och om den har
internationell koppling. Utredningen ska komma med konkreta förslag på
åtgärder för att skydda välfärdssystemen.

2. Överväga samordnade utbetalningar. En riskfaktor i den svenska
modellen är att förmåner betalas ut av många olika myndigheter. För att
öka möjligheten till kontroll kan de statliga utbetalningarna samordnas.
Centraliserade utbetalningar finns i Norge och Danmark. Utredningen
ska överväga för- och nackdelar med ett sådant system.

3. Se över näringsförbud och spärrtider. Utredningen ska se över
tillämpningen av lagen om näringsförbud för företag som begår brott mot
välfärden. Även frågan om hur länge en företagare ska vara spärrad från
att kunna uppbära bidrag eller andra förmåner på nytt ska ses över.

4. Minska missbruket av falska intyg. Falska intyg är en ingång till flera av
våra välfärdssystem. Utredningen ska föreslå åtgärder för att minska
missbruket av falska intyg.                              

5. Överväga spårbara betalningsmedel. Rot, rut och lönebidrag är exempel
på när kontanta betalningar ligger till grund för subventioner och
utbetalningar av bidrag och förmåner. Riskerna med det har bland annat
Skatteverket pekat på. Utredningen ska överväga om möjligheten till
kontant betalning ska begränsas för att motverka fusk.

6. Kontroll, brottsbekämpning och ökat informationsutbyte. Utredningen
ska komma med förslag när det gäller utbetalande myndigheters rutiner
och hur informationsmöjligheten mellan myndigheterna kan utvecklas.
Förslag ska även tas fram för hur de brottsbekämpande myndigheternas
arbete kan stärkas.

Utredarens uppdrag är medvetet brett för att på bästa sätt möta det
samhällsproblem som vi ser. Regeringen tillsätter en utredning som ska se
hela system, identifiera risker och komma med förslag på hur vi kan skydda
vår välfärd mot brott. Alla som betalar skatt eller är i behov av det allmännas



stöd har rätt att förvänta sig ordning och reda i välfärdssystemen och att våra
skattepengar inte hamnar i oriktiga händer. Endast så upprätthåller vi
förtroendet för välfärden.

Morgan Johansson (S)
justitie- och migrationsminister

 



Debattartikel från Justitiedepartementet

"Bindande avtal nytt krav för
arbetskraftsinvandring"
Publicerad 01 juli 2015 Uppdaterad 01 juli 2015

DN debatt 1 juli 2015
Det är dags att se över och förbättra skyddet för arbetskraftsinvandrare.
Sverige har en lång historia av arbetskraftsinvandring och vi har fortsatt
behov av det i sektorer där det råder brist på kompetens. Öppenhet och
mångfald är bra för Sverige, men arbetskraftsinvandring får aldrig användas
för att utnyttja människor eller urholka den svenska
arbetsmarknadsmodellen. Goda villkor ska gälla för alla som arbetar i
Sverige.

Att människor kommer till Sverige från andra länder för att arbeta bidrar till
tillväxt och till mångfald på arbetsmarknaden. Vi lever i en global värld och
Sverige ska ha ett system för arbetskraftsinvandring som ger arbetsgivare
möjlighet att rekrytera den kompetens de behöver och inte hittar på svensk
arbetsmarknad.

Men arbetskraftsinvandring får aldrig användas för att utnyttja människor. I
flera års tid har vi sett oroande rapporter om människor som luras till Sverige
för att arbeta och sedan utnyttjas av skrupellösa arbetsgivare. Fackförbund
beskriver hur vissa arbetsgivare utlovar bra villkor och en avtalsenlig lön när
personen rekryteras och när Migrationsverket beviljar arbetstillstånd. Men
när arbetstagaren väl anlänt till Sverige är det helt andra villkor som gäller,
med avsevärt lägre lön, dålig arbetsmiljö och långa arbetsdagar. I särskilt
allvarliga fall har förhållandena beskrivits som slavliknande. Detta är
oacceptabelt.

De nuvarande reglerna för arbetskraftsinvandring trädde i kraft år 2008.
Systemet bygger på att arbetsgivaren avgör om det finns behov av att
rekrytera arbetskraft från ett land utanför EU. Det finns fördelar med
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systemet; möjligheten för företagen att snabbt och enkelt rekrytera
kompetens de inte hittar på den svenska arbetsmarknaden ger svenska
företag stor flexibilitet och goda möjligheter att rekrytera de medarbetare
som behövs. Men med flexibiliteten kommer också ett stort ansvar.

Arbetskraftsinvandrare befinner sig generellt sett i en utsatt situation på
arbetsmarknaden. Eftersom arbetet utgör grunden för arbetstagarens rätt att
vistas i Sverige och resan hit kostat mycket pengar så finns det en uppenbar
risk att utländska arbetstagare hamnar i en beroendeställning och känner sig
tvungna att stanna kvar hos arbetsgivaren, trots dåliga arbetsvillkor.

Flera åtgärder för att motverka missbruk av regelverket har vidtagits.
Migrationsverket har bland annat infört kontroller inom branscher där det
har visat sig förekomma problem. Det är naturligtvis positivt, men det räcker
inte. Rapporterna om att arbetskraftsinvandrare utnyttjas på den svenska
arbetsmarknaden återkommer gång på gång. Den borgerliga regeringen
ägnade dessvärre bara frågan ett förstrött intresse. Dessutom så arbetade
man aktivt för att försvaga de fackliga organisationer som är så viktiga för att
upptäcka och beivra missförhållanden.

Det är tydligt att det nu behövs mer kraftfulla åtgärder för att få stopp på
utnyttjandet av arbetskraftsinvandrare på svensk arbetsmarknad. Det måste
bli ordning och reda. Regeringen kommer därför imorgon att besluta om att
tillsätta en utredning i syfte att stärka arbetskraftsinvandrares ställning på
arbetsmarknaden.

Utredaren ska kartlägga utnyttjandet av arbetskraftsinvandrare och därefter
föreslå åtgärder som stärker de anställdas ställning på den svenska
arbetsmarknaden. Följande fyra åtgärder ska utredas:

1. Krav på rättsligt bindande anställningsavtal, i stället för som i dag ett
anställningserbjudande, i samband med en ansökan om arbetstillstånd.

2. Begränsningar i arbetsgivarens möjligheter att försämra villkoren efter att
ett arbetstillstånd har beviljats, till exempel ett hinder mot att omförhandla
avtalet under en viss bestämd tid.

3. Sanktioner mot arbetsgivare som inte uppfyller de villkor som har legat till
grund för ett arbetstillstånd.

4. Ökade kontroller av arbetsgivare. Utredaren har också ett brett mandat att
överväga andra åtgärder för att hindra utnyttjande av arbetskraft. Det kan



röra sig om åtgärder i samband med att Migrationsverket fattar beslut om
arbetstillstånd eller åtgärder då personen väl är på plats i Sverige.

Regelverket för arbetskraftsinvandring måste vara utformat på ett sätt som
minskar riskerna för missbruk men ändå ger företag möjlighet att rekrytera
den personal de behöver. Det bör dessutom inte innebära onödig
administration för arbetsgivare och ansvariga myndigheter. En utmaning
ligger därför i att få systemet att fungera snabbt och effektivt för alla de
seriösa arbetsgivare som är i behov av att rekrytera arbetskraft utomlands,
samtidigt som vi förhindrar att människor utnyttjas på den svenska
arbetsmarknaden.

De allra flesta företag som anlitar arbetskraft från länder utanför EU följer
naturligtvis regelverket och lurar inte dem som söker sig till Sverige för att
arbeta. Att vissa arbetsgivare utnyttjar arbetskraftsinvandrare drabbar i
första hand den enskilde arbetstagaren. Men det drabbar också de seriösa
företagen. Om arbetskraftsinvandrare i praktiken betalas en lön som inte är i
nivå med svenska kollektivavtal leder det till en osund konkurrens som får
konsekvenser för alla de arbetsgivare som följer lagar och regler. Dessutom
innebär det en press nedåt på löner och arbetsvillkor i Sverige generellt.

Sverige ska även fortsättningsvis ha ett öppet och flexibelt system för
arbetskraftsinvandring. Det behövs inte minst mot bakgrund av att Sverige
på grund av vår befolkningsstruktur står inför ett stort rekryteringsbehov
framöver.

Men vi kan inte acceptera slavliknande förhållanden på svensk
arbetsmarknad, till exempel av den karaktär som DN belyst i en rad artiklar.
Det måste vi sätta stopp för.

Morgan Johansson,  justitie- och migrationsminister



Debattartikel från Justitiedepartementet

"Sverige och Tyskland driver på
för patentreform i EU"
Publicerad 17 juni 2015 Uppdaterad 17 juni 2015

Ny Teknik 17 juni 2015. Debattartikeln är även
publicerad i Börsen-Zeitung 29 maj 2015.
För två år sedan väckte Spanien talan i EU-domstolen och yrkade att EU:s
två patentförordningar skulle ogiltigförklaras. Tisdagen den 5 maj ogillade
domstolen Spaniens talan.

EU-domstolens avgöranden innebär att det sista hindret för en mycket
angelägen europeisk patentreform undanröjs. Ett reformpaket bestående av
ett enhetligt patentskydd och en enhetlig patentdomstol kommer att inrättas
som planerat. Det är goda nyheter för den inre marknaden.

Avgörandena utgör en tydlig uppmaning till de deltagande EU-
medlemsstaterna att slutföra sina förberedelser och ställa systemet på fötter
så snart som möjligt. Sverige och Tyskland samarbetar nära och verkar för
ett användarvänligt och snabbt genomförande av paketet.

Reformen tar sig an ett fragmenterat europeiskt patentsystem. I dag måste
europeiska patent som meddelats av det europeiska patentverket valideras i
varje land för sig, enligt regelverk som varierar från det ena landet till det
andra. En tvist om ett europeiskt patent kan i dag dessutom prövas av
domstolar i olika länder, med risk för olika utgångar i det enskilda fallet och
skiftande rättspraxis.

Dagens system är dyrt i jämförelse. Det är också komplicerat och
rättsosäkert för den som vill få, försvara eller ifrågasätta ett europeiskt
patent i flera länder. De ofördelaktiga villkoren i Europa uppmuntrar
innovativa företag att i stället investera på amerikanska eller asiatiska
marknader, där BNP växer snabbare och patentsystemen är gynnsammare.
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Det nya systemet, däremot, erbjuder ett paneuropeiskt patentskydd genom
ett enda förfarande med begränsade översättningskrav. Dessutom inrättas en
gemensam specialdomstol med exklusiv behörighet att handlägga tvister om
europeiska patent. Därmed uppnås förenkling, kostnadsminskning och
rättssäkerhet.

Dessa förbättringar kommer att öka konkurrenskraften i förhållande till
omvärlden och hjälpa företag att växa på hela den inre marknaden. Och nya
investeringar betyder både tillväxt och nya jobb.

För att uppnå sina politiska syften måste systemet genomföras på ett sätt som
gör att användarna kan utnyttja dess ekonomiska potential. Inom ramen för
våra förberedelser behöver vi uppmuntra användning av systemet genom att
leva upp till användarnas förväntningar och göra systemet attraktivt.

Det pågående arbetet med att bestämma årsavgifter för det enhetliga
patentskyddet är viktigt i detta avseende. Avgiftsnivån behöver vara
balanserad: den måste vara attraktiv för användare av olika storlekar
samtidigt som den säkerställer patentsystemets finansiella stabilitet.

Det nya systemet kommer inte att bli tillämpligt förrän de gemensamma
förberedelserna är klara och tretton medlemsstater har ratificerat avtalet om
en enhetlig patentdomstol. När förordningarna antogs och avtalet
undertecknades åtog sig de deltagande medlemsstaterna att uppfylla dessa
krav så snabbt som möjligt. Vi är fast beslutna att leva upp till dessa
åtaganden och kommer att fortsätta ta ansvar för genomförandet av den här
viktiga reformen.

I samma anda har vi bestämt oss för att gå användarna till mötes och att
arbeta effektivt för att skapa ett patentsystem som bidrar till innovation,
tillväxt och jobb.

Heiko Maas, justitie- och konsumentskyddsminister i Tyskland
Morgan Johansson, justitie- och migrationsminister i Sverige



Debattartikel från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

”Assisterad befruktning för
ensamstående ska tillåtas”
Publicerad 21 maj 2015 Uppdaterad 25 maj 2015

SVT Opinion 21 maj 2015 Genom insemination och
IVF-behandlingar har tusentals barn kommit till världen.
Men möjligheten till denna hjälp att bli gravid har fram
tills nu bara getts gifta par, registrerade partner och
sambor. Regeringen vill ge ensamstående kvinnor
samma möjligheter som par har idag”, skriver Morgan
Johansson (S), Åsa Regnér (S) och Gabriel Wikström
(S).
Varje år åker cirka 800 svenska kvinnor utomlands för att få hjälp med
assisterad befruktning.

De åker för att de inte har samma möjlighet i Sverige, eftersom svenska
regler för sådan behandling fortfarande utgår ifrån att det krävs två föräldrar
för att uppfostra ett barn. Det är en omodern syn. Regeringen föreslår därför
nya regler som tillåter assisterad befruktning även för ensamstående kvinnor.

Ofrivillig barnlöshet är en stor sorg för många. I takt med
kunskapsutvecklingen har hälso- och sjukvården kunnat hjälpa många av
dem som drömmer om att bli föräldrar. Genom insemination och IVF-
behandlingar har tusentals barn kommit till världen. Men möjligheten till
denna hjälp att bli gravid har fram tills nu bara getts gifta par, registrerade
partner och sambor.

Regeringen vill nu ge ensamstående kvinnor samma möjligheter som par har
idag. Vi anser att familjesammansättningen inte säger något om hur ett barn
får det i livet. Det handlar om vilken omsorg och kärlek vi ger barnet.
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Att sjukvården bidrar till att barn blir till innebär ändå ett extra ansvar för
samhället. Därför görs idag alltid en bedömning av om barnets
förutsättningar att växa upp under goda förhållanden innan beslut tas om
assisterad befruktning med donerade könsceller. Samma bedömning kommer
göras för den ensamstående kvinnan.

Kvinnan kommer använda sitt eget ägg tillsammans med donerade spermier
och bli ensam förälder. I många andra länder kan en spermiedonator förbli
anonym, men det är inte möjligt i Sverige. Alla barn som har tillkommit
genom assisterad befruktning i Sverige kan få reda på vem som är den
genetiska pappan.

Alla barn ska ha rätt att få veta sitt ursprung och med vårt förslag kommer
fler barn få den rätten. Vi behöver mer kunskap om hur sjukvården hanterar
och bedömer dem som ansöker om assisterad befruktning. Därför föreslår
regeringen också att en utvärdering ska genomföras om några år.

Bland annat behöver vi säkerställa att ensamstående inte särbehandlas.
Redan nästa år hoppas vi att de första ensamstående kvinnorna kan vända
sig till svensk sjukvård för att få assisterad befruktning.

Det är bättre för kvinnorna och det är bättre för barnen.



Debattartikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

"Skärpta lagar för sms- och
snabblånsföretag"
Publicerad 22 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Expressen Debatt 22 april 2015
Regeringen beslutar på torsdag att tillsätta en utredning för att ta fram förslag
för bättre ordning på snabblånemarknaden och minska den överskuldsättning
som oseriösa snabblåneföretag bidrar till.

Obetaldas sms-lån och andra så kallade snabblån är en bidragande orsak till
ökningen av antalet betalningsförelägganden. Allt fler medborgare fastnar i
skuldträsket. Förra året uppgick antalet betalningsförelägganden till över 50
000.

Eftersom sms-lån och andra snabblån fortsätter att öka i Sverige kan vi
befara att problem kommer att fortsätta växa om inte kraftfulla åtgärder
vidtas.

Som enskilda individer är vi naturligtvis ansvariga för de avtal vi ingår och vi
får ta konsekvenserna av vårt agerande. Men det innebär inte att marknaden
ska vara oreglerad. Företagen har ett enormt övertag och marknadsföring
fungerar. Otillräckliga kreditkontroller och aggressiv marknadsföring har lett
till en dramatisk ökning av obetalda lån.

Det har vidtagits flera åtgärder för att stärka konsumenternas ställning.
Regeringen tog nyligen emot Bolåneutredningen, men vi kan redan i dag
säga att vi kommer gå vidare med flera av förslagen för att skapa en bättre
balans mellan bankerna och bolånekunderna.

På snabblånemarknaden är problemen emellertid avsevärt större än på
bolånemarknaden. Delar av marknaden har gjort försök till självsanering men
vi ser att åtgärderna har varit otillräckliga. Det beviljas fortfarande lån som
kunder inte har råd med. Det behövs nu skärpt lagstiftning för att

https://www.regeringen.se/


åstadkomma en mer ansvarsfull snabblånemarknad.

Riksdagsledamoten och vice ordförande i civilutskottet Johan Löfstrand (S)
kommer därför att få i uppdrag att leda utredningen som ska ta fram förslag
på effektiva åtgärder för att åstadkomma en mer ansvarsfull marknad för
konsumentkrediter.

Direktiven till utredningen är tydliga. Åtgärderna ska sätta press på
kreditgivarna.

Det inte ska vara lönsamt att låna ut till en konsument som inte klarar av att
betala tillbaka lånet. En konsument ska inte i onödan behöva oroa sig för att
en liten skuld växer sig stor och blir okontrollerbar. Snabblån ska inte längre
vara en inkörsport till överskuldsättning.

Vi vill att utredningen bland annat ska överväga:

Kostnadstak. Ränta och avgifter kan snabbt bli större än själva
lånebeloppet. Utredningen ska därför överväga en regel som gör att
kostnaderna för ett lån inte får överstiga det belopp som konsumenten
lånat.
Räntetak. I flera länder inom EU är kreditgivarens möjlighet att ta ut hög
ränta begränsad.
En civilrättslig sanktionsregel vid bristande kreditprövning.
Kreditgivaren behöver bära en större risk i de fall det inte har gjorts
någon ordentlig bedömning av konsumentens återbetalningsförmåga.
Ett krav på skriftligt undertecknande. Ett sådant krav kan förväntas leda
till att färre konsumenter ansöker om och beviljas impulsiva och
förhastade lån.
Skärpta informations- och marknadsföringskrav. Hur kan vi erbjuda en
konsument bättre möjlighet att förstå hur lånet fungerar och vilka risker
som följer med det? Hur kan vi se till att kreditgivare är återhållsamma i
marknadsföringen och inte lockar de svagaste konsumenterna att ansöka
om dessa lån?

Dir. 2015:43 En mer ansvarsfull marknad för konsumentkrediter

Fler steg måste tas i arbetet för att minska konsumenters överskuldsättning.
Redan i år kommer regeringen därför att presentera en strategi med förslag
på förebyggande, stödjande och rehabiliterande insatser mot
överskuldsättning. Därutöver behövs ändrade skuldsaneringsregler, som ska
hjälpa fler överskuldsatta ut ur skuldfällan och ge dem en chans att starta om



på nytt utan en betungande skuldbörda.

Lagstiftning och regler behöver reformeras för att stärka konsumenternas
makt och ge ökad konkurrens mellan kreditgivare. Det gäller såväl de små
lånen som de stora.

Morgan Johansson, Justitie- och migrationsminister
Per Bolund, Finansmarknads- och konsumentminister, biträdande
finansminister



Debattartikel från Justitiedepartementet

Förbättrad fastighetsbildning och
annan förrättningsverksamhet
Publicerad 21 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Samhällsbyggaren 21 april 2015
Välfungerande reglering för fastighetsbildning och annan
förrättningsverksamhet är central för alla utvecklade samhällen. Nya
fastigheter byggs ständigt och befintliga delas. För att det ska fungera smidigt
och rättssäkert behövs inte bara välutformad förrättningslagstiftning utan
också engagerade och duktiga specialister, såsom lantmätare,
fastighetsjurister och ekonomer. Verksamheten är faktiskt en av
grundstenarna i samhällsbyggandet.

Det rättsliga regelverket för förrättningsverksamheten är komplext och berör
många människor. Reglerna behandlar komplicerade frågor och
lagstiftningen upplevs ofta som svår. Min uppfattning är att förtroendet för
rättssystemet och effektiviteten i handläggningen blir bäst om reglerna är så
tydliga och enkla som möjligt. Regelverket bör därför vara funktionellt och
uppdaterat.

Jag är därför glad att regeringen kan inleda mandatperioden med hela tre
lagförslag på området. I arbetet med propositionerna har
Justitiedepartementets tjänstemän naturligtvis åtgärdat luckor och
kompletterat tidigare lagstiftning, men syftet har också varit att göra
lagstiftningen enkel, tydlig och logisk. Propositionerna innehåller en rad
lagförslag som skapar klarare och enklare regler.

Samma ersättning vid likartade situationer

Likartade situationer bör behandlas på samma sätt. Det är anledningen till att
regeringen föreslår mer enhetliga ersättningsregler i anläggningslagen.
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När en fastighetsägare vid nybildning eller omprövning av en
gemensamhetsanläggning upplåter mark eller annat utrymme så har
fastighetsägaren rätt till ersättning. Det gäller också i fråga om vissa andra
rättigheter, bl.a. när en fastighet får rätt att bygga en väg eller använda en
befintlig väg över en annan fastighet. För det omvända förhållandet – att en
gemensamhetsanläggning inskränks eller upphävs – har det emellertid
saknats regler om hur de ekonomiska konsekvenserna ska hanteras.

Bristen på ersättningsregler har lett till rättsosäkerhet och till att hanteringen
av omprövningsförrättningar har försvårats. Jag har förståelse för att det har
upplevts som orättvist att ersättning då inte har utgått på motsvarande sätt
som när marken en gång togs i anspråk. Inte minst gäller detta om
omprövningen medför stora vinster för den vars mark frigörs.

Ett exempel på detta är att några fastigheter bildar en
gemensamhetsanläggning i form av ett grönområde. Tillgången till
grönområdet höjer värdet på de deltagande fastigheterna. Om detaljplanen
senare ändras och grönområdet bebyggs så inskränks
gemensamhetsanläggningen och värdet på de anslutna fastigheterna minskar.
Samtidigt kan ägaren till marken som exploateras räkna med en värdehöjning
som följer av att marken kan användas för det nya ändamålet. Hittills har det
alltså inte funnits ersättningsregler som korrigerar den ekonomiska orättvisa
som uppstår i en sådan situation.

Regeringen föreslår att problemet åtgärdas genom att reglerna för
gemensamhetsanläggningar och andra rättigheter enligt anläggningslagen
harmoniseras med de regler som gäller vid inskränkning eller upphävande av
servitut enligt fastighetsbildningslagen. Ägaren till den fastighet som frigörs
från belastning när en rättighet begränsas eller upphävs kommer på det sättet
att få betala en ersättning till dem som drabbas av förlust. Ersättningens
storlek ska bestämmas enligt fastighetsbildningslagens regler.

Ersättningsreglerna i fastighetsbildningslagen bör tillämpas i fler situationer
enligt anläggningslagen än idag. På det sättet blir regelverket överlag mera
enhetligt och lättare att förstå. Förslagen innebär att till exempel ersättningen
för rätten att använda en befintlig väg i fortsättningen kommer att
bestämmas enligt fastighetsbildningslagen, dvs. utifrån fastighetens
marknadsvärdeminskning med ett tillägg om 25 procent eller ett tillägg för
den vinst som upplåtelsen medför (så kallad vinstdelning). Det ska också bli
möjligt att utverka ytterligare ersättning för det fall vägen tillfälligt används
väsentligt mer än som antogs när ersättningen bestämdes.



Prop. 2014/15:71 Förenklingar i anläggningslagen

Det blir möjligt att upplåta ledningsrätt i tomträtt

Det är en grundläggande förutsättning för samhällsbyggandet att de ledningar
som avses med en ledningsrättsupplåtelse kan dras fram effektivt och att
regelverket för detta är rättssäkert. Det har förekommit att ledningsrätt
upplåtits i fastigheter som redan omfattas av tomträtt. Det är dock osäkert
vilken ställning ledningsrätten får i en sådan situation. Särskilt problematiskt
är om ledningen behöver dras fram i ett utrymme inom t.ex. en byggnad som
tillhör en tomträttshavare.

Denna osäkerhet orsakar problem för samtliga inblandade, särskilt i områden
där tomträtt är vanligt förekommande. Ett exempel på en problematisk
situation är när en teleoperatör vill få ledningsrätt för en basstation för
mobiltelefoni, som ska placeras på en byggnad som tillhör en
tomträttshavare. En annan problematisk situation uppstår när en ledning ska
passera byggnaderna i radhuslängor, där några fastigheter innehas med
äganderätt och andra med tomträtt.

Regeringens förslag innebär att det blir möjligt att bevilja ledningsrätt direkt i
tomträtten. Enligt min mening löser man därmed problemen på ett enkelt och
effektivt sätt. Det kommer i fortsättningen inte att uppstå tvivel om vilken
ställning ledningsrätten har i förhållande till tomträtten eller fastigheten,
vilket både ledningshavare, fastighetsägare och tomträttshavare är betjänta
av. En upplåtelse av ledningsrätt i en tomträtt ska ske enligt samma regler
som gäller vid en upplåtelse av ledningsrätt i en fastighet.

Prop. 2014/15:74 Ledningsrätt i tomträtt

Handläggningen av lantmäteriförrättningar förenklas

Det är viktigt att lantmäteriverksamheten är rationell och effektiv.
Regeringen lägger därför fram en rad förslag som förenklar handläggningen
av lantmäteriförrättningar.

En sådan åtgärd är att det införs en möjlighet för lantmäterimyndigheterna
att använda ljud- och bildteknik vid förrättningssammanträden. Det
genomförs omkring 20 000 lantmäteriförrättningar varje år. Huvudregeln är
att Lantmäterimyndigheten ska hålla sammanträde med dem som berörs av
en förrättning. De som ska komma till sammanträdet kan emellertid vara



bosatta på olika orter långt ifrån den fastighet som ärendet gäller, till
exempel när förrättningen rör fritidsbebyggelse. Det är inte alltid nödvändigt
att en person rent fysiskt kommer till ett förrättningssammanträde, och
ibland kan det dessutom medföra orimliga kostnader. I de fallen bör givetvis
modern teknik kunna utnyttjas för att underlätta handläggningen.

På samma sätt som i domstolarna ska därför personer framöver kunna delta i
en lantmäterimyndighets sammanträden utan att fysiskt vara på plats. Det
kan handla om att delta på telefon, via videolänk eller något annat sätt med
hjälp av modern teknik.

Möjligheten att använda ljud- och bildteknik ger lantmäterimyndigheterna
förutsättningar att göra handläggningen mer flexibel och ändamålsenlig. Det
leder till minskade kostnader både för lantmäterimyndigheterna och för dem
som berörs av en förrättning.

Regeringen föreslår flera ytterligare åtgärder för att effektivisera
handläggningen. Bland förslagen märks att en överenskommelse om ändring
av sådan slitageersättning för användning av väg som ska betalas årligen i
förskott ska ha samma verkan som ett beslut vid en ny förrättning. Detta är
en tämligen enkel men samtidigt högst skälig förändring, som jag är säker på
kommer att underlätta för de inblandade.

Ett steg i samma riktning utgörs av förslag om att en förenklad
betalningsprocedur ska tillämpas vid anläggnings- och ledningsförrättningar.
Den innebär att ersättning som avser samfälld mark kanaliseras genom
samfällighetsföreningen eller dess styrelse.

Prop. 2014/15:73 Modernare lantmäterisammanträden

Träder i kraft den 1 juli

Med förändringarna skapas tydligare och enklare fastighetsrättsliga regler.
Reformerna träder, efter riksdagens godkännande, i kraft den 1 juli i år. Jag
räknar därför med att de kommer ha betydelse i tillämpningen redan i år.

Morgan Johansson, justitie- och migrationsminister



Debattartikel från Justitiedepartementet

Så ska vi reformera
kriminalpolitiken
Publicerad 20 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Expressen Debatt 20 januari 2015.
Beatrice Ask var justitieminister i åtta år. Under den tiden ökade antalet
brott som anmäls årligen med över 200 000, och nådde år 2014 all-time-high.
Under samma tid minskade andelen brott som klaras upp av polisen till den
lägsta nivån på över tio år. Skattesänkningarna försämrade statsfinanserna i
en sådan omfattning att staten i praktiken fick låna pengar till var tionde
polis, domare och åklagare.

Det var ett misslyckande på ett område som Moderaterna alltid betraktat
som sin hemmaplan. Och väljarnas dom blev hård: Moderaterna förlorade
nästan 340 000 röster i valet, och undersökningar visar att en av de frågor
som partiet förlorat mest förtroende i är just kriminalpolitiken.

Efter några månader i opposition tar Ask nu ny sats, och påstår i en artikel i
Expressen strax efter nyår att den nya S-MP-regeringen "gynnar
brottslingar". Det är ett högt tonläge.

Den nya regeringen har suttit i tre månader, och Beatrice Ask förstår nog
mycket väl att det tar längre tid att lösa de problem hon lämnade efter sig.
Men den nya regeringen har en ambitiös reformdagordning

Låt mig nämna något:

1. Polisen måste öka sin effektivitet. Fler brott måste förebyggas och fler
brott måste klaras upp. Den nya polisorganisationen, som infördes den 1
januari i år, ger förutsättningar för bättre resultat och ökad kvalitet i
polisarbetet. Resurserna kan nu användas där de bäst behövs.
Förutsättningarna blir bättre när det till exempel gäller att klara upp brott
som begås av få gärningspersoner men i stor omfattning och över hela
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landet, såsom stöldligor eller internetbedrägerier. Den organiserade
brottsligheten prioriteras.

2. En ny organisation räcker inte. Också polisens kompetens måste stärkas
och metoderna utvecklas. I ett första steg kommer regeringen att göra
om polisutbildningen till en högskoleutbildning, en åtgärd som Beatrice
Ask i alla år motsatte sig.

3. Lagstiftningen måste anpassas till hur brottsligheten utvecklas.
Regeringen kommer i år bland annat att lägga förslag för att
kriminalisera id-kapningar på nätet och för att bekämpa bluffakturor.

4. Bekämpning och förebyggande av terrorism kommer att prioriteras. Det
är inte minst viktigt mot bakgrund av terrordådet i Paris. Den förra
regeringen vidtog dessvärre inga åtgärder för att förbjuda personer att
resa till andra länder för att delta i terroristträning eller
terroristhandlingar. När vi kom in på Justitiedepartementet den 6 oktober
förra året, hade arbetet för att ta fram en sådan lagstiftning inte ens
börjat förberedas, trots att Fredrik Reinfeldt talat om det före valet. Den
nya regeringen fick börja från början. Nu är en utredning tillsatt som ska
vara färdig i juni, och därefter kommer vi att lägga förslag till riksdagen.
Det är viktigt att stoppa dessa terrorresor, inte minst mot bakgrund av att
de som deltagit i sådana kan utgöra ett hot mot säkerheten i Sverige när
de kommer tillbaka. Samtidigt måste det förebyggande arbetet mot
våldsbejakande extremism stärkas. I det arbetet har Mona Sahlin ett
viktigt uppdrag som nationell samordnare.

5. Stödet till brottsoffer måste stärkas. Vi har höjt den avgift som dömda
betalar till Brottsofferfonden, vilket innebär att fonden i år kommer att
ha uppskattningsvis 18 miljoner kronor mer att dela ut till
brottsofferjourer och brottsofferforskning. Inom kort kommer vi
dessutom att ta initiativ för att ge ökat målsägarbiträdesstöd till
brottsoffer.

6. Det brottsförebyggande arbetet måste lyftas. Det har varit påtagligt
åsidosatt under de borgerliga åren. På det generella planet måste
arbetslösheten och klyftorna minska för att man till exempel ska kunna
bryta nyrekryteringen av unga till kriminella gäng. Men också mycket
annat kan göras för att förebygga brott. Regeringen kommer därför
under våren att lägga fram nya initiativ på det brottsförebyggande
området.

Detta är bara något av det arbete som den nya regeringen arbetat med under
den hittills korta tid som gått sedan vårt tillträde. Jag hoppas att det ska gå att
få till stånd ett bra samarbete i riksdagen om de förslag som regeringen
kommer att lägga under kommande år.



Morgan Johansson (S), justitieminister



Debattartikel från Justitiedepartementet

Terrorresor och terrorträning ska
kriminaliseras
Publicerad 18 december 2014 Uppdaterad 02 april 2015

DN Debatt 18 december 2014 Den så kallade Islamiska
statens (IS) terror i Syrien, Irak och Libanon har
fördömts av en hel värld. Det senaste året har
terrorgruppen mördat tusentals människor, främst
muslimer, men också yazidier, kurder, kristna och
västerländska medborgare. Bilderna av IS terror mot
försvarslösa fångar och organisationens etniska
rensning av områden den kontrollerar har väckt avsky
hos ledarna för alla världsreligioner och människor i
hela världen.
IS terror måste få ett slut och jag är övertygad om att organisationen kommer
att besegras. Frågan är hur lång tid det kommer ta och hur många människor
som kommer att drabbas innan dess.

IS terror är framförallt riktad mot befolkningen i Irak och Syrien. Det är
irakier, syrier och kurder som bär den största bördan. FN, EU och Sverige
står bakom den irakiska regeringens, och den regionala regeringen i
Kurdistans, ansträngningar för att befria de områden IS idag kontrollerar.

Men terrorismen påverkar också vår del av världen. Människor som bor här
har valt att ansluta sig till IS och terrorisera Iraks och Syriens befolkning. Det
är helt oacceptabelt. Den svenska regeringen välkomnar därför FN:s beslut
att medlemsstaterna ska kriminalisera träning och stöd till
terrororganisationer.

Problematiken med personer som reser till konfliktområden för att delta i
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väpnad extremism eller för att få träning är för all del inte ny. Det var t ex
många svenskar som stred för nazismen under andra världskriget. Att Sverige
inte lagförde dessa personer när de kom hem är skamfläck i vår historia.

Säkerhetspolisen har idag bekräftade uppgifter om minst 110 personer från
Sverige som rest till Syrien och Irak för att ansluta sig till al-Qaida-
inspirerade grupper. Antalet obekräftade personer, där uppgifterna är osäkra,
är betydligt fler. Det kan röra sig om ytterligare 150 till 200 personer..

De som reser till konfliktområden och ansluter sig till väpnade
extremistgrupper är framförallt ett allvarligt hot mot civilbefolkningen i de
länder de verkar. Men de kan dessutom utgöra ett hot när de återvänder,
eftersom de kan ha förvärvat kunskaper om hur man genomför
terroristbrottslighet och dessutom ha ett nätverk som kan hjälpa till.
Regeringen och svenska myndigheter tar detta hot på allvar.

Internationellt pågår ett arbete för att förhindra och bekämpa terrorism. FN
har konstaterat att personer som reser utomlands för att delta i
terroristhandlingar eller terroristträning utgör ett hot mot internationell fred
och säkerhet. För att kunna motverka detta behövs förebyggande insatser
mot radikalisering och rekrytering, men också en effektiv straffrättslig
lagstiftning. FN:s säkerhetsråd antog därför i slutet av september resolution
2178 (2014). Den svenska regeringen välkomnar beslutet. I resolutionen,
som är folkrättsligt bindande, ställs krav på att alla medlemsstaters nationella
lagstiftningar ska göra det möjligt att åtala och bestraffa personer på ett sätt
som återspeglar allvaret i terrorismbrottslighet.

Regeringen beslutar i dag att ge Lars Werkström, rättschef vid
Åklagarmyndigheten, uppgiften att som särskild utredare se över om det
behövs lagändringar för att Sverige ska leva upp till FN:s krav på
straffrättslig reglering. De gärningar som ska vara kriminaliserade enligt FN
är att någon reser, eller försöker att resa, till ett annat land än där personen
är medborgare eller har sin hemvist, i syfte att utföra, planera, förbereda eller
delta i terroristhandlingar, eller att ge eller få terroristträning. Dessutom ska
det vara straffbart att avsiktligt finansiera, organisera eller i övrigt underlätta
en sådan resa. Uppdraget ska genomföras skyndsamt och eventuella förslag
till lagändringar ska lämnas till regeringen senast den 18 juni 2015. Därefter
kan regeringen gå till riksdagen med en proposition.

Det räcker dock inte med kriminalisering. För att minska rekryteringen och
stöd till våldsbejakande extremism krävs ett intensivt förebyggande arbete.
Det handlar bl.a. om att förebygga att individer lockas till våldsbejakande



rörelser och att bistå personer som vill lämna sådana rörelser. Det handlar
också om att utveckla stöd till föräldrar och anhöriga som med förtvivlan ser
sina kära dras in i terrorsekterna. Arbetet kräver en bred förankring i
samhället. Myndigheter, det civila samhällets organisationer och trossamfund
har en stor uppgift. I syfte att utveckla det förebyggande arbetet ytterligare
utsågs i juli 2014 Mona Sahlin som nationell samordnare för att värna
demokratin mot våldbejakande extremism.

En annan viktig del av det förebyggande arbetet utförs av Säkerhetspolisen.
Det ingår i Säkerhetspolisens uppgifter att motverka terroristbrott och
relaterad brottslighet. I det arbetet ingår bland annat att försöka förhindra att
Sverige används som bas för rekrytering, logistiskt stöd, finansiering eller
attentatsplanering och för att motverka att svenskar deltar i terrorism
utomlands. Säkerhetspolisen arbetar därför för att personer inte ska resa till
konfliktområden för att delta i träning eller strid kopplad till terrorism.

Sverige är inte det enda land som möter denna problematik. Hundratals
personer från olika europeiska länder har anslutit sig till IS och andra
väpnade extremistgrupper i Syrien och Irak. Samhället har att ansvar för att
förhindra detta, både för att stoppa IS från att få ytterligare resurser att
terrorisera oskyldiga i Syrien och Irak, men också för att värna säkerheten i
Sverige.

Morgan Johansson
Justitie- och migrationsminister

Pressmeddelande: Genomförande av internationella straffrättsliga åtaganden
för att förhindra och bekämpa terrorism

Dir. 2014:155 Genomförande av internationella straffrättsliga åtaganden för
att förhindra och bekämpa terrorism



Debattartikel från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Bryt mansdominansen i EU:s
näringsliv
Publicerad 05 december 2014 Uppdaterad 02 april 2015

SVT Opinion 5 december 2014.
Regeringen har höga ambitioner på jämställdhetsområdet. Ett viktigt steg på
vägen är att bryta mansdominansen på de ledande positionerna i näringslivet.
Svenska företag borde själva förstå vikten av att ta tillvara den outnyttjade
potential som finns hos kompetenta kvinnor istället för att slentrianmässigt
rekrytera män. Jämnare könsfördelning i bolagsstyrelserna kommer att öka
företagens konkurrenskraft. Frågan om jämnare könsfördelning i
bolagsstyrelser är dock betydligt större än så. Besluten som tas i styrelserna
påverkar sysselsättningen, konsumtionsmönstren, vår gemensamma miljö
och mycket annat. Jämnare könsfördelning i bolagsstyrelserna är alltså inte
bara en fråga för de enskilda bolagen.

Den här frågan har debatterats länge och nu är det hög tid för bolagen att
agera. Om näringslivet inte till år 2016 lyckats få in 40 procent kvinnor i
styrelserna avser vi, om vi får fortsatt förtroende som regering, att lägga fram
ett förslag om att enligt norsk modell ändra aktiebolagslagen så att
jämställdheten i börsbolagens styrelser säkerställs.

Diskussionen om behovet av jämställda bolagsstyrelser förs inte bara i
Sverige. Sedan ett par år pågår en parallell process i EU. Kommissionen har
föreslagit lagstiftning som går ut på att bolagen ska ha en tillsättningsprocess
som säkerställer att den bäst lämpade mannen eller kvinnan får jobbet. Det
låter självklart, men så är det inte i dagens Europa.

I många EU länder är frånvaron av kvinnor i maktpositioner ännu mer
påtaglig än i Sverige. Det innebär ännu större kompetensförluster men
framförallt att fler kvinnor får se sig passerade av mindre kompetenta män.
Bristen på jämställdhet är inte värdig Europa år 2014. Regeringen vill därför
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att Sverige arbetar aktivt även på EU-nivå för att jämna ut orättvisorna
mellan könen.

Det nuvarande förslaget till EU-regler ger medlemsstaterna betydande frihet
att välja metoder i arbetet mot mer jämställda styrelser. Det kan t.ex. ske
genom självreglering i näringslivet. Det är alltså inte ett särskilt långtgående
förslag som det snart ska tas beslut om.

Förslaget till nya EU-regler har förvisso sina brister. I praktiken ställer det
bara krav på att mer än att en fjärdedel av styrelseledamöterna är kvinnor.
Den svenska regeringen anser inte att det är tillräckligt, men det är ett steg i
rätt riktning.

Att förslaget inte är tillräckligt ambitiöst får inte skymma det faktum att
direktivet i grunden är ett utmärkt redskap för att få börsbolagen inom hela
EU att på allvar ta itu med den bristande jämställdheten. I många
medlemsstater är andelen kvinnor i styrelserna inte ens tio procent. I sju EU-
länder är andelen kvinnor i bolagsstyrelserna inte ens 10 procent! Sverige har
nu chansen visa var vi står i en viktig jämställdhetsfråga.

Nästa vecka ska förslaget till EU-regler behandlas i rådet. Vi anser att
Sverige bör ställa sig bakom förslaget i stort. Om det går igenom, kommer det
att bidra till att stärka europeiska företags konkurrenskraft och till ett
rättvisare Europa. Genom att stödja förslaget kan Sverige också aktivt
påverka arbetets inriktning.

Nu är det dags för Centerpartiet och Folkpartiet att bekänna färg. Talar man
vackert om ökad jämställdhet bör man också ta ställning. Om Annie Lööf
och Jan Björklund väljer att stoppa förslaget i fredagens EU-nämnd riskerar
vi en situation där Sveriges röst blir den som stoppar det europeiska
jämställdhetsarbetet. Det finns en grupp länder som vill stoppa förslaget och
försöker bygga upp en blockerande minoritet. Sveriges ändrade ståndpunkt
kan mycket väl bli avgörande om inte allianspartierna tillsammans med
Sverigedemokraterna väljer att stoppa den. 

Tidigare har de borgerliga partierna avisat liknande förslag på EU-nivå. Vår
förhoppning är därför att Centerpartiet och Folkpartiet idag omprövar sitt
motstånd mot "minimiregler" för jämställdhet i bolagsstyrelserna på
Europeisk nivå.

Morgan Johansson, justitie- och migrationsminister
Åsa Regner, barn, äldre och jämställdhetsminister





Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fortsatt sänkt avgift för nationella
id-kort
Publicerad 09 september 2022

Den tillfälligt sänkta ansökningsavgiften för nationella
id-kort blir kvar till årsskiftet, det meddelar regeringen i
dag. Syftet är att underlätta för medborgare att skaffa
resehandlingar och att fortsatt korta väntetiderna för nya
pass.
Det var i våras som regeringen beslutade att tillfälligt sänka
ansökningsavgiften för nationella id-kort, efter en hemställan från
Polismyndigheten. Syftet var att underlätta för medborgare att få en
resehandling utfärdad i rimlig tid och att korta väntetiderna för att ansöka om
ett nytt pass.

Polismyndigheten har under våren vidtagit flera åtgärder för att korta
väntetiderna för pass och det har gett resultat. Sedan årsskiftet har antalet
tider för att ansöka om pass fyrdubblats och väntetiderna har minskat
kraftigt. Däremot råder det brist på passböcker som orsakar väntetider för att
få det nya passet utfärdat.

Precis som tidigare gäller den tillfälligt sänkta ansökningsavgiften för
nationella identitetskort bara om sökanden inte vid samma ansökningstillfälle
ansöker om pass. Annars uppgår avgiften fortsatt till 400 kronor.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag till nytt regelverk för
aktiebolag inom EU
Publicerad 08 september 2022

I en proposition till riksdagen föreslår regeringen
lagändringar för att öka möjligheter för bolag att bland
annat genomföra sammanslagningar och delningar över
nationsgränserna. Samtidigt skärps myndighets‐
kontrollen. Förslagen bygger på ett EU-direktiv.
EU:s medlemsländer har beslutat om ett övergripande regelverk om bolags
rörlighet över nationsgränserna inom unionen. Det gäller framför allt när
aktiebolag kan ombildas, fusioneras eller delas över nationsgränserna. För att
kunna genomföra EU-reglerna i Sverige föreslår därför regeringen ett antal
förändringar i den nationella lagstiftningen.

Prop. 2021/22:286 Bolags rörlighet över gränserna inom EU

I propositionen föreslår regeringen att reglerna om aktiebolags möjlighet att
genomföra gränsöverskridande sammanslagningar, så kallade fusioner, ska
utvecklas. Det införs också möjligheter till gränsöverskridande delning och
ombildning av aktiebolag.

Samtidigt vill regeringen att myndighetskontrollen skärps och föreslår därför
att Bolagsverket får en central roll för att motverka att de gränsöver‐
skridande förfarandena används för till exempel brottsliga eller otillbörliga
ändamål.

Ytterligare ett av förslagen i propositionen är att aktieägare som röstar mot
en gränsöverskridande sammanslutning ska få rätt att lösa in sina aktier, mot
en ersättning som bolaget erbjuder. Även arbetstagarnas rätt till information
och medverkan i samband med ett gränsöverskridande förfarande stärks.

https://www.regeringen.se/


Flera av förslagen i propositionen gäller även för ekonomiska föreningar och
finansiella företag.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 31 januari 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker Umeå
Publicerad 06 september 2022 Uppdaterad 06 september 2022

Den 6-7 september är justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson i Umeå. På programmet står bland
annat flera skolbesök och ett seminarium på Umeå
universitet. Statsrådet träffar även representanter från
lokalpolisen, skolan och kommunens lokala brotts- och
drogförebyggande råd.

Program i urval

Tisdag 6 september

Kl. 10.00 Operativa teamet på Ersängsskolan
Besöker Ersängsskolan och träffar representanter från skolan, socialtjänsten
och operativa teamet som tillsammans arbetar med gränssnittet mellan
hemmet och skolan i syfte att förhindra utsatta områden. Besöket är inte
öppet för media.

Kl. 13.15 Besöker Dragonskolan
Träffar gymnasielever som läser ekonomiprogrammet.
Adress: Dragongatan 1, Umeå

Kl. 15.00 Årets brottsförebyggandekommun 2021
Statsrådet träffar lokalpolischef och representanter från skolan och
kommunens lokala brotts- och drogförebyggande råd, Umebrå. Tillsammans
berättar de om det brottsförebyggande arbetet som bedrivs i kommunen.
Umeå kommun tilldelades 2021 utmärkelsen Årets brottsförebyggande
kommun av Centralförbundet för alkohol- och narkotikaupplysning (CAN).
Adress: Stadshuset, Umeå
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Onsdag 7 september

Kl. 12.15 Lunchseminarium på Umeå universitet
Seminarium för studenter och allmänhet på Umeå universitet.
Adress: Universitetstorget 4, Umeå

Media är välkomna att delta under delar av programmet.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nya förslag förbättrar säkerheten i
Sverige och EU
Publicerad 02 september 2022

Justitiedepartementet har i dag remitterat en
promemoria med förslag för att anpassa den svenska
lagstiftningen till två EU-förordningar som gör det lättare
att fastställa och kontrollera personers identitet.
I maj 2019 antog EU två förordningar som innebär att vissa EU-
gemensamma it-system ska kunna kommunicera och utbyta uppgifter med
varandra, så kallad interoperabilitet. Det handlar om system som används på
områdena gränser och visering, polissamarbete och straffrättsligt samarbete,
samt asyl och migration.

Hittills har identitetsuppgifter, som namn, fingeravtryck och fotografier,
lagrats i olika it-system som inte är sammankopplade. Detta har lett till att
personer som använder sig av olika identiteter ibland har kunnat undgå
upptäckt när de passerar EU:s yttre gränser eller kontrolleras av polis, tull
eller migrationsmyndigheter. De nya förordningarna gör de yttre
gränskontrollerna effektivare och underlättar upptäckt av personer som
använder sig av flera olika identiteter. De förbättrar därför säkerheten i
Sverige och hela EU.

EU-förordningarna är direkt tillämpliga i Sverige, men kräver vissa ändringar
av befintlig lagstiftning för att bli effektiva. Justitiedepartementet har tagit
fram en promemoria med förslag på anpassningar av nationell rätt i syfte att
utnyttja möjligheterna enligt de nya EU-förordningarna i så hög grad som
möjligt. Promemorian skickas nu på remiss. 
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nytt justitieråd i Högsta
förvaltningsdomstolen
Publicerad 01 september 2022 Uppdaterad 01 september 2022

Regeringen har i dag utnämnt advokaten Martin Nilsson
till justitieråd i Högsta förvaltningsdomstolen.
Martin Nilsson har sedan 2003 varit delägare i Mannheimer Swartling
Advokatbyrå där han har arbetat sedan 1996, främst inom områdena för
skatterätt och finansmarknadsrätt. Martin Nilsson har även en ekonomie
kandidatexamen från Stockholms universitet och en Master of Laws (LL.M)
från New York University.

Martin Nilsson tillträder som justitieråd den 29 september 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
Halland
Publicerad 22 augusti 2022

Den 23-24 augusti är justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson i Halland. Statsrådet besöker bland
annat det kommunala bostadsbolaget i Falkenberg
(FABO). Under resan träffar statsrådet också
kvinnojouren och ungdomsjouren i Varberg och besöker
en ungdomsgård.

Program i urval

Tisdag 23 augusti

Kl. 13:00 – Träffar Falkenbergs Bostads AB (FABO)
Statsrådet besöker FABO som driver ett projekt för att skapa lugn i
bostadsområden som tidigare varit stökiga. 
Adress: Möllegatan 2, Falkenberg

Kl. 14:55 – Besöker Stenfalken
Träffar representanter från kommunen och lokalpolisen. Besöker bland
annat idrottsskolan i bostadsområdena Sloalyckan, Falkagård och Skogstorp,
och ett lokalt jämställdhetsprojekt för tjejer. Statsrådet gör också en
rundvandring på Stenfalken. 
Adress: Stenfalksvägen 33, Falkenberg

Onsdag 24 augusti

Kl. 09:45 – Träffar kvinnojouren och ungdomsjouren i Varberg,
lokalpolisen och LO
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Träffar lokala företrädare och berättar om det nationella förebyggande
arbetet, åtgärder mot mäns våld mot kvinnor och regeringens åtgärder mot
gängkriminalitet. Deltagarna får också berätta om sina respektive lokala
verksamheter.

Kl. 14:45 – Mittpunktens ungdomsgård
Besöker Mittpunktens ungdomsgård som driver verksamhet för att inkludera
unga i hela kommunen.
Adress: Simhallsgatan 3, Varberg

Media är välkomna att delta under delar av besöket. För mer information
kontakta pressekreteraren.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson reser till
Gotland
Publicerad 17 augusti 2022 Uppdaterad 17 augusti 2022

Onsdag den 17 augusti reser justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson till Gotland. Under
dagen besöker statsrådet bland annat hemvärnet och
totalförsvaret.

Program

Kl. 11.00 – Öppet möte
Adress: Södra Murgatan 53, Visby

Kl. 13.00 – Hemvärnet Gotlands regemente P18
Besöker hemvärnet och träffar medarbetare på P18-området, Gotlands
regemente.
Adress: Regementsgatan 35, Visby

Kl. 14.00 – Totalförsvaret i Region Gotland
Fortsätter besöket på P18-området och träffar medarbetare på regionens
totalförsvarsenhet. 
Adress: Visborgsallén 19, Visby
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet,
Statsrådsberedningen

Statsminister Magdalena
Andersson besöker Göteborg
Publicerad 12 augusti 2022

Söndag den 14 augusti åker statsminister Magdalena
Andersson till Göteborg.
Under förmiddagen besöker statsministern sjöpolisen tillsammans med
finansminister Mikael Damberg och justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson. Besöket avslutas med en pressträff där en regeringsnyhet
presenteras.

Pressprogram

Kl. 10.00: Samling för journalister och fotografer

Adress: Sjöpolisen, Tånguddens hamn, Hästeviksgatan, Västra Frölunda.

Kl. 10.20: Pressträff med Magdalena Andersson, Mikael Damberg och
Morgan Johansson

Obligatorisk föranmälan per mejl till Frédérique Claise (se presskontakt)
senast lördag 13 augusti kl. 12.00. Ange namn, redaktion, mobilnummer, i
vilken funktion du vill delta (reporter eller fotograf) samt bifoga en kopia på
din presslegitimation.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson
Publicerad 08 augusti 2022 Uppdaterad 08 augusti 2022

I dag, måndag den 8 augusti kl. 14, håller justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson en pressträff där fler
av regeringens åtgärder för att motarbeta
våldsbejakande extremism kommer att presenteras.

Tid: 8 augusti 2022 kl. 14.00
Plats: På plats eller digitalt. Föranmälda journalister kan delta på plats i
Bella, ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredare föreslår att det införs ett
särskilt brott mot psykisk
misshandel
Publicerad 04 augusti 2022

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson har tagit
emot departementspromemorian Straffansvar för
psykiskt våld. Utredaren föreslår att det ska införas ett
särskilt brott mot psykisk misshandel. Utredaren
föreslår också att förolämpning ska kunna ingå i bland
annat en grov fridskränkning och grov
kvinnofridskränkning.
För att stärka det straffrättsliga skyddet mot psykiskt våld föreslår utredaren
att ett nytt brott, psykisk misshandel, införs i brottsbalken. Brottet tar bland
annat sikte på den som upprepat utsätter en annan person för nedvärderande,
förolämpande eller på annat sätt kränkande gärningar. Straffet föreslås vara
fängelse i högst fyra år.

– Mäns våld mot kvinnor kan aldrig accepteras och det är viktigt att
lagstiftningen är heltäckande. Därför är utredarens förslag välkommet, säger
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Utredaren föreslår att lagändringarna ska träda i kraft den 1 januari 2024.
Departementspromemorian kommer att remitteras inom kort.

Uppdraget har varit en del av regeringens åtgärdspaket för att intensifiera
arbetet mot mäns våld mot kvinnor.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
Eskilstuna
Publicerad 01 augusti 2022

Tisdagen den 2 augusti träffar justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson polisen och ett antal
föreningar i Eskilstuna som på olika sätt arbetar med
brottsförebyggande och trygghetsskapande åtgärder.

Program

Kl. 10.00 Träff med polisen
Samtal med kommunpolisen i Eskilstuna angående deras brottsförebyggande
arbete
Plats: Nygatan 4, Eskilstuna

Kl. 11.00 Träff med Brobygget
Möte med Brobygget som bedriver nattvandring och annan form av
integrationsarbete i bostadsområdet Fröslunda.
Plats: Björkhultsvägen 25 c, Eskilstuna

Kl. 13.00 Besök hos Trygga unga
Möte med Trygga unga som är en del av Eskilstuna kommuns arbete för
ökad trygghet för 13–20 åringar som är i riskzon för kriminalitet och
missbruk.
Plats: Verkstan, Verkstadsgatan 5, Eskilstuna

Kl. 14.15 Träff med boende och affärsidkare i Årby
Samtal med en grupp boende som nattvandrar samt representanter från olika
affärsidkare i området.
Plats: Mötesplats Årby, Årbygatan 3, Eskilstuna
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Media är välkomna att delta under delar av besöket. För mer information
kontakta pressekreteraren.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Rutinmässiga transporter ska
kunna utföras av förordnade
arrestantvakter
Publicerad 19 juli 2022

Regeringen har i dag lämnat en proposition till
riksdagen med förslag att ändra i polislagen. Förslaget
innebär att förordnade arrestantvakter ska kunna utföra
rutinmässiga transporter av frihetsberövade personer.
Syftet är att ge Polismyndigheten bättre förutsättningar
att utnyttja sina resurser effektivt och att fokusera på det
polisiära grunduppdraget.
Polismyndigheten kan i dag förordna så kallade arrestantvakter för att
bemanna arrester och bistå ordinarie personal i samband med transporter,
men förordnade arrestantvakter kan däremot inte självständigt utföra trans‐
porter.

Prop. 2021/22:275 Arrestvakter och transportuppdrag

Enligt regeringens förslag ska förordnade arrestantvakter kunna genomföra
rutinmässiga transporter utan att Polismyndighetens ordinarie personal
behöver vara närvarande. Det kan till exempel vara att transportera frihets‐
berövade till domstolsförhandlingar eller sjukvårdsbesök.

– Nu lösgör polisen fler resurser som kan ägna sig åt mer angeläget polis‐
arbete samtidigt som deras förutsättningar för att bekämpa brott ökar, säger
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

I propositionen föreslås även att endast väktare i auktoriserade bevaknings‐
företag ska få förordnas att vara arrestantvakt. Dessutom ska förordnade
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arrestantvakter ha tystnadsplikt om vissa uppgifter som han eller hon på
grund av sitt uppdrag har fått veta.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fler dömda i Sverige får avtjäna
straff i sina hemländer
Publicerad 12 juli 2022

I en proposition som överlämnas till riksdagen i dag
föreslår regeringen att handläggningen hos Kriminal‐
vården och domstolarna effektiviseras ytterligare så att
fler EU-medborgare som har dömts i Sverige ska kunna
avtjäna straffen i sitt eget land.
Överförande av straffverkställighet är ett samarbete mellan stater som
förenklat innebär att en dom eller slutligt beslut i brottmål som har meddelats
i en stat ska verkställs i en annan stat. Samarbetet som rör överförande av
frihetsberövande påföljder bygger på grundtanken att den dömde ska verk‐
ställa sitt straff i den stat där han eller hon har de bästa förutsättningarna att
återanpassa sig till ett normalt liv när verkställigheten avslutas.

Prop. 2021/22:273 Förbättrad hantering av ärenden om överförande av
straffverkställighet

Regeringen föreslår därför följande lagändringar:

Kravet att det ska finnas särskilda skäl för ett översändande om det
återstår mindre än sex månader av straffet vid tidpunkten för över‐
sändandet tas bort.
Ytterligare möjligheter att sända över domen innan Kriminalvårdens
beslut har fått laga kraft införs.

– Med de nya reglerna på plats kommer fler dömda personer kunna
överföras till sina hemländer för att avtjäna sina straff där. Istället för att
stora grupper av utländska medborgare utan anknytning till Sverige ska sitta i
anstalter och häkten här, säger justitie- och inrikesminister Morgan
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Johansson.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 december 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nya regler om upphovsrätt på den
digitala inre marknaden
Publicerad 12 juli 2022

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag om hur EU:s nya upphovsrätts‐
direktiv ska genomföras i Sverige.
Den 17 april 2019 antogs EU:s nya upphovsrättsdirektiv som reglerar
upphovsrätten på den digitala inre marknaden. Direktivet syftar till att
anpassa och komplettera unionens regelverk till den tekniska utvecklingen.

Prop. 2021/22:278 Upphovsrätten på den digitala inre marknaden

– Äntligen får vi de här reglerna på plats. Även om några av delarna i
direktivet har varit väldigt omdiskuterade tar de här förslagen hand om de
farhågor som många har haft när det gäller möjligheten att dela material på
internet. Förhoppningen är också att det nya regelverket ska innebära en
förstärkning för Sveriges kulturskapare och bidra till en mer välfungerande
marknad för upphovsrätten i den digitala miljön, säger justitie- och inrikes‐
minister Morgan Johansson.

I propositionen föreslås nya inskränkningar i upphovsrätten för att underlätta
undervisning och forskning och för att kulturarvet ska kunna bevaras, samt
nya bestämmelser för att förbättra förutsättningarna för att fritt kunna återge
äldre konstverk.

För att tidningsföretagen ska kunna få ersättning när deras material används
online föreslås även en ny ensamrätt för framställare av presspublikationer
och en avtalslicens som möjliggör heltäckande avtal i situationer där press‐
publikationer utnyttjas på online.

Nya regler för att reglera ansvaret för leverantörer av tjänster på internet där
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användarna själva laddar upp material föreslås också. Bestämmelserna
innebär att leverantörerna ska ingå avtal med de rättsinnehavare som vill det,
men också att de ska vara skyldiga att i flera avseenden agera i förhållande
till material som mot rättsinnehavarens vilja laddas upp på tjänsterna.
Särskilda regler föreslås för att skydda tjänsternas användare.

Vidare innehåller propositionen bestämmelser som avser att stärka avtals‐
positionen för upphovsmän, utövande konstnärer och fotografer när de
överlåter sina rättigheter till förlag, producenter, tidningar och andra aktörer
på den upphovsrättsliga marknaden.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En effektivare tvistlösning för
kollektiva hyresförhandlingar
Publicerad 12 juli 2022

Regeringen föreslår ett oberoende tvistlösnings‐
förfarande för tvister inom ramen för de årliga hyres‐
förhandlingarna. Syftet är att tvisterna ska kunna
avgöras snabbare och att förhandlingarna ska bli
effektivare.
Parterna på hyresmarknaden för regelbundet kollektiva förhandlingar om
justering av den allmänna hyresnivån. Förhandlingarna brukas kallas de
årliga hyresförhandlingarna. När förhandlingarna inte fungerar väl kan det
orsaka stora problem. Om parterna inte kommer överens riskerar det att leda
till omfattande processer i hyresnämnderna. Utdragna processer innebär
också en risk för att hyresgästerna drabbas av hyreshöjningar retroaktivt.

Prop. 2021/22:277 Ett oberoende tvistlösningsförfarande för kollektiva
hyrestvister

För parterna på den allmännyttiga hyresmarknaden finns sedan tidigare ett
tvistlösningsförfarande som innebär att tvister inom ramen för de årliga
hyresförhandlingarna kan lösas snabbt och effektivt. Förfarandet är inte
reglerat i lag, utan har inrättats genom avtal mellan partsorganisationerna på
den allmännyttiga sidan, Hyresgästföreningen och Sveriges Allmännytta.
Regeringen föreslår nu en ny lag med ett liknande tvistlösningsförfarande
som kan användas även av parterna på den privata hyresmarknaden.

– Det är mycket positivt att partsorganisationerna på den privata sidan,
Fastighetsägarna och Hyresgästföreningen, har kommit överens om att
använda sig av det tvistlösningsförfarande som regeringen föreslår. Att de
årliga förhandlingarna kan bedrivas mer effektivt är viktigt inte minst för
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hyresgästerna, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

För att ytterligare effektivisera hyresförhandlingarna föreslås också skärpta
regler för hur förhandlingarna ska bedrivas. Det införs en skadestånds‐
skyldighet för en part som inte inställer sig till ett förhandlingssammanträde
inom viss tid. Det föreslås vidare att det skadestånd som en part ska ha rätt
till om motparten bryter mot sin förhandlingsskyldighet ska uppgå till minst
ett halvt prisbasbelopp. Syftet är att höja nivåerna på skadestånden jämfört
med i dag.

De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 januari 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skärpta krav på offentliga biträden
i migrationsprocessen ska utredas
Publicerad 08 juli 2022

En utredare ges i uppdrag att ta ställning till vissa frågor
om offentliga biträden. Syftet är att stärka rätts‐
säkerheten i migrationsprocessen.
Utländska medborgare som riskerar avvisning eller utvisning från Sverige
eller som tas i förvar kan ha rätt till ett offentligt biträde. Dessa förordnas
huvudsakligen av Migrationsverket och i vissa fall av Polismyndigheten och
migrationsdomstolarna.

Det har över tid från olika håll förts fram att vissa offentliga biträden som
förordnas i asylärenden inte har den kompetens som krävs. Till skillnad från
migrationsdomstolarna har Migrationsverket eller Polismyndigheten i dags‐
läget inte heller möjlighet att generellt hindra olämpliga ombud från att
medverka i migrationsärendena.

Vidare förekommer det även att vissa offentliga biträden åtar sig så många
förordnanden att de inte klarar av att hantera ärendena själva, utan lämnar
över dessa till andra ombud, genom så kallad substitution.

En utredare får därför i uppdrag att titta på frågor som rör offentliga biträden
och då med ett särskilt fokus på migrationsprocessen.

– Det är viktigt att offentliga biträdens arbete håller hög kvalitet, inte minst
för asylsökande som ofta befinner sig i en utsatt situation. Utredningen som
vi nu fått på plats syftar till att ytterligare förbättra rättssäkerheten i
migrationsprocessen, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Utredaren ska bland annat
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ta ställning till om behörighetskraven för offentliga biträden i migrations‐
processen bör skärpas,
ta ställning till om Migrationsverket bör ha möjlighet att generellt hindra
olämpliga ombud och biträden från att medverka i ärenden hos myndig‐
heten,
ta ställning till om det genom skärpta regler om substitution eller på
något annat sätt är möjligt att begränsa antalet uppdrag som ett offentligt
biträde kan åta sig samtidigt,
ta ställning till behovet av ett utökat informationsutbyte mellan
Migrationsverket, Polismyndigheten och migrationsdomstolarna av upp‐
gifter med betydelse för kontroll av offentliga biträdens lämplighet, och
lämna nödvändiga författningsförslag.

Utredare blir Erik Hjulström, som är kammarrättsråd vid Kammarrätten i
Stockholm. Uppdraget ska påbörjas den 1 september 2022 och redovisas till
Justitiedepartementet senast den 1 juni 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Åtgärder mot otillåten påverkan
och korruption ska utredas
Publicerad 08 juli 2022

Regeringen har i dag beslutat att tillsätta en utredning
som ska genomföra en översyn av vilka åtgärder som
behövs för att motverka otillåten påverkan och
korruption. Syftet är att säkerställa att samhället vidtar
tillräckliga åtgärder på kort och lång sikt för att före‐
bygga och bekämpa dessa problem.
Arbetet mot otillåten påverkan och korruption handlar om att skydda grund‐
läggande demokratiska principer om likabehandling, rättssäkerhet och
effektivitet och om att motverka tystnadskulturer, samt framväxten av
parallella samhällsstrukturer.

Dir. 2022:112 Åtgärder mot otillåten påverkan och korruption

– Tillräckliga åtgärder måste vidtas så att verksamheter bedrivs på ett
korrekt sätt och att offentliga medel inte används på felaktiga grunder. Det
är förutsättningar för att högt förtroende för den offentliga förvaltningen och
välfärdssystemen ska kunna upprätthållas, säger justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson.

Översynen ska omfatta statlig, regional och kommunal verksamhet, samt
näringsliv med särskilt fokus på verksamhet som är offentligt finansierad.

Utredaren ska föreslå åtgärder på följande områden:

sammanställa kunskap om otillåten påverkan och korruption,
analysera riskfaktorer för otillåten påverkan och korruption och 
föreslå åtgärder för att förebygga och bekämpa otillåten påverkan och
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korruption.

Uppdraget ska redovisas senast den 5 januari 2024.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Polisens kompetens att bemöta
psykisk ohälsa ska stärkas
Publicerad 08 juli 2022

Polismyndigheten ska stärka kompetensen hos med‐
arbetarna för att bemöta personer med psykisk ohälsa
kopplat till brott i nära relation. Uppdraget är en del av
regeringens åtgärdspaket för att intensifiera arbetet mot
mäns våld mot kvinnor.
En stor andel av de män som begår dödligt våld mot kvinnor i nära relation
har en bakomliggande psykisk ohälsa. Mäns våld mot kvinnor är ett allvarligt
samhällsproblem. Våldet orsakar stort lidande och livslånga konsekvenser för
de som drabbas. Varje dag möter många polisanställda i sitt arbete personer
som lider av psykisk ohälsa. Det handlar till exempel om ingripande- och
receptionsverksamheterna, men även barnutredare och utredare av brott i
nära relation.

Uppdrag att stärka kompetensen hos polisanställda för att bemöta personer
med psykisk ohälsa i ärenden om brott i nära relation

– Hela samhället måste stå samlat för att bekämpa våldet. Polismyndigheten
har en viktig roll i arbetet för att bekämpa mäns våld mot kvinnor. Det finns
också stor efterfrågan bland myndighetens personal att stärka kompetensen
inom psykisk ohälsa, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Regeringen har därför gett Polismyndigheten följande uppdrag:

• Förstärka myndighetens interna utbildningsinsatser på området. Insatserna
ska grunda sig på en behovsanalys och genomförda utbildningsinsatser ska
följas upp.

• Utveckla arbetsmetoderna för att bemöta psykisk ohälsa kopplat till brott i
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nära relation. Särskild vikt ska läggas på bemötande av de brottsutsatta.

• Utveckla samverkansformer och riskbedömningar med relevanta aktörer,
såsom hälso- och sjukvården och socialtjänsten.

Delredovisningar ska lämnas senast den 30 mars 2023 och den 15 juni 2024.
Uppdraget ska slutredovisas senast den 15 september 2025 till Justitie‐
departementet med kopia till Socialdepartementet.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Det straffrättsliga skyddet mot s.k.
omvändelseförsök ska ses över
Publicerad 08 juli 2022 Uppdaterad 08 juli 2022

Regeringen har beslutat om ett tilläggsdirektiv som
innebär att det straffrättsliga skyddet mot så kallade
omvändelseförsök ska ses över.
En rapport från Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor pekar
på att det finns unga hbtq-personer som utsätts för påtryckningar och tvång
som syftar till att få dem att förändra, permanent dölja eller avstå från att
leva i enlighet med sin sexuella läggning eller könsidentitet, eller uttrycka
kön på det sätt personen själv vill, i rapporten benämnt omvändelseförsök.

– Alla människor ska ha rätten att forma sitt eget liv på det sätt som passar
en själv. Det gäller alla, oavsett om man är kille eller tjej och oavsett vilken
sexuell läggning eller könsidentitet man har, säger justitie- och inrikes‐
minister Morgan Johansson.

Någon särskild straffbestämmelse som avser så kallade omvändelseförsök
finns inte i dag och det är oklart om alla former av omvändelseförsök träffas
av den gällande straffrättsliga regleringen. Regeringen har därför gett Utred‐
ningen om åtgärder mot kontroller av flickors och kvinnors sexualitet ett
tilläggsuppdrag att se över det nuvarande straffansvaret för omvändelse‐
försök och ta ställning till om det straffrättsliga skyddet bör förstärkas.

Dir. 2022:113 Tilläggsdirektiv till Utredningen om åtgärder mot kontroller av
flickors och kvinnors sexualitet (Ju 2021:16)

Uppdraget enligt tilläggsdirektiven ska redovisas senast den 1 juni 2023.
Uppdraget enligt de ursprungliga direktiven ligger fast och ska alltså redo‐
visas senast den 1 december 2022, men i ett delbetänkande.
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Utredare är rådmannen Maria Hölcke.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag till Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap och
Försvarsmakten att pröva
förmågan att rapportera och ta
fram lägesbilder under höjd
beredskap
Publicerad 07 juli 2022

Regeringen har i dag beslutat att ge Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap (MSB) och Försvars‐
makten i uppdrag att under 2023 pröva förmågan att
rapportera och ta fram samlade lägesbilder under höjd
beredskap.
Den säkerhetspolitiska utvecklingen i Sveriges närområde har medfört ett
behov av att stärka totalförsvaret. För att kunna fatta beslut och inrikta total‐
försvaret under höjd beredskap är det centralt att nödvändig information
förmedlas från relevanta aktörer inom totalförsvaret i form av lägesbilder.
Förmågan till detta behöver prövas, därför ges nu ett uppdrag till MSB och
Försvarsmakten att säkerställa myndigheternas förmåga att rapportera under
höjd beredskap. Uppdraget ska ske i samverkan med beredskapsmyndig‐
heter, sektorsansvariga myndigheter, myndigheter med uppgifter inom det
militära försvaret, länsstyrelser, civilområdesansvariga länsstyrelser,
kommuner och regioner. I arbetet innefattas även att utveckla arbetsformer
för rapportering samt genomföra kunskaps- och förmågehöjande insatser.

Uppdrag till Myndigheten för samhällsskydd och beredskap och Försvars‐
makten att pröva förmågan avseende rapportering under höjd beredskap
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Uppdraget är en del av arbetet med den nya struktur för samhällets kris‐
beredskap och civilt försvar som regeringen beslutade i våras.

MSB och Försvarsmakten ska redovisa slutsatserna från arbetet till
Regeringskansliet senast den 1 april 2024.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen utser ny
generaldirektör för
Brottsförebyggande rådet
Publicerad 07 juli 2022

Regeringen har i dag utsett Mattias Larsson till ny
generaldirektör och chef för Brottsförebyggande rådet.
Han tillträder sin tjänst den 1 oktober 2022 och kommer
närmast från en tjänst som departementsråd och chef
för straffrättsenheten vid Justitiedepartementet.
Brottsförebyggande rådet (Brå) har till uppgift att bidra till kunskapsutveck‐
lingen inom rättsväsendet och det kriminalpolitiska området samt att stödja
brottsförebyggande arbete. Myndigheten verkar för att minska brottsligheten
och öka tryggheten genom att ta fram fakta och sprida kunskap om brotts‐
lighet, brottsbekämpning och brottsförebyggande arbete.

– Jag är mycket glad att Mattias Larsson har tackat ja till att bli general‐
direktör för Brå. Med sin gedigna kunskap och erfarenhet av brotts‐
bekämpande och brottsförebyggande frågor kommer han att bidra till att
utveckla Brås verksamhet ännu mer, säger justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Rekordmånga anställda i
Polismyndigheten
Publicerad 05 juli 2022

Antalet anställda i Polismyndigheten slår rekord.
Regeringens historiska satsning har lett till att Sverige
nu har fler poliser än någonsin tidigare.
Polistätheten behöver öka för att bekämpa brottsligheten och öka tryggheten
i hela landet. Det är en högt prioriterad fråga för regeringen. Därför
genomför regeringen en historisk satsning på Polismyndigheten som innebär
att antalet anställda ska öka med 10 000 fram till och med 2024 jämfört med
ingången av 2016.

För att säkerställa ökningen av polisanställda har regeringen dessutom
beslutat att starta polisutbildning på två nya lärosäten, i Malmö och Borås.
Numera finns därför polisutbildningen på fem orter och flera av dem
erbjuder även distansutbildning. Dessutom har regeringen initierat en ny,
snabbare antagningsprocess till polisutbildningen. Detta har gett effekt.
Antalet antagna till polisutbildningen har mer än fördubblats sedan 2015 och
det är fortsatt högt söktryck.

– Vi kan konstatera att Polismyndigheten har ett nytt tillväxtrekord med
35 723 polisanställda. Aldrig någonsin tidigare har det funnits så många
anställda hos polisen, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Regeringen har genomfört stora budgetsatsningar för att finansiera polis‐
tillväxten och anslaget har ökats kraftigt. Sedan Polismyndigheten
ombildades 2015 har myndighetens anslag ökat med runt 12,7 miljarder
kronor, en ökning med 60 procent. Till 2024 beräknas anslaget öka med
nästan 17,4 miljarder kronor jämfört med 2015. Det är en motsvarande
ökning med 82 procent.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Stärkt hyresrättsligt skydd för
våldsutsatta kvinnor
Publicerad 01 juli 2022

Det hyresrättsliga skyddet för personer som har utsatts
för brott i nära relation ska utredas. Syftet är att
säkerställa att det finns tillräckliga möjligheter för den
som har blivit utsatt för brott att kunna bo kvar i den
gemensamma bostaden.
Arbetet mot mäns våld mot kvinnor är en prioriterad fråga för regeringen.
Våldsutsatta kvinnors behov av en varaktig bostad är en viktig del i arbetet
mot mäns våld mot kvinnor, för att öka tryggheten och säkerheten för
kvinnor. I en relation där våld utövas finns det många gånger en koppling till
en gemensam bostad och ofta är det den våldsutsatta kvinnan som tvingas
flytta när hon inte längre kan bo tillsammans med förövaren. Redan i dag
finns det ett visst skydd när det kommer till hyresrätter men utredaren ska nu
se över om skyddet behöver stärkas ytterligare.

– En kvinna som har blivit utsatt för våld i hemmet ska inte förlora sitt
hyresavtal eller tvingas flytta från sitt hem för att det är förövaren som står
på kontraktet. Genom att se över regelverket gör vi vad vi kan för att
säkerställa att personer som utsätts för våld får det hyresrättsliga skydd som
de behöver, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Uppdraget har sin grund i det åtgärdspaket för att intensifiera arbetet mot
mäns våld mot kvinnor som den dåvarande regeringen bestående av
Socialdemokraterna och Miljöpartiet presenterade i juni 2021.

– Det är hög tid för ett perspektivskifte: Vi måste lägga skulden och
konsekvenserna hos förövaren, inte brottsoffren. Våldsutsatta kvinnor och
barn som redan befinner sig i en utsatt situation inte tvingas flytta från sin
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bostad och berövas det hem som ska utgöra en trygghet för dem, säger
Miljöpartiets språkrör Märta Stenevi.

Utredningsuppdraget har getts till rättschefen tillika tillträdande
chefsrådmannen vid Nacka tingsrätt, mark- och miljödomstolen, Magnus
Hermansson.

Uppdraget ska redovisas senast den 12 juni 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regleringen av polisens
användning av skjutvapen ska ses
över
Publicerad 30 juni 2022

En utredare ges i uppdrag av att föreslå en ny reglering
av polisens användning av skjutvapen som kan ersätta
den nuvarande skjutkungörelsen från 1969.
Polisens användning av skjutvapen regleras främst genom kungörelsen
(1969:84) om polisens användning av skjutvapen, den så kallade
skjutkungörelsen. Regleringen har inte genomgått någon egentlig översyn
sedan den beslutades för över 50 år sedan, någonting som Polismyndigheten
länge har efterfrågat. Regeringen har därför i dag gett en utredare –
justitierådet Petter Asp – i uppdrag att föreslå en ny och modernare reglering
av polisens användning av skjutvapen som kan ersätta skjutkungörelsen.

Den nya regleringen ska säkerställa att skjutvapen används med mycket stor
restriktivitet, men måste samtidigt ge stöd för att skjutvapen används i de fall
där det är befogat och vara utformad på ett ändamålsenligt sätt.

Uppdraget ska redovisas senast den 4 september 2023.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fastighetsregistret ska göras
säkrare och mer tillgängligt
Publicerad 30 juni 2022

Regeringen ger en särskild utredare i uppdrag att se
över regleringen av fastighetsregistret. Syftet är att
stärka säkerhetsskyddet och skapa en modern reglering
som bättre tillgodoser samhällets behov av
fastighetsinformation.
Fastighetsregistret är Sveriges offentliga register över hur marken i landet är
indelad och vem som äger vad. Det finns ungefär 3,3 miljoner fastigheter i
Sverige med ett samlat värde på cirka 14 000 miljarder kronor.

Dir. 2022:94 Ett säkrare och mer tillgängligt fastighetsregister

Den nuvarande lagstiftningen om fastighetsregistret har varit i kraft i mer än
20 år. Under den tiden har förutsättningarna för ett gott säkerhetsskydd och
en effektiv informationsförsörjning förändrats, inom bland annat
informationstekniken och det internationella samarbetet. Den rättsliga
regleringen av fastighetsregistret har dock inte hängt med i denna utveckling.

En särskild utredare har därför fått i uppdrag att se över regleringen av
fastighetsregistret. Syftet med uppdraget är att stärka säkerhetsskyddet och
skapa en modern reglering för effektiv informationsförsörjning som bättre
tillgodoser samhällets behov av information.

Uppdraget ska redovisas senast den 1 september 2023.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skärpta regler vid allvarlig
upprepad brottslighet ska utredas
Publicerad 30 juni 2022

Regeringen har i dag beslutat att tillsätta en utredning
som ska lämna förslag till ett förstärkt samhällsskydd
vid allvarlig och upprepad brottslighet. Förslagen ska
också syfta till att minska risken för återfall i brott och
leda till ökad trygghet för brottsoffer.
Straffsystemet har en viktig roll att spela när det gäller kontroll och stöd för
att förebygga återfall, men också för att så långt möjligt hindra fortsatt
brottsaktivitet och skapa trygghet för brottsoffer. Regeringen har också
utvidgat och tydliggjort de kontrollmöjligheter som redan finns, exempelvis
vad gäller fotboja och ökat incitamenteten för att delta i
återfallsförebyggande åtgärder under pågående verkställighet av ett
fängelsestraff.   

– Detta har varit viktiga förändringar för att minska risken för återfall och
förhindra fortsatt brottsaktivitet men vi behöver göra mer, säger justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson.

Regeringen har därför gett en utredare i uppdrag att föreslå åtgärder på
följande områden:

ändrade regler om villkorlig frigivning vid allvarlig och upprepad
brottslighet
förhöjt straffmaximum vid kvalificerade återfall
förbud att kontakta brottsoffer
en förstärkt reglering om vistelseförbud för gängkriminella, till exempel i
form av en ny påföljd
en ökad användning av återfallsförebyggande åtgärder på anstalt och
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efter villkorlig frigivning
skärpta reaktioner vid misskötsamhet av skyddstillsyn och vid rymningar
från anstalt

Uppdraget ska redovisas senast den 30 december 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Arbetet med avhopparverksamhet
samordnas nationellt av
Polismyndigheten
Publicerad 30 juni 2022 Uppdaterad 30 juni 2022

Polismyndigheten får nationellt samordningsansvar för
arbetet med stöd till avhoppare och ett antal
myndigheter ska utveckla arbetet med att identifiera
potentiella avhoppare, det har regeringen beslutat i dag.
Polismyndigheten, Kriminalvården, Statens institutionsstyrelse och
Socialstyrelsen har ett pågående uppdrag att förstärka arbetet med stöd till
avhoppare. Detta för att fler individer ska få hjälp att lämna kriminella gäng
och andra destruktiva miljöer.

Regeringen har i dag beslutat att ändra uppdraget till myndigheterna och
beslutat att Polismyndigheten ska ansvara för samordningen av det
myndighetsgemensamma arbetet med avhopparverksamhet. Vidare ska
Polismyndigheten, Kriminalvården och Statens institutionsstyrelse också
utveckla arbetet med att identifiera potentiella avhoppare.

 – Stöd till avhoppare är en viktig del i arbetet mot kriminella gäng och annan
brottslighet. Polismyndigheten får nu en viktig roll att leda och driva på detta
arbete, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Det samordnande ansvaret för Polismyndighetens startar från och med den 1
oktober 2022.

Övriga delar av uppdraget och uppdragstiden ligger fast. Uppdraget ska
delredovisas senast den 2 maj 2023 och slutredovisas senast den 1 februari
2024.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Två nya uppdrag till
Brottsförebyggande rådet för att
stärka säkerheten i skolan
Publicerad 23 juni 2022 Uppdaterad 23 juni 2022

Brottsförebyggande rådet (Brå) har fått två nya uppdrag
av regeringen. Brå ska kartlägga grövre våldsbrott i
skolan och stärka det förebyggande arbetet mot
våldsbejakande extremism i skolan.
För att stärka arbetet mot våldsbrott i skolan behövs uppdaterad kunskap
över hur våldet i skolan ser ut och tar sig uttryck. Det första uppdraget
innebär att Brå ska kartlägga omfattningen och utvecklingen av grövre
våldsbrott i skolan. Kartläggningen ska även omfatta en beskrivning av
våldet i skolan, exempelvis vem som begår det, hur det yttrar sig och vem
det riktar sig mot. Inom ramen för uppdraget ska Brå inhämta synpunkter
och erfarenheter från relevanta myndigheter, organisationer och aktörer.
Uppdraget ska redovisas till Regeringskansliet senast den 27 mars 2024.

– Den svenska skolan ska vara en trygg plats både för elever, lärare och
annan skolpersonal. För att kunna stärka det brottsförebyggande arbetet
behövs uppdaterad kunskap, säger justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson.

Det andra uppdraget innebär att Brå, inom ramen för verksamheten vid
Center mot våldsbejakande extremism (CVE) vid myndigheten, ska ta fram
ett metodstöd och ett informationsmaterial om våldsbejakande extremism
och radikaliserings- och rekryteringsprocesser. Stödet ska vara särskilt
anpassat för att kunna användas inom skolväsendet. Myndigheten ska även
genomföra riktade informationsinsatser till skolpersonal och andra relevanta
aktörer. Vid behov ska CVE även ge lokalt stöd för samverkan mellan
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exempelvis skola, socialtjänst och polis, i frågor kopplade till våldsbejakande
extremism. Uppdraget ska redovisas till Regeringskansliet senast den 1
december 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utbildningsdepartementet

Pressträff med Lina Axelsson
Kihlblom och Morgan Johansson
Publicerad 23 juni 2022 Uppdaterad 23 juni 2022

I dag, torsdag den 23 juni, håller skolminister Lina
Axelsson Kihlblom och justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson en pressträff. Statsråden kommer
att presentera nya beslut kopplat till hur arbetet med
säkerhet i skolan ska förbättras.

Tid: 23 juni 2022 kl. 11.00
Plats: På plats i Bella eller digitalt via Zoom. Inpassering till Bella, ingång
Rödbodgatan 6, från kl. 10.30.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

MSB stärker förebyggandet och
hanterandet av it-incidenter
Publicerad 22 juni 2022 Uppdaterad 22 juni 2022

Regeringen ger Myndigheten för samhällsskydd och
beredskap (MSB) i uppdrag att stärka CERT-SE,
Sveriges nationella funktion för att stödja samhället i
arbetet med att förebygga och hantera it-incidenter.
MSB ska även utveckla och förenkla förebyggande stöd
inom informations- och cybersäkerhetsområdet till
andra myndigheter, kommuner, regioner, företag och
organisationer.
Informations- och cybersäkerheten i Sverige behöver fortsatt stärkas, inte
minst mot bakgrund av den senaste tidens säkerhetspolitiska utveckling. Nu
gör regeringen insatser för att dels förebygga it-incidenter, dels hantera dem
efter att de har inträffat.

Uppdrag till Myndigheten för samhällsskydd och beredskap att stärka funk‐
tionen CERT-SE samt utveckla och förenkla det stöd som lämnas inom
informations- och cybersäkerhetsområdet

Uppdraget innebär en förstärkning av CERT-SE som ska leda till en ökad
förmåga att ge stöd och information till berörda aktörer vid inträffade it-
incidenter. MSB ska även bygga upp en användarnära stödfunktion som kan
ge råd kring tillämpningen av ett systematiskt informationssäkerhetsarbete i
ett förebyggande syfte. Detta gör att myndigheter, regioner, kommuner,
företag och andra organisationer får bättre förutsättningar för att bedriva ett
systematiskt och riskbaserat informationssäkerhetsarbete.

– I vårt digitaliserade och uppkopplade samhälle är informations- och cyber‐
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säkerheten central och ett ansvar som vilar på oss alla. Genom det här upp‐
draget till MSB kommer vi att kunna öka motståndskraften mot kommande
it-incidenter, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Uppdraget ska genomföras i dialog med de övriga myndigheter som arbetar
inom ramen för det nationella cybersäkerhetscentret samt med andra
relevanta myndigheter och organisationer. En skriftlig redovisning av
uppdraget ska lämnas till regeringen senast i samband med årsredovisningen
för 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny lag reglerar kommuners ansvar
att arbeta brottsförebyggande
Publicerad 17 juni 2022

Kommuner har en särskilt viktig roll i samhällets
samlade brottsförebyggande arbete. För att säkerställa
att kommunernas brottsförebyggande arbete är
prioriterat, effektivt och kunskapsbaserat föreslår
regeringen att kommunernas ansvar ska lagstadgas i en
ny lag.
Brottsligheten behöver motverkas med effektiv brottsbekämpning och
förebyggande åtgärder. Regeringen har tagit fram det nationella
brottsförebyggande programmet Tillsammans mot brott, förstärkt
Brottsförebyggande rådet och inrättat regionala brottsförebyggande
samordnare vid länsstyrelserna. Nu tar regeringen nästa steg i det
brottsförebyggande arbetet.

Lagrådsremiss: Kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete

– För att minska brottsligheten räcker det inte med brottsbekämpning. Det
krävs också ett strukturerat och långsiktigt brottsförebyggande arbete, inte
minst för att stoppa nyrekrytering till kriminella gäng och förhindra att barn
och unga involveras i kriminalitet. Därför ser regeringen nu till att
kommunernas ansvar för brottsförebyggande arbete lagstadgas, säger justitie-
och inrikesminister Morgan Johansson.

Enligt förslaget ska kommunerna ta fram en lägesbild över brottsligheten och
utifrån denna ta ställning till behovet av åtgärder och besluta om en
åtgärdsplan. Kommunerna ska också ta visst ansvar för samordningen av det
lokala brottsförebyggande arbetet och inrätta en samordningsfunktion.

https://www.regeringen.se/


Den nya lagen föreslås träda i kraft den 1 juli 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
Totalförsvarsdagarna i Malmö
Publicerad 17 juni 2022 Uppdaterad 17 juni 2022

Fredag 17 juni håller justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson ett anförande på temat
”Totalförsvaret stärker Sverige” i samband med en
nationell totalförsvarsdag i Malmö. Statsrådet besöker
även olika verksamheter i Malmö som arbetar med stöd
och öppenvård för ungdomar.

Program

Kl. 13:30 – 14:30 Anförande på Totalförsvarsdagarna i
Malmö

Försvarsmakten och Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB)
arrangerar tillsammans med Länsstyrelsen Skåne och Malmö stad en
nationell totalförsvarsdag i Malmö lördagen den 18 juni. Dagen innan
genomförs seminarier och debatter för inbjudna gäster där justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson håller ett anförande på temat
”Totalförsvaret stärker Sverige”. 
Adress: Clarion Hotel & Congress Malmö Live, Dag Hammarskjölds torg 2,
211 18 Malmö

14:30 – 15:15 Verksamhetsbesök Lyftet och Flexet

Justitie- och inrikesministern besöker Lyftet som är en öppenvårdsinsats för
ungdomar i åldern 13–21 som hamnat i kriminalitet, missbruk eller annat
risk- eller socialt nedbrytande beteende. Statsrådet besöker också Flexet som
är en nystartad verksamhet som jobbar med stöd till ungdomar under kvällar
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och helger. 
Adress: Arena 305 Kulturcenter, Lantmannagatan 41 b, 214 48 Malmö

15:45 – 16:30 Grillning vid Kinesiska muren

Morgan Johansson träffar boende i Rosengård.
Adress: Grönytan vid Vougts Väg 15, 213 72 Malmö

Media är välkomna att delta under delar av besöket. För mer information
kontakta pressekreteraren.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson reser till
Jönköping
Publicerad 15 juni 2022 Uppdaterad 15 juni 2022

I dag, onsdag den 15 juni, reser justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson till Jönköping där
han bland annat kommer att träffa representanter från
civilsamhället i stadsdelen Råslätt. Under dagen träffar
han även lokalpolisen som berättar om sitt arbete.

Program

Klockan 13:15 – Rundabordssamtal med civilsamhället i Råslätt
Träffar företrädare från civilsamhället, däribland Fritidsföreningen Råslätt,
Underground och Jönköpings islamiska förening, som berättar om hur de
arbetade förebyggande inför Rasmus Paludans demonstrationer.
Plats: Sparvhöksgatan 5, Jönköping

Klockan 15:45 – Besöker lokalpolisområde Jönköping
Träffar polisen som ger en lägesuppdatering om arbetet i Råslätt och inför
demonstrationer.
Plats: Vallgatan 3-5, Jönköping

Media är välkomna under delar av besöket.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nytt regelverk om bolags rörlighet
inom EU
Publicerad 13 juni 2022

Regeringen har beslutat en lagrådsremiss med förslag
till nytt regelverk för aktiebolag. Syftet är att utöka
möjligheterna för bolagen att genomföra bland annat
sammanslagningar och delningar över nations‐
gränserna, samtidigt som myndighetskontrollen skärps.
Förslagen bygger på ett EU-direktiv.
EU:s medlemsländer ska ha ett övergripande regelverk om bolags rörlighet
över nationsgränserna inom unionen. Det gäller framför allt när aktiebolag
kan ombildas, fusioneras eller delas över nationsgränserna. I syfte att genom‐
föra EU-reglerna i Sverige föreslår regeringen ett antal förändringar i den
nationella lagstiftningen.

Lagrådsremiss: Bolags rörlighet över gränserna inom EU

I lagrådsremissen föreslår regeringen att reglerna om aktiebolags möjlighet
att genomföra gränsöverskridande sammanslagningar, så kallade fusioner,
ska utvecklas. Det införs också möjligheter till gränsöverskridande delning
och ombildning av aktiebolag.

För att motverka att de gränsöverskridande förfarandena används för till
exempel brottsliga eller otillbörliga ändamål vill regeringen att myndighets‐
kontrollen skärps, där Bolagsverket föreslås få en central roll.

Vidare föreslår regeringen bland annat att aktieägare som röstar mot en
gränsöverskridande sammanslutning ska få rätt att lösa in sina aktier, mot en
ersättning som bolaget erbjuder. Även arbetstagarnas rätt till information och
medverkan i samband med ett gränsöverskridande förfarande stärks.
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Flera av förslagen i lagrådsremissen gäller även för ekonomiska föreningar
och för finansiella företag. 

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 31 januari 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Snabbare lagföring av brott
Publicerad 10 juni 2022

Regeringen vill att försöksverksamheten med snabbare
lagföring ska bli permanent. I en remiss till Lagrådet
lämnar regeringen förslag som möjliggör ett permanent
snabbförfarande i brottmål och andra åtgärder för snab‐
bare lagföring av brott.
Försöksverksamheten med ett snabbförfarande i brottmål bygger på ökad
samverkan mellan myndigheterna i rättskedjan och ett ändrat arbetssätt hos
Polismyndigheten med fokus på tidiga utredningsåtgärder. Försöket påbör‐
jades i januari 2018 och har fallit väl ut. Det har gett både snabbare lagföring
och bättre kvalitet i brottsutredningarna.

Lagrådsremiss: Snabbare lagföring av brott

– Att brott möts av en snabb reaktion från samhället är viktigt både för
människors trygghet och för deras förtroende för rättsväsendet. Nu ser vi till
att möjliggöra ett permanent snabbförfarande i brottmål i hela landet, säger
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Förslagen i lagrådsremissen handlar bland annat om

krav på tingsrätterna att avgöra brottmål skyndsamt om brottet har ingått
i ett särskilt snabbförfarande under utredningen,
förenklad delgivning i fler fall,
snabbare delgivning av misstanke mot den som är under 18 år, och
effektivare hantering av strafföreläggande.

Snabbförfarandet i brottmål är en av punkterna i regeringens 34‑punkts‐
program med åtgärder mot gängkriminaliteten.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2023.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Arrestantvakter kan få
transportuppdrag
Publicerad 09 juni 2022

I dag lämnade regeringen en lagrådsremiss om ändring
i polislagen. Förslaget innebär att förordnade arrestant‐
vakter ska kunna utföra rutinmässiga transporter av
frihetsberövade personer. Syftet är att ge Polismyndig‐
heten bättre förutsättningar att utnyttja sina resurser
effektivt och att fokusera på det polisiära grund‐
uppdraget.
I dag kan Polismyndigheten förordna så kallade arrestantvakter för att
bemanna arrester och bistå ordinarie personal i samband med transporter.
Förordnade arrestantvakter kan däremot inte självständigt utföra transporter.

Lagrådsremiss: Arrestantvakter och transportuppdrag

Regeringen föreslår att förordnade arrestantvakter ska kunna genomföra
rutinmässiga transporter utan att Polismyndighetens ordinarie personal
behöver vara närvarande. Rutinmässiga transporter kan till exempel vara att
transportera frihetsberövade till domstolsförhandlingar eller sjukvårdsbesök.

– Genom att renodla polisens uppdrag ökar deras förutsättningar för att
bekämpa brott och ägna fler resurser åt mer angeläget polisarbete, säger
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

I lagrådsremissen föreslås att endast väktare i auktoriserade bevaknings‐
företag ska få förordnas att vara arrestantvakt. Dessutom ska förordnade
arrestantvakter ha tystnadsplikt om vissa uppgifter som han eller hon på
grund av sitt uppdrag har fått veta.
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Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag att föreslå utbildningar
inom säkerhetsskyddsområdet
Publicerad 09 juni 2022

Regeringen ger i uppdrag åt Säkerhetspolisen,
Försvarsmakten och Försvarshögskolan att ta fram
förslag på utbildningar inom säkerhetsskyddsområdet.
Den säkerhetspolitiska utvecklingen i omvärlden har medfört ett ökat tryck
på säkerhetskänslig verksamhet och bidragit till ett ökat behov av att
förstärka Sveriges säkerhetsskydd. Därför lämnas nu förslag på att stärka
upp med ytterligare utbildningar inom säkerhetsskyddsområdet, både
gällande grundläggande och fördjupande utbildningar.

Uppdrag att föreslå utbildningar inom säkerhetsskyddsområdet

Vidare ska Säkerhetspolisen, Försvarshögskolan och Försvarsmakten även
lämna förslag på hur säkerhetsskyddsaspekter för själva utbildningarna ska
kunna säkerställas samt fortsätta att analysera och lämna förslag på eventu‐
ella ytterligare behov av åtgärder som behövs för att förstärka kompetens‐
försörjningen inom säkerhetsskyddsområdet.

I uppdraget ingår att utreda och ta fram förslag på

vilka utbildningar som behövs för att möta kompetensbehovet inom
säkerhetsskyddsområdet,
uppskattat behov av utbildningsplatser per år under de närmaste tre till
fem åren,
eventuella särskilda tillträdesregler för utbildningarna,
kostnad och finansiering av förslagen för respektive myndighet, samt
eventuella behov av författningsändringar.

– Den säkerhetspolitiska utvecklingen i vår omvärld kräver att vi har ett
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starkt säkerhetsskydd. Uppdraget om kompetenshöjande utbildningar vi nu
gett Säkerhetspolisen, Försvarsmakten och Försvarshögskolan kommer leda
till att säkerhetsskyddet i Sverige stärks ytterligare, säger justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson.

Uppdraget ska redovisas till Regeringskansliet senast den 28 februari 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nu föreslås skärpta straff för
olovlig körning och rattfylleribrott
Publicerad 09 juni 2022

Regeringen vill se skärpta straff och möjligheter att på
plats frihetsberöva den som kör olovligt eller är
påverkad av alkohol eller narkotika, det framgår i en
lagrådsremiss som beslutades i dag. Enligt förslaget
ska också för återfall i rattfylleribrott normalt dömas till
grovt rattfylleri.
– Att personer gång på gång utsätter andra för livsfara, det kan vi inte tillåta.
Vid upprepade trafikbrott måste därför samhället kunna reagera med än mer
kraft, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Lagrådsremiss: Skärpta straff för olovlig körning och rattfylleribrott

I lagrådsremissen föreslås att maximistraffen för grov olovlig körning och
rattfylleri höjs från fängelse i sex månader till fängelse i ett år. Det medför
att den som kör utan körkort eller påverkad vid behov kan frihetsberövas
redan i samband med ett polisingripande. Vidare föreslås att maximistraffet
för grovt rattfylleri höjs från fängelse i två år till fängelse i tre år. Det föreslås
även att det vid återfall i rattfylleribrott normalt ska dömas för grovt
rattfylleri och då till fängelse eller en frivårdspåföljd, såsom skyddstillsyn.

Ett oaktsamhetsansvar föreslås också för olovlig körning. Det innebär att det
ställs ökade krav att på förhand kontrollera att en person har rätt att köra
fordonet, till exempel om man har ett utländskt körkort.  

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2023.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fler dömda i Sverige får avtjäna
straff i sitt eget land
Publicerad 09 juni 2022

I en lagrådsremiss som beslutas i dag föreslår
regeringen att handläggningen hos Kriminalvården och
domstolarna effektiviseras ytterligare för att fler EU-
medborgare som har dömts i Sverige ska kunna avtjäna
straffen i sitt eget land.
Överförande av straffverkställighet är ett samarbete mellan stater som för‐
enklat innebär att en dom eller slutligt beslut i brottmål som har meddelats i
en stat ska verkställs i en annan stat. Samarbetet som rör överförande av
frihetsberövande påföljder bygger på grundtanken att den dömde ska verk‐
ställa sitt straff i den stat där han eller hon har de bästa förutsättningarna att
återanpassa sig till ett normalt liv när verkställigheten avslutas.

Lagrådsremiss: Förbättrad hantering av ärenden om överförande av straff‐
verkställighet

Regeringen föreslår därför följande lagändringar:

Kravet att det ska finnas särskilda skäl för ett översändande om det
återstår mindre än sex månader av straffet vid tidpunkten för över‐
sändandet tas bort.
Ytterligare möjligheter att sända över domen innan Kriminalvårdens
beslut har fått laga kraft införs.

– I svenska anstalter och häkten finns stora grupper av utländska med‐
borgare som saknar anknytning till Sverige. Med de nya reglerna på plats
kommer fler domar kunna skickas över till andra medlemsstater, vilket kan
antas leda till fler överföranden av dömda personer, säger justitie- och
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inrikesminister Morgan Johansson.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 december 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fördjupat polisiärt samarbete i
gränsområdet mellan Sverige och
Finland
Publicerad 07 juni 2022

I oktober 2021 undertecknade Sverige och Finland ett
avtal om polissamarbete i gränsområdet i Tornedalen.
En utredare ska nu utreda och föreslå hur avtalet ska
genomföras i svensk rätt.
Syftet med avtalet är att ytterligare fördjupa polissamarbetet mellan länderna
och därigenom ytterligare förbättra förutsättningarna för att upprätthålla
allmän ordning och säkerhet, förebygga, upptäcka och utreda brott.

– Vi har redan ett välfungerande polissamarbete med Finland, men nu ska vi
fördjupa samarbetet och förbättra möjligheterna att hjälpa varandra i bråd‐
skande situationer, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Avtalet innebär att samarbete ska ske i brådskande situationer antingen efter
en begäran om hjälp eller genom att gränsen korsas av polis utan begäran i
syfte att avvärja en allvarlig situation.

Uppdraget ska redovisas till Justitiedepartementet senast den 31 augusti
2023.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kriminalvårdens anstalt i Hällby
växer
Publicerad 07 juni 2022

Regeringen har i dag beslutat att bevilja en framställan
från Kriminalvården om att ingå ett nioårigt hyresavtal
för Hällbyanstalten i Eskilstuna. Det innebär en ökning
med 52 nya platser under 2022.
Att ge Kriminalvården de förutsättningar de behöver för att möjliggöra
ytterligare platskapacitet i anstalter och häkten är angeläget för regeringen.
Genom ett beslut i dag har regeringen därför beslutat att bevilja en fram‐
ställan från Kriminalvården om att få ingå ett nioårigt hyresavtal för fler
platser på anstalten i Eskilstuna.

– De nya platserna i Hällby är ett viktigt tillskott för att underlätta den
ansträngda beläggningssituationen inom Kriminalvården, säger justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson.

Antalet platser på anstalten i Hällby ökar i år med 52 platser.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

MSB ska bedöma krav och
inventera befintliga skyddade
utrymmen
Publicerad 02 juni 2022 Uppdaterad 02 juni 2022

För att skyddsnivån i hela samhället snabbt ska kunna
öka vid höjd beredskap behövs information om var det
finns utrymmen som kan erbjuda skydd. Myndigheten
för samhällsskydd och beredskap (MSB) har därför fått i
uppdrag att bedöma vilka krav som ska ställas på
skyddade utrymmen och genomföra en inventering av
dessa.
Utöver skyddsrum finns det andra utrymmen som kan erbjuda fysiskt skydd
för befolkningen. Dessa kallas ofta skyddade utrymmen och skiljer sig från
skyddsrum genom att de inte håller samma skyddsnivå. Regeringens
bedömning är att skyddade utrymmen kan erbjuda ett fysiskt skydd för
civilbefolkningen på platser där det saknas skyddsrum eller där antalet
skyddsrumsplatser är begränsat. I dag saknas samlad dokumentation över
vilka utrymmen som kan vara av betydelse för skyddet av civilbefolkningen
vid höjd beredskap.

MSB får därför i uppdrag att bedöma vilka krav som ska ställas på skyddade
utrymmen som kan användas som skydd av civilbefolkningen vid höjd
beredskap samt genomföra en inventering av dessa.

– Det är en viktig uppgift för det civila försvaret att värna civilbefolkningen.
Med samlad information om var skyddade utrymmen finns kan vi på ett
effektivt sätt snabbt öka skyddsnivån i hela samhället vid höjd beredskap,
säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.
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Uppdraget ska genomföras i samverkan med kommunerna, regionerna,
Trafikverket, Statens fastighetsverk, Totalförsvarets forskningsinstitut (FOI)
och Fortifikationsverket. Senast den 2 maj 2023 ska uppdraget redovisas till
Regeringskansliet.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nu träder flera nya lagar i kraft
Publicerad 01 juni 2022

Ett hedersförtrycksbrott, skärpta och förbättrade regler
om arbetskraftsinvandring och modernare regler för att
säkra elektronisk bevisning. Det är några av de nya
lagarna som träder i kraft den första juni.

Ett särskilt brott för hedersförtryck

Hedersrelaterat våld och förtryck ska bekämpas med kraft. De senaste åren
har därför en rad åtgärder vidtagits för att motverka sådant våld och
förtryck. I dag införs ett nytt brott i brottsbalken med beteckningen
hedersförtryck.

Det nya hedersförtrycksbrottet innebär bland annat en särskild strängare
straffskala för den som upprepat begår vissa brottsliga gärningar mot en
person med ett hedersmotiv, det vill säga där ett motiv varit att bevara eller
återupprätta en persons eller familjs, släkts eller annan liknande grupps
heder. Straffskalan är fängelse i lägst ett och högst sex år.

Skärpta och förbättrade regler om arbetskraftsinvandring

I dag träder även nya regler om arbetskraftsinvandring i kraft. För att
motverka att arbetskraftsinvandrare utnyttjas på svensk arbetsmarknad
införs krav på ett anställningsavtal för att beviljas arbetstillstånd. Vidare blir
arbetsgivare skyldiga att anmäla om anställningsvillkor förändras för att
motverka att oseriösa arbetsgivare försämrar villkoren efterhand. Även ett
försörjningskrav infört vid anhöriginvandring kopplat till utländsk
arbetskraft.

Med de nya reglerna införs också ett nytt uppehållstillstånd för vissa
högkvalificerade personer som vill söka arbete eller undersöka
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förutsättningarna för att starta näringsverksamhet i Sverige. För att motverka
kompetensutvisningar införs bland annat en möjlighet att avstå från att
återkalla tidsbegränsade uppehållstillstånd för arbete om bara mindre
avvikelser har skett från villkoren för arbetstillstånd.

Modernare regler för att bland annat säkra elektronisk
bevisning

Tillgång till elektronisk bevisning blir allt viktigare i brottsutredningar. För att
polis och åklagare i större utsträckning än tidigare ska kunna säkra
elektronisk bevisning träder i dag flera viktiga moderniseringar i kraft.

Lagändringarna innebär bland annat följande:

Genomsökning på distans, ett nytt tvångsmedel som kan säkra tillgång
till elektroniska handlingar i till exempel externa servrar eller i
molntjänster.
Avskaffande av förbudet mot att beslagta meddelanden mellan den
misstänkte och en närstående.
Möjlighet att i vissa fall dröja med en underrättelse om att ett
tvångsmedel har använts.
Skyldighet för en enskild att i vissa fall medverka till biometrisk
autentisering, till exempel genom att öppna en mobiltelefon med hjälp av
sitt fingeravtryck eller liknande.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utbyggnaden av polisen fortsätter
– nytt polishus i Västerås
Publicerad 19 maj 2022

Regeringen har i dag beslutat att bevilja en framställan
från Polismyndigheten om att ingå ett hyresavtal för nya
lokaler i Västerås.
Regeringen fortsätter arbetet med den största satsningen någonsin på
Polismyndigheten som bland annat innebär att antalet anställda ska öka med
10 000 fram till och med 2024.

Det är högt prioriterat för regeringen att ge polisen de förutsättningar de
behöver för att bedriva sitt viktiga arbete. Genom detta beslut går till
exempel regeringen Polismyndigheten till mötes vad gäller dess framställan
om att få ingå ett 20-årigt hyresavtal för nya lokaler i Västerås.

– Regeringen ser positivt på att Polismyndigheten utökar sin verksamhet i
Västerås. Det speglar den just nu historiska utbyggnaden av polisen som ska
öka tryggheten och minska brottsligheten i Sverige, säger justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson.

Preliminärt tillträde planeras den 1 januari 2026. Polishuset samlokaliseras
med det nya häkte som regeringen tidigare har beviljat Kriminalvården att
ingå ett 20-årigt hyresavtal för.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Personer med synnedsättning ska
kunna rösta med bibehållen
valhemlighet
Publicerad 19 maj 2022 Uppdaterad 19 maj 2022

Regeringen ger Valmyndigheten, i samarbete med det
statliga forskningsinstitutet RISE Research Institutes of
Sweden AB, i uppdrag att ta fram hjälpmedel till
personer med synnedsättning för att kunna rösta utan
att be om hjälp. Uppdraget ska slutredovisas den 28
november 2024.
För att göra i ordning sin röst eller för att ta rätt valsedel kan en person med
synnedsättning behöva be om hjälp. Det innebär att valhemligheten röjs.

– Att rösta är en av våra grundläggande rättigheter som medborgare. Därför
är det angeläget att alla människor även de som har en grav synnedsättning
ges möjlighet att rösta utan att behöva begära hjälp av någon annan, säger
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Enligt uppdraget ska de nya hjälpmedlen kunna användas vid all röstning på
ett röstmottagningsställe och vara väl genomtänkta utifrån målgruppens
behov. Organisationer som företräder personer med synnedsättning ska
löpande involveras i vidareutvecklingen. Prototyperna som utvecklas ska
dessutom testas i flera omgångar i olika miljöer.

Uppdraget ska delredovisas senast den 28 november 2023 och slutredovisas
senast den 28 november 2024.
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Affärsverket svenska kraftnät Migrationsverket Statens servicecenter
Arbetsförmedlingen Mynd. för digital förvaltning Statens skolverk
Bolagsverket Mynd. för psykologiskt försvar Statens veterinärmedicinska anstalt

E-hälsomyndigheten Mynd. för samhällsskydd och
beredskap Strålsäkerhetsmyndigheten

Energimarknadsinspektionen Naturvårdsverket Sveriges meteorologiska och
hydrologiska institut

Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Stärkt beredskap för kris och krig
Publicerad 18 maj 2022

Regeringen presenterar i dag en historisk
myndighetsreform för civilt försvar och krisberedskap i
syfte att stärka landets motståndskraft under fredstida
krissituationer, höjd beredskap och krig.
Mot bakgrund av den säkerhetspolitiska utvecklingen i Sveriges närområde
har regeringen sett att det finns anledning att snabba på återuppbyggnaden
av det civila försvaret. Regeringen aviserade tidigare i våras att 800 miljoner
kronor tillförs i vårändringsbudgeten för 2022 för att stärka det civila
försvaret på lokal, regional och nationell nivå. Det är tillsammans med de 4,7
miljarder kronor som tidigare aviserats den största satsningen på det civila
försvaret i modern tid och omfattar hela samhället.

Beredskapsmyndigheter

60 statliga myndigheter ska bli så kallade beredskapsmyndigheter. Det är
myndigheter med särskild betydelse för samhällets krisberedskap och
totalförsvar. Myndigheterna ska ha god förmåga att motstå hot och risker,
förebygga sårbarheter, hantera fredstida krissituationer och genomföra sina
uppgifter vid höjd beredskap.

Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) och Försvarsmakten
ska gemensamt stödja aktörerna i det nya beredskapssystemet och
säkerställa den gemensamma totalförsvarsplaneringen.
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Finansinspektionen Pensionsmyndigheten Säkerhetspolisen
Folkhälsomyndigheten Polismyndigheten Trafikverket
Försäkringskassan Post- och telestyrelsen Transportstyrelsen
Kriminalvården Riksgäldskontoret Tullverket
Kustbevakningen Sjöfartsverket Åklagarmyndigheten
Lantmäteriet Skatteverket Domstolsverket
Livsmedelsverket Socialstyrelsen  
Luftfartsverket Statens energimyndighet  
Läkemedelsverket Statens jordbruksverk  
Länsstyrelserna   
– Vi gör nu en historisk satsning för att stärka Sveriges civila försvar och
krisberedskap. De utpekade myndigheterna ska vidta en rad åtgärder för att
stärka Sveriges motståndskraft i såväl fredstida krissituationer som för höjd
beredskap och krig. Det handlar bland annat om att samverka med
Försvarsmakten när det gäller behovet av stöd till det militära försvaret,
genomföra risk- och sårbarhetsbedömningar samt öva och utbilda personal,
säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Beredskapssektorer

Tillgång till rent dricksvatten, fungerande elförsörjning, transporter och
fungerande transportinfrastruktur – det är nödvändiga förutsättningar i
vardagen men också under fredstida krissituationer och höjd beredskap.
Därför inrättar regeringen tio beredskapssektorer för att stärka motstånds‐
kraften i viktiga samhällsfunktioner.

I beredskapssektorerna ingår beredskapsmyndigheterna. För varje sektor
utses också en sektorsansvarig myndighet, som ska leda arbetet med att
samordna åtgärder både inför och vid fredstida krissituationer och höjd
beredskap. Den sektorsansvariga myndigheten ska driva på arbetet inom sin
beredskapssektor, stödja beredskapsmyndigheterna och verka för att
samordning sker med andra aktörer.

Hälsa, vård och omsorg Livsmedelsförsörjning och dricksvatten Ordning och säkerhet

Socialstyrelsen Livsmedelsverket Polismyndigheten
Räddningstjänst och skydd av civil‐
befolkningen Transporter Ekonomisk säkerhet

Myndigheten för samhällsskydd och
beredskap Trafikverket Försäkringskassan

Elektroniska kommunikationer och post Energiförsörjning Finansiella tjänster
Post- och telestyrelsen Energimyndigheten Finansinspektionen



Försörjning av grunddata
Skatteverket

Följande beredskapssektorer inrättas:

Ekonomisk säkerhet
Elektroniska kommunikationer och post
Energiförsörjning
Finansiella tjänster
Försörjning av grunddata
Hälsa, vård och omsorg
Livsmedelsförsörjning och dricksvatten
Ordning och säkerhet
Räddningstjänst och skydd av civilbefolkningen
Transporter

Sex civilområden

För att stärka och kraftsamla totalförsvaret inrättar regeringen en högre
regional nivå. Detta görs genom att dela in landets 21 länsstyrelser i sex
civilområden.

– Om det värsta skulle hända och Sverige hamnar i krig kommer ett
krigsscenario sannolikt se olika ut i olika delar av landet. Därför är det viktigt
med riktade insatser som kan se ut på ett visst sätt i exempelvis
Göteborgsområdet och på ett annat sätt i norr, säger justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson.

I varje civilområde ska mellan två och sju länsstyrelser ingå. För varje
område utses en ansvarig länsstyrelse där landshövdingen kommer att
benämnas civilområdeschef.

Det är länsstyrelserna i Norrbotten, Örebro, Stockholm, Östergötland, Västra
Götaland och Skåne län som blir civilområdesansvariga. De får uppgifter
som syftar till att det civila försvaret inom civilområdet får en enhetlig
inriktning. I samarbete med Försvarsmakten ska de också arbeta för att
totalförsvaret inom civilområdet får en enhetlig inriktning.

– Den nya strukturen för krisberedskapen och det civila försvaret kommer
att innebära en tydligare rollfördelning mellan aktörerna inom det civila
försvaret och en bättre samordning. Detta borgar för ett mera effektivt
samarbete och snabbare beslutsvägar, säger civilminister Ida Karkiainen.



Den nya myndighetsstrukturen träder i kraft den 1 oktober 2022.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Satsningar på det civila försvaret
och krisberedskapen presenteras
Publicerad 18 maj 2022 Uppdaterad 18 maj 2022

I dag, onsdag den 18 maj klockan 13.00, presenterar
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson och
civilminister Ida Karkiainen flera åtgärder för ett starkare
civilt försvar, den samlade försörjningsberedskapen och
samhällsviktiga funktioner. På pressträffen medverkar
också Charlotte Petri Gornitzka, generaldirektör för
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap, och
Sven-Erik Österberg, landshövding i Stockholms län.

Tid: 18 maj 2022 kl. 13.00
Plats: På plats och digitalt. Föranmälda journalister kan delta på plats i
Bella, ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom. Obligatorisk
föranmälan senast onsdag 18 maj kl. 11.30 via e-post till Linn Nilsson, se
presskontakt nedan. Ange namn, redaktion, om du vill delta på plats eller
digitalt och i vilken funktion du vill delta (reporter eller fotograf). Skicka
också med presslegitimation. Inpassering från kl. 12.30. Deltagande sker i
mån av plats. Under pressträffen kommer de som är på plats i Bella vara
de som först ställer frågor och genomför enskilda intervjuer. Journalister
som deltar digitalt kommer att få praktisk information via mejl.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Vistelseförbud för personer i
kriminella miljöer ska utredas
Publicerad 10 maj 2022

En utredare ska se över möjligheten att kunna förbjuda
personer i kriminella miljöer att vistas på vissa platser,
ett så kallat vistelseförbud.
Polisen har efterfrågat att införandet av vistelseförbud utreds för att få bort
de mest brottsaktiva från utsatta platser och för att lugna ner pågående
konflikter och minska brottsligheten.

En utredare ska nu undersöka om och i så fall hur det bör införas en
möjlighet att besluta om vistelseförbud inom ett geografiskt avgränsat
område utan att personen har dömts för brott. Det kan till exempel handla
om personer som är involverade i gängkriminalitet eller narkotikaförsäljning.

– Utredningen om vistelseförbud är en av regeringens åtgärder för att vässa
arbetet mot gängen och deras rekrytering av barn och unga, säger justitie-
och inrikesminister Morgan Johansson.

Uppdraget ska redovisas till Justitiedepartementet den 14 augusti 2023.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Återinförd tillfällig gränskontroll vid
inre gräns
Publicerad 06 maj 2022

Regeringen har fattat beslut om att tillfälligt återinföra
inre gränskontroller. Beslutet baseras på regeringens
bedömning att det alltjämt finns ett allvarligt hot mot den
allmänna ordningen och den inre säkerheten i Sverige
och innebär fortsatta kontroller vid inre gräns.
Händelseutvecklingen och situationen i vår omvärld är ytterst allvarlig och
den sammantagna terrorhotnivån i Sverige är fortfarande förhöjd. Kontroller
vid Schengenområdets yttre gräns sker inte i den omfattning som de ska
göras och många som reser in i Schengenområdet stannar inte heller i
ankomstlandet utan rör sig relativt obehindrat vidare till andra
medlemsstater. Regeringen har därför beslutat om återinförd tillfällig
gränskontroll fram till och med den 11 november 2022.

– Vi gör bedömningen att en återinförd gränskontroll vid Sveriges inre gräns
skapar förutsättningar för att identifiera och kontrollera de som vill resa in i
landet. Den kan även bidra till att potentiella gärningspersoner upptäcks och
därmed till att eventuella terrorattentat förhindras, säger justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson.

Beslutet har fattats i enlighet med EU:s gemensamma lagstiftning och
baseras på regeringens bedömning att det fortsatt finns ett allvarligt hot mot
den allmänna ordningen och den inre säkerheten i Sverige.

Flera andra Schengenmedlemsstater, såsom Tyskland, Österrike, Norge och
Danmark, har också tillfälligt återinförd inre gränskontroll och har i likhet
med Sverige anmält att de tänker fortsätta med kontrollerna så länge som det
finns ett allvarligt hot mot den allmänna ordningen och den inre säkerheten.
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Polismyndigheten bestämmer liksom tidigare var och hur gränskontroll ska
genomföras. Kontrollerna ska anpassas till vad som är nödvändigt för att
värna allmän ordning och inre säkerhet.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förstärkt samverkan gällande it-
incidenter
Publicerad 05 maj 2022

MSB och Polismyndigheten ska fördjupa samarbetet
gällande it-incidenter så att fler brott anmäls och fler
incidenter rapporteras.
Attacker mot it-system kan få allvarliga konsekvenser i stora delar av sam‐
hället. Uppgifter om attackerna är viktiga för att kunna utreda eventuella
brott och ger värdefull information om hot och sårbarheter. Det senare utgör
ett viktigt underlag för att stärka samhällets informations- och cybersäkerhet.

Uppdrag till Myndigheten för samhällsskydd och beredskap och
Polismyndigheten att fördjupa samverkan gällande inrapporterade och
polisanmälda it-incidenter

Regeringen ger därför Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB)
och Polismyndigheten i uppdrag att fördjupa samverkan gällande it-
incidenter. Det innebär att former och rutiner ska utarbetas för att Polis‐
myndigheten ska få del av den information om it-incidenter som bedöms
kunna innefatta brottsliga handlingar som kommer till MSB.  

Vidare ska Polismyndigheten, med stöd av MSB, ta fram en rutin för att
informera aktörer som polisanmäler it-incidenter om att också rapportera
dessa incidenter till MSB, ifall den aktuella aktören omfattas av
rapporteringsskyldighet.

Uppdraget ska redovisas till Justitiedepartementet senast den 15 augusti
2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Avgiften för nationella id-kort
sänks tillfälligt
Publicerad 05 maj 2022

Regeringen har beslutat att tillfälligt sänka ansöknings‐
avgiften för nationella id-kort, som är giltiga resehand‐
lingar vid resor inom EU och Schengen.
Det finns i nuläget en omfattande efterfrågan för förnyelse av resehand‐
lingar. I pandemins spår råder samtidigt störningar i material- och
leverantörskedjorna, och den leverantör som trycker passböcker har på
grund av det höga trycket fått svårare att leverera den mängd passböcker
som Polismyndigheten och de svenska medborgarna efterfrågar. Vad gäller
de nationella identitetskorten är situationen dock en helt annan: där är
leveranstiden cirka en vecka och det finns inga problem med produktions-
eller leveransförmåga.

För att medborgare ska få en giltig resehandling utfärdad inom rimlig tid har
regeringen därför beslutat att tillfälligt sänka ansökningsavgiften för de natio‐
nella identitetskorten till 100 kronor, efter en hemställan från Polismyndig‐
heten

– Polismyndigheten gör allt de kan för att lösa passituationen. Med ett natio‐
nellt id-kort kan man resa fritt inom EU och Schengen. Det är också dit de
allra flesta reser under sommarmånaderna, säger justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson.

Den tillfälligt sänkta ansökningsavgiften för nationella identitetskort gäller
bara om sökanden inte vid samma ansökningstillfälle ansöker om pass.
Annars uppgår avgiften fortsatt till 400 kronor.

Ändringarna träder i kraft den 10 maj 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
polisen och Kustbevakningen i
Göteborg
Publicerad 03 maj 2022 Uppdaterad 03 maj 2022

Onsdag den 4 maj reser justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson till Göteborg för att träffa Polis‐
myndigheten och Kustbevakningen. Under dagen
besöker statsrådet också området Tynnered och deltar i
samtal på Kvalitetsmässan.

Program

Träffar Sjöpolisen och Kustbevakningen

Träffar medarbetare från Sjöpolisen och Kustbevakningen och får presen‐
tation av respektive verksamheters arbete, samt provtur med sjöpolisen.
Plats: Hästeviksgatan, Tånguddens hamn, 426 71 Västra Frölunda
Tid: kl. 08.30

Besöker Tynnered

Träffar representanter från lokalpolisområde Storgöteborg Syd, kommunen
och fastighetsägarna i stadsdelen Tynnered som presenterar arbetet med att
vända trenden i ett utsatt område.
Plats: Briljantgatan 36, 421 49 Västra Frölunda
Tid: kl. 10.00

Deltar på Kvalitetsmässan
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Deltar i samtal om regeringens 34-punktsprogram med åtgärder mot gäng‐
kriminaliteten.
Plats: Svenska mässan, Mässans gata 20, 412 94 Göteborg
Tid: kl. 13.30

Media är välkomna att delta vid delar av besöket, kontakta pressekreteraren
för mer information.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag för att kunna använda
hemliga tvångsmedel mot allvarlig
brottslighet i större utsträckning
Publicerad 29 april 2022

Ett delbetänkande om utökade möjligheter att använda
hemliga tvångsmedel har i dag överlämnats till justitie-
och inrikesminister Morgan Johansson. Där föreslås
bland annat straffvärdeventiler vid flerfaldig brottslighet
och att tillstånd till hemlig rumsavlyssning och hemlig
kameraövervakning ska kunna knytas till person.
Utredningen om utökade möjligheter att använda hemliga tvångsmedel har
haft i uppdrag att se över delar av regleringen om hemliga tvångsmedel i
syfte att ta ställning till hur dessa ska kunna användas i större utsträckning
för att bekämpa allvarlig brottslighet.

– Användningen av hemliga tvångsmedel är central för att komma åt och
bekämpa allvarlig brottslighet, som narkotikabrott och våldsbrott. Med de
här förslagen får de brottsbekämpande myndigheterna utökade möjligheter
att bekämpa de kriminella gängen, säger justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson.

Utredningen föreslår bland annat

Att brottskatalogerna utvidgas så att hemliga tvångsmedel ska kunna
användas vid förundersökningar om fler brott än idag, bland annat grovt
dataintrång, sexualbrott mot barn, utpressning, mened och övergrepp i
rättssak.
Att det ska införas straffvärdeventiler som gör det möjligt att i vissa
situationer beakta flera brotts samlade straffvärde vid bedömningen av
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om det hemliga tvångsmedlet ska få användas, förutsatt att varje brott
kan antas vara ett led i organiserad eller systematisk brottslighet.
Att tillstånd till hemlig rumsavlyssning och hemlig kameraövervakning
ska kunna knytas till en person i stället för en viss plats.
Att det ska införas en möjlighet att använda hemlig avlyssning av
elektronisk kommunikation i syfte att utreda vem som skäligen kan
misstänkas för brottet.

Utredningen är en del av regeringens 34-punktsprogram mot
gängkriminalitet.

Uppdraget ska slutredovisas senast den 14 oktober 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tar emot
utredning om utökade möjligheter
att använda hemliga tvångsmedel
Publicerad 29 april 2022 Uppdaterad 29 april 2022

Fredag den 29 april klockan 11.00 hålls en pressträff
med anledning av att justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson tar emot en utredning av särskilde
utredaren Barbro Thorblad. I utredningen föreslås att
hemliga tvångsmedel ska kunna användas i större
utsträckning för att bekämpa allvarliga brott.

Tid: 29 april 2022 kl. 11.00
Plats: På plats och digitalt. Föranmälda journalister kan delta på plats i
Lilla pressrummet, ingång via grinden vid
Karduansmakargatan/Rödbogatan, eller digitalt via Zoom.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Polismyndigheten får nya verktyg
för att motverka spridning av
terrorisminnehåll på internet
Publicerad 28 april 2022 Uppdaterad 28 april 2022

Regeringen har i dag beslutat att ge Polismyndigheten
uppdraget som behörig myndighet enligt TCO-
förordningen, vilket innebär att myndigheten får nya
verktyg för att motverka spridning av terrorisminnehåll
på internet.
EU:s förordning om åtgärder mot spridning av terrorisminnehåll på internet,
den så kallade TCO-förordningen, börjar gälla i juni i år. TCO står för
Terrorist Content Online. Förordningen ger behöriga myndigheter i
medlemsstaterna flera nya rättsliga verktyg för att motverka att
terrorisminnehåll sprids till allmänheten på internet. Bland annat kommer
behöriga myndigheter kunna utfärda en order om att terrorisminnehåll ska
avlägsnas eller göras oåtkomligt från websidor, sociala medietjänster,
videotjänster med mera.

Regeringen har även beslutat att Polismyndigheten ska få uppdragen att vara
kontaktpunkt enligt EU:s krisprotokoll rörande gemensamma åtgärder mot
viral spridning online av terrorism- och våldsbejakande extremistiskt
innehåll, samt att rapportera viss statistik till kommissionen årligen enligt
EU:s tillfälliga förordning om åtgärder mot sexuella övergrepp mot barn på
nätet.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag att utöka skyddet för
personer i den centrala
statsledningen
Publicerad 26 april 2022

Justitiedepartementet har i dag remitterat en hemställan
från Säkerhetspolisen om en ändring av
säkerhetsskyddsförordningen. Syftet är att utöka
möjligheterna att besluta om registerkontroll för att
stärka skyddet kring den centrala statsledningen.
Säkerhetspolisen ansvarar för personskyddet för den centrala statsledningen.
Inom ramen för personskyddsarbetet får Säkerhetspolisen besluta om
registerkontroll vid bland annat statsbesök eller andra liknande händelser.

I en hemställan till Justitiedepartementet efterfrågar Säkerhetspolisen
möjlighet att i fler situationer än i dag besluta om registerkontroll utan
föregående placering i säkerhetsklass. Förslaget innebär att registerkontroll
ska få göras i vissa fall där någon ska få tillträde till bostäder som nyttjas av
personer i den centrala statsledningen med särskilt skyddsvärda funktioner.

Justitiedepartementet har i dag skickat Säkerhetspolisens hemställan på
remiss. Sista svarsdag är den 26 juli 2022.   
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning ska se över
offentliganställdas skydd mot våld,
hot och trakasserier
Publicerad 22 april 2022

Regeringen ger en särskild utredare i uppdrag att
överväga lagändringar som minskar offentliganställdas
utsatthet för våld, hot och trakasserier. Det handlar både
om lagändringar som minskar spridningen av namn på
och kontaktuppgifter till offentliganställda och om
ändringar som stärker det straffrättsliga skyddet för
tjänstemän.
Bakgrunden till uppdraget är att det är relativt vanligt att offentliganställda
utsätts för olika typer av kränkningar. Det kan röra sig om våld, men
vanligast är hot eller olika typer av trakasserier. Problemet finns i nästan hela
förvaltningen och påverkas av att namn på offentliganställda ofta framgår av
olika typer av handlingar och av att kontaktuppgifter till dem är lätt
tillgängliga.

–  Det är så klart helt oacceptabelt att personer med viktiga
samhällsfunktioner utsätts för våld, hot och trakasserier. Gärningarna är
angrepp inte bara på tjänstemännen, utan i förlängningen även på det
demokratiska systemet, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Utredaren ska överväga minskade krav på användning av namn i beslut och
andra handlingar som dokumenterar åtgärder samt skärpt sekretess för
uppgifter om offentliganställda. Utredaren ska också ta ställning till om det
straffrättsliga skyddet för tjänstemän behöver förstärkas.

Till särskild utredare utses John Ahlberk, generaldirektör för Statens
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haverikommission.

Uppdraget ska redovisas i augusti 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag att studera hur unga
involveras i kriminella nätverk
Publicerad 21 april 2022 Uppdaterad 21 april 2022

Regeringen ger Brottsförebyggande rådet (Brå) i
uppdrag att studera hur barn och unga involveras i och
utnyttjas av kriminella nätverk.
Barn och unga som växer upp i områden där kriminella har stort inflytande
löper en ökad risk att involveras i organiserad brottslighet. Det är därför
viktigt att vidta åtgärder för att skydda barn och unga som riskerar att fara
illa och förhindra att barn och unga börjar begå brott.

Brå ska därför studera hur barn och unga blir delaktiga i kriminella nätverk
och synliggöra vad som kännetecknar de som lockas till kriminella miljöer. I
uppdraget ingår även att lämna förslag på åtgärder för att förebygga att barn
och unga rekryteras till och på andra sätt blir delaktiga i kriminella nätverk. I
den mån det är möjligt ska Brå också bedöma omfattningen av problemet
och utvecklingen över tid.

– Den här studien kommer att utgöra ett viktigt underlag för fler tidiga och
träffsäkra åtgärder, så att fler barn och unga som riskerar att utnyttjas av
kriminella nätverk kan skyddas, säger justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson.

Uppdraget ska redovisas senast den 1 november 2023.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson deltar i EU-
dag om organiserad brottslighet
och besöker Gränbyskolan i
Uppsala
Publicerad 20 april 2022 Uppdaterad 20 april 2022

Onsdag den 20 april reser justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson till Uppsala och deltar i EU-dag om
organiserad brottslighet. Konferensen arrangeras av
EU-kommissionen, Uppsala kommun och Uppsala
universitet och behandlar åtgärder kring den
organiserade brottsligheten. Under dagen besöker
statsrådet också Gränbyskolan och diskuterar deras
brottsförebyggande arbete.

Program

Studiebesök på Gränbyskolan
Plats: Liljefors torg 1, Uppsala
Tid: 13.00

Träff med skolans personal och lokalpolisen som berättar om sitt
brottsförebyggande arbete. Statsrådet träffar också ungdomar för att höra om
hur de upplever sin vardag på skolan.

Deltar på EU-konferens
Plats: Biskopsgatan 3, Uppsala

Justitie- och inrikesministern håller ett anförande och deltar i en debatt med
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EU-kommissionär Ylva Johansson och EU-minister Hans Dahlgren.
Gymnasister ges möjlighet att ställa frågor.

Mediatid inom ramen för konferensen kl. 16.15

Media är välkomna att delta i besöket.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår att nya
uppgifter om ålder ska bli grund
för resning
Publicerad 19 april 2022

I en proposition till riksdagen föreslår regeringen att
resning ska kunna beviljas när det kommit fram nya
uppgifter om den tilltalades ålder.
I straffprocessen har den tilltalades ålder stor betydelse för straffmätning,
vilken påföljd som väljs och utvisning på grund av brott. När nya uppgifter
om den tilltalades ålder kommer fram bör det vara möjligt att ta hänsyn till
dessa även efter att domen inte längre går att överklaga.

Prop. 2021/22:233 Nya uppgifter om den tilltalades ålder i straffprocessen

– Kommer det fram nya åldersuppgifter ska det gå att skärpa straffet så att
det blir rätt straff i förhållande till den dömdes ålder. Med det här förslaget
ser vi till att ålder blir en grund för resning, vilket det inte är idag, säger
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

I propositionen föreslår regeringen att resning till den tilltalades nackdel ska
kunna beviljas om det kommer fram nya uppgifter om den tilltalades ålder
som sannolikt skulle ha lett till att han eller hon hade dömts till en väsentligt
svårare påföljd eller en annan utgång i utvisningsfrågan.

Vidare lämnas bland annat förslag om krav på skyndsam handläggning av
resningsärenden med unga lagöverträdare och att vårdnadshavare ska under‐
rättas om ett resningsärende inleds mot en person under 18 år.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 augusti 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Grundlagsskadestånd som
rättighetsskydd för enskilda
Publicerad 19 april 2022

Regeringen föreslår i en proposition till riksdagen att det
i skadeståndslagen ska införas en möjlighet till skade‐
stånd från stat och kommun vid överträdelser av grund‐
läggande fri- och rättigheter i regeringsformen.
Genom förslaget lyfts regeringsformen fram i rättstillämpningen och rätts‐
läget tydliggörs i fråga om skadestånd vid överträdelser av de grundläggande
fri- och rättigheterna i 2 kap. regeringsformen. Enskilda föreslås kunna få
ersättning för både ekonomisk och icke-ekonomisk skada om deras rättig‐
heter överträds av staten eller en kommun. Skadestånd ska dock betalas
endast i den utsträckning det är nödvändigt för att gottgöra överträdelsen.
Förslaget stärker skyddet för enskildas fri- och rättigheter.

Prop. 2021/22:229 Grundlagsskadestånd – ett rättighetsskydd för enskilda

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 augusti 2022.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Ett starkare civilt försvar
Publicerad 19 april 2022

Den säkerhetspolitiska utvecklingen i Sveriges när‐
område har medfört ett behov av att stärka det civila
försvaret och krisberedskapen. I vårändringsbudgeten
för 2022 tillför regeringen därför sammanlagt 800
miljoner kronor för att stärka det civila försvaret på lokal,
regional och nationell nivå. Satsningarna är en del av
överenskommelsen mellan samtliga riksdagspartier om
det militära och civila försvaret.
– När vår trygghet utmanas ska Sverige stå starkt. Vid sidan av satsningar på
det militära försvaret föreslår regeringen även satsningar på 800 miljoner
kronor för att stärka det civila försvaret och krisberedskapen. Så stärker vi
samhällets motståndskraft i händelse av kris och i krig, inför framtiden men
också här och nu, säger finansminister Mikael Damberg, säger finansminister
Mikael Damberg.

Samhällsinstitutioner och infrastruktur

Stärkt civilt försvar i kommuner, regioner och statliga
myndigheter

Kommunerna utgör en viktig grundläggande bas för det civila försvaret. I
vårändringsbudgeten föreslås kommuner och regioner tillföras 100 miljoner
kronor för arbetet med krisberedskap och civilt försvar, varav 80 miljoner
kronor till kommunerna och 20 miljoner kronor till regionerna. Länsstyrel‐
serna föreslås även tillföras 30 miljoner kronor för arbetet med att bland
annat stötta den lokala och regionala nivån med planering samt risk- och
sårbarhetsanalyser.
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För att minska risken för att verksamhet lamslås till följd av exempelvis
cyberangrepp behövs ett robust och systematiskt informations‐
säkerhetsarbete. Myndigheten för samhällsskydd och beredskap, MSB,
föreslås därför tillföras 15 miljoner kronor för att stärka samhällets förmåga
att stå emot cyberattacker.

Regeringen avser även besluta om en ny struktur för samhällets kris‐
beredskap och civilt försvar som innebär att flera statliga myndigheter får
tydligare ansvar och uppgifter inom området. Den nya strukturen, som ska
beslutas före sommaren, var planerad att träda i kraft den 1 januari 2023
men tidigareläggs nu i syfte att öka takten i arbetet. För detta föreslås
berörda myndigheter tillföras sammanlagt 65 miljoner kronor.

Stärkt infrastrukturell beredskap

Samhällets infrastruktur behöver fungera också i händelse av kris.
Regeringen föreslår därför tillskott för att stärka den infrastrukturella bered‐
skapen.

 Förmågan att kommunicera spelar en vital roll i hanteringen av en kris. Post-
och telestyrelsen tillförs därför 80 miljoner kronor i syfte att tidigarelägga
materielinköp för att säkra kommunikationsberedskapen. En fungerande
elförsörjning är en nödvändighet för många samhällsviktiga verksamheter.
Svenska kraftnät tillförs därför 50 miljoner kronor för att öka förmågan att
hantera potentiella störningar i elförsörjningen. Energimyndigheten tillförs 30
miljoner kronor för att stärka leveranskedjorna och säkra en tillförlitlig och
fungerande drivmedelsberedskap.

Vid en kris eller höjd beredskap behöver samhällsviktiga aktörer kunna leda
verksamheten från en alternativ och i vissa fall mobil ledningsplats. Behovet
av sådana alternativa ledningsplatser har ökat med anledning av det försäm‐
rade säkerhetspolitiska läget. Regeringen tillför därför 25 miljoner kronor till
anslaget Krisberedskap för detta ändamål.

Tillgång till rent dricksvatten är en samhällsviktig funktion som alltid måste
fungera, i fredstid såväl som vid höjd beredskap. Därför föreslår regeringen
att Livsmedelsverket ska tillföras 10 miljoner kronor som innebär att de
under 2022 kommer att kunna tidigarelägga etableringen av nya nödvatten‐
depåer samt att befintliga depåer förstärks.

Att transporter och transportinfrastruktur fungerar är en nödvändig förut‐
sättning för såväl handel och resor som livsmedels-, drivmedels- och läke‐



medelsförsörjningen, men även för viktiga samhällsfunktioner såsom
ambulanssjukvård, polis och annan räddningsverksamhet. 100 miljoner
kronor föreslås därför tillföras för att både utveckla och vidmakthålla den
statliga transportinfrastrukturen.

Regeringen föreslår också en satsning på 4 miljoner kronor inom CBRN-
området (kemiska, mikrobiologiska och radionukleära hot), inklusive en
förstärkning av den nationella analysförmågan på dricksvattenområdet.
Totalförsvarets forskningsinstituts arbete med beredskapsdiagnostik, vilket
utgör en del av den nationella svenska laboratorieberedskapen, behöver
stärkas och föreslås tillföras 3 miljoner kronor.

Förstärkt skydd av befolkningen

Om det värsta ändå händer, att Sverige dras in i en väpnad konflikt, måste
det finnas ett modernt och väl anpassat fysiskt skydd av civilbefolkningen.
Sveriges befolkningsskyddsrum behöver rustas upp för att öka skydds‐
effekten och antalet tillgängliga platser. Vid en kris eller ett försämrat
säkerhetspolitiskt läge är dessutom ett fungerande utomhusvarningssystem
av stor betydelse. Regeringen föreslår därför en satsning på 91 miljoner
kronor inom detta område.

I händelse av kris eller krig kommer antalet komplexa räddningsinsatser att
öka. Regeringen ser därför behov av att förstärka förmågan att söka efter
och rädda människor. Det finns dessutom behov av att förstärka förmågan
att hantera händelser med farliga ämnen. MSB föreslås tillföras 20 miljoner
kronor för detta ändamål för bland annat inköp och utplacering av nödvändig
utrustning och materiel.

Antal inkommande nödsamtal till SOS Alarm har fortsatt att öka under 2022
vilket medfört långa svarstider på nödnummer 112. För att finansiera
åtgärder som förbättrar svarstiderna och stärker krisberedskapen föreslås
ersättningen till SOS Alarm att öka med 25 miljoner kronor.

Förmågan hos främmande makt och andra som vill det demokratiska Sverige
illa har ökat och sårbarheterna har blivit fler. I och med detta ökar belast‐
ningen på Säkerhetspolisen bland annat vad gäller att bedöma och möta hot
och stödja säkerhetskänsliga verksamheter. För att vidta nödvändiga bereds‐
kapsåtgärder och säkerställa fortsatt hög operativ förmåga föreslås Säker‐
hetspolisen tillföras 20 miljoner kronor i vårändringsbudgeten 2022.



Enskildas beredskap

Hemberedskap

Enskildas beredskap och kunskap behöver förbättras inför kriser av olika
slag. Det finns också en stor vilja hos allmänheten att förstärka sin egen
beredskap. MSB tillförs därför 60 miljoner kronor för kommunikations‐
insatser för att möta det stora intresse som finns hos allmänheten för hem‐
beredskap. Detta inkluderar till exempel nytryck, tillgänglighetsanpassning
och översättning av broschyren Om krisen eller kriget kommer,
förstärkning av www.krisinformation.se och andra sociala kanaler som kan
stötta och avlasta andra samhällsaktörer.

Över hela landet finns ideella organisationer som erbjuder människor kost‐
nadsfria utbildningar i beredskap vid olyckor, allvarliga händelser och kriser.
Regeringen föreslår att dessa organisationer tillförs 10 miljoner kronor för att
kunna möta ökade förväntningar och krav från allmänheten. Pengarna
betalas ut av MSB.

Cybersäkerhet och förmåga att stå emot desinformations‐
kampanjer

Regeringen har tidigare kommunicerat förslag i vårändringsbudgeten för
stärkt cybersäkerhet och förmåga att stå emot desinformationskampanjer.

Artikel: Uppdrag till MSB om bred informationskampanj för ökad IT-
säkerhet

Pressmeddelande: Regeringen anslår 10 miljoner kronor för att öka allmän‐
hetens förmåga att stå emot desinformation

Sammanställning över satsningar i
vårändringsbudgeten 2022 miljoner kronor

Stärkt civilt försvar i kommuner, regioner och statliga myndigheter
 Förstärka kommunernas och regionernas arbete med civilt försvar 100
 Förstärka länsstyrelsernas arbete med civilt försvar 30
 Stärka kommuners, regioners och myndigheters cyberberedskap 15
 Tidigareläggning av struktur för civilt försvar 65

Stärkt infrastrukturell beredskap



 Ökad robusthet inom elektroniska kommunikationer och post 80
 Förstärkta insatser för elberedskap 50
 Förstärkta insatser för drivmedelsförsörjningen 30
 Alternativa ledningsplatser 25
 Öka dricksvattenförsörjningens beredskap 10
 Stärkt transportinfrastrukturberedskap 100
 Förstärkning av strålsäkerhetsberedskapen 12
 Stärkt förmåga att hantera CBRNE 3
 Stärka den svenska laboratorieberedskapen 4

Förstärkt skydd av befolkningen
 Upprustning av befolkningsskyddsrum och utomhusvarningssystem  91
 Stärkt förmåga att rädda civilbefolkningen vid stora räddningsinsatser 20
 Tillskott till SOS Alarm 25
 Stärka Säkerhetspolisens beredskap 20

Hemberedskap
 Stärka den enskildas beredskap 60
 Stöd till ideella organisationer som stärker enskildas beredskap 10

Cybersäkerhet och förmåga att stå emot desinformationskampanjer
 Stärka allmänhetens motståndskraft till desinformationskampanjer 10
 Informationskampanj för en stark och allmän cybersäkerhet 40

Summa 800

 



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nytt uppdrag från EU till Sverige
inom ramen för EU:s
civilskyddsmekanism
Publicerad 14 april 2022

Sverige får i uppdrag att köpa in och tillhandahålla till‐
fälliga nödboenden som kan användas vid katastrofer
och kriser. Orsaken är den eskalerade situationen med
människor på flykt på grund av Rysslands invasion av
Ukraina.
För att kunna hantera den extraordinära situationen med miljontals
människor som flytt undan kriget i Ukraina har EU efterfrågat stöd från
bland annat Sverige för att omgående etablera en gemensam resurs inom EU
avseende tillfälliga nödboenden inom rescEU. Kapaciteten ska göras
tillgänglig så fort som möjligt till de länder som begärt stöd via EU:s civil‐
skyddsmekanism.

I Sverige är det Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) som
får i uppdrag att etablera resursen som bland annat kommer att bestå av lätta
prefabricerade moduler, inredning och nödvändig kringutrustning. Nöd‐
boendena ska i nuläget byggas upp direkt i de länder som behöver stöd, det
kan dock senare bli aktuellt att lagerhålla denna resurs i Sverige.

– Naturligtvis ska Sverige svara upp på den här extraordinära situationen när
EU nu efterfrågar vårt stöd. MSB har rätt förmåga, erfarenhet och kunskap
att möta detta behov på ett alldeles utmärkt sätt, säger justitie- och inrikes‐
minister Morgan Johansson.

rescEU är en EU-gemensam reserv av olika resurser inom ramen samarbetet
inom civilskyddsmekanismen som syftar till att öka beredskapen och insats‐
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kapaciteten för olika typer av kriser inom och utanför EU. Sverige är redan
värdland för rescEU-resurser för att släcka skogsbränder från luften med
skopande flygplan och helikoptrar, samt ett beredskapslager med sjukvårds‐
materiel som tillkommit under pandemin.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med Morgan Johansson
14 april kl. 9
Publicerad 13 april 2022

Torsdag den 14 april kl. 09.00 presenterar justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson och Robert Wallén,
avdelningschef på operativa avdelningen på
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB),
ett EU-uppdrag till Sverige med anledning av
situationen i Ukraina.

Tid: 14 april 2022 kl. 09.00
Plats: På plats och digitalt. Föranmälda journalister kan delta på plats i
Bella, ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen skärper synen på
sexualbrott
Publicerad 13 april 2022

Regeringen har beslutat en proposition med förslag för
att skärpa synen på sexualbrott. Det föreslås bland
annat att straffskalorna för ett flertal sexualbrott ska
skärpas.
Ett heltäckande och tydligt straffrättsligt skydd är en förutsättning för att ett
samhälle ska kunna förebygga och bekämpa sexualbrott på ett effektivt sätt.
På det straffrättsliga området bedriver regeringen därför ett mycket aktivt
arbete.

Prop. 2021/22:231 Skärpt syn på våldtäkt och andra sexuella kränkningar

– Den som begår en våldtäkt ska få ett strängare straff. Fler sexualbrott som
begås på distans, till exempel över internet, ska kunna bedömas som
exempelvis våldtäkt mot barn, säger justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson.

Propositionen är ett resultat av en överenskommelse med Miljöpartiet.

– Nu stärker vi det straffrättsliga skyddet för den som utsätts för sexualbrott,
inte minst barn. När övergreppen flyttar ut på internet måste också lagstift‐
ningen följa med, säger Miljöpartiets språkrör Märta Stenevi.

I propositionen föreslås bland annat följande:

Bestämmelserna om våldtäkt och sexuellt övergrepp och motsvarande
brott mot barn ska utvidgas i syfte att stärka skyddet mot sexualbrott
som begås på distans, till exempel över internet.
Bestämmelsen om utnyttjande av barn för sexuell posering ska utvidgas
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så att även ageranden där barnet varit helt passivt omfattas.
Det ska införas nya straffbestämmelser om sexuellt ofredande mot barn,
grovt sexuellt ofredande mot barn och grovt sexuellt ofredande.
Minimistraffet för en rad sexualbrott ska skärpas. Bland annat föreslås
att minimistraffet för våldtäkt och våldtäkt mot barn ska höjas från två
års fängelse till tre års fängelse och att minimistraffet för köp av sexuell
tjänst ska höjas från böter till fängelse.

Vissa av de föreslagna straffskärpningarna är en del av regeringens åtgärds‐
paket för att intensifiera arbetet mot mäns våld mot kvinnor.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 augusti 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning lämnar förslag på
bestämmelser som ska
komplettera EU:s förordning om
åtgärder mot spridning av
terrorisminnehåll på internet
Publicerad 13 april 2022 Uppdaterad 13 april 2022

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson har i
dag tagit emot betänkandet EU:s förordning om
terrorisminnehåll på internet – kompletteringar och
ändringar i svensk rätt.
I juni i år kommer EU:s förordning om åtgärder mot spridning av terroris‐
minnehåll på internet, den så kallade TCO-förordning, att börja gälla. TCO
står för Terrorist Content Online. Förordningen innehåller flera nya rättsliga
verktyg för att motverka att terrorisminnehåll sprids till allmänheten på
internet. Behöriga myndigheter i medlemsländerna ska bland annat kunna
utfärda en order mot en värdtjänstleverantör (till exempel webbsidor, sociala
medietjänster, video-, bild- och ljuddelningstjänster, molntjänster, sök‐
motorer, onlinespel) om att terrorisminnehåll inom en timme ska avlägsnas,
eller på annat sätt göras oåtkomligt.  Förordningen överlämnar till medlems‐
staterna att i nationell rätt reglera ett sanktionssystem vid överträdelser och
säkerställa en rätt till effektiva rättsmedel.

SOU 2022:18 EU:s förordning om terrorisminnehåll på internet -
kompletteringar och ändringar i svensk rätt

– Terroristpropaganda ska inte ha någon plats på internet. Spridningen av
terrorisminnehåll online riskerar att medföra att personer radikaliseras genom
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glorifiering av terrorattentat eller terrororganisationer. Jag ser därför fram
emot att regelverket ska komma på plats, säger justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson.

Den så kallade TCO-utredningen har letts av Johan Sjöö, lagman vid Förvalt‐
ningsrätten i Malmö. Utredningen har haft i uppdrag att lämna förslag på
vilken myndighet, Polismyndigheten eller Säkerhetspolisen, som ska utses till
behörig myndighet enligt förordningen, samt hur förordningen i övrigt ska
kunna genomföras i Sverige och vilka författningsändringar det kräver.

Utredningen har i ett delbetänkande som överlämnades i oktober 2021
föreslagit att Polismyndigheten ska få uppdraget som behörig myndighet
enligt förordningen. Delbetänkandet har remitterats och frågan bereds nu
inom Regeringskansliet. 

I det slutbetänkandet som i dag överlämnats föreslår utredningen att en
kompletteringslag ska införas i Sverige som ska reglera exempelvis en möjlig‐
het för den behöriga myndigheten att i vissa fall besluta om administrativa
sanktioner (sanktionsavgift och vitesföreläggande), att en sanktionsavgift ska
uppgå till 5 000–5 miljoner kronor, och att den behöriga myndighetens beslut
ska få överklagas till allmän förvaltningsdomstol.

Slutbetänkandet ska nu remitteras. Därefter kommer det samlade underlaget
beredas inom Regeringskansliet. Regeringens målsättning är att nödvändig
kompletterande lagstiftning ska vara på plats så snart som möjligt.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med Morgan Johansson
den 13 april 2022 kl. 15.30
Publicerad 13 april 2022

I dag, onsdag den 13 april kl. 15.30, håller justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson och Miljöpartiets
språkrör Märta Stenevi en gemensam pressträff där
ytterligare åtgärder mot sexualbrott kommer att
presenteras.

Tid: 13 april 2022 kl. 15.30
Plats: På plats och digitalt. Föranmälda journalister kan delta på plats i
Bella, ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredare föreslår nytt brott om
deltagande i en
terroristorganisation
Publicerad 12 april 2022

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson har i
dag tagit emot en promemoria med förslag om ett
särskilt straffansvar för den som deltar i en terrorist‐
organisations verksamhet.
För att skapa bättre förutsättningar att förebygga, förhindra och bekämpa
terroristbrottslighet föreslår utredaren, lagmannen Mikael Forsgren, en ny
straffbestämmelse om deltagande i en terroristorganisations verksamhet. Det
kan handla om att förse organisationen med information, anskaffa eller
underhålla vapen, rekrytera deltagare till verksamheten eller ge publicitet åt
organisationen. Andra exempel är att delta i logistiken kring organisationen
genom att exempelvis utföra transporter, sätta upp läger eller ordna mötes‐
lokaler.

Ds 2022:6 Straff för deltagande i en terroristorganisation

Straffet föreslås vara fängelse i högst fyra år. Vid grova fall föreslås det
kunna dömas ut fängelse i upp till åtta år, eller femton år om deltagandet
innebär att gärningsmannen har lett terroristorganisationen.

Bestämmelsen innefattar även ett undantag som innebär att en gärning inte
ska utgöra brott om den med hänsyn till omständigheterna är försvarlig.
Exempel på gärningar som kan bli aktuella är vissa journalistiska metoder,
såsom att wallraffa, och sjukvård som bedrivs i enlighet med den internatio‐
nella humanitära rätten.

– Det ska inte finnas några luckor i vår lagstiftning. Sverige har en omfat‐
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tande kriminalisering när det gäller terrorism, men det är i dag inte i sig
straffbart att delta i en terroristorganisation. Den luckan täpps till med det
här förslaget. Den som deltar i terrorismen ska åtalas och straffas för det,
säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Stärkt kontroll av produkter med
dubbla användningsområden
Publicerad 12 april 2022

I en proposition föreslår regeringen lagändringar med
anledning av EU:s nya förordning om kontroll av
produkter med dubbla användningsområden. Syftet
med förordningen och förslagen är att modernisera och
effektivisera exportkontrollarbetet.
EU:s nya förordning om kontroll av produkter med dubbla
användningsområden trädde i kraft hösten 2021. Det handlar om produkter
eller teknik avsedda för civilt bruk som även kan användas för militära
ändamål eller för tillverkning av massförstörelsevapen. I propositionen
föreslås nödvändiga och lämpliga lagändringar för att anpassa den nationella
lagstiftningen till den nya förordningen.

– Det här förslaget innebär ett modernare regelverk och bidrar till ökad
trygghet vid handel med svenska företag så att Sverige kan ligga i framkant
på exportkontrollområdet, säger justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson.

Utöver kraven i EU:s förordning innebär propositionen bland annat
bemyndiganden för regeringen att meddela föreskrifter om tillståndskrav och
underrättelseskyldighet för export av cyberövervakningsprodukter och
tillhandahållande av tekniskt bistånd. Det föreslås också att det införs
sanktionsbestämmelser för överträdelser av de nya tillståndskrav som följer
av förordningen och av de föreskrifter som meddelas med stöd av
bemyndigandena.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 augusti 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tar emot
utredning om särskilt straffansvar
för deltagande i en
terroristorganisation
Publicerad 12 april 2022 Uppdaterad 12 april 2022

I dag, tisdag den 12 april klockan 15.45, hålls en
pressträff med anledning av att justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson tar emot en
utredning av Mikael Forsgren, lagman vid Umeå
tingsrätt. I utredningen presenteras förslag om ett
särskilt straffansvar för den som deltar i en
terroristorganisations verksamhet.

Tid: 12 april 2022 kl. 15.45
Plats: På plats och digitalt. Föranmälda journalister kan delta på plats i
Lilla pressrummet, ingång via grinden vid
Karduansmakargatan/Rödbogatan, eller digitalt via Zoom.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kriminalvårdens anstalt Viskan
öppnas igen
Publicerad 07 april 2022

Regeringen har i dag beslutat att bevilja
Kriminalvårdens framställan om att ingå ett 20-årigt
hyresavtal för anstalten Viskan, mellan Sundsvall och
Ånge, med totalt 108 platser.
Kriminalvården har mellan åren 1971 och 2009 bedrivit verksamhet vid
anstalten Viskan. Med anledning av den rådande platssituationen har
myndigheten valt att återöppna anstalten som kommer att vara i
säkerhetsklass 2 och innehålla minst 108 platser och 24 beredskapsplatser.

– En stärkt brottsbekämpning har bidragit till en ökning av intagna i Sveriges
anstalter. Den återöppnade anstalten i Viskan innebär ett viktigt tillskott av
platser. Satsningen kan dessutom ge upp till 120 nya arbetstillfällen, säger
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Det föreslagna hyresavtalet på 20 år, med möjlighet till förlängning med sex
år, planeras att börja gälla från oktober 2023.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny lag om enklare hantering av
hittegods i kollektivtrafiken
Publicerad 05 april 2022

Regeringen överlämnar i dag en proposition till
riksdagen med förslag till ny lag om hittegods i
kollektivtrafiken. Syftet är att förtydliga reglerna och
förenkla hanteringen av kvarglömt gods för
trafikföretagen.
Regeringens förslag ska gälla för egendom som glömts kvar på tåg, spårvagn,
tunnelbana, buss eller fartyg och inom vissa anslutande områden. Det
föreslås att den som tar hand om egendomen ska lämna den till det berörda
trafikföretaget i stället för att anmäla fyndet till Polismyndigheten. I den
delen motsvarar det nya lagförslaget i huvudsak hur trafikföretagen i dag
hanterar hittegods.

Vidare föreslås det bland annat att trafikföretagen inte längre ska behöva
sälja egendom som blir kvar hos företagen. Det innebär att egendomen
tillfaller trafikföretaget om ägaren inte hämtar ut sin egendom. Den nya
lagen omfattar också trafik med fartyg, vilket inte omfattas i dag med
nuvarande reglering.

Den nya lagen föreslås träda i kraft den 1 augusti 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förbättrade förutsättningar för
lyckade företagsrekonstruktioner
Publicerad 05 april 2022

För ett mer effektivt och ändamålsenligt förfarande vid
rekonstruktioner lämnar regeringen i dag en proposition
till riksdagen med förslag om en ny lag om
företagsrekonstruktion.
Det är viktigt att företag som i grunden är livskraftiga, men som har drabbats
av ekonomiska svårigheter, kan få hjälp att rekonstruera sin verksamhet
innan krisen blivit så djup att en konkurs är oundviklig.

Syftet med regeringens förslag är att skapa ett mer effektivt och
ändamålsenligt förfarande vid rekonstruktion. Det föreslås bland annat att en
rekonstruktionsplan som innehåller alla nödvändiga åtgärder för att komma
till rätta med ett företags ekonomiska problem ska kunna fastställas med
bindande verkan.

Vidare föreslås en skärpning av det så kallade livskraftstestet som används
för att bedöma chanserna till fortsatt verksamhet. Det föreslås också att den
som är i rekonstruktion får rätt att säga upp varaktiga avtal i förtid, till
exempel ett kostsamt hyresavtal.

– Med den nya lagen förväntas färre företag behöva avvecklas till följd av
ekonomiska problem, vilket kan ge positiva effekter för både gäldenärer och
borgenärer samt samhällsekonomiska vinster, säger justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson. 

Vidare föreslår regeringen att kraven på rekonstruktörer skärps och att
rekonstruktörer ska ställas under tillsyn. Förslagen ökar förutsättningarna för
lyckade företagsrekonstruktioner och minskar risken för brottsligt
utnyttjande av rekonstruktionsregelverket och lönegarantin.
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Propositionen innebär också att det skapas förutsättningar att koncentrera
handläggningen av rekonstruktionsärenden till färre tingsrätter än i dag och
att EU:s insolvensdirektiv genomförs.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 augusti 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Återkrav från myndigheter ska
verkställas snabbare
Publicerad 05 april 2022

I en proposition till riksdagen föreslår regeringen
ändringar i utsökningsbalken för att fler
myndighetsbeslut om återkrav, till exempel från
Försäkringskassan, ska kunna verkställas på ett mer
effektivt sätt.
Förslaget innebär att förvaltningsmyndigheters beslut om återkrav och annan
betalningsskyldighet ska kunna verkställas direkt. Myndigheterna kommer då
att kunna vända sig direkt till Kronofogden för utmätning utan att först
ansöka om betalningsföreläggande eller ansöka om stämning vid allmän
domstol.

– Våra myndigheter måste kunna kräva in betalningar på ett snabbt och
enkelt sätt. Det kan till exempel handla om återkrav av ersättning från
Försäkringskassan som mottagaren inte haft rätt till, säger justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson.

Regeringen föreslår dessutom att ett barns ansökan om verkställighet av ett
utdömt skadestånd på grund av brott ska få göras av endast en
vårdnadshavare, om den andre vårdnadshavaren är den som är
skadeståndsskyldig eller om det finns särskilda skäl.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 september 2022. För Centrala
studiestödsnämnden föreslås de nya reglerna tillämpas på beslut som
meddelas efter den 31 augusti 2025.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Utbildningsdepartementet

Utökat informationsutbyte för att
bekämpa organiserad brottslighet
Publicerad 01 april 2022

Regeringen har beslutat att ytterligare utveckla
myndigheternas samverkan mot organiserad
brottslighet. Detta genom att Arbetsmiljöverket,
Bolagsverket, CSN och IVO ska omfattas av en
uppgiftsskyldighet för att bekämpa brott.
Sedan 2008 deltar tolv myndigheter i en gemensam satsning mot organiserad
brottslighet. Myndigheterna kan inom ramen för denna samverkan utbyta
sekretessbelagda uppgifter med varandra och med vissa andra utpekade
myndigheter på ett effektivt sätt. Detta med stöd av en uppgiftsskyldighet
som regleras i lag.

Regeringens beslut innebär att även Arbetsmiljöverket, Bolagsverket, CSN
och IVO ska omfattas av denna uppgiftsskyldighet. De fyra myndigheterna
ingår sedan tidigare i ett nätverk av myndigheter kring satsningen mot
organiserad brottslighet.  

– Myndigheterna behöver rätt förutsättningar i kampen mot den organiserade
brottsligheten. Utökade möjligheter att utbyta uppgifter leder till att den
samverkan som redan sker i dag förbättras, säger justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson.

Förordningsändringarna träder i kraft den 1 maj 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

MSB ska föreslå åtgärder för att
stärka det civila försvaret
Publicerad 31 mars 2022

Regeringen har i dag mot bakgrund av den
säkerhetspolitiska utvecklingen i Sveriges närområde
gett Myndigheten för samhällsskydd och beredskap
(MSB) i uppdrag att föreslå åtgärder för att stärka det
civila försvaret.
MSB får i uppdrag att lämna förslag på åtgärder som kan vidtas för att stärka
det civila försvaret åren 2023–2025. Redovisningen ska innehålla både redan
planerade åtgärder som kan tidigareläggas och förslag på ytterligare åtgärder.
Åtgärderna ska redovisas i prioritetsordning och innehålla bedömningar av
kostnader och tidsåtgång för genomförande.

Uppdrag till Myndigheten för samhällsskydd och beredskap att lämna förslag
på åtgärder för att stärka det civila försvaret

Myndigheten ges också i uppdrag att ta fram ett underlag avseende det civila
försvaret på längre sikt, från 2024 och framåt. Underlaget ska bland annat
innehålla analyser och bedömningar av aktörernas behov och förmågor inom
det civila försvaret, förslag på åtgärder och prioriteringar samt
kostnadsberäkningar.

– Nu tas ytterligare steg framåt i arbetet med att utveckla arbetet med det
civila försvaret, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johannson.

Uppdragets delar ska redovisas till Regeringskansliet senast den 10 maj 2022
respektive den 1 november 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Sverige slopar inreseförbudet från
alla länder
Publicerad 25 mars 2022

Inreseförbudet för resande till Sverige från länder
utanför EU/EES kommer inte att förlängas och upphör
att gälla från och med den 1 april 2022. Det innebär
också att krav på att visa upp vaccinations- och
testintyg vid inresa till Sverige tas bort.
För att hindra spridningen av covid-19 infördes i mars 2020 ett tillfälligt
inreseförbud till Sverige för utländska medborgare som reser från länder
utanför EU/EES. Det har löpande förlängts och nuvarande inreseförbud
gäller till och med den 31 mars 2022.

Flera länder inom EU och EES har på senare tid upphävt inreseförbuden till
sina respektive länder. Folkhälsomyndigheten bedömer att
inreserestriktionerna ur ett smittskyddsperspektiv inte längre är en
proportionerlig åtgärd.

Från och med den 1 april 2022 kommer covid-19 inte längre att klassas som
en allmänfarlig och samhällsfarlig sjukdom. Även om pandemin inte är över
har den gått in i ett nytt skede tack vare den höga vaccinationstäckningen,
detta i kombination med att risken för allvarlig sjukdom är lägre för den nu
dominerande virusvarianten omikron.

– Sedan tidigare har vi släppt på inreseförbudet inom EU. Nu låter regeringen
också inreseförbudet från tredjeland löpa ut. Det innebär en stor lättnad för
alla dom som på grund av pandemin varit förhindrade att resa till Sverige de
senaste åren, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Inreseförbudet för resande till Sverige från länder utanför EU/EES upphör
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att gälla den 1 april 2022. Det innebär också att det då inte längre krävs
något vaccinations- och testintyg för någon inresande till Sverige.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Regeringen stärker arbetet för att
bekämpa hot och hat mot
förtroendevalda
Publicerad 24 mars 2022

Hot och hat som förtroendevalda utsätts för ska kart‐
läggas och stödet för att förebygga och hantera det
stärkas. Regeringen har beslutat om ett uppdrag till
Brottsförebyggande rådet (Brå) samt tilldelandet av
medel till Sveriges kommuner och regioner (SKR).
Personer som engagerar sig i samhällsfrågor och deltar i samhällsdebatten är
särskilt drabbade av hat och hot och riskerna för förtroendevalda att utsättas
ökar under valår.

Regeringen ger Brå i uppdrag att genomföra Politikernas trygghetsunder‐
sökning för valåret 2022, där omfattningen och konsekvenserna av trakas‐
serier, hot och våld som politiskt förtroendevalda utsätts för ska kartläggas.
Resultaten ska därefter jämföras med resultaten från tidigare kartläggningar
som Brå har genomfört. Brå ska redovisa uppdraget till Regeringskansliet
senast den 10 november 2023.

– Alla, kvinnor som män, ska ha samma makt att forma samhället och
möjlighet att vara aktiva samhällsmedborgare. Genom den här kartlägg‐
ningen får vi mer kunskap om det hot och hat som förtroendevalda utsätts
för under ett valår, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

SKR har under 2016–2021 beviljats medel av regeringen för insatser till
kommuner och regioner för att stödja och utveckla ett systematiskt arbete
med att förebygga och hantera hot och hat mot förtroendevalda. Nu beviljar
regeringen ytterligare ett stöd till SKR på 1,5 miljoner kronor för att de ska
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kunna fortsätta att utveckla arbetet.

– Hot och hat som riktas mot förtroendevalda är ett allvarligt hot mot det
demokratiska samtalet och i förlängningen mot vår demokrati. SKR:s nyligen
inlämnade slutrapport visar att det systematiska arbetet mot hot och hat är
centralt, både för att förankra kunskap om hot och hat och för det före‐
byggande arbetet. Därför är det viktigt att vi nu möjliggör för en fortsättning
av SKR:s stöd till kommuner och regioner i att fortsätta utveckla det arbetet,
säger kulturminister Jeanette Gustafsdotter.

Inom ramen för arbetet ska SKR i tillägg bidra till att sprida kunskap om hur
skillnader i utsatthet mellan förtroendevalda kvinnor och män ser ut. De ska
även utveckla kommuner och regioners arbete med att förebygga och
hantera muntliga, skriftliga eller fysiska angrepp av sexuell karaktär, som i
högre grad riktas mot förtroendevalda kvinnor.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressbriefing med justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson
Publicerad 24 mars 2022 Uppdaterad 24 mars 2022

I dag, torsdag den 24 mars kl. 14, håller justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson en pressbriefing om
desinformation och påverkanskampanjer mot Sverige.
Under pressbriefingen medverkar Henrik Landerholm,
generaldirektör för Myndigheten för psykologiskt
försvar.

Tid: 24 mars 2022 kl. 14.00
Plats: På plats och digitalt. Föranmälda journalister kan delta på plats i
Bella, ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Narkotikautredning ska utveckla
den svenska narkotikapolitiken
Publicerad 22 mars 2022

Regeringen tillsätter en utredning som ska utveckla den
svenska narkotikapolitiken. Beslutet fattas formellt på
regeringssammanträdet på torsdag den 24 mars. En
fortsatt restriktiv narkotikapolitik ska kombineras med en
god vård för personer som lever med skadligt bruk eller
beroende. Den nya narkotikautredningen är den mest
omfattande utvärderingen av svensk narkotikapolitik på
flera decennier.
– Varje människa som dör till följd av läkemedels- och narkotikaförgiftning
är ett stort misslyckande för samhället. Det finns otillräcklig tillgänglighet till
vård och stöd i landet och en bristfällig samordning, vilket gör att människor
far illa. Det måste bli bättre, säger socialminister Lena Hallengren.

Genom utredningen vill regeringen ta ett brett grepp om narkotikasituationen
i samhället och säkerställa att narkotikapolitiken är förenlig med krav på
evidensbaserad vård, beprövad erfarenhet och skademinimering.

Bland annat ska utredaren ta hänsyn till perspektiv som folkhälsa,
beroendesjukdom, evidensbaserade vård- och stödinsatser, jämlikhet och
jämställdhet, socioekonomi, barn, unga och äldre samt de
brottsförebyggande och brottsbekämpande perspektiven.

– Regeringen vill se en förbättrad vård och ett starkare stöd till den som far
illa av droger. Det är också viktigt att vi behåller en fortsatt restriktiv
narkotikapolitik. Narkotika är en central del av brottsligheten som genererar
våld och konflikter i kriminella kretsar och vi ska fortsätta vända på varje
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sten för att sätta stopp för det, säger justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson.

Socialminister Lena Hallengren utser Thomas Lindén, avdelningschef vid
Socialstyrelsen, som särskild utredare i utredningen.

 Den särskilda utredaren ska inom ramen för utredningen bl.a. göra följande:

Undersöka om och i så fall i vilken utsträckning personer med skadligt
bruk eller beroende avstår från att ta kontakt med socialtjänsten och
hälso- och sjukvården samt vad det i så fall beror på.
Föreslå om och i så fall hur vård- och stödinsatser kan erbjudas på ett
mer systematiskt sätt till personer som döms för ringa narkotikabrott.
Föreslå åtgärder för att stärka samverkan mellan hälso- och sjukvården,
polisen och socialtjänsten för att säkerställa att personer med skadligt
bruk eller beroende får adekvata insatser.
Föreslå hur samverkan kan stärkas så att vårdkedjorna håller ihop när
Statens Institutionsstyrelse eller Kriminalvårdens ansvar upphör.
Föreslå hur lågtröskelverksamhet kan införas i större utsträckning,
utvecklas och följas upp i Sverige. Lågtröskelverksamhet innebär att det
finns en högre tolerans för att människor som deltar i verksamheterna
fortfarande har ett aktivt missbruk.
Ta fram ett särskilt program för att förebygga barns och ungas
användning av narkotika.
Föreslå hur vård- och stödinsatser kan utvecklas för att skapa en god,
jämlik och jämställd kvalitet utifrån brukarnas och patienternas behov
och erfarenheter.
Föreslå ett nationellt program för att minska antalet dödsfall till följd av
läkemedels- och narkotikaförgiftningar samt se över om fler förutom
hälso- och sjukvården ska kunna ge naloxon mot opioidöverdoser.

Socialminister Lena Hallengren utser Thomas Lindén, avdelningschef vid
Socialstyrelsen, som särskild utredare i utredningen ”En svensk
narkotikapolitik anpassad till nutidens och framtidens utmaningar”.

Uppdraget ska slutredovisas senast den 30 september 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Stärkt skydd för barn i
internationella vårdnadstvister
Publicerad 22 mars 2022

Regeringen överlämnar i dag en proposition till
riksdagen med förslag om bland annat stärkt skydd för
barn i internationella vårdnadstvister och andra inter‐
nationella familjerättsliga mål. Förslagen kompletterar
en EU-förordning som tidigare antagits.
Vårdnadstvister är svåra för alla inblandade och särskilt för barnen. Vid en
internationell vårdnadstvist slits barnet dessutom mellan föräldrar i två
länder. Ibland leder en konflikt mellan föräldrarna så långt att barnet olov‐
ligen förs bort eller hålls kvar av en av dem.

– Det är viktigt att vi har samordnade regler i alla EU-länder så att situa‐
tioner när ett barn kommer i kläm, till exempel vid en internationell vård‐
nadstvist, kan lösas på ett effektivt sätt med fokus på barnets bästa, säger
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Genom den nya förordningen stärks barns och föräldrars rättssäkerhet. Det
kommer att gå snabbare och enklare att verkställa avgöranden om föräldra‐
ansvar inom EU. Dessutom förbättras informationsutbytet mellan medlems‐
staterna, vilket underlättar domstolarnas och myndigheternas handläggning.

EU:s Bryssel II-förordning gäller frågor om äktenskapsskillnad, föräldra‐
ansvar och internationella bortföranden av barn. Den innehåller regler om
vilken medlemsstats domstol som kan pröva en tvist och regler om erkän‐
nande och verkställighet av avgöranden i EU.

Den nya lagen och lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 augusti 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Regeringen föreslår jämlika regler
om föräldraskap i internationella
situationer
Publicerad 22 mars 2022

Regeringen har överlämnat en proposition till riksdagen
med förslag om jämlika och inkluderande regler om
föräldraskap i internationella situationer.
De svenska reglerna om föräldraskap i internationella förhållanden tillkom
för mer än 30 år sedan. Sedan dess har endast några mindre ändringar gjorts
för att möta utvecklingen på området. Det har funnits ett behov att se över
reglerna i syfte att öka jämlikheten mellan föräldrar i samkönade och olik‐
könade relationer.

– Regeringens arbete med att skapa en mer inkluderande lagstiftning för
olika familjekonstellationer får nu också genomslag i internationella
situationer, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

I propositionen föreslås att det ska införas en ny föräldraskapspresumtion i
internationella situationer. Det innebär att en kvinna som är eller har varit
gift med barnets mor på vissa villkor automatiskt ska anses som barnets
förälder i Sverige. Det föreslås också att utländska domstolsavgöranden och
fastställelser om föräldraskap för en kvinna som är eller har varit gift eller
sambo med barnets mor under vissa förutsättningar ska erkännas i Sverige.
Utöver det föreslås också flera andra internationellt privat- och process‐
rättsliga regler om föräldraskap för den kvinna som är eller har varit gift eller
sambo med barnets mor.

– Förslagen är efterlängtade och kommer att göra skillnad för många regn‐
bågsfamiljer som flyttar till Sverige, säger kulturminister Jeanette
Gustafsdotter.
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Förslagen innebär att fler barn kommer att ha två rättsliga föräldrar i Sverige.
De leder också till ökad jämlikhet mellan föräldrar i samkönade respektive
olikkönade relationer.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 augusti 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skärpt straff för gravfridsbrott
Publicerad 22 mars 2022

I en proposition föreslår regeringen skärpta straff för
allvarliga fall av gravfridsbrott, vilket bland annat
omfattar vandalisering av gravplatser och stympning av
lik.
Straffet för gravfridsbrott har inte ändrats på nästan 30 år och maximistraffet
är idag fängelse i två år. För att bättre återspegla brottslighetens allvar
föreslår regeringen att ett grovt gravfridsbrott ska införas med ett straff på
fängelse i lägst sex månader och högst fyra år.

Prop. 2021/22:195 Skärpt straff för gravfridsbrott 

– Att vanställa eller bränna upp en kropp innebär inte bara en grov
kränkning av den avlidne, det kan också försvåra polisens arbete att utreda
brott. Därför skärper vi nu kraftigt straffen för de mest allvarliga fallen av
gravfridsbrott, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

I propositionen lämnas också förslag om bland annat vilka brott som normalt
ska bedömas som grova. Det kan handla om att ett lik stympats, bränts eller
gömts undan för att det inte ska upptäckas. Det kan också handla om
vandalisering av begravningsplatser. I de allvarligaste fallen är avsikten att
den övre delen av straffskalan ska användas när straff döms ut.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Ett modernare straffrättsligt skydd
mot hemfridsbrott och olaga
intrång
Publicerad 22 mars 2022

Regeringen föreslår i en proposition till riksdagen att
skyddet mot hemfridsbrott och olaga intrång ska
moderniseras och stärkas. Förslagen innebär bland
annat att straffskalorna för brotten skärps och att det
klargörs att tillämpningsområdet för olaga intrång även
omfattar gårdsplaner.
Bestämmelserna om hemfridsbrott och olaga intrång har inte ändrats sedan
brottsbalken infördes 1965. Förändringar har sedan dess skett i samhället
som lett till att lagstiftaren ser allvarligare på integritetskränkande brotts‐
lighet mot enskilda. Hemfridsbrott och olaga intrång förekommer inte sällan i
samband med våld, hot och trakasserier i nära relationer. Att stärka skyddet
mot hemfridsbrott och olaga intrång är därför ett led i regeringens arbete mot
våld i nära relationer. Brotten förekommer också inom ramen för den brotts‐
liga djurrättsaktivismen och i det sammanhanget har frågor väckts bland
annat om straffskyddets omfattning.

– Vi måste se till att värna människors skydd av hem och integritet. De här
förslagen är därför en viktig del i regeringens arbete för att öka tryggheten
hos de utsatta i samhället, inte minst för de som utsätts för våld, hot och
trakasserier i nära relationer, säger justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson.

I propositionen föreslår regeringen att straffbestämmelserna moderniseras
språkligt och att det klargörs att tillämpningsområdet för olaga intrång även
omfattar gårdsplaner. Regeringen föreslår också att maximistraffet för brott
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av normalgraden skärps från böter till fängelse i högst ett år. Vidare föreslås
särskilda brottsbeteckningar för grovt hemfridsbrott och grovt olaga intrång
och att straffskalan för dessa brott ändras från fängelse i högst två år till
fängelse i lägst sex månader och högst tre år. Regeringen föreslår också att
försök, förberedelse och stämpling till grovt hemfridsbrott och grovt olaga
intrång straffbeläggs.

– Brottsaktiva djurrättsaktivister orsakar stor skada och oro för enskilda. De
som begår brott av det här slaget äventyrar dessutom det viktiga arbetet för
ett stärkt djurskydd som seriösa organisationer och djurhållare utför. Dessa
förslag är viktiga för att öka tryggheten för våra lantbrukare säger lands‐
bygdsminister Anna-Caren Sätherberg.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
Hällbyanstalten och Skavsta
flygplats
Publicerad 21 mars 2022 Uppdaterad 21 mars 2022

Onsdag den 23 mars besöker justitie- och inrikes‐
minister Morgan Johansson Hällbyanstalten i Eskils‐
tuna. Han träffar också kommunstyrelsens ordförande
och polisen. Under dagen besöker statsrådet också
Skavsta flygplats för att se de brandsläckande flygplan
som finns i beredskap för större bränder.

Program

Kl. 09.15 Hällbyanstalten
Rundtur på anstalten och möte med ledning och fackliga representanter.
Plats: Hällbyanstalten i Eskilstuna

Kl. 14.15 Skavsta flygplats
Besök på Skavsta flygplats för att se Myndigheten för samhällsskydd
och beredskaps brandsläckningsflygplan.
Plats: Skavsta flygplats

Media är välkomna att delta under delar av besöket. För mer information
och anmälan kontakta pressekreteraren, senast kl. 13 den 22 mars.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Tilläggsdirektiv till
Biometriutredningen för att utreda
möjligheterna att använda
släktforskningsmetoden
Publicerad 18 mars 2022

Regeringen har beslutat om ett tilläggsdirektiv till
Biometriutredningen. Tilläggsdirektiven avser
Polismyndighetens möjlighet att använda en metod där
släktforskning och dna-baserade databaser kan bidra till
att lösa brott.
Den 20 maj 2021 beslutade regeringen ett kommittédirektiv där en särskild
utredare fick uppdraget att se över förutsättningarna för att använda biometri
som verktyg i brottsbekämpningen. Syftet med utredningen är att fler
personer som misstänks för brott ska kunna identifieras med hjälp av
fingeravtryck, dna, ansiktsbilder eller liknande information om individuella
kännetecken.

De tilläggsdirektiv som nu beslutas avser Polismyndighetens möjlighet att i
framtiden använda den släktforskningsmetod som var avgörande när ett
dubbelmord i Linköping 2004 löstes med hjälp av dna-baserade
släktforskningsdatabaser. När dna-spåren inte gav träff i sedvanliga register
laddade polisen till slut, inom ramen för ett pilotprojekt, upp dna-profilen i
en kommersiell, amerikansk släktforskningsdatabas. Det ledde till träff på
avlägsna släktingar till gärningsmannen. Efter traditionell släktforskning och
vidare utredning kunde gärningsmannen identifieras. Gärningsmannen
dömdes 2020 till rättspsykiatrisk vård med särskild utskrivningsprövning för
de två morden.
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I och med tilläggsdirektivet ges nu Biometriutredningen ett tydligt uppdrag
att utreda de komplexa dataskyddsrättsliga frågor som behöver lösas om
släktforskningsmetoden ska kunna användas fullt ut.

– Släktforskningsmetoden har visat sig vara ett kraftfullt verktyg för att
identifiera personer som har gjort sig skyldiga till brott när dna-spår säkrats
och andra utredningsmetoder inte räckt till, säger justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson.

Utredningens uppdrag ska redovisas senast den 20 februari 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag till Brå att utveckla stödet
till utsatta områden
Publicerad 17 mars 2022 Uppdaterad 17 mars 2022

Brottsförebyggande rådet (Brå) får i uppdrag att
utveckla det brottförebyggande arbetet i kommuner med
utsatta områden, exempelvis insatser för att förebygga
och motverka nyrekrytering till kriminella gäng och
nätverk.
Flera åtgärder har vidtagits för att stärka det brottsförebyggande arbetet i
utsatta områden och regeringen avser att ge kommunerna ett lagstadgat
ansvar att arbeta brottsförebyggande med planerat ikraftträdande den 1 juli
2023. Regeringen ser dock ytterligare behov av ett fördjupat stöd till
kommuner med utsatta områden redan nu.

Brå får därför i uppdrag att tillsammans med relevanta aktörer stödja
kommuner med utsatta områden så att de brottsförebyggande insatserna kan
fortsätta utvecklas. Stödet omfattar till exempel tillgång till relevant
expertkunskap och löpande rådgivning. Det ska vara behovsanpassat och
praktiknära och utgå från kommunens egna förutsättningar och problembild.
Stödet kan avse insatser för att förebygga och motverka nyrekrytering till
kriminella gäng och nätverk, grovt våld mellan kriminella och
ordningsstörningar i det offentliga rummet.
 
– För att vända utvecklingen behövs ett starkt brottsförebyggande arbete på
bred front. Kommunerna har en särskilt viktig roll på lokal nivå, säger
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Stödet ska riktas till ett urval av kommuner som har utsatta områden. I
bedömningen av vilka kommuner som ska få stöd, ska områden som
Polismyndigheten har identifierat som särskilt utsatta och riskområden
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prioriteras. Stödet ska också prioriteras till de kommuner där det bedöms få
störst effekt.

Senast den 10 juni 2024 ska uppdraget redovisas till Regeringskansliet.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredningen om utökade
möjligheter att använda hemliga
tvångsmedel får ytterligare
uppdrag
Publicerad 17 mars 2022 Uppdaterad 17 mars 2022

Regeringen har beslutat om flera nya uppdrag till den
pågående utredning som ser över delar av
lagstiftningen om hemliga tvångsmedel. Det handlar
bland annat om hemlig övervakning av elektronisk
kommunikation för att lokalisera personer som håller sig
undan fängelse och andra påföljder.
Sedan oktober 2020 har en utredare i uppdrag att se över delar av
lagstiftningen om hemliga tvångsmedel, i syfte att utöka möjligheterna att
använda hemliga tvångsmedel för att bekämpa allvarlig brottslighet.

– Användningen av hemliga tvångsmedel är central i bekämpandet av de
kriminella miljöerna. På begäran av Polismyndigheten utökar vi nu
utredningens uppdrag, så att den även ska överväga lagändringar som
förbättrar möjligheterna att eftersöka personer som håller sig undan
verkställighet av påföljder, säger justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson.

Utöver de ursprungliga direktiven får utredningen följande i uppdrag:

särskilt bedöma om det finns ett behov av att ändra reglerna om
underrättelse till enskild om användning av hemliga tvångsmedel
ta ställning till om och i så fall i vilka situationer hemlig övervakning av
elektronisk kommunikation bör få användas för att lokalisera personer
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som är häktade i sin frånvaro efter att en förundersökning har avslutats
eller som har uteblivit eller avvikit från verkställighet av påföljder
lämna förslag till författningsändringar som bedöms nödvändiga

Utredningen är en del av regeringens 34-punktsprogram mot gängkriminalitet
och omfattar ett stort antal frågor kopplade till de hemliga tvångsmedlen.

Utredningstiden ligger fast för större delen av det ursprungliga uppdraget
som ska redovisas i ett delbetänkande senast den 14 april 2022. Utredningen
ska i övrigt slutredovisas senast den 14 oktober 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kriminalvården föreslås få utökade
befogenheter
Publicerad 17 mars 2022 Uppdaterad 17 mars 2022

I en proposition föreslår regeringen att Kriminalvården
ska kunna besluta om tillfälligt omhändertagande av
personer som bryter mot de villkor som gäller under
villkorlig frigivning eller skyddstillsyn.
Ny lagstiftning som trädde i kraft den 1 maj ger Kriminalvården ökade
möjligheter att vidta kontroll- och stödåtgärder för villkorligt frigivna och
skyddstillsynsdömda, genom att bland annat kontrollera dem med elektronisk
övervakning. Det ger även ökade möjligheter att upptäcka när den som blivit
villkorligt frigiven eller dömd till skyddstillsyn missköter verkställigheten. I
dag kan en övervakningsnämnd eller en domstol besluta att omhänderta en
person som bryter mot de villkor som gäller under villkorlig frigivning eller
skyddstillsyn. Nu går regeringen vidare med ytterligare förslag på åtgärder
som ökar Kriminalvårdens befogenheter.

Prop. 2021/22:193 Tillfälligt omhändertagande av villkorligt frigivna och
skyddstillsynsdömda

I propositionen föreslås att Kriminalvården ska kunna besluta om att
tillfälligt omhänderta personer som bryter mot de villkor som gäller under
villkorlig frigivning eller skyddstillsyn. Kriminalvården är i tjänst dygnet runt
och förslaget innebär en möjlighet för myndigheten att fatta snabba beslut
om en dömd person till exempel avviker från ett behandlingshem eller
avlägsnar en fotboja. Kriminalvårdens beslut ska gälla omedelbart och över‐
vakningsnämnden ska senast dagen därpå pröva om det ska fortsätta att
gälla.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 oktober 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag att införa ett system med
kronvittnen och stärka skyddet för
vittnen
Publicerad 17 mars 2022

Regeringen har beslutat en proposition med förslag för
att bryta tystnadskulturen och få fler att våga vittna om
brott. Bland annat föreslås en möjlighet till strafflindring
för den som medverkar i utredningen av någon annans
brott, så kallade kronvittnen, och skärpta straff för över‐
grepp i rättssak.
Brott med kopplingar till kriminella nätverk är ofta särskilt svåra att utreda.
Inte sällan finns det också en rädsla för de kriminella som påverkar benägen‐
heten att medverka i brottsutredningar. Att personer som har uppgifter att
lämna medverkar i brottsutredningar är många gånger avgörande för att den
som har begått ett brott ska kunna dömas.

Prop. 2021/22:186 En stärkt rättsprocess och en ökad lagföring

– De kriminella som vill skrämma vittnen ska mötas av sträng lagstiftning. Vi
ska därför med kraft reagera mot brott som påverkar rättsväsendets arbete
och människors vilja att delta i rättsprocessen negativt, säger justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson.

För att fler personer i kriminella nätverk ska samarbeta med myndigheterna
lämnas ett kronvittnesförslag. Det innebär att den som medverkar i utred‐
ningen av någon annans brott ska kunna få ett lindrigare straff. Samtidigt
skärps straffen för olika former av falska anklagelser. Det lämnas också
förslag för ett förbättrat skydd för vittnen, bland annat om sekretess i
domstol för kontaktuppgifter.
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Propositionen innehåller även förslag på straffskärpningar för bland annat
övergrepp i rättssak, som betyder att personer hotar eller utsätter till exempel
vittnen för våld på grund av att de medverkar till en utredning eller
rättsprocess.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2022.

Propositionen omfattar flera punkter i regeringens 34-punktsprogram mot
gängkriminaliteten.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen vill förbjuda
oregistrerade kontantkort
Publicerad 17 mars 2022

Det är mycket vanligt att oregistrerade och anonyma
kontantkort till mobiltelefoner används i samband med
brottslig verksamhet. Det gör att polis och åklagare går
miste om viktig och ibland avgörande information. I en
proposition lämnar regeringen därför förslag som
innebär förbud mot oregistrerade kontantkort.
Tillgång till information om elektronisk kommunikation är ofta avgörande för
att allvarlig brottslighet ska kunna utredas och lagföras. De brottsbekäm‐
pande myndigheterna har ett påtagligt behov av att kunna knyta en misstänkt
person till ett visst telefonnummer, inte minst för att kunna använda hemliga
tvångsmedel.

Prop. 2021/22:183 Registrering av kontantkort – förbättrad tillgång till
uppgifter för brottsbekämpande myndigheter

För att uppgifterna ska finnas tillgängliga för brottsbekämpande myndigheter
föreslår regeringen en registreringsskyldighet för vissa förbetalda tjänster
som kan nås via till exempel kontantkort.

– Nu sätter vi stopp för användningen av oregistrerade kontantkort till mobil‐
telefoner, som ofta används av kriminella för att försvåra polisens arbete.
Med det här förslaget får polisen ännu bättre verktyg att bekämpa brott,
säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Förslaget omfattar sådana kontantkort som kan användas för samtal, sms och
surf. Innan tjänsten börjar användas ska den som tillhandahåller tjänsten
registrera abonnentens namn, adress och personnummer. Det ska också
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göras en identitetskontroll. Registreringsskyldigheten föreslås börja gälla den
1 augusti 2022. Kontantkort som är i bruk vid ikraftträdandet ska som
huvudregel registreras senast den 1 februari 2023.

I propositionen föreslås också ändrade regler om utlämnande av uppgifter
om elektronisk kommunikation till brottsbekämpande myndigheter.
Förslagen innebär ett tydligare krav på format, ett utvidgat skyndsamhets‐
krav och en utvidgad reglering om ersättning.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nu skärper regeringen straffen för
knivbrott
Publicerad 17 mars 2022

Fler brott med kniv ska bedömas som grova och straffen
ska skärpas för allvarligare knivbrott. Det är innebörden
i de förslag som regeringen beslutat i dag.
– Förekomsten av knivar ökar risken för grova våldsbrott. Det är dags att
skärpta straffen för allvarligare brott. Knivar är ett vanligt vapen vid dödligt
våld och är det vanligaste vapnet vid ungdomsrån, säger justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson.

Prop. 2021/22:192 Skärpta straff för knivbrott

I propositionen föreslår regeringen att maximistraffet för uppsåtliga knivbrott
av normalgraden ska skärpas till fängelse i ett år och att straffskalan för
grovt brott ska skärpas till fängelse i lägst sex månader och högst två år.

Vidare lämnas förslag som innebär att fler knivbrott än tidigare ska bedömas
som grova. Det kan exempelvis handla om att kniven har innehafts i en
kriminell miljö, på en nattklubb eller på en skola. Det kan också handla om
att kniven har innehafts på en brottsutsatt plats eller att det har varit fråga
om en särskilt farlig kniv, exempelvis en springstilett.

De innehav av kniv som är straffria i dag, till exempel knivar som innehas i
samband med jakt eller annat friluftsliv, påverkas inte av förslagen.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2022.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kriminalvården bygger nytt häkte i
Västerås
Publicerad 17 mars 2022

Regeringen har i dag beslutat att bevilja en framställan
från Kriminalvården om att ingå ett 20-årigt hyresavtal i
Västerås för ett nytt häkte med totalt 100 platser. 
Att ge Kriminalvården de förutsättningar de behöver för att möjliggöra
ytterligare platskapacitet i anstalter och häkten är angeläget för regeringen.
Därför har regeringen beslutat att bevilja en framställan från Kriminalvården
om att få ingå ett 20-årigt hyresavtal för 100 platser på häktet i Västerås. Det
nya häktet kommer ge cirka 115 nya arbetstillfällen.

– En stärkt brottsbekämpning har bidragit till en ökning av intagna i Sveriges
häkten och anstalter. Nu fortsätter regeringen att förstärka Kriminalvårdens
kapacitet genom att skapa fler platser. De nya platserna i Västerås är ett
viktigt tillskott för att ytterligare bygga ut Kriminalvården, säger justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson.

Det föreslagna hyresavtalet på 20 år avser en nybyggd lokal för häkte
centralt i Västerås och häktet samlokaliseras med nya lokaler för
Polismyndigheten.

Den nya byggnaden bedöms preliminärt vara klar den 1 januari 2026.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utbyggnaden av polisen fortsätter
– nytt polishus i Örnsköldsvik
Publicerad 17 mars 2022

Regeringen har i dag beslutat att bevilja en framställan
från Polismyndigheten om att ingå ett hyresavtal för nya
lokaler i Örnsköldsvik.
Regeringen fortsätter löpande arbetet med den största satsningen någonsin
på Polismyndigheten som bland annat innebär att antalet anställda ska öka
med 10 000 fram till och med 2024.

Genom ett beslut i dag går regeringen Polismyndigheten till mötes vad gäller
dess framställan om att få ingå ett 15-årigt hyresavtal för nya, större och
modernare lokaler i Örnsköldsvik.

– Regeringen ser positivt på att Polismyndigheten utökar sin verksamhet i
Örnsköldsvik. Det speglar den just nu historiska utbyggnaden av polisen som
ska öka tryggheten och minska brottsligheten i hela Sverige, säger justitie-
och inrikesminister Morgan Johansson.

Preliminärt tillträde är satt till den 1 oktober 2024.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fler åtgärder för ett tryggare
Sverige
Publicerad 17 mars 2022

I dag, torsdag den 17 mars kl. 12.45, håller justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson en pressträff där
ytterligare brottsbekämpande åtgärder kommer att
presenteras. Delar av åtgärderna omfattas av
regeringens 34-punktsprogram mot gängkriminaliteten.

Tid: 17 mars 2022 kl. 12.45
Plats: På plats och digitalt. Föranmälda journalister kan delta på plats i
Bella, ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Sveriges och Finlands
inrikesministrar träffas för att
diskutera det bilaterala samarbetet
och förändringarna i
säkerhetsmiljön
Publicerad 16 mars 2022 Uppdaterad 16 mars 2022

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson och
Finlands inrikesminister Krista Mikkonen träffas i
Finland den 16 mars för att diskutera samarbetet inom
krisberedskap och civilt försvar, räddningstjänst och
genomförande av avtalet om polissamarbete.
I och med den senaste tidens förändringar i säkerhetsmiljön är det viktigt att
Sverige och Finland samarbetar  för att upprätthålla och utveckla samhälls‐
beredskapen.

– Det finns många olika hot som våra samhällen måste förhålla sig till.
Pandemin har varit en utmaning för båda våra länder och klimatkrisen är en
global utmaning. Och nu sker en försämring av säkerhetsläget i närområdet,
säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.  

– Vår säkerhet utsätts för komplexa globala utmaningar. Finland och Sverige
förbereder sig på dessa utmaningar i ett nära samarbete på både politisk nivå
och tjänstemannanivå. Det handlar bland annat om förändringarna i vår
säkerhetsmiljö men också om klimatförändringarna och det digitaliserade
samhällets sårbarheter, säger inrikesminister Krista Mikkonen.

Avsiktsförklaringen mellan Sverige och Finland om fördjupat samarbete
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inom krisberedskap, civilt försvar och räddningstjänst, som undertecknades i
februari 2021, är nu viktigare än någonsin. Under 2021 har samarbetet
utvecklats bland annat när det gäller civila beredskapsfrågor inom EU och
Nato samt gemensamma övningar, statistikföring och forskning.

Också utvecklingen av kustbevakningssamarbetet och genomförandet av
avtalet om polissamarbete, som undertecknades i fjol, är en del av sam‐
arbetet mellan länderna.

Under sitt besök i Finland träffar Morgan Johansson även Finlands justitie‐
minister Anna-Maja Henriksson och kommunikationsminister Timo Harakka.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ökad finansiell information i
brottsbekämpningen
Publicerad 15 mars 2022

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag på ny lag om finansiell
information i brottsbekämpningen. Dessutom föreslår
regeringen bland annat att brottsbekämpande
myndigheters tillgång till uppgifter genom konto- och
värdefackssystemet ökar.
I en proposition föreslår regeringen en ny lag för att genomföra EU:s direktiv
om finansiell information. Syftet är att utöka möjligheterna för vissa
brottsbekämpande myndigheter att utbyta finansiell information och analys
med Finanspolisen, samt med vissa brottsbekämpande myndigheter i andra
EU-länder.

Prop. 2021/22:127 Bättre tillgång till finansiell information i
brottsbekämpningen

− Det här förslaget gör det enklare för myndigheter att utbyta finansiell
information i syfte att förhindra brottsupplägg. Det är ett viktigt verktyg,
både för underrättelsearbetet och mer konkreta brottsutredningar, som
kommer kunna slå mot bland annat grov organiserad brottslighet, säger
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

I propositionen föreslås även lagändringar som innebär att brottsbekämpande
myndigheters tillgång till uppgifter genom konto- och värdefackssystemet
utökas.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med Sveriges och
Finlands inrikesministrar om
fortsatt samarbete och det
nuvarande säkerhetsläget i
Europa
Publicerad 14 mars 2022 Uppdaterad 14 mars 2022

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson och
Finlands inrikesminister Krista Mikkonen träffas i
Finland den 16 mars för att diskutera samarbetet mellan
länderna. Mötet kommer att handla om samhälls‐
beredskap, utveckling av cybersäkerheten och genom‐
förande av avtalet om polissamarbete.
Efter mötet deltar ministrarna i ett modererat samtal för allmänheten på
Hanaholmen. Samtalet handlar om Hanaholmen-initiativet som är ett utbild‐
ningsprogram för att utveckla nätverken mellan och kompetensen hos finska
och svenska krisberedskapsexperter.

Dagen avslutas med pressträff kl. 13.05–13.45.

Pressträffen direktsänds på webben. Under pressträffen talas finska och
svenska. Simultantolkning ordnas på båda språken.

Anmälan för att delta på plats eller online

För att delta vid pressträffen måste du anmäla dig via e-post till
viestinta.sm@govsec.fi senast måndagen den 14 mars kl. 16.00. Kom ihåg att
i samband med anmälan ange vilken redaktion du representerar.
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Att delta på plats

Pressträffen ordnas den 16 mars kl. 13.05–13.45 på kulturcentret för Sverige
och Finland Hanaholmen på adressen Hanaholmsstranden 5, 02100 Esbo
(kongressalen Tetra). Var beredd att visa upp din presslegitimation.

Att delta online

Om du deltar på distans, får du efter anmälan en länk och närmare anvis‐
ningar om hur du deltar.

Ytterligare information

Maria Nykyri, kommunikationsexpert vid Finlands inrikesdepartement,
telefon +358 295 488 665, maria.nykyri@govsec.fi.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Polismyndigheten skickar
utrustning till Ukraina
Publicerad 11 mars 2022

Regeringen beviljar Polismyndighetens hemställan om
att stödja Ukraina genom att skicka viss utrustning till
landet. Beslutet innebär att Polismyndigheten kommer
att skicka bland annat skyddsvästar, hjälmar, kikare och
drönare till Ukraina.
– Sverige stöttar Ukraina i ord och i handling. Detta beslut stärker den
ukrainska polisen och deras förmåga att upprätthålla ordning och säkerhet,
säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Till följd av Rysslands invasion av Ukraina har Ukraina skickat en begäran
genom Europol till svensk polis och andra medlemsstaters myndigheter med
förfrågan om hjälp med viss utrustning. Polismyndigheten har därför i en
hemställan begärt regeringens medgivande att överlåta viss utrustning till
Ukraina. Polismyndigheten anger att den utrustning de kan avvara är
utrustning som inte påverkar myndighetens verksamhet och därför inte
behöver ersättas. Myndigheten kommer därmed att skicka 367 skyddsvästar,
94 ballistiska hjälmar, 62 kikare, 5 drönare och 3 400 klädesplagg så som
regnställ, handskar, mössor med mera.

Regeringens åtgärder med anledning av Rysslands invasion av Ukraina
spänner över tre områden, sanktioner mot Ryssland, stöd till Ukraina och att
stärka Sverige.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med Morgan Johansson
den 11 mars 2022
Publicerad 11 mars 2022 Uppdaterad 11 mars 2022

I dag, fredag den 11 mars kl. 10.00, håller justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson en pressträff om
ytterligare stöd till Ukraina.

Tid: 11 mars 2022 kl. 10.00
Plats: På plats och digitalt. Föranmälda journalister kan delta på plats i
Bella, ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen beviljar ersättning till
utpekade bröder
Publicerad 09 mars 2022 Uppdaterad 09 mars 2022

Regeringen kommer att bevilja ersättning ex gratia med
en miljon kronor var till de två bröder som felaktigt
pekades ut som skyldiga efter att en fyraårig pojke
påträffats död i Arvika 1998.
– Det lidande som bröderna har fått utstå under alla dessa år går inte att
värdera i pengar och det finns ingen ersättning som egentligen kan
kompensera dem för detta, säger justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson.

Kammarkollegiet ansvarar för utbetalning av beloppen.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med Morgan Johansson
den 9 mars 2022
Publicerad 09 mars 2022 Uppdaterad 09 mars 2022

I dag, onsdag den 9 mars kl. 13.15, håller justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson en pressträff. Under
pressträffen kommer statsrådet att lämna besked om de
ansökningar om ersättning ex gratia som två bröder
som pekades ut som skyldiga efter en fyraårig pojkes
död i Arvika 1998 lämnat in till regeringen.

Tid: 9 mars 2022 kl. 13.15
Plats: På plats och digitalt. Föranmälda journalister kan delta på plats i
Bella, ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Sverige stöttar Moldaviens
flyktingmottagande från Ukraina
Publicerad 03 mars 2022

MSB har efter samråd med Justitiedepartementet
beslutat att stödja Moldavien med tält, belysning, klimat‐
anläggningar och två stora elverk, för att stötta de
ukrainska flyktingar som tagit sig till landet.
Efter en förfrågan från EU:s civilskyddsmekanism har Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap (MSB) beslutat att stödja Moldavien för att
kunna hjälpa ukrainska flyktingar efter den ryska invasionen.

– Den ryska invasionen av Ukraina innebär ett fruktansvärt mänskligt
lidande. Vi ska därför göra det vi kan för att stötta Ukraina och dess folk.
Regeringen har tidigare bland annat skickat nödboenden, brandskydd,
mediciner och medicinsk utrustning, och det stödet ska stärkas ytterligare,
säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Materielen till Moldavien består av 10 stora tält för nödboende, belysning
och klimatanläggningar till tälten, två stora elverk, samt personal från MSB
som ska bygga upp detta. Insatsplanering och packning av materiel inför
leverans pågår i detta nu. Värdet uppgår till cirka fem miljoner kronor.

Mer information om insatsen och om vad MSB gör, på MSB.se.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Återkrav från myndigheter ska
verkställas snabbare
Publicerad 03 mars 2022 Uppdaterad 03 mars 2022

Regeringen föreslår ändringar i utsökningsbalken för att
fler myndighetsbeslut om återkrav ska kunna verkställas
på ett mer effektivt sätt.
Regeringen föreslår i en lagrådsremiss att förvaltningsmyndigheters beslut
om återkrav och annan betalningsskyldighet ska kunna verkställas direkt.
Det innebär att myndigheter ska kunna vända sig direkt till Kronofogden för
utmätning utan att först ansöka om betalningsföreläggande eller ansöka om
stämning vid allmän domstol.

Lagrådsremiss: Snabbare och enklare verkställighet av myndighetsbeslut

– Det kan handla om återkrav av redan utbetalda ersättningar, från till
exempel Försäkringskassan, som det visar sig att mottagaren inte haft rätt till.
Då måste myndigheterna kunna kräva in betalning på ett snabbt och enkelt
sätt, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Regeringen föreslår dessutom att ett barns ansökan om verkställighet som
avser skadestånd på grund av brott ska få göras av endast en vårdnads‐
havare, om den andre vårdnadshavaren är den som är skadeståndsskyldig
eller om det annars finns särskilda skäl.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 september 2022. För Centrala
studiestödsnämnden föreslås de nya reglerna tillämpas på beslut som
meddelas efter den 31 augusti 2025.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson och Anders
Ygeman deltar i ministerrådsmöte
för rättsliga och inrikes frågor (RIF)
Publicerad 03 mars 2022

Den 3–4 mars träffar justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson och integrations- och
migrationsminister Anders Ygeman sina EU-kollegor
under ett möte i EU:s ministerråd för rättsliga och
inrikes frågor i Bryssel.
Morgan Johansson deltar i diskussioner om den politiska styrningen av
Schengenområdet bland annat utifrån en barometer och en rapport från
kommissionen.

Vidare har det franska ordförandeskapet bjudit in ministrar och
representanter för de tolv länderna i den nya latinamerikanska kommittén för
inre säkerhet (CLASI) för att diskutera ett utökat samarbete mellan EU och
Latinamerika i kampen mot narkotikahandel.

Under mötet i Bryssel kommer justitieministrarna också att ha en diskussion
om tillgång till advokat och nödvändigheten i att advokater fritt kan bedriva
sin verksamhet. I anslutning till mötet kommer justitieministrarna även att
diskutera konsekvenser för det rättsliga samarbetet med Ryssland. 

Vid mötet väntas migrationsministrarna, där Anders Ygeman deltar, komma
överens om att aktivera EU:s så kallade massflyktsdirektiv. Det fanns ett
brett stöd när frågan diskuterades redan i söndags vid det extrainsatta
ministerrådsmötet i Bryssel.

Ministrarna kommer också att se över de framsteg som gjorts gällande det
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pågående arbetet med EU:s migrations- och asylpakt.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En samlad straffrättslig
terrorismlagstiftning
Publicerad 01 mars 2022

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag till en samlad terroristbrottslag.
Syftet är en mer ändamålsenlig, effektiv och överskådlig
lagstiftning som ska ersätta de nuvarande lagarna på
området.
Regeringen föreslår att terroristbrottet förändras så att alla uppsåtliga brott
och försök till brott ska kunna vara terroristbrott, förutsatt att de allvarligt
kan skada ett land eller en mellanstatlig organisation och begås med
terrorismsyfte. Dessutom ändras ett av terrorismsyftena till att injaga
allvarlig fruktan ”hos en befolkning eller en del av en befolkning”, i stället
för ”en befolkning eller en befolkningsgrupp”, enligt dagens regelverk. Det
innebär att grupper som asylsökande, hbtqi-personer eller personer av ett
visst kön med säkerhet att omfattas.

– En tydligare och mer överblickbar lagstiftning ger bättre förutsättningar för
polis och åklagare att bekämpa terroristbrottslighet samtidigt som
rättssäkerheten ökar. Terrorismen utgör ett allvarligt hot mot vårt öppna
samhälle och måste bekämpas med full kraft, säger justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson.

I övrigt förenklas och kompletteras straffbestämmelserna. Bland annat
utvidgas bestämmelsen om offentlig uppmaning så att den omfattar
uppmaning till alla andra brott i lagen. Dessutom utvidgas bestämmelsen om
utbildning för terrorism, bland annat genom att uppräkningen av de
hjälpmedel som utbildningen ska avse görs mer generell.

Straffen skärps för de flesta av brotten i den föreslagna lagen. Samtidigt
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utvidgas den straffskärpningsgrund som gäller andra brott med
terrorismsyfte. Den ska omfatta alla brott i annan lag som begås med uppsåt
att främja något av brotten i terroristbrottslagen.

Regeringen föreslår också att domsrätten utvidgas så att svensk domstol ska
kunna döma över samtliga brott enligt den föreslagna lagen, oberoende av
var gärningen begåtts och av vem. Slutligen ska alla former av terroristbrott
som inte är mindre grova undantas från preskription.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nytt regelverk för ökat skydd mot
kvalificerade säkerhetshot
Publicerad 01 mars 2022

Regeringen har i dag lämnat en proposition till
riksdagen med förslag på bland annat en ny lag som
gör det lättare att utvisa personer som utgör
kvalificerade säkerhetshot och som skärper kontrollen
över dessa individer.
– Regeringen arbetar kontinuerligt med att motverka terrorism. Genom att
föreslå skärpningar av regelverket för att öka skyddet mot säkerhetshot tar vi
ett viktigt steg framåt, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

I propositionen föreslås att det införs en ny lag, lagen om särskild kontroll av
vissa utlänningar, som ska ersätta lagen om särskild utlänningskontroll. Syftet
är att regleringen ska vara mer ändamålsenlig, effektiv och överskådlig när
det gäller de utlänningar som utgör kvalificerade hot mot Sveriges säkerhet
samtidigt som regleringen är förenlig med ett väl fungerande skydd för
grundläggande fri- och rättigheter.

I propositionen föreslås bland annat:

utvidgade möjligheter att utvisa utlänningar som utgör kvalificerade hot
mot Sveriges säkerhet
förtydligade förutsättningar för att få ta en utlänning i förvar och
avsevärt förlängda tidsgränser för sådant förvar som behövs för att
förbereda eller genomföra verkställighet av utvisningsbeslut
utökade möjligheter att använda tvångsmedel och sänkta krav för att få
tillstånd till hemliga tvångsmedel
utökad anmälningsskyldighet för utlänningar och en ny möjlighet att i ett
sådant beslut kunna förbjuda en utlänning att lämna ett bestämt
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vistelseområde
utökade krav på muntlig handläggning
skärpta krav för de som ska förordnas till offentliga biträden
skärpta straff för flera av brotten i den nya lagen, bland annat för
utlänningar som återvänder till Sverige trots ett återreseförbud eller för
den som bryter mot anmälningsskyldigheten.

Den nya lagen och övriga lagändringar föreslås träda i kraft den 1 juli 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Barns skydd mot sexuella
kränkningar ska utredas
Publicerad 28 februari 2022

Regeringen har beslutat att en särskild utredare får i
uppdrag att bland annat se över det straffrättsliga
skyddet mot sexuella kränkningar av barn. Utredaren
ska också ta ställning till om det ska införas en straff‐
skärpningsgrund för brott med hatbrottsmotiv mot
kvinnor och om det straffrättsliga skyddet för äldre och
andra särskilt utsatta behöver förstärkas.
Skärpta straffrättsliga åtgärder som särskilt gäller sexualbrott mot barn har
vidtagits både inom ramen för 2018 års sexualbrottsreform och i andra
sammanhang. Enligt regeringen finns det dock anledning att överväga om
lagstiftningen gällande sexualbrotten behöver stärkas ytterligare.

– Regeringen tillsätter nu en utredning som ska se över det straffrättsliga
skyddet mot sexuella kräkningar av barn. Det finns till exempel anledning att
ifrågasätta om det straffansvar som i dag gäller när barn utnyttjas genom köp
av sexuell handling tillräckligt återspeglar brottets allvar, säger justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson.

Utredaren ska bland annat:

se över det straffrättsliga skyddet mot sexuella kränkningar av barn i
åldern 15 till 17 år, särskilt i förhållande till utnyttjande av barn genom
köp av sexuell handling
se över regelverket om utnyttjande av barn genom köp av sexuell
handling, köp av sexuell tjänst och koppleri i fråga om prostitution
genom användande av internetbaserade verktyg, i synnerhet när det
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gäller minderåriga och s.k. sugardejting.

Utredaren ska också överväga en ny straffskärpningsgrund för brott med hat‐
brottsmotiv mot kvinnor och ta ställning till om det straffrättsliga skyddet för
äldre och andra särskilt utsatta behöver förstärkas.

Uppdraget att se över det straffrättsliga skyddet mot sexuella kränkningar av
barn och uppdraget att överväga en straffskärpningsgrund för brott med hat‐
brottsmotiv mot kvinnor är en del av regeringens åtgärdspaket för att intensi‐
fiera arbetet mot mäns våld mot kvinnor.

Senast den 24 augusti 2023 ska utredaren redovisa sitt uppdrag.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen skärper synen på
sexualbrott
Publicerad 26 februari 2022

Regeringen har beslutat en lagrådsremiss med förslag
för att skärpa synen på sexualbrott. Det föreslås bland
annat att bestämmelserna om våldtäkt och sexuellt
övergrepp och motsvarande brott mot barn utvidgas till
att även omfatta sexuella kränkningar som begås på
distans.
Det är en grundläggande uppgift för samhället att skydda barn och vuxna
mot alla former av sexuella kränkningar. På det straffrättsliga området
bedriver regeringen därför ett mycket aktivt arbete.

– Den som begår en våldtäkt ska få ett strängare straff. Fler sexualbrott som
begås på distans, till exempel över internet genom att offret förmås att utföra
sexuella handlingar på sig själv, ska kunna bedömas som exempelvis våldtäkt
mot barn, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

I lagrådsremissen föreslås bland annat följande:

Bestämmelserna om våldtäkt och sexuellt övergrepp och motsvarande
brott mot barn ska utvidgas i syfte att stärka skyddet för allvarliga
sexuella kränkningar som begås på distans, till exempel över internet.
Bestämmelsen om utnyttjande av barn för sexuell posering ska utvidgas
så att även ageranden där barnet varit helt passivt omfattas.
Det ska införas nya straffbestämmelser om sexuellt ofredande mot barn,
grovt sexuellt ofredande mot barn och grovt sexuellt ofredande.
Minimistraffet för en rad sexualbrott ska skärpas. Bland annat föreslås
att minimistraffet för våldtäkt och våldtäkt mot barn ska höjas från två
års fängelse till tre års fängelse och att minimistraffet för köp av sexuell
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tjänst ska höjas från böter till fängelse.

Vissa av de föreslagna straffskärpningarna är en del av regeringens
åtgärdspaket för att intensifiera arbetet mot mäns våld mot kvinnor.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 2 juli 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Stärkt skydd för barn i
internationella vårdnadstvister
Publicerad 25 februari 2022

I en lagrådsremiss föreslår regeringen ett stärkt skydd
för barn i internationella vårdnadstvister. Förslagen
kompletterar en EU-förordning som nyligen antagits.
Vårdnadstvister är svåra för alla inblandade och särskilt för barnen. Vid en
internationell vårdnadstvist slits barnet dessutom mellan föräldrar i två
länder. Ibland leder en konflikt mellan föräldrarna så långt att barnet
olovligen förs bort eller hålls kvar av en av dem.

– Det är därför angeläget att det finns regler i EU som kan överbrygga de
olikheter som finns i medlemsstaternas rättssystem. Reglerna behöver också
bidra till att internationella tvister kan lösas på ett effektivt sätt med barnets
bästa i centrum, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Genom den nya förordningen stärks barns och föräldrars rättssäkerhet. Det
kommer att gå snabbare och enklare att verkställa avgöranden om
föräldraansvar inom EU. Dessutom förbättras informationsutbytet mellan
medlemsstaterna, vilket underlättar domstolarnas och myndigheternas
handläggning.

EU:s Bryssel II-förordning gäller frågor om äktenskapsskillnad,
föräldraansvar och internationella bortföranden av barn. Den innehåller
regler om vilken medlemsstats domstol som kan pröva en tvist och regler om
erkännande och verkställighet av avgöranden i EU.

Den nya lagen och lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 augusti 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kustbevakningen får möjlighet att
bötfälla personer som buskör med
vattenskoter
Publicerad 24 februari 2022

Regeringen har i dag beslutat en förordningsändring
som innebär att Kustbevakningen får möjlighet att
utfärda ordningsböter till personer som buskör med
bland annat vattenskoter.
De senaste åren har det skett en ökad användningen av vattenskotrar. Dessa
körs ofta i hög fart nära land, hamnar och badplatser. Det har lett till att
antalet olyckor har ökat och nöjeskörningen stör både människor, djurliv och
miljö.

– Personer som kör vattenskoter, eller annat fartyg, på ett vårdslöst, snabbt
och störande sätt ska kunna lagföras direkt på platsen. Det möjliggörs nu när
Kustbevakningen omedelbart kan utfärda böter för den typen av brott, säger
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Sedan i somras har Polismyndigheten möjlighet att utfärda ordningsbot för så
kallad störande körning till sjöss, vilket bland annat omfattar buskörning med
vattenskotrar. Förordningsändringen innebär att även Kustbevakningen får
den möjligheten.

Det bedöms innebära en effektivare handläggning och lagföring av den här
typen av brott. 

Förordningsändringen föreslås träda i kraft den 1 april 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag till mer hållbara
företagsrekonstruktioner
Publicerad 17 februari 2022

För ett mer effektivt och ändamålsenligt förfarande vid
rekonstruktioner föreslår regeringen i dag en ny lag om
företagsrekonstruktion.
Regeringen föreslår i dag en ny lag om företagsrekonstruktion i syfte att
skapa ett mer effektivt och ändamålsenligt förfarande vid rekonstruktion.
Det föreslås bland annat att en rekonstruktionsplan som innehåller alla
nödvändiga åtgärder för att komma till rätta med ett företags ekonomiska
problem ska kunna fastställas med bindande verkan.

Vidare föreslås en skärpning av det så kallade livskraftstestet som används
för att bedöma chanserna till fortsatt verksamhet. Det föreslås också att den
som är i rekonstruktion får rätt att säga upp varaktiga avtal i förtid, till
exempel ett kostsamt hyresavtal.

– Regeringens förhoppning med den nya lagen är att färre företag avvecklas
till följd av ekonomiska problem, någonting som ger positiva effekter för
både gäldenärer och borgenärer och dessutom ger samhällsekonomiska
vinster, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.  

Vidare föreslår regeringen att kraven på rekonstruktörer skärps och att
rekonstruktörer ska ställas under tillsyn. Förslagen ökar förutsättningarna för
lyckade företagsrekonstruktioner och minskar risken för brottsligt
utnyttjande av rekonstruktionsregelverket och lönegarantin.

Förslaget innebär också att det skapas förutsättningar att koncentrera
handläggningen av rekonstruktionsärenden till färre tingsrätter än i dag.
Förslagen innebär också att EU:s insolvensdirektiv genomförs.
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Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Två nya justitieråd i Högsta
domstolen
Publicerad 17 februari 2022 Uppdaterad 17 februari 2022

Regeringen har i dag utnämnt Christine Lager och
Jonas Malmberg till justitieråd i Högsta domstolen.
Christine Lager arbetar sedan 2014 som hovrättslagman och avdelningschef i
Svea hovrätt. Sedan 2016 är hon även chef för Patent- och
marknadsöverdomstolen. Dessförinnan arbetade hon som planeringsdirektör
och chef för generaldirektörens stab vid Domstolsverket, och har även
arbetat som departementsråd och enhetschef på Justitiedepartementet. Hon
har tidigare också arbetat flera år som advokat och har haft uppdrag som
särskild utredare. Christine Lager tillträder som justitieråd i Högsta
domstolen den 29 augusti 2022.

Jonas Malmberg arbetar sedan 2012 som ordförande i Arbetsdomstolen.
Dessförinnan var han professor i civilrätt vid Uppsala universitet och har
dessutom mångårig erfarenhet av arbete som forskare och sedermera
professor i arbetsrätt vid Arbetslivsinstitutet. Han har därutöver haft uppdrag
som särskild utredare och är författare och medförfattare till ett stort antal
publikationer inom arbetsrättens område. Jonas Malmberg tillträder som
justitieråd den 1 maj 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ökad kontroll av den som avtjänar
ett fängelsestraff med fotboja
Publicerad 17 februari 2022

Regeringen har i dag beslutat en lagrådsremiss med
förslag om att stärka kontrollen av den som verkställer
ett fängelsestraff med fotboja.
Förslagen i lagrådsremissen innebär att Kriminalvården ges rätt att vid
verkställighet med fotboja besluta särskilda föreskrifter om förbud för den
dömde att vistas på en särskilt angiven plats eller inom ett särskilt angivet
område. I lagrådsremissen föreslås även att elektroniska hjälpmedel ska få
användas för att kontrollera att en föreskrift om till exempel vistelseförbud
följs.

– Det är angeläget att verkställigheten uppfyller de krav som kan ställas på
samhällsskydd, förebyggande av återfall i brott och skydd av brottsoffer.
Verkställighet med fotboja ska även fortsatt vara ett trovärdigt alternativ,
säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Som ett led i arbetet att se till att Kriminalvårdens handläggning av ärenden
som rör verkställighet med fotboja är effektiv föreslås också att
Kriminalvården ska kunna pröva om ett fängelsestraff ska verkställas med
fotboja även om den dömde inte ansöker om det.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 oktober 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag för att stärka brottsoffers
rätt till skadestånd
Publicerad 16 februari 2022 Uppdaterad 16 februari 2022

Regeringen vill stärka brottsoffers rätt till skadestånd
och deras möjligheter att få ut sin ersättning.
En viktig del i arbetet med att minska skadeverkningarna av brott och att
hjälpa personer som utsatts för brott är att det finns ändamålsenliga regler
om ersättning till brottsoffer.

– Det är viktigt att få upprättelse för den kränkning det innebär att bli utsatt
för brott. Det här är den största satsningen på brottsoffers rätt till skadestånd
på flera decennier. Det handlar om att kraftigt höja beloppen brottsoffer får
och om att göra det lättare för Kronofogden att utmäta pengar hos personer
som har skulder till brottsoffer, säger justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson.

Förslagen handlar bland annat om att

åstadkomma en påtaglig höjning av nivåerna på kränkningsersättning så
att den som utsätts för ett brott, till exempel rån eller våldtäkt, ska få
större skadestånd än i dag
utvidga rätten till kränkningsersättning för poliser och andra yrkes-
grupper med särskild beredskap
stärka rätten till ersättning för efterlevande anhöriga genom en ny form
av ideell ersättning, en så kallad särskild anhörigersättning
utvidga möjligheterna att utmäta frihetsberövandeersättning till förmån
för brottsoffer. Det kan handla om när en person som varit häktad men
släppts i brist på bevis får sådan ersättning och samtidigt har skulder till
brottsoffer
ge fordringar som avser skadestånd på grund av brott företräde framför
många andra fordringar vid löneutmätning hos personer som har skulder
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till brottsoffer.

Lagändringen om ändrad företrädesordning vid löneutmätning föreslås träda
i kraft den 10 september 2022 och övriga lagändringar den 1 juli 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med Morgan Johansson
den 16 februari 2022
Publicerad 16 februari 2022 Uppdaterad 16 februari 2022

I dag, onsdag den 16 februari kl. 15.30, håller justitie-
och inrikesminister Morgan Johansson en pressträff där
förslag som rör ersättning till brottsoffer presenteras.

Tid: 16 februari 2022 kl. 15.30
Plats: Digitalt och i Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6.
Möjlighet finns att delta via länk.

Anmälan är stängd.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen vill skärpa straffet för
gravfridsbrott
Publicerad 11 februari 2022

I en lagrådsremiss föreslår regeringen skärpta straff för
allvarliga fall av gravfridsbrott, vilket bland annat
omfattar vandalisering av gravplatser och stympning av
lik.
Straffet för gravfridsbrott har inte ändrats på nästan 30 år och maximistraffet
är idag fängelse i två år. För att bättre återspegla brottslighetens allvar
föreslår regeringen att ett grovt gravfridsbrott ska införas med ett straff på
fängelse i lägst sex månader och högst fyra år.

Lagrådsremiss: Skärpt straff för gravfridsbrott

– Att en kropp bränns upp eller vanställs innebär inte bara en grov kränkning
av den döde, det kan också göra det svårare för polisen att utreda brott.
Därför föreslår vi nu kraftigt skärpta straff för de mest allvarliga fallen av
gravfridsbrott, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

I lagrådsremissen lämnas också förslag om bland annat vilka brott som
normalt ska bedömas som grova. Det kan handla om att ett lik stympats,
bränts eller gömts undan för att det inte ska upptäckas. Det kan också handla
om vandalisering av begravningsplatser. I de allvarligaste fallen är avsikten
att den övre delen av straffskalan ska användas när straff döms ut.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Ett modernare straffrättsligt skydd
mot hemfridsbrott och olaga
intrång
Publicerad 10 februari 2022

I en lagrådsremiss föreslår regeringen att skyddet mot
hemfridsbrott och olaga intrång ska moderniseras och
stärkas. Förslagen innebär bland annat att straff‐
skalorna för brotten skärps och att det klargörs att
tillämpningsområdet för olaga intrång även omfattar
gårdsplaner.
Bestämmelserna om hemfridsbrott och olaga intrång har inte ändrats sedan
brottsbalken infördes 1965. Förändringar har sedan dess skett i samhället
som lett till att lagstiftaren ser allvarligare på integritetskränkande brotts‐
lighet mot enskilda. Att stärka skyddet mot hemfridsbrott och olaga intrång
är ett led i regeringens arbete mot våld i nära relationer. Brotten förekommer
också inom ramen för den brottsliga djurrättsaktivismen och i det samman‐
hanget har frågor väckts bland annat om straffskyddets omfattning.

Lagrådsremiss: Ett modernare straffrättsligt skydd mot hemfridsbrott och
olaga intrång

– Människors skydd av hem och integritet måste värnas. Förslagen är en
viktig del i regeringens arbete för att öka tryggheten hos de utsatta i
samhället, inte minst för de som utsätts för våld, hot och trakasserier i nära
relationer, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

– Även om de brottsaktiva djurrättsaktivisterna är få till antalet orsakar de
stor skada och oro för enskilda. De som begår brott av det här slaget även‐
tyrar dessutom det viktiga arbete för ett stärkt djurskydd som seriösa
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organisationer och djurhållare utför, säger landsbygdsminister Anna-Caren
Sätherberg.

I lagrådsremissen föreslås att straffbestämmelserna moderniseras språkligt
och att det klargörs att tillämpningsområdet för olaga intrång även omfattar
gårdsplaner. Regeringen föreslår också att maximistraffet för brott av
normalgraden skärps från böter till fängelse i högst ett år. Vidare föreslås sär‐
skilda brottsbeteckningar för grovt hemfridsbrott och grovt olaga intrång och
att straffskalan för dessa brott ändras från fängelse i högst två år till fängelse
i lägst sex månader och högst tre år. För att ge ledning för när ett brott ska
anses vara grovt föreslås att det i lagen införs omständigheter som särskilt
ska beaktas vid bedömningen. Det kan exempelvis handla om inbrott eller
om gärningar som har innefattat våld, hot eller skadegörelse. I lagråds‐
remissen föreslås också att försök, förberedelse och stämpling till grovt hem‐
fridsbrott och grovt olaga intrång straffbeläggs.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag för att säkra elektronisk
bevisning
Publicerad 09 februari 2022

Tillgång till elektronisk bevisning blir allt viktigare i
brottsutredningar men lagstiftningen har släpat efter. I
morgon beslutar regeringen en proposition med förslag
på flera viktiga moderniseringar för att polis och åkla‐
gare ska kunna säkra elektroniska bevis i större
utsträckning än tidigare.
Nya kommunikationsmönster och den tekniska utvecklingen har gjort att
mycket av den information som tidigare varit tillgänglig för brottsbekäm‐
pande myndigheter inte längre går att komma åt.

I en proposition föreslår regeringen bland annat att de brottsbekämpande
myndigheterna i fler fall än i dag ska kunna skaffa sig tillgång till information
som är lagrad på externa servrar och som kan utgöra viktiga bevis. Det hand‐
lar också om möjligheter att förmå någon att öppna exempelvis en mobil‐
telefon med hjälp av biometrisk autentisering som fingeravtryck eller ansikts‐
igenkänning, för att på så sätt få tillgång till innehållet i mobilen.

– Nu ger vi de brottsbekämpande myndigheterna kraftfulla verktyg för att
komma åt och säkra viktig elektronisk bevisning i större utsträckning än
tidigare, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Det föreslås också att förbudet mot beslag av meddelanden som skickats
mellan den misstänkte och en närstående tas bort. I exempelvis utredningar
om brott i nära relation är sådana meddelanden ofta avgörande bevisning.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juni 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen vill förbjuda
oregistrerade kontantkort
Publicerad 09 februari 2022

Det är mycket vanligt att oregistrerade och anonyma
kontantkort till mobiltelefoner används i samband med
brottslig verksamhet. Det gör att polis och åklagare går
miste om viktig och ibland avgörande information. I
morgon beslutar därför regeringen om förslag som
innebär ett förbud mot oregistrerade kontantkort.
Tillgång till information om elektronisk kommunikation är ofta avgörande för
att allvarlig brottslighet ska kunna utredas och lagföras. De brottsbekäm‐
pande myndigheterna har ett påtagligt behov av att kunna knyta en misstänkt
person till ett visst telefonnummer, inte minst för att kunna använda hemliga
tvångsmedel.

För att uppgifterna ska finnas tillgängliga för brottsbekämpande myndigheter
föreslår regeringen en registreringsskyldighet för vissa förbetalda tjänster
som kan nås via till exempel kontantkort.

– Oregistrerade kontantkort till mobiltelefoner används ofta av kriminella för
att försvåra polisens arbete. Nu sätter vi stopp för det och ger därigenom
polisen bättre verktyg att bekämpa brott, säger justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson.

Förslaget omfattar sådana kontantkort som kan användas för samtal, sms och
surf. Innan tjänsten börjar användas ska den som tillhandahåller tjänsten
registrera abonnentens namn, adress och personnummer. Det ska också
göras en identitetskontroll. Registreringsskyldigheten föreslås börja gälla den
1 augusti 2022. Kontantkort som är i bruk vid ikraftträdandet ska som
huvudregel registreras senast den 1 februari 2023.
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I lagrådsremissen föreslås också ändrade regler om utlämnande av uppgifter
om elektronisk kommunikation till brottsbekämpande myndigheter.
Förslagen innebär ett tydligare krav på format, ett utvidgat skyndsamhets‐
krav och en utvidgad reglering om ersättning.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen vill skärpa straffen för
knivbrott
Publicerad 09 februari 2022

I morgon beslutar regeringen en lagrådsremiss med
förslag som innebär skärpta straff för allvarligare kniv‐
brott och att fler brott med kniv ska bedömas som grova.
– Förekomsten av knivar ökar risken för grova våldsbrott. Kniv är ett vanligt
vapen vid dödligt våld och det vanligaste vapnet vid ungdomsrån. Det är
dags för skärpta straff för allvarligare knivbrott, säger justitie- och inrikes‐
minister Morgan Johansson.

I lagrådsremissen föreslår regeringen att maximistraffet för uppsåtliga
knivbrott av normalgraden ska skärpas till fängelse i ett år och att straff‐
skalan för grovt brott ska skärpas till fängelse i lägst sex månader och högst
två år.

Vidare lämnas förslag som innebär att fler knivbrott än tidigare ska bedömas
som grova. Det kan exempelvis handla om att kniven har innehafts i en
kriminell miljö, på en nattklubb eller på en skola. Det kan också handla om
att kniven har innehafts på en brottsutsatt plats eller att det har varit fråga
om en särskilt farlig kniv, exempelvis en springstilett.

De innehav av kniv som är straffria i dag påverkas inte av förslagen.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Flera verktyg för att stärka det
brottsbekämpande arbetet
Publicerad 09 februari 2022 Uppdaterad 09 februari 2022

I dag, onsdag den 9 februari kl. 13.20, håller justitie-
och inrikesminister Morgan Johansson en pressträff där
ytterligare reformer för att bekämpa den organiserade
brottsligheten kommer att presenteras. Det handlar
bland annat om straffskärpningar och utökade
möjligheter för brottsbekämpande myndigheter att säkra
bevisning.

Tid: 9 februari 2022 kl. 13.20
Plats: Digitalt och i Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6.
Möjlighet finns att delta via länk.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag till MSB att bidra till
framtagandet av nationell strategi
för psykisk hälsa och
suicidprevention
Publicerad 08 februari 2022

Regeringen har gett Myndigheten för samhällsskydd
och beredskap, MSB, i uppdrag att tillsammans med
berörda myndigheter medverka i det pågående arbetet
med att ta fram en nationell strategi inom området
psykisk hälsa och suicidprevention.
Psykisk ohälsa och suicid orsakar både stort mänskligt lidande och omfat‐
tande individuella och samhällsekonomiska konsekvenser. Regeringen har
sedan 2015 vidtagit flera åtgärder för att stärka och utveckla insatserna inom
området. Till exempel antog regeringen 2016 en nationell strategi för psykisk
hälsa.

– Det finns ett fortsatt behov av att stärka och utveckla de statliga insatserna
inom psykisk hälsa och suicidprevention. Här kommer MSB att bidra med
viktiga perspektiv, bland annat genom myndighetens gedigna erfarenhet och
kunskap inom området skydd mot olyckor, säger justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson.

Myndigheternas arbete kommer att ge regeringen ett underlag att fatta beslut
om fortsatt utveckling av insatserna inom området psykisk hälsa och suicid‐
prevention. Målsättningen är att stärka den statliga styrningen, skapa bättre
förutsättningar för samordning och samverkan samt öka kvalitet, effektivitet
och långsiktighet i de insatser som genomförs på området.
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Uppdraget slutredovisas av Folkhälsomyndigheten och Socialstyrelsen den 1
september 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Skärpt syn på brott mot
journalister och utövare av vissa
samhällsnyttiga funktioner föreslås
Publicerad 02 februari 2022

I dag tog justitie- och inrikesminister Morgan Johansson
och kulturminister Jeanette Gustafsdotter emot
betänkandet En skärpt syn på brott mot journalister och
utövare av vissa samhällsnyttiga funktioner.
Utredningen, som letts av hovrättsrådet Anne Rapp, har haft i uppdrag att
bland annat utreda behovet av och lämna förslag till ett förstärkt
straffrättsligt skydd mot brott som riktar sig mot någon som utövar sin
yttrandefrihet och för utövare av vissa samhällsnyttiga funktioner.

− Det är helt oacceptabelt att den som deltar i samhällsdebatten, bedriver
samhällsgranskande journalistik eller har till uppgift att hjälpa och skydda
andra i samhället utsätts för våld, hot eller trakasserier. Alla sådana former
av hot och brott utgör ett angrepp mot hela vårt samhälle och måste
bekämpas, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

− Yttrandefrihet är en grundpelare för vårt demokratiska samhälle. Hat och
hot mot journalister eller andra utövare av samhällsnyttiga funktioner
riskerar att inskränka den friheten. Dessa röster är oumbärliga och får aldrig
riskeras att tystas av hat och hot, och därför välkomnar jag denna utredning,
säger kulturminister Jeanette Gustafsdotter.

Utredningen lämnar bland annat följande förslag:

En ny straffskärpningsgrund införs som innebär att det ska ses som
försvårande att den brottsliga gärningen begåtts mot en person på grund
av att han eller hon eller någon närstående yrkesmässigt bedrivit
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nyhetsförmedling eller annan journalistik.
Två nya gradindelade brott införs i brottsbalken. Brotten ska betecknas
våld eller hot respektive förgripelse mot utövare av viss samhällsnyttig
funktion. Med utövare av viss samhällsnyttig funktion avses hälso- och
sjukvårdspersonal, personal inom socialtjänsten, räddningstjänstpersonal
samt utbildningspersonal inom skolväsendet.
Straffskalan för brott mot tystnadsplikt skärps och brottet grovt brott
mot tystnadsplikt införs.

Utredningen föreslår att lagändringarna ska träda i kraft den 1 juli 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny lagstiftning föreslås för ett
tydligare VMA-system
Publicerad 01 februari 2022

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson har i
dag tagit emot förslag till ny samlad reglering av VMA-
systemet som kan tillämpas på varning till allmänheten i
fred och krig. Den nya regleringen tydliggör hur VMA-
systemet fungerar och ansvarsfördelningen mellan
systemets olika aktörer.
Viktigt meddelande till allmänheten, det så kallade VMA-systemet, är det
varnings- och informationssystem som används för att varna och ge
vägledande information vid allvarliga händelser och olyckor, exempelvis
terrorangrepp eller kärnkraftsolyckor. Tillgängliga kanaler för sändning av
sådana meddelanden är sändning i radio och tv, meddelanden till telefoner
och genom signal i utomhusvarningssystemet.

Utredningen har bland annat haft i uppdrag att se över och föreslå en mer
sammanhållen och överskådlig reglering av hela VMA-systemet i Sverige
och tydliggöra ansvarsfördelningen mellan systemets aktörer.

I förslagen som i dag överlämnades av utredare Monica Rodrigo,
generaldirektör för Ekobrottsmyndigheten, föreslås en ny lag och förordning
som ska reglera grunderna för VMA-systemet och vara tillämpliga på varning
i fred och krig. Viktiga meddelanden till allmänheten ska kunna sändas vid
bland annat olyckor, allvarliga störningar av viktiga samhällsfunktioner samt
vid höjd beredskap när det finns fara för liv, hälsa, egendom eller miljön. Det
rör sig om varningar eller information som skyndsamt behöver nå
allmänheten för att undvika att till exempel människor kommer till skada.

Endast myndigheter ska enligt förslaget vara behöriga att begära att viktiga
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meddelanden till allmänheten ska sändas.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen vill införa ett system
med kronvittnen och stärka
skyddet för vittnen
Publicerad 28 januari 2022

Regeringen har beslutat en lagrådsremiss med förslag
för att bryta tystnadskulturen och få fler att våga vittna
om brott. Bland annat föreslås en möjlighet till
strafflindring för den som medverkar i utredningen av
någon annans brott, så kallade kronvittnen, och skärpta
straff för exempelvis övergrepp i rättssak.
Brott med kopplingar till kriminella nätverk är ofta särskilt svåra att utreda.
Inte sällan finns det också en rädsla för de kriminella som påverkar
benägenheten att medverka i brottsutredningar. Att personer som har
uppgifter att lämna medverkar i brottsutredningar är många gånger
avgörande för att den som har begått ett brott ska kunna dömas.

Lagrådsremiss: En stärkt rättsprocess och en ökad lagföring

– Vi måste bryta tystnadskulturen och med kraft reagera mot brott som
påverkar rättsväsendets arbete och människors vilja att delta i rättsprocessen
negativt. De kriminella som vill skrämma vittnen ska mötas av sträng
lagstiftning, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

För att fler personer i kriminella nätverk ska samarbeta med myndigheterna
lämnas ett kronvittnesförslag. Det innebär att den som medverkar i
utredningen av någon annans brott ska kunna få ett lindrigare straff.
Samtidigt skärps straffen för olika former av falska anklagelser. Det lämnas
också förslag för ett förbättrat skydd för vittnen, bland annat om sekretess i
domstol för kontaktuppgifter.
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Lagrådsremissen innehåller även förslag på straffskärpningar för bland annat
övergrepp i rättssak, som betyder att personer hotar eller utsätter till exempel
vittnen för våld på grund av att de medverkar till en utredning eller
rättsprocess.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2022.

Lagrådsremissen omfattar flera punkter i regeringens 34-punktsprogram mot
gängkriminaliteten.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förlängt inreseförbud för resande
till Sverige
Publicerad 27 januari 2022

Regeringen har i dag beslutat att förlänga de tillfälliga
inreseförbuden för resande till Sverige, till och med den
28 februari 2022 för resande från länder inom EU/EES
och till och med den 31 mars 2022 för resande från
länder utanför EU/EES. Dagens beslut innebär också
ändringar i undantaget från inreseförbudet för personer
som bor i Argentina, Australien och Kanada.
Det är främst på grund av det fortsatt osäkra smittspridningsläget som
regeringen i dag har beslutat att förlänga inreseförbuden för resande till
Sverige.

Inresa från länder inom EU/EES

Regeringens beslut i dag innebär att inreseförbudet för resande till Sverige
från länder inom EU/EES förlängs till och med den 28 februari 2022.

Personer som reser till Sverige från länder inom EU/EES, inklusive de
nordiska länderna, måste visa upp EU:s digitala covidintyg eller motsvarande
intyg att man antingen har vaccinerats mot covid-19, testat negativt inom 72
timmar före ankomsten, eller har tillfrisknat från covid-19 inom 6 månader.
Kravet gäller utländska medborgare som är 18 år och äldre, med vissa
undantag.

Inresa från länder utanför EU/EES

Regeringen har även beslutat att inreseförbudet för resande till Sverige från
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länder utanför EU/EES förlängs till och med den 31 mars 2022.

Utländska medborgare som reser till Sverige från ett land utanför EU/EES
måste omfattas av något av undantagen från inreseförbudet och dessutom
kunna uppvisa ett negativt test för covid-19 utfört inom 72 timmar före
inresa till Sverige, eller vara undantagna från testkravet, för att få resa in i
landet. Undantag från inreseförbudet och testkravet görs för flera kategorier
av resenärer, bland annat för resenärer med vaccinationsintyg utfärdade i
vissa länder.

Ändringar i inreseförbudet för personer bosatta i
Argentina, Australien och Kanada

Regeringen har i dag också beslutat att Argentina, Australien och Kanada tas
bort från listan över länder där personer bosatta i de särskilt utpekade
länderna är generellt undantagna från inreseförbudet, detta enbart på den
grunden att han eller hon är bosatt där. Beslutet gäller från och med den 31
januari 2022.

Det innebär i praktiken att inreseförbud återinförs för personer bosatta i
Argentina, Australien och Kanada. Personer bosatta i dessa länder behöver
alltså omfattas av något av de övriga undantagen från inreseförbudet för att
kunna resa in i Sverige från och med den 31 januari 2022. De behöver
dessutom kunna uppvisa ett negativt test för covid-19 utfört inom 72 timmar
före inresa till Sverige, eller vara undantagna från testkravet.

Ändringarna sker med anledning av en uppdatering av EU:s
rekommendationer avseende inresor från tredjeland som baseras på uppgifter
från EU:s smittskyddsmyndighet (ECDC).

För mer information om hur förordningarna om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen besök
Polismyndighetens webbplats. Se länkar här intill.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Regeringen uppmärksammar
Fadimedagen
Publicerad 21 januari 2022

Den 21 januari uppmärksammas Fadimedagen i
Sverige till minne av Fadime Sahindal som mördades
av sin far i hederns namn för 20 år sedan.
Fadimedagen utgör en påminnelse om vikten av ett
kontinuerligt arbete mot hedersrelaterat våld och
förtryck. Det senaste året har regeringen tagit flera
viktiga steg för att stärka arbetet mot hedersrelaterat
våld och förtryck.
I december 2021 presenterade regeringen ett åtgärdsprogram med 99
åtgärder för att förebygga och bekämpa mäns våld mot kvinnor.

– Varje flicka och kvinna i Sverige ska ha rätt att leva sitt liv så som de själva
vill utan att riskera att utsättas för hot, våld eller förtryck. Arbetet mot
hedersrelaterat våld och förtryck är högt prioriterat av regeringen. Nu
intensifierar vi det arbetet med 99 åtgärder för att bekämpa mäns våld mot
kvinnor, säger jämställdhet- och arbetsmarknadsminister Eva Nordmark.

Regeringen har även vidtagit flera straffrättsliga lagstiftningsåtgärder för att
stärka skyddet för de som utsätts för hedersrelaterat våld och förtryck. Bland
annat har en straffskärpningsgrund för hedersbrott införts, som innebär att
den som begår brott med hedersmotiv ska dömas hårdare.

– Samhället kan aldrig acceptera att flickor och pojkar får sina liv
begränsade i hederns namn, hedersrelaterat våld och förtryck måste därför
bekämpas med kraft. Regeringen har genomfört flera reformer för att skärpa
den straffrättsliga lagstiftningen och det arbetet fortsätter, säger justitie- och
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inrikesminister Morgan Johansson.

Statsrådens medverkan digitalt på arrangemang till minne
av Fadime

Eva Nordmark deltar i:

21 januari – Intervjuas i TV4 Morgon om hedersrelaterat våld och förtryck

21 januari – Håller ett anförande på kvinnojouren Terrafems årliga konferens

Morgan Johansson deltar i:

18 januari: Deltar i seminarium på Fadimedagen, digitalt

28 januari: Särskild debatt om hedersrelaterat våld och förtryck, riksdagen

 



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen vill återinföra den
tillfälliga stämmolagen
Publicerad 20 januari 2022

Justitiedepartementet har i dag gett ett antal
myndigheter och organisationer möjlighet att lämna
synpunkter på en promemoria med förslag att återinföra
den tillfälliga stämmolagen som upphörde att gälla vid
årsskiftet.
Lagen om tillfälliga undantag för att underlätta genomförandet av bolags-
och föreningsstämmor, även kallad tillfälliga stämmolagen, infördes våren
2020 för att underlätta genomförandet av bolags- och föreningsstämmor på
ett sätt som begränsar risken för spridning av covid-19. Den möjliggjorde för
aktiebolag och ekonomiska föreningar att genomföra sina stämmor helt utan
fysiskt deltagande. Lagen var tidsbegränsad och upphörde att gälla vid
årsskiftet. 

– Pandemin fortsätter att påverka det svenska samhället. Många företag och
föreningar använde sig av den tidigare möjligheten att begränsa det fysiska
deltagandet i bolags- och föreningsstämmor. Nu när smittspridningen ökat så
ser vi att behovet av att kunna delta vid stämmor på distans växer. Därför
återinför vi den tillfälliga stämmolagen, säger justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson.

Justitiedepartementet har tagit fram ett förslag om återinförande av den
tillfälliga regleringen. Ett antal myndigheter och organisationer har getts
möjlighet att lämna synpunkter på förslaget.

Bestämmelserna innebär bland annat att en stämma kan hållas antingen
genom elektronisk uppkoppling i kombination med poströstning, eller genom
att aktieägarna eller medlemmarna deltar i stämman enbart genom
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poströstning.

Stämmolagen föreslås att återinföras den 1 mars 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Flerbrottsutredningen får
ytterligare uppdrag
Publicerad 20 januari 2022

Regeringen har i dag beslutat om ytterligare uppdrag till
den utredning som ser över den så kallade
mängdrabatten för personer som döms för flera brott.
Sedan i juli har en särskild utredare i uppdrag att se över strafflagstiftningen
och föreslå förändringar för en skärpt syn på flerfaldig brottslighet. Syftet är
att säkerställa att straffet står i proportion till brottslighetens allvar även för
personer som begår flera brott.

Utredaren får nu, utöver de ursprungliga direktiven, även i uppdrag att se
över regelverket för förundersökningsbegränsning, åtalsunderlåtelse och
direktavskrivning.

Uppdraget ska redovisas senast den 20 januari 2023.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Bättre informationsutbyte om
brottmålsdomar inom EU
Publicerad 20 januari 2022

Informationsutbytet om brottmålsdomar inom EU ska
förbättras, det föreslår regeringen i en lagrådsremiss
som har beslutats i dag.
I EU inrättas just nu ett centraliserat system, Ecris-TCN, som gör det möjligt
att på ett snabbt och tillförlitligt sätt få reda på om andra EU-länder har
uppgifter om fällande domar mot tredjelandsmedborgare, alltså personer som
är medborgare i ett land utanför EU. Systemet regleras genom en EU-
förordning och de lagändringar som föreslås i lagrådsremissen anpassar
svensk rätt till denna.

Det centrala systemet kommer att innehålla identitetsuppgifter, till exempel
fingeravtryck och ansiktsbilder, för dömda personer som är tredjelandsmed‐
borgare. I lagrådsremissen föreslås också att fingeravtryck ska tas av alla
som döms till fängelse i minst sex månader, om fingeravtrycken inte redan
finns i fingeravtrycksregistret.

– Att utbyta information om brottmålsdomar inom EU är viktigt för att
svenska myndigheter effektivt ska kunna bekämpa och lagföra brott. Det
gäller inte minst vid gränsöverskridande brottslighet. Genom att
fingeravtryck tas av alla som döms till fängelse för mer allvarlig brottslighet
får Polismyndigheten också ett stärkt verktyg, säger justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson.

Vissa av lagändringarna föreslås träda i kraft den 28 juni 2022. Övriga
ändringar föreslås träda i kraft på den dag som regeringen bestämmer, vilket
kommer bli när Ecris-TCN tas i drift.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kriminalvårdens anstalt i
Karlskoga växer
Publicerad 20 januari 2022

Regeringen har i dag beslutat att bevilja en framställan
från Kriminalvården om att ingå ett tioårigt hyresavtal i
Karlskoga. Det innebär en ökning med 32 nya platser
under 2022.
Att ge Kriminalvården de förutsättningar de behöver för att möjliggöra
ytterligare platskapacitet i anstalter och häkten är angeläget för regeringen.
Genom ett beslut i dag har regeringen därför beslutat att bevilja en
framställan från Kriminalvården om att få ingå ett tioårigt hyresavtal för fler
platser på anstalten i Karlskoga.

– De nya platserna i Karlskoga är ett viktigt tillskott för att underlätta den
ansträngda beläggningssituationen inom Kriminalvården, säger justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson. 

Antalet platser på anstalten i Karlskoga ökar i år med 32 platser.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ändringar i inreseförbuden för
personer som reser till Sverige
Publicerad 18 januari 2022

Regeringen har i dag beslutat att återgå till de
inreserestriktioner som gällde före den 28 december
2021. Det innebär att det särskilda kravet på negativt
covid-19-test utfört inom 48 timmar före inresa tas bort.
Skälen till beslutet är en hemställan från
Folkhälsomyndigheten. Listan över länder med
godkända vaccinationsintyg utökas också. Ändringarna
träder i kraft den 21 januari.
Resenärer bedöms inte längre utgöra en särskild risk för att påverka
spridningen av omikron i Sverige. Det särskilda kravet på ett negativt test för
pågående covid-19-infektion utfört inom 48 timmar före ankomst till Sverige
bedöms därför inte längre vara en proportionerlig åtgärd, enligt en
hemställan från Folkhälsomyndigheten. Regeringen har därför beslutat att
återgå till de inreserestriktioner som gällde före den 28 december 2021.

Inresa från länder inom EU/EES

Personer som reser till Sverige från länder inom EU/EES, inklusive de
nordiska länderna, måste från och med den 21 januari kunna visa upp EU:s
digitala covidintyg eller motsvarande intyg att man antingen har vaccinerats
mot covid-19, testat negativt inom 72 timmar före ankomsten, eller har
tillfrisknat från covid-19 inom 6 månader. Kravet gäller utländska
medborgare som är 18 år och äldre, med vissa undantag.

För att underlätta för personer som reser via Sverige mellan Bornholm och
en annan del av Danmark är dessa fortsatt undantagna från intygskravet.
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Inresa från länder utanför EU/EES

Utländska medborgare som reser till Sverige från ett land utanför EU/EES
måste från och med den 21 januari omfattas av något av undantagen från
inreseförbudet och dessutom kunna uppvisa ett negativt test för covid-19
utfört inom 72 timmar före inresa till Sverige, eller vara undantagna från
testkravet, för att få resa in i landet. Undantag från inreseförbudet och
testkravet görs för flera kategorier av resenärer, bland annat för resenärer
med vaccinationsintyg utfärdade i vissa länder.

Undantag för fullvaccinerade resenärer från
Montenegro, Taiwan, Thailand, Tunisien och
Uruguay

Regeringen har i dag även beslutat att personer som kan visa upp ett
vaccinationsintyg som är utfärdat i Montenegro, Taiwan, Thailand, Tunisien
och Uruguay är undantagna från inreseförbudet och testkravet vid resa till
Sverige.

Enligt beslut av EU-kommissionen betraktas vaccinationsintyg utfärdade i
dessa länder som likvärdiga med EU:s digitala vaccinationsintyg, vilket
innebär att intygen kan kontrolleras och verifieras på samma sätt och i
samma tekniska system som EU:s digitala covidintyg.

Samtliga ändringar i inreseförbuden träder i kraft den 21 januari.

För mer information om hur förordningarna om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen besök
Polismyndighetens webbplats. Se länkar här intill.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tar emot
Förverkandeutredningens
betänkande
Publicerad 12 januari 2022 Uppdaterad 12 januari 2022

I dag, onsdag den 12 januari kl. 13.45, tar justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson emot
Förverkandeutredningen. Förslagen som presenteras
ingår i regeringens 34-punktsprogram mot
gängkriminaliteten. Vid pressträffen medverkar särskild
utredare Petter Asp, justitieråd i Högsta domstolen.

Tid: 12 januari 2022 kl. 13.45
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nu träder nya regler för ett
tryggare Sverige i kraft
Publicerad 29 december 2021

Runt årsskiftet träder nya lagändringar i kraft som ska
bidra till ett tryggare Sverige. Flera av lagändringarna
ingår i regeringens 34-punktsprogram mot gängkrimi‐
nalitet och regeringens åtgärdspaket för att bekämpa
mäns våld mot kvinnor.

Slopad straffrabatt för unga myndiga

Den 2 januari 2022 slopas straffrabatten för personer i åldern 18–20 år om
brottet har ett minimistraff på fängelse i ett år eller mer. Det handlar
exempelvis om rån, grov misshandel och våldtäkt. Detsamma ska gälla för
brott som i det enskilda fallet bör straffas med fängelse i minst ett år även om
minimistraffet är lägre.

Det ska inte heller krävas starkare skäl än normalt för att döma en ung myn‐
dig person till fängelse. Samma straff som för andra myndiga personer ska
också kunna dömas ut, till exempel fängelse på livstid. Dessutom ska vissa
allvarliga brott, till exempel mord eller våldtäkt mot barn, inte kunna preskri‐
beras om brottet begåtts av någon som fyllt 18 år.

Lagändringarna är en del av regeringens 34-punktsprogram mot gängkrimi‐
naliteten.

Utökade möjligheter att använda tidiga förhör

Ändringarna innebär att möjligheterna att använda berättelser som lämnats
vid tidiga förhör utökas. Det handlar bland annat om utökade möjligheter att
tillåta berättelser från förhör inför en brottsbekämpande myndighet som
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bevis, att ta upp bevis i domstol före huvudförhandling och att använda
vittnesattester som bevis. Lagändringarna träder i kraft den 1 januari 2022.

Ny möjlighet att söka efter vapen och andra farliga
föremål

Lagändringen innebär att polisen fått en ny befogenhet att i brottsföre‐
byggande syfte göra husrannsakan för att söka efter vapen och andra farliga
föremål, till exempel explosiva varor, i gemensamma utrymmen i eller i
anslutning till flerbostadshus. Befogenheten får användas i situationer där
risken framstår som stor att sådana föremål ska användas vid våldsbrott.

Lagändringen trädde i kraft den 1 december 2021 och ingår i regeringens 34-
punktsprogram mot gängkriminaliteten.

Skärpt straff för grov kvinnofridskränkning och
överträdelse av kontaktförbud

Våld och andra kränkningar i nära relationer är ett allvarligt samhälls‐
problem. För att bättre återspegla brottslighetens allvar görs lagändringar
som innebär att minimistraffet för grov fridskränkning och grov kvinnofrids‐
kränkning höjs från fängelse i nio månader till fängelse i ett år, att straffet för
överträdelse av kontaktförbud skärps och att mindre allvarliga överträdelser
av kontaktförbud inte längre ska vara fria från straff.

Ändringarna innebär också att förtal och grovt förtal kan ingå i grov frids‐
kränkning, grov kvinnofridskränkning och olaga förföljelse, att utvidgat
kontaktförbud kan förenas med villkor om elektronisk övervakning som
förstahandsåtgärd samt att det så kallade väsentlighetskravet för kontakt‐
förbud avseende en gemensam bostad och för särskilt utvidgat kontaktförbud
tas bort.

Lagändringarna träder i kraft den 1 januari 2022 och ingår i regeringens
åtgärdspaket för att bekämpa mäns våld mot kvinnor.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Sverige ger materielstöd till det
växande antalet flyktingar i
Ukraina
Publicerad 28 december 2021

Justitiedepartementet har i dag beslutat att Myndigheten
för samhällsskydd och beredskap (MSB) får använda 3
000 000 kronor till bland annat materiel, personal och
transport till stöd för det växande antalet interna och
externa flyktingar i Ukraina. Insatsen startar under
december 2021 och fortsätter in i början av 2022.
Den 9 december 2021 mottog MSB en förfrågan från EU:s civilskydds‐
mekanism om stöd till den ukrainska civilskyddsmyndigheten i form av
boende och annat materiel till de flyktingar som befinner sig i landet. I
Ukraina finns både internflyktingar och flyktingar som kommit till Ukraina
via andra länder, däribland Belarus.

Justitiedepartementet har i dag, efter en hemställan från MSB den 22
december, beslutat om finansiering av insatsen. Sverige kommer att bidra
med bland annat elverk, vattentankar och tält. MSB avser också att bidra
med expertstöd för att vara behjälpliga med leverans, mottagande och mon‐
tering. 

– Det finns stora humanitära behov i området. Vi vill från svensk sida bidra
till att förbättra situationen för de som tvingas fly internt i Ukraina eller tar
sig till Ukraina från Belarus eller andra länder, säger justitie- och inrikes‐
minister Morgan Johansson.

Målet är att det svenska bidraget ska leda till att myndigheterna kan förbättra
hanteringen av flyktingmottagande genom leverans av prioriterade förnöden‐
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heter såsom vatten, elektricitet och nödboende.

Sverige bidrar återkommande med stöd till humanitära insatser via EU:s
civilskyddsmekanism och tidigare under året har finansiering beviljats vid en
handfull tillfällen, däribland till Indien, Litauen och Libanon.

Sverige bidrar även till att underlätta den humanitära situationen i Ukraina på
andra sätt än genom EU:s civilskyddsmekanism. Sida kanaliserade stöd om
totalt 32,5 miljoner kronor till ett flertal humanitära aktörer under 2021,
inklusive Internationella rödakorskommittén. Sverige är även en stor givare
av icke öronmärkt stöd till humanitära aktörer på plats i Ukraina, till exempel
FN:s flyktingorgan (UNHCR) och FN:s barnfond (Unicef).



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny utredning för att motverka att
bolag används som brottsverktyg
Publicerad 28 december 2021

Regeringen har beslutat att tillsätta en utredning för att
motverka att aktiebolag och andra företag används för
att begå brott och oegentligheter.
På senare tid har förekomsten av brott inom och mot företag i allt högre grad
blivit ett allvarligt problem. Det medför att många seriösa företagare tvingas
verka på en marknad där konkurrensen snedvrids. Dessutom går samhället
miste om skatteintäkter.

Dir. 2021:115 Bolaget som brottsverktyg

– Brottslighet med koppling till företag medför negativa effekter både för
näringslivet och för övriga samhället. Det kan handla om att kriminella
grupper använder sig av falska identiteter eller bulvaner för att tvätta pengar
genom bolag. Regeringen tillsätter nu en utredning för att motverka att före‐
tag används i brottsligt syfte, och därmed verka för att företag drivs på lika
villkor, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

I uppdraget ingår bland annat att

redovisa de för- och nackdelar som finns med nuvarande undantag från
revisionsplikten för små aktiebolag respektive en återinförd revisions‐
plikt för sådana bolag, samt föreslå de författningsändringar som skulle
krävas vid ett eventuellt återinförande,
utreda om Bolagsverkets kontrollerande roll kan stärkas i ett brottsföre‐
byggande syfte,
överväga hur en skyldighet att ge in digitala årsredovisningar bör
utformas och om tidsfristen för att ge in årsredovisningar bör kortas, och
bedöma om bolagskapningar bör kriminaliseras.
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Johan Danelius, justitieråd i Högsta domstolen, har åtagit sig uppdraget som
särskild utredare. Uppdraget ska, i den del som avser årsredovisningar i
elektroniskt format, redovisas senast den 22 december 2022. Övriga delar
ska redovisas senast den 22 juni 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digital pressträff med Morgan
Johansson
Publicerad 27 december 2021 Uppdaterad 27 december 2021

I dag, måndag den 27 december kl. 13.00, håller
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson en digital
pressträff där förslag för att utvidga tillträdesförbudet
kommer att presenteras.

Tid: 27 december 2021 kl. 13.00
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Stärkt samarbete mellan
Arbetsförmedlingen och
Kriminalvården
Publicerad 23 december 2021

Regeringen har fattat beslut om regleringsbrev för 2022
för Arbetsförmedlingen. I regleringsbrevet får
Arbetsförmedlingen bland annat i uppdrag att stärka
samarbetet med Kriminalvården i syfte att nå fler av
Kriminalvårdens klienter med insatser för att minska
risken för återfall i brott. Förra veckan fick
Kriminalvården motsvarande uppdrag.
Samverkan som bedrivs mellan Arbetsförmedlingen och Kriminalvården men
även med landets kommuner har bedrivits sedan 1980-talet. Syftet med
samverkan är att stärka klienternas möjligheter på arbetsmarknaden och öka
förutsättningarna för varje individ att finna hållbara lösningar och ta tillvara
sina förutsättningar till egen försörjning och arbete samt ett liv utan brott.

- En fungerande samverkan mellan Arbetsförmedlingen och Kriminalvården
är centralt för att kunna minska risken för återfall i kriminalitet och en viktig
del i arbetet med att bekämpa brottsligheten. Regeringen ger nu
myndigheterna i uppdrag att utveckla och förstärka sin samverkan, säger
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

- Den som har avtjänat sitt straff och vill bryta med sin kriminella livsstil ska
kunna få stöd för att komma i arbete och få en egen försörjning, säger
arbetsmarknads- och jämställdhetsminister Eva Nordmark.

Krami är en samverkan mellan Arbetsförmedlingen, Kriminalvården och
kommunerna. I regleringsbrevet för 2022 får Arbetsförmedlingen i uppdrag
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att tillsammans med Kriminalvården och i samverkan med landets kommuner
eller andra aktörer, utveckla Krami eller motsvarande verksamhet. Syftet är
att stärka Kriminalvårdens klienters möjlighet på arbetsmarknaden som ett
led i det återfallsförebyggande arbetet. Verksamheten ska också nå fler av
Kriminalvårdens klienter. Myndigheterna ska under arbetet dra nytta av de
erfarenheter och lärdomar som dragits från arbetet i de kommuner där
verksamheten Krami finns.

Myndigheterna ska lämna en gemensam redovisning av uppdraget till
regeringen senast den 15 september 2022.

 



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår ett särskilt
brott för hedersförtryck
Publicerad 22 december 2021

Regeringen har i dag beslutat en lagrådsremiss med
förslag om att det ska införas ett särskilt brott för
hedersförtryck. Det innebär bland annat att det ska bli
straffbart att begå vissa brottsliga gärningar mot en
person i syfte att bevara eller upprätthålla en persons
eller släkts heder.
– Hedersrelaterat våld och förtryck måste bekämpas med kraft. Förra året
införde vi en särskild straffskärpningsgrund för brott med hedersmotiv. Nu
går vi vidare och inför ett särskilt brott för upprepade hedersrelaterade
gärningar, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Lagrådsremiss: Ett särskilt brott för hedersförtryck

Förslagen i lagrådsremissen innebär att det ska införas ett nytt brott i brotts‐
balken med beteckningen hedersförtryck. Brottet innebär att det blir straff‐
bart att begå vissa brottsliga gärningar mot en person, om var och en av
gärningarna utgjort led i en upprepad kränkning av personens integritet och
ett syfte med gärningarna varit att bevara eller återupprätta en persons eller
familjs, släkts eller annan liknande grupps heder. Straffet föreslås vara
fängelse i lägst ett och högst sex år.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juni 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förkortad tid för utredningen
Preventiva tvångsmedel för att
förhindra allvarlig brottslighet
Publicerad 22 december 2021

Regeringen har i dag beslutat att förkorta utrednings‐
tiden för utredningen Preventiva tvångsmedel för att
förhindra allvarlig brottslighet. Regeringens beslut inne‐
bär att uppdraget ska redovisas till regeringen redan i
oktober 2022.
I november fick en utredare i uppdrag att se över lagstiftningen om preven‐
tiva tvångsmedel. Syftet är att det i större utsträckning ska bli möjligt att för‐
hindra allvarlig brottslighet, något som bland annat Polismyndigheten har
efterfrågat i arbetet mot kriminella nätverk.

Dir. 2021:113 Tilläggsdirektiv till utredningen Preventiva tvångsmedel för att
förhindra allvarlig brottslighet (Ju 2021:15)

Utredningen ska till exempel se över utökade möjligheter att använda hemlig
avlyssning och undersöka nya möjligheter till husrannsakan i preventivt
syfte. Uppdraget skulle redovisas senast den 2 februari 2023. Nu förkortas
utredningstiden. Uppdraget ska i stället redovisas redan den 14 oktober 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Krav på negativt covid-19-test vid
inresa till Sverige
Publicerad 22 december 2021

Regeringen har i dag beslutat om ändringar i
inreseförbuden till Sverige. Ändringarna innebär att alla
resenärer ska kunna visa upp ett negativt testsvar för
pågående covid-19-infektion vid ankomst till Sverige,
oavsett vilket land man reser ifrån. Skälen till beslutet är
den ökande smittspridningen och en hemställan från
Folkhälsomyndigheten. Ändringarna träder i kraft den
28 december.
Med anledning av den höga förekomsten av covid-19 i omvärlden samt den
tilltagande utbredningen av virusvarianten omikron har
Folkhälsomyndigheten kommit in med en hemställan till regeringen om
skärpta inreserestriktioner. Regeringen har därför beslutat att införa ett krav
på att visa upp ett negativt provsvar från testning för pågående covid-19-
infektion vid inresa till Sverige.

Testningen för pågående covid-19-infektion ska ha utförts inom 48 timmar
före ankomsten till Sverige.

Testkravet gäller

utländska medborgare som reser från länder inom EU/EES, inklusive
Norden, eller från övriga länder, med vissa undantag
oavsett om man är vaccinerad eller har tillfrisknat
vuxna och barn över 12 år

För information om vilka krav ett intyg eller negativt provsvar ska uppfylla
hänvisar regeringen till Folkhälsomyndigheten.
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I samband med att krav på negativt covid-19-test införs för alla resenärer
kommer det inte längre att krävas att EU:s digitala covidintyg, även kallat
covidbevis, visas upp vid inresa till Sverige.

För att underlätta för arbetspendlare och gränsstudenter inom EU/EES
kommer dessa att utöver covid-19-test som har utförts inom en vecka före
ankomsten till Sverige även kunna uppvisa vaccinationsintyg. Undantag från
testkravet införs även för alla som reser via Sverige mellan Bornholm och
Danmark.

Samtliga ändringar i inreseförbuden träder i kraft den 28 december.

För mer information om hur förordningarna om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen besök
Polismyndighetens webbplats. Se länkar här intill.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson
Publicerad 22 december 2021 Uppdaterad 22 december 2021

I dag, onsdag den 22 december kl. 15.15, håller justitie-
och inrikesminister Morgan Johansson en pressträff.
Under pressträffen kommer statsrådet att presentera
ytterligare förslag mot våld och förtryck.

Tid: 22 december 2021 kl. 15.15
Plats: Föranmälda journalister kan delta på plats vid pressträffen i Bella,
ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom. Presslegitimation krävs.
Obligatorisk föranmälan senast onsdag 22 december kl. 13.45. Inpassering
från kl. 14.45.

Anmälan: Anmälan görs till Simon Boström, presskommunikatör på
Regeringskansliet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Jeanette Gustafsdotter har tagit
emot slutbetänkandet från
Utredningen om granskning av
stöd till civilsamhället
Publicerad 21 december 2021

Idag, tisdagen den 21 december, lämnade Utredningen
om granskning av stöd till civilsamhället över sitt
slutbetänkande till kulturminister Jeanette Gustafsdotter.
Även Lars Westbratt, statssekreterare hos justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson, närvarande vid
överlämnandet.
Utredningen är en viktig del i arbetet med att säkerställa att offentliga medel
endast går till verksamheter som respekterar grundläggande värderingar. I
prövningen av ett nytt demokrativillkor för statsbidrag till civilsamhället kan
organisationer och myndigheter behöva behandla känsliga personuppgifter.
Utredningen har därför haft i uppdrag att analysera frågor om
personuppgiftsbehandling och sekretess i ärenden om stöd till det civila
samhället.

- Ett starkt civilsamhälle är en demokratisk grundpelare. Statsbidrag till det
civila samhället möjliggör för organisationer och trossamfund att verka och
göra viktiga insatser i samhället. Men skattepengar ska inte gå till
organisationer som inte respekterar demokrati. Vi är fast beslutna att göra
det svårare för den som vill utnyttja systemet. Därför är det viktigt att vi nu
tar vidare arbetet med ett tydligt, rättssäkert och enhetligt demokrativillkor,
säger kulturminister Jeanette Gustafsdotter.

Särskild utredare har varit Peder Liljeqvist, kammarrättslagman i
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Kammarrätten i Stockholm. Utredaren har även haft i uppdrag att analysera
och ta ställning till inrättande av en stödfunktion som ska kunna bistå
myndigheter i att göra fördjupade granskningar av en bidragssökande
organisation eller annan offentligt finansierad verksamhet, och att lämna
nödvändiga författningsförslag.

- Jag välkomnar utredningen, det är viktigt att vi kontrollerar vart bidragen
går. Inga pengar ska gå till extremister, säger justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson.

Ett delbetänkande gällande behandling av personuppgifter redovisades i
augusti 2021. Förslagen i delbetänkandet har remitterats och tas om hand
inom ramen för arbetet med en proposition om statens stöd till trossamfund
och demokrativillkor. Regeringen avser att lämna propositionen till riksdagen
under innevarande riksmöte.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kustbevakningen och MSB får
förstärkningar
Publicerad 17 december 2021

Regeringen har fattat beslut om regleringsbrev för
Kustbevakningen och Myndigheten för samhällsskydd
och beredskap, MSB. Kustbevakningens förmågor till
sjöss ska stärkas och regeringen satsar en halv miljard
från 2022 och framåt för att stärka kommunernas
förebyggande arbete mot naturolyckor.
Kustbevakningen är en central aktör till sjöss och har till uppdrag att utföra
miljöräddningstjänst och annan räddningstjänst till sjöss samt bedriva
sjöövervakning. Myndigheten är en del av samhällets krisberedskap i den
maritima miljön. Kustbevakningens anslag för 2022 ökas med sammanlagt
75,5 miljoner kronor, för att myndigheten ska kunna stärka sin förmåga till
sjöss.

Risken för naturolyckor, så som ras, skred, översvämningar och
skogsbränder ökar i ett förändrat klimat. Kommunerna har en central roll i
det förebyggande arbetet mot naturolyckor men staten behöver stödja
kommunerna i deras arbete. Från 2022 och framåt satsar regeringen därför
en halv miljard kronor för att stärka kommunernas förebyggande arbete mot
naturolyckor. MSB, som har ansvar för att stödja samhällets beredskap för
olyckor, kriser och civilt försvar, fördelar bidragen med stöd av SMHI och
SGI.

Alla myndigheters regleringsbrev hittas hos Ekonomistyrningsverket, se länk
här intill.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Avtal har ingåtts för att förbättra
möjligheterna att utreda allvarliga
brott begångna av IS och andra
aktörer i Syrienkonflikten
Publicerad 16 december 2021

För att underlätta svenska brottsbekämpande
myndigheters arbete med att utreda IS-terroristers brott,
har regeringen i dag ingått ett samarbetsavtal med FN:s
bevisinsamlingsmekanism IIIM.
IS-anhängare och andra aktörer har lämnat efter sig stora mängder med
bevisning i Syrien, någonting som FN:s bevisinsamlingsmekanism IIIM* har
till uppgift att samla in, katalogisera och bevara. Denna bevisning kan sedan
delas med nationella myndigheter som kan använda bevisningen i nationella
rättegångar som rör brott som har begåtts av IS-anhängare, den syriska
regimen eller andra aktörer i Syrienkonflikten.

Avtalet som Sverige i dag har ingått med IIIM handlar om att förbättra och
förenkla för de svenska brottsbekämpande myndigheterna att samarbeta med
och få del av den bevisning som IIIM samlar in.

– De som deltog i IS fruktansvärda brott ska så långt som möjligt lagföras
och deras brottsoffer har rätt till upprättelse. IIIM är en viktig aktör i detta
och jag är därför glad att vi idag har kunnat ingå det här avtalet, säger
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Avtalet innebär att svenska brottsbekämpande myndigheter enklare kan få
del av all bevisning som IIIM samlar in. Avtalet handlar också om att sven‐
ska myndigheter, när sådan möjlighet följer av svensk lagstiftning, kan över‐
lämna uppgifter till IIIM som de har samlat in.
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I och med avtalet har Polismyndigheten och Åklagarmyndigheten utsetts
som nationella kontaktpunkter för samarbetet i Sverige.

Avtalet har idag undertecknats i Genève av den svenska FN-ambassadören,
Anna Jardfelt, eftersom justitie- och inrikesminister Morgan Johansson inte
kunde delta fysiskt på plats med anledning av pandemin.

 

* IIIM, International, Impartial and Independent Mechanism



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ändringar i inreseförbuden till
Sverige
Publicerad 16 december 2021

Regeringen har i dag beslutat att göra ändringar i
inreseförbuden till Sverige. Ändringarna innebär att alla
resenärer inom EU/EES omfattas av samma krav vid
inresa till Sverige. Skälen till beslutet är den ökande
smittspridningen och en hemställan från
Folkhälsomyndigheten. Listan över länder med
godkända vaccinationsintyg justeras också.
Ändringarna träder i kraft den 21 december.

Krav på covidintyg för resande från alla länder i
EU/EES

Sverige befinner sig just nu i ett försämrat läge där smittspridningen ökar och
sjukvården signalerar en ökad och bekymrande belastning.
Folkhälsomyndigheten har kommit in med en hemställan om att införa krav
på covidintyg vid inresa från alla länder i EU/EES. Regeringen har därför
fattat beslut i enlighet med hemställan. Beslutet genomförs så snabbt som det
är praktiskt möjligt, det vill säga tisdag den 21 december.

För att resa till Sverige från alla länder i EU/EES, även Norden, måste man
från och med den 21 december kunna visa upp EU:s digitala covidintyg eller
motsvarande intyg att man antingen har vaccinerats mot covid-19, testat
negativt inom 72 timmar före ankomsten, eller har tillfrisknat från covid-19
inom 6 månader. Kravet gäller utländska medborgare som är 18 år och äldre,
med vissa undantag.
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Undantag för fullvaccinerade resenärer från
Förenade arabemiraten, Kap Verde och Libanon

Regeringen har i dag beslutat att personer som kan visa upp ett
vaccinationsintyg som är utfärdat i Förenade arabemiraten, Kap Verde och
Libanon är undantagna från inreseförbudet och testkravet vid resa till
Sverige.

Enligt beslut av EU-kommissionen betraktas vaccinationsintyg utfärdade i
dessa länder som likvärdiga med EU:s digitala vaccinationsintyg, vilket
innebär att intygen kan kontrolleras och verifieras på samma sätt och i
samma tekniska system som EU:s digitala covidintyg. Ändringarna gäller
från och med den 21 december.

För mer information om hur förordningarna om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen besök
Polismyndighetens webbplats. Se länkar här intill.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nytt justitieråd i Högsta
förvaltningsdomstolen
Publicerad 16 december 2021

Regeringen har i dag utnämnt rättschefen Magnus
Medin till justitieråd i Högsta förvaltningsdomstolen.
Magnus Medin är sedan 2012 rättschef i Justitiedepartementet. Dessförinnan
arbetade han i sammanlagt 14 år i samma departement, som rättssakkunnig,
kansliråd, ämnesråd och sedermera departementsråd och chef för enheten
för familjerätt och allmän förmögenhetsrätt.

Magnus Medin tillträder som justitieråd den 14 februari 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson
Publicerad 16 december 2021 Uppdaterad 16 december 2021

I dag, torsdag den 16 december kl. 15.30, håller justitie-
och inrikesminister Morgan Johansson en pressträff där
statsrådet kommer att berätta om ett internationellt
samarbetsavtal för att underlätta delning av bevis
mellan länder.

Tid: 16 december 2021 kl. 15.30
Plats: Föranmälda journalister kan delta på plats vid pressträffen i Bella,
ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom. Presslegitimation krävs.
Obligatorisk föranmälan senast torsdag 16 december kl. 14.00 via
formuläret, se nedan. Inpassering från kl. 15.00.

Anmälan är stängd.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag för ökad säkerhet och
tillgänglighet vid val
Publicerad 15 december 2021

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson har i
dag tagit emot slutbetänkandet Säkerhet och
tillgänglighet vid val av Lena Hjelm-Wallén, ordförande
för 2020 års valutredning. Förslagen omfattar bland
annat ökad säkerhet i valadministrationen och ökad
tillgänglighet för personer med funktionsnedsättningar.
Det svenska valsystemet är i grunden robust och fungerar väl. För att
ytterligare stärka systemets motståndskraft mot manipulationer, förbättra
möjligheten för väljargrupper som av skilda anledningar kan ha svårighet att i
dagens system utnyttja sin rösträtt och värna allmänhetens tilltro till
valsystemet föreslår utredningen vissa nyheter och förändringar i vallagen.

Lena Hjelm-Wallén, tidigare statsråd och vice statsminister, är ordförande
för 2020 års valutredning, där riksdagens partier finns representerade.
Samtliga partier är eniga om förslagen i slutbetänkandet som bland annat
innebär följande:

Valmyndigheten får ansvar att samordna säkerhetsfrågor i
valadministrationen.
En rutin för samordning och rapportering av incidenter i samband med
val ska införas.
Kravet på att tillgänglighet vid val omfattar val- och röstningslokaler,
röstningsförfarandet och information till väljarna förtydligas, för att
väljare med skilda funktionsnedsättningar ska få så lika förutsättningar
som möjligt att utnyttja sin rösträtt.
Valmyndigheten ska tillhandahålla en vägledning med samlade regler
och rekommendationer om tillgänglighet vid val.
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Förstoringshjälpmedel och belysningsförstärkning ska erbjudas i val- och
röstningslokalerna. Utredningen har tagit fram tre prototyper till
hjälpmedel för väljare som är helt blinda eller har en grav synnedsättning
att kunna rösta utan att behöva röja sin valhemlighet för någon.
Utlandssvenskar som fallit ur röstlängden ska kunna förtidsrösta i
Sverige. Det ska också bli enklare för dessa att återupptas i röstlängden.
Väljare med elektronisk brevlåda för svenska myndighetsförsändelser
ska kunna få sina röstkort digitalt.

Förslagen föreslås kunna tillämpas vid valet till Europaparlamentet 2024.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skärpta straff för olovlig körning
och rattfylleribrott
Publicerad 14 december 2021

Regeringen har i dag remitterat förslag som innebär
skärpta straff och möjligheter att på plats frihetsberöva
den som kör olovligt eller är påverkad av alkohol eller
narkotika. Återfall i rattfylleribrott ska normalt dömas till
grovt rattfylleri, enligt förslaget.
– Vi kan inte tillåta att vissa personer gång på gång utsätter andra för
livsfara, vid upprepade trafikbrott måste samhället därför kunna reagera
kraftfullt och ha verktyg för att förhindra fortsatt brottslighet. Situationen
som den ser ut i dag är inte acceptabel, säger justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson.

I det utkast till lagrådsremiss som tagits fram föreslås att maximistraffen för
grov olovlig körning och rattfylleri höjs från fängelse i sex månader till
fängelse i ett år. Det medför att den som kör utan körkort eller påverkad vid
behov kan frihetsberövas redan i samband med ett polisingripande. Det
föreslås även att maximistraffet för grovt rattfylleri höjs från fängelse i två år
till fängelse i tre år. Vidare lämnas förslag som innebär att det vid återfall i
rattfylleribrott normalt ska dömas för grovt rattfylleri och då till fängelse
eller en frivårdspåföljd, såsom skyddstillsyn.   

I utkastet föreslås också att ett oaktsamhetsansvar införs för olovlig körning.
Det innebär att det ställs ökade krav att på förhand kontrollera att man har
rätt att köra fordonet, till exempel om man har ett utländskt körkort.   

Utkastet till lagrådsremiss skickas nu ut på remiss. Lagändringarna föreslås
träda i kraft den 1 januari 2023.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En samlad terrorismlagstiftning
Publicerad 09 december 2021

Det finns i dag tre lagar som reglerar brott kopplade till
terrorism. För att göra regleringen mer ändamålsenlig,
effektiv och överskådlig föreslår regeringen en ny
terroristbrottslag som reglerar straffansvaret på
området.
– Terrorismen utgör ett allvarligt hot mot vårt öppna samhälle och måste
bekämpas med full kraft. En mer överblickbar och tydlig lagstiftning ger
bättre förutsättningar för polis och åklagare att bekämpa terroristbrottslighet
samtidigt som rättssäkerheten ökar, säger justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson.

Regeringen föreslår att terroristbrottet förändras så att alla uppsåtliga brott
och försök till brott ska kunna vara terroristbrott, förutsatt att de allvarligt
kan skada ett land eller en mellanstatlig organisation och att de begås med
terrorismsyfte. Dessutom ändras ett av terrorismsyftena, från att ”injaga
allvarlig fruktan hos en befolkning eller en befolkningsgrupp”, till att ”injaga
allvarlig fruktan hos en befolkning eller en del av en befolkning”. Det gör att
grupper som asylsökande, hbtqi-personer eller personer av ett visst kön med
säkerhet omfattas.

Straffbestämmelserna i övrigt förenklas och kompletteras. Bland annat
utvidgas bestämmelsen om offentlig uppmaning så att den omfattar
uppmaning till alla andra brott i lagen. Dessutom utvidgas bestämmelsen om
utbildning för terrorism.

Straffen skärps för de flesta av brotten i den föreslagna lagen. Regeringen
föreslår också att domsrätten utvidgas så att svensk domstol ska kunna döma
över samtliga brott enligt den föreslagna lagen, oberoende av var gärningen
begåtts och av vem, och att alla former av terroristbrott som inte är mindre
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grova undantas från preskription.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag till nytt regelverk för ökat
skydd mot kvalificerade
säkerhetshot
Publicerad 09 december 2021

Regeringen har beslutat om en lagrådsremiss med
förslag på bland annat en ny lag som gör det lättare att
utvisa personer som utgör kvalificerade säkerhetshot
och som skärper kontrollen över dessa individer.
– Arbetet med att motverka terrorism fortsätter hela tiden. Att skärpa
regelverket för att öka skyddet mot säkerhetshot är nästa steg. Det är den
största reformen på trettio år inom detta område, säger justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson.

Regeringen föreslår i lagrådsremissen att det införs en ny lag, lagen om
särskild kontroll av vissa utlänningar, som ska ersätta lagen om särskild
utlänningskontroll. Syftet är att regleringen ska vara mer ändamålsenlig,
effektiv och överskådlig när det gäller de utlänningar som utgör kvalificerade
hot mot Sveriges säkerhet samtidigt som regleringen är förenlig med ett väl
fungerande skydd för grundläggande fri- och rättigheter.

I lagrådsremissen föreslås bland annat:

utvidgade möjligheter att utvisa utlänningar som utgör kvalificerade hot
mot Sveriges säkerhet
förtydligade förutsättningar för att få ta en utlänning i förvar och
avsevärt förlängda tidsgränser för sådant förvar som behövs för att
förbereda eller genomföra verkställighet av utvisningsbeslut
utökade möjligheter att använda tvångsmedel och sänkta krav för att få
tillstånd till hemliga tvångsmedel
utökad anmälningsskyldighet för utlänningar och en ny möjlighet att i ett
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sådant beslut kunna förbjuda en utlänning att lämna ett bestämt
vistelseområde
utökade krav på muntlig handläggning
skärpta krav för de som ska förordnas till offentliga biträden
skärpta straff för flera av brotten i den nya lagen, bland annat för
utlänningar som återvänder till Sverige trots ett återreseförbud eller för
den som bryter mot anmälningsskyldigheten.

Den nya lagen och övriga lagändringar föreslås träda i kraft den 1 juli 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson och Anders
Ygeman deltar i EU:s råd för
rättsliga och inrikes frågor
Publicerad 09 december 2021 Uppdaterad 09 december 2021

Den 9–10 december träffas EU:s justitie- och
inrikesministrar under ett möte i EU:s råd för rättsliga
och inrikes frågor (RIF). Mötet äger rum i Bryssel.
Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson deltar bland annat i en
diskussion om projektet ”Next generation EU” som syftar till att förebygga
och stoppa missbruk av medel från EU:s återhämtningsplan efter covid-19-
pandemin.

Mot bakgrund av händelseutvecklingen vid EU:s gräns mot Belarus kommer
integrations- och migrationsminister Anders Ygeman att diskutera migration
som ett verktyg vid hybridattacker.

Vidare har kommissionen för avsikt att informera ministrarna om en rad
pågående och kommande initiativ på brottsbekämpningsområdet.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med Morgan Johansson
Publicerad 08 december 2021 Uppdaterad 08 december 2021

I dag, onsdag den 8 december klockan 08.45, håller
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson en
pressträff. Under pressträffen kommer ytterligare
åtgärder för att stärka säkerheten i Sverige att
presenteras.

Tid: 8 december 2021 kl. 08.45
Plats: Föranmälda journalister kan delta på plats vid pressträffen i Bella,
ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom.

Tiden för anmälan har gått ut.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ändringar i inreseförbudet för
personer som reser till Sverige
Publicerad 02 december 2021

Regeringen har beslutat om ändringar i det tillfälliga
inreseförbudet till Sverige. Ändringarna innebär att
personer som kan visa upp vaccinationsintyg utfärdade
i Togo undantas från inreseförbudet och testkravet.
Beslutet i dag innebär också ändringar i undantaget för
personer som reser från Namibia.

Undantag för fullvaccinerade resenärer från Togo

Regeringen har i dag beslutat att personer som kan visa upp ett
vaccinationsintyg som är utfärdat i Togo är undantagna från inreseförbudet
och testkravet vid resa till Sverige.

Enligt beslut av EU-kommissionen betraktas vaccinationsintyg utfärdade i
Togo som likvärdiga med EU:s digitala vaccinationsintyg, vilket innebär att
intygen kan kontrolleras och verifieras på samma sätt och i samma tekniska
system som EU:s digitala covidintyg. Ändringarna gäller från och med den 7
december.

Ändringar i inreseförbudet för personer bosatta i
Namibia

Regeringen har också beslutat att Namibia tas bort från listan över länder där
personer bosatta i de särskilt utpekade länderna är generellt undantagna från
inreseförbudet, detta enbart på den grunden att han eller hon är bosatt där.
Det innebär att inreseförbud återinförs för personer bosatta i Namibia.
Övriga undantag från inreseförbudet kommer även fortsättningsvis vara
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tillämpliga på personer som är bosatta i Namibia. Beslutet gäller från och
med den 7 december.

Ändringarna sker med anledning av en uppdatering av EU:s
rekommendationer avseende inresor från tredjeland som baseras på uppgifter
från EU:s smittskyddsmyndighet (ECDC).

För mer information om hur förordningarna om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen besök
Polismyndighetens webbplats. Se länkar här intill.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag att preskriptionstiden för
allvarliga brott förlängs
Publicerad 01 december 2021

I dag har justitie- och inrikesminister Morgan Johansson
tagit emot ett betänkande med förslag på längre
preskriptionstider för allvarliga brott, såsom våldtäkt, rån
och grov misshandel. I betänkandet föreslås även att
fängelsestraff som inte avtjänats aldrig ska
preskriberas.
De gällande reglerna om preskription innebär bland annat att straff inte får
dömas ut om inte åtal väckts inom en viss tid efter att brottet har begåtts.
Straff som inte har verkställts inom en viss tid efter domen faller också bort.

SOU 2021:90 En översyn av den straffrättsliga regleringen om preskription

– Brott ska inte ska förbli ostraffade och utdömda straff ska verkställas.
Personer som har begått ett allvarligt brott eller dömts till fängelse ska veta
att lagen når dem, även långt in i framtiden. Jag välkomnar att utredningen
nu lämnar flera förslag i den riktningen, säger justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson.

En särskild utredare, justitiekansler Mari Heidenborg, har sedan i september
2020 haft i uppdrag att se över den straffrättsliga regleringen om preskription
i brottsbalken. Utredningen som i dag har överlämnat sitt betänkande föreslår
bland annat att

brott som kan straffas med livstids fängelse inte ska preskriberas
preskriptionstiden för allvarliga brott såsom våldtäkt, rån, grov miss‐
handel och grov utpressning ska förlängas
utdömda fängelsestraff aldrig ska preskriberas
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regleringen i övrigt förenklas och kompletteras.

Utredningen föreslår att lagändringarna träder i kraft den 1 januari 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson presenterar
förslag på åtgärder i
brottsbekämpningen
Publicerad 01 december 2021 Uppdaterad 01 december 2021

I dag, onsdag den 1 december kl. 11.00, presenterar
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson förslag
på åtgärder för att bättre kunna säkra bevis.

Tid: 1 december 2021 kl. 11.00
Plats: Bella, ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom.
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Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Regeringsskifte den 30 november
2021
Publicerad 30 november 2021

I dag anmälde statsminister Magdalena Andersson i
riksdagen de statsråd som ingår i regeringen.
Regeringsskiftet äger rum vid en konselj på slottet
under ledning av H.M. Konungen. Konseljen inleds
klockan 13.00.

Sveriges nya regering består av statsministern och
22 statsråd

Statsrådsberedningen

Magdalena Andersson, statsminister

Hans Dahlgren, EU-minister

Arbetsmarknadsdepartementet

Eva Nordmark, arbetsmarknads- och jämställdhetsminister

Johan Danielsson, bostadsminister och bitr. arbetsmarknadsminister

Finansdepartementet

Mikael Damberg, finansminister

Max Elger, finansmarknadsminister
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Ida Karkiainen, civilminister

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist, försvarsminister

Infrastrukturdepartementet

Tomas Eneroth, infrastrukturminister

Khashayar Farmanbar, energi- och digitaliseringsminister

Justitiedepartementet

Morgan Johansson, justitie- och inrikesminister

Anders Ygeman, integrations- och migrationsminister

Kulturdepartementet

Jeanette Gustafsdotter, kulturminister

Miljödepartementet

Annika Strandhäll, klimat- och miljöminister

Näringsdepartementet

Karl-Petter Thorwaldsson, näringsminister

Anna-Caren Sätherberg, landsbygdsminister

Socialdepartementet

Lena Hallengren, socialminister

Ardalan Shekarabi, socialförsäkringsminister

Utbildningsdepartementet



Anna Ekström, utbildningsminister

Lina Axelsson Kihlblom, skolminister

Utrikesdepartementet

Ann Linde, utrikesminister

Anna Hallberg, utrikeshandelsminister samt minister för nordiska frågor

Matilda Ernkrans, biståndsminister

Presskontakter:

Linda Romanus, pressekreterare till statsminister Magdalena Andersson

Telefon: 073 543 61 59

Johan Ekström, pressekreterare till statsminister Magdalena Andersson

Telefon: 073 086 32 01

Tove Kullenberg, pressekreterare till EU-minister Hans Dahlgren

Telefon: 073 842 50 59

Nadja Yusuf, pressekreterare till arbetsmarknads- och jämställdhetsminister
Eva Nordmark

Telefon: 073 085 00 49

Fredrik Persson, pressekreterare till bostadsminister och bitr.
arbetsmarknadsminister Johan Danielsson

Telefon: 073 072 81 36

Mirjam Kontio, pressekreterare till finansminister Mikael Damberg

Telefon: 073 074 05 57



Simon Sätherberg, pressekreterare till finansmarknadsminister Max Elger

Telefon: 073 086 23 07

Mikael Lindström, pressekreterare till civilminister Ida Karkiainen

Telefon: 073 078 52 60

Toni Eriksson, pressekreterare till försvarsminister Peter Hultqvist

Telefon: 073 072 83 16

Jennie Zetterström, pressekreterare till infrastrukturminister Tomas Eneroth

Telefon: 073 053 92 70

Sofia Brändström, pressekreterare till energi- och digitaliseringsminister
Khashayar Farmanbar

Telefon: 073 065 16 12

Sofie Rudh, pressekreterare till justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson

Telefon: 072 545 74 21

Per Strängberg, pressekreterare till integrations- och migrationsminister
Anders Ygeman

Telefon: 073 093 90 56

Tora Heckscher, pressekreterare till kulturminister Jeanette Gustafsdotter

Telefon: 073-0935083



Håkan Gestrin, pressekreterare till klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll

Telefon: 073 038 20 42

Kajsa Loord, pressekreterare till näringsminister Karl-Petter Thorwaldsson

Telefon: 073 075 97 31

Max Ney, pressekreterare till landsbygdsminister Anna-Caren Sätherberg

Telefon: 073 094 25 40

Elin Aarflot, pressekreterare till socialminister Lena Hallengren

Telefon: 073 274 23 53

Hanna Kretz, pressekreterare till socialförsäkringsminister Ardalan Shekarabi

Telefon: 073 064 96 04

Anja Lindberg Sundberg, pressekreterare till utbildningsminister Anna
Ekström

Telefon: 076116 77 45

Maria Soläng, pressekreterare till skolminister Lina Axelsson Kihlblom

Telefon: 072 206 19 47

Andreas Enbuske, pressekreterare till utrikesminister Ann Linde

Telefon: 076 130 58 86

Vidar Jakobinuson Lindgren, tf pressekreterare till utrikeshandelsminister
samt minister för nordiska frågor Anna Hallberg



Telefon: 073 840 33 12

Darina Agha, pressekreterare till biståndsminister Matilda Ernkrans

Telefon: 073 592 85 48

 



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nordiskt ministermöte om
migration i Lund
Publicerad 18 november 2021 Uppdaterad 18 november 2021

Den 18–19 november anordnas ett nordiskt
ministermöte med samrådsgruppen på hög nivå för
flyktingfrågor (NSHF) i Lund, där justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson står värd.
På dagordningen står erfarenhetsutbyte kring aktuella frågor på
migrationsområdet. Under mötet kommer också återvändande och samarbete
med tredje land att diskuteras.

Sverige är i år ordförande för mötet, övriga länder som deltar är Norge,
Danmark, Finland och Island. Sedan 1986 träffas länderna i den nordiska
samrådsgruppen på hög nivå för flyktingfrågor (NSHF) för att samråda kring
asyl- och migrationsfrågor.

Det finns medietid avsatt fredag den 19 november kl. 12:30, platsen är
Rådhuset i Lund.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ändringar föreslås i
mediegrundlagarna
Publicerad 10 november 2021

Regeringen föreslår ändringar i bland annat tryck‐
frihetsförordningen och yttrandefrihetsgrundlagen, för
att anpassa grundlagsskyddet till den tekniska och
mediala utvecklingen.
I dag har regeringen överlämnat en proposition, Ett ändamålsenligt skydd för
tryck- och yttrandefriheten, till riksdagen med förslag på ändringar i medie‐
grundlagarna. Mediegrundlagarna måste respekteras och värnas. Samtidigt
gör den snabba tekniska utvecklingen och andra förändringar i samhället det
nödvändigt att kontinuerligt överväga om mediegrundlagarna är ändamåls‐
enligt utformade.

I propositionen föreslås bland annat följande:

Yttrandefrihetsgrundlagens territoriella tillämpningsområde utvidgas till
att omfatta vissa satellitsändningar av program som i dag anses utgå från
utlandet men som har en mycket stark svensk anknytning.
Bestämmelser införs i tryckfrihetsförordningen och yttrandefrihetsgrund‐
lagen som ska göra att det blir möjligt att tillämpa skyddslagens
avbildningsförbud på det grundlagsskyddade området. Skyddslagens
förbud mot att till exempel fotografera ett skyddsobjekt utgör en viktig
del i att säkra det svenska totalförsvarets skyddsvärden och landets
säkerhet.
Skyddet för den personliga integriteten stärks genom att grundlags‐
skyddet för söktjänster som offentliggör personuppgifter om att någon
har begått brott begränsas.
Yttrandefrihetsgrundlagen ändras för att möjliggöra villkor för och
granskning av public service-företagens programverksamhet på internet.
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Ändringen möjliggör en mer teknikneutral reglering av public service-
företagens programverksamhet.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag att ta fram och sprida
information om
föräldraskapsrättsliga regler
Publicerad 04 november 2021

Regeringen ger Myndigheten för familjerätt och
föräldraskapsstöd i uppdrag att ta fram och sprida
information till föräldrar och blivande föräldrar om
innebörden av reglerna om föräldraskapspresumtion,
digital bekräftelse av föräldraskap och hävande av
föräldraskap.
Den 1 januari 2022 träder nya regler om föräldraskap i kraft. Reglerna inne‐
bär bland annat att föräldraskap ska presumeras i fler fall än i dag, det vill
säga att föräldraskapet gäller utan att det behöver fastställas genom
bekräftelse eller dom. Om modern vid barnets födelse är gift eller registrerad
partner med en kvinna, ska kvinnan automatiskt anses som barnets förälder.
Motsvarande ska gälla för faderskap eller moderskap för gifta par där en av
makarna eller båda har ändrat könstillhörighet. Vidare ska föräldrar som inte
är gifta med varandra – om de är myndiga och folkbokförda i Sverige – ha
möjlighet att under 14 dagar efter barnets födelse digitalt bekräfta ett
föräldraskap utan socialnämndens medverkan. I samband med en digital
bekräftelse ska föräldrarna kunna göra en anmälan om gemensam vårdnad
om barnet. Den digitala tjänsten ska tillhandahållas av Skatteverket.

De nya reglerna innebär att fler föräldraskap kommer att gälla utan att det
har skett någon myndighetskontroll av om förutsättningarna för ett rättsligt
föräldraskap är uppfyllda. Samtidigt kan föräldraskapet hävas om förut‐
sättningarna för ett rättsligt föräldraskap inte är uppfyllda. Mot den bak‐
grunden finns det ett behov av att ta fram och sprida information.
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I uppdraget till Myndigheten för familjerätt och föräldraskapsstöd ingår att
sprida informationen genom myndigheter och andra aktörer som föräldrar
och blivande föräldrar kommer i kontakt med, till exempel mödravårds- och
barnavårdscentralerna, socialnämnderna och andra verksamheter för för‐
äldrastöd.

Arbetet ska genomsyras av ett barnrättsperspektiv, ett
jämställdhetsperspektiv och ett hbtqi-perspektiv.

Uppdraget ska redovisas till regeringen senast den 1 februari 2022.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Regelverket om frihetsberövande
påföljder för unga ses över
Publicerad 04 november 2021

Regeringen har fattat beslut om att ge en utredare i
uppdrag att se över reglerna om frihetsberövande
påföljder för lagöverträdare under 18 år. Syftet är att
förstärka och förbättra regleringen.
I utredarens uppdrag ingår bland annat att föreslå lagändringar som möjliggör
tillräckligt ingripande påföljder vid mycket allvarlig brottslighet, innefattar
adekvata återfallsförebyggande åtgärder och som svarar mot behovet av en
trygg och säker miljö. Utredaren ska också se över vilken myndighet som är
bäst lämpad att ansvara för verkställigheten av frihetsberövade påföljder för
omyndiga.

Översynen ska genomsyras av ett ungdoms- och barnrättsperspektiv och
förslagen ska säkerställa att barnets rättigheter tillgodoses i enlighet med
FN:s konvention om barnets rättigheter (barnkonventionen).

– Vi tar nu ett helhetsgrepp beträffande de unga lagöverträdare som begår
den allvarligaste brottsligheten. Strafftiderna ska motsvara brottslighetens
allvar. Samtidigt ska säkerheten på institutionerna säkras, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

– Barn och ungdomar ska inte begå brott. När de begår så pass allvarlig
brottslighet att de döms till sluten ungdomsvård bär de ofta på en omfattande
problematik som behöver hanteras under lång tid efter att den slutna vården
upphört. Därför ska vi nu se över när det är motiverat med längre vårdtider
och hur samhället bättre kan följa upp med återfallsförebyggande åtgärder
efter frigivningen, säger jämställdhetsminister Märta Stenevi.  

Sluten ungdomsvård används som påföljd när personer under 18 år har
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begått mycket allvarlig brottslighet, till exempel mord, våldtäkt och grovt
rån. I stället för fängelse döms personer i den åldern oftast till sluten
ungdomsvård. Det är en frihetsberövande påföljd som avtjänas på särskilda
ungdomshem som drivs av Statens institutionsstyrelse (SiS).

Till särskild utredare har justitierådet Agneta Bäcklund utsetts. Uppdraget
ska redovisas senast den 3 augusti 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ytterligare steg för att bekämpa
hedersrelaterat våld och förtryck
Publicerad 03 november 2021

Regeringen bedriver sedan tidigare ett omfattande
arbete för att bekämpa hedersrelaterat våld och förtryck
men ytterligare steg behöver tas. En utredare har därför
fått i uppdrag att föreslå vilka åtgärder som behövs för
att motverka att flickor och kvinnor utsätts för kontroller
av sin sexualitet.
Inom såväl hälso- och sjukvården som i den privata sfären förekommer det
att flickor eller kvinnor utsätts för så kallade oskuldskontroller och att
oskuldsintyg utfärdas. Det finns dessutom kliniker som erbjuder
hymenoperationer, ett kirurgiskt ingrepp i underlivet som ska bidra till att en
blödning uppstår vid samlag. Motivet är inte medicinskt utan ett uttryck för
hedersrelaterat våld och förtryck som syftar till att kontrollera flickors och
kvinnors sexualitet.

– Varje flicka och kvinna ska ha rätt att bestämma över sin kropp, sitt liv och
sin sexualitet. Att denna typ av kontrollerande handlingar av deras sexualitet
förekommer är oacceptabelt, säger justitie- och migrationsministern Morgan
Johansson.

Regeringen har därför gett en utredare i uppdrag att se över hur skyddet mot
denna typ av otillbörliga kontroller av flickors och kvinnors sexualitet kan
stärkas. Utredaren ska även föreslå vilka förändringar i lagstiftningen som
bör göras med anledning av detta.

I uppdraget ingår också att se över om underlåtenhet att anmäla eller på
annat sätt avslöja äktenskapstvång och barnäktenskapsbrott ska
kriminaliseras.
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Till utredare utses rådmannen Maria Hölcke. Uppdraget ska redovisas senast
den 1 december 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag som ska motverka
exploatering av personer med
arbetstillstånd i Sverige
Publicerad 02 november 2021

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson har i
dag tagit emot ett betänkande med förslag som ska
motverka exploatering av arbetskraftsinvandrare. I
betänkandet föreslås bland annat nya brott för
arbetsgivare som utnyttjar utländska arbetstagare och
andra åtgärder för att motverka missbruk av systemet
för arbetskraftsinvandring.   
En särskild utredare, kammarrättslagmannen Anita Linder, har sedan i
februari 2020 haft i uppdrag att se över det svenska systemet för
arbetskraftsinvandring. Det har handlat om åtgärder för att dels attrahera
internationell kompetens, dels motverka utnyttjande av
arbetskraftsinvandrare.

I ett delbetänkande som överlämnades i februari 2021 föreslogs bland annat
åtgärder för att motverka så kallade kompetensutvisningar. Även
försörjningskrav för arbetskraftsinvandrare som vill att deras
familjemedlemmar ska flytta hit föreslogs i delbetänkandet.

I utredningens slutbetänkande föreslås bland annat:

En bestämmelse i utlänningslagen som innebär att arbetstillstånd får
vägras om arbetsgivaren har blivit påförd vissa sanktioner.
En bestämmelse i utlänningslagen som reglerar vad som ska gälla när
arbetsgivare tillhandahåller boende för en arbetskraftsinvandrare. Det
handlar om att hyran inte får stå i missförhållande till lönen eller
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bostadens standard. Krav ställs också på bostadens skick. Om
arbetsgivaren inte uppfyller kraven kan en sanktionsavgift dömas ut.
En skyldighet för Migrationsverket att i vissa fall underrätta
Inspektionen för vård och omsorg och Försäkringskassan om de avslår
en ansökan om arbetstillstånd som personlig assistent.
Ett nytt brott för den som exploaterar en utländsk medborgare i arbete
under uppenbart orimliga villkor.
En rätt till ersättning för arbetskraftsinvandrare i vissa fall om tillståndet
återkallas eller inte förlängs på grund av att anställningen inte uppfyllde
villkoren för ett arbetstillstånd.

Utredningen föreslår att lagändringarna träder i kraft den 1 januari 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag till grundlagsändring som
möjliggör en bredare
kriminalisering av deltagande i
terroristorganisation
Publicerad 02 november 2021

I dag har regeringen överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag till ändring i regeringsformen.
Syftet är att möjliggöra begränsningar i
föreningsfriheten i förhållande till sammanslutningar
som ägnar sig åt eller understöder terrorism.
I propositionen föreslås att den grundlagsskyddade föreningsfriheten ska
kunna begränsas när det gäller sammanslutningar som ägnar sig åt eller
understöder terrorism. Förslaget möjliggör för lagstiftaren att exempelvis
införa en bredare kriminalisering av deltagande i en terroristorganisation eller
ett förbud mot terroristorganisationer.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 januari 2023.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Delredovisning från Utredningen
om medicinsk åldersbedömning
(Ju 2020:14) överlämnas
Publicerad 28 oktober 2021

Utredningen om medicinsk åldersbedömning (Ju
2020:14) överlämnade idag delredovisningen av sitt
uppdrag.
Utredningen har i sin delredovisning granskat den metod för medicinska
åldersbedömningar som tillämpas av Rättsmedicinalverket inom ramen för
asylprocessen samt det aktuella vetenskapliga kunskapsunderlaget och hur
det utvecklats över tid. I delredovisningen har utredningen även beskrivit
frågan ur ett internationellt perspektiv.

Utredningens huvudsakliga bedömningar är att det går att bedöma det
vetenskapliga kunskapsunderlaget på olika sätt. Den granskning som
utredningen låtit Statens beredning för medicinsk och social utvärdering
(SBU) göra visar att det vetenskapliga kunskapsunderlaget för metoden är
otillräckligt. Det stärker behovet av att genomföra ytterligare studier, vilket
utredningen i nästa steg ska initiera.

Utredningens slutbetänkande ska redovisas den 31 maj 2024.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Den tillfälliga stämmolagen
förlängs inte
Publicerad 25 oktober 2021

Lagen om tillfälliga undantag för att underlätta
genomförandet av bolags- och föreningsstämmor, som
infördes med anledning av pandemin, upphör att gälla
vid årsskiftet och kommer inte att förlängas.  
Syftet med den tillfälliga stämmolagen var att underlätta genomförandet av
stämmor på sätt som begränsar risken för spridning av covid-19. Lagen har
möjliggjort för aktiebolag och ekonomiska föreningar att genomföra sina
stämmor helt utan fysiskt deltagande.

Bestämmelserna innebär bland annat att en stämma kan hållas antingen
genom elektronisk uppkoppling i kombination med poströstning, eller genom
att aktieägarna eller medlemmarna deltar i stämman enbart genom
poströstning.

Att lagen upphör att gälla vid årsskiftet innebär att bolags- och
föreningsstämmor efter årsskiftet får genomföras enligt ordinarie regler.

– Pandemin har påverkat hela det svenska samhället. Den tillfälliga
stämmolagen infördes snabbt för att bolag och föreningar skulle kunna
genomföra sina stämmor på ett säkert sätt trots pandemin. Den
framgångsrika vaccinationskampanjen och den minskade smittspridningen
innebär att vi successivt kan återgå till det normala igen, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Parlamentarisk kommitté ska
utreda kriminalisering av
förnekande av Förintelsen
Publicerad 21 oktober 2021

Samhället har ett ansvar att föra kunskap om
Förintelsen och andra folkmord vidare för att förhindra
att något liknande händer igen. Regeringen tillsätter
därför en parlamentariskt sammansatt kommitté som
bland annat ska ta ställning till om det bör införas ett
särskilt straffansvar för förnekande av Förintelsen.
I Sverige finns ett starkt straffrättsligt skydd mot hatpropaganda på rasistiska
grunder, genom bland annat straffansvaret för hets mot folkgrupp. Det kan
dock ifrågasättas om lagstiftningen tillräckligt tydligt ger uttryck för sam‐
hällets avståndstagande, gällande förnekande av exempelvis Förintelsen.

Dir. 2021:87 Kriminalisering av förnekande av Förintelsen och av vissa
andra brott

Många av Förintelsens överlevande har nu gått ur tiden och kan inte längre
genom sina personliga vittnesmål stärka motståndskraften mot falska
påståenden om att Förintelsen inte skulle ha ägt rum. Den digitala utveck‐
lingen innebär att all slags hatpropaganda lätt kan få stor spridning, även
påståenden av det nu aktuella slaget.

– Ansvaret att minnas och föra vidare de överlevandes berättelser till
kommande generationer ankommer på oss alla. Vi tillsätter nu den här
kommittén för att utreda om det ska införas ett särskilt brott för förnekande
av Förintelsen. Det var ett av Sveriges åtaganden vid Malmö internationella
forum för hågkomst av Förintelsen och bekämpande av antisemitism, säger
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justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Europeiska kommissionen har också framfört synpunkter på det svenska
genomförandet av EU-rättsliga bestämmelser om kriminalisering av offentligt
urskuldande, förnekande och flagrant förringande av folkmord och vissa
andra brott.

Kommittén ges i uppdrag att ta ställning till om det bör införas ett särskilt
straffansvar för offentligt urskuldande, förnekande eller flagrant förringande
av dels folkmord, brott mot mänskligheten och krigsförbrytelser enligt
definitionen i Internationella brottmålsdomstolens stadga, dels brott mot
freden, krigsförbrytelser och brott mot mänskligheten som de definieras i
Internationella militärtribunalens stadga, med beaktande av de begränsnings‐
möjligheter som finns i rasismrambeslutet.

Stefan Johansson, justitieråd i Högsta domstolen, blir ordförande för
kommittén. Betänkandet ska lämnas senast den 20 april 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Försöksverksamheten med
snabbare lagföring av brott byggs
ut ytterligare
Publicerad 20 oktober 2021 Uppdaterad 20 oktober 2021

Försöksverksamheten med ett snabbförfarande i brott‐
mål har varit framgångsrik. Den finns nu i hela polis‐
region Stockholm och i delar av de övriga polis‐
regionerna i landet. Regeringen har i dag beslutat om
nästa steg i utbyggnaden. Nu byggs försöksverk‐
samheten ut ytterligare i de övriga polisregionerna från
januari 2022.
– Försöket har gett goda resultat genom både snabbare lagföring och bättre
kvalitet i utredningarna. Nu ser vi till att arbetssättet kan testas i fler delar av
landet, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Tillägg till uppdrag om fortsatt och utbyggd försöksverksamhet med ett
snabbförfarande i brottmål

Utbyggnaden innebär att Alingsås tingsrätt, Borås tingsrätt, Eksjö tingsrätt,
Jönköpings tingsrätt, Linköpings tingsrätt, Malmö tingsrätt, Skaraborgs
tingsrätt, Sundsvalls tingsrätt, Umeå tingsrätt, Uppsala tingsrätt, Örebro
tingsrätt och Östersunds tingsrätt tillkommer i försöksverksamheten.

Det är Polismyndigheten, Åklagarmyndigheten, Rättsmedicinalverket,
Kriminalvården och Domstolsverket som gemensamt tagit fram en plan för
utbyggnaden. Myndigheterna har nu fått i uppdrag att tillsammans med
berörda tingsrätter bygga ut försöksverksamheten i enlighet med planen.

Försöksverksamheten pågår till och med 2022. Att den fortsätter byggas ut
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och att snabbförfarandet därefter ska bli möjligt att använda i hela landet är
en punkt i regeringens 34-punktsprogram med åtgärder mot gängkriminali‐
teten.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

MSB och Trafikverket får i uppdrag
att planera och förbereda vidare
utveckling och etablering av Rakel
Generation 2
Publicerad 20 oktober 2021 Uppdaterad 20 oktober 2021

Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB)
och Trafikverket (TRV) får i uppdrag att planera och
förbereda Rakel Generation 2, som är nästa genera‐
tions säkra och robusta kommunikationslösning för
aktörer inom allmän ordning, säkerhet, hälsa och
försvar.
Regeringen inledde under förra året arbetet med att ta fram och etablera
Rakel Generation 2 (Rakel G2) som är ett kommunikationssystem för
aktörer inom allmän ordning, säkerhet, hälsa och försvar.

Uppdrag till Myndigheten för samhällsskydd och beredskap och Trafikverket
att planera och förbereda vidare utveckling och etablering av Rakel
Generation 2

– Det är centralt för regeringen att polis, räddningstjänst, akutsjukvård och
andra samhällsviktiga aktörer har moderna verktyg för att kunna utföra sina
uppdrag på ett effektivt sätt. Det är nödvändigt att de får tillgång till ett
modernt kommunikationssystem som fungerar både i vardagen, i kris, eller i
värsta fall i krig. Nu tas nästa steg i arbetet med att utveckla och etablera
Rakel G2, säger inrikesminister Mikael Damberg.

MSB och Trafikverket får i uppdrag att planera och förbereda vidare
utveckling och etablering av Rakel G2, med stöd av Svenska kraftnät.

https://www.regeringen.se/


Uppdraget ska säkerställa att kommande utbyggnad av Rakel G2 bedrivs
ändamålsenligt och kostnadseffektivt.

Arbetet ska utgå från MSB:s förslag från februari i år, där Rakel G2 ska
nyttja Trafikverkets och Svenska kraftnäts optofibernät och där ett statligt
radioaccessnät ska etableras. Systemet ska kompletteras med radioaccess i
kommersiella nät för ökad kapacitet och täckning.

Syftet med Rakel G2 är att ge polis, räddningstjänst, akutsjukvård och andra
samhällsviktiga aktörer väsentligt förbättrade förutsättningar att leda,
samverka och genomföra operativ verksamhet, både vid enskilda, mindre
allvarliga vardagliga händelser som vid större olyckshändelser, fredstida kris‐
situationer, höjd beredskap och ytterst krig.

Uppdraget ska slutredovisas senast den 1 februari 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson och Mikael
Damberg deltar i rådets möte för
rättsliga och inrikes frågor (RIF)
Publicerad 07 oktober 2021 Uppdaterad 07 oktober 2021

Den 7–8 oktober, träffar justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson och inrikesminister Mikael Damberg
sina EU-kollegor under ett möte i EU:s ministerråd för
rättsliga och inrikes frågor (RIF). Mötet äger rum i
Luxemburg.
Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson kommer att diskutera
situationen längs olika migrationsrutter och ministrarna kommer även få en
uppdatering om situationen i Afghanistan.

Inrikesminister Mikael Damberg deltar bland annat i en debatt om häktning
innan åtal och bekämpande av sexuella övergrepp mot barn online. Rådets
inrikesministrar ska även diskutera de utmaningar som följer på så kallad
screening och förvar vid gränsen. Denna screeningprocess bygger i huvudsak
på att samtliga tredjelandsmedborgare som irreguljärt försöker korsa den
yttre gränsen ska genomgå en hälsokontroll och sårbarhetsanalys,
identifiering av personen och en säkerhetskontroll, innan en asylprövning
eller återvändande initieras.

Exempel på andra frågor som också kommer att diskuteras är
interoperabilitet mellan EU:s informationssystem samt EU:s strategi om
barnets rättigheter.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med justitie- och
migrationsminister Morgan
Johansson
Publicerad 01 oktober 2021 Uppdaterad 01 oktober 2021

I dag, fredag den 1 oktober klockan 11.15, håller justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson en pressträff
där bland annat nya åtgärder vid framtida kriser
kommer att presenteras.

Tid: 1 september 2021 kl. 11.15
Plats: Föranmälda journalister kan delta på plats vid pressträffen i Bella,
ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom. Presslegitimation krävs.
Obligatorisk föranmälan senast fredag 1 oktober klockan 09.45 via
formuläret, se nedan. Inpassering från kl. 10.45.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ändringar föreslås i
mediegrundlagarna
Publicerad 30 september 2021

Regeringen föreslår ändringar i bland annat tryck‐
frihetsförordningen och yttrandefrihetsgrundlagen, för
att anpassa grundlagsskyddet till den tekniska och
mediala utvecklingen.
I dag har regeringen beslutat lagrådsremissen Ett ändamålsenligt skydd för
tryck- och yttrandefriheten, med förslag på ändringar i mediegrundlagarna.
Mediegrundlagarna måste respekteras och värnas. Samtidigt gör den snabba
tekniska utvecklingen och andra förändringar i samhället det nödvändigt att
kontinuerligt överväga om mediegrundlagarna är ändamålsenligt utformade.

Lagrådsremiss: Ett ändamålsenligt skydd för tryck- och yttrandefriheten

I lagrådsremissen föreslås bland annat följande:

Yttrandefrihetsgrundlagens territoriella tillämpningsområde utvidgas till
att omfatta vissa satellitsändningar av program som i dag anses utgå från
utlandet men som har en mycket stark svensk anknytning.
Bestämmelser införs i tryckfrihetsförordningen och yttrandefrihetsgrund‐
lagen som ska göra att det blir möjligt att tillämpa skyddslagens avbild‐
ningsförbud på det grundlagsskyddade området. Skyddslagens förbud
mot att till exempel fotografera ett skyddsobjekt utgör en viktig del i att
säkra det svenska totalförsvarets skyddsvärden och landets säkerhet.
Skyddet för den personliga integriteten stärks genom att grundlags‐
skyddet för söktjänster som offentliggör personuppgifter om att någon
har begått brott begränsas.
Yttrandefrihetsgrundlagen ändras för att möjliggöra villkor för och
granskning av public service-företagens programverksamhet på internet.
Ändringen möjliggör en mer teknikneutral reglering av public service-
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företagens programverksamhet.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår lagändringar
för att stärka skyddet för väljare
vid röstmottagning
Publicerad 30 september 2021

I en lagrådsremiss föreslår regeringen ändringar i val‐
lagen för att ytterligare stärka skyddet för fria och
hemliga val och stärka väljarnas skydd vid röstmottag‐
ningen.
Det svenska valsystemet är i grunden robust och fungerar väl. Förslagen i
den lagrådsremiss som regeringen i dag beslutat om tar utgångspunkt i att
förtroendet för valförfarandet kräver att valen genomförs på ett korrekt sätt.
För att upprätthålla detta förtroende föreslås bland annat följande:

Valmyndigheten ges uttryckligt ansvar för att ta fram och tillhandahålla
utbildningsmaterial för länsstyrelser och valnämnder. Detta ska se till att
de som arbetar med val har relevant kunskap om vilka regler som gäller.
Den person som inte följer röstmottagarnas anvisningar ska få uppmanas
att tillfälligt lämna val- eller röstningslokalen. Detta för att varje väljare
har rätt att kunna rösta under trygga former.
Det ska bli tydligare för personen som ska rösta att valsedlarna ska
väljas ut och göras i ordning i enskildhet. Väljare med funktions‐
nedsättning eller liknande ska dock på begäran få hjälp med detta.
Valnämnderna och utlandsmyndigheterna ska ta över ansvaret för att
lägga ut samtliga valsedlar i val- och röstningslokalerna. Detta förslag
motverkar sabotage och ger valadministrationen bättre förutsättningar
att hålla ordning bland valsedlarna.

– Vi har i dag ett effektivt och rättssäkert valsystem i Sverige, och vi värnar
demokratins villkor när vi än mer stärker den röstandes skydd. Alla som
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röstar ska känna sig trygga och självständiga från påverkan och övervakning
när de avlägger sin röst, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.

Lagrådsremiss: Förstärkt skydd för väljare vid röstmottagning

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 februari 2022 för att kunna
tillämpas vid de allmänna valen 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Straffreduktion för unga slopas vid
allvarlig brottslighet
Publicerad 24 september 2021

Straffreduktionen tas bort för personer i åldern 18–20 år
vid allvarlig brottslighet, föreslår regeringen i en
proposition. Förslaget innebär att unga myndiga som
begår grova brott kommer att dömas till längre
fängelsestraff.
I dag utgör den unges ålder en förmildrande omständighet när domstolen ska
bestämma hur långt ett straff ska bli.

– Regeringen agerar med detta förslag kraftfullt mot grov brottslighet bland
unga myndiga personer. En kriminell livsstil måste kunna avbrytas i tid och
allvarlig brottslighet ska straffas på en rimlig nivå, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

I propositionen föreslår regeringen att straffreduktionen för unga myndiga
slopas om brottet har ett minimistraff på fängelse i ett år eller mer. Det
handlar exempelvis om rån, grov misshandel, våldtäkt och grovt vapenbrott.
Detsamma ska gälla för brott som i det enskilda fallet bör straffas med
fängelse i minst ett år även om brottets minimistraff är lägre. Det ska inte
heller krävas starkare skäl än normalt för att döma en ung myndig person till
fängelse. Samma straff som för andra myndiga personer ska också kunna
dömas ut, exempelvis fängelse på livstid.

Vidare föreslås att vissa allvarliga brott, till exempel mord eller våldtäkt mot
barn, inte ska kunna preskriberas om brottet begåtts av någon som fyllt 18
år.

Förslagen är en del av regeringens 34-punktsprogram mot
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gängkriminaliteten.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 2 januari 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen förstärker stödet till
avhoppare
Publicerad 24 september 2021

Regeringen ger ett antal myndigheter i uppdrag att
utveckla stödet till avhoppare för att fler individer ska få
hjälp att lämna kriminella gäng och andra destruktiva
miljöer. Regeringen föreslår även att ytterligare 15
miljoner kronor avsätts för arbetet med stöd till
avhoppare i budgetpropositionen för 2022.
Polismyndigheten, Kriminalvården, Statens institutionsstyrelse och
Socialstyrelsen får i uppdrag att förstärka och utveckla stödet till individer
som vill lämna kriminella, våldsbejakande extremistiska och hedersrelaterade
miljöer och som behöver hjälp för att genomföra detta.

– Det är en vinst för hela samhället att fler individer som vill lämna
exempelvis kriminella gäng får hjälp att göra det. Det är viktigt att vi nu
snabbt får verkstad i detta arbete, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Polismyndigheten, Kriminalvården och Statens institutionsstyrelse ska bland
annat etablera en struktur för arbetet med avhoppare och i samråd med
kommunerna verka för att avhopparverksamheter bedrivs där behov finns i
landet. Tillsammans med Socialstyrelsen ska myndigheterna också ta fram
och sprida metodstöd för arbetet med avhoppare och skapa en nationell
myndighetsgemensam webbplats riktad till yrkesverksamma, avhoppare och
deras anhöriga.

Att lämna kriminella miljöer kan vara en svår och komplicerad process som
involverar insatser från myndigheter, kommuner och andra aktörer i
samhället. Det behövs därför en effektiv samverkan mellan de aktörer som
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berörs så att de insatser som den enskilde behöver kan genomföras
skyndsamt och samordnat.

För att myndigheterna snabbt ska komma igång med uppdraget tillsätts
samtidigt en utredare som inledningsvis ska stödja och koordinera
myndigheternas arbete.

Stefan Strömberg har utsetts till utredare och ska redovisa sitt uppdrag senast
den 30 september 2022.

Satsningen är ett resultat av det uppdrag om att ta fram ett nationellt
avhopparprogram som beslutades om inom ramen för regeringens 34-
punktspaket mot gängbrottsligheten.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Strategin bakom Sluta skjut sprids
till fler orter i Sverige
Publicerad 24 september 2021

Regeringen ger Brottsförebyggande rådet,
Polismyndigheten och Kriminalvården i uppdrag att
sprida strategin bakom Sluta skjut till fler orter i Sverige.
Syftet är att tillsammans minska det grova våldet.
Sluta skjut är ett samverkansbaserat arbetssätt mot grovt och dödligt våld i
kriminella grupperingar som har prövats i Malmö sedan 2018. Arbetet har
visat lovande resultat när polis, kriminalvård och kommun samarbetar för att
minska det grova våldet.

–  Mycket av det grova våldet kan kopplas till ett fåtal grupperingar och
individer och vi måste därför rikta insatserna mot just dessa. Det är därför
myndigheternas och kommunernas gemensamma kraft är så viktig. Det finns
hjälp och stöd för de som vill lämna kriminaliteten, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Brottsförebyggande rådet (Brå), Polismyndigheten och Kriminalvården får
nu i uppdrag att tillsammans med ett antal frivilliga kommuner sprida
strategin bakom Sluta skjut, Group Violence Intervention (GVI), till fler orter
i Sverige. Enligt regeringsuppdraget ska strategin spridas till de kommuner
som myndigheterna finner mest lämpliga.

Erfarenheterna från försöksverksamheten i Malmö ska beaktas i
genomförandet av uppdraget. Myndigheterna ska också säkerställa att
arbetet utvärderas. Senast den 1 maj 2022 ska en beskrivning av uppdragets
genomförande under 2021 lämnas till regeringen.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson presenterar
åtgärder mot grov brottslighet
Publicerad 24 september 2021 Uppdaterad 23 september 2021

I dag, fredag den 24 september klockan 08.45, håller
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson en
digital pressträff. Under pressträffen kommer regeringen
att presentera ytterligare uppdrag och åtgärder mot den
grova brottsligheten.

Tid: 24 september 2021 kl. 08.45
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

Anmälan är stängd.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fortsatta informationsinsatser om
samtyckeslagstiftningen
Publicerad 23 september 2021

Brottsoffermyndigheten får i uppdrag att genomföra
fortsatta informationssatsningar om
samtyckeslagstiftningen. Det är en del av regeringens
åtgärdspaket för att intensifiera arbetet mot mäns våld
mot kvinnor.
Inom ramen för det tidigare sexualbrottsuppdraget har
Brottsoffermyndigheten tagit fram informations- och utbildningsmaterial om
samtyckeslagstiftningen.  

Regeringens uppdrag innebär nu att myndigheten ska fortsätta att sprida
information om samtyckeslagstiftningen som ska riktas mot både unga och
yrkesverksamma.

–  Samtyckeslagen innebar ett genombrott när den kom 2018. Det blev
tydligt att sex ska bygga på frivillighet, annars är det ett övergrepp, och det
satte en viktig norm. Men för att lagstiftningen ska få genomslag så måste
också alla känna till den. Vi har en samtyckeslag, men nu måste vi också
grundlägga en samtyckeskultur, och påverka attityderna på djupet. Den
fortsatta informationsinsatsen ska bidra till det, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Brottsoffermyndigheten får också i uppdrag av regeringen att genomföra en
informationsinsats mot näthat. Syftet med insatsen är att förebygga och
motverka näthat i det demokratiska samtalet och bidra till stöd för de som
riskerar att utsättas.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tar emot
utredning om det offentliga
belöningssystemet, de allmänna
flaggdagarna och anslaget till
hovet
Publicerad 21 september 2021 Uppdaterad 21 september 2021

I dag, tisdag den 21 september klockan 14.30, hålls en
digital pressträff med anledning av att justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson tar emot den
parlamentariskt sammansatta Förtjänstutredningens
betänkande.

Tid: 21 september 2021 kl. 14.30
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

Utredningen har bland annat haft i uppdrag att presentera ett modernt och
centralt system för att belöna förtjänstfulla insatser. Kommittén har även
haft i uppdrag att se över de allmänna flaggdagarna samt redovisningen av
anslaget till hovet.

På pressträffen medverkar justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson och Björn von Sydow, ordförande för den parlamentariska
kommittén och tidigare talman.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ökad trygghet för barn i utsatta
situationer
Publicerad 16 september 2021

Regeringen har i dag beslutat att tillsätta en utredning
för att bättre skydda barn från umgänge med en
våldsam förälder och för att öka tryggheten för
familjehemsplacerade barn. Starkare skydd för barn mot
föräldrar som har utövat våld är en fråga som ingår i
regeringens åtgärdspaket för att intensifiera arbetet mot
mäns våld mot kvinnor.
Uppdraget är att se över regler i föräldrabalken om vårdnadsöverflyttning,
adoption och umgänge. När det gäller umgänge ska utredaren särskilt titta på
situationen då ett barn är i ett skyddat boende eller har skyddade
personuppgifter.

– Alla barn har rätt att växa upp under trygga och stabila förhållanden utan
våld, övergrepp eller kränkande behandling. Nu tar regeringen initiativ för att
skydda barnet när en förälder tar steget och lämnar en våldsam partner,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

I uppdraget ska utredaren bland annat ta ställning till:

om förutsättningarna för vårdnadsöverflyttning och adoption bör ändras
för att tillgodose familjehemsplacerade barns rätt till trygghet och
stabilitet,
behovet av åtgärder för att underlätta förutsättningarna för prövningen
av frågor om vårdnadsöverflyttning för barn i familjehem, och
hur skyddet för barnet kan stärkas när fråga uppkommer om umgänge
med en förälder som har utövat våld eller gjort sig skyldig till någon
annan allvarlig kränkning.
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Sofia Jungstedt, chefsrådman vid Södertörns tingsrätt, har åtagit sig
uppdraget som särskild utredare. Uppdraget ska redovisas senast den 20
december 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ansökningstiden för
uppehållsstatus för brittiska
medborgare förlängs till årsskiftet
Publicerad 09 september 2021 Uppdaterad 09 september 2021

Regeringen beslutade i dag att brittiska medborgare och
deras familjemedlemmar får förlängd tid att ansöka om
uppehållsstatus enligt utträdesavtalet mellan Storbritan‐
nien och EU. Ansökningstiden förlängs från den 30
september 2021 till den 31 december 2021.
Möjligheten att ansöka om uppehållsstatus gäller brittiska medborgare som
flyttat till Sverige före den 1 januari 2021 och deras familjemedlemmar.
Genom regeringens beslut om en ändring i utlänningsförordningen får denna
grupp ytterligare tre månader att ansöka om att reglera sin vistelse i Sverige.

Personer som inte ansöker i tid, och inte heller har legaliserat sin vistelse i
Sverige på annat sätt, kommer efter den 31 december 2021 att vistas i
Sverige olovligen. Detta kan innebära allvarliga konsekvenser för personer
som missar att lämna in sin ansökan.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny hovrättspresident i Hovrätten
för Nedre Norrland
Publicerad 09 september 2021

Regeringen har i dag utnämnt lagmannen Agneta
Ögren till hovrättspresident i Hovrätten för Nedre
Norrland.
Agneta Ögren är sedan 2008 lagman i Umeå tingsrätt och myndighetschef för
Hyres- och arrendenämnden i Umeå. Dessförinnan var hon rådman i Umeå
tingsrätt i cirka fem år. Hon har även varit universitetsadjunkt vid Umeå
universitet och har erfarenhet av att vara särskild utredare i en statlig
utredning.

Agneta Ögren tillträder som hovrättspresident den 11 oktober 2021.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Statistik över utsatthet för brott,
trygghet och förtroende för
rättsväsendet i utsatta områden
ska tas fram
Publicerad 09 september 2021

Genom en ändring i 2021-års regleringsbrev ger
regeringen Brottsförebyggande rådet (Brå) i uppdrag att
ta fram statistik över utsatthet för brott, trygghet och
förtroende för rättsväsendet i utsatta områden.
Brå genomför årligen den Nationella trygghetsundersökningen (NTU). NTU
är en nationell brottsoffer- och trygghetsundersökning där ca 74 000
personer svarar på frågor om utsatthet för brott, otrygghet och oro för brott,
förtroende för rättsväsendet samt brottsutsattas kontakter med rättsväsendet.
Utifrån denna undersökning ska Brå nu utforma och ta fram statistiken för
utsatta områden, både baserat på den områdesindelning av utsatta områden
som Polismyndigheten tar fram och använder samt de områdestyper som
Delegationen mot segregation (Delmos) redovisat inom ramen för sitt upp‐
drag att kartlägga och analysera utvecklingen av socioekonomisk segregation
i Sverige.

Syftet med uppdraget är att beskriva utvecklingen av utsatthet för brott,
trygghet och förtroende för rättsväsendet i utsatta områden, samt möjliggöra
jämförelser med andra områden. Ökad kunskap om hur utsatta områden
exempelvis skiljer sig från andra områden är viktigt för att samhällets aktörer
ska kunna arbeta mot den problematik som finns.

Uppdraget ska redovisas till regeringen senast den 31 oktober 2022.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag att öka flexibiliteten och
korta handläggningstiderna i
allmän domstol
Publicerad 07 september 2021

I dag har regeringen överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag som innebär att fler mål i domstol
ska kunna avgöras utan huvudförhandling. Förhopp‐
ningen är att förslagen ska leda till en snabbare lag‐
föring och ökad effektivitet i de allmänna domstolarna.
I propositionen föreslås att de allmänna domstolarna ska få ökade
möjligheter att anpassa handläggningen utifrån vad som är lämpligt i varje
enskilt fall. Detta genom att fler brottmål i tingsrätt och tvistemål i hovrätt
ska kunna avgöras genom skriftlig handläggning, det vill säga utan
huvudförhandling.

När fler mål kan avgöras på handlingarna blir handläggningen dessutom
mindre sårbar om någon inblandad i målet exempelvis får förhinder, detta
eftersom avgörandet inte behöver ske på en bestämd tidpunkt.

– Med det här förslaget får domstolarna bättre verktyg och ökad flexibilitet
att möta en ökad måltillströmning. Det innebär att det frigörs tid att lägga på
de mer komplexa målen, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2022.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Uppdrag att fortsatt bekämpa
hatbrott och brott som hotar
demokratin
Publicerad 06 september 2021

Regeringen ger Polismyndigheten i uppdrag att fortsatt
utveckla och förbättra arbetet för att bekämpa hatbrott
och andra brott som hotar demokratin.
En del i uppdraget är att Polismyndigheten ska genomföra
kompetenshöjande insatser inom myndigheten, och de ska också redovisa
resultat av det arbete som bedrivs för att förstärka den brottsutredande
förmågan och uppklaringen av dessa brott. Vidare ska redovisningen omfatta
en beskrivning av arbetet mot it-relaterade hatbrott och andra brott som
hotar demokratin.

I uppdraget ingår också att analysera hur detta arbete kan bidra till att
utveckla polisverksamheten. Polismyndigheten ska beskriva hur
förutsättningar för samverkan skapas med andra myndigheter och
organisationer samt hur polisen för en strukturerad dialog gentemot grupper
som utsätts för denna typ av brott.

– Hatbrott kan aldrig accepteras i ett demokratiskt samhälle. För att
bekämpa hatbrott krävs helhetssyn, långsiktighet och uthållighet och med
detta uppdrag fortsätter Polismyndigheten det viktiga arbetet mot hatbrott
och brott som hotar demokratin, säger inrikesminister Mikael Damberg.

– Åtgärder för att motverka rasistiskt och hbtqi-fientligt motiverat hot och
hat, inte minst det som sker på nätet, utgör en viktig del i arbetet med den
Nationella planen mot rasism, liknande former av fientlighet och hatbrott.
Alla ska kunna vara trygga i Sverige. Polisens arbete med att bekämpa
hatbrotten är centralt i det samlade arbetet mot rasism och hbtqi-fientlighet
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säger Märta Stenevi, jämställdhets- och bostadsminister med ansvar för
stadsutveckling och arbetet mot segregation och diskriminering.

Uppdraget ska delredovisas till regeringen den 1 mars 2022, den 1 mars 2023
och slutredovisas den 16 december 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson deltar i
extrainsatt möte i rådet för rättsliga
och inrikes frågor (RIF)
Publicerad 31 augusti 2021

I dag deltar justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson i ett extrainsatt möte i EU:s råd för rättsliga
och inrikes frågor (RIF), detta med anledning av
situationen i Afghanistan.
Ministrarna ska på mötet i Bryssel diskutera prioriterade åtgärder på
migrations- och säkerhetsområdet med anledning av den senaste tidens
händelseutveckling i Afghanistan. Bland annat handlar det om utökat stöd till
stora värdländer för flyktingar i Afghanistans närområde och till
internationella organisationer.

Under mötet kommer även möjligheten att utöka antalet
vidarebosättningsplatser till EU diskuteras. Vidarebosättningsplatser är ett
sätt att visa solidaritet och är en säker och laglig väg in i EU för personer i
behov av internationellt skydd. På dagordningen står också att diskutera
vikten av samarbete för att skydda EU:s medborgare mot eventuella
säkerhetshot.

Ett gemensamt uttalande om situationen i Afghanistan väntas efter mötet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen beslutar
tilläggsdirektiv till
förverkandeutredningen
Publicerad 30 augusti 2021

Regeringen har beslutat om ett tilläggsuppdrag till
förverkandeutredningen som syftar till att stärka rätts‐
säkerheten för företag i mål om böter för företag.
Den 17 juni 2020 tillsattes förverkandeutredningen som syftar till att göra
regelverket om hur brottsvinster kan tas från kriminella tydligare och
effektivare.

Dir. 2021:63 Tilläggsdirektiv till 2020 års förverkandeutredning (Ju 2020:16)

Nu har regeringen beslutat om ett tilläggsuppdrag till utredningen. Det
innebär att utredningen ska ta ställning till om bland annat rätten till offentlig
försvarare också uttryckligen ska omfatta företag i samband med brotts‐
utredningar och mål om böter för företag.

Uppdraget ska redovisas senast den 17 december 2021.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet,
Utrikesdepartementet

Digital pressträff med anledning av
läget i Afghanistan
Publicerad 27 augusti 2021 Uppdaterad 27 augusti 2021

I dag, fredag den 27 augusti klockan 12.00, hålls en
digital pressträff med anledning av läget i Afghanistan.
På pressträffen deltar utrikesminister Ann Linde, justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson och
försvarsminister Peter Hultqvist, samt Migrationsverkets
generaldirektör Mikael Ribbenvik och Försvarsmaktens
insatschef Michael Claesson.

Tid: 27 augusti 2021 kl. 12.00
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

Anmälningstiden har gått ut.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Tilläggsdirektiv till
Trygghetsberedningen
Publicerad 26 augusti 2021

Regeringen har i dag beslutat att ändra uppdraget för
den parlamentariska kommittén som ska ta fram
underlag för en kunskapsbaserad och brett förankrad
kriminalpolitik.
Framtidens poliser kan komma att ställas inför utökade och föränderliga
krav. Utredningens uppdrag utökas därför att omfatta även övergripande
frågor om kompetensbehov hos Polismyndigheten och andra brottsbekäm‐
pande myndigheter.

Dir. 2021:62 Tilläggsdirektiv till Trygghetsberedningen (Ju 2020:09)

I uppdraget ingår sedan tidigare att analysera och bedöma förmågan hos
rättsväsendet och andra aktörer för att möta de viktigaste kriminalpolitiska
utmaningarna på det brottsförebyggande och brottsbekämpande området.

För att ge kommittén bättre förutsättningar att under utredningstiden
genomföra detta utökade uppdrag utgår uppdraget att genomföra en genom‐
lysning av hur ett modernt straffsystem bör vara utformat för att kunna bidra
till de kriminalpolitiska målen.

Trygghetsberedningen tillsattes i mars 2020 och består av representanter från
samtliga riksdagspartier och är en del av regeringens 34-punktsprogram mot
gängkriminalitet. Varje år görs en delredovisning av slutsatserna. Den slutliga
redovisningen ska lämnas till regeringen senast den 31 oktober 2024.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen tar emot utredning
med flera straffrättsliga förslag mot
brott i kriminella nätverk
Publicerad 24 augusti 2021 Uppdaterad 24 augusti 2021

I dag har justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson tagit emot betänkandet Skärpta straff för
brott i kriminella nätverk. I betänkandet föreslås skärpta
straff och flera andra straffrättsliga åtgärder som syftar
till att motverka brott i kriminella nätverk.
Den 11 juni 2020 gav regeringen en särskild utredare, hovrättspresidenten
Anders Perklev, i uppdrag att överväga en rad straffrättsliga åtgärder mot
brott i kriminella nätverk. I uppdraget ingick bland annat att föreslå lag‐
ändringar som innebär skärpta straff för brott med kopplingar till kriminella
uppgörelser, för narkotikaförsäljning och skärpta straff för dem som
involverar unga i kriminalitet.

SOU 2021:68 Skärpta straff för brott i kriminella nätverk

Utredningen föreslår nu bland annat:

Skärpta straff för flera brott som är vanliga i kriminella nätverk, bland
annat narkotikaförsäljning, grov utpressning och grovt olaga hot.
Ett skärpt minimistraff för rån.
En ny form av straffskärpningsregel i brottsbalken som är avsedd att ha
kraftig verkan vid våldsamma konflikter i den kriminella miljön.
Att brottet människoexploatering ska utvidgas till att också omfatta den
som utnyttjar annan i brottslig verksamhet, även ungdomar.
Ett särskilt brott för den som på annat sätt främjar ungdomsbrottslighet.
Utvidgade förutsättningar att skärpa straffet för den som återfaller i
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brott.
En presumtion för häktning vid misstanke om brott vars minimistraff är
fängelse i ett år och sex månader. I dag krävs ett högre minimistraff för
att en presumtion för häktning ska gälla.

Utredningen föreslår att lagändringarna ska träda i kraft den 1 juli 2023.

Frågorna i utredningen är en del av regeringens 34-punktsprogram som du
kan läsa mer om på regeringen.se/34-punktsprogrammet.

34-punktsprogrammet



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringsbeslut med anledning
av läget i Afghanistan
Publicerad 15 augusti 2021

Regeringen har idag, på begäran av Migrationsverket,
vid ett extrainsatt regeringssammanträde beslutat att
bland annat tillfälligt ta bort kravet på att man måste
befinna sig i tredjeland för att kunna vidarebosättas. Det
innebär att Migrationsverket nu kan besluta om
vidarebosättning så fort personer har lämnat
Afghanistan.
Med anledning av det snabbt försämrade säkerhetsläget i Afghanistan har
Migrationsverket, Försvarsmakten och Sveriges ambassad i Afghanistan
under en tid arbetat intensivt med frågan om att snarast kunna föra ut både
svensk personal och lokal anställd afghansk personal och deras familjer ut ur
Afghanistan. Det regelverk Sverige har för vidarebosättning av flyktingar
kan användas, det så kallade kvotflyktingssystemet.

Genom de ändringar som regeringen idag har fattat beslut om bereds
möjlighet att detta regelverk nu kan användas för att ge skydd åt nuvarande
och tidigare lokalanställda samt deras familjer.

Bland annat så tas kravet på att personer måste befinna sig i tredjeland för
att kunna vidarebosättas tillfälligt bort. Det innebär att Migrationsverket nu
kan besluta om vidarebosättning så fort personer har lämnat Afghanistan.

Genom ett regeringskanslibeslut så har också 500-gränsen för akutplatser
inom ramen för kvotflyktingsystemet tillfälligt tagits bort, för att ge utrymme
åt Migrationsverket att besluta om de platser som behövs. Enligt gällande
regler så kan svenska utlandsmyndigheter föreslå vilka enskilda individer
som kan komma ifråga för vidarebosättning.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen utser ny
generaldirektör för
Brottsoffermyndigheten
Publicerad 12 augusti 2021 Uppdaterad 12 augusti 2021

Regeringen har i dag utsett Anders Alenskär till
generaldirektör för Brottsoffermyndigheten. Anders
Alenskär tillträder sin tjänst den 1 november och
kommer närmast från en tjänst som lagman vid
Lycksele tingsrätt.
Brottsoffermyndigheten har till uppgift att främja brottsoffers rättigheter,
behov och intressen. I myndighetens uppdrag ingår att vara ett informations-
och kunskapscentrum för brottsofferfrågor. I myndighetens övergripande roll
att uppmärksamma och synliggöra brottsofferfrågor ingår dessutom att
genom utåtriktad verksamhet verka för att myndigheter, andra aktörer och
allmänheten får ökad kunskap om brottsofferfrågor.

– Med sin gedigna bakgrund i olika delar av domstolsväsendet har Anders
Alenskär stor erfarenhet av brottsofferfrågor på olika sätt. Han kommer att
göra ett bra jobb med att leda myndigheten och utveckla de så viktiga
brottsofferfrågorna, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny lagman i Förvaltningsrätten i
Stockholm
Publicerad 22 juli 2021 Uppdaterad 22 juli 2021

Regeringen har i dag utnämnt kammarrättslagmannen
Eva-Lotta Hedin till lagman i Förvaltningsrätten i
Stockholm.
Eva-Lotta Hedin är sedan 2018 kammarrättslagman i Kammarrätten i
Stockholm. Dessförinnan var hon chefsrådman i Förvaltningsrätten i
Stockholm i tre år. Hon har även haft flera chefspositioner inom Polis‐
myndigheten och Tullverket.

Eva-Lotta Hedin tillträder som lagman den 6 september 2021.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digital pressträff med Morgan
Johansson
Publicerad 21 juli 2021 Uppdaterad 21 juli 2021

I dag, onsdag den 21 juli klockan 10.00, håller justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson en digital
pressträff. Under pressträffen kommer ytterligare
åtgärder i brottsbekämpningen att presenteras.

Tid: 21 juli 2021 kl. 10.00
Plats: Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se
och på Regeringskansliets Youtube.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag att höja skadestånd till
brottsoffer
Publicerad 19 juli 2021

I dag har justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson tagit emot betänkandet Ersättning till
brottsoffer. Utredningen föreslår bland annat höjda
skadestånd till brottsoffer.
Genom att på olika sätt stärka brottsoffers rätt till skadestånd och underlätta
för brottsoffer att få betalt kan skadeverkningarna av brott minskas. För den
som utsatts för ett brott fyller rätten till skadestånd flera viktiga funktioner,
bland annat kan det bidra till en känsla av upprättelse för den kränkning som
brottet inneburit.

SOU 2021:64 Ersättning till brottsoffer

Den särskilde utredaren Mikael Forsgren, chefsrådman vid Umeå tingsrätt,
har haft i uppdrag att se över vissa regler som gäller brottsoffers rätt till
skadestånd och deras möjligheter att få ut sådan ersättning.

Utredningens förslag syftar till att åstadkomma påtagliga höjningar av skade‐
stånd för kränkningar med anledning av brott, i många fall fördubblade
ersättningsnivåer. För vissa typer av brott, bland annat våld i nära relation,
sexualbrott mot barn och rån, föreslås ytterligare höjningar. Vidare lämnas
förslag som innebär att rätten till kränkningsersättning för poliser och andra
yrkesgrupper med särskild beredskap utökas.

Utredningen föreslår också att det införs en särskild anhörigersättning. Det är
en helt ny ersättningsform som ska betalas till nära anhöriga till personer som
dödats genom vissa allvarliga brott, exempelvis mord. Vidare föreslås att det
ska bli lättare att utmäta medel hos gärningspersoner för att betala brotts‐
skadestånd.

https://www.regeringen.se/


Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tar emot
utredning om stärkt rätt till
skadestånd för brottsoffer
Publicerad 19 juli 2021 Uppdaterad 19 juli 2021

I dag, måndag den 19 juli klockan 11.00, tar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson emot ett
betänkande av Mikael Forsgren, särskild utredare och
chefsrådman vid Umeå tingsrätt. Utredningen har haft i
uppdrag att se över vissa regler som gäller brottsoffers
rätt till skadestånd och deras möjligheter att få ut sådan
ersättning. I samband med överlämnandet hålls en
digital pressträff.

Tid: 19 juli 2021 kl. 11.00
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande

Sveriges nya regering
Publicerad 09 juli 2021

I dag anmälde statsminister Stefan Löfven i riksdagen
de statsråd som ingår i regeringen. Regeringsskiftet
äger rum vid en konselj på slottet under ledning av H.M.
Konungen. Konseljen inleds klockan 14.15.
Sveriges nya regering består av statsministern och 21 statsråd.

Statsrådsberedningen 

Statsminister

Stefan Löfven

EU-minister

Hans Dahlgren

Arbetsmarknadsdepartementet

Arbetsmarknadsminister

Eva Nordmark

Jämställdhets- och bostadsminister med ansvar för
stadsutveckling och arbetet mot segregation och
diskriminering

Märta Stenevi
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Finansdepartementet

Finansminister

Magdalena Andersson

Civilminister

Lena Micko

Finansmarknadsminister och biträdande finansminister

Åsa Lindhagen

Försvarsdepartementet

Försvarsminister

Peter Hultqvist

Infrastrukturdepartementet

Infrastrukturminister

Tomas Eneroth

Energi- och digitaliseringsminister

Anders Ygeman

Justitiedepartementet

Justitie- och migrationsminister

Morgan Johansson

Inrikesminister

Mikael Damberg



Kulturdepartementet

Kultur- och demokratiminister samt minister med ansvar för
idrottsfrågorna

Amanda Lind

Miljödepartementet

Miljö- och klimatminister samt vice statsminister

Per Bolund

Näringsdepartementet

Näringsminister

Ibrahim Baylan

Socialdepartementet

Socialminister

Lena Hallengren

Socialförsäkringsminister

Ardalan Shekarabi

Utbildningsdepartementet

Utbildningsminister

Anna Ekström

Minister för högre utbildning och forskning

Matilda Ernkrans



Utrikesdepartementet

Utrikesminister

Ann Linde

Minister för internationellt utvecklingssamarbete

Per Olsson Fridh

Utrikeshandelsminister och minister med ansvar för
nordiska frågor

Anna Hallberg



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag på skärpta regler vid
utvisning på grund av brott
Publicerad 30 juni 2021

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson har i
dag tagit emot betänkandet Utvisning på grund av brott
– ett skärpt regelverk, där flera regeländringar föreslås.
Syftet är bland annat att fler personer som döms för
brott ska kunna utvisas.
Regeringens särskilda utredare Niklas Wågnert, tillika chefsrådman i
Stockholms tingsrätt, har haft i uppdrag att skärpa reglerna om utvisning på
grund av brott, stärka skyddet mot utvisning för brottsoffer och se över
reglerna om att neka och återkalla uppehållstillstånd på grund av brott.

SOU 2021:61 Utvisning på grund av brott – ett skärpt regelverk

I betänkandet föreslås bland annat:

Att utvisning på grund av brottets allvar ska kunna ske vid lägre
straffvärden än i dag, det vill säga att straffvärdegränsen sänks från tolv
månader till sex månaders fängelse.
Att det ska ställas högre krav på att personer som är utländska
medborgare har etablerat sig i det svenska samhället, till exempel genom
arbete, studier och kunskaper i det svenska språket, för att kunna undgå
utvisning.
Att regeln om synnerliga skäl, som innebär att det ställs högre krav för
att utvisa den som varit bosatt länge i Sverige, tas bort.
Att domstolen vid straffmätning och val av påföljd inte längre ska ta
hänsyn till de negativa konsekvenser som utvisningen innebär för den
tilltalade. Detta ska istället beaktas när återreseförbudets längd bestäms.
Att även socialnämnden ska få ansöka om ett 30 dagars
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uppehållstillstånd för offer för människohandel och
människoexploatering när personen vill ha betänketid för att återhämta
sig och ta ställning till om han eller hon vill samarbeta med de
brottsutredande myndigheterna.
Att det införs en skyddsregel mot att återkalla ett uppehållstillstånd för
personer som utsatts för allvarlig kränkning i det förhållande som ligger
till grund för uppehållstillståndet. Regeln syftar till att stärka skyddet
mot utvisning av personer som utsatts för exempelvis hedersrelaterad
brottslighet.

Betänkandet kommer nu att skickas ut på remiss. Lagändringarna föreslås
träda i kraft den 1 januari 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Snabbare lagföring av brott
föreslås bli permanent
Publicerad 17 juni 2021 Uppdaterad 17 juni 2021

Försöksverksamheten med ett snabbförfarande i
brottmål ska bli permanent. Det är ett av förslagen som
presenteras i ett betänkande som i dag har lämnats
över till justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.
SOU 2021:46 Snabbare lagföring – ett snabbförfarande i brottmål

Försöksverksamheten med ett snabbförfarande i brottmål bygger på ökad
samverkan mellan myndigheterna i rättskedjan och ett ändrat arbetssätt hos
Polismyndigheten med fokus på tidiga utredningsåtgärder. Försöket har fallit
väl ut och gett både snabbare lagföring och bättre kvalitet i utredningarna. I
betänkandet föreslår nu utredaren Stefan Strömberg att försöksverksamheten
med ett snabbförfarande i brottmål ska göras permanent.

Utredaren föreslår även andra åtgärder för en snabbare lagföring av brott.
Bland annat att hanteringen av strafförelägganden ska förenklas och att det
ska bli lättare att delge personer som är svåra att få tag i.

Försöksverksamheten inleddes i januari 2018 i norra Stockholm och finns
sedan januari 2021 i samtliga polisregioner i landet. Regeringen har sedan
tidigare beslutat att försöksverksamheten ska pågå till och med 2022.

Snabbförfarandet i brottmål är en av punkterna i regeringens
34‑punktsprogram med åtgärder mot gängkriminaliteten.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2023.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nytt system ska bidra till stärkta
gränser och ökad säkerhet inom
Schengenområdet
Publicerad 16 juni 2021

Personer som är medborgare i länder utanför EU som i
dag kan resa till Schengen utan visering kommer att
behöva ett resetillstånd innan avresa.
Justitiedepartementet remitterar nu en promemoria med
förslag till de ändringar som krävs för att anpassa
svensk lag till den nya EU-förordningen, Etias.
I september 2018 antogs Etias-förordningen som är ett nytt system för
reseuppgifter och resetillstånd inom EU. Den innebär att personer som är
medborgare i ett land utanför EU och som kan resa till Schengenområdet
utan en visering, kommer att behöva ett tillstånd före resan. Samtidigt införs
krav på ett giltigt resetillstånd för inresa till och vistelse i Schengenområdet,
enligt EU:s gränskodex.

– Systemet blir ett nytt verktyg för en starkare gräns och ökad säkerhet inom
hela Schengenområdet. Det blir till exempel möjligt att på förhand bedöma
om en resenärs vistelse i Schengen kan utgöra en säkerhetsrisk, säger justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson.

De brottsbekämpande myndigheterna kommer även att kunna använda
uppgifter från systemet i sitt arbete mot grov brottslighet.

Prövningen av ansökningarna kommer att ske automatiskt och de flesta
kommer att beviljas, där sökandens uppgifter jämförs med uppgifter i bland
annat EU-gemensamma informationssystem såsom Schengens
informationssystem. Vissa ansökningar kommer dock att prövas manuellt vid
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nationella Etias-enheter. Polismyndigheten föreslås vara nationell enhet i
Sverige.

EU-kommissionen ska bestämma när kravet på resetillstånd träder i kraft,
bedömningen är dock att systemet ska tas i drift i december 2022. Den nya
förordningen är direkt tillämplig i Sverige men kräver vissa ändringar av
befintlig lagstiftning. Därför har en promemoria med förslag till ändringar
tagits fram som nu skickas på remiss. Regeringen kommer därefter att föreslå
nödvändiga lagändringar.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning föreslår ny lag för
brottsförebyggande arbete i
kommuner
Publicerad 16 juni 2021

I dag har justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson tagit emot betänkandet Kommuner mot brott.
Utredningen föreslår bland annat att kommunerna ska
kartlägga brottsligheten i sina områden och ta ansvar
för samordningen av det brottsförebyggande arbetet.
Regeringens särskilda utredare Ann-Sofie Hermansson har haft i uppdrag att
bland annat förslå hur ett lagstadgat kommunalt ansvar för det
brottsförebyggande arbetet bör utformas. Utredningen redovisar nu sina
förslag som bland annat innebär att kommunerna ska kartlägga och analysera
brottsligheten inom sina geografiska områden och ta ställning till behovet av
brottsförebyggande åtgärder.

Kommunerna föreslås även ta ansvar för samordningen av det
brottsförebyggande arbetet samt inrätta en funktion som bland annat stöder
kommunens arbete internt och utgör en kontaktyta mot externa aktörer.
Utredaren föreslår även att Brå ska analysera kommunernas behov av stöd
med anledning av uppgifterna i lagen samt att länsstyrelserna förstärker sitt
stöd till kommunerna inom ramen för deras befintliga brottsförebyggande
uppdrag.

– Kommunerna har tillsammans med Polismyndigheten en central roll i det
brottsförebyggande arbetet och kan bidra med viktiga insatser inom ramen
för bland annat socialtjänsten och skolan, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.  
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Lagen föreslås träda i kraft den 1 januari 2023.

Förslagen är en del i regeringens 34-punktsprogram med ytterligare åtgärder
mot gängkriminalitet.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Regeringen presenterar ett
åtgärdspaket för att stoppa mäns
våld mot kvinnor
Publicerad 16 juni 2021

Mäns våld mot kvinnor ska upphöra. Regeringen
presenterar idag ett åtgärdspaket för det fortsatta
arbetet med att förebygga och bekämpa mäns våld mot
kvinnor. Paketet omfattar åtgärder för att förebygga att
våld utövas, stöd och skydd till utsatta samt skärpt
lagstiftning när det kommer till att lagföra personer som
utsatt sin partner eller före detta partner för våld.
Att mäns våld mot kvinnor ska upphöra har varit en prioriterad fråga för
regeringen både under den här och den förra mandatperioden. 2016
beslutade regeringen om en tioårig nationell strategi för att förebygga och
bekämpa mäns våld mot kvinnor med ett tillhörande åtgärdsprogram för åren
2017-2020. Sedan dess har fokus varit att bygga en långsiktigt hållbar
struktur för detta arbete på såväl nationell, regional som lokal nivå.
Åtgärdspaketet som nu presenteras intensifierar det arbete.

- Så länge som en enda kvinna mördas av sin partner eller före detta partner
har vi inte gjort tillräckligt. Ingen tonårstjej ska utsättas för våld av sin
pojkvän. Idag presenterar regeringen åtgärder både för att få stopp på våldet
här och nu, ge kvinnorna som drabbas stöd och skydd och arbeta
förebyggande så att inga fler kvinnor blir slagna och inga män börjar slå,
säger Märta Stenevi, jämställdhetsminister. 

Det åtgärdspaket för att få stopp på mäns våld mot kvinnor som regeringen
nu lägger fram innehåller 40 punkter. Paketet omfattar åtgärder för att bidra
till att alla de fyra målsättningarna i den nationella strategin för att förebygga

https://www.regeringen.se/


och bekämpa mäns våld mot kvinnor ska uppnås.   

Ett utökat och verkningsfullt förebyggande arbete mot våld
Förbättrad upptäckt av våld och starkare skydd och stöd för våldsutsatta
kvinnor och barn
Effektivare brottsbekämpning
Förbättrad kunskap och metodutveckling

- De senaste åren har regeringen vidtagit en rad viktiga åtgärder för att
skärpa straffen för de män som begår brott mot kvinnor. Straffen ska spegla
brottens allvar, och här kommer ytterligare förslag i den riktningen. Mäns
våld mot kvinnor ska aldrig accepteras, och rättsväsendet ska se strängt på
dessa brott, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

- Mäns våld mot kvinnor är en högt prioriterad fråga för regeringen.
Rättsväsendets myndigheter är centrala i arbetet för att bekämpa mäns våld
mot kvinnor. En förutsättning i det arbetet är att våra myndigheter
kraftsamlar och samarbetar för att driva arbetet framåt utifrån sina olika
ansvarsområden. Det är viktigt att myndigheterna har rätt förutsättningar och
rätt kompetens för att vi med full kraft ska nå målen i åtgärdspaketet och
stoppa våldet, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Åtgärdspaket för att intensifiera arbetet mot mäns våld mot kvinnor



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tar emot
utredning om brottsförebyggande
arbete i kommuner
Publicerad 16 juni 2021 Uppdaterad 16 juni 2021

I dag, onsdag den 16 juni klockan 11.00, tar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson emot
betänkandet Kommuner mot brott av den särskilda
utredaren Ann-Sofie Hermansson. Utredningen har haft
i uppdrag att bland annat föreslå hur ett lagstadgat
kommunalt ansvar för det brottsförebyggande arbetet
bör utformas. I samband med överlämnandet hålls en
digital pressträff.

Tid: 16 juni 2021 kl. 11.00
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digital pressträff med Morgan
Johansson
Publicerad 15 juni 2021

I dag, tisdag 15 juni klockan 16.15, kommenterar
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson de
fortsatta frågorna kring utredningen om Fri
hyressättning vid nyproduktion av bostäder.

Tid: 15 juni 2021 kl. 16.15
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtubekanal.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skärpt straff för grov
kvinnofridskränkning och för
överträdelse av kontaktförbud
Publicerad 10 juni 2021

Regeringen har i dag beslutat en lagrådsremiss för att
stärka skyddet mot våld och andra kränkningar i nära
relationer. Ett flertal åtgärder föreslås, bland annat att
minimistraffet för grov fridskränkning och grov
kvinnofridskränkning höjs samt att straffet för
överträdelser av kontaktförbud skärps.
Förslagen i lagrådsremissen innebär bland annat att minimistraffet för grov
fridskränkning och grov kvinnofridskränkning ska höjas från fängelse i nio
månader till fängelse i ett år samt att straffet för överträdelser av
kontaktförbud ska skärpas.

– Våld och andra kränkningar i nära relationer är ett allvarligt
samhällsproblem som aldrig ska accepteras, säger justitie- och
migrationsministern Morgan Johansson.

I dag kan ett utvidgat kontaktförbud endast förenas med villkor om
elektronisk övervakning, så kallad fotboja, om det tidigare har skett en
överträdelse av ett kontaktförbud. Behovet av skydd måste dock bedömas
utifrån hotbilden mot skyddspersonen i det enskilda fallet. Regeringen
föreslår därför att ett beslut om utvidgat kontaktförbud ska kunna förenas
med villkor om elektronisk övervakning oavsett om en tidigare överträdelse
av ett kontaktförbud har skett eller inte. Förslaget innebär ökade
förutsättningar att kontrollera om ett utvidgat kontaktförbud överträds.

För att göra det enklare att besluta om kontaktförbud för en gemensam
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bostad och särskilt utvidgade kontaktförbud föreslår regeringen även att det
så kallade väsentlighetskravet för sådana kontaktförbud ska tas bort.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning föreslår en ny lag om fri
hyressättning vid nyproduktion av
bostäder
Publicerad 04 juni 2021

I dag har justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson tagit emot betänkandet Fri hyressättning vid
nyproduktion av bostäder.
I utredningen föreslås det en modell för fri hyressättning vid nyproduktion
som ska bidra till att skapa fler tillgängliga hyresbostäder. Utredningen
omfattar endast de lägenheter som nyproduceras, vilket är drygt en procent
av det totala antalet hyreslägenheter. Befintliga bostadslägenheter omfattas
inte av förslagen. Bruksvärdessystemet och systemet med presumtionshyra
kommer att fungera på samma sätt som i dag och kan även fortsättningsvis
användas som hyressättningsmodeller för nyproducerade bostäder.

SOU 2021:50 Fri hyressättning vid nyproduktion av bostäder

I utredarens uppdrag har ingått att bedöma hur hyran kan justeras under
pågående hyresförhållande utan att hyresgästens trygghet undergrävs. I upp‐
draget har också ingått att lämna förslag på hur ett väl avvägt konsument‐
skydd kan se ut.

Utredningen föreslår bland annat att en hyresvärd och hyresgäst fritt ska få
komma överens om hyran vid inflyttningen. Därefter ska hyran som huvud‐
regel höjas i enlighet med konsumentprisindex (KPI). Utöver detta kan hyran
även ändras vid ändrade förhållanden. Om parterna inte kommer överens om
hyran kan hyresnämnden pröva hyrans storlek.

Vidare föreslår utredningen att fastighetsägare ska göra relevant information
om hyresläget tillgänglig genom lägenhetsregistret som konsumentupp‐
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lysning.

Utredningen har letts av det tidigare hovrättsrådet Kazimir Åberg.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2022.

Frågan om fri hyressättning vid nyproduktion är en del av januariavtalet, en
sakpolitisk överenskommelse mellan regeringen, Centerpartiet och
Liberalerna.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredningen Fri hyressättning vid
nyproduktion presenteras
Publicerad 04 juni 2021 Uppdaterad 04 juni 2021

I dag, fredag den 4 juni klockan 10.45, presenterar
utredare Kazimir Åberg, tillika hovrättsråd i Svea
hovrätt, sitt betänkande Fri hyressättning vid
nyproduktion av bostäder. I samband med detta hålls en
digital pressträff.

Tid: 4 juni 2021 kl. 10.45
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtubekanal.

SOU 2021:50 Fri hyressättning vid nyproduktion
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning föreslår flera
straffskärpningar för sexualbrott
Publicerad 01 juni 2021

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson har i
dag tagit emot betänkandet Ett förstärkt skydd mot
sexuella kränkningar. Utredningen föreslår bland annat
att straffskalorna för flertalet sexualbrott ska skärpas.
Den särskilde utredaren, hovrättsrådet Göran Nilsson, har haft i uppdrag att
överväga ytterligare åtgärder i skärpande och förtydligande riktning när det
gäller sexuella kränkningar.

SOU 2021:43 Ett förstärkt skydd mot sexuella kränkningar

För att stärka skyddet för allvarliga sexuella kränkningar som begås på
distans, till exempel över internet, föreslår utredningen att bestämmelserna
om våldtäkt och sexuellt övergrepp och motsvarande brott mot barn ska
utvidgas.

Utredningen har också analyserat bestämmelsen om utnyttjande av barn för
sexuell posering. Det föreslås att bestämmelsen ska utvidgas så att även
ageranden där barnet varit helt passivt och försatts i en sexuell pose av
gärningsmannen eller någon annan omfattas.

Utredningen föreslår vidare att nya straffbestämmelser om sexuellt
ofredande mot barn, grovt sexuellt ofredande och grovt sexuellt ofredande
mot barn ska införas samt att straffskalorna för ett flertal sexualbrott ska
skärpas. Bland annat föreslås att minimistraffet för våldtäkt och våldtäkt mot
barn ska höjas från två års fängelse till tre års fängelse och att minimistraffet
för köp av sexuell tjänst ska höjas från böter till fängelse.

Utredningen föreslår vidare en ny lag om hälso- och sjukvårdens spårsäkring
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efter sexualbrott.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2023.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Regeringen lägger fram förslag på
stärkt skydd för hyresgäster
Publicerad 01 juni 2021

I dag har regeringen överlämnat en proposition till riks‐
dagen med förslag för att stärka skyddet för hyres‐
gäster. Förslagen syftar till att ge ett förbättrat skydd
bland annat när hyresfastigheter missköts och när
hyreslägenheter förstörs genom brand eller liknande
händelse.
I dag saknar hyresgäster skydd när en lägenhet har förstörts, såvida inte
fastighetsägaren själv erbjuder ett nytt hyreskontrakt. Det förekommer också
att hyresfastigheter missköts på ett sätt som allvarligt drabbar de boendes
trygghet och hälsa.

Prop. 2020/21:201 Stärkt skydd för hyresgäster

Misskötta fastigheter är även en del av problemet med social dumpning när
oseriösa fastighetsägare köper upp otjänliga fastigheter som de sedan erbju‐
der till personer som inte redan bor i den aktuella kommunen. Att hyres‐
nämnden föreslås få möjlighet att ingripa mot oseriösa fastighetsägare på ett
tidigare stadium är en del i regeringens arbete mot social dumpning.

I propositionen föreslår regeringen bland annat:

att det införs en möjlighet att ingripa mot brister i förvaltningen av hyres‐
fastigheter på ett tidigt stadium, genom att hyresnämnden kan vites‐
förelägga fastighetsägare att åtgärda bristerna,
att en hyresgäst vars lägenhet förstörs genom brand eller liknande ska
erbjudas ett nytt hyresavtal av hyresvärden, förutsatt att det är skäligt,
att hyresgäster som får en väsentligt höjd hyra efter en renovering ska få
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förbättrade möjligheter att ställa om till den nya hyran genom att den
nya hyran ska kunna fasas in i ett lugnare tempo än vad som är fallet i
dag och
att privatpersoner som hyr ut ägda bostäder och bostadsrätter inte längre
ska ha rätt att utan skäl säga upp ett tidsbegränsat hyresavtal i förtid.

De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 januari 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tar emot
utredning om förstärkt skydd mot
sexuella kränkningar
Publicerad 01 juni 2021 Uppdaterad 01 juni 2021

I dag, tisdag den 1 juni klockan 14.45, tar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson emot ett
betänkande av den särskilde utredaren och
hovrättsrådet Göran Nilsson. Utredningen har bland
annat haft i uppdrag att se över hur skyddet kan stärkas
vid allvarliga sexuella kränkningar som exempelvis
begås mot barn över internet. I samband med
överlämnandet hålls en digital pressträff.

Tid: 1 juni 2021 kl. 14.45
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår att
aggressionsbrott kriminaliseras i
svensk rätt
Publicerad 28 maj 2021

I en proposition som har överlämnats till riksdagen i dag
föreslås bland annat att Sverige ska ansluta sig till de
ändringar i Romstadgan för Internationella
brottmålsdomstolen som ger domstolen rätten att döma
över aggressionsbrott. Samtidigt föreslås att
aggressionsbrott ska kriminaliseras i svensk rätt.
Aggressionsbrottet avser det individuella straffrättsliga ansvar som vissa
personer i ledande ställning har för en stats användning av våld mot en annan
stat. Brottsbeskrivningens utformning bygger till stora delar på det brott som
några av ledarna i Nazityskland dömdes för vid Nürnbergrättegångarna efter
andra världskriget. Brottet betecknades vid den tiden som brott mot freden.

– I svensk utrikes- och säkerhetspolitik har folkrätten länge varit ett centralt
medel för att upprätthålla internationell fred och säkerhet såväl i vårt
närområde som globalt. De här förslagen är därför en naturlig fortsättning på
Sveriges strävan att motverka straffrihet för de allvarligaste brotten enligt
folkrätten, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Internationella brottmålsdomstolen är en permanent institution för lagföring
av enskilda för de allvarligaste internationella brotten enligt folkrätten.
Genom att tillträda ändringarna kan Sverige bidra till fortsatt acceptans av
Internationella brottmålsdomstolens verksamhet och en förhoppningsvis allt
bredare anslutning till stadgan och ändringarna av den.

Prop. 2020/21:204 Aggressionsbrottet i svensk rätt och svensk straffrättslig
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domsrätt

I propositionen föreslår regeringen att aggressionsbrottet ska kriminaliseras i
svensk rätt. Det betyder att svenska domstolar ska kunna döma över
aggressionsbrott som bland annat begåtts i Sverige eller av svenska
medborgare. Straffet föreslås vara fängelse i lägst fyra och högst arton år,
eller på livstid. Det föreslås även att lagstiftningen om svensk straffrättslig
domsrätt förtydligas, moderniseras och anpassas till folkrätten.

Regeringen föreslår också att Sverige ska tillträda de ändringar i Romstadgan
för Internationella brottmålsdomstolen som avser aggressionsbrott och
ansluta sig till att ge domstolen jurisdiktion över aggressionsbrottet.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nya regler om vissa identitets- och
uppehållshandlingar
Publicerad 27 maj 2021

I dag utfärdar regeringen nya regler som gör vissa
identitets- och uppehållshandlingar säkrare. En viktig
förändring är att nationella identitetskort och
uppehållskort förses med fingeravtryck, på samma sätt
som pass och uppehållstillståndskort. De nya reglerna
kompletterar en EU-förordning.
– För att motverka förfalskningar och annan brottslighet är det viktigt att
identitets- och uppehållshandlingar är säkra och går att kontrollera på ett
effektivt sätt. De nya reglerna bidrar till det, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

I juni 2019 antogs en ny EU-förordning om säkrare identitetskort och
uppehållshandlingar. I Sverige gäller den bland annat för Polismyndighetens
nationella identitetskort och Migrationsverkets uppehållskort och
permanenta uppehållskort. EU-förordningen skärper säkerhetskraven på
handlingarna.

Efter att riksdagen godkänt regeringens lagförslag utfärdas nu de regler som
ska komplettera EU-förordningen. Reglerna innebär bland annat följande:

Den som ansöker om ett nationellt identitetskort, ett uppehållskort eller
ett permanent uppehållskort ska i fortsättningen både fotograferas och
lämna fingeravtryck. Fotot och fingeravtrycken ska sparas i ett chip i
kortet.
Vid en gränskontroll ska ansiktsbild och fingeravtryck kunna tas på nytt,
för jämförelse med uppgifterna i kortet. För den som har ett
uppehållskort eller permanent uppehållskort ska samma sak gälla vid en
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inre utlänningskontroll.
Giltighetstiden för nationella identitetskort till barn under tolv år sänks
från fem år till tre år. Även detta är en säkerhetsåtgärd.

De nya reglerna träder i kraft den 2 augusti 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nytt justitieråd i Högsta
förvaltningsdomstolen
Publicerad 20 maj 2021

Regeringen har i dag utnämnt Linda Haggren till
justitieråd i Högsta förvaltningsdomstolen.
Linda Haggren arbetar sedan 2014 som finansråd och avdelningschef i
Finansdepartementet. Under åren 2005–2014 var hon inledningsvis
rättssakkunnig, därefter kansliråd och sedermera departementsråd och
enhetschef i samma departement. Hon har även erfarenhet av arbete som
regeringsrättssekreterare i dåvarande Regeringsrätten. Hon anställdes som
kammarrättsassessor 2000.

Linda Haggren tillträder som justitieråd den 1 september 2021.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Upphovsmän och andra
kulturskapares möjlighet till
ersättning och alternativ
tvistelösning ska utredas
Publicerad 12 maj 2021 Uppdaterad 12 maj 2021

Regeringen har i dag beslutat att en utredning ska
överväga om upphovsmän och utövande konstnärers
möjlighet till ersättning när deras arbete tillgängliggörs
på begäran, exempelvis via strömningstjänster för film
eller musik, kan förbättras. Utredningen ska också
överväga om ytterligare möjligheter till alternativ tvist‐
lösning på upphovsrättsområdet behövs.
Frågorna som utredningen ska se över har aktualiserats i anslutning till
genomförandearbetet av EU:s nya direktiv om upphovsrätt på den digitala
inre marknaden.

Dir. 2021:31 Ersättning vid tillgängliggöranden på begäran och alternativ
tvistlösning på upphovsrättsområdet

–  I dag har vi fantastiska möjligheter att – när vi vill – ta del av film, musik
och annat kreativt innehåll via digitala tjänster. Samtidigt har många av de
artister och upphovsmän som är med och fyller tjänsterna med innehåll svårt
att leva på sitt skapande. Därför behöver vi nu se över om kulturskaparna får
en rimlig del i den ekonomiska framgång som den digitala utvecklingen inne‐
burit, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.  

Den särskilda utredaren ska bland annat:
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ta ställning till om det finns behov av, och är lämpligt, att införa en
ersättning för upphovsmän och utövande konstnärer som man inte kan
avstå från eller överlåta, så kallad oavvislig ersättningsrätt,
ta ställning till är om det finns behov av ett nytt, frivilligt system för
tvistelösning, utanför domstol, när det gäller tvister om bland annat
ersättning mellan upphovsmän eller utövande konstnärer och de som
förvärvat rättigheterna. Vid behov ska utredaren dessutom föreslå
nödvändiga författningsändringar.

Som särskild utredare utses Dag Mattsson, justitieråd i Högsta domstolen.
Uppdraget ska redovisas senast den 12 maj 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digital pressbriefing med Morgan
Johansson och Mikael Damberg
om narkotika, skjutningar och
gängkriminalitet
Publicerad 12 maj 2021 Uppdaterad 12 maj 2021

I dag, onsdag den 12 maj, höll justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg en digital pressbriefing
tillsammans med Martin Petersson, chef för Tullverkets
kontrollavdelning.
Under pressbriefingen berättade Tullverket om hur de arbetar för att
upptäcka narkotikasmuggling och hur det kan bidra till att stoppa de
kriminella nätverk som ligger bakom smugglingen. Det gavs även en
uppdaterad lägesbild om skjutningar och gängkriminalitet utifrån ny statistik
under dagens pressbriefing.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Morgan Johansson, Mikael
Damberg och Märta Stenevi träffar
kommuner och polis för att bryta
nyrekrytering till kriminalitet
Publicerad 07 maj 2021 Uppdaterad 07 maj 2021

I dag, fredagen den 7 maj klockan 09.00, bjuder justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson,
inrikesminister Mikael Damberg och Märta Stenevi,
jämställdhets- och bostadsminister med ansvar för
stadsutveckling och arbetet mot segregation och
diskriminering, in till ett nationellt möte med kommuner
och polis.
Syftet är att diskutera brottsbekämpning, förebyggande åtgärder och hur de
olika aktörerna tillsammans kan bryta nyrekryteringen till kriminella nätverk.
Under mötet kommer deltagarna också att utbyta erfarenheter och sprida
kunskap om åtgärder som kan bryta nyrekryteringen till kriminella nätverk
på nationell nivå och i kommuner med särskilt utsatta områden, riskområden
samt utsatta områden.

Efter mötets slut klockan 10.30 finns möjlighet för media att göra intervjuer
med Morgan Johansson, Mikael Damberg och Märta Stenevi. För mer
information och anmälan, kontakta pressekreterarna.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tar emot
utredning om förbud mot rasistiska
organisationer
Publicerad 04 maj 2021 Uppdaterad 04 maj 2021

I dag, tisdag den 4 maj klockan 15.00, tar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson emot
betänkandet Ett förbud mot rasistiska organisationer.
Den parlamentariska kommittén, som har letts av
utredare Dag Mattsson, tillika justitieråd i Högsta
domstolen, har bland annat haft i uppdrag att överväga
om det bör införas ett särskilt straffansvar för
deltagande i en rasistisk organisation och ett förbud mot
rasistiska organisationer som sådana.

Tid: 4 maj 2021 kl. 15.00
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

I samband med överlämningen hålls en pressträff med justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och utredare Dag Mattsson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår ändrade
regler i utlänningslagen
Publicerad 29 april 2021

Regeringen har i dag lämnat över en proposition till
riksdagen med förslag på ändringar i utlänningslagen.
Ändringarna föreslås för att den svenska
migrationspolitiken ska vara långsiktigt hållbar, med ett
humant, rättssäkert och effektivt regelverk som inte
väsentligen avviker från de i andra EU-länder.
– Nu tar vi nästa steg mot ett regelverk som syftar till en långsiktigt hållbar
migrationspolitik och som samtidigt är utformat så att ordningen med
tidsbegränsade uppehållstillstånd som huvudregel inte får orimliga effekter,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Förslagen i propositionen, som bygger på Migrationskommitténs betänkande
och förslagen i den kompletterande promemorian, innebär bland annat att
uppehållstillstånd som beviljas för skyddsbehövande med flera som
huvudregel ska vara tidsbegränsade. Permanent uppehållstillstånd ska
tidigast kunna beviljas efter minst tre år med tidsbegränsat uppehållstillstånd
och endast om vissa särskilda krav är uppfyllda, däribland ett krav på
försörjning. Det föreslås även ett skärpt försörjningskrav vid
anhöriginvandring.

Prop 2020/21:191 Ändrade regler i utlänningslagen

I propositionen gör regeringen bedömningen att det fortsatt ska vara möjligt
för barn att beviljas uppehållstillstånd om det finns särskilt ömmande
omständigheter. Det föreslås också att det ska vara möjligt för en vuxen
person som har vistats i Sverige med uppehållstillstånd och under den tiden
fått en särskild anknytning till Sverige, att kunna beviljas uppehållstillstånd
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om omständigheterna är särskilt ömmande.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 20 juli 2021.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Dialogmöte om
arbetslivskriminalitet
Publicerad 27 april 2021

I dag har regeringen haft ett digitalt dialogmöte med
myndigheter, LO och Svenskt Näringsliv med anledning
av en pågående myndighetssamverkan för att motverka
fusk, regelöverträdelser och brottslighet i arbetslivet.
Regeringen gav ett uppdrag till åtta myndigheter i januari 2021 för att arbeta
mot kriminalitet inom arbetslivet. Under mötet diskuterades bland annat
informationsöverföring mellan de samverkande myndigheterna och lämpliga
åtgärder för att motverka arbetslivskriminaliteten i Sverige.

– Arbetskraftsinvandrare måste skyddas mot missbruk och exploatering på
arbetsmarknaden. Därför behöver vi ett fungerande regelverk. Det är också
en förutsättning för vårt lands fortsatta utveckling och välstånd. För
regeringen är det ett mycket viktigt arbete och många kloka synpunkter har
lyfts i dag som vi tar med oss i det fortsatta arbetet, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

–  Regeringen intensifierar samarbetet mellan myndigheter, fackförbund och
arbetsgivare för att bekämpa arbetslivskriminalitet, som berör allt från
ekonomisk brottslighet till människohandel och människoexploatering. Det
handlar både om att komma åt de som genom brottslighet konkurrerar ut
seriösa företag med schyssta villkor, men också om att skydda enskilda från
att utnyttjas och fara illa, säger inrikesminister Mikael Damberg.

– Det ska aldrig löna sig att begå brott eller skaffa sig konkurrensfördelar
genom att försumma de anställdas rätt till en trygg arbetsmiljö. Aktörer som
bedriver kriminell verksamhet kombinerar oftast regelöverträdelser inom
flera områden för att skapa effektiva brottsupplägg. Därför är samordning
och erfarenhetsutbyte mellan myndigheter av central betydelse. Arbetet mot
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arbetslivskriminalitet kräver varaktig och effektiv myndighetssamverkan,
säger arbetsmarknadsminister Eva Nordmark.

På mötet deltog myndigheterna Arbetsförmedlingen, Arbetsmiljöverket,
Ekobrottsmyndigheten, Försäkringskassan, Jämställdhetsmyndigheten,
Migrationsverket, Polismyndigheten och Skatteverket. Från
arbetsmarknadens parter deltog även LO och Svenskt Näringsliv.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Digital pressträff med Märta
Stenevi, Morgan Johansson och
Mikael Damberg 23 april 2021
Publicerad 23 april 2021 Uppdaterad 23 april 2021

I dag fredag 23 april håller jämställdhetsminister Märta
Stenevi, justitieminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg en digital pressträff
efter fredagens möte om mäns våld mot kvinnor.

Tid: 23 april 2021 kl. 11.45
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube

Till mötet är företrädare för riksdagens partier inbjudna, tillsammans med
Polismyndigheten, Åklagarmyndigheten, Jämställdhetsmyndigheten och
Nationellt Centrum för Kvinnofrid, samt kvinnojourerna Roks och Unizon.

Anmälningstiden har gått ut.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Tilläggsdirektiv till Utredningen om
medicinsk åldersbedömning
Publicerad 22 april 2021

Regeringen har i dag beslutat att Utredningen om
medicinsk åldersbedömning får förlängd tid för delredo‐
visningen av sitt uppdrag.
Delredovisningen ska lämnas den 29 oktober 2021 istället för den 11 juni
2021.

Dir. 2021:27 Tilläggsdirektiv till Utredningen om medicinsk åldersbedömning
(Ju 2020:14)
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Regeringen föreslår ett stärkt
skydd för hyresgäster
Publicerad 22 april 2021

I dag har regeringen beslutat en lagrådsremiss med
förslag att stärka skyddet för hyresgäster. Förslagen ger
ett förbättrat skydd bland annat när hyresfastigheter
missköts och när hyreslägenheter förstörs genom brand
eller liknande händelse.
I dag saknar hyresgäster skydd när en lägenhet har förstörts, såvida inte
fastighetsägaren själv erbjuder ett nytt hyreskontrakt. Det förekommer också
att hyresfastigheter missköts på ett sätt som allvarligt drabbar de boendes
trygghet och hälsa.

Lagrådsremiss: Stärkt skydd för hyresgäster

– Regeringen föreslår därför starkare skydd för hyresgäster som befinner sig
i utsatta situationer. Hyresgäster ska ha trygga och bra bostäder, säger
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Misskötta fastigheter är även en del av problemet med social dumpning.
Oseriösa fastighetsägare köper upp otjänliga fastigheter runtom i landet, ofta
i kommuner med minskande befolkning, för att sedan erbjuda hyreskontrakt
till personer som inte redan bor i den aktuella kommunen.

– Social dumpning är ett problem som vi måste komma till rätta med. Jag ser
därför positivt på att hyresnämnden föreslås få möjlighet att ingripa mot
oseriösa fastighetsägare på ett tidigare stadium, säger civilminister Lena
Micko.

Regeringen föreslår bland annat:
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att det införs en möjlighet att ingripa mot brister i förvaltningen av hyres‐
fastigheter på ett tidigt stadium, genom att hyresnämnden kan vitesföre‐
lägga fastighetsägare att åtgärda bristerna,
att en hyresgäst vars lägenhet förstörs genom brand eller liknande ska
erbjudas ett nytt hyresavtal av hyresvärden, förutsatt att det är skäligt,
att hyresgäster som får en väsentligt höjd hyra efter en renovering ska få
förbättrade möjligheter att ställa om till den nya hyran genom att den
nya hyran ska kunna fasas in i ett lugnare tempo än vad som är fallet i
dag och
att privatpersoner som hyr ut ägda bostäder och bostadsrätter inte längre
ska ha rätt att utan skäl säga upp ett tidsbegränsat hyresavtal i förtid.

De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 januari 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Tillfälliga lättnader i
gymnasieregelverket till följd av
spridningen av covid-19
Publicerad 15 april 2021

Regeringen har i dag lämnat över en proposition till
riksdagen med förslag om tillfälliga lättnader i
gymnasieregelverket med anledning av det skärpta
läget på arbetsmarknaden som uppstått till följd av
spridningen av covid-19. Åtgärderna syftar till att
underlätta för personer som omfattas av lagen om
uppehållstillstånd för studerande på gymnasial nivå.
Förslagen aviserades i samband med att
migrationskommitténs betänkande remitterades i
höstas.
Prop. 2020/21:182 Kompletterande regler för uppehållstillstånd vid
gymnasiestudier 

Regeringen föreslår att den som har fullföljt sin utbildning ska få tolv i stället
för sex månader på sig att etablera sig på arbetsmarknaden och kvalificera
sig för ett permanent uppehållstillstånd. Det föreslås också att studiemedel
för halvtidsstudier ska kunna beaktas när man bedömer om
försörjningskravet för permanent uppehållstillstånd är uppfyllt och att en viss
form av subventionerad anställning, så kallad yrkesintroduktion, ska kunna
ligga till grund för permanent uppehållstillstånd.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 20 juli 2021 och gälla till utgången
av juni 2023.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag att aggressionsbrott
kriminaliseras i svensk rätt
Publicerad 15 april 2021

Regeringen föreslår i en lagrådsremiss som beslutas i
dag att Sverige bland annat ska ansluta sig till de
ändringar i Romstadgan för Internationella
brottmålsdomstolen som ger domstolen rätten att döma
över aggressionsbrott. Samtidigt föreslås att
aggressionsbrott ska kriminaliseras i svensk rätt.
Aggressionsbrottet avser det individuella straffrättsliga ansvar som vissa
personer i ledande ställning har för en stats användning av våld mot en annan
stat. Brottsbeskrivningens utformning bygger till stora delar på det brott som
några av ledarna i Nazityskland dömdes för vid Nürnbergrättegångarna efter
andra världskriget. Brottet betecknades vid den tiden som brott mot freden.

– I svensk utrikes- och säkerhetspolitik har folkrätten länge varit ett centralt
medel för att upprätthålla internationell fred och säkerhet såväl i vårt
närområde som globalt. Regeringen vill med de här förslagen bidra till att
stärka den internationella straffrätten. Det är en naturlig fortsättning på
Sveriges strävan att motverka straffrihet för de allvarligaste brotten enligt
folkrätten, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Internationella brottmålsdomstolen är en permanent institution för lagföring
av enskilda för de allvarligaste internationella brotten enligt folkrätten.
Genom att tillträda ändringarna kan Sverige bidra till fortsatt acceptans av
Internationella brottmålsdomstolens verksamhet och en förhoppningsvis allt
bredare anslutning till stadgan och ändringarna av den.

Lagrådsremiss: Aggressionsbrottet i svensk rätt och svensk straffrättslig
domsrätt
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I lagrådsremissen föreslår regeringen att aggressionsbrottet ska kriminaliseras
i svensk rätt. Det betyder att svenska domstolar ska kunna döma över
aggressionsbrott som bland annat begåtts i Sverige eller av svenska
medborgare. Straffet föreslås vara fängelse i lägst fyra och högst arton år,
eller på livstid. Det föreslås även att lagstiftningen om svensk straffrättslig
domsrätt förtydligas, moderniseras och anpassas till folkrätten.

Regeringen föreslår också att Sverige ska tillträda de ändringar i Romstadgan
för Internationella brottmålsdomstolen som avser aggressionsbrott och
ansluta sig till att ge domstolen jurisdiktion över aggressionsbrottet.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digitalt seminarium om den
våldsbejakande högerextrema
miljön och radikalnationalistiska
rörelser
Publicerad 15 april 2021 Uppdaterad 15 april 2021

I dag klockan 13.00 träffar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg representanter från
myndigheter, kommuner, universitet och högskola, för
att diskutera radikalnationalistiska rörelser i kombination
med den våldsbejakande högerextrema miljön i
Sverige. Syftet är att skapa en gemensam lägesbild,
sprida kunskap och undersöka behovet av ytterligare
åtgärder från regeringen.
På mötet deltar representanter från Säkerhetspolisen, Nationellt centrum för
terrorhotbedömning, Polismyndigheten, Totalförsvarets forskningsinstitut,
Center mot våldsbejakande extremism, Göteborgs
universitet/Segerstedtinstitutet, Uppsala universitet, Försvarshögskolan,
Hudiksvalls kommun och Vansbro kommun.

Efter seminariets slut klockan 15.00 finns möjlighet för media att göra
intervjuer med Morgan Johansson och Mikael Damberg. För mer information
och anmälan, kontakta pressekreterarna.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Sluta skjut sprids till fler orter
Publicerad 14 april 2021

Brottsförebyggande rådet (Brå) får 6 miljoner kronor för
att sprida arbetsmetoden Sluta skjut till fler orter i
Sverige. Förslaget bygger på en överenskommelse
mellan regeringspartierna, Centerpartiet och
Liberalerna.
Sluta skjut är ett samverkansbaserat arbetssätt mot grovt, dödligt våld i
kriminella grupperingar som har prövats i Malmö sedan 2018. Utvärderingar
av arbetet har visat lovande resultat och mot bakgrund av den allvarliga
problematiken med dödligt skjutvapenvåld i kriminella miljöer bör Sluta
skjut-metoden spridas till fler orter i Sverige. Regeringen har därför avsatt 6
miljoner kronor till Brå under 2021 i den kommande vårändringsbudgeten
som överlämnas till riksdagen den 15 april.

Regeringen avser även att ge Brå, Polismyndigheten och Kriminalvården ett
uppdrag att sprida arbetsmetoden i samverkan med ett antal frivilliga
kommuner.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag för en mer modern, jämlik
och ändamålsenlig
föräldraskapsrättslig reglering
Publicerad 13 april 2021

Regeringen överlämnar i dag en proposition till
riksdagen med förslag till modernare regler för
bekräftelse av föräldraskap, faderskapsundersökningar
och för att åstadkomma en könsneutral
föräldraskapspresumtion.
– Det är viktigt att de familjerättsliga reglerna utvecklas i takt med samhället
i övrigt. Det är av stor betydelse för att säkerställa ett barns behov av omsorg
och trygghet, säger justitieminister Morgan Johansson.

Prop. 2020/21:176 Modernare regler för bekräftelse av föräldraskap, fader‐
skapsundersökningar och för att åstadkomma könsneutral föräldraskaps‐
presumtion

I propositionen föreslås bland annat följande:

Föräldraskap ska presumeras i fler fall än i dag. Det innebär att om
modern vid barnets födelse är gift eller registrerad partner med en
kvinna, ska kvinnan automatiskt anses som barnets förälder.
Motsvarande ska gälla för faderskap eller moderskap för gifta par där en
av makarna eller båda har ändrat könstillhörighet. Detta leder till att
regleringen blir könsneutral och jämlik.
Ogifta föräldrar, som är myndiga och folkbokförda i Sverige, ska ha
möjlighet att efter barnets födelse digitalt bekräfta ett föräldraskap utan
socialnämndens medverkan.
Regleringen om faderskapsundersökningar ska moderniseras i syfte att
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göra den tydligare och mer rättssäker. Regleringen görs teknikneutral
och förutsättningarna för domstol att besluta om rättsgenetisk
undersökning med hjälp av vävnad från en avliden man regleras särskilt.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Promemorian Ett modernare
straffrättsligt skydd mot
hemfridsbrott och olaga intrång
har remitterats
Publicerad 09 april 2021

Regeringen har i dag remitterat en promemoria med
förslag som syftar till att modernisera och stärka skyddet
mot hemfridsbrott och olaga intrång. Förslagen innebär
bland annat att straffskalorna för brotten skärps och att
det klargörs att tillämpningsområdet för olaga intrång
även omfattar gårdsplaner.
Bestämmelserna om hemfridsbrott och olaga intrång har inte ändrats sedan
brottsbalken infördes 1965. Förändringar har sedan dess skett i samhället
som lett till att lagstiftaren ser allvarligare på integritetskränkande
brottslighet mot enskilda. Detta påverkar även synen på denna brottslighet.
Brotten begås också inom ramen för till exempel den brottsliga
djurrättsaktivismen och i det sammanhanget har frågor väckts bland annat
om straffskyddets omfattning.

Promemoria: Ett modernare straffrättsligt skydd mot hemfridsbrott och olaga
intrång

I promemorian föreslår regeringen att straffbestämmelserna moderniseras
språkligt och att det klargörs att tillämpningsområdet för olaga intrång även
omfattar gårdsplaner. Det föreslås också att maximistraffet för brott av
normalgraden skärps från böter till fängelse i högst ett år. Vidare föreslås
särskilda brottsbeteckningar för grovt hemfridsbrott och grovt olaga intrång
och att straffskalan för dessa brott ändras från fängelse i högst två år till
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fängelse i lägst sex månader och högst tre år.

I promemorian föreslås också att försök, förberedelse och stämpling till grovt
hemfridsbrott och grovt olaga intrång straffbeläggs.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 mars 2022.

Efter att promemorian har varit på remiss kommer förslagen att beredas
vidare inom Regeringskansliet.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Ändrade regler i utlänningslagen
Publicerad 08 april 2021

I dag har regeringen fattat beslut om en lagrådsremiss
med förslag om ändrade regler i utlänningslagen.
Ändringarna föreslås för att den svenska
migrationspolitiken ska vara långsiktigt hållbar, med ett
humant, rättssäkert och effektivt regelverk som inte
väsentligen avviker från de i andra EU-länder.
Förslagen i lagrådsremissen bygger på Migrationskommitténs betänkande.
Regeringen föreslår bland annat att uppehållstillstånd som huvudregel ska
vara tidsbegränsade samt att permanent uppehållstillstånd tidigast ska kunna
beviljas efter att man har haft tidsbegränsat uppehållstillstånd i tre år och
endast om vissa särskilda krav är uppfyllda, inklusive ett krav på försörjning.
Ett försörjningskrav vid anhöriginvandring införs också.

Lagrådsremiss: Ändrade regler i utlänningslagen

Regeringen går också vidare med kompletterande förslag som har remitterats
separat. I lagrådsremissen gör regeringen bedömningen att barn i och med
återgången till utlänningslagen fortsatt bör kunna beviljas uppehållstillstånd
enligt bestämmelsen om särskilt ömmande omständigheter. Det föreslås
också en möjlighet till uppehållstillstånd av humanitära skäl för vuxna. Den
innebär att en vuxen person som vistas i Sverige med uppehållstillstånd och
har fått en särskild anknytning till Sverige ska kunna beviljas uppehålls‐
tillstånd om omständigheterna är särskilt ömmande.

– Vi ska inte tillbaka till 2015 års migrationslagstiftning. Här säkerställer vi
ett regelverk som är långsiktigt hållbart, samtidigt som vi i linje med många
av remissynpunkterna ser till att ordningen med tidsbegränsade uppehålls‐
tillstånd som huvudregel inte får orimliga effekter, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.
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– Migrationslagstiftningen ska vara human, rättssäker och effektiv. Vi lägger
därför fram förslaget om en humanitär skyddsgrund som till exempel gör det
möjligt för utsatta unga med särskild anknytning till Sverige att få stanna,
säger jämställdhets- och bostadsminister med ansvar för stadsutveckling och
arbetet mot segregation och diskriminering Märta Stenevi.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 20 juli 2021.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Satsningar i vårbudgeten för att
stärka rättskedjan
Publicerad 07 april 2021 Uppdaterad 07 april 2021

Regeringen förstärker myndigheternas arbete med
brottsbekämpning med ytterligare 250 miljoner kronor i
vårbudgeten. Satsningarna innebär bland annat fler
åklagare, ökad kapacitet inom landets häkten och
anstalter, samt ökad förmåga att komma åt organiserad
brottslighet. Regeringens förslag bygger på en överens‐
kommelse mellan regeringspartierna, Centerpartiet och
Liberalerna.
De senaste åren har antalet ärenden hos Åklagarmyndigheten ökat, särskilt
de som gäller grova och svårutredda brott. Utvecklingen avspeglades i ett
mycket stort antal häktade förra året och har haft betydande påverkan på
Åklagarmyndighetens verksamhet. För att myndigheten fortsatt ska kunna
vara en effektiv del av rättskedjan behöver antalet åklagare öka. Därför
föreslår nu regeringen att myndighetens anslag förstärks med 90 miljoner
kronor.

Kriminalvårdens medelbeläggning ökade med cirka 1 000 intagna mellan
åren 2018 och 2020. Beläggningssituationen i häkte och anstalt är fortsatt
ansträngd och myndighetens prognoser visar på en fortsatt ökning. Därför
planerar Kriminalvården att kraftigt utöka antalet platser under den kom‐
mande tioårsperioden. För att upprätthålla kvalitet, effektivitet och god
säkerhet i verksamheten, föreslår regeringen att anslaget ökas med 50
miljoner kronor.

När måltillströmningen ökar behöver också domstolarnas arbete fortsätta
vara effektivt och rättssäkert. För att satsningarna på brottsbekämpningen
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ska bli effektiva är det viktigt att domstolarna är trygga och stabila och har
en välfungerande målhantering. För att säkerställa att domstolarna kan
hantera målen med fortsatt hög kvalitet och effektivitet föreslår regeringen
att anslaget ökas med 50 miljoner kronor.

Vidare föreslår regeringen att anslaget till Ekobrottsmyndigheten ska ökas
med 30 miljoner kronor för att möta ett ökat antal, och särskilt resurs‐
krävande, ärenden.

Förstärkningen av Tullverket fortsätter. Tullverket har under 2020 förbättrat
verksamhetsresultaten med kraftigt ökade beslag av bland annat kokain och
skjutvapen. För att ytterligare stärka Tullverkets roll i rättskedjan föreslår
regeringen att myndigheten får 20 miljoner kronor för att bland annat
snabbare utveckla och göra nödvändiga förstärkningar av viss teknisk utrust‐
ning. Till exempel har myndigheten behov av att införskaffa nya skannrar.

I och med det ökade antalet ärenden i rättskedjan ökar också behovet av
utredningar och analyser från Rättsmedicinalverket. I en tid då brottsligheten
blir mer komplex blir den tekniska bevisningen därtill allt viktigare.
Regeringen föreslår därför att myndighetens anslag ökas med 10 miljoner
kronor.

Regeringen kommer att överlämna dessa förslag i en kommande ändrings‐
budget till riksdagen.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag att göra det straffbart att
utsätta barn för att bevittna brott
Publicerad 06 april 2021

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag om att det ska införas ett särskilt
barnfridsbrott. Det nya brottet innebär att det blir straff‐
bart att utsätta ett barn för att bevittna brott i en nära
relation.
Fler än 200 000 barn i Sverige lever i hem där det förekommer olika former
av våld. Att bevittna brott inom familjen kan vara förödande för ett barn.

Prop. 2020/21:170 Barn som bevittnar brott

–  Barndomen går inte i repris. Alla barn har rätt till en trygg uppväxt. Barn
ska inte tvingas växa upp med att se eller höra en förälder slå eller hota den
andre föräldern, vi måste därför fortsätta vårt arbete. Regeringen inför nu ett
särskilt barnfridsbrott, som syftar till att både förebygga och bekämpa de här
brotten, säger justitie- och migrationsministern Morgan Johansson.

Det nya barnfridsbrottet omfattar vissa brottsliga gärningar, såsom vålds- och
sexualbrott, i nära relation. Straffet för det nya brottet föreslås vara fängelse
i högst två år. Grovt barnfridsbrott föreslås leda till fängelse i lägst nio
månader och högst fyra år. Det föreslås även en särskild straffskala för ringa
brott. Vidare föreslås att rätten till särskild brottsskadeersättning för barn
som bevittnar brott ersätts med en rätt till skadestånd.

För att stärka barnens ställning generellt utvidgas även uppdraget för den
som är särskild företrädare för barn enligt lagen om särskild företrädare för
barn.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2021.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag för en förbättrad
gränsöverskridande tillgång till
radio- och tv-program inom EES
Publicerad 23 mars 2021

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till riks‐
dagen med förslag om nya regler på upphovsrätts‐
området. Förslagen innebär bland annat att radio- och
tv-företag lättare ska kunna tillgängliggöra program i
EES-länder.
– Regeringens förslag kommer att underlätta för radio- och tv-företag och de
är också är viktiga för konsumenter. Till exempel får svenskar som bor eller
vistas i ett land inom EES bättre möjligheter att följa svenska nyhets- och
aktualitetsprogram, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Prop. 2020/21:153 Gränsöverskridande tillgång till radio- och tv-program

För att radio- och tv-företag ska få sända program krävs tillstånd från
upphovsmän och andra rättighetshavare. Många kan ha rättigheter i
programmen, till exempel producenter, författare, regissörer, skådespelare,
musiker och fotografer. I dag krävs detta för alla länder där företaget önskar
göra programmen tillgängliga.

Regeringens förslag, som genomför ett EU-direktiv, innebär bland annat att
de rättigheter som krävs för att göra vissa program tillgängliga i så kallade
playtjänster endast behöver godkännas för det EES-land där radio- eller tv-
företaget huvudsakligen är etablerat.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 7 juni 2021.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ett stärkt barnrättsperspektiv i
vårdnadstvister
Publicerad 23 mars 2021

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till riks‐
dagen med förslag som på flera sätt stärker barnets
ställning i vårdnadstvister.
– Barnrättsperspektivet i vårdnadstvister ska förstärkas. Det handlar bland
annat om att se till så att barnet har större möjligheter att komma till tals i de
processer som rör dem, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.

Prop. 2020/21:150 Ett stärkt barnrättsperspektiv i vårdnadstvister 

Regeringens förslag innebär bland annat att förutsättningarna för barnets
delaktighet i processen förbättras. Propositionen innehåller också förslag
som syftar till att skapa bättre förutsättningar för föräldrar att nå sam‐
förståndslösningar och stärka skyddet för barn som riskerar att fara illa.

I propositionen föreslås bland annat:

att barnets rätt till information och att komma till tals tydliggörs,
att föräldrar som överväger att inleda en tvist om barn som huvudregel
ska ha deltagit i informationssamtal hos socialnämnden innan de kan
vända sig till domstol,
att en tillfällig vårdnadshavare ska kunna utses till exempel i en situation
där det förekommit dödligt våld inom familjen, och
att en tidsgräns på fyra månader införs för utredningar om vårdnad,
boende eller umgänge.

Lagen om informationssamtal föreslås träda i kraft den 1 januari 2022,
medan kravet på deltagande i informationssamtal föreslås träda i kraft den 1
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mars 2022. I övrigt föreslås lagändringarna träda i kraft den 1 juli 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag på nya regler för att
identifiera fler personer som vistas
i Sverige utan tillstånd
Publicerad 23 mars 2021

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag som innebär utökade befogen‐
heter för polisen vid inre utlänningskontroller. Det
lämnas också förslag som syftar till att motverka
missbruk av resedokument och främlingspass som
utfärdas av Migrationsverket.
För att kunna upprätthålla den reglerade invandringen är det nödvändigt att
kunna klarlägga om personer som befinner sig i Sverige har rätt att vistas här.
Att veta vem som finns i landet är också viktigt ur ett säkerhetsperspektiv.

– Det är oacceptabelt att personer vistas i Sverige utan tillstånd. Nu ökar vi
polisens förutsättningar att kunna identifiera fler personer. Vi försvårar också
för dem som vill missbruka resehandlingar för att olovligen resa in i Sverige,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Prop. 2020/21:159 Vissa identitetsfrågor inom utlänningsrätten

Utländska medborgare som vistas i Sverige är skyldiga att på begäran över‐
lämna sitt pass och andra handlingar till polisen för att visa att han eller hon
har rätt att uppehålla sig här. I propositionen föreslår regeringen ytterligare
verktyg till myndigheterna för att kontrollera detta. Till exempel blir det
möjligt att fotografera och, förutsatt att personen har fyllt 14 år, ta finger‐
avtryck vid inre utlänningskontroller. Om det visar sig att personen inte har
rätt att vistas i Sverige ska uppgifterna kunna lagras i ett register för framtida
jämförelser.
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I propositionen föreslår regeringen också att tillgången till resedokument och
främlingspass som utfärdas av Migrationsverket begränsas. Bland annat ska
främlingspass i vissa fall kunna beviljas högst tre gånger under en fem‐
årsperiod. Främlingspass och resedokument ska också kunna återkallas om
innehavaren inte längre har rätt till sådana dokument.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag om tillfälliga lättnader i
gymnasieregelverket till följd av
spridningen av covid-19
Publicerad 18 mars 2021 Uppdaterad 18 mars 2021

I dag har regeringen fattat beslut om en lagrådsremiss
med vissa förslag om tillfälliga lättnader i gymnasie‐
regelverket med anledning av det skärpta läget på
arbetsmarknaden som uppstått till följd av spridningen
av covid-19. Dessa förslag aviserades i samband med
att migrationskommitténs betänkande remitterades i
oktober förra året.
Regeringen föreslår att den som har fullföljt sin utbildning ska få tolv i stället
för sex månader på sig att etablera sig på arbetsmarknaden och kvalificera
sig för ett permanent uppehållstillstånd. Det föreslås också att studiemedel
för halvtidsstudier ska kunna beaktas när man bedömer om
försörjningskravet för permanent uppehållstillstånd är uppfyllt och att en viss
form av subventionerad anställning, så kallad yrkesintroduktion, ska kunna
ligga till grund för permanent uppehållstillstånd.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 20 juli 2021 och gälla till utgången
av juni 2023.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag till grundlagsändring som
möjliggör en bredare
kriminalisering av deltagande i
terroristorganisation
Publicerad 16 mars 2021

I dag har justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson tagit emot ett delbetänkande av 2020 års
grundlagskommitté. Utredningens förslag innebär en
förändring på grundlagsnivå, som ger möjlighet att i lag
begränsa föreningsfriheten när det gäller
sammanslutningar som ägnar sig åt eller understödjer
terrorism
Kommittén, som är parlamentariskt sammansatt, leds av justitierådet tillika
ordföranden för Högsta domstolen Anders Eka. I ett delbetänkande
presenterade kommittén i dag den del av sitt uppdrag som rör frågan om
behovet av ytterligare möjligheter att begränsa föreningsfriheten i syfte att
möjliggöra en generell kriminalisering av deltagande i terroristorganisationer.
 

Skyddet för föreningsfriheten är ett centralt inslag i fri- och
rättighetsskyddet. Terrorism innefattar dock brottslighet av mycket allvarlig
och systemhotande natur som ställer särskilda krav på ett samhälle som är
öppet och demokratiskt.

Enligt kommittén kan de befintliga möjligheterna att inskränka den
grundlagsskyddade föreningsfriheten inte läggas till grund för någon
heltäckande lagstiftning som begränsar rätten att delta i sammanslutningar
som ägnar sig åt terrorism. En sådan lagstiftning skulle förutsätta att
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grundlagen ändras.

Enligt kommittén bör det samtidigt finnas breda möjligheter att ingripa mot
terrorism och situationer som kan uppstå där det är motiverat att vidta
åtgärder som tar direkt sikte på terroristorganisationer. Kommittén anser
därför att det finns starka skäl som talar för ett vidgat utrymme för att
begränsa föreningsfriheten. Mot bland annat den bakgrunden föreslår
kommittén att det införs en ny regel som ger möjlighet till inskränkning av
föreningsfriheten när det gäller sammanslutningar som ägnar sig åt eller
understödjer terrorism.

Den nya regeln placeras i regeringsformen som en del av den befintliga
begränsningsbestämmelsen. Den föreslagna ändringen föreslås träda i kraft
den 1 januari 2023.

Kommitténs förslag innebär att det görs en förändring på grundlagsnivå som
ger riksdagen möjlighet att i vanlig lag besluta om lagstiftning som begränsar
föreningsfriheten när det gäller sammanslutningar som ägnar sig åt eller
understödjer terrorism. Detta har inte varit möjligt tidigare.

SOU 2021:15 Föreningsfrihet och terroristorganisationer

 



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digital pressträff med Morgan
Johansson och Anders Eka
Publicerad 16 mars 2021 Uppdaterad 16 mars 2021

I dag tar justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson emot ett delbetänkande från 2020 års
grundlagskommitté. Delbetänkandet rör frågan om
behov av ytterligare möjligheter att begränsa
föreningsfriheten i syfte att möjliggöra en generell
kriminalisering av deltagande i terroristorganisationer.

Tid: 16 mars 2021 kl. 14.15
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

I samband med överlämningen hålls en pressträff med justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och den parlamentariska kommitténs
ordförande Anders Eka, justitieråd tillika ordförande för Högsta domstolen.

Föranmälda journalister kan få möjlighet att ställa frågor via Zoom.
Presslegitimation krävs. Obligatorisk föranmälan senast i dag, tisdag den 16
mars, klockan 13.15 via formuläret nedan eller via e-post till
presskommunikatör Linn Nilsson.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Modernare regler för bekräftelse
av föräldraskap,
faderskapsutredningar och för att
åstadkomma könsneutral
föräldraskapspresumtion
Publicerad 12 mars 2021

Regeringen har beslutat en lagrådsremiss med förslag
som, med utgångspunkt i barnets bästa, syftar till att
göra den föräldraskapsrättsliga regleringen mer
modern, jämlik och ändamålsenlig.
– Förslagen i lagrådsremissen är ännu ett viktigt led i regeringens arbete med
att skapa en mer inkluderande lagstiftning för olika familjekonstellationer
och säkerställa hbtqi-personers lika rättigheter och möjligheter. Varje barn
ska ha en trygg familjesituation och få växa upp i ett samhälle som inte gör
skillnad på personer beroende på kön eller sexuell läggning, säger jämställd‐
hetsminister Märta Stenevi.

Lagrådsremiss: Modernare regler för bekräftelse av föräldraskap, fader‐
skapsundersökningar och för att åstadkomma könsneutral föräldraskaps‐
presumtion

I lagrådsremissen föreslås bland annat följande:

Föräldraskap ska presumeras i fler fall än i dag, vilket innebär att regle‐
ringen blir könsneutral och jämlik. Om modern vid barnets födelse är gift
eller registrerad partner med en kvinna, ska kvinnan automatiskt anses
som barnets förälder. Motsvarande ska gälla för faderskap eller moder‐
skap för gifta par där en av makarna eller båda har ändrat könstillhörig‐
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het.
Ogifta föräldrar, som är myndiga och folkbokförda i Sverige, ska ha
möjlighet att efter barnets födelse digitalt bekräfta ett föräldraskap utan
socialnämndens medverkan.
Regleringen om faderskapsundersökningar ska moderniseras i syfte att
göra den tydligare och mer rättssäker. Regleringen görs teknikneutral
och förutsättningarna för domstol att besluta om rättsgenetisk under‐
sökning med hjälp av vävnad från en avliden man regleras särskilt.

– Att bli förälder och bilda familj är för många en viktig del av livet. De
familjerättsliga reglerna är av stor betydelse för att säkerställa ett barns
behov av omsorg och trygghet. Det är därför viktigt att den föräldraskaps‐
rättsliga regleringen utvecklas i takt med samhället i övrigt, säger justitie‐
minister Morgan Johansson.  

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Informellt videokonferensmöte i
EU:s råd för rättsliga och inrikes
frågor
Publicerad 11 mars 2021

Den 11–12 mars träffas EU:s justitie- och inrikes‐
ministrar under ett informellt videokonferensmöte i EU:s
råd för rättsliga och inrikes frågor (RIF).
På agendan för inrikesminister Mikael Dambergs deltagande står bland annat
en diskussion som syftar till att ge vägledning inför det fortsatta arbetet inom
EU rörande datalagring. Inrikesministrarna kommer också att diskutera ett
nytt förslag från kommissionen som syftar till att stärka motståndskraften i
digital och fysisk infrastruktur.

Mötet kommer även innehålla information om arbetet med EU:s migrations-
och asylpakt. På agendan finns en diskussion om hur återvändandet från
EU:s medlemsstater ska kunna förbättras. Det handlar om åtgärder både
inom EU och i förhållande till tredje land. Vid den diskussionen deltar stats‐
sekreterare Lars Westbratt.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Gränsöverskridande tillgång till
radio- och tv-program
Publicerad 04 mars 2021

Regeringen har i dag beslutat en lagrådsremiss med
förslag om nya regler som bland annat syftar till att
förbättra konsumenters möjligheter att ta del av radio-
och tv-program från andra länder inom EES.
– Tillgång till radio- och tv-program från andra EES-länder främjar kulturell
och språklig mångfald och utgör en viktig informationskälla. De förslag som
regeringen nu går fram med är viktiga för konsumenter och kommer att
underlätta för radio- och tv-företag, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

För att radio- och tv-företag ska få sända program krävs tillstånd från
upphovsmän och andra rättighetshavare. Många kan ha rättigheter i
programmen, till exempel producenter, författare, regissörer, skådespelare,
musiker och fotografer. I dag krävs detta för alla länder där företaget önskar
göra programmen tillgängliga.

Regeringens förslag, som genomför ett EU-direktiv, innebär bland annat att
de rättigheter som krävs för att göra vissa program tillgängliga i så kallade
playtjänster endast behöver godkännas för det EES-land där radio- eller tv-
företaget huvudsakligen är etablerat.

Det ger konsumenterna bättre möjligheter att ta del av program från företag
som är etablerade i andra EES-länder. Svenskar som bor eller vistas i ett
annat EES-land får dessutom bättre möjligheter att följa till exempel svenska
nyhets- och aktualitetsprogram.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 7 juni 2021.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En ny lag om
företagsrekonstruktion
Publicerad 03 mars 2021

I dag har Rekonstruktionsutredningen överlämnat sitt
betänkande till justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson. Utredningens förslag innebär att
rekonstruktionsåtgärder bättre ska kunna anpassas
efter det enskilda företagets behov vilket i förlängningen
kan leda till att färre företag tvingas till konkurs.
Den största nyheten i den nya lagen är att inte bara den ekonomiska
uppgörelsen – ackordet – utan även övriga åtgärder som behövs för att
komma till rätta med ett företags ekonomiska problem ska kunna fastställas i
en rekonstruktionsplan och därigenom ges bindande verkan.

Utredningen föreslår också att det ska införas ett snabbare, enklare och
billigare förfarande, offentlig skulduppgörelse, för företag som inte är i
behov av några andra åtgärder än en skulduppgörelse för att få sin
verksamhet lönsam igen.

Vidare föreslår utredningen bland annat följande:

En nationell rådgivningstjänst för företag i kris.
Nya regler om gäldenärens rådighet och avtal under en
företagsrekonstruktion.
Skärpta krav på rekonstruktörer och en ny tillsynsmyndighet.
Färre domstolar som handlägger företagsrekonstruktioner.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2022.

SOU 2021:12 Andra chans för krisande företag – En ny lag om
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företagsrekonstruktion



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen vill göra det straffbart
att utsätta barn för att bevittna
brott
Publicerad 03 mars 2021

I en lagrådsremiss föreslår regeringen att det ska
införas ett särskilt barnfridsbrott som innebär att det blir
straffbart att utsätta ett barn för att bevittna brott i en
nära relation.   
Fler än 200 000 barn i Sverige lever i hem där det förekommer olika former
av våld. Att bevittna brott inom familjen kan vara förödande för ett barn.

–  Alltför många barn tvingas att växa upp med att se eller höra en förälder
slå eller hota den andre föräldern. Det är inte acceptabelt och ett problem
som vi måste göra något åt, säger justitie- och migrationsministern Morgan
Johansson.

Regeringen föreslår därför att det införs ett nytt brott, barnfridsbrott, som
innebär att det blir straffbart att utsätta ett barn för att bevittna vissa
brottsliga gärningar, såsom vålds- och sexualbrott, i nära relation. Straffet
föreslås vara fängelse i högst två år. Är brottet grovt döms för grovt
barnfridsbrott till fängelse i lägst nio månader och högst fyra år. Det
föreslås även en särskild straffskala för ringa brott. Vidare föreslås att rätten
till särskild brottsskadeersättning för barn som bevittnar brott ersätts med en
rätt till skadestånd.

För att stärka barnens ställning generellt utvidgas även uppdraget för den
som är särskild företrädare för barn enligt lagen om särskild företrädare för
barn.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2021.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny kammarrättspresident i
Kammarrätten i Stockholm
Publicerad 25 februari 2021

Regeringen har i dag utnämnt lagmannen Stefan
Holgersson till kammarrättspresident i Kammarrätten i
Stockholm.
Stefan Holgersson är sedan 2017 lagman i Förvaltningsrätten i Stockholm.
Dessförinnan var han justitieombudsman i ett och ett halvt år. Han har också
arbetat som kammarrättspresident i Kammarrätten i Jönköping, som
kammarrättslagman i kammarrätterna i Stockholm och Göteborg och som
departementsråd i Finansdepartementet.

Stefan Holgersson tillträder som kammarrättspresident den 1 maj 2021.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Barnet i fokus när regeringen i dag
presenterar reformer
Publicerad 12 februari 2021

Regeringen kan i dag presentera flera viktiga reformer
för att stärka barns rätt till en trygg uppväxt och en trygg
hemmiljö. Det handlar om ett paket med åtgärder för att
alla barn ska kunna leva under trygga och stabila
förhållanden fritt från våld, övergrepp och kränkande
behandling.
– Regeringens reformer sätter barnets behov och rättigheter i fokus. Alltför
många barn tvingas att växa upp med att se eller höra en förälder slå eller
hota den andre föräldern. Det är inte acceptabelt och något vi måste komma
till rätta med. Likaså behöver barnrättsperspektivet i vårdnadstvister
förstärkas så att bland annat barnets möjligheter att komma till tals stärks,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

– Alla barn har rätt att leva ett liv fritt från våld. Så ser det inte ut idag och
det kan vi inte acceptera. Vi måste göra mer för att förebygga och bekämpa
våldet och de åtgärder vi nu presenterar kommer bidra till att skyddet för
barn som utsätts för våld blir starkare och bättre sammanhållet, säger
jämställdhetsminister Märta Stenevi.

Regeringen har fattat beslut om en lagrådsremiss med förslag som på flera
sätt stärker barnets ställning i vårdnadstvister. Förslagen innebär bland annat
att förutsättningarna för barnets delaktighet i processen förbättras.
Lagrådsremissen innehåller också förslag som syftar till att skapa bättre
förutsättningar för föräldrar att nå samförståndslösningar och stärka skyddet
för barn som riskerar att fara illa.

I lagrådsremissen föreslås bland annat:

https://www.regeringen.se/


att barnets rätt till information och att komma till tals tydliggörs,
att föräldrar som överväger att inleda en tvist om barn som huvudregel
ska ha deltagit i informationssamtal hos socialnämnden innan de kan
vända sig till domstol,
att en tillfällig vårdnadshavare ska kunna utses till exempel i en situation
där det förekommit dödligt våld inom familjen, och
att en tidsgräns på fyra månader införs för utredningar om vårdnad,
boende eller umgänge.

Lagen om informationssamtal föreslås träda i kraft den 1 januari 2022,
medan kravet på deltagande i informationssamtal föreslås träda i kraft den 1
mars 2022. I övrigt föreslås lagändringarna träda i kraft den 1 juli 2021.

Det lever mer än 200 000 barn i hem där det förekommer olika former av
våld. Att utsättas för att bevittna brott inom familjen kan vara förödande för
ett barn. Regeringen kommer därför inom kort att föreslå att det införs ett
nytt gradindelat brott, barnfridsbrott, som innebär att det blir straffbart att
utsätta ett barn för att bevittna vissa brottsliga gärningar, i nära relation.

Regeringen kommer under våren också att tillsätta en utredning som bland
annat ska se över behovet av lagändringar för att säkerställa att barn, när
föräldrarna har separerat, inte mot sin vilja måste träffa en förälder som
utsatt barnet för våld.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Digital pressträff med Morgan
Johansson och Märta Stenevi
Publicerad 12 februari 2021 Uppdaterad 12 februari 2021

I dag, fredag den 12 februari klockan 12.45, håller
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och
jämställdhetsminister Märta Stenevi en gemensam
pressträff.

Tid: 12 februari 2021 kl. 12.45
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår regler för en
mer effektiv konkurshantering
Publicerad 11 februari 2021

Regeringen har i dag beslutat en lagrådsremiss med
förslag som ska effektivisera och modernisera
konkursförfarandet.
Konkurslagen är drygt 30 år gammal och dagens konkursförfarande präglas
av en omfattande pappershantering och involverar domstolarna i alltför stor
utsträckning.

– Konkurslagstiftningen måste utvecklas i takt med samhället och anpassas
till digitaliseringens möjligheter. Det här förslaget innebär att domstolarna får
mer tid att fokusera på sin kärnverksamhet, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Lagrådsremiss: En effektivare konkurshantering

I lagrådsremissen föreslår regeringen att all skriftlig kommunikation i
konkursförfarandet ska kunna ske digitalt. Exempelvis ska kungörelser
fortsättningsvis normalt bara ske på internet och konkursansökningar kunna
lämnas in digitalt till tingsrätten. Det nuvarande obligatoriska
edgångssammanträdet i tingsrätten vid konkurser föreslås också ersättas med
en ordning där den som är försatt i konkurs i stället skriftligen bekräftar
bouppteckningen hos konkursförvaltaren. Därutöver lämnas även förslag på
ytterligare effektiviseringar av konkurshanteringen.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2021.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag om tillfälliga lättnader i
gymnasieregelverket till följd av
spridningen av covid-19
Publicerad 09 februari 2021

I dag remitteras vissa förslag om tillfälliga lättnader i
gymnasie-regelverket med anledning av det skärpta
läget på arbetsmarknaden som uppstått till följd av
spridningen av covid-19. Dessa förslag aviserades i
samband med att migrationskommitténs betänkande
remitterades i oktober förra året.
Regeringen föreslår att den som har fullföljt sin utbildning ska få tolv i stället
för sex månader på sig att etablera sig på arbetsmarknaden och kvalificera
sig för ett permanent uppehållstillstånd. Det föreslås också att studiemedel
för halvtidsstudier ska kunna beaktas när man bedömer om
försörjningskravet för permanent uppehållstillstånd är uppfyllt och att en viss
form av subventionerad anställning, en så kallad
yrkesintroduktionsanställning, ska kunna ligga till grund för permanent
uppehållstillstånd.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 20 juli 2021 och gälla till utgången
av juni 2023.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Stärkt skydd för geografiska
beteckningar och tydligare regler
vid registrering av varumärken och
företagsnamn
Publicerad 04 februari 2021

Regeringen har i dag beslutat en lagrådsremiss med
förslag som ska stärka skyddet för geografiska
beteckningar. Förslagen ska också skapa tydligare
regler som ska motverka att registrering av varumärken
och företagsnamn sker i så kallad ond tro.
Varumärken utgör stora ekonomiska värden för företagen och har kommit att
få en avgörande betydelse för deras möjligheter att nå framgång. Också geo‐
grafiska beteckningar för livsmedel och jordbruksprodukter har fått en allt
större betydelse. De används i företagens marknadsföring för att visa att en
produkt har en koppling till ett visst geografiskt område. Både varumärken
och geografiska beteckningar gör det lättare för konsumenter att välja
produkter som motsvarar deras önskemål och identifiera produkternas
ursprung.

Lagrådsremiss: Stärkt skydd för geografiska beteckningar och tydligare
regler vid registrering av varumärken och företagsnamn i ond tro

Förslagen innebär att varumärkeslagens bestämmelser om skadestånd och
andra sanktioner ska kunna tillämpas när någon använder geografiska
beteckningar utan att ha rätt till det. Det gäller sådana beteckningar som
skyddas enligt internationella avtal som EU nyligen har ingått med Singapore
och Vietnam, samt den så kallade Genèveakten. Beteckningarna får ett
starkare skydd än vad de har i dag och det blir lättare att ingripa när en sådan
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beteckning används på ett otillåtet sätt.

Förslagen innebär också att reglerna om registrering av varumärken och
företagsnamn när sökanden agerar i så kallad ond tro – det vill säga när en
ansökan görs i otillbörligt syfte – görs tydligare och anpassas efter EU-rätten.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag till Migrationsverket att
förbereda införandet av en
obligatorisk samhällsintroduktion
för asylsökande
Publicerad 01 februari 2021

Alla asylsökande som kommer till Sverige ska genomgå
en obligatorisk samhällsintroduktion under
ankomsttiden. Regeringen har fattat beslut om att ge
Migrationsverket i uppdrag att förbereda införandet av
en sådan introduktion senast den 1 oktober i år.
– Alla asylsökande som vistas här i landet ska veta vilka rättigheter och
skyldigheter som gäller och hur livet här ser ut. Samhällsintroduktionen ska
vara en del av asylprocessen och den ska fungera som en naturlig start på en
kedja av etableringsfrämjande insatser som ges asylsökande i Sverige, säger
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Uppdrag till Migrationsverket att förbereda införandet av en obligatorisk
samhällsintroduktion för asylsökande

Tanken är att bygga ut den befintliga information som Migrationsverket
erbjuder asylsökande till en mer sammanhängande och omfattande samhälls‐
introduktion. Denna introduktion, som alla asylsökande ska genomgå under
den allra första tiden i Sverige, ska motsvara en heldag.

Samhällsintroduktionen kommer, förutom grundläggande information om
asylprocessen, också innehålla information om svensk lagstiftning samt
demokrati, normer och värderingar. Det kan till exempel handla om infor‐
mation om reglerna som gäller för eget boende, hedersrelaterat våld och
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förtryck samt skydd mot diskriminering och kränkande särbehandling.

I uppdraget ingår att ta fram ett förslag på hur samhällsintroduktionen ska
utformas. Introduktionen ska som utgångspunkt lämnas muntligt på plats i
Migrationsverkets lokaler, men kan kombineras med bland annat digitala
självstudier. Utgångspunkten ska vara att kvinnor och män ska ha lika förut‐
sättningar att kunna delta.

Redovisning av uppdraget ska ske den 28 april i år. En utvärdering av
tillhandahållandet av samhällsintroduktionen ska ske under 2023.

Uppdraget ges med anledning av den sakpolitiska överenskommelsen mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna och Mottagandeutred‐
ningens förslag om obligatoriskt deltagande i samhällsinformation.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson och Mikael
Damberg deltar vid informellt möte
i EU:s råd för rättsliga och inrikes
frågor
Publicerad 27 januari 2021

Den 28-29 januari träffar justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson och inrikesminister Mikael Damberg
sina EU-kollegor under ett informellt
videokonferensmöte i EU:s råd för rättsliga och inrikes
frågor (RIF).
Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson deltar bland annat i en
diskussion om migration och den gemensamma politiken framåt, med
utgångspunkt i EU:s nya migrations- och asylpakt. Justitieministrarna ska
även diskutera sambandet mellan immaterialrättsintrång och organiserad
brottslighet.

På agendan för det digitala mötet står också en framtidsinriktad diskussion
om Schengensamarbetet liksom medlemsländernas samarbete i EU:s
brottsbekämpande organ Europol. I dessa delar deltar inrikesminister Mikael
Damberg.

Även statssekreterare Catharina Espmark deltar på mötet.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utökade kontroll- och
stödmöjligheter av personer som
dömts till skyddstillsyn
Publicerad 26 januari 2021

Regeringen överlämnar i dag en proposition till
riksdagen med förslag på utökade möjligheter att vidta
kontroll- och stödåtgärder som gäller
skyddstillsynsdömda. Förslagen är en del av
regeringens 34-punktsprogram med ytterligare åtgärder
mot gängkriminaliteten.
– De utökade möjligheterna till kontroll över var dömda befinner sig kommer
bli ett viktigt verktyg i Kriminalvårdens arbete med att förhindra återfall i
brott, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Prop. 2020/21:85 Utökade kontroll- och stödmöjligheter avseende
skyddstillsynsdömda

Den 1 juli 2020 trädde nya regler i kraft som syftar till att stärka
möjligheterna för Kriminalvården att vidta kontroll- och stödåtgärder för
dem som blivit villkorligt frigivna från ett fängelsestraff. I en proposition
föreslår nu regeringen motsvarande förändringar när det gäller
skyddstillsynsdömda.

Förslagen innebär bland annat att skyddstillsynen, om inte annat beslutas,
ska vara förenad med övervakning under hela prövotiden. Möjligheten att
föreskriva villkor om var den dömde ska vistas eller inte får vistas görs
tydligare. Kriminalvården ska kunna fatta beslut om elektronisk övervakning
(fotboja) av den dömde för att kontrollera att en föreskrift följs.

https://www.regeringen.se/


Regeringen föreslår också att Kriminalvården ges rätt att meddela beslut om
övervakning och föreskrifter som den dömde ska följa, samt beslut om
åtgärder vid misskötsamhet. I dagsläget är det övervakningsnämnden som
meddelar sådana beslut. Genom att i stället låta Kriminalvården besluta om
detta främjas snabbheten och flexibiliteten.

De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 maj 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny ordförande för den
parlamentariska
trygghetsberedningen
Publicerad 26 januari 2021

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson har
utsett Leif Jakobsson till ny ordförande för den
parlamentariska trygghetsberedningen.
Trygghetsberedningen tillsattes i mars 2020 och är en del av regeringens 34-
punktsprogram mot gängkriminaliteten. Dess uppdrag är att bistå regeringen
med underlag till utformningen av en kunskapsbaserad och brett förankrad
kriminalpolitik som ska bidra till att uppfylla de kriminalpolitiska målen att
minska brottsligheten och öka människors trygghet.

Leif Jakobsson är f.d. statssekreterare hos finansminister Magdalena
Andersson och gick i pension hösten 2020. Han har mångårig erfarenhet som
riksdagsledamot och har bland annat varit vice ordförande i skatteutskottet.

Tidigare ordförande Fredrik Olovsson har begärt sitt entledigande då han
tillträtt som statssekreterare hos finansminister Magdalena Andersson.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Utbildningsdepartementet

Regeringen uppmärksammar
Fadimedagen
Publicerad 21 januari 2021 Uppdaterad 21 januari 2021

Den 21 januari uppmärksammas Fadimedagen i
Sverige – till minne av Fadime Sahindal som för 19 år
sedan mördades av sin far i hederns namn. Åsa
Lindhagen, Morgan Johansson och Anna Ekström
deltar i flera arrangemang för att hedra Fadime och
sätta fokus på arbetet mot hedersrelaterat våld och
förtryck.
– Fadimedagen är en viktig påminnelse att vi måste göra mer för att komma
åt hedersförtrycket. Mänskliga rättigheter gäller alla. Barns rättigheter gäller
alla barn. Det finns inga undantag, säger jämställdhetsminister Åsa
Lindhagen.

De senaste åren har regeringen tagit flera viktiga steg för att stärka arbetet
mot hedersrelaterat våld och förtryck. Bland annat har en
straffskärpningsgrund för hedersbrott införts, som innebär att den som begår
brott med hedersmotiv ska dömas hårdare. Ett utreseförbud har införts för
att skydda barn från att föras utomlands i syfte att ingå barnäktenskap eller
könsstympas. Ett nationellt kompetenscentrum mot hedersrelaterat våld och
förtryck inrättas vid Länsstyrelsen i Östergötland. Ett antal myndigheter, till
exempel Skolverket och Statens institutionsstyrelse, har i uppdrag att arbeta
aktivt mot hedersrelaterat våld och förtryck.

– Vi kan aldrig acceptera att människor utsätts för våld och förtryck i
hederns namn. Det är ett allvarligt samhällsproblem som kränker och
begränsar främst flickors och unga kvinnors, men även unga mäns och unga
hbtq-personers, grundläggande fri- och rättigheter, säger justitie- och
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migrationsminister Morgan Johansson.

Skolan spelar en viktig roll för att bekämpa hedersrelaterat våld och förtryck.
Elever ska få kunskaper om sina rättigheter, och ofta är det skolpersonal som
ser utsatthet och anmäler oro.

– Hedersrelaterat våld och förtryck är avskyvärt. Det ska inte finnas någon
som helst plats för detta i samhället. Allra minst i skolan, säger
utbildningsminister Anna Ekström.

Statsrådens medverkan digitalt på arrangemang till
minne av Fadime

Åsa Lindhagen deltar i: 

21 januari - Terraferms årliga konferens till minne av Fadime Sahindal

21 januari - Riksdagsseminarium till minne av Fadime Sahindal

26 januari - Webinarium ”Socialtjänsten utifrån hedersutsattas perspektiv”,
arrangerat av GAPF (Glöm aldrig Pela och Fadime)

Morgan Johansson deltar i:

21 januari - Fadimegalan som hedrar Fadime Sahindal och uppmärksammar
hedersrelaterat våld och förtryck.

Anna Ekström deltar i:

25 januari - Webinarium om skolan och arbetet mot hedersvåld och förtryck,
arrangerat av GAPF (Glöm aldrig Pela och Fadime)



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En översyn av regleringen om
sluten ungdomsvård
Publicerad 20 januari 2021 Uppdaterad 20 januari 2021

Regeringen avser att tillsätta en utredning som ska göra
en översyn av regleringen om sluten ungdomsvård.
Vårdtiderna ska motsvara brottslighetens allvar och det
återfallsförebyggande arbetet ska stärkas. En trygg och
säker vårdmiljö med hög kvalitet ska säkerställas.
Den slutna ungdomsvården måste kunna utgöra en tillräckligt kraftfull
reaktion från samhällets sida även vid mycket allvarlig brottslighet. Vård‐
tiderna ska kunna motsvara brottslighetens allvar. Möjligheterna till
kraftfulla stöd- och kontrollåtgärder efter frigivningen från ungdomshemmet
kan behöva förstärkas, och miljön på de särskilda ungdomshemmen ska vara
trygg och säker för såväl ungdomar som personal.

Regeringen avser att inom kort tillsätta en utredning som ska göra en översyn
av dessa frågor.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digital pressträff med Morgan
Johansson och Rasmus Ling
Publicerad 20 januari 2021

I dag, onsdag den 20 januari, håller justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och Rasmus
Ling, riksdagsledamot för Miljöpartiet, en digital
pressträff om Statens institutionsstyrelses verksamhet
och en översyn av regleringen av sluten ungdomsvård.

Tid: 20 januari 2021 kl. 14.00
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

Föranmälda journalister kan få möjlighet att ställa frågor via Zoom.
Presslegitimation krävs. Anmälningstiden har gått ut.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digital pressträff med justitie- och
migrationsminister Morgan
Johansson
Publicerad 13 januari 2021 Uppdaterad 13 januari 2021

I dag, onsdag den 13 januari, tar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson emot ett
delbetänkande om språk- och samhällskunskapskrav
för svenskt medborgarskap. I samband med detta hålls
en pressträff med statsrådet och utredare Mari
Andersson, f.d. justitieråd vid Högsta
förvaltningsdomstolen och t.f. kammarrättspresident vid
Kammarrätten i Stockholm.

Tid: 13 januari 2021 kl. 10.30
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

Anmälningstiden har gått ut.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny påföljd för unga personer som
begår allvarliga brott
Publicerad 01 januari 2021

I dag, den 1 januari 2021, träder en ny påföljd,
ungdomsövervakning, för unga lagöverträdare, i kraft.
Lagändringarna är en punkt i regeringens 34-
punktsprogram med ytterligare åtgärder mot
gängkriminaliteten.
– Det är viktigt att vi har tydliga och konsekventa ungdomspåföljder som kan
förebygga och hindra nya brott. Den här är en ingripande påföljd som kan
användas vid allvarliga brott och som kan bidra till att i tid avbryta en
negativ utveckling och en kriminell livsstil, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

– Det här är ett nytt kraftfullt verktyg som bland annat gör det möjligt för oss
att kunna se till att tonåringar som begår allvarliga brott till exempel inte får
gå ut på helger eller kvällar utan måste vara kvar i sin bostad och man kan
också övervaka detta med fotboja, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Den nya påföljden för unga lagöverträdare, ska kunna utdömas i fall där
varken ungdomsvård eller ungdomstjänst är tillräckligt ingripande påföljder
med hänsyn till brottslighetens straffvärde och art samt den unges tidigare
brottslighet. Domstolen ska få bestämma tiden för påföljden till mellan sex
månader och ett år och Kriminalvården ska ansvara för verkställigheten.

Den som dömts till ungdomsövervakning ska bland annat vara skyldig att
följa en verkställighetsplan. Planen ska som utgångspunkt innehålla ett
förbud att lämna bostaden under helgkvällar och helgnätter, så kallad
helghemarrest. Förbudet ska övervakas med fotboja. Vid behov får en sådan
inskränkning ersättas med till exempel ett förbud att under vissa tider vara på
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en viss plats. Även ett sådant förbud ska övervakas med fotboja.

I påföljden ingår också en skyldighet att regelbundet träffa en särskild
koordinator, som ska utses av Kriminalvården. Den dömde får inte använda
alkohol eller narkotika under verkställigheten, vilket kan kontrolleras med
provtagning. Dessutom kan påföljden innehålla föreskrifter om bland annat
skolgång och vård, i syfte att förebygga återfall i brott eller annan ogynnsam
utveckling hos den dömde.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen vill göra det straffbart
att uppmana någon till självmord
Publicerad 22 december 2020

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till riks‐
dagen med förslag som innebär att det blir straffbart att
uppmana eller på något annat liknande sätt påverka en
person att begå självmord.
I propositionen föreslås att det införs en ny straffbestämmelse med två nya
brott, uppmaning till självmord och oaktsam uppmaning till självmord. För
att en uppmaning till självmord ska vara straffbar krävs att det finns omstän‐
digheter i det enskilda fallet, till exempel att målsäganden lider av psykisk
ohälsa, som innebär att det finns en förhöjd fara för ett självmord. För
oaktsam uppmaning räcker det att gärningspersonen är oaktsam till de
omständigheter som innebär att det finns en förhöjd fara för självmord.

Prop. 2020/21:74En särskild straffbestämmelse för uppmaning till självmord

- Insatser för att förebygga psykisk ohälsa och självmord är prioriterade för
regeringen. Att någon tar sig rätten att uppmana en annan person att ta sitt
liv är ett hänsynslöst agerande som kan leda till allvarliga konsekvenser och
vi föreslår därför att det ska vara straffbart,säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Straffet för uppmaning till självmord föreslås vara fängelse i högst två år och
för oaktsam uppmaning till självmord, böter eller fängelse i högst sex
månader.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 maj 2021.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Minskad brottslighet nödvändigt
för att motverka segregation
Publicerad 18 december 2020

Att minska och motverka segregation är högt prioriterat
för regeringen och en del av arbetet för ett tryggt och
hållbart Sverige. Regeringen har nu beslutat om
handlingsplanen Ett Sverige som håller ihop -
Regeringens insatser för minskad segregation och goda
livschanser för alla.
Ta del av regeringens handlingsplan Ett Sverige som håller ihop.

Segregation och ökade klyftor i samhället är stora utmaningar som behöver
mötas. Brottslighet är ett prioriterat område i regeringens arbete mot
segregation. Delmålet för området är ökad trygghet och minskad brottslighet
i områden med socioekonomiska utmaningar.

- Alla människor har rätt till trygghet, oavsett var man bor. Därför måste
brottsligheten i områden med socioekonomiska utmaningar bekämpas, säger
justitieminister Morgan Johansson.

Regeringens arbete mot segregation handlar både om att motverka
strukturella orsaker till segregation och förbättra situationen i områden med
socioekonomiska utmaningar. Regeringen har prioriterat fem områden i
arbetet med att minska och motverka segregation: boende, arbetsmarknad,
utbildning, demokrati och civilsamhälle samt brottslighet.

- Segregation och ökade klyftor riskerar att påverka sammanhållningen i
samhället och människors framtidstro. Det är en utveckling som måste
brytas. Nu har regeringen beslutat om en handlingsplan mot segregation som
innehåller 115 insatser som tillsammans ska motverka segregationen i
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Sverige, säger Åsa Lindhagen, jämställdhetsminister samt minister med
ansvar för arbetet mot diskriminering och segregation.

Sedan 2018 arbetar regeringen utifrån en långsiktig strategi för att minska
och motverka segregation. I den nu beslutade handlingsplanen redovisas
regeringens insatser under de närmaste åren för att motverka och minska den
socioekonomiska segregationen i Sverige. Genom handlingsplanen synliggörs
regeringens politik för aktörer på olika nivåer. Utöver de insatser regeringen
redovisar genomförs ett stort arbete av andra aktörer, såsom myndigheter,
kommuner och civilsamhällesorganisationer.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen vill införa regler om
säkra ursprungsländer
Publicerad 17 december 2020

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag om regler om säkra
ursprungsländer. Förslagen ger Migrationsverket
möjlighet att besluta om avvisning med omedelbar
verkställighet om sökanden kommer från ett så kallat
säkert ursprungsland.
Ett säkert ursprungsland är ett land där det allmänt och genomgående inte
förekommer förföljelse eller annan skyddsgrundande behandling. Om en
asylsökande kommer från ett säkert ursprungsland är utgångspunkten att han
eller hon inte har rätt till asyl, samtidigt som det alltid ska göras en
individuell prövning. Enligt regeringen bör Migrationsverket bemyndigas att
besluta om en förteckning över säkra ursprungsländer. Lagstiftningen
föreslås träda i kraft den 1 maj 2021 vilket därmed är den tidigaste dagen
som Migrationsverket kan ges befogenhet att besluta om listan.

Migrationsverket har sedan en dom från EU-domstolen 2018 haft begränsade
möjligheter att anse asylansökningar som uppenbart ogrundade och fatta
beslut om avvisning med omedelbar verkställighet. Detta eftersom EU-
domstolen då slog fast att Sverige för att kunna tillämpa en sådan ordning
behövde införa EU-rättens regler om säkra ursprungsländer. För att
Migrationsverket återigen ska kunna besluta om detta föreslår regeringen
därför att Sverige inför EU-rättens regler om säkra ursprungsländer i svensk
rätt.

– Det är angeläget för regeringen att Migrationsverket återigen får möjlighet
att besluta om avvisning med omedelbar verkställighet när det bedöms finnas
ett tillräckligt skydd av myndigheterna i hemlandet. Vi behöver göra något åt

https://www.regeringen.se/


mängden av asylansökningar som uppenbart saknar asylskäl. Vi vet sen
tidigare att det här systemet fungerar och är rättssäkert, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
Kriminalvården i Östersund
Publicerad 16 december 2020 Uppdaterad 16 december 2020

I morgon, torsdag den 17 december, gör justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson ett digitalt besök
hos Kriminalvården i Östersund.

Tid: 17 december 2020 kl. 15.00 till kl. 16.00
Plats: Digitalt

Under besöket kommer statsrådet få en lägesbild av Kriminalvårdens
verksamhet på orten. I april tidigare i år invigdes det nya häktet i Östersund
med 14 platser, vilket är en ökning på fem platser jämfört med tidigare.

Även andra aktuella frågor inom kriminalvård och häktesverksamhet
kommer att diskuteras under mötet.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg och
statssekreterare Lars Westbratt
deltar i informellt möte i EU:s råd
för rättsliga och inrikes frågor (RIF)
Publicerad 11 december 2020

På måndag den 14 december, träffar inrikesminister
Mikael Damberg och statssekreterare Lars Westbratt
sina EU-kollegor under ett informellt
videokonferensmöte i EU:s råd för rättsliga och inrikes
frågor (RIF).
Ministrarna deltar i en debatt om riktlinjerna för den gemensamma politiken
framgent, med utgångspunkt i den nya migrations- och asylpakten.  

Det blir också diskussion om samarbetet med partnerländer utanför EU, till
förmån för en mer robust migrationshantering och effektivare administrativa
processer kring återvändandet av personer som inte har laglig rätt att vistas
inom EU.

Inrikesministrarna kommer att diskutera EU:s inre säkerhet och det
europeiska polispartnerskapet, som handlar om kampen mot organiserad
brottslighet och åtgärder mot terrorism.

En annan fråga på dagordningen berör säkerställandet av att EU:s
gemensamma informationssystem på området för gränser och säkerhet är
kompatibla med varandra.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kompletterande förslag till
Migrationskommitténs betänkande
En långsiktigt hållbar
migrationspolitik (SOU 2020:54)
Publicerad 04 december 2020

I dag remitteras en promemoria med kompletterande
förslag till Migrationskommitténs betänkande En
långsiktigt hållbar migrationspolitik (SOU 2020:54).
Syftet med förslagen är att den nya ordning som
föreslås i betänkandet med tidsbegränsade
uppehållstillstånd som huvudregel ska vara långsiktigt
hållbar och inte leda till orimliga konsekvenser i
enskilda fall.
Förslagen innebär en möjlighet till uppehållstillstånd på grund av anknytning
i vissa fall för en utlänning som har för avsikt att ingå äktenskap eller inleda
ett samboförhållande med en person som har beviljats ett tidsbegränsat
uppehållstillstånd om förhållandet har etablerats redan i hemlandet. Det
föreslås vidare en justerad tidpunkt för beräkningen av tremånadersfristen
när det gäller undantag från försörjningskravet vid anhöriginvandring för
kvotflyktingar. Det föreslås också ändringar i den föreslagna bestämmelsen
om uppehållstillstånd på grund av synnerligen ömmande omständigheter, så
att barn och vissa vuxna ska kunna beviljas uppehållstillstånd om
omständigheterna är särskilt ömmande.

Förslagen, som nu remitteras, föreslås träda ikraft den 20 juli 2021.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förbättrad informationsöverföring
mellan Migrationsverket och
Polismyndigheten
Publicerad 04 december 2020

Regeringen ger Migrationsverket och Polismyndigheten
i uppdrag att gemensamt analysera och effektivisera
informationsöverförandet när det gäller att verkställa av-
och utvisningsbeslut för personer som inte har rätt att
stanna i landet.
Uppdraget lämnas mot bakgrund av Riksrevisionens granskningsrapport
Återvändandeverksamheten – resultat, kostnader och effektivitet (RiR
2020:7). Riksrevisionen har i granskningsrapporten bland annat granskat hur
myndigheterna har genomfört denna återvändandeverksamhet mellan åren
2013 och 2018 och då konstaterat viss informationsbrist i hanteringen.
Riksrevisionen lämnade som en rekommendation till regeringen att överväga
hur överföringen av information mellan bland annat Migrationsverket och
Polismyndigheten kan förbättras när det gäller överlämnandet av
återvändandeärenden.

Uppdrag till Migrationsverket och Polismyndigheten att analysera och
föreslå åtgärder för att effektivisera informationsöverförandet

Uppdraget innebär att myndigheterna ska redovisa vilken information som
skulle behöva överföras från Migrationsverket till Polismyndigheten för att
förbättra Polismyndighetens förutsättningar att verkställa beslut om av- eller
utvisning. Om det finns hinder enligt nuvarande sekretess- och
dataskyddsbestämmelser för att lämna viss information mellan
myndigheterna ingår det i uppdraget att gemensamt komma med förslag på
hur denna problematik skulle kunna lösas.
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Ambitionen med uppdraget är att fördjupa samarbetet mellan
myndigheterna, att främja ett helhetsperspektiv i myndigheternas arbete med
återvändandeärenden och att öka samsynen gällande vilka uppgifter som ska
överlämnas. Det övergripande målet är att tillförsäkra att informationen som
lämnas mellan myndigheterna håller hög kvalitet och att den förs över mellan
Polismyndigheten och Migrationsverket på ett mer systematiskt och
strukturerat sätt. 

Uppdraget ska samordnas av Migrationsverket och redovisas senast den 31
maj 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny president i Hovrätten över
Skåne och Blekinge
Publicerad 03 december 2020 Uppdaterad 03 december 2020

Regeringen har i dag utnämnt lagmannen Ylva Norling
Jönsson till hovrättspresident i Hovrätten över Skåne
och Blekinge.
Ylva Norling Jönsson är sedan 2009 lagman i Helsingborgs tingsrätt.
Dessförinnan var hon chefsrådman i Malmö tingsrätt. Hon är ordförande i
Notarienämnden och ledamot i Fideikommissnämnden. Hon har även varit
särskild utredare och expert i flertalet statliga utredningar.

Ylva Norling Jönsson tillträder som hovrättspresident den 1 mars 2021.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson deltar i
nordiskt ministermöte om
flyktingfrågor
Publicerad 03 december 2020

I morgon, fredag den 4 december, deltar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson i ett nordiskt
ministermöte med samrådsgruppen på hög nivå för
flyktingfrågor (NSHF).
På videomötet kommer ministrarna i de nordiska länderna att diskutera
aktuella frågor inom migrationsområdet.

Första punkten på dagordningen berör EU:s migrations- och asylpakt.
Tidigare i år presenterade kommissionen förslag om en nystart för
migrationspolitiken. Det handlar bland annat om att skapa effektivare
förfaranden och hitta en bra balans mellan ansvar och solidaritet.

På agendan står också diskussion om situationen för papperslösa migranter
och hur uppkomsten av ett så kallat skuggsamhälle kan förhindras. Under
mötet kommer ministrarna att utbyta information om åtgärder inom detta
område.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson och Mikael
Damberg deltar i informellt möte i
EU:s råd för rättsliga och inrikes
frågor
Publicerad 01 december 2020

I morgon, onsdag den 2 december, träffar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg sina EU-kollegor under
ett informellt videokonferensmöte i EU:s råd för rättsliga
och inrikes frågor (RIF).
Ministrarna ska diskutera rättsliga aspekter av terrorismbekämpning efter
den senaste tidens attacker i Frankrike, Tyskland och Österrike. I fokus för
samtalen står bland annat effektivare bekämpning av hatpropaganda på nätet
och i övrigt bättre digitalt samarbete för till exempel insamling av bevis.

Det blir också diskussion om utvecklingen av rättsstatsprincipen på det
rättsliga området. Det sker med anledning av EU-kommissionens första årliga
rapport om rättsstatsprincipen. Rapporten beskriver läget för
rättsstatsprincipen i EU:s medlemsländer och kommissionen granskar fyra
områden: de nationella rättssystemen, åtgärder mot korruption,
mediamångfald och balans i det institutionella beslutsystemet.

Den senaste utvecklingen när det gäller inrättandet av Europeiska
åklagarmyndigheten är ett exempel på andra frågor som också kommer att
diskuteras.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ökad ordning och säkerhet i
frivården
Publicerad 01 december 2020

Regeringen överlämnar i dag en proposition till
riksdagen med förslag om att införa en ny lag om
säkerhetskontroll på frivårdskontor.
Vid frivårdskontoren bedrivs kriminalvård ute i samhället. Säkerhetskontroll
ska få genomföras där om det behövs för att begränsa risken för att det begås
brott som innebär allvarlig fara för någons liv, hälsa eller frihet eller för
omfattande förstörelse av egendom.

Kontrollen ska få bestå av kroppsvisitation och undersökning av väskor och
andra föremål, i första hand med en metalldetektor eller en annan liknande
anordning. Lagen reglerar också bland annat vad som händer när farliga
föremål upptäcks.

Säkerhetskontroll på frivårdskontor ska i första hand utföras av
Kriminalvårdens egen personal men den ska även kunna utföras av polismän
och ordningsvakter.

– En hög nivå av ordning och säkerhet på frivårdskontor är viktigt för att
säkerställa en bra arbetsmiljö för de som arbetar där. Det handlar också om
att besökare ska vara säkra och trygga, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Den nya lagen föreslås träda i kraft den 1 mars 2021.

Prop. 2020/21:54 Ökad ordning och säkerhet i frivården
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Brexit – brittiska medborgares
rättigheter i Sverige efter
övergångsperioden
Publicerad 01 december 2020

I dag, den 1 december 2020, träder bestämmelser i
kraft som innebär att britter som bor i Sverige vid
årsskiftet kommer att behöva ansöka om
uppehållsstatus hos Migrationsverket.
Storbritannien lämnade EU den 1 februari 2020, men hela 2020 är en
övergångsperiod då EU-rätten fortfarande gäller för Storbritannien. Efter
årsskiftet träder särskilda bestämmelser i utträdesavtalet in.

Bestämmelserna innebär att de britter som bor i Sverige vid övergångs‐
periodens slut, det vill säga vid årsskiftet, behöver ansöka om en ny så kallad
uppehållsstatus enligt utträdesavtalet för att ha rätt att fortsätta bo och arbeta
här. Den som får uppehållsstatus kommer att ha rätt att bo och arbeta i
Sverige under i stort sett samma förutsättningar som en EU-medborgare.

En ansökan om uppehållsstatus ska göras hos Migrationsverket senast under
september 2021. Migrationsverket ska också utfärda dokument till de
gränsarbetare som omfattas av rättigheter enligt avtalet, det vill säga brittiska
medborgare som arbetar i Sverige men som bor i ett annat land.

Det är endast de britter som bor i Sverige med stöd av reglerna om fri
rörlighet som behöver ansöka. De britter som har ett uppehållstillstånd i
Sverige har rätt att bo här ändå och behöver inte ansöka om den nya
statusen. För de svenskar och andra EU-medborgare som är bosatta i
Storbritannien finns ett motsvarande system på plats.

I artikeln här intill hittar du frågor och svar kring brittiska medborgares
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rättigheter i Sverige och de kompletterande bestämmelser som träder i kraft
den 1 december.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår regler om
säkra ursprungsländer
Publicerad 26 november 2020

Regeringen har i dag beslutat en lagrådsremiss med
förslag om regler om säkra ursprungsländer. Förslagen
ger Migrationsverket möjlighet att besluta om avvisning
med omedelbar verkställighet om sökanden kommer
från ett så kallat säkert ursprungsland.
Ett säkert ursprungsland är ett land där det allmänt och genomgående inte
förekommer förföljelse. Om en asylsökande kommer från ett säkert
ursprungsland är utgångspunkten att han eller hon inte har rätt till asyl,
samtidigt som det alltid ska göras en individuell prövning. Enligt regeringen
bör Migrationsverket ges i uppdrag att besluta om en förteckning över säkra
ursprungsländer. Lagstiftningen föreslås träda i kraft den 1 maj 2021 vilket
därmed är den tidigaste dagen som Migrationsverket kan ges i uppdrag att
besluta om listan.

Lagrådsremiss: Uppenbart ogrundade ansökningar och fastställande av säkra
ursprungsländer

Migrationsverket har sedan en dom från EU-domstolen 2018 haft begränsade
möjligheter att anse asylansökningar som uppenbart ogrundade och fatta
beslut om avvisning med omedelbar verkställighet. Detta eftersom EU-
domstolen då slog fast att Sverige för att kunna tillämpa en sådan ordning
behövde införa EU-rättens regler om säkra ursprungsländer. För att
Migrationsverket återigen ska kunna besluta om detta föreslår regeringen
därför att Sverige inför EU-rättens regler om säkra ursprungsländer i svensk
rätt.

– Vi vill göra något åt mängden asylansökningar som uppenbart saknar
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asylskäl. Väldigt mycket tid och kraft på Migrationsverket går åt att hantera
de här ansökningarna, så det är angeläget för oss att ge myndigheten mandat
att upprätta en lista över säkra ursprungsländer, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förstärkt skydd mot stölder i butik
Publicerad 24 november 2020

Stölder och andra brott som begås i butiker kan få stora
konsekvenser för den som drabbas. Det finns därför ett
behov av att förstärka skyddet där. Regeringen har i
dag överlämnat en proposition till riksdagen med förslag
på lagändringar för att förstärka skyddet mot
tillgreppsbrott och vissa andra brott.
– Många butiksägare har problem med upprepade stölder, trakasserier eller
hot mot sin personal. I vissa fall handlar det om individer som verkar se
butiken som sitt personliga skafferi och beter sig aggressivt när någon
försöker ingripa. Därför behövs en möjlighet till straffsanktionerade
tillträdesförbud, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Prop. 2020/21:52 Tillträdesförbud till butik och förstärkt straffrättsligt skydd
mot tillgreppsbrottslighet

Den nya lagen innebär att en person kan förbjudas att få tillträde till och
vistas i en butik, om det på grund av särskilda omständigheter finns risk för
att han eller hon kommer att begå brott i butiken eller allvarligt trakassera
någon som befinner sig där. Den som bryter mot ett tillträdesförbud ska
kunna dömas till böter eller fängelse i högst sex månader.

Utöver att få en lag om tillträdesförbud på plats så anser regeringen att det är
angeläget att den kränkning som det innebär att bli bestulen i sin bostad
beaktas i större utsträckning än i dag. Det finns också anledning att ytter‐
ligare markera allvaret i stölder och hälerier som begås systematiskt. I
propositionen föreslår regeringen därför även bland annat:

en ny straffbestämmelse om inbrottsstöld med en straffskala på fängelse
i lägst ett och högst sex år
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en ny kvalifikationsgrund om systematik i straffbestämmelserna om grov
stöld och grovt häleri.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 mars 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Regeringen tar nytt steg för skärpt
demokrativillkor vid statsbidrag till
civilsamhället
Publicerad 14 november 2020 Uppdaterad 14 november 2020

En särskild utredare ska analysera frågor om
personuppgiftsbehandling och sekretess i ärenden om
stöd till det civila samhället. Uppdraget är ett led i
framtagandet av ett nytt demokrativillkor för statsbidrag
till civilsamhället. Utredaren ska också göra en analys
av behovet av och förutsättningarna för att inrätta en ny
stödfunktion för fördjupande granskningar.
Regeringen avser ta fram ett nytt demokrativillkor för statliga bidrag till
civilsamhället. Ett demokrativillkor som ställer krav på till exempel
företrädares beteende kan dock innebära att organisationer och myndigheter
måste behandla känsliga personuppgifter. För att komma vidare i arbetet
med ett tydligt, rättssäkert och enhetligt demokrativillkor har därför
regeringen tillsatt en utredning om personuppgiftsbehandling i ärenden om
stöd till det civila samhället (dir. 2020:113). 

– Skattepengar ska inte gå till organisationer som inte respekterar demokrati.
Vi vill värna de föreningar som sköter sig och gör viktiga insatser för
samhället, men är fast beslutna att göra det svårare för den som vill utnyttja
systemet. Därför är det så viktigt att vi nu tar vidare arbetet med ett nytt
demokrativillkor och tar ytterligare steg genom att utreda införandet av en
stödfunktion, säger kultur- och demokratiminister Amanda Lind.

Genom ett tilläggsdirektiv får den särskilda utredaren i uppdrag att även
analysera och ta ställning till inrättande av en stödfunktion som ska kunna
bistå myndigheter i att göra fördjupade granskningar av en bidragssökande
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organisation eller annan offentligt finansierad verksamhet. Utredaren ska
även lämna nödvändiga författningsförslag.

– Säkerhetspolisen har uppmärksammat att det finns ett behov av att inrätta
ett kunskapscentrum med kompetens om aktörer, våldsbejakande extremism
och antidemokratiska miljöer som kan bistå myndigheter med att göra
fördjupade granskningar. Inga offentliga medel ska gå till antidemokratisk
verksamhet, och ändå förekommer detta. Det är viktigt att myndigheternas
granskningar av ansökningar om statsbidrag förbättras och att de får stöd i
detta, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 december 2021. Ett delbetänkande
som avser delarna i de ursprungliga direktiven om personuppgiftshantering
ska dock lämnas senast den 1 augusti 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Straffbart att uppmana någon att
ta sitt liv
Publicerad 13 november 2020

I en lagrådsremiss föreslår regeringen två nya brott i
brottsbalken som innebär att det blir straffbart att
uppmana eller att på något annat sätt påverka en
person att begå självmord.
– Att ta sig rätten att uppmana en annan person att ta sitt liv är ett
hänsynslöst agerande som kan leda till allvarliga konsekvenser. Vi föreslår
därför att det införs en ny straffbestämmelse som gör detta agerande
straffbart, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Lagrådsremiss: En särskild straffbestämmelse för uppmaning till självmord

Det finns ingen officiell statistik kring förekomsten av uppmaning till
självmord då det är ett till stora delar dolt problem. Den information som
finns består av iakttagelser som återgetts av bland annat yrkesverksamma
inom till exempel polisen och intresseorganisationer. Klart är dock att det
förekommer att personer uppmanar och hetsar andra till självmord, till
exempel på nätforum och via sociala medier.

Regeringen vill att det införs en ny straffbestämmelse med två nya brott,
uppmaning till självmord och oaktsam uppmaning till självmord. För att en
uppmaning till självmord ska vara straffbar krävs att det finns
omständigheter i det enskilda fallet, till exempel att målsäganden lider av
psykisk ohälsa, som innebär att det finns en förhöjd fara för ett självmord.
För oaktsam uppmaning räcker det att gärningspersonen är oaktsam till de
omständigheter som innebär att det finns en förhöjd fara för självmord.

Straffet för uppmaning till självmord föreslås vara fängelse i högst två år och
för oaktsam uppmaning till självmord, böter eller fängelse i högst sex
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månader.

Förslagen i lagrådsremissen bygger på de förslag som har lämnats i
betänkandet Straffrättsligt skydd för barn som bevittnar brott mellan
närstående samt mot uppmaning och annan psykisk påverkan att begå
självmord (SOU 2019:32).

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 maj 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson och Mikael
Damberg deltar i extrainsatt
videomöte i rådet för rättsliga och
inrikes frågor (RIF)
Publicerad 12 november 2020

I morgon, fredag den 13 november, träffar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg sina EU-kollegor under
ett informellt videokonferensmöte.
Ministrarna ska diskutera terrorismbekämpning och hur EU:s gemensamma
insatser för att bekämpa terrorism kan stärkas ytterligare. Utöver det
omfattande arbete som gjorts för att stärka informationsutbyte och operativt
samarbete mellan medlemsländerna är det centralt att fortsätta det
förebyggande arbetet och åtgärder mot radikalisering, inte minst stöd till
lokala aktörer.

På dagordningen står också diskussion om olika aspekter av förslaget till
EU:s migrations- och asylpakt. I september i år presenterade kommissionen
förslag om en nystart för migrationspolitiken. Det handlar bland annat om att
skapa effektivare förfaranden och hitta en bra balans mellan ansvar och
solidaritet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Lagrådsremiss om
säkerhetskontroll på frivårdskontor
Publicerad 05 november 2020

Regeringen har i dag fattat beslut om en lagrådsremiss
som innehåller förslag på att införa en ny lag om
säkerhetskontroll på frivårdskontor. Syftet med en
säkerhetskontroll är att upptäcka vapen och andra
farliga föremål.
–  De senaste åren har säkerhetsarbetet i frivården förbättrats i flera
avseenden. Samtidigt har det förekommit att besökare har tagit med sig
vapen till frivårdskontor och det måste vi komma till rätta med, säger justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson.

Lagrådsremiss: Ökad ordning och säkerhet i frivården

Vid frivårdskontoren bedrivs kriminalvård ute i samhället. En hög nivå av
ordning och säkerhet på frivårdskontor är viktig för att besökare ska vara
säkra och trygga och för att säkerställa en bra arbetsmiljö för dem som
arbetar där.

Säkerhetskontroll ska få genomföras om det behövs för att begränsa risken
för att det begås brott som innebär allvarlig fara för någons liv, hälsa eller
frihet eller för omfattande förstörelse av egendom.

Kontrollen ska få bestå av kroppsvisitation och undersökning av väskor och
andra föremål, i första hand med en metalldetektor eller en annan liknande
anordning. Lagen reglerar också bland annat. vad som händer när farliga
föremål upptäcks.

Säkerhetskontroll på frivårdskontor ska i första hand utföras av Kriminal‐
vårdens egen personal men den ska även kunna utföras av polismän och
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ordningsvakter.

Den nya lagen föreslås träda i kraft den 1 mars 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förlängning av de tillfälliga
reglerna för att kunna hålla
bolags- och föreningsstämmor
utan fysiskt deltagande
Publicerad 22 oktober 2020

Regeringen överlämnar i dag en proposition till
riksdagen med förslag till förlängning av de tillfälliga
åtgärderna för att underlätta genomförandet av bolags-
och föreningsstämmor under det pågående
virusutbrottet. Förslaget innebär att lagen ska fortsätta
gälla under hela 2021.
– Vi kan se att många företag och föreningar har använt sig av möjligheterna
att begränsa det fysiska deltagandet i stämmor. När lagen nu förlängs kan
bolag och föreningar under ytterligare ett år genomföra sina stämmor utan
risk för smittspridning, säger justitieminister Morgan Johansson.

Prop. 2020/21:41 Förlängning av de tillfälliga åtgärderna för att underlätta
genomförandet av bolags- och föreningsstämmor

Lagen om tillfälliga undantag för att underlätta genomförandet av bolags-
och föreningsstämmor trädde i kraft den 15 april 2020. Den syftar till att
underlätta genomförandet av stämmor på ett sådant sätt att risken för
spridning av det virus som orsakar sjukdomen covid-19 minimeras. Lagen
ger bolag och föreningar större möjligheter att använda sig av bland annat
insamling av fullmakter och poströstning vid en stämma. Stämman kan även
genomföras helt utan fysiskt deltagande.

Lagen är tidsbegränsad och gäller till utgången av 2020.
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På grund av det fortsatt osäkra läget med pågående smittspridning i
samhället föreslås det i denna proposition att lagen ska fortsätta att gälla
även efter årsskiftet 2020.

Merparten av landets bolag och föreningar måste hålla sin årsstämma senast
den sista juni, med möjlighet att hålla fortsatt stämma ytterligare en tid
därefter. Lagen behöver omfatta hela denna period och därför föreslås att
lagen ska fortsätta gälla till utgången av 2021.

Lagen omfattar bland annat aktiebolag, ekonomiska föreningar, bostadsrätts‐
föreningar och företag på finansmarknaden.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
Göteborg
Publicerad 20 oktober 2020 Uppdaterad 19 oktober 2020

Tisdagen och onsdagen den 20–21 oktober besöker
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
Göteborg för att ta del av lokalt trygghetsskapande
arbete och delta i en prisutdelning för bästa
brottsförebyggande projekt.

PROGRAM

20 oktober

Kl. 15.30 Trygghetsvandring och samtal kring trygghetsskapande
verksamhet i Biskopsgården 
Representanter från polis, bostadsbolag och frivård deltar liksom lokala
nattvandrare och lokalpolitiker.

Adress: Samling Willys parkering, Friskväderstorget 1

 

21 oktober

Kl. 09.00–10.30 Prisutdelning European Crime Prevention Award
Morgan Johansson nominerar Sveriges bidrag till EU:s bästa lokala
brottsförebyggande projekt 2020.

Adress: Hammarkullen Folkets hus, Hammarkulletorget 62B

Kl. 11.00 Information om idéburet offentligt partnerskap, IOP 
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Representanter från kommun, bostadsbolag och civilsamhälle berättar om
det idéburna offentliga partnerskap de har ingått i Hjällbo och Lövgärdet för
att bland annat förbättra skolresultaten och öka tryggheten.

Adress: Bergsgårdsgärdet 80 (Hjällbo torg)

Kl. 12.15 Promenad genom Hjällbo 
Trygghetsvärd från bostadsbolaget guidar under promenaden och talar om
sitt arbete.

Kl. 12.30–13.45 Verksamhetsbesök DO-IT 
Stadsdelen, bostadsbolaget och Rädda Barnen driver verksamhet som syftar
till att skapa meningsfull fritid efter skolan för barn som inte har rätt till
fritidshem. Syftet är att motverka rekrytering av barn i mellanstadieåldern in
i gängkriminalitet.

Adress: Skolspåret 75, Hjällbo (idrottshallen i Bergsgårdsskolan)

 

Media är välkomna att delta under hela besöket.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Miljödepartementet

Pressträff med Isabella Lövin och
Morgan Johansson
Publicerad 07 oktober 2020

I dag, onsdag den 7 oktober, klockan 16:30 håller vice
statsminister Isabella Lövin och justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson en gemensam
pressträff om parlamentariska migrationskommitténs
betänkande. Var vänlig observera begränsningarna i
antal personer som kan närvara.

Tid: 7 oktober 2020 kl. 16.30
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg och Morgan
Johansson i videokonferens med
EU:s inrikes- och justitieministrar
Publicerad 07 oktober 2020

Torsdag och fredag den 8–9 oktober deltar
inrikesminister Mikael Damberg och justitieminister
Morgan Johansson i en informell videokonferens
tillsammans med sina kollegor inom EU för att diskutera
rättsliga och inrikes frågor. Damberg och Johansson
deltar båda dagarna.
Frågor på dagordningen på torsdagen är migration, asyl och polissamarbete.
Ministrarna kommer att diskutera de nya förslagen till en migrations- och
asylpakt och få en lägesuppdatering om EU:s migrationssamarbete med
länderna i Nordafrika och västra Balkan. De kommer också att diskutera hur
man kan utveckla det strategiska europeiska polissamarbetet inom EU.

På fredagen ska diskussionerna bland annat fokusera på digital rättvisa och
artificiell intelligens, samt grundläggande rättigheter och antisemitism där
även jämställdhetsminister Åsa Lindhagen kommer delta. Man ska också tala
om bekämpning av sexuella övergrepp mot barn samt få information om hur
inrättandet av den europeiska åklagarmyndigheten fortskrider.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff vid överlämnande av
utredning om hedersrelaterat våld
och förtryck
Publicerad 07 oktober 2020 Uppdaterad 06 oktober 2020

I dag, onsdag den 7 oktober, överlämnar utredare och
riksåklagare Petra Lundh Hedersbrottsutredningens
betänkande till justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson. I samband med detta hålls en pressträff.
Var vänlig observera begränsningarna i antal personer
som kan närvara.

Tid: 7 oktober 2020 kl. 11.45
Plats: Lilla Pressrummet, kvarteret Loen, entré via grinden vid
Karduansmakargatan/Rödbodgatan 6, Stockholm

På pressträffen medverkar utredare och riksåklagare Petra Lundh,  justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson och Juno Blom, partisekreterare
för Liberalerna.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
Norrköping
Publicerad 06 oktober 2020 Uppdaterad 06 oktober 2020

I dag, tisdag den 6 oktober, reser justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson till Norrköping.
Besöket i Norrköping inleds med att statsrådet träffar företrädare för SEKO
Kriminalvårdsfacket för en lägesbild och samtal.

Därefter deltar Morgan Johansson i en fotpatrullering i stadsdelen Navestad
tillsammans med polisen:

Tid: Cirka kl. 16.00
Plats: För information om specifik plats, kontakta pressekreteraren  

Avslutningsvis medverkar Morgan Johansson i ett öppet möte med
Klockaretorpet i Samverkan (KiS) i stadsdelen Klockartorpet. Det blir
panelsamtal med bland annat representanter från civilsamhället och lokala
partiföreträdare:

Tid: Cirka kl. 17.00
Plats: Kunskapens hus, Klockaretorpet, Wilhelm Wibergs gata 170,
Norrköping. Begränsat antal deltagare med anledning av corona.

Media är välkomna att delta under besöket från klockan 16.00.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
Uppsala
Publicerad 29 september 2020

Onsdag den 30 september reser justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson till Uppsala.
Besöket i Uppsala inleds med att statsrådet bland annat får en lokal lägesbild
av polisen och ungdomsjouren vad gäller bland annat trygghetsarbete och
arbete mot våld i nära relationer och ungdomsbrott.

Tid: 30 september kl. 10-11
Plats: Polishuset, Svartbäcksgatan 49, Uppsala

Därefter blir det besök i Gottsunda Centrum för att träffa representanter för
det lokala fastighetsbolaget och ordningsvakter som arbetar på plats.

Tid: 30 september kl. 11.10-11.45
Plats: Gottsunda Centrum

I Gottsunda deltar Morgan Johansson också i en fotpatrull tillsammans med
områdespoliser som berättar om sitt arbete i området. Sedan
Gottsunda/Valsätra blev klassat som ett särskilt utsatt område har polisen
och kommunen vidtagit ett stort antal åtgärder för att öka tryggheten.

Tid: 30 september kl. 11.45-12.15
Plats: Gottsunda Centrum

Media är välkomna att delta under besöket från klockan 11.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En tydligare koppling mellan
villkorlig frigivning och deltagande i
återfallsförebyggande åtgärder
Publicerad 29 september 2020

Regeringen har i dag överlämnat till riksdagen en
proposition med förslag om att den som inte deltar i
åtgärder avsedda att minska risken för återfall i brott ska
kunna få sin villkorliga frigivning uppskjuten och alltså
få sitta längre tid i fängelse än i dag.
– Det är inte rimligt att den som inte ens försöker lämna kriminaliteten
bakom sig ska få villkorlig frigivning på samma sätt som den som vill ta tag i
sina problem. Med de nya reglerna kommer den intagnes ambition att bättra
sig i större grad påverka när villkorlig frigivning sker, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Prop. 2020/21:18 En tydligare koppling mellan villkorlig frigivning och
deltagande i återfallsförebyggande åtgärder

Syftet med de nya reglerna är att skapa ett incitament för den som är dömd
till ett fängelsestraff att delta i en anpassad verksamhet och behandling för
att inte återfalla i brott. Förutom en skyldighet att genomgå vård och behand‐
ling sänks också kraven för att skjuta upp villkorlig frigivning på grund av
annan misskötsamhet i fängelset. Det kan till exempel handla om att man
bryter mot ordningsreglerna i fängelset eller beter sig aggressivt mot personal
eller andra intagna.

De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 maj 2021.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår en lag om
tillträdesförbud till butik och en ny
straffbestämmelse om
inbrottsstöld
Publicerad 25 september 2020

Regeringen har fattat beslut om en lagrådsremiss med
förslag på lagändringar för att förstärka skyddet mot
tillgreppsbrott och vissa andra brott.
Stölder och andra brott som begås i butiker kan få stora konsekvenser för
den som drabbas. Det finns därför ett behov av att förstärka skyddet där.

– Personer som begår upprepade stölder eller hotar personal i en butik måste
kunna portas. Anställda och ägare måste värnas, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Lagrådsremiss: Tillträdesförbud till butik och förstärkt straffrättsligt skydd
mot tillgreppsbrottslighet

Den nya lagen innebär att en person kan förbjudas att få tillträde till och
vistas i en butik, om det på grund av särskilda omständigheter finns risk för
att han eller hon kommer att begå brott i butiken eller allvarligt trakassera
någon som befinner sig där. Den som bryter mot ett tillträdesförbud ska
kunna dömas till böter eller fängelse i högst sex månader.

Utöver att få en lag om tillträdesförbud på plats så anser regeringen att det är
angeläget att den kränkning som det innebär att bli bestulen i sin bostad
beaktas i större utsträckning än i dag. Det finns också anledning att
ytterligare markera allvaret i stölder och hälerier som begås systematiskt. I
lagrådsremissen föreslår regeringen därför även bland annat:
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en ny straffbestämmelse om inbrottsstöld med en straffskala på fängelse
i lägst ett och högst sex år
en ny kvalifikationsgrund om systematik i straffbestämmelserna om grov
stöld och grovt häleri.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 mars 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Satsningar för ett tryggare Sverige
i budgetpropositionen för 2021
Publicerad 21 september 2020 Uppdaterad 21 september 2020

I dag har regeringen lämnat över budgetpropositionen
för 2020 till riksdagen. Budgetpropositionen bygger på
en överenskommelse mellan regeringen, Centerpartiet
och Liberalerna.

Ett tryggare Sverige

Att öka tryggheten i samhället är en av regeringens viktigaste prioriteringar. I
budgetpropositionen för 2021 fortsätter regeringen arbetet med att stärka
rättskedjan genom viktiga satsningar på bland annat Polismyndigheten och
Kriminalvården.

Satsningen på Polismyndigheten fortsätter

De tillskott som myndigheten erhållit i tidigare budgetpropositioner
säkerställer den fortsatta utbyggnaden under 2021. Anslaget för 2021 är
drygt 1 900 miljoner högre än 2020. För 2022 föreslås ytterligare tillskott på
1 650 miljoner kronor.

Tillskott för utökad platskapacitet i Kriminalvården

Regeringen föreslår att Kriminalvårdens anslag utökas med 350 miljoner
kronor 2021. Därefter föreslås tillskott om 500 miljoner kronor 2022 och 750
miljoner kronor från och med 2023. De föreslagna tillskotten ger
Kriminalvården förutsättningar att fortsätta det påbörjade arbetet med en
långsiktig och permanent utbyggnad av platskapaciteten.
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Förebyggande arbete mot våldsbejakande extremism
fortsatt prioriterat

Att motverka och förebygga våldsbejakande extremism och terrorism är ett
ansvar för hela samhället. Samverkan mellan ansvariga myndigheter och stöd
till kommuner och yrkesverksamma på lokal nivå är en förutsättning för att
arbetet ska bli framgångsrikt. Den 1 januari 2018 inrättade regeringen Center
mot våldsbejakande extremism (CVE) vid Brå. CVE har bidragit till att
kunskap och rådgivning till kommuner och myndigheter har fått en
långsiktig, fast och tydlig struktur. För att arbetet ska fortsätta i bibehållen
omfattning och vidareutvecklas föreslår regeringen att medel tillförs till Brå.

Regeringen förstärker insatserna för avhoppare

Regeringen ökar de medel som Polismyndigheten fördelar till olika
organisationer för att ge skydd och stöd för avhoppare med 5 miljoner kronor
så att Polismyndigheten har totalt 15 miljoner kronor att fördela till
avhopparverksamhet under 2021.

Tillskott till migrationsdomstolarna

För att säkerställa att migrationsdomstolarna har en tillräcklig kapacitet att
avgöra fler migrationsmål föreslås 172 miljoner kronor tillföras anslaget
2021, samt beräknas 157 miljoner kronor tillföras 2022 och 280 miljoner
kronor från och med 2023.

Satsning för att förstärka Rättsmedicinalverket

Rättsmedicinalverket gör rättspsykiatriska, rättsgenetiska, rättskemiska och
rättsmedicinska undersökningar på uppdrag av en rad aktörer både inom och
utom rättsväsendet. Rättsmedicinalverket tillförs 40 miljoner kronor från och
med 2021 för att möta ett ökat behov av myndighetens tjänster.

Pressmeddelande: Ytterligare satsningar för ett tryggare Sverige

Rättsväsendet

Regeringen föreslår att straffrabatten för unga myndiga förändras och att
kontroll- och stödmöjligheter av skyddstillsynsdömda utökas.



Förändrad straffrabatt för unga myndiga

Regeringen arbetar med förslag om att slopa ungdomsrabatten för 18–20-
åringar för brott med minimistraff ett års fängelse. För sådana brott kommer
det dömas till längre och fler fängelsestraff. Förslagen kommer innebära att
det blir fler intagna i anstalt och därmed medföra ökade kostnader för
Kriminalvården. Därför stärker regeringen Kriminalvårdens anslag med
ytterligare cirka 455 miljoner kronor från och med 2022, förutom redan
gjorda satsningar, se ovan.

Utökade kontroll- och stödmöjligheter avseende
skyddstillsynsdömda

De utökade möjligheterna till kontroll över var dömda befinner sig kommer
bli ett viktigt verktyg i Kriminalvårdens arbete med att förhindra återfall i
brott. De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 maj 2021. Förslagen
innebär ökade kostnader för Kriminalvården varför anslaget föreslås öka
med 39 miljoner kronor för 2021 och med 51 miljoner kronor från och med
2022, förutom redan gjorda satsningar, se ovan.

Pressmeddelande: Ytterligare satsningar på rättsväsendet i
budgetpropositionen

Långsiktiga satsningar på det civila försvaret

Regeringen föreslår i budgetpropositionen för 2021 långsiktiga satsningar för
att stärka och ytterligare intensifiera återuppbyggnaden av det civila
försvaret. Det säkerhetspolitiska läget i vårt närområde har över tid
försämrats, och förmågan inom totalförsvaret behöver stärkas. Det civila
försvaret ska även bidra till att stärka samhällets förmåga att förebygga och
hantera svåra påfrestningar på samhället i fredstid.

En omfattande satsning på civilt försvar görs därför och området tillförs 1
miljard kronor 2021. Förstärkningen ökar stegvis under kommande år.
Tillsammans med de medel som tillfördes 2018 innebär regeringens förslag
att civilt försvar sammanlagt förstärks med 4,2 miljarder kronor 2025. Det
ligger i nivå med försvarsberedningens bedömning och är den största
satsningen på civilt försvar i modern tid.

Pressmeddelande: Långsiktiga satsningar på det civila försvaret



Stärkta resurser till Säkerhetspolisen

Regeringen tillför Säkerhetspolisen knappt 75 miljoner kronor 2021.

Av dessa går 15 miljoner kronor till att ytterligare förstärka den tekniska
förmågan för att kunna förebygga och motverka det allt mer omfattande och
breddade hotet och resterande tillförs för förstärkningar inom ramen för
civilt försvar.

Pressmeddelande: Stärkta resurser till Säkerhetspolisen

Höjda anslag för att stärka det straffrättsliga skyddet
för barn som bevittnar brott

Med anledning av regeringens kommande förslag föreslås en höjning av
anslagen för Sveriges Domstolar och Rättsliga biträden m.m. i Budget‐
propositionen för 2021. Kriminalvårdens anslag kommer också att få en
allmän höjning som bland annat omfattar kostnader för vissa straffrättsliga
reformer.

Pressmeddelande: Höjda anslag för att stärka det straffrättsliga skyddet
för barn som bevittnar brott



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Höjda anslag för att stärka det
straffrättsliga skyddet för barn som
bevittnar brott
Publicerad 21 september 2020

Omkring 210 000 barn lever i hem där det förekommer
olika former av våld. Att som barn behöva bevittna våld
inom familjen ökar risken för såväl fysisk som psykisk
ohälsa på både kort och lång sikt. För att stärka det
straffrättsliga skyddet för dessa barn föreslår
Utredningen om skydd för barn som bevittnar våld eller
andra brottsliga handlingar och ansvar för uppmaning
och annan psykisk påverkan att begå självmord (SOU
2019:32) att det införs en straffbestämmelse om
barnfridsbrott.
Förslaget innebär att den som begår en brottslig gärning mot en närstående
person ska dömas för barnfridsbrott, om gärningen bevittnas av ett barn och
är ägnad att skada barnets trygghet eller tillit i förhållande till någon av dessa
personer. Straffskalan föreslås vara fängelse i högst två år.

Utredningen föreslår även att uppdraget för den särskilda företrädaren för
barn bör utvidgas. En särskild företrädare för barn kan förordnas om
exempelvis en vårdnadshavare kan misstänkas för ett brott mot barnet.
Förslaget innebär att den särskilda företrädaren för barn ska kunna tillvarata
barnets rätt i angelägenheter som inte bara rör förundersökning och rättegång
utan även verkställighet av skadestånd och ansökan om
brottsskadeersättning.

Regeringen avser att under nästa år lägga fram ett lagförslag som innebär att
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det blir straffbart att utsätta ett barn för att bevittna våld eller andra
brottsliga handlingar i nära relationer. För att stärka barnens ställning
generellt kommer regeringen även föreslå att uppdraget för den särskilda
företrädaren för barn utvidgas.

Med anledning av regeringens kommande förslag föreslås en höjning av
anslagen för Sveriges Domstolar och Rättsliga biträden m.m. i
Budgetpropositionen för 2021. Kriminalvårdens anslag kommer också att få
en allmän höjning som bland annat omfattar kostnader för vissa
straffrättsliga reformer. Detta bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ytterligare satsningar på
rättsväsendet i
budgetpropositionen
Publicerad 17 september 2020

Regeringen föreslår att straffrabatten för unga myndiga
förändras och att kontroll- och stödmöjligheter av
skyddstillsynsdömda utökas. Budgetförslagen bygger
på en överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.

Förändrad straffrabatt för unga myndiga

Vid grova brott måste samhället kunna reagera kraftfullt och en kriminell
livsstil avbrytas i tid. Dagens system innebär att personer som är 18 år och
som begår allvarliga brott får sina straff nedsatta till hälften. Det är inte
rimligt. 

Regeringen arbetar med förslag om att slopa ungdomsrabatten för 18–20-
åringar för brott med minimistraff ett års fängelse. För sådana brott kommer
det dömas till längre och fler fängelsestraff. Det handlar exempelvis om brott
som rån, grov misshandel och grov utpressning. Det vill säga allvarlig
kriminalitet bland unga personer som till exempel kan begås i gängmiljö.

Förslagen kommer innebära att det blir fler intagna i anstalt och därmed
medföra ökade kostnader för Kriminalvården. Därför stärker regeringen
Kriminalvårdens anslag med ytterligare cirka 455 miljoner kronor från och
med 2022.

Utökade kontroll- och stödmöjligheter avseende

https://www.regeringen.se/


skyddstillsynsdömda

Den 1 juli 2020 trädde nya regler i kraft som syftar till att stärka
möjligheterna för Kriminalvården att vidta kontroll- och stödåtgärder
avseende dem som blivit villkorligt frigivna från ett fängelsestraff.
Regeringen har remitterat ett förslag som innehåller motsvarande
förändringar när det gäller skyddstillsynsdömda.

Förslagen innebär bland annat att skyddstillsynen, om inte annat beslutas,
ska vara förenad med övervakning under hela prövotiden. Möjligheten att
föreskriva villkor om var den dömde ska vistas eller inte får vistas görs
tydligare. Kriminalvården ska kunna fatta beslut om elektronisk övervakning
(fotboja) av den dömde för att kontrollera att en föreskrift följs.

De utökade möjligheterna till kontroll över var dömda befinner sig kommer
bli ett viktigt verktyg i Kriminalvårdens arbete med att förhindra återfall i
brott. De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 maj 2021.

Förslagen innebär ökade kostnader för Kriminalvården varför anslaget
föreslås öka med 39 miljoner kronor för 2021 och med 51 miljoner kronor
från och med 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Pressträff med Morgan Johansson
och Lena Hallengren
Publicerad 17 september 2020 Uppdaterad 17 september 2020

I dag, torsdag den 17 september, klockan 13.30 håller
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och
socialminister Lena Hallengren en gemensam pressträff
för att presentera budgetnyheter. Var vänlig observera
begränsningarna i antal personer som kan närvara.

Tid: 17 september 2020 kl. 13.30
Plats: Regeringskansliet, Bella, entré via Rödbodgatan 6, Stockholm
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Större möjligheter att förvandla
obetalda böter till fängelse
Publicerad 15 september 2020

Regeringen har idag överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag om större möjligheter att
förvandla obetalda böter till fängelse.
– Personer som har ekonomiska möjligheter att betala sina böter ska också
göra det, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Prop. 2020/21:8 Utvidgade möjligheter att förvandla obetalda böter till
fängelse 

Den nuvarande möjligheten att förvandla böter till fängelse om en person av
”uppenbar tredska” inte betalar sina böter används ytterst sällan. Det visar
till exempel statistik från Kronofogdemyndigheten. Vid utgången av 2019
var 76 068 personer restbokförda för bötesskulder. Trots detta har det under
de senaste tio åren bara förekommit 1–13 ärenden om bötesförvandling per
år.

För att obetalda böter ska kunna förvandlas till fängelse i fler fall föreslår
regeringen att kravet på att det ska vara uppenbart att den bötfällde av
tredska inte har betalat sina böter ska tas bort. I propositionen föreslås också
att det ålderdomliga ordet tredska ska bytas ut mot trots. Böter ska alltså
förvandlas till fängelse om de inte har kunnat drivas in och det beror på trots
från den bötfällde.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 januari 2021.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Möjligt för vissa myndigheter att
behandla känsliga personuppgifter
i testmiljö
Publicerad 15 september 2020

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen med ett förslag som ska göra det möjligt för
Migrationsverket, Polismyndigheten och
utlandsmyndigheterna att bland annat kunna pröva och
utveckla ny teknik för kontroll av biometriska uppgifter,
som till exempel teknik för ansiktsigenkänning.
EU-lagstiftning som rör utlänningars inresa, utresa och vistelse i medlems-
staterna innehåller i flera fall bestämmelser som möjliggör eller kräver
behandling av känsliga personuppgifter, till exempel ansiktsbilder och
fingeravtryck i samband med gränskontroll. Det är viktigt att säkerställa att
den programvara och teknik som ska användas för sådana kontroller är
tillförlitlig innan den tas i skarp drift.

Prop. 2020/21:5 Behandling av känsliga personuppgifter i testverksamhet
enligt utlänningsdatalagen

Utlänningsdatalagens nuvarande utformning innebär att det är förbjudet för
Migrationsverket, Polismyndigheten och utlandsmyndigheterna att behandla
känsliga personuppgifter i testverksamhet. I nuläget saknas alltså rättsligt
stöd för att utveckla och testa teknik som kan vara nödvändig för att Sverige
ska uppfylla sina internationella förpliktelser.

Regeringens förslag innebär att det nuvarande förbudet i utlänningsdatalagen
mot att behandla känsliga personuppgifter i testverksamhet tas bort. Det
betyder att Migrationsverket, Polismyndigheten och utlandsmyndigheterna,
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om det är absolut nödvändigt, kan få behandla känsliga personuppgifter för
att till exempel kontrollera att befintliga it-system fungerar på ett effektivt
och rättssäkert sätt samt pröva och utveckla ny teknik för att kunna delta i
det internationella samarbetet.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 december 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ändrade bestämmelser om
fotografier och fingeravtryck
förenklar upptäckt av falska
identiteter vid inresa eller vistelse i
Sverige
Publicerad 15 september 2020

Regeringen har i dag överlämnat en proposition med
förslag på nya bestämmelser om fotografier och
fingeravtryck i bland annat utlänningslagen. Förslagen
ger Polismyndigheten bättre möjligheter att upptäcka
om en person som finns registrerad i Schengens
informationssystem (SIS) använder en falsk identitet, till
exempel när han eller hon försöker resa in i landet.
I propositionen föreslås bland annat en ny bestämmelse i utlänningslagen
som innebär att utlänningar i vissa fall är skyldiga att låta sig fotograferas
och lämna fingeravtryck till SIS vid gränskontroll eller inre
utlänningskontroll då polisen kontrollerar att en person har laglig rätt att
vistas i Sverige.

Prop. 2020/21:6 Ändrade bestämmelser om fotografier och fingeravtryck i
SIS II-regelverket

– Polismyndigheten får nu bättre möjligheter att upptäcka om en person som
har en SIS-registrering försöker resa in i eller vistas i Sverige under falsk
identitet. Detta är viktigt inte minst för säkerheten i landet, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.
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Bakgrunden till propositionen är nya EU-regler som ställer krav på
medlemsländerna om att fler personer som är registrerade i SIS ska kunna
identifieras genom fotografier och fingeravtryck. Många individer kan ha
samma eller liknande namn och födelsedatum medan fingeravtryck är unika.

Genom en ändring i lagen om Schengens informationssystem införs även en
möjlighet för svenska myndigheter att söka i SIS med hjälp av fingeravtryck
för att identifiera en person. Tidigare har fingeravtryck bara fått användas
för att fastställa någons identitet i de situationer då en sökning med hjälp av
andra uppgifter, t.ex. namn och födelseår, har resulterat i en träff i SIS-
registret. Nu försvinner den användningsbegränsningen.

SIS är ett system som Schengenländerna använder för att utbyta information
med varandra inom ramen för polissamarbete, straffrättsligt samarbete och
migrationskontroll. SIS används till exempel för att föra in uppgifter om
efterlysta personer eller så kallade SIS-spärrar för utlänningar som ska nekas
tillträde till Schengen.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 28 december 2020.

 



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regelverket om preskription av
brott och straff ses över
Publicerad 12 september 2020

Regeringen har fattat beslut om att ge en utredare i
uppdrag att ta fram ett modernt regelverk om
preskription. Det ska i högre utsträckning än i dag
säkerställa att brott kan lagföras och vara anpassat till
den kriminaltekniska utvecklingen.
– Brott ska inte förbli ostraffade och utdömda straff ska verkställas. Sedan
det nuvarande regelverket om preskription infördes har synen på viss
brottslighet skärpts. Det gäller till exempel vålds- och sexualbrott. Den
forensiska och tekniska utvecklingen har också gett ökade möjligheter att
utreda brott även efter en lång tid, säger justitie- och migrationsministern
Morgan Johansson.

Dir. 2020:91 En översyn av den straffrättsliga regleringen om preskription

Reglerna om preskription innebär bland annat att ett straff inte får dömas ut
om den misstänkte inte åtalats inom viss tid från brottet samt att ett utdömt
straff bortfaller om det inte börjar verkställas inom en viss tid från att det
dömts ut. Ju allvarligare brott desto längre är preskriptionstiden. Vissa
allvarliga brott, som mord, preskriberas aldrig.

I utredarens uppdrag ingår bland annat att se över preskriptionstiderna och
de olika straff som styr preskriptionstidernas längd samt att ta ställning till
vilka brott som inte bör preskriberas. Utredarens förslag ska bland annat
innebära att preskriptionstiderna för allvarliga sexualbrott mot vuxna
förlängs.

Till särskild utredare har utsetts justitiekansler Mari Heidenborg. Uppdraget
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ska redovisas senast den 10 september 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ytterligare satsningar för ett
tryggare Sverige
Publicerad 11 september 2020

Att öka tryggheten i samhället är en av regeringens
viktigaste prioriteringar. I budgetpropositionen för 2021
fortsätter regeringen arbetet med att stärka rättskedjan
genom viktiga satsningar på bland annat
Polismyndigheten och Kriminalvården. Regeringens
förslag bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
Regeringens arbete mot kriminaliteten handlar om brottsbekämpande
insatser i dag och förebyggande insatser för framtiden. Detta kräver ett hårt,
tålmodigt och beslutsamt arbete över lång tid och på en lång rad områden i
samhället - både med brottsbekämpning och med insatser för att människor
inte ska dras in i kriminalitet.

Några av satsningarna i Bp 21 inom Justitiedepartementets områden är:

Satsningen på Polismyndigheten fortsätter

Regeringen fortsätter den historiska utbyggnaden av Polismyndigheten för
att minska brottsligheten och öka tryggheten i hela landet. Sverige ska få fler
närvarande poliser på gator och torg och det ska märkas i människors
vardag.

Antalet polisanställda ska till 2024 ha ökat med 10 000 och vid halvårsskiftet
2020 hade antalet anställda ökat med mer än 5 000. Polisutbildningen har
byggts ut kraftigt och antagningen till utbildningen har under de senaste åren
mer än fördubblats. Platserna till polisutbildningen fylls kontinuerligt på och
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den genomgås i dag av cirka 3000 personer, som kommer att komma ut i
polisverksamheten under de närmaste åren.

De tillskott som myndigheten erhållit i tidigare budgetpropositioner
säkerställer den fortsatta utbyggnaden under 2021. Anslaget för 2021 är
drygt 1 900 miljoner högre än 2020. För 2022 föreslås ytterligare tillskott på
1 650 miljoner kronor.  

Tillskott för utökad platskapacitet i Kriminalvården

Ökad brottsbekämpning och straffskärpningar – som framför allt gäller
gängkriminalitet – har lett till en hög beläggning i Kriminalvården.

Flera ytterligare straffrättsliga reformer påverkar beläggningen för lång tid
framöver. Kriminalvården behöver också förutsättningar för att kunna möta
regeringens satsningar på tidigare delar av rättskedjan.

Regeringen föreslår att Kriminalvårdens anslag utökas med 350 miljoner
kronor 2021. Därefter föreslås tillskott om 500 miljoner kronor 2022 och 750
miljoner kronor från och med 2023.

De föreslagna tillskotten ger Kriminalvården förutsättningar att fortsätta det
påbörjade arbetet med en långsiktig och permanent utbyggnad av
platskapaciteten. Tillskotten innebär samtidigt möjlighet för Kriminalvården
att hantera beläggningssituationen här och nu genom tillfälliga lösningar som
är nödvändiga för att snabbt kunna utöka sin kapacitet och bibehålla
säkerheten.

Förebyggande arbete mot våldsbejakande extremism
fortsatt prioriterat

Att motverka och förebygga våldsbejakande extremism och terrorism är ett
ansvar för hela samhället. Samverkan mellan ansvariga myndigheter och stöd
till kommuner och yrkesverksamma på lokal nivå är en förutsättning för att
arbetet ska bli framgångsrikt. Den 1 januari 2018 inrättade regeringen Center
mot våldsbejakande extremism (CVE) vid Brå. CVE har bidragit till att
kunskap och rådgivning till kommuner och myndigheter har fått en
långsiktig, fast och tydlig struktur. För att arbetet ska fortsätta i bibehållen
omfattning och vidareutvecklas föreslår regeringen att medel tillförs till Brå.

Regeringen förstärker insatserna för avhoppare



En viktig åtgärd för att förebygga och bekämpa brottslighet och
våldsbejakande extremism är att fler individer ges stöd från samhället för att
kunna lämna kriminella eller extremistiska miljöer.

Regeringen beslutade i december 2019 om ett uppdrag till fyra myndigheter
att ta fram ett nationellt avhopparprogram. I april 2020 kom en
delredovisning av myndighetsuppdraget där det dels framgick att det stöd
som Polismyndigheten idag fördelar till avhopparverksamheter är
otillräckligt, dels att det regionala stödet till avhopparverksamheter bör
förstärkas. Regeringen ökar därför de medel som Polismyndigheten fördelar
till olika organisationer för att ge skydd och stöd för avhoppare med 5
miljoner kronor så att Polismyndigheten har totalt 15 miljoner kronor att
fördela till avhopparverksamhet under 2021.

År 2017 inrättade regeringen regionala brottsförebyggande samordnare vid
länsstyrelserna. Det är angeläget att detta arbete utvecklas bland annat
avseende regional samordning av avhopparverksamhet. Anslaget ökas därför
med 5 miljoner kronor för 2021.

Uppdrag till Brottsförebyggande rådet

Brottsförebyggande rådet (Brå) har tidigare haft i uppdrag att undersöka
förekomsten av parallella samhällsstrukturer i socialt utsatta områden (se
Brå-rapport 2018:6 Relationen till rättsväsendet i socialt utsatta områden).
Studien visar att det finns tecken på parallella samhällsstrukturer, främst
kriminella grupper som i hög grad står utanför samhället, löser konflikter
utan att involvera rättsväsendet och påverkar personer att inte vittna. Det
finns också grupper som baseras på till exempel släktskap, gemensam
etnicitet eller religion som använder egna alternativa samhällsfunktioner för
att exempelvis lösa tvister, boende eller försäkringar – något som ofta inte är
brottsligt men som riskerar att åsidosätta den svaga partens mänskliga
rättigheter. Brå bedömer att rättsväsendet och andra aktörer måste bli bättre
på att identifiera problem med dolda parallella samhällsstrukturer.
Regeringen kommer att ge Brå i uppdrag att ta fram ett stöd för hur parallella
samhällsstrukturer, inklusive nätverk och klanstrukturer, kan identifieras på
lokal nivå och vilka motåtgärder som kan vidtas mot sådana strukturer.

Andra satsningar på rättsväsendet

Det görs även andra satsningar för att stärka rättsväsendet. Nedan är två
exempel:



Tillskott till migrationsdomstolarna

Det ligger många oavgjorda mål vid migrationsdomstolarna vilket medför
långa handläggningstider. Detta kan försvåra en skyndsam etablering i det
svenska samhället för individen och försämrar när det är aktuellt
förutsättningarna för en effektiv återvändandeprocess. Regeringen föreslår
därför att migrationsdomstolarna ges förbättrade långsiktiga ekonomiska
förutsättningar för att kunna bedriva den verksamhet som krävs för att
minska balanserna och förkorta handläggningstiderna. Kortare
handläggningstider vid migrationsdomstolarna medför mindre ovisshet för
individen och lägre utgifter för staten.

För att säkerställa att migrationsdomstolarna har en tillräcklig kapacitet att
avgöra fler migrationsmål föreslås 172 miljoner kronor tillföras anslaget
2021, samt beräknas 157 miljoner kronor tillföras 2022 och 280 miljoner
kronor från och med 2023.

Satsning för att förstärka Rättsmedicinalverket

Rättsmedicinalverket gör rättspsykiatriska, rättsgenetiska, rättskemiska och
rättsmedicinska undersökningar på uppdrag av en rad aktörer både inom och
utom rättsväsendet. Rättsmedicinalverket tillförs 40 miljoner kronor från och
med 2021 för att möta ett ökat behov av myndighetens tjänster.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag att studera våld i nära
relationer bland unga
Publicerad 02 september 2020

Regeringen har fattat beslut om att ge
Brottsförebyggande rådet (Brå) i uppdrag att studera
vilka åtgärder som kan vidtas för att motverka våld i
nära relationer bland unga. I uppdraget ingår också att
övergripande sammanställa vad forskningen säger om
orsakerna bakom sådant våld.
Mäns våld mot kvinnor och våld i nära relationer är ett omfattande
samhällsproblem som orsakar ett stort lidande för många. Unga personer
verkar vara särskilt utsatta för sådant våld. För att kunna förebygga våld i
nära relationer bland unga krävs kunskap om vilka faktorer som kan förklara
att våldet utövas, och vilka åtgärder som är effektiva för att förebygga det.
Det behövs även särskild kunskap om vilka olikheter som finns i jämförelse
med våld i nära relationer bland äldre personer.

Uppdrag att studera åtgärder mot våld i nära relationer bland unga

Mot denna bakgrund ska Brå, utifrån svensk och internationell forskning,
identifiera förebyggande och stödjande åtgärder mot våld i nära relation
bland unga, samt identifiera vilka kunskapsluckor som finns.

Brå ska även lämna förslag på strategiska åtgärder för hur samhällets
förmåga i bred bemärkelse kan förbättras för att förebygga våld i nära
relationer bland unga.

– Att motverka våld i nära relationer är högt prioriterat av regeringen. Om
mäns våld mot kvinnor ska upphöra så är det männen som måste förändras,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

https://www.regeringen.se/


Uppdraget ska redovisas senast den 29 oktober 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Betänkande om nya
konsumentköpregler överlämnat
Publicerad 01 september 2020

Utredningen om nya konsumentköpregler har i dag
överlämnat betänkandet En ny lag om konsumentskydd
vid köp och vissa andra avtal (SOU 2020:51) till justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson.
– Det är viktigt att stärka konsumentskyddet och samtidigt skapa goda
förutsättningar för svenska företag att växa och utveckla sina produkter. För
att modernisera konsumentköpsreglerna i Sverige behöver lagstiftningen
justeras, säger Morgan Johansson.

SOU 2020:51 En ny lag om konsumentskydd vid köp och vissa andra avtal

Utredningen har haft i uppdrag att se över den svenska lagstiftningen så att
den stämmer överens med två nya EU-direktiv på konsumenträttens område.
Utredningen föreslår att en ny lag införs som ersätter konsumentköplagen –
lagen om konsumentskydd vid köp och vissa andra avtal.

Den nya lagen ska gälla vid konsumenters köp av varor, oavsett om det sker
i butik eller på nätet. Den gäller också vid köp av digitalt innehåll eller digital
tjänst, som till exempel nedladdning eller streaming av musik och film.

Lagen innehåller bland annat regler om vilka krav som konsumenten kan
ställa på det som säljs. Ett exempel är att säljaren av digitala tjänster eller
innehåll under en viss tid ska informera konsumenten om uppdateringar och
tillhandahålla dessa.

Den nya lagen innehåller också regler om bland annat påföljder vid dröjsmål
och vid fel. Reglerna omfattar också under vilken tidsperiod som
näringsidkaren svarar för fel. Vidare förlängs perioden med så kallad omvänd
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bevisbörda för säljaren från sex månader till ett år när det gäller fel på varor
efter köpet. För konsumenten innebär det i praktiken att säljaren under den
perioden behöver bevisa att felet på varan inte fanns redan från början.

Utredningen föreslår vidare vissa undantag från konsumentskyddsreglerna
vid köp av levande djur där priset överstiger en tiondel av prisbasbeloppet.

Utredningen föreslår att den nya lagen ska träda i kraft den 1 januari 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Starkare samordning för ökad
digitalisering av rättsväsendet
Publicerad 01 september 2020

Regeringen inrättar idag ett råd för digitalisering av
rättsväsendet. Rådets uppgift är att utnyttja
digitaliseringens möjligheter för att utveckla
rättsväsendets verksamhet. Arbetet ska leda till
effektivare ärendehantering, förbättrade möjligheter till
analys och uppföljning och att enskilda ska få bättre
service.
Redan idag utbyter rättsväsendets myndigheter en stor del information
digitalt som till exempel brottsanmälningar, förundersökningsprotokoll och
stämningsansökningar. Genom stärkt samordning kan myndigheterna ta
initiativ till fler gemensamma utvecklingsinsatser som kan frigöra tid och
resurser, förbättra brottsbekämpningen och förenkla för den enskilde. Rådet
ska också samverka i gemensamma strategiska frågor om användande av ny
teknik och innovationer.

Rådet inleder sin verksamhet den 1 september 2020. Ledamöterna i det nya
rådet består av myndighetscheferna eller deras ställföreträdare för elva
myndigheter: Brottsförebyggande rådet, Brottsoffermyndigheten,
Domstolsverket, Ekobrottsmyndigheten, Kriminalvården, Kustbevakningen,
Polismyndigheten, Rättsmedicinalverket, Skatteverket, Tullverket och
Åklagarmyndigheten. Brottsförebyggande rådet ansvarar för rådets
kanslifunktioner.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En modernare och mer effektiv
ersättning till upphovsmän vid
privatkopiering
Publicerad 20 augusti 2020 Uppdaterad 20 augusti 2020

Regeringen har i dag fattat beslut om att utse en
särskild utredare som får i uppdrag att göra en översyn
av ersättningen till upphovsmän och andra
rättighetshavare vid privatkopiering.
– Den nuvarande privatkopieringsersättningen har sedan flera år blivit
omodern, till exempel gör gemene man inte längre en kopia av sin favorit-cd
för att även kunna lyssna på den i bilen. Det är angeläget att en
modernisering kommer till stånd, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Dir. 2020:82 Ersättning till rättighetshavare vid privatkopiering

Utredaren ska ta reda på i vilken omfattning den tillåtna kopieringen av
upphovsrättsligt skyddat material för privat bruk förekommer och bedöma
vad som utgör en rimlig kompensation för kopieringen. Enligt EU-rätten ska
upphovsmän och rättighetshavare få rimlig kompensation vid tillåten privat‐
kopiering.

Uppdraget innebär att utredaren ska göra en fullständig översyn av privat‐
kopieringsersättningen och lämna förslag på nödvändiga författnings‐
ändringar för att modernisera och effektivisera ersättningen.

Översynen innefattar till exempel frågan om vilka upphovsmän och andra
rättighetshavare som bör få del av ersättningen; får de vars verk kopieras för
privat bruk en proportionerlig andel av ersättningen?
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Ytterligare en fråga är om det är möjligt att skapa bättre förutsättningar för
marknadens parter att komma överens om den närmare ersättningen, till
exempel med stöd av medlare. Den nuvarande ordningen bygger på att de
näringsidkare som ska betala ersättningen och den upphovsmannaorganisa‐
tion som samlar in ersättningen kan enas om vilka anordningar som ger rätt
till ersättning och om rimliga ersättningsnivåer.

Utredaren ska också bedöma om det är möjligt och lämpligt att helt ersätta
den nuvarande ordningen med en statlig ersättningsordning och i sådana fall
lämna förslag på de lagändringar som krävs.

Utredare blir Monika Sörbom, hovrättslagman i Svea hovrätt. Uppdraget ska
redovisas senast den 21 februari 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen beslutar om nya regler
för att motverka att områden utan
sociala och ekonomiska
utmaningar undantas ebo-
lagstiftningen
Publicerad 17 juli 2020 Uppdaterad 17 juli 2020

Regeringen har beslutat förordningsändringar som till
viss del ändrar det anmälningsförfarande som gäller
vilka områden som omfattas av en begränsning av asyl‐
sökandes möjligheter att bo i eget boende med bibe‐
hållen dagersättning.
Sedan den 1 januari 2020 gäller att en asylsökande som bor i ett område med
socioekonomiska utmaningar som huvudregel inte har rätt till dagersättning
eller särskilt bidrag enligt lagen (1994:137) om mottagande av asylsökande
m.fl. Därigenom förväntas fler asylsökande i stället välja att bo i områden
med bättre förutsättningar för ett hållbart mottagande.

Vissa av regeringen utpekade kommuner får anmäla till Migrationsverket att
ett eller flera områden i kommunen ska omfattas av regleringen. Anmäl‐
ningsförfarandet ändras nu så att länsstyrelsen ges möjlighet att förhindra att
ett område anmäls om det står klart att områdets sociala och ekonomiska
förhållanden inte motiverar en anmälan.

Det ändrade anmälningsförfarandet träder i kraft den 15 augusti 2020.

De nya reglerna bygger på en överenskommelse mellan regeringen, Center‐
partiet och Liberalerna.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Slopad straffrabatt för unga
myndiga vid allvarlig brottslighet
Publicerad 10 juli 2020

I ett utkast till lagrådsremiss som skickas ut på remiss
föreslås att straffrabatten för 18–20-åringar ska
avskaffas vid allvarlig brottslighet. Förslagen innebär att
unga myndiga som begår allvarliga brott kommer att
dömas till längre fängelsestraff. Det kan handla om rån,
grov misshandel och våldtäkt.
I utkastet görs bedömningen att samhällets reaktion på allvarliga brott som
begås av unga myndiga lagöverträdare är alltför begränsad. Det lämnas
därför förslag som innebär att straffrabatten för unga myndiga ska slopas om
det för brottet är föreskrivet fängelse i lägst ett år eller mer. Det ska inte
heller krävas starkare skäl än för andra myndiga lagöverträdare att döma 18–
20-åringar till fängelse, och samma straff ska också kunna dömas ut, t.ex.
fängelse på livstid. I utkastet till lagrådsremiss finns också förslag på att vissa
allvarliga brott, t.ex. mord eller våldtäkt mot barn, inte längre ska kunna
preskriberas om brottet begåtts av någon som fyllt 18 år.

– I dag särbehandlar straffsystemet personer i åldern 18–20 år som begår
allvarlig brottslighet. Det kan innebära att personer som är 18 år och som
begår allvarliga brott får sina straff nedsatta till hälften. Det är inte rimligt.
Vid grova brott måste samhället kunna reagera kraftfullt och en kriminell
livsstil avbrytas i tid, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.

Förslagen är en del av regeringens 34-punktsprogram mot gängkrimi‐
naliteten. Utkastet till lagrådsremiss skickas nu ut på remiss. Lagändringarna
föreslås träda i kraft den 1 januari 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En tydligare koppling mellan
villkorlig frigivning och deltagande i
återfallsförebyggande åtgärder
Publicerad 09 juli 2020

Regeringen har i dag fattat beslut om en lagrådsremiss
som innebär att den som inte deltar i vård eller
behandling i fängelset ska kunna få sin villkorliga
frigivning uppskjuten, och alltså få sitta längre tid i
fängelse än i dag.
– Det är dags att strama upp regelverket kring villkorlig frigivning och ställa
högre krav på den som sitter i fängelse att sköta sig och visa motivation till
att förändra ett skadligt beteende, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Lagrådsremiss: En tydligare koppling mellan villkorlig frigivning och
deltagande i återfallsförebyggande åtgärder

Syftet med de nya reglerna är att skapa ett kraftigt incitament för den som
ska avtjäna ett fängelsestraff att delta i sådan verksamhet och behandling
som behövs för att den dömde inte ska återfalla i brott. Förutom en
skyldighet att genomgå vård och behandling sänks också kraven för att
skjuta upp villkorlig frigivning på grund av annan misskötsamhet i fängelset.
Det kan till exempel handla om att man bryter mot ordningsreglerna i
fängelset eller beter sig aggressivt mot personal eller andra intagna.  

De nya reglerna ska börja gälla den 1 maj 2021.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Statskontoret får i uppdrag att
analysera och föreslå åtgärder för
att förbättra effektiviteten inom
återvändandeverksamheten
Publicerad 09 juli 2020

Regeringen har i dag beslutat att ge Statskontoret i
uppdrag att analysera och föreslå åtgärder för att
effektivisera Migrationsverkets, Polismyndighetens och
Kriminalvårdens arbete med återvändande.
Uppdraget lämnas mot bakgrund av Riksrevisionens granskningsrapport
Återvändandeverksamheten – resultat, kostnader och effektivitet (RiR
2020:7) där återvändandeverksamheten granskats och rekommendation
lämnats till regeringen att se över fördelningen av de tre myndigheternas
uppgifter.

Uppdrag till Statskontoret att analysera och föreslå åtgärder för att
effektivisera Migrationsverkets, Polismyndighetens och Kriminalvårdens
arbete med återvändande

Statskontoret ska bedöma hur arbetet kan effektiviseras inom ramen för
nuvarande uppgifter. I uppdraget bör Statskontoret specifikt beskriva och
analysera de dubbla funktioner för t.ex. anskaffande av resehandlingar, rese‐
beställningar och tillhandahållande av eskort som påtalats gransknings‐
rapporten och identifiera eventuella behov av förändringar av ansvars‐
uppgifter.

Statskontoret ska under arbetets gång löpande informera Regeringskansliet.
Senast den 16 juni 2021 ska en redovisning av uppdraget ske till regeringen.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen har i dag beslutat att
utse Thomas Rolén till
generaldirektör och chef för
Domstolsverket
Publicerad 09 juli 2020 Uppdaterad 09 juli 2020

– Thomas Rolén har breda och gedigna kunskaper och erfarenheter från det
svenska rättsväsendet och statsförvaltningen. Jag är mycket glad över att han
har tackat ja till tjänsten som generaldirektör och chef för Domstolsverket,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Thomas Rolén är sedan 2008 president i Kammarrätten i Stockholm. Han har
tidigare varit generaldirektör för Domstolsverket. Han har också tjänstgjort
som bland annat expeditionschef i Justitiedepartementet. Härutöver har han
haft ett antal utredningsuppdrag, bland annat den nu pågående
parlamentariska kommittén om den framtida svenska migrationspolitiken.

Thomas Rolén tillträder sin tjänst som generaldirektör för Domstolsverket
den 1 oktober 2020.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny lag ska göra frivårdskontor till
tryggare och säkrare platser
Publicerad 01 juli 2020

För att begränsa risken för brott som innebär allvarlig
fara för någons liv, hälsa eller frihet eller för omfattande
förstörelse av egendom ska Kriminalvården få
genomföra säkerhetskontroll på frivårdskontor. Syftet
med en säkerhetskontroll är att upptäcka vapen och
andra farliga föremål. Det framgår av ett förslag till en
ny lag om säkerhetskontroll på frivårdskontor som nu
går ut på remiss.
Vid frivårdskontoren bedrivs kriminalvård ute i samhället. En hög nivå av
ordning och säkerhet på frivårdskontor är viktig för att besökare ska vara
säkra och trygga och för att säkerställa en bra arbetsmiljö för dem som
arbetar där.

Säkerhetskontroll på frivårdskontor ska i första hand utföras av
Kriminalvårdens egen personal men den ska även kunna utföras av poliser
och ordningsvakter. Kontrollen ska få bestå av kroppsvisitation och
undersökning av väskor och andra föremål, i första hand med en
metalldetektor eller en annan liknande anordning. Lagen reglerar också bl.a.
vad som händer när farliga föremål upptäcks.

Den nya lagen föreslås träda i kraft den 1 mars 2021.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nya lagar inom
Justitiedepartementets områden
den 1 juli 2020
Publicerad 01 juli 2020

Regeringen har föreslagit ett flertal lagändringar inom
Justitiedepartementets ansvarsområden. Förslagen har
behandlats i riksdagen och träder i kraft den 1 juli 2020.
Ett urval av dem presenteras här.

Stärkt sekretesskydd för hotade personer och
snabbare handläggning av vissa hyrestvister

Ändringarna innebär att skyddet för de parter i hyres- och arrendenämnder
som lever med en hotbild stärks, genom att det blir möjligt att hålla hemligt
var de har sin bostad. Det stärker rättssäkerheten för dessa personer.
Ändringarna innebär även att det blir möjligt att avgöra vissa hyrestvister
betydligt snabbare, eftersom möjligheten för en part att efter ett
överklagande åberopa ny bevisning begränsas.

Prop. 2019/20:95 Stärkt sekretesskydd för hotade personer och snabbare
handläggning av vissa hyrestvister
Lag (2020:275) om ändring i lagen (1973:188) om arrendenämnder och
hyresnämnder
Lag (2020:276) om ändring i lagen (1994:831) om rättegången i vissa
hyresmål i Svea hovrätt
Lag (2020:277) om ändring i offentlighets- och sekretesslagen
(2009:400)

Tryggheten för målsägande och vittnen stärks
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genom förbud mot spridning av bilder från
rättegångar

Ändringarna innebär att spridning av bilder från förhandlingar i domstol
kriminaliseras. Kriminaliseringen gäller spridning av bilder som har tagits upp
i strid med det befintliga fotograferingsförbudet och avser bilder där någon
person syns på bilden. För brott mot spridningsförbudet föreskrivs böter eller
fängelse i högst sex månader som straffskala. I vissa fall, till exempel om det
sker för att avslöja något som skett under ett sammanträde kan spridningen
bedömas vara tillåten och inte leda till straffansvar.

Prop. 2019/20:88 Ett förbud mot spridning av bilder från rättegångar
Lag (2020:318) om ändring i rättegångsbalken
Lag (2020:319) om ändring i förvaltningsprocesslagen (1971:291)
Lag (2020:320) om ändring i lagen (1996:242) om domstolsärenden

Ökat skydd mot barnäktenskap och annan
hedersrelaterad brottslighet

Lagändringarna innebär bland annat att det införs ett nytt brott,
barnäktenskapsbrott, som kan ge fängelse i högst fyra år. Genom det nya
brottet blir det straffbart att förmå eller tillåta ett barn att ingå ett äktenskap
eller en äktenskapsliknande förbindelse.

Om ett motiv för brottet har varit att bevara eller återupprätta heder ska det
ses som en försvårande omständighet vid bedömningen av straffvärdet.

Det införs också ett utreseförbud som ska skydda barn som riskerar att föras
utomlands i syfte att utsättas för barnäktenskap eller att könsstympas. Det
ska vara straffbart att föra ut ett barn ur Sverige i strid med ett utreseförbud.
Om ett barn har ett utreseförbud kan det inte få ett pass. Om barnet redan
har ett pass kan det återkallas.

Prop. 2019/20:131 Ökat skydd mot hedersrelaterad brottslighet 
Lag (2020:349) om ändring i brottsbalken
Lag (2020:350) om ändring i lagen (1971:289) om allmänna
förvaltningsdomstolar
Lag (2020:351) om ändring i passlagen (1978:302)
Lag (2020:352) om ändring i lagen (1990:52) med särskilda
bestämmelser om vård av unga
Lag (2020:353) om ändring i socialtjänstlagen (2001:453)



Mer om regeringens arbete mot hedersrelaterat våld och förtryck

Återfallsförebyggande åtgärder vid villkorlig frigivning
förstärks

Ändringarna innebär bland annat förlängd övervakningstid efter villkorlig
frigivning, utökad möjlighet att föreskriva villkor om vad som ska gälla efter
den villkorliga frigivningen och utvidgad möjlighet att förverka villkorligt
medgiven frihet på grund av misskötsamhet.

Kriminalvården ska också kunna fatta beslut om elektronisk övervakning av
den frigivne för att kontrollera att han eller hon följer en föreskrift. Det kan
till exempel handla om att kontrollera att den frigivne inte befinner sig på
platser där risken för återfall i brott är stor eller i närheten av där ett
brottsoffer bor. Lagändringen syftar till att öka Kriminalvårdens möjligheter
att arbeta återfallsförebyggande med den som villkorlig frigetts från ett
fängelsestraff.   

Prop. 2018/19:77 Förstärkta återfallsförebyggande åtgärder vid villkorlig
frigivning
Lag (2019:464) om ändring i brottsbalken

Säkerhetspolisen får utökad tillgång till
Migrationsverkets personuppgifter

Genom ändringen får Säkerhetspolisen medges direktåtkomst till
Migrationsverkets personuppgifter i fler fall än i dag. Detta ger myndigheten
bättre förutsättningar att bekämpa bland annat terrorism och brott mot
Sveriges säkerhet. Ändringen har sin grund i överenskommelsen om åtgärder
mot terrorism mellan Socialdemokraterna, Moderaterna, Miljöpartiet de
gröna, Centerpartiet, Liberalerna och Kristdemokraterna.

Promemoria: En mer effektiv tillgång till Migrationsverkets
personuppgifter för Säkerhetspolisen
SFS 2020:326 Förordning om ändring i utlänningsdataförordningen
(2016:30)



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen stärker
minoritetsskyddet i aktiebolag och
ekonomiska föreningar
Publicerad 30 juni 2020

Regeringen överlämnar i dag en proposition till
riksdagen med förslag som stärker minoritetsskyddet i
aktiebolag och ekonomiska föreningar, som bland annat
bostadsrättsföreningar. Förslagen gör det bland annat
svårare för styrelsen i ett bolag eller en förening att
motarbeta minoritetens rätt till insyn i verksamheten.
För att samarbetet i ett bolag eller en förening ska fungera på bästa sätt bör
aktieägare och medlemmar som inte ingår i den majoritet som kontrollerar
verksamheten ha goda möjligheter till insyn.

Ett problem som har förekommit under senare år är att oseriösa aktörer har
fått inflytelserika positioner i en bostadsrättsförening och därefter misskött
föreningens ekonomi. Genom regeringens förslag blir det möjligt att få till
stånd en så kallad särskild granskning i en sådan förening, utan att frågan
först behandlas på stämman. Detsamma gäller i andra aktiebolag och
ekonomiska föreningar. Den särskilda granskaren, ofta en advokat eller
revisor, utses av Bolagsverket och utför en specialundersökning.

Prop. 2019/20:194 Ett ändamålsenligt minoritetsskydd i aktiebolag och
ekonomiska föreningar

Regeringen föreslår dessutom bland annat

att det införs ett lämplighets- och oberoendekrav för särskilda granskare,
att särskilda granskare ska ha möjlighet att granska verksamhet i
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dotterföretag,
att aktieägare i privata aktiebolag respektive medlemmar i ekonomiska
föreningar som ansöker om särskild granskning hos Bolagsverket ska
kunna bli ersättningsskyldiga för arvodet, om ansökan görs trots att det
är uppenbart att granskningen inte behövs, och
att parterna i ett skiljeförfarande om inlösen av minoritetsaktier ges
större möjlighet att komma överens om hur skiljeförfarandet ska
utformas.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Tilläggsdirektiv till utredning om
arbetskraftsinvandring
Publicerad 29 juni 2020

Regeringen har fattat beslut om tilläggsdirektiv till
Utredningen om åtgärder för att attrahera internationell
kompetens och motverka utnyttjande av
arbetskraftsinvandrare (Ju 2020:05).
Regeringen beslutade den 6 februari 2020 kommittédirektiv om åtgärder för
att attrahera internationell kompetens och motverka utnyttjande av
arbetskraftsinvandrare (dir. 2020:8).

Utredaren får nu fler uppdrag, bland annat att lämna förslag om skärpta
straff för arbetsgivare som utnyttjar systemet för arbetskraftsinvandring och
om rätt till skadestånd för arbetstagare som utnyttjas.

Bakgrunden är ett tillkännagivande från riksdagen som uppmanar regeringen
att besluta om nya direktiv till utredningen.

Uppdraget bygger på en överenskommelse mellan regeringen, Centerpartiet
och Liberalerna.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen tillsätter en
hyreskommission
Publicerad 25 juni 2020

Regeringen har i dag beslutat ge en kommission i
uppdrag att kartlägga och analysera hur bostäders läge
och kvalitet beaktas i förhållande till andra faktorer i
hyressättningen. Kommissionen ska också föreslå
lämpliga åtgärder i de fall läge och kvalitet inte beaktas
tillräckligt.
Hyresrätten är en viktig boendeform med flera fördelar. Den erbjuder ett
flexibelt boende utan krav på kapitalinsats och med låg transaktionskostnad
när en hyresgäst tillträder eller lämnar en lägenhet.

Dir. 2020:70 Läge och kvalitet i hyressättningen

Ett viktigt inslag i dagens hyressättningssystem är att hyran bestäms efter
lägenhetens bruksvärde. Bruksvärdet bestäms av en rad olika faktorer
kopplade till lägenhetens egenskaper, till exempel dess storlek, standard i
olika avseenden och dess allmänna läge. Systemet är tänkt att hindra
oskäliga hyror och trygga hyresgästens besittningsskydd. Avsikten är att
hyran ska spegla marknadsvärdet av en lägenhet på en marknad i långsiktig
jämvikt.

Hyresmarknadens parter har en viktig uppgift att utveckla hyressättningen. I
samband med 2011 års hyresreform bedömde den dåvarande regeringen att
lagstiftningen gav parterna utrymme att genom kollektiva förhandlingar göra
de justeringar av hyresstrukturerna som kan behövas. Det finns nu skäl att
följa upp i vilken utsträckning parternas arbete har lett till att
hyresstrukturerna motsvarar hyresgästernas värderingar i fråga om läge och
kvalitet. Det finns även ett behov av att förbättra kunskapsläget och ta reda
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på vilka utmaningar som kan finnas och vilka åtgärder som kan behövas på
olika orter.

En kommitté i form av en kommission med tre sakkunniga ledamöter har
därför getts i uppdrag att

kartlägga och analysera hur bostädernas läge och kvalitet beaktas
relativt andra faktorer i hyressättningen, och
föreslå lämpliga åtgärder från statens sida i de fall (på de orterna)
kommissionen konstaterar att lägesfaktorn och lägenheternas kvalitet
inte beaktas i tillräcklig utsträckning.

Uppdraget ska redovisas senast den 30 juni 2021.

Ordförande för kommissionen är Sophia Mattsson-Linnala, tidigare bland
annat VD för Rikshem och Huge Fastigheter samt chef för finans- och
ekonomienheten på Sveriges Allmännytta (tidigare SABO).

Övriga två ledamöter är Carl Olof Nilsson Öhrnell, hyresråd vid Hyres- och
arrendenämnden i Jönköping, och Tor Borg, analytiker på Boverket och
tidigare bland annat chefsekonom på SBAB.

Frågan om läge och kvalitet i hyressättningen är en del av januariavtalet som
är en sakpolitisk överenskommelse mellan Socialdemokraterna, Miljöpartiet
Centerpartiet och Liberalerna.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Rundabordssamtal om prostitution
och människohandel
Publicerad 24 juni 2020

I dag har jämställdhetsminister Åsa Lindhagen och
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson ett
rundabordssamtal med företrädare för det civila
samhället om arbetet mot prostitution och
människohandel samt frågor som rör samtycke och
sexuellt våld.
Syftet med mötet är att statsråden ska ta del av organisationernas tankar och
förslag om hur arbetet mot prostitution och människohandel kan förbättras,
samt hur arbetet med frågor som rör samtycke och sexuellt våld kan tas
vidare.

- Att bekämpa mäns våld mot kvinnor är en av regeringens viktigaste
prioriteringar, och där är kampen mot prostitution och människohandel en
viktig del. Vi måste hela tiden driva arbetet framåt med att ge skydd och stöd
till de som utsätts och för att förändra de normer som bidrar till att
utnyttjandet fortsätter. I det arbetet är civila samhällets erfarenheter
ovärderliga, säger jämställdhetsminister Åsa Lindhagen.

Utsatta personer vänder sig ofta till civilsamhällesorganisationer för att söka
stöd och hjälp och organisationerna kan fungera som en länk mellan den
enskilda och myndigheter.

- Att sex ska vara frivilligt kan tyckas självklart. Men det var först i och med
samtyckeslagen som frivillighet blev en del av lagstiftningen. Nu går vi
vidare, bland annat ökar polisen sina resurser för utredningar på området,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning om effektivare
möjligheter att ta brottsvinster från
kriminella
Publicerad 17 juni 2020

Regelverket för hur brottsvinster kan tas från kriminella
är föråldrat och behöver bli effektivare och tydligare.
Regeringen tillsätter därför en utredning som ska göra
en bred översyn av reglerna. Syftet är bland annat att
modernisera och effektivisera regelverket.
– Att det finns effektiva verktyg som ger möjlighet att ta brottsvinster från
kriminella är av central betydelse för den brottsbekämpande verksamheten
och för att minska incitamenten att begå brott. För att brottsvinster men
också hjälpmedel ska kunna tas från kriminella på ett effektivt och
rättssäkert sätt krävs att lagstiftningen är tydlig, modern och effektiv. Det är
därför hög tid att se över förverkandelagstiftningen, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Effektivare möjligheter att ta brottsvinster från kriminella – en översyn av
lagstiftningen om förverkande

Brottsvinster är pengar eller annan egendom som någon fått genom brott.
Bestämmelser om förverkande, det vill säga den lagstiftning som styr hur
brottsvinster och hjälpmedel som använts vid brott kan tas från kriminella,
finns i en rad olika författningar. Merparten av bestämmelserna finns i
brottsbalken och är i sina huvuddrag drygt femtio år gamla. Trots de
förändringar som har skett både i samhället och i den straffrättsliga
lagstiftningen har inga genomgripande ändringar av regelverket skett.

– Lagrådet har kritiserat lagstiftningen på det här området för att vara svår
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att tillämpa, att den är präglad av inkonsekvenser och att den brister i
systematik. Det är viktigt att vi har en lagstiftning som fungerar väl och inte
minst möter dagens behov av att effektivt bekämpa den organiserade
brottsligheten, avslutar Morgan Johansson.

Utredningen ingår i regeringens 34-punktsprogram med ytterligare åtgärder
mot gängkriminaliteten. Utredare blir justitierådet Petter Asp.

Utredningen ska redovisas senast den 17 december 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Brexit – kompletterande
bestämmelser rörande brittiska
medborgares rättigheter
Publicerad 16 juni 2020

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag på bestämmelser som gäller
brittiska medborgares rättigheter. Förslagen
kompletterar de som finns i utträdesavtalet mellan
Storbritannien och EU och berör vissa brittiska
medborgares rätt att resa in, vistas och arbeta i Sverige.
Storbritannien lämnade EU den 1 februari 2020, men hela 2020 är en
övergångsperiod då EU-rätten fortfarande gäller för Storbritannien.
Situationen för de brittiska medborgare som bor i Sverige kommer inte att
ändras under den tiden.

Vid övergångsperiodens utgång slutar EU-rätten att gälla för de brittiska
medborgarna och i stället tar utträdesavtalets särskilda bestämmelser till
skydd för de berörda medborgarna vid.

I propositionen föreslår regeringen bestämmelser som kompletterar
utträdesavtalet.

Prop. 2019/20:178 Kompletterande bestämmelser till utträdesavtalet mellan
Förenade kungariket och EU i fråga om medborgarnas rättigheter

Regeringen föreslår bland annat följande:

De brittiska medborgare som har bosatt sig här före övergångsperiodens
utgång och deras familjemedlemmar ska ansöka om en ny
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uppehållsstatus. Den som får uppehållsstatus kommer att ha rätt att
fortsätta bo och arbeta i Sverige i princip på samma villkor som en EU-
medborgare.
Migrationsverket ska vara den myndighet som meddelar beslut om
uppehållsstatus. Migrationsverket ska också utfärda dokument till de
gränsarbetare omfattas av rättigheter enligt avtalet, det vill säga brittiska
medborgare som arbetar i Sverige men bor i ett annat land.

Förslagen föreslås träda i kraft den 1 december 2020.

För de svenskar och andra EU-medborgare som är bosatta i Storbritannien
finns ett motsvarande system på plats.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Straffrättsliga åtgärder mot brott i
kriminella nätverk
Publicerad 12 juni 2020

Regeringen har tillsatt en utredning som ska överväga
en rad straffrättsliga åtgärder mot brott i kriminella
nätverk. Utredaren ska bland annat lämna förslag på
skärpta straff för brott med kopplingar till kriminella
uppgörelser, för narkotikaförsäljning och för dem som
involverar unga i kriminalitet.
Våld i form av skjutningar och sprängningar har ökat i Sverige de senaste
åren. Det gäller också antalet skjutningar med dödlig utgång. Denna brotts‐
lighet har stark koppling till kriminella nätverk, något som också gäller
narkotikabrott, rån och utpressning. För att minska brottsligheten och öka
tryggheten behöver vi intensifiera insatserna mot de kriminella nätverken.
Det straffrättsliga regelverket måste därför skärpas. Det ska vara effektivt
och återspegla allvaret i brottsligheten. Regeringens 34-punktsprogram mot
gängkriminalitet är det största samlade reformpaketet någonsin på området.
Regeringen har redan vidtagit åtgärder beträffande ett drygt tjugotal av
punkterna i programmet. Nu omhändertar vi fyra punkter till och tar ytter‐
ligare steg i kampen mot gängkriminaliteten.

Dir. 2020:62 Straffrättsliga åtgärder mot brott i kriminella nätverk

– Kriminella uppgörelser leder till ytterligare brottslighet genom hämnd‐
aktioner och drabbar även utomstående. Därför ska vi se till att straffen
skärps för brott med kopplingar till kriminella uppgörelser. Vi vill också
skärpa straffen för narkotikaförsäljning, som är en basverksamhet för krimi‐
nella nätverk, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

– Unga ska inte utnyttjas och tillväxten till den kriminella miljön ska stoppas.
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Straffen ska därför skärpas för dem som involverar unga i kriminalitet.

– Genom att skärpa lagstiftningen sätter vi ytterligare tryck på de kriminella
nätverken och gör det ännu svårare att välja den kriminella banan.

Utredaren ska bland annat överväga och lämna förslag till ändringar i lag‐
stiftningen som innebär en skärpt och mer effektiv straffrättslig reglering mot
brott i kriminella nätverk, särskilt brott med kopplingar till kriminella upp‐
görelser och en skärpt straffrättslig reaktion dels mot narkotikaförsäljning,
dels mot dem som involverar unga i kriminalitet.

I utredarens uppdrag ingår vidare att överväga och vid behov lämna förslag
till ändringar i lagstiftningen som innebär att det finns en presumtion för
häktning när allvarliga brott, såsom rån, grov misshandel och grov utpress‐
ning, begås inom ramen för kriminella nätverk.

Uppdraget ska redovisas senast den 11 juni 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Lagförslag gör det möjligt för vissa
myndigheter att utveckla ny teknik
för kontroll av biometriska
uppgifter
Publicerad 05 juni 2020

Regeringen har beslutat en lagrådsremiss med ett
förslag som ska göra det möjligt för Migrationsverket,
Polismyndigheten och utlandsmyndigheterna att
behandla känsliga personuppgifter på utlännings- och
medborgarskapsområdet när det gäller testverksamhet.
Det handlar bland annat om att kunna pröva och
utveckla ny teknik för kontroll av biometriska uppgifter,
som till exempel teknik för ansiktsigenkänning.
EU-lagstiftning som rör utlänningars inresa, utresa och vistelse i medlems-
staterna innehåller i flera fall bestämmelser som möjliggör eller kräver
behandling av känsliga personuppgifter, till exempel ansiktsbilder och
fingeravtryck, i samband med gränskontroll. Det är viktigt att säkerställa att
den programvara och teknik som ska användas för sådana kontroller är
tillförlitlig innan den tas i skarp drift.

Lagrådsremiss: Behandling av känsliga personuppgifter i testverksamhet 

Utlänningsdatalagens nuvarande utformning innebär att det är förbjudet för
Migrationsverket, Polismyndigheten och utlandsmyndigheterna att behandla
känsliga personuppgifter i testverksamhet. I nuläget saknas alltså rättsligt
stöd för att utveckla och testa teknik som kan vara nödvändig för att Sverige
ska uppfylla sina internationella förpliktelser.
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– Förbudet i utlänningsdatalagen innebär ett hinder för berörda myndigheter
att skapa och utveckla nya tekniska system som är nödvändiga för att kunna
göra de kontroller som de är ålagda att utföra. Genom regeringens förslag
kommer vi nu till rätta med detta, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Regeringens förslag innebär att förbudet i utlänningsdatalagen mot att
behandla känsliga personuppgifter i testverksamhet undanröjs. Det innebär
att Migrationsverket, Polismyndigheten och utlandsmyndigheterna, om det är
absolut nödvändigt, kan få behandla känsliga personuppgifter för att till
exempel kontrollera att befintliga it-system fungerar på ett effektivt och
rättssäkert sätt samt pröva och utveckla ny teknik för att kunna delta i det
internationella samarbetet.

Förslaget föreslås träda i kraft den 1 januari 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Migrationsverket skärper kontroller
vid eget boende för asylsökande
Publicerad 05 juni 2020

Regeringen har beslutat att ge Migrationsverket i
uppdrag att kontrollera asylsökandes adresser och
återrapportera antalet fall av misstanke om bidragsbrott.
Uppdraget följer upp de nyligen skärpta reglerna om
eget boende för asylsökande och tar sikte på
kontrollmöjligheter när det gäller begränsningen av
rätten till dagersättning vid eget boende.
En uppgift om adress kan påverka både rätten till och nivån på
dagersättning. När en asylsökande lämnar in en ansökan om dagersättning,
intygar denne också att uppgifterna i ansökan är riktiga. Felaktiga uppgifter
som inte korrigeras kan leda till en polisanmälan.  

Uppdraget innebär att Migrationsverket, inom ramen för sin handläggning av
ansökningar om dagersättning, bland annat kommer att kontrollera att
anmälda adresser är privatadresser och hur många som har uppgivit en viss
adress.

I uppdraget till Migrationsverket ingår också att utvärdera och återrapportera
efterlevnaden av de nya reglerna om eget boende. Det omfattar också
förekomsten av misstanke om bidragsbrott när en sökande anger en adress
till en privatbostad eller lägenhet. Migrationsverket ska i sitt uppdrag även
föreslå andra åtgärder som myndigheten bedömer behövs för att säkerställa
reformen.

– Det ska inte vara möjligt att skriva sig på en postbox, och om någon lämnar
oriktiga uppgifter för att få dagersättning så kan det utgöra ett bidragsbrott
som kan ge böter eller fängelse upp till två år, säger justitie- och
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migrationsminister Morgan Johansson.

Redovisning av uppdraget ska ske den 31 december i år.

Uppdraget ingår som en del i en överenskommelse om eget boende för
asylsökande mellan Socialdemokraterna, Miljöpartiet, Centerpartiet och
Liberalerna.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Stärkt skydd för minoriteten i
aktiebolag och ekonomiska
föreningar
Publicerad 04 juni 2020

Regeringen har i dag beslutat en lagrådsremiss med
förslag som stärker minoritetsskyddet i aktiebolag och
ekonomiska föreningar, som bland annat
bostadsrättsföreningar. Förslagen gör det bland annat
svårare för styrelsen i ett bolag eller en förening att
motarbeta minoritetens rätt till insyn i verksamheten.
För att samarbetet i ett bolag eller en förening ska fungera på bästa sätt bör
aktieägare och medlemmar som inte ingår i den majoritet som kontrollerar
verksamheten ha goda möjligheter till insyn. Förslagen i lagrådsremissen
syftar till att skapa en bättre balans mellan minoritetens intresse och intresset
av en effektiv styrning av företaget.

Lagrådsremiss: Ett ändamålsenligt minoritetsskydd i aktiebolag och
ekonomiska föreningar

Ett problem som har förekommit under senare år är att oseriösa aktörer har
fått inflytelserika positioner i en bostadsrättsförening och därefter misskött
föreningens ekonomi. Genom regeringens förslag blir det möjligt att få till
stånd en så kallad särskild granskning i en sådan förening, utan att frågan
först behandlas på stämman. Detsamma gäller i andra aktiebolag och
ekonomiska föreningar. Den särskilda granskaren, ofta en advokat eller
revisor, utses av Bolagsverket och utför en specialundersökning.

– Förslagen gör det lättare för bland annat medlemmar i bostadsrätts-
föreningar att reda ut eventuella missförhållanden. Om medlemmarna

https://www.regeringen.se/


misstänker att styrelsen missköter sitt uppdrag kan de genom denna
förändring få det klarlagt genom en extern part, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Regeringen föreslår dessutom bland annat

att det införs ett lämplighets- och oberoendekrav för särskilda granskare,
att särskilda granskare ska ha möjlighet att granska verksamhet i
dotterföretag,
att aktieägare i privata aktiebolag respektive medlemmar i ekonomiska
föreningar som ansöker om särskild granskning hos Bolagsverket ska
kunna bli ersättningsskyldiga för arvodet, om ansökan görs trots att det
är uppenbart att granskningen inte behövs, och
att parterna i ett skiljeförfarande om inlösen av minoritetsaktier ges
större möjlighet att komma överens om hur skiljeförfarandet ska
utformas.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En mer effektiv tillgång till
Migrationsverkets personuppgifter
för Säkerhetspolisen
Publicerad 20 maj 2020

Regeringen har i dag beslutat om en
förordningsändring som innebär att Säkerhetspolisen
kan ges direktåtkomst till Migrationsverkets
personuppgifter i fler fall än idag. Syftet är att skapa
bättre förutsättningar för Säkerhetspolisen att bekämpa
bland annat terrorism och brott mot Sveriges säkerhet.
Säkerhetspolisen har redan i dag rätt att få ut uppgifter från Migrationsverket
för sin brottsbekämpning, men det är efter begäran och utlämnandet
förutsätter att det finns personal på plats hos Migrationsverket som kan
bedöma om informationen kan lämnas ut. Detta riskerar att fördröja
tillgången till information som kan behövas när som helst på dygnet, alla
dagar om året.

För att Säkerhetspolisen ska ha tillgång till rätt information i rätt tid ändras
utlänningsdataförordningen så att myndigheten ska få medges direktåtkomst
till sådana uppgifter hos Migrationsverket som Säkerhetspolisen behöver i sin
brottsbekämpande verksamhet.

– För att Säkerhetspolisen, som ska bekämpa terrorism och brott mot
Sveriges säkerhet, ska kunna utföra sitt uppdrag effektivt behöver
myndigheten ha tillgång till adekvat information i rätt tid, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Reformen är ytterligare ett steg i genomförandet av överenskommelsen om
åtgärder mot terrorism mellan Socialdemokraterna, Moderaterna,
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Miljöpartiet de gröna, Centerpartiet, Liberalerna och Kristdemokraterna.

Förslaget träder i kraft den 1 juli 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Åtgärder för att motverka att
områden utan sociala och
ekonomiska utmaningar undantas
ebo-lagstiftningen
Publicerad 15 maj 2020

I en promemoria som i dag skickats ut på remiss
föreslås vissa ändringar som gäller vilka områden som
omfattas av begränsningen av asylsökandes
möjligheter att bo i eget boende med bibehållen
dagersättning.
Sedan den 1 januari 2020 gäller att en asylsökande som bor i ett område med
socioekonomiska utmaningar som huvudregel inte har rätt till dagersättning
eller särskilt bidrag enligt lagen (1994:137) om mottagande av asylsökande
m.fl. Därigenom förväntas fler asylsökande i stället välja att bo i områden
med bättre förutsättningar för ett hållbart mottagande.

Vissa av regeringen utpekade kommuner får anmäla till Migrationsverket att
en eller flera delar av kommunen ska omfattas av regleringen.

Förslagen i promemorian innebär att länsstyrelsen ges möjlighet att förhindra
att en kommun anmäler ett område om det står klart att områdets sociala och
ekonomiska förhållanden inte motiverar en anmälan.

– Syftet med begränsningen har hela tiden varit att den ska omfatta områden
med sociala och ekonomiska utmaningar. Vi föreslår nu vissa ändringar som
förhindrar att en kommun anmäler ett område i strid med regleringens syfte,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.
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Förslaget i promemorian bygger på en överenskommelse mellan regeringen,
Centerpartiet och Liberalerna.

Förordningsändringarna föreslås träda i kraft den 15 augusti 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ett förstärkt straffrättsligt skydd för
vissa samhällsnyttiga funktioner
Publicerad 15 maj 2020

En särskild utredare utses som får i uppdrag att ta
ställning till hur det straffrättsliga skyddet kan stärkas
för utövare av vissa samhällsnyttiga funktioner som till
exempel hälso- och sjukvårdspersonal. Utredaren ska
också ta ställning till om det behövs ett förstärkt
straffrättsligt skydd för journalister och andra som på ett
jämförbart sätt utövar sin yttrandefrihet.
– Det är helt oacceptabelt att de personer som utövar samhällsviktiga
funktioner och har till uppgift att hjälpa andra utsätts för våld, hot och
trakasserier. Det är i förlängningen ett angrepp på det demokratiska
samhället. Det straffrättsliga skyddet för dessa grupper måste vara
ändamålsenligt och starkt och därför tillsätter vi nu den här utredningen som
bland annat ska över vilka som är i behov av ett förstärkt skydd och hur det
bäst kan uppnås, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Dir. 2020:54 Ett förstärkt straffrättsligt skydd för vissa samhällsnyttiga
funktioner och några andra straffrättsliga frågor

Uppdraget innebär att utredaren ska ta ställning till vilka samhällsnyttiga
funktioner som behöver ett förstärkt straffrättsligt skydd och hur det bör
utformas. I dag omfattas vissa inte av det förstärkta straffrättsliga skydd som
föreskrivs för tjänstemän i brottsbalken. Till exempel faller vissa angrepp
mot ambulans- och räddningstjänstpersonal under utryckning utanför
skyddet, eftersom den verksamheten inte alltid innefattar
myndighetsutövning.

Utredaren ska även ta ställning till om det finns behov av ett förstärkt
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straffrättsligt skydd mot brott som riktar sig mot någon som utövar sin
yttrandefrihet, särskilt inom ramen för yrkesmässigt bedriven
nyhetsförmedling eller annan journalistisk verksamhet.

Utredaren ska också analysera behovet av en lagändring som innebär att
brottet våld eller hot mot tjänsteman delas upp och att straffskalan för våld
mot tjänsteman skärps.

Slutligen ska utredaren överväga om det straffrättsliga tjänstefelsansvaret bör
utvidgas samt om straffskalan för brott mot tystnadsplikten bör skärpas.

Utredare blir hovrättsrådet, tillika vice ordförande på avdelning, Anne Rapp.

Uppdraget ska redovisas senast den 12 november 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En möjlighet att besluta om
förskottsbetalning vid utlämnande
av kopior av allmänna handlingar
Publicerad 14 maj 2020 Uppdaterad 14 maj 2020

Det förekommer att den som begär ut kopior av
allmänna handlingar hos myndigheter inte betalar den
föreskrivna avgiften för detta. Därför har regeringen
idag beslutat en lagrådsremiss med ett förslag som ska
göra det möjligt för myndigheter att helt eller delvis ta
betalt för kopiorna i förväg.
Att kunna ta del av allmänna handlingar är en viktig del i det demokratiska
samhället. Den som önskar ta del av en allmän handling har rätt att få en
kopia av handlingen mot en fastställd avgift. Samtidigt förekommer det att
personer som begärt ut kopior av allmänna handlingar inte betalar avgiften.
För att komma till rätta med detta föreslår regeringen i en lagrådsremiss att
en bestämmelse införs i offentlighets- och sekretesslagen.

Lagrådsremiss: Förskottsbetalning i vissa ärenden om utlämnande av allmän
handling

Lagändringen ska göra det möjligt för en myndighet att i ett enskilt fall
kunna besluta att den som begär att få en kopia av en allmän handling ska
betala avgiften helt eller delvis innan kopian lämnas ut.

Genom att avvakta med att kopiera handlingarna till dess att avgiften har
betalats kan en myndighet försäkra sig om att få betalt för framställandet av
kopior redan innan den avsätter resurser för kopiering och annan
administrativ hantering i ärendet. Den enskilde kan samtidigt på ett tidigt
stadium få klart besked om förväntad kostnad för begärda kopior.
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Det finns också skäl att anta att till exempel sådana frekventa framställningar
som uppfattas som okynnesframställningar skulle minska i antal om
myndigheterna regelmässigt såg till att sökanden faktiskt betalade avgifterna.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 januari 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fysisk närvaro inte ett krav för
bolags- och föreningsstämmor
under virusutbrottet
Publicerad 07 maj 2020

I dag har regeringen beslutat en proposition med
ytterligare tillfälliga åtgärder som ska underlätta
genomförandet av bolags- och föreningsstämmor under
det pågående virusutbrottet.
Med anledning av coronapandemin infördes nyligen en tillfällig lag som
underlättar för bolag och föreningar att använda sig av bland annat insamling
av fullmakter och poströstning vid en stämma för att minimera det fysiska
deltagandet. Nu föreslår regeringen ytterligare åtgärder som syftar till att
motverka smittspridningen.

Prop. 2019/20:163 Fler tillfälliga åtgärder för att underlätta genomförandet
av bolags- och föreningsstämmor 

Förslagen i regeringens proposition innebär att en stämma ska kunna hållas
helt utan fysisk närvaro, antingen digitalt i kombination med poströstning
eller genom att aktieägarna eller medlemmarna bara deltar genom
poströstning. Om stämman hålls med enbart poströstning, ska aktieägare och
medlemmar kunna ta tillvara även andra rättigheter än rösträtten per post.

– Förslagen gör det lättare för bolag och föreningar att hålla sina stämmor
under det pågående virusutbrottet. Risken för smittsmidning minskar
samtidigt som aktieägare och medlemmar får möjlighet att utöva sina
rättigheter, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Förslagen omfattar bland annat aktiebolag, ekonomiska föreningar,
bostadsrättsföreningar och företag på finansmarknaden.
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De nya reglerna föreslås träda i kraft den 18 maj 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredare ska föreslå åtgärder mot
coronarelaterad brottslighet
Publicerad 07 maj 2020 Uppdaterad 07 maj 2020

I dag utses en utredare som ska analysera och föreslå
åtgärder som minskar risken för brott kopplade till de av
de coronarelaterade stödåtgärderna som har
statsfinansiella och samhällsekonomiska konsekvenser.
Utredare blir Stefan Strömberg.
– Det har varit betydelsefullt att regeringen snabbt kunnat ta fram en mängd
åtgärder för att minska skadeverkningarna. De nödvändiga analyser av bland
annat risken för brott, som annars alltid görs i samband med att nya åtgärder
beslutas, har inte alltid till fullo hunnits med. Det är viktigt att vi täpper till
kryphål som annars kan användas för att missbruka stödåtgärderna, säger
justitieminister Morgan Johansson.

Utredaren ska i sitt arbete analysera vilka risker för brott som kan vara
förknippade med åtgärderna, och om det finns risk för att brott kan bli
svårare att upptäcka, utreda och beivra med anledning av dem.

Han ska föreslå åtgärder för att komma till rätta med de eventuella risker
som finns och lämna förslag på en modell för konsekvensanalyser när det
gäller brottsligheten, som i framtiden ska kunna användas när det inte finns
tid för sådana i samband med beslut av stödåtgärder.

Utredaren ska rapportera till Regeringskansliet kontinuerligt och lämna en
slutrapport vid årets slut.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med Morgan Johansson
med anledning av det pågående
virusutbrottet
Publicerad 07 maj 2020 Uppdaterad 06 maj 2020

I dag, torsdag den 7 maj, klockan 08.45 håller justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson en pressträff
med anledning av coronapandemin. Var vänlig
observera begränsningarna i antal personer som kan
närvara.

Tid: 7 maj 2020 kl. 08.45
Plats: Regeringskansliet, Bella. Entré via Rödbodgatan 6, Stockholm

Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på Regeringskansliets Youtube och
på regeringens Instagramkonto.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skärpta regler för utvisning på
grund av brott
Publicerad 30 april 2020

Regeringen har i dag beslutat att tillsätta en utredning
som ska lämna förslag på hur man kan åstadkomma
skärpta regler för utvisning på grund av brott.
Inriktningen är att fler än i dag ska utvisas.
– Stödet och förtroendet för rättsstaten och migrationspolitiken är beroende
av att utlänningar som kommer till landet, precis som vi som bor här, följer
de lagar som finns och avhåller sig från kriminalitet. När en utlänning gör sig
skyldig till allvarlig eller upprepad brottslighet i Sverige måste det finnas
förutsättningar att besluta om utvisning. Med skärpta regler är inriktningen
att fler personer än idag ska kunna utvisas, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Dir. 2020:44 Skärpta regler för utvisning på grund av brott

Utredaren ska se över den så kallade straffvärdegränsen som innebär att för
sådana brott där straffvärdet inte når upp till ett års fängelse är utvisning inte
aktuellt. Även hur vistelsetid och anknytningen till Sverige ska beaktas ingår
i utredarens uppdrag. De nuvarande reglerna ger ett starkt skydd mot
utvisning efter en viss tid i Sverige, även om det begångna brottet är
allvarligt.

Hedersrelaterad brottslighet och hatbrott måste bemötas med bestämda
åtgärder av samhället. Utredaren ska därför särskilt ta ställning till hur
reglerna för utvisning vid denna typ av brottslighet kan skärpas.  

Det ska även utredas hur man kan stärka skyddet mot utvisning av
brottsoffer. Den som blir utsatt för hedersrelaterad brottslighet ska inte
riskera utvisning på grund av detta. Det skulle till exempel kunna gälla
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brottsoffer, vars anknytning till Sverige har upphört i och med brottet.
Utredaren ska också ta ställning till om skyddet för offer för människohandel
behöver förstärkas för att förbättra möjligheterna till återhämtning och
medverkan i en rättsprocess mot de ansvariga.

Utredningen ska även göra en översyn av bestämmelserna om att neka och
återkalla uppehållstillstånd när det framkommer att en utlänning har gjort sig
skyldig till allvarlig brottslighet som hanteras av ett annat lands rättsväsende.

Uppdraget är en del av januariavtalet som är en sakpolitisk överenskommelse
mellan regeringen, Centerpartiet och Liberalerna. Det ska redovisas senast
den 30 juni 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Tillfälliga regler för att kunna hålla
bolags- och föreningsstämmor
utan fysiskt deltagande
Publicerad 30 april 2020 Uppdaterad 30 april 2020

Regeringen har i dag beslutat en lagrådsremiss med
förslag till fler tillfälliga åtgärder för att underlätta
genomförandet av bolags- och föreningsstämmor under
det pågående virusutbrottet. Förslagen innebär att en
stämma ska kunna hållas helt utan fysisk närvaro.
– Regeringens förslag gör det lättare för bolag och föreningar att hålla sina
stämmor utan risk för smittspridning. Förslagen ger samtidigt aktieägare och
medlemmar möjlighet att utöva sina rättigheter utan alltför stora
inskränkningar, säger justitieminister Morgan Johansson.

Lagrådsremiss: Fler tillfälliga åtgärder för att underlätta genomförandet av
bolags- och föreningsstämmor

Under de närmaste månaderna håller de allra flesta av landets aktiebolag och
ekonomiska föreningar sina årsstämmor. För att motverka smittspridningen
är det viktigt att det fysiska deltagandet vid stämmorna minimeras. Nyligen
infördes därför en tillfällig lag som underlättar för bolag och föreningar att
använda sig av bland annat insamling av fullmakter och poströstning vid en
stämma.

Nu föreslår regeringen ytterligare åtgärder. Förslagen innebär att en stämma
ska kunna hållas helt utan fysisk närvaro, antingen digitalt i kombination
med poströstning eller genom att aktieägarna eller medlemmarna bara deltar
genom poströstning. Om stämman hålls med enbart poströstning, ska
aktieägare och medlemmar kunna ta tillvara även andra rättigheter än
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rösträtten per post.

Förslagen omfattar bland annat aktiebolag, ekonomiska föreningar,
bostadsrättsföreningar och företag på finansmarknaden.

De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 juni 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen underlättar för
domstolarna att prioritera under
det pågående virusutbrottet
Publicerad 27 mars 2020

Regeringen har i dag beslutat att flytta fram en ny
kvällsberedskap vid tingsrätterna som var tänkt att börja
gälla nästa vecka. Detta för att domstolarnas resurser
istället ska kunna inriktas på att avgöra de mest
prioriterade målen.
Enligt beslut från regeringen skulle en ny beredskap vid tingsrätterna för att
förordna offentliga försvarare utanför ordinarie öppet- och beredskapstider
träda i kraft den 1 april 2020. Med hänsyn till att domstolarnas verksamhet
är påverkade av utbrottet av det nya coronaviruset så har Domstolsverket
och facket framfört att kvällsberedskapen bör skjutas upp.

Genom att flytta fram ikraftträdandet för beredskapen underlättar regeringen
för domstolarna att prioritera i verksamheten. Domarresurserna behöver
användas för de mest prioriterade uppgifterna som häktningsförhandlingar,
frihetsberövade mål, ungdomsmål, akuta familjemål och konkurser.
Tingsrätterna arbetar intensivt med att prioritera och rikta resurserna rätt
samtidigt som många medarbetare som en följd av Folkhälsomyndighetens
rekommendationer inte är på arbetet.

– Det är inte lämpligt att i nuläget lägga nya uppgifter på domstolarna. Det är
en bedömning som även Sveriges advokatsamfund och Åklagarmyndigheten
delar. Regeringen har därför hörsammat domstolarnas och fackets önskemål
om att skjuta fram kvällsberedskapen till den 1 september 2020, säger
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson. 
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Parlamentarisk kommitté ska
utreda valsystemet
Publicerad 27 mars 2020

Regeringen har beslutat att tillsätta en parlamentarisk
kommitté för att utreda vissa delar av valsystemet. Det
handlar bland annat om att se över behovet av att stärka
skyddet mot manipulationer.
Valmyndighetens samlade bild från valen till riksdag, kommun och region
2018 samt valet till Europaparlamentet 2019 är att de har kunnat genomföras
på ett korrekt, effektivt och rättssäkert sätt. Samtidigt så har
Säkerhetspolisen och Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB)
gjort bedömningen att riskerna för informationspåverkan och hoten mot
valens genomförande på senare tid har ökat. Under röstningsperioden
identifierades till exempel försök till sabotage genom stöld av valsedlar på
några förtidsröstningsställen. I andra fall rörde det sig om felaktiga rykten om
att valsedlar stulits trots att de inte varit försvunna.

Dir. 2020:30 Stärkt skydd mot manipulationer av valsystemet

De samlade erfarenheterna från 2018 och 2019 års val motiverar att initiativ
nu tas till att göra en översyn av vissa delar av valsystemet i syfte att stärka
förtroendet för valsystemet och stärka dess motståndskraft mot
manipulationer.

En parlamentarisk kommitté ska utreda behovet av att stärka skyddet mot
manipulationer av valsystemet. Kommittén ska också utreda behovet av att
ytterligare stärka skyddet av fria och hemliga val och öka tillgängligheten för
vissa väljargrupper. Kommittén ska bland annat:

analysera behovet av ett utpekat ansvar för samordning av
säkerhetsfrågor vid val,
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bedöma om skyddet mot påverkan på väljarna vid röstningen är
tillräckligt eller om det kan stärkas,
utvärdera reformen med avskärmningar av valsedelställ och analysera
behovet av åtgärder för att ytterligare minska riskerna för
manipulationer av valsystemet, och
föreslå åtgärder som kan förbättra möjligheten för väljargrupper med
svårighet att med nuvarande röstningsförfarande utnyttja sin rösträtt.

Direktiven har tagits fram i samråd mellan regeringen, Centerpartiet och
Liberalerna och bygger på januariavtalet.

Arbetet kommer att bedrivas i en parlamentariskt sammansatt kommitté som
ska ledas av tidigare statsrådet och vice statsministern Lena Hjelm Wallén
som ordförande.

Kommittén ska redovisa sitt uppdrag senast den 15 oktober 2021. 



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ungdomsövervakning ny påföljd
för unga personer som begår
allvarliga brott
Publicerad 17 mars 2020

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag på en ny påföljd,
ungdomsövervakning, för unga lagöverträdare.
Lagändringarna är en punkt i regeringens 34-
punktsprogram med ytterligare åtgärder mot
gängkriminaliteten.
– Det är viktigt att vi har tydliga och konsekventa ungdomspåföljder som kan
bidra till att både förebygga och hindra nya brott. Den här påföljden kommer
att täppa till en lucka i påföljdssystemet i de fall där en ung person har begått
allvarlig brottslighet, men det inte finns tillräckliga skäl för sluten
ungdomsvård, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Prop. 2019/20:118 Ungdomsövervakning

Ungdomsövervakning bör i första hand komma i fråga för den som vid
lagföringstillfället är under 18 år. Den som fyllt 18 men inte 21 år ska få
dömas till ungdomsövervakning endast om det finns särskilda skäl för det.
Påföljden ska kunna utdömas i de fall där varken ungdomsvård eller
ungdomstjänst är tillräckligt ingripande påföljder med hänsyn till
brottslighetens straffvärde och art samt den unges tidigare brottslighet.
Domstolen ska få bestämma tiden för påföljden till mellan sex månader och
ett år och Kriminalvården ska ansvara för verkställigheten.

Den som dömts till ungdomsövervakning ska bland annat vara skyldig att
följa en verkställighetsplan. Planen ska innehålla föreskrifter om
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rörelseinskränkningar, som utgångspunkt i form av ett förbud att lämna
bostaden under helgkvällar och helgnätter, så kallad helghemarrest. Förbudet
ska övervakas med fotboja. Vid behov får en sådan inskränkning ersättas
med till exempel ett förbud att under vissa tider vara på en viss plats. Även
ett sådant förbud ska övervakas med fotboja.

I påföljden ingår också en skyldighet att regelbundet träffa en särskild
koordinator, som ska utses av Kriminalvården. Den dömde får inte använda
alkohol eller narkotika under verkställigheten, vilket kan kontrolleras med
provtagning. Dessutom kan påföljden innehålla föreskrifter om bland annat
skolgång och vård, i syfte att förebygga återfall i brott eller annan ogynnsam
utveckling hos den dömde.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Försöksverksamhet med
snabbare lagföring av brott byggs
ut över landet
Publicerad 12 mars 2020

I januari i år byggdes försöksverksamheten med ett
snabbförfarande i brottmål ut till att omfatta hela
polisregion Stockholm. Regeringen har i dag beslutat
om nästa steg i utbyggnaden. Det innebär att
försöksverksamheten byggs ut till delar av övriga
polisregioner från januari 2021.
– Försöket som hittills genomförts i Stockholm har fallit väl ut och gett både
snabbare lagföring och bättre kvalitet i utredningarna. Nu ser vi till att
arbetssättet kan testas också i andra delar av landet, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Försöksverksamheten byggs ut till Gävle, Göteborg, Hudiksvall, Norrköping,
Karlstad, Luleå och Växjö vilket innebär att den kommer finnas i samtliga
polisregioner från januari 2021.

Det är Polismyndigheten, Åklagarmyndigheten, Rättsmedicinalverket,
Kriminalvården och Domstolsverket som gemensamt tagit fram planen för
vilka orter som utbyggnaden sker till. Myndigheterna har nu fått i uppdrag
att tillsammans med berörda tingsrätter bygga ut försöksverksamheten i
enlighet med planen. I och med att snabbförfarandet bygger på en ökad
samverkan mellan aktörerna i rättskedjan är det viktigt att utbyggnaden sker
till orter där det lokalt finns intresse och förutsättningar att delta i försöket.

Försöksverksamheten pågår till och med 2022. Att den fortsätter byggas ut
och att snabbförfarandet därefter ska bli möjligt att använda i hela landet är
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en punkt i regeringens 34‑punktsprogram med åtgärder mot
gängkriminaliteten. Regeringen har nyligen gett en utredare i uppdrag att
utreda hur snabbförfarandet ska göras permanent.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen

Pressträff med statsministern
Publicerad 11 mars 2020 Uppdaterad 11 mars 2020

Onsdag 11 mars höll statsminister Stefan Löfven
pressträff tillsammans med socialminister Lena
Hallengren, justitieminister Morgan Johansson samt
rikspolischef Anders Thornberg.

Tid: 11 mars 2020 kl. 20.15
Plats: Regeringskansliet, kvarteret Björnen
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Enklare att kamerabevaka i
kollektivtrafik och på flygplatser
Publicerad 10 mars 2020

Regeringen har idag överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag som gör det enklare att
kamerabevaka i kollektivtrafik och på flygplatser.
Förslaget innebär att kravet på tillstånd för
kamerabevakning på sådana platser tas bort.
– Kameror ska snabbt och enkelt kunna sättas upp på bussar, tåg, hållplatser,
stationer och flygplatser. Det handlar både om att förebygga brottslighet och
att underlätta utredningsarbetet när brott väl har begåtts, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Prop. 2019/20:109 Kamerabevakning i kollektivtrafik och apotek – ett
enklare förfarande

Regeringen föreslår att kamerabevakningslagen ändras så att kravet på
tillstånd till kamerabevakning tas bort för bevakning i färdmedel som
används i kollektivtrafiken och för stations-, terminal- och hållplatsområden
som används för sådan trafik. Kravet på tillstånd tas också bort för
bevakning av flygplatser och i apotek.

Lagändringarna förbättrar möjligheterna att använda kamerabevakning i
kollektivtrafiken och på flygplatser i bland annat brottsbekämpande och
ordningshållande syften. Ändringarna ger också apoteken samma
förutsättningar som andra butiker att sätta upp kameror.

Genom den allmänna dataskyddsregleringen kommer det även i
fortsättningen finnas ett starkt skydd den personliga integriteten.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 augusti 2020.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Stärkt sekretesskydd för hotade
personer och effektivare
handläggning av hyrestvister
Publicerad 10 mars 2020

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag som gör det möjligt att
hemlighålla var parter i hyres- och arrendenämnder
som lever med en hotbild bor någonstans. Regeringen
lämnar också förslag som bidrar till att hyrestvister kan
avgöras betydligt snabbare än i nuläget.
I dagsläget finns ingen möjlighet att hålla hemligt var parter i hyres- och
arrendenämnder som lever med en hotbild har sin bostad. Det beror på att
hyres- och arrendenämnder registrerar fastighetsbeteckningar, som i princip
fungerar som en adressuppgift, i sina ärenden, samtidigt som
fastighetsbeteckningar undantas från det sekretesskydd som finns för att
skydda hotade och förföljda personer. Genom regeringens förslag blir det
möjligt att sekretessbelägga fastighetsbeteckningar i hyres- och
arrendenämnder, så att hotade och förföljda personer kan skyddas i den
verksamheten.

Prop. 2019/20:95 Stärkt sekretesskydd för hotade personer och snabbare
handläggning av vissa hyrestvister

Regeringen föreslår också att det ska införas en regel för Svea hovrätts
handläggning av mål om ändring av hyresvillkor som begränsar möjligheten
för en part att åberopa en omständighet eller ett bevis som inte har lagts fram
i hyresnämnden.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2020.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förbud mot spridning av bilder
från rättegångar
Publicerad 10 mars 2020

Regeringen överlämnar i dag en proposition till
riksdagen med förslag om att spridning av bilder från
rättegångar ska kriminaliseras. Syftet är att stärka
tryggheten hos målsägande och vittnen och att öka
viljan att medverka i rättsprocesser.
Det är förbjudet att fotografera under rättegångar men i dagsläget finns det
inte något förbud mot att sprida bilderna, vilket regeringen vill ändra på.
Detta eftersom det bland annat finns en risk att personer inte vill medverka i
rättsprocesser om de riskerar att bli uthängda med bild på exempelvis
internet eller i sociala medier.

Prop. 2019/20:88 Ett förbud mot spridning av bilder från rättegångar

– Att den som är vittne eller målsägande känner sig trygg i rättssalen är
avgörande både för att personer ska våga vittna och för samhällets förmåga
att klara upp brott. Genom denna förändring stärks tryggheten i svenska
domstolar, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Enligt regeringens förslag ska kriminaliseringen gälla bilder på personer och
ha en straffskala som omfattar böter och fängelse i högst 6 månader.

Det största problemet bedöms vara privatpersoner som fotograferar och
lägger ut bilder. Grundlagsskyddade medier omfattas inte av förbudet.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2020.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Myndighetsgemensamt arbete mot
grov och organiserad brottslighet
förstärks
Publicerad 03 mars 2020 Uppdaterad 03 mars 2020

Regeringen fattar denna vecka beslut om att de tolv
myndigheter som deltar i det myndighetsgemensamma
arbetet mot grov och organiserad brottslighet får denna
uppgift inskriven i sina respektive instruktioner.
Enligt punkt 8 i regeringens 34-punktsprogram med åtgärder mot
gängkriminalitet så ska det myndighetsgemensamma arbetet mot grov och
organiserad brottslighet förstärkas. Det handlar bland annat om att
styrningen av det myndighetsgemensamma arbetet ska vidareutvecklas och
tydliggöras genom att uppgiften förs in i berörda myndigheters instruktioner.

De ändringar regeringen nu beslutar om kommer att tydliggöra att det
myndighetsgemensamma arbetet mot grov och organiserad brottslighet är en
prioriterad fråga.

– Regeringen menar allvar med att hela samhällets kraft ska riktas mot att
knäcka den grova och organiserade brottsligheten. Nu ändrar vi
instruktionerna för 12 myndigheter i detta arbete så att deras uppgift och
samarbete förtydligas och formaliseras, som en följd av beslut från
regeringens 34-punktsprogram. Detta ger en tydlighet i arbetet och stärker
förutsättningarna för att knäcka den grova och organiserade brottsligheten,
säger inrikesminister Mikael Damberg.

Myndigheterna vars instruktioner det gäller är Polismyndigheten,
Säkerhetspolisen, Åklagarmyndigheten, Ekobrottsmyndigheten,
Kriminalvården, Kustbevakningen, Skatteverket, Tullverket,
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Kronofogdemyndigheten, Migrationsverket, Försäkringskassan och
Arbetsförmedlingen.

Ändringarna träder i kraft den 31 mars 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Anita Linder utsedd till utredare för
utredning om
arbetskraftsinvandring
Publicerad 28 februari 2020

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson har
förordnat Anita Linder, lagman vid Kammarrätten i
Stockholm, som särskild utredare i utredningen om
åtgärder för att attrahera internationell kompetens och
motverka utnyttjande av arbetskraftsinvandrare.
Anita Linder ska bland annat ta ställning till hur en ny grund för
uppehållstillstånd ska utformas som ska underlätta för högkvalificerade
personer som vill söka arbete eller starta företag i Sverige och åtgärder för
att motverka så kallade kompetensutvisningar. Hon ska också kartlägga
problem kopplade till missbruk av reglerna och lämna förslag på åtgärder.

Uppdraget bygger på en överenskommelse mellan regeringen, Centerpartiet
och Liberalerna.

Delar av uppdraget ska redovisas i ett delbetänkande senast den 1 februari
2021. Övriga delar ska redovisas senast den 1 november 2021.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Utredning tillsätts för att överväga
utökade möjligheter att göra
utländska föräldraskap gällande i
Sverige
Publicerad 28 februari 2020 Uppdaterad 28 februari 2020

Den föräldraskapsrättsliga lagstiftningen ska fungera,
även för regnbågsfamiljer. Regeringen har därför i dag
beslutat att tillsätta en utredning med uppdraget att se
över hur utländska föräldraskap i större utsträckning
kan erkännas i Sverige.
– Lagstiftningen måste utvecklas i takt med samhället och ta hänsyn till att
familjer ser olika ut. Nu tar vi ett viktigt steg framåt för att säkerställa att vår
lagstiftning fungerar för olika familjer, även de som flyttar hit från andra
länder, säger jämställdhetsminister Åsa Lindhagen.

Utökade möjligheter att göra utländska föräldraskap gällande i Sverige, Dir.
2020:19

I utredningsuppdraget ingår bland annat att

ta ställning till hur den kvinna i en samkönad relation som inte har fött
barnet och som i utlandet anses vara barnets förälder ska kunna anses
vara barnets förälder även efter en flytt till Sverige,
analysera konsekvenserna av att det saknas regler som gör det möjligt
att, när en familj flyttar till Sverige, här göra ett utländskt moderskap
gällande, och överväga att införa regler om utländska moderskap, och
analysera i vilka fall det med hänsyn till bland annat barnets rätt till
privatliv kan krävas att ett barn som tillkommit genom ett internationellt
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surrogatarrangemang får en rättslig relation till en tilltänkt förälder i
Sverige erkänd, trots att det saknas lagstöd för föräldraskap i svensk rätt.

Amina Lundqvist, administrativ direktör i Stockholms tingsrätt, har åtagit sig
uppdraget som särskild utredare. Uppdraget ska redovisas senast den 21 juni
2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utökade kontroll- och stödåtgärder
för personer som har dömts till
skyddstillsyn
Publicerad 27 februari 2020

Regeringen har nu arbetat fram ytterligare ett förslag
som omfattas av 34-punktsprogrammet med åtgärder
mot gängkriminaliteten. Förslaget innebär bland annat
ökade möjligheter att bestämma var den som har dömts
till skyddstillsyn, eller som villkorligt frigetts från ett
fängelsestraff, får vistas.
I promemorian, som i dagarna kommer att skickas ut på remiss, föreslås
förtydliganden för både villkorligt frigivna och skyddstillsynsdömda som
innebär att föreskrifter ska kunna beslutas som innebär ett krav på att den
dömde ska vistas på en viss plats eller område, liksom ett förbud att vistas på
vissa platser och områden. Det kan till exempel handla om att den dömde
ska befinna sig på sitt kontrollerade boende nattetid, eller att personen inte
får vistas på platser där narkotikaförsäljning är vanligt förekommande, eller
där andra kriminellt belastade vistas eller bor. Det kan också handla om
förbud att vistas i närheten av där ett brottsoffer bor.

Även utökade möjligheter till elektronisk övervakning av beslutade
föreskrifter för båda kategorierna av dömda föreslås.

– De utökade möjligheterna till kontroll över var dömda befinner sig kommer
bli ett viktigt verktyg i Kriminalvårdens arbete med att förhindra återfall i
brott, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

I promemorian föreslås också att övervakningstiden för den som har dömts
till skyddstillsyn förlängs från ett år, till tre år. Under denna tid kan
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Kriminalvården arbeta aktivt med att öka motivationen hos den dömde att
förändra ett kriminellt beteende och i stället anpassa sig i samhället.  

Även möjligheter att kontrollera alkohol- och drogfrihet utökas.
Kriminalvården får till exempel större möjligheter att föreskriva om
drogtester. I dag krävs det att den dömde samtidigt får en föreskrift om vård
eller behandling för att drogtester ska kunna göras, detta krav föreslås nu tas
bort.

Bryter den skyddstillsynsdömde mot de nya reglerna riskerar man att få sin
skyddstillsyn omvandlad till ett fängelsestraff. 

Förslagen föreslås träda i kraft den 1 januari 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med Morgan Johansson
och Mikael Damberg om 34-
punktsprogrammet
Publicerad 26 februari 2020 Uppdaterad 27 februari 2020

Torsdag den 27 februari håller justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg en gemensam
pressträff.

Tid: 27 februari 2020 kl. 11.30
Plats: Bella, entré via Rödbodgatan 6, Stockholm

Under pressträffen presenterar statsråden nyheter kopplat till 34-
punktsprogrammet och ger en lägesrapport om regeringens arbete mot
gängkriminalitet och annan organiserad brottslighet.

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inställt: Morgan Johansson
besöker Norrtälje tingsrätt och
Kriminalvårdens anstalt i
Österåker
Publicerad 25 februari 2020

(Inställt) Onsdag den 26 februari gör justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson
verksamhetsbesök i Norrtälje och Österåker.
Under onsdagen besöker Morgan Johansson först Norrtälje tingsrätt där han
bland annat informerar sig om dess arbete med snabbare lagföring. I
Norrtälje möter statsrådet också representanter för Trygg i Norrtälje
kommun (Tink) som har till uppdrag att i trygghetsarbetet samverka med
kommunen, polisen, andra myndigheter, företag, föreningar med flera.

I samband med besöket finns en särskilt avsatt tid för media.

Datum och tid: onsdag den 26 februari kl. 11.15
Plats: Norrtälje tingsrätt, Astrid Lindgrens gata 7, Norrtälje

Därefter reser statsrådet till kriminalvårdsanstalten i Österåker.

För mer information, kontakta pressekreterare Adriana Haxhimustafa.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mer lätthanterligt system för
brottsskadeersättning genom
slopat grundavdrag
Publicerad 20 februari 2020 Uppdaterad 20 februari 2020

Regeringen har i dag beslutat om en proposition till
riksdagen med förslag om att brottsoffer som får
brottsskadeersättning för skada till följd av brott ska
slippa avdrag från ersättningen. Förslaget är en del av
regeringens arbete med att stärka brottsoffrens
ställning.
Förslaget innebär att det så kallade grundavdraget avskaffas vid
bestämmande av brottskadeersättning – det vill säga den statliga ersättning
som brottsoffer kan ansöka om när de vill ha ersättning för skada till följd av
brott.

Inget grundavdrag vid bestämmande av brottsskadeersättning, Prop.
2019/20:87

Syftet med ändringen är att systemet för brottsskadeersättning ska bli mer
lätthanterligt och lättbegripligt för brottsoffer. I dag görs ett grundavdrag på
1 500 kronor från brottsskadeersättningen för de flesta av de brottsoffer som
beviljas brottsskadeersättning. I vissa undantagsfall görs dock inget avdrag,
exempelvis när ett barn bevittnat brott eller om det annars finns särskilda
skäl. Förslaget innebär att alla brottsoffer behandlas lika och får en
förmånligare behandling, det vill säga alltid får ersättning även för den del av
skadan som motsvarar grundavdraget.

Förslaget innebär också ett förbättrat genomslag för tillämpningen av
terrorismdirektivets brottsofferbestämmelser i Sverige.
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Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2020.

Propositionen är en del av regeringens arbete för att stärka brottsoffers
ställning genom flera åtgärder. I december 2019 fattades till exempel beslut
om att tillsätta en utredning i syfte att stärka brottsoffers rätt till skadestånd
och möjlighet att få ut sådan ersättning. I sitt regleringsbrev till
Brottsoffermyndigheten för budgetåret 2020 gav regeringen även
myndigheten i uppdrag att bland annat förbättra det digitala bemötandet av
brottsutsatta.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ungdomsövervakning ny påföljd
för unga lagöverträdare
Publicerad 13 februari 2020

Det är viktigt med tydliga och konsekventa påföljder för
att förebygga och hindra att unga personer fortsätter att
begå brott. I dag saknas i vissa fall ett påföljdsalternativ
som är trovärdigt och lämpligt vid allvarlig brottslighet
och i återfallssituationer. Därför har regeringen beslutat
en lagrådsremiss med förslag på en ny påföljd för unga
lagöverträdare, nämligen ungdomsövervakning.
– Den här påföljden kommer att täppa till en lucka i påföljdssystemet i de fall
där en ung person har begått allvarlig brottslighet, men det inte finns
tillräckliga skäl för sluten ungdomsvård. Ungdomsövervakning kommer
därmed att kunna väljas som påföljd vid bland annat allvarligare våldsbrott
och rån, men också vid till exempel grova vapenbrott och narkotikabrott,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Lagrådsremiss: Ungdomsövervakning

Enligt regeringens förslag ska den som är under 21 år kunna dömas till
ungdomsövervakning i fall där varken ungdomsvård eller ungdomstjänst är
tillräckligt ingripande påföljder med hänsyn till brottslighetens straffvärde
och art samt den unges tidigare brottslighet. Den som är över 18 år ska få
dömas till ungdomsövervakning endast om det finns särskilda skäl för det.
Domstolen ska få bestämma tiden för påföljden till mellan sex månader och
ett år och Kriminalvården ska ansvara för verkställigheten.

Den som dömts till ungdomsövervakning ska bland annat vara skyldig att
följa en verkställighetsplan. Planen ska innehålla föreskrifter om
rörelseinskränkningar, som utgångspunkt i form av ett förbud att lämna
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bostaden under helgkvällar och helgnätter, så kallad helghemarrest. Förbudet
ska övervakas med fotboja. Vid behov får en sådan inskränkning ersättas
med till exempel ett förbud att under vissa tider vara på en viss plats. Även
ett sådant förbud ska övervakas med fotboja.

I påföljden ingår också en skyldighet att regelbundet träffa en särskild
koordinator, som ska utses av Kriminalvården. Den dömde får inte använda
alkohol eller narkotika under verkställigheten, vilket kan kontrolleras med
provtagning. Dessutom kan påföljden innehålla föreskrifter om bland annat
skolgång och vård, i syfte att förebygga återfall i brott eller annan ogynnsam
utveckling hos den dömde.

Lagändringarna är en punkt i regeringens 34-punktsprogram med åtgärder
mot gängkriminaliteten och föreslås träda i kraft den 1 januari 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson presenterar ny
generaldirektör för Kriminalvården
Publicerad 13 februari 2020

Fredagen den 14 februari klockan 11.30 håller justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson en pressträff
för att presentera en ny generaldirektör för
Kriminalvården.

Tid: 14 februari 2020 kl. 11.30
Plats: Bella. Entré via Rödbodgatan 6, Stockholm

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Enklare att kamerabevaka i
kollektivtrafik och på flygplatser
Publicerad 07 februari 2020

Regeringen har överlämnat en lagrådsremiss till
Lagrådet med förslag som gör det enklare att använda
kamerabevakning i kollektivtrafiken och på flygplatser.
Lagförslaget innebär att kamerabevakningslagen
ändras så att kravet på tillstånd för kamerabevakning
på sådana platser tas bort.
– Nu skapar vi fler verktyg för tryggheten och brottsbekämpningen i hela
landet. Kameror ska snabbt och enkelt kunna sättas upp på bussar, tåg,
hållplatser, stationer och flygplatser, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Kamerabevakning kan både förebygga brottslighet och underlätta
utredningsarbetet när brott väl har begåtts. Kamerabevakning kan också leda
till en ökad trygghet och få fler människor att resa med kollektivtrafiken.

Lagrådsremiss: Kamerabevakning i kollektivtrafik och apotek - ett enklare
förfarande

Regeringen föreslår att kamerabevakningslagen ändras så att kravet på
tillstånd till kamerabevakning tas bort för bevakning i färdmedel som
används i kollektivtrafiken och för stations-, terminal- och hållplatsområden
som används för sådan trafik. Kravet på tillstånd tas också bort för
bevakning av flygplatser och i apotek.

Lagändringarna förbättrar möjligheterna att använda kamerabevakning i
kollektivtrafiken och på flygplatser i bland annat brottsbekämpande och
ordningshållande syften. Ändringarna ger också apoteken samma
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förutsättningar som andra butiker att sätta upp kameror.

Genom den allmänna dataskyddsregleringen kommer det även
fortsättningsvis att finnas ett starkt skydd den personliga integriteten.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 augusti 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nya regler för att identifiera fler
personer som vistas i Sverige utan
tillstånd
Publicerad 06 februari 2020

Regeringen har i dag beslutat en lagrådsremiss med
förslag på utökade befogenheter för polisen när de
genomför en inre utlänningskontroll. Det lämnas också
förslag som syftar till att motverka missbruk av
resedokument och främlingspass som utfärdas av
Migrationsverket.
För att kunna upprätthålla den reglerade invandringen, och skydda barn och
unga, är det nödvändigt att kunna klarlägga om personer som befinner sig i
Sverige har rätt att vistas här. Att veta vem som finns i landet är också viktigt
ur ett säkerhetsperspektiv.

Lagrådsremiss: Vissa identitetsfrågor inom utlänningsrätten

En utlänning som vistas i Sverige är skyldig att på begäran överlämna sitt
pass och andra handlingar till en polisman för att visa att han eller hon har
rätt att uppehålla sig här. I lagrådsremissen ges nu ytterligare verktyg till
polisen. Förslaget innebär att det blir möjligt att ta fotografier och – om
personen har fyllt 14 år – fingeravtryck för att ta reda på om personen har
rätt att vistas i landet. Om det visar sig att personen inte har det så ska
uppgifterna kunna lagras i ett register för framtida jämförelser.

I lagrådsremissen lämnar regeringen också förslag som begränsar tillgången
till resedokument och främlingspass som utfärdas av Migrationsverket. Syftet
är att motverka att personer reser in i Sverige med falska, eller någon annans,
handlingar och lever här under falsk identitet.
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Regeringen föreslår bland annat att det i vissa fall ska kunna beviljas högst
tre främlingspass under en femårsperiod och att främlingspass och
resedokument ska återkallas om innehavaren inte längre har rätt till
dokumentet.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med Morgan Johansson
och Juno Blom om
hedersrelaterad brottslighet
Publicerad 05 februari 2020 Uppdaterad 04 februari 2020

Onsdag den 5 februari håller justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och Juno Blom,
partisekreterare för Liberalerna, en pressträff om
hedersrelaterad brottslighet.

Tid: 5 februari 2020 kl. 10.30
Plats: Bella, entré vid Rödbodgatan 6, Stockholm

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ett ytterligare förstärkt straffrättsligt
skydd mot sexuella kränkningar
Publicerad 03 februari 2020

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson har
gett en särskild utredare i uppdrag att överväga
ytterligare åtgärder för att förstärka det straffrättsliga
skyddet när det gäller sexuella kränkningar.
Det har nyligen skett omfattande förändringar av sexualbrottslagstiftningen.
Men arbetet med att skapa ett heltäckande och tydligt straffrättsligt skydd
mot alla typer av sexuella kränkningar måste fortsätta. Det måste också
säkerställas att straffskalorna för den här typen av brottslighet stämmer
överens med dagens syn på brotten.

Dir. 2020:5 Ett ytterligare förstärkt straffrättsligt skydd mot sexuella
kränkningar

– Arbetet mot alla typer av sexuella kränkningar är en högt prioriterad fråga
för regeringen. Mäns våld mot kvinnor är ett omfattande samhällsproblem.
Till skillnad från varje gång det sker en skjutning eller sprängning som hörs
och syns betydligt mer så är mäns förtryck av kvinnor och hot om våld ofta
mindre synligt. Det här är frågor som måste lyftas i alla debatter och
diskussioner. När det gäller sexuella kränkningar finns det ett antal frågor
som behöver belysas ytterligare för att säkerställa att det straffrättsliga
skyddet är väl avgränsat och tydligt. Därför ger jag nu en särskild utredare i
uppdrag att överväga fler åtgärder kring detta, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Uppdraget innebär att utredaren ska se över bestämmelsen om sexuellt
ofredande. Det handlar om att överväga om grovt sexuellt ofredande bör
införas som ett nytt brott för de allvarligaste sexuella ofredandena. Utredaren
ska också analysera och se över principerna för och bestämmelserna som
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gäller straffansvaret för sexualbrott på distans, till exempel via internet, och
för utnyttjande av barn för sexuell posering.

Utredaren ska också se över straffskalorna för sexualbrotten och lämna
förslag på de förändringar som kan behövas för att dessa i tillräcklig mån ska
spegla brottens allvar. Slutligen ska vissa frågor om säkrande av spår från
förövare efter sexualbrott utredas.

Hovrättsrådet Göran Nilsson har åtagit sig uppdraget som utredare.
Uppdraget ska redovisas senast den 31 mars 2021.

 



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förstärkt integritet och effektivitet
vid Rättsmedicinalverket
Publicerad 30 januari 2020

Förstärkt skydd för den personliga integriteten och ökad
effektivitet i Rättsmedicinalverkets verksamhet. Det är
syftet med regeringens förslag på två nya lagar som har
överlämnats till Lagrådet idag.
Lagrådsremissen består av förslag på två nya lagar som gäller behandlingen
av personuppgifter i Rättsmedicinalverkets verksamhet.

I dagsläget saknar Rättsmedicinalverket en dataskyddsreglering som är
särskilt utformad efter myndighetens verksamhet. Genom de föreslagna
lagarna, som uppfyller kraven i både EU:s dataskyddsförordning och EU:s
dataskyddsdirektiv på det brottsbekämpande området, införs en sådan
reglering. Även uppgifter om avlidna personer kommer att skyddas av den.

Regeringens förslag innebär också att det införs en reglering av
Rättsmedicinalverkets så kallade elimineringsdatabas. Det är ett redskap för
att Rättsmedicinalverket ska kunna upptäcka kontamineringar av prover och
därigenom stärka kvaliteten i myndighetens arbete med dna-analyser.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2020.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tar emot
utredning om asylansökningar
Publicerad 30 januari 2020

Den 31 januari överlämnar utredaren Ingela Fridström
sitt slutbetänkande ”Uppenbart ogrundade
asylansökningar och fastställande av säkra
ursprungsländer” till justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Tid: 31 januari 2020 kl. 12.30
Plats: Lilla Pressrummet, kv. Loen. Entré grinden vid
Karduansmakargatan/ Rödbodgatan 6.

I samband med överlämnandet hålls en pressträff där Ingela Fridström
presenterar sin utredning och svarar på frågor.

Efter presentationen finns justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
tillgänglig för frågor.

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesministern håller tal under
Förintelsens minnesdag
Publicerad 27 januari 2020

Idag, den 27 januari, är det Förintelsens minnesdag
som uppmärksammas på flera håll i landet. I Stockholm
kommer inrikesminister Mikael Damberg att hålla två tal
under dagen.
Inrikesministern håller ett anförande vid en minnesceremoni, som arrangeras
av Forum för Levande Historia, på Raoul Wallenbergs torg. Mikael Damberg
talar också vid Judiska församlingens minnesstund i Stora synagogan.

Inrikesministern deltar också vid stipendieutdelningen på Dramaten
av Micael Bindefelds Stiftelse till minne av Förintelsen.

Även justitie- och migrationsminister Morgan Johansson deltar vid de tre
arrangemangen.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Sekretesskyddet för hotade
personer stärks och hyrestvister
kan handläggas på ett mer
effektivt sätt
Publicerad 23 januari 2020

Regeringen har i dag överlämnat en lagrådsremiss till
Lagrådet med förslag som gör det möjligt att hålla
hemligt var parter i hyres- och arrendenämnder som
lever med en hotbild har sin bostad. Regeringen lämnar
även förslag som bidrar till att hyrestvister kan avgöras
betydligt snabbare än i dag.
I dagsläget finns ingen möjlighet att hålla hemligt var parter i hyres- och
arrendenämnder som lever med en hotbild har sin bostad. Det beror på att
hyres- och arrendenämnder registrerar fastighetsbeteckningar, som i princip
fungerar som en adressuppgift, i sina ärenden, samtidigt som
fastighetsbeteckningar undantas från det sekretesskydd som finns för att
skydda hotade och förföljda personer. Genom regeringens förslag blir det
möjligt att sekretessbelägga fastighetsbeteckningar i hyres- och
arrendenämnder, så att hotade och förföljda personer kan skyddas i den
verksamheten.

Regeringen föreslår också att möjligheten för en part att åberopa ny
bevisning i mål om ändring av hyresvillkor i Svea hovrätt begränsas.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2020.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Avskaffad preskription för våldtäkt
och könsstympning mot barn och
skärpt straff för grovt
barnpornografibrott
Publicerad 23 januari 2020

Regeringen har i dag beslutat om en proposition till
riksdagen med förslag om avskaffad preskription för
våldtäktsbrott och könsstympningsbrott som begåtts
mot barn och höjt minimistraff för grovt
barnpornografibrott.
– En gärningsman ska veta att om han begår övergrepp mot ett barn, så kan
lagen nå honom även långt in i framtiden, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Enligt lagförslaget ska preskription avskaffas för våldtäkt, grov våldtäkt och
könsstympning av kvinnor, om brottet begåtts mot en person som inte fyllt
18 år. Detta ska gälla också för brott som begåtts före lagändringen. Frågan
om preskription bör avskaffas för fler brott kommer att övervägas inom
ramen för den utredning som inom kort ska tillsättas för att allmänt se över
regleringen om preskription.

I propositionen föreslår regeringen också ändringar i barnpornografibrottet.

– Att sprida bilder och filmer där barn utsätts för sexuella övergrepp är en
vedervärdig handling. Varje gång bilden visas innebär en ny kränkning av
offret, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Enligt lagförslaget ska det lägsta straffet för grovt barnpornografibrott höjas
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från sex månaders till ett års fängelse. Vid skildring av barn i pornografisk
bild föreslås det räcka för straffansvar att gärningsmannen borde ha
misstänkt att barnet var under 18 år. Tidigare krävdes att gärningsmannen
visste barnets ålder. Därmed utökas kriminaliseringen.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 maj 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson till Zagreb för
ministerrådsmöte
Publicerad 22 januari 2020

Den 23–24 januari deltar justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson i ett informellt möte i EU:s råd för
inrikes och rättsliga frågor (RIF) i Kroatien.
I fokus under mötet står diskussioner om det framtida samarbetet i EU på
området rättsliga och inrikes frågor. Det debatteras utifrån EU:s så kallade
strategiska agenda, det vill säga vilka frågor som EU ska prioritera
kommande år.

Det här är det första informella ministermötet som hålls i Kroatien. Landet
blev ordförande i ministerrådet den 1 januari.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen beslutar att det ska få
finnas ett gränsövergångsställe i
Malung-Sälens kommun
Publicerad 17 januari 2020 Uppdaterad 17 januari 2020

Regeringen har beslutat om en förordningsändring som
innebär att det ska få finnas ett så kallat
gränsövergångsställe i Malung-Sälens kommun.
Beslutet innebär att den nyöppnade flygplatsen
Scandinavian Mountains Airport inom kort kan komma
att få ha internationell trafik med Storbritannien och
andra länder utanför Schengenområdet.
Ett gränsövergångsställe är enligt EU:s gränskodex en plats som har godkänts
för passage av EU:s yttre gränser. Vilka kommuner som har
gränsövergångsställen regleras i utlänningsförordningen. Polismyndigheten
beslutar sedan genom föreskrifter vilka platser, i praktiken hamnar och
flygplatser, i kommunerna som ska bli gränsövergångsställen.

Regeringens beslut innebär att utlänningsförordningen ändras och att
Malung-Sälens kommun läggs till som en av de kommuner där det finns
gränsövergångsställen enligt EU:s gränskodex. Förordningsändringen träder i
kraft den 1 februari 2020. Fram till dess är det Polismyndigheten som
utfärdar undantagstillstånd. 
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skärpta regler om utländska
månggiften
Publicerad 15 januari 2020 Uppdaterad 15 januari 2020

I dag har justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson tagit emot betänkandet Skärpta regler om
utländska månggiften (SOU 2020:2).
– Vi är en feministisk regering. Månggiften representerar en syn på
äktenskapet som inte är förenlig med svensk jämställdhetspolitik. Det är
viktigt att alla, oavsett härkomst, kan skyddas mot månggifte, säger Morgan
Johansson.

Det är i Sverige inte tillåtet att ingå äktenskap när man redan är gift.
Månggifte är dock tillåtet i flera andra länder och förekomsten av månggiften
i Sverige har ökat på senare år.

Utredningen Strängare regler om utländska månggiften har haft i uppdrag att
ta ställning till hur det kan förhindras att sådana utländska månggiften som
ingåtts av parter utan tidigare anknytning hit består i Sverige. Särskild
utredare har varit Anne Kuttenkeuler, hovrättsråd och vice ordförande i
Svea hovrätt.

Utredningen föreslår att ett äktenskap som har ingåtts av den som redan är
gift inte ska erkännas i Sverige – även om parterna saknade anknytning hit
när äktenskapet ingicks. I betänkandet lämnas också andra förslag, bland
annat att bättre information om giltigheten av utländska äktenskap här i
Sverige ska lämnas till berörda personer.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2021.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Brottsbalken i modern
översättning till engelska
Publicerad 07 januari 2020

Nu finns en komplett och modern översättning av
brottsbalken till engelska. The Swedish Criminal Code
kommer att hållas aktuell genom löpande
uppdateringar.
Den tidigare översättningen är från 1999 och inga ändringar som beslutats
sedan dess finns med. Den nya brottsbalksöversättningen kommer att hållas
aktuell genom att ändringar översätts och förs in i den engelska versionen i
samband med publiceringen av lagändringen i Svensk författningssamling.
Språket i den nya översättningen är modernt och könsneutralt. För att
underlätta en jämförande läsning presenteras de svenska och engelska
texterna bredvid varandra, paragraf för paragraf, i samma dokument.
Tillgången till en engelsk översättning av brottsbalken underlättar det
straffrättsliga samarbetet inom EU och internationellt, till exempel när det
gäller begäran om internationell rättslig hjälp. Översättningen kan också
bidra till att sprida kunskap och öka förståelsen för det svenska straffrättsliga
systemet.

– Nu är översättningen klar och vi är väldigt nöjda med resultatet. Jag har
förstått att det är många som efterfrågar brottsbalken på engelska och vi
hoppas att den här nyöversättningen tillgodoser deras behov, säger justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen stärker brottsoffers
ställning genom flera åtgärder
Publicerad 20 december 2019

Regeringen har beslutat att tillsätta en utredning i syfte
att stärka brottsoffers rätt till skadestånd och möjlighet
att få ut sådan ersättning. Dessutom har regeringen
överlämnat en remiss till Lagrådet med förslag om
slopat grundavdrag för brottsskadeersättning.
– Regeringen har ett starkt fokus på brottsofferfrågor och tar i dag ytterligare
ett steg i arbetet med att stärka brottsoffers ställning och minska
skadeverkningarna av brott, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.

I utredningsuppdraget ingår bland annat att ta ställning till

i vilken utsträckning nivåerna på kränkningsersättning bör höjas
i vilken utsträckning polisers och andra särskilt utsatta yrkesgruppers rätt
till kränkningsersättning bör utvidgas
hur efterlevande anhörigas rätt till ideellt skadestånd kan stärkas
hur reglerna om förbud mot utmätning av skadestånd med anledning av
ett frihetsberövande bör ändras för att i större utsträckning möjliggöra
utmätning till förmån för brottsoffer.

Mikael Forsgren, chefsrådman i Umeå tingsrätt, blir särskild utredare.
Uppdraget ska redovisas senast i juni 2021.

Förslaget i lagrådsremissen innebär att det inte längre ska göras något
grundavdrag (för närvarande 1 500 kr) från den brottsskadeersättning som
staten betalar ut till en skadelidande som drabbats av skada till följd av brott.
Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 juli 2020.

https://www.regeringen.se/


Regeringen har även beslutat regleringsbrev för 2020. Där har
Brottsoffermyndigheten fått i uppdrag att se över och utveckla sin
information till offer för terrorism. Informationen bör vara flerspråkig,
lättillgänglig och kunna anpassas till omständigheten vid en särskild
händelse. Dessutom har flera myndigheter fått i uppdrag att förbättra det
digitala bemötandet av brottsutsatta, bland annat genom att skicka
information via digital myndighetspost och ta fram digitala tjänster som gör
det enklare för den brottsutsatte att ansöka och komplettera uppgifter i sitt
ärende.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson och Mikael
Damberg besöker Borås och
presenterar nyhet kopplad till 34-
punktsprogrammet mot
gängkriminalitet
Publicerad 18 december 2019

Justitieminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg besöker Borås onsdagen den 18
december.
Under dagen kommer de att träffa företrädare för polisen och kommunen
och få information om organiserad brottslighet, avhopparverksamhet, arbetet
mot radikalisering och våldsbejakande extremism och om vad som görs i
utsatta områden.

Vid en pressträff kommer Morgan Johansson och Mikael Damberg att
presentera en åtgärd från regeringens 34-punktsprogram mot
gängkriminaliteten.

Mediatider

Kl. 11.00 Pressträff med nyhet från 34-punktsprogrammet
Plats: Polisutbildningens övningslokaler, Sagagatan 17 i Borås

Kl. 13.00–14.00 Rundvandring Polisutbildningens utbildningslokaler
Plats: Polisutbildningens övningslokaler, Sagagatan 17 i Borås

Kl. 14.15–14.45 Rundvandring i Norrby
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Plats: Västra Nygatan vid Almåsgymnasiet



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
Helsingborg
Publicerad 13 december 2019 Uppdaterad 12 december 2019

Fredagen den 13 december besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Helsingborg.
Under besöket kommer han att träffa företrädare för Helsingborgs stad,
Polisen, Helsingborgs tingsrätt och häktet i Helsingborg för att få information
om och diskutera brottsförebyggande och andra aktuella frågor.

Media är välkomna till en särskilt avsatt tid, kl. 11:45 utanför tingsrätten
(Konsul Perssons plats i Helsingborg). För mer information, kontakta
pressekreterare Adriana Haxhimustafa.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ann-Sofie Hermansson utreder
kommunernas ansvar för
brottsförebyggande arbete
Publicerad 12 december 2019 Uppdaterad 12 december 2019

Kommunerna har en central roll i det lokala
brottsförebyggande arbetet och kan bidra med viktiga
insatser inom sina verksamheter. Men en stor del av
detta arbete sker på frivillig basis. Ann-Sofie
Hermansson, tidigare kommunstyrelsens ordförande i
Göteborg, får i uppdrag att föreslå hur ett lagstiftat
kommunalt ansvar att arbeta brottsförebyggande kan
utformas.
– Ann-Sofie Hermanssons gedigna erfarenhet av kommunal verksamhet gör
henne till ett självklart val att utreda hur det brottsförebyggande arbetet ska
utvecklas i hela landet, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.

Brottsförebyggande åtgärder är en viktig del i samhällets arbete med att
minska brottsligheten och öka tryggheten. Kommunerna har en central roll i
detta arbete och kan bidra med insatser inom ramen för exempelvis
socialtjänst och skolverksamhet och i arbetet med samhällsplanering eller
tillsyn. Det finns dock inget övergripande kommunalt ansvar för
brottsförebyggande arbete och arbetets omfattning, nivå och organisering i
landets kommuner varierar.

I utredningen ingår bland annat även att utreda hur ett kommunalt lagstadgat
ansvar för brottsförebyggande arbete förhåller sig till andra aktörer som
bidrar i det brottsförebyggande arbetet och vid behov lämna andra förslag.
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Utredningen är en del i regeringens 34-punktsprogram med ytterligare
åtgärder mot gängkriminalitet och ska redovisas senast den 15 juni 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mer effektiva hyresförhandlingar
Publicerad 12 december 2019 Uppdaterad 12 december 2019

Det förekommer att förhandlingarna om årliga
hyresjusteringar låser sig och drar ut på tiden. Detta kan
leda till stora problem, inte minst för de enskilda
hyresgäster som riskerar att drabbas av retroaktiva
hyreshöjningar.
En utredare får därför i uppdrag att utreda hur de kollektiva
hyresförhandlingarna kan effektiviseras och föreslå ett oberoende
skiljeförfarande som ska lösa ut de tvister som kan uppstå i de årligen
återkommande förhandlingarna om hyresjusteringar. Utredaren ska också
lämna förslag på tidsfrister för de förhandlande parterna och sanktioner för
det fall en tidsfrist inte hålls.

Utredare är Jan Josefsson, hovrättsråd och vice ordförande på avdelning i
Göta hovrätt. Han har tidigare varit särskild utredare i Utredningen om
åtgärder mot handel med hyreskontrakt.

Uppdraget ska redovisas senast den 30 december 2020.

Uppdraget bygger på januariavtalet, den sakpolitiska överenskommelsen
mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen ger Brå uppdrag om
narkotikamarknader
Publicerad 06 december 2019

Regeringen tar krafttag mot narkotikahandeln som
skapar otrygghet i samhället och finansierar kriminella
organisationer. Förändringar i samhället gör att det
finns behov av uppdaterad kunskap om hur handeln
med narkotika går till och vad som kan göras åt den.
Regeringen har därför i dag gett Brottsförebyggande
rådet (Brå) i uppdrag att studera narkotikamarknader i
Sverige.
Narkotikabrottsligheten påverkar hela samhället, och bidrar till stora problem
på både individ- och samhällsnivå. Brå studerade för drygt tio år sedan
narkotikamarknadernas organisation, roller, distribution och
ekonomihantering. Sedan dess har såväl narkotikamarknaderna som
konsekvenserna av handeln med narkotika förändrats. På allt fler platser i
landet förekommer en förhållandevis öppen gatuförsäljning, vilket påverkar
den upplevda tryggheten i lokalsamhället negativt. Narkotikahandeln utgör
en central inkomstkälla i kriminella miljöer, och det ökade skjutvapenvåldet
har ofta sin grund i konflikter relaterade till narkotikamarknaderna. Även
handeln över internet har ökat över tid.

– När narkotikabrottsligheten förändras behöver också samhällets insatser
anpassas. För att utforma så effektiva insatser som möjligt behöver vi mer
kunskap om hur narkotikamarknaderna fungerar, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Brå ska inom ramen för uppdraget studera narkotikamarknadernas
organisering och deras koppling till annan brottslighet i kriminella miljöer,
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samt hur rättsväsendets och samhällets motåtgärder skulle kunna stärkas.

Uppdraget ska redovisas senast den 1 juni 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson deltar i RIF-
råd i Bryssel
Publicerad 29 november 2019

Den 2 till 3 december besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Bryssel för att
delta i rådet för rättsliga och inrikes frågor (RIF).
Under den första mötesdagen kommer en diskussion om EU:s framtida
migration- och asylpolitik att äga rum. Under den rättsliga dagen kommer
justitieministrarna att enas om rådets position gällande delgivning av
handlingar och bevisupptagningsförordningen. Ministrarna kommer även att
anta slutsatser om brottsoffers rättigheter, alternativ till frihetsberövande
samt civilrättens framtid.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning föreslår en ny
terroristbrottslag
Publicerad 26 november 2019

I dag, tisdagen den 26 november, tog justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson emot
betänkandet En ny terroristbrottslag. I betänkandet
föreslås att den nuvarande lagstiftningen på området
upphävs och ersätts av en ny uppdaterad
terroristbrottslag.
Terroristutredningen har haft i uppdrag att genomföra en systematisk över‐
syn av den straffrättsliga lagstiftningen på terrorismområdet och föreslå en
ny reglering som är ändamålsenlig, effektiv och långsiktigt kan möta hotet
från terrorismen. Utredningen har också haft i uppdrag att föreslå skärpta
straff för brott som omfattas av terrorismlagstiftningen. Särskild utredare har
varit departementsrådet Maria Kelt.

Den nya terroristbrottslagen innebär bland annat att

Terroristbrottet ska kunna omfatta gärningar som riktas mot en del
befolkningen, till exempel en etnisk minoritet, människor med utländsk
härkomst eller hbtq-personer.
Alla svenska brott ska kunna betraktas som terroristbrott om de begås
med terrorismavsikt och allvarligt kan skada ett land. Idag kan bara vissa
särskilt uppräknade brott göra det.
Straffansvaret för terrorismutbildning och uppmaningar till
terroristhandlingar görs mer heltäckande.
Straffen skärps för nästan alla brott som ingår i lagstiftningen och det
införs en generell straffskärpningsgrund för brott som begås för att
främja terrorism.  

https://www.regeringen.se/


– Terrorismen utgör ett allvarligt hot mot vårt öppna samhälle och måste
bekämpas med full kraft. Utredningen har tagit ett välbehövligt helhetsgrepp.
En mer överblickbar och tydlig lagstiftning ger bättre förutsättningar för polis
och åklagare att bekämpa terroristbrottslighet, säger Morgan Johansson.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En stärkt rättsprocess och en ökad
lagföring
Publicerad 21 november 2019

Brott med kopplingar till kriminella nätverk är ofta svåra
att utreda. Inte sällan finns också en rädsla för de
kriminella som påverkar vittnens benägenhet att
medverka i brottsutredningar. Tystnadskulturen måste
brytas. Därför har regeringen i dag tillsatt en utredning
som ska titta på åtgärder för att stärka rättsprocessen
och öka lagföringen, bland annat vid brottslighet med
kopplingar till kriminella nätverk. I uppdraget ingår att
analysera om ett system med så kallade kronvittnen bör
införas och att överväga om det bör införas en möjlighet
att vittna anonymt.
– Vi är fast beslutna att vända utvecklingen. Den som har uppgifter att lämna
ska våga medverka i brottsutredningar. Tystnadskulturen ska brytas.
Samhället ska reagera med kraft mot brott som stör rättsväsendets arbete och
människors vilja att delta i rättsprocessen. Allmänheten ska känna ett
förtroende för rättsväsendet, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.

I utredningens uppdrag ingår att analysera om ett system med så kallade
kronvittnen bör införas, att se över skyddet av och stödet till vittnen och
deras anhöriga och att analysera om det bör införas en möjlighet att vittna
anonymt. Utredningen får även i uppdrag att föreslå skärpta straffskalor för
övergrepp i rättssak, mened och skyddande av brottsling och att utreda
behovet av ändringar när det gäller vittnesuppgifter som lämnas under en
förundersökning.

https://www.regeringen.se/


Utredningen omfattar flera punkter i regeringens 34-punktsprogram med
ytterligare åtgärder mot gängkriminaliteten

Uppdraget ska redovisas senast den 21 maj 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson presenterar
nyhet kopplad till 34-
punktsprogrammet mot
gängbrottsligheten
Publicerad 21 november 2019 Uppdaterad 20 november 2019

I dag, torsdag den 21 november, presenterar justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson en nyhet
kopplad till 34-punktsprogrammet mot
gängbrottsligheten.

Tid: 21 november 2019 kl. 13.00
Plats: Bella, kvarteret Björnen

Media är välkomna till pressträff klockan 13:00 i Bella.

För mer information, kontakta pressekreterare Adriana Haxhimustafa.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tar emot
utredning om skärpta straff för
trafikbrott
Publicerad 18 november 2019

I dag, tisdag den 19 november, tar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson emot
departementspromemorian Ett stärkt straffrättsligt skydd
mot upprepad trafikbrottslighet och en utvärdering av
den nedre promillegränsen för sjöfylleri. Promemorian
överlämnas vid en pressträff av utredaren Anne Rapp.

Tid: 19 november 2019 kl. 13.45
Plats: Lilla pressrummet, kvarteret Loen.

För mer information, kontakta pressekreterare Sofie Rudh eller Adriana
Haxhimustafa.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen utser ny
generaldirektör för Brå
Publicerad 14 november 2019 Uppdaterad 14 november 2019

Regeringen har i dag beslutat att utse Kristina Svartz till
ny generaldirektör för Brottsförebyggande rådet (Brå).
Kristina Svartz arbetar i dag som generaldirektör för
Myndigheten för familjerätt och föräldraskapsstöd och
har tidigare bland annat varit kanslichef i riksdagens
justitieutskott och konstitutionsutskott.
– Kristina Svartz har en lång erfarenhet av att arbeta som chef inom
statsförvaltningen, de senaste fem åren som generaldirektör och
myndighetschef. Jag är mycket glad att hon har tackat ja till uppdraget att bli
ny generaldirektör för Brå. Myndigheten är en viktig pusselbit i arbetet med
att förhindra och förebygga brott, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Brå verkar för att brottsligheten minskar och tryggheten ökar i samhället
genom att ta fram fakta och sprida kunskap om brottslighet,
brottsbekämpning och brottsförebyggande arbete. Myndigheten producerar
även den officiella kriminalstatistiken, utvärderar reformer, bedriver
forskning för att ta fram ny kunskap och stödjer lokalt brottsförebyggande
arbete. Center mot våldsbejakande extremism är placerat inom Brå.

Kristina Svartz tillträder sin nya tjänst som generaldirektör för Brå den 7
januari 2020.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning om det offentliga
belöningssystemet, de allmänna
flaggdagarna och anslaget till
hovet
Publicerad 08 november 2019

Regeringen har gett en kommitté i uppdrag att göra en
översyn av det offentliga belöningssystemet och de
allmänna flaggdagarna samt att överväga utformningen
av riksdagens anslag till hovet.
Inom ramen för översyn av det offentliga belöningssystemet ska kommittén
bland annat utreda om formerna för tilldelande av regeringens och
förvaltningsmyndigheternas olika offentliga belöningar ska ändras. I
uppdraget ingår även att se över om möjligheterna för medborgare att
nominera individer för offentlig belöning bör utvidgas.

Kommittén ska även föreslå ändringar av regleringen om de allmänna
flaggdagarna, med inriktningen att vid nästa tronskifte minska antalet
kungliga flaggdagar. Kommittén ska också ta ställning till om en eller flera
nya allmänna flaggdagar bör införas.

Kommittén uppdras också att i samråd med hovet utarbeta principer för det
s.k. apanaget, och överväga hur utformningen av riksdagens anslag till hovet
kan bidra till att det kungliga husets officiella åtaganden främst utförs av ett
begränsat antal av dess medlemmar. Uppdraget är inte en följd av kungens
tidigare besked om vilka medlemmar i kungafamiljen som han förväntar ska
kunna ta officiella uppdrag.

Uppdraget ligger i linje med riksdagens tillkännagivanden från våren 2018
som hade sin bakgrund i en blocköverskridande överenskommelse som

https://www.regeringen.se/


träffades i riksdagens konstitutionsutskott mellan Socialdemokraterna,
Miljöpartiet, Centerpartiet, Liberalerna, Moderaterna och
Kristdemokraterna.

Den tidigare talmannen Björn von Sydow kommer att vara ordförande för
kommittén.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ett särskilt straffansvar för
samröre med en
terroristorganisation
Publicerad 29 oktober 2019

För att kunna förhindra att terroristbrott begås är det
angeläget att kriminalisera straffvärda handlingar som
bidrar till en terroristorganisations förmåga att planera
och utföra terroristbrott. Regeringen föreslår därför ett
särskilt straffansvar för den som har samröre med en
terroristorganisation, genom att t.ex. att ta befattning
med vapen eller transportmedel för organisationen.
Samröre med särskilt farlig organisation, t ex Al Qaida
eller Daesh, är typexempel på grovt brott som ska
kunna ge fängelse i upp till sex år.
– Vi tar ytterligare ett steg i kampen mot terrorism. Fler gärningar som kan
främja, stärka eller understödja en terroristorganisation ska kriminaliseras.
Det är viktigt att vi får på plats en starkare terrorlagstiftning, säger justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson.

De former av samröre som omfattas av förslaget är att

ta befattning med vapen, ammunition, brandfarliga eller explosiva varor
eller transportmedel för en terroristorganisation,
upplåta lokal eller mark till en terroristorganisation, eller
lämna annat liknande stöd till en terroristorganisation.

Straffskalan för brottet är fängelse i högst två år eller, om brottet är grovt,
fängelse i lägst sex månader och högst sex år.

https://www.regeringen.se/


Förslaget innebär också att försök till det nya brottet kriminaliseras. Det blir
också straffbart att offentligt uppmana och rekrytera till samröre med en
terroristorganisation, att resa utomlands i avsikt att ha samröre med en
terroristorganisation samt att finansiera samröre med en terroristorganisation.

Det nya verktyg som regeringen nu föreslagit, hemlig dataavläsning, kommer
att kunna användas av polisen då misstanke finns om samröresbrott.
Därutöver skärps straffet för brottet olovlig värvning och vissa
moderniseringar av den straffbestämmelsen görs.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 mars 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ökade krav för medborgarskap
m.m.
Publicerad 29 oktober 2019 Uppdaterad 29 oktober 2019

Regeringen har beslutat om att tillsätta en utredning för
att modernisera och reformera lagen om svenskt
medborgarskap. Uppdraget bygger på en
överenskommelse mellan regeringen, Centerpartiet och
Liberalerna.
Utredningen ska lämna förslag till att godkänt prov i svenska och i
grundläggande samhällsorientering ska bli krav för svenskt medborgarskap.

– Språk är ingången till jobb och etablering i samhället. Goda möjligheter till
språkundervisning och utbildning är en förutsättning för att underlätta
inträdet på arbetsmarknaden och samhället i stort. Samtidigt är det viktigt att
kraven utformas rättvist, rättssäkert och ändamålsenligt, säger
justitieminister Morgan Johansson.

Utredaren kommer även att få i uppdrag att utreda om föräldrars möjligheter
att ansöka om befrielse från medborgarskap för ett barn bör begränsas. Detta
för att skydda barnet mot hedersrelaterat förtryck. Det förekommer att
föräldrar avanmäler sina barns medborgarskap efter det att de förts
utomlands, till exempel för att giftas bort.

– Arbetet mot hedersförtryck behöver intensifieras. Genom att minska
föräldrarnas möjligheter att avsäga barnens svenska medborgarskap så stärks
barnens skydd, säger justitieminister Morgan Johansson.

Utredningen ska även se över regelverket för statslösa barn som föds i
Sverige. Dessutom utreds möjligheterna om att försvåra för vissa grovt
kriminellt belastade unga att bli svenska medborgare.

https://www.regeringen.se/


Delbetänkandet med språkkravs -och samhällskunskapskrav ska redovisas
till regeringen den 15 oktober 2020. Slutbetänkandet redovisas den 1 maj
2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen vill skärpa straffet för
grovt barnpornografibrott och
avskaffa preskription för allvarliga
brott mot barn
Publicerad 18 oktober 2019

Regeringen har överlämnat en lagrådsremiss till
Lagrådet med förslag om höjt straff för grovt
barnpornografibrott och avskaffad preskription för vissa
allvarliga brott mot barn.
– En gärningsman ska veta att om han begår övergrepp mot ett barn, så kan
lagen nå honom även långt in i framtiden. Därför vill vi ta bort
preskriptionstiden för våldtäkt och andra allvarliga våldsbrott mot barn,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Enligt förslaget ska preskription avskaffas för våldtäkt och grov våldtäkt,
grov misshandel och synnerligen grov misshandel, människorov,
människohandel, grov människoexploatering, grovt rån och könsstympning
av kvinnor, om brottet begåtts mot en person som inte fyllt 18 år. Detta ska
gälla också för brott som begåtts före lagändringen.

I lagrådsremissen föreslår regeringen också ändringar i
barnpornografibrottet. Enligt lagförslaget ska det lägsta straffet för grovt
barnpornografibrott höjas från sex månaders till ett års fängelse. Maxstraffet
är som tidigare sex års fängelse. Vidare föreslås att oaktsamhet ska räcka när
det gäller barnets ålder vid skildring av barn i pornografisk bild. Därmed
utökas kriminaliseringen.

– Att sprida bilder och filmer där barn utsätts för sexuella övergrepp är en
vedervärdig handling. Varje gång bilden visas innebär en ny kränkning av

https://www.regeringen.se/


offret. Därför vill vi fördubbla minimistraffet för grovt barnpornografibrott,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 april 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
Södertälje sjukhus
Publicerad 17 oktober 2019 Uppdaterad 17 oktober 2019

I dag, fredag den 18 oktober, besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Södertälje
sjukhus för att träffa personal och ledning på
akutmottagningen.
På dagordningen står bland annat frågan om hot och våld mot anställda inom
ambulanssjukvården, där regeringen har gått fram med förslag om stärkt
straffrättsligt skydd för blåljusverksamhet och myndighetsutövning.

Media är välkomna att medverka. För mer information och anmälan,
kontakta pressekreterare Adriana Haxhimustafa.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen ger Brå uppdrag om
informationsdelning för att
förebygga brott
Publicerad 15 oktober 2019 Uppdaterad 15 oktober 2019

Regeringen har gett Brottsförebyggande rådet (Brå) i
uppdrag att undersöka förutsättningarna att dela
information mellan olika aktörer i arbetet med att
förebygga brott.
Ett effektivt lokalt brottsförebyggande arbete förutsätter att olika aktörer
samarbetar och inom ramen för detta har möjlighet att dela information med
varandra. Begränsningar i möjligheterna att dela information på grund av
sekretess lyfts återkommande fram som ett hinder i detta arbete. För att det
brottsförebyggande arbetet ska vara så effektivt som möjligt behövs bland
annat en ändamålsenlig och rättssäker sekretessreglering, men också
välfungerande samverkan, tydlig ansvarsfördelning och kunskap om
fungerande arbetsmetoder och gällande regleringar.

Regeringen ger därför Brå i uppdrag att göra en bred genomlysning av
informationsdelning i arbetet för att förebygga brott. Uppdraget syftar till att
ge kunskap om förutsättningarna att dela uppgifter mellan olika aktörer är
tillräckliga för ett effektivt brottsförebyggande arbete, och att belysa vilka
åtgärder som annars behövs på detta område.

Uppdraget ska redovisas senast den 1 december 2020.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Justitieminister Morgan Johansson
besöker polisen i Malmö
Publicerad 14 oktober 2019

Måndag den 14 oktober besöker justitieminister Morgan
Johansson Malmö. Besöket inleds med en träff med
socialtjänsten i Malmö för att ta del av deras verksamhet
och arbete med bland annat sociala insatsgrupper.

Tid: 14 oktober 2019 kl. 09.15
Plats: Malmö Universitet, Nordenskiöldsgatan , ingång Östra Varvsgatan
1E

Justitieministern besöker även den nyligen invigda polisutbildningen i Malmö
för en lägesuppdatering, följt av möte med polismästare Stefan Sintéus för att
ta del av projektet ”Sluta skjut”. 

Media är välkomna att närvara. 

Anmälan krävs och skall göras till pressekreterare Adriana Haxhimustafa.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson deltar på RIF-
råd i Luxemburg
Publicerad 07 oktober 2019

Den 7 till 8 oktober besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Luxemburg för
att delta på Rådet för rättsliga och inrikes frågor (RIF).
Under den rättsliga dagen, den 7 oktober, kommer justitieministrarna att
diskutera EU:s åtgärder mot korruption samt anta förhandlingsdirektiv
gällande EU:s anslutning till Europakonventionen. Under inrikesdagen, den 8
oktober, kommer ministrarna att diskutera migration.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen ger i uppdrag att
bedöma framtida
verksamhetsvolymer i rättskedjan
Publicerad 03 oktober 2019

För att stärka rättskedjeperspektivet har regeringen
beslutat om ett uppdrag till Polismyndigheten,
Åklagarmyndigheten, Domstolsverket, Kriminalvården
och Brottsförebyggande rådet att bedöma framtida
verksamhetsvolymer i rättskedjan.
Vad som händer i början av rättskedjan, då ett brott anmäls, kan ha inverkan
hela vägen fram till verkställighet i Kriminalvården. Det kräver en förståelse
för hur myndigheterna i rättskedjan utgör delar av en större helhet, och
analyser av vad det innebär för myndigheternas verksamheter och
resursbehov.

Regeringen tar nu initiativ för att myndigheternas arbete med att
prognosticera och bedöma framtida verksamhetsvolymer ska utvecklas. Det
är viktigt inte minst mot bakgrund av den pågående satsningen på
rättsväsendet, med bland annat utbyggnaden av Polismyndigheten, och ett
stort antal straffrättsliga reformer. Det behövs ett tydligare
rättskedjeperspektiv för att satsningen ska få genomslag i hela rättskedjan
och för att flaskhalsar ska undvikas. Välgrundade gemensamma analyser är
också centrala i bedömningarna av resursbehovet för respektive myndighet
och för rättskedjan som helhet.

Uppdraget ska redovisas i samband med budgetunderlagen för 2021–2023.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Särskilda regler om
uppehållstillstånd vid ett avtalslöst
brexit
Publicerad 03 oktober 2019 Uppdaterad 03 oktober 2019

Justitiedepartementet remitterar i dag en promemoria
med förslag på särskilda regler om uppehållstillstånd
för brittiska medborgare vid ett avtalslöst brexit.
Förslagen är en del av regeringens förberedande
brexitarbete och syftar till att underlätta för de brittiska
medborgarna som bor i Sverige att få ett
uppehållstillstånd här.
– Regeringen bedömer att risken för att Storbritannien lämnar EU utan ett
utträdesavtal har ökat. Det skulle i så fall försätta alla britter som lever och
verkar i Sverige i en svår situation, säger justitie -och migrationsminister
Morgan Johansson.

Enligt den tidtabell som nu gäller sker utträdet vid midnatt den 31 oktober
2019. För att möta de allvarligaste konsekvenserna av ett avtalslöst utträde
har regeringen vidtagit en rad insatser som stärker Sveriges beredskap. I mars
i år beslutade regeringen till exempel en förordning som innehåller ett
tillfälligt undantag från kraven på uppehålls- och arbetstillstånd för de
brittiska medborgare och deras familjemedlemmar som dagen före utträdet
ur EU hade rätt att vistas och arbeta i Sverige.

– Utgångspunkten är att undantaget ska gälla åtminstone under ett år från det
att utträdet sker, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Regeringen är angelägen om att de brittiska medborgare som i dag är bosatta
i Sverige ska ha möjlighet att stanna här även efter att det tillfälliga

https://www.regeringen.se/


undantaget inte längre gäller. I den promemoria som nu skickas på remiss
lämnas därför förslag på särskilda bestämmelser om uppehållstillstånd för de
brittiska medborgarna och deras familjemedlemmar. Syftet med förslagen är
att underlätta för denna grupp att få ett uppehållstillstånd i Sverige, så att de
även på sikt kan fortsätta bo och arbeta här under liknande förutsättningar
som i dag.

Villkoren för de nya tillstånden som föreslås bygger på de förutsättningar för
fri rörlighet som gäller för EU-medborgare. Förslagen innebär bland annat att
en brittisk medborgare som har permanent uppehållsrätt i Sverige ska få ett
permanent uppehållstillstånd, och att en brittisk medborgare som uppfyller
villkoren för uppehållsrätt här ska få ett tidsbegränsat uppehållstillstånd som
gäller i fem år. Förslagen innebär också en rätt för familjemedlemmar till
brittiska medborgare att beviljas uppehållstillstånd, om de bor i Sverige vid
utträdet.

Huvuddelen av förslagen föreslås träda i kraft den 1 januari 2020 och det
särskilda tillståndet föreslås kunna sökas fram till den 31 oktober 2020.
Förslagen är aktuella endast för det fall Storbritannien skulle lämna EU utan
ett utträdesavtal.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
Sundbyberg
Publicerad 02 oktober 2019 Uppdaterad 02 oktober 2019

I dag, onsdag den 2 oktober, besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Sundbyberg.
Under besöket kommer polisen berätta hur de arbetar
för att förhindra och förebygga brott i Rissne och
Hallonbergen.

Tid: 2 oktober 2019 kl. 11.15
Plats: Rissne torg, Kavallerivägen

Besöket inleds med en genomgång på polishuset i Solna. Under besöket i
Rissne centrum tillsammans med företrädare från polisen och kommunen är
media välkomna att följa med.

För information, kontakta pressekreterare Adriana Haxhimustafa.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nya regler om eget boende för
asylsökande
Publicerad 24 september 2019

Regeringen har beslutat en proposition med förslag om
att reglerna om eget boende för asylsökande (EBO) ska
ändras.
– Systemet med eget boende för asylsökande har lett till ökad segregation,
trångboddhet och andra sociala problem. Därför är det bra att vi nu äntligen
kan reformera systemet, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.

Migrationsverket erbjuder asylsökande boende men det står asylsökande fritt
att i stället flytta till en bostad som han eller hon har ordnat på egen hand, så
kallat eget boende (EBO).

Regeringens förslag innebär att asylsökande som flyttar till och bor i eget
boende i områden med socioekonomiska utmaningar som huvudregel inte
ska ha rätt till dagersättning. Genom förslaget förväntas fler asylsökande i
stället välja att bo i områden med bättre förutsättningar för ett hållbart
mottagande.

Förslaget i propositionen bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 januari 2020.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nytt justitieråd i Högsta domstolen
Publicerad 19 september 2019 Uppdaterad 19 september 2019

Regeringen har i dag utnämnt expeditionschefen Johan
Danelius till justitieråd i Högsta domstolen.
Johan Danelius arbetar sedan 2012 i Justitiedepartementet, inledningsvis som
departementsråd och enhetschef, därefter som tf. rättschef och från 2016
som expeditionschef. Dessförinnan arbetade han i tre år vid Hamilton
advokatbyrå, inledningsvis som counsel och från 2011 som advokat och
delägare. Under åren 2000–2009 arbetade han i Justitiedepartementet där
han var rättssakkunnig, kansliråd och ämnesråd samt biträdande enhetschef.
Han anställdes som hovrättsassessor 2000.

Johan Danelius tillträder som justitieråd den 20 januari 2020.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Satsningar på ett stärkt
rättsväsende och ökad trygghet
Publicerad 09 september 2019 Uppdaterad 09 september 2019

För att öka tryggheten och bygga ett starkare samhälle
som håller ihop föreslås satsningar på rättsväsendet i
budgeten för nästa år. Budgetpropositionen bygger på
en överenskommelse mellan regeringen, Centerpartiet
och Liberalerna.
I Sverige ska alla vara trygga, oavsett var man bor. Samhället ska vara starkt
nog att skydda människor ifrån allt från vardagsbrott till grov organiserad
brottslighet och terrorism. Kampen måste intensifieras, både mot brotten och
mot dess orsaker.

Hela rättsväsendet ska ha de resurser och verktyg som krävs för att uppnå
detta. När polisen får mer resurser ökar trycket på andra steg i rättskedjan.
Därför gör regeringen nu satsningar i budgetpropositionen för 2020 för att
stärka hela rättsväsendet och därmed öka tryggheten i samhället.

Polismyndigheten, Säkerhetspolisen, Kustbevakningen, Tullverket,
Åklagarmyndigheten, Ekobrottsmyndigheten, Rättsmedicinalverket, Sveriges
Domstolar, Kriminalvården och Statens institutionsstyrelse tillförs totalt ca
700 miljoner kronor under 2020. Från och med 2022 beräknas satsningen
uppgå till drygt 1,4 miljarder kronor årligen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår höjda
bötesstraff för företag
Publicerad 09 september 2019

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag om att maxbeloppet för
företagsbot ska höjas från 10 miljoner kronor till 500
miljoner kronor för allvarliga brott som begås av större
företag. Syftet med lagförslaget är att ge företag tydliga
incitament att organisera sig på ett sådant sätt att risken
för brott i verksamheten minskas.
– Genom förslaget stärker vi det straffrättsliga skyddet mot särskilt allvarlig
brottslighet som begås i företag. Det kan till exempel röra sig om
internationella mutbrott, penningtvätt eller allvarliga miljö- eller
arbetsmiljöbrott. Det är angeläget att straffrättsliga sanktioner mot företag på
ett effektivt sätt kan motverka att brottslighet begås i verksamheten, säger
Morgan Johansson.

Regeringen föreslår därför att företagets betalningsförmåga ska ha betydelse
för företagsbotens storlek när det är fråga om särskilt allvarlig brottslighet
som begås i större företagsverksamhet. I propositionen föreslås också att
maxbeloppet i dessa fall ska höjas från 10 miljoner kronor till 500 miljoner
kronor.

Förslaget innebär även att tillämpningsområdet för bestämmelserna om
företagsbot utvidgas genom att brott i fler verksamheter än tidigare ska
kunna leda till företagsbot. Samtidigt utökas också möjligheterna att
förelägga företagsbot genom strafföreläggande. Dessutom föreslår regeringen
att svensk domstol ges utökad behörighet att döma över vissa internationella
mutbrott.
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Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson och Mikael
Damberg tillgängliga för
kommentarer efter samtal om
åtgärder mot grova våldet
Publicerad 05 september 2019 Uppdaterad 05 september 2019

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg finns tillgängliga för
kommentarer efter dagens samtal om konkreta åtgärder
för att bryta det grova våldet och nyrekryteringen till
gäng- och nätverksmiljöer.

Tid: 5 september 2019 kl. 15.30
Plats: Rödbodgatan 6, lokal: Bella
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Lagrådets yttrande gällande
förslaget om särskilt straffansvar
för samröre med en
terroristorganisation
Publicerad 02 september 2019

Regeringen har i dag tagit del av Lagrådets yttrande
avseende lagrådsremissen Ett särskilt straffansvar för
samröre med en terroristorganisation. Lagrådet anser
att det finns ett antal frågor som bör övervägas under
den fortsatta beredningen, men yttrandet innebär inte ett
avstyrkande av lagförslaget.
– Med utgångspunkt från Lagrådets yttrande så kan vi nu driva
lagstiftningsarbetet vidare. Det handlar bland annat om att göra ytterligare
förtydliganden av vad som kriminaliseras och hur lagtexten ska tolkas, säger
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

I februari i år beslutade regeringen lagrådsremissen Ett särskilt straffansvar
för deltagande i en terroristorganisation, bland annat med förslag på två nya
brott: deltagande i en terroristorganisation och samröre med en
terroristorganisation. Förslaget avstyrktes då av Lagrådet som menade att
deltagandebrottet kunde innebära en begränsning i den grundlagsskyddade
föreningsfriheten. Regeringen omarbetade därför förslaget och beslutade i
augusti lagrådsremissen Ett särskilt straffansvar för samröre med en
terroristorganisation. I lagrådsremissen föreslås ett särskilt straffansvar för
den som har vissa former av samröre med en terroristorganisation,
exempelvis genom att ta befattning med vapen eller transportmedel för
organisationen.
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Nästa steg i lagstiftningsprocessen är att omhänderta de synpunkter som
Lagrådet lämnat och utarbeta en proposition som sedan överlämnas till
riksdagen.

– Det är viktigt att få på plats en starkare terrorlagstiftning, och vår ambition
är att kunna gå till riksdagen med en proposition i höst, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Enligt förslaget i lagrådsremissen skulle lagändringarna träda i kraft den 1
januari 2020. Regeringens förhoppning är fortfarande att lagändringarna ska
kunna träda i kraft i början av nästa år.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Nya regler om konsumentköp
Publicerad 18 juli 2019 Uppdaterad 18 juli 2019

Regeringen har i dag beslutat att tillsätta en utredning
som ska se över konsumenträttslagstiftningen med
anledning av att EU har beslutat om två direktiv på
området.
– Det är mycket tillfredsställande att EU-direktiven har antagits och att vi nu
moderniserar konsumentköpsreglerna i Sverige och resten av Europa. Det är
viktigt att stärka konsumentskyddet och samtidigt skapa goda förutsättningar
för företag att växa och utveckla sina produkter, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson. 

EU har beslutat om två direktiv på konsumenträttens område. Det ena
direktivet rör tillhandahållande av digitalt innehåll och digitala tjänster, t.ex.
att en konsument får tillgång till dataspel, musik eller film som erbjuds på
nätet. Det andra direktivet rör försäljning av varor till konsumenter i butik
eller på nätet. Regeringen har nu gett en särskild utredare i uppdrag att ta
ställning till hur direktiven ska genomföras i Sverige.

Varje dag konsumerar människor varor och tjänster och det blir allt vanligare
att detta sker på nätet och över gränserna. Det utvecklas hela tiden nya
digitala produkter och tjänster som konsumenter kan strömma eller ladda
ned. Utvecklingen innebär även att olika digitala element integreras i eller
kopplas till en vara.

– Direktiven bidrar till att öka konsumenternas förtroende för handeln på
den inre marknaden genom att tillhandahålla enhetliga regler med tydliga
konsumenträttigheter, säger konsumentminister Ardalan Shekarabi.

Justitierådet Malin Bonthron har åtagit sig uppdraget som särskild utredare.
Uppdraget ska redovisas senast i september 2020.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Översyn av reglerna om gode
män och förvaltare
Publicerad 18 juli 2019 Uppdaterad 18 juli 2019

Regeringen har i dag beslutat direktiv till en utredning
som ska föreslå reformer för att förbättra rekryteringen
av och stödet till gode män, förvaltare och andra
ställföreträdare. Dessutom ska tillsynen av
rättssäkerheten stärkas.
– Jag är angelägen om att utredningens arbete kan leda till vi får ett modernt
och långsiktigt hållbart system där individen sätts i fokus. De människor som
behöver hjälp ska känna sig trygga med att de också får det, säger justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson.

Regeringen tillsätter nu en utredning som ska se över reglerna om gode män
och förvaltare. Syftet är att komma till rätta med de problem och brister som
uppmärksammats. Det handlar om att överväga åtgärder för att förbättra
tillsynen, förbättra förutsättningarna för att kompetenta personer ska kunna
rekryteras och arbeta som ställföreträdare och stärka enskildas ställning och
skydd.

En viktig del i det svenska välfärdssamhället är att de personer som på grund
av t.ex. sjukdom eller hög ålder inte klarar av att sköta sina egna
angelägenheter får hjälp med detta. Här fyller gode män och förvaltare en
viktig funktion som ställföreträdare för den enskilde. Det handlar således om
skyddet för de mest utsatta i samhället.

I uppdraget ingår att ta ställning i frågor om bl.a.

hur rekryteringen av kompetenta ställföreträdare kan underlättas och i
vilka särskilda fall som det bör kunna utses professionella
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ställföreträdare,
hur ställföreträdare kan få ett bättre och mer professionellt stöd under
pågående uppdrag,
ett nationellt ställföreträdarregister,
förbättrade möjligheter för den enskilde att föra fram klagomål mot sin
ställföreträdare,
vilka ytterligare tillsynsverktyg och sanktionsmöjligheter som behövs,
och
förbättrade möjligheter för den enskilde att få ersättning för ekonomiska
skador om ställföreträdaren missköter sig.

Kathrin Flossing, tidigare riksdagsdirektör, har åtagit sig uppdraget som
särskild utredare. Uppdraget ska redovisas senast i februari 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ett särskilt hedersbrott ska utredas
Publicerad 18 juli 2019 Uppdaterad 18 juli 2019

Regeringen har i dag beslutat om direktiv för att se över
straffrätten när det gäller så kallade hedersbrott. Det
handlar bland annat om att det bör införas en särskild
brottsrubricering. Riksåklagaren Petra Lundh har utsetts
till särskild utredare.
Att samhället reagerar kraftfullt mot alla former av hedersförtryck är av
största vikt och är en viktig punkt i Januariavtalet.

Trots att viktigt arbete har bedrivits av flera regeringar i syfte att bekämpa
hedersrelaterat våld och förtryck så finns det ett behov av att ytterligare
utreda hur dessa brott bör hanteras straffrättsligt.

– Samhället ska se ytterst allvarligt på alla former av hedersrelaterat våld och
förtryck, och det måste komma till uttryck i straffrätten säger justitie- och
migrationsministern Morgan Johansson.

Regeringen har i dag tillsatt en utredning som ska se över straffansvaret för
hedersrelaterat våld och förtryck. I uppdraget ingår att lämna förslag om en
särskild brottsrubricering vad avser hedersbrott.

Direktivet har förhandlats med de partier som står bakom Januariavtalet;
Socialdemokraterna, Miljöpartiet, Centerpartiet och Liberalerna.

Uppdraget ska redovisas senast den 30 september 2020.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förbud mot rasistiska
organisationer
Publicerad 04 juli 2019 Uppdaterad 04 juli 2019

Den organiserade rasismen utgör ett särskilt hot mot
samhället som måste tas på största allvar. Regeringen
tillsätter därför en parlamentariskt sammansatt kommitté
som ska överväga om det bör införas ett särskilt
straffansvar för deltagande i en rasistisk organisation
och ett förbud mot rasistiska organisationer som
sådana.
Rasistiska organisationer bidrar till att rasistiska uttryck får spridning i
medier, på internet och i sociala medier samt genom bland annat
demonstrationer på olika håll i landet. Det handlar till exempel om
antisemitiska och afrofobiska budskap. Vit makt-miljöns aktiviteter utgör
också ett hot mot enskilda individer. Personer inom den miljön bedöms ha
förmåga att begå grova våldsbrott som skulle kunna utgöra terroristbrott i
Sverige.

Regeringen anser mot denna oroande bakgrund att det inte är tillräckligt att
motarbeta rasismen i allmänhet utan konstaterar att den organiserade
rasismen i sig är ett hot som behöver uppmärksammas särskilt.

Utredaren ska även göra en kartläggning av hur rasistiska organisationers
möjlighet att verka har begränsats i andra länder och ta del av vad som är
känt om begränsningarnas effekter.

Dag Mattsson, justitieråd i Högsta domstolen, blir ordförande för kommittén
och uppdraget ska redovisas senast den 28 februari 2021.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Datainspektionen ska redovisa
utvecklingen på integritetsområdet
Publicerad 04 juli 2019 Uppdaterad 04 juli 2019

Regeringen har beslutat att Datainspektionen vart fjärde
år ska lämna en redovisning av utvecklingen gällande
integritet på it-området till regeringen. Regeringen har
för avsikt att använda redovisningen till att en gång per
mandatperiod överlämna en skrivelse till riksdagen om
utvecklingen på området.
– Att vi nu inför en återkommande redovisning i integritetsfrågor är viktigt
för att regeringen, riksdagen och medborgarna ska kunna följa utvecklingen
på området. Det ger ett värdefullt underlag till debatten om integritetsfrågor,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

I dag har Datainspektionen i uppdrag att följa och beskriva utvecklingen på
it-området när det gäller frågor som rör integritet och ny teknik. I
delbetänkandet Hur står det till med den personliga integriteten? föreslog
Integritetskommittén att det skulle införas en skyldighet för
Datainspektionen att löpande lämna en redovisning på området till
regeringen som i sin tur skulle lämna en skrivelse i ämnet till riksdagen.

Regeringen går nu vidare med Integritetskommitténs förslag och inför en
skyldighet för Datainspektionen att vart fjärde år lämna en redovisning av
utvecklingen gällande integritet på it-området till regeringen. Regeringen har
för avsikt att på grundval av Datainspektionens redovisning överlämna en
skrivelse per mandatperiod till riksdagen.

Förordningsändringen träder i kraft den 1 september 2019 och
Datainspektionen ska lämna en redovisning till regeringen första gången
senast den 1 oktober 2020.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skärpt syn på brott mot
förtroendevalda
Publicerad 25 juni 2019

Brott mot förtroendevalda är ett allvarligt hot mot
demokratin och kan aldrig accepteras. Regeringen
föreslår därför en ny särskild straffskärpningsgrund för
brott som begås mot förtroendevalda i stat, kommun,
landsting, Sametinget eller Europaparlamentet.
– Hot, hat och trakasserier mot politiker är tyvärr ett problem som ökar. I
värsta fall kan det innebära att människor inte vågar ta förtroendeuppdrag
längre och då faller hela grundvalarna för demokratin. Vi föreslår därför en
ny straffskärpningsgrund som tydligt markerar att brott som begås mot
förtroendevalda ska ses som särskilt allvarliga, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Brott mot förtroendevalda är ett problem i samhället och de förtroendevaldas
utsatthet för brott ökar. Att utsätta någon för brott på grund av personens
förtroendeuppdrag är inte bara att angrepp mot den förtroendevalde som
person utan även mot det demokratiska systemet.

Regeringen har därför beslutat en proposition med förslag om att det
straffrättsliga skyddet för brott som begås mot förtroendevalda förstärks.
Förslaget innebär att det vid bedömningen av straffvärdet särskilt ska
beaktas om brottet begåtts mot en person på grund av att han eller hon eller
någon närstående innehaft ett uppdrag som förtroendevald i stat, kommun,
landsting, Sametinget eller Europaparlamentet.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 januari 2020.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning om uppenbart
ogrundade ansökningar och
fastställande av säkra
ursprungsländer
Publicerad 20 juni 2019

En utredare får i uppdrag att lämna förslag som innebär
att Migrationsverket får utökade möjligheter att bedöma
en asylansökan som uppenbart ogrundad. Syftet är att
verket ska ha motsvarande möjligheter som innan en
EU-domstolsdom från juli 2018 som har begränsat
möjligheten. Utredaren ska särskilt överväga behovet
av en förteckning över säkra ursprungsländer, med
andra ord länder där det generellt inte förekommer
förföljelse eller övergrepp.
För att frigöra resurser och korta handläggningstiderna är det viktigt att
Migrationsverket har rätt verktyg för att på ett snabbt, effektivt, rättssäkert,
humant och långsiktigt hållbart sätt kunna hantera ärenden där det är
uppenbart att sökanden saknar skyddsbehov.

I sitt arbete ska utredaren särskilt överväga behovet av en förteckning över
länder där det generellt inte förekommer förföljelse eller övergrepp.
Utgångspunkten är att Migrationsverket i så fall ska ansvara för att ta fram
och ändra en sådan förteckning. Även med en förteckning över säkra
ursprungsländer ska en individuell och rättssäker prövning av skyddsbehovet
alltid genomföras.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 januari 2020.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Terroristbrottsutredningen får
förlängd utredningstid
Publicerad 19 juni 2019

Regeringen beslutade i februari 2017 att en särskild
utredare skulle genomföra en systematisk översyn av
den straffrättsliga lagstiftningen på terrorismområdet. I
dag har regeringen fattat beslut om att förlänga
utredningstiden för uppdraget, som nu ska redovisas
senast den 31 oktober 2019.
Syftet med uppdraget är att åstadkomma en ändamålsenlig, effektiv och
överskådlig reglering som samtidigt är förenlig med ett väl fungerande skydd
för grundläggande fri- och rättigheter. Utredaren har också fått i uppdrag att
se över om terroristbrottet är lämpligt utformat beträffande gärningar som
riktas mot en avgränsad personkrets, till exempel mot asylsökande, och att
föreslå straffskärpningar för brott som omfattas av terrorismlagstiftningen.

Utredningen, som har antagit namnet Terroristbrottsutredningen, skulle enligt
de senaste direktiven redovisa sitt uppdrag senast den 28 juni 2019.
Utredningstiden förlängs nu. Anledningen till den förlängda utredningstiden
är att utredningen relaterar till den lagrådsremiss som rör samröre med
terroristorganisation, som är under beredning. Enligt tilläggsdirektiv som
regeringen i dag har beslutat ska Terroristbrottsutredningen redovisa
uppdraget senast den 31 oktober 2019.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson presenterar
kommittédirektiv om den framtida
svenska migrationspolitiken
Publicerad 14 juni 2019 Uppdaterad 14 juni 2019

I dag, fredagen den 14 juni kl. 12.00, hålls en pressträff
där justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
presenterar tillsättandet av utredning om den framtida
svenska migrationspolitiken.

Tid: 14 juni 2019 kl. 12.00
Plats: Bella, ingång från Rödbodgatan 6
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Sverige behöver snara reformer
som stärker bekämpningen av
mutor i utlandet
Publicerad 12 juni 2019

OECD:s arbetsgrupp om bestickning har sedan 2012
upprepade gånger enträget uppmanat Sverige att
reformera sin lagstiftning för att se till att företag utreds
och åtalas om de ger mutor till utländska offentliga
tjänstemän för att skaffa sig fördelar vid internationella
affärsförbindelser. Bestämmelserna i svensk lag om
företags straffansvar för tagande och givande av muta i
utlandet uppfyller inte helt kraven i OECD:s konvention
om bekämpande av bestickning av utländska offentliga
tjänstemän i internationella affärsförbindelser.
Den 11–12 juni 2019 diskuterade en högnivågrupp från OECD:s arbetsgrupp
om bestickning dessa allvarliga frågor i Stockholm med justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson, utrikeshandelsminister och minister
med ansvar för nordiska frågor Ann Linde och riksåklagare Petra Lundh.
Närvarade gjorde också höga tjänstemän från Justitiedepartementet,
Utrikesdepartementet och Åklagarmyndigheten samt riksdagsledamöter.
Under högnivågruppens besök bekräftade de svenska myndigheterna att ny
lagstiftning för tillämpning av de viktigaste rekommendationerna från
OECD:s arbetsgrupp om bestickning träder i kraft den 1 januari 2020.

Drago Kos, ordförande för arbetsgruppen om bestickning, sade att han
uppskattade att de svenska myndigheterna var beredda att träffa
arbetsgruppen och diskutera dess väsentliga invändningar och att
arbetsgruppen välkomnade lagförslaget som Sverige lagt fram för att följa
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rekommendationerna. Han sade att Sverige nu har tillfälle att åtgärda det
som arbetsgruppen anser är bekymmersamt genom att i januari 2020 anta de
rekommenderade reformerna av Sveriges lagar om straffansvar för juridiska
personer och att arbetsgruppen hoppades se Sverige bli ett av de länder som
bäst efterlever konventionen om bekämpande av bestickning och som ser till
att de som tar och ger mutor i utlandet ställs till svars.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson sade att granskningarna
och rekommendationerna från OECD:s arbetsgrupp om bestickning är ett
väsentligt stöd i Sveriges ansträngningar mot korruption i alla dess former.
Han sade också att Sverige tar sina internationella åtaganden på allvar och
att han gladdes över att det nyligen framlagda lagförslaget som är tänkt att
stärka lagstiftningen och tillmötesgå rekommendationerna från OECD.

Arbetsgruppen om bestickning består av representanter för parterna i
konventionen om bekämpande av bestickning – de 36 OECD-länderna samt
Argentina, Brasilien, Bulgarien, Colombia, Costa Rica, Peru, Ryssland och
Sydafrika. Arbetsgruppen bedriver ett systematiskt program för övervakning
av parternas tillämpning av konventionen. Arbetsgruppen beslutade, efter en
inbjudan från Sverige, att skicka en högnivågrupp till Stockholm för att
sammanträda med höga tjänstemän och inskärpa budskapet att Sverige måste
anamma de rekommenderade reformerna. Nästa utvärdering av Sveriges
tillämpning av konventionen om bekämpande av bestickning har senarelagts
i avvaktan på antagandet av lagstiftning som tillmötesgår arbetsgruppens
resterande rekommendationer.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen vill förlänga försök
med effektivare delgivning i
brottmål
Publicerad 11 juni 2019

Regeringen har beslutat att överlämna en proposition till
riksdagen med förslag om att förlänga giltighetstiden för
den tidsbegränsade lagen om försök med
tillgänglighetsdelgivning i brottmål. Förslaget är ett led i
arbetet med att förlänga och utvidga
försöksverksamheten med ett snabbförfarande i
brottmål.
Sedan januari 2018 pågår i norra Stockholm en försöksverksamhet för att
snabbare kunna utreda och lagföra vissa typer av brott. Försöket har visat
positiva resultat, med kortare handläggningstider och snabbare lagföring.
Brottsförebyggande rådet har i en utvärdering bedömt att försöket med
tillgänglighetsdelgivning är en förklaring till de korta handläggningstiderna i
försöksverksamheten. Det nya delgivningssättet innebär att polisen redan på
brottsplatsen informerar den misstänkte om när och vid vilken tingsrätt en
stämning och andra handlingar kommer att finnas tillgängliga.

Mot bakgrund av de positiva resultat som försöksverksamheten hittills visat
har regeringen påbörjat arbetet med att förlänga och utvidga den. Regeringen
beslutade den 2 maj att ge Polismyndigheten, Åklagarmyndigheten,
Rättsmedicinalverket, Kriminalvården och Domstolsverket i uppdrag att
förbereda en geografisk utbyggnad av försöksverksamheten, som ska kunna
genomföras under 2020–2022. Propositionens förslag säkerställer att
tillgänglighetsdelgivning kan fortsätta användas i en förlängd och utvidgad
försöksverksamhet.
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Lagen om försök med tillgänglighetsdelgivning i brottmål gäller i nuläget till
utgången av 2019. Propositionens förslag innebär att lagen ska fortsätta att
gälla till utgången av 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson och OECD
håller pressträff om korruption
Publicerad 11 juni 2019 Uppdaterad 11 juni 2019

På onsdag den 12 juni håller justitie-och
migrationsminister Morgan Johansson pressträff
tillsammans med ordföranden för OECD:s arbetsgrupp
mot mutor, Drago Kos.

Tid: 12 juni 2019 kl. 14.30
Plats: Bella, Rödbodgatan 6

Pressträffen avslutar ett två dagar långt besök av en högnivådelegation från
OECD:s Arbetsgrupp mot mutor i internationella affärsförbindelser.
Delegationen har träffat bland andra Morgan Johansson för att diskutera hur
Sverige ska efterleva OECD:s konvention om bekämpande av bestickning av
utländska offentliga tjänstemän i internationella affärsförbindelser.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skärpt straff för mord
Publicerad 11 juni 2019

Regeringen har beslutat en proposition med förslag om
att straffet för mord skärps. Avsikten med regeringens
förslag är att mord ska bestraffas med livstids fängelse i
betydligt större utsträckning än tidigare.
Straffbestämmelsen om mord ändrades 2014 för att livstidsstraffet skulle
kunna användas i betydligt större utsträckning, men i en dom från 2016 kom
Högsta domstolen fram till att lagändringen inte hade förändrat rättsläget.
Lagändringen som genomfördes 2014 fick således inte den effekt som
riksdagen efterfrågade, och regeringen har därför gjort ett omtag i frågan.

– Mord är det svåraste brottet man kan begå men i dag återspeglar straffet
inte fullt ut brottets allvar. Vi föreslår därför att straffet för mord skärps
genom en ökad användning av livstids fängelse, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Regeringens förslag innebär att det i straffbestämmelsen om mord anges
omständigheter som särskilt ska beaktas som skäl för att döma till ett
livstidsstraff. Det handlar exempelvis om att gärningen inneburit svårt
lidande för offret eller annars varit särskilt hänsynslös. Lagändringen bedöms
leda till att mord som tidigare lett till fängelse i 15–18 år i stället kommer att
bestraffas med fängelse på livstid.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 januari 2020.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår höjda
bötesstraff för företag
Publicerad 06 juni 2019 Uppdaterad 06 juni 2019

Regeringen har i dag överlämnat en lagrådsremiss till
Lagrådet med förslag om att maxbeloppet för
företagsbot ska höjas från 10 miljoner kronor till 500
miljoner kronor för allvarliga brott som begås av större
företag. Syftet med lagförslaget är att ge företag tydliga
incitament att organisera sig på ett sådant sätt att risken
för brott i verksamheten minskas.
Straffrättsliga sanktioner mot företag är ett viktigt verktyg för att motverka
brottslighet som begås inom deras verksamhet. Det ska till exempel gälla
arbetsmiljöbrott.

Regeringen föreslår därför att företagets betalningsförmåga ska ha betydelse
för företagsbotens storlek när det är fråga om särskilt allvarlig brottslighet. I
lagrådsremissen föreslås också att maxbeloppet ska höjas från 10 miljoner
kronor till 500 miljoner kronor för allvarliga brott som begås i större företags
verksamhet.

– Det är en rejäl höjning av maxbeloppet, men det är motiverat. Det ska
kosta att slarva med exempelvis arbetsmiljö. I dag får små och stora företag
betala samma bötesbelopp för likartade brott. Det kan leda till att en bot som
för ett mindre företag är mycket kännbar knappt blir märkbar för ett större
företag, trots att brottsligheten är lika allvarlig. Det är varken rimligt eller
rättvist, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Förslaget innebär även att tillämpningsområdet för bestämmelserna om
företagsbot utvidgas genom att brott i fler verksamheter än tidigare ska
kunna leda till företagsbot. Samtidigt utökas också möjligheterna att
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förelägga företagsbot genom strafföreläggande. Dessutom föreslår regeringen
att svensk domstol ges utökad behörighet att döma över vissa internationella
mutbrott.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen inför gula valsedlar
vid alla val till riksdagen
Publicerad 05 juni 2019

Valsedelsfärgen vid alla val till riksdagen blir enhetlig.
Valsedlarna ska alltid vara gula. Ändringen minskar
risken för att valsedlar sammanblandas vid flera
samtidiga val.
Valsedlar för ordinarie val till riksdagen är gula. För extra val till riksdagen,
val till kommunfullmäktige och val till Europaparlamentet är valsedlarna
vita. I dagsläget kan det därför uppstå situationer då vita valsedlar ska
användas för flera samtidiga val. För att minska risken för att valsedlar med
samma färg sammanblandas vid röstningen och rösträkningen ändrar
regeringen färgen på valsedlar för extra val till riksdagen från vit till gul.
Valsedelsfärgen ska vid alla val till riksdagen vara gul.

Ändringarna i valförordningen träder i kraft den 1 augusti 2019.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson till Luxemburg
för deltagande i RIF-rådet
Publicerad 05 juni 2019 Uppdaterad 05 juni 2019

Den 6–7 juni besöker justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson Luxemburg för att delta på Rådet för
rättsliga och inrikes frågor (RIF) tillsammans med sina
kollegor inom EU.
På migrationsområdet kommer en diskussion att hållas om framtida
utmaningar för asyl-och migrationspolitiken. Ministrarna förväntas också
ställa sig bakom delar av återvändandedirektivet.  

Justitieministrarna kommer även att diskutera digitaliseringen av det rättsliga
samarbetet på civilrättens område, och hålla en framtidsdiskussion om den
materiella straffrätten inom EU.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
Ludvika och Borlänge
Publicerad 16 maj 2019 Uppdaterad 14 maj 2019

Torsdag den 16 maj och fredag den 17 maj reser
justitie- och migrationsministern till Dalarna. Under
besöket kommer Morgan Johansson att diskutera med
olika aktörer hur man kan arbeta förebyggande mot
högerextremism.

Program

Torsdag den 16 maj

Kl. 13.40 Lorensbergaskolan i Ludvika 
Träffar elever och lärare för att diskutera demokratiska värderingar och hur
skolan hanterat utmaningen kring extremistmiljöer. Det kommer att finnas
möjlighet till kommentarer ca kl. 15.00.
Adress: Skolvägen 1, Ludvika.

Kl. 15.15 Polishuset i Ludvika 
Tar del av myndighetens arbete mot våldsbejakande miljöer. 
Det kommer att finnas möjlighet till kommentarer ca kl. 16.00.
Adress: Engelbrektsgatan 20, Ludvika.

Kl. 16.15 ABB:s huvudkontor i Ludvika
Möter företrädare för Högskolan Dalarna samt företagen ABB och
Spendrups. Företagen har bidragit till ett forskningsprojekt om
våldsbejakande extremism vid högskolan. 
Det kommer att finnas möjlighet till kommentarer ca kl. 17.00.
Adress: Valhallavägen 2, Ludvika.
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Fredag den 17 maj

Kl. 09.00-09.20 Scandic Borlänge
Håller ett anförande vid ett internationellt möte om högerextremism som
arrangeras av Justitiedepartementet och Center mot våldsbejakande
extremism med stöd av EU-kommissionen. Deltagarna består bland annat av
forskare och representanter från EU-kommissionen, departement och
myndigheter från Danmark, Finland, Belgien, Nederländerna, Frankrike,
Tyskland och Tjeckien.
Media är välkomna att närvara under Morgan Johanssons anförande. 
Adress: Stationsgatan 21–23, Borlänge.

Kl. 09.30 Rundvandring i centrala Borlänge
Ordföranden i socialnämnden i Borlänge, Kenneth Persson, visar runt i
staden och berättar om hur kommunen arbetar i lokalsamhället. 
Adress: Stationsgatan 21-23, Borlänge.

Kl. 10.15 Borlänge Tidning
Möte med bland andra Mittmedias chefredaktör, Helena Nyman, för att
diskutera problemen med hot och trakasserier mot journalister. 
Det kommer att finnas möjlighet till kommentarer ca kl. 10.45.
Adress: Borganäsvägen 37, Borlänge.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Modernare regler om fraktsedlar
Publicerad 09 maj 2019 Uppdaterad 09 maj 2019

Regeringen har i dag överlämnat en remiss till Lagrådet
med förslag om att regleringen av godstransporter på
väg anpassas till elektroniska fraktsedlar. Fraktsedlar
spelar en central roll i samband med godstransporter
och lagstiftningen behöver moderniseras. Enligt
regeringens förslag ska en elektronisk fraktsedel
likställas med en fraktsedel i pappersform.
– Ett modernt regelverk för godstransporter är positivt för hela
transportkedjan. Dessutom kan en ökad digitalisering bidra till effektivare
kontroller från myndigheternas sida av att transportföretagen följer gällande
regelverk. Detta är viktigt av konkurrensskäl, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

De nuvarande reglerna är föråldrade och utgår från att en fraktsedel ska
upprättas i pappersform. Därför föreslår regeringen en reglering som
underlättar för företagen att använda elektroniska fraktsedlar genom att
likställa dessa med fraktsedlar i pappersform.

Förslagen grundas på att Sverige tillträder ett tilläggsprotokoll till den så
kallade CMR-konventionen som reglerar godstransporter på väg.
Konventionen och tilläggsprotokollet reglerar egentligen bara internationella
transporter. Regeringen föreslår dock att även regleringen av fraktsedlar vid
inrikes vägtransporter anpassas till en användning av elektroniska
fraktsedlar.

I lagrådsremissen föreslås att regeringen får besluta om när den nya
regleringen ska träda i kraft.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår att den
tillfälliga lagen förlängs i två år
Publicerad 09 maj 2019

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag om att lagen om tillfälliga
begränsningar av möjligheten att få uppehållstillstånd i
Sverige ska fortsätta att gälla till och med den 19 juli
2021.
Vi tar fortsatt ansvar för en human och hållbar migrationspolitik och föreslår
därför att den tillfälliga lagen förlängs i två år, samtidigt som fler får
möjlighet till familjeåterförening, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

I propositionen föreslås att den tillfälliga lagen ska ändras så att alternativt
skyddsbehövande och flyktingar får samma rätt till familjeåterförening.

Regeringen föreslår också att det i den tillfälliga lagen ska införas en
bestämmelse om permanent uppehållstillstånd i vissa fall för utlänningar som
har fötts i Sverige och som sedan födseln är statslösa. Detta ligger i linje med
Sveriges åtaganden enligt bland annat FN:s konvention om begränsning av
statslöshet.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 20 juli 2019.

Förslagen i propositionen bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Gruppen av stater mot korruption
(Greco) har utvärderat Sveriges
åtgärder för att förebygga
korruption
Publicerad 03 maj 2019

Sverige har tillträtt Europarådets konventioner mot
korruption och är sedan 20 år medlem av Greco,
Europarådets organ för att följa upp efterlevnaden av
konventionerna. Greco utvärderar ländernas konkreta
åtgärder och fokuserar på några sektorer i taget.
Utvärderingen resulterar i en rapport med fakta, analys
och rekommendationer till åtgärder. Genomförandet av
rekommendationerna följs sedan regelbundet upp.
Just nu pågår den femte utvärderingsrundan, där Polismyndigheten och
högsta nationella nivån granskas. Rapporten bygger på skriftligt material och
på besök i Sverige, då utvärderingsteamet talade med över 60 personer från
olika sektorer i samhället.

Greco konstaterar att Sverige har en låg nivå av korruption och berömmer
den långtgående öppenheten när det gäller tillgången till information om
regeringens och Polismyndighetens arbete.

– Sverige har en lång tradition av en mycket låg nivå av korruption och det
är glädjande att Greco uppmärksammar det. Vi kommer nu att analysera
rapporten och gå vidare med vårt arbete, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.
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Greco lyfter också fram de nya lagarna om karenstid vid övergång till den
privata sektorn och om skyldighet för bland annat statsråd att anmäla
innehav av finansiella instrument.

– Regeringen har nyligen infört bestämmelser om karens när politiker går
över till det privata näringslivet, något som Greco välkomnar och vill se en
vidareutveckling av. Vi har också nyligen kommit med flera åtgärder för att
förstärka arbetet med en god förvaltningskultur i staten. Till exempel arbetar
vi för att införa en gemensam, obligatorisk introduktionsutbildning för alla
statsanställda om grundläggande principer för att förebygga jäv och
intressekonflikter, säger civilminister Ardalan Shekarabi.

Greco rekommenderar i 15 punkter Sverige att på olika sätt fortsätta
utveckla arbetet för att stärka öppenheten, integriteten och
ansvarsskyldigheten i de granskade sektorerna, för att ännu bättre förebygga
korruption.

Regeringen ser rekommendationerna som ett bra stöd för det kontinuerliga
arbetet att förebygga och motverka korruption. Processen för att omhänderta
rekommendationerna på bästa sätt har redan påbörjats och innebär i vissa
avseenden att vidareutveckla redan pågående initiativ.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen vill utvidga försöket
med ett snabbförfarande i brottmål
Publicerad 02 maj 2019

Sedan januari 2018 pågår i norra Stockholm en
försöksverksamhet för att snabbare kunna utreda och
lagföra vissa typer av brott. Försöket har hittills visat
positiva resultat, med kortare handläggningstider och
god samverkan mellan myndigheterna. Regeringen har
därför beslutat att förbereda en geografisk utbyggnad av
försöket.
Snabbförfarandet bygger på en metod för polisen att genomföra omedelbara
utredningsåtgärder i samband med ett ingripande. Misstänkta ska också
redan på brottsplatsen kunna få information om när en eventuell
huvudförhandling kan komma att hållas i domstol. En annan viktig del är en
ökad samverkan mellan aktörerna i rättskedjan.

– Försöksverksamheten har gett både snabbare lagföring och bättre kvalitet i
utredningarna. Dessutom kan resurser frigöras som rättsväsendet kan rikta
mot grövre brott, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Enligt en utvärdering som Brottsförebyggande rådet presenterade den 1 april
2019 har försöksverksamheten lett till kortare handläggningstider och
präglats av delaktighet, engagemang och god samverkan mellan
myndigheterna. Jämfört med ordinarie verksamhet var handläggningstiderna
17 dagar kortare hos Polismyndigheten, 7 dagar kortare hos
Åklagarmyndigheten och 22 dagar kortare hos tingsrätterna. De vanligast
förekommande misstankarna som hanterats i försöksverksamheten var
narkotikabrott, stöld från butik, olovlig körning och rattfylleri.

Regeringens beslut innebär att Polismyndigheten, Åklagarmyndigheten,
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Rättsmedicinalverket, Kriminalvården och Domstolsverket får i uppdrag att
förbereda en geografisk utbyggnad till polisregion Stockholm och till en eller
flera andra polisregioner eller delar av polisregioner. Myndigheterna ska ta
fram en gemensam och lokalt förankrad plan för den utbyggda
försöksverksamheten, som ska kunna genomföras 2020–2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen underlättar för brittiska
medborgare i Sverige vid ett
avtalslöst brexit
Publicerad 26 april 2019 Uppdaterad 26 april 2019

Regeringen har beslutat att överlämna en proposition till
riksdagen med förslag om ändringar i utlänningslagen.
Förslagen är en del av ett åtgärdspaket i regeringens
förberedande brexitarbete. Avsikten är att motverka
vissa följder av ett avtalslöst utträde för de brittiska
medborgare och deras familjer som har bott i Sverige
före Storbritannien och Nordirlands utträde ur EU.
Huvudscenariot är att Storbritannien och Nordirland lämnar EU genom ett
ordnat utträde baserat på det framförhandlade utträdesavtalet, men det går
inte att utesluta risken för ett avtalslöst utträde. Den 7 mars i år beslutade
regeringen därför en förordning som innehåller ett tillfälligt undantag på ett
år från kraven på uppehålls- och arbetstillstånd för de brittiska medborgare
och deras familjemedlemmar som dagen före utträdet ur EU hade rätt att
vistas och arbeta i Sverige. Bestämmelserna blir tillämpliga först när
Storbritannien och Nordirland har lämnat EU.

Propositionens förslag syftar till att underlätta för den aktuella gruppen att
ansöka om och få ett beslut om uppehålls- och arbetstillstånd under den
period som det tillfälliga undantaget gäller. Förslaget möjliggör för brittiska
medborgare och deras familjemedlemmar att kunna ansöka om och beviljas
uppehålls- eller arbetstillstånd även om de redan befinner sig i Sverige.
Huvudregeln är annars att sådana tillstånd ska sökas och beviljas före inresan
i landet. I propositionen föreslås också en anpassning av bestämmelserna om
ställning som varaktigt bosatt i Sverige, som tydliggör att de britter med
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familjer som bott i Sverige i fem år med stöd av uppehållsrätten kan beviljas
ställning som varaktigt bosatt. 

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 15 juli 2019.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen vill skärpa straffet för
mord
Publicerad 25 april 2019 Uppdaterad 25 april 2019

Regeringen har i dag överlämnat en lagrådsremiss till
Lagrådet med förslag om att straffet för mord skärps.
Avsikten med regeringens förslag är att mord ska
bestraffas med livstids fängelse i betydligt större
utsträckning än tidigare.
Straffbestämmelsen om mord ändrades 2014 för att livstidsstraffet skulle
kunna användas i betydligt större utsträckning, men i en dom från 2016 kom
Högsta domstolen fram till att lagändringen inte hade förändrat rättsläget.
Lagändringen som genomfördes 2014 fick således inte den effekt som
riksdagen efterfrågade, och regeringen har därför gjort ett omtag i frågan.

– I dag återspeglar straffet för mord inte fullt ut brottets allvar. Vi vill därför
skärpa straffet för mord genom att öka användningen av livstidsstraffet,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Regeringens förslag innebär att det i straffbestämmelsen om mord anges
omständigheter som särskilt ska beaktas som skäl för att döma till ett
livstidsstraff. Det handlar exempelvis om att gärningen inneburit svårt
lidande för offret eller annars varit särskilt hänsynslös. Lagändringen bedöms
leda till att mord som tidigare lett till fängelse i 15–18 år i stället kommer att
bestraffas med fängelse på livstid.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 januari 2020.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utkast till lagrådsremiss om
ungdomsövervakning
Publicerad 16 april 2019

I utkastet till lagrådsremiss föreslås att det införs en ny
påföljd för unga lagöverträdare, ungdomsövervakning.
Påföljden ska tillämpas i fall där varken ungdomsvård
eller ungdomstjänst är tillräckligt ingripande med
hänsyn till brottslighetens straffvärde, art och den unges
tidigare brottslighet. Domstolen ska få bestämma tiden
för ungdomsövervakning till lägst sex månader och
högst ett år.
Den som döms till ungdomsövervakning ska medverka i en
verkställighetsplanering som ska mynna ut i en individuell
verkställighetsplan. Verkställighetsplanen ska alltid innehålla föreskrifter om
möten med en koordinator och om inskränkningar i den dömdes rörelsefrihet
samt en upplysning om förbud mot bruk av narkotika. Inskränkningarna i
rörelsefriheten ska bestå i antingen ett förbud att lämna bostaden under
helgkvällar och helgnätter (så kallad helghemarrest) eller andra
rörelseinskränkningar som till exempel ett förbud att vistas på en viss plats
eller inom ett visst område. Rörelseinskränkningarna ska kontrolleras med
hjälp av elektroniska hjälpmedel. Verkställighetsplanen ska även få reglera
frågor om bland annat den dömdes boende, skolgång eller annan
sysselsättning, missbruksbehandling och andra åtgärder som syftar till att
förebygga att den dömde återfaller i brott eller på annat sätt utvecklas
ogynnsamt.

Kriminalvården föreslås ansvara för verkställigheten av
ungdomsövervakning.
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Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Angrepp mot blåljusverksamhet
ska bekämpas
Publicerad 05 april 2019

Hot och våld mot polis, ambulanspersonal och
räddningstjänst under utryckning kan inte tolereras.
Blåljusverksamhet behöver ofta ske snabbt och om den
hindras står inte sällan liv på spel. För att skydda denna
verksamhet har regeringen beslutat om
lagrådsremissen Ett stärkt straffrättsligt skydd för
blåljusverksamhet och myndighetsutövning. Den är en
del i arbetet med ett starkare samhälle och ett tryggare
Sverige.
På flera orter runt om i Sverige förekommer återkommande angrepp på polis,
räddningstjänst och ambulanssjukvård. Poliser möts av våld när de ska
undsätta någon i nöd och ambulanser hindras från att hjälpa den som blivit
akut sjuk eller allvarligt skadad. När centrala blåljusverksamheter angrips
och hindras från att utföra sina uppgifter blir vanliga människor lidande.
Även hot och våld mot tjänstemän som ägnar sig åt myndighetsutövning är
ett allvarligt problem. Risken för otillbörlig påverkan på myndigheters
beslutsfattande måste tas på stort allvar.

– Lagstiftningen måste vara tydlig med att samhället ser allvarligt på angrepp
mot de som ska hjälpa andra, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.

I lagrådsremissen föreslår regeringen att ett nytt brott införs –
blåljussabotage. Vad som straffbeläggs är att angripa eller på annat sätt störa
polis, räddningstjänst eller ambulanssjukvård, om gärningen allvarligt
försvårar eller hindrar utryckningsverksamhet eller brottsbekämpande
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verksamhet.

Dessutom föreslår regeringen att straffskalan för grovt våld eller hot mot
tjänsteman ska skärpas till fängelse i lägst ett och högst sex år från dagens
fängelse i lägst sex månader och högst fyra år.

De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 januari 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Terroristbrottsutredningen får
förlängd utredningstid
Publicerad 05 april 2019

Utredningen om den straffrättsliga lagstiftningen på
terrorismområdet har fått förlängd utredningstid med tre
månader.
Regeringen gav i februari 2017 en särskild utredare i uppdrag att genomföra
en systematisk översyn av den straffrättsliga lagstiftningen på
terrorismområdet. Syftet med uppdraget är att åstadkomma en
ändamålsenlig, effektiv och överskådlig reglering som samtidigt är förenlig
med ett väl fungerande skydd för grundläggande fri- och rättigheter. I
uppdraget ingår att se över om terroristbrottet är lämpligt utformat
beträffande gärningar som riktas mot en avgränsad personkrets, till exempel
mot asylsökande, och att föreslå straffskärpningar för brott som omfattas av
terrorismlagstiftningen.

Utredningen, som har antagit namnet Terroristbrottsutredningen, skulle
redovisa sitt uppdrag senast den 29 mars 2019. Utredningstiden förlängs nu.
Enligt tilläggsdirektiv som regeringen i dag har beslutat ska
Terroristbrottsutredningen redovisa sitt uppdrag senast den 28 juni 2019.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår åtgärder mot
handel med hyreskontrakt
Publicerad 04 april 2019

Svarthandel med hyreskontrakt, otillåten
andrahandsuthyrning och uttag av överhyror av
andrahandshyresgäster och inneboende är ett stort
problem på hyresbostadsmarknaden. För att motverka
missbruket och få en bättre fungerande marknad har
regeringen i dag beslutat en proposition med åtgärder
mot handel med hyreskontrakt.
Handeln med hyreskontrakt undergräver de grundläggande spelreglerna på
hyresbostadsmarknaden och går i första hand ut över de bostadssökande som
följer reglerna och inte betalar otillåtna ersättningar. Det finns också
anledning att se allvarligt på kopplingarna mellan den illegala handeln och
organiserad brottslighet.

– Hyresrätten är en betydelsefull boendeform som regeringen vill värna om.
Den olagliga handeln med hyreskontrakt drabbar såväl enskilda som
hyresmarknaden och samhället i stort. Därför föreslår vi nu kraftfulla
åtgärder, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

För att motverka missbruket och för att få en bättre fungerande marknad
föreslår regeringen bland annat att den som köper sitt hyreskontrakt ska
kunna förlora hyresrätten med omedelbar verkan och även kunna dömas för
brott. Dessutom skärps straffen för försäljning och förmedling av
hyreskontrakt mot otillåten ersättning. För att försvåra att hyreskontrakt
överlåts mot otillåten ersättning inskränks även bytesrätten. Detta innebär
bland annat hyresgästerna ska ha bott i sina lägenheter i minst ett år före
bytet.
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En rad ändringar föreslås även för andrahandsuthyrning av hyresrätter. En
förstahandshyresgäst som hyr ut sin lägenhet i andra hand och tar ut en hyra
som är högre än hyresgästens egen hyra med eventuellt tillägg för möbler
och andra nyttigheter ska kunna förlora sitt kontrakt. En hyresgäst som hyr
ut sin lägenhet utan tillstånd ska inte längre få behålla sitt hyreskontrakt på
grund av att denne rättat sig. Det ska även bli brottsligt att hyra ut en
lägenhet i andra hand utan tillstånd till överhyra. Förslaget innebär också att
gränsdragningen mellan en tillståndspliktig andrahandsupplåtelse och en
upplåtelse till inneboende tydliggörs.

Propositionen bygger på en överenskommelse mellan regeringen,
Centerpartiet och Liberalerna.

De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 oktober 2019.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förstärkning av Kriminalvården
Publicerad 01 april 2019

Kriminalvården har för närvarande mycket hög
beläggning och får i vårändringsbudgeten extra tillskott
för att kunna upprätthålla säkerheten i verksamheten,
exempelvis genom personalförstärkningar. Pengar
skjuts också till för att Kriminalvården ska kunna
upprätthålla en väl fungerande transportverksamhet.
Sammanlagt får Kriminalvården 335 miljoner kronor
2019.
I vårändringsbudgeten sätter regeringen av pengar till två viktiga områden
inom Kriminalvårdens verksamhet, dels för att stötta upp en period av
mycket hög beläggning och dels till transporter.

Beläggningen i Kriminalvården har på kort tid ökat kraftigt. För att
myndigheten ska få bättre förutsättningar att hantera den akuta
beläggningssituationen tillskjuter nu regeringen 105 mnkr för 2019.
Tillskottet ska ge Kriminalvården förutsättningar att upprätthålla ordningen
och säkerheten vid överfulla häkten och anstalter, till exempel genom
personalförstärkningar.

Sedan april 2017 har Kriminalvården rätt att utföra transporter av
frihetsberövade åt andra myndigheter. Det var en del i arbetet med att
renodla polisens verksamhet. Kriminalvården tillförs nu ytterligare 230 mnkr
från Polismyndigheten för ökade kostnader under 2018 och 2019 för att
kunna köra fler transporter på uppdrag av bland annat Polismyndigheten,
Statens institutionsstyrelse, Migrationsverket och landstingen.

Vårpropositionen och vårändringsbudgeten 2019 bygger på en
överenskommelse mellan regeringen, Centerpartiet och Liberalerna.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Brottsförebyggande i fokus när
Morgan Johansson reser till
Göteborg
Publicerad 01 april 2019

Den 2-3 april reser justitie- och migrationsministern till
Göteborg för att medverka på Brottsförebyggande
rådets konferens Råd för framtiden och delta i en
paneldiskussion på BID-konferensen Levande, trygga
platser. Morgan Johansson besöker också häktet i
Göteborg.
Råd för framtiden är Brottsförebyggande rådets (Brå) nationella konferens
om lokalt brottsförebyggande arbete. I sitt anförande kommer Morgan
Johansson bland annat att lyfta fram regeringens nationella
brottsförebyggande program och vikten av att bekämpa både brotten och
brottens orsaker. 

Business Improvement Districts (BID) är en form av platssamverkan som
innebär att fastighetsägare tillsammans med boende och offentliga aktörer
lyfter ett område genom till exempel investeringar i den offentliga miljön,
fastigheter och i trygghetsskapande åtgärder. Morgan Johansson deltar i en
paneldiskussion som kommer att handla om hur vi kan skapa levande och
trygga platser i Sverige genom BID-inspirerat arbete.

Morgan Johansson kommer även att besöka häktet i Göteborg.

Morgan Johanssons anförande vid Råd för framtiden: den 3 april kl.
12.45. Brå tar gärna emot föranmälan från journalister till rff@bra.se. Den
som inte är föranmäld behöver gå till konferensregistreringen på Svenska
Mässan för att anmäla sig och uppvisa presslegitimation.
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Paneldiskussion på BID-konferensen: den 2 april kl. 15.30. Media är
välkomna att närvara vid konferensen. Ingen föranmälan krävs.

Tillgänglig för media vid häktet Göteborg: särskilt avsatt tid i samband
med besöket. Vid besöksentrén på Ullevigatan 11. För mer information,
kontakta Elin Almqvist, politiskt sakkunnig.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förstärkta återfallsförebyggande
åtgärder vid villkorlig frigivning
Publicerad 19 mars 2019

Regeringen har beslutat en proposition med förslag
som ger Kriminalvården fler möjligheter att besluta om
kontroll- och stödåtgärder mot de som friges villkorligt
från ett fängelsestraff. Bland annat ska villkorligt frigivna
kunna bevakas med fotboja.
Personer som upprepade gånger begår brott står för en relativt stor andel av
den totala brottsligheten i samhället och insatser för att förebygga återfall är
därför en central del av det brottsförebyggande arbetet.  Särskilt känslig är
tiden efter villkorlig frigivning från ett fängelsestraff, och regeringen föreslår
därför att Kriminalvården ska få utökade verktyg för att motverka återfall i
brottslighet. De nya reglerna innebär bland annat att

möjligheten att genomföra drogtester utökas,
Kriminalvården under vissa förutsättningar får fatta beslut om
elektronisk övervakning med fotboja av en villkorligt frigiven,
möjligheterna att återta den frigivne i anstalt om den frigivne missköter
sig utökas från två veckor i taget till tre månader åt gången. 

Genom elektronisk övervakning med fotboja av en villkorligt frigiven
effektiviseras kontrollen av den frigivne. Till exempel kan bevakning med
fotboja säkerställa att personen inte befinner sig i miljöer och på platser där
risken för återfall är stor eller i närheten av där ett brottsoffer bor.

Regeringen föreslår också att det tydligt ska framgå i lagstiftningen att
kontroll- och tvångsåtgärder under villkorlig frigivning alltid ska prövas mot
proportionalitetsprincipen.
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Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Modernare regler för prövning av
hyres- och arrendetvister
Publicerad 12 mars 2019

Regeringen har beslutat en proposition med flera
förslag som moderniserar och förbättrar prövningen av
hyres- och arrendetvister.
I propositionen föreslår regeringen bland annat att:

modern teknik ska utnyttjas på ett bättre sätt genom att förhör i
nämnderna som huvudregel dokumenteras genom en ljud- och
bildupptagning,
möjligheterna att överklaga nämndernas beslut utökas,
reglerna om nämndernas sammansättning blir mer flexibla genom att
ordföranden ges möjlighet att pröva fler frågor ensam,
det införs en möjlighet att delegera fler uppgifter till en anställd i
hyresnämnden som har tillräcklig kunskap och erfarenhet.

I propositionen gör regeringen även bedömningen att hyres- och
arrendenämnderna ska finnas kvar och att det inte är motiverat att göra
några förändringar i nämndernas organisation.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2019.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår skärpt
terrorlagstiftning
Publicerad 28 februari 2019 Uppdaterad 28 februari 2019

I en lagrådsremiss som i dag överlämnas till Lagrådet
föreslår regeringen att det ska bli straffbart att delta i en
terroristorganisations verksamhet. Det föreslås också bli
straffbart att ha samröre med en terroristorganisation
genom att exempelvis sälja vapen, fordon eller annan
liknande utrustning till en sådan organisation.
– Sverige har en omfattande kriminalisering när det gäller terrorism, men det
är inte i sig straffbart att delta i verksamheten i en terroristorganisation som
till exempel Daesh. Det blir det med det här förslaget, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Bekämpandet av terrorism är högt prioriterat av regeringen och en rad
skärpningar har genomförts på området under de senaste åren. För att
ytterligare förbättra möjligheterna att förhindra och bekämpa terrorism
föreslår regeringen att det ska bli straffbart att delta i en
terroristorganisations verksamhet. Lagförslaget innebär att två nya brott
införs: deltagande i en terroristorganisation och samröre med en
terroristorganisation. Dessutom föreslås det bli straffbart att offentligt
uppmana och rekrytera till deltagande samt att resa utomlands i avsikt att
delta i en terroristorganisations verksamhet. Även finansiering av deltagande
kriminaliseras.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 augusti 2019.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny hovrättspresident i Hovrätten
för Västra Sverige
Publicerad 28 februari 2019 Uppdaterad 28 februari 2019

Regeringen har i dag utnämnt Anders Hagsgård till
hovrättspresident i Hovrätten för Västra Sverige.
Anders Hagsgård är sedan 2015 lagman i Förvaltningsrätten i Göteborg.
Dessförinnan arbetade han som lagman i Alingsås tingsrätt och som
chefsrådman i Länsrätten i Göteborg. Han har även erfarenhet av arbete som
hovrättsråd i Hovrätten för Västra Sverige.

Anders Hagsgård, som är jur. lic., har också varit särskild utredare i ett antal
statliga utredningar. Han tillträder som hovrättspresident den 1 juni 2019.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kamerabevakningsutredningen
presenteras
Publicerad 26 februari 2019

På onsdag den 27 februari överlämnar utredningen
Kamerabevakning i kollektivtrafiken sitt slutbetänkande
till regeringen. Utredningen överlämnas till justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson av särskilde
utredaren, Johan Sjöö.

Tid: 27 februari 2019 kl. 13.45
Plats: Lilla pressrummet, entré från vakten vid Rödbodgatan 6.

Efter överlämnandet presenteras utredningen av särskilde utredaren Johan
Sjöö på en pressträff. Pressträffen direktsänds på regeringen.se och i
anslutning till denna sändning kommer även utredningen att publiceras.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson medverkar på
pressträffen. För frågor, kontakta pressekreterare Adriana Haxhimustafa.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Försök med ett snabbförfarande i
brottmål för unga lagöverträdare
Publicerad 14 februari 2019 Uppdaterad 14 februari 2019

Sedan januari 2018 pågår i norra Stockholm en
försöksverksamhet för att snabbare kunna utreda och
lagföra vissa typer av brott. Regeringen har i dag
beslutat om ett uppdrag som innebär att försöket
utvidgas till att också omfatta unga lagöverträdare under
18 år.
– Det pågående försöket för vuxna har lett till både snabbare lagföring och
ökad kvalitet i utredningarna. Det är ett viktigt steg att försöket nu kan
utvidgas till ungdomar, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.

Målsättningen i försöket är att vissa brott som begås av unga ska kunna
lagföras inom tio veckor. I dagsläget tar det många gånger dubbelt så lång
tid. Snabbförfarandet bygger på en metod för polisen att genomföra
omedelbara utredningsåtgärder i samband med ett ingripande. Det kan
exempelvis tillämpas vid narkotikabrott, stöld och olovlig körning. En annan
viktig del i snabbförfarandet för unga är en ökad samverkan mellan polisen
och socialtjänsten i de berörda kommunerna.

Försöket inleds i lokalpolisområdena Rinkeby, Solna och Täby och ska
därefter utvidgas så att det senast den 1 januari 2020 omfattar hela norra
Stockholm. Det ska genomföras i samverkan av Polismyndigheten,
Åklagarmyndigheten, Rättsmedicinalverket, Kriminalvården,
Domstolsverket, Attunda tingsrätt, Norrtälje tingsrätt och Solna tingsrätt.
Försöket ska pågå till den 31 december 2020.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Offentlig försvarare på natten
Publicerad 31 januari 2019

Regeringen har i dag beslutat en proposition i syfte att
stärka misstänktas och tilltalades grundläggande
rättsskydd.
I propositionen föreslår regeringen att åklagare ska ges rätt att tillfälligt
förordna offentlig försvarare under kvällar och nätter när domstolarna är
stängda. Vidare klargörs att rätten till offentlig försvarare för den som
eftersöks i Sverige enligt en nordisk eller europeisk arresteringsorder gäller
fram till dess att ett överlämnande görs till en annan stat.

Propositionen har sin grund i ett EU-direktiv. Direktivet är det femte steget i
en färdplan för arbetet med att stärka processuella rättigheter i brottmål, som
EU enades om under det svenska EU-ordförandeskapet hösten 2009.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 maj 2019.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Straffrättsliga åtgärder mot
tillgreppsbrott
Publicerad 23 januari 2019

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson har i
dag tagit emot en promemoria med förslag till
straffrättsliga åtgärder mot tillgreppsbrott och vissa
andra brott.
Utredaren My Hedström, byråchef vid Åklagarmyndigheten, har haft i
uppdrag att överväga åtgärder och, oavsett ställningstagande, lämna
författningsförslag som rör stöld- och häleribrottslighet och tillträdesförbud
till bland annat butiker.

Utredaren föreslår bland annat ett nytt brott – inbrottsstöld – som avser
tillgrepp av annans egendom som skett efter intrång i en bostad eller annat
liknande boende. Brottet ska ha ett högre minimistraff än vad som gäller för
grov stöld.

Vidare lämnar utredaren, i enlighet med uppdraget, förslag till nya
straffbestämmelser som tar sikte på systematiska stölder respektive hälerier.
Bestämmelserna ger möjlighet att lägga samman flera stölder respektive
hälerier, som varit del i ett systematiskt förfarande, till ett allvarligare brott
med en strängare straffskala. Utredaren lämnar även förslag till en ny lag om
tillträdesförbud som gör det möjligt att under vissa omständigheter vid
straffansvar stänga ute personer från butiker, badanläggningar och bibliotek.
En person ska kunna få tillträdesförbud bland annat om det finns risk för att
han eller hon kommer att begå brott på den aktuella platsen.

Lagändringarna som rör stöld- och häleribrottslighet föreslås träda i kraft den
1 juli 2020. Lagen om tillträdesförbud till butiker, badanläggningar och
bibliotek föreslås träda i kraft den 1 januari 2021.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet,
Regeringskansliet

Nya statssekreterare i
Regeringskansliet
Publicerad 22 januari 2019 Uppdaterad 22 januari 2019

Regeringen har i dag utsett 31 statssekreterare i
Regeringskansliet. Tidigare statssekreterare har
entledigats från sina tjänster. Flertalet statssekreterare
har tidigare haft en motsvarande anställning i
Regeringskansliet.

Statsrådsberedningen

Regeringen har utsett Nils Vikmång till statsministerns statssekreterare.
Regeringen har även utsett Madeleine Harby Samuelsson och Karin
Wallensteen till statssekreterare hos statsminister Stefan Löfven.

Regeringen har utsett Paula Carvalho Olovsson till statssekreterare hos EU-
minister Hans Dahlgren.

Regeringen har utsett Mats Andersson och Maria Ferm till statssekreterare i
samordningskansliet i Statsrådsberedningen.

Arbetsmarknadsdepartementet

Regeringen har utsett Annika Dahl till statssekreterare hos
arbetsmarknadsminister Ylva Johansson.

Regeringen har utsett Karin Strandås till statssekreterare hos
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jämställdhetsminister samt minister med ansvar för arbetet mot
diskriminering och segregation Åsa Lindhagen.

Finansdepartementet

Regeringen har utsett Max Elger och Leif Jakobsson till statssekreterare hos
finansminister Magdalena Andersson.

Regeringen har utsett Ulf Holm och Elin Olsson till statssekreterare hos
finansmarknads- och bostadsminister samt biträdande finansminister Per
Bolund.

Regeringen har utsett Alejandro Firpo till statssekreterare hos civilminister
Ardalan Shekarabi.

Försvarsdepartementet

Regeringen har utsett Jan-Olof Lind till statssekreterare hos försvarsminister
Peter Hultqvist.

Infrastrukturdepartementet

Regeringen har utsett Mattias Landgren till statssekreterare hos
infrastrukturminister Tomas Eneroth.

Regeringen har utsett Sebastian de Toro till statssekreterare hos energi- och
digitaliseringsminister Anders Ygeman.

Justitiedepartementet

Regeringen har utsett Catharina Espmark och Lars Westbratt till
statssekreterare hos justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Regeringen har utsett Elisabeth Backteman till statssekreterare hos
inrikesminister Mikael Damberg.

Kulturdepartementet

Regeringen har utsett Helene Öberg till statssekreterare hos kultur- och
demokratiminister samt minister med ansvar för idrottsfrågorna Amanda
Lind.



Miljödepartementet

Regeringen har utsett Eva Svedling och Gunvor Ericson till statssekreterare
hos miljö- och klimatminister samt vice statsminister Isabella Lövin.

Näringsdepartementet

Regeringen har utsett Stina Billinger och Emil Högberg till statssekreterare
hos näringsminister Ibrahim Baylan.

Regeringen har utsett Per Callenberg till statssekreterare hos
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Socialdepartementet

Regeringen har utsett Maja Fjaestad till statssekreterare hos socialminister
Lena Hallengren.

Utbildningsdepartementet

Regeringen har utsett Erik Nilsson till statssekreterare hos
utbildningsminister Anna Ekström.

Regeringen har utsett Malin Cederfeldt Östberg till statssekreterare hos
minister för högre utbildning och forskning Matilda Ernkrans.

Utrikesdepartementet

Regeringen har utsett Annika Söder till kabinettssekreterare hos
utrikesminister Margot Wallström.

Regeringen har utsett Per Olsson Fridh till statssekreterare hos
biståndsminister Peter Eriksson.

Regeringen har utsett Niklas Johansson till statssekreterare hos
utrikeshandelsminister och minister med ansvar för nordiska frågor Ann
Linde.



Pressmeddelande

Sveriges nya regering
Publicerad 21 januari 2019 Uppdaterad 24 januari 2019

(Ny version) I dag lämnade statsminister Stefan Löfven
sin regeringsförklaring i riksdagen och anmälde de
statsråd som ingår i regeringen. Regeringsskiftet äger
rum vid en konselj på slottet under ledning av H.M.
Konungen. Konseljen inleds klockan 14.15.
Sveriges nya regering består av statsministern och 22 statsråd.

Statsrådsberedningen 

Statsminister 
Stefan Löfven

EU-minister
Hans Dahlgren

Arbetsmarknadsdepartementet

Arbetsmarknadsminister
Ylva Johansson

Jämställdhetsminister samt minister med ansvar för arbetet mot
diskriminering och segregation  
Åsa Lindhagen

Finansdepartementet

Finansminister
Magdalena Andersson
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Finansmarknads- och bostadsminister, biträdande finansminister 
Per Bolund

Civilminister
Ardalan Shekarabi

Försvarsdepartementet

Försvarsminister
Peter Hultqvist

Infrastrukturdepartementet

Infrastrukturminister
Tomas Eneroth

Energi- och digitaliseringsminister
Anders Ygeman

Justitiedepartementet

Justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson

Inrikesminister
Mikael Damberg

Kulturdepartementet

Kultur- och demokratiminister samt minister med ansvar för
idrottsfrågorna
Amanda Lind

Miljödepartementet

Miljö- och klimatminister samt vice statsminister
Isabella Lövin

Näringsdepartementet

Näringsminister



Ibrahim Baylan

Landsbygdsminister
Jennie Nilsson

Socialdepartementet

Socialminister
Lena Hallengren

Socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll

Utbildningsdepartementet

Utbildningsminister
Anna Ekström

Minister för högre utbildning och forskning
Matilda Ernkrans

Utrikesdepartementet

Utrikesminister
Margot Wallström

Minister för internationellt utvecklingssamarbete
Peter Eriksson

Utrikeshandelsminister och minister med ansvar för nordiska frågor
Ann Linde



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nya justitieråd i Högsta domstolen
Publicerad 20 december 2018

Regeringen har i dag utnämnt Cecilia Renfors och
Stefan Reimer till justitieråd i Högsta domstolen.
Cecilia Renfors arbetar sedan 2013 som justitieombudsman hos Riksdagens
ombudsmän (JO). Dessförinnan arbetade hon i sex år som hovrättslagman i
Svea hovrätt. Hon har även erfarenhet av arbete som direktör och
myndighetschef vid Granskningsnämnden för radio och tv och som
departementsråd och biträdande enhetschef i Justitiedepartementet. Cecilia
Renfors tillträder som justitieråd den 2 september 2019.

Stefan Reimer arbetar sedan 2008 som chefsrådman i Helsingborgs tingsrätt.
Dessförinnan arbetade han som rådman i samma domstol i sex år. Han har
även erfarenhet av arbete som utredare och expert i flera statliga
utredningar, främst inom det straffrättsliga och straffprocessuella området.
Stefan Reimer tillträder som justitieråd den 25 mars 2019.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Slopad straffrabatt för unga
myndiga
Publicerad 18 december 2018 Uppdaterad 18 december 2018

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson har i
dag tagit emot Ungdomsreduktionsutredningens
betänkande Slopad straffrabatt för unga myndiga.
Utredningen har haft i uppdrag att lämna förslag som innebär att den
straffrättsliga och straffprocessuella särbehandlingen av lagöverträdare i
åldern 18–20 år avskaffas. Utredningen föreslår bland annat en ändring av
bestämmelsen om den så kallade straffrabatten, så att den inte längre ska
gälla myndiga lagöverträdare. Vidare föreslår utredningen ett avskaffande av
särregleringen beträffande påföljdsval för lagöverträdare i åldern 18–20 år.
Det innebär bland annat att det inte längre ska krävas särskilda skäl för att
döma lagöverträdare i den åldersgruppen till fängelse.

En annan del av utredningens uppdrag har varit att överväga olika modeller
för straffmätning och påföljdsval för lagöverträdare i åldern 15–17 år. I den
delen presenterar utredningen fyra olika modeller, varav ett alternativ
innebär att lagöverträdare i åldern 15–17 år ska behandlas på samma sätt
som i dag och tre alternativ innebär straffskärpningar i olika utsträckning.
Efter olika avvägningar gör utredningen bedömningen att det inte bör
genomföras någon skärpning av reglerna för den åldersgruppen.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2020.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson till RIF-råd i
Bryssel
Publicerad 05 december 2018 Uppdaterad 05 december 2018

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson deltar
på rådet för rättsliga och inrikes frågor (RIF) den 6–7
december 2018 i Bryssel.
Tillsammans med sina europeiska ministerkollegor deltar Morgan Johansson
på rådsmötet för rättsliga och inrikes frågor den 6–7 december 2018. Under
inrikesdagen kommer bland annat ett utökat mandat för den europeiska
gräns- och kustbevakningen samt kampen mot människosmuggling att
diskuteras. En allmän inriktning förväntas också att antas angående
förhindrande av spridning av terrorisminnehåll online. Under den rättsliga
dagen förväntas även en allmän inriktning om E-bevisning att antas.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kustbevakningen fortsätter att
stödja Frontex
Publicerad 29 november 2018 Uppdaterad 29 november 2018

Regeringen har i dag beslutat att ge Kustbevakningen
fortsatt mandat att delta i Europeiska gräns- och
kustbevakningsbyrån Frontex insatser på Medelhavet.
Beslutet medför att Kustbevakningen kan ställa sina
resurser till Frontex förfogande fram till slutet av 2020.
I april 2015 fick Kustbevakningen ett bemyndigande av regeringen att delta i
Frontex insatser på Medelhavet med fartyg, båtar, flygplan och personal.
Kustbevakningens bemyndigande har förlängts vid tre tillfällen och upphör
att gälla vid utgången av 2018. Under de perioder som Kustbevakningen har
deltagit i Frontex insatser har myndigheten räddat över 13 000 nödställda
människor från sjöodugliga båtar på Medelhavet.

Nu har regeringen fattat beslut att Kustbevakningen fortsatt får ställa sina
resurser till förfogande för deltagande i Frontex insatser på Medelhavet från
den 1 januari 2019 till den 31 december 2020.

Kustbevakningen måste ta nödvändig hänsyn till nationell verksamhet och
beredskap och myndighetens insatser på Medelhavet ska finansieras av
Frontex i den utsträckning det är möjligt enligt EU:s regelverk.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fortsatt gränskontroll vid Sveriges
inre gräns
Publicerad 08 november 2018 Uppdaterad 08 november 2018

Regeringen har i dag beslutat om fortsatt gränskontroll
vid inre gräns i tre månader. Beslutet baseras på
regeringens bedömning att det fortsatt finns ett hot mot
den allmänna ordningen och den inre säkerheten i
Sverige.
Regeringen har beslutat om fortsatt gränskontroll vid inre gräns i tre
månader. Kontrollerna kommer att fortgå till den 11 februari 2019. Beslutet
har fattats i enlighet med EU:s gemensamma lagstiftning och baseras på
regeringens bedömning att det fortsatt finns ett hot mot den allmänna
ordningen och den inre säkerheten i Sverige. Säkerhetspolisens bedömning är
också alltjämt att terrorhotnivån är fortsatt förhöjd. Det finns också brister i
kontrollen av de yttre gränserna runt om i Schengen vilket gör att Sverige
måste ha kvar de inre gränskontrollerna.

Polismyndigheten bestämmer var och hur gränskontroll ska genomföras och
kontrollerna ska anpassas till vad som nödvändigt för att värna allmän
ordning och inre säkerhet.

Sveriges agerande ligger i linje med andra Schengenmedlemsstater som
Tyskland, Österrike, Norge och Danmark. Dessa länder har också tillfälligt
återinfört inre gränskontroller och länderna har meddelat att de kommer att
fortsätta med kontrollerna så länge ett allvarligt hot mot den allmänna
ordningen och den inre säkerheten kvarstår.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Blåljusutredningen överlämnar sitt
slutbetänkande
Publicerad 28 september 2018 Uppdaterad 28 september 2018

I dag har justitie- och inrikesminister Morgan Johansson
tagit emot ett betänkande som föreslår att polisen ska få
utökade möjligheter att kroppsvisitera förhörspersoner i
samband med förhör som hålls i Polismyndighetens
och Säkerhetspolisens lokaler.
Personer som kallas till förhör i polisens lokaler har i vissa fall anknytning till
kriminella grupper och har ett stort våldskapital. Det har framkommit
uppgifter om att personer till exempel har haft med sig knivar och skjutvapen
under förhören. I de flesta situationer saknas det i dag lagstöd för att
kroppsvisitera personer som ska höras i polisens lokaler, något som utgör ett
allvarligt hot mot anställda inom polisen. Därför föreslår utredningen att det
införs en möjlighet att genomföra kroppsvisitation av personer som hörs i
polisens lokaler.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2020.

Utredningen har också haft i uppdrag att kartlägga domstolsavgöranden som
gäller polisers rätt till ersättning vid allvarlig kränkning och föreslå åtgärder
för att säkerställa deras rätt till ersättning. Utredningen föreslår att en
myndighet ska ges i uppdrag att ta fram ett underlag som allsidigt belyser
polisers utsatthet för brott i tjänsten och hur sådan brottslighet påverkar den
polis som drabbas.

Blåljusutredningen har letts av hovrättspresidenten Anders Perklev och
tillsattes av regeringen i december 2016. I dag har utredningen presenterat
sitt slutbetänkande. Sedan tidigare har utredningen bland annat lämnat
förslag om införandet av ett nytt brott, blåljussabotage, som gör det straffbart
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att angripa eller hindra till exempel polis eller räddningstjänst när de utför sitt
arbete.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Sverige och Norge fördjupar
polissamarbetet
Publicerad 04 september 2018

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson och
Norges ambassadör Christian Syse har i dag
undertecknat ett avtal som gör det möjligt för svensk
och norsk polis att stödja varandra i krissituationer.
Särskilda insatsgrupper, som den svenska polisens nationella insatsstyrka,
kan sedan förra året begära eller ge hjälp till andra EU-medlemsstater i en
krissituation. Avtalet som nu har undertecknats innebär att polisens särskilda
insatsgrupper i Sverige och Norge också ska kunna bistå varandra operativt
på varandras territorium i händelse av en kris, till exempel i samband med ett
terroristattentat.

Det fördjupade samarbetet inleds efter att Sverige och Norge har fattat
nödvändiga beslut för att ratificera avtalet. I Sverige behöver till exempel
riksdagen godkänna avtalet.

Morgan Johansson och Norges justitieminister Tor Mikkel Wara förklarade
den 1 juni i år att de avsåg att ingå avtalet och i dag undertecknas det
slutgiltigt.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kriminalvården får bättre verktyg
att motverka återfall i brottslighet
Publicerad 31 augusti 2018

Regeringen har överlämnat en lagrådsremiss till
Lagrådet med förslag som ger Kriminalvården fler
möjligheter att besluta om kontroll- och stödåtgärder
mot dem som friges villkorligt från ett fängelsestraff.
Bland annat ska villkorligt frigivna kunna bevakas med
fotboja.
Tiden efter villkorlig frigivning från ett fängelsestraff är särskilt känslig när
det gäller risken för återfall i brott. Därför föreslår regeringen att
Kriminalvården ska få utökade möjligheter och verktyg att motverka återfall
i brottslighet.

De nya reglerna innebär bland annat att

tidslängden förlängs för när en villkorligt frigiven kan ställas under
övervakning
möjligheten att genomföra drogtester utökas
möjligheterna att återta den frigivne i förvar om den frigivne missköter
sig utökas från två veckor i taget till tre månader åt gången
kriminalvården får under vissa förutsättningar fatta beslut om elektronisk
övervakning med fotboja av en villkorligt frigiven.

Genom elektronisk övervakning med fotboja av en villkorligt frigiven
effektiviseras kontrollen av den frigivne. Till exempel kan bevakning med
fotboja säkerställa att personen inte befinner sig i miljöer och på platser där
risken för återfall är stor eller i närheten av där ett brottsoffer bor.

Regeringen föreslår också att tydligt ska framgå i lagstiftningen att kontroll-

https://www.regeringen.se/


och tvångsåtgärder under villkorlig frigivning alltid ska prövas mot
proportionalitetsprincipen.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2019.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Polisens tillgång till uppgifter från
signalspaning
Publicerad 31 augusti 2018

Säkerhetspolisen och Nationella operativa avdelningen i
Polismyndigheten ska få en utökad tillgång till uppgifter
från Försvarets radioanstalts signalspaning i
försvarsunderrättelseverksamhet. Det är innebörden i
ett förslag som en utredare i dag har överlämnat till
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.
Polisens tillgång till uppgifter från Försvarets radioanstalts signalspaning i
försvarsunderrättelseverksamhet upphör i dag om det inleds en förundersök‐
ning. Den huvudsakliga orsaken till det är att försvarsunderrättelseverksam‐
het inte ska blandas samman med brottsutredande verksamhet. Begräns‐
ningen kan få allvarliga konsekvenser för polisens förmåga att identifiera och
motverka hot mot Sveriges säkerhet, eftersom uppgifterna kan gälla t.ex.
internationell terrorism eller främmande underrättelseverksamhet.

Utredaren föreslår en ny lag som möjliggör att polisen tar emot uppgifter från
signalspaning i försvarsunderrättelseverksamhet även efter det att en för‐
undersökning har inletts. Lagen förbjuder att uppgifterna används för att ut‐
reda brott. Med förbudet upphör risken för sammanblandning och uppgif‐
terna kan fortsätta att rapporteras till polisen även om det pågår en förunder‐
sökning. Uppgifterna kan då användas i polisens underrättelseverksamhet,
t.ex. i syfte att förhindra brottslig verksamhet.

– Det är viktigt att tillgången till denna typ av uppgifter förbättras. Samtidigt
måste en ny ordning utformas så att den har allmänhetens förtroende och
innehåller ett skydd mot en felaktig regeltillämpning. Det har varit viktigt att
hitta en bra balans mellan å ena sidan samhällets skyddsbehov och å andra
sidan kraven på rättssäkerhet och integritet, säger utredaren Mikael
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Forsgren.

Enligt förslaget ska uppgifter från signalspaning i försvarsunderrättelseverk‐
samhet inte få spridas fritt hos polisen. Syftet är att begränsa tillgången till
uppgifterna i den brottsutredande verksamheten. Säkerhets- och integritets‐
skyddsnämnden ska utöva tillsyn över polisens tillämpning av det nya regel‐
verket.

– Utredningen har sin bakgrund i den överenskommelse om åtgärder mot
terrorism som regeringspartierna ingick med Moderaterna, Centerpartiet,
Liberalerna och Kristdemokraterna i juni 2017. Det är viktigt att polisen så
snart som möjligt får tillgång till dessa uppgifter. Min förhoppning är att det
ska finnas en ny reglering på plats nästa sommar, säger justitie- och inrikes‐
minister Morgan Johansson.

Utredare har varit chefsrådmannen vid Umeå tingsrätt Mikael Forsgren.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen ser över regelverk för
att öka skyddet mot säkerhetshot
Publicerad 24 augusti 2018

Regeringen har i dag gett en särskild utredare i uppdrag
att se över lagen om särskild utlänningskontroll,
utlänningslagen och utlänningsförordningen.
Översynen ska leda till en ändamålsenlig och effektiv
reglering av utlänningsärenden som omfattas av
säkerhetsaspekter.
Lagen om särskild utlänningskontroll är ett värdefullt verktyg för att hantera
utlänningar som bedöms utgöra säkerhetshot mot Sverige. Potentiella
terrorister kan hindras från att komma in i eller att stanna kvar i Sverige.
Lagen skapar också utrymme för åtgärder i de fall berörda personer av
asylrättsliga skäl inte kan utvisas, till exempel om det finns risk för dödsstraff
eller tortyr i det land som personen ska utvisas till.

I vissa avseenden uppfattas lagen om särskild utlänningskontroll som
svårtillämpad och lagstiftningen är i behov av en översyn. I en hemställan till
regeringen har Säkerhetspolisen efterfrågat att vissa bestämmelser i lagen
förtydligas, görs mer ändamålsenliga och att luckor täpps till.
Säkerhetspolisen anser bland annat att den nuvarande regleringen för
verkställighetsförvar är för snäv och att det leder till att personer som
bedömts utgöra kvalificerade säkerhetshot mot Sverige måste försättas på fri
fot i avvaktan på verkställighet av utvisningsbeslut.

Gunnel Lindberg, ordförande i Säkerhets- och integritetsskyddsnämnden, blir
utredare.

Uppdragets del som gäller tidsgränsen för verkställighetsförvar enligt lagen
om särskild utlänningskontroll ska redovisas senast den 28 februari 2019.

https://www.regeringen.se/


Övriga delar av uppdraget ska redovisas senast den 31 mars 2020.

Utredningen är ett resultat av överenskommelsen om åtgärder mot terrorism
som Socialdemokraterna, Miljöpartiet, Moderaterna, Centerpartiet,
Liberalerna och Kristdemokraterna kom överens om den 7 juni 2017.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Delbetänkandet
Kamerabevakning i
brottsbekämpningen – ett enklare
förfarande har i dag överlämnats
till justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson
Publicerad 16 augusti 2018 Uppdaterad 16 augusti 2018

Utredare Johan Sjöö har i dag lämnat över
delbetänkandet Kamerabevakning i
brottsbekämpningen – ett enklare förfarande till justitie-
och inrikesministern Morgan Johansson. Förslagen
innebär att det ska bli enklare att använda
kamerabevakning i brottsbekämpningen.
Utredningen föreslår bland annat följande:

Dagens tillståndsplikt för kamerabevakning tas bort för
Polismyndigheten, Kustbevakningen, Säkerhetspolisen och Tullverket.
I syfte att bibehålla ett starkt integritetsskydd får myndigheterna även
fortsättningsvis kamerabevaka endast om intresset av bevakning väger
tyngre än den enskildes intresse av att inte bli bevakad.
En sådan intresseavvägning ska göras av myndigheterna själva.
Om en myndighet inte gör en intresseavvägning kan den bland annat
drabbas av en sanktionsavgift.

En huvuduppgift har varit att göra en kartläggning av behovet av förenklade
regler vid kamerabevakning i brottsbekämpningen. Kartläggningen visar att
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tillståndsplikten medför negativa effekter för den brottsbekämpande
verksamheten. Samtidigt har behovet av kamerabevakning ökat, bland annat
till följd av terrorhot och som en konsekvens av kriminalitet och otrygghet i
utsatta områden. Utredningen konstaterar att det numera finns ett
långtgående integritetsskydd oberoende av en tillståndsplikt, särskilt genom
den nya dataskyddsregleringen.

Förslagen förväntas medföra positiva effekter för brottsbekämpningen, vilket
i förlängningen gynnar samhället i stort.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tar emot
utredning om förenklad
kamerabevakning
Publicerad 15 augusti 2018

Torsdagen den 16 augusti tar justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson emot delbetänkandet
Kamerabevakning i brottsbekämpningen – ett enklare
förfarande. Förslagen presenteras av den särskilda
utredaren Johan Sjöö, hovrättslagman i Hovrätten över
Skåne och Blekinge.

Tid: 16 augusti 2018 kl. 10.00
Plats: Pressrummet, Rosenbad
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

Stefan Löfven och Morgan
Johansson besöker Göteborg
Publicerad 14 augusti 2018

Statsminister Stefan Löfven och Justitieminister Morgan
Johansson träffar i dag polisen i Västra Frölunda för att
ta del av deras arbete kring nattens bilbränder. Med är
också kommunstyrelsens ordförande Ann-Sofie
Hermansson.
Media är välkomna att delta. Besöket inleds klockan 12.30 och samtliga är
tillgängliga för media efter besöket.

Plats: Hållplatsen vid Näverlursgatan 11 i Västra Frölunda.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson resenterar
ytterligare åtgärder mot
skogsbränder
Publicerad 07 augusti 2018

Regeringen fortsätter sin satsning på
räddningstjänsten. I dag tisdag den 7 augusti
presenterar justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson fler förslag på området.

Tid: 7 augusti 2018 kl. 14.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen har beslutat att MSB
får rätt att begära ytterligare
internationella
brandbekämpningsresurser
Publicerad 26 juli 2018

Regeringen har i dag, torsdagen 26 juli, beslutat att
bemyndiga Myndigheten för Samhällsskydd och
beredskap (MSB) att begära internationellt bistånd från
länder som inte ingår i EU:s civilskyddssamarbete
avseende mottagande av stöd med anledning av de
pågående skogsbränderna i Sverige.
Under en begränsad period, 26 juli 2018–10 augusti 2018, kan MSB begära
internationellt bistånd vid räddningsinsatser i form av flygande
brandbekämpningsresurser. Genom Partnerskap för fred (PFF) har Sverige
möjlighet att efterfråga internationellt stöd från Natos medlemsländer och
Natos partnerländer inom ramen för PFF.

Regeringens beslut har fattats efter att MSB kommit in med en begäran om
internationellt bistånd från länder som inte ingår i EU:s
civilskyddssamarbete. Sverige, genom MSB, har tagit emot ett stort antal
erbjudanden om internationellt stöd med anledning av den svåra situationen
med skogbränder. MSB har tackat ja och tagit emot stöd från länder inom
ramen för det Nordiska samarbetet (Nordred) och inom ramen för EU:s
civilskyddssamarbete.

Stöd till kommuner och frivilliga

Regeringen har i dag fattat beslut om att MSB ska ges ökade möjligheter att
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ersätta de drabbade kommunerna för de kostnader som uppstår med
anledning av skogsbränderna. Enligt en preliminär bedömning kan det handla
om uppemot 300 miljoner kronor i ersättning för kommunal räddningstjänst.

Regeringen kommer även att förstärka resurserna till frivilligorganisationer
för att kompensera för sådana kostnader som uppstått i deras arbete med
bränderna och som inte kan ersättas på annat sätt.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

Pressträff med statsministern och
justitie- och inrikesministern
Publicerad 26 juli 2018

Statsminister Stefan Löfven och justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson håller en pressträff
på torsdag den 26 juli efter dagens
regeringssammanträde.

Tid: 26 juli 2018 kl. 11.00
Plats: Rosenbad, Bella Venezia
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Pressmeddelande från Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet

Regeringens åtgärder med
anledning av skogsbränderna
Publicerad 24 juli 2018

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson och
försvarsminister Peter Hultqvist höll i dag en pressträff
med anledning av skogsbränderna. De informerade om
det aktuella läget och presenterade ett antal åtgärder.
Regeringen avser att fatta beslut om att Myndigheten för samhällsskydd och
beredskap (MSB) ska ges ökade möjligheter att ersätta de drabbade
kommunerna för de kostnader som uppstår med anledning av
skogsbränderna. Enligt en preliminär bedömning kan det handla om uppemot
300 miljoner kronor. De 300 miljonerna avser ersättning för kommunal
räddningstjänst.

De frivilliga organisationerna genomför just nu en fantastisk insats.
Regeringen avser också att förstärka resurserna till dem för att kompensera
för sådana kostnader som inte kan ersättas på annat sätt.

Regeringskansliets krishanteringsorganisation är igång och regeringen följer
noga händelseutvecklingen. Regeringens uppgift är att se till att de
myndigheter som utför och stöttar andra i det konkreta jobbet har de
förutsättningar som krävs för att få bränderna under kontroll. Ett exempel är
att regeringen genom kontakter med EU-kommissionen påskyndat MSB:s
begäran om internationella stödresurser.
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Pressmeddelande från Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet

Morgan Johansson och Peter
Hultqvist om de pågående
skogsbränderna
Publicerad 24 juli 2018 Uppdaterad 24 juli 2018

Tisdagen den 24 juli klockan 9.30 håller justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson och försvarsminister
Peter Hultqvist en pressträff med anledning av de
pågående skogsbränderna.

Tid: 24 juli 2018 kl. 09.30
Plats: Bella Venezia, Rosenbad
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Jonas Trolle blir chef för Center
mot våldsbejakande extremism
Publicerad 13 juli 2018 Uppdaterad 13 juli 2018

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson har i
dag presenterat Jonas Trolle som chef för Center mot
våldsbejakande extremism som inrättades vid Brå den 1
januari 2018. Jonas Trolle är i dag poliskommissarie
och biträdande lokalpolisområdeschef på Södermalm i
Stockholm.
Center mot våldsbejakande extremism har sedan tidigare inrättats vid
Brottsförebyggande rådet, Brå. Syftet är att centret ska stärka och utveckla
det förebyggande arbetet mot våldsbejakande extremism. Bland uppgifterna
ingår att verka för samordning och effektivitet i det förebyggande arbetet,
bland annat mellan myndigheter, och ge behovsanpassat stöd till kommuner,
myndigheter och andra aktörer som hanterar frågor om förebyggande av
våldsbejakande extremism. Centret ska också samla och sprida kunskap om
förebyggande av våldsbejakande extremism baserad på forskning och
beprövad erfarenhet samt verka för en kunskapsbaserad praktik.

Jonas Trolle, 46 år, är i dag poliskommissarie och biträdande
lokalpolisområdeschef på Södermalm i Stockholm. Jonas Trolle gick på
Polishögskolan 1995–1997 och har lång erfarenhet av att arbeta mot
människohandel, inom ramen för detta har han arbetat både som utredare
och polisiär förundersökningsledare. Utöver detta har Jonas Trolle en bred
chefserfarenhet från sin tid inom polisen. Han tillträder tjänsten som chef för
Center mot våldsbejakande extremism den 1 september 2018.

På centrets webbplats kan du läsa mer om deras arbete.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson presenterar
chef för Center mot
våldsbejakande extremism
Publicerad 12 juli 2018

I morgon fredag den 13 juli presenterar justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson vem som blir chef för
det nationella centret mot våldsbejakande extremism.
Centret är inrättat vid Brottsförebyggande rådet, Brå.
Tid: kl. 10.00 den 13 juli
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny riksåklagare och chef för
Åklagarmyndigheten
Publicerad 12 juli 2018

Regeringen har idag beslutat att utse Petra Lundh till ny
riksåklagare och chef för Åklagarmyndigheten.
Petra Lundh är sedan 2012 lagman i Södertörns tingsrätt. Hon har även flera
års erfarenhet som chefsrådman i Stockholms tingsrätt och som hovrättsråd
tillika ordförande på avdelning i Svea hovrätt. Vidare har hon varit särskild
utredare i ett flertal statliga utredningar, bland annat Utredningen om hemlig
dataavläsning och Narkotikastraffutredningen samt den nu pågående
Ungdomsreduktionsutredningen.

Petra Lundh tillträder anställningen som riksåklagare den 1 september 2018.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny justitiekansler och chef för
Justitiekanslern
Publicerad 12 juli 2018

Regeringen har i dag beslutat att utse Mari Heidenborg
till justitiekansler och chef för Justitiekanslern. Hon
tillträder anställningen den 1 september 2018. Hon
kommer närmast från en anställning som justitieråd i
Högsta domstolen.
Att vara justitiekansler innebär att man fungerar som "statens jurist" och
bland annat har tillsyn över myndigheter, reglerar skadeståndskrav mot
staten och är åklagare i tryck- och yttrandefrihetsmål.

Mari Heidenborg har en gedigen erfarenhet som domare och har även haft
ett flertal utredningsuppdrag, bland annat som ordförande i 2014 års
sexualbrottskommitté.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Modernare regler för prövning av
hyres- och arrendetvister
Publicerad 06 juli 2018

Regeringen har i dag beslutat en lagrådsremiss med
flera förslag som moderniserar och förbättrar
prövningen av hyres- och arrendetvister.
Hyres- och arrendenämnderna medlar i tvister som rör bland annat hyres-
och bostadsrätter och i tvister mellan jordägare och arrendatorer. Nämnderna
fattar också beslut i vissa frågor, till exempel rätten att hyra ut en lägenhet i
andra hand.

Regeringen föreslår nu bland annat att:

Modern teknik ska utnyttjas på ett bättre sätt genom att förhör i
nämnderna som huvudregel ska dokumenteras genom en ljud- och
bildupptagning som sedan kan användas i hovrätten om ärendet
överklagas.
Möjligheterna att överklaga nämndernas beslut ska utökas.
Reglerna om nämndernas sammansättning ska blir mer flexibla genom
att ordföranden ges möjlighet att pröva fler frågor ensam.
Det ska införas en möjlighet att delegera fler uppgifter till en anställd i
hyresnämnden som har tillräcklig kunskap och erfarenhet.

Det är viktigt att hyres- och arrendenämnderna har en effektiv organisation
som garanterar rättssäkerhet och hög kvalitet. Enligt nuvarande ordning
prövas vissa hyres- och arrendetvister i nämnderna medan andra prövas i
domstol. Det är en uppdelning som har funnits under en längre tid och som är
väl inarbetad. Regeringen anser att hyres- och arrendenämnderna bör finnas
kvar och att det inte är motiverat att göra några förändringar i organisationen
för prövning av tvisterna.
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Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 april 2019.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utbildningsdepartementet

Polisutbildning till Borås –
regeringen fortsätter investera i
fler poliser
Publicerad 06 juli 2018

Nu kan Polismyndigheten starta landets femte
polisutbildning – vid Högskolan i Borås. Beslutet är ett
led i regeringens satsning på en effektiv och närvarande
polis i hela landet.
För att öka antalet polisanställda och ha en effektiv och närvarande polis i
hela landet har regeringen ökat anslaget till Polismyndigheten med totalt 7,1
miljarder kronor för åren 2018–2020. Den historiskt stora satsningen från
regeringen gör att Polismyndigheten nu kan starta landets femte
polisutbildning, som ska bedrivas vid Högskolan i Borås.

– Beslutet idag är viktigt. Det möjliggör för Högskolan i Borås att starta en
ny polisutbildning, och det behöver Sverige för att möta behoven av fler
poliser. Den förra regeringen lät utbilda alltför få poliser. För att öka antalet
poliser i linje med den här regeringens ambition så behöver vi utbilda fler
poliser under en lång tid framöver, säger Helene Hellmark Knutsson,
minister för högre utbildning och forskning.

– Antalet polisanställda ska öka med 10 000 personer till år 2024 och under
mandatperioden har intagningen på polisutbildningen fördubblats.
Utbildningen i Borås ser till att fler kan genomgå polisutbildningen och bidra
till att skapa trygghet för alla, säger justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson.

Polisutbildningen finns idag på tre lärosäten i Sverige: Umeå universitet,
Linnéuniversitet och Södertörns högskola. Nästa år planeras
polisutbildningen starta även på Malmö universitet och Högskolan i Borås.
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Från och med nästa år är ambitionen att ta in runt 2 000 studerande per år på
polisutbildningen, jämfört med drygt 1 500 i år. Fördelningen mellan
lärosätena kommer ske utifrån kapacitet och intresse från studenterna.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skärpt reglering för brott mot
förtroendevalda
Publicerad 29 juni 2018

Brott mot förtroendevalda är ett allvarligt angrepp mot
demokratin och kan aldrig accepteras. Därför föreslås
en ny straffskärpningsgrund för brott som begås mot
förtroendevalda i stat, kommun eller landsting.
– Ingen ska behöva känna rädsla för att engagera sig politiskt. Vi föreslår
därför en ny straffskärpningsgrund som gör att brott som begås mot
förtroendevalda ska ses som särskilt allvarliga, säger justitieminister Morgan
Johansson.

Under senare år har det genomförts flera reformer på straffrättens område
som även har stärkt det straffrättsliga skyddet för förtroendevalda.
Åtgärderna har dock inte varit tillräckliga för att motverka utvecklingen.
Förekomsten av brott mot förtroendevalda är ett problem i samhället och
utsattheten bland förtroendevalda ökar.

Promemorian Brott mot förtroendevalda (Ds 2018:29) kommer nu att
remitteras. Förslaget innebär att vid bedömningen av en gärnings straffvärde
ska det särskilt beaktas om brottet begåtts mot en person på grund av att han
eller hon utövat ett uppdrag som förtroendevald i stat, kommun eller
landsting. Om brottet har begåtts på grund av förtroendeuppdraget ska det
ses som en försvårande omständighet. Motsvarande ska gälla om ett brott har
begåtts mot en närstående till en förtroendevald.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 juli 2019.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny generaldirektör för
Rättsmedicinalverket
Publicerad 28 juni 2018

Regeringen har i dag beslutat att utse Lars Werkström
till generaldirektör och chef för Rättsmedicinalverket.
Han tillträder anställningen den 1 september 2018.
Regeringen har i dag utsett Lars Werkström till generaldirektör och chef för
Rättsmedicinalverket som är en expertmyndighet inom rättsväsendet.
Rättsmedicinalverket arbetar bland annat med brottsutredningar på uppdrag
av polis, åklagare, domstolar och kriminalvård. Verksamheten är indelad i
rättsgenetik, rättskemi, rättsmedicin och rättspsykiatri och finns på sex orter
runt om i landet.

Lars Werkström arbetar sedan 2012 som rättschef vid Åklagarmyndigheten.
Under perioden 2003–2012 tjänstgjorde han som internationell
chefsförhandlare och sedermera ambassadör i Justitiedepartementet. Han har
även varit bland annat chef för EU-enheten i samma departement. Lars
Werkström har dessutom haft uppdrag som särskild utredare i Utredningen
om genomförande av vissa straffrättsliga åtaganden för att förhindra och
bekämpa terrorism.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Stärkt ordning och säkerhet i
domstol
Publicerad 21 juni 2018

Regeringen har beslutat en lagrådsremiss med flera
förslag som syftar till att domstolarna ska vara trygga
och säkra miljöer för alla som vistas i deras lokaler.
Regeringen föreslår bland annat att:

Rädda och utsatta brottsoffer och vittnen ska få större möjlighet att
närvara genom videokonferens, till exempel om det kan antas att någon
som ska delta i sammanträdet utsätts för påtryckningar.
Åhörare ska kunna hänvisas till en sidosal på grund av ordnings- eller
säkerhetsskäl, till exempel om det kan antas att någon som ska delta i
sammanträdet utsätts för påtryckningar eller känner rädsla för åhörarna.
Rättens ordförande ska inte bara ska kunna utvisa störande åhörare från
rättssalen utan även avvisa dem helt från domstolsbyggnaden. Det införs
också en möjlighet att utvisa eller avvisa en person som utsätter en
målsägande eller ett vittne för påtryckningar.
Straffet för brott mot förbudet att fotografera i rättssalen höjs från
penningböter till böter eller fängelse i högst sex månader.
Fotograferingsförbudet utvidgas så att det även omfattar fotografering in
i rättssalen, till exempel genom en öppen dörr eller ett fönster.
För att undvika otillåten fotografering och inspelning av rättens enskilda
överläggningar ska reglerna om hur åhörare får använda mobiltelefoner
och annan elektronisk utrustning skärpas. Huvudregeln ska vara att
elektronisk utrustning ska vara avstängd och undanstoppad. Undantag
ska kunna medges, till exempel för medier.
Fler ska omfattas av domstolarnas säkerhetskontroller.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 mars 2019.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skärpt straff för grovt
barnpornografibrott och slopad
preskriptionstid för de allvarligaste
sexualbrotten mot barn
Publicerad 20 juni 2018 Uppdaterad 20 juni 2018

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson har i
dag tagit emot en utredning med förslag på
lagändringar som stärker barns straffrättsliga skydd mot
att utsättas för sexuella övergrepp.
Utredaren föreslår bland annat att:

Minimistraffet för grovt barnpornografibrott höjs från fängelse i sex
månader till fängelse i nio månader.
Bestämmelsen om grovt barnpornografibrott ändras så att kränkningen
av det avbildade barnet hamnar mer i fokus vid bedömningen av om
brottet är grovt. Detta tydliggör allvaret i kränkningen av det enskilda
barnet.
Den som skildrar ett barn i pornografisk bild ska kunna straffas även om
han eller hon inte haft uppsåt men varit oaktsam till att den avbildade
personen är under 18 år. Straffansvaret omfattar alltså även det fallet att
gärningsmannen borde ha insett risken för att det är fråga om ett barn
men ändå genomför gärningen.
Preskription avskaffas för de allvarligaste sexualbrotten mot barn och
för könsstympningsbrott om det utförts mot ett barn.

Promemorian kommer nu att skickas på remiss. Utredare har varit Hedvig
Trost, byråchef vid Åklagarmyndigheten.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson presenterar
åtgärder för att bekämpa hot mot
demokratin
Publicerad 19 juni 2018 Uppdaterad 18 juni 2018

I dag, tisdagen den 19 juni, presenterar justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson ett flertal initiativ som
regeringen vidtar för att bekämpa hot mot demokratin
och för att stärka skyddet av centrala
samhällsfunktioner.

Tid: 19 juni 2018 kl. 10.15
Plats: Bella Venezia, Rosenbad
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Att låta barn bevittna brott blir
straffbart
Publicerad 15 juni 2018

Regeringen har i dag utsett en särskild utredare som
ska föreslå ett utökat straffrättsligt skydd för barn som
bevittnar våld eller andra brottsliga handlingar som
begås av och mot närstående. Utredaren ska också
lämna förslag på kriminalisering av uppmaning till
självmord.
Barn som bevittnar brott
Omkring 150 000 barn lever i dag i familjer där det förekommer olika former
av våld. Det här är en oacceptabel situation då alla barn har rätt till en trygg
uppväxtmiljö. Att som barn behöva bevittna våld eller andra brottsliga
handlingar inom familjen, till exempel en misshandel av sin mamma, ökar
risken för fysisk och psykisk ohälsa på både kort och lång sikt.

I dag har barn som bevittnar brott ett begränsat skydd i lagstiftningen
eftersom det inte är barnet själv som utsätts för brott. Det får konsekvenser
för barns möjlighet att komma till tals i domstol och möjligheten att få sin
situation uppmärksammad och utredd. För att ge barn som bevittnar brott en
starkare rättslig ställning tillsätter regeringen en utredning som ska lämna
förslag på lagstiftning som gör det straffbart att låta ett barn bevittna brott i
nära relationer. Utredaren ska också se över hur en ny typ av lagstiftning
påverkar barns möjligheter att kunna få skadestånd.

Uppmaning till självmord
Självmord är ett folkhälsoproblem som drabbar unga särskilt hårt. Att
uppmana någon att begå självmord är ett hänsynslöst och oacceptabelt
beteende som kan få långtgående konsekvenser. Trots det är
förutsättningarna för att straffa någon för en sådan uppmaning i dagsläget
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mycket begränsade. Regeringen ger därför utredaren i uppdrag att även
föreslå en straffbestämmelse som tar sikte på uppmaning till självmord.

Båda uppdragen ska redovisas senast den 14 juni 2019.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nytt justitieråd i Högsta domstolen
Publicerad 14 juni 2018

Regeringen har i dag utnämnt advokaten Eric
Runesson till justitieråd i Högsta domstolen.
Eric Runesson är sedan 1995 advokat och delägare i Sandart & Partners
Advokatbyrå. Vid sidan av denna verksamhet har han varit styrelseledamot i
Stockholms Handelskammares Medlingsinstitut och är sedan 2014 ledamot i
Sveriges advokatsamfunds styrelse. Han har även avlagt juris doktorsexamen
vid Handelshögskolan i Stockholm och är sedan 2000 docent vid samma
högskola. Sedan 2016 är han adjungerad professor vid Stockholm Centre for
Commercial Law. Eric Runesson har även skrivit artiklar och böcker i
huvudsakligen civilrättsliga ämnen.

Eric Runesson tillträder som justitieråd den 3 september 2018.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Parlamentarisk kommitté ska
säkerställa public services
oberoende
Publicerad 14 juni 2018

Regeringen har i dag beslutat att en parlamentarisk
kommitté får i uppdrag att utreda ett antal frågor på
tryck- och yttrandefrihetens område, bland annat om
public service oberoende är tillräckligt garanterat i
förhållande till staten.
Tryckfrihetsförordningen och yttrandefrihetsgrundlagen bygger på en lång
tradition av detaljerad reglering av tryck- och yttrandefriheten. Den tekniska
utvecklingen tillsammans med ny praxis från Europadomstolen och Högsta
domstolen skapar ett återkommande behov av justeringar i grundlagarna.

Kommittén som nu tillsätts får i uppdrag att utreda ett antal avgränsade
frågor på tryck- och yttrandefrihetens område. Kommittén ska bland annat
analysera om public service oberoende är tillräckligt garanterat i förhållande
till staten eller om det bör ges ett särskilt skydd i grundlag. 

Översynen genomförs med anledning av det lagförslag som regeringen sedan
tidigare har presenterat och som innebär att radio- och tv-avgiften ersätts av
en individuell public service-avgift. Förslaget om en individuell public
service-avgift grundar sig på förslag från en enig parlamentarisk kommitté
med representanter från samtliga riksdagspartier.

Den nu tillsatta kommittén ska även se över följande frågor:

Om det finns skäl att ändra i yttrandefrihetsgrundlagen så att samma
villkor kan ställas på public service program på internet som på dem som
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sänds genom det så kallade marknätet. Det rör till exempel krav på
opartiskhet och saklighet.
Om Sverige uppfyller Europakonventionens krav på rätten till
domstolsprövning när till exempel förtalsbrott begås i svenska program
som sänds via satellit från utlandet.
Om det finns behov av förändringar i grundlag eller vanlig lag för att
skyddslagens regler om bland annat ingripanden mot överträdelser av
fotograferingsförbud för skyddsobjekt ska kunna tillämpas på avsett sätt.
Om det finns behov av och är lämpligt att undanta förpackningar från
tryckfrihetsförordningens tillämpningsområde.
Om det finns förutsättningar för en ordning med författaren som primärt
ansvarig för innehållet i till exempel e-böcker och ljudböcker som inte
har någon tryckt förlaga.
Kommittén ska också göra en översyn av den så kallade
webbsändningsregelns tillämpningsområde i förhållande till dagens
tekniska utbud och plattformar för webbsändningar.

Justitierådet Henrik Jermsten kommer att leda utredningen som ska lämna
sin slutredovisning till regeringen senast den 26 augusti 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny kustbevakningslag skapar
möjlighet till fler och bättre
ingripanden till sjöss
Publicerad 07 juni 2018 Uppdaterad 07 juni 2018

Regeringen föreslår att Kustbevakningen får utökade
befogenheter genom en ny kustbevakningslag. Lagen
utökar Kustbevakningens ansvar för brottsbekämpning
och ordningshållning till sjöss.
Den nya lagen medför att Kustbevakningen på egen hand kommer att kunna
utreda vissa brott till sjöss, till exempel fiskeribrott. Myndigheten får rätt att
initiera och i vissa fall bedriva ett förundersökningsarbete. Kustbevakningen
kommer också att få utökade möjligheter att stödja polisens arbete med
brottsbekämpning som inte är direkt sjörelaterade, till exempel våldsbrott
som begås till sjöss Lagen ska så långt som möjligt reglera Kustbevakningens
och en kustbevakningstjänstemans uppgifter och befogenheter vid
brottsbekämpning och ordningshållning.

– Större befogenheter för Kustbevakningens ökar tryggheten vid våra
gränser, kuster och till sjöss, säger justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson.

Samtidigt stärker förslaget också polisens befogenheter till sjöss. Poliser ska
få rätt att genomsöka båtar efter vapen och andra farliga föremål under
samma förutsättningar som i dag gäller för genomsökning av fordon. Det har
blivit allt vanligare att personer med koppling till organiserad brottslighet
skaffar sig båtar för att använda i olika sammanhang, vilket medför en risk
att bland annat illegala vapen förvaras där.

Den nya kustbevakningslagen och övriga lagändringar föreslås träda i kraft
den 1 januari 2019.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdaterat, ny plats: Morgan
Johansson till skogsbranden
utanför Sala
Publicerad 05 juni 2018

Idag, onsdag den 6 juni, besöker justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson räddningstjänsten
med anledning av det pågående arbetet med att
bekämpa en skogsbrand utanför Sala. Ny plats:
Broddbo bygdegård, Sala kommun

Tid: 6 juni 2018 kl. 16.00
Plats: Broddbo bygdegård, Sala kommun
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nordiskt polissamarbete fördjupas
Publicerad 01 juni 2018 Uppdaterad 01 juni 2018

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson har i
dag undertecknat en avsiktsförklaring om fördjupat
polissamarbete med sina nordiska kollegor.
Ett fördjupat samarbete mellan de nordiska länderna skapar bättre
förutsättningar att förebygga, förhindra, upptäcka och utreda brott samt
upprätthålla allmän ordning och säkerhet. Det bidrar även till ett mer
effektivt utnyttjande av resurserna.

Avsiktsförklaringen bidrar till att skapa förutsättningar för att kunna bedriva
operativt polisarbete på varandras territorium i större utsträckning jämfört
med i dag. Exempelvis ska närmaste polispatrull kunna ingripa mot ett
pågående brott även om det innebär att det sker i ett annat nordiskt land än
polispatrullens hemland. Det föreslås också att polis från ett nordiskt land
ska kunna patrullera in över gränsen till ett annat nordiskt land.

Även redan befintliga möjligheter till samarbete bör också utvecklas för att
underlätta det vardagliga samarbetet på regional och lokal nivå.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Sverige och Norge fördjupar
polissamarbetet
Publicerad 01 juni 2018 Uppdaterad 01 juni 2018

Polisens särskilda insatsgrupper i Sverige och Norge
ska framöver kunna bistå varandra operativt på
varandras territorium i händelse av en kris, till exempel i
samband med ett terroristattentat.
Särskilda insatsgrupper, som den nationella insatsstyrkan, kan sedan förra
året begära eller ge hjälp till andra EU-medlemsstater i en krissituation.
Samarbetet som länderna nu ingår innebär att Norge också kan inkluderas
bland de länder som Sverige kan samarbeta operativt med vid till exempel ett
terroristattentat.

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson och Norges justitieminister
Tor Mikkel Wara har i dag undertecknat en gemensam förklaring för att
samarbetet ska kunna bli officiellt.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson leder nordiskt
ministermöte i Lund
Publicerad 01 juni 2018

Den 1 juni tar justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson emot sina nordiska kollegor.
Justitieministrarna kommer bland annat att besluta om
utökat nordiskt polissamarbete och åtgärder för att
stärka förebyggandet av terrorism. Under mötet kommer
också frågan om sexualbrott mot barn på internet att
diskuteras.

Tid: 1 juni 2018 kl. 10.45
Plats: Lunds rådhus, Stortorget 7, Lund

Sverige är ordförande i det nordiska ministerrådet under 2018. Det svenska
ordförandeskapet har på en mer övergripande nivå tre teman. Ett av dem är
"Ett tryggt och öppet Norden" där fokus ligger på samarbete kring de breda
säkerhetsfrågorna med trygghet och öppenhet som ledord.

I samband med mötet hålls en gemensam presskonferens med de nordiska
justitieministrarna.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Stärkt skydd för valhemligheten
och ökade möjligheter att
personrösta
Publicerad 31 maj 2018 Uppdaterad 31 maj 2018

I dag har regeringen lämnat över en remiss till Lagrådet
med förslag på ändringar i vallagen. Ändringarna
stärker skyddet för valhemligheten och ökar
möjligheterna för personröstning.
I dag finns det inga krav på att vallokaler ska skydda platserna där väljare tar
valsedlar inför att man ska rösta. Nu föreslår regeringen att det ska införas
ett krav på att platsen där valsedlarna finns ska vara avskärmad. Ingen ska
kunna veta vilket parti eller kandidat en väljare har röstat på. Förslaget
stärker skyddet för valhemligheten. Det minskar också risken för att väljare
ska utsättas för otillåten påverkan i samband med röstningen.

Regeringen föreslår även ökade möjligheter att personrösta. Förutom att
väljare ska kunna rösta på anmälda kandidater på namnvalsedlar ska de
också kunna personrösta på blanka och partimarkerade valsedlar. Det här
underlättar för väljare som till exempel vill personrösta utanför sin egen
valkrets.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2019.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Möjlighet till resning vid nya
uppgifter om den tilltalades ålder
Publicerad 30 maj 2018

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson har tagit
emot förslag på hur utdömda påföljder kan prövas på
nytt om det kommer fram nya uppgifter om en
gärningsmans ålder.
I dag kan fall inte prövas på nytt även om det senare framkommer att den
tilltalade var äldre än vad domstolen har utgått ifrån. Det förekommer att
tilltalade personer saknar id-handlingar och ibland råder det osäkerhet över
hur gammal en person är i samband med att den döms för ett brott. En
persons ålder har stor betydelse för valet av påföljd. Om domstolen utgår
från en åldersuppgift som inte stämmer kan det leda till att en person får en
för lindrig påföljd i relation till den tilltalades ålder.

För att komma tillrätta med det här problemet har utredaren Per Lennerbrant
därför lämnat förslag som ska göra det möjligt att pröva fall på nytt när
domstolen har utgått från en felaktig ålder på den tilltalade:

Resning till den tilltalades nackdel ska vara möjlig när det kommer fram
nya uppgifter i efterhand om att en dömd person sannolikt var äldre än
vad domstolen funnit. För att domen ska prövas på nytt krävs det att
brottet kan leda till mer än ett års fängelse.
Resning till den tilltalades fördel ska vara möjlig om det i efterhand
framkommer att den tilltalade var yngre än vad domstolen funnit.
Om endast den tilltalade har överklagat tingsrättens dom och det
kommer fram nya uppgifter i hovrätten om den tilltalades ålder ska
hovrätten kunna bestämma en svårare påföljd än vad tingsrätten har
gjort.

Nu kommer utredningens förslag att skickas på remiss.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Ny tid: Regeringen presenterar
satsningar mot välfärdsbrottslighet
Publicerad 16 maj 2018 Uppdaterad 16 maj 2018

Fredagen den 18 maj (obs. ny tid) presenterar
finansminister Magdalena Andersson och justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson regeringens fortsatta
satsningar för att bekämpa välfärdsbrottslighet.

Tid: 18 maj 2018 kl. 09.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson presenterar ny
generaldirektör för
Kustbevakningen
Publicerad 16 maj 2018

I morgon presenterar justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson Kustbevakningens nya
generaldirektör.

Tid: 17 maj 2018 kl. 11.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Gränskontroller vid inre gräns
förlängs
Publicerad 03 maj 2018 Uppdaterad 03 maj 2018

Regeringen har beslutat om gränskontroll vid den inre
gränsen i ytterligare sex månader, fram till och med den
11 november 2018. Beslutet är fattat med stöd av den
EU-gemensamma lagstiftningen och utifrån regeringens
bedömning att det fortsatt finns ett hot mot den
allmänna ordningen och den inre säkerheten.
Den risk som framför allt bristerna i kontrollen av EU:s yttre gränser medför
– vilket bland annat gör det möjligt för potentiella terrorister och andra
brottslingar att resa in i Schengenområdet – gör att vi måste ha kvar våra
egna inre gränskontroller. Kontrollens lokalisering, omfattning och
utformning ska anpassas till vad som är nödvändigt med hänsyn till allmän
ordning och inre säkerhet.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson till Paris för
högnivåmöte om
terrorismbekämpning
Publicerad 25 april 2018 Uppdaterad 25 april 2018

På torsdag den 26 april deltar justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson på en
ministerkonferens om bekämpandet av
terrorismfinansiering.
Initiativtagare och värd för konferensen är Frankrikes president Emmanuel
Macron. Ett stort antal ministrar från OECD-länderna deltar tillsammans
med representanter för organisationer som FN, EU, Världsbanken, Europol
och ECOWAS. 

Bekämpning av finansiering av terrorism bygger på finansiell
underrättelseinformation och kräver goda kontakter mellan såväl länder som
internationella organisationer. Konferensen syftar bland annat till att utbyta
information och att stärka relationerna mellan de inblandande parterna.
Konferensen avslutas med att ministrarna antar en deklaration.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson träffar polisen i
Linköping och Norrköping
Publicerad 24 april 2018

I morgon onsdag den 25 april är justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson i Linköping för ett
verksamhetsbesök hos Nationellt forensiskt centrum. I
Norrköping besöker Morgan Johansson Klockaretorpet
och Navestad tillsammans med områdespolis.

Tid: 25 april 2018 kl. 13.00
Plats: Klockaretorpet Centrum, Wilhelm Wibergs gata, Norrköping

Polisen betecknar Klockaretorpet och Navestad som utsatta områden och
just nu pågår ett intensivt brottsförebyggande arbete i stadsdelarna, bland
annat genom dialog med kommun, föreningar, församlingar, skolor och
fritidsgårdar.

Media är välkomna att delta i samband med besöken i Klockaretorpet och
Navestad.

Tidigare under dagen genomför Morgan Johansson också ett
verksamhetsbesök på Nationellt forensiskt centrum, NFC, i Linköping. 
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kriminalvårdens
försöksverksamhet ska förebygga
återfall i brottslighet
Publicerad 20 april 2018

Kriminalvården får i uppdrag att starta en
försöksverksamhet med inslussningsprogram.
Programmet ska höja effektiviteten i det
återfallsförebyggande arbetet.
En stor del av brottsligheten som begås i dag genomförs av personer som
tidigare har dömts för brott. Ett effektivt återfallsförebyggande arbete är
därför centralt för att minska brottsligheten.

Regeringen ger nu Kriminalvården i uppdrag att starta en försöksverksamhet
med inslussningsprogram. Programmet ska hitta långvariga lösningar för
intagna som ska villkorligt friges med övervakning. Kriminalvården och
andra samhällsaktörer som till exempel kommuner, landsting,
arbetsförmedlingen och organisationer från det civila samhället ska samverka
inom ramen för programmet. Alla aktörer i projektet är fortsatt ansvariga för
sina verksamhetsområden, men ambition för projektet är att bättre utnyttja
de samverkansstrukturer som finns mellan dem och därigenom minska risken
för att nyligen frigivna återfaller i brottslighet.

Det blir upp till Kriminalvården att utforma den kommande
försöksverksamheten, tillsammans med de andra berörda aktörerna.
Utgångspunkten är att innehållet ska anpassas efter varje individs behov,
men utredningen som ligger till grund för uppdraget nämner exempel på
åtgärder som kan finnas med i programmet, bland annat inledande
sysselsättningsgaranti, budget- och skuldrådgivning samt tillhandahållande av
en stödperson.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fortsatt arbete för att minska
tillgången till illegala vapen och
handgranater
Publicerad 20 april 2018

Regeringen fortsätter arbetet mot den organiserade
brottsligheten och skjutningarna. En utredare får nu i
uppdrag att bland annat se över om fler brott ska
klassas som grovt eller synnerligen grovt vapenbrott
och hur Tullverkets befogenheter för att stoppa
smuggling av vapen kan stärkas.
Tillgången till illegala vapen, vapendelar och explosiva varor vållar problem i
Sverige och i flera fall har dessa vapen smugglats in i landet. Under
mandatperioden har regeringen bland annat skärpt straffen för grovt
vapenbrott och grovt brott mot tillståndsplikten för explosiva varor. Nu ser
regeringen över fler åtgärder för att stoppa skjutningar och bekämpa den
organiserade brottsligheten genom ett tilläggsuppdrag till en pågående
utredning.

– Vi ska göra det ännu svårare för kriminella att få tag på illegala vapen och
till exempel handgranater. Tullverkets befogenheter ses över och straffen för
de som innehar vapen illegalt ska skärpas ytterligare, säger justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson.

Regeringen ger en utredare i uppdrag att analysera om:

Maximistraffet för synnerligen grovt vapenbrott och synnerligen grovt
brott mot tillståndsplikten för explosiva varor ska höjas.
Omständigheterna ska ändras för att bedöma om ett brott mot
vapenlagen eller lagen mot explosiva varor ska betraktas som grovt eller
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inte.
Straffet för smuggling av vapen och explosiva varor ska höjas.
Tullverkets befogenheter i samband med smuggling av vapen och
explosiva varor ska stärkas.
Tullverket ska kunna besluta om så kallad postspärr vid misstanke om
smuggling av vapen, vapendelar och explosiva varor.

Utredare är Kazimir Åberg, hovrättsråd och vice ordförande vid Svea
hovrätt.

Uppdraget ska redovisas senast den 28 juni 2019.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Flygpassageraruppgifter ska
användas för att bekämpa
terrorism och annan allvarlig
brottslighet
Publicerad 19 april 2018 Uppdaterad 19 april 2018

För att förbättra möjligheterna att bekämpa
terroristbrottslighet och annan allvarlig brottslighet och
för att genomföra det så kallade PNR-direktivet har
regeringen beslutat propositionen Lag om
flygpassageraruppgifter i brottsbekämpningen.
PNR-direktivet gäller för alla EU:s medlemsländer och reglerar insamling
och användning av så kallade PNR-uppgifter, information som passagerare
lämnar i samband med flygresor.

Lagen innebär att lufttrafikföretag inför flygresor till och från Sverige ska
överföra PNR-uppgifter till enheten för passagerarinformation vid
Polismyndigheten. Uppgifterna utgör ett viktigt verktyg för att kunna
motverka allvarlig brottslighet, som terrorism, narkotikasmuggling och
människohandel. Den här typen av brott innefattar ofta internationella resor.

Redan idag har svenska myndigheter viss tillgång till den här typen av
information, men genom den nya lagen kommer mer information att bli
tillgänglig. Det kommer också att skapas nya möjligheter för den ansvariga
enheten vid Polismyndigheten att bearbeta och analysera informationen.
Utöver Polismyndigheten ska Säkerhetspolisen, Tullverket,
Ekobrottsmyndigheten och Försvarsmakten få ta emot och begära ut PNR-
uppgifter från enheten.
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Tullverket är i nuläget den myndighet som i störst utsträckning använder sig
av PNR-uppgifter. Till exempel var alla grova narkotikabeslag i
passagerartrafiken 2015 på Arlanda flygplats baserade på tillgång till PNR-
uppgifter. Den nya lagen kommer alltså att kunna bidra till att effektivisera
bland annat Tullverkets arbete ytterligare.

Lagen ska också skydda människor mot att deras personliga integritet kränks
vid behandlingen av uppgifterna.

Den nya lagen föreslås träda i kraft den 1 augusti 2018.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson till Örebro
Publicerad 19 april 2018 Uppdaterad 19 april 2018

På fredag deltar justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson på Brottsförebyggande rådets konferens
Råd för framtiden i Örebro. Under dagen besöker
Morgan Johansson också polisen i Vivalla.

Tid: 20 april 2018 kl. 14.10
Plats: Poesigatan 20, Örebro

Råd för framtiden är Brottsförebyggande rådets (Brå) nationella konferens
om lokalt brottsförebyggande arbete. I samband med sitt anförande kommer
Morgan Johansson bland annat att lyfta fram regeringens nationella
brottsförebyggande program och vikten av att bekämpa både brotten och
brottens orsaker.  

Morgan Johansson besöker också polisstationen i Vivalla i Örebro för en
rundvandring i området.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kommuner, landsting och
länsstyrelser stärker sin
informationssäkerhet
Publicerad 17 april 2018

Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB)
får i uppdrag av regeringen att förbättra kommunernas
informationssäkerhet i samarbete med länsstyrelserna.
I princip alla som är anslutna till internet är utsatta för hot och risker. It-
incidenter är vanligt förekommande, till exempel på grund av dataintrång
och skadlig kod. Regeringen anser att kunskapen om informationssäkerhet i
kommuner, landsting och hos länsstyrelser behöver öka. Aktörerna ska ha en
god kännedom om vad de ska skydda sig emot och hur de kan gå tillväga för
att stärka informationssäkerheten. Det är viktigt att information i dessa
verksamheter är tillgänglig, riktig och inte hamnar i fel händer. Människor
ska kunna lita på att samhällsviktig information skyddas.

MSB får i uppdrag att genomföra riktade utbildningsinsatser mot kommuner,
landsting och länsstyrelser. Myndigheten ska också uppdatera och
vidareutveckla ett metodstöd på informationssäkerhetsområdet som riktar sig
mot kommuner.

Uppdraget ska genomföras i samverkan med Sveriges kommuner och
landsting (SKL). Utbildningsinsatsen ska genomföras i samarbete med
länsstyrelserna.

Uppdraget ska redovisas senast den 1 april 2019.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson presenterar
vårbudgeten i Malmö
Publicerad 16 april 2018 Uppdaterad 13 april 2018

I dag presenterar Morgan Johansson regeringens
vårbudget i samband med ett besök på Havsutterns
trygghetsboende i Malmö.

Tid: 16 april 2018 kl. 11.00
Plats: Havsutterns trygghetsboende, Möllevångsgatan 18, Malmö

Havsuttern är både ett trygghetsboende och en mötesplats för äldre och
anhöriga. Efter presentationen av vårbudgeten visar personalen upp
verksamheten och berättar bland annat om ett samarbete mellan Region
Skåne och Malmö stad som resulterat i Äldre i Malmö mobilt akutteam,
ÄMMA-teamet. Arbetsgruppen genomför hembesök hos äldre som insjuknat
akut.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Justitiedepartementet, Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
vårbudgeten 2018
Publicerad 12 april 2018

Finansminister Magdalena Andersson kommer att
presentera den ekonomiska vårpropositionen 2018 på
en presskonferens måndag den 16 april, klockan 09.00
i Rosenbad i Stockholm. Flera statsråd kommer också
att presentera vårbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av vårbudgeten (sorterat
efter departement):

Statsrådsberedningen

Ibrahim Baylan, samordnings- och energiminister
Södertälje
Kontaktperson: Sami Mashial, telefon 076-144 17 03

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson, arbetsmarknads- och etableringsminister
Umeå
Kontaktperson: Natalie Sial, telefon 072-520 54 49

Finansdepartementet

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister
Järfälla
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Kontaktperson: Martin Kling, telefon 070-539 57 29

Ardalan Shekarabi, civilminister
Uppsala
Kontaktperson: Matilda Glas, telefon 070-367 03 64

Justitiedepartementet

Morgan Johansson, justitie- och inrikesminister
Malmö
Kontaktperson: Sofie Rudh, telefon 072-545 74 21

Heléne Fritzon, migrationsminister och biträdande justitieminister
Karlskrona
Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, telefon 072-543 84 89

Miljö- och energidepartementet

Karolina Skog, miljöminister
Kristinehamn
Karlstad
Kontaktperson: Hanna Björnfors, telefon 072-500 92 11

Näringsdepartementet

Mikael Damberg, närings- och innovationsminister
Jönköping
Kontaktperson: Daniel Ferreira, telefon 076-135 56 92

Tomas Eneroth, infrastrukturminister
Växjö
Kontaktperson: Karin Boman Röding, telefon 076-116 65 62

Peter Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister
Luleå
Kontaktperson: Carl-Martin Vikingsson, telefon 076-135 38 78

Socialdepartementet

Annika Strandhäll, socialminister
Göteborg



Alingsås
Kontaktperson: Jakob Andersson, telefon 072-450 41 85

Lena Hallengren, barn-, äldre- och jämställdhetsminister
Kalmar
Västervik
Kontaktperson: Jens Petersen, telefon 070-293 69 35

Utbildningsdepartementet

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning
Eskilstuna
Kontaktperson: Sam Assadi, telefon 072-538 13 43

Anna Ekström, gymnasie- och kunskapslyftsminister
Västerås
Kontaktperson: Sam Assadi, telefon 072-538 13 43



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förenklat tillvägagångssätt vid
beslut om hemlig avlyssning
Publicerad 11 april 2018

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson har tagit
emot ett förslag som ska göra det lättare för
brottsbekämpande myndigheter att få tillstånd till hemlig
avlyssning av elektronisk kommunikation.
Tillvägagångssättet ska användas när kriminella för att
undvika avlyssning byter sin telefon eller sitt sim-kort.
I vissa kriminella sammanhang är det vanligt att byta telefon eller att
använda flera sim-kort för att inte bli avlyssnad. I dag måste åklagare infinna
sig personligen vid ett sammanträde i domstol vid begäran om tillstånd till
hemlig avlyssning av elektronisk kommunikation. När en kriminell person till
exempel byter sim-kort för att undvika avlyssning måste processen i
domstolen upprepas för att få tillstånd till avlyssning. Det här utgör ett
problem för brottsbekämpande myndigheter. Det finns risk att personer av
intresse i pågående brottsutredningar kan undvika avlyssning under en tid
och upprättandet av nya tillstånd tar dessutom rättsväsendets resurser i
anspråk.

Utredningen föreslår att domstolar får möjlighet att avgöra om ett
sammanträde behövs i det enskilda fallet. Om det inte behövs får domstolen
pröva frågan om tillstånd till avlyssning på handlingarna i ärendet. Det här
tillvägagångsättet sparar tid och resurser för rättsväsendet.

För att få använda det förenklade tillvägagångssättet måste den nya ansökan
gälla samma person som avlyssning redan får riktas mot och bero på samma
omständigheter som tidigare.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 april 2019.
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Förslaget ska nu lämnas på remiss.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Fortsatt satsning på
Polismyndigheten
Publicerad 03 april 2018 Uppdaterad 03 april 2018

Regeringen fortsätter satsningen på Polismyndigheten
och avsätter i vårändringsbudgeten 200 miljoner kronor
för att ytterligare stärka polisverksamheten. Satsningen
bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna och Vänsterpartiet.
Polismyndighetens förmåga att ingripa mot organiserad brottslighet och
terrorism behöver öka. Det nya tillskottet gör det möjligt för
Polismyndigheten att snabbare än planerat säkra en adekvat tillgång till
skyddsutrustning och förstärkningsvapen samt ytterligare utrustning till
Nationella bombskyddet. Poliser i yttre tjänst behöver också utrustas med
kroppsburna kameror. Tillgången till sådan utrustning är av betydelse för att
förbättra arbetsmiljön, framför allt för poliser i yttre tjänst, och kan också
bidra till ökad lagföring av personer som begår brott.

Utöver en ökad förmåga på området organiserad brottslighet och terrorism
lyfter regeringen också upp behovet av att stärka kompetensen och
utredningsförmågan avseende sexualbrott.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Magdalena Andersson och
Morgan Johansson presenterar
polissatsning
Publicerad 02 april 2018 Uppdaterad 02 april 2018

I morgon tisdag den 3 april presenterar finansminister
Magdalena Andersson och justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson regeringens fortsatta satsning på
Polismyndigheten.

Tid: 3 april 2018 kl. 12.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Motståndskraften mot it-incidenter
ska öka
Publicerad 22 mars 2018 Uppdaterad 22 mars 2018

Regeringen uppdrar åt Myndigheten för samhällsskydd
och beredskap (MSB) att bidra till att öka allmänhetens
och företags kunskap om informationssäkerhet,
inklusive id-stölder.
I Sverige har nästan alla tillgång till internet. Allt fler använder smarta
mobiler och surfplattor. Samtidigt ökar dataintrången, it-bedrägerierna och
spridningen av skadlig kod. Även antalet id-stölder ökar. Hur vi hanterar
riskerna som följer av samhällets digitalisering har stor betydelse för vår
förmåga att upprätthålla och stärka vårt gemensamma välstånd och vår
gemensamma säkerhet.

MSB får bland annat i uppdrag att genomföra en nationell
informationskampanj i syfte att öka allmänhetens samt små och medelstora
företags kunskap om vilka grundläggande säkerhetsåtgärder som kan och bör
vidtas för att skydda sig mot it-incidenter, inklusive id-stölder.

Uppdraget ska genomföras i samverkan med Polismyndigheten,
Tillväxtverket, Bolagsverket och Skatteverket. Vid behov ska MSB även
samverka med relevanta branschorganisationer. Uppdraget ska redovisas
senast den 31 januari 2019.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En ny sexualbrottslagstiftning
byggd på frivillighet
Publicerad 20 mars 2018 Uppdaterad 20 mars 2018

Regeringen har i dag lämnat en proposition till
riksdagen med förslag på en ny sexualbrottslagstiftning
som bygger på samtycke. Sex ska vara frivilligt, om det
inte är det så är det olagligt. Samtidigt får
Brottsoffermyndigheten i uppdrag att sprida information
till ungdomar om den nya lagstiftningen.
Sexualbrotten ökar i Sverige och yngre kvinnor är de som är mest utsatta.
Samtidigt anmäls för få av dessa brott. För att vända den negativa
utvecklingen behövs såväl ny lagstiftning som attitydförändringar.
Regeringen föreslår därför att en samtyckeslagstiftning införs som säger det
självklara. Sex ska vara frivilligt. Det ska alltså inte längre krävas att
gärningsmannen har använt sig av våld eller hot, eller utnyttjat ett offers
särskilt utsatta situation, för att kunna dömas för till exempel våldtäkt.

Förslaget innebär också att två nya brott införs, oaktsam våldtäkt och
oaktsamt sexuellt övergrepp. Båda med ett fängelsestraff på högst fyra år.
Oaktsamheten tar sikte på omständigheten att den andra personen inte deltar
frivilligt. Detta innebär att fler kommer att kunna dömas för övergrepp
jämfört med i dag, till exempel när man borde inse risken för att någon inte
deltar frivilligt men ändå genomför en sexuell handling med den personen.

Regeringen föreslår bland annat också att:

Det straffrättsliga skyddet vid sexualbrott mot barn stärks vid
oaktsamhet hos gärningsmannen i fråga om barnets ålder. Ändringarna
syftar bland annat till att komma bort från problemet att alltför stor vikt
tidigare har lagts vid barnets kroppsutveckling.

https://www.regeringen.se/


Den som utsätts för ett sexualbrott ska få stöd tidigare i processen. När
en förundersökning om sexualbrott inleds ska en anmälan om
målsägandebiträde göras omedelbart.

Förslagen som nu presenteras bygger på förslag från en parlamentarisk
kommitté där alla riksdagspartier har varit representerade.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2018.

För att det ska ske en verklig förändring måste lagstiftningen få genomslag i
hela samhället. Därför har regeringen gett Brottsoffermyndigheten i uppdrag
att ta fram informations- och utbildningsinsatser på sexualbrottsområdet
riktade till i huvudsak ungdomar men även till de vuxna som möter
ungdomar i vardagen. Mäns och pojkars ansvar måste tydliggöras samtidigt
som alla utsatta måste känna till sina rättigheter och våga anmäla.

Brottsoffermyndighetens uppdrag går ut på att ta fram informationsmaterial
om innebörden av den nya lagstiftningen tillsammans med en webbaserad
utbildning och en lärarhandledning. Uppdraget pågår i 3 år och myndigheten
får 5 miljoner kronor per år i extra resurser för detta.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen utvidgar lagstiftningen
mot terrorism
Publicerad 20 mars 2018 Uppdaterad 20 mars 2018

I en proposition till riksdagen föreslår regeringen en mer
heltäckande terrorismlagstiftning där nästan alla
straffbestämmelser på terrorismområdet utvidgas. Ett av
förslagen innebär att straffansvaret för att utbilda sig för
terrorism också ska omfatta självstudier.
Regeringen föreslår också att

Straffbestämmelsen om terrorismresor utvidgas så att även
terrorismresor till det egna medborgarskapslandet blir straffbara. Det
enda undantaget är svenska medborgares resor till Sverige.
Terroristbrottet uppdateras genom att grovt dataintrång läggs till bland
de brott som kan vara terroristbrott.
Det ska bli straffbart att finansiera i princip alla brott inom
terrorismlagstiftningen, som till exempel att finansiera någons
terrorismutbildning.
Svenska domstolar ska i fler fall kunna döma över terrorismrelaterade
brott som har begåtts utomlands.

Förslagen handlar främst om att genomföra EU:s direktiv om bekämpande av
terrorism och tilläggsprotokollet till Europarådets konvention om
förebyggande av terrorism. Regeringen föreslår också att Sverige ska tillträda
tilläggsprotokollet.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 september 2018.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Böter digitalt ger bättre service
och sparar tid
Publicerad 13 mars 2018

Regeringen har lämnat en proposition till riksdagen med
förslag som ska göra det möjligt med digital hantering
av böter och strafförelägganden. Regeringens ambition
är att polisen därigenom får mer tid till att förebygga och
bekämpa brott. I framtiden ska man till exempel kunna
signera fortkörningsböter med en digital funktion.
Det finns i dag flera exempel på när det inte är möjligt att använda
elektroniska underskrifter i kontakten med rättsväsendets myndigheter.
Regeringens förslag innebär bland annat att:

Det blir möjligt att godkänna exempelvis böter för fortkörning elektroniskt,
till exempel med ett mobilt bank-id.

Domstolarna kommer att kunna skriva under digitalt vid domar i brottmål
och tvistemål.

Kronofogdemyndigheten får ta emot digitala ansökningar om
betalningsföreläggande och handräckning.

Genom digital hantering erbjuds medborgarna bättre service och snabbare
och enklare kommunikation med myndigheterna. Förslaget öppnar även för
stora effektiviseringar, inte minst hos Polismyndigheten som varje år
hanterar ett mycket stort antal förelägganden i form av exempelvis
fortkörningsböter. Effektiviseringen skapar utrymme för poliser i yttre tjänst
att ägna mer tid åt sina huvuduppgifter att förebygga och bekämpa brott.

Det nya systemet för att godkänna ett föreläggande om ordningsbot digitalt
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kommer att byggas ut successivt av Polismyndigheten och avsikten är att det
ska börja användas under senare delen av året.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Fyra ministrar besöker
Hovsjöskolan i Södertälje
Publicerad 13 mars 2018

Torsdagen den 15 mars gör fyra statsråd ett
gemensamt besök på Hovsjöskolan i Södertälje. Deltar
gör landsbygdsminister Sven-Erik Bucht, justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson, ministern för högre
utbildning och forskning Helene Hellmark Knutsson och
miljöminister Karolina Skog.

Tid: 15 mars 2018 kl. 12.00 till kl. 13.00
Plats: Hovsjöskolan, Penselvägen 1, 151 65 Södertälje

Syftet med besöket är att få ta del av skolans arbete med att förbättra
skolresultaten eftersom elevernas behörighet till gymnasiet ligger över
rikssnittet.

Program
Kl. 12:00 Rundvandring på Hovsjöskolan och hälsa på elever (möjlighet till
pressbilder)

Kl. 12:25 – 13.00 Kommunstyrelsens ordförande Boel Godner och
Hovsjöskolans rektor håller presentation om Södertäljes erfarenheter och
skolans systematiska kvalitetsarbete.

Media är välkomna att delta på besöket. För mer information eller
intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare för respektive statsråd.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny lag ökar möjligheterna till
kamerabevakning
Publicerad 08 mars 2018

Regeringen föreslår en ny kamerabevakningslag. Fler
slipper tillståndskravet och det blir lättare för till exempel
polisen och kommuner att få tillstånd till
kamerabevakning.
Med den nya lagen ökar möjligheterna att använda kamerabevakning på
platser där det finns problem med brottslighet och ordningsstörningar. Bland
annat ska Polismyndigheten och kommuner enklare och snabbare kunna
söka och få tillstånd till kamerabevakning för att bekämpa brott och öka
tryggheten på offentliga platser. Det blir också lättare att få tillstånd till
kamerabevakning på tåg och stationer och vid sjukhus.

Polismyndigheten och Säkerhetspolisen får dessutom möjlighet att under tre
månader använda kamerabevakning utan tillstånd, för att till exempel
motverka terrorbrott, grov våldsbrottslighet och narkotikahandel. I dag får
myndigheterna bara kamerabevaka utan tillstånd i en månad.

Lagförslaget innebär att det även fortsättningsvis kommer att krävas tillstånd
till kamerabevakning för myndigheter och vissa andra som utför uppgifter av
allmänt intresse, till exempel skolor, sjukvård och kollektivtrafik.

Färre omfattas av tillståndskravet

Förslaget innebär att kamerabevakning av till exempel butiker, köpcentrum,
medieredaktioner och religiösa samfunds lokaler blir tillståndsfri. Tillstånd
kommer inte heller längre att krävas vid bevakning i samband med jakt eller
inom skogs- och jordbruk. Den personliga integriteten skyddas i stället av
reglerna i EU:s nya dataskyddsförordning.
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Datainspektionen föreslås bli ensam tillsynsmyndighet, något som förväntas
skapa en mer enhetlig tillämpning av reglerna runt om i landet och leda till
effektivare tillsyn.

Den nya lagen föreslås träda i kraft den 1 augusti 2018 och ska nu granskas
av Lagrådet.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En amnesti för explosiva varor
Publicerad 07 mars 2018

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen om genomförandet av en tidsbegränsad
amnesti för explosiva varor.
Det är första gången det genomförs en amnesti för explosiva varor i Sverige.
Förslaget innebär att den som hanterar en explosiv vara utan att ha rätt till
det ska inte dömas till ansvar för detta om man kontaktar Polismyndigheten
och lämnar uppgifterna som behövs för att myndigheten ska kunna
omhänderta den explosiva varan.

Amnestiperioden föreslås pågå mellan den 15 oktober 2018 och den 11
januari 2019. För att få ansvarsfrihet krävs att Polismyndigheten har
omhändertagit den explosiva varan.

Den som kontaktar Polismyndigheten har rätt att vara anonym. Explosiva
varor som omhändertagits av Polismyndigheten ska som huvudregel tillfalla
staten och förstöras.

Sedan tidigare har regeringen vidtagit flera åtgärder i syfte att minska antalet
illegala explosiva varor, bland annat har straffen skärpts för allvarliga brott
mot tillståndsplikten för explosiva varor. För närvarande pågår också en
tidsbegränsad amnesti för skjutvapen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson till Bryssel för
RIF-råd
Publicerad 07 mars 2018 Uppdaterad 07 mars 2018

I morgon torsdag den 8 mars deltar justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson på rådet för rättsliga
och inrikes frågor (RIF). På mötet deltar EU-ländernas
justitie-, migrations- och inrikesministrar.
Under mötet kommer mötesdeltagarna att diskutera effektivare utnyttjande
av informationen i de EU-gemensamma systemen för gränskontroll,
migrationshantering och brottsbekämpning.

Ministrarna kommer också att diskutera samarbetet med Västra Balkan, EU-
myndigheterna på det rättsliga områdets roll i terrorismbekämpning och
genomförande av direktivet om informationsutbytet av passageraruppgifter
som samlas in av flygbolag.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Flygpassageraruppgifter ska
användas för att bekämpa
terrorism och annan allvarlig
brottslighet
Publicerad 01 mars 2018 Uppdaterad 01 mars 2018

För att förbättra möjligheterna att bekämpa
terroristbrottslighet och annan allvarlig brottslighet och
för att genomföra det så kallade PNR-direktivet har
regeringen beslutat lagrådsremissen Lag om
flygpassageraruppgifter i brottsbekämpningen.
PNR-direktivet gäller för alla EU:s medlemsländer och reglerar insamling
och användning av så kallade PNR-uppgifter, information som passagerare
lämnar i samband med flygresor.

Den föreslagna lagen om flygpassageraruppgifter i brottsbekämpningen utgör
ett viktigt verktyg för att kunna motverka allvarlig brottslighet, som
terrorism, narkotikasmuggling och människohandel. Den här typen av brott
innefattar ofta internationella resor.

Lagen innebär att lufttrafikföretag inför flygresor till och från Sverige ska
överföra PNR-uppgifter till enheten för passagerarinformation vid
Polismyndigheten. Redan idag har svenska myndigheter viss tillgång till den
här typen av information, men genom den nya lagen kommer mer
information att bli tillgänglig. Det kommer också att skapas nya möjligheter
för den ansvariga enheten vid Polismyndigheten att bearbeta och analysera
informationen. Utöver Polismyndigheten ska Säkerhetspolisen, Tullverket,
Ekobrottsmyndigheten och Försvarsmakten få ta emot och begära ut PNR-
uppgifter.
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Tullverket är i nuläget den myndighet som i störst utsträckning använder sig
av PNR-uppgifter. Till exempel var alla grova narkotikabeslag i
passagerartrafiken 2015 på Arlanda flygplats baserade på tillgång till PNR-
uppgifter. Den nya lagen kommer alltså att kunna bidra till att effektivisera
bland annat Tullverkets arbete ytterligare.

Samtidigt ska lagen också skydda människor mot att deras personliga
integritet kränks vid behandlingen av uppgifterna.

Den nya lagen föreslås träda i kraft den 1 augusti 2018.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utökad kontroll i gränsnära
områden
Publicerad 26 februari 2018 Uppdaterad 26 februari 2018

Regeringen har beslutat att ge Polismyndigheten i
uppdrag att bedöma hur en effektivare användning av
poliskontroller i gränsnära områden kan uppnås. I
uppdraget ingår bland annat att redovisa vilka tekniska
möjligheter som finns och de ekonomiska
förutsättningarna för att effektivisera kontrollerna.
Polismyndigheten har i dag möjlighet att under vissa förutsättningar, till
exempel vid misstanke om brott, kontrollera fordon och andra
transportmedel. Gränsnära områden är dock utsatta för särskilda risker när
det gäller gränsöverskridande brottslighet. Det finns ett växande problem
med internationella stöldligor som kommer till Sverige för att begå brott och
föra ut stöldgodset ur landet.

Därför ger regeringen Polismyndigheten i uppdrag att bedöma hur en
effektivare användning av poliskontroller i gränsnära områden kan uppnås,
till exempel genom användandet av kameraövervakning.

Uppdraget ska redovisas senast den 2 maj 2018.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En mer heltäckande
terrorismlagstiftning
Publicerad 22 februari 2018 Uppdaterad 22 februari 2018

Regeringen föreslår en utvidgning av nästan alla
straffbestämmelser på terrorismområdet. Ett av
förslagen innebär att straffansvaret för att utbilda sig för
terrorism också ska omfatta självstudier.
– Nu kriminaliserar vi självstudier i exempelvis vapen- och
sprängämnestekniker när det finns ett terrorismsyfte. Det gör det lättare att
ingripa mot ensamagerande på ett tidigt stadium, säger justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson.

Regeringen föreslår också att straffbestämmelsen om terrorismresor utvidgas
så att även terrorismresor till det egna medborgarskapslandet blir straffbara.
Det enda undantaget är svenska medborgares resor till Sverige.

Vidare ska terroristbrottet uppdateras genom att grovt dataintrång läggs till
bland de brott som kan vara terroristbrott. Det föreslås också bli straffbart att
finansiera i princip alla brott inom terrorismlagstiftningen, som till exempel
att finansiera någons terrorismutbildning. Dessutom ska svenska domstolar i
fler fall kunna döma över terrorismrelaterade brott som har begåtts
utomlands.

Förslagen handlar främst om att genomföra EU:s direktiv om bekämpande av
terrorism och tilläggsprotokollet till Europarådets konvention om
förebyggande av terrorism. Regeringen föreslår också att Sverige ska tillträda
tilläggsprotokollet.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 september 2018. Förslagen ska
nu granskas av Lagrådet.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny säkerhetsskyddslag
Publicerad 20 februari 2018 Uppdaterad 20 februari 2018

Regeringen har i dag överlämnat propositionen Ett
stärkt och modernt skydd för Sveriges säkerhet – ny
säkerhetsskyddslag. Den nya lagen förtydligar kraven
på skydd av säkerhetskänslig verksamhet, alltså våra
mest skyddsvärda verksamheter, och innebär en
förstärkning av skyddet mot bland annat spioneri och
sabotage.
Regeringen har i dag överlämnat propositionen Ett stärkt och modernt skydd
för Sveriges säkerhet – ny säkerhetsskyddslag. Den nya lagen förtydligar
kraven på skydd av säkerhetskänslig verksamhet, alltså våra mest
skyddsvärda verksamheter, och innebär en förstärkning av skyddet mot
bland annat spioneri och sabotage.

Lagen kommer att gälla för verksamheter som drivs i såväl offentlig som
privat regi och berörda aktörer kan söka stöd och råd från Säkerhetspolisen
och Försvarsmakten och övriga tillsynsmyndigheter.

Den nya säkerhetsskyddslagen föreslås träda i kraft den 1 april 2019.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Stärkt skydd av
informationssystem
Publicerad 15 februari 2018 Uppdaterad 15 februari 2018

Digitaliseringen och samhällsutvecklingen gör att allt
fler samhällsviktiga verksamheter är beroende av
informationssystem. För att stärka skyddet av
informationssystem har regeringen därför lämnat ett
förslag till lagrådet om implementeringen av NIS-
direktivet. Direktivet gäller för leverantörer av digitala
tjänster och för leverantörer av samhällsviktiga tjänster
inom sju olika sektorer.
För att stärka informationssäkerheten och för att genomföra det så kallade
NIS-direktivet i svensk rätt har regeringen beslutat lagrådsremissen
Informationssäkerhet för samhällsviktiga och digitala tjänster. Förslagen
syftar till att säkerställa kontinuiteten i den här typen av tjänster, för att till
exempel hälso- och sjukvården, distribution av dricksvatten och
transporttjänster alltid ska fungera. Förslagen innebär att

leverantörer av samhällsviktiga tjänster inom sju sektorer och
leverantörer av digitala tjänster ska vidta säkerhetsåtgärder till skydd för
säkerheten i nätverk och informationssystem,
leverantörerna ska rapportera incidenter som påverkar kontinuiteten i
tjänsterna och
de leverantörer som underlåter att följa lagens bestämmelser kan få
betala vite eller sanktionsavgift.

De sju sektorer som berörs är energi, transport, bankverksamhet,
finansmarknadsinfrastruktur, hälso- och sjukvård, leverans och distribution
av dricksvatten samt digital infrastruktur.
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Den nya lagen föreslås träda i kraft den 1 augusti 2018.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nya lagar och förordningar ska
publiceras på nätet
Publicerad 15 februari 2018 Uppdaterad 15 februari 2018

Regeringen har i dag beslutat att lagändringarna för en
övergång till elektroniskt kungörande av författningar
ska träda i kraft den 1 april 2018. Detta innebär att lagar
och förordningar kommer att meddelas genom att
Svensk författningssamling publiceras på en ny
webbplats.
Hittills har Svensk författningssamling (SFS) publicerats i tryckt och fysisk
form och har funnits tillgänglig bland annat på bibliotek och på vissa
myndigheter. Genom digitaliseringen blir det möjligt att enkelt och
kostnadsfritt få tillgång till de officiella versionerna av gällande lagar och
förordningar via den nya webbplatsen. Dessutom kan kungöranden ske alla
dagar på året. Svensk författningssamling (SFS) kommer inte längre ges ut i
tryckt form.

Riksdagen har redan tidigare beslutat de lagändringar som behövs för ett
elektroniskt kungörande.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Folkbokföringsbrottet återinförs för
att förhindra brottslighet
Publicerad 15 februari 2018

För att stärka folkbokföringen och på så sätt förhindra
brottslighet föreslår regeringen att folkbokföringsbrottet
återinförs. Det är ett av förslagen i en remiss som
regeringen lämnar till Lagrådet idag.
- Folkbokföringen utgör en viktig del i arbetet med att motverka olagligt
användande av falska identiteter. Korrekta personuppgifter bidrar till
korrekta beslut. Åtgärder behöver vidtas för att täppa till luckor som gör det
möjligt att utnyttja våra välfärdssystem, säger Magdalena Andersson.

Lagrådsremissen innehåller förslag på åtgärder som syftar till att förbättra
kvaliteten i folkbokföringen. Regeringen föreslår att Skatteverket ska få
möjlighet att kunna avregistrera uppgifter om falska identiteter från
folkbokföringen samt kunna göra kontrollbesök för att kontrollera en persons
bosättning om det är nödvändigt för bedömning av frågan om folkbokföring.
I lagrådsremissen föreslås även att folkbokföringsbrott införs på nytt.

- Oriktiga uppgifter i folkbokföringen kan inte bara användas för att
möjliggöra felaktiga utbetalningar från välfärdssystemen utan också för
bedrägerier och annan ekonomisk brottslighet. Regeringen anser därför att
det är viktigt att vidta åtgärder för att höja kvaliteten ytterligare i
folkbokföringen, säger Morgan Johansson.

Lagändringarna föreslås träda ikraft den 1 juli 2018 för åtgärder som ska öka
kvaliteten i folkbokföringen. I samma lagrådsremiss lämnas även förslag om
ökat skydd i folkbokföringen för hotade och förföljda personer med
ikraftträdande den 1 januari 2019.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Magdalena Andersson och
Morgan Johansson håller
pressträff
Publicerad 14 februari 2018

Torsdagen den 15 februari håller finansminister
Magdalena Andersson och justitie- och inrikesminister
Morgan Johannson pressträff om ordning och reda i
folkbokföringen för att bekämpa den organiserade
brottsligheten.

Tid: 15 februari 2018 kl. 11.45
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Presslegitimation krävs. Pressträffen kommer att webbsändas.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson och Gustav
Fridolin i samtal om trygghet i
skolan
Publicerad 13 februari 2018

I morgon onsdag den 14 februari besöker justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson och
utbildningsminister Gustav Fridolin Kunskapsgallerian
M7 i Nacka för att prata om brottsförebyggande och
trygghetsskapande arbete i skolan.

Tid: 14 februari 2018 kl. 13.00
Plats: Kunskapsgallerian M7, Marcusplatsen, Nacka

Alla barn och ungdomar har rätt till en trygg skolgång och alla skolor har en
viktig roll att spela i det gemensamma brottsförebyggande arbetet. Vid
Kunskapsgallerian M7 i Nacka, som bland annat består av tre
gymnasieskolor, har de arbetat förebyggande genom att bygga bort de platser
där brott i skolmiljö brukar begås. I samband med besöket träffar ministrarna
bland annat elever, lärare, Nacka kommuns säkerhetssamordnare och
kommunpolis.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen presenterar åtgärder
mot internationella stöldligor
Publicerad 07 februari 2018

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson har i
dag presenterat ett offensivt åtgärdspaket som ska
bekämpa internationella stöldligor. Åtgärderna stärker
ansvariga myndigheters förebyggande arbete och de
brottsutredande åtgärderna intensifieras.
Internationella stöldligor styrs ofta av huvudmän i sina hemländer och
opererar i flera länder runt om i Europa. I Sverige ligger den här typen av
ligor bakom drygt hälften av alla bostadsinbrott och majoriteten av stölder av
till exempel båtmotorer, bildelar och jordbruksmaskiner. Regeringen
presenterar i dag en rad åtgärder för att bekämpa de internationella
stöldligorna.

Historisk satsning på polisen

Som tidigare aviserats får Polismyndigheten ta del av den största satsningen i
modern tid, 7,1 miljarder år 2018–2020. Med utgångspunkt i regeringens
nationella brottsförebyggande program, Tillsammans mot brott, ska polisen
försvåra för stöldligor.

Pressmeddelande: Historisk satsning på polisen 
Skr. 2016/17:126 Tillsammans mot brott - ett nationellt brottsförebyggande
program

Utförseln av stöldgods ska förhindras

Polismyndigheten, Tullverket och Kustbevakningen får via ett
regeringsuppdrag i uppgift att utöka arbetet mot utförseln av stöldgods.
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Kustbevakningen får också utökade befogenheter för att kunna ingripa mot
stöldligor.

Skärpta straff för bostadsinbrott och tillträdesförbud

Den som drabbas av ett inbrott får sin integritet kränkt, något som straffen i
större utsträckning behöver ta hänsyn till. Därför ser en utredning över
möjligheten att skärpa straffen för organiserade och systematiska stölder
samt häleribrott. Möjligheten att utfärda tillträdesförbud till bland annat
butiker ses också över.

Fler ska avtjäna fängelsestraff i sitt hemland

Regeringen har sedan den tillträdde fört en aktiv dialog med flera länder, till
exempel Rumänien, för att underlätta att personer som döms i Sverige
avtjänar sina fängelsestraff i hemlandet. Regeringen vill dock att fler ska
avtjäna straff i sina hemländer. Därför får Kriminalvården i uppdrag att
effektivisera arbetet med överföringar av fängelsestraff, och
skyndsamhetskravet för att korta handläggningstiderna utreds.

Möjligheten till kameraövervakning ska öka

Regeringen går fram med ett lagförslag som innebär att tillståndskravet för
kameraövervakning inom bland annat jord- och skogsbruk tas bort.
Lagförslaget underlättar också för polisen och kommuner att få tillstånd för
kamerabevakning. En utredning ser just nu också över möjligheten att ta bort
det tillståndskrav som gäller kameraövervakning för polisen och tullen.

Pressmeddelande: Det ska bli enklare för brottsbekämpande myndigheter att
kameraövervaka

Det internationella samarbetet ska öka

Under år 2018 tar regeringen flera initiativ internationellt för att bekämpa
problemet med internationella stöldligor. Regeringen för bland annat dialoger
med ursprungsländerna till stöldligorna, tar initiativ till fördjupat
internationellt polissamarbete och kommer att lägga fram initiativ till EU.

Utökad kontroll i gränsnära områden

Regeringen kommer att ge Polismyndigheten i uppdrag att se över behovet



av vilka nya förutsättningar som behövs för kontroller i gränsnära områden.
Åtgärder som kan vara aktuella rör till exempel automatisk kamerabevakning
med nummerplåts- och fordonsavkänning vid våra gränsövergångar.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
Lomma och Landskrona
Publicerad 01 februari 2018

I morgon fredag den 2 februari besöker justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson Lomma och
Landskrona. I samband med besöket träffar han bland
annat polisen och trygghetsvärdar för att diskutera
trygghetsfrågor. På morgonen håller Morgan Johansson
också ett anförande vid Välfärdskonferensen i Lund.

Program Morgan Johansson

Kl. 10.30 Träffar trygghetsvärdar och lokalpolis i Lommas kommunhus.
Adress: Kommunhuset, Stora sessionssalen, Hamngatan 3, Lomma

Kl. 11.15 Deltar i ett samtal vid biblioteket i Lomma tillsammans med
Anders Berngarn, (M), kommunstyrelsens ordförande och Lisa Bäck, (S),
oppositionsråd i Lomma kommun. Representanter från polisen och
kommunens trygghetsvärdar deltar också i samtalet.
Adress: Stora entrén på biblioteket, Hamntorget 1, Lomma

Kl. 15.00 Besöker moskén i Norrestad. På ett öppet möte kommer Morgan
Johansson bland annat att informera om regeringens arbete och polisen
kommer att berätta om sin verksamhet och sitt arbete i området.
Adress: Silvergården 11 C, Landskrona

Media är välkomna.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen utser ny ordförande i
Högsta domstolen och Högsta
förvaltningsdomstolen och ny
hovrättspresident i Svea hovrätt
Publicerad 01 februari 2018 Uppdaterad 01 februari 2018

Regeringen har i dag utnämnt Anders Eka till
ordförande i Högsta domstolen, Helena Jäderblom till
ordförande i Högsta förvaltningsdomstolen och Anders
Perklev till hovrättspresident i Svea hovrätt.
Anders Eka är sedan 2013 justitieråd i Högsta domstolen och tillträder som
ordförande den 1 september 2018. Innan arbetet som justitieråd har Anders
Eka varit lagman i Stockholms tingsrätt samt hovrättslagman och kanslichef i
Svea hovrätt. Under åren 2004–2009 var han kanslichef och
huvudsekreterare i Grundlagsutredningen. Anders Eka har därutöver
erfarenhet av arbete som bland annat byråchef vid Justitiekanslern och från
flera statliga uppdrag.

Helena Jäderblom tillträder som ordförande för Högsta
förvaltningsdomstolen den 1 september 2018. Sedan 2012 arbetar Helena
Jäderblom som domare i Europadomstolen och är sedan 2017 president för
en av domstolens fem sektioner. Dessförinnan har hon arbetat som justitieråd
i Högsta förvaltningsdomstolen. Helena Jäderblom har också erfarenhet av
arbete som bland annat kammarrättslagman i Kammarrätten i Stockholm,
departementsråd och chef för nådeenheten i Justitiedepartementet och från
flera statliga uppdrag.

Anders Perklev är sedan 2008 riksåklagare och chef för
Åklagarmyndigheten. Han tillträder sin tjänst som hovrättspresident i Svea
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hovrätt den 1 juni 2018. Innan tiden som riksåklagare var Anders Perklev
expeditions- och rättschef i Jordbruksdepartementet. Han har också
mångårig erfarenhet av arbete i Justitiedepartementet, bland annat som
departementsråd och chef för straffrättsenheten. Han har haft ett flertal
uppdrag som särskild utredare, företrädesvis inom straffrättens område, för
närvarande i Blåljusutredningen.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson presenterar ny
rikspolischef
Publicerad 31 januari 2018

I morgon torsdag den 1 februari presenterar justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson ny rikspolischef.

Tid: 1 februari 2018 kl. 12.30
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Dan Eliasson ny generaldirektör
för MSB
Publicerad 31 januari 2018

Regeringen har idag beslutat att utse Dan Eliasson till
ny generaldirektör för MSB, Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap. Han tillträder tjänsten
den 5 mars.

Tid: 31 januari 2018 kl. 11.00
Plats: Strömsalen, Rosenbad

Dan Eliasson är en av de mest erfarna myndighetscheferna i
statsförvaltningen, och han har tidigare varit generaldirektör för
Migrationsverket och Försäkringskassan. Sedan 2014 är han chef för
Polismyndigheten.

I sin roll som rikspolischef har Dan Eliasson lett myndigheten genom såväl
flyktingsituationen 2015 som terrordådet 2017. Han får nu i uppgift att leda
MSB i ett skede när myndigheten kommer att ha en central roll för skydd
mot olyckor, krisberedskap och återuppbyggnaden av det civila försvaret.

Kl. 11.00 finns justitie- och inrikesminister Morgan Johansson tillgänglig för
kommentarer.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Rättsväsendet ska kunna hantera
böter digitalt
Publicerad 26 januari 2018 Uppdaterad 26 januari 2018

Regeringen har beslutat en lagrådsremiss som ska göra
det möjligt med digital hantering av böter och
strafförelägganden. Regeringens ambition är att polisen
därigenom får mer tid till att förebygga och bekämpa
brott.
Det finns i dag flera exempel på när det inte är möjligt att använda
elektroniska underskrifter i kontakten med rättsväsendets myndigheter.
Regeringens förslag innebär bland annat att:

Det blir möjligt att godkänna exempelvis böter för fortkörning
elektroniskt, till exempel med ett mobilt bank-id.
Domstolarna kommer att kunna skriva under digitalt vid domar i
brottmål och tvistemål.
Kronofogdemyndigheten får ta emot digitala ansökningar om
betalningsföreläggande och handräckning.

Genom digital hantering erbjuds medborgarna bättre service och snabbare
och enklare kommunikation med myndigheterna. Förslaget öppnar även för
stora effektiviseringar, inte minst hos Polismyndigheten som varje år
hanterar ett mycket stort antal förelägganden i form av exempelvis
fortkörningsböter. Effektiviseringen skapar utrymme för poliser i yttre tjänst
att ägna mer tid åt sina huvuduppgifter att förebygga och bekämpa brott.

Det nya systemet för att godkänna ett föreläggande om ordningsbot digitalt
kommer att byggas ut successivt av Polismyndigheten och avsikten är att det
ska börja användas under senare delen av året.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny generaldirektör för
Datainspektionen
Publicerad 25 januari 2018 Uppdaterad 25 januari 2018

Regeringen har i dag beslutat att utse chefsjuristen
Lena Lindgren Schelin till ny generaldirektör och chef
för Datainspektionen. Anställningen gäller från den 1
mars 2018 till den 29 februari 2024.
Lena Lindgren Schelin är doktor i processrätt och har sedan 2011 arbetat
som chefsjurist och chef för rättsenheten vid Ekobrottsmyndigheten. Hon
har en djup och bred juridisk kompetens samt erfarenhet av att som chef leda
och utveckla myndighetsverksamhet i förändring.

Tidigare har Lena Lindgren Schelin bland annat varit biträdande chefsjurist
vid Skolinspektionen och hon har också arbetat som sakkunnig vid
Kriminalpolitiska enheten på Justitiedepartementet.

Lena disputerade 2006 på en avhandling om processrätt vid Stockholm
universitet.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fler som bryter mot kontaktförbud
ska beläggas med fotboja
Publicerad 23 januari 2018 Uppdaterad 23 januari 2018

Regeringen har lämnat en proposition till riksdagen med
förslag om att elektronisk övervakning av kontaktförbud,
så kallad fotboja, ska kunna sättas in tidigare. Åtgärden
ökar möjligheten att förebygga våld och trakasserier i
nära relationer. Straffet för överträdelser av
kontaktförbud med elektronisk övervakning ska också
skärpas.
Efter att ha dömts för överträdelse av ett kontaktförbud och för
våldsbrottslighet riktad mot sin före detta partner finns det en stor risk för att
gärningsmannen kommer att utsätta den före detta partnern för liknande
brott igen. Enligt dagens regler tar det för lång tid innan ett kontaktförbud
kan kontrolleras med elektronisk övervakning. Därför föreslår regeringen att
elektronisk övervakning ska kunna sättas in snabbare.

Regeringen föreslår att:

Elektronisk övervakning också ska kunna användas vid utvidgade
kontaktförbud om ett tidigare kontaktförbud har överträtts.
Det ska bli möjligt att använda elektronisk övervakning i samband med
kontaktförbud i upp till ett år istället för sex månader.
Överträdelse av kontaktförbud med elektronisk övervakning införs som
särskild brottsbeteckning. Straffskalan blir fängelse i högst två år utan
möjlighet att döma till böter.

De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 juli 2018.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen fortsätter arbetet med
att förbättra säkerhetsskyddet i
samhället
Publicerad 18 januari 2018

För att förstärka skyddet av de mest skyddsvärda
verksamheterna i samhället har regeringen i dag
beslutat att statliga myndigheter blir skyldiga att
samråda med Säkerhetspolisen och Försvarsmakten
inför utkontraktering av säkerhetskänslig verksamhet.
Genom de nya bestämmelserna i säkerhetsskyddsförordningen blir
myndigheter som planerar att inleda en upphandling som innebär krav på
säkerhetsskyddsavtal skyldiga att samråda med Säkerhetspolisen och
Försvarsmakten innan en upphandling påbörjas. Skyldigheten gäller om en
framtida leverantör kan få tillgång till eller möjlighet att förvara hemliga
uppgifter utanför myndighetens lokaler. Det här medför att flera hundra
upphandlingar per år nu kommer att genomgå en mer rigorös kontroll.

Säkerhetspolisen och Försvarsmakten får förelägga myndigheten som ska
utkontraktera verksamhet att vidta åtgärder för att säkerställa
säkerhetsskyddet i sådana situationer. Om ett föreläggande inte följs eller om
säkerhetsskyddslagens krav inte kan tillgodoses trots att ytterligare åtgärder
vidtas får Säkerhetspolisen eller Försvarsmakten besluta att myndigheten
inte får genomföra upphandlingen.

De nya bestämmelserna ska gälla från den 1 april 2018.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag om strängare straff för
angrepp mot blåljuspersonal
Publicerad 17 januari 2018 Uppdaterad 17 januari 2018

I dag har justitie- och inrikesminister Morgan Johansson
tagit emot ett delbetänkande som bland annat föreslår
att ett nytt brott införs, blåljussabotage. Det nya brottet
gör det straffbart att angripa eller hindra till exempel
polis eller räddningstjänst när de utför sitt arbete.
Blåljusutredningen har haft i uppdrag att skapa ett modernt straffrättsligt
skydd för blåljuspersonal och andra samhällsnyttiga funktioner på grund av
angrepp som har riktats mot bland annat polis, räddningstjänst och
ambulanssjukvård. Redan i dag är det straffbart att till exempel kasta sten
mot polis i samband med utryckning. Men för att tydliggöra brottets allvar
och för att stärka skyddet för blåljuspersonal föreslår utredningen att ett nytt
brott, blåljussabotage, införs i brottsbalken. Brottet gör det straffbart att
angripa eller störa polis, räddningstjänst eller ambulanssjukvård på ett sätt
som hindrar eller försenar deras arbete. Straffet föreslås bli upp till fyra års
fängelse och i grova fall upp till livstids fängelse.

Utredningen föreslår även:

Att det lägsta straffet för grovt våld eller hot mot tjänsteman höjs från
fängelse i sex månader till fängelse i ett år och att det högsta straffet höjs
från fängelse i fyra år till fängelse i sex år.
Att en ny bestämmelse förs in i brottsbalken som innebär att domstolen
ska se särskilt strängt på fall där någon med våld eller hot har angripit en
annan person på grund av dennes arbete.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2019. Betänkandet ska nu
gå ut på remiss.

https://www.regeringen.se/


Blåljusutredningen tillsattes av regeringen i december 2016. Den leds av
riksåklagaren Anders Perklev. Utredningen fortsätter nu sitt arbete, bland
annat med att kartlägga domstolsavgöranden som gäller polismäns rätt till
ersättning vid allvarlig kränkning och föreslå de åtgärder som behövs för att
säkerställa deras rätt till ersättning.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag om skärpta straff för
attacker mot blåljuspersonal
Publicerad 16 januari 2018 Uppdaterad 16 januari 2018

I morgon onsdag den 17 januari tar justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson emot ett
delbetänkande från Blåljusutredningen. I samband med
överlämnandet håller Morgan Johansson och utredaren,
riksåklagare Anders Perklev en pressträff.

Tid: 17 januari 2018 kl. 13.30
Plats: Rosenbad
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Viktigare lagar och förordningar
inom Justitiedepartementets
områden som börjar gälla den 1
januari
Publicerad 30 december 2017 Uppdaterad 30 december 2017

Under 2017 har regeringen föreslagit ett flertal
lagändringar inom Justitiedepartementets
ansvarsområden. Förslagen har behandlats i riksdagen
och träder i kraft vid årsskiftet 2017/2018. Ett urval av
dem presenteras här.

Nationellt centrum mot våldsbejakande extremism

Den 1 januari inrättas ett nationellt centrum mot våldsbejakande extremism
vid Brottsförebyggande rådet. Centrumet ska stärka och utveckla det
förebyggande arbetet mot våldsbejakande extremism.

Pressmeddelande: Regeringen inrättar centrum mot våldsbejakande
extremism
Förordning (2016:1201) med instruktion för Brottsförebyggande rådet,
ändring SFS 2017:1159

Åtgärder mot vapenbrott och grova brott med
explosiva varor

Antalet anmälda vapenbrott och antalet fall av dödligt våld där skjutvapen
används har ökat. Den illegala förekomsten och användning av explosiva
varor, främst handgranater, har också ökat de senaste åren. För att motverka
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den utvecklingen har regeringen bland annat skärpt straffen för grova
vapenbrott och grova brott avseende explosiva varor och gett polisen tillgång
till nya tvångsmedel, till exempel hemlig avlyssning av elektronisk
kommunikation.

Prop. 2017/18:26 Skjutvapen och explosiva varor – skärpta straff för de
grova brotten
Lag (2010:1011) om brandfarliga och explosiva varor, ändring SFS
2017:1138 
Vapenlag (1996:67), ändring SFS 2017:1139

En tidsbegränsad vapenamnesti

En tidsbegränsad vapenamnesti genomförs under februari-april 2018. Syftet
med vapenamnestin är att minska antalet illegala vapen i samhället. Till
våren är det fem år sedan den förra vapenamnestin genomfördes.

Prop. 2016/17:185 En tidsbegränsad vapenamnesti 2018
Lag (2017:807) om ansvarsfrihet vid vissa vapenbrott

Effektivare lagstiftning mot vuxnas kontakter med
barn i sexuellt syfte

Det blir straffbart redan att föreslå en träff för ett barn under 15 år om syftet
är att begå vissa sexualbrott mot barnet. Det ska heller inte längre krävas att
den vuxna efter förslaget vidtar någon ytterligare åtgärd för att främja att
träffen kommer till stånd. Lagändringarna innebär även att maximistraffet
höjs från fängelse i ett år till fängelse i två år och att brottsbeteckningen
ändras till kontakt för att träffa ett barn i sexuellt syfte.

Prop. 2016/17:214 Effektivare lagstiftning mot vuxnas kontakter med
barn i sexuellt syfte
Brottsbalk (1962:700), ändring SFS 2017:1068

Stärkt skydd mot näthat

Det straffrättsliga skyddet för den personliga integriteten stärks och
moderniseras. Bland annat införs ett nytt brott, olaga integritetsintrång, som
gör det straffbart att göra intrång i någon annans privatliv genom att sprida
vissa integritetskänsliga bilder eller andra uppgifter. För den som
tillhandahåller en elektronisk anslagstavla utvidgas skyldigheten att ta bort



vissa meddelanden från tjänsten till att gälla även meddelanden vars innehåll
uppenbart är olaga hot och olaga integritetsintrång. Ändringarna innebär
också att rätten till brottsskadeersättning för kränkning utvidgas till att
omfatta även ersättning för kränkning genom grovt förtal.

Prop. 2016/17:222 Ett starkt straffrättsligt skydd för den personliga
integriteten
Brottsskadelag (2014:322), ändring SFS 2017:1134
Offentlighets- och sekretesslag (2009:400), ändring SFS 2017:1135
Brottsbalk (1965:700), ändring SFS 2017:1136
Lag (1998:112) om ansvar för elektroniska anslagstavlor, ändring SFS
2017:1137

Skyddet för offentliganställdas privata
kontaktuppgifter och fotografiska bilder på intranät
förstärks

Sekretesskyddet för offentliganställdas privata kontaktuppgifter och
fotografier på intranät gäller från 1 januari 2018 alla offentliganställda.
Tidigare har skyddet gällt Justitieombudsmannen (JO) och myndigheter där
personalen särskilt kan riskera att utsättas för våld eller annat allvarligt men.
Lagändringen gäller uppgifter om bostadsadress, privata telefonnummer,
fotografier för tjänstekort och uppgifter om närstående. Sekretesskyddet
utsträcks samtidigt till att omfatta fotografier på intranät. Lagändringen
gäller dock inte personnummer och födelsedatum.

Prop. 2016/17:208 Några frågor om offentlighet och sekretess
Offentlighets- och sekretesslag (2009:400), ändring SFS 2017:1076

Större möjligheter att utesluta advokater ur
advokatsamfundet

Möjligheten att utesluta en advokat ur advokatsamfundet utvidgas. Förslaget
innebär att en advokat, som visar sig uppenbart olämplig att vara advokat
genom att begå brott utanför advokatverksamheten, ska uteslutas ur
samfundet.

Prop. 2016/17:209 En utvidgad möjlighet till uteslutning av advokater
Rättegångsbalk (1942:740), ändring SFS 2017:1024 
Lag (1986:765) med instruktion för Riksdagens ombudsmän, ändring



SFS 2017:1025

Ersättning till rättsliga biträden

Timkostnadsnormen för 2018 fastställs och beräknas enligt en ny modell.
Timkostnadsnormen används för att bestämma ersättningen till rättsliga
biträden, till exempel offentliga försvarare och målsägandebiträden, när
ersättningen bekostas av allmänna medel. Syftet med den nya modellen är att
skapa en förenklad, förutsägbar och rättvisande uppräkning av
timkostnadsnormen, som även ska bidra till att dämpa utgiftsutvecklingen för
rättsliga biträden.

Förordning (2009:1237) om timkostnadsnorm inom rättshjälpsområdet,
ändring SFS 2017:999



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen moderniserar och
utvidgar kapningsbrottet
Publicerad 28 december 2017 Uppdaterad 28 december 2017

I en proposition föreslår regeringen att kapningsbrottet
moderniseras och utvidgas. Även lätta lastbilar ska
omfattas av kapningsbrottet och den som använder
tekniska hjälpmedel för att ta kontroll över till exempel
ett flygplan eller ett tåg ska också kunna bli dömd för
kapning.
Regeringen föreslår att Sverige ska tillträda två FN-överenskommelser om
brott mot den civila luftfarten. I samband med detta föreslås att
kapningsbrottet utvidgas till att omfatta kapning av luftfartyg eller andra
transportmedel med tekniska hjälpmedel, som till exempel en dator. Risken
för allvarliga skador kan i de fallen vara lika stor som i de fall där våld eller
hot används.

Mot bakgrund av den senaste tidens attentat på allmänna platser i Europa
och Sverige föreslår regeringen också att lätta lastbilar ska ingå bland de
transportmedel som kapningsbrottet omfattar. Det här innebär att kapning av
en lätt lastbil kan utgöra terroristbrott om brottet begås med terrorismsyfte.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Myndigheter ser över situationen
för barn som sitter häktade
Publicerad 22 december 2017

Regeringen ger Kriminalvården, tillsammans med
Åklagarmyndigheten och Statens institutionsstyrelse, i
uppdrag att lämna förslag på hur situationen för barn
som frihetsberövas kan förbättras inom ramen för
Kriminalvårdens verksamhet.
Att vara frihetsberövad innebär en stor påfrestning, särskilt för personer som
inte har hunnit fylla 18 år. I undantagsfall är det ändå nödvändigt att häkta
personer som är under 18 år för att effektivt kunna utreda brott som begås av
underåriga. Samtidigt måste barn som häktas omhändertas på ett sätt som
innebär att de inte isoleras.

Regeringens uppdrag innebär att myndigheterna ska komma med förslag på
hur situationen för barn som frihetsberövas kan förbättras inom ramen för
Kriminalvårdens verksamhet. Frågor som ska ses över är hur kontakten med
familj och socialtjänst och möjlighet till skolgång kan utvecklas. Förslagen
ska ta sin utgångspunkt i vad som gäller enligt FN:s konvention om barnets
rättigheter och analysen ska ske utifrån ett barnrättsperspektiv.
Myndigheterna ska också lämna förslag på hur samarbetet kring
frihetsberövade barn kan förbättras mellan myndigheterna.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 augusti 2018.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny dataskyddslag kompletterar
EU:s dataskyddsförordning
Publicerad 21 december 2017 Uppdaterad 21 december 2017

Den 25 maj 2018 ersätter EU:s dataskyddsförordning
(GDPR) den svenska personuppgiftslagen. Regeringen
har beslutat en lagrådsremiss med förslag till en ny
dataskyddslag som kompletterar EU-förordningen.
Regeringen föreslår bland annat att barn som har fyllt
13 år ska få lämna samtycke på egen hand till att
sociala medier behandlar deras personuppgifter.
Den 25 maj 2018 ersätter EU:s dataskyddsförordning den svenska
personuppgiftslagen och skapar ett enhetligt regelverk inom EU för
behandling av personuppgifter. Förordningen innehåller regler om hur
myndigheter, företag och andra får behandla personuppgifter. Den nya
dataskyddslagen som regeringen nu föreslår kompletterar EU-förordningen
på övergripande nivå.

På internet kan ungdomar skaffa information och utöva sin yttrandefrihet
och de bör själva få bestämma om de vill utnyttja den möjligheten. Därför
föreslår regeringen att barn som har fyllt 13 år på egen hand ska kunna
samtycka till behandling av personuppgifter när de använder sociala medier
och andra informationstjänster. Enligt EU:s dataskyddsförordning måste en
förälder lämna samtycke tills barnet är 16 år, men den åldersgränsen får
sänkas, vilket regeringen nu föreslår.

Enligt EU:s dataskyddsförordning kan sanktionsavgifter tas ut av företag som
bryter mot reglerna. Det är lika viktigt att också svenska myndigheter följer
reglerna och därför föreslår regeringen att sanktionsavgifter även ska kunna
tas ut av myndigheter som inte följer lagen.

https://www.regeringen.se/


Lagförslaget innehåller också bestämmelser om bland annat tystnadsplikt för
dataskyddsombud i privat sektor och överklagande.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 25 maj 2018.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredare ser över polisers rätt till
kränkningsersättning och
möjligheterna till kroppsvisitation i
samband med förhör
Publicerad 21 december 2017 Uppdaterad 21 december 2017

Regeringen har i dag gett den pågående
Blåljusutredningen två tilläggsuppdrag. Utredningen
ska se över hur polisens befogenheter kan utökas för att
kunna kroppsvisitera personer som ska förhöras i
polisens lokaler. Utredningen ska också se över
polisers rätt till kränkningsersättning.
Regeringen har sedan tidigare initierat Blåljusutredningen, som bland annat
ska föreslå ändringar som behövs för att åstadkomma ett modernt
straffrättsligt skydd för blåljuspersonal och andra samhällsnyttiga funktioner.

Den pågående utredningen får nu två tilläggsuppdrag. Det har förekommit
flera incidenter där personer som ska förhöras i Polismyndighetens lokaler
har haft på sig knivar och andra farliga föremål under förhören. Det här
innebär en risk för de poliser eller civilanställda som ska hålla i förhören och
för de som vistas i lokalerna. Utredaren ska därför lämna förslag på hur
möjligheten till kroppsvisitation av personer som är kallade till förhör i
polisens lokaler kan utökas.

Utredaren får också i uppdrag att kartlägga domstolsavgöranden som gäller
polismäns rätt till ersättning vid allvarlig kränkning och föreslå de åtgärder
som behövs för att säkerställa deras rätt till ersättning.

Uppdraget om ett modernt straffrättsligt skydd för blåljuspersonal ska

https://www.regeringen.se/


redovisas senast den 15 januari 2018. Tilläggsuppdragen som nu har
beslutats ska redovisas senast den 29 juni 2018.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny hovrättspresident i Hovrätten
för Övre Norrland
Publicerad 21 december 2017 Uppdaterad 21 december 2017

Regeringen har i dag utnämnt lagmannen Erik
Sundström till hovrättspresident i Hovrätten för Övre
Norrland.
Erik Sundström är sedan år 2003 lagman i Lycksele tingsrätt. Dessförinnan
var han hovrättsråd i Svea hovrätt. Under åren 1997–2000 arbetade han i
Justitiedepartementet, inledningsvis som rättssakkunnig och därefter som
kansliråd. Han har även varit föredragande hos Riksdagens ombudsmän. Erik
Sundström förordnades till hovrättsassessor 1994.

Erik Sundström tillträder som hovrättspresident den 3 april 2018.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

En ny sexualbrottslagstiftning
byggd på frivillighet
Publicerad 17 december 2017 Uppdaterad 17 december 2017

Under kommande vecka lämnar regeringen över en
lagrådsremiss till Lagrådet med förslag på en ny
sexualbrottslagstiftning som bygger på samtycke.
Sexualbrotten ökar i Sverige och det är yngre kvinnor som är mest utsatta.
Samtidigt anmäls för få av dessa brott. För att vända den negativa
utvecklingen behövs såväl ny lagstiftning som attitydförändringar. I den
kommande lagrådsremissen föreslår regeringen därför att en
samtyckeslagstiftning införs som säger det självklara. Sex ska vara frivilligt.
Det ska alltså inte längre krävas att gärningsmannen har använt sig av våld
eller hot, eller utnyttjat offrets särskilt utsatta situation, för att kunna dömas
för till exempel våldtäkt.

Regeringen föreslår även att två nya brott införs, oaktsam våldtäkt och
oaktsamt sexuellt övergrepp med ett fängelsestraff på högst fyra år.
Oaktsamheten tar sikte på omständigheten att den andra personen inte deltar
frivilligt. Detta innebär att fler kommer att kunna dömas för övergrepp
jämfört med i dag, till exempel när man borde inse risken för att någon inte
deltar frivilligt men ändå genomför en sexuell handling med den personen.

I lagrådsremissen föreslår regeringen också:

Minimistraffet för grov våldtäkt och grov våldtäkt mot barn höjs från
fängelse i fyra år till fängelse i fem år.
Det straffrättsliga skyddet vid sexualbrott mot barn stärks vid
oaktsamhet hos gärningsmannen i fråga om barnets ålder. Ändringarna
syftar bland annat till att komma bort från problemet att alltför stor vikt
tidigare har lagts vid barnets kroppsutveckling.
Den som utsätts för ett sexualbrott ska få stöd tidigare i processen. När

https://www.regeringen.se/


en förundersökning om sexualbrott inleds ska en anmälan om
målsägandebiträde göras omedelbart.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2018.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredare presenterar förslag om
att det ska bli straffbart att delta i
en terroristorganisation
Publicerad 14 december 2017

I morgon fredag den 15 december tar justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson emot förslag om att
det ska bli straffbart att delta i en terroristorganisation. I
samband med att förslagen presenteras håller utredare
Stefan Johansson och Morgan Johansson en pressträff.

Tid: 15 december 2017 kl. 11.00
Plats: Rosenbad

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Det ska bli enklare för
brottsbekämpande myndigheter
att kameraövervaka
Publicerad 14 december 2017 Uppdaterad 14 december 2017

Regeringen vill att polisen utan att invänta tillstånd ska
kunna sätta upp kameror för övervakning direkt när ett
behov uppstår. Därför tillsätter regeringen nu en
utredning som ska undersöka hur reglerna för
kameraövervakning för brottsbekämpande myndigheter
kan förenklas.
I början av 2018 presenterar regeringen ett förslag till en ny lag som ska göra
det enklare att använda kameraövervakning i brottsbekämpande och
trygghetsskapande syften. Som ett komplement till detta får nu också en
utredare i uppdrag att föreslå ytterligare åtgärder för att brottsbekämpande
myndigheter på ett enklare och mer verksamhetsanpassat sätt ska kunna
använda kameraövervakning. Utgångspunkten är att tillståndsplikten ska tas
bort och i första hand ersättas med en anmälningsplikt. Det här skulle göra
att till exempel polisen direkt när ett behov uppstår skulle kunna sätta upp
övervakningskameror. Genom utredningen tar regeringen ett samlat grepp
om all den kameraövervakning som bedrivs av brottsbekämpande
myndigheter.

Utredningen ska också

analysera om kameraövervakning av allmänna transportmedel och
övervakning på stationer bör förenklas. Utredaren ska se över om det
nuvarande undantaget från kravet på tillstånd för övervakning i
tunnelbanan ska utvidgas.
bedöma om förenklingarna för de brottsbekämpande myndigheterna

https://www.regeringen.se/


innebär att skyddet för personuppgifter och för den personliga
integriteten behöver stärkas samt om tillsynen behöver förstärkas på
något sätt.

Utredningen ska redovisas senast den 15 augusti 2018 beträffande
brottsbekämpande myndigheters kameraövervakning och senast den 15
februari 2019 beträffande allmänna transportmedel och stationer.

Utredare är hovrättslagmannen Johan Sjöö.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skärpta regler för lagöverträdare
18–20 år
Publicerad 13 december 2017 Uppdaterad 13 december 2017

Regeringen tillsätter nu en utredning som ska se över
reglerna så att personer i åldern 18–20 år ska kunna
dömas till samma straff som andra vuxna.
Organiserad brottslighet förekommer även bland yngre personer. I dag finns
det livsstilskriminella, ofta gängmedlemmar, som är mellan 18–20 år och som
gång på gång begår nya brott.

Gärningsmän som är i åldern 18–20 år döms i dag till kortare straff och det
ställs också högre krav för att de ska kunna dömas till fängelse. Regeringen
anser att detta måste ses över då det inte är rimligt att till exempel
yrkeskriminella i dag kan dömas till mildare straff trots att de är myndiga.
Därför ger regeringen en utredare i uppdrag att se över hur reglerna bör
utformas så att personer som är mellan 18–20 år kan dömas till samma straff
som andra vuxna.

Uppdraget ska redovisas senast den 21 december 2018.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Beslagsutredningen föreslår
moderniserade regler om beslag
och husrannsakan
Publicerad 12 december 2017 Uppdaterad 12 december 2017

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson har i
dag tagit emot ett betänkande från Beslagsutredningen.
Utredningen föreslår nya regler för hur
brottsbekämpande myndigheter ska få säkra
elektroniskt lagrad information, bland annat genom att
kopiera den.
Bestämmelserna om husrannsakan och beslag har i flera fall inte ändrats
sedan 1940-talet. Beslagsutredningen har på regeringens uppdrag undersökt
hur bestämmelserna kan moderniseras.

Beslagsutredningen föreslår bland annat att:

Kopiering införs som ett nytt tvångsmedel för att säkra information som
ett alternativ till beslag. Genom att kopiera innehållet i en dator eller
mobil i stället för att ta den i beslag kan den som drabbats få tillbaka den
snabbare. Åtgärden är alltså mindre ingripande för den drabbade.
Det införs en möjlighet att på distans undersöka och kopiera information
som har lagrats externt, i stället för lokalt i en dator.
Förbudet mot att ta meddelanden mellan nära anhöriga i beslag
avskaffas. I dag är det bara tillåtet att beslagta meddelanden vid mycket
allvarlig brottlighet. Meddelanden som innehåller brottsplaner eller där
lämnandet av meddelandet utgör ett brott, till exempel olaga hot,
skyddas med det nuvarande beslagsförbudet om de skickas inom
familjen.

https://www.regeringen.se/


Hovrättsrådet tillika vice ordförande i Svea hovrätt Niklas Wågnert har lett
Beslagsutredningen.

Förslagen ska nu ut på remiss.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag på moderniserade regler
om förhör som bevisning
Publicerad 05 december 2017 Uppdaterad 05 december 2017

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson har i
dag tagit emot ett delbetänkande med förslag om att det
ska införas utökade möjligheter att använda
dokumenterade förhör som bevisning i domstol.
Utredningen om processrätt och stora brottmål, som leds av
hovrättspresidenten Fredrik Wersäll, föreslår i ett delbetänkande en
bevisreform med två delar.

Det ska införas utökade möjligheter att ta upp berättelser vid förhör i
rätten under förundersökningen eller förberedelsen av brottmålet. Dessa
berättelser ska sedan kunna användas som bevis i rättegången. Det kan
handla om förhör med målsägande, misstänkta och vittnen.
Det ska införas utökade möjligheter att använda berättelser som lämnats
under förundersökningen, till exempel i polisförhör, som bevisning vid
rättegångar. Detta förutsätter att det finns en ljud- och bildupptagning av
berättelsen.

Nuvarande ordning för hur muntlig bevisning läggs fram vid rättegångar
innebär att berättelser som ska användas som bevis i princip måste lämnas
vid förhör som hålls vid rättegången. Detta innebär nackdelar i brottmålen,
bland annat på grund av att förhören hålls sent, påfrestningarna för enskilda
förhörspersoner blir hög, det finns en risk för hot inför förhören och
häktningstiderna blir långa.

Utredningen bedömer att de presenterade förslagen bland annat kommer att
leda till en mer effektiv brottmålsprocess, kortare häktningstider, minskad
restriktionsanvändning, ett effektivare brottsutredningsarbete, bättre
förutsättningar för materiellt riktiga domar och minskad risk för press och

https://www.regeringen.se/


hot mot förhörspersoner.

Utredningen arbetar vidare med att ta fram konkreta förslag på hur
handläggningen av stora brottmål kan effektiviseras och moderniseras. Det
uppdraget gavs i tilläggsdirektiv den 9 november 2017 (Dir. 2017:109).



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skyddet för transpersoner utökas
Publicerad 05 december 2017

Att få vara den man är ska vara en rättighet för alla i
Sverige. Regeringen har därför beslutat att överlämna
en proposition till riksdagen med förslag som stärker
transpersoners skydd i straffrätten. Bland annat förbjuds
hets mot transpersoner.
De lagändringar som regeringen föreslår medför att transpersoner skyddas
fullt ut av hatbrottslagstiftningen. I dag omfattar bestämmelserna till exempel
hudfärg, trosbekännelse och sexuell läggning. I propositionen föreslås att
grunden könsöverskridande identitet eller uttryck läggs till i bestämmelserna
om hets mot folkgrupp, olaga diskriminering och åtalsregeln som avser
förolämpning. Det ska också uttryckligen framgå att det är en försvårande
omständighet om ett motiv för ett brott har varit att kränka på grund av
könsöverskridande identitet eller uttryck.

Regeringen föreslår också en ändring i straffrätten som inte bara har med
transpersoner att göra. Bestämmelserna om olaga diskriminering och
åtalsregeln som avser förolämpning utvidgas. Därmed omfattar reglerna fall
där gärningsmannen har misstagit sig om de faktiska förhållandena, till
exempel när någon diskrimineras utifrån ett felaktigt antagande om att han
eller hon har en viss religion. Reglerna ska också gälla fall där någon
förolämpas eller diskrimineras på grund av omständigheter hos en annan
person, till exempel när ett barn förolämpas på grund av föräldrarnas
sexuella läggning.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2018, förutom ändringarna i
bestämmelserna om hets mot folkgrupp i tryckfrihetsförordningen och
brottsbalken som ska träda i kraft den 1 januari 2019.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår ändringar i
mediegrundlagarna
Publicerad 05 december 2017

Regeringen lämnar nu förslag på uppdaterade
mediegrundlagar. Genom grundlagsändringen
begränsas ansvariga utgivares ansvar för innehåll på
nätet. Förslaget möjliggör också ett förbud mot
databaser som sammanställer och sprider uppgifter om
till exempel vilka som förekommer i domar i brottmål.
Journalisters verksamhet eller publiceringar kommer
däremot inte att påverkas av förslaget.
Ansvariga utgivare ansvarar för allt material som finns på till exempel en
tidnings webbplats. I flera fall utgör detta ett oöverskådligt material.
Regeringen föreslår att utgivare får möjlighet att undgå straff- och
skadeståndsrättsligt ansvar för innehåll på nätet om material tas bort inom
två veckor efter en delgivning om stämning eller en underrättelse om att
innehållet kan utgöra yttrandefrihetsbrott. Denna möjlighet gäller för
material som har funnits på den aktuella webbplatsen i mer än ett år.

I dag kan vissa särskilt integritetskänsliga personuppgifter publiceras på
webbplatser med skydd av grundlagen. Regeringen föreslår att
offentliggörande av uppgifter om till exempel lagöverträdelser, etnicitet,
sexuell läggning och politisk åskådning under vissa förhållanden ska kunna
förbjudas. En förutsättning för att förbudet ska gälla är att uppgifterna görs
tillgängliga på ett sätt som medför att det finns en stor risk för att enskildas
personliga integritet kränks, till exempel genom att publiceras i sökbara
databaser. Förbudet kommer däremot inte att påverka journalisters
verksamhet eller publiceringar.

https://www.regeringen.se/


Mediegrundlagarna består av tryckfrihetsförordningen och
yttrandefrihetsgrundlagen.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag på nya regler för hur
förhör ska kunna användas som
bevisning i domstol
Publicerad 04 december 2017

I morgon tisdag den 5 december tar justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson emot förslag på
förändrade regler för hur förhör ska kunna användas i
domstol. Förslagen bedöms bland annat leda till en
effektivare brottmålsprocess och färre i häkte.

Tid: 5 december 2017 kl. 13.00
Plats: Rosenbad, Stockholm

Vid en pressträff i samband med överlämningen kommer hovrättspresident
Fredrik Wersäll, som leder utredningen, att presentera utredningens förslag
tillsammans med Morgan Johansson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Större möjlighet att använda
fotboja vid kontaktförbud
Publicerad 30 november 2017 Uppdaterad 30 november 2017

Regeringen har beslutat en lagrådsremiss med förslag
om att elektronisk övervakning av kontaktförbud, så
kallad fotboja, ska kunna sättas in tidigare för att bättre
förebygga våld och trakasserier i nära relationer.
Regeringen föreslår också att straffet för överträdelser
av kontaktförbud med elektronisk övervakning skärps.
Efter att ha dömts för överträdelse av ett kontaktförbud och för
våldsbrottslighet riktad mot sin före detta partner finns det en stor risk för att
den dömde kommer att utsätta den före detta partnern för liknande brott
igen. Enligt dagens regler tar det för lång tid innan ett kontaktförbud kan
kontrolleras med elektronisk övervakning. Därför föreslår regeringen att
elektronisk övervakning ska kunna sättas in snabbare.

Regeringen föreslår att:

Elektronisk övervakning också ska kunna användas vid utvidgade
kontaktförbud om ett tidigare kontaktförbud har överträtts.
Det ska bli möjligt att använda elektronisk övervakning i samband med
kontaktförbud i upp till ett år istället för sex månader.
Överträdelse av kontaktförbud med elektronisk övervakning införs som
särskild brottsbeteckning. Straffskalan blir fängelse i högst två år utan
möjlighet att döma till böter.

De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 juli 2018.

Lagrådsremiss: Elektronisk övervakning av kontaktförbud
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En amnesti för explosiva varor
Publicerad 30 november 2017 Uppdaterad 30 november 2017

Regeringen har beslutat en lagrådsremiss om
genomförandet av en tidsbegränsad amnesti för
explosiva varor.
Det här är första gången det genomförs en amnesti för explosiva varor i
Sverige. Förslaget innebär att den som hanterar en explosiv vara utan att ha
rätt till det ska inte dömas till ansvar för detta om man kontaktar
Polismyndigheten och lämnar uppgifterna som behövs för att myndigheten
ska kunna omhänderta den explosiva varan. För att få ta del av
ansvarsfriheten kan man även ibland behöva följa polisens instruktioner så
de ska kunna ta omhand till exempel handgranaten.

Ansvarsfriheten föreslås gälla mellan den 15 oktober 2018 och den 11
januari 2019. Den som kontaktar eller bistår Polismyndigheten har rätt att
vara anonym. Explosiva varor som omhändertagits av Polismyndigheten ska
som huvudregel tillfalla staten och förstöras.

Sedan tidigare har regeringen vidtagit flera åtgärder i syfte att minska antalet
illegala explosiva varor, bland annat har straffen skärpts för allvarliga brott
mot tillståndsplikten för explosiva varor.

Lagrådsremiss: En amnesti för explosiva varor
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen ökar insynen i hur
partier finansieras
Publicerad 28 november 2017 Uppdaterad 28 november 2017

Regeringen har beslutat en proposition med förslag
som ökar insynen i partiers finansiering. Varje parti och
ledamot på central, regional och lokal nivå blir
redovisningsskyldiga för sin verksamhet och anonyma
bidrag förbjuds.
Lagen om insyn i finansiering av partier gäller sedan 2014. Lagen ger
allmänheten insyn i hur partier på central nivå finansierar sin politiska
verksamhet och hur deras valkandidater finansierar sina
personvalskampanjer. Lagen kompletteras av bestämmelser i lagen om
statligt stöd till politiska partier som innebär ett indirekt förbud mot att ta
emot anonyma bidrag.

Regeringen föreslår nu att insynslagen ersätts av en ny lag med samma
namn. Den nya lagen innebär att partier på regional och lokal nivå och
sidoorganisationer till partier måste redovisa sina intäkter. Varje ideell
förening inom ett parti eller en sidoorganisation och varje ledamot och
ersättare för ledamot ska också redovisa sin verksamhet.

I den nya lagen införs också ett förbud mot att ta emot anonyma bidrag till
den del värdet överstiger 0,05 prisbasbelopp (2 275 kr för år 2018). Det
nuvarande indirekta förbudet mot att ta emot anonyma bidrag tas bort.

Bland övriga förslag i propositionen märks:

Sanktionssystemet anpassas för de olika kategorierna
redovisningsskyldiga och omfattar även otillåtna anonyma bidrag.
För att öka transparensen och förenkla för allmänheten ska landsting och
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kommuner offentliggöra uppgifter om partistöd som de betalar ut genom
att publicera informationen på sina webbplatser.

Den nya lagen föreslås träda i kraft den 1 april 2018.

Propositionen bygger på betänkandet Ökad insyn i partiers finansiering – ett
utbyggt regelverk (SOU 2016:74), som lämnades av en enig parlamentariskt
sammansatt kommitté.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen inrättar centrum mot
våldsbejakande extremism
Publicerad 23 november 2017 Uppdaterad 23 november 2017

Regeringen har i dag fattat det formella beslutet att
inrätta ett nationellt centrum mot våldsbejakande
extremism vid Brottsförebyggande rådet.
Det nationella centrumet mot våldsbejakande extremism ska stärka och
utveckla det förebyggande arbetet mot våldsbejakande extremism. Ytterst
syftar verksamheten till att förebygga ideologiskt motiverad brottslighet och
terrorism. Centrumet kommer att ha fyra huvuduppgifter:

Främja utvecklingen av förebyggande arbete på nationell, regional och
lokal nivå.
Verka för en högre grad av samordning och effektivitet i det
förebyggande arbetet.
Ge behovsanpassat stöd till kommuner, myndigheter och andra aktörer
som i sin verksamhet hanterar frågor om förebyggande av
våldsbejakande extremism.
Samla och sprida kunskap om förebyggande av våldsbejakande
extremism baserad på forskning och beprövad erfarenhet samt verka för
en kunskapsbaserad praktik.

Centrumet påbörjar sin verksamhet den 1 januari 2018.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår en ny
säkerhetsskyddslag
Publicerad 16 november 2017 Uppdaterad 16 november 2017

I dag har regeringen lämnat ett förslag till Lagrådet om
en ny, modern säkerhetsskyddslag. Den nya lagen ska
gälla för alla som bedriver verksamhet som gäller
Sveriges säkerhet, vare sig det är i offentlig eller enskild
regi.
Den nuvarande säkerhetsskyddslagen infördes 1996. Sedan dess har Sverige
genomgått stora förändringar. Vårt samhälle har digitaliserats, det pågår
omfattande internationella samarbeten på flera områden som är viktiga för
rikets säkerhet och verksamheter som i dag drivs i privat regi, till exempel
inom kraftindustrin, hanterar säkerhetsfrågor och skyddsvärd information.

För att stärka och modernisera säkerhetsskyddet föreslår regeringen en ny
säkerhetsskyddslag. Den nya lagen förtydligar kraven på skydd av
verksamheter som har betydelse för Sveriges säkerhet, alltså våra mest
skyddsvärda verksamheter, och ökar skyddet mot bland annat spioneri och
sabotage.

Den nya lagen kommer att ställa krav på bland annat skydd av it-system som
har betydelse för Sveriges säkerhet och den kommer även att ställa tydligare
krav på att skydda utländska intressen som Sverige har åtagit sig.

Dagens lagstiftning är delvis otydlig i fråga om vilka aktörer som omfattas. I
lagrådsremissen förtydligas därför att den nya lagen kommer att gälla för alla
som bedriver verksamhet som gäller Sveriges säkerhet, vare sig det är i
offentlig eller enskild regi. Även kraven på verksamheterna som träffas av
lagen förtydligas. Verksamhetsutövarna ska göra en säkerhetsskyddsanalys
och utifrån den vidta de åtgärder som behövs – det kan gälla
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informationssäkerhet, skydd av lokaler och anläggningar samt kontroll av
personal. Såväl offentliga som privata aktörer kan söka stöd och råd från
tillsynsmyndigheterna Säkerhetspolisen och Försvarsmakten.

Lagen och följdändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2019.

Lagrådsremiss: Ett modernt och stärkt skydd för Sveriges säkerhet – ny
säkerhetsskyddslag



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Partibeteckningar i färg på
valsedlarna 2018
Publicerad 16 november 2017 Uppdaterad 16 november 2017

Från och med valen 2018 kommer en partibeteckning
på en valsedel att få innehålla en partisymbol, istället för
bara namnet på ett parti. Regeringen slår också fast att
både partisymbolen och partinamnet ska få tryckas i
färg på valsedeln.
Partisymboler som trycks i svart färg kan i många fall bli svåra att särskilja.
Genom en ändring i valförordningen får partierna därför nu möjlighet att
trycka sina partisymboler i färg på valsedlarna. Att partinamn och
partisymboler är lättillgängliga och läsbara för alla ligger i både väljarnas och
partiernas intresse. Det blir upp till partierna själva att bestämma den
grafiska utformningen och om de vill att partinamnet och partisymbolen ska
stå i färg på valsedeln.

Valförordningen ändras också så att anmälan av samtycke till en kandidatur
alltid ska göras till länsstyrelsen om det är fråga om de allmänna valen
(riksdagen och landstings- och kommunfullmäktige) och till Valmyndigheten
om det gäller val till Europaparlamentet. För att tydliggöra att en personröst
bara kan avse någon som har samtyckt till en kandidatur ska det finnas en
upplysning om detta krav på valsedlar som gäller för partier som inte på
förhand anmält samtliga sina kandidater.

Även reglerna för bland annat redovisning av ogiltiga valsedlar ändras.

Ändringarna i valförordningen träder i kraft den 1 januari 2018.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tar emot
betänkande om hemlig
dataavläsning
Publicerad 15 november 2017

I morgon torsdag den 16 november tar justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson emot ett
delbetänkande med förslag om en ny tidsbegränsad lag
om hemlig dataavläsning.

Tid: 16 november 2017 kl. 14.00
Plats: Rosenbad, Stockholm

Utredningen föreslår nya och bättre metoder för de brottsbekämpande
myndigheterna. I samband med överlämningen kommer Morgan Johansson
och särskilda utredaren Petra Lundh att hålla en pressträff.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen vill effektivisera
handläggningen av stora brottmål
Publicerad 10 november 2017

Rättsväsendet ställs inför allt svårare utmaningar vid
hanteringen av stora förundersökningar och brottmål.
Regeringen ger därför en pågående utredning ett
tilläggsuppdrag att lämna konkreta förslag på hur
hanteringen av stora brottmål kan effektiviseras och
moderniseras.
– Vi bör vidta åtgärder som kan begränsa de största brottmålens omfattning
och samtidigt ge utrymme för effektiva och rättssäkra förundersökningar och
förberedelser av brottmål. Det skulle vara till fördel för alla inblandade, inte
minst brottsoffren, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Stora brottmål präglas av att det finns många misstänkta, brottsoffer och
vittnen. Målen omfattar ofta många brott och en stor mängd analys- och
bevismaterial. Stora brottmål och utdragna handläggningstider leder till
sämre bevisläge, längre häktningstider och högre kostnader för rättsväsendet.
Den sittande Utredningen om processrätt och stora brottmål ges nu i uppdrag
att lämna förslag på åtgärder för att bättre kunna hantera dessa mål.

Utredningen, som leds av hovrättspresidenten Fredrik Wersäll, ska bland
annat ta ställning till om parterna i ett mål bör få ett större inflytande under
förundersökningen och under förberedelsen av brottmålet. Dessutom ska
utredningen se över om det bör införas utökade möjligheter till skriftliga
inslag i domstolens prövning av brottmål, bland annat genom att se över
möjligheterna att avgöra mål utan huvudförhandling i domstol.

Utredningen ska redovisa det nya uppdraget senast den 9 maj 2019. Det
ursprungliga uppdraget ska fortfarande redovisas senast den 7 december
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2017 (dir. 2016:31).



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Polismyndigheten ska redovisa
hur verksamheten ska stärkas och
utvecklas
Publicerad 09 november 2017 Uppdaterad 09 november 2017

Regeringen genomför just nu en historisk satsning på
Polismyndigheten. Genom budgetpropositionen för
2018 höjs nivån på anslaget för Polismyndigheten med
2 miljarder kronor. Regeringen har gett myndigheten i
uppdrag att redovisa hur de ska använda satsningen för
att på bästa sätt utveckla och förstärka verksamheten.
Genom budgetpropositionen för 2018 höjs anslaget för Polismyndigheten
med 2 miljarder kronor. För år 2019 höjs anslaget med 2,3 miljarder och år
2020 höjs anslaget med 2,8 miljarder. Den nya satsningen överstiger
Polismyndighetens egen begäran och är den största satsningen som gjorts på
polisen under 2000-talet. Med anledning av den stora satsningen regeringen
nu genomför får Polismyndigheten i uppdrag att redovisa hur
budgettillskottet ska användas för att förstärka och utveckla verksamheten.

En del av utvecklingen handlar om att polisen måste få behålla sin
nuvarande personal och bli fler. Myndigheten ska därför också redovisa en
plan för hur organisationen ska kunna fortsätta att utvecklas efter 2020 i
syfte att öka antalet anställda med 10 000 fram till 2024.

Uppdraget ska redovisas senast den 1 mars 2018.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Hur ska ordinarie domare
rekryteras i framtiden?
Publicerad 08 november 2017 Uppdaterad 08 november 2017

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson har tagit
emot Domarrekryteringsutredningens betänkande
Rekrytering av framtidens domare. Med förslagen vill
utredningen säkerställa att alla domstolar i hela Sverige
också i framtiden kan rekrytera domare som tillhör de
skickligaste och mest lämpade juristerna.
Förslagen som presenterats av utredare Gudrun Antemar syftar till att skapa
ett stabilt och långsiktigt system för rekrytering av ordinarie domare. Ett av
utredningens förslag går ut på att fler jurister ska erbjudas möjlighet att
genomföra den särskilda domarutbildningen. Genom att införa en ny tillfällig
domaranställning som adjungerat råd ska andra kvalificerade och erfarna
jurister också kunna meritera sig för ordinarie domartjänst.

Utredningen har även haft i uppdrag att undersöka om antalet sökande
påverkas av öppenheten i ansökningsförfarandet och ta ställning till om
sekretess bör införas. Här bedömer utredningen att allmänhetens intresse av
insyn i rekryteringen av domare är starkare än skälen för sekretess. Om
sekretess ska införas, bör sekretessen gälla endast under det inledande skedet
av rekryteringsförfarandet.

I betänkandet lämnas förslag till författningsändringar och andra åtgärder.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2019.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen vill skärpa säkerheten
i den offentliga miljön
Publicerad 30 oktober 2017

Alla ska kunna känna sig trygga på gator, torg, i
kollektivtrafiken och vid konsertlokaler. Därför har
regeringen gett Myndigheten för samhällsskydd och
beredskap (MSB) i uppdrag att verka för samordning i
arbetet med att skapa ökad trygghet i det offentliga
rummet.
– Genom uppdraget till MSB tar vi ett samlat grepp över säkerheten i
offentliga miljöer som tyvärr har angripits i såväl Stockholm som på andra
platser. Vi ska alla kunna känna oss trygga när vi vistas på offentliga platser,
säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

MSB ska kartlägga hur ansvarsförhållandet mellan ansvariga aktörer ser ut.
Bland annat arbetar kommuner, länsstyrelser, Polismyndigheten,
Säkerhetspolisen och Trafikverket med frågor som rör säkerheten i offentliga
miljöer. MSB ska även samla och sprida kunskap inom området och ge
nationell vägledning för de åtgärder som behöver vidtas för att öka
säkerheten. Inom ramen för uppdraget kommer MSB också att se över frågor
som rör samhällsplanering och kollektivtrafik ur ett risk- och
sårbarhetsperspektiv.

MSB ska genomföra uppdraget i samverkan med berörda aktörer och
redovisa det senast den 31 maj 2018.

Uppdraget ingår i överenskommelsen om åtgärder mot terrorism mellan
regeringen och de borgerliga partierna, vilken presenterades i juni 2017.

Regeringsuppdrag: Uppdrag till Myndigheten för samhällsskydd och
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beredskap att verka för samordning av risk- och sårbarhetsarbete som bidrar
till en ökad trygghet och säkerhet i samhället



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Skärpta regler för vapenexporten
Publicerad 24 oktober 2017 Uppdaterad 24 oktober 2017

Regeringen har beslutat att överlämna en proposition till
riksdagen med förslag om en rad skärpningar i
exportkontrollen av krigsmateriel. Propositionen
genomför i stort den överenskommelse som gjordes i
den s.k. KEX-utredningen från 2015. Regeringen har
också beslutat att uppdra åt Inspektionen för strategiska
produkter (ISP) att utreda och lämna förslag till ett
system för efterkontroller i utlandet av krigsmateriel.
Dessutom har en utredare fått i uppdrag att analysera
förutsättningarna för att sammanföra de nationella
riktlinjerna för exportkontroll av krigsmateriel med de
internationella förpliktelserna på området.
Propositionens förslag innebär att mottagarlandets demokratiska status ska
utgöra ett centralt villkor för tillståndsprövningen. Ju sämre den
demokratiska statusen är desto mindre utrymme för att tillstånd ska beviljas.
Om det förekommer allvarliga och omfattande kränkningar av mänskliga
rättigheter eller grava brister i mottagarens demokratiska status utgör det
hinder för beviljande av tillstånd. I tillståndsprövningen ska också beaktas
om exporten motverkar en rättvis och hållbar utveckling i mottagarlandet.
Dessutom klargörs principerna för följdleveranser och internationella
samarbeten. Det föreslås vidare en stärkt tillsyn, sanktionsavgifter för vissa
överträdelser av regelverket samt en ökad öppenhet och transparens i frågor
som rör krigsmaterielexporten.

Propositionen är en överenskommelse mellan regeringen och
allianspartierna. Ett brett parlamentariskt stöd gör att reglerna ska ses som
långsiktiga. Näringslivet ges därmed förutsägbara villkor för lång tid framåt
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när det gäller svensk export.

Förslagen föreslås träda i kraft den 15 april 2018.

Uppdraget till ISP om att komma med förslag till ett system för efterkontroll i
utlandet syftar till att få ytterligare verktyg för att kunna säkerställa att
krigsmateriel som förs ut ur Sverige går till avsedda mottagare och således
förhindra avledning till oavsedda mottagare.

För att ytterligare tydliggöra de nationella och internationella
exportkontrollregelverken ges en utredare i uppdrag att undersöka om de
svenska riktlinjerna för krigsmaterielexport och bestämmelserna i EU:s
gemensamma ståndpunkt samt i FN:s vapenhandelsfördrag kan
sammanföras.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson till Luxemburg
Publicerad 12 oktober 2017 Uppdaterad 12 oktober 2017

På torsdag och fredag den 12 och 13 oktober deltar
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson på rådet
för rättsliga och inrikesfrågor (RIF) i Luxemburg.
På mötet deltar EU:s justitie-, inrikes- och migrationsministrar. Deltagarna
kommer bland annat att diskutera Schengensamarbetet, ett förslag om hur
det ska bli enklare att förverka brottsligt förvärvade tillgångar över
landgränser och ett förslag om utökat utbyte av information i
kriminalregister, samt få information om EU:s arbete med cyberrättsfrågor.
Under mötet kommer deltagarna också att få en uppdatering om EU:s
gemensamma kamp mot terrorism.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tog emot
betänkandet Datalagring –
brottsbekämpning och integritet
Publicerad 11 oktober 2017 Uppdaterad 11 oktober 2017

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson har i
dag tagit emot ett betänkande om datalagring och
förslag på hur det svenska regelverket ska anpassas till
EU-rätten. Utredningen lämnar flera förslag, bland
annat föreslår utredaren att skyldigheten att lagra data
kraftigt ska begränsas.
Digitala spår är ofta den första och ibland enda ingången i polisens
utredningsarbete. Frågor om vem som har pratat med vem i telefon eller var
en viss mobiltelefon fanns vid tiden för ett brott behöver kunna besvaras.

Utredningen har letts av Sigurd Heuman och initierades med anledning av
EU-domstolens så kallade Tele2-dom som kom i december 2016. Enligt
domen är det inte förenligt med EU-rätten att ha en generell datalagring som
sparar alla uppgifter.

I mars 2017 slog kammarrätten fast att det, med hänsyn till EU-domen, är
klarlagt att Sveriges regler om datalagring för brottsbekämpande syften
strider mot EU-rätten. Enligt kammarrätten kan därför inte de svenska
bestämmelserna på området tillämpas.

Sammanfattningsvis föreslår utredningen att

Lagringsskyldigheten begränsas, till exempel undantas all
kommunikation inom det fasta nätet.
Lagringstiderna differentieras från dagens sex månader till två, sex
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respektive tio månader. Lokaliseringsuppgifter, till exempel var en
mobiltelefon har befunnit sig vid tiden för ett samtal, ska lagras i två
månader. För abonnemangsuppgifter vid internetåtkomst, vilket
utredningen menar inte omfattas av domen, förlängs tiden till tio
månader. Med hjälp av den här typen av uppgifter kan till exempel
polisen få svar på vem som har ett visst IP-nummer. Övriga uppgifter, till
exempel vem som har pratat med vem i telefon, ska lagras i sex
månader.
Uppgifterna ska endast få lagras i Sverige vilket bland annat skapar
bättre förutsättningar för en effektiv tillsyn.
Det införs krav på prövning av en utomstående myndighet (åklagare)
innan de brottsbekämpande myndigheterna får tillgång till lagrade
uppgifter i underrättelseverksamhet.
Uppgifter som gör det möjligt att identifiera abonnenter ska alltid lagras i
samband med internetåtkomst. Detta ska ske oavsett vilken teknik som
teleoperatörerna använder.

Förändringarna föreslås träda i kraft den 1 december 2018 förutom när det
gäller den ändring som kräver att operatörerna alltid ska kunna identifiera
abonnenten vid internetåtkomst. Det förslaget föreslås i stället träda i kraft
den 1 april 2019.

SOU 2017:75 Datalagring – brottsbekämpning och integritet



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skärpta straff för illegala vapen
och handgranater
Publicerad 11 oktober 2017

Regeringen har överlämnat en proposition till riksdagen
med förslag om skärpta straff för bland annat grovt
vapenbrott. Straffskärpningarna innebär att personer
som grips med skarpladdade vapen i princip alltid
kommer att häktas direkt i avvaktan på rättegång.
De senaste åren har antalet fall av dödligt våld där skjutvapen har använts
ökat, särskilt i samband med konflikter i kriminella kretsar. Det har också
blivit vanligare med illegal användning av handgranater och andra explosiva
varor. För att motverka den här utvecklingen föreslår regeringen att
minimistraffen höjs för bland annat grovt vapenbrott och grovt brott mot
tillståndsplikten för explosiva varor.

Straffskärpningarna gör att huvudregeln kommer vara att den som påträffas
med ett skarpladdat vapen ska häktas i avvaktan på rättegång och det ger
också polisen tillgång till nya viktiga verktyg som hemlig avlyssning av
elektronisk kommunikation.

Minimistraffen för grovt vapenbrott och grovt brott mot tillståndsplikten för
explosiva varor fördubblas från fängelse i ett år till fängelse i två år.
Minimistraffen för de synnerligen grova brotten höjs från fängelse i tre år till
fängelse i fyra år. Vissa andra justeringar av straffskalorna föreslås också.

Straffskärpningarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2018.

Prop. 2017/18 Skjutvapen och explosiva varor – skärpta straff
för de grova brotten

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tar emot
betänkandet Datalagring –
brottsbekämpning och integritet
Publicerad 10 oktober 2017 Uppdaterad 10 oktober 2017

I morgon onsdag den 11 oktober tar justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson emot ett betänkande
om datalagring av elektronisk kommunikation.
Utredningen har sett över det svenska regelverket och
hur det ska anpassas till EU-rätten.

Tid: 11 oktober 2017 kl. 13.30
Plats: Rosenbad, Stockholm

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår ökad insyn i
partiers finansiering
Publicerad 28 september 2017 Uppdaterad 28 september 2017

Regeringen har beslutat en lagrådsremiss med förslag
som ökar insynen i partiers finansiering. En ny
insynslag ska ge allmänheten ännu bättre insyn hur
partier och ledamöter finansierar sin verksamhet. Varje
parti och varje ledamot på central, regional och lokal
nivå ska redovisa sin verksamhet. Det blir också
förbjudet att ta emot anonyma bidrag.
Lagen om insyn i finansiering av partier gäller sedan 2014 och ger
allmänheten insyn i hur partier på central nivå finansierar sin politiska
verksamhet och hur deras valkandidater finansierar sina
personvalskampanjer. Lagen kompletteras av bestämmelser i lagen om
statligt stöd till politiska partier som innebär ett indirekt förbud mot att ta
emot anonyma bidrag.

Genom den nya lagen, som föreslås träda i kraft den 1 april 2018 och ersätta
2014 års lag, utökas kravet på intäktsredovisning till att gälla även för partier
på regional och lokal nivå och för sidoorganisationer till partier. Varje ideell
förening inom ett parti eller en sidoorganisation och varje ledamot och
ersättare för ledamot ska redovisa sin egen verksamhet. Omfattningen av
redovisningsskyldigheten ska i huvudsak vara lika för alla
redovisningsskyldiga.

Bland övriga förslag i lagrådsremissen märks:

Det införs ett förbud mot att ta emot anonyma bidrag vars värde
överstiger 0,05 prisbasbelopp (2 275 kr för år 2018).
Sanktionssystemet anpassas för de olika kategorierna
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redovisningsskyldiga och omfattar även otillåtna anonyma bidrag.
För att förenkla för allmänheten ska landsting och kommuner på sina
webbplatser offentliggöra uppgifter om partistöd som de betalar ut.
Det nuvarande indirekta förbudet i lagen om statligt stöd till politiska
partier ska tas bort.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson har tagit emot
utredningen Genomförande av
vissa straffrättsliga åtaganden för
att förhindra och bekämpa
terrorism
Publicerad 27 september 2017 Uppdaterad 27 september 2017

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson har tagit
emot ett betänkande med förslag som utökar
kriminalisering av handlingar kopplade till terrorism.
Terrorismresor till hemlandet och självstudier i vapen-
och sprängämnestekniker föreslås bli straffbart.
Särskild utredare har varit Lars Werkström, rättschef vid
Åklagarmyndigheten. Förslagen handlar främst om hur EU:s direktiv om
bekämpning av terrorism ska genomföras. Ett förslag går ut på att
straffansvaret för mottagande av terrorismutbildning även ska omfatta
självstudier i vapen- och sprängämnestekniker.

Utredaren föreslår också att straffbestämmelsen om terrorismresor utvidgas
så att även terrorismresor till det egna medborgarskapslandet blir straffbara.
Det enda undantaget är svenska medborgares resor till Sverige.

Terroristbrottet ska uppdateras genom att grovt dataintrång läggs till bland de
brott som kan utgöra terroristbrott. Kriminaliseringen av
terrorismfinansiering föreslås också bli mer heltäckande.

Utöver förslag om hur EU:s direktiv om bekämpning av terrorism ska
genomföras föreslår utredaren också att Sverige ska tillträda
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tilläggsprotokollet till Europarådets terrorismkonvention.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 september 2018.

SOU 2017:72 Genomförande av vissa straffrättsliga åtaganden för att
förhindra och bekämpa terrorism



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tar emot
förslag om skarpare
terrorlagstiftning
Publicerad 27 september 2017 Uppdaterad 27 september 2017

I dag onsdag den 27 september tar justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson emot ett betänkande
med förslag som utökar kriminalisering av handlingar
kopplade till terrorism. Förslagen presenteras av den
särskilda utredaren Lars Werkström, rättschef vid
Åklagarmyndigheten.

Tid: 27 september 2017 kl. 14.30
Plats: Rosenbad, Stockholm

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Morgan Johansson och Annika
Strandhäll tillgängliga för
komentarer efter
rundabordssamtal
Publicerad 26 september 2017 Uppdaterad 26 september 2017

I morgon onsdag den 27 september håller justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson tillsammans med
socialminister Annika Strandhäll ett rundabordssamtal
om våld och hot i akutsjukvården.

Tid: 27 september 2017 kl. 10.00
Plats: Rosenbad, Stockholm

Vid rundabordssamtalet deltar representanter från: Polismyndigheten,
Sveriges kommuner och landsting, Almega Säkerhetsföretagen,
Kommunalarbetareförbundet, Vårdförbundet, Sveriges läkarförbund och
Transportarbetareförbundet.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Polisens tillgång till underrättelser
från signalspaning i
försvarsunderrättelseverksamhet
Publicerad 22 september 2017 Uppdaterad 22 september 2017

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson har i
dag gett en utredare i uppdrag att föreslå
författningsändringar som möjliggör att polisen delges
underrättelser från signalspaning parallellt med
pågående förundersökningar.
– Det är problematiskt att polisen i dag inte delges underrättelser från
signalspaning i försvarsunderrättelseverksamhet om det pågår en
förundersökning om den företeelse som signalspaningen gäller. Även om det
pågår en förundersökning behöver Säkerhetspolisen till
exempel underrättelserna i sin verksamhet för att förebygga, förhindra och
upptäcka terrorism, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Utredarens förslag ska innehålla den begränsningen att underrättelser från
signalspaning i försvarsunderrättelseverksamhet inte får användas i
förundersökningar. Utredaren ska utifrån sitt förslag även analysera om
nuvarande regler om tillsyn är tillräckliga.

– Syftet med utredningen är inte att man ska få signalspana i fler fall än i
dag, utan att polisens tillgång till underrättelseinformation ska säkerställas,
säger Morgan Johansson.

Uppdraget har sin bakgrund i den överenskommelse om åtgärder mot
terrorism som Socialdemokraterna, Moderaterna, Miljöpartiet, Centerpartiet,
Liberalerna och Kristdemokraterna ingick den 7 juni 2017.
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Utredare blir Mikael Forsgren, chefsrådman i Umeå tingsrätt. Uppdraget ska
redovisas senast den 1 oktober 2018.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Användningen av rättsintyg ska
utvärderas
Publicerad 21 september 2017

Regeringen har i dag gett Statskontoret i uppdrag att
utvärdera användningen av rättsintyg och föreslå
åtgärder som medför att fler rättsintyg av hög kvalitet
lämnas över hela landet.
Rättsintyg dokumenterar skador både hos den som har utsatts för ett brott
och hos den misstänkte personen. Intygen kan därmed utgöra viktig
dokumentation i samband med vålds- och sexualbrott. Genom
rättsintygsreformen fick Rättsmedicinalverket 2006 huvudansvaret för att
utfärda rättsintyg.

Regeringen har i dag gett Statskontoret i uppdrag att utvärdera resultatet av
reformen. I uppdraget ingår särskilt att undersöka varför antalet utfärdade
rättsintyg vid Rättsmedicinalverket har minskat sedan rättsintygsreformen
infördes 2006 och för vilka brott och i vilken omfattning rättsintyg hämtas in
av polis och åklagare. Statskontoret ska utifrån sin analys lämna förslag på
åtgärder som kan bidra till att fler rättsintyg av hög kvalitet utfärdas över
hela landet.

– Regeringen ser allvarligt på vålds- och sexualbrott och bevisningen måste
hålla högsta kvalitet. Jag ser fram emot Statskontorets slutsatser som kan
bidra till bättre brottsutredningar, säger justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson.

Uppdraget ska redovisas till Regeringskansliet senast den 28 februari 2018.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Flera storsatsningar inom
Justitiedepartementets
ansvarsområden i regeringens
höstbudget
Publicerad 20 september 2017 Uppdaterad 20 september 2017

I dag har regeringen lämnat över budgetpropositionen
för 2018 till riksdagen. Budgeten innehåller omfattande
satsningar på bland annat Polismyndigheten, på övriga
delar av rättsväsendet och på civilt försvar.
Budgetpropositionen bygger på en överenskommelse
mellan regeringen och Vänsterpartiet.

Rättsväsendet

I Sverige ska alla vara trygga, oavsett var man bor och vem man är. Fler
brott ska förhindras och fler brott ska klaras upp. Det gäller såväl
vardagsbrott som brottslighet som utgör ett hot mot den svenska demokratin,
så som organiserad brottslighet, terrorism och hatbrott. Genom breda och
långsiktiga åtgärder bygger regeringen ett starkare samhälle – ett samhälle
där rättsväsendet och andra aktörer tillsammans tar ansvar för att skapa en
tryggare tillvaro.

Några av satsningarna på rättsväsendet i regeringens höstbudget är:

Den största satsningen på polisen under 2000-talet

Regeringen genomför nu den största satsningen under 2000-talet på polisen.
Anslaget till polisen höjs med 2 miljarder kronor för 2018, 2,3 miljarder 2019
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och 2,8 miljarder 2020. Sammantaget för perioden innebär det att regeringen
satsar 7,1 miljarder kronor på Polismyndigheten. Polisen får möjlighet att
anställa fler poliser och förstärka arbetet på flera områden, som
gränspolisens arbete och arbetet mot terrorism.

Pressmeddelande: Historisk satsning på polisen

Rättsväsendet stärks

För att säkerställa att regeringens omfattande satsning på Polismyndigheten
får effekt tillförs 750 miljoner kronor till rättsväsendet och andra
trygghetsökande åtgärder. Satsningen innebär bland annat att anslagen till
Säkerhetspolisen, Åklagarmyndigheten, Ekobrottsmyndigheten,
Kriminalvården och SOS Alarm kommer att höjas. Från den 1 januari 2018
inrättas också ett nationellt centrum mot våldsbejakande extremism på
Brottsförebyggande rådet med en uttalad ambition att stödja lokala aktörer.

Pressmeddelande: Kraftfulla satsningar på stärkt rättsväsende och ökad
trygghet

Försvar och samhällets krisberedskap

Den säkerhetspolitiska situationen i Europa har försämrats och det innebär
ökade krav på den svenska försvarsförmågan. Arbetet med civilt försvar är
en hörnsten i uppbyggnaden av ett modernt totalförsvar.

Utökade resurser till civilt försvar

Under de kommande tre åren stärker regeringen det civila försvaret med
totalt cirka 1,3 miljarder kronor. Resursförstärkningen utgör en del av
överenskommelsen mellan regeringen, Moderaterna och Centerpartiet om ett
tillskott till totalförsvaret med 2,7 miljarder kronor per år från 2018.

Civilt försvar syftar till att samhället vid höjd beredskap och i värsta fall krig
ska ha förmåga att skydda befolkningen, säkra de viktigaste
samhällsfunktionerna och stödja Försvarsmakten. Verksamheten bedrivs av
statliga myndigheter, kommuner, landsting, privata företag och
frivilligorganisationer.

Migration



Regeringens mål är en långsiktigt hållbar migrationspolitik som värnar
asylrätten och som inom ramen för den reglerade invandringen underlättar
rörlighet över gränser, främjar en behovsstyrd arbetskraftsinvandring och
tillvaratar migrationens utvecklingseffekter samt fördjupar det europeiska
och internationella samarbetet. För att nå en långsiktigt hållbar
migrationspolitik krävs ett solidariskt ansvarstagande och samarbete inom
organisationer som FN och EU men också ett fungerande och konstruktivt
samarbete mellan Sveriges berörda myndigheter, kommuner och
civilsamhälle. I enlighet med överenskommelse med de borgerliga partierna
kommer antalet personer som vidarebosätts i Sverige att öka med 1 600
personer från och med 2018, totalt 5 000 personer per år. För att utöka
möjligheten för familjer som har rätt att återförenas avser regeringen också
att öka kapaciteten vid vissa utvalda utlandsmyndigheter, så att fler
familjeåterföreningsärenden kan hanteras.

Några av satsningarna inom migrationsområdet i regeringens höstbudget är:

Mer pengar till kommuner för att undvika att
ensamkommande behöver byta bostadsort

Tidigare i år presenterade regeringen ett tillfälligt kommunbidrag för att
ensamkommande unga som hinner fylla 18 år under asylprocessen ska få
möjlighet att bo kvar i kommunen som de har hunnit rota sig i. Många
kommuner har uttryckt att de vill att dessa ungdomar ska stanna och därför
tillför regeringen ytterligare 195 miljoner kronor i år, totalt 390 miljoner
kronor, samt 195 miljoner kronor för 2018.

Arbetet med återvändande effektiviseras ytterligare

Den som efter en rättssäker prövning fått ett lagakraftvunnet beslut om
avslag på sin ansökan om uppehållstillstånd ska lämna landet inom angiven
tidsfrist. Merparten av de som har fått ett avslagsbeslut återvänder självmant
och det är här tyngdpunkten bör ligga även framöver. För att förstärka
arbetet med återvändande tillför regeringen 114 miljoner kronor 2018,
199 miljoner kronor 2019 och därefter 76 miljoner kronor årligen.
Regeringen ger också polisen möjligheter att genomföra
arbetsplatsinspektioner för att kontrollera att arbetsgivare inte utnyttjar
personer som inte får vistas i Sverige och vidtar åtgärder för att kunna
fastställa identiteten på personer som kan antas befinna sig i landet utan
uppehållstillstånd. Regeringen avser också att föreslå förbättrade regler för
förvar





Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson presenterar
regeringens budget i Södertälje
Publicerad 19 september 2017

Onsdagen den 20 september besöker justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson Södertälje för att
presentera regeringens budgetproposition och besöka
sjukhuset och polisen.

Program

Kl. 09.30–11.00 Besöker BB på Södertälje sjukhus
Kl. 11.00–12.00 Presenterar regeringens budgetproposition på Södertälje
sjukhus
Plats: Hus 1, Rosenborgsgatan 10
Kl. 13.30–14.00 Besöker Polismyndigheten i Södertälje
Plats: Nyköpingsvägen 23

Media är välkomna under dagen.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
budgeten för 2018
Publicerad 15 september 2017

Finansminister Magdalena Andersson kommer att
presentera budgetförslaget för 2018 på en
presskonferens den 20 september klockan 09.00 i
Rosenbad i Stockholm. Flera statsråd kommer också att
presentera höstbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av höstbudgeten
(sorterat efter departement)

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson, arbetsmarknadsminister

Malmö

Kontaktperson: Natali Sial, telefon 072 520 54 49

Finansdepartementet

Magdalena Andersson, finansminister

Klockan 09.00 Presskonferens i Bella Venezia, Rosenbad

Kontaktperson: Isabel Lundin, telefon 076 296 46 38 och Gösta Brunander,
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telefon 072 544 28 66

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister, biträdande
finansminister

Östersund

Kontaktperson: Anna Söderström, telefon 072 532 17 13

Ardalan Shekarabi, civilminister

Karlskrona

Kontaktperson: Matilda Malmqvist Glas, telefon 070 367 03 64

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist, försvarsminister

Visby

Kontaktperson: Marinette Nyh Radebo, telefon 072 238 77 44

Justitiedepartementet

Morgan Johansson, justitie- och inrikesminister

Södertälje

Kontaktperson: Sofie Rudh, telefon 072 545 74 21

Helene Fritzon, migrationsminister och biträdande justitieminister

Skövde

Kontaktperson: Fredrik Persson, telefon 072 214 10 58

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister

Stockholm



Kontaktperson: Kristoffer Talltorp, telefon 072 542 80 32

Miljö- och energidepartementet

Karolina Skog, miljöminister

Linköping

Motala

Kontaktperson: Hanna Björnfors, telefon 072 500 92 11

Näringsdepartementet

Mikael Damberg, näringsminister

Kalmar

Växjö

Kontaktperson: Daniel Ferreira, telefon 076 135 56 92

Peter Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister

Uppsala

Norrtälje

Kontaktperson: Martin Kling, telefon 070 539 57 29

Sven-Erik Bucht, landsbygdsminister

Arvika

Molkom

Kontaktperson: Maria Soläng, telefon 072 206 19 47

Socialdepartementet

Annika Strandhäll, socialminister

Umeå



Vindeln

Vännäs

Kontaktperson: Karin Boman Röding, telefon 076 116 65 62

Åsa Regnér, barn-, äldre- och jämställdhetsminister

Göteborg

Borås

Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, telefon 072 543 84 89

Utbildningsdepartementet

Anna Ekström, gymnasie- och kunskapslyftsminister

Kristianstad

Kontaktperson: Helena Paues, telefon 072 209 45 20

 



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

Kraftfulla satsningar på stärkt
rättsväsende och ökad trygghet
Publicerad 12 september 2017

Sverige ska vara ett land där alla kan vara trygga
oavsett var de bor. För att säkerställa att regeringens
stora satsning på Polismyndigheten får effekt investerar
regeringen 750 miljoner kronor 2018 för att stärka
rättsväsendet och öka tryggheten i samhället.
Under 2018 investerar regeringen två miljarder kronor i Polismyndigheten.
Det ska bli fler poliser, med bättre arbetsmiljö och karriärvägar och fler brott
ska klaras upp. Ökade investeringar i polisen kräver samtidigt förstärkning av
hela rättskedjan. Därför investerar regeringen cirka 750 miljoner kronor
under 2018 för att förstärka rättsväsendet och öka tryggheten.

– Sverige ska vara ett tryggt land för alla. Det kräver att alla goda krafter har
de resurser de behöver för att bekämpa brotten och dess orsaker. Det ska vi
se till, säger statsminister Stefan Löfven.

Investeringarna innebär att anslagen till Säkerhetspolisen,
Åklagarmyndigheten, Ekobrottsmyndigheten, Kriminalvården, Tullverket,
Statens Institutionsstyrelse och SOS Alarm kommer att höjas under året.

Regeringen gör också stora satsningar på att bekämpa hedersvåld och
våldsbejakande extremism. Regeringen investerar 100 miljoner kronor 2018
för att bekämpa hedersförtryck och inrättar från den 1 januari 2018 ett
nationellt centrum mot våldsbejakande extremism.

– Vi måste satsa på kunskapsuppbyggnad inom såväl arbetet mot
hedersförtryck som mot våldsbejakande extremism. Den nya centret har en
uttalad ambition att stödja de lokala aktörerna, säger justitie- och
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inrikesminister Morgan Johansson.

För att säkerställa ett effektivt arbete med återvändande anslår regeringen
även mer pengar till Migrationsverket under de kommande åren.

Budgetpropositionen 2018 bygger på en överenskommelse mellan regeringen
och Vänsterpartiet.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

Pressträff med statsministern och
justitie- och inrikesministern
Publicerad 12 september 2017

Statsminister Stefan Löfven och justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson håller en pressträff
och presenterar en budgetnyhet idag cirka klockan
15.00 (efter regeringsförklaringen) i riksdagens
presscenter.

Tid: 12 september 2017 kl. 15.00
Plats: Riksdagens presscenter
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Polismyndighetens arbetsuppgifter
på djurområdet renodlas
Publicerad 11 september 2017

Regeringen föreslår i en proposition att vissa av
Polismyndighetens arbetsuppgifter med djur flyttas över
till länsstyrelserna.
– Polisen ska ägna sig åt att bekämpa brott och upprätthålla lag och ordning.
När länsstyrelserna tar över uppgifter kopplade till djur frigörs tid och
resurser för polisen, säger justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

Polismyndigheten ska bland annat inte längre ha huvudansvaret för att
transportera, förvara, sälja, skänka bort och låta avliva omhändertagna djur.
Förslagen innebär också att de flesta av myndighetens uppgifter enligt lagen
om tillsyn över hundar och katter flyttas till länsstyrelserna.
Polismyndigheten ska bara utföra arbetsuppgifter som rör djur om de till
exempel kräver de särskilda befogenheter eller den kompetens som finns
inom myndigheten.

Förslagen leder till ökade kostnader för länsstyrelserna och minskade
kostnader för Polismyndigheten. I den kommande budgetpropositionen
föreslås därför att 58 miljoner kronor förs över årligen från Polismyndigheten
till länsstyrelserna för de utökade uppgifterna.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juni 2018.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Informationsutbytet vid Nationellt
centrum för terrorhotbedömning
(NCT) effektiviseras
Publicerad 08 september 2017

Regeringen har beslutat om en lagrådsremiss med
förslag som effektiviserar informationsutbytet inom
Nationellt centrum för terrorhotbedömning (NCT).
Personal från Försvarsmakten, Försvarets radioanstalt och Säkerhetspolisen
utgör tillsammans den permanenta arbetsgruppen NCT. De gör strategiska
bedömningar av terrorhotet mot Sverige och svenska intressen på kort och
lång sikt. Regeringen föreslår nu att informationsutbytet inom NCT ska
effektiviseras.

Myndigheterna inom NCT ska medge varandra direktåtkomst till uppgifter
som behövs för att kunna göra bedömningar på strategisk nivå av terrorhotet
mot Sverige och svenska intressen. Det här medför att myndigheterna kan
dela information digitalt, istället för i pappersformat. Direktåtkomsten
omfattar inte fler uppgifter än vad myndigheten redan i dag kan lämna till
varandra.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 mars 2018.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen stärker skyddet mot
näthat
Publicerad 05 september 2017

I en proposition föreslår regeringen att skyddet mot hot
och kränkningar stärks och moderniseras. Bland annat
införs ett nytt brott som gör det straffbart att sprida vissa
integritetskänsliga bilder och uppgifter.
– Hot och kränkningar på nätet, som särskilt ofta drabbar kvinnor och unga,
är oacceptabelt. Lagstiftningen har inte varit tillräckligt omfattande på det
här området. Nu stärker och uppdaterar regeringen skyddet mot näthat för
att värna varje människas rätt till personlig integritet, säger justitieminister
Morgan Johansson.

Teknik- och samhällsutvecklingen har medfört att hot och andra former av
kränkningar av den personliga integriteten har antagit nya former, särskilt via
internet och på sociala medier. I propositionen lämnas flera förslag för att
uppdatera och stärka skyddet för den personliga integriteten. Regeringen vill
bland annat att:

Det införs ett nytt brott – olaga integritetsintrång – som gör det olagligt
att göra intrång i någon annans privatliv genom att sprida
integritetskänsliga bilder och uppgifter, såsom hämndporr, nakenbilder
och andra kränkande uppgifter.
Straffbestämmelserna om olaga hot, ofredande, grovt förtal och
förolämpning förtydligas och moderniseras. Bestämmelsen om olaga hot
utvidgas även så att det blir straffbart att hota med fler typer av
brottsliga gärningar, till exempel hot om att sprida nakenbilder på någon
annan.
Den som tillhandahåller en interaktiv tjänst på internet, till exempel vissa
sociala medier, ska vara skyldig att ta bort meddelanden som uppenbart

https://www.regeringen.se/


utgör olaga hot eller olaga integritetsintrång.
Rätten till brottsskadeersättning utvidgas till att gälla även kränkningar
som sker genom grovt förtal.

Huvuddelen av förslagen föreslås träda i kraft den 1 januari 2018.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Möjligheterna till bevisinhämtning
inom EU förbättras
Publicerad 31 augusti 2017

Regeringen har lämnat en proposition till riksdagen med
lagförslag som förbättrar möjligheterna att inhämta
bevis mellan medlemsstaterna i EU. Förslagen
förstärker och effektiviserar det brottsbekämpande
arbetet.
Svensk domstol eller åklagare får möjlighet att utfärda en så kallad europeisk
utredningsorder till en annan medlemsstat. Medlemsstaten ska då hjälpa
Sverige med att inhämta bevis om det behövs för att utreda brott i Sverige.
På motsvarande sätt ska en annan medlemsstat kunna skicka över en
utredningsorder till en svensk åklagare eller domstol för att bevis som behövs
i den statens förundersökning eller rättegång ska inhämtas i Sverige.

Regeringen föreslår bland annat att det införs en ny lag om en europeisk
utredningsorder.

Lagbestämmelserna, som innebär att EU:s direktiv om en europeisk
utredningsorder genomförs i svensk rätt, föreslås träda i kraft den 1
december 2017.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kustbevakningens stöd till
Polismyndigheten vid polisinsatser
mot terrorism ska utvecklas
Publicerad 18 augusti 2017

Regeringen ger Kustbevakningen och
Polismyndigheten i uppdrag att analysera och föreslå
en effektiv ordning för att Kustbevakningen med kort
varsel ska kunna stödja Polismyndigheten med
sjötransporter, flygtransporter och flygspaning vid
polisiära insatser mot terrorism eller annan allvarlig
brottslighet.
Kustbevakningen förfogar över resurser som kan utgöra ett mycket
betydelsefullt operativt stöd till Polismyndigheten vid sådana insatser. Det
gäller i första hand Kustbevakningens förmåga att kunna bistå
Polismyndigheten med nödvändiga sjö- och flygtransporter, men det kan
också finnas ett behov av stöd med flygspaning.

– Kustbevakningen och Polismyndigheten samverkar inom det här området
redan i dagsläget, men vi vill att arbetet utvecklas så att Polismyndigheten
har de bästa förutsättningarna att genomföra insatser mot terrorism eller
annan allvarlig brottslighet, säger justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson.

Uppdraget är en följd av regeringen och den borgerliga oppositionens senaste
överenskommelse mot terrorism som presenterades i juni 2017. Uppdraget
ska redovisas senast den 26 januari 2018.

Regeringsuppdrag: Uppdrag till Kustbevakningen och Polismyndigheten om
Kustbevakningens operativa stöd till Polismyndigheten vid polisinsatser mot
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terrorism eller annan allvarlig brottslighet



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

Pressträff med statsministern och
justitie- och inrikesministern
Publicerad 18 augusti 2017

Statsminister Stefan Löfven och justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson håller en pressträff
på söndag den 20 augusti kl. 10.30 i Eskilstuna.
Pressträffen hålls i anslutning till statsministerns
sommartal som inleds klockan 12.00.

Tid: 20 augusti 2017 kl. 10.30
Plats: Eskilstuna stadsmuseum, Faktorigatan 4

Ta med presslegitimation.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Resning i brottmål på grund av
nya uppgifter om ålder
Publicerad 16 augusti 2017 Uppdaterad 16 augusti 2017

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson har gett
lagmannen vid Eskilstuna tingsrätt Per Lennerbrant i
uppdrag att överväga om bestämmelserna om resning i
brottmål bör ändras så att det går att bevilja resning när
det har kommit fram nya uppgifter om den tilltalades
ålder.
Det har blivit allt vanligare att misstänkta och tilltalade saknar id-handlingar
och att det råder osäkerhet om den tilltalades ålder. Den tilltalades ålder är
avgörande för om en person kan åtalas och dömas för brott. Åldern har även
stor betydelse för valet av påföljd. Om domstolen har utgått från en felaktig
uppgift om åldern kan det leda till att en person inte döms för ett brott eller
att han eller hon får en för lindrig påföljd.

Enligt nuvarande regler går det inte att bevilja resning om det senare
framkommer att den tilltalade var äldre än vad domstolen har utgått ifrån.
Det är inte tillfredsställande eftersom den felaktiga uppgiften om ålder kan
ha lett till ett orimligt resultat. Det finns därför skäl att se över
bestämmelserna om resning i detta avseende.

Uppdraget ska redovisas senast den 1 juni 2018.

Uppdrag: Mer ändamålsenliga bestämmelser om resning i brottmål
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning föreslår förstärkta
åtgärder mot återfall i brott
Publicerad 29 juni 2017 Uppdaterad 29 juni 2017

Frigivningsutredningen har överlämnat betänkandet
Villkorlig frigivning – förstärkta åtgärder mot återfall i
brott till statssekreterare Catharina Espmark.
Utredningen har haft i uppdrag att överväga förstärkta återfallsförebyggande
åtgärder efter villkorlig frigivning och utredningen föreslår bland annat:

Skärpta regler om övervakning för dömda som avtjänar straff
överstigande tre år.
Vissa förändringar när det gäller de särskilda föreskrifterna som kan
meddelas den frigivne, till exempel ökade möjligheter att föreskriva
drogtester.
En möjlighet att kontrollera efterlevnaden av meddelade föreskrifter
genom elektroniska hjälpmedel.
Ökade möjligheter att förverka villkorligt medgiven frihet om den
frigivne inte sköter sig under övervakningen.

Utredningen har också haft i uppdrag att ta ställning till om risk för återfall i
allvarlig brottslighet ska beaktas som skäl mot villkorlig frigivning, och
oavsett ställningstagandet, föreslå hur en ordning där en sådan risk beaktas
bör vara utformad. Utredningen anser att nackdelarna med en ordning som
innebär att det ska vara möjligt att skjuta upp den villkorliga frigivningen på
grund av risk för återfall i brott inte uppväger intresset av samhällsskydd i
dessa fall. I enhetlighet med sitt uppdrag lämnar utredningen ändå förslag
som innebär att den villkorliga frigivningen i vissa fall ska kunna skjutas upp
på grund av risken för att den dömde begår nya brott.

Betänkandet skickas nu på remiss.
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SOU 2017:61 Villkorlig frigivning – förstärkta åtgärder mot återfall i brott



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Effektivare verktyg för att
motverka tvångsäktenskap och
könsstympning
Publicerad 29 juni 2017 Uppdaterad 29 juni 2017

I dag har svenska myndigheter begränsade möjligheter
att genom tvångsåtgärder förhindra att personer som
har anknytning till Sverige förs utomlands för att ingå
tvångsäktenskap eller könsstympas. Därför initierar
regeringen nu ett utredningsuppdrag för att förbättra
möjligheterna att motverka hedersbrott med en
internationell dimension.
Utredningen om starkare skydd mot barnäktenskap, tvångsäktenskap och
brott med hedersmotiv (Ju 2017:06) får ett utökat uppdrag och ska också
analysera och ta ställning till möjligheterna att införa mer effektiva verktyg
för att förebygga och förhindra att personer med anknytning till Sverige
tvingas ingå äktenskap eller könsstympas utomlands. En rad åtgärder ska
övervägas, till exempel omhändertagande, återkallelse och spärr av pass eller
utfärdande av reseförbud i skyddande syfte. Det kan även handla om
åtgärder för att framtvinga eller underlätta ett återförande till Sverige av en
utsatt person. Utredaren ska även se över hur arbetsmetodiken kan förbättras
och samverkan utvecklas inom området.

Uppdraget ska fortfarande slutredovisas senast den 1 september 2018.

Dir. 2017:78 Tilläggsdirektiv till Utredningen om starkare skydd mot
barnäktenskap, tvångsäktenskap och brott med hedersmotiv (Ju 2017:06)
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny lagman i Förvaltningsrätten i
Stockholm
Publicerad 29 juni 2017 Uppdaterad 29 juni 2017

Regeringen har i dag utnämnt justitieombudsmannen
Stefan Holgersson till lagman i Förvaltningsrätten i
Stockholm.
Stefan Holgersson är justitieombudsman sedan april 2016. Dessförinnan har
han arbetat cirka två år vardera som kammarrättspresident i Kammarrätten i
Jönköping samt som kammarrättslagman i kammarrätterna i Stockholm och
Göteborg. Åren 2002–2010 arbetade han som departementsråd och
enhetschef i Finansdepartementet. Han har även flerårig erfarenhet som
bolagsjurist och biträdande chefsjurist i privat verksamhet.

Stefan Holgersson tillträder som lagman den 18 september 2017.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen skärper lagstiftningen
mot vuxnas kontakter med barn i
sexuellt syfte
Publicerad 27 juni 2017

Regeringen har beslutat om en proposition med flera
lagändringar som ytterligare stärker skyddet för barn
mot att utsättas för sexuella övergrepp av vuxna.
För att göra sig skyldig till brottet kontakt med barn i sexuellt syfte finns i
dag ett krav på att en vuxen måste ha vidtagit någon ytterligare åtgärd,
förutom att komma överens om ett möte med barnet. Nu föreslår regeringen
att kravet tas bort och att straffansvaret ska inträda redan när en vuxen
föreslår för ett barn under 15 år att de ska träffas, eller när de kommer
överens om att träffas, om syftet är att begå vissa sexualbrott mot barnet.
Det föreslås även sakna betydelse om barnet har för avsikt att träffa den
vuxne och om det planerade mötet ska ske med hjälp av ett tekniskt
hjälpmedel, som en dator, eller vid en fysisk träff mellan barnet och den
vuxne.

Maximistraffet höjs från fängelse i ett år till fängelse i två år. Slutligen
föreslås att brottsbeteckningen ändras till kontakt för att träffa ett barn i
sexuellt syfte för att på ett bättre sätt beskriva vilka handlingar som brottet
omfattar.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2018.

Prop. 2016/18:2014 Effektivare lagstiftning mot vuxnas kontakter med barn
i sexuellt syfte
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson till nordiskt
justitieministermöte
Publicerad 26 juni 2017

I dag reser justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson till Harstad i Norge för att delta i det årliga
ministermötet med justitieministrarna och
representanter från de nordiska grannländerna.
Under konferensen kommer flera ämnen att diskuteras, bland annat frågor
som rör terrorhot, organiserad brottslighet och mänskliga rättigheter.

Morgan Johansson kommer bland annat att presentera regeringens satsning
på det brottsförebyggande arbetet och det nationella brottsförebyggande
programmet, det första en svensk regering har tagit fram på 20 år.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utrikesdepartementet

Morgan Johansson och Isabella
Lövin tillgängliga för kommentarer
– regeringen föreslår skärpta
regler för vapenexporten
Publicerad 26 juni 2017

I dag kl. 10.30 är justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson och ministern för internationellt
utvecklingssamarbete och klimat Isabella Lövin
tillgängliga för kommentarer med anledning av att
regeringen på torsdag överlämnar en remiss till
Lagrådet med en rad skärpningar i exportkontrollen av
krigsmateriel.

Tid: 26 juni 2017 kl. 10.30
Plats: Strömsalen, Rosenbad, Stockholm
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skärpta regler för vapenexporten
Publicerad 26 juni 2017

Regeringen överlämnar på torsdag en remiss till
Lagrådet med en rad skärpningar i exportkontrollen av
krigsmateriel. Lagrådsremissen genomför i stort den
överenskommelse som gjordes i den s.k. KEX-
utredningen från 2015.
Förslaget innebär att mottagarlandets demokratiska status ska utgöra ett
centralt villkor för tillståndsprövningen. Ju sämre den demokratiska statusen
är desto mindre utrymme för att tillstånd ska beviljas. Om det förekommer
allvarliga och omfattande kränkningar av mänskliga rättigheter eller grava
brister i mottagarens demokratiska status utgör det hinder för beviljande av
tillstånd. I tillståndsprövningen ska också beaktas om exporten motverkar en
hållbar utveckling i mottagarlandet. Dessutom klargörs principerna för
följdleveranser och internationella samarbeten. Ett brett parlamentariskt stöd
gör att reglerna ska ses som långsiktiga. Näringslivet ges därmed
förutsägbara villkor för lång tid framåt när det gäller svensk export.

– Det är en styrka för Sverige att vi har en bred politisk överenskommelse
för att modernisera regelverket så att fler aspekter vägs in den
helhetsbedömning som alltid ska göras. Förslaget innebär viktiga skärpningar
när det gäller vapenexporten, samtidigt som vi säkrar de långsiktiga
förutsättningarna för det svenska försvaret, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

I lagrådsremissen föreslås vidare en stärkt tillsyn, sanktionsavgifter för vissa
överträdelser av regelverket samt en ökad öppenhet och transparens i frågor
som rör krigsmaterielexporten.

Lagrådsremissen är en överenskommelse mellan regeringen och
allianspartierna.
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Förslagen föreslås träda i kraft den 1 april 2018.

Kontaktpersoner

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson, Socialdemokraterna
Fredrik Persson 072-2141058

Pernilla Stålhammar, Miljöpartiet
Björn Lindgren 072-5865469

Hans Wallmark, Moderaterna
Anna Ståhlgren 073-0849330

Kerstin Lundgren, Centerpartiet
Terje Frenefalk 076-1362099

Allan Widman, Liberalerna
Jonatan Ohlin 072-2252784

Sofia Damm, Kristdemokraterna
Helena Klange 070-5265236

***
Förslagen som regeringen vill att Lagrådet ska granska har sin grund i en
överenskommelse som slöts 2015 i den parlamentariska kommittén om
exportkontrollen av krigsmateriel (KEX-utredningen), SOU 2014:83 och
SOU 2015:72. Sex partier stod bakom uppgörelsen i slutbetänkandet (S, MP,
M, C, L, KD).



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skyddet för transpersoner utökas
Publicerad 24 juni 2017 Uppdaterad 24 juni 2017

I Sverige ska alla ha rätt att vara precis den de är.
Därför lämnar regeringen förslag som stärker
transpersoners skydd i straffrätten. Bland annat förbjuds
hets mot transpersoner.
Lagändringarna som regeringen föreslår medför att transpersoner skyddas
fullt ut av hatbrottslagstiftningen. I förslaget som har lämnats till Lagrådet
föreslås att grunden könsidentitet eller könsuttryck läggs till i
bestämmelserna om hets mot folkgrupp, olaga diskriminering och åtalsregeln
avseende förolämpning. Ett tillägg tydliggör att det är en försvårande
omständighet om ett motiv för ett brott har varit att kränka en person eller en
grupp av personer på grund av könsidentitet eller könsuttryck. Även om
ändringarna görs för att skydda transpersoner utformas bestämmelserna så
att de skyddar alla människor lika.

Regeringen föreslår också att diskrimineringsgrunden könsöverskridande
identitet eller uttryck i diskrimineringslagen ska ersättas med könsidentitet
eller könsuttryck. Förslaget innebär att alla individer kommer att skyddas
från diskriminering, oavsett hur deras könsidentitet eller könsuttryck
förhåller sig till det som uppfattas som normen.

Regeringen föreslår också att orden ras och rasmässig ersätts med
föreställning om ras i viss lagstiftning. Förslaget markerar ett
avståndstagande från idéer om att människor kan delas in i olika raser.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2018, förutom ändringarna i
bestämmelserna om hets mot folkgrupp i tryckfrihetsförordningen och
brottsbalken som ska träda i kraft den 1 januari 2019.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Möjligheten till rättelse av mindre
misstag efter att Migrationsverket
påtalat brister i arbetsvillkoren
utreds
Publicerad 22 juni 2017

Regeringen har gett hovrättsrådet och Svea hovrätts
vice ordförande Bertil Ahnborg i uppdrag att utreda
frågan om möjligheten till rättelse av mindre misstag
efter att Migrationsverket påtalat brister i villkoren.
Utredaren ska lämna förslag som säkerställer att arbetskraftsinvandrare inte
utvisas när arbetsgivare har begått oavsiktliga mindre fel gällande villkoren
för arbetstillstånd, även om felet upptäcks efter att tillståndstiden har löpt ut
eller om Migrationsverket uppmärksammar felet.

Inom ramen för uppdraget ingår också att utreda vad som kan anses utgöra
mindre eller obetydliga fel. Utredaren ska även lämna förslag som innebär att
det finns en möjlighet att inte återkalla arbetstillstånd för arbetstagare om en
tidigare arbetsgivare begått oavsiktliga mindre fel. Slutligen ska utredaren
också överväga förslag om sanktioner mot arbetsgivare och/eller
kompensation till arbetstagare som drabbas.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 december 2017.

Regeringen fattade i dag även beslut om en proposition avseende
möjligheten att avstå från återkallelse av uppehållstillstånd för arbete när
arbetsgivaren självmant avhjälpt brister i arbetsvillkoren.

Regeringen anser emellertid att arbetsgivare ibland blir medvetna om att
villkoren inte varit uppfyllda först efter erinran från Migrationsverket. I
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andra fall kan det vara en tidigare arbetsgivare som begått mindre misstag.
Propositionen är därför bara första steget för att komma tillrätta med
problemen, och regeringen går alltså nu även vidare för att utreda en
möjlighet att rätta mindre, icke uppsåtliga, misstag efter det att
Migrationsverket påpekat brister i villkoren.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Migrationsverket ska kunna låta bli
att återkalla uppehållstillstånd när
arbetsgivaren självmant har
avhjälpt brister
Publicerad 22 juni 2017

Regeringen har i dag beslutat om en proposition som
möjliggör för Migrationsverket att låta bli att återkalla ett
tidsbegränsat uppehållstillstånd för arbete om
arbetsgivaren självmant har avhjälpt brister i
anställningsvillkoren som annars skulle leda till
återkallelse.
I en dom från Migrationsöverdomstolen från 2015 konstateras att ett
återkallande av uppehållstillstånd ska ske oavsett omständigheterna i det
enskilda fallet när anställningsvillkoren inte har uppfyllts helt. Det här vill
regeringen åtgärda och föreslår därför att om arbetsgivare själva rättar till
brister i anställningsvillkoren innan Migrationsverket påpekat bristen ska
myndigheten kunna avstå från att återkalla ett tidsbegränsat
uppehållstillstånd för arbete.

Ett återkallande av tillstånd när det handlar om mindre brister som dessutom
avhjälpts kan resultera i orimliga konsekvenser i det enskilda fallet och
skadar legitimiteten för regelverket.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 december 2017.

Prop. 2016/17:212 Möjlighet att avstå från återkallelse av uppehållstillstånd
när arbetsgivaren självmant har avhjälpt brister

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår ändringar i
mediegrundlagarna
Publicerad 22 juni 2017 Uppdaterad 22 juni 2017

I dag har regeringen beslutat om en lagrådsremiss med
förslag på ändringar i mediegrundlagarna. Med
anledning av internets framväxt och den tekniska
utvecklingen i övrigt behöver lagarna anpassas till
dagens samhälle. Databaser som sammanställer och
sprider uppgifter om till exempel domar i brottmål kan
förbjudas i vanlig lag och ansvaret för ansvariga
utgivare begränsas.
I dag kan vissa särskilt integritetskänsliga personuppgifter publiceras på
webbplatser med grundlagsskydd. Regeringen föreslår att offentliggörande
av uppgifter om till exempel lagöverträdelser, etnicitet, sexuell läggning och
politisk åskådning under vissa förhållanden ska kunna förbjudas.

En förutsättning för att förbudet ska gälla är att uppgifterna tillgängliggörs på
ett sätt som medför att det finns en stor risk för att enskildas personliga
integritet kränks i till exempel sökbara databaser. Förbudet kommer därmed
inte att påverka journalisters verksamhet eller publiceringar.

Ansvariga utgivare ansvarar för allt material som finns på till exempel en
tidnings webbplats, ett material som i flera fall kan vara oöverskådligt.
Regeringen föreslår att utgivare får en möjlighet att undgå straff- och
skadeståndsrättsligt ansvar för innehåll på nätet. Undantaget från ansvar
gäller om material tas bort inom två veckor efter en delgivning om stämning
eller en underrättelse om att innehållet kan utgöra yttrandefrihetsbrott.
Ansvarsbegränsning gäller för material som har funnits på den aktuella
webbplatsen i mer än ett år.
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Bland övriga förslag i lagrådsremissen märks:

Att reglerna för bland annat e-böcker och ljudböcker ändras så att
författaren för den tryckta boken under vissa förutsättningar även
ansvarar för den digitala versionen.
Att det blir möjligt att lämna internationellt rättsligt bistånd i straff- och
civilrättsliga ärenden, under förutsättning att sådant bistånd inte står i
strid med svenska allmänna rättsprinciper på det tryck- och
yttrandefrihetsrättsliga området.
Att samma krav som ställs på att tillgängliggöra program i tv för personer
med funktionsnedsättning också ställs på den som tillhandahåller beställ-
tv.

Mediegrundlagarna består av tryckfrihetsförordningen och
yttrandefrihetsgrundlagen.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår stärkt
sekretesskydd för enskilda
Publicerad 20 juni 2017 Uppdaterad 20 juni 2017

I dag har regeringen lämnat en proposition till riksdagen
med förslag på ändringar i offentlighets- och
sekretesslagen som innebär ett förstärkt sekretesskydd
för enskilda och för vissa uppgifter i det allmännas
verksamhet.
Allmänhetens tillgång till allmänna handlingar hos myndigheterna är en av de
grundvalar som vårt statsskick bygger på. Även i ett öppet samhälle är det
dock angeläget att också kunna skydda enskildas och det allmännas intressen
när det finns risk för skada eller men för dessa. Regeringen föreslår därför,
med beaktande av offentlighetsprincipen, bland annat följande ändringar i
offentlighets- och sekretesslagen:

Bibliotekssekretessen, som gäller för uppgifter om boklån, utsträcks till
att även omfatta uppgifter om enskildas användning av
informationsteknik hos bibliotek.
Sekretess införs för uppgifter om enskildas personliga förhållanden i
ärenden enligt begravningslagen.
Sekretesskyddet för uppgifter om offentliganställda i
personaladministrativ verksamhet stärks. Det skydd som nu gäller hos
myndigheter där personalen särskilt kan riskera att utsättas för våld eller
annat allvarligt men, utsträcks till att gälla för alla offentliganställda.
Ändringen omfattar dock inte personnummer eller födelsedatum. De
uppgifter som berörs är enskildas bostadsadress och privata
telefonnummer samt andra jämförbara uppgifter. Det gäller också foton
som används för att framställa tjänstekort och uppgifter om närstående
till personalen. Skyddet utsträcks samtidigt till att också omfatta foton
som används för intern presentation av myndighetens personal.
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Sekretess införs till skydd för uppgifter om enskilda som lämnar
stödförklaringar för europeiska medborgarinitiativ.
Sekretesskyddet för uppgifter som utbyts inom ramen för internationellt
polisiärt samarbete görs tydligare och mer heltäckande.
Sekretesskyddet för uppgifter om åtgärder som syftar till att upprätthålla
ordningen och säkerheten i Kriminalvårdens verksamhet stärks.
Ett nytt organ, Hälsohögskolan i Jönköping AB, förs in i bilagan till
offentlighets- och sekretesslagen så att offentlighetsprincipen kommer
att gälla även där.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2018.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson till Bryssel för
högnivåkonferens om
migrationsfrågor
Publicerad 20 juni 2017

I morgon onsdag den 21 juni deltar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson i en
högnivåkonferens för migrationsfrågor i
Europaparlamentet. Konferensens syfte är att bidra med
konkreta förslag på migrationsområdet till Europeiska
Rådets möte den 22-23 juni.
Under sitt anförande kommer Morgan Johansson bland annat att betona
vikten av tillämpningen av principerna om ansvar och solidaritet inom det
gemensamma europeiska asylsystemet och den viktiga roll
Europaparlamentet har för vägen framåt.

I samband med konferensen genomför Morgan Johansson också ett bilateralt
möte med FN:s särskilda representant för internationell migration, Louise
Arbour.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tar emot
förslag på nya påföljder för unga
lagöverträdare
Publicerad 19 juni 2017

I morgon tisdag den 20 juni tar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson emot
utredningen Nya ungdomspåföljder.

Tid: 20 juni 2017 kl. 11.45
Plats: Pressrummet, Rosenbad, Stockholm

Utredningen lämnar förslag på två nya påföljder för unga lagöverträdare:
ungdomstillsyn och ungdomsövervakning. Förslagen presenteras av
utredaren Karin Sandahl, hovrättsråd i Svea Hovrätt.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Betänkandet En ny
kamerabevakningslag
överlämnades till Morgan
Johansson
Publicerad 16 juni 2017 Uppdaterad 16 juni 2017

Utredare Susanne Kaevergaard har i dag lämnat över
betänkandet En ny kamerabevakningslag till justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson. Utredningen
föreslår bland annat att det ska bli lättare att få tillstånd
till kamerabevakning för brottsbekämpande ändamål.
Utredaren föreslår att dagens kameraövervakningslag ersätts av en ny lag,
kamerabevakningslagen, som är anpassad till kommande EU-reglering på
dataskyddsområdet. Den nya lagen ger ökade möjligheter till
kamerabevakning och ett förstärkt skydd för den personliga integriteten.

Utredaren föreslår bland annat att:

Dagens generella tillståndsplikt för kamerabevakning slopas. Ett
tillståndskrav ska gälla endast för myndigheter och vissa andra som utför
uppgifter av allmänt intresse.
Det blir lättare att få tillstånd till kamerabevakning både för
brottsbekämpande ändamål och för andra berättigade ändamål, till
exempel gräns- och tullkontroll.
Tillstånd kan ges inte bara på platser som redan är brottsutsatta utan
också på platser där det finns risk för angrepp på människors liv, hälsa
eller trygghet till person eller på egendom. Detsamma gäller platser med
andra ordningsstörningar.
I brådskande fall när det finns risk för allvarlig brottslighet ska polisen få
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bedriva kamerabevakning från drönare utan upplysning om
bevakningen.
Vid kamerabevakning på arbetsplatser införs en skyldighet för
arbetsgivaren att först förhandla med en organisation som företräder
arbetstagarna på arbetsplatsen.

Förslagen kommer nu att skickas ut på remiss.

SOU 2017:55 En ny kamerabevakningslag



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen ser över
barnpornografibrottet och
avskaffandet av preskription för
allvarliga brott mot barn
Publicerad 16 juni 2017

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson har i
dag gett en utredare i uppdrag att föreslå skärpta straff
för grovt barnpornografibrott och att se över om
preskription ska avskaffas för sexualbrott och andra
allvarliga brott mot barn. Detta är ett led i regeringens
arbete med att bekämpa och motverka sexuell
exploatering och sexuella övergrepp mot barn.
Regeringen prioriterar frågor som rör barns rättigheter. Det pågår flera
lagstiftningsarbeten som ska förstärka det straffrättsliga skyddet för barn, till
exempel när det gäller köp av sexuell handling av barn och vuxnas kontakter
med barn i sexuellt syfte. Därutöver finns det behov av att utreda om det kan
ske ytterligare förstärkningar av det straffrättsliga regelverket.

Utöver att föreslå skärpta straff för grovt barnpornografibrott ska utredaren
överväga om det grova barnpornografibrottet träffar de gärningar som bör
bedömas som grova. I uppdraget ingår också att överväga om det finns
anledning att avskaffa eller förlänga preskription för sexualbrott och andra
allvarliga brott mot barn.

– Individer som begår den här typen av brott och handlingar ska inte få
komma undan. Barn som utsätts för grova övergrepp riskerar att påverkas
för resten av livet och det kan dröja länge innan den som blivit utsatt orkar
berätta om och anmäla händelserna. Därför är det viktigt att vi nu ser över
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frågan om preskription för dessa brott, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Uppdraget ska redovisas senast den 18 juni 2018.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Näringsdepartementet

Regeringen kraftsamlar kring
immateriella tillgångar och
rättigheter
Publicerad 12 juni 2017

De senaste decennierna har grunden för
världsekonomin börjat skifta från fysiska till immateriella
tillgångar. Regeringen med statsråden Morgan
Johansson, Mikael Damberg och Alice Bah Kuhnke har
tisdagen den 13 juni bjudit in representanter från
näringsliv, organisationer och myndigheter till ett
seminarium för att presentera regeringens strategiska
arbete för immateriella tillgångar. Media är välkomna att
delta vid seminariet.

Tid: 13 juni 2017 kl. 13.00 till kl. 17.00
Plats: Rosenbads konferenscenter, Drottninggatan 5, Stockholm

Redan i dag genereras i Sveriges fler än vart tredje arbetstillfälle och minst
40 procent av vår BNP av immaterialrättsintensiva företag, alltså företag
som till exempel förlitar sig på varumärken, patent, design, upphovsrätt,
forskningsresultat och know-how.

För att Sverige även i fortsättningen ska vara en kunskapsekonomi i
framkant - där skapande, innovation och digitalisering uppmuntras och
omsätts till välfärd - har regeringen initierat ett strategiskt arbete för
immateriella tillgångar. De departement som har ansvar för frågor på
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området skapande och innovation har utvecklat ett närmare samarbete för
att arbeta med frågorna både ur ett rättighetshavar-, företagar- och
konsumentperspektiv. Även myndigheter och näringsliv har involverats i
arbetet. Regeringen kommer att presentera sin kraftsamling under seminariet.

Media är välkomna att delta. Föranmälan krävs och görs till pressekreterare
Daniel Ferreira.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Bättre möjlighet att använda
streamningstjänster på
Europaresan
Publicerad 09 juni 2017

På ministerrådets möte i går antogs en EU-förordning
som ger konsumenter bättre möjlighet att använda
streamningstjänster för bland annat sport, film och tv-
program när de är på resa i EU.
Konsumenter upplever ofta att de inte kan nå sina streamningstjänster för till
exempel sport, film och tv-program när de är utomlands. Anledningen till det
är främst att de som erbjuder tjänsterna bara har rätt att ge tillgång till
materialet i det land där konsumenterna har avtalat om tjänsten.

Nu har man inom EU kommit överens om en förordning som ska ge
konsumenter möjlighet att använda sina tjänster även när de är på semester,
affärsresa eller annars tillfälligt vistas någon annanstans i EU än i sitt
hemland.

Den nya möjligheten omfattar lagliga tjänster som konsumenter köpt eller
abonnerar på mot betalning och som de kan nå även utanför hemmet, till
exempel via surfplatta eller mobiltelefon. Under vissa förutsättningar
omfattas även tjänster som erbjuds utan betalning. Detta är också ett av
stegen för att nå en gemensam digital inre marknad i EU.

Förordningen kan väntas vara i kraft i början av nästa år.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson till Luxemburg
för RIF-råd
Publicerad 07 juni 2017

Den 8–9 juni deltar justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson på rådet för rättsliga och inrikes
frågor i Luxemburg.
Under mötet kommer deltagarna bland annat att diskutera skydd för
migrerande barn, frågor om e-handel samt arbetet mot penningtvätt.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredare överlämnade förslag för
att domstolar ska vara trygga och
säkra miljöer
Publicerad 30 maj 2017 Uppdaterad 30 maj 2017

Barbro Thorblad har i dag lämnat över betänkandet
Stärkt ordning och säkerhet i domstol (SOU 2017:46) till
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.
Utredningen presenterar en rad nya förslag för att domstolarna ska vara
trygga och säkra miljöer för brottsoffer, vittnen och andra som vistas i
domstolarnas lokaler.

– Det är oerhört viktigt att parter och vittnen kan lämna sina berättelser utan
att känna sig hotade eller påverkade av andra personer. Jag är därför glad
över att utredningen kommer med så många konkreta förslag för att förbättra
ordningen och säkerheten i våra domstolar, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Utredningen lämnar bland annat följande förslag:

Domstolarna ska få bättre möjligheter att hindra hot, trakasserier och
påverkan av brottsoffer och vittnen. Åhörarna ska kunna hänvisas till en
sidosal i stället för att följa förhandlingen inne i rättssalen. Rädda och
utsatta brottsoffer och vittnen ska också få större möjlighet att närvara
genom videokonferens. Ordföranden ska inte bara kunna visa ut
störande personer från rättssalen utan även från domstolsbyggnaden.
Reglerna om hur åhörare får använda mobiltelefoner och annan
elektronisk utrustning skärps. Rättens ordförande ska också helt kunna
förbjuda sådan utrustning i rättssalen.
Det ska vara förbjudet att fotografera andra personer i väntrum och
andra allmänna utrymmen i domstolarna. Lagtexten förtydligas även så
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att det tydligt framgår att fotografering in i en rättssal omfattas av det
fotograferingsförbud som redan gäller inne i rättssalen.
Fler ska omfattas av domstolarnas säkerhetskontroller.
Något allmänt förbud mot att i domstol bära kläder, emblem eller
symboler som anspelar på vissa organisationer föreslås inte. Ett sådant
förbud bedöms inte vara förenligt med grundlagen.

Utredningens förslag kommer nu att skickas på remiss.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Advokater som begår brott utanför
verksamheten ska kunna
uteslutas ur advokatsamfundet
Publicerad 24 maj 2017

I en lagrådsremiss som regeringen i dag har överlämnat
till Lagrådet föreslås att möjligheten att utesluta en
advokat ur advokatsamfundet ska utvidgas.
Hittills har det funnits begränsade möjligheter att utesluta en advokat ur
advokatsamfundet på grund av hans eller hennes agerande i privatlivet. Det
är en brist att det inte finns något utrymme för samfundet att reagera
disciplinärt mot advokater som begår brott utanför advokatverksamheten.
Regeringen föreslår därför att en advokat som genom att begå brott utanför
verksamheten visar sig uppenbart olämplig att vara advokat ska uteslutas ur
samfundet.

Syftet med förslaget är att bättre säkerställa att advokater uppfyller kravet på
lämplighet och att enskilda kan räkna med att den rättsliga hjälp som
advokater tillhandahåller uppfyller högt ställda professionella och etiska
krav.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2018.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning om stärkt tillsyn över
fastighetsmäklarbranschen
Publicerad 24 maj 2017 Uppdaterad 24 maj 2017

Regeringen har beslutat att en särskild utredare ska
lämna förslag som innebär att fastighetsmäklarnas
företag ska omfattas av fastighetsmäklarlagen och
ställas under tillsyn av Fastighetsmäklarinspektionen.
En bostadsaffär är för många människor den ekonomiskt mest betydande
transaktionen i livet. Det är därför viktigt att överlåtelser av villor och
bostadsrätter går rätt till, med välinformerade säljare och köpare som fattar
rationella beslut. Antalet överlåtelser av fastigheter där fastighetsmäklare
anlitas ökar, och antalet fastighetsmäklare är det största någonsin. Samtidigt
upplever konsumenterna marknaden för mäklartjänster som en av de mest
problematiska.

Regeringen har på senare tid vidtagit flera åtgärder inriktade på de enskilda
mäklarna. Men fastighetsmäklarna bedriver vanligen sin verksamhet i företag
eller som anställda i företag. Den nuvarande regleringen omfattar inte
fastighetsmäklarnas företag och Fastighetsmäklarinspektionen har inte tillsyn
över dem. Det finns anledning att ändra på detta för att stärka tillsynen över
fastighetsmäklarbranschen.

– Det är viktigt att människor känner sig trygga när de gör bostadsaffärer,
och fastighetsmäklarbranschen har stor betydelse i det sammanhanget.
Regeringen tar därför ännu ett steg för att möta utvecklingen på området,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

I uppdraget ingår att

lämna förslag på ett ändamålsenligt system med registreringsplikt för
fastighetsmäklarföretagen,
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ta ställning till vilka krav som ska ställas på företagen när de bedriver
verksamhet (god fastighetsmäklarsed),
lämna förslag på regler om tillsyn och ingripanden,
analysera och ta ställning till samspelet mellan reglerna för företagen och
fastighetsmäklarna, samt
se över fastighetsmäklarlagen i syfte att förbättra möjligheterna till
elektronisk kommunikation.

Ylva Norling Jönsson, lagman i Helsingsborgs tingsrätt, har åtagit sig
uppdraget som utredare. Uppdraget ska redovisas senast i juli 2018.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Ribbenvik utsedd till ny
generaldirektör för
Migrationsverket
Publicerad 19 maj 2017

Regeringen har idag beslutat om en ny generaldirektör
för Migrationsverket.
– Mikael Ribbenvik har en lång och bred erfarenhet av myndigheten och har
visat sig vara en skicklig ledare. Jag har stort förtroende för honom och är
säker på att han kommer utveckla myndigheten på ett bra sätt, säger justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson.

Mikael Ribbenvik har jobbat i 18 år på myndigheten i olika befattningar,
bland annat som rättschef och som operativ chef. Han var närmast före
utnämningen tf generaldirektör, en tjänst som han haft sedan den 20
september 2016. Han ersätter Anders Danielsson som lämnade myndigheten
för att bli chef för svenska Röda Korset.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny generaldirektör för
Migrationsverket
Publicerad 19 maj 2017 Uppdaterad 19 maj 2017

I dag fredag den 19 maj presenterar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson
Migrationsverkets nya generaldirektör.

Tid: 19 maj 2017 kl. 10.30
Plats: Pressrummet, Rosenbad, Stockholm
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson till Bryssel för
RIF-råd
Publicerad 17 maj 2017

I morgon den 18 maj deltar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson på rådet för
rättsliga och inrikes frågors möte i Bryssel.
Under mötet kommer deltagarna bland annat att få ta del av en lägesrapport
om hur tillämpningen av principerna om ansvar och solidaritet fortlöper.
Ministrarna kommer också att diskutera EU:s prioriteringar i kampen mot
grov och organiserad brottslighet för år 2018–2021 samt hur man kan stärka
EU:s gemensamma kamp mot terrorism.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En ny dataskyddslag –
kompletterande bestämmelser till
EU:s dataskyddsförordning
Publicerad 12 maj 2017 Uppdaterad 12 maj 2017

Fredagen den 12 maj överlämnade den särskilda
utredaren Inga-Lill Askersjö sitt betänkande till
justitieminister Morgan Johansson. Utredningens
uppdrag har varit att föreslå en ny nationell reglering om
personuppgiftsbehandling som på ett generellt plan
kompletterar den nya dataskyddsförordningen som har
beslutats inom EU.
Den nya regleringen ska vara på plats när förordningen börjar tillämpas i
samtliga medlemsländer den 25 maj 2018.

I betänkandet föreslår utredningen att personuppgiftslagen ska upphävs och
att de kompletterande bestämmelser av generell karaktär som de lägger fram
ska samlas i en ny övergripande lag och förordning om dataskydd. Den nya
lagen kallas dataskyddslagen.

EU-förordningen lämnar utrymme för medlemsländerna att stifta nationella
lagar inom vissa av förordningens områden, till exempel ges medlemsstaterna
möjligheten att sänka åldersgränsen för när barn själva ska kunna samtycka
till att deras personuppgifter behandlas när de använder sociala medier,
söktjänster och appar. Utredningen föreslår här att den lägsta möjliga
åldersgränsen, 13 år, ska gälla i Sverige. För barn som är yngre än 13 år
krävs att samtycket lämnas av vårdnadshavaren eller att barnets samtycke
godkänns av denne.

Enligt dataskyddsförordningen får medlemsstaterna själva också bestämma
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om och i vilken utsträckning myndigheter utöver företag och andra enskilda
ska kunna tvingas betala administrativa sanktionsavgifter om de bryter mot
förordningen. Dataskyddsutredningen anser att enskildas intresse av skydd
för sin personliga integritet väger lika tungt om uppgifter behandlas i det
allmännas verksamhet som i den privata sektorn och föreslår att även
myndigheter ska kunna åläggas att betala sanktionsavgifter.

Sektorsspecifik reglering, till exempel domstolsdatalagen och
patientdatalagen, ses över av andra pågående utredningar.

Betänkandet kommer nu att gå ut på remiss.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Några frågor om offentlighet och
sekretess
Publicerad 05 maj 2017

I dag har regeringen lämnat en remiss till Lagrådet med
förslag på ändringar i offentlighets- och sekretesslagen
som innebär ett förstärkt sekretesskydd för enskilda och
för vissa uppgifter i det allmännas verksamhet.
Regeringen föreslår de ändringar i lagen som bedöms nödvändiga för att,
med beaktande av offentlighetsprincipen, skydda angelägna enskilda och
allmänna intressen. Förslagen innebär bland annat att:

Bibliotekssekretessen, som gäller för uppgifter om boklån, utsträcks till
att även omfatta uppgifter om enskildas användning av
informationsteknik hos bibliotek.
Sekretess införs för uppgifter om enskildas personliga förhållanden i
ärenden enligt begravningslagen.
Sekretesskyddet för uppgifter om offentliganställda i
personaladministrativ verksamhet stärks. Det skydd som nu gäller hos
myndigheter där personalen särskilt kan riskera att utsättas för våld eller
annat allvarligt men, utsträcks till att gälla för alla offentliganställda.
Ändringen omfattar dock inte personnummer eller födelsedatum, vilket
är en ändring gentemot det förslag som tidigare lämnats i en
departementspromemoria. De uppgifter som berörs är enskildas
bostadsadress och privata telefonnummer samt andra jämförbara
uppgifter. Det gäller också uppgifter i form av fotografiska bilder som
används för att framställa tjänstekort och uppgifter om närstående till
personalen. Skyddet utsträcks samtidigt till att också omfatta
fotografiska bilder som används för intern presentation av myndighetens
personal.
Sekretess införs till skydd för uppgifter om enskilda som lämnar
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stödförklaringar för europeiska medborgarinitiativ.
Sekretesskyddet för uppgifter som utbyts inom ramen för internationellt
polisiärt samarbete görs tydligare och mer heltäckande.
Sekretesskyddet för uppgifter om åtgärder som syftar till att upprätthålla
ordningen och säkerheten i Kriminalvårdens verksamhet stärks.
Ett nytt organ, Hälsohögskolan i Jönköping AB, förs in i bilagan till
offentlighets- och sekretesslagen så att offentlighetsprincipen kommer
att gälla även där.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 december 2017.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Pressträff om brottslighet riktad
mot välfärdssystemen
Publicerad 04 maj 2017 Uppdaterad 04 maj 2017

Fredagen den 5 maj överlämnar regeringens särskilde
utredare Lars-Erik Lövdén sin rapport med förslag på
hur brottslighet riktad mot välfärdssystemen ska
stoppas. Vid pressträffen medverkar förutom utredaren
även justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
och socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Tid: 5 maj 2017 kl. 11.15
Plats: Pressrummet, Rosenbad, Stockholm
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kriminalisering av deltagande i en
terroristorganisation
Publicerad 02 maj 2017 Uppdaterad 02 maj 2017

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson har i
dag gett en utredare i uppdrag att lämna förslag om ett
särskilt straffansvar för den som deltar i eller på annat
sätt stöder en terroristorganisation.
I uppdraget ingår också bland annat att ta ställning till om det bör
straffbeläggas att rekrytera till eller finansiera sådan brottslighet.

Skyddet för grundläggande fri- och rättigheter ska noga beaktas och de
förslag som lämnas ska vara förenliga med t.ex. föreningsfriheten.

Uppdraget ska redovisas senast den 15 december 2017.

Utredare blir Stefan Johansson, justitieråd i Högsta domstolen.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kameraövervakning från drönare
ska inte behöva tillstånd
Publicerad 02 maj 2017

För att förenkla för företag vill regeringen göra ett
särskilt undantag för drönare i
kameraövervakningslagen. Enskildas personliga
integritet ska i stället skyddas genom reglerna i
personuppgiftslagen.
I en proposition som har beslutats av regeringen föreslås att det införs ett
undantag i kameraövervakningslagen. Undantaget innebär att
kameraövervakning, som sker från kamerautrustade drönare, inte omfattas
av lagen. Företag och privatpersoner kan därmed använda drönare utrustade
med en kamera utan att tillstånd krävs. Myndigheter omfattas inte av
undantaget. Enskildas personliga integritet skyddas genom reglerna i
personuppgiftslagen och annan integritetsskyddande reglering utan
tillståndskrav. Den som använder drönare utrustad med kamera måste vidta
åtgärder för att övervakningen inte ska innebära en kränkning, till exempel
genom att se till att användningen sker för legitima ändamål och på ett öppet
sätt.

– Genom förslaget underlättar vi för svenska företag som befinner sig i en
expansiv bransch. Samtidigt ser vi till att enskilda får ett fullgott skydd mot
integritetskränkande övervakning, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 augusti 2017.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Tydligare befogenheter för polisen
när beslut om avvisning eller
utvisning verkställs
Publicerad 27 april 2017

I en lagrådsremiss som regeringen i dag har överlämnat
till Lagrådet lämnas förslag som förtydligar vilka
tvångsåtgärder polisen får vidta när avvisnings- och
utvisningsbeslut ska verkställas.
Justitieombudsmannen har ifrågasatt om det finns ett tydligt lagstöd för
polisen att använda tvångsåtgärder när avvisnings- och utvisningsbeslut
verkställs. Regeringen föreslår därför att reglerna förtydligas så att det
framgår vilka tvångsåtgärder som polisen får använda.

Ytterligare förslag som lämnas i lagrådsremissen är att:

Polismyndigheten alltid ska vara verkställande myndighet vid ny
verkställighet av ett avvisnings- eller utvisningsbeslut och att de ska
kunna återlämna ett ärende om verkställighet till Migrationsverket om
det visar sig att det finns förutsättningar för ett frivilligt återvändande.
Polismyndigheten ska ha samma förutsättningar som Migrationsverket
att ta ett barn i förvar när det är sannolikt att en avvisning kan
verkställas omedelbart eller när det är fråga om att förbereda eller
genomföra verkställigheten av ett sådant beslut.
För andra än barn ska den tid som en förvarstagen får placeras i en
kriminalvårdsanstalt, ett häkte eller en polisarrest av så kallade
transporttekniska skäl förlängas. En sådan placering ska kunna pågå upp
till tre dygn.
Säkerhetspolisen ska ha möjlighet att ta hand om en utlännings pass
enligt lagen om särskild utlänningskontroll, till exempel vid befarade
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terroristbrott.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 november 2017.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med Morgan Johansson
och Anders Ygeman om
regeringens åtgärder för ett bättre
fungerande återvändande
Publicerad 27 april 2017 Uppdaterad 27 april 2017

Torsdagen den 27 april presenterade justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Anders Ygeman regeringens åtgärder
för ett bättre fungerande återvändande.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tog emot
förslag om stärkt ställning för
hyresgäster
Publicerad 25 april 2017

Hyresgästutredningen har överlämnat sitt betänkande
Stärkt ställning för hyresgäster (SOU 2017:33) till
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.
Särskild utredare har varit riksdagsledamoten Agneta
Börjesson (MP).
Utredningen föreslår bland annat att högre krav ställs på hyresvärdens
information och att större hänsyn tas till hyresgästers intressen vid
prövningen av om en ombyggnation ska tillåtas.

Vidare föreslås ändringar för att förbättra möjligheterna att agera mot
fastighetsägare som inte sköter förvaltningen på ett bra sätt. Ett förslag avser
en ny form av ingripande, förvaltningsföreläggande.

Utredningen föreslår också ett antal ändringar för att stärka hyresgästernas
ställning vid privatuthyrning, till exempel en begränsad möjlighet för
hyresvärden att säga upp hyresgäster.

– Det här är förslag som är viktiga för många människors boende och för
bostadsmarknaden. Ett ökat inflytande för hyresgäster vid ombyggnad kan
ge ökad valfrihet och trygghet, säger justitie – och migrationsminister
Morgan Johansson.

Utredningen ska nu på remiss.

SOU 2017:33 Stärkt ställning för hyresgäster
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skärpt ansvar för fartygsvrak
Publicerad 25 april 2017

I en proposition som har beslutats av regeringen
föreslås lagändringar som innebär att ansvaret för
fartygsvrak skärps. Enligt förslagen måste fartygets
ägare avlägsna vrak efter fartyg som gått på grund eller
sjunkit om vraket utgör en fara för sjösäkerheten eller
för miljön.
Sjöfartsverkets befogenhet att ta bort vraket i en situation där ägaren inte tar
sitt ansvar utökas. Om fartygsägaren inte fullgör sin skyldighet, ska
Sjöfartsverket avlägsna vraket på ägarens bekostnad. Ägaren ska också ha
en ansvarsförsäkring för att täcka sitt kostnadsansvar.

– Den nya lagstiftningen stärker skyddet för miljön, utökar Sjöfartsverkets
möjligheter att ingripa mot farliga vrak och skärper fartygsägarnas ansvar,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Förslagen grundas på och innebär att Sverige tillträder den så kallade
Vrakkonventionen från år 2007. När lagstiftningen träder i kraft kommer
därmed svenska rederier som bedriver internationell trafik att kunna ansöka
om försäkringscertifikat enligt vrakkonventionen hos Transportstyrelsen i
stället för att behöva vända sig till utländska myndigheter.

Lagändringarna planeras träda i kraft kring årsskiftet.

Prop. 2016/17:178 Skärpt ansvar för fartygsvrak
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny förvaltningslag förenklar
kontakten med myndigheter
Publicerad 11 april 2017 Uppdaterad 11 april 2017

Regeringen har lämnat en proposition till riksdagen med
förslag till en ny förvaltningslag. Den nya lagen stärker
enskildas rättssäkerhet i kontakt med myndigheter och
snabbar på ärendehanteringen.
– Den nya lagen sätter medborgaren i fokus och ökar bland annat
möjligheterna att snabba på handläggningstiden. Det gör att den enskilde kan
ta tillvara på sin rätt mer effektivt, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

En nyhet är att medborgarna kan kräva att ett ärende avgörs snabbare genom
införandet av så kallad dröjsmålstalan. Dröjsmålstalan ger en ny möjlighet att
snabbare få ett beslut i sitt ärende om handläggningen har försenats. Den
som har inlett ett ärende kan begära att myndigheten ska avgöra ärendet om
detta inte har avgjorts i första instans efter sex månader.

Dessutom innebär förslaget bland annat att:

Tolkning och översättning blir en uttrycklig rättighet.
Det införs ett allmänt krav på lämplighet för den som är ombud eller
biträde för en part.
Det införs uttryckliga bestämmelser om hur ett ärende inleds och vad
som gäller i fråga om myndigheternas utredningsansvar.
En parts rätt att bli informerad om hur ärendet handläggs stärks.
Dessutom ska motivering av besluten förbättras.
Det införs mer heltäckande bestämmelser om när en myndighet får ändra
ett beslut och uttryckliga bestämmelser om vilka beslut som får
överklagas.
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Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2018.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson till RIF-råd
Publicerad 24 mars 2017

Måndagen den 27 mars deltar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson på rådet för
rättsliga och inrikes frågors möte i Bryssel.
Vid mötet kommer man bland annat att diskutera gränsfrågor samt det
gemensamma europeiska asylsystemet.

I Bryssel kommer Morgan Johansson även att möta kommissionär
Avramopoulos.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen presenterar nytt
brottsförebyggande program
Publicerad 21 mars 2017

Rättsväsendet ska klara upp fler brott och det grova
våldet måste få ett slut. Men vi måste också bli bättre
på att förebygga att brott över huvud taget inträffar.
Därför lanserar regeringen idag ett nationellt
brottsförebyggande program.
I dag den 21 mars överlämnas regeringens brottsförebyggande program
Tillsammans mot brott till riksdagen. Samtidigt presenterar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson programmet vid Brås konferens Råd
för framtiden i Malmö. En kortversion av programmet publiceras också i
samband med lanseringen.

I programmet samlas regeringens målsättningar för det brottsförebyggande
arbetet inom olika politikområden. Programmet ska även bidra till att öka
kunskaperna om brottsförebyggande arbete och stimulera samverkan mellan
fler aktörer. I programmet berörs allt från individinriktade insatser såsom
föräldraskapsstöd, avhopparverksamhet och återfallsförebyggande arbete till
förebyggande åtgärder mot situationer eller platser där risken för brott är
hög. Det handlar t.ex. om hur vi utformar trygga och säkra bostadsområden
och hur näringsliv, polis och kommun kan samverka kring trygghetsfrågor i
offentlig miljö. Det här är frågor som haft en mycket undanskymd plats i den
kriminalpolitiska debatten det senaste decenniet.

Programmet är en del av en större satsning på brottsförebyggande arbete
som så här långt har inneburit en förstärkning av Brottsförebyggande rådets
stödjande och samordnande roll, samtidigt som regeringen har gett
länsstyrelserna en ny uppgift att stötta arbetet ute i landet. Totalt handlar det
om resurstillskott på 40 miljoner kronor per år. Det är den största satsningen
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någonsin på brottsförebyggande arbete.

Ett nytt nationellt brottsförebyggande program är nästa steg i denna satsning.
När programmet nu överlämnas till riksdagen hoppas regeringen att det ska
kunna bidra till en ökad samsyn över partigränserna att brottsligheten inte
enbart kan mötas med traditionella åtgärder från rättsväsendets sida, utan
också med insatser som förhindrar att brott uppstår.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning om modernare regler
om faderskap och föräldraskap
Publicerad 17 mars 2017

Regeringen har gett tillförordnade chefsrådmannen
Sofia Jungstedt i uppdrag att se över reglerna för hur
faderskap och föräldraskap fastställs. Erfarenheter av
tillämpningen av nuvarande regler och en förändrad syn
på föräldraskap och familj över tid aktualiserar behovet
av att se över vissa delar av regleringen.
Drygt hälften av alla barn som föds i Sverige i dag har föräldrar som är
sambor och många barn växer också upp i andra familjekonstellationer än
den traditionella kärnfamiljen. Med utvecklingen av DNA-analyser har också
möjligheten att bevisa ett genetiskt släktskap förändrats.

I olikkönade äktenskap gäller en faderskapspresumtion som medför att om
paret får barn anses mannen automatiskt som far. I utredningsuppdraget
ingår bland annat att ta ställning till om samkönade kvinnliga par som är gifta
eller registrerade partner när de får barn med hjälp av assisterad befruktning
bör omfattas av en föräldraskapspresumtion motsvarande den som gäller i ett
olikkönat äktenskap. Utredningen ska också lämna förslag på hur reglerna
om bekräftelse av faderskap och föräldraskap för ogifta kan moderniseras
och förenklas, bland annat utifrån de möjligheter som digitaliseringen kan
erbjuda. Utredaren får också i uppdrag att se över reglerna om rättsgenetisk
undersökning vid utredning av faderskap.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 augusti 2018.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson presenterar
regeringens brottsförebyggande
program
Publicerad 17 mars 2017

Tisdagen den 21 mars är justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson i Malmö för att
presentera regeringens nya brottsförebyggande
program, Tillsammans mot brott. Presentationen sker i
samband med Brottsförebyggande rådets konferens
Råd för framtiden som arrangeras i Malmö.
Under dagen besöker Morgan Johansson även Seved i Malmö för att ta del
av det brottsförebyggande arbete som bedrivs i stadsdelen. Vid besöket
deltar bland annat representanter för Malmö stad, Seveds fotbollsklubb,
Malmö högskola och Polismyndigheten. Med under besöket är också
forskaren David Kennedy, chef för projektet "National Network for Safe
Communities", som jobbar med förebyggande insatser i amerikanska
storstäder.

Program

Kl. 10.00-11.00 Information om det brottsförebyggande arbetet i Seved.
Media är välkomna att delta under besöket. Efter besöket är Morgan
Johansson tillgänglig för kommentarer. Anmälan krävs.

Plats: Nobelvägen 23

Kl. 12.45-14.00 Råd för framtiden. Öppningsanförande och presentation av
regeringens brottsförebyggande program samt efterföljande paneldiskussion.
Öppet för media.
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Plats: Malmö Live, Dag Hammarskjölds torg 4



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Starkare skydd mot
barnäktenskap, tvångsäktenskap
och brott med hedersmotiv
Publicerad 09 mars 2017

Regeringen har gett justitierådet Mari Heidenborg i
uppdrag att se över hur skyddet mot barnäktenskap,
tvångsäktenskap och brott med hedersmotiv kan
stärkas.
Trots de lagändringar som genomfördes 2014 talar det mesta för att
förekomsten av barnäktenskap och tvångsäktenskap har ökat i Sverige.
Därför är det angeläget att utvärdera lagstiftningen inom områdena.

I utredningsuppdraget ingår bland annat att analysera och ta ställning till hur
möjligheterna att erkänna utländska barnäktenskap ytterligare bör begränsas.
Tillämpningen av straffbestämmelserna om äktenskapstvång och
vilseledande till tvångsäktenskapsresa ska utvärderas och utredaren ska ta
ställning till om bestämmelserna bör ändras. Utredaren ska också titta på hur
berörda myndigheter arbetar med och samverkar kring brottslighet inom
dessa områden. Utredningen har också fått i uppdrag att se över om det bör
införas en särskild straffskärpningsgrund för brott med hedersmotiv.

– Tvångsäktenskap och barnäktenskap måste bekämpas. Barn som har ingått
äktenskap utomlands måste känna att samhället står på deras sida. Personer
som begår brott med hedersmotiv ska dömas och brotten ska bedömas
strängt, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

– Det handlar om rätten att utbilda sig, välja med vem man vill ha en
kärleksrelation med och hur man vill forma sitt liv. Den här utredningen
kommer att tillsammans med det uppdrag vi nyligen har gett till
Socialstyrelsen att ta fram en förstärkt vägledning till kommunerna. Vår
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utgångspunkt är tydlig; barn ska inte vara, behandlas eller betraktas som
gifta, säger barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Den del av uppdraget som gäller erkännande av utländska barnäktenskap ska
redovisas i ett delbetänkande senast den 6 december 2017. Uppdraget ska
slutredovisas senast den 1 september 2018.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Studerande på gymnasienivå ska
kunna få längre uppehållstillstånd
Publicerad 02 mars 2017

Regeringen lämnar i dag en proposition till riksdagen
med förslag som innebär att unga nyanlända som
studerar på gymnasial nivå ska kunna få längre
uppehållstillstånd än vad de annars hade fått.
Förslagen aviserades förra våren i propositionen om
den tillfälliga lagen.
Den tillfälliga lagen, som trädde i kraft den 20 juli 2016, innehåller bland
annat bestämmelser om att permanent uppehållstillstånd ska kunna beviljas
en person som vid förlängning av ett tidsbegränsat uppehållstillstånd kan
försörja sig genom anställning eller näringsverksamhet. För den som är under
25 år gäller detta endast om personen har fullföljt en gymnasieutbildning
eller motsvarande.

Syftet med det här förslaget är att uppmuntra unga nyanlända att genomgå
utbildning på gymnasial nivå. Det är viktigt att ungdomar känner att de har
den arbetsro de behöver för att kunna fokusera på sina studier och bygga en
framtid i Sverige. En genomförd gymnasieutbildning stärker ungdomars
möjlighet att få ett jobb och den svenska arbetsmarknaden har ett stort
behov av gymnasiekompetent arbetskraft.

I propositionen föreslår regeringen bland annat att:

Den som beviljas ett tidsbegränsat uppehållstillstånd enligt den tillfälliga
lagen, och ensamkommande barn som beviljas ett tidsbegränsat
uppehållstillstånd enligt utlänningslagen på grund av
verkställighetshinder för att det saknas ett ordnat mottagande i
hemlandet, ska kunna få ett uppehållstillstånd med en längre
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giltighetstid.
Ensamkommande barn som har fått, eller annars skulle få, ett beslut om
av- eller utvisning med uppskjuten verkställighet för att det saknas ett
ordnat mottagande i hemlandet ska kunna få ett uppehållstillstånd för
studier på gymnasial nivå.
När grunden för det tidigare tillståndet har upphört ska den som studerar
och sköter sina studier kunna få ett uppehållstillstånd för studier på
gymnasial nivå för att ha möjlighet att fortsätta sina studier.
Det ska vara möjligt för den som har fått ett längre eller ett beviljat
uppehållstillstånd för studier på gymnasial nivå att beviljas ett permanent
uppehållstillstånd om han eller hon kan försörja sig.
Det ska dessutom finnas en möjlighet till en etableringsfas på sex
månader efter studierna då man kan söka arbete.

Författningsändringarna föreslås träda i kraft den 1 juni 2017.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ett starkare skydd mot orättvisa
betalningsanmärkningar
Publicerad 28 februari 2017

Regeringen har beslutat en proposition med förslag för
att minska risken för att en privatperson drabbas av en
betalningsanmärkning på grund av en skuld till staten
eller en kommun som han eller hon inte känner till.
Ett krav från staten eller en kommun – avseende till exempel
felparkeringsavgifter eller skatter – kan lämnas till Kronofogdemyndigheten
för indrivning utan att den betalningsskyldige har fått kännedom om
betalningskravet. Det leder till en betalningsanmärkning hos
kreditupplysningsföretagen.

För att minska risken för att en privatperson drabbas av en betalnings‐
anmärkning för en skuld till det allmänna som han eller hon inte känner till
föreslår regeringen lagändringar. En privatperson som betalar skulden i
samband med att Kronofogdemyndigheten skickar en underrättelse till
honom eller henne kommer inte att drabbas av någon betalningsanmärkning.

– Förslagen ger inte bara ett bättre skydd mot att enskilda drabbas av
orättvisa betalningsanmärkningar. De leder också till att kreditgivarna får
bättre information genom att kreditupplysningarna speglar verklig betalnings‐
vilja och betalningsförmåga, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Enklare att avlägsna otillåtna
bosättningar
Publicerad 27 februari 2017 Uppdaterad 27 februari 2017

Regeringen har beslutat att inhämta Lagrådets yttrande
över förslag som innebär att en ny form av särskild
handräckning införs för att hantera situationer med
personer som har bosatt sig på någon annans mark
utan tillstånd. Det nya, mer effektiva förfarandet heter
avlägsnande.
Det nya förfarandet förenklar processen för markägare att få tillbaka rätten
till sin mark eller byggnad om personer har bosatt sig där utan tillstånd.
Under vissa förutsättningar ska det vara möjligt att ansöka om avlägsnande
utan att behöva lämna uppgifter om vilka de svarande är. Avlägsnandet ska
även kunna genomföras mot personer som har bosatt sig på platsen efter att
en ansökan redan har lämnats till Kronofogdemyndigheten.

Det föreslås också flera bestämmelser som skyddar rättssäkerheten vid ett
avlägsnande. Bland annat ska Kronofogdemyndigheten göra en
intresseavvägning när myndigheten prövar hur och när ett avlägsnande ska
genomföras. Myndigheten ska också ta särskild hänsyn till om det finns barn
på platsen.

– Det är viktigt att äganderätten värnas på ett effektivt sätt när någon bosatt
sig i till exempel parker eller på privat mark utan tillstånd. Om vi inte stävjar
det här riskerar vi att få kåkstäder, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2017.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Åldersbedömning tidigare i
asylprocessen
Publicerad 23 februari 2017 Uppdaterad 23 februari 2017

Regeringen har i dag lämnat en proposition till
riksdagen med förslag om ändringar i utlänningslagen
som innebär att Migrationsverket ska bedöma en
persons ålder tidigare i asylprocessen jämfört med vad
som görs i dag.
– Förslaget att en åldersbedömning ska göras tidigare i asylprocessen är
viktigt utifrån såväl ett barnrättsperspektiv som ett ekonomiskt perspektiv,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Syftet med förslaget är att undvika att vuxna asylsökande placeras på
boenden för barn och se till att de ensamkommande barnen får del av de
resurser som har avsatts för dem. I propositionen föreslår regeringen bland
annat att:

Migrationsverket, så snart som möjligt efter asylansökan, ska göra en
åldersbedömning och fatta ett tillfälligt beslut om ett ensamkommande
barns ålder om det finns skäl att ifrågasätta att sökanden är under 18 år
men det samtidigt inte är uppenbart att han eller hon är vuxen.
Den sökande ska erbjudas att genomgå en medicinsk åldersbedömning
innan Migrationsverket fattar ett tillfälligt beslut som innebär att han
eller hon bedöms vara vuxen.
Det tillfälliga beslutet om ålder ska kunna överklagas till domstol.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 maj 2017.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

I dag träffar regeringen
generaldirektörer och SKL för att
förbättra arbetet mot mäns våld
mot kvinnor
Publicerad 21 februari 2017 Uppdaterad 21 februari 2017

Att motverka mäns våld mot kvinnor är högt prioriterat
för regeringen. I november 2016 presenterades en
nationell strategi för att förebygga och bekämpa mäns
våld mot kvinnor. Genom en långsiktig strategi och ett
riktat åtgärdsprogram lägger regeringen grunden till ett
mer målinriktat och samordnat arbete inom området.
Särskilt angeläget är att utveckla våldsförebyggande
insatser. Strategin är tioårig och började gälla den 1
januari 2017.
För att förankra den nationella strategin och diskutera angelägna
utvecklingsfrågor har statsråden Åsa Regnér, Morgan Johansson och Anders
Ygeman bjudit in ett tjugotal generaldirektörer och Sveriges Kommuner och
Landsting (SKL) till ett möte. Mötet hålls tisdagen den 21 februari 2017 i
Rosenbad.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skärpta straff för vissa allvarliga
våldsbrott
Publicerad 14 februari 2017 Uppdaterad 14 februari 2017

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen om skärpta straffskalor för vissa allvarliga
våldsbrott. Förslaget innebär bland annat att
minimistraffen för sex olika brottstyper höjs.
En straffmätningsreform som beslutades år 2010 syftade till att höja straffen
för allvarliga våldsbrott. Reformen har i de flesta fall fått ett otillräckligt ge‐
nomslag och den lagstiftningsmetod som kom till användning har kritiserats.
Regeringens förslag innebär att syftet med 2010 års reform bättre
förverkligas genom att straffskalorna skärps för vissa allvarliga våldsbrott.

I propositionen föreslår regeringen bland annat följande höjningar av
minimistraff:

Minimistraffet för grov misshandel ska höjas från fängelse i ett år till
fängelse i ett år och sex månader. För synnerligen grov misshandel ska
minimistraffet höjas från fängelse i fyra år till fängelse i fem år.
Minimistraffet för grovt rån ska höjas från fängelse i fyra år till fängelse i
fem år.
Minimistraffet för grov utpressning ska höjas från fängelse i ett år till
fängelse i ett år och sex månader.
Minimistraffet för grovt olaga hot ska höjas från fängelse i sex månader
till fängelse i nio månader.
Minimistraffet för grovt olaga tvång ska höjas från fängelse i sex måna‐
der till fängelse i nio månader.

De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 juli 2017.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson till Ungern
Publicerad 13 februari 2017 Uppdaterad 13 februari 2017

Den 14-15 februari besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Budapest på
inbjudan av Ungerns justitieminister László Trócsányi
och inrikesminister Sándor Pintér.
Utöver möten med den ungerska regeringen kommer Morgan Johansson att
träffa företrädare för det ungerska civilsamhället för att diskutera aktuella
frågor, bland annat civilsamhällets syn på pressfrihet och mänskliga
rättigheter.

Morgan Johansson kommer också att hålla en öppen föreläsning om
migration vid Central European University
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En ändamålsenlig och effektiv
terrorismlagstiftning
Publicerad 10 februari 2017 Uppdaterad 10 februari 2017

Torsdagen den 9 februari gav justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson en särskild
utredare i uppdrag att se över den straffrättsliga
terrorismlagstiftningen.
En viktig del i kampen mot terrorism är att det finns en ändamålsenlig och
effektiv strafflagstiftning. Den nuvarande regleringen på området har
tillkommit vid skilda tillfällen och återfinns i flera olika lagar. Detta har
resulterat i en komplex lagstiftning som brister i överskådlighet.

– Vi tar nu ett välbehövligt helhetsgrepp. En mer överblickbar och tydlig
lagstiftning ger bättre förutsättningar för polis och åklagare att bekämpa
terroristbrottslighet samtidigt som rättssäkerheten ökar. Det är därför
angeläget att se över regelverket, säger Morgan Johansson och Annika
Hirvonen Falk (miljöpartiets talesperson för rätts- och jämställdhetspolitik) i
ett gemensamt uttalande.

Uppdraget innebär att utredaren ska göra en systematisk översyn av den
straffrättsliga lagstiftningen på terrorismområdet och föreslå en ny reglering.
Syftet är att åstadkomma en ändamålsenlig, effektiv och överskådlig
reglering som samtidigt är förenlig med ett väl fungerande skydd för
grundläggande fri- och rättigheter. Lagstiftningen ska bli lätt att tillämpa och
det straffbara området vara förutsägbart och tydligt.

Departementsrådet Maria Kelt har åtagit sig uppdraget som utredare.
Uppdraget ska redovisas senast den 31 januari 2019.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Åldersbedömning tidigare i
asylprocessen
Publicerad 02 februari 2017 Uppdaterad 02 februari 2017

I en lagrådsremiss som regeringen i dag har överlämnat
till Lagrådet lämnas förslag till ändringar i
utlänningslagen som innebär att Migrationsverket ska
bedöma en persons ålder tidigare i asylprocessen än
vad som görs i dag.
– Förslaget att en åldersbedömning ska göras tidigare i asylprocessen är
viktigt utifrån såväl ett barnrättsperspektiv som ett ekonomiskt perspektiv,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

I lagrådsremissen föreslås bland annat att:

Migrationsverket så snart som möjligt efter asylansökan ska göra en
åldersbedömning och fatta ett tillfälligt beslut om ett ensamkommande
barns ålder om det finns skäl att ifrågasätta att sökanden är under 18 år
men det samtidigt inte är uppenbart att han eller hon är vuxen.
Den sökande ska erbjudas att genomgå en medicinsk åldersbedömning
innan Migrationsverket fattar ett tillfälligt beslut som innebär att han
eller hon bedöms vara vuxen.
Det tillfälliga beslutet om ålder ska kunna överklagas till domstol.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 maj 2017.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kompletterande bestämmelser till
2015 års insolvensförordning
Publicerad 20 januari 2017 Uppdaterad 20 januari 2017

EU har antagit regler om gränsöverskridande
insolvensförfaranden som bland annat ska förbättra
möjligheterna till en andra chans för skuldsatta företag
och privatpersoner. Regeringen har beslutat en
lagrådsremiss med förslag på kompletterande
bestämmelser som behövs för att EU-reglerna ska
fungera på ett effektivt sätt i Sverige.
Gemensamma EU-regler om gränsöverskridande insolvensförfaranden finns i
dag i EU:s insolvensförordning från 2000. Dessa regler syftar i första hand
till att samordna nationella insolvensförfaranden och bestämmer bland
annat i vilket land ett insolvensförfarande ska handläggas, vilket lands lag
som ska tillämpas och erkännande av utländska insolvensförfaranden.

2015 antog EU en omarbetad insolvensförordning. Ett övergripande syfte
med 2015 års insolvensförordning är att skapa mer av en "andra chans-
kultur" för skuldsatta företag och privatpersoner. En viktig förbättring är att
svenska beslut om skuldsanering kommer att erkännas och få verkan även i
andra EU-länder.

2015 års insolvensförordning blir direkt tillämplig i Sverige. För att 2015 års
insolvensförordning ska fungera på ett effektivt sätt i Sverige föreslår
regeringen en ny lag med kompletterande bestämmelser till förordningen.

Den nya lagen föreslås träda i kraft den 26 juni 2017, vilket är samma dag
som 2015 års insolvensförordning ska börja tillämpas i nu aktuella delar.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning om straffskalorna för
vissa allvarliga immaterialrättsbrott
Publicerad 20 januari 2017 Uppdaterad 20 januari 2017

Regeringen har beslutat att en utredning ska överväga
straffskalorna för vissa allvarliga immaterialrättsintrång.
Kunskapssektorns del av svensk ekonomi växer. I dag genereras vart tredje
jobb i Sverige inom immaterialrättsintensiva företag. För att arbetstillfällen
ska fortsätta skapas måste dessa innovativa tjänster, produkter och lösningar
tillvaratas och skyddas effektivt. Den som väljer att utnyttja digitaliseringen
har en stor möjlighet att nå ut med sina verk, produkter och tjänster, ofta till
en begränsad kostnad. Tyvärr sker omfattande intrång i vissa immateriella
rättigheter ofta på internet. Det riskerar att hämma tillväxten och möjligheten
till nya arbetstillfällen. Det riskerar också att på sikt begränsa kulturutbudet.

Regeringen har påbörjat ett arbete kring en immaterialrättsstrategi som tar ett
samlat grepp kring innovation och skapande både ur ett företagar- och ett
konsumentperspektiv. Utredningen som nu tillsatts är ett av flera initiativ
inom ramen för en sådan strategi. Strategin kommer bland annat att omfatta
möjligheten att öka tillgängligheten till flera lagliga alternativ för publiken
samtidigt som upphovsmännen får ersättning. En del av regeringens arbete
inom detta område är den uppförandekod som under kulturministerns
ledning tagits fram tillsammans med branschen i syfte att främja innovation,
investeringar och utvecklingen av lagliga alternativ. Andra exempel på
åtgärder från regeringens sida är Statens medieråds uppdrag att informera
barn och ungdomar om upphovsrätt på nätet och Patent- och
registreringsverkets uppdrag att öka allmänhetens kunskap om immaterialrätt
och innovation.

För att komma åt den storskaliga brottsligheten ska nu även straffskalorna
för de allvarligaste fallen av upphovsrätts- och varumärkesintrång utredas.
Utredningen tar således sikte på den strategiskt planerade brottsligheten som
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drivs med ett kommersiellt syfte. Utredningen ska redovisa sitt uppdrag
senast den 15 februari 2018.

Digitaliseringen genomsyrar samhällsutvecklingen och erbjuder nya
möjligheter till skapande i alla sektorer, både nya och traditionella. Digitalt
driven innovation öppnar upp oanade möjligheter och det är viktigt att ta
tillvara den kraften för jobb och tillväxt.

– Den digitala utvecklingen har stora fördelar för ett fritt åsiktsutbyte och
skapar snabb och enkel tillgång till ett stort utbud av skyddade produkter och
tjänster. Samtidigt måste vi motarbeta den kommersiella och organiserade
brottsligheten. På så sätt kan vi fortsätta att dra största möjliga nytta av
digitaliseringens fördelar och skapa fler jobb, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Snabbare lagföring av brott
Publicerad 18 januari 2017 Uppdaterad 18 januari 2017

Justitie- och migrationsministern har gett lagmannen vid
Stockholms tingsrätt Stefan Strömberg i uppdrag att
utreda och föreslå åtgärder som leder till en snabbare
lagföring av brott, exempelvis särskilda
snabbförfaranden och jourdomstolar.
Utredaren ska lägga fram förslag på åtgärder som leder till en snabbare
lagföring av brott. Uppdraget ska ha särskilt fokus på unga som begår brott
och personer som återkommande begår nya brott. Åtgärderna som föreslås
ska inte påverka rättssäkerhet och kvalitet.

I uppdraget ingår att

överväga åtgärder hos polis, åklagare och domstol inom ramen för det
befintliga brottmålsförfarandet
överväga införandet av särskilda snabbförfaranden för brottsutredning
och prövning i domstol
föreslå hur en ordning med jourdomstolar kan utformas och överväga om
en sådan bör inrättas.

Utredaren ska särskilt identifiera åtgärder för en snabbare lagföring som kan
genomföras omedelbart och ska i en delredovisning den 1 augusti 2017
lämna förslag på utformningen av ett försöksprojekt för att genomföra dessa.
I övrigt ska uppdraget redovisas den 15 april 2018.

– Den senaste tidens samhällsutveckling har gjort att regeringen ser ett behov
av att utreda hur en snabbare lagföring av brott kan uppnås i de fall det finns
förutsättningar för det. Detta är viktigt för förtroendet för rättsväsendet. En
snabb straffrättslig reaktion kan vara särskilt betydelsefull när det gäller unga
som begår brott och personer som återfaller i brott, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.
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Uppdrag om en snabbare lagföring – med särskilt fokus på unga som begår
brott och personer som återfaller i brott



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nya regler om ombud vid stämma
i kollektiva
förvaltningsorganisationer
Publicerad 12 januari 2017 Uppdaterad 12 januari 2017

Regeringen har i dag, torsdagen den 12 januari 2017,
överlämnat ett förslag till Lagrådet som gör det möjligt
för kollektiva förvaltningsorganisationer att i sina stadgar
begränsa medlemmarnas rätt att företrädas av ombud
vid stämman. De nya reglerna skapar förutsättningar för
en enklare hantering av fullmakter och begränsar också
riskerna för att ombudsrätten missbrukas.
Upphovsmän och andra rättighetshavare överlåter till kollektiva
förvaltningsorganisationer att företräda dem i vissa sammanhang, till
exempel genom att utfärda licenser till användare. Organisationerna är ofta
ekonomiska föreningar som ägs av rättighetshavarna själva. De viktigaste
besluten i en sådan organisation fattas vid stämman, där medlemmarna kan
delta och rösta personligen eller genom ombud.

Till skillnad från i andra föreningar finns i dag inte någon möjlighet att
begränsa medlemmarnas rätt att företrädas av ombud vid stämman. Det
innebär bl.a. att ett och samma ombud kan företräda ett obegränsat antal
medlemmar. Det kan vara betungande för organisationerna att hantera ett
stort antal fullmakter och det finns också en viss risk för att regelverket
missbrukas av den som vill skaffa sig otillbörligt inflytande över
verksamheten.

I lagrådsremissen föreslås därför att det ska vara möjligt att begränsa
ombudsrätten. Organisationerna ska i sina stadgar kunna bestämma vilka
kategorier av personer som får vara ombud och hur många medlemmar ett
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ombud får företräda, under förutsättning att det inte hindrar medlemmarna
från att delta i beslutsfattandet på ett lämpligt och effektivt sätt.
Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 maj 2017.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förbättringar i upphovsrättsliga
ärenden
Publicerad 12 januari 2017 Uppdaterad 12 januari 2017

Regeringen har beslutat om lagrådsremissen Ny lag om
medling i vissa upphovsrättstvister och förenklingar i
upphovsrättslagen. Den nya medlingslagen innebär
ökad rättssäkerhet och förutsebarhet i samband med
medling mellan upphovsmannaorganisationer och de
som använder upphovsrättsligt skyddade verk.
Lagrådsremissen innehåller också förslag som
underlättar för bibliotek i samband med att de tar fram
anpassningar av upphovsrättsligt skyddade verk till
personer med funktionsnedsättning.
Bland annat på arbetsplatser, i skolor, i bibliotek och arkiv finns det ett stort
behov av att kunna använda upphovsrättsligt skyddade verk, till exempel att
kopiera ur böcker och läromedel. Organisationer som företräder upphovsmän
kan ingå avtal som generellt kan reglera rätten att använda verk och vilken
ersättning som enskilda berörda upphovsmän ska få med anledning av
användningen. Om två parter som vill träffa ett sådant viktigt avtal inte kan
komma överens, finns det möjlighet att få till stånd medling mellan parterna.

Den nya lagen om medling i vissa upphovsrättstvister har till syfte att öka
rättssäkerheten och förutsebarheten i samband med sådan medling.
Handläggningen av medlingsärendena flyttas från regeringen till domstol.
Det klargörs också vem som ska kunna utses till medlare och under vilka
förutsättningar medling ska komma i fråga. Enligt förslaget ska domstolen
också bestämma en tidsgräns för när medlingen senast ska vara avslutad.

Dessutom föreslår regeringen att bibliotek inte längre ska behöva inhämta
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något särskilt tillstånd från regeringen för att få anpassa upphovsrättsligt
skyddade verk till personer med funktionsnedsättning, till exempel göra
talböcker till personer med synnedsättning. Det minskar alltså den
administrativa bördan för biblioteken, genom att de inte behöver gå omvägen
via regeringen för att få göra sådana anpassningar.

Lagförslagen föreslås träda i kraft den 1 juli 2017.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ett starkare skydd mot orättvisa
betalningsanmärkningar
Publicerad 12 januari 2017 Uppdaterad 12 januari 2017

Regeringen har i dag beslutat en lagrådsremiss med
förslag för att minska risken för att en privatperson
drabbas av en betalningsanmärkning på grund av en
skuld som han eller hon inte känner till.
Ett krav från staten eller en kommun – avseende till exempel
felparkeringsavgifter eller skatter – kan lämnas till Kronofogdemyndigheten
för indrivning utan att den betalningsskyldige har fått kännedom om
betalningskravet. Det leder till en betalningsanmärkning hos
kreditupplysningsföretagen.

Regeringen föreslår i en lagrådsremiss lagändringar för att minska risken för
att en privatperson drabbas av en betalningsanmärkning med anledning av en
skuld som han eller hon inte känner till. Förslagen innebär att en gäldenär
som betalar sin skuld i samband med att Kronofogdemyndigheten skickar en
underrättelse till honom eller henne inte drabbas av någon betalningsanmärk‐
ning.

– Förslagen ger inte bara ett bättre skydd mot att enskilda drabbas av
orättvisa betalningsanmärkningar. De leder också till att kreditgivarna får
bättre information genom att kreditupplysningarna speglar verklig
betalningsvilja och betalningsförmåga, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den dag som regeringen bestämmer.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skärpta straff för vissa allvarliga
våldsbrott
Publicerad 22 december 2016 Uppdaterad 22 december 2016

Regeringen har i dag beslutat att ett förslag till skärpta
straffskalor för vissa allvarliga våldsbrott ska
överlämnas till Lagrådet för granskning. Förslaget
innebär bland annat att minimistraffen för sex olika
brottstyper höjs.
En straffmätningsreform som beslutades år 2010 syftade till att höja straffen
för allvarliga våldsbrott. Reformen har i de flesta fall fått ett otillräckligt ge‐
nomslag och den lagstiftningsmetod som kom till användning har blivit före‐
mål för kritik. Regeringens förslag innebär att åtgärder nu vidtas för att sä‐
kerställa att syftet med 2010 års reform bättre förverkligas. Dessa åtgärder
består i att straffskalorna skärps för vissa allvarliga våldsbrott.

I lagrådsremissen föreslår regeringen bland annat följande höjningar av
minimistraff:

Minimistraffet för grov misshandel ska höjas från fängelse i ett år till
fängelse i ett år och sex månader. För synnerligen grov misshandel ska
minimistraffet höjas från fängelse i fyra år till fängelse i fem år.
Minimistraffet för grovt rån ska höjas från fängelse i fyra år till fängelse i
fem år.
Minimistraffet för grov utpressning ska höjas från fängelse i ett år till
fängelse i ett år och sex månader.
Minimistraffet för grovt olaga hot ska höjas från fängelse i sex månader
till fängelse i nio månader.
Minimistraffet för grovt olaga tvång ska höjas från fängelse i sex måna‐
der till fängelse i nio månader.
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De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 juli 2017.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Unga dömda ska hållas borta från
droger och kriminalitet
Publicerad 22 december 2016 Uppdaterad 22 december 2016

Unga som begår brott ska få en tydlig reaktion från
samhället som bidrar till att få dem att sluta begå brott.
Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson har i
dag gett en utredare i uppdrag att överväga och föreslå
nya påföljder för unga lagöverträdare.
I uppdraget ingår bland annat att lämna förslag om ungdomsövervakning som
påföljd för unga. Påföljden ska kunna innebära att den dömde ska hålla sig
borta från platser med droger och kriminalitet till exempel på helger och
kvällar. Det ingår i utredarens uppdrag att överväga om kravet ska kunna
övervakas med fotboja. I uppdraget ingår också att överväga om det bör
införas en påföljd som ska kunna väljas istället för böter för unga till exempel
vid upprepad brottslighet.

Uppdraget ska redovisas senast den 15 juni 2017.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag för att säkerställa ett
sammanhållet mottagande med
tidsbegränsade uppehållstillstånd
Publicerad 21 december 2016 Uppdaterad 21 december 2016

Justitiedepartementet remitterar i dag promemorian Ett
sammanhållet mottagande med tidsbegränsade
uppehållstillstånd. Promemorian innehåller förslag som
ska säkerställa ett sammanhållet mottagande när
tidsbegränsade uppehållstillstånd under en period
kommer att vara huvudregel.
Det är viktigt att behålla tydlighet och kontinuitet i mottagandet av
asylsökande och nyanlända. Enskilda får då bättre möjligheter till etablering i
samhälls- och arbetslivet. Kommuner och myndigheter kan undvika kostsam
och ofta onödig administration. Utöver detta innehåller promemorian vissa
förslag för att förbättra Migrationsverkets arbete med mottagande och
återvändande.

Förslagen innebär bland annat:

Personer som har fått uppehållstillstånd och påbörjat sin etablering i
samhället ska inte behöva göra avbrott i den processen och återgå till
mottagandesystemet.
Socialförsäkringsförmåner som till exempel barnbidrag och
bostadsbidrag ska få betalas ut även om det uppstår ett glapp mellan
uppehållstillstånd om personen har ansökt om ett fortsatt
uppehållstillstånd i tid.
Personer med tidsbegränsade uppehållstillstånd ska ha rätt till studiestöd
och studiestöd ska kunna betalas ut även om det uppstår ett glapp mellan
uppehållstillstånd om personen har ansökt om ett fortsatt
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uppehållstillstånd i tid.
Överföringsbeslut enligt Dublinförordningen ska behandlas på samma
sätt som beslut om avvisning och utvisning när det gäller bistånd enligt
lagen om mottagande av asylsökande.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff om regeringens fortsatta
arbete mot organiserad
brottslighet
Publicerad 21 december 2016 Uppdaterad 21 december 2016

I dag, onsdagen den 21 december, presenterar justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Anders Ygeman ytterligare åtgärder för
att bekämpa organiserad brottslighet.

Tid: 21 december 2016 kl. 11.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad, Stockholm
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag om enklare regler för
drönare
Publicerad 20 december 2016 Uppdaterad 20 december 2016

I syfte att förenkla för företagen föreslår
Justitiedepartementet att drönare inte ska omfattas av
kravet på tillstånd i kameraövervakningslagen.
Enskildas personliga integritet ska i stället skyddas av
reglerna i personuppgiftslagen.
Svenska företag ligger i framkant när det gäller utveckling och användning
av fjärrstyrda luftfarkoster, så kallade drönare. Tekniken har många
användningsområden, till exempel inom skogs- och jordbruk,
räddningsarbete och för journalistiska syften. Efter en dom från Högsta
förvaltningsdomstolen i oktober står det klart att det normalt krävs tillstånd
från länsstyrelsen för att använda en drönare som är utrustad med kamera.
Detta riskerar att försvåra samhällsnyttig användning av den nya tekniken
och bli onödigt betungande för en snabbt växande bransch.

Justitiedepartementet föreslår därför att ett särskilt undantag för drönare ska
tas in i kameraövervakningslagen. Förslaget innebär att kravet på tillstånd tas
bort och att enskildas personliga integritet i stället ska skyddas av reglerna i
personuppgiftslagen. Detta betyder att den som använder kamerautrustade
drönare måste vidta åtgärder för att undvika integritetskränkningar, till
exempel genom att se till att användning sker för legitima ändamål och på ett
öppet sätt.

– Med det här förslaget löser vi företagens problem, men ser också till att
enskilda får ett starkt skydd mot integritetskränkande övervakning, säger
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Även privatpersoners användning av drönare omfattas av förslaget, däremot
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ska myndigheterna fortsätta att följa reglerna i kameraövervakningslagen. En
utredning arbetar sedan i november 2015 med en bredare översyn av
kameraövervakningslagen. Utredningen ska lämna sina förslag i juni 2017.

Förslaget skickas nu ut på remiss till mitten av februari och föreslås träda i
kraft den 1 augusti 2017.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Svensk president till EPO:s
besvärskammare
Publicerad 16 december 2016 Uppdaterad 16 december 2016

Den 14 december utnämndes hovrättsrådet och vice
ordförande Carl Josefsson till president för den
europeiska patentorganisationens besvärskammare i
München.
Den europeiska patentorganisationen (EPO) är Europas näst största
internationella organisation med över 7000 anställda från över 30 länder.
EPO spelar en mycket viktig roll för innovation, konkurrenskraft och
ekonomisk tillväxt i hela Europa och har en uppgift att säkra högsta kvalitet i
patentering. Vid EPO finns det europeiska patentverket som prövar och
beviljar europeiska patent. Patentverkets beslut kan överklagas till
besvärskammaren för vilken Carl Josefsson nu blir president.
Besvärskammaren tar emot ca 2 500 nya ärenden per år och meddelar ca 2
300 beslut per år. Vid besvärskammaren tjänstgör ca 200 personer.

Presidentposten är en nyinrättad tjänst föranledd av en strukturell reform av
besvärskammaren som EPO:s medlemsländer enades om i somras.

Både migrations- och justitieministern Morgan Johansson och närings- och
innovationsministern Mikael Damberg gratulerar Josefsson till den nya
posten.

– Utnämningen av Carl Josefsson är en erkänsla för Carl Josefsson och
mycket positivt för Sverige. Carl har ett mycket gott anseende i dessa
sammanhang och kommer att bistå med enorm kompetens, säger Morgan
Johansson.

– Jag är stolt över det förtroende som Carl Josefsson och Sverige ges i och
med denna viktiga utnämning, säger Mikael Damberg.
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Carl Josefsson är sedan 2013 patentdomare och vice ordförande i Patent-
och marknadsöverdomstolen som är en del av Svea hovrätt. Under åren 1998
– 2013 var han anställd i Regeringskansliet med placering i
Justitiedepartementet. Han har mångårig erfarenhet av och varit en av
drivkrafterna i arbetet med att skapa ett enhetligt patentsystem i EU. Med
det nya enhetliga patentsystemet, som förhoppningsvis blir verklighet under
hösten 2017, kommer det bli enklare, billigare och rättssäkrare för innovativa
företag som vill skydda sina investeringar i Europa. Det är det europeiska
patentverket som kommer att ha i uppgift att meddela de nya enhetliga
patenten.

 



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny lagman i Stockholms tingsrätt
Publicerad 14 december 2016 Uppdaterad 14 december 2016

Regeringen har i dag utnämnt lagmannen Gudrun
Antemar till lagman i Stockholms tingsrätt.
Gudrun Antemar är sedan oktober 2013 lagman i Förvaltningsrätten i
Stockholm. Dessförinnan var hon riksrevisor i tre år. Under 2004–2010 var
hon generaldirektör för Ekobrottsmyndigheten. Hon har även arbetat som
chefsjurist på Åklagarmyndigheten och som byråchef på Riksåklagarens
kansli. Hon utnämndes till rådman i Stockholms tingsrätt 1998 och arbetade
dessförinnan som rättssakkunnig och sedermera kansliråd i
Justitiedepartementet.

Gudrun Antemar är och har varit särskild utredare i flera statliga utredningar,
bl.a. i Domarrekryteringsutredningen, Utredningen om
migrationsmottagandet 2015 och Utredningen Integritet och straffskydd.

Gudrun Antemar tillträder som lagman i Stockholms tingsrätt den 1 mars
2017.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff om utredning om
arbetskraftsinvandring
Publicerad 14 december 2016 Uppdaterad 14 december 2016

Torsdagen 15 december tar justitie– och
migrationsminister Morgan Johansson emot
betänkandet Stärkt ställning för arbetskraftsinvandrare
på arbetsmarknaden (SOU 2016:91).

Tid: 15 december 2016 kl. 10.00
Plats: Pressrummet, Rosenbad

Utredningen har haft i uppdrag att undersöka i vilken omfattning
arbetskraftsinvandrare utnyttjas på den svenska arbetsmarknaden och
beskriva utnyttjandets karaktär. Utredningen presenteras på en pressträff i
Rosenbad. Morgan Johansson inleder och är tillgänglig för frågor efteråt.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mark- och miljööverdomstolen får
en utvidgad behörighet att pröva
särskilda rättsmedel
Publicerad 08 december 2016 Uppdaterad 08 december 2016

Regeringen har i dag överlämnat en remiss till Lagrådet
där det b.la. lämnas förslag om Mark- och
miljööverdomstolens behörighet att pröva särskilda
rättsmedel.
I lagrådsremissen föreslås att prövningen i första instans av särskilda
rättsmedel som gäller vissa kommunala beslut ska flyttas från Högsta
domstolen till Mark- och miljööverdomstolen. Det lämnas även förslag om
prövningen av särskilda rättsmedel som gäller de tidigare
fastighetsdomstolarnas avgöranden, gemensam handläggning av mål och
ärenden och sammansättningsregler. Syftet med förslagen är att åstadkomma
en effektivare och mer ändamålsenlig handläggning i mark- och
miljöprocessen.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juni 2017.

Lagrådsremiss: Vissa åtgärder för en effektivare och mer ändamålsenlig
mark- och miljöprocess
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson och Anders
Ygeman till ministerråd
Publicerad 07 december 2016 Uppdaterad 07 december 2016

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Anders Ygeman deltar i EU:s ministerråd
för rättsliga och inrikes frågor (RIF) som hålls i Bryssel
den 8-9 december 2016.
På dagordningen står bland annat migrationsfrågor, reform av det europeiska
asylsystemet, åtgärder för att bekämpa terrorism samt åtgärder för att
bekämpa bedrägerier mot EU-budgeten.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Transporter av frihetsberövade
Publicerad 07 december 2016 Uppdaterad 07 december 2016

För att säkerställa en ändamålsenlig och rättssäker
transportverksamhet och för att renodla polisens
verksamhet föreslår regeringen nya bestämmelser om
Kriminalvårdens rätt att utföra transporter av
frihetsberövade personer åt andra myndigheter.
– Det blir en tydligare ansvarsfördelning mellan polisen och Kriminalvården
när det gäller ansvaret att transportera frihetsberövade personer. Vi gör detta
för att frigöra poliser så att de kan ägna sig åt sina huvuduppgifter, säger
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

En väl fungerande transportverksamhet av frihetsberövade är en viktig
samhällsfunktion. En praxis har utvecklats där Kriminalvården utför
transporter för polisens och andra myndigheters räkning. Det gäller framför
allt transporter i handräckningsärenden av personer som vårdas enligt
lagarna om tvångsvård och transporter enligt utlänningslagen. Detta görs för
att polisen ska kunna ägna sig åt sin kärnverksamhet. Den gällande
ordningen saknar dock uttryckligt stöd i lag vilket riskerar att stå i konflikt
med regeringsformens och Europakonventionens krav på lagstöd för
frihetsberövanden.

Regeringen föreslår därför att Kriminalvården får ett direkt stöd i lag för att
utföra transporter av frihetsberövade personer. Förslagen innebär också en
enklare administrativ ordning genom att myndigheter i
handräckningsärenden gällande en frihetsberövad person ska vända sig
direkt till Kriminalvården med sin begäran om hjälp.

Regeringens förslag innebär bland annat

Kriminalvården ska ansvara för transporter i handräckningsärenden som
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avser frihetsberövade personer och för transporter av frihetsberövade
personer som överlämnas av polisen.
Kriminalvården får möjlighet att göra kroppsvisitation och använda
fängsel vid transporter som utförs åt andra myndigheter.

De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 april 2017.

Prop. 2016/17:57 Transporter av frihetsberövade



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Sveriges alla förskolor får ny
handledning om våld i hemmet
Publicerad 30 november 2016 Uppdaterad 30 november 2016

I dag, onsdagen den 30 november, presenterade
regeringen tillsammans med Brottsoffermyndigheten en
handledning för förskolepersonal om hur man kan
samtala med små barn om brott, känslor och rättigheter.
Presentationen hölls på förskolan Snäckbacken i
Sollentuna tillsammans med en grupp förskolebarn och
deras pedagoger.
Handledningen heter "Liten och trygg" och är framtagen av
Brottsoffermyndigheten på uppdrag av regeringen. Syftet är att förse
förskolepersonal med kunskap om brott mot barn och ge dem stöd i att föra
viktiga samtal om känslor och rättigheter med barn.

− För många barn som inte har det bra är vuxna på förskolan de enda som
kan uppmärksamma och slå larm. Målet med handledningen som nu skickas
ut till alla förskolor i landet är att fler utsatta barn ska få hjälp. Det handlar
om att rusta barn för att kunna och våga berätta om de har blivit utsatta för
våld, säger justitie och migrationsminister Morgan Johansson.

Det finns ett stort mörkertal när det gäller brott mot barn. Personal i
förskolan har, liksom andra yrkesgrupper som möter barn, en skyldighet att
anmäla till socialnämnden om de misstänker att barn far illa.

− Små barn förstår oftast inte att de blivit utsatta för brott och de allra minsta
har inte heller ord för att berätta vad de varit med om. Vi vill att
förskolepersonalen ska våga tänka in våld som en möjlig förklaring till när ett
barn signalerar att det inte har det bra. Därför är det så viktigt att personalen
får kunskap i frågorna, förklarar generaldirektör för Brottsoffermyndigheten
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Annika Öster.

Om handledningen

På handledningens webbplats www.jagvillveta.se/forskola finns filmade
intervjuer med experter, spelfilmer och övningar som ger arbetsgruppen
möjlighet att diskutera barns utsatthet och det ansvar som förskolan har.
Förskolepersonalen får bland annat lära sig mer olika brott som kan drabba
små barn, till exempel misshandel och sexuella övergrepp.

På handledningens webbplats finns också pedagogiska övningar om känslor
och rättigheter som personalen kan göra tillsammans med barnen.
Övningarna utgår från förskolans läroplan och barnkonventionen.

Under december månad kommer handledningen att börja spridas till landets
förskolor via e-post. Förskolorna kommer då också att få ett postutskick med
elva olika känslokort och en affisch, som är utformade av illustratören Stina
Wirsén.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Media inbjuds när Morgan
Johansson och
Brottsoffermyndigheten
presenterar handledning för
samtal med små barn om våld,
känslor och rättigheter
Publicerad 30 november 2016 Uppdaterad 30 november 2016

I dag, den 30 november kl.13.00, presenterar
regeringen tillsammans med Brottsoffermyndigheten en
handledning för förskolepersonal om hur man kan
samtala med små barn om våld, känslor och rättigheter.
Handledningen presenteras av justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och Annika
Öster, GD Brottsoffermyndigheten, på en förskola i
Sollentuna.
Handledningen heter "Liten och trygg" och är framtagen av
Brottsoffermyndigheten på uppdrag av regeringen. Syftet är att förse
förskolepersonal med kunskap om brott mot barn och ge dem stöd i att föra
viktiga samtal om känslor och rättigheter med barn.

Handledningen presenteras inför en grupp förskolebarn och deras pedagoger.
Media inbjuds till presentationen på förskolan, som avslutas med ett
ringsamtal där barnen tillsammans med justitie- och migrationsministern får
testa det nya materialet.
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Vid intresse att närvara, kontakta Adriana Haxhimustafa, pressekreterare hos
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag om att studerande på
gymnasienivå ska kunna få längre
uppehållstillstånd
Publicerad 28 november 2016 Uppdaterad 28 november 2016

Justitiedepartementet remitterar i dag utkast till
lagrådsremiss Uppehållstillstånd för studier på
gymnasial nivå. Utkastet innehåller förslag som
aviserades redan i våras i propositionen om den
tillfälliga lagen och innebär att unga nyanlända som
studerar på gymnasial nivå ska kunna få längre
uppehållstillstånd än vad de annars hade fått.
I utkastet föreslås bland annat att:

den som beviljas ett tidsbegränsat uppehållstillstånd enligt den tillfälliga
lagen, och ensamkommande barn som beviljas ett tidsbegränsat
uppehållstillstånd enligt utlänningslagen på grund av
verkställighetshinder för att det saknas ett ordnat mottagande i
hemlandet, ska kunna få ett uppehållstillstånd med en längre
giltighetstid,
ensamkommande barn som har fått, eller annars skulle få, ett beslut om
av- eller utvisning med uppskjuten verkställighet för att det saknas ett
ordnat mottagande i hemlandet ska kunna få ett uppehållstillstånd för
studier på gymnasial nivå,
när grunden för det tidigare tillståndet har upphört ska den som studerar
och sköter sina studier kunna få ett uppehållstillstånd för studier på
gymnasial nivå för att ha möjlighet att fortsätta sina studier,
det ska vara möjligt för den som har fått ett längre eller ett beviljat
uppehållstillstånd för studier på gymnasial nivå att beviljas ett permanent
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uppehållstillstånd om han eller hon kan försörja sig och
det ska dessutom finnas en möjlighet till en etableringsfas på sex
månader efter studierna då man kan söka arbete.

Författningsändringarna föreslås träda i kraft den 1 juni 2017.

Uppehållstillstånd för studier på gymnasial nivå (utkast till lagrådsremiss)



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ett modernare
utsökningsförfarande
Publicerad 25 november 2016 Uppdaterad 25 november 2016

Utsökningsutredningen har i dag, fredagen den 25
november, överlämnat betänkandet Ett modernare
utsökningsförfarande (SOU 2016:81) till justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.
Uppdraget för utredningen har varit att göra en översyn av utsökningsbalken
och anslutande regler i syfte att modernisera utsökningsrätten. Särskild
utredare har varit Ylva Norling Jönsson, lagman vid Helsingborgs tingsrätt.

De förslag som utredningen lägger fram syftar till ett utsökningsförfarande
som är effektivare, rättssäkrare och modernare. Det sammanlagda resultatet
av indrivningen ska öka samtidigt som parterna och deras familjers behov av
socialt skydd ska tillgodoses av det utsökningsrättsliga regelverket.

För att uppnå detta föreslår utredningen bland annat följande nyheter och
förändringar i utsökningsbalken och anslutande regelverk:

Beräkningen av normal- och förbehållsbelopp ändras så att personer som
har löneutmätning garanteras en skälig levnadsnivå och barnfamiljer får
mer pengar att leva på.
Det ska bli lättare för myndigheter att få exempelvis beslut om
återbetalning av felaktigt utbetalda bidrag verkställda.
Kronofogdemyndigheten får i uppgift att medverka till att parterna
uppnår frivilliga överenskommelser.
Kronofogdemyndigheten får bättre verktyg och tydligare ramar för att
utföra tillgångsutredningar samtidigt som sökandens möjligheter att
påverka tillgångsutredningarna stärks.
Skyldigheten att beakta barnets bästa och proportionalitetsprincipen
lagfästs.
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Ökad samverkan genom systematiskt elektroniskt informationsutbyte
mellan Kronofogdemyndigheten och myndigheter som betalar ut
utmätningsbara ersättningar och bidrag.
Teknikneutrala bestämmelser införs som ger ökade möjligheter till
elektronisk kommunikation mellan Kronofogdemyndigheten och
parterna i utsökningsförfarandet.

– Om förslagen genomförs får vi ett enklare och tydligare regelverk. Den
som vänder sig till Kronofogdemyndigheten ska få så snabb och effektiv
hjälp som möjligt med att driva in sin skuld samtidigt som reglerna garanterar
den enskildes rättssäkerhet, säger utredaren Ylva Norling Jönsson.

SOU 2016:81 Ett modernare utsökningsförfarande



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utbildningsdepartementet

Meddelarskydd för bättre kvalitet i
välfärden
Publicerad 24 november 2016 Uppdaterad 24 november 2016

Regeringen har idag, torsdagen den 24 november,
beslutat en proposition om stärkt meddelarskydd för
anställda med flera i privat bedriven men offentligt
finansierad skola, vård och omsorg som finansieras
med offentliga medel.
– Verksamhet som finansieras av våra gemensamma skattepengar ska vara
trygg och hålla hög kvalitet. Anställda och uppdragstagare måste därför
kunna påtala när de upptäcker missförhållanden, utan att vara rädda för att
drabbas av repressalier. Ett stärkt meddelarskydd bidrar till en sådan
trygghet och förbättrar insynen i verksamheterna, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Förslaget, som bygger på en överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet, innebär att anställda i enskilt bedriven verksamhet inom
skola, vård och omsorg, som till någon del är offentligt finansierad, ska ha
motsvarande rätt som offentligt anställda att lämna ut uppgifter om
verksamheten för publicering i medier som omfattas av
tryckfrihetsförordningen eller yttrandefrihetsgrundlagen, till exempel radio,
tv och tidningar.

– De som jobbar i skolan ska ha rätt att påtala missförhållanden på sin
arbetsplats. Det är en viktig del för att öka insynen i hela skolan. Vi arbetar
vidare med förslag som innebär att offentlighetsprincipen ska gälla alla
skolor, säger utbildningsminister Gustav Fridolin.

Förutom arbetstagare skyddas också uppdragstagare och andra som på
liknande grund deltar i verksamheten.
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Den som bedriver verksamheten förbjuds att efterforska vem som har lämnat
ut uppgifterna och får inte heller utsätta denne för negativa åtgärder, till
exempel avskedande, uppsägning och disciplinpåföljd, på grund av detta.

Skyddet begränsas av de regler om tystnadsplikt som finns på respektive
område. Lagen medför ingen rätt att lämna ut handlingar.

Den föreslagna lagen innehåller bestämmelser om straff för den som ingriper
eller efterforskar i strid med lagen.

Lagen föreslås träda i kraft den 1 april 2017.

Prop. 2016/17:31 Stärkt meddelarskydd för privatanställda i offentligt
finansierad verksamhet



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Makt, mål och myndighet –
feministisk politik för en jämställd
framtid
Publicerad 16 november 2016 Uppdaterad 16 november 2016

Den 16 november presenterade regeringen den
jämställdhetspolitiska skrivelsen Makt, mål och
myndighet – feministisk politik för en jämställd framtid
samt en tioårig nationell strategi för att förebygga och
bekämpa mäns våld mot kvinnor. En av åtgärderna i
strategin är att regeringen avser att ändra i
examensbeskrivningarna i högskoleförordningen för de
utbildningar där det bedöms mest angeläget och där de
studerande i sina framtida yrken kommer att möta
våldsutövare och våldsutsatta.
− Människor som möter våldsutövare och våldsutsatta i sitt yrke måste ha
kunskaper om hur våld kan upptäckas, förebyggas samt vilka insatser som är
effektivast. Därför ska detta ingå i undervisningen vid särskilt relevanta
högskoleutbildningar. Åtgärden är en del av den första långsiktiga nationella
strategin mot mäns våld mot kvinnor i vilken det förebyggande arbetet
prioriteras. Med jämställdhetsskrivelsen växlar regeringen upp för att göra
skillnad i människors liv, säger jämställdhetsminister Åsa Regnér.

−Hedersrelaterade brott är oacceptabla. Fler brott måste upptäckas och mer
måste göras för att lagföra gärningsmännen. Det måste vara tydligt att
samhället ser mycket allvarligt på dessa brott. Vi tillsätter därför en utredning
som ska se över möjligheterna att införa hedersmotiv som en särskild
straffskärpningsgrund, säger justitieminister Morgan Johansson.

https://www.regeringen.se/


−Många, oftast tjejer, begränsas i dag av prestationskrav som skapar
växande psykisk ohälsa. Många, oftast killar, saknar studiemotivation och
tillit till framtiden. De könsstrukturer och normer som hämmar tjejer och
killar måste uppmärksammas och brytas, vi måste stärka ungas självkänsla
och självförtroende för att kunna förbättra skolresultaten. Det är grunden för
regeringens stora investeringar i elevhälsa, specialpedagogiskt stöd och
studie- och yrkesvägledning, säger utbildningsminister Gustav Fridolin.

Ur jämställdhetsskrivelsen presenteras

Skrivelsen, Makt, mål och myndighet – feministisk politik för en jämställd
framtid, består av politiska målsättningar, en organisation för genomförande
och ett system för uppföljning. Dessutom ingår en Nationell strategi med ett
åtgärdsprogram för att förebygga och bekämpa mäns våld mot kvinnor.
Åtgärdsprogrammet gäller 2017-2020. Delar av strategin bygger på en
överenskommelse mellan regeringen och Vänsterpartiet.

Jämställdhetsmyndighet och nationella uppdrag

Regeringen avser att under 2018 inrätta en ny myndighet som ska bidra till
en strategisk sammanhållen och hållbar styrning och ett effektivt
genomförande av jämställdhetspolitiken. Regeringens avsikt att inrätta en
jämställdhetsmyndighet angavs i budgetpropositionen för 2017, som bygger
på en överenskommelse med Vänsterpartiet. Även Vänsterpartiet har varit
angelägna om att inrätta en jämställdhetsmyndighet.

De tre nationella uppdragen om hedersrelaterat våld och förtryck,
prostitution och människohandel för sexuella ändamål samt uppdraget om
stöd till myndigheter (inklusive universitet och högskolor) att
jämställdhetintegrera sina verksamheter blir permanenta.

Två nya delmål för jämställdhetspolitiken

Regeringen inför två nya delmål, jämställd utbildning och jämställd hälsa, för
att ge dessa områden större utrymme i jämställdhetspolitiken.

Fokus på mäns delaktighet och ansvar

För förverkligandet av ett jämställt samhället är mäns delaktighet en
förutsättning. Regeringen avser att genomföra åtgärder för att stärka
jämställdhetsarbetets inriktning mot män och pojkar, bland annat vad gäller
våldsprevention, hälsa och föräldrapenningsuttag.



Strategisk, sammanhållen och långsiktig myndighetsstyrning
Regeringen avser att under mandatperioden analysera i vilka myndigheters
instruktioner det finns ett behov av att stärka kraven på och styrningen av
jämställdhetsintegrering.

Nationell strategi mot mäns våld mot kvinnor

I skrivelsen ingår en tioårig nationell strategi som omfattar mäns våld mot
kvinnor, inklusive hedersrelaterat våld och förtryck samt prostitution och
människohandel för sexuella ändamål. För att stärka förutsättningarna att nå
det jämställdhetspolitiska delmålet att mäns våld mot kvinnor ska upphöra
kommer regeringen särskilt att fokusera på förebyggande insatser.

 



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Pressträff om regeringens framtida
jämställdhetspolitik
Publicerad 16 november 2016 Uppdaterad 16 november 2016

Idag klockan 12.00 presenteras regeringens
jämställdhetsskrivelse vid en pressträff.
Jämställdhetsminister Åsa Regnér, justitieminister
Morgan Johansson och utbildningsminister Gustav
Fridolin deltar.

Tid: 16 november 2016 kl. 12.00 till kl. 13.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson till Helsingfors
för samtal om vidarebosättning
Publicerad 10 november 2016 Uppdaterad 10 november 2016

I dag, torsdagen den 10 november, besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Helsingfors för
att delta i ett rundabordsamtal om vidarebosättning av
flyktingar arrangerat av Europeiska kommissionens
representation i Finland och Finlands
inrikesministerium.
Morgan Johansson kommer att hålla ett anförande samt delta i ett
rundabordssamtal om vidarebosättning som ett sätt att hantera flyktingkrisen.
Samtalet kommer att fokusera på hur EU och EU:s medlemsstater skulle
kunna främja vidarebosättning i dess olika former. Vid samtalet deltar Frans
Timmermans, Europeiska kommissionens första vice ordförande, Paula
Risikko, Finlands inrikesminister samt Jaakko Niinistö, Vandas biträdande
stadsdirektör.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ökad insyn i partiers finansiering –
ett utbyggt regelverk
Publicerad 08 november 2016 Uppdaterad 08 november 2016

Kommittén om insyn i finansiering av partier har i dag,
tisdagen den 8 november, överlämnat betänkandet
Ökad insyn i partiers finansiering- ett utbyggt regelverk
(SOU 2016:74) till justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.
Lagen (2014:105) om insyn i finansiering av partier trädde i kraft den 1 april
2014. Den gäller för partier och valkandidater på central nivå. I samband
med att lagen antogs beslutade riksdagen också om ändringar i lagen
(1972:625) om statligt stöd till politiska partier innebärande att stöd enligt
den lagen enbart betalas till partier som inte har tagit emot anonyma bidrag.
Regeringen aviserade i den proposition som föregick insynslagen att bland
annat frågorna om intäktsredovisning på regional och lokal nivå och om ett
förbud mot anonyma bidrag borde utredas vidare. Direktiv beslutades i juni
2014.

Kommittén består av Marianne Eliason, före detta justitieråd, ordförande,
och 14 ledamöter som företräder riksdagspartierna.

Kommittén föreslår följande

Skyldigheten för partier att årligen till Kammarkollegiet redovisa hur de har
finansierat sin verksamhet utökas till att gälla även för partier och partiers
verksamhet på regional och lokal nivå samt för sidoorganisationer till partier.
Partier som deltar i val till riksdagen, landstingsfullmäktige,
kommunfullmäktige eller Europaparlamentet samt ledamöter och ersättare i
någon av dessa församlingar ska omfattas. Varje ideell förening inom ett
parti eller en sidoorganisation till ett parti samt varje ledamot och ersättare
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ska redovisa sina intäkter. Undantag från kravet på redovisning ska finnas
vid årliga intäkter understigande ett halvt (0,5) prisbasbelopp (22 400 kr för
år 2017) efter vissa avdrag. Vissa ändringar föreslås också i fråga om
redovisningarnas innehåll samt i fråga om tillsyn och sanktioner.

Det ska införas ett förbud för partier och deras sidoorganisationer att ta emot
anonyma bidrag vars värde överstiger en tjugondels (0,05) prisbasbelopp (2
240 kr för år 2017). Förbudet ska också gälla valkandidater, ledamöter och
ersättare för ledamöter. Ett otillåtet anonymt bidrag ska betalas tillbaka till
givaren eller, om så inte kan ske, betalas in till Kammarkollegiet. Det ska inte
längre vara en förutsättning för rätt till statligt partistöd att anonyma bidrag
inte har tagits emot.

Det bör för närvarande inte införas några särskilda regler om insyn eller krav
på samtycke från enskilda medlemmar när det gäller ekonomiskt stöd som
organisationer på arbetsmarknaden lämnar till partier eller valkandidater.

Eftersom lotterilagstiftningen för närvarande är föremål för översyn, finns
det enligt kommitténs bedömning inte anledning att inom ramen för
kommitténs uppdrag utreda vidare om det bör införas en skyldighet för
partier, som bedriver lotteriverksamhet där intäkterna tillfaller partiet, att
informera deltagarna i lotteriet om att intäkterna används på detta sätt.
Vidare saknas tillräckliga skäl för att införa särskilda regler för att förhindra
att lotteriverksamhet används för att kringgå förbudet mot anonyma bidrag.

Kommittén anser inte heller att det för närvarande bör införas någon
redovisningsskyldighet för så kallade särskilda insamlingsorganisationer.

Kommittén är enig i fråga om de författningsförslag som läggs fram i
betänkandet. Två reservationer har gjorts i en fråga där kommitténs majoritet
inte funnit tillräckliga skäl för lagstiftning. Vidare har två särskilda yttranden
fogats till betänkandet.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2018.

SOU 2016:74 Ökad insyn i partiers finansiering – ett utbyggt regelverk



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff när Morgan Johansson
tar emot utredning om ökad insyn i
partiers finansiering
Publicerad 07 november 2016 Uppdaterad 07 november 2016

Tisdagen den 8 november tar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson emot
betänkandet "Ökad insyn i partiers finansiering - ett
utbyggt regelverk" (SOU 2016:74) av Kommittén om
insyn i finansiering av partier.

Tid: 8 november 2016 kl. 14.00
Plats: Pressrummet, Rosenbad

Kl.14.00 presenterar kommitténs ordförande Marianne Eliason, f.d.
justitieråd, och kommittén sina förslag vid en pressträff. Morgan Johansson
inleder pressträffen samt finns tillgänglig efteråt för frågor.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Möjligheten att bevilja
uppehållstillstånd när ett beslut om
avvisning eller utvisning inte kan
verkställas eller har preskriberats
Publicerad 03 november 2016 Uppdaterad 03 november 2016

Regeringen har i dag, torsdagen den 3 november,
beslutat att en särskild utredare ska ges i uppdrag att
undersöka situationer där ett beslut om avvisning eller
utvisning inte kan verkställas på grund av praktiska skäl
utanför den enskildes kontroll.
Utredaren ska bland annat kartlägga förekomsten av situationer där ett beslut
om avvisning eller utvisning inte kan verkställas på grund av praktiska skäl
utanför den enskildes kontroll. Utredaren ska också kartlägga
rättstillämpningen när det gäller Migrationsverkets och domstolarnas
möjlighet att beakta sådana verkställighetshinder i ärenden om
uppehållstillstånd.

Vid behov ska utredaren lämna förslag som syftar till att motverka att
personer som har ansökt om asyl hamnar eller blir kvar i en situation där
deras avlägsnandebeslut inte kan verkställas på grund av praktiska skäl
utanför deras kontroll.

Anna Lundberg, docent i mänskliga rättigheter vid Malmö högskola, tilldelas
uppdraget som särskild utredare. Uppdraget ska redovisas senast den 1
september 2017.

Genom ett tilläggsdirektiv beslutat den 6 juli 2017 förlängs utredningstiden.
Uppdraget ska i stället redovisas den 1 november 2017.
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Dir. 2016:92 Möjligheten att bevilja uppehållstillstånd när ett beslut om
avvisning eller utvisning inte kan verkställas eller har preskriberats

Dir. 2017:83 Tilläggsdirektiv till Utredningen om uppehållstillstånd på grund
av praktiska verkställighetshinder (Ju 2016:21)



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Snabbare omval och förstärkt
skydd för valhemligheten
Publicerad 28 oktober 2016 Uppdaterad 28 oktober 2016

2015 års vallagsutredning har i dag, fredagen den 28
oktober, överlämnat betänkandet Snabbare omval och
förstärkt skydd för valhemligheten (SOU 2016:71) till
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson. Den
särskilda utredaren justitierådet Svante O. Johansson
föreslår i betänkandet regler för ett snabbare
genomförande av ett omval och att skyddet för
valhemligheten ska förstärkas.

Ett omval ska vara ett omval och kunna genomföras
snabbare

Enligt utredningens bedömning bör ett omval vara så likt det ordinarie valet
som det går och genomföras så snabbt som det är praktiskt möjligt och
lämpligt. För att uppnå detta föreslår utredningen vissa nyheter och
förändringar i vallagen:

Ett omval ska hållas så snart som möjligt och senast inom tre månader
från beslutet om omval.
Endast samma partier och kandidater som ställde upp i det ordinarie
valet ska få delta i ett omval.
Handläggningen av överklagade valresultat ska förenklas.

Skyddet för valhemligheten kan förbättras

I dag finns valsedlarna normalt utlagda intill vallokalerna. Det innebär att
väljarna tar valsedlar öppet, utan skydd mot insyn. Denna ordning kan
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utformas så att skyddet för valhemlighet förbättras.

Valsedlarna ska istället tillhandahållas genom att de placeras innanför
valskärmarna. På så vis får väljarna vara i fred både när de tar valsedlar och
vid själva valhandlingen, och valhemligheten ges ett mycket starkt skydd.

SOU 2016:71 Snabbare omval och förstärkt skydd för valhemligheten



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tar emot 2014
års människohandelsutredning
Publicerad 25 oktober 2016 Uppdaterad 25 oktober 2016

Onsdagen den 26 oktober tar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson emot
slutbetänkandet "Ett starkt straffrättsligt skydd mot
människohandel och annat utnyttjande av utsatta
personer" av 2014 års människohandelsutredning.

Tid: 26 oktober 2016 kl. 10.00 till kl. 11.00
Plats: Pressrummet, Rosenbad

Utredningen har undersökt behovet av straffrättsliga åtgärder mot människo‐
handel och exploatering av utsatta personer för bland annat tiggeri.

Efter mottagandet hålls en pressträff där utredaren och chefsrådmannen Nils
Cederstierna deltar tillsammans med Morgan Johansson.

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Transporter av frihetsberövade
Publicerad 19 oktober 2016 Uppdaterad 19 oktober 2016

För att säkerställa en ändamålsenlig och rättssäker
transportverksamhet och för att renodla polisens
verksamhet föreslår regeringen nya bestämmelser om
Kriminalvårdens rätt att utföra transporter av
frihetsberövade personer åt andra myndigheter.
– Det blir en tydligare ansvarsfördelning mellan polisen och Kriminalvården
för ansvaret att transportera frihetsberövade personer. Vi gör detta för att
frigöra poliser så att de kan ägna sig åt sina huvuduppgifter, säger justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson.

En väl fungerande transportverksamhet av frihetsberövade är en viktig
samhällsfunktion. En praxis har utvecklats där Kriminalvården utför
transporter för polisens och andra myndigheters räkning. Det gäller framför
allt transporter i handräckningsärenden av personer som vårdas enligt
lagarna om tvångsvård och transporter enligt utlänningslagen. Detta görs för
att polisen i större utsträckning ska kunna ägna sig åt sin kärnverksamhet.
Den gällande ordningen saknar dock uttryckligt stöd i lag vilket riskerar att
stå i konflikt med regeringsformens och Europakonventionens krav på
lagstöd för frihetsberövanden.

Regeringen föreslår därför att Kriminalvården får ett direkt stöd i lag för att
utföra transporter av frihetsberövade personer. Regeringen föreslår också en
enklare administrativ ordning genom att myndigheter i
handräckningsärenden gällande en frihetsberövad person ska vända sig
direkt till Kriminalvården med sin begäran om hjälp.

Regeringens förslag innebär bland annat följande:

Kriminalvården ska ansvara för transporter i handräckningsärenden som
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avser frihetsberövade personer och för transporter av frihetsberövade
personer som överlämnas av polisen.
Kriminalvården får möjlighet att göra kroppsvisitation och använda
fängsel vid transporter som utförs åt andra myndigheter.

De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 april 2017.

Lagrådsremiss: Transporter av frihetsberövade



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förbättrade arvoden för
nämndemän
Publicerad 19 oktober 2016 Uppdaterad 19 oktober 2016

Regeringen har i dag beslutat att höja nämndemännens
arvoden i två avseenden.
– Nämndemännen gör en stor insats för rättsväsendet och rättssäkerheten.
Det var länge sedan vi höjde ersättningen för det jobb de lägger ner, säger
justitieminister Morgan Johansson

De förordningsändringar som regeringen har beslutat om innebär att
ersättningen till nämndemän förbättras. Nämndemän i tingsrätterna och
hovrätterna får rätt till ersättning för förberedelsearbete med 300 kronor per
dag. Det är samma villkor som sedan tidigare gäller i förvaltningsrätterna och
kammarrätterna. Dessutom får alla nämndemän rätt till ett särskilt arvode om
150 kronor per dag för tjänstgöring efter klockan 16.30.

Det vanliga sammanträdesarvodet reviderades senast 2007. Då höjdes
arvodet för en sammanträdesdag från 300 kronor till 500 kronor. Samtidigt
infördes en särskild arvodesnivå (250 kronor) för nämndemän som under en
sammanträdesdag tjänstgjort kortare tid än tre timmar. 2009 infördes ett
extra arvode om 500 kronor per dag för sammanträde som hålls på helger.

De nya reglerna börjar gälla den 1 januari 2017.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förvaltningsdomstolarna får
hjälpas åt när migrationsmålen
ökar kraftigt
Publicerad 18 oktober 2016 Uppdaterad 18 oktober 2016

Regeringen har i dag, 18 oktober, överlämnat
propositionen "Utökade möjligheter för
migrationsdomstolar att överlämna mål" till riksdagen.
Syftet är att förbättra migrationsdomstolarnas
förutsättningar att hålla nere handläggningstiderna i
migrationsmål.
Förslaget går ut på att migrationsdomstolarna får ökade möjligheter att lämna
över mål till andra förvaltningsdomstolar. Efter förra årets stora mottagande
där 163 000 personer sökte asyl i Sverige har arbetsbördan ökat dramatiskt.

– Migrationsdomstolarna står inför stora utmaningar framöver och det är
viktigt att handläggningstiderna inte blir allt för långa i migrationsmål, säger
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Antalet asylsökande ökade kraftigt under år 2015 och antalet mål till
migrationsdomstolarna har under årets första sju månader ökat med 27
procent jämfört med samma period förra året. Under år 2017 förväntas
migrationsdomstolarna ta emot över 25 000 asylmål jämfört med knappt 7
500 mål under år 2015. Regeringen föreslår därför en tillfällig reglering som
gör det möjligt för migrationsdomstolarna att under tre år få lämna över
migrationsmål och andra mål, till exempel socialförsäkringsmål, till andra
förvaltningsdomstolar som handlägger dessa mål. En förutsättning för att mål
ska få lämnas över är att det inte medför någon avsevärd olägenhet för
någon part.
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– Förra året sökte 163 000 personer asyl i Sverige. Det gör att
migrationsdomstolarna aldrig tidigare har haft en så stor arbetsbörda framför
sig. Det är därför positivt att vi i större utsträckning kan utnyttja
förvaltningsdomstolarnas samlade resurser, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2017, från 1 januari 2020
begränsas möjligheten att lämna över mål till att enbart gälla migrationsmål
mellan migrationsdomstolar.

Prop. 2016/17:27 Utökade möjligheter för migrationsdomstolar att
överlämna mål



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Socialdepartementet

Nya uppdrag till myndigheter för
arbete mot våldsbejakande
extremism
Publicerad 13 oktober 2016 Uppdaterad 13 oktober 2016

Regeringen har i dag beslutat om fyra nya uppdrag till
olika myndigheter för att stärka arbetet mot
våldsbejakande extremism. Berörda myndigheter är
Statens institutionsstyrelse, Kriminalvården,
Barnombudsmannen och Socialstyrelsen. Uppdragen
syftar till att personal som arbetar med riskgrupper ska
få ökad kunskap.
– Det finns inte ett enskilt svar på komplexa samhällsproblem. Alla de som
möter personer i riskzonen att rekryteras in i den våldsbejakande
extremismen måste ha kunskap och praktiska verktyg för att bedriva ett
effektivt förebyggande arbete, säger Alice Bah Kuhnke, kultur- och
demokratiminister.

Uppdragen

Socialstyrelsen
Socialstyrelsen ska fortsatt stödja socialtjänsten i sitt arbete mot
våldsbejakande extremism. Det är angeläget att socialtjänstens personal har
kunskap om hur olika ärenden inom socialtjänsten som rör våldsbejakande
extremism kan hanteras. Inom ramen för uppdraget ska myndigheten också
genomföra en ny kartläggning av socialtjänstens erfarenheter av
våldsbejakande extremism.
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Statens institutionsstyrelse
Statens institutionsstyrelse (SiS) får i uppdrag att fortsätta genomföra insatser
för att stärka det förebyggande arbetet inom de särskilda ungdomshemmen.
Därutöver ska SiS förstärka arbetet med demokrati och mänskliga rättigheter
inom ramen för sin skolverksamhet.

Barnombudsmannen
Barnombudsmannen ska bidra till ökad kunskap om barns erfarenheter av att
vara berörda av problematiken med att personer reser från Sverige till
konfliktområden i terrorismsyfte. Uppdraget syftar till att med utgångspunkt i
barns upplevelser och erfarenheter kunna förebygga att barn far illa.

Kriminalvården
Kriminalvården ska utveckla och långsiktigt förankra arbetet mot
våldsbejakande extremism inom myndigheten. Arbetet ska bygga vidare på
de behov som myndigheten identifierade i sin kartläggning av metoder och
arbetssätt som kan användas för att förebygga våldsbejakande extremism hos
Kriminalvårdens klienter. Under uppdragets genomförande ska ett
jämställdhetsperspektiv beaktas.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Johansson och Ygeman till
ministerråd
Publicerad 12 oktober 2016 Uppdaterad 12 oktober 2016

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Anders Ygeman deltar i EU:s ministerråd
för rättsliga och inrikes frågor (RIF) som hålls i
Luxemburg den 13-14 oktober 2016.
På dagordningen står bland annat migrationsfrågor, en utvärdering av
genomförandet av den europeiska gräns- och kustbevakningen samt det
fortsatta arbetet när det gäller att inrätta Europeiska åklagarmyndigheten.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Stärkt konsumentskydd på
marknaden för snabblån och
andra högkostnadskrediter
Publicerad 12 oktober 2016 Uppdaterad 12 oktober 2016

Ett räntetak för snabblån och andra åtgärder för att
minska risken att konsumenter tar dyra lån som de
sedan inte har råd att betala tillbaka. Det föreslås i dag,
onsdagen den 12 oktober, i betänkandet Stärkt
konsumentskydd på marknaden för
högkostnadskrediter (SOU 2016:68) som överlämnas
till justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.
Utredningen om vissa konsumentkrediter (Ju 2015:04) har haft i uppdrag att
föreslå åtgärder för att åstadkomma en mer ansvarsfull marknad för
konsumentkrediter, i första hand snabblån. De åtgärder som nu föreslås ska
tillsammans leda till ett stärkt konsumentskydd och minskad risk att
konsumenter erbjuds och beviljas lån som de sedan inte klarar av att betala
tillbaka, samt skapa rimligare villkor på marknaden för krediter med höga
kostnader. Denna typ av lån har utredningen valt att kalla för
högkostnadskrediter, och det omfattar bland annat snabblån, som kan ha en
effektiv ränta på flera tusen procent.

Utredningen föreslår bland annat följande åtgärder:

• Ett räntetak och ett kostnadstak ska tillämpas på högkostnadskrediterna. På
så vis ska konsumenten aldrig kunna bli skyldig att betala mer än 100
procent av kreditbeloppet i kostnader till kreditgivaren.

• Krediträntan och dröjsmålsräntan för en högkostnadskredit ska inte få
överstiga 40 procent.
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• Kraven på kreditprövningen ska skärpas.

• Möjligheten att förlänga högkostnadskreditens löptid ska begränsas.

• Konsumenterna ska få en särskild upplysning vid marknadsföring av
högkostnadskrediter som länkar till en myndighets hemsida där mer
information finns om riskerna med att skuldsätta sig och möjligheterna att få
hjälp med ekonomiska problem eller att se över sin ekonomi.

• Det införs en särskild bestämmelse om att marknadsföring av alla slags
konsumentkrediter ska vara måttfull, eftersom dagens kreditmarknad innebär
generella risker för överskuldsättning och skuldproblematik.

— Frågor om konsumenters överskuldsättning har hög prioritet för
regeringen. Utredningens förslag är därför viktiga i arbetet med att stärka
konsumentskyddet och minska risken för att en konsument hamnar i en
skuldsituation som han eller hon inte kan ta sig ur, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

— Snabblån och andra högkostnadskrediter tas av konsumenter som löper
större risk än andra att hamna i en situation där de inte kan betala tillbaka
sina lån. De får betala högre kostnader för krediter än andra konsumenter
eftersom de ofta saknar andra möjligheter att låna, till exempel. på en vanlig
bank eller genom att använda ett kreditkort. Den fria prissättningen har lett
till orimliga villkor och en riskfylld utlåning och vår målsättning har varit att
komma till rätta med dessa konsumentskyddsproblem, säger utredaren och
riksdagsledamoten Johan Löfstrand (s).

Utredningen föreslår att åtgärderna ska träda i kraft den 1 juli 2018.

SOU 2016:68 Stärkt konsumentskydd på marknaden för högkostnadskrediter



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tar emot
utredning om stärkt
konsumentskydd
Publicerad 11 oktober 2016 Uppdaterad 11 oktober 2016

Onsdag den 12 oktober tar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson emot
utredningsbetänkandet Stärkt konsumentskydd på
marknaden för högkostnadskrediter.
Utredningen har haft uppdraget att föreslå åtgärder för att åstadkomma en
mer ansvarsfull marknad för konsumentkrediter. Utredningens uppdrag har
omfattat att utreda och överväga olika åtgärder som kan leda till ett stärkt
konsumentskydd och minska risken för att överskuldsättning.

Efter mottagandet hålls en pressträff där utredaren Johan Löfstrand deltar
tillsammans med Morgan Johansson.

Tid och plats

Tid: 12 oktober, kl.13.30

Plats: Lilla pressrummet, Rosenbad

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nu genomförs EU:s omarbetade
asylprocedurdirektiv
Publicerad 06 oktober 2016 Uppdaterad 06 oktober 2016

Regeringen har i dag, torsdagen den 6 oktober, beslutat
om en proposition med de sista lagändringar som
behövs för att genomföra EU:s omarbetade
asylprocedurdirektiv.
Syftet med direktivet är att se till att alla medlemsstater i EU behandlar
asylansökningar på liknande sätt. Direktivet ska se till att beslut om skydd
fattas snabbare, är mer rättvisa och håller högre kvalitet.

Den svenska lagstiftningen ligger redan till stora delar på den nivå som
direktivet kräver. Men på vissa områden måste svensk lag kompletteras för
att Sverige fullt ut ska leva upp till direktivets krav:

Om Migrationsverket har fattat beslut om avvisning med omedelbar
verkställighet och beslutet överklagas ska migrationsdomstolen pröva om
verkställigheten ska avbrytas tills vidare. Beslutet om avvisning får då
inte verkställas innan prövningen har gjorts. Samma sak ska gälla om ett
beslut att inte bevilja ny prövning överklagas och frågan om ny prövning
inte har avgjorts tidigare. I dag avbryts verkställigheten inte om beslutet
överklagas.
Den asylsökande har rätt att få ett offentligt biträde om Migrationsverket
beslutar att inte bevilja en ny prövning efter att ett beslut har
överklagats. Detta gäller om den som överklagar befinner sig i Sverige
och det inte är uppenbart att överklagandet inte kommer att bifallas. I
dag finns inte någon sådan rätt till offentligt biträde.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2017.

Prop. 2016/17:17 Genomförande av det omarbetade asylprocedurdirektivet
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning om tillsyn av
personuppgiftsbehandling
överlämnad
Publicerad 04 oktober 2016 Uppdaterad 04 oktober 2016

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson har
idag mottagit betänkandet Ett samlat ansvar för tillsynen
över den personliga integriteten från Utredningen om
tillsynen över den personliga integriteten. Utredningen
har letts av justitiekansler Anna Skarhed och har haft i
uppdrag att kartlägga dagens tillsyn över behandling av
personuppgifter och att utreda om tillsynen över
personuppgiftsbehandling helt eller delvis kan samlas
hos en myndighet.
– Vår kartläggning visar att tillsynen redan i dag i mycket hög grad är samlad
hos en myndighet, Datainspektionen, som också har ett övergripande ansvar
när det gäller skyddet för den personliga integriteten. Det är inte möjligt och
vore inte heller lämpligt att härutöver samla all tillsyn hos en myndighet, och
det skulle heller inte stärka skyddet för enskildas integritet, säger utredaren
Anna Skarhed.

Utöver Datainspektionen utövar en handfull myndigheter tillsyn över sådan
personuppgiftsbehandling som förekommer i vissa särskilda verksamheter.
Utredningen har identifierat vissa problem i gränsdragningen mellan
Datainspektionen och några av de andra myndigheter som också har ett
tillsynsansvar. De föreslår därför att tillsynsansvaret för bestämmelserna om
personuppgiftsbehandling i abonnentförteckningar och vid användningen av
så kallade cookies överförs från Post- och telestyrelsen till Datainspektionen,
samt att endast Datainspektionen i fortsättningen ska utöva tillsyn över
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Polismyndighetens personuppgiftsbehandling i den brottsbekämpande
verksamheten. Utredaren menar att detta skulle göra tillsynen mer
ändamålsenligt utformad och att skyddet för den personliga integriteten
skulle stärkas.

– Vi kommer nu att skicka utredningens resultat på remiss och därefter få
återkomma med hur vi går vidare med förslagen, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson

Utredningen har även lämnat ett par förslag som innebär anpassningar av
tillsynen till den EU-rättsliga dataskyddsreformen som börjar gälla 2018.

SOU 2016:65 Ett samlat ansvar för tillsyn över den personliga integriteten



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Sexualbrottskommittén
överlämnar slutsatser till Morgan
Johansson
Publicerad 04 oktober 2016 Uppdaterad 04 oktober 2016

Onsdagen den 5 oktober tar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson emot
sexualbrottskommitténs utredning. Kommittén har haft i
uppdrag att bland annat göra en översyn av
våldtäktsbrottet samt granska och analysera hur
våldtäktsärenden hanteras av rättsväsendet.

Tid: 5 oktober 2016 kl. 10.30
Plats: Pressrummet, Rosenbad

I samband med överlämningen inbjuds media till en pressträff.

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Falska polisbilar ska bort från
gatorna
Publicerad 01 oktober 2016 Uppdaterad 01 oktober 2016

Allmänheten ska kunna lita på att de polisbilar de ser på
gatorna är riktiga polisbilar som körs av riktiga poliser.
Regeringen har därför beslutat om en proposition med
förslag som ska sätta stopp för användningen av falska
polisbilar.
Förslaget innebär att polisens heraldiska vapen och ordet polis bara ska få
användas på riktiga polisfordon, om inte ägaren skaffat ett särskilt tillstånd.
Om en fordonsägare använder något av de skyddade kännetecknen utan
tillstånd ska polisen kunna förelägga ägaren att avlägsna dem från bilen. Ett
sådant krav ska få förenas med vite.

– Det finns flera exempel där kriminella personer kört omkring i falska
polisbilar. Allmänheten ska alltid kunna lita på att bara riktiga poliser kör
polisfordon och därför är det viktigt att få det här förslaget på plats snabbt,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Den nya lagen föreslås träda i kraft den 1 januari 2017.

Prop. 2016/17:18 Falska polisbilar
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag om åldersbedömning
tidigare i asylprocessen
Publicerad 23 september 2016 Uppdaterad 23 september 2016

Justitiedepartementet remitterar i dag
departementspromemorian Åldersbedömning tidigare i
asylprocessen. Promemorian innehåller förslag till
ändringar i utlänningslagen som innebär att
Migrationsverket ska bedöma en utlännings ålder
tidigare i asylprocessen än vad som görs i dag.
– Förslaget att en åldersbedömning ska göras tidigare i asylprocessen är
viktigt utifrån såväl ett barnrättsperspektiv som ur ett ekonomiskt perspektiv,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

I promemorian föreslås bland annat att:

Migrationsverket ska så snart som möjligt efter asylansökan göra en
åldersbedömning och fatta ett tillfälligt beslut om ett ensamkommande
barns ålder, om det finns skäl att ifrågasätta att sökanden är under 18 år,
men det samtidigt inte är uppenbart att han eller hon är vuxen.
Den sökande ska erbjudas att genomgå en medicinsk åldersbedömning
innan Migrationsverket fattar ett tillfälligt beslut om att han eller hon ska
anses ha fyllt 18 år.
Det tillfälliga beslutet om ålder ska kunna överklagas till domstol.
Migrationsverket ska informera den sökande om att konsekvensen av att
ett nekat samtycke till medicinsk åldersbedömning utan godtagbar
anledning, kan bli att han eller hon bedöms ha fyllt 18 år.

Författningsändringarna föreslås träda i kraft den 1 maj 2017

Ds 2016:37 Åldersbedömning tidigare i asylprocessen
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Framtidsfullmakter så någon
annan kan ta beslut åt dig i
framtiden
Publicerad 23 september 2016 Uppdaterad 23 september 2016

Regeringen har beslutat om lagrådsremissen
Framtidsfullmakter – en ny form av ställföreträdarskap
för vuxna. Framtidsfullmakter ger den enskilda möjlighet
att utse någon att sköta ens angelägenheter när du inte
längre kan göra det själv. Lagrådsremissen innehåller
också förslag om behörighetsregler för anhöriga.
– En framtidsfullmakt stärker din rätt att själv bestämma vem som får fatta
beslut åt dig senare i livet, när du inte längre själv har möjlighet, säger
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Många drabbas förr eller senare i livet av sjukdom, exempelvis demens, som
gör det svårt ta hand om sig själv och sin ekonomi. Behovet av hjälp ökar
med allt fler äldre i befolkningen. Framtidsfullmakter är ett alternativ till god
man och förvaltare och ett komplement till vanliga fullmakter.
Framtidsfullmakten innebär att när du är frisk och vid dina sinnes fulla bruk
kan bestämma vem som ska ta beslut åt dig när du själv inte längre kan det.

En framtidsfullmakt är en fullmakt för en annan person att ha hand om
fullmaktsgivarens personliga eller ekonomiska angelägenheter när denne inte
längre kan det själv. Fullmaktshavaren avgör när fullmakten träder i kraft
men det ska också finnas en möjlighet att få frågan prövad i domstol.
Fullmaktshavaren ska ha en plikt att vara lojal mot och samråda med
fullmaktsgivaren, som också ska få utse en särskild granskare. Granskaren
och överförmyndaren ska ha rätt att begära redovisning av uppdraget och få
agera om fullmaktshavaren till exempel missbrukar sitt förtroende.
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Dessutom lägger regeringen ett förslag om anhörigbehörighet som innebär att
anhöriga får vidta vardagliga rättshandlingar för den enskildes räkning när
han eller hon inte längre kan ha hand om sina ekonomiska angelägenheter.
Förslaget skapar en rättslig ram för sådana åtgärder som många anhöriga
redan i dag utför.

De nya reglerna om framtidsfullmakter och anhörigbehörighet föreslås träda
i kraft den 1 juli 2017.

Lagrådsremiss:Framtidsfullmakter – en ny form av ställföreträdarskap för
vuxna



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förvaltningsdomstolarna får
hjälpas åt när migrationsmålen
ökar kraftigt
Publicerad 22 september 2016 Uppdaterad 22 september 2016

Regeringen har i dag beslutat lagrådsremissen Utökade
möjligheter för migrationsdomstolar att överlämna mål.
Syftet är att förbättra migrationsdomstolarnas
förutsättningar att hålla nere handläggningstiderna i
migrationsmål. Förslaget går ut på att
migrationsdomstolarna får ökade möjligheter att lämna
över mål till andra förvaltningsdomstolar. Efter förra
årets stora mottagande där 163 000 personer sökte asyl
i Sverige har arbetsbördan ökat dramatiskt.
– Migrationsdomstolarna står inför stora utmaningar framöver och det är
viktigt att handläggningstiderna inte blir allt för långa i migrationsmål, säger
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Antalet asylsökande ökade kraftigt under år 2015 och antalet mål till
migrationsdomstolarna har under årets första sju månader ökat med 27
procent jämfört med samma period förra året. Under år 2017 förväntas
migrationsdomstolarna ta emot över 25 000 asylmål jämfört med knappt 7
500 mål under år 2015. Regeringen föreslår därför en tillfällig reglering som
gör det möjligt för migrationsdomstolarna att under tre år få lämna över
migrationsmål och andra mål, t.ex. socialförsäkringsmål, till andra
förvaltningsdomstolar som handlägger dessa mål. En förutsättning för att mål
ska få lämnas över är att det inte medför någon avsevärd olägenhet för
någon part.
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– Förra året sökte 163 000 personer asyl i Sverige. Det gör att
migrationsdomstolarna aldrig tidigare har haft en så stor arbetsbörda framför
sig. Det är därför positivt att vi i större utsträckning kan utnyttja
förvaltningsdomstolarnas samlade resurser, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2017, från 1 januari 2020
begränsas möjligheten att lämna över mål till att enbart gälla migrationsmål
mellan migrationsdomstolar.

Lagrådsremiss: Utökade möjligheter för migrationsdomstolar att överlämna
mål



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff om återvändande med
Ygeman och Johansson
Publicerad 22 september 2016 Uppdaterad 22 september 2016

Idag torsdag den 22 september 13:30 håller justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Anders Ygeman en pressträff för att
presentera nya åtgärder i regeringens arbete med ett
bättre fungerande återvändande.

Tid: 22 september 2016 kl. 13.30
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Ribbenvik vikarierande
chef för Migrationsverket
Publicerad 19 september 2016 Uppdaterad 19 september 2016

Regeringen har i dag beslutat att utse Mikael Ribbenvik
till vikarierande generaldirektör och chef för
Migrationsverket fr.o.m. den 20 september 2016 tills
vidare, dock längst till dess att en ny generaldirektör har
utsetts.
Mikael Ribbenvik är för närvarande operativ chef vid Migrationsverket.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mediegrundlagskommittén
överlämnar sitt betänkande
Publicerad 15 september 2016 Uppdaterad 15 september 2016

I dag, torsdagen den 15 september, tog justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson emot
betänkandet Ändrade mediegrundlagar (SOU 2016:58)
av Mediegrundlagskommittén. Kommittén har haft i
uppdrag att i vissa avseenden se över
tryckfrihetsförordningen (TF) och
yttrandefrihetsgrundlagen (YGL).
Kommittén föreslår omfattande förändringar av språket och strukturen i TF
och YGL för att grundlagarna ska bli så lätta att förstå och tillämpa som
möjligt.

Grundlagsskyddet för publiceringar på internet ses över

Bland annat föreslår kommittén att reglerna om utgivarens ansvar ändras så
att huvudregeln blir att utgivaren inte ansvarar för material som har funnits
på till exempel en dagstidnings webbplats mer än ett år. Ett annat förslag
innebär att grundlagsskyddet enligt YGL kan bestå även om den som driver
en webbplats inte har skiljt redaktionellt material från externt material
(användarkommentarer, länkar). Man föreslår även att reglerna för e-böcker
och ljudböcker ändras så att författaren för den tryckta boken under vissa
förutsättningar även ansvarar för den digitala versionen.

Vissa söktjänster på nätet, som avser känsliga personuppgifter och uppgifter
om lagöverträdelser, ska enligt förslaget inte omfattas av YGL om
uppgifterna är tillgängliga på ett sätt som innebär särskilda risker för intrång i
de registrerades personliga integritet.
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Ett annat förslag gäller att det införs möjligheter att lämna så kallat
internationellt rättsligt bistånd när TF och YGL är tillämpliga. Detta kan till
exempel innebära att ett förhör hålls med en misstänkt eller ett vittne efter
att en utländsk åklagarmyndighet begärt det. Ett sådant bistånd får inte
lämnas om det strider mot svenska allmänna rättsprinciper på det tryck- och
yttrandefrihetsrättsliga området.

Kommittén föreslår vidare en ny reglering av krav på varningstexter och
annan produktinformation på exempelvis förpackningar som omfattas av TF.
Förslaget innehåller även vissa uttalanden om så kallade neutrala
tobaksförpackningar.

På TV-området föreslås det bli möjligt att för så kallad beställ-TV ställa krav
på att europeiska produktioner ska främjas samt krav på tillgänglighet
(textning, tolkning, med mera).

SOU 2016:58 Ändrade mediegrundlagar



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mediegrundlagskommittén
överlämnar betänkande
Publicerad 14 september 2016 Uppdaterad 14 september 2016

Torsdagen den 15 september tar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson emot
betänkandet ”Ändrade mediegrundlagar” (SOU
2016:58) av Mediegrundlagskommittén.
Kl.13.30 presenterar justitierådet Anders Eka och kommittén sina förslag vid
en pressträff. Morgan Johansson inleder pressträffen samt finns tillgänglig
efteråt för frågor.

Tid och plats

Tid: Torsdagen den 15 september, kl. 13.30
Plats: Pressrummet, Rosenbad, Stockholm

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nordiskt ministermöte om
migration
Publicerad 07 september 2016 Uppdaterad 07 september 2016

Den 8-9 september tar justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson emot sina nordiska ministerkollegor
i Lund för ett möte om flyktingsituationen i de nordiska
länderna. I samband med mötet hålls en pressträff.

Tid: 9 september 2016 kl. 12.30
Plats: Rådhuset (Knutsalen), Lund

Syftet med mötet är att ge en lägesuppdatering av flyktingsituationen i de
nordiska länderna samt diskutera nordiskt samarbete i ljuset av gemensamma
utmaningar. På dagordningen står bland annat inre gränskontroller och
Schengensamarbetet, reviderad Dublinförordning och överföringar till
Ungern, återvändandefrågor och åldersbedömningar.

Vid mötet deltar justitie- och migrationsminister Morgan Johansson, Finlands
inrikesminister Paula Risikko, Norges invandrings- och integrationsminister
Sylvi Listhaug, Danmarks utlännings-, integrations- och bostadsminister
Inger Støjberg, samt Islands statssekreterare vid Inrikesministeriet
Ragnhildur Hjaltadóttir.

Media är välkomna till en pressträff fredag 9 september kl. 12.30 i Rådhuset
(Knutsalen). Samtliga länders representanter deltar vid pressträffen.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag om anpassning av
domstolsdatalagen till EU:s nya
dataskyddsförordning
Publicerad 07 september 2016 Uppdaterad 07 september 2016

Justitieminister Morgan Johansson har beslutat att ge
kammarrättslagmannen Peder Liljeqvist i uppdrag att
lämna förslag på de ändringar som behövs i bland
annat domstolsdatalagen med anledning av EU:s
dataskyddsförordning. Uppdraget ska redovisas den 8
maj 2017.
EU har antagit en förordning om skydd för fysiska personer med avseende
på behandling av personuppgifter. Förordningen är direkt tillämplig i EU:s
medlemsstater och ska börja tillämpas den 25 maj 2018.

Domstolarnas behandling av personuppgifter i den rättskipande och
rättsvårdande verksamheten regleras i domstolsdatalagen. Regeringen har
tillsatt en utredning med uppdrag att föreslå de anpassningar och
kompletterande författningsbestämmelser på generell nivå som
dataskyddsförordningen ger anledning till (dir. 2016:15). I det uppdraget
ingår inte att se över eller lämna förslag på ändringar i domstolsdatalagen.
Det finns därför behov av en närmare analys av vilka bestämmelser som
behövs för att komplettera dataskyddsförordningen i regleringen av
domstolarnas personuppgiftsbehandling.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen tillsätter utredning för
att stärka integriteten i
Rättsmedicinalverkets verksamhet
Publicerad 06 september 2016 Uppdaterad 06 september 2016

Regeringen beslutade den 1 september 2016 att tillsätta
en utredning för att stärka integriteten i
Rättsmedicinalverkets verksamhet.
Utredningen ska föreslå hur regelverket för Rättsmedicinalverket ska
anpassas så att verksamheten kan bedrivas effektivt och med stor hänsyn
tagen till människors integritet. Utredningen ska bland annat ta ställning till
om det ska införas en särskild personuppgiftsreglering för
Rättsmedicinalverket. Den ska också se över myndighetens möjligheter att
hämta in uppgifter i den rättspsykiatriska undersökningsverksamheten och
analysera hur Rättsmedicinalverkets hantering av humanbiologiskt material
bör se ut.

Sigurd Heuman, som i dag är ordförande i Säkerhets- och
integritetsskyddsnämnden, har åtagit sig uppdraget som särskild utredare.
Uppdraget ska redovisas senast den 31 oktober 2017.

Dir. 2016:75 Stärkt integritet i Rättsmedicinalverkets verksamhet
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressinbjudan: Morgan
Johansson besöker konferensen
Sverige mot narkotika 2016 i
Gävle
Publicerad 05 september 2016 Uppdaterad 05 september 2016

Onsdagen den 7 september besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Gävle för att
delta i en samtalspanel vid konferensen Sverige mot
narkotika 2016.
Sverige mot narkotika 2016 är en konferens för engagerade i
narkotikafrågan: myndigheter, organisationer, folkrörelser och allmänheten.
Konferensens fokus är visionen om ett narkotikafritt samhälle, och
programmet består av såväl föreläsningar som workshops.

Onsdagen den 7 september 10.00 invigs konferensen i foajén på
Gavlerinken.

Därefter, kl.10.30-12.00, deltar justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson i ett panelsamtal tillsammans med Lina Pastorek
(Regeringskansliet, Socialdepartementet), Torbjörn Brekke (direktör för
Hälso- och omsorgsdepartementet i Norge), Therese Mattsson
(generaltulldirektör på Tullverket), Mona-Mari Arvidsdotter (t.f. chef UC
Öst, Nationella operativa avdelningen, Polisen) samt Linda Nilsson
(generalsekreterare Word Federation Against Drugs).

Ca kl.12.00 är Morgan Johansson tillgänglig för media, i foajén på
Gavlerinken.
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Tid och plats

Tid: Onsdagen den 7 september, kl.12.00

Plats: Gavlerinken, Gavlehovsvägen 13, Gävle



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inslussgrupper – en ny modell för
samverkan kring
återfallsförebyggande insatser
Publicerad 02 september 2016 Uppdaterad 02 september 2016

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson har
gett generaldirektören Anne Holm Gulati i uppdrag att
lämna förslag på en modell för lokal samverkan för att
förebygga återfall i brott, s.k. inslussgrupper.
Återfall i brott förorsakar stora kostnader för samhället och lidande för
enskilda. Att förebygga återfall är därför högt prioriterat av regeringen. Flera
åtgärder har redan vidtagits, bl.a. har Kriminalvården getts i uppdrag att
utveckla och förstärka insatserna för utslussning.

– Med det här uppdraget tar vi ännu ett viktigt steg för att slussa in
människor som har avtjänat ett fängelsestraff till samhället. Genom att ge
människor förutsättningar att lämna ett kriminellt liv bakom sig ökar vi
tryggheten och minskar brottsligheten, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson

Forskning visar att flera faktorer har betydelse för risken för återfall.
Förutom att förändra kriminella attityder och värderingar handlar det bl.a.
om möjligheterna att kunna försörja sig genom arbete, vara fri från missbruk,
ha en egen bostad, ha en utbildning och få tillgång till psykiatrisk vård. Det
är många olika samhällssektorer som har ansvar och möjlighet att göra
viktiga insatser inom dessa områden.

För att underlätta för människor att lämna ett liv i kriminalitet behöver
samhällets resurser användas mer effektivt. Utredaren ska därför lämna
förslag på en modell för lokal samverkan för att förebygga återfall i brott,
s.k. inslussgrupper. Samverkan ska tydligt fokusera på individens behov och
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förutsättningar men också baseras på var och en av de inblandade aktörernas
roller och kärnuppdrag. Modellen, som aviserades av statsministern
tillsammans med regeringens långsiktiga reformprogram för minskad
segregation, ska vara möjlig att pröva i form av en pilot under 2017.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning om de nya EU-reglerna
om bodelning
Publicerad 02 september 2016 Uppdaterad 02 september 2016

Regeringen har beslutat om direktiv till en utredning om
EU:s nya regler om bodelning mellan makar och
registrerade partner.
Det blir allt vanligare att personer ingår äktenskap eller registrerar
partnerskap med en person som bor i ett annat land eller att makarna eller
partnerna har egendom i olika länder. Utan internationella
överenskommelser om makars och registrerade partners
förmögenhetsförhållanden tillämpar varje land sina egna regler. Det kan gälla
regler om vilken domstol som kan pröva en tvist, om vilket lands lag som ska
tillämpas och om hur en utländsk dom kan erkännas och verkställas. Om en
bodelning eller någon annan fråga som rör makarnas eller partnernas
förmögenhetsförhållanden har anknytning till olika länder, kan det leda till
praktiska och juridiska svårigheter. EU har därför inom ramen för ett
fördjupat samarbete antagit två förordningar med internationellt privat- och
processrättsliga regler om makars och registrerade partners
förmögenhetsförhållanden.

Regeringen har beslutat att en särskild utredare ska analysera EU-
förordningarna och lämna förslag till de författningsändringar och andra
åtgärder som förordningarna ger anledning till.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 oktober 2017.

Dir. 2016:74 EU-bodelning
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utbildningsdepartementet

Meddelarskydd för bättre kvalitet i
välfärden
Publicerad 01 september 2016 Uppdaterad 01 september 2016

Regeringen föreslår i en lagrådsremiss att anställda
m.fl. i privat bedriven men offentligt finansierad skola,
vård och omsorg ska få ett stärkt meddelarskydd.
Förslaget bygger på en överenskommelse mellan
regeringen och Vänsterpartiet.
– Verksamhet som finansieras av våra gemensamma skattepengar ska vara
trygg och hålla hög kvalitet. Anställda och uppdragstagare måste därför
kunna påtala när de upptäcker missförhållanden, utan att vara rädda för att
drabbas av repressalier. Ett stärkt meddelarskydd bidrar till en sådan
trygghet och förbättrar insynen i verksamheterna, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Förslaget innebär att anställda i enskilt bedriven verksamhet inom skola,
vård och omsorg, som till någon del är offentligt finansierad, ska ha
motsvarande rätt som offentligt anställda att lämna ut uppgifter om
verksamheten för publicering i medier som omfattas av
tryckfrihetsförordningen eller yttrandefrihetsgrundlagen, t.ex. radio, tv och
tidningar.

– De som jobbar i skolan ska ha rätt att påtala missförhållanden på sin
arbetsplats. Det är en viktig del för att öka insynen i hela skolan. Vi arbetar
vidare med förslag som innebär att offentlighetsprincipen ska gälla alla
skolor, säger utbildningsminister Gustav Fridolin.

Förutom arbetstagare skyddas också uppdragstagare och andra som på
liknande grund deltar i verksamheten.
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Den som bedriver verksamheten förbjuds att efterforska vem som har lämnat
ut uppgifterna och får inte heller utsätta denne för negativa åtgärder, t.ex.
avskedande, uppsägning och disciplinpåföljd, på grund av detta.

Skyddet begränsas av de regler om tystnadsplikt som finns på respektive
område. Lagen medför ingen rätt att lämna ut handlingar.

Den föreslagna lagen innehåller bestämmelser om straff för den som ingriper
eller efterforskar i strid med lagen,

Lagen föreslås träda i kraft den 1 april 2017.

Regeringen avser att återkomma med en lagrådsremiss under 2017 med
förslag om införande av offentlighetsprincipen och meddelarskydd i privat
bedriven verksamhet inom skolväsendet, som så långt möjligt motsvarar den
som gäller för kommunala huvudmän.

Lagrådsremiss: Stärkt meddelarskydd för privatanställda i offentligt
finansierad verksamhet



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Stärkt skydd på bolånemarknaden
Publicerad 20 juli 2016 Uppdaterad 20 juli 2016

Regeringen har beslutat om en proposition med förslag
till nya regler som syftar till att stärka konsumentskyddet
på bolånemarknaden.
– De nya reglerna kommer att leda till en mer transparent och välfungerande
bolånemarknad, säger justitieminister Morgan Johansson.

Förslagen i propositionen bygger till stor del på EU:s så kallade
bolånedirektiv från 2014 och syftar till att stärka konsumenternas ställning
och främja en välfungerande bolånemarknad.

– Nu stärker vi konsumentens makt i en köpsituation som för många av oss
är den enskilt viktigaste ekonomiska affären i livet, säger finansmarknads-
och konsumentminister Per Bolund.

Förslagen innebär bland annat följande.

Utökade krav på information från näringsidkaren till konsumenten, bland
annat vid marknadsföring.
Konsumenten ska få bättre insyn i hur bolåneräntan bestäms.
Konsumenten ska få minst sju dagars betänketid för att fundera på
erbjudandet om bostadskredit.
Näringsidkaren ska som huvudregel inte kunna kräva att konsumenten
köper även andra finansiella tjänster eller produkter för att få en
bostadskredit.
Konsumenten ska få skydd mot ökade kostnader på grund av
valutakursförändringar (till exempel på grund av att krediten betalas i
svenska kronor men konsumenten får sin inkomst i euro).
Näringsidkaren ska diskutera amortering med konsumenten och lämna
ett förslag till amorteringsplan.
Näringsidkare som lämnar eller förmedlar bostadskrediter ska behöva
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tillstånd och stå under tillsyn och ha personal med tillräcklig kunskap
och kompetens.
Bara de som har rätt att driva verksamhet med bostadskrediter ska som
huvudregel ha rätt att lämna råd om bostadskrediter. Det införs också
skärpta regler för sådan rådgivning, bland annat får en rådgivare som
kallar sig oberoende inte ta emot ersättning från någon annan än
konsumenten.
Inte heller en oberoende kreditförmedlare ska få ta emot ersättning från
någon annan än konsumenten.
Det upprättas ett system för gränsöverskridande tillsyn inom EES. Bland
annat ska svenska och utländska tillsynsmyndigheter samarbeta och
utbyta information.

Regeringen föreslår att de nya reglerna ska träda i kraft den 1 januari 2017.

Prop. 2015/16:197 Stärkt konsumentskydd på bolånemarknaden



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johanssons engagemang
i Almedalen 2016
Publicerad 01 juli 2016 Uppdaterad 01 juli 2016

Den 4-6 juli deltar Morgan Johansson vid ett flertal
seminarier, paneldebatter, möten och samtal på
Almedalsveckan i Visby.
Nedan följer ett urval av arrangemang där Morgan Johansson medverkar:

Seminarium om avhoppare från kriminella grupper

Tid: Måndag 4 juli kl.10.30-11.30

Plats: Almedalsbiblioteket, Cramérgatan 5, lokal E31

Arrangör: Brottsförebyggande rådet

"Heta stolen" om den tillfälliga lagen

Tid: Måndag 4 juli kl.12.15-13.00

Plats: "Migrationsplatsen", Strandvägen/Hamngatan H524

Arrangör: Migrationsverket 

Seminarium om människovärde och flyktingpolitik

Tid: Tisdagen 5 juli, kl.11.00-12.15

Plats: Vårdklockans kyrka, Adelsgatan 43

Arrangör: Sveriges Kristna Råd 
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Samtal om makt och jämställdhet

Tid: Tisdagen 5 juli kl.14.00-14.30

Plats: Sal B24, Uppsala universitet Campus Gotland, Cramérgatan

Arrangör: Unizon 

Seminarium om mottagande av nyanlända

Tid: Tisdagen 5 juli, kl.15.00-15.45

Plats: Kilgränd 1 (bakom Donners)

Arrangör: Trelleborg kommun 

Samtal i Domkyrkan

Tid: Tisdagen 5 juli kl.22.00-23.15

Plats: Domkyrkan

Arrangör: Svenska Kyrkan 



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag att förbättra tillsynen av
gode män och förvaltare
Publicerad 01 juli 2016 Uppdaterad 01 juli 2016

Regeringen har gett ett uppdrag till sju länsstyrelser att
förbättra tillsynen och stödet till gode män och
överförmyndare.
En viktig del i det svenska välfärdssamhället är att de personer som på grund
av sjukdom eller hög ålder inte klarar av att sköta sina egna angelägenheter
får hjälp med detta. I sådana fall fyller systemet med gode män och
förvaltare en viktig funktion genom att personer i alla delar av samhället
agerar ställföreträdare för den enskilde och gör en insats för en
medmänniska.

På senaste tiden har det uppdagats brister i länsstyrelsernas och
överförmyndarnas tillsyn när det gäller gode män och förvaltare. Regeringen
ger därför länsstyrelserna i uppdrag att vidta de åtgärder som är nödvändiga
för att tillsynen ska bli bättre, effektivare och enhetligare. I uppdraget ingår
att ta ställning till hur länsstyrelsernas granskning av överförmyndarna kan
utvecklas och få bättre genomslag. Länsstyrelserna ska också utveckla
kunskapsöverföringen till överförmyndarna och arbeta förebyggande.

– Det är oacceptabelt om vissa gode män och förvaltare kan missbruka sin
ställning utan att samhället ingriper. Därför måste tillsynen stärkas, säger
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson i en kommentar.

Uppdraget ska redovisas till regeringen senast den 1 september 2017. Det ska
genomföras i dialog med Sveriges Kommuner och Landsting

Regeringsuppdrag: Uppdrag till länsstyrelserna att förbättra tillsynen över
och stödet till överförmyndarna
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Artikel: Morgan Johansson efterlyser bättre tillsyn rörande gode män och
förvaltare



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny kammarrättspresident i
Kammarrätten i Jönköping
Publicerad 30 juni 2016 Uppdaterad 30 juni 2016

Regeringen har i dag utnämnt förhandlingschefen
Monica Dahlbom till kammarrättspresident i
Kammarrätten i Jönköping.
Monica Dahlbom är sedan år 2009 förhandlingschef vid Arbetsgivarverket.
Dessförinnan var hon kammarrättslagman i Kammarrätten i Jönköping i sex
månader. Under åren 1999–2009 arbetade hon vid Domstolsverket, bl.a. som
chefsjurist, chef för personalavdelningen och tf. generaldirektör. Hon har
även varit rådman i dåvarande Länsrätten i Skåne län och har arbetat i
Finansdepartementet.

Monica Dahlbom har varit expert i flera statliga utredningar och har
erfarenhet från styrelsearbete i flera organisationer.

Monica Dahlbom tillträder som kammarrättspresident den 1 november 2016.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Nytt ersättningssystem för
mottagandet av ensamkommande
barn och unga
Publicerad 23 juni 2016 Uppdaterad 23 juni 2016

Regeringen har gett Migrationsverket i uppdrag att
skyndsamt vidta åtgärder för att underlätta införandet av
ett nytt ersättningssystem för mottagandet av
ensamkommande barn och unga den 1 januari 2017.
Regeringen aviserade i vårpropositionen 2016 att man avsåg att återkomma
med förslag för att förenkla regelverket, förbättra kommunernas
planeringsförutsättningar, minska den administrativa bördan och öka
kostnadseffektiviteten. En promemoria som beskriver ett nytt
ersättningssystem för statlig ersättning till kommunerna för mottagandet av
ensamkommande barn och unga har skickats ut på remiss tillsammans med
en inbjudan till hearing som ska äga rum den 24 augusti.

För att det nya ersättningssystemet ska kunna träda i kraft som planerat
behöver det nuvarande systemet med överenskommelser om platser för
mottagande avvecklas. Migrationsverket får därför i uppdrag att säga upp
samtliga överenskommelser om platser för mottagande av ensamkommande
barn. Vidare ska Migrationsverket säkerställa att det finns ett fungerande it-
system för det nya ersättningssystemet på plats den 1 januari 2017.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Falska polisbilar ska bort från
gatorna
Publicerad 22 juni 2016 Uppdaterad 22 juni 2016

Allmänheten ska kunna lita på att det som ser ut som en
polisbil också är det. Regeringen har därför i dag
beslutat om en lagrådsremiss med förslag som ska
sätta stopp för användningen av falska polisbilar.
Förslaget innebär att polisens heraldiska vapen och ordet polis bara ska få
användas på riktiga polisfordon, om inte ägaren skaffat ett särskilt tillstånd.
Om en fordonsägare använder något av de skyddade kännetecknen utan
tillstånd ska polisen kunna förelägga ägaren att avlägsna dem. Ett sådant
föreläggande ska få förenas med vite.

– Det finns flera exempel där personer, ibland med kriminell bakgrund, kört
omkring i falska polisbilar. Vi måste se till att allmänheten kan lita på att bara
riktiga poliser kör polisfordon och därför är det viktigt att få det här förslaget
på plats snabbt, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Den nya lagen föreslås träda i kraft den 1 januari 2017.

Lagrådsremiss: Falska polisbilar
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ökad insyn i hur stora företag
arbetar med hållbarhet och
mångfald
Publicerad 21 juni 2016 Uppdaterad 21 juni 2016

Fler stora svenska företag ska rapportera hur de arbetar
med hållbarhet och mångfald. Det föreslår regeringen i
en proposition.
Förslagen i propositionen Företagens rapportering om hållbarhet och
mångfaldspolicy bygger på nya enhetliga krav inom EU.

– När företag lämnar information om hur de arbetar med hållbarhetsfrågor
ökar möjligheterna både för företagen själva och för andra att hantera
företagens påverkan på samhället. Större men proportionerliga krav på insyn
i företagens hållbarhetsarbete ökar möjligheterna för investerare,
konsumenter och andra att fatta informerade beslut om vilka företag de vill
investera i eller handla med, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.

I propositionen föreslås att stora företag ska upprätta en hållbarhetsrapport
med upplysningar om hur de arbetar med till exempel miljö, mänskliga
rättigheter och anti-korruption. I rapporten ska företaget beskriva bland
annat sin policy för hållbarhetsfrågor och de väsentliga risker som är
kopplade till verksamheten. Om företaget inte tillämpar någon policy i en
eller flera hållbarhetsfrågor, ska det framgå varför. Även vissa koncerner ska
rapportera om hållbarhet.

– De nya reglerna gäller Sveriges största företag, ofta med fler än 250
anställda. En uppskattning är att omkring 1 600 företag berörs av förslaget.
Många av dem driver redan i dag ett aktivt hållbarhetsarbete och är med och
bidrar till en mer hållbar utveckling, fortsätter Morgan Johansson.
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I propositionen föreslås också att stora noterade bolag i sin
bolagsstyrningsrapport ska upplysa om den mångfaldspolicy som tillämpas
för sammansättningen i styrelsen. Det kan gälla exempelvis ålder, kön och
yrkesbakgrund hos styrelsemedlemmarna. Uppskattningsvis är det cirka 50
bolag som berörs.

Regeringen föreslår att de nya reglerna ska börja tillämpas för
räkenskapsåret 2017.

Prop. 2015/16:193 Företagens rapportering om hållbarhet och
mångfaldspolicy



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Stärkt straffrättsligt skydd mot
sexköp av barn och vuxna
Publicerad 16 juni 2016 Uppdaterad 16 juni 2016

I dag, torsdagen den 16 juni, har 2014 års
människohandelsutredning överlämnat ett
delbetänkande till justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.
Utredningen Ett starkt straffrättsligt skydd mot köp av sexuell tjänst och
utnyttjande av barn genom köp av sexuell handling, m.m. (SOU 2016:42) har
undersökt om det finns behov av åtgärder för att säkerställa ett starkt
straffrättsligt skydd mot köp av sexuell tjänst och köp av sexuell handling av
barn. Utredningen har även utvärderat hur oaktsamhetskravet för
gärningsmän beträffande brottsoffrets ålder tillämpas när ett sexualbrott
begåtts mot ett barn (6 kap. 13 § brottsbalken).

Utredaren lämnar en rad förslag:

Brottet köp av sexuell tjänst ska gradindelas. För brott av normalgraden
ska straffet vara böter eller fängelse i högst sex månader och för grovt
brott fängelse i högst ett år. När det bedöms om brottet är grovt ska
hänsyn tas till om den som utfört den sexuella tjänsten befunnit sig i en
utsatt situation eller om gärningen annars varit av hänsynslös art.
Bedömningen av straffvärdet vid allvarliga fall av köp av sexuell tjänst
ska på så vis bli mer nyanserad. Det blir även tydligare att försvårande
omständigheter ska beaktas. Syftet är att bland annat träffa situationer
där den som säljer sexuella tjänster är offer för människohandel eller
annan liknande organiserad brottslighet.
Utredningen bedömer att det inte bör vara möjligt att döma en person i
Sverige för ett sexköp som denne begått i ett land där köp av sexuell
tjänst inte är kriminaliserat. I enlighet med sitt uppdrag presenterar ändå
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utredningen ett förslag där köp av sexuell tjänst läggs till listan av brott
som undantas från kravet på dubbel straffbarhet.
Straffet för brottet köp av sexuell handling av barn ska skärpas och
gradindelas. För brott av normalgraden ska straffet vara fängelse i högst
två år och för grovt brott fängelse i lägst sex månader och högst i fyra år.
Böter ska utgå ur straffskalan. Syftet med detta är att straffet för köp av
sexuell handling av barn ska återspegla brottets allvar.
Brottet köp av sexuell handling av barn ska byta namn till utnyttjande av
barn genom köp av sexuell handling. Detta markerar skillnaden mellan
att köpa sexuella handlingar av en vuxen och av ett barn.
Aktsamhetskravet för en gärningsman beträffande brottsoffrets ålder vid
sexualbrott mot barn (6 kap. 13 § brottsbalken) ska tydliggöras och
skärpas. Syftet är att prövningen av gärningsmannens oaktsamhet ska bli
mer enhetlig.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2017.

Utredningens arbete med frågor om människohandel och exploatering av
utsatta personer för till exempel tvångsarbete eller tiggeri fortsätter och
slutligt betänkande redovisas senast den 18 oktober 2016. Särskild utredare
har varit chefsrådmannen Nils Cederstierna.

SOU 2016:42 Ett starkt straffrättsligt skydd mot köp av sexuell tjänst och
utnyttjande av barn genom köp av sexuell handling, m.m.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En ny lag om personnamn
Publicerad 16 juni 2016 Uppdaterad 16 juni 2016

Regeringen har i dag, torsdagen den 16 juni, fattat
beslut om en proposition med förslag om en ny lag om
personnamn.
Den nuvarande namnlagen har varit i kraft i över 30 år. Lagen har kritiserats
under en längre tid, bland annat för att den begränsar enskildas möjligheter
att fritt välja namn. Den nya lagen syftar till att stärka enskildas möjligheter
att själva välja sitt namn, att göra lagstiftningen mer tillgänglig för den
enskilde och att förenkla hanteringen av namnärenden.

Lagen innebär bland annat att

Alla efternamn ska förvärvas genom ansökan. Automatiska förvärv av
efternamn genom födelsen och adoption avskaffas.
Det ska finnas många möjliga efternamn att förvärva, bland annat ska de
vanligaste efternamnen i Sverige bli fria för alla. Det ska också bli
möjligt med ett dubbelt efternamn.
Det ska inte längre vara möjligt att ta nya mellannamn, men den som
redan har ett mellannamn får behålla det.
Det ska bli enklare att byta förnamn och efternamn.
Hindren mot att ändra förnamn och efternamn flera gånger tas bort.
Skatteverket ska bli ensam namnmyndighet.

Den nya lagen föreslås träda i kraft den 1 juli 2017.

– Ett namn ger individen en identitet och en möjlighet att visa samhörighet
med en viss familj och släkt. Regeringen presenterar nu förslag till en ny,
modern lag som stärker människors möjligheter att välja sina namn och som
ger familjer bättre förutsättningar att uppnå den namngemenskap de önskar,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.
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Prop. 2015/16:180 En ny lag om personnamn



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag till ny straffbestämmelse
om deltagande i en väpnad
konflikt för en terroristorganisation
Publicerad 15 juni 2016 Uppdaterad 15 juni 2016

Nu föreslås en ny straffbestämmelse om deltagande i
stridsrelaterad verksamhet i en väpnad konflikt
utomlands till stöd för en terroristorganisation. Förslaget
överlämnades i dag, onsdagen den 15 juni, till justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson.
Förslaget, som presenteras i betänkandet Straffrättsliga åtgärder mot
deltagande i en väpnad konflikt till stöd för en terroristorganisation (SOU
2016:40), syftar till att förebygga och förhindra terrorism.

Utredningen konstaterar att den som deltar i en väpnad konflikt utomlands
för en terroristorganisation redan i dag kan bestraffas i mycket stor
utsträckning. Samtidigt finns det typer av deltagande som i dag inte är
kriminaliserat. Exempel är materielvård, transport och underhåll eller
matlagning som bidrar till organisationens förmåga att delta i en väpnad
konflikt och begå allvarliga brott. Mot den bakgrunden lämnar utredningen
förslag till en utvidgning av det straffbara området.

– Det är fullständigt oacceptabelt att svenska medborgare reser utomlands
och strider för terroristorganisationer. Nu föreslås det att det straffbara
området utvidgas när man deltar i en väpnad konflikt till stöd för en
terroristorganisation. Det fortsatta arbetet med detta förslag har hög prioritet
för regeringen, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Utredningen har också övervägt om straffbestämmelsen om olovlig värvning
bör förändras, samt om det finns ett behov av lagändringar för att Sverige
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ska kunna tillträda två FN-konventioner på terrorismområdet.

Utredningen föreslår bland annat följande:

En ny straffbestämmelse om deltagande i stridsrelaterad verksamhet i en
väpnad konflikt utomlands till stöd för en terroristorganisation.
En utvidgning av straffansvaret för resor i terrorismsyfte, finansiering av
sådana resor och rekrytering till deltagande i stridsrelaterad verksamhet.
En utvidgning av straffansvaret för olovlig värvning.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2017.

SOU 2016:40 Straffrättsliga åtgärder mot deltagande i en väpnad konflikt till
stöd för en terroristorganisation



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Påminnelse om pressträff
utredningen om skydd mot köp av
sexuella tjänster och utnyttjande
av barn
Publicerad 14 juni 2016 Uppdaterad 16 juni 2016

Torsdagen den 16 juni överlämnas betänkandet ”Ett
starkt straffrättsligt skydd mot köp av sexuell tjänst och
utnyttjande av barn genom köp av sexuell handling,
m.m.” (SOU 2016:42) till justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Tid: 16 juni 2016 kl. 13.30
Plats: Pressrummet, Rosenbad, Stockholm

Kl.13.30 håller den särskilde utredaren Nils Cederstierna, expeditionschef
och numera chefsrådman, en pressträff där 2014 års
människohandelsutredning presenterar sina förslag.

För kännedom är justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
förhindrad att delta vid pressträffen.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny lag om kollektiv förvaltning av
upphovsrätt
Publicerad 14 juni 2016 Uppdaterad 14 juni 2016

Regeringen har beslutat en proposition med förslag till
en ny lag om kollektiv förvaltning av upphovsrätt. Den
nya lagen genomför ett EU-direktiv och syftar till att
säkerställa en välfungerande kollektiv förvaltning av
upphovsrätt och att skapa bättre förutsättningar för
gränsöverskridande licensiering av musik.
– Sverige är framgångsrikt när det gäller kulturell och kreativ verksamhet.
För svenska upphovsmän och företag som använder upphovsrättsligt skyddat
material i sin verksamhet är det angeläget att den kollektiva förvaltningen
fungerar väl inom hela EU. Det är därför glädjande att vi nu får ett
gemensamt och tydligt regelverk för förvaltningen, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

I dag förvaltas upphovsrätt ofta av organisationer som företräder ett stort
antal upphovsmän. Copyswede och STIM är exempel på sådana
organisationer. Organisationerna ingår avtal med innehållsleverantörer och
andra som vill använda upphovsrättsligt skyddat material och fördelar sedan
ersättningen till upphovsmännen.

Förvaltningen har hittills sett olika ut i olika medlemsstater. Därför har EU
tagit fram ett direktiv som reglerar vad som ska gälla för organisationernas
verksamhet och med detta behövs en ny lag i Sverige. I den nya lagen finns
bland annat bestämmelser om;

Förutsättningarna för att bli medlem i en kollektiv
förvaltningsorganisation och vilket inflytande medlemmar ska ha.
Hur organisationerna får hantera ersättning till rättighetshavare.
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Hur villkor i licensavtal med användare får utformas.

Patent- och registreringsverket föreslås ansvara för tillsynen över att
bestämmelserna i lagen följs. Den nya lagen föreslås träda i kraft den 1
januari 2017.

Prop. 2015/16:181 Kollektiv förvaltning av upphovsrätt



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
integrationsprojekt i Fisksätra
Publicerad 14 juni 2016 Uppdaterad 14 juni 2016

Den 15 juni besöker justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson Fisksätra i Nacka kommun, för att ta
del av arbetet med bostäder, integration och samverkan
över religionsgränserna.
Kl.10.00 Morgan Johansson visas runt i bostadsområdet Fisksätra av bland
annat Christel Armstrong Darvik, koncernchef för Stena Fastigheter, som
berättar om arbetet i miljonprogrammen och vilka utmaningar de möter där.

Kl. 10.15 Morgan Johansson besöker Källan – Fisksätra Råd och Stödcenter
som hjälper personer att orientera sig socialt, existentiellt, kulturellt och
religiöst i det svenska samhället. Verksamhetens anställda har religiös,
språklig och mångkulturell kompetens, och erbjuder samtalsstöd och praktisk
hjälp i kontakter med myndigheter och andra organisationer. Här möter han
Pernilla Landin, socionom och diakon i Svenska kyrkan, Wafaa Rahbi,
muslim och socialpedagog från Stadsmissionen samt Sisela Abelli, jurist vid
Stadsmissionen.

Vid besöket träffar Morgan Johansson även imamen Awad Olwan från
verksamheten Guds hus, som är ett samarbete mellan tre trossamfund
(muslimer, katoliker och protestanter) i Fisksätra. Han delar med sig av sina
erfarenheter av områdets utmaningar och samverkan över
religionsgränserna, i anknytning till fredsprojektet Guds hus.

Kl.11.50 Morgan Johansson och övriga medverkande är tillgängliga för
press. Det finns även möjlighet för press att delta vid besöket i sin helhet.
Vid intresse kontakta Morgan Johanssons pressekreterare.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nytt terrorismdirektiv utreds
Publicerad 10 juni 2016 Uppdaterad 10 juni 2016

Inom EU pågår förhandlingar om ett straffrättsligt
terrorismdirektiv. Regeringen ger redan nu en särskild
utredare i uppdrag att börja förbereda de lagändringar
som direktivet kommer att kräva.
Ett direktiv om bekämpande av terrorism förhandlas för närvarande inom
EU. Sverige har i EU:s ministerråd ställt sig bakom ett skärpt straffrättsligt
regelverk mot terrorism. Mycket av den kriminalisering som kommer att
krävas finns redan i Sverige, bland annat de bestämmelser om terrorismresor
och finansiering av terrorismresor som gäller sedan den 1 april 2016 (se prop.
2015/16:78, Ett särskilt straffansvar för resor i terrorismsyfte).

Direktivet väntas dock innehålla flera viktiga nyheter, bland annat följande:

Terroristbrottet moderniseras – vissa angrepp mot informationssystem (i
svensk rätt till exempel grovt dataintrång) läggs till bland de brott som kan
utgöra terroristbrott. Kriminaliseringen av terrorismfinansiering utvidgas –
den ska gälla i förhållande till fler terrorismrelaterade brott och det blir
således straffbart att exempelvis finansiera terrorismutbildning.

Innan direktivet kan antas återstår förhandlingar med Europaparlamentet.
Regeringen har dock redan i dag beslutat ett uppdrag att påbörja
genomförandet av direktivet i svensk rätt. Uppdraget ges till den sittande
utredningen om genomförande av vissa straffrättsliga åtaganden för att
förhindra och bekämpa terrorism (särskild utredare Lars Werkström,
rättschef vid Åklagarmyndigheten).

– Det rör sig om viktig lagstiftning och det är angeläget att den kan börja
gälla så snart som möjligt, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.

https://www.regeringen.se/


Utredningen ska redovisa det nya uppdraget senast den 31 januari 2017.

Dir. 2016:46 Tilläggsdirektiv till Utredningen om genomförande av vissa
straffrättsliga åtaganden för att förhindra och bekämpa terrorism (Ju
2014:26)



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson diskuterar
stärkt tillsyn av gode män
Publicerad 07 juni 2016 Uppdaterad 07 juni 2016

Onsdag 8 juni träffar justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson Sveriges kommuner och landsting
(SKL) och länsstyrelserna för att diskutera den
bristande tillsynen av gode män.

Tid: 8 juni 2016 kl. 14.30
Plats: Strömsalen, Rosenbad

I en serie reportage i media har det framkommit hur vissa gode män runt om
i landet allvarligt missköter sina uppdrag utan att överförmyndare eller
länsstyrelser reagerar. Gode män ska se till att samhällets mest utsatta
medborgare får sina rättigheter tillgodosedda och därför är det särskilt
allvarligt när systemet inte fungerar.

Onsdagen den 8 juni träffar Morgan Johansson därför representanter från
SKL och ansvariga länsstyrelser för att diskutera problemet och hur det bäst
kan lösas.

Mötet sker på Rosenbad mellan 13.00-14.30 och Morgan Johansson finns
tillgänglig för media efteråt.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med
Integritetskommittén
Publicerad 03 juni 2016 Uppdaterad 03 juni 2016

Tisdagen den 7 juni överlämnar Integritetskommittén
sitt delbetänkande ”Hur står det till med den personliga
integriteten?” till justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.

Tid: 7 juni 2016 kl. 14.00
Plats: Pressrummet, Rosenbad, Stockholm

Överlämnandet följs av en pressträff kl.14.00 med Integritetskommittén, där
ordförande Göran Gräslund presenterar kommitténs kartläggning av faktiska
och potentiella integritetsrisker i samhället.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny hovrättspresident i Göta
hovrätt
Publicerad 02 juni 2016 Uppdaterad 02 juni 2016

Regeringen har i dag utnämnt lagmannen Charlotte
Brokelind till hovrättspresident i Göta hovrätt.
Charlotte Brokelind är sedan år 2009 lagman i Jönköpings tingsrätt och chef
för Hyres- och arrendenämnden i Jönköping. Dessförinnan var hon lagman i
Eksjö tingsrätt. Under åren 2001–2006 arbetade hon vid Domstolsverket,
inledningsvis som chefsjurist och därefter som chef för
utvecklingsavdelningen. Hon har även varit rådman i Jönköpings tingsrätt.

Charlotte Brokelind var särskild utredare i Utredningen om hyres- och
arrendetvister och har varit svensk representant i Europarådets rådgivande
domarkommitté.

Charlotte Brokelind tillträder som hovrättspresident den 1 augusti 2016.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med Morgan Johansson
och EU-kommissionens förste vice
ordförande Frans Timmermans
Publicerad 01 juni 2016 Uppdaterad 01 juni 2016

EU-kommissionens förste vice ordförande Frans
Timmermans besöker Stockholm den 2-3 juni för att
föra en medborgardialog om EU:s framtid.
På torsdagen den 2 juni tar Morgan Johansson emot Frans Timmermans för
ett samtal om migrationssituationen, samarbete på EU-nivå, frågor rörande
omfördelning samt genomförandet av överenskommelsen mellan EU och
Turkiet.

Efter mötet hålls en gemensam pressträff kl.17.45.

Tid och plats

Tid: Torsdagen den 2 juni, kl.17.45
Plats: Bella Venezia, Rosenbad, Stockholm

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ett förbättrat digitalt bemötande av
brottsutsatta
Publicerad 30 maj 2016 Uppdaterad 30 maj 2016

Regeringen ger Brottsoffermyndigheten i uppdrag att
utreda hur digitala tjänster kan användas för att öka
service och stöd till brottsutsatta.
Den som blir utsatt för ett brott hamnar ofta i en svår och ovan situation där
många upplever att de inte får tillräcklig information. Ibland fördröjs viktig
information och i vissa fall nås den brottsutsatte av informationen på ett
mindre bra sätt. Digitala tjänster kan användas i högre grad för att ge den
brottsutsatte tillgänglig, snabb och säker information var han eller hon än
befinner sig.

Brottsoffermyndigheten ska därför utreda:

hur säker digital e-post kan användas i kommunikationen med
brottsutsatta,
hur digitala tjänster kan göra det möjligt att följa hur det egna ärendet
fortskrider, samt
hur den myndighetsgemensamma webbinformationen kan utvecklas.

Myndigheten kan även föreslå andra åtgärder som leder till ett förbättrat
digitalt bemötande av brottsutsatta.

Uppdraget kommer att redovisas senast den 31 maj 2017.

Regeringsuppdrag: Uppdrag om ett bättre digitalt bemötande av brottsutsatta
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag om stärkt
konsumentskydd på
personförsäkringsmarknaden
Publicerad 27 maj 2016 Uppdaterad 27 maj 2016

I dag, fredagen den 27 maj, tog justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson emot
betänkandet Rätten till en personförsäkring – ett stärkt
konsumentskydd (SOU 2016:37) av Utredningen om
rätten till en personförsäkring.
Utredningen har kartlagt och analyserat hur försäkringsbolagen praktiskt
tillämpar rätten att teckna en personförsäkring. Denna rättighet kallas
kontraheringsplikt och infördes 2006.

Kontraheringsplikten innebär att ett försäkringsbolag som huvudregel är
skyldigt att ingå avtal om en försäkring med den som så önskar. En sådan
skyldighet är ovanlig i svensk avtalsrätt. Utgångspunkten är annars att alla
själva kan välja vem de vill ingå avtal med. Kontraheringsplikten kan
beskrivas som ett förbud mot att neka någon att ingå eller förnya en
försäkring utan saklig grund.

Kontraheringsplikten gäller för alla individuella personförsäkringar som
tecknas hos ett försäkringsbolag för en enskild person, så som sjuk-,
olycksfalls- och livförsäkringar. Lagstiftningen innebär att ett
försäkringsbolag bara får neka någon att teckna en personförsäkring om det
finns särskilda skäl för det, exempelvis på grund av hälsotillståndet hos den
som ska försäkras. Regleringen syftar främst till att underlätta för personer
med funktionsnedsättning eller nedsatt hälsa att kunna få teckna en
personförsäkring.
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En vanlig form av individuell personförsäkring är barnförsäkring.
Utredningens kartläggning visar att de flesta som ansöker om en sådan
försäkring också får sin ansökan beviljad. Samtidigt bedömer utredningen att
försäkringsbolagen inte lever upp till lagens krav i sin hantering av
försäkringsansökningar, delvis beroende på att lagstiftningen är oklar.
Slutsatsen är därför att konsumentskyddet på området behöver stärkas.

Utredningen föreslår bland annat att:

Det ska bli tydligare i lagstiftningen att beslutet att neka någon en
personförsäkring ska baseras på en individuell bedömning av
hälsotillståndet hos sökanden.
Det är försäkringsbolagets ansvar att ta reda på de hälsouppgifter som
behövs för att bedöma om en personförsäkring kan nekas eller ej.
Det ska bli tydligare i lagstiftningen att ett försäkringsbolag som nekar
någon en personförsäkring måste kunna visa att beslutet har grundats på
ett beslutsunderlag av hög kvalitet.
Försäkringsbolagen ska ha en lagstadgad skyldighet att motivera sina
beslut om de nekar en konsument att teckna en försäkring, samt
informera konsumenten om hur sådana beslut kan överprövas.
Försäkringsbranschen bör vidta ett antal självregleringsåtgärder.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juni 2017.

– De förslag som utredningen lämnar kommer att underlätta för den som vill
teckna en personförsäkring att ta till vara sina rättigheter samtidigt som
reglerna blir lättare att använda för försäkringsbolagen. Nu får vi se vad
remissinstanserna säger, men det är viktigt att vi har bra regler på det här
området och att konsumenternas ställning stärks, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

SOU 2016:37 Rätten till en personförsäkring – ett stärkt konsumentskydd



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Stärkt skydd på bolånemarknaden
Publicerad 27 maj 2016 Uppdaterad 27 maj 2016

Regeringen har beslutat om en lagrådsremiss med
förslag till nya regler som syftar till att stärka
konsumentskyddet på bolånemarknaden.
– De nya reglerna kommer att leda till en mer transparent och välfungerande
bolånemarknad, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Förslagen i lagrådsremissen bygger till stor del på EU:s så kallade
bolånedirektiv från 2014 och kommer bland annat att innebära att betänketid
införs för erbjudande om bostadskredit, utökade krav på information till
konsumenten och bättre insyn i hur bolåneräntan bestäms.

– Nu stärker vi konsumentens makt i en köpsituation som för många av oss
är den enskilt viktigaste ekonomiska affären i livet, säger finansmarknads-
och konsumentminister Per Bolund.

Förslagen i korthet:

Utökade krav på information från näringsidkaren till konsumenten, bland
annat vid marknadsföring.
Konsumenten ska få bättre insyn i hur bolåneräntan bestäms.
Konsumenten ska få minst sju dagars betänketid för att fundera på
erbjudandet om bostadskredit.
Näringsidkaren ska som huvudregel inte kunna kräva att konsumenten
köper även andra finansiella tjänster eller produkter för att få en
bostadskredit.
Konsumenten ska få skydd mot ökade kostnader på grund av
valutakursförändringar (till exempel på grund av att krediten betalas i
svenska kronor men konsumenten får sin inkomst i euro).
Näringsidkaren ska diskutera amortering med konsumenten och lämna
ett förslag till amorteringsplan.
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Näringsidkare som lämnar eller förmedlar bostadskrediter ska behöva
tillstånd och stå under tillsyn och ha personal med tillräcklig kunskap
och kompetens.
Bara de som har rätt att driva verksamhet med bostadskrediter ska som
huvudregel ha rätt att lämna råd om bostadskrediter. Det införs också
skärpta regler för sådan rådgivning, bland annat får en rådgivare som
kallar sig oberoende inte ta emot ersättning från någon annan än
konsumenten.
Inte heller en oberoende kreditförmedlare ska få ta emot ersättning från
någon annan än konsumenten.
Det upprättas ett system för gränsöverskridande tillsyn inom EES. Bland
annat ska svenska och utländska tillsynsmyndigheter samarbeta och
utbyta information.

Regeringen föreslår att förslagen ska träda i kraft den 1 januari 2017.

Lagrådsremiss: Stärkt konsumentskydd på bolånemarknaden



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag att underlätta
avlägsnande av otillåtna
bosättningar
Publicerad 26 maj 2016 Uppdaterad 26 maj 2016

En markägare som ansöker hos
Kronofogdemyndigheten om att en otillåten bosättning
ska avlägsnas ska få en effektivare, enklare och
billigare prövning av sitt ärende. Det föreslås i
promemorian Otillåtna bosättningar (Ds 2016:17) som
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson tog
emot i dag.
På senare år har flera större bosättningar byggts upp på olika platser i landet.
Dessa, ofta otillåtna, bosättningar har främst fungerat som boplats för
personer som tillfälligt uppehåller sig i Sverige. Den markägare som vill
avlägsna personer från sin mark och ansöker om att få handräckning via
Kronofogdemyndigheten möter i dag ett system som är tidskrävande och
kostsamt och som kräver att markägaren identifierar samtliga boende för att
kunna ta tillvara sin rätt.

För att underlätta för en markägare att få en ansökan om avlägsnande prövad
av Kronofogdemyndigheten, föreslås därför att markägaren under vissa
förutsättningar ska kunna ansöka utan att behöva identifiera de boende.

Istället för att betala en grundavgift för varje enskild person som
Kronofogdemyndigheten ska avlägsna föreslås att en gemensam grundavgift
om 5 000 kr tas ut. Dessutom föreslås att markägarens ansvar för kostnader i
målet ska begränsas.

Utredaren föreslår även ett antal bestämmelser som ska skydda de boende

https://www.regeringen.se/


och stärka deras möjligheter att göra invändningar i processen:

en proportionalitetsbedömning ska göras både vid bedömningen av om
en ansökan om avlägsnande ska bifallas och vid bedömningen av hur
och när en bosättning ska flyttas,
en tidsfrist ska införas för när avlägsnande tidigast får verkställas, och
Kronofogdemyndigheten ska kunna meddela anstånd med
verkställigheten om det behövs av hänsyn till de boende.

– Etableringen av illegala bosättningar i Sverige har
blivit ett allt större problem. Genom dessa förslag blir prövningen av ärenden
om otillåtna bosättningar mer effektiv samtidigt som rättssäkerheten bevaras,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Utredningen har gjorts av kammarrättsrådet Maria Åhrling och
lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 april 2017.

Ds 2016:17 Otillåtna bosättningar



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Påminnelse pressinbjudan:
Morgan Johansson tar emot
förslag om avlägsnande av
otillåtna bosättningar
Publicerad 26 maj 2016 Uppdaterad 24 maj 2016

Torsdagen den 26 maj kl.13.45 hålls en pressträff där
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson tar
emot en utredning om avlägsnande av otillåtna
bosättningar (Ds 2016:17).
Utredningen, som gjorts av kammarrättsrådet Maria Åhrling, presenterar
förslag om hur man kan underlätta för markägare som ansöker hos
Kronofogdemyndigheten om avlägsnande av en otillåten bosättning.

Tid och plats

Tid: Torsdagen den 26 maj, kl.13.45.

Plats: Pressrummet, Rosenbad, Stockholm.

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Justitiedepartementet, Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Regeringsombildning 25 maj 2016
Publicerad 25 maj 2016 Uppdaterad 01 juni 2016

Nytillträdande statsråd

Miljöminister (Miljö- och energidepartementet): Karolina Skog (MP)

Bostads- och digitaliseringsminister (Näringsdepartementet): Peter Eriksson
(MP)

EU- och handelsminister (Utrikesdepartementet): Ann Linde (S)

Förändringar per departement

Statsrådsberedningen

- Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan får ansvar för
samordnings- och energifrågor.

- Minister för strategi- och framtidsfrågor samt nordiskt samarbete Kristina
Persson entledigas.

- Regeringen inrättar en framtidskommitté under Statsrådsberedningen.

Arbetsmarknadsdepartementet

- Statsrådet Ylva Johanssons titel ändras till arbetsmarknads- och
etableringsminister.

Finansdepartementet
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- Civilminister Ardalan Shekarabi får ansvar för e-förvaltning.

Justitiedepartementet

- Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson får ansvar för
vapenexportkontrollfrågor.

Miljö- och energidepartementet

- Miljöminister Karolina Skog tillträder med ansvar för miljöfrågor samt
stadsmiljöavtalen, tillika departementschef.

- Klimat- och miljöminister Åsa Romson entledigas.

Näringsdepartementet

- Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson tillträder med ansvar för
bostads- och digitaliseringsfrågor.

Utrikesdepartementet

- Minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat Isabella Lövin
får ansvar för internationellt utvecklingssamarbete och klimatfrågor samt är
vice statsminister, dock inte ställföreträdande statsminister.

- EU- och handelsminister Ann Linde tillträder med ansvar för EU- och
handelsfrågor.

- Utrikesminister Margot Wallström får ansvar för Nordenfrågor.

Presskontakter för statsministern och nytillträdande
statsråd

Statsminister Stefan Löfven

Anne Ekberg, pressekreterare tel. 072-542 69 40
Erik Nises, pressekreterare tel. 072-542 03 74

EU- och handelsminister Ann Linde



Darina Agha, pressekreterare tel. 072-708 16 27

Miljöminister Karolina Skog

Jesper Liveröd, pressekreterare tel. 073-052 92 32

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson

Agneta Boström, pressekreterare tel. 070-260 24 84 



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Tre uppdrag till Migrationsverket
om återvändande
Publicerad 23 maj 2016 Uppdaterad 23 maj 2016

Regeringen har beslutat att ge Migrationsverket i
uppdrag att utöka antalet förvarsplatser, att förkorta
tiden från asylansökan till återvändande samt att
förstärka återvändandet med sambandsmän vid
utlandsmyndigheterna.
Det ökande antalet asylsökande under hösten 2015 bedöms medföra att ett
betydligt ökat antal personer kommer att få avvisnings- eller utvisningsbeslut
under kommande år. För att asyl- och mottagningssystemet ska fungera
krävs att personer som fått ett sådant beslut återvänder. Det är en
förutsättning för en rättssäker och trovärdig asylprocess. På så vis frigörs
boendeplatser för andra asylsökande och kostnaderna på migrationsområdet
minskar.

Regeringen bedömer att ett antal åtgärder krävs för att
återvändandeprocessen ska effektiviseras:

Uppdrag att förkorta tiden från asylansökan till
återvändande

Regeringen ger Migrationsverket i uppdrag att planera för att vidta varaktiga
åtgärder för att förkorta tiden från asylansökan till återvändande eller
uppehållstillstånd. Den förkortade effekten på handläggningstiderna ska
uppstå senast under innevarande år.

I uppdraget ingår att förstärka hanteringen av framför allt arbetsmoment så
som ökad kapacitet för prövning av presumtiva avslag, inklusive uppenbart
ogrundade ansökningar, och handläggning av dessa ärenden i en särskild
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process. Migrationsverket ska även öka sin kapacitet när det gäller
hanteringen av återtagna asylansökningar och nöjdförklaringar,
återlämnande av identitetshandlingar, bokning av hemresor med mera.

Kontaktvägarna ska förenklas för de asylsökande som vill återvända och
Migrationsverket ska ha en beredskap med stöd och hjälp för de personer
som vill återvända att komma vidare i sin process.

En redovisning av effekterna av vidtagna åtgärder ska lämnas i
årsredovisningen för 2016.

Uppdrag att förkorta tiden från asylansökan till återvändande

Uppdrag att utöka antalet förvarsplatser

Regeringen ger Migrationsverket i uppdrag att efter samråd med
Polismyndigheten, Kriminalvården och fastighetsägaren planera för en
tillfällig förvarsverksamhet som täcker det uppskattade behovet av 100 nya
förvarsplatser. Målsättningen är att verksamheten tas i drift senast den 1
oktober 2016.

Migrationsverket ska även efter samråd med Polismyndigheten och
Kriminalvården föreslå hur Migrationsverket kan tillgodose en flexibel
tillgång på förvarsplatser om behovet skulle öka ytterligare. Förslaget ska
rymmas inom befintliga budgetramar.

Slutligen ska Migrationsverket efter samråd med Polismyndigheten,
Kriminalvården och i förekommande fall fastighetsägaren, planera och
förbereda för att långsiktigt kunna öka antalet förvarsplatser i landet, för att
ersätta de 100 tillfälliga platserna.

Uppdraget ska redovisas till Regeringskansliet (Justitiedepartementet) senast
den 30 november 2016.

Uppdrag att utöka antalet förvarsplatser

Uppdrag att förstärka återvändandet med
sambandsmän vid utlandsmyndigheterna

Regeringen ger Migrationsverket i uppdrag att efter samråd med
Polismyndigheten och Regeringskansliet (Utrikesdepartementet) planera för
att placera sambandsmän vid utlandsmyndigheter. Syftet med detta är att öka



antalet verkställda avvisnings- och utvisningsbeslut. Sambandsmännen ska
även följa utvecklingen i återvändandeländerna.

Placeringen ska ske i regioner där särskilda insatser på plats krävs för att
möjliggöra ökat återvändande. Placering ska ske så snart som möjligt under
2016.

Uppdrag att förstärka återvändandet med sambandsmän vid
utlandsmyndigheterna



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Brå ges i uppdrag att utvärdera
reformen om ett skärpt
skadeståndsansvar för
vårdnadshavare
Publicerad 20 maj 2016 Uppdaterad 20 maj 2016

2010 infördes ett skärpt skadeståndsansvar för
vårdnadshavare för skador som deras barn orsakar
genom brott. Regeringen har nu gett
Brottsförebyggande rådet (Brå) i uppdrag att utvärdera
vilka konsekvenser reformen har fått.
I uppdraget ingår att belysa vilka konsekvenser det skärpta
skadeståndsansvaret har fått för föräldrarna, de brottsmisstänkta barnen och
brottsoffren. I uppdraget ingår även att göra en bedömning av om reformen
kan ha haft någon påverkan på ungdomsbrottsligheten. Uppdraget ska
redovisas senast den 15 december 2017.

– Vi har fått rapporter om att reformen har fått flera olyckliga konsekvenser
för föräldrarna, barnen och brottsoffren. Det har bland annat rapporterats att
det i vissa fall blivit svårare för brottsoffer att få ersättning. Därför vill vi att
Brå tittar på detta, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Regeringsuppdrag: Uppdrag till Brottsförebyggande rådet att utvärdera
reformen om ett skärpt skadeståndsansvar för vårdnadshavare
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ökad insyn i hur stora företag
arbetar med hållbarhet och
mångfald
Publicerad 20 maj 2016 Uppdaterad 20 maj 2016

Fler av Sveriges stora företag ska rapportera hur de
arbetar med hållbarhet och mångfald. Det föreslår
regeringen i en lagrådsremiss.
Förslagen i lagrådsremissen Företagens rapportering om hållbarhet och
mångfaldspolicy bygger på nya enhetliga krav inom EU.

Det föreslås att stora företag ska upprätta en hållbarhetsrapport med
upplysningar om hur de arbetar med till exempel miljö, mänskliga rättigheter
och anti-korruption. I rapporten ska företaget bland annat beskriva sin policy
för hållbarhetsfrågor och de väsentliga risker som är kopplade till verksam‐
heten. Om företaget inte tillämpar någon policy i en eller flera
hållbarhetsfrågor, ska det framgå varför detta saknas. Även vissa koncerner
ska rapportera om hållbarhet.

De nya reglerna gäller Sveriges största företag, ofta med fler än 250
anställda. En uppskattning är att omkring 1 600 företag berörs av förslaget.

– Genom dagens beslut rör vi oss mot ett mer hållbart samhälle. Större men
proportionerliga krav på insyn i företagens hållbarhetsarbete ökar
möjligheterna för investerare, konsumenter och andra att fatta informerade
beslut om vilka företag de vill investera i eller handla med, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

I lagrådsremissen föreslås också att stora noterade bolag i sin
bolagsstyrningsrapport ska upplysa om den mångfaldspolicy som tillämpas
för sammansättningen i styrelsen. Det kan gälla exempelvis ålder, kön och
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yrkesbakgrund hos styrelsemedlemmarna. Uppskattningsvis är det cirka 50
bolag som berörs av detta.

Regeringen föreslår att den nya lagstiftningen ska börja tillämpas för
räkenskapsåret 2017.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Rättsmedicinalverket får i uppdrag
att genomföra medicinska
åldersbedömningar
Publicerad 20 maj 2016 Uppdaterad 20 maj 2016

Medicinska åldersbedömningar av personer som söker
uppehållstillstånd i Sverige behövs. Regeringen ger
därför Rättsmedicinalverket i uppdrag att skyndsamt
påbörja genomförandet av medicinska
åldersbedömningar och omedelbart öka förmågan och
kapaciteten på detta område.
Medicinska åldersbedömningar är viktiga för förtroendet för asylprocessen.
Det är viktigt för barns säkerhet att vuxna inte behandlas som barn och att
barn inte behandlas som vuxna. Det är inte lämpligt att barn som kommer till
Sverige utan sina föräldrar bor med främmande vuxna eller att resurser
avsatta för barn går till vuxna asylsökande.

Rättsmedicinalverket får därför i uppdrag att skyndsamt påbörja
genomförandet av medicinska åldersbedömningar av personer som söker
uppehållstillstånd i Sverige och omedelbart öka förmågan och kapaciteten på
detta område. I uppdraget ingår att ta fram en process för hur och med vilka
metoder åldersbedömningar ska genomföras. Rättsmedicinalverket ska
särskilt beakta krav på vetenskaplighet, beprövad erfarenhet, en rättssäker
process och beaktande av barns rättigheter.

Redan idag genomför Rättsmedicinalverket medicinska åldersbedömningar
på uppdrag av åklagare och polis. Senast den 15 november i år ska
myndigheten redovisa hur medicinska åldersbedömningar görs och hur
systemet för att genomföra den typen av bedömningar ser ut framöver.
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– Det är angeläget att vi får ett system på plats snabbt. Rättsmedicinalverket
har god vana av att utföra denna typ av bedömningar och deras erfarenhet
borgar för god kvalitet och rättssäkerhet, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Regeringsuppdrag: Uppdrag till Rättsmedicinalverket att genomföra
medicinska åldersbedömningar



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressinbjudan: Morgan
Johansson och Anders Ygeman
kallar till pressträff med anledning
av regeringens arbete med
återvändande
Publicerad 02 maj 2016 Uppdaterad 02 maj 2016

I dag, måndag den 2 maj klockan 13.00, hålls en
pressträff där justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson och inrikesminister Anders Ygeman
presenterar regeringens arbete med återvändande för
de som fått avslag på eller dragit tillbaka sin
asylansökan.

Tid och plats

Tid: Måndag den 2 maj kl. 13.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad, Stockholm

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag om att tillfälligt begränsa
möjligheten att få
uppehållstillstånd i Sverige
Publicerad 28 april 2016 Uppdaterad 28 april 2016

Regeringen har i dag, torsdagen den 28 april, beslutat
om en proposition med förslag att svenska asylregler
tillfälligt ska anpassas till miniminivån enligt EU-rätten
och internationella konventioner.
Regeringen aviserade i slutet av 2015 att den svenska lagstiftningen behöver
förändras under en tidsbegränsad period. Regeringen föreslår nu att Sverige
inför tidsbegränsade uppehållstillstånd, begränsar rätten till
anhöriginvandring och skärper försörjningskraven. Lagen ska gälla i tre år.

Det är centralt att de tillfälliga ändringarna inte medför praktiska problem i
relation till andra viktiga samhällsfunktioner och system. Därför föreslår
regeringen vissa förändringar efter synpunkter från remissinstanserna.

Vissa tillfälliga uppehållstillstånd förlängs till 13 månader så att personer
kan omfattas av socialförsäkringsförmåner i Sverige.
Personer under 25 år beviljas bara permanent uppehållstillstånd vid
försörjning om de har fullföljt en gymnasieutbildning eller motsvarande.
En möjlighet för anhöriginvandring och för barn att få permanent
uppehållstillstånd införs i vissa särskilda fall.

Förslaget i sin helhet

En tidsbegränsad lag

Lagen gäller i tre år och tillämpas när beslut om uppehållstillstånd fattas
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under den period som lagen är giltig. Lagen ska inte tillämpas vid beslut om
uppehållstillstånd för barn och barnfamiljer som ansökt om asyl senast den
24 november 2015.

Lagen föreslås träda i kraft den 20 juli 2016.

Tidsbegränsade uppehållstillstånd

Flyktingar och alternativt skyddsbehövande som beviljas skydd i Sverige ska
beviljas tidsbegränsade uppehållstillstånd i stället för permanenta
uppehållstillstånd – vilket är huvudregeln i dag.

Vid det första prövningstillfället ska de som bedöms ha flyktingskäl få ett
tillstånd på tre år.

Alternativt skyddsbehövande ska beviljas ett uppehållstillstånd på 13
månader.

När tillstånden löper ut ska de förlängas, om det fortfarande finns
skyddsskäl.

Permanent uppehållstillstånd om personen kan försörja sig

När ett tidsbegränsat uppehållstillstånd löper ut ska permanent
uppehållstillstånd kunna beviljas, om personen kan försörja sig. En person
som inte fyllt 25 år ska bara beviljas permanent uppehållstillstånd om han
eller hon fullföljt gymnasieutbildning eller motsvarande.

Permanent uppehållstillstånd till barn i vissa fall

Ett barn ska i vissa fall kunna beviljas permanent uppehållstillstånd med
hänsyn till barnets hälsotillstånd.

Kvotflyktingar

Kvotflyktingar ska fortfarande beviljas permanenta uppehållstillstånd.

Begränsad rätt till anhöriginvandring

Asylsökande som bedöms vara alternativt skyddsbehövande ska inte ha rätt
till familjeåterförening, om de inte har ansökt om asyl senast den 24
november 2015. Om det skulle strida mot ett svenskt konventionsåtagande
kan dock en anhörig beviljas uppehållstillstånd.



De asylsökande som bedöms som flyktingar och som beviljas tidsbegränsade
tillstånd enligt den nya tidsbegränsade lagen, ska ha fortsatt rätt till
familjeåterförening. Denna rätt ska bara gälla make, sambo och barn under
18 år. Återförening mellan makar och sambor avser såväl olikkönade som
samkönade par. De barn som är flyktingar ska ha rätt att återförenas med
sina föräldrar.

Skärpta försörjningskrav

Ett försörjningskrav ska gälla vid anhöriginvandring och försörjningskravet
ska utvidgas till att omfatta även ett krav på att anknytningspersonen ska
kunna försörja familjemedlemmen som kommer hit. I dag räcker det att
anknytningspersonen kan försörja sig själv.

Försörjningskravet gäller inte när anknytningspersonen är en flykting eller en
alternativt skyddsbehövande och den anhörige ansöker om uppehållstillstånd
inom de tre första månaderna efter att den skyddsbehövande beviljats
uppehållstillstånd. Inte heller ska försörjningskrav gälla om
anknytningspersonen är ett barn, eller om den anhörige ansökt om
uppehållstillstånd senast dagen då lagen träder i kraft.

Detta innebär bland annat att dagens undantag från försörjningskrav vid
anhöriginvandring för svenska medborgare och för medborgare i annan EES-
stat eller Schweiz samt för dem som bott i Sverige i mer än fyra år tas bort.

Uppehållstillstånd på grund av synnerligen eller särskilt ömmande
omständigheter

Uppehållstillstånd på grund av synnerligen eller särskilt ömmande
omständigheter ska bara få beviljas om det skulle strida mot ett svenskt
konventionsåtagande att avvisa eller utvisa personen.

En möjlighet till familjeåterförening om det skulle strida mot ett svenskt
konventionsåtagande att neka uppehållstillstånd

En anhörig ska kunna beviljas uppehållstillstånd om det skulle strida mot ett
svenskt konventionsåtagande att neka uppehållstillstånd.

Övriga skyddsbehövande

Övriga skyddsbehövande ska inte ha rätt till uppehållstillstånd.

Prop. 2015/16:174 Förslag om att tillfälligt begränsa möjligheten att få



uppehållstillstånd i Sverige



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny lagman i Göteborgs tingsrätt
Publicerad 21 april 2016 Uppdaterad 21 april 2016

Regeringen har i dag utnämnt chefsrådmannen Johan
Kvart till lagman i Göteborgs tingsrätt.
Johan Kvart är sedan år 2011 chefsrådman i Helsingborgs tingsrätt.
Dessförinnan var han lagman i Värmlands tingsrätt. Han har även varit
rådman i Helsingborgs och Ängelholms tingsrätter. Under åren 1993–2000
arbetade han i Justitiedepartementet som rättssakkunnig, kansliråd och
sedermera som departementsråd. Han har även varit särskild utredare i
Ärendeutredningen och expert i Straffprocessutredningen.

Johan Kvart tillträder som lagman den 30 maj 2016.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En ny lag om personnamn
Publicerad 14 april 2016 Uppdaterad 14 april 2016

Regeringen har i dag, torsdagen den 14 april, beslutat
att överlämna ett förslag till Lagrådet om en ny lag om
personnamn. Den nya lagen syftar till att stärka
enskildas möjligheter att själva välja sitt namn, att göra
lagstiftningen mer tillgänglig för den enskilde och att
förenkla hanteringen av namnärenden.
Personnamn är en viktig och naturlig del av vårt samhälle. Ett namn är något
som ger individen en identitet och en möjlighet att visa samhörig-het med en
viss familj och släkt. Personnamn bidrar även till att skapa vår gemensamma
identitet.

– Den nuvarande namnlagen har varit i kraft i över 30 år. Lagen har
kritiserats under en längre tid, bland annat för att den begränsar enskildas
möjligheter att fritt välja namn. Det är därför glädjande att nu kunna
presentera en ny, modern lag om personnamn som ger enskilda större frihet
att själva välja sitt namn och medlemmar i samma familj bättre
förutsättningar att uppnå den namngemenskap de önskar, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Lagen innebär bland annat att:

Alla efternamn ska förvärvas genom ansökan. Automatiska förvärv av
efternamn genom födelsen och adoption avskaffas.
Det ska finnas många möjliga efternamn att förvärva, bl.a. ska de
vanligaste efternamnen i Sverige bli fria för alla. Det ska också bli
möjligt med ett dubbelt efternamn.
Det ska inte längre vara möjligt att ta nya mellannamn, men den som
redan har ett mellannamn får behålla det.
Det ska bli enklare att byta förnamn och efternamn.
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Hindren mot att ändra förnamn och efternamn flera gånger tas bort.

Den nya lagen föreslås träda i kraft den 1 juli 2017.

Lagrådsremiss: En ny lag om personnamn

Frågor och svar om en ny lag om personnamn



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressinbjudan: Morgan
Johansson talar på BRÅ-
konferens i Halmstad och tar del
av Hylte kommuns
integrationsarbete
Publicerad 11 april 2016 Uppdaterad 11 april 2016

Tisdagen den 12 april besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Halmstad för att
tala vid Brås nationella konferens. Sedan besöker han
Hyltebruk för ta del av kommunens integrationsarbete.
Media inbjuds till en pressträff i Hyltebruk.
Kl.12.45 håller Morgan Johansson ett öppningsanförande vid
Brottsförebyggande rådets nationella konferens i lokalt brottsförebyggande
arbete, Råd för framtiden 2016. På konferensen möts forskare, praktiker och
politiker för att dela sin syn på och erfarenheter av brottsförebyggande
arbete, i år med fokus på lägesbilden av lokala brottsförebyggande insatser.

Råd för framtiden 2016.

I sitt inledningsanförande kommer Morgan Johansson att berätta om
regeringens satsning på det brottförebyggande arbetet där bland annat ett
nytt nationellt brottförebyggande program ska tas fram. Målet med
satsningen är dels att öka de brottsförebyggande insatserna i kommunerna
genom ökat nationellt stöd och samordning och dels att bidra till att lyfta
andra samhällsaktörers förebyggande arbete. Regeringen vill skapa
förutsättningar för ett strukturerat brottsförebyggande arbete på såväl lokal
som regional och nationell nivå.
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Kl.14.00 gör Morgan Johansson ett arbetsplatsbesök vid polisen i Hyltebruk.
Därefter tar han del av Hylte kommuns prisbelönta integrationsarbete. Hylte
finns med bland de kommuner i Sverige som tar emot högst antal nyanlända,
och är den kommun med högst mottagande per capita i Halland.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Enklare tillgång till nya lagar och
förordningar
Publicerad 11 april 2016 Uppdaterad 11 april 2016

Att alla som vill på ett enkelt sätt kan ta del av de
officiella versionerna av våra svenska lagar och
förordningar är viktigt. I dag publiceras texterna bara i
tryckt, fysisk form och återfinns på bibliotek och vissa
myndigheter.
För att öka tillgängligheten föreslår regeringen i en proposition att nya lagar
och förordningar i stället ska kungöras elektroniskt genom att Svensk
författningssamling (SFS) som författningarna förs in i ska publiceras på en
särskild webbplats på internet i stället för i tryckta häften.

Genom förslaget blir det möjligt för alla att enkelt och kostnadsfritt få
tillgång till de officiella versionerna av gällande lagar och förordningar via
internet. Förslaget innebär att formerna för kungörande av lagar och
förordningar anpassas till den tekniska utvecklingen.

Lagändringen föreslås träda i kraft den dag regeringen bestämmer. Inom
Regeringskansliet pågår för närvarande ett arbete med att bland annat
förbereda den nya webbplatsen. Webbplatsen beräknas vara i gång tidigast i
maj 2017.

Prop. 2015/16:157 Elektroniskt kungörande av författningar
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag om att tillfälligt begränsa
möjligheten att få
uppehållstillstånd i Sverige
Publicerad 06 april 2016 Uppdaterad 06 april 2016

Svenska asylregler ska tillfälligt anpassas till
miniminivån enligt EU-rätten och internationella
konventioner. Lagförslaget skickas nu till Lagrådet.
Regeringen aviserade i slutet av 2015 att den svenska lagstiftningen behöver
förändras under en tidsbegränsad period. Regeringen föreslår nu att Sverige
inför tidsbegränsade uppehållstillstånd, begränsar rätten till
anhöriginvandring och skärper försörjningskraven. Lagen ska gälla i tre år.

Det är centralt att de tillfälliga ändringarna inte medför praktiska problem i
relation till andra viktiga samhällsfunktioner och system. Därför föreslår
regeringen vissa förändringar efter synpunkter från remissinstanserna.

Vissa tillfälliga uppehållstillstånd förlängs till 13 månader så att personer
kan omfattas av socialförsäkringsförmåner i Sverige.
Personer under 25 år beviljas bara permanent uppehållstillstånd vid
försörjning om de har fullgjort en gymnasieutbildning eller motsvarande.
En möjlighet för anhöriginvandring och för barn att få permanent
uppehållstillstånd införs i vissa särskilda fall.

Förslaget i sin helhet

En tidsbegränsad lag

Lagen gäller i tre år och tillämpas när beslut om uppehållstillstånd fattas
under den period som lagen är giltig. Lagen ska inte tillämpas vid beslut om
uppehållstillstånd för barn och barnfamiljer som ansökt om asyl senast den
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24 november 2015.

Lagen föreslås träda i kraft den 20 juli 2016.

Tidsbegränsade uppehållstillstånd

Flyktingar och alternativt skyddsbehövande som beviljas skydd i Sverige ska
beviljas tidsbegränsade uppehållstillstånd i stället för permanenta
uppehållstillstånd – vilket är huvudregeln i dag.

Vid det första prövningstillfället ska de som bedöms ha flyktingskäl få ett
tillstånd på tre år.

Alternativt skyddsbehövande ska beviljas ett uppehållstillstånd på 13
månader.

När tillstånden löper ut ska de förlängas, om det fortfarande finns
skyddsskäl.

Permanent uppehållstillstånd om personen kan försörja sig

När ett tidsbegränsat uppehållstillstånd löper ut ska permanent
uppehållstillstånd kunna beviljas, om personen kan försörja sig. En person
som inte fyllt 25 år ska bara beviljas permanent uppehållstillstånd om han
eller hon fullföljt gymnasieutbildning eller motsvarande.

Permanent uppehållstillstånd till barn i vissa fall

Ett barn ska i vissa fall kunna beviljas permanent uppehållstillstånd med
hänsyn till barnets hälsotillstånd.

Kvotflyktingar

Kvotflyktingar ska fortfarande beviljas permanenta uppehållstillstånd.

Begränsad rätt till anhöriginvandring

Asylsökande som bedöms vara alternativt skyddsbehövande ska inte ha rätt
till familjeåterförening, om de inte har ansökt om asyl senast den 24
november 2015. Om det skulle strida mot ett svenskt konventionsåtagande
kan dock en anhörig beviljas uppehållstillstånd.

De asylsökande som bedöms som flyktingar och som beviljas tidsbegränsade
tillstånd enligt den nya tillfälliga lagen, ska ha fortsatt rätt till



familjeåterförening. Denna rätt ska bara gälla make, sambo och barn under
18 år. Återförening mellan makar och sambor avser såväl olikkönade som
samkönade par. De barn som är flyktingar ska ha rätt att återförenas med
sina föräldrar.

Skärpta försörjningskrav

Ett försörjningskrav ska gälla vid anhöriginvandring och försörjningskravet
ska utvidgas till att omfatta även ett krav på att anknytningspersonen ska
kunna försörja familjemedlemmen som kommer hit. I dag räcker det att
anknytningspersonen kan försörja sig själv.

Försörjningskravet gäller inte när anknytningspersonen är en flykting eller en
alternativt skyddsbehövande och den anhörige ansöker om uppehållstillstånd
inom de tre första månaderna efter att den skyddsbehövande beviljats
uppehållstillstånd. Inte heller ska försörjningskrav gälla om
anknytningspersonen är ett barn, eller om den anhörige ansökt om
uppehållstillstånd senast dagen då lagen träder i kraft.

Detta innebär bland annat att dagens undantag från försörjningskrav vid
anhöriginvandring för svenska medborgare och för medborgare i annan EES-
stat eller Schweiz samt för dem som bott i Sverige i mer än fyra år tas bort.

Uppehållstillstånd på grund av synnerligen eller särskilt ömmande
omständigheter

Uppehållstillstånd på grund av synnerligen eller särskilt ömmande
omständigheter ska bara få beviljas om det skulle strida mot ett svenskt
konventionsåtagande att avvisa eller utvisa personen.

En möjlighet till familjeåterförening om det skulle strida mot ett svenskt
konventionsåtagande att neka uppehållstillstånd

En anhörig ska kunna beviljas uppehållstillstånd om det skulle strida mot ett
svenskt konventionsåtagande att neka uppehållstillstånd.

Övriga skyddsbehövande

Övriga skyddsbehövande ska inte ha rätt till uppehållstillstånd.

Lagrådsremiss: Tillfälliga begränsningar av möjligheten att få
uppehållstillstånd i Sverige



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressinbjudan: Morgan
Johansson presenterar tillfälliga
begränsningar av möjligheten att
få uppehållstillstånd i Sverige
Publicerad 06 april 2016 Uppdaterad 06 april 2016

I dag, onsdagen den 6 april kl.15.00, hålls en pressträff
där justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
presenterar en lagrådsremiss med tillfälliga
begränsningar av möjligheten att få uppehållstillstånd i
Sverige.

Tid och plats

Tid: Onsdagen den 6 april, kl.15.00.

Plats: Bella Venezia, Rosenbad, Stockholm

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fler möjligheter att förverka vinster
från brott
Publicerad 01 april 2016 Uppdaterad 01 april 2016

För att minska utbytet av brott ska möjligheterna att
förverka vinster från brottslig verksamhet utökas. Det
föreslår regeringen i en proposition som lämnats till
riksdagen. Förslaget är en del av regeringens satsning
mot organiserad brottslighet.
För att kriminella inte ska gå vinnande från sina brottsliga handlingar är det
viktigt att rättsväsendet har tillräckliga möjligheter att beröva kriminella
deras brottsvinster. Regeringen föreslår därför i en proposition att
rättsväsendet ska få utökade möjligheter att förverka brottsvinster som
påträffas hos personer som döms för vissa brott, oavsett om dessa kan
kopplas till det aktuella brottet.

– Att gå på pengarna, det vill säga förverka vinster från brott, har visat sig
vara mycket effektivt i kampen mot organiserad kriminalitet. Nu utökar vi
den möjligheten, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Förslagen innebär i korthet:

Förverkande av brottsvinster ska kunna omfatta fler fall än i dag vid
brott som har samband med organiserad brottslighet (utvidgat
förverkande).
Om en fällande dom inte är möjlig, på grund av att personen som begått
brott har avlidit eller om brottet är preskriberat, föreslås utökade
möjligheter att förverka brottsvinsten.
Möjligheterna att erkänna och verkställa beslut om förverkande som
fattats i andra EU-medlemsstater föreslås utökas genom anpassningar i
svensk lagstiftning.
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Genom lagändringarna genomförs även EU:s direktiv om förverkande av
hjälpmedel vid och vinning av brott i Europeiska unionen.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2016.

Prop. 2015/16:155 Utökade möjligheter till förverkande



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förändringar i systemet med
villkorlig frigivning utreds
Publicerad 31 mars 2016 Uppdaterad 31 mars 2016

Regeringen har i dag beslutat att ge en särskild
utredare i uppdrag att föreslå ändringar i systemet med
villkorlig frigivning.
Den som avtjänar ett tidsbestämt fängelsestraff friges i dag som regel
villkorligt efter två tredjedelar av strafftiden. Bara om den intagne har
misskött sig kan den villkorliga frigivningen skjutas upp. Enligt regeringen
kan det dock finnas andra skäl som bör påverka den villkorliga frigivningen.
För intagna som bedöms ha hög risk för återfall i allvarlig brottslighet är det
rimligt att samhället tar ett särskilt ansvar. Regeringen har därför beslutat att
ge en utredare i uppdrag att analysera och ta ställning till om risk för återfall i
allvarlig brottslighet ska beaktas särskilt som skäl mot villkorlig frigivning.

Övergången från vistelse i anstalt till vistelse i frihet är en särskilt kritisk
tidpunkt när det gäller risken för återfall. Efter frigivningen måste det därför
finnas åtgärder som syftar till att begränsa återfallsrisken och som bidrar till
återanpassning i samhället. Det ingår därför även i utredarens uppdrag att
överväga om förutsättningarna för och innehållet i de särskilda föreskrifter
som kan meddelas efter villkorlig frigivning bör förändras.

Agneta Bäcklund, justitieråd i Högsta domstolen, har åtagit sig uppdraget
som utredare.

Dir. 2016:28 Villkorlig frigivning
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson på UNHCR:s
konferens om flyktingar från Syrien
Publicerad 29 mars 2016 Uppdaterad 29 mars 2016

Onsdagen den 30 mars deltar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson vid UNHCR:s
högnivåkonferens i Geneve om vidarebosättning av
syriska flyktingar.
Högnivåmötet är det tredje i raden som särskilt tillägnas den syriska
flyktingsituationen. Syftet med mötet är att säkerställa att länder ställer upp
och deltar i UNHCR:s arbete med vidarebosättning av flyktingar och andra
skyddsbehövande som flytt krigets Syrien, så kallade kvotflyktingar. Sverige
tar i år emot 1 900 kvotflyktingar, varav en tredjedel av kvoten är avsatt till
syriska flyktingar i Syriens grannländer. Under de kommande åren kommer
Sverige gradvis att öka sin kvot för vidarebosättning till 5 000.

Under mötet kommer det bland annat diskuteras behoven av ett ökat globalt
engagemang, gemensamt ansvarstagande och god praxis i fråga om
mottagande av syriska flyktingar och flera syriska grannländer kommer att
ge sin bild av läget. Morgan Johansson kommer att hålla ett anförande under
mötet och ha bilaterala möten med en rad länder för att diskutera
engagemanget för att ta emot kvotflyktingar.

– Det behövs fler lagliga vägar för flyktingar bort från krigets fasor i Syrien.
Fler länder måste ställa upp och delta i UNCHR:s vidarebosättningsprogram.
Det gäller i EU, men också i övriga världen. Det finns många länder som kan
göra mer. Just nu ligger det största ansvaret på länderna i Syriens närområde
och vi behöver ge dem avlastning, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Dagen innan, tisdagen den 29 mars, anordnar den svenska representationen
en arbetsmiddag där Morgan Johansson deltar tillsammans med FN:s
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flyktingkommissarie Filippo Grandi, IOM:s GD William L. Swing, FN:s
generalsekreterares särskilde representant i frågor om internationell
migration och utveckling Peter Sutherland, och FN:s specielle sändebud
Karen AbuZayd samt ambassadörer för ett antal länder för att diskutera den
syriska situationen.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förstärkt sekretesskydd för
brottsoffer och andra utsatta i
domstolarnas domar och beslut
Publicerad 21 mars 2016 Uppdaterad 21 mars 2016

Brottsoffer och utsatta personer ska kunna få sina
identiteter skyddade i domar och beslut. Och
domstolarna ska ges bättre förutsättningar att tillämpa
reglerna enhetligt. Det föreslår regeringen i en
proposition som överlämnats till riksdagen i dag.
Allmänheten ska i så stor utsträckning som möjligt ha insyn i de mål och
ärenden som hanteras vid våra domstolar. Samtidigt ska det vara möjligt att i
vissa fall skydda enskildas rätt till privatliv genom sekretess. Det är till
exempel rimligt att namnet på en målsägande i ett mål om sexualbrott kan
hållas hemligt både under rättegången och i domstolens dom eller beslut. På
samma sätt måste domstolarna kunna skydda identiteten på barn i utsatta
situationer eller asylsökanden som riskerar förföljelse i hemlandet.

I dag är reglerna i offentlighets- och sekretesslagen som styr detta delvis
oklara. Genom förslaget vill regeringen säkerställa att utsatta personer kan få
sekretesskydd och att domstolarna ges bättre förutsättningar att tillämpa
reglerna enhetligt. Förslaget innebär också att möjligheterna utökas att kunna
skydda identiteten på en person som behöver hjälp av ett målsägandebiträde
eller en offentlig försvarare i det inledande skedet av en rättsprocess.

Det ska även fortsättningsvis krävas väldigt mycket för att vissa typer av
uppgifter som har ett särskilt starkt intresse för offentligheten ska ges
sekretesskydd. Detta klargör regeringen i sitt förslag. Hit hör bland annat
namnet på den person som har häktats eller åtalats för brott, de slutsatser
som domstolen har kommit fram till och hur dessa har motiverats.
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Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 oktober 2016.

Prop. 2015/16:144 Offentlighet och sekretess för uppgifter i
domstolsavgöranden



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår ändring av en
avvisningsbestämmelse i
utlänningslagen
Publicerad 18 mars 2016 Uppdaterad 18 mars 2016

Regeringen har beslutat om en proposition som föreslår
en ändring av en avvisningsbestämmelse i
utlänningslagen. Ändringen förtydligar att avvisning får
ske av en person som har visering eller är undantagen
från kravet på visering men inte har för avsikt att lämna
landet.
Enligt EU-rätten upphör rätten för en viseringsfri person att vistas här om
han eller hon inte har för avsikt att lämna landet. För att Sverige ska kunna
leva upp till EU-rättens krav måste det därför vara möjligt att avvisa sådana
personer. Bestämmelsen i utlänningslagen om formella avvisningsgrunder
måste därför ändras.

En person som inte behöver ha visering för att resa in och vistas i Sverige
kommer efter att rättspraxis har ändrats inte kunna avvisas från Sverige
under den viseringsfria perioden. Genom ändringen förtydligas möjligheten
att avvisa en viseringsfri person och även personer som har visering men som
inte har för avsikt att lämna landet.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2016.

Prop. 2015/16:147 Ändring av en avvisningsbestämmelse i utlänningslagen
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Id-kapningar kriminaliseras
Publicerad 18 mars 2016 Uppdaterad 18 mars 2016

Att kapa någons identitet ska vara brottsligt. Därför
föreslår regeringen i en proposition att olovlig
identitetsanvändning införs som ett nytt brott i
brottsbalken.
I dagens öppna samhälle finns det stora möjligheter att skaffa sig information
om andra personer. Det är enkelt att få fram uppgifter om någon annans
identitet, adress och ekonomiska förhållanden. Därmed har det också blivit
lättare att utge sig för att vara någon annan och använda hans eller hennes
identitet i olika sammanhang.

I dag finns det inte någon straffbestämmelse som direkt skyddar den som får
sin identitet utnyttjad. Oavsett om det sker i vinstsyfte (bedrägeri) eller i
trakasserande syfte så står den person som får sin identitet utnyttjad i regel
utan straffrättsligt skydd. Regeringen föreslår därför att ett nytt brott införs i
brottsbalken: olovlig identitetsanvändning. Det nya straffet ska motverka
missbruk av identitetsuppgifter och skydda den vars integritet kränks på
detta sätt.

- Att ta över en annans identitet ska vara straffbart. Personer ska också
kunna dömas för olaga förföljelse om de genom id-kapning upprepade
gånger kränker någon annans integritet, fortsätter Morgan Johansson.

Regeringens förslag innebär bland annat följande.

För straffansvar ska krävas att någon utger sig för att vara en annan
person genom att olovligen använda den personens identitetsuppgifter
och därigenom ger upphov till skada eller olägenhet för honom eller
henne.
Straffet föreslås vara böter eller fängelse i högst två år.
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Det föreslås även att brottet olaga förföljelse ska omfatta gärningar som
utgör olovlig identitetsanvändning.

De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 juli 2016.

Prop. 2015/16:150 Straffrättsligt skydd mot olovlig identitetsanvändning



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Möjligheten att utöka
användningen av fotboja vid
kontaktförbud utreds
Publicerad 16 mars 2016 Uppdaterad 18 mars 2016

Justitie- och migrationsministern ger en utredare
uppdraget att se över användandet av fotboja vid
kontaktförbud, för att förbättra skyddet för personer som
förföljs eller trakasseras.
Lagen om kontaktförbud ska skydda personer som förföljs eller på annat sätt
trakasseras. Ofta rör det sig om kvinnor som trakasseras av män som de
tidigare haft en nära relation med.

2011 infördes möjligheten att elektroniskt övervaka att kontaktförbud följs
genom användning av fotboja. Den här möjligheten används dock i mycket
liten utsträckning.

En utredare ges därför i uppdrag att se över regelverket och bedöma om det
finns behov av att använda fotboja i fler situationer än det som medges i dag
för att övervaka kontaktförbud.

– Översynen är en viktig del i regeringens satsning på att förebygga och
därigenom minska mäns våld mot kvinnor, säger migrations- och
justitieminister Morgan Johansson.

Tillsynschefen vid Åklagarmyndigheten Per Lindqvist har åtagit sig
uppdraget som utredare. Uppdraget ska redovisas senast den 17 januari
2017.

Promemoria: En översyn av förutsättningarna för elektronisk övervakning av
kontaktförbud
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

EU:s reviderade
insolvensförordning
Publicerad 03 mars 2016 Uppdaterad 03 mars 2016

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson har
onsdagen den 2 mars tagit emot betänkandet EU:s
reviderade insolvensförordning m.m. (SOU 2016:17).
Utredningens förslag syftar till att tillämpa förändrade
EU-regler om gränsöverskridande
insolvensförfaranden.
År 2000 antogs gemensamma EU-regler om gränsöverskridande samordning
av konkurs och företagsrekonstruktion, som exempelvis kan påverka en
gäldenär som bedriver verksamhet i flera EU-länder. Medlemsstaterna har
kommit överens om förändringar i insolvensförordningen, med syfte att
skapa mer av en "andra chans-kultur" för skuldsatta företag och
privatpersoner. Revideringen omfattar även skuldsanering och ska börja
tillämpas från sommaren 2017.

Dessa förändringar innebär bland annat att svenska
skuldsaneringsförfaranden kommer att erkännas och få verkan inom hela
EU. Förordningen innehåller också regler som innebär att medlemsstaterna
ska inrätta nationella register som ska underlätta för bland annat borgenärer
att få information om insolvensförfaranden och att förhindra att sådana
förfaranden pågår samtidigt i flera medlemsstater.

Utredningen har haft i uppdrag att föreslå de författningsändringar och andra
åtgärder som krävs för att de förändrade EU-reglerna ska kunna tillämpas i
Sverige. I betänkandet lämnas förslag på en ny lag med kompletterande
bestämmelser till insolvensförordningen. Utredningen föreslår vidare en ny
lag om skuldsaneringsregister, som ska föras av Bolagsverket.
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– Utredningens förslag underlättar samarbetet inom EU när det gäller det
växande problemet med överskuldsättning och livslånga
gäldenärsförbindelser, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.

Särskild utredare har varit Jonas Bäckstrand, ställföreträdande
generaldirektör på Statens haverikommission. Kammarrättsassessorn
Johanna Ekbäck har varit utredningssekreterare.

SOU 2016:17 EU:s reviderade insolvensförordning m.m.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Högre krav på revisionen
Publicerad 03 mars 2016 Uppdaterad 03 mars 2016

Regeringen har i dag, torsdagen den 3 mars, beslutat
om en lagrådsremiss med förslag till nya regler om
revisorer och revision.
Förslagen i lagrådsremissen Revisorer och revision anpassar den svenska
lagstiftningen till nya EU-regler, det så kallade revisionspaketet. Huvudsyftet
är att öka revisionens kvalitet och stärka revisorernas opartiskhet och
självständighet. Särskilt höga krav ska gälla för revisorer som har
revisionsuppdrag i börsbolag, banker och försäkringsbolag.

Revisionspaketet påverkar stora delar av reglerna om revisorer och revision:

Revisionsberättelsen ska innehålla mer information till nytta för den som
är intresserad av företagets ekonomi.
Börsbolag och de viktigaste finansiella företagen, bland annat banker
och försäkringsbolag, får som utgångspunkt inte ha samma revisionsbyrå
i mer än tio år (så kallad byrårotation). Börsbolag som inte är finansiella
företag ska kunna behålla revisionsbyrån i upp till tjugo eller tjugofyra
år, om de uppfyller särskilda krav.
Revisionsutskotten, som övervakar att företagens redovisning sköts på
ett bra sätt, får fler uppgifter och ska finnas i fler företag.
Kraven på revisorns oberoende skärps, bland annat när det gäller
möjligheten för revisorn att lämna konsulttjänster till det granskade
företaget.
Om ett börsbolag eller ett finansiellt företag bryter mot reglerna när det
gäller revision, ska Finansinspektionen kunna ingripa.
Revisorsnämndens ställning stärks när det gäller tillsynen över revisorer.
Utöver de befintliga disciplinåtgärderna får Revisorsnämnden möjlighet
att besluta om sanktionsavgifter och tidsbegränsade förbud att utöva
revision.
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– Förslaget syftar till att ytterligare stärka förtroendet för revisionen och de
granskade företagen, inte minst för de företag som är av stor betydelse för
samhället. Bra regler om vad revisorerna ska rapportera och om deras
oberoende gör det lättare för dem att leva upp till de höga förväntningarna,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Regeringen föreslår att lagstiftningen ska träda i kraft den 17 juni 2016.

Lagrådsremiss: Revisorer och revision



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressinbjudan: Extra ministermöte
för nordiska ministrar med ansvar
för migrationsfrågor
Publicerad 01 mars 2016 Uppdaterad 01 mars 2016

Onsdagen den 2 mars hålls ett extraordinärt
ministermöte för nordiska ministrar på Arlanda. Mötet
sker inom ramen för det svenska ordförandeskapet i
nordiska samrådsgruppen på hög nivå för flyktingfrågor
(NSHF) 2016. I samband med mötet hålls en pressträff.
Ministermötet hålls med anledning av migrationssituationen, och ministrarna
förväntas diskutera bland annat utvecklingen på asylområdet under 2016,
inre gränskontroller och Dublinförordningen.

Deltagande vid mötet

Sverige: Morgan Johansson, justitie- och migrationsminister.

Finland: Petteri Orpo, Inrikesminister.

Norge: Sylvi Listhaug, Invandrings- och integrationsminister.

Danmark: Inger Støjberg, Utlännings-, integrations- och bostadsminister.

Island: Ragnhildur Hjaltadóttir, Departementschef, Inrikesministeriet.

Tid och plats

Tid: Onsdagen den 2 mars, kl.19.00.
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Plats: Clarion Hotel Arlanda Airport, Stockholm.

Presslegitimation krävs.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår ändring av en
avvisningsbestämmelse i
utlänningslagen
Publicerad 26 februari 2016 Uppdaterad 26 februari 2016

Regeringen har överlämnat en lagrådsremiss som
föreslår en ändring av en avvisningsbestämmelse i
utlänningslagen. Ändringen förtydligar att avvisning får
ske av en person som har visering eller är undantagen
från kravet på visering men inte har för avsikt att lämna
landet.
Enligt EU-rätten upphör rätten för en viseringsfri person att vistas här om
han eller hon inte har för avsikt att lämna landet. För att Sverige ska kunna
leva upp till EU-rättens krav måste det därför vara möjligt att avvisa sådana
personer. Bestämmelsen i utlänningslagen om formella avvisningsgrunder
måste därför ändras.

En person som inte behöver ha visering för att resa in och vistas i Sverige
kommer efter att rättspraxis har ändrats inte kunna avvisas från Sverige
under den viseringsfria perioden. Genom ändringen förtydligas möjligheten
att avvisa en viseringsfri person och även personer som har visering men som
inte har för avsikt att lämna landet.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2016.

Lagrådsremiss: Ändring av en avvisningsbestämmelse i utlänningslagen

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande

Lättare för fordringsägare att driva
in skulder över gränserna
Publicerad 25 februari 2016 Uppdaterad 25 februari 2016

Regeringen föreslår en ny lag med kompletterande
bestämmelser till EU:s förordning om kvarstad på
bankmedel. Syftet är att göra det lättare för
fordringsägare inom EU att driva in sina
fordringsanspråk över gränserna. I dag, torsdagen den
25 februari, inhämtar regeringen Lagrådets yttrande
över förslaget.
EU antog i maj 2014 en förordning om kvarstad på bankmedel inom EU
(kvarstadsförordningen). Det gemensamma förfarandet syftar till att göra det
lättare för fordringsägare inom EU att driva in sina fordringsanspråk över
gränserna för att förhindra att gäldenärer snabbt flyttar sina bankmedel
mellan bankkonton i olika medlemsstater för att slippa undan att betala sina
skulder.

Lagändringarna som krävs för att förordningen ska kunna användas i Sverige
föreslås träda i kraft den 18 januari 2017.

Lagrådsremiss: Kvarstad på bankmedel inom EU

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Olika vägar till föräldraskap
Publicerad 24 februari 2016 Uppdaterad 24 februari 2016

Utredningen om utökade möjligheter till behandling av
ofrivillig barnlöshet har i dag överlämnat
slutbetänkandet Olika vägar till föräldraskap (SOU
2016:11) till justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.
Eva Wendel Rosberg, lagman i Malmö tingsrätt, har som särskild utredare
haft i uppdrag att överväga olika sätt att utöka möjligheterna för ofrivilligt
barnlösa att kunna bli föräldrar. Utredaren lämnar en rad förslag:

Det ska bli möjligt för par och ensamstående kvinnor att inom svensk
hälso- och sjukvård genomgå assisterad befruktning med enbart
donerade könsceller. Detta innebär att kravet på genetisk koppling
mellan barnet och en förälder avskaffas. Barn som har kommit till med
donerade könsceller ska under vissa förutsättningar kunna hämta in
information om genetiska syskon.
Surrogatmoderskap bör inte tillåtas inom svensk hälso- och sjukvård.
Kommersiellt surrogatmoderskap bör motverkas.
Svenska socialnämnders och domstolars behörighet att fastställa
faderskap efter ett surrogatarrangemang i utlandet ska utökas.
Det ska inte införas några regler som utvidgar möjligheterna att erkänna
utländska fastställelser av moderskap, faderskap eller föräldraskap.
Vissa utländska fastställelser av faderskap efter ett surrogatarrangemang
i utlandet ska inte längre kunna erkännas i Sverige.
Det bör genomföras informationsinsatser om surrogatarrangemang i
utlandet riktade till myndigheter och till personer som överväger sådana
arrangemang.
Särskilda regler ska införas om föräldraskapet för fall där personer får
barn efter en ändring av könstillhörigheten.
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– Utredningen har haft angelägna och svåra frågor att ta ställning till och
lämnar flera intressanta förslag. Det är viktigt att det finns möjligheter även
för ofrivilligt barnlösa att få barn och flera förslag från utredningen syftar till
detta. Det är svåra avvägningar som utredningen haft att göra, där särskilt
barnet och den som föder barnet ska stå i fokus, och jag konstaterar att
utredningen landat i att inte lämna något förslag om att tillåta
surrogatmoderskap i Sverige. Utredningens förslag kommer nu att gå ut på
remiss, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2018.

SOU 2016:11 Olika vägar till föräldraskap



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressinbjudan: Utredning om
behandling av ofrivillig barnlöshet
överlämnas
Publicerad 24 februari 2016 Uppdaterad 24 februari 2016

Onsdagen den 24 februari överlämnas betänkandet
”Olika vägar till föräldraskap”, SOU 2016:11, till justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson.
Utredningen har haft i uppdrag att överväga olika sätt att utöka
möjligheterna för ofrivilligt barnlösa att kunna bli föräldrar.

Klockan 13:30 håller den särskilde utredaren lagmannen Eva Wendel
Rosberg och Morgan Johansson en pressträff där utredningens förslag
presenteras.

Tid och plats

Tid: Onsdagen den 24 februari, kl. 13.30
Plats: Pressrummet, Rosenbad, Stockholm

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressinbjudan: Morgan
Johansson besöker Berlin och
diskuterar flyktingkrisen med
Tysklands inrikesminister
Publicerad 22 februari 2016 Uppdaterad 22 februari 2016

Tisdagen den 23 februari besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Berlin för att
diskutera flyktingkrisen med Tysklands inrikesminister
Thomas de Maizière.
Presslegitimation krävs.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Hårdare straff för att sälja eller
smuggla stora mängder narkotika
Publicerad 16 februari 2016 Uppdaterad 16 februari 2016

Straffen för att sälja eller smuggla stora mängder
narkotika behöver skärpas. Därför föreslår regeringen
att två nya brott, synnerligen grovt narkotikabrott och
synnerligen grov narkotikasmuggling, ska införas.
Narkotikamissbruk och den illegala narkotikahandeln är ett allvarligt hot mot
samhället. Regeringen prioriterar kampen mot narkotika och mot de skador
som missbruket och handeln orsakar genom en tydligare och skarpare
lagstiftning.

Syftet med förslaget är att ge domstolarna förutsättningar att fullt ut beakta
alla omständigheter som är relevanta – till exempel om en gärning avsett en
synnerligen stor mängd narkotika – så att straffet blir så högt som gärningen
är värd.

Regeringen föreslår nu att straffskalorna för grovt narkotikabrott och grov
narkotikasmuggling delas upp och att det införs två nya brott: synnerligen
grovt narkotikabrott och synnerligen grov narkotikasmuggling.

– Gärningar som avser synnerligen stora mängder narkotika ska leda till
långa straff. Det är en viktig signal om hur allvarligt samhället ser på den
typen av brott, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Straffet för grovt narkotikabrott och grov narkotikasmuggling ska vara
fängelse i lägst två och högst sju år. Straffet för synnerligen grovt
narkotikabrott och synnerligen grov narkotikasmuggling ska vara fängelse i
lägst sex och högst tio år. Dessutom klargörs det vilka omständigheter som
särskilt ska beaktas vid bedömningen av om ett brott är synnerligen grovt.

https://www.regeringen.se/


Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2016.

Prop. 2015/16:111 Synnerligen grova narkotikabrott



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Lagförslag om enhetligt
patentsystem
Publicerad 15 februari 2016 Uppdaterad 15 februari 2016

Snart införs ett enhetligt patentsystem i EU. Nu föreslår
regeringen ökad rättssäkerhet för användare av det nya
systemet.
Dagens europeiska patentsystem är splittrat. Den som har ett europeiskt
patent måste följa olika procedurer i varje land för att patentet ska få verkan
där. Om en tvist uppstår om ett patent kan fallet prövas samtidigt i olika
länder med risk för olika utgång. Det är dyrt, krångligt och rättsosäkert
jämfört med andra patentmarknader, såsom USA och Japan.

När det enhetliga patentsystemet införs kan den som vill ha och behålla ett
enhetligt patent med verkan i nästan hela EU göra detta i ett enda
förfarande. Efter förslag från Sverige blir patentavgifterna låga. En
gemensam patentdomstol inrättas för att pröva tvister.

Lagförslagen innehåller:

Ett skyddsnät för de som fått ett europeiskt patent och begär att det ska
ha verkan i nästan hela EU.
Ett skydd för affärshemligheter som patentdomstolen får tillgång till.

Genom att öka rättssäkerheten ytterligare kompletterar lagförslagen de
tidigare ändringar som banat väg för Sveriges formella anslutning till
systemet.

– Det nya patentsystemet ger små och stora företag bättre möjligheter att
uppfinna, investera, växa och nyanställa. Utveckling och spridning av grön
teknik främjas också, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.
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Det enhetliga patentsystemet väntas träda i kraft under 2017.

Lagrådsremiss: Ökad rättssäkerhet i det enhetliga patentsystemet



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Id-kapningar kriminaliseras
Publicerad 11 februari 2016 Uppdaterad 11 februari 2016

Allt fler svenskar råkar ut för att få sin identitet kapad.
Regeringen har i dag, torsdagen den 11 februari,
beslutat att inhämta Lagrådets yttrande över ett förslag
till ett nytt brott i brottsbalken – olovlig
identitetsanvändning.
I dagens öppna samhälle finns det stora möjligheter att skaffa sig information
om andra personer. Det är enkelt att få fram uppgifter om någon annans
identitet, adress och ekonomiska förhållanden. Därmed har det också blivit
lättare att utge sig för att vara någon annan och använda hans eller hennes
identitet i olika sammanhang.

I dag finns det inte någon straffbestämmelse som direkt skyddar den som får
sin identitet utnyttjad. Oavsett om det sker i vinstsyfte (bedrägeri) eller i
trakasserande syfte så står den person som får sin identitet utnyttjad i regel
utan straffrättsligt skydd. Regeringen föreslår därför att ett nytt brott införs i
brottsbalken: olovlig identitetsanvändning. Det nya straffet ska motverka
missbruk av identitetsuppgifter och skydda den vars integritet kränks på
detta sätt.

– Att ta över en annans identitet är inte straffbart i dag. Regeringen täpper
nu till en lucka i lagstiftningen genom att kriminalisera ett vardagsbrott som
vi ser ökar för varje år, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.

– Vi har valt att gå längre med lagförslaget än vad som först var tänkt. Den
som förföljer en person genom bland annat id-kapning kommer även att
kunna dömas för olaga förföljelse, om var och en av de brottsliga
gärningarna är ett led i en upprepad kränkning av personens integritet,
fortsätter Morgan Johansson.
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Regeringens förslag innebär bland annat följande.

För straffansvar ska krävas att någon utger sig för att vara en annan
person genom att olovligen använda den personens identitetsuppgifter
och därigenom ger upphov till skada eller olägenhet för honom eller
henne.
Straffet föreslås vara böter eller fängelse i högst två år.
Det föreslås även att brottet olaga förföljelse ska omfatta gärningar som
utgör olovlig identitetsanvändning.

De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 juli 2016.

Lagrådsremiss: Straffrättsligt skydd mot olovlig identitetsanvändning



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ändringar i offentlighets- och
sekretesslagen
Publicerad 05 februari 2016 Uppdaterad 05 februari 2016

Justitiedepartementet skickar i dag ut promemorian
Några frågor om offentlighet och sekretess (Ds 2016:2)
på remiss. Promemorian innehåller flera förslag på
ändringar i offentlighets- och sekretesslagen.
Det har uppmärksammats att skyddet för enskilda är bristfälligt i vissa
verksamheter inom det offentliga. Dessa brister föreslås nu bli åtgärdade.

Bibliotekssekretessen, som bland annat gäller för uppgifter om boklån,
utsträcks till att även omfatta uppgifter om enskildas användning av
informationsteknik hos bibliotek.
Det införs sekretess för uppgifter om enskildas personliga förhållanden i
ärenden enligt begravningslagen.
En ny sekretessbestämmelse införs till skydd för enskilda som lämnar
stödförklaringar enligt förordningen om medborgarinitiativet.
Skattesekretess ska kunna föras över till Bokföringsnämnden.
Skyddet för offentliganställdas privata kontaktuppgifter och fotografiska
bilder på intranät förstärks.

Även till skydd för det allmänna behöver sekretessen förstärkas på några
områden.

Sekretessen för uppgifter som utbyts inom ramen för internationellt
polisiärt samarbete görs tydligare och mer heltäckande.
Sekretesskyddet för ordningen och säkerheten i Kriminalvårdens
verksamhet förstärks.

Samtidigt förs ett nytt organ, Hälsohögskolan i Jönköping AB, in i bilagan till
offentlighets- och sekretesslagen så att offentlighetsprincipen kommer att
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gälla även där.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2017.

Ds 2016:2 Några frågor om offentlighet och sekretess



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Europeiska kommissionen och
USA överens om regelverk för
överföring av personuppgifter över
Atlanten
Publicerad 05 februari 2016 Uppdaterad 05 februari 2016

Efter intensiva förhandlingar har Europeiska
kommissionen och USA träffat en överenskommelse om
ett nytt regelverk för överföring av personuppgifter
mellan EU och USA. Regeringen välkomnar att en
överenskommelse nåtts.
Enligt EU:s dataskyddsregler får personuppgifter endast föras över till länder
utanför EU och EES om de har adekvat skydd för uppgifterna. USA har inte
ansetts nå upp till det kravet. Men det har ändå, till i höstas, varit möjligt att
överföra personuppgifter till USA genom Safe Harbour-systemet. Systemet
innebar bl.a. att företag och organisationer i USA försäkrar att de följer vissa
dataskyddsregler. I oktober 2015 underkände EU-domstolen systemet i det
så kallade Facebook-målet.

Under hösten har Europeiska kommissionen och USA fört intensiva
förhandlingar för att komma överens om ett nytt system som kan ersätta Safe
Harbour. Europeiska kommissionen har haft som målsättning att nå en
överenskommelse som tar hänsyn till såväl intresset av ett fungerande flöde
av personuppgifter över Atlanten som skyddet av den personliga integriteten.
Förhandlingarna har nu resulterat i en överenskommelse som ska möjliggöra
överföring av personuppgifter från EU till USA.

Frågan om överföring av personuppgifter till USA är av stor betydelse för
svensk ekonomi. Regeringen har på olika sätt varit pådrivande för att en
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överenskommelse, där hänsyn tas till den personliga integriteten, ska komma
till stånd. Bland annat har justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
diskuterat frågan med ansvarig EU-kommissionär Vera Jourova och närings-
och innovationsminister Mikael Damberg tagit upp frågan med företrädare
för Europeiska kommissionen och den amerikanska regeringen.

– En förutsättning för innovation och konkurrenskraft är öppenhet mot
omvärlden. Digitaliseringen underlättar mer än någonsin tidigare
gränsöverskridande kontakter och handel. För ett land som Sverige är det
centralt att ha tillgång till de bästa lösningarna och andra marknader. Därför
är jag nu glad och lättad över att EU-kommissionen och USA nått en
överenskommelse om fria dataflöden, säger närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.

– Ett fungerande regelverk för överföring av personuppgifter över Atlanten,
där hänsyn tas till den personliga integriteten, är nödvändigt för den
ekonomiska utvecklingen. Det är därför glädjande att en överenskommelse
finns på plats, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

För att det nya regelverket ska kunna tillämpas återstår för Europeiska
kommissionen att fatta beslut enligt överenskommelsen. I denna process är
bl.a. EU:s medlemsstater involverade.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressinbjudan: Morgan
Johansson kommenterar
Migrationsverkets prognos
Publicerad 04 februari 2016 Uppdaterad 04 februari 2016

I dag, torsdagen den 4 februari kl. 13.00, kommenterar
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
Migrationsverkets första prognos i år.

Tid och plats

Tid: Torsdagen den 4 februari, kl. 13.00

Plats: Strömsalen, Rosenbad, Stockholm

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson möter danska
utlännings- , integrations- och
bostadsministern Inger Støjberg i
Köpenhamn
Publicerad 01 februari 2016 Uppdaterad 01 februari 2016

Tisdagen den 2 februari träffar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson den danska
utlännings-, integrations- och bostadsminister Inger
Støjberg för att bland annat diskutera den rådande
flyktingsituationen. Morgan Johansson ska även besöka
Kastrup för att se arbetet med id-kontrollerna.
Mötet är en uppföljning av det möte som ägde rum i Bryssel den 6 januari
2016 mellan kommissionen, Sverige, Danmark och Tyskland. På mötet ska
ministrarna diskutera flyktingsituationen, Öresundsregionen och nordisk
samverkan.

Kl.11-11.30 deltar båda ministrar i en gemensam pressträff. Pressträffen äger
rum vid Udlændinge-, Integrations- og Boligministeriet.

Kl.13.15 träffar Morgan Johansson representanter för DSB (Danske
Statsbaner) på Terminal 3, Kastrups flygplats, för att se hur arbetet fungerar
med id-kontrollerna. Efteråt kommer ministern att ta tåget över till Malmö.

Eventuell media som önskar filma på plats behöver kontakta DSB för
tillåtelse, per telefon +45 2468 0000 .

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Lagliga vägar för att söka asyl i EU
Publicerad 28 januari 2016 Uppdaterad 28 januari 2016

Regeringen har i dag, torsdagen den 28 januari, gett en
särskild utredare i uppdrag att analysera
förutsättningarna för att skapa lagliga vägar för att söka
asyl i EU.
Utredaren ska utifrån ett brett angreppssätt analysera förutsättningarna för
att skapa lagliga vägar för att söka asyl i EU. En sådan laglig väg kan
exempelvis skapas genom att införa en möjlighet att utfärda viseringar eller
någon annan typ av inresetillstånd för personer som har för avsikt att ansöka
om asyl i EU.

Om det bedöms lämpligt ska utredaren föreslå hur ett sådant regelverk skulle
kunna utformas med utgångspunkt i EU-rätten och övriga internationella
åtaganden. Uppdraget innefattar även att bedöma vilka ekonomiska och
andra konsekvenser detta skulle kunna medföra för såväl svenska
myndigheter som för enskilda. Utredaren ska dessutom analysera om antalet
asylsökande kan påverkas av sådana förslag.

Maria Ferm (MP) tilldelas uppdraget som särskild utredare. Uppdraget ska
redovisas senast den 31 december 2017.

Dir. 2016:8 Lagliga vägar för att söka asyl i EU

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förordningsändring av vilka
personuppgifter för asylsökande
som Migrationsverket lämnar till
landstinget
Publicerad 28 januari 2016 Uppdaterad 28 januari 2016

Regeringen har i dag, torsdagen den 28 januari, fattat
beslut om en förordningsändring som innebär att de
uppgifter som Migrationsverket lämnar till landstingen
som rör asylsökande ska kompletteras med den
asylsökandes hemland, telefonnummer och e-
postadress.
Enligt förordningen om hälso- och sjukvård åt asylsökande med flera ska
Migrationsverket lämna vissa uppgifter till landstingen om utlänningar som
omfattas av lagen. Uppgifterna innefattar namn, födelsedatum, adress, språk,
ärendenummer hos Migrationsverket och, i förekommande fall,
familjemedlemmar.

Regeringens beslut om förordningsändring innebär att ovan uppgifter
kompletteras med den asylsökandes hemland, telefonnummer och e-
postadress.

Förordningsändringen är en konsekvens av att Sveriges Kommuner och
Landsting (SKL) har uppgett att landstingen behöver smidiga rutiner för att
komma i kontakt med asylsökande och nyanlända. Kontakten kan
exempelvis tas i syfte att öka antalet personer som genomgår en
hälsoundersökning. Om landstingen får tillgång till telefonnummer och e-
postadress skulle fler personer nås, på ett enklare sätt. Landstingen behöver
också känna till vilket land som är den asylsökandes hemland. Det

https://www.regeringen.se/


underlättar bokning av tolk för rätt dialekt av aktuellt språk.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny modell ska fördela
ensamkommande barn och unga
rättvist mellan kommuner
Publicerad 28 januari 2016 Uppdaterad 28 januari 2016

Ensamkommande barn fördelas inte rättvist mellan
kommunerna, mottagandet är oförutsägbart och
förutsättningarna att planera kan förbättras. Regeringen
ger därför Migrationsverket i uppdrag att ta fram en ny
anvisningsmodell för ensamkommande barn och unga.
Modellen ska vara i kraft den 1 april 2016.
Att anvisa ensamkommande barn är Migrationsverket uppgift och ansvar.
Hur anvisningen går till är inte reglerat i lag eller förordning och den
nuvarande modellen är både komplicerad och oförutsägbar. Det bidrar till att
kommunerna får svårt att uppskatta hur många barn som förväntas komma,
och vissa kommuner har fått ta ett oproportionerligt stort ansvar.

Regeringen vill att den nya anvisningsmodellen ska bygga på en fastställd
andel som baseras på kommunens storlek, förutsättningar och tidigare
mottagande av asylsökande, nyanlända och ensamkommande barn. Det
skapar bättre förutsättningar än dagens modell som i stället bygger på en
kombination av fördelningstal på länsnivå, frivilliga överenskommelser med
kommunerna samt en lagstadgad möjlighet för Migrationsverket att anvisa
fler barn än vad kommunerna tecknat överenskommelser om.

– Den nya modellen skapar en jämnare och mer förutsägbar fördelning
mellan kommunernas mottagande av ensamkommande barn, säger justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson.

– Regeringen prioriterar denna fråga och begär därför att en ny fungerande
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modell ska vara i kraft redan den 1 april i år, fortsätter Morgan Johansson.

Ett enkelt, tydligt och rättvist system för anvisning av ensamkommande barn
ger kommunerna bättre förutsättningar att klara sitt uppdrag, vilket i sin tur
gagnar barnets bästa. Det kan även bidra till en ökad acceptans för
mottagandet av ensamkommande barn i kommunerna.

Regeringsuppdrag: En ny anvisningsmodell för asylsökande
ensamkommande barn och unga



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår stärkt
konsumentskydd för vissa avtal
som rör semesterboenden
Publicerad 26 januari 2016 Uppdaterad 26 januari 2016

Konsumenter som ingår en särskild typ av avtal om
boenderabatter för sina semesterboenden ska få en
ökad rätt att säga upp sitt avtal. Det föreslår regeringen i
en proposition.
Förslaget innebär att konsumenter som har ingått en särskild typ av avtal om
boenderabatter för sina semesterboenden får rätt att säga upp avtalet vid en
något tidigare tidpunkt än i dag. Därigenom stärks konsumentskyddet.
Ändringen ska säkerställa att svensk rätt står i överensstämmelse med ett
EU-direktiv på området.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 maj 2016.

Prop. 2015/16:84 En fråga om konsumentskyddet vid semesterboende

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ett stärkt meddelarskydd i fler
verksamheter utreds
Publicerad 25 januari 2016 Uppdaterad 25 januari 2016

Regeringen vill stärka meddelarskyddet i privata
verksamheter som finansieras med offentliga medel.
Sedan tidigare pågår arbete med att ta fram en
lagrådsremiss för att stärka meddelarskyddet i skola,
vård och omsorg. Nu tillsätts en utredning som ska
analysera vilka ytterligare verksamheter som bör
omfattas av ett stärkt meddelarskydd.
Allt fler offentligt finansierade verksamheter bedrivs i privat regi. Det är
viktigt att detta inte påverkar möjligheterna till insyn och en öppen debatt
om hur våra skattemedel används och hur offentligt finansierade
verksamheter drivs och utvecklas.

Ett stärkt meddelarskydd innebär att bland annat arbetsgivare förbjuds att
efterforska vem i organisationen som har lämnat uppgifter till
grundlagsskyddade medier och att utsätta denne för negativa åtgärder på
grund av detta. Detta ger trygghet för den som lämnar uppgifter om
verksamheten och bidrar till att lättare upptäcka eventuella
missförhållanden. Det kan i sin tur medföra en högre kvalitet i
verksamheterna och att brukarnas ställning stärks. Genom att insynen i hur
skattemedlen används blir större kan ett stärkt meddelarskydd också leda till
ett effektivare utnyttjande av samhällets resurser.

Regeringen och Vänsterpartiet är överens om att ett stärkt meddelarskydd
ska införas i skola, vård och omsorg som är enskilt bedriven men offentligt
finansierad. Arbetet med att ta fram en lagrådsremiss om detta pågår.
Behovet av ett förstärkt meddelarskydd kan dock antas vara lika stort inom
andra verksamhetsområden. Regeringen och Vänsterpartiet vill därför att en
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utredning ska analysera vilka andra verksamheter, så som exempelvis inom
kollektivtrafik och färdtjänst, som också bör omfattas av ett stärkt
meddelarskydd. Utredningen ska även överväga vilka kategorier av personer
som deltar i en verksamhet som bör omfattas av skyddet.

Utredningen leds av Carina Gunnarsson, generaldirektör för
Medlingsinstitutet.

Uppdraget ska redovisas senast den 2 maj 2017.

Dir. 2016:4 Ett stärkt meddelarskydd för privatanställda i verksamheter som
är helt eller delvis offentligt finansierade



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning om
ansvarsförhållandena för
migrationsverksamheten vid
utlandsmyndigheterna
Publicerad 21 januari 2016 Uppdaterad 21 januari 2016

I dag, torsdagen den 21 januari, tillsätter regeringen en
utredning som ska bedöma om ansvarsfördelningen,
organisationen och finansieringen av
migrationsverksamheten vid Sveriges ambassader och
konsulat kan göras mer ändamålsenlig.
Det ska vara enkelt för människor att ansöka om visering och
uppehållstillstånd. Den svenska staten arbetar med migrationsfrågor både i
Sverige och i utlandet. På utlandsmyndigheterna handläggs bland annat
ärenden som rör viseringar till Sverige. Dessutom bistår
utlandsmyndigheterna Migrationsverket i ärenden som rör uppehållstillstånd
på grund av studier, arbete eller familjeanknytning.

Ansvariga myndigheters verksamheter ska vara kostnadseffektiva. Under
senare år har förutsättningarna för verksamheten förändrats, bland annat till
följd av en ökad digitalisering av handläggningen men också av förändrade
regelverk inom EU. Det finns därför ett behov av att utreda hur
ändamålsenlig nuvarande ordning är.

Utredningen ska avrapporteras senast den 1 februari 2017.

Till särskild utredare utses Daniel Tarschys, professor emeritus i
statsvetenskap.

https://www.regeringen.se/


Dir. 2016:5 Ansvar för migrationsverksamheten vid utlandsmyndigheterna



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson deltar i möte
om gränskontroller i EU
Publicerad 05 januari 2016 Uppdaterad 05 januari 2016

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
deltar i morgon, onsdagen den 6 januari, i ett möte i
Bryssel om gränskontroller i EU.
Kommissionären har bjudit in ministrar från Sverige, Danmark och Tyskland
för ett extrainsatt möte. På dagordningen står information om den senaste
händelseutvecklingen och en diskussion som EUs fortsatta hantering av
flyktingsituationen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår skärpt
straffrättslig lagstiftning för att
motverka terrorismresor
Publicerad 18 december 2015 Uppdaterad 18 december 2015

Regeringen har lämnat en proposition till riksdagen med
förslag om kriminalisering av att resa utomlands för att
delta i terroristhandlingar samt att ta emot
terroristträning.
Terrorismen utgör ett reellt hot mot säkerheten i såväl Sverige som utlandet.
Sverige måste ha en skarp och heltäckande strafflagstiftning och effektiva
förebyggande insatser på området. Regeringen föreslår därför nu att
terrorismresor, finansiering av resorna och finansiering av terrorister och
terroristorganisationer kriminaliseras genom att ett särskilt straffansvar införs
i strafflagstiftningen. Dessutom föreslås ett nytt brott, som rör mottagande av
terroristträning.

I propositionen föreslår regeringen ett särskilt straffansvar för;

att ta emot utbildning avseende bland annat terroristbrott (fängelse i
högst två år eller, om brottet är grovt, fängelse i lägst sex månader och
högst sex år),
att resa eller påbörja en resa till ett annat land än det land där personen
är medborgare om avsikten är att begå eller förbereda eller att ge eller ta
emot utbildning avseende bland annat terroristbrott (fängelse i högst två
år),
att finansiera en sådan resa som avses ovan (fängelse i högst två år), och
att finansiera en person eller en sammanslutning av personer som till
exempel begår terroristbrott, oavsett syftet med finansieringen (fängelse
i högst två år eller, om brottet är grovt, fängelse i lägst sex månader och
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högst sex år).

Regeringen lämnar även förslag om svensk domstols behörighet att döma
över brotten liksom möjligheten att använda hemliga tvångsmedel för dem.

Genom regeringens förslag uppfyller Sverige de straffrättsliga krav som FN:s
säkerhetsråd ställer om åtgärder mot så kallade utländska terroriststridande,
och vad som följer av Financial Action Task Forces (FATF)
rekommendation om finansiering av terrorism.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 april 2016.

Prop. 2015/16:78 Ett särskilt straffansvar för resor i terrorismsyfte



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag till Kriminalvården om
förstärkta insatser i arbetet med
utslussning
Publicerad 18 december 2015 Uppdaterad 18 december 2015

Regeringen ger Kriminalvården i uppdrag att utveckla
och förstärka myndighetens arbete med utslussning.
Syftet med uppdraget är minska andelen dömda som
återfaller i brott.
Enligt Brottsförebyggande rådet återfaller ca 70 procent av de som dömts till
fängelse eller skyddstillsyn inom tre år. Att hindra att återfall sker kräver
insatser på flera områden men målet måste vara att ingen ska återfalla i brott
enbart på grund av att frigivningen inte är tillräckligt välplanerad.
Kriminalvårdens insatser är en central del i arbetet med att minska återfallen
bland dömda.

Kriminalvården får i dag i uppdrag att skapa bättre förutsättningar för att
slussa ut personer från fängelserna till ett liv utan missbruk och kriminalitet.
Kriminalvården ska utveckla former av samverkan med landsting och
kommuner men också med näringslivet för att ge dömda fler möjligheter till
sysselsättning.

– Samhället har mycket att vinna på att färre återfaller i brott, såväl ur ett
mänskligt som ekonomiskt perspektiv. Kriminalvårdens insatser i det
återfallsförebyggande arbetet är viktiga, men för att lyckas måste det finnas
någon som tar vid där Kriminalvårdens ansvar upphör, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Debattartikel: "Vi måste få stopp på återfall i kriminalitet"

Regeringsuppdrag: Uppdrag till Kriminalvården om förstärkta insatser i
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arbetet med utslussning



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny avdelningsordförande i Högsta
domstolen
Publicerad 17 december 2015 Uppdaterad 17 december 2015

Regeringen har i dag utnämnt justitierådet Gudmund
Toijer till avdelningsordförande i Högsta domstolen.
Gudmund Toijer är sedan 2007 justitieråd i Högsta domstolen. Dessförinnan
tjänstgjorde han under fem år i Svea hovrätt, inledningsvis som hovrättsråd
tillika vice ordförande och därefter som hovrättslagman. Han har även
mångårig erfarenhet av arbete i Regeringskansliet, dels som rättschef och
expeditionschef i Utbildningsdepartementet under sammanlagt ca sex år, dels
som rättssakkunnig i Justitiedepartementet under drygt två år.

Toijer har haft flera uppdrag som särskild utredare i olika statliga utredningar
och har varit ordförande i Nämnden mot Diskriminering och
Jämställdhetsnämnden. Han tillträder som avdelningsordförande den 1 maj
2016.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen utser tre justitieråd till
Högsta domstolen
Publicerad 17 december 2015 Uppdaterad 17 december 2015

Regeringen har i dag utnämnt Sten Andersson, Stefan
Johansson och Mari Heidenborg till justitieråd i Högsta
domstolen.
Sten Andersson arbetar sedan 2011 som hovrättspresident i Göta hovrätt.
Under åren 2008-2010 arbetade han som hovrättspresident i Hovrätten för
Nedre Norrland. Han har erfarenhet av flerårig tjänstgöring i
Justitiedepartementet, inledningsvis som rättssakkunnig och därefter som
kansliråd, departementsråd tillika enhetschef och sedermera som rättschef.
Han är ordförande i Revisorsnämndens tillsynsnämnd och har varit särskild
utredare i ett flertal statliga utredningar. Han anställdes som hovrättsassessor
1990. Sten Andersson tillträder den 1 mars 2016.

Stefan Johansson har arbetat i Justitiedepartementet sedan 2010,
inledningsvis som rättschef och från 2012 som expeditionschef.
Dessförinnan arbetade han som hovrättsråd tillika vice ordförande i Svea
hovrätt. Han har därutöver flera års erfarenhet av arbete som byråchef vid
Riksåklagarens kansli. Under åren 1998-2005 arbetade han i
Justitiedepartementet, inledningsvis som rättssakkunnig, därefter som
kansliråd och sedermera som ämnesråd. Han anställdes som hovrättsassessor
1996. Stefan Johansson tillträder den 18 april 2016.

Mari Heidenborg arbetar sedan 2011 som lagman i Solna tingsrätt.
Dessförinnan arbetade hon som hovrättslagman i Svea hovrätt, chefsrådman
i Solna tingsrätt och rådman i Stockholms tingsrätt under sammanlagt drygt
tio års tid. Hon har därutöver varit rättssakkunnig föredragande vid
Riksdagens Ombudsmän (JO). Hon är ordförande i 2014 års
sexualbrottskommitté och har tidigare deltagit i ett flertal statliga
utredningar. Hon anställdes som hovrättsassessor 1994. Mari Heidenborg
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tillträder den 5 september 2016.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Effektivare förbud vid bristande
kreditprövning
Publicerad 10 december 2015 Uppdaterad 10 december 2015

Konsumentverket ska med omedelbar verkan kunna
förbjuda kreditgivare som allvarligt brister i sin
kreditprövning att låna ut pengar. Detta föreslår
regeringen i dag i en lagrådsremiss.
Innan en konsument får ta ett lån måste det göras en kreditprövning. Bara
personer som klarar av att betala tillbaka ska få låna pengar. Att företag gör
ordentliga kreditprövningar är centralt för konsumentskyddet på
finansmarknaden och en viktig åtgärd för att motverka överskuldsättning i
samhället.

I dag kan ett företag som inte gör tillräckliga kreditprövningar i särskilt
allvarliga fall förbjudas av Konsumentverket att lämna krediter. Men med
nuvarande lagstiftning börjar förbudet att gälla först när beslutet får laga
kraft. Det betyder att företag som inte följer gällande konsumentskyddsregler
kan fortsätta att låna ut pengar medan beslutet överklagas. Det riskerar att
skapa onödigt ekonomiskt lidande hos konsumenter och regeringen föreslår
därför att Konsumentverkets beslut att förbjuda ett företag att lämna krediter
ska kunna gälla omedelbart.

– Vi måste motverka överskuldsättning och en viktig del är att få stopp på
oseriösa kreditföretag. Det här är ett effektivt verktyg för att få stopp på de
företag som tjänar pengar på att försätta människor i skuldfällor, säger
justitieminister- och migrationsminister Morgan Johansson.

– Regeringen stärker med den här åtgärden konsumentskyddet på
finansmarknaden. Den som gör en bristande kreditbedömning riskerar att
öka på bördan för den som redan har stora skulder, säger konsument- och
finansmarknadsminister Per Bolund.
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Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 april 2016.

Lagrådsremiss: Ett effektivare förbud vid bristande kreditprövning



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Fler ska kunna få sina skulder
sanerade
Publicerad 10 december 2015 Uppdaterad 10 december 2015

Evighetsgäldenärer och seriösa företagare som blivit
överskuldsatta ska få bättre möjligheter att starta om på
nytt. Därför överlämnar regeringen ett förslag till
Lagrådet som ska leda till att fler svårt skuldsatta
personer ska kunna få sina skulder sanerade.
Skuldsanering innebär att en person som har stora skulder helt eller delvis får
skulderna avskrivna. I dag finns det drygt 28 000 personer enbart i
Kronofogdemyndighetens register som sannolikt uppfyller villkoren för att
beviljas skuldsanering. Regeringen föreslår nu en ny skuldsaneringslag för att
möjliggöra för fler svårt skuldsatta att få sina skulder sanerade. Den nya
lagen innebär att samtliga delar av skuldsaneringsförfarandet ses över.

– Det är viktigt att alla tar ansvar för sin privatekonomi. Men samhället
måste samtidigt ge människor och deras familjer möjligheter att ta sig ur
skuldfällan och få en chans att starta om på nytt, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

– En alltför hög skuldsättning kan drabba den enskilde hårt och barn till
överskuldsatta är särskilt utsatta. Därför är det viktigt att regeringen nu går
fram med åtgärder för att fler svårt skuldsatta ska kunna få skuldsanering,
säger konsument- och finansmarknadsminister Per Bolund.

Den nya skuldsaneringslagen innebär bland annat att:

Kronofogdemyndigheten ska lämna information om skuldsanering till
svårt skuldsatta personer som finns i myndighetens register.
Ansökningsförfarandet förenklas.

https://www.regeringen.se/


Det införs en betalningsförmedlingstjänst. Den enskilde ska betala till
Kronofogdemyndigheten, som sedan förmedlar pengarna till
borgenärerna.
Den som beviljats skuldsanering ska ha två betalningsfria månader per
år: juni och december.
Det ska finnas mer flexibilitet vid bestämmandet av skuldsaneringens
längd och större hänsyn ska tas till den pressade situation som en
överskuldsatt lever under.

I lagrådsremissen föreslås även en ny lag med en särskild skuldsaneringsform
för företagare, F-skuldsanering. I dag är företagare i de flesta fall förhindrade
från att beviljas skuldsanering bland annat eftersom det är svårt att ta fram
generella skuldsaneringsregler som gäller för både företagare och
privatpersoner. Genom F-skuldsanering ska överskuldsatta företagare som
engagerar eller har engagerat sig i en seriös näringsverksamhet ges
förbättrade möjligheter att få skuldsanering.

F-skuldsanering innebär en något kortare skuldsaneringsperiod med tuffare
krav på företagaren. Som exempel ska en inte obetydlig del av skulderna
kunna betalas, och företagaren kommer inte att få några betalningsfria
månader.

Förslagen är en del i regeringens strategi för att motverka överskuldsättning
som presenterades i budgetpropositionen för 2016. Förslaget om F-
skuldsanering är även en del i regeringens arbete för att öka sysselsättningen
och främja entreprenörskap och ekonomisk tillväxt.

De nya lagarna föreslås träda i kraft den 1 november 2016.

Lagrådsremiss: Skuldsanering – förbättrade möjligheter för överskuldsatta att
starta om på nytt

Artikel: Strategi ska motverka överskuldsättning



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson om id-
kontroller
Publicerad 09 december 2015 Uppdaterad 09 december 2015

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
finns tillgänglig för kommentarer om regeringens
proposition om id-kontroller.
Medtag pressleg.

Prop. 2015/16:67 Särskilda åtgärder vid allvarlig fara för den allmänna
ordningen eller den inre säkerheten i landet

Information om propositionen Särskilda åtgärder vid allvarlig fara för den
allmänna ordningen eller den inre säkerheten i landet

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förbättrade förutsättningar för
ordning och säkerhet i
domstolarna
Publicerad 01 december 2015 Uppdaterad 01 december 2015

Regeringen har gett före detta generaldirektören Barbro
Thorblad i uppdrag att undersöka hur förutsättningarna
för ordning och säkerhet i domstolarna kan förbättras.
Uppdraget ska redovisas den 1 juni 2017.
En förhandling i domstol ska kunna genomföras under säkra och ordnade
former. I utredningsuppdraget ingår bland annat att överväga om det bör
införas ett förbud mot att vid en domstolsförhandling bära kläder eller
symboler, med koppling till ett kriminellt nätverk eller någon annan
organisation, som kan uppfattas som hotfulla av till exempel målsägande
eller vittnen. I uppdraget ingår också att överväga ett förbud mot
bildupptagning i och bildöverföring även från andra delar av
domstolsbyggnaden än rättssalen.

Utredaren ska särskilt uppmärksamma de grundlagsaspekter som ryms i
uppdraget.

Dir. 2015:126 Förbättrade förutsättningar för ordning och säkerhet i
domstolarna

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag till Brå om åtgärder mot
kriminalitet i socialt utsatta
områden
Publicerad 01 december 2015 Uppdaterad 01 december 2015

Regeringen har i dag gett Brottsförebyggande rådet
(Brå) i uppdrag att identifiera framgångsfaktorer,
fungerande metoder och arbetssätt för att förebygga
och beivra brottslighet samt öka tryggheten i socialt
utsatta områden.
På såväl större som mindre orter runt om i Sverige finns bostadsområden
som i allt större utsträckning har kommit att präglas av brottslighet och
otrygghet. Orsaken till problemen är komplexa och mångfacetterade. För
regeringen är det mycket angeläget att vidta åtgärder som kan bidra till att
förbättra situationen i dessa områden. Möjligheten att leva ett tryggt liv utan
brottslighet ska inte vara beroende av i vilket område människor bor.

En grundläggande förutsättning för att kunna motverka den negativa
utvecklingen i socialt utsatta områden är kunskap om vilka åtgärder som är
verksamma. Regeringen ger därför Brå i uppdrag att kartlägga åtgärder mot
kriminalitet och för ökad trygghet i socialt utsatta områden. Uppdraget
omfattar även att studera vilka åtgärder som kan bidra till att stärka
relationen mellan befolkningen och rättsväsendet, liksom mellan
befolkningen och övriga myndigheter och aktörer som medverkar i det
brottsförebyggande arbetet. Uppdraget ska redovisas senast den 30
november 2016.

– Med det här uppdraget får vi viktig kunskap om hur vi tillsammans kan
arbeta för att minska brottsligheten och öka tryggheten i socialt utsatta
områden, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson i en

https://www.regeringen.se/


kommentar.

Regeringsuppdrag: Uppdrag till Brottsförebyggande rådet att kartlägga
åtgärder mot kriminalitet i socialt utsatta områden



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag till Polismyndigheten om
insatser mot illegala vapen och
explosiva varor inom landet
Publicerad 01 december 2015 Uppdaterad 01 december 2015

I dag uppdrar regeringen åt Polismyndigheten att skapa
förutsättningar för att ytterligare motverka förekomsten
av illegala vapen och explosiva varor inom landet.
Uppdraget är en del av ett samlat åtgärdspaket för att
bekämpa organiserad brottslighet.
 

Tillgången till illegala skjutvapen och explosiva varor i kriminella kretsar är i
dag förhållandevis stor, och de kan cirkulera inom landet under lång tid.
Våldsbrott som utförs med hjälp av skjutvapen eller explosiva varor har blivit
allt vanligare och sker inte sällan i publika miljöer.

– Denna utveckling skapar rädsla och otrygghet för alla som bor eller vistas i
områden där kriminella grupperingar har starka fästen, säger inrikesminister
Anders Ygeman. För att motverka utvecklingen krävs ökad kunskap och
effektiva arbetsmetoder.

Därför får Polismyndigheten i uppdrag att:

skapa enhetlig nationell statistik rörande våldsbrott som utförs med hjälp
av skjutvapen eller explosiva varor
säkerställa en enhetlig och tillförlitlig beslagsstatistik
identifiera, utveckla och sprida arbetsmetoder för att motverka
förekomsten av illegal användning av vapen eller explosiva varor.

Polismyndigheten ska redovisa uppdraget till regeringen senast den 1 mars

https://www.regeringen.se/


2018.

Regeringsuppdrag: Uppdrag till Polismyndigheten om insatser mot
illegala vapen och explosiva varor inom landet



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag att utveckla den
myndighetsgemensamma
satsningen mot organiserad
brottslighet
Publicerad 01 december 2015 Uppdaterad 01 december 2015

Regeringen har i dag gett tolv myndigheter i uppdrag att
utveckla den myndighetsgemensamma satsningen mot
organiserad brottslighet. Uppdraget är en del av ett
samlat åtgärdspaket för att bekämpa organiserad
brottslighet.
Den myndighetsgemensamma satsningen mot organiserad brottslighet har
pågått under drygt sex år och inkluderar tolv myndigheter inom och utanför
rättsväsendet [1]. Satsningen har varit framgångsrik ska fortsätta och
utvecklas.

– Sen satsningen inleddes har flera förändringar skett. Samverkan har utökats
med tre myndigheter och polisen har genomgått sin största ombildning på 50
år. Det är dags att ta nästa steg i arbetet, säger Anders Ygeman.

Regeringen har därför beslutat att ge myndigheterna i uppdrag att:

anpassa arbetet till de nya de organisatoriska förutsättningar som finns
inom Polismyndigheten efter ombildningen
inkludera fler brottsområden för att kunna motverka fler typer av
organiserad brottslighet
införa lokal myndighetssamverkan inom satsningen, med ett särskilt
fokus på socialt utsatta områden
säkerställa en effektiv och långsiktig samordning mellan det

https://www.regeringen.se/


brottsbekämpande arbete inom den myndighetsgemensamma satsningen
och det lokala brottsförebyggande arbetet som pågår redan i dag.

Uppdraget ska delredovisas senast den 1 oktober 2016 och slutredovisas den
1 oktober 2017.

Regeringsuppdrag: Uppdrag till Polismyndigheten och andra berörda
myndigheter att utveckla den myndighetsgemensamma satsningen mot
organiserad brottslighet

1 Polismyndigheten, Åklagarmyndigheten, Ekobrottsmyndigheten,
Säkerhetspolisen, Skatteverket, Kriminalvården, Kronofogdemyndigheten,
Kustbevakningen, Tullverket, Migrationsverket, Försäkringskassan och
Arbetsförmedlingen



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressinbjudan: Regeringen
presenterar en samlad insats mot
organiserad brottslighet
Publicerad 01 december 2015 Uppdaterad 01 december 2015

I dag, tisdagen den 1 december, håller regeringen en
pressträff där en samlad insats för att bekämpa
organiserad brottslighet presenteras.
Insatsen presenteras av justitie- och migrationsminister Morgan Johansson,
inrikesminister Anders Ygeman samt rikspolischef Dan Eliasson.

Tid och plats

Tid: Tisdagen den 1 december, klockan 12.30
Plats: Bella Venezia, Rosenbad, Stockholm

Presslegitimation krävs.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressinbjudan: EU-kommissionär
Mr Dimitris Avramopoulos träffar
Anders Ygeman och Morgan
Johansson
Publicerad 29 november 2015 Uppdaterad 29 november 2015

Måndagen den 30 november besöker Mr Dimitris
Avramopoulos, EU:s kommissionär för migration, inrikes
frågor och medborgarskap, Rosenbad för möten med
inrikesminister Anders Ygeman och justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.
Vid mötena kommer en bred diskussion om nyckelutmaningar rörande
migrationskrisen att äga rum. Efteråt håller statsråden och kommissionären
en gemensam pressträff.

Tid och plats

Tid: Måndagen den 30 november, kl.17.00.

Plats: Bella Venezia, Rosenbad, Stockholm.

Presslegitimation krävs.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Återfall i brottslighet ska leda till ny
påföljd
Publicerad 27 november 2015 Uppdaterad 27 november 2015

Återfall i brottslighet ska leda till ny påföljd. Det föreslår
regeringen i ett förslag som skickas till Lagrådet.
I dag leder inte alltid återfall i brott till ett skärpt ingripande. Regeringen
föreslår nu att regleringen om påföljdsbestämning efter tidigare dom ändras.
Som huvudregel ska domstolarna framöver bestämma att nya brott som
begås efter en tidigare dom men innan den påföljden helt har verkställts ska
leda till en särskild påföljd.

Det är viktigt att samhällets markering mot återfall i brott blir konsekvent
och tydlig. Den som är dömd och begår nya brott ska mötas av en skärpt
reaktion.

Regeringen föreslår också att tidsperioden för när återfall ska kunna ge en
skärpt reaktion sträcks ut. I dag utgår domstolen från tidpunkten när det
första brottet begicks. Detta ska ändras så att tidpunkten för domen i stället
ska vara utgångspunkt.

Lagrådsremiss: Ny påföljd efter tidigare dom

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny president i Hovrätten för Västra
Sverige
Publicerad 26 november 2015 Uppdaterad 26 november 2015

Regeringen har i dag utnämnt lagmannen Ralf G
Larsson till hovrättspresident i Hovrätten för Västra
Sverige.
Ralf G Larsson är sedan 2014 lagman i Göteborgs tingsrätt. Dessförinnan var han lagman i Lunds, Ystads respektive
Kristianstads tingsrätter. Han har även varit rådman och avdelningsdirektör i Domstolsverket och har haft flera uppdrag
som särskild utredare i olika statliga utredningar och var under åren 2003–2007 ordförande i Sveriges Domareförbund.
 
Ralf G Larsson tillträder den 11 januari 2016.
 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny chef för Revisorsnämnden
Publicerad 20 november 2015 Uppdaterad 20 november 2015

Regeringen har utsett Per Johansson till ny direktör och
chef för Revisorsnämnden.
Per Johansson är avdelningschef vid Riksrevisionen. Han har tidigare haft
arbetsledande befattningar inom FN:s internrevision OIOS,
Finansdepartementets budgetavdelning och Statens räddningsverk. Han har
också under flera år verkat som revisor och har även undervisat i redovisning
vid Mittuniversitetet. Vidare har han varit ledamot i
Ekonomistyrningsverkets internrevisionsråd och svensk representant i olika
expert- och rådsarbetsgrupper inom EU. 

– Med Per Johansson får Revisorsnämnden en chef med bred erfarenhet från
både statsförvaltningen och revisionsbranschen. Hans gedigna kunskaper om
bland annat EU:s beslutsprocesser kommer vara till stor nytta för
myndigheten som verkar inom ett område där utvecklingen i allt högre grad
sker internationellt, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Per Johansson tillträder den 1 februari 2016.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ett steg närmare ett enhetligt
patentsystem i EU efter avgörande
beslut om årsavgiftsfördelning
Publicerad 18 november 2015 Uppdaterad 18 november 2015

Förenklingar, lägre kostnader och ökad rättssäkerhet
väntar det svenska näringslivet när det enhetliga
patentsystemet i EU införs. I går, tisdagen den 17
november, fattades ett beslut om hur inkomsterna från
det enhetliga patentskyddet ska fördelas mellan EU-
medlemsstaterna. Beslutet banar väg för både
användarvänliga avgifter och reformens ikraftträdande.
I dag måste ett europeiskt patent valideras och upprätthållas i varje land för
sig; avgifter ska betalas, ansökningar översättas och ombud anlitas. Det
upplevs som dyrt och krångligt, inte minst i jämförelse med konkurrerande
marknader som USA och Japan.

Som ett resultat av ett fördjupat samarbete mellan nästan alla EU-
medlemsstater kommer ett enhetligt patentskydd att införas. En sökande kan
då genom ett enda förfarande få patent över nästan hela EU:s inre marknad.
Samtidigt inrättas en enhetlig patentdomstol som blir i princip ensam behörig
att pröva tvister om europeiska patent. Reformen erbjuder användarna
kostnadsbesparingar, minskad byråkrati och ökad rättssäkerhet.

I förhandlingarna om det enhetliga patentskyddet lyckades Sverige i somras
få till stånd ett preliminärt beslut om användarvänliga avgifter för det nya
patentskyddet. Avgiftsnivån motsvarar summan av dagens nationella
årsavgifter i de fyra populäraste patentländerna: Tyskland, Frankrike,
Storbritannien och Nederländerna. Låga avgifter är bra för användarna, inte
minst småföretagen, och främjar därför innovation, tillväxt och jobb.

https://www.regeringen.se/


Förutsättningen för att avgiftsnivåbeslutet ska bli slutligt är att de
samarbetande medlemsstaterna också kommer överens om hur årsavgifterna
fördelas dem emellan. I går kunde beslutet om avgiftsfördelning fattas.

– Avgiftsfördelningen har varit ett känsligt ämne eftersom den får central
betydelse för varje medlemsstats patentintäkter. Det är glädjande att det
förslag som Sverige drivit och som bygger på solidaritet mellan
medlemsstaterna kom att utgöra grunden för gårdagens överenskommelse,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Beslutet var avgörande inte bara i avgiftsfrågorna,

– Förutom att fördelningsbeslutet banar väg för låga avgifter för våra
svenska företag, innebär det också ett viktigt steg på väg mot att få det
enhetliga patentsystemet på plats, fortsätter justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Tanken är att det enhetliga patentsystemet ska träda i kraft 2017.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen ökar stödet till
brottsofferstödjande
organisationer
Publicerad 13 november 2015 Uppdaterad 13 november 2015

Regeringen har beslutat att minst 75% av
Brottsofferfondens medel ska tillfalla organisationer i det
civila samhället som bedriver brottsofferstödjande
verksamhet.
Det civila samhällets organisationer utför ett mycket viktigt och angeläget
arbete med att stödja dem som har drabbats av brott. Sådana organisationers
verksamheter finansieras till stor del av Brottsofferfonden, som i sin tur
finansieras huvudsakligen av en avgift som betalas av personer som dömts
för brott. Den 1 januari 2015 höjde regeringen avgiften från 500 till 800
kronor. Därmed kommer fondens intäkter att öka. En del av dessa intäkter
kommer nu att tillfalla den ideella sektorn.

Behovet av finansiering av det civila samhällets brottsofferstödjande
verksamheter är stort och konkurrensen om befintliga medel är hård. Mot
bakgrund av detta har regeringen idag beslutat att minst 75 % av
brottsofferfondens medel ska tillfalla organisationer i det civila samhället
som bedriver brottsofferstödjande verksamhet.

– Brottsofferjourer och andra organisationer som arbetar med att stödja
brottsoffer gör ett mycket viktigt arbete. Regeringen vill på detta sätt
förbättra deras förutsättningar, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Tydligare information till häktade
Publicerad 13 november 2015 Uppdaterad 10 november 2015

Regeringen beslutade den 12 november 2015 att
informationen till den som sitter häktad ska bli tydligare.
För att en brottsutredning ska kunna bedrivas effektivt är det nödvändigt att
kunna begränsa en häktad persons möjligheter att kontakta omvärlden. Av
rättssäkerhetsskäl är det viktigt att den som häktas får tydlig information om
sin möjlighet att begära domstolsprövning av sådana beslut.

Åklagaren beslutar om vilka enskilda restriktioner som den häktade ska ha.
Möjligheten att begära domstolsprövning av sådana beslut används inte
särskilt ofta. En orsak till det kan vara att den häktade inte vet att han eller
hon kan få beslutet prövat av domstol. Regeringen inför därför nu en
skyldighet för åklagaren att omedelbart skriftligen informera den som har
häktats om sin möjlighet att få beslut om enskilda restriktioner prövat av
domstol. 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fortsatta möjligheter att söka i
domstolarnas register
Publicerad 06 november 2015 Uppdaterad 06 november 2015

Dagens möjligheter att söka i domstolarnas
brottmålsregister blir kvar. Det kommer att framgå i den
domstolsdataförordning som regeringen avser att
besluta efter att en ny domstolsdatalag behandlats av
riksdagen.
Personuppgifter kommer kunna sökas i fem år från det att en dom fallit. Det
är samma tidsgräns som gäller i dag. Det betyder att företag, journalister,
myndigheter och allmänhet även fortsättningsvis kommer att kunna söka
uppgifter om brott, personnamn och personnummer i brottmål i fem år efter
avgörandet. Förordningen ska träda i kraft den 1 januari 2016.

Domstolsdatalag

Regeringen har i propositionen Domstolsdatalag förslagit nya regler för hur
domstolarna får behandla personuppgifter. Enligt regeringsformen ska
grundläggande bestämmelser om personuppgiftsbehandling finnas i lag från
och med januari 2016.

Pressmeddelande: Regeringen föreslår ny lag för domstolars behandling av
personuppgifter

Domstolsdataförordning

I domstolsdatalagen framgår att närmare bestämmelser i vissa frågor kan 
beslutas av regeringen eller av den myndighet som regeringen bestämmer. I
detta fall beslutas det av regeringen i en förordning.
Domstolsdataförordningen ska träda i kraft 1 januari 2016.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kommentarer med anledning av
flyktingsituationen
Publicerad 05 november 2015 Uppdaterad 05 november 2015

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
kommenterade i dag flyktingsituationen i Sverige vid en
webbsänd pressträff.
Huvudbudskapen vid presskonferensen var:

Det kommer många asylsökande till Sverige nu. Migrationsverkets prognos
pekar på uppemot 160 000 personer bara i år.

Sverige kan inte längre garantera boende till alla som söker asyl i Sverige
eftersom antalet asylsökande ökar snabbare än vi hinner få fram boenden.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressinbjudan: Etisk rekrytering av
internationell arbetskraft
Publicerad 02 november 2015 Uppdaterad 02 november 2015

På tisdag den 3 november arrangerar regeringen ett
seminarium om etisk rekrytering av internationell
arbetskraft tillsammans med International Organization
for Migration (IOM). Seminariet är på Rosenbads
konferenscenter.
Seminariet kretsar kring IOM:s nya globala rekryteringsprojekt International
Recruitment Integrity System, IRIS, som ska hjälpa företag att rekrytera
internationell arbetskraft med etiska och hållbara villkor. Att stärka
migranters rättigheter på arbetsmarknaden, i Sverige och världen, är en
prioriterad fråga för regeringen och Sverige stödjer projektet.

På seminariet inledningstalar IOM:s generaldirektör William Lacy Swing och
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson. På seminariet deltar även
en rad företag, fackförbund och frivilligorganisationer.
För att delta på seminariet krävs en anmälan via e-post till Jonatan Holst, se
nedan.

ÄNDRING: Pressträffen med William Lacy Swing och Morgan Johansson är
inställd pga. förhinder.

Seminariet hålls på engelska.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
Mölndal och Kållered
Publicerad 29 oktober 2015 Uppdaterad 30 oktober 2015

Fredagen den 30 oktober besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Mölndal och
Kållered.
Under dagen kommer Morgan Johansson att träffa företrädare för Mölndals
kommun och besöka ett hem för ensamkommande barn i Kållered. Media
inbjuds att delta i samband med besöket på boendet.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressinbjudan: Morgan
Johansson besöker Gullspång och
Filipstad
Publicerad 27 oktober 2015 Uppdaterad 27 oktober 2015

Onsdagen den 28 oktober besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Gullspång och
Filipstad.
Morgan Johansson besöker Gullspång på förmiddagen för att diskutera
flyktingmottagande och samverkan mellan stat och kommun med lokala
politiker, chefstjänstemän och personal från ett flyktingboende för
ensamkommande barn.

På eftermiddagen möter ministern kommunledningen i Filipstad för samtal
om mottagandet av ensamkommande barn. Han besöker även ”Vägvisaren”,
ett projekt som utför det arbete som tidigare utfördes av lotsar för nyanlända.

Kl. 16.30 inbjuds media att träffa Morgan Johansson vid en pressträff.

Tid och plats

Tid: Onsdagen den 28 oktober, kl.16.30-17.00
Plats: Sparbanksgatan 1, 1  tr.

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Utrikesdepartementet

International Press Conference
Publicerad 23 oktober 2015 Uppdaterad 23 oktober 2015

Minister for Justice and Migration Morgan Johansson and Minister for
Employment Ylva Johansson will present the agreed migration and
integration measures at a press conference in Bella Venezia, Rosenbad,
today at 13.00.

Please bring your press credentials.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Pressinbjudan – kommentarer till
Migrationsverkets prognos
Publicerad 22 oktober 2015 Uppdaterad 22 oktober 2015

I dag efter regeringssammanträdet cirka kl. 10.30
kommenterar justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson och finansminister Magdalena Andersson
Migrationsverkets prognos.
Kommentarerna tas i entrén vid Rosenbad. Inpassering senast 10.15 genom
Kopparporten i Rosenbad.

Presslegitimation behövs.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Bättre villkor för kooperativa
företag
Publicerad 20 oktober 2015 Uppdaterad 20 oktober 2015

Regeringen har beslutat om propositionen
Modernisering av lagen om ekonomiska föreningar.
Propositionen innehåller förslag till förbättringar och
förenklingar av lagstiftningen i syfte att stärka
kooperativt företagande.
Kooperativa företag är en viktig del av det svenska näringslivet. Bara de 18
största kooperativa företagen omsätter nära 250 miljarder kronor och har
cirka 60 000 anställda. Nu moderniseras lagstiftningen för att svara mot
samhällsutvecklingen och utvecklingen på närliggande rättsområden, främst
aktiebolagsrätten.

– Kooperativa företag gör en viktig insats på arbetsmarknaden och därför är
jag glad över att skapa bättre möjligheter för företagen att växa och anställa,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Förslaget innehåller förändringar på en rad områden:

Kapitalförsörjningen underlättas genom att föreningarna får anta så
kallade investerande medlemmar, som inte deltar aktivt i verksamheten
utan bara bidrar med en kapitalinsats.
Beslutsfattandet i föreningarna förenklas på flera sätt. Det nuvarande
tvåstämmokravet för att ändra stadgarna tas bort och ersätts med ett
krav på beslut på en stämma med två tredjedelars majoritet.
Reglerna om föreningarnas organisation blir flexiblare.

Förslagen gäller för alla ekonomiska föreningar oavsett storlek och bransch.
De gynnar både den traditionella kooperationen inom exempelvis jordbruk
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och detaljhandeln och den framväxande kooperativa rörelsen inom bland
annat välfärdssektorn.

Den förändrade lagstiftningen är den största reformen på föreningsrättens
område sedan lagen om ekonomiska föreningar infördes år 1987.
Regeringens förbättringar har länge varit efterfrågade av de kooperativa
företagen.

Regeringen föreslår att lagstiftningen ska träda i kraft den 1 juli 2016.

Prop. 2015/16:4 Modernisering av lagen om ekonomiska föreningar



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressinbjudan: Morgan
Johansson besöker
transitverksamhet i Trelleborg
Publicerad 19 oktober 2015 Uppdaterad 19 oktober 2015

Måndagen den 19 oktober besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Trelleborg.
Ministern träffar Torbjörn Karlsson, kommunstyrelsens ordförande, och
ledningen för Trelleborg kommuns transitverksamhet. Han besöker även
Trelleborgs transitcentral samt ett transitboende.

Media inbjuds att träffa Morgan Johansson kl.14.30 i transitcentralen Malva.

Tid och plats

Tid: Måndagen den 19 oktober, kl.14.30

Plats: Transitcentral Malva, Sjöviksvägen 6, Trelleborg

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressinbjudan: Morgan
Johansson besöker Norrtälje
Publicerad 14 oktober 2015 Uppdaterad 14 oktober 2015

Torsdagen den 15 oktober besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Norrtälje.
Klockan 14.00-15.00 besöker Morgan Johansson Trygg i Norrtälje kommun,
som är ett samarbete mellan Norrtälje kommun, polisen, föreningar, företag,
kyrkan och myndigheter med syfte att samordna och utveckla kommunens
drog- och brottsförebyggande trygghetsarbete. En representant från polisen
kommer att närvara och media inbjuds att delta vid mötet.

Klockan 15.00-16.00 besöker Morgan Johansson Norrtälje kommuns
fadderprojekt för flyktingar.

Media inbjuds att delta vid mötena.

Tid och plats

Tid: Torsdagen den 15 oktober

Kl.14.00-15.00 Trygg i Norrtälje kommun

Kl.15.00-16.00 Flyktingfadderverksamhet

Plats: Hantverkargatan 20, Norrtälje

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Regeringen presenterar åtgärder
för asylsökandes boende och
skolgång
Publicerad 09 oktober 2015 Uppdaterad 09 oktober 2015

Vi förbereder för en krissituation. Vi har ett mycket
ansträngt läge på flera myndigheter och i många
kommuner. Nu krävs samling och gemensamt
ansvarstagande.
Vi står inför en av de största humanitära insatserna i svensk historia. Nu är
det tak över huvudet, skolgång för barnen och en ordnad situation för de
ensamkommande barn och ungdomarna som står överst på dagordningen.
Därför presenterar regeringen idag åtgärder för asylsökandes boende och
skolgång.

Åtgärder för ensamkommande barn och unga

Ny placeringsform, stödboende, för barn och unga 
i åldern 16-20 år. Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 januari 2016
Statens institutionsstyrelse ska utreda förutsättningarna för 1000 platser i
stödboende och HVB-hem för barn och unga i åldern 16-20 år
Redovisas senast 1 januari 2016.
Uppdrag till Socialstyrelsen att se över myndighetens föreskrifter och
allmänna råd om HVB-hem. Redovisas senast 1 april 2016.

Åtgärder för asylsökande och nyanländas skolgång

Höjd skolschablon till kommunerna för asylsökande barn med
50 procent
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Rekrytering av fler lärare
Högre löner för lärare i skolor med svåra förutsättningar
Stärkt statligt ansvar för skolor med tuffa förutsättningar
Mer likvärdigt mottagande av nyanlända elever

Åtgärder för fler boendeplatser

Länsstyrelserna ges i uppdrag att göra en inventering av alla lokaler i
landet som kan användas för tillfälliga boenden
Arbetet samordnas av landshövdingen i Norrbottens län, Sven-Erik
Österberg
Länsstyrelsernas inventering ska redovisas till Migrationsverket senast
den 22 oktober

Tillfälliga asylboenden i form av tält

Uppdrag till Migrationsverket att vid behov uppföra nya tillfälliga
asylboenden i form av tält
Uppdraget ska göras med stöd av Myndigheten för samhällsskydd och
beredskap (MSB), Fortifikationsverket och länsstyrelserna
MSB ska efter begäran av Migrationsverket utföra arbetet med att
införskaffa, uppföra och under en inledande fas förvalta asylboenden

 



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Regeringen bjuder in till pressträff
Publicerad 08 oktober 2015 Uppdaterad 09 oktober 2015

Fredagen den 9 oktober bjuder regeringen in till
pressträff om flyktingsituationen.
På pressträffen deltar statsminister Stefan Löfven, utbildningsminister
Gustav Fridolin, justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och barn-
, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Tid: Fredagen den 9 oktober kl.11.00

Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Inpassering sker genom Kopparporten, Rosenbad, från kl. 10.15.

Medtag presslegitimation.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Brottsoffermyndigheten får 2,25
miljoner för handledning till
förskolan om våld i hemmet
Publicerad 08 oktober 2015 Uppdaterad 08 oktober 2015

Regeringen har i dag, torsdagen den 8 oktober, gett
Brottsoffermyndigheten i uppdrag att ta fram en
handledning för personal i förskolan om hur de kan
samtala med barn om svåra känslor och upplevelser.
Sedan 2013 har Brottsoffermyndigheten tillsammans med
Barnombudsmannen arbetat med att ta fram och sprida information om stöd
och skydd tillbarn som har blivit utsatta för eller bevittnat brott. Materialet
inkluderar boken Liten av Stina Wirsén och webbplatsen jagvillveta.se.
Boken handlar om huvudkaraktären Liten som upplever bråk och rädsla i sitt
eget hem.

Boken och ett informationsmaterial har skickats till samtliga förskolor runt
om i landet. För att ytterligare stödja förskolepersonalen i de samtal som kan
uppkomma i samband med att barnen får lyssna på och titta i boken om
Liten har Regeringen beslutat att en handledning ska tas fram.
Handledningen ska genomsyras av ett tydligt barnrätts- och
jämställdhetsperspektiv och vara ett stöd i arbetet med att tala om
människors lika rättigheter. För arbetet har Brottsoffermyndigheten fått 2,25
miljoner kronor.

- För barn och unga som utsatts eller bevittnat brott är det viktigt med
information som är begriplig och anpassad till deras behov.  Boken Liten är
ett sätt att starta viktiga och kanske svåra samtal med barn. Jag hoppas att
handledningen som nu ska tas fram kommer bli ett viktigt stöd för
förskolepersonalen när de samtalen ska föras, säger migrations- och
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justitieminister Morgan Johansson.

Uppdraget ska redovisas senast den 1 oktober 2016.

Läs mer på webbplatsen jagvillveta.se



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson och Anders
Ygeman på EU:s ministerråd för
rättsliga och inrikes frågor
Publicerad 07 oktober 2015 Uppdaterad 07 oktober 2015

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Anders Ygeman deltar i EU:s ministerråd
för rättsliga och inrikes frågor (RIF) som hålls i
Luxemburg den 8-9 oktober 2015.
Under rådsmötet kommer man att diskutera en handlingsplan för
återvändande och framtiden för EU:s gränspolitik. Utöver migrationsfrågorna
kommer bland annat åtgärder för att bekämpa organiserad och grov
internationell brottslighet att diskuteras. Dessutom kommer rådet att anta en
allmän inriktning om dataskyddsdirektivet.

Justitie- och migrationsministern kommer i anslutning till rådsmötet att
medverka i en högnivåkonferens för östra Medelhavet och den så kallade
västra Balkanrutten. Syftet med konferensen är att främja ett förstärkt
samarbete mellan EU och berörda länder för att hantera
migrationsströmmarna.

Kommenterad dagordning för rådets möte för rättsliga och inrikes frågor
(RIF) den 8–9 oktober 2015

Artikel: Gränser, brottsbekämpning och dataskydd på rådet för rättsliga och
inrikes frågor
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Gränsöverskridande
informationsutbyte om
trafiksäkerhetsrelaterade brott –
genomförande av det nya CBE-
direktivet
Publicerad 07 oktober 2015 Uppdaterad 07 oktober 2015

Regeringen har beslutat om att lägga fram en
proposition med förslag om de lagändringar som krävs
för att genomföra det nya CBE-direktivet.
EU:s medlemsstater har uttryckt ett behov av att kunna söka i varandras
fordonsregister för att möjliggöra identifikation av ägare till fordon som varit
inblandade i trafikbrott i andra medlemsstater än där de är registrerade.

Detta informationsutbyte mellan medlemsstater om trafiksäkerhetsrelaterade
brott underlättas av EU-direktivet kallat CBE-direktivet. Detta direktiv
genomfördes i svensk rätt den 1 maj 2014 genom författningsändringar i
bland annat lagen och förordningen om internationellt polisiärt samarbete
samt förordningen om vägtrafikregister.

Strax därefter ogiltigförklarade EU-domstolen direktivet med motiveringen
att det hade antagits på fel rättslig grund. Därefter har ett nytt direktiv tagits
fram. Det nya CBE-direktivet överensstämmer i allt väsentligt med det
ursprungliga direktivet.

De föreslagna lagändringarna är en konsekvens av att direktivet har fått en
ny rättslig grund och ett nytt nummer.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2016.
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Prop. 2015/16:24 Gränsöverskridande informationsutbyte om
trafiksäkerhetsrelaterade brott – genomförande av det nya CBE-direktivet



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen vill se ett starkare
konsumentskydd på
bostadsrättsmarknaden
Publicerad 01 oktober 2015 Uppdaterad 02 oktober 2015

Regeringen har tillsatt en utredning med syfte att stärka
konsumentskyddet på bostadsrättsmarknaden.
– Den som köper en bostadsrättslägenhet ska kunna lita på att det finns ett
regelverk som skyddar dem. Det är en av de största affärerna man gör i livet,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

I Sverige finns det ungefär en miljon bostadsrättslägenheter, organiserade i
29 000 bostadsrättsföreningar. Regeringen vill genom ett starkt
konsumentskydd på bostadsrättsmarknaden motverka ekonomiskt osunda
bostadsrättsföreningar och ge köpare bra förutsättningar för att förstå vilka
ekonomiska åtaganden och risker köpet innebär.

Utredningen ska bland annat titta på följande frågor:

Vilka krav som bör ställas på nya bostadsrättsföreningar när det gäller
ekonomisk stabilitet.
Hur bostadsrättsföreningarna ska säkerställa att de kan finansiera det
långsiktiga underhållet av sina byggnader.
Hur årsredovisningen görs mer lättillgänglig och informativ.
Om skyddet mot rättsförluster i samband med överlåtelse och
pantsättning av en bostadsrätt kan ökas.
Starkare skydd för förhandstecknare och andra blivande
föreningsmedlemmar.
Reglerna för renovering och om- eller tillbyggnader.

Utredningen ska ledas av Michaël Koch, som är f.d. ordförande och chef för
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Arbetsdomstolen samt tidigare chef för enheten för fastighetsrätt och
associationsrätt vid Justitiedepartementet.

Utredningen ska redovisas senast den 14 april 2017.

Dir. 2015:97 Stärkt konsumentskydd på bostadsrättsmarknaden



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Stärkta möjligheter för markägare
att avlägsna otillåtna bosättningar
utreds
Publicerad 30 september 2015 Uppdaterad 30 september 2015

Regeringen har beslutat att ge kammarrättsrådet Maria
Åhrling i uppdrag att analysera och ge förslag på hur
möjligheterna att avlägsna otillåtna bosättningar kan
förbättras. Uppdraget ska redovisas den 30 maj 2016.
På senare år har flera större tillfälliga bosättningar byggts upp på olika
platser i landet och kring de större städerna. Dessa bosättningar har främst
fungerat som boplats för utsatta EU-medborgare som tillfälligt uppehållit sig i
Sverige.

Den 24 juni 2015 aviserade regeringen ett åtgärdspaket för utsatta EU-
medborgare som vistas tillfälligt i Sverige. Insatserna syftar till att bekämpa
utsatthet och tiggeri, med det långsiktiga målet att ingen ska behöva tigga i
Sverige. En viktig del av paketet är en bättre hantering av otillåtna
bosättningar på allmän och privat mark.

Dagens system med handräckning via Kronofogdemyndigheten är inte
anpassat för att användas vid avlägsnande av en stor grupp av människor.
Det är både tidskrävande och förenat med stora kostnader. En utredare ges
därför i uppdrag att analysera och ge förslag på hur markägares möjligheter
att hävda sin rätt kan förbättras. Utredaren ska ha ett barnrättsperspektiv och
beakta rättssäkerhetsintressen för dem som berörs.

– Det är inte acceptabelt att det har etablerats allt fler illegala bosättningar i
Sverige på senaste tiden. Reglerna om avhysning måste förenklas, säger
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.
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Uppdraget ska redovisas senast den 30 maj 2016.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Bättre möjligheter till finansiering
av luftfartyg
Publicerad 29 september 2015 Uppdaterad 29 september 2015

Regeringen har beslutat att inför riksdagen lägga fram
propositionen Bättre möjligheter till finansiering av
luftfartyg. Propositionens syfte är att göra det enklare
och billigare att finansiera anskaffandet av nya flygplan
och helikoptrar.
Den svenska flygbranschen står inför stora utmaningar. Under de senaste
åren har marknadsandelar avseende både inrikes- och utrikestrafiken tappats
till förmån för utländska flygbolag. Därtill ska de svenska flygbolagen inom
de närmsta åren byta ut stora delar av sin flygplansflotta. Propositionen är i
detta sammanhang särskilt viktig, eftersom den kommer att ge de svenska
flygbolagen billigare och mer lättillgänglig finansiering.

I propositionen föreslås Sverige tillträda en konvention om internationella
säkerhetsrätter i flyttbar egendom (Kapstadskonventionen) och ett
tillhörande protokoll om särskilda frågor rörande luftfartsobjekt
(luftfartsprotokollet). I dag regleras säkerhetsrätterna på olika sätt i olika
rättssystem. Genom konventionen och protokollet har det i stället skapats ett
internationellt register för de säkerhetsrätter i luftfartsobjekt som
kreditgivaren kräver vid finansieringen.  Därtill har det skapats gemensamma
materiella bestämmelser, bland annat om vilka rättigheter kreditgivaren har
vid ett flygbolags avtalsbrott och insolvens.

Systemet minskar kreditgivarens risker vid finansieringen av flygplan vilket i
sin tur spiller över på flygbolagen som kan få ekonomiskt förmånligare
finansieringsvillkor. Genom att tillträda konventionen och protokollet vill
regeringen öka svenska flygbolags konkurrenskraft och motverka utflaggning
av flygplan och utlokalisering av flygbolagens verksamheter.
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Tillträdet till konventionen och protokollet är mycket välkomnat av den
svenska flygbranschen. Hittills har ett 60-tal stater tillträtt konventionen.
De större svenska flygbolagen har uppskattat att ett tillträde till
konventionen och protokollet kommer att ge besparingar på upp till 800
miljoner kronor över en tioårsperiod om Sverige tillträder.

Prop. 2015/16:12 Bättre möjligheter till finansiering av luftfartyg



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Stärkta rättigheter för
kollektivtrafikresenärer
Publicerad 29 september 2015 Uppdaterad 29 september 2015

Regeringen har i dag överlämnat propositionen Stärkta
rättigheter för kollektivtrafikresenärer till riksdagen.
Förslagen innebär att den som reser kollektivt får en
lagstadgad rätt till ersättning vid förseningar och
förstärkt rätt till reseinformation.
– Alla som reser kollektivt ska ha samma rättigheter oavsett var eller med
vilket trafikbolag man reser i Sverige, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson. I dag är människor utlämnade till trafikbolagens olika
resegarantier och det skapar ett för dåligt skydd för resenärer.

Den nya lagen ger resenärerna ett mer heltäckande skydd och lika rättigheter
oavsett vilken transportör de reser med och var i landet de reser. Lagen ska
vara trafikslagsövergripande och gälla vid resa med tåg, tunnelbana,
spårvagn och buss.

Kollektivtrafikresenärernas rättigheter stärks och tydliggörs i förhållande till
nuvarande lagstiftning om reseinformation samt i relation till de allmänna
resevillkor som transportörerna tillämpar.

Lagen innehåller bland annat:

Lagstadgad minimirätt till ersättning vid förseningar som är mer än 20
minuter. Ersättning ges för annan transport med till exempel taxi eller
egen bil, alternativt betalas ett prisavdrag på biljettpriset som bestäms
utifrån hur lång förseningen är – som mest hela biljettpriset vid mer än
en timmes försening.
Transportörernas ansvar vid förseningar ska gälla oavsett om
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förseningen beror på omständigheter som transportören inte har kunnat
undvika eller förebygga följderna av, till exempel svåra
väderförhållanden.
Utökade skyldigheter för transportörerna att lämna reseinformation om
bland annat förseningar och tillgänglighet för personer med
funktionsnedsättning. Konsumentverket ges möjlighet att ingripa mot
den transportör som inte fullgör informationsskyldigheten.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 april 2016.

Prop. 2015/16:13 Stärkta rättigheter för kollektivtrafikresenärer



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nordiska justitieministrar möts i
Grönland
Publicerad 29 september 2015 Uppdaterad 29 september 2015

Statssekreterare Catharina Espmark deltar i årets
nordiska justitieministermöte, som hålls i Ilulissat i
Grönland den 30 september.
Vid mötet kommer ministrarna bland annat att diskutera och utbyta
erfarenheter om de straffrättsliga sanktioner som kan och bör kunna riktas
mot utländska stridande, särskilt den kriminalisering som alla länder nu
behöver överväga i fråga om s.k. terrorismresor. Även behovet av andra
lagstiftningsåtgärder på området kommer att beröras, liksom frågor om
lagföring av hemvändande utländska stridande.

Därutöver kommer diskussioner att föras om insatser för att förebygga
våldsbejakande extremism, och då särskilt åtgärder för att motverka
radikalisering i fängelser. Beslut väntas också fattas om att avsätta
budgetmedel om en miljon kronor för att främja fortsatt nordiskt kunskaps-
och erfarenhetsutbyte i de frågor som tas upp under mötet.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Systematisk och organiserad
brottslighet mot välfärdssystemen
ska stoppas
Publicerad 24 september 2015 Uppdaterad 24 september 2015

I dag beslutade regeringen att ge Lars-Erik Lövdén i
uppdrag att göra en översyn av välfärdsstatens förmåga
att stå emot organiserad och systematisk ekonomisk
brottslighet. Syftet är att identifiera risker i våra
skattefinansierade välfärdssystem och föreslå åtgärder
för att motverka att bidrag och förmåner hamnar i
händerna på kriminella.
Grunden för en modern välfärdsstat som Sverige är att välfärden kommer
alla till del. Alla ska betala skatt efter förmåga och få stöd när man behöver
det. Men det kräver att alla medborgare litar på välfärden och att den inte
kan missbrukas.

– Alla som betalar skatt eller är i behov av det allmännas stöd har rätt att
förvänta sig ordning och reda i välfärdssystemet och att offentliga medel inte
hamnar i fel händer, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.

Både Brottsförebyggande rådet (BRÅ) och Ekobrottsmyndigheten beskriver
i rapporter hur oseriösa aktörer systematiskt utnyttjar våra gemensamma
skattefinansierade system. Skälet är att det idag saknas tillräckliga
säkerhetsåtgärder och kontroller för att motverka missbruk och fiffel. Det
riskerar att få stora konsekvenser för statens möjligheter att utveckla och
upprätthålla förtroendet för välfärden.

– Den borgerliga regeringen öppnade upp välfärdssystemen för fler aktörer
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men utan nödvändigt skydd mot oseriösa aktörer. Det har lett till att
kriminella kan utnyttja systemen på stora belopp och det måste vi sätta stopp
för, säger Morgan Johansson.

Utredningens huvuduppdrag blir att:
Kartlägga den ekonomiska brottslighet som i organiserade och
systematiska former begås mot välfärdssystemen.
Identifiera riskfaktorer i systemens regelverk, organisation, rutiner och
faktiska tillämpning och lämna förslag på förbättringar.
Se över hur ändamålsenliga de system och rutiner för uppföljning och
kontroll som finns hos brottsutsatta myndigheter är.
Analysera och föreslå åtgärder som effektiviserar de brottsbekämpande
myndigheternas förutsättningar att utreda och beivra organiserad och
systematisk brottslighet mot välfärden.

Utredningen ska även överväga vissa andra åtgärder för att effektivisera
bekämpningen av brottslighet mot välfärden. Sådana åtgärder rör till
exempel lagen om näringsförbud (2014:836) och en spärrtid mot företag vid
missbruk av välfärdssystemen.

När kostnaderna för viktiga välfärdssystem ökar är det samtidigt nödvändigt
att inte bristande kontroll på myndigheter eller slarv och oriktiga uppgifter
från enskilda leder till att våra gemensamma medel inte används som det är
tänkt. I regeringsförklaringen aviserades därför att en delegation, liknande
den som inrättades 2005, ska tillsättas för att i närtid arbeta med sådana
frågor.

Detta arbete kommer då att behöva samordnas med det uppdrag som Lars-
Erik Lövdén har fått. Hans uppdrag ska redovisas senast den 2 maj 2017.

Dir. 2015:96 Organiserad och systematisk ekonomisk brottslighet mot
välfärden  



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressinbjudan: Utredning av
organiserad och systematisk
ekonomisk brottslighet mot
välfärdssystemen
Publicerad 24 september 2015 Uppdaterad 24 september 2015

I dag, torsdagen den 24 september, ger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson en utredare i
uppdrag att göra en översyn av välfärdsstatens förmåga
att stå emot organiserad och systematisk ekonomisk
brottslighet.
Vid pressträffen kl.12.00 medverkar Morgan Johansson och utredaren.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson presenterar
budgetpropositionen för 2016 i
Uddevalla
Publicerad 18 september 2015 Uppdaterad 18 september 2015

Måndagen den 21 september presenterar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson regeringens
budgetproposition för 2016 vid en pressträff på
vuxenutbildningen i Uddevalla.
Efter pressträffen i Uddevalla kommer Morgan Johansson även att besöka
Vänersborg och Trollhättan.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
Härnösand
Publicerad 15 september 2015 Uppdaterad 15 september 2015

I morgon, onsdagen den 16 september, besöker justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson ett boende
för asylsökande ensamkommande flyktingbarn i
Härnösand.
Statsrådet besöker även Saltviksanstalten.

Besöken sker tillsammans med kommunstyrelsens ordförande Fred Nilsson
(S) och kommundirektör Sofia Pettersson.

Klockan 12.40 medverkar Morgan Johansson i en pressträff i Rådhuset,
Härnösand. Regionala medier är inbjudna av kommunen.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson på EU:s
ministerråd i Bryssel
Publicerad 14 september 2015 Uppdaterad 14 september 2015

I dag, måndagen den 14 september 2015, deltar justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson i EU:s
ministerråd för rättsliga och inrikes frågor (RIF) i
Bryssel.
På det extrainsatta RIF-rådet kommer man att diskutera
migrationssituationen och det fortsatta arbetet.

Kommenterad dagordning för rådets möte för rättsliga och inrikes frågor
(RIF) den 14 september 2015

Artikel: Migrations- och flyktingfrågan på extra rådsmöte
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår ny lag för
domstolars behandling av
personuppgifter
Publicerad 08 september 2015 Uppdaterad 08 september 2015

Regeringen har i dag överlämnat propositionen
Domstolsdatalag till riksdagen. Lagen reglerar hur
domstolarna får behandla personuppgifter i sin
rättskipande och rättsvårdande verksamhet.
Syftet med den nya lagen är att ge de allmänna domstolarna, de allmänna
förvaltningsdomstolarna samt hyres- och arrendenämnderna möjlighet att
behandla personuppgifter på ett sådant sätt att verksamheterna blir mer
effektiva och flexibla.

Lagen ställer även höga krav på integritetsskydd för de människor vars
personuppgifter behandlas av domstolarna.

Lagen innehåller bland annat:

bestämmelser om hur domstolarna får hantera personuppgifter i sina
datorsystem
spärrar mot integritetskänsliga sökningar
regler om e-post och annan elektronisk kommunikation
skydd mot felaktig hantering av personuppgifter
bestämmelser om intern tillgång till personuppgifter inom domstolarna
bestämmelser om teknisk säkerhet för domstolarnas datorsystem

– Svenska domstolar ligger vid en internationell jämförelse i framkanten vad
gäller användandet av datorer och elektronisk kommunikation.
Domstolsdatalagen innehåller ett uppdaterat och långsiktigt skydd för den
personliga integriteten. Samtidigt ger lagen domstolarna möjlighet att
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fortsätta att arbeta framåtblickande med utvecklingen av datorstöd och
tekniska lösningar i verksamheten. Detta främjar en rättssäker och effektiv
handläggning i domstolarna, säger migrations- och justitieminister Morgan
Johansson.

Den nya lagen föreslås träda i kraft den 1 januari 2016.

Prop. 2014/15:48 Domstolsdatalag



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressinbjudan: Morgan
Johansson besöker Hörby
Publicerad 07 september 2015 Uppdaterad 07 september 2015

I dag, måndagen den 7 september, besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Hörby.
I Hörby kommer han bland annat att träffa kommunens integrationspersonal
på Hörby lärcenter och personer från kommunens språkcafé. Han träffar
också nyanlända skolelever på Georgshillskolan och samtalar med lokala
politiker. I samband med besöket i skolan hålls en pressträff.

Tid och plats

Tid: Måndagen den 7 september klockan 13.15-13.30
Plats: Georgshillsskolan, Ystadvägen 45, Hörby

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Åtgärder mot fakturabedrägerier
Publicerad 04 september 2015 Uppdaterad 04 september 2015

Bluffakturor och andra former av fakturabedrägerier
förekommer i betydligt större omfattning än vad den
officiella brottsstatistiken visar. Såväl privatpersoner
som företag och myndigheter drabbas. Det visar
Utredningen om åtgärder mot fakturabedrägerier som i
dag har överlämnat sitt betänkande (SOU 2015:77)
med förslag på åtgärder till justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.
– Sedan tidigare arbetar regeringen med en lagskärpning som ska bekämpa
massutskicken av bluffakturor. Utredningens kartläggning och förslag är
viktiga komplement i kampen mot dessa systematiska bedrägerier som
drabbar företag och privatpersoner, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Utredaren, lagman Stefan Strömberg, har i betänkandet kommit fram till att
de avtalsrättsliga reglerna erbjuder goda möjligheter för dem som drabbas av
fakturabedrägeri att undgå betalningsskyldighet. Samtidigt står det klart att
reglerna inte alltid används som det är tänkt. En bland flera angelägna
förändringar består därför i att förmå fler att själva ta tillvara sina rättigheter
genom att bestrida bluffakturorna och de andra krav som förekommer vid
fakturabedrägeri. De som väljer att bestrida behöver också få bättre
kunskaper om de befintliga reglerna för att kunna ta tillvara sina rättigheter
på bästa sätt.

Utredningen föreslår att informationsinsatser ska vidtas. Polismyndigheten,
Konsumentverket och Tillväxtverket föreslås få i uppdrag att dels
gemensamt och dels var för sig få det huvudsakliga ansvaret för
informationen.
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För att förhindra att rättegångar missbrukas för att driva in oriktiga krav
föreslår utredningen en regel om full ersättningsskyldighet för
rättegångskostnaderna i förenklade tvistemål i vissa fall. Regeln föreslås bara
träffa näringsidkare. Även ställföreträdare, biträden och ombud ska kunna
åläggas ersättningsskyldighet enligt den nya regeln.

SOU 2015:77 Fakturabedrägerier



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ett särskilt tortyrbrott föreslås
Publicerad 03 september 2015 Uppdaterad 03 september 2015

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson tog i
dag, torsdag den 3 september, emot promemorian Ett
särskilt tortyrbrott? (Ds 2015:42) av utredaren,
chefsrådmannen Stefan Reimer. I promemorian föreslås
en ny lag där tortyr kriminaliseras som ett särskilt brott.
Ds 2015:42 Ett särskilt tortyrbrott?

Utredaren har haft i uppdrag att överväga behovet av ett särskilt tortyrbrott
och, oavsett bedömningen, ge förslag på hur ett sådant brott skulle kunna se
ut. I dagsläget finns det inte något särskilt tortyrbrott i Sverige. En person
som har gjort sig skyldig till tortyr kan i stället dömas för annat brott, till
exempel misshandel eller grov eller synnerligen grov misshandel, olaga tvång
eller olaga frihetsberövande.

Utredningens analys av nuvarande lagstiftning har visat att det finns
situationer när det är tveksamt om alla former av tortyr är straffbara och
oklart om det i sådana fall leder till adekvata straff. Därför föreslås en ny lag
som innebär att tortyr blir straffbart som ett eget brott. I lagen införs också
särskilda bestämmelser som tar sikte på vilket ansvar överordnade har för att
hindra och anmäla tortyrbrott som har begåtts av deras underlydande.

Enligt Amnesty Internationals årsrapport för 2014/15 förekom tortyr i 131 av
de 160 länder som organisationen granskade under år 2014.

– En kriminalisering bidrar till att synliggöra och stärka det absoluta förbudet
mot tortyr, samtidigt som det markerar att Sverige fullt ut lever upp till de
internationella åtaganden som följer av FN:s tortyrkonvention och
Europakonventionen, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.
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Lagföring för tortyr ska alltid kunna äga rum, och Sverige ska inte erbjuda
någon fristad för personer som gjort sig skyldiga till tortyr. Därför föreslås att
svenska domstolar ges behörighet att döma över tortyrbrott oavsett var
brottet har begåtts och oavsett gärningsmannens eller målsägandens
nationalitet (så kallad universell jurisdiktion). Det särskilda tortyrbrottet
undantas även från bestämmelserna om preskription.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2017.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
ankomstboende i Malmö
Publicerad 24 augusti 2015 Uppdaterad 24 augusti 2015

I dag, måndagen den 24 augusti, besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson ett
ankomstboende för ensamkommande barn i Malmö.
Besöket sker tillsammans med kommunstyrelsens ordförande Katrin
Stjernfeldt Jammeh (S) och vård- och omsorgskommunalrådet Carina Nilsson
(S).

Klockan 12:00 medverkar Morgan Johansson i en pressträff i mötesrum
Värnhem, entréplan, Stadshuset i Malmö. Ingen föranmälan krävs.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Personuppgiftsbehandling på
utlännings- och
medborgarskapsområdet
Publicerad 30 juli 2015 Uppdaterad 30 juli 2015

2014 års utlänningsdatautredning (Ju 2014:11) har
överlämnat sitt betänkande Personuppgiftsbehandling
på utlännings- och medborgarskapsområdet (SOU
2015:73) till justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.
Utredningen föreslår en helt ny lagreglering när det gäller behandlingen av
personuppgifter på utlännings- och medborgarskapsområdet. Den nya
regleringen är föranledd av regeringsformens krav på att åtgärder som utgör
betydande intrång i den personliga integriteten i princip bara får vidtas om de
har lagstöd. Den nya teknikneutrala regleringen ska tillämpas av
Migrationsverket, Polismyndigheten, Säkerhetspolisen och
utlandsmyndigheterna.

Det finns ett behov av ett effektivare informationsutbyte mellan myndigheter
för att förhindra missbruk av reglerna för arbetskraftsinvandring.
Utredningen föreslår därför att Migrationsverket ska kunna medges
direktåtkomst till vissa relevanta uppgifter i följande databaser

Skatteverkets beskattningsdatabas,
Kronofogdemyndighetens utsöknings- och indrivningsdatabas samt
Försäkringskassans och Pensionsmyndighetens socialförsäkringsdatabas.

I dag är tillgången till dessa uppgifter delvis begränsad av sekretess och
överförandet mellan myndigheterna är omständligt. De uppgifter
Migrationsverket får medges direktåtkomst till ska användas vid
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handläggning av ärenden rörande uppehållstillstånd för arbete och för
arbetstillstånd. En sådan direktåtkomst kommer enligt utredningens
bedömning att innebära en effektivare handläggning av ärendena och
motverka missbruk av reglerna för arbetskraftsinvandring.

De samhällsintressen som gynnas av en sådan direktåtkomst väger enligt
utredningen tyngre än de integritetsrisker som talar emot.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2016.

Utredningens betänkande ska nu skickas ut på remiss.

SOU 2015:73 Personuppgiftsbehandling på utlännings- och
medborgarskapsområdet



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson på ministerråd
i Bryssel
Publicerad 20 juli 2015 Uppdaterad 20 juli 2015

Måndagen den 20 juli 2015 deltar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson i EU:s
ministerråd för rättsliga och inrikes frågor (RIF) i
Bryssel.
På mötet kommer man bland annat att diskutera omplacering från Grekland
och Italien av 40 000 personer med behov av internationellt skydd och
vidarebosättning.

Kommenterad dagordning för rådets möte för rättsliga och inrikes frågor
(RIF) den 20 juli 2015

Artikel inför mötet: Vidarebosättning och omfördelning av flyktingar på EU:s
migrationsmöte

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ökade möjligheter för gäldenären
att överklaga utmätningsbeslut
Publicerad 30 juni 2015 Uppdaterad 30 juni 2015

Regeringen har i dag lämnat en proposition till
riksdagen med förslag som ger gäldenärer bättre
möjligheter att överklaga utmätningsbeslut och ta till
vara sin rätt till domstolsprövning enligt
Europakonventionen.
– Utmätning kan medföra kännbara konsekvenser för den enskilde
gäldenären. Genom förslaget säkerställs gäldenärens rätt att få
utmätningsbeslutet prövat i domstol. Detta stärker rättssäkerheten i
förfarandet, säger justitieminister Morgan Johansson.

Under utsökningsförfarandet fattar Kronofogdemyndigheten flera olika
beslut. För att förfarandet ska vara effektivt kan nya beslut fattas utan att
tiden för att överklaga beslut som fattats tidigare har löpt ut. Ordningen har
inneburit att utsökningsmålet kan avslutas med utbetalning till borgenären,
trots att tiden att överklaga beslutet att utmäta gäldenärens egendom
fortfarande inte har löpt ut. Gäldenären kan då hamna i situationen att han
eller hon inte får sitt överklagande prövat trots att överklagandet har skett i
rätt tid.

I propositionen föreslås en ändring i utsökningsbalken av överklagandetiden
för fördelnings- och utbetalningsbeslut i mål om utmätning. Genom förslaget
blir det möjligt för gäldenären att överklaga sådana beslut minst lika länge
som beslutet om utmätningsbeslutet. Därigenom kan utmätningsmålet inte
avslutas förrän gäldenären haft möjlighet att överklaga utmätningsbeslutet.
Genom förslaget tryggas gäldenärens möjligheter att kunna få
utmätningsbeslutet prövat i domstol när det överklagats i rätt tid, och
domstolen kan vid behov ändra det utbetalningsbeslut som har följt på
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utmätningsbeslutet.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2016

Prop. 2014/2015:136 Gäldenärens möjligheter att överklaga
utmätningsbeslut

 



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Lag om ersättning för förseningar i
kollektivtrafiken
Publicerad 27 juni 2015 Uppdaterad 27 juni 2015

Regeringen föreslår att kollektivtrafikresenärernas
rättigheter stärks. Det innebär bland annat att
resenärernas rätt till information om förseningar utökas
och att en lagstadgad rätt till ersättning vid förseningar
införs.
Den nya lagen ska vara trafikslagsövergripande och gälla vid resor med tåg,
tunnelbana, spårvagn och buss.

– För resenärerna i kollektivtrafiken är det viktigt med förutsebara och
rättvisa regler för ersättning vid förseningar. Man ska inte bara vara hänvisad
till de resegarantier som olika trafikbolag ensidigt bestämmer, säger justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson.

– Det är också viktigt att resenärerna får samma rättigheter över hela landet.
Det ska kvitta om man reser i Norrbotten eller Blekinge när det gäller rätten
till ersättning vid förseningar, säger Morgan Johansson.

Regeringen föreslår därför en lag om resenärers rättigheter i den lokala och
regionala kollektivtrafiken. Lagen innehåller bland annat:

Lagstadgad minimirätt till ersättning vid förseningar som är mer än 20
minuter. Ersättningen ges för annan transport med till exempel taxi eller
egen bil alternativt ersättning för biljettpriset med 50 procent vid mer än
20 minuters försening, 75 procent vid mer än 40 minuters försening och
100 procent vid mer än 60 minuters försening.
Transportörernas skyldighet att lämna reseinformation om bland annat
aktuella förseningar eller andra störningar i trafiken utökas.
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Konsumentverket ges möjlighet att ingripa, med ekonomiska påföljder i
form av vitesförelägganden, mot den transportör som inte fullgör den
lagstadgade informationsskyldigheten.
Resenärer med periodkort får rätt att frånträda avtalet vid ändrat
trafikutbud. Bestämmelsen kan bli viktig för resenärer som köper
periodkort med lång giltighetstid och som kostar mycket pengar, till
exempel ett årskort.
Transportörens ansvar vid förseningar ska gälla oavsett om förseningen
beror på omständigheter som transportören inte har kunnat undvika eller
förebygga följderna av. Transportörerna kan alltså inte friskriva sig från
förseningsansvaret vid så kallad force majeure.

Förslagen innebär inte något hinder för den transportör som erbjuder mer
generös ersättning vid förseningar än vad som följer av lagstiftningen.

Regeringen har beslutat att inhämta Lagrådets yttrande över lagförslagen.
Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 april 2016.

Lagrådsremiss: Stärkta rättigheter för kollektivtrafikresenärerna



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Regeringen satsar på nya
förebyggande åtgärder mot
våldsbejakande extremism
Publicerad 25 juni 2015 Uppdaterad 25 juni 2015

(Ny version) Regeringen har i dag beslutat om
ytterligare uppdrag som ska värna demokratin mot
våldsbejakande extremism och förhindra radikalisering
och rekrytering till terrorgrupper. Statens medieråd,
Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor
och Kriminalvården får var sitt uppdrag.
– Det förebyggande arbetet är avgörande för att vi ska kunna motverka
radikalisering och rekrytering till våldsbejakande extremism. I och med de
här uppdragen ska myndigheterna vara närvarande och arbeta förebyggande
i de riskmiljöer som annars kan bli en grogrund för extremism, säger kultur-
och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

– Det är viktigt att Kriminalvården har kunskap och effektiva metoder  för
att tidigt identifiera och förhindra att klienter radikaliseras i fängelsemiljö.
Kunskaperna om och metoderna för att behandla intagna som redan har
anslutit sig till våldsbejakande extremistiska rörelser behöver också stärkas
ytterligare säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Uppdragen till dessa myndigheter är viktiga komplement till arbetet som görs
av den nationella samordnaren mot våldsbejakande extremism.

No Hate Speech Movement utvecklas

Statens medieråd får i uppdrag att utveckla och förlänga kampanjen No Hate
Speech Movement till att också omfatta förebyggande insatser mot
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våldsbejakande extremism. Barn och ungas medie- och
informationskunnighet ska stärkas, bland annat genom att stärka deras
förmåga att använda sin yttrandefrihet och stimulera till källkritik och eget
kritiskt tänkande i samband med medier.

Genusperspektiv införs som förebyggande åtgärd

Eftersom det är framför allt unga män som lockas in i våldsbejakande
extremism är ett genusperspektiv relevant i det förebyggande arbetet.
Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor (MUCF) får i uppdrag
att utveckla ett genusperspektiv för detta. MUCF ska utgå från det material
och kunskap som myndigheten redan har i ämnet.

Åtgärder för att förebygga radikalisering hos intagna i
kriminalvården

Kriminalvården får i uppdrag att göra en kartläggning av metoder och
arbetssätt som kan användas i arbetet med att förebygga våldsbejakande
extremism hos de intagna. Kartläggningen ska även omfatta metoder och
arbetssätt som kan användas i arbetet med de klienter som redan är anslutna,
eller på annat sätt har koppling, till våldsbejakande extremistiska grupper.  
Inom ramen för uppdraget ska kriminalvården också studera hur andra
länder arbetar med att förhindra radikalisering i fängelsemiljö och övrig
kriminalvård.

Uppdragen kommer att publiceras på regeringens webbplats under nästa
vecka.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Framgång för Sverige i
förhandlingarna om europeiskt
patentskydd
Publicerad 24 juni 2015 Uppdaterad 24 juni 2015

”Select Committee”, den Münchenbaserade kommitté
som består av 25 EU-medlemsstater och som
förbereder införandet av det enhetliga patentskyddet,
tog i dag ett preliminärt beslut om en låg avgiftsnivå för
framtida patentskydd.
Den beslutade årsavgiftsnivån motsvarar summan av dagens nationella
årsavgifter i de fyra populäraste patentländerna: Tyskland, Frankrike,
Storbritannien och Nederländerna ("true TOP 4"). Dagens preliminära beslut
innebär att patenthavarna i framtiden kommer att kunna få ett skydd som
spänner över nästan hela EU:s inre marknad för samma kostnad som de idag
har för skydd i fyra medlemsländer. Sverige har varit drivande i
förhandlingarna för en låg avgift, och föreslog den avgiftslösning som nu
antogs.

– Beslutet är en stor framgång för det kunskapsintensiva näringslivet i
Europa och Sverige. Årsavgifter på den här låga nivån ger små och stora
företag goda möjligheter att uppfinna, investera, växa och nyanställa.
Slutgiltigt beslut om avgiftsnivån kommer att tas i oktober, men jag hoppas
och tror att medlemsstaterna kommer att stå fast vid dagens beslut som
bidrar till att skapa jobb i Europa, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

– Sverige har tillsammans med bland annat Holland och Belgien haft en
ledande roll under förhandlingsarbetet. Vi har också återkommande fört
samtal med Tyskland, och när den tyske justitieministern Heiko Maas
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besökte mig i Stockholm för ett par veckor sedan meddelade han att
Tyskland skulle ansluta sig till förslaget. Det stödet har varit avgörande. Jag
är förstås mycket glad över att ett stort steg nu kan tas mot ett nytt
användarvänligt patentsystem som stärker Europas innovations- och
konkurrenskraft, fortsätter justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen tillsätter utredning för
att göra det enklare och billigare
att finansiera nya tåg
Publicerad 23 juni 2015 Uppdaterad 23 juni 2015

Regeringen beslutade den 17 juni 2015 att tillsätta en
utredning om Sveriges tillträde till
Kapstadskonventionens järnvägsprotokoll. Protokollet
har tagits fram för att göra det enklare och billigare att
finansiera anskaffandet av nya järnvägsfordon.
Lagmannen Ralf G Larsson har utsetts till särskild
utredare.
Sverige står inför stora investeringar på järnvägsområdet. Upprustning och
utbyggnad av järnvägsnätet genom bland annat satsningar på nya stambanor
för höghastighetståg kommer att ha hög prioritet under kommande år. Ett
bättre fungerande och större järnvägsnät innebär att det behövs ökade
investeringar i nya tåg. Ett svenskt tillträde till Kapstadskonventionens
järnvägsprotokoll kan förväntas minska finansieringskostnaderna för dessa
tåg. Mot den bakgrunden har regeringen beslutat att tillsätta en utredning för
att bedöma om Sverige ska tillträda järnvägsprotokollet till
Kapstadskonventionen.

Genom järnvägsprotokollet har det införts en ordning för internationella
säkerhetsrätter (till exempel panträtt) vid överlåtelser av järnvägsfordon som
ska öka förutsebarheten och minska risken för finansiärerna. Det ger
förutsättningar för lägre finansieringskostnader för järnvägsbolag som ska
anskaffa nya tåg och vagnar.

– Regeringen prioriterar satsningar på att rusta upp och bygga ut det svenska
järnvägsnätet. Järnvägsföretagens behov av tåg och andra järnvägsfordon
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kan därför förväntas öka framöver. Det är viktigt att svenska järnvägsföretag
har goda konkurrensvillkor och låga finansieringskostnader.
Kapstadskonventionens järnvägsprotokoll kan göra det enklare och billigare
att anskaffa nya tåg och regeringen har därför beslutat att utreda hur ett
svensk tillträde skulle kunna gå till, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson i en kommentar. 

Lagmannen vid Göteborgs tingsrätt, Ralf G Larsson, har åtagit sig uppdraget
som särskild utredare. Uppdraget ska redovisas senast den 20 juni 2016.

Dir. 2015:66 Tillträde till järnvägsprotokollet



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressinbjudan: Utredning om
utvidgat förverkande presenterar
sitt betänkande
Publicerad 23 juni 2015 Uppdaterad 23 juni 2015

I morgon, onsdagen den 24 juni, överlämnar
Utredningen om utvidgat förverkande, m.m. (Ju
2013:07) sitt betänkande ”För att brott inte ska löna sig”
till justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.
Klockan 13.30 håller den särskilde utredaren Patrik Örnsved en
presskonferens där utredningens förslag presenteras.

Tid och plats

Tid: onsdagen den 24 juni, kl. 13.30
Plats: Pressrummet, Rosenbad, Stockholm

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
Skyddsvärnets halvvägshus i
Stockholm
Publicerad 22 juni 2015 Uppdaterad 22 juni 2015

Onsdagen den 24 juni besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Skyddsvärnets
halvvägshus i Stockholm
Vistelse i halvvägshus är en av flera utslussningsåtgärder inom
Kriminalvården och är till för intagna i anstalt som är i slutet av sin
verkställighet. Vid besöket ska Morgan Johansson få fördjupade kunskaper
om vad en vistelse i halvvägshus innebär och hur Kriminalvårdens arbete
med att planera utslussningsåtgärder går till.

 - Vi vet att övergången från anstalt till ett liv i frihet är en kritisk tid när det
kommer till risk för återfall i brott. Kriminalvårdens arbete med utslussning
av intagna är därför en viktig fråga för mig och regeringen. Jag ser fram emot
att få se verksamheten vid halvvägshuset och att få ta del av personalens och
klienternas erfarenheter, säger Morgan Johansson.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Lagförslag om Patent- och
marknadsdomstolen och Patent-
och marknadsöverdomstolen
Publicerad 18 juni 2015 Uppdaterad 18 juni 2015

Regeringen har beslutat och överlämnat förslag till
Lagrådet om att Sverige ska införa särskilda domstolar
för immaterialrättsliga, marknadsföringsrättsliga och
konkurrensrättsliga mål och ärenden.
– Vi föreslår nu att en särskild Patent- och marknadsdomstol och Patent- och
marknadsöverdomstol införs i Sverige. Näringslivet har länge efterfrågat
särskilda domstolar för immaterialrättsliga, konkurrensrättsliga och
marknadsföringsrättsliga frågor för att förenkla och effektivisera
rättsprocesserna. För Sverige och särskilt de kunskapsintensiva svenska
företagen är det mycket viktigt att domstolsprövningen på de här områdena
lever upp till högt ställda krav på kvalitet och effektivitet, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

– Svenska företag ska inte konkurrera med låga löner utan med
kunskapsintensiva produkter högt upp i förädlingskedjan. Därför behöver
hela ekosystemet kring innovativa företag stärkas. Ett välfungerande och
enkelt domstolssystem för bland annat patent och varumärkesfrågor är
viktigt för innovationsklimatet och framtidens jobb, säger näringsminister
Mikael Damberg.

Immaterialrättsliga, konkurrensrättsliga och marknadsföringsrättsliga mål och
ärenden tillhör de mest komplicerade och omfattande som handläggs i
domstol. De rättsliga och principiella sambanden mellan dem är tydliga,
samtidigt som domstolsprövningen idag är utspridd på flera olika domstolar.
Den splittrade prövningen försämrar möjligheten att handlägga målen
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effektivt och med hög kvalitet. Regeringen anser därför att en särskild
Patent- och marknadsdomstol bör inrättas vid Stockholms tingsrätt och en
Patent- och marknadsöverdomstol vid Svea hovrätt.

Mer om lagförslaget

I lagrådsremissen Patent- och marknadsdomstol föreslås att
domstolsprövningen ska samlas i en särskild domstol i första och andra
instans (Patent- och marknadsdomstolen respektive Patent- och
marknadsöverdomstolen). Till domstolen ska föras de immaterialrättsliga mål
och ärenden som nu handläggs i allmän domstol och Patentbesvärsrätten. Till
domstolen ska även föras de marknadsföringsrättsliga och
konkurrensrättsliga mål och ärenden som nu handläggs i allmän domstol,
allmän förvaltningsdomstol och Marknadsdomstolen. Det föreslås även
regler som ska göra det möjligt för patent- och marknadsdomstolarna att
handlägga vissa tvistemål som har samband med ett immaterialrättsligt,
marknadsföringsrättsligt eller konkurrensrättsligt mål. Som en konsekvens av
förslaget ska Patentbesvärsrätten och Marknadsdomstolen upphöra.

För de tvistemål och ärenden som handläggs i patent- och
marknadsdomstolarna föreslås att överklagande ska få ske till Högsta
domstolen endast om Patent- och marknadsöverdomstolen tillåter det
(fullföljdsförbud med så kallad ventil). För mål om förbud eller åläggande
mot företagskoncentrationer ska dock Patent- och marknadsdomstolen alltid
vara sista instans. Patent- och marknadsöverdomstolens avgöranden i
brottmål ska alltid kunna överklagas till Högsta domstolen.

Regeringen bedömer att den samlade domstolsprövningen kommer att
medföra en ökad effektivitet och kvalitet i prövningen, bland annat genom
den koncentration av kompetens som den kommer att innebära. I
lagrådsremissen föreslås också en ny lag om patent- och marknadsdomstolar
med regler som syftar till att säkerställa en effektiv handläggning. I lagen
regleras hur mål och ärenden ska handläggas i domstolarna och hur
sammansättningen i domstolarna ska se ut. Det föreslås bland annat
bestämmelser som möjliggör att mål och ärenden i stor utsträckning kan
handläggas gemensamt och bestämmelser som begränsar parters möjligheter
att i ett sent skede av domstolsprocessen åberopa nya omständigheter eller
ny bevisning.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Straffskalorna för människohandel
och koppleri ska ses över
Publicerad 18 juni 2015 Uppdaterad 18 juni 2015

Regeringen har gett 2014 års
människohandelsutredning (Ju 2014:22) i uppdrag att
se över straffskalorna för människohandel och koppleri
samt att ta ställning till om det finns behov av
förändringar i dessa.
Utredningen har sedan tidigare i uppdrag att undersöka behovet av åtgärder i
syfte att säkerställa ett starkt straffrättsligt skydd mot människohandel, köp
av sexuell tjänst och köp av sexuell handling av barn. Utredningen ska också
analysera och ta ställning till om brottet köp av sexuell tjänst ska undantas
från kravet på dubbel straffbarhet.

Mot bakgrund av ett tillkännagivande från riksdagen om skärpta straff för
människohandel och koppleri ges utredningen nu i uppdrag att även se över
straffskalorna dessa brott samt ta ställning till om det finns behov av
förändringar i straffskalorna. Samtidigt förlängs utredningstiden. Uppdraget
ska redovisas senast den 9 juni 2016.

Dir. 2015:64 Tilläggsdirektiv till 2014 års människohandelsutredning (Ju
2014:22)
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning för att förhindra och
bekämpa terrorism presenterar sitt
betänkande
Publicerad 16 juni 2015 Uppdaterad 16 juni 2015

Imorgon, onsdagen den 17 juni, lämnas Utredningen
om genomförande av vissa straffrättsliga åtaganden för
att förhindra och bekämpa terrorism (Ju 2014:26) till
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.
Klockan 14:00 håller den särskilde utredaren Lars Werkström och Morgan
Johansson en presskonferens där utredningens förslag presenteras

Tid: Onsdagen den 17 juni, kl. 14.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad, Stockholm

Presslegitimation krävs

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Lagrådsremiss om domstolars
behandling av personuppgifter
Publicerad 11 juni 2015 Uppdaterad 11 juni 2015

Regeringen har i dag överlämnat en remiss till Lagrådet
med förslag till en lag om behandling av
personuppgifter i de allmänna domstolarnas, de
allmänna förvaltningsdomstolarnas och hyres- och
arrendenämndernas rättskipande och rättsvårdande
verksamhet.
Syftet med domsstolsdatalagen är att ge domstolarna och nämnderna
möjlighet att behandla personuppgifter på ett effektivt och ändamålsenligt
sätt och att skydda människor mot att deras personliga integritet kränks vid
sådan behandling. En utgångspunkt är att skapa en teknikneutral och flexibel
lag som innehåller de bestämmelser som är av central betydelse för
integritetsskyddet, däribland bestämmelser om ändamålen med behandlingen
och de begränsningar som ska gälla för behandlingen av vissa uppgifter.

Den nya lagen föreslås träda i kraft den 1 januari 2016.

Lagrådsremiss: Domstolsdatalag
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson talar på the
19th Nordic Conference on
Forensic Medicine i Solna
Publicerad 10 juni 2015 Uppdaterad 10 juni 2015

Imorgon, torsdagen den 11 juni, klockan 08:30 talar
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson på
den Nordiska rättsmedicinkonferensen Nordic
Conference on Forensic Medicine i Frösundavik. Media
är välkomna. Plats: Radisson Blu Royal Park Hotel,
Frösundaviks Allé 15
Om Nordic Conference on Forensic Medicine

Nordic Conference on Forensic Medicine är en nordisk konferens om
rättsmedicin som hålls vart tredje år. I år arrangeras mötet av Sverige genom
Karolinska institutet. Delar av konferensen är gemensamma med Nordic
Association of Forensic Toxicologists konferens, ett nordiskt
rättstoxikologiskt möte. 

Syftet med konferensen är vetenskapligt utbyte inom det rättsmedicinska
området.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson delar ut
Stockholmpriset i kriminologi och
deltar i paneldiskussion om
brottsprevention på Stockholms
kriminologisymposium
Publicerad 09 juni 2015 Uppdaterad 09 juni 2015

Måndagen den 8 juni och tisdagen den 9 juni deltar
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson vid
the Stockholm Criminology Symposium.
På måndagsförmiddagen deltog justitie- och migrationsministern i en
paneldiskussion om brottsprevention med bland annat årets pristagare
professor Ronald V. Clarke från Rutgers University, USA och professor
Patricia Mayhew, kriminologikonsult i Storbritannien. 

På tisdag kväll delar Morgan Johansson ut Stockholmspriset i kriminologi till
de båda pristagarna.

– Huvudtemat för årets kriminologisymposium är situationell
brottsprevention. Situationell brottsprevention handlar om förebyggande
åtgärder som görs för att försvåra genomförandet av brott, öka
upptäcktsrisken och minska förtjänsten av brott. I praktiken handlar det till
exempel om ökad bevakning på särskilt brottsutsatta platser så att det blir
svårare att begå brott, och stöldmärkning av föremål som minskar värdet av
stöldgods, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson. 

– Det var extra intressant att delta i symposiet med tanke på regeringens
arbete med ett nytt nationellt brottsförebyggande program, fortsätter Morgan
Johansson. 
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– Årets pristagare tilldelas Stockholmspriset i kriminologi för sin forskning
som har skapat bättre förutsättningar att förebygga brott, genom att sätta
fokus på de situationer och platser där brott ofta begås. Situationell
brottsprevention har bidragit till färre brott på många håll i världen och är ett
viktigt komplement till social brottsprevention i det brottsförebyggande
arbetet, avslutar justitie- och migrationsminister Morgan Johansson. 

Prisceremonin hålls klockan 18:30-19:50  i Blå Hallen på Stockholms
stadshus.                                                                                                             

Media är välkomna. 



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

EU-gemensamt förfarande för
kvarstad på bankmedel
Publicerad 08 juni 2015 Uppdaterad 08 juni 2015

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson har i
dag tagit emot Utredningen om europeisk kvarstad på
bankmedels (2014:85) betänkande Europeisk kvarstad
på bankmedel (SOU 2015:54).
Utredningen om europeisk kvarstad på bankmedel har haft i uppdrag att ta
fram förslag till de kompletterande regler som behövs med anledning av EU:s
förordning om europeisk kvarstad på bankmedel. Förordningen antogs av
Europaparlamentet och rådet i juli 2014 och syftar till att skapa ett enhetligt
och snabbt system som ska underlätta för fordringsägare, särskilt små och
medelstora företag, att driva in skulder i andra EU-länder. 

EU:s kvarstadsförordning fungerar som ett alternativ till, och oberoende av,
medlemsstaternas nationella förfaranden om kvarstad. Förordningens
tillämpning förutsätter dock att kompletterande förfaranderegler införs i
nationell lagstiftning. Utredningen har undersökt vilka kompletterande
författningsbestämmelser som behövs i svensk rätt och föreslag till sådana
bestämmelser. Bland annat föreslår utredningen att Kronofogdemyndigheten
blir behörig myndighet för att ta emot, översända och delge handlingar enligt
förordningen. Kronofogdemyndigheten föreslås också vara särskild
informationsmyndighet när en fordringsägare begär information för att
identifiera en gäldenärs bankkonto i Sverige.

– Det EU-gemensamma förfarandet för kvarstad på bankmedel gör det
enklare för fodringsägare att driva in skulder i andra EU länder.
Förordningen är ett viktigt steg för att öka förtroendet och underlätta
handeln inom EU, säger justitie- och migrationsministern Morgan Johansson.

– Utredningen om europeisk kvarstad på bankmedels betänkande kommer nu
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att remissbehandlas. Regeringen avvaktar nu remissinstansernas synpunkter
på förslagen, fortsätter justitie- och migrationsministern Morgan Johansson. 

Särskild utredare har varit lagmannen Lennart Johansson och
hovrättsassessor Linus Videgren har varit utredningens sekreterare.

SOU 2015:54 Europeisk kvarstad på bankmedel



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ökade möjligheter för gäldenären
att överklaga utmätningsbeslut
Publicerad 04 juni 2015 Uppdaterad 04 juni 2015

Regeringen har i dag beslutat att inhämta Lagrådets
yttrande över ett förslag till en ändring i
utsökningsbalken som innebär bättre möjligheter för en
gäldenär att överklaga ett utmätningsbeslut och ta till
vara sin rätt till domstolsprövning enligt
Europakonventionen.
– Ett utmätningsbeslut kan ha stora konsekvenser för den enskilde.
 Förslaget som i dag lämnas till Lagrådet tryggar gäldenärens rätt att få
utmätningsbeslutet prövat i domstol. Detta stärker rättssäkerheten i
förfarandet, säger justitieminister Morgan Johansson.

Under utsökningsförfarandet fattar Kronofogdemyndigheten flera olika
beslut. För att förfarandet ska vara effektivt kan nya beslut fattas utan att
tiden för att överklaga beslut som fattats tidigare har löpt ut. Ordningen har
inneburit att utsökningsmålet kan avslutas med utbetalning till borgenären,
trots att tiden att överklaga beslutet att utmäta gäldenärens egendom inte har
löpt ut. Gäldenären kan då hamna i situationen att han eller hon inte får sitt
överklagande prövat trots att överklagandet har skett i rätt tid.
Europadomstolen konstaterade år 2012 att den svenska ordningen inte
tillgodosåg Europakonventionens krav på effektiv tillgång till domstol.

I lagrådsremissen föreslås därför  en ändring av överklagandetiden för
fördelnings- och utbetalningsbeslut i mål om utmätning. Genom förslaget blir
det möjligt för gäldenären att överklaga sådana beslut minst lika länge som
beslutet om utmätningsbeslutet. Genom förslaget tryggas gäldenärens
möjligheter att kunna få utmätningsbeslutet prövat i domstol när det
överklagats i rätt tid, och domstolen kan vid behov ändra det
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utbetalningsbeslut som har följt på utmätningsbeslutet.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2016.

Lagrådsremiss: Gäldenärens möjligheter att överklaga utmätningsbeslut



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med Tysklands justitie-
och konsumentskyddsminister
Heiko Maas och Morgan
Johansson
Publicerad 03 juni 2015 Uppdaterad 04 juni 2015

I dag, torsdagen den 4 juni, besöker Tysklands justitie-
och konsumentskyddsminister Heiko Maas Stockholm.
Kl 16.40 kommer han och justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
att hålla en pressträff i Rosenbad.

Under det möte som föregår pressträffen kommer Heiko Maas och Morgan
Johansson bland annat att diskutera hur Tyskland, Sverige och övriga EU
kan uppnå jämnare könsfördelning i bolagsstyrelser.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Hearing med näringslivet och
Kriminalvården om samverkan för
att förebygga brott
Publicerad 02 juni 2015 Uppdaterad 02 juni 2015

I dag, onsdagen den 2 juni, träffade justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson representanter
för näringslivet och Kriminalvården för en hearing om
nya samarbetsmöjligheter för att förebygga återfall i
brottslighet.
Till samtalet har flera företag, arbetsintegrerande sociala företag samt
Svenskt Näringsliv och deras branschorganisationer bjudits in.
Kriminalvården och Arbetsförmedlingen deltar också.

– Meningsfull sysselsättning och egen försörjning är centralt för att den
enskilde ska komma tillbaka in i samhället efter avtjänat straff. Samtidigt
inser alltfler företag vikten av att bidra till en bra samhällsutveckling och
utvecklar de socialt ansvarstagande inslagen i verksamheten. Jag hoppas att
dagens samtal kan bidra till att Kriminalvården får nya samarbetspartners i
sitt viktiga uppdrag att förebygga återfall i brott, säger Morgan Johansson.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson
undertecknade avtal om
viseringsfrihet med Indien
Publicerad 01 juni 2015 Uppdaterad 01 juni 2015

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och
Indiens ambassadör till Sverige Banashri Bose
Harrison, undertecknade i dag ett avtal mellan Sverige
och Indien om viseringsfrihet för diplomater.
Undertecknandet skedde i närvaro av den indiske presidenten Shri Pranab
Mukherjee och statsminister Stefan Löfven i samband med det pågående
indiska statsbesöket till Sverige.

Syftet med avtalet är att ytterligare stärka och underlätta de bilaterala
kontakterna mellan Sverige och Indien.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Bättre villkor för kooperativa
företag
Publicerad 30 maj 2015 Uppdaterad 30 maj 2015

Regeringen har lämnat ett förslag till moderna regler för
ekonomiska föreningar till Lagrådet. Lagrådsremissen
innehåller förslag till förbättringar och förenklingar av
lagstiftningen i syfte att stärka kooperativt företagande.
Förslagen i lagrådsremissen, Modernisering av lagen om ekonomiska
föreningar, förenklar lagstiftningen för kooperativa företag, som nu får
moderna regler som är anpassade till aktiebolagslagen.

De kooperativa företagen är en viktig del av det svenska näringslivet, finns i
de flesta branscher och ger många jobb. Bara de 18 största kooperativa
företagen omsätter över 250 miljarder kronor och har 60 000 anställda.
Förslagen innebär förbättringar och förenklingar som ger de kooperativa
företagen bättre möjligheter att växa och anställa, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson. 

Förslaget innehåller förändringar på en rad områden:

Kapitalförsörjningen underlättas genom att föreningarna får anta s.k.
investerande medlemmar, dvs. medlemmar som inte deltar aktivt i
verksamheten utan bara bidrar med en kapitalinsats. Det blir också
lättare att ta in kapital genom s.k. förlagsinsatser från andra än
medlemmar. Beloppsbegränsningen när det gäller förlagsinsatser från
andra än medlemmar tas bort.
Det blir enklare att ändra stadgarna i ekonomiska föreningar. Det
nuvarande s.k. tvåstämmokravet tas bort och ersätts med ett krav på
beslut på en stämma med två tredjedelars majoritet för en stadgeändring.
Detta förslag gäller inte bostadsrättsföreningar.
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Reglerna om föreningarnas organisation och beslutsfattande blir
flexiblare, bland annat moderniseras reglerna för föreningsstämman. Det
införs ökade möjligheter att bedriva verksamheten i dotterföretag, liksom
nya regler om styrelse och stämma.
Möjligheterna att använda elektronisk kommunikation i föreningarna
vidgas.
 Kapitalskyddet förstärks genom nya regler om värdeöverföringar
motsvarande de som finns i aktiebolagslagen.

– De kooperativa företagen, inte minst inom jord- och skogsbruket, har länge
efterfrågat de här förbättringarna. Reformen innebär att de ekonomiska
föreningarnas verksamhetsvillkor i många avseenden blir lika goda som
aktiebolagens, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

– Jag bedömer att den viktigaste förändringen för de kooperativa företagen
är att de får lättare att skaffa nytt kapital och därmed ökade möjligheter att
växa och anställa, fortsätter Morgan Johansson.

Förslagen gäller för alla ekonomiska föreningar oavsett storlek och bransch.
De gynnar både den traditionella kooperationen inom t.ex. jordbruk och
butiksverksamhet och den framväxande kooperativa rörelsen inom bl.a.
välfärdssektorn. 

Flera av förslagen omfattar även bostadsrättsföreningar, kooperativa hyres‐
rättsföreningar, kreditmarknadsföreningar, ömsesidiga försäkringsbolag och
försäkringsföreningar.

– Det här är den största reformen på föreningsrättens område sedan 1987 då
lagen om ekonomiska föreningar infördes. Lagstiftningen har inte hängt med
i samhällsutvecklingen. Det kooperativa företagandet har ökat och
förändrats. Det handlar om allt från mejerier och sågverk till
föräldrakooperativa förskolor och bredbandsföreningar. Nya typer av
verksamheter bedrivs i föreningsformen, t.ex. vindkraft och fibernät.
Förslaget innebär att föreningarna får bättre möjligheter att få in nytt kapital
och organisera verksamheten, inte minst på landsbygden, avslutar justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson.

Lagrådsremissen bygger på Föreningslagsutredningens betänkande som
lämnades till regeringen år 2010,

Regeringen föreslår att lagstiftningen ska träda i kraft den 1 januari 2016. 



Lagrådsremiss: Modernisering av lagen om ekonomiska föreningar



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson till
Brottsofferjourernas
förbundsstämma i Sollentuna
Publicerad 29 maj 2015 Uppdaterad 29 maj 2015

I morgon, lördag den 30 maj, kommer justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson att besöka
Brottsjourerna Sveriges förbundsstämma som i år hålls
i Sollentuna.
Klockan 13:30 kommer Morgan Johansson att hålla ett anförande om hur
situationen för brottsoffer, vittnen och anhöriga kan förbättras.

Plats: Hotell Scandic Star i Sollentuna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nya regler om revisorer och
revision
Publicerad 29 maj 2015 Uppdaterad 29 maj 2015

Utredningen om EU:s revisionspaket överlämnade i dag
sitt betänkande Nya regler om revisorer och revision
(SOU 2015:49) till statssekreterare Catharina Espmark
på Justitiedepartementet.
Utredningen om EU:s revisionspaket har haft i uppdrag att föreslå hur nya
EU-regler om revisorer och revision ska genomföras.

Det övergripande syftet med EU-reglerna är att höja revisionskvaliteten,
skapa finansiell stabilitet och att göra marknaden för revisionstjänster mindre
sårbar.

Utredningen föreslår bland annat att börsbolag och finansiella företag ska
vara tvungna att byta revisionsbyrå efter viss tid (s.k. byrårotation). Det
föreslås också att revisionsberättelsen framöver ska innehålla mer
information till nytta för företagens intressenter. Revisionsutskotten, som ska
övervaka att företagens redovisning sköts på ett bra sätt, får fler uppgifter.
En allmän utgångspunkt för utredningens arbete har varit att utforma
förslagen så att företagens kostnader inte ökar mer än nödvändigt.

När det gäller tillsynen över revisorer och revisionsbyråer föreslår
utredningen bland annat att Revisorsnämnden ska få utökade befogenheter
samt möjlighet att vidta nya former av disciplinära åtgärder.

Utredningen har letts av justitierådet Kristina Ståhl. Rådmannen Dina Gutrad
och juristen Björn Claesson har varit utredningens sekreterare.

SOU 2015:49 Nya regler om revisorer och revision

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker Växjö
och Röda Korsets riksstämma
Publicerad 28 maj 2015 Uppdaterad 28 maj 2015

Imorgon, fredagen den 29 maj, besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Växjö och talar
på Svenska Röda Korsets riksstämma.
Klockan 10:00 besöker Morgan Johanssons Röda korset Ebola-klinik på
Stortorget i Växjö. På kliniken demonstrerar Röda Korset hur de arbetar med
att vårda Ebola-sjuka och hindra smittspridning.

Klockan 11:30 håller justitie- och migrationsministern ett anförande på Röda
Korsets riksstämma som hålls i Växjö konserthus på Västra Esplanaden 14.

Politiskt sakkunnig Anna Tillander är medföljande under dagen.  

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
Katrineholm och Flen
Publicerad 27 maj 2015 Uppdaterad 27 maj 2015

I dag, onsdagen den 27 april, besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Katrineholm och
Flen.
I Katrineholm kommer Morgan Johansson att träffa kommunens Brotts- och
skadeförebyggande råd och diskutera hur kommunen, företag och det övriga
civila samhället samverkar för att förebygga brott.

Vid besöket i Flen kommer justitie- och migrationsministern besöka
Migrationsverket. Han kommer att göra studiebesök på
mottagningsverksamheten, asylprövningsenheten, asylboende och
förvarsverksamhet.

Politiskt sakkunnig Anna Tillander är medföljande under dagen.   

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
22-23
Publicerad 22 maj 2015 Uppdaterad 25 maj 2015

25 maj - 7 juni
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

26/5
Möte med Apostoliska kyrkans representant

27/5
Tar emot Estlands premiärminister Taavi Rõivas

31/5
Närvarar vid välkomstceremonin med anledning av statsbesök från Indien

4/6
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

Kristina Persson

25/5
Samtal vid Global Utmanings 10års-jubileum, Stockholm

26/5
Företagsbesök, Stockholm

https://www.regeringen.se/


27/5
Utrikes resa

28/5
Inrikes resa

29-31/5
Partiarrangemang

31/5
Närvarar vid välkomstceremonin med anledning av statsbesök från Indien

1/6
Håller anförande vid diplomatmöte, Arnö

2-3/6
Deltar i OECD, Paris

5/6
Medverkar vid integrationsseminarium, Örebro

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

27/5
Medverkar vid Forum för regional tillväxt och attraktionskraft, Stockholm

Medverkar vid rikskonferensen om flyktingguide/språkvän, Eskilstuna

29-31/5
Partievenemang

3/6
Deltar vid konselj, Stockholms slott

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

27/5
Utrikes resa



28/5
Deltar vid frågestund, riksdagen

2/6
Medverkar på Handelskammarens årsmöte, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

5/6
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ardalan Shekarabi

26/5 
Myndighetsbesök, Kalmar

27/5
Myndighetsbesök, Strängnäs

Anförande på seminarium i offentlig rätt vid juridiska fakulteten, Uppsala

29-31/5
Partiarrangemang

1/6
Utrikes resa

2/6
Inrikes resa

5/6
Anförande vid seminarium ”Hur skapar vi förutsättningar för framtidens
innovationsupphandlingar”? Malmö

Per Bolund

25/5
Inledningstalar för Fondbolagens förening

26/5
Deltar på IVL Svenska Miljöinstitutets konferens, Stockholm



27/5
Inrikes resa

1-2/6
Utrikes resa

2-3/6
Talar på konferensen Responsible Investor, London

5/6
Inrikes resa

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

25/5
Deltar på seminarium Folk och Försvar, Stockholm

26/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

27/5
Utrikes resa

29-31/5
Partiarrangemang

2/6
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

26/5
Talar vid Kulturdepartementets seminarium med anledning av
Demokratiutredningen, riksdagen

Talar vid TV-dagen, Stockholm

27/5



Deltar vid Det nationella musikmötet och Scenkonstbiennalen, Malmö

29/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

1/6
Delar ut Almapriset, Stockholm

3/6
Inrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

27/5
Reser till Göteborg

28/5
Deltar i Hållbarhetsgrillen, Stockholm

Ibrahim Baylan

26-29/5
Deltar vid Clean Energy Ministerial, Mexico

30-31/5
Partiarrangemang

5/6
Inrikes resa

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

27/5
Invigningstalar för Företagarnas Årsmöte, Stockholm

29-31/5
Partiarrangemang



31/5
Närvarar vid välkomstceremonin med anledning av statsbesök från Indien

3/6
Deltar i OECD, Paris

5/6
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Anna Johansson

25/5
Besöker Jönköping

27-28/5
Medverkar i International Transport Forum, Leipzig

29-31/5
Partiarrangemang

2/6
Möte med exekutiva järnvägsgruppen, Stockholm

3/6
Deltar vid konselj, Stockholms slott

Mehmet Kaplan

27/5
Besök hos Facebooks datacenter, Luleå

28/5
Håller anförande på Plan- och bygglagskonferens, Stockholm

29/5
Håller anförande på konferensen Citymoves, Stockholm

Håller anförande på HSB riksstämma, Stockholm

31/5
Deltar vid välkomstceremonin för statsbesök från Indien, Stockholm



2/6
Tal och prisutdelning på Offentlig Rummet, Visby

3/6
Inledningstalar på Boverkets konferens om Barns och Ungas utemiljö,
Sundbyberg

Invigning av nollenergihus Taklampan, Stockholm

5/6
Håller anförande på Villaägarnas kongress, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Sven-Erik Bucht

25/5
Håller anförande på Fiskbranschens Riksförbunds årsstämma, Göteborg

26/5
Håller anförande på LRF:s stämma, Sånga Säby

28/5
Deltar i panelsamtal ”Här är det bäst att bo”, Stockholm

29/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29-30/5
Partiarrangemang

1-2/6
Informellt ministermöte, Riga

3/6
Deltar vid konselj, Stockholms slott

4/6
Inviger Smaka på Stockholm, Stockholm

5/6
Inrikes resa



Socialdepartementet

Åsa Regnér

25/5
Invigningstalar för Svensk-chilenska institutet, Stockholm

27/5
Besök på Karolinska Universitetssjukhuset, Stockholm

Inrikes resa

28/5
Deltar vid frågestund, riksdagen

Inleder seminarium ”ny teknik i äldreomsorg”, Stockholm

Inrikes resa

29/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29-31/5
Partiarrangemang

31/5
Deltar vid välkomstceremonin för statsbesök från Indien, Stockholm

1/6
Deltar i Myndighetsdialog, Stockholm

Håller inledningsanförande Värdegrundsforum, Stockholm

2/6
Möte med funktionshinderdelegationen, Stockholm

3/6
Deltar vid konselj, Stockholms slott

Annika Strandhäll



25/5
Medverkar vid Seniorerna, Göteborg

26/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29-31/5
Partiarrangemang

Gabriel Wikström

26/5
Invigningstalar för Sveriges läkarförbunds fullmäktige 2015, Stockholm

27/5
Inledningstalar på SKL:s nationella konferens, Malmö

28/5
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

29/5
Öppnar Riksidrottsmötet, Malmö

29-31/5
Partiarrangemang

31/5
Deltar vid välkomstceremonin för statsbesök från Indien, Stockholm

1/6
Deltar i hearing om framtidens ANDT-politik, Stockholm
Inledningsanförande på Tobacco Endgame, Stockholm

2/6
Invigningstalar på Uppsala Health Summit, Uppsala

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

25/5
Inrikes resa



27/5
Inrikes resa

1/6
Inrikes resa

Aida Hadzialic

27/5
Forum för regional tillväxt och attraktionskraft, Stockholm

Utrikes resa

29-31/5
Partiarrangemang

1/6
Håller anförande på Global Utmanings och Riksbyggen, Stockholm

2/6
Träffar Ungdomspolitiska rådet, Stockholm

3/6
Deltar vid konselj, Stockholms slott

Helene Hellmark Knutsson

27/5
Inrikes resa

28/5
Medverkan vid Högskola och Samhälle i Samverkan, Kalmar

29-31/5
Partiarrangemang

2/6
Besök på Karolinska Institutet, Stockholm

3/6
Anförande om hur bryter vi den ojämställda akademin, 
riksdagen



3/6 
Deltar vid konselj, Stockholms slott

4-5/6
Inrikes resa

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

26/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

28/5
Deltar vid riksdagsdebatt, riksdagen

30-31/5
Partiarrangemang

3/6
Deltar vid riksdagsdebatt, riksdagen

4/6
Inrikes resa

Isabella Lövin

26/5
Deltar i rådet för utrikes frågor (FAC), Bryssel

2/6
Deltar i World Economic Forum, Kapstaden

5/6
Utrikes resa



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med Peter Sutherland
och Morgan Johansson klockan
14:15
Publicerad 22 maj 2015 Uppdaterad 25 maj 2015

I dag besöker FN:s generalsekreterares särskilde
representant för migration och utveckling Stockholm. Kl.
14.15 kommer han och justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson att hålla en pressträff på Rosenbad.
Kl. 14.30-16.00 deltar Peter Sutherland och Morgan Johansson i ett
seminarium om migration och utveckling på Rosenbads konferenscenter
(endast föranmälda). Seminariet direktsänds.

Tid: Fredagen 22 maj, kl. 14.15
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Presslegitimation krävs.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Enklare redovisningsregler för
små företag
Publicerad 21 maj 2015 Uppdaterad 25 maj 2015

Regeringen har i dag beslutat om en lagrådsremiss
med förslag som förenklar och förtydligar reglerna för
årsredovisningen i mindre företag. Lagförslaget
innehåller också regler som möjliggör större insyn i
företag som utvinner naturresurser.
Förslagen i lagrådsremissen, Tydligare redovisningsregler och nya
rapporteringskrav för utvinningsindustrin, anpassar den svenska
redovisningslagstiftningen till EU:s nya redovisningsdirektiv.
Redovisningsdirektivet syftar till att förenkla och reducera administrationen
för företag och på så sätt stärka Europeiska företags konkurrenskraft och
öka sysselsättningen. Direktivet innehåller också regler för att öka
öppenheten om utvinningsindustrins betalningar till myndigheter i olika
länder.

I årsredovisningen lämnar företag en rad olika upplysningar. Det är t.ex.
uppgifter om antalet anställda, om värderingen av företagets tillgångar och
om ställda säkerheter. Upplysningarna är viktiga för bland annat aktieägare,
anställda och myndigheter, som på så sätt enkelt kan få information om
centrala delar av företagens verksamhet. Informationen kan också vara
betydelsefull för arbetet mot brottslig verksamhet. Samhällsnyttan av
informationen måste dock alltid sättas i relation till kostnaden för
sammanställningen. Regeringen anser att det för mindre företag finns behov
av förenklingar.

Förenklingarna berör ett mycket stort antal företag. Av de aktiva svenska
företagen är 98 procent mindre företag, de flesta med färre än 50 anställda.
Mindre företag kommer inte längre behöva lämna upplysningar om bland

https://www.regeringen.se/


annat lönekostnader, pensionskostnader, anställda i andra länder, optioner,
egna aktier fördelade på aktieslag och detaljer om långfristiga skulder i sina
årsredovisningar.

- Uppgifterna i årsredovisningarna är viktiga för ett väl fungerande näringsliv
och ska finnas öppet tillgängliga. Men kraven på företagens offentliga
redovisning måste samtidigt vara tydliga och enkla, särskilt för de mindre
företagen. De förslag vi lägger i dag innebär förenklingar för de allra flesta
av de drygt 400 000 företag som upprättar årsredovisningar, säger justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson.

- Uppgifterna i årsredovisningarna är viktiga för olika myndigheter och i
arbetet med att förhindra och beivra ekonomisk brottslighet. Men samhällets
krav på företagens redovisning ska vara rimliga och proportionerliga så att
svenska företag inte förlorar i konkurrenskraft. Regeringen bedömer att det
finns utrymme för förenklingar i redovisningsreglerna för de mindre
företagen. Förslagen är en del av regeringens politik för att göra det enklare
för små företag att växa och bidra till att Sverige når målet om Europas
lägsta arbetslöshet, fortsätter Morgan Johansson.

Lagrådsremissen innehåller också förslag till en ny lag som ska öka
öppenheten och bl.a. motverka korruption kopplad till företag som utvinner
naturresurser i EU-länder eller andra länder. Dessa regler innebär att större
företag inom utvinningsindustrin ska upprätta en särskild rapport över de
betalningar som gjorts till myndigheter för rätten att utvinna värdefulla
naturtillgångar, som t.ex. olja, naturgas och kol. Uppskattningsvis är det i
vart fall 10-20 svenska företag som berörs.

– Det nya kravet på rapportering för utvinningsindustrin kan bli en viktig
källa till information i arbetet mot korruption, framför allt i länder vars
ekonomier är beroende av hur deras naturresurser utnyttjas, säger justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson.

Regeringen föreslår att lagstiftningen ska träda i kraft den 1 januari 2016.

Lagrådsremiss: Tydligare redovisningsregler och nya rapporteringskrav för
utvinningsindustrin



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Assisterad befruktning för
ensamstående kvinnor
Publicerad 21 maj 2015 Uppdaterad 25 maj 2015

Regeringen har i dag beslutat att överlämna ett förslag
till Lagrådet om att ensamstående kvinnor ska ges
möjlighet till assisterad befruktning inom svensk hälso-
och sjukvård.
Att bli förälder är för många människor en viktig del av livet. Det är
angeläget att det finns möjligheter även för ofrivilligt barnlösa ensamstående
kvinnor att få barn. Lagstiftningen som reglerar dessa möjligheter ska utgå
från barnets bästa, likabehandlingsprincipen och utvecklas i takt med
samhället i övrigt. Samhällets bidrag för att tillgodose någons önskan att få
barn måste alltid ske med barns bästa i fokus.

Regeringen föreslår nu att ensamstående kvinnor ges samma möjlighet till
assisterad befruktning inom svensk hälso- och sjukvård som finns för gifta
par, registrerade partner och sambor. En ensamstående kvinna som
genomgår en sådan behandling blir barnets enda rättsliga förälder om
förslaget genomförs.

– Familjer kan se ut på olika sätt och många barn växer i dag upp i andra
familjekonstellationer än den traditionella kärnfamiljen. Det är hög tid att
ensamstående kvinnor ges samma möjlighet till assisterad befruktning som
gifta, registrerade partner och sambor. Förslaget innebär att Sverige äntligen
får en tidsenlig lagstiftning på området, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson i en kommentar.

Lagförslagen föreslås träda i kraft den 1 april 2016.

Lagrådsremiss: Assisterad befruktning för ensamstående kvinnor

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag om ökad
endomarbehörighet i tvistemål
Publicerad 20 maj 2015 Uppdaterad 25 maj 2015

Regeringen har överlämnat ett förslag om ändringar i
de processregler som styr handläggningen av tvistemål
i allmänna domstolar till Lagrådet. Lagrådsremissen
Ökad endomarbehörighet i tvistemål innehåller förslag
som syftar till att effektivisera domstolsprocessen.
I lagrådsremissen föreslår regeringen att tingsrätten vid huvudförhandling i
tvistemål ska vara domför med en lagfaren domare, om det med hänsyn till
målets omfattning och svårighetsgrad är tillräckligt. Genom förslaget tas det
bestämmande inflytande över domförhetsfrågan som parterna hittills haft
bort. För familjemålen föreslås dock ingen förändring. 
– Förslagen syftar till att ge tingsrätterna möjligheter till en bättre och mer
effektiv handläggning av tvistemål utan att kravet på rättssäkerhet åsidosätts,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson i en kommentar.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2016.

Lagrådsremiss: Ökad endomarbehörighet i tvistemål

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Modernare rättegångar förenklar
för brottsoffer och vittnen
Publicerad 18 maj 2015 Uppdaterad 25 maj 2015

Regeringen har överlämnat ett förslag om ändringar i
de processregler som styr handläggningen i allmänna
domstolar till Lagrådet. Lagrådsremissen En modernare
rättegång II innehåller förslag som syftar till att
effektivisera och förenkla domstolsprocessen framförallt
för brottsoffer och vittnen genom att öka domstolarnas
möjligheter att använda ljud- och bildinspelningar.
Huvudförhandlingar i landets domstolar ställs tyvärr relativt ofta in på grund
av att den tilltalade inte har infunnit sig i rätten. För att minska de negativa
konsekvenserna av de inställda förhandlingarna föreslår regeringen att
brottsoffer och vittnen och andra förhörspersoner som infunnit sig, i större
utsträckning ska kunna lämna sina uppgifter vid det tillfället och inte behöva
komma tillbaka till domstolen vid ett senare tillfälle. Ljud- och
bildupptagningarna ska sedan kunna användas vid den kommande
huvudförhandlingen. Om en rättegång måste tas om föreslås också att
domstolen ska kunna återanvända förhören.

För att underlätta hanteringen av stora mål föreslås att hovrätterna i större
utsträckning ska kunna hänvisa till ljud- och bildupptagningar av förhör från
tingsrätten. Det innebär att planeringen och utsättningen av förhandlingar i
omfattande mål förenklas och antalet förhandlingsdagar minskas.

- Förslagen förbättrar och effektiviserar domstolsprocessen. Brottsoffer och
vittnen som kommer till en domstolsförhandling som måste ställas in på
grund av att den tilltalade inte kommer till förhandlingen ska i högre
utsträckning kunna lämna sina berättelser direkt, i stället för att behöva
återkomma till händelsen vid upprepade tillfällen, säger justitieminister
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Morgan Johansson.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2016.

Lagrådsremiss: En modernare rättegång II



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tog emot
utredning om kollektiv
rättighetsförvaltning
Publicerad 13 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Utredningen om kollektiv rättighetsförvaltning på
upphovsrättsområdet överlämnade igår sitt betänkande,
Kollektiv rättighetsförvaltning på upphovsrättsområdet
(SOU 2015:47) till justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.
Utredningen om kollektiv rättighetsförvaltning på upphovsrättsområdet har
haft i uppdrag att föreslå ett genomförande i svensk rätt av
Europaparlamentets och rådets direktiv 2014/26/EU om kollektiv
rättighetsförvaltning av upphovsrätt och närstående rättigheter och
gränsöverskridande licensiering av rättigheter till musikaliska verk för
användning på nätet på den inre marknaden. Direktivet innehåller krav för
att säkerställa att organisationer som har som sitt huvudsakliga syfte att
förvalta upphovsrättigheter för flera rättighetshavares räkning – kollektiva
förvaltningsorganisationer – gör det på ett välfungerande sätt. Direktivet
syftar också till att uppställa särskilda krav på de organisationer som ägnar
sig åt gränsöverskridande licensiering av musikverk för att därigenom skapa
bättre förutsättningar för nättjänster till konsumenter i flera länder. 

Utredningen har i huvudsak föreslagit ett genomförande som inte går längre
än vad som krävs enligt direktivet. Utredningen föreslår en ny lag om
kollektiv rättighetsförvaltning. Lagen innehåller bestämmelser om
medlemmars och rättighetshavares rättigheter, om styrning av kollektiva
förvaltningsorganisationer, om kommersiella användares rättigheter och
skyldigheter samt bestämmelser om insyn och rapportering.
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Utredningen föreslår att Patent- och registreringsverket ska utöva viss tillsyn
över de kollektiva förvaltningsorganisationerna. Hovrättsrådet, Annika Malm
har varit särskild utredare och Johan Axhamn utredningssekreterare.

SOU 2015:47 Kollektiv rättighetsförvaltning på upphovsrättsområdet



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
Simrishamn
Publicerad 11 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

I dag, måndagen den 11 maj, besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Simrishamn.
Vid besöket kommer justitie- och migrationsministern bland annat att besöka
Simrislundsskolan och träffa frivilligorganisationer som arbetar med
asylsökande och integrationsprojekt.

Han kommer också att träffa kommunstyrelsens ordförande, Karl-Erik
Olsson, kommunstyrelsens andre vice ordförande, Anders Johnsson, och
andra representanter för kommunledningen för att bland annat diskutera
skolsituationen för asylsökande.

Politiskt sakkunnig Anna Tillander är medföljande.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson i Jordanien
och Libanon
Publicerad 07 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Den 5-9 maj är justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson på besök i Jordanien och Libanon.
I Jordanien har Morgan Johansson bland annat träffat syriska flyktingar och
besökt flyktinglägret Azraq, bland annat skolan. I Azraq finns i dag 18 000
flyktingar, varav hälften barn. Morgan Johansson besökte också UNHCR:s
registreringskontor i Khalda.

Morgan Johansson har haft överläggningar med Jordaniens vice
premiärminister och utrikesminister Nasser Judeh, justitieminister Bassam
Talhouni, inrikesminister Hussein Majali och bostadsminister Imad
Fakhoury.

– Jordanien tar ett stort ansvar för de människor som tvingas fly från krigets
Syrien, och det finns i dag cirka 630 000 syriska flyktingar i landet. ISIL:s
terror i Syrien och försök att destabilisera regionen är samtidigt en stor
utmaning för Jordanien. Vi har diskuterat omvärldens insatser för dem som
tvingas fly, vad som kan göras för att bidra till en politisk lösning samt
insatserna för att bekämpa ISIL:s terror, säger Morgan Johansson i en
kommentar.

Vid besöket i Jordanien träffade justitie- och migrationsministern också
Andrew Harper som är ansvarig för UNHCR:s verksamhet i landet och
diskuterade omvärldens insatser för att stödja Jordanien, Libanon och
Turkiet som tagit emot det stora flertalet flyktingar.

Under torsdagens och fredagens besök i Libanon kommer Morgan Johansson
att studera Migrationsverkets arbete med vidarebosättning av kvotflyktingar.
Han kommer att besöka flyktingbosättningar i Bekaadalen och studera
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Libanons och UNHCR:s insatser för de syriska flyktingarna. Morgan
Johansson kommer också att föra diskussioner med flera libanesiska
ministrar och träffa representanter för det civila samhället och FN-organ.

– Libanon tar ett stort ansvar för att ge skydd åt dem som tvingas fly från
krigets Syrien. Omvärlden behöver bidra mer. Framförallt för att få slut på
kriget och därmed ISIL:s härjningar. Men det internationella samfundet
måste också ge ett mer omfattande stöd för att hjälpa grannländerna i den
svåra situationen. Dessutom så måste alla ställa upp för att ta emot
flyktingar. FN:s kvotflyktingssystem ger möjlighet för några av de flyktingar
som har det svårast att få börja ett nytt liv. I Libanon kommer jag
tillsammans med Migrationsverkets generaldirektör, Anders Danielsson, att
studera kvotflyktingprocessen, säger Morgan Johansson.

– Sverige tar emot 1 900 kvotflyktingar från FN årligen. 2014 tog hela EU
totalt emot cirka 5 500 kvotflyktingar. En av Sveriges viktigaste
prioriteringar på flyktingpolitikens område inom EU är att få alla EU-länder
att ta emot fler kvotflyktingar.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Seger för europeisk patentreform
Publicerad 06 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

EU-domstolen avslår Spaniens krav på att EU:s
patentförordningar ska ogiltigförklaras.
För två år sedan väckte Spanien talan i EU-domstolen och yrkade
ogiltigförklaring av EU:s förordningar om införande av ett enhetligt
patentskydd. I två domar som meddelades i går ogillar EU-domstolen
Spaniens talan. EU-domstolens avgöranden innebär att det pågående arbetet
med att förbereda det enhetliga patentsystemet kan slutföras som planerat.

- EU-domstolens godkännande av patentreformen är en viktig signal som
kommer att bidra till innovation, tillväxt och jobb på den inre marknaden,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson i en kommentar.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
20-21
Publicerad 30 april 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

11-24 maj
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

21-22/5
EU-toppmöte, Bryssel

Kristina Persson

11/5
Möte med Institutet för framtidsstudier, Stockholm

Möte med Föreningen Norden, Stockholm

12/5
Möte med Framtidsrådet, Stockholm

13/5
Avslutningsanförande vid Sjunde AP-fondens seminarium, Stockholm

18/5
Inrikes resa
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19/5
Anförande vid Möllekonferensen, Mölle

20/5
Möte med Lantbrukarnas Riksförbund, Stockholm

21/5
Deltar i muntlig frågestund, riksdagen

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

11/5
Inrikes resa

18/5
Deltar i kunskapsseminarium om ny arbetsmiljöstrategi, Stockholm

19/5
Talar vid SNS arbetsmarknadsdag 2015, Stockholm

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

12/5
Deltar i rådet för ekonomiska och finansiella frågor (Ekofin), Bryssel

19/5
Utfrågning om Finanspolitiska rådets rapport, riksdagen

Inrikes resa

22/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Ardalan Shekarabi

11/5
Inrikes resa



19/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

20/5
Anförande på seminarium om Statskontorets återapportering, Stockholm

Anförande på seminariet Famna, Stockholm

Per Bolund

21/5
Talar på Konsumentdagarna, Lidingö

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

12/5
Inrikes resa

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

11/5
Inrikes resa

Anders Ygeman

18/5
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

12/5
Deltar i nordiskt ministerrådsmöte för kultur, Färöarna

16/5



Deltar vid Festival de Cannes, Cannes

19/5
Möte i rådet för utbildning, ungdom, kultur och sport, Bryssel

22/5
Deltar i Stadsvandring ”I slavhandels fotspår”, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

18/5
Utrikes resa

Ibrahim Baylan

18/5
Inrikes resa

19/5
Anförande på seminarium för Kungl. Ingenjörsvetenskapsakademien och
EK, Stockholm

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

11/5
Anförande vid Svensk Handels årsstämma, Stockholm

12/5
Medverkar i diplomeringsceremonin Global Swede, Stockholm

19-22/5
Utrikes resa

Anna Johansson

11-15/5
Utrikes resa



18/5
Inrikes resa

Besök av Kinas transportminister

19/5
Anförande på Logistik & Transportmässan, Göteborg

Anförande på Näringslivets Transportråds årsstämma, Göteborg 

20/5
Deltar i flygseminarium, riksdagen 

21/5 
Anförande på Dagens Nyheters konferens ”Den moderna staden”,
Stockholm

Mehmet Kaplan

11/5-12/5
Utrikes resa

13/5
Invigning av BoKlok, Huddinge

16/5
Besök på Birdie datorfestival, Uppsala

19/5
Anförande på Tylösandsveckan, Tylösand

20/5
Medverkar på Plan-och bostadsdagarna, Varberg

Deltar på Bofrämjandets seminarium, Stockholm

21/5
Huvudtalare på DN:s konferens ”Den moderna staden”, Stockholm

22/5
Deltar på samhällsbyggnadsseminarium, Kiruna



Sven-Erik Bucht

11/5
Deltar i rådet för jordbruk och fiske, Bryssel

19/5
Deltar vid Tylösandsdagarna, Tylösand

Besök på Wapnö mejeri, Halmstad

21/5
Deltar i Nationella skogsprogrammets rådsmöte, Stockholm

Socialdepartementet

Åsa Regnér

12/5
Medverkar som hedersgäst på Framtidens kvinnliga ledare 2015, Stockholm

18/5
Inledningstalar på Dementia Forum X, Stockholm

19/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

22/5
Medverkar i paneldiskussion vid konferensen ”Supporting children with
imprisonned parents and their families-challenges, Rights and
Responsibilities”

Annika Strandhäll

20/5
Inrikes resa

25/5
Inrikes resa

Gabriel Wikström



11/5
Landstingsdialog, Gävleborg

12/5
Medverkar på seminarium för alkohol och drogforskare 2015, Stockholm

18/5
Deltar i World Health Assembly, Geneve

20/5
Besöker e-hälsomyndigheten, Stockholm

22/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Möte med Sydkoreas hälsominister, Stockholm

23/5
Deltar i Göteborgsvarvet, Göteborg

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

18/5
Deltar i rådet för utbildning, ungdom, kultur och idrott, Bryssel

21/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Aida Hadzialic

11/5
Anförande på Lärarkonferens i Ung Företagsamhet, Älvsjö

13/5
Möte i EU-nämnden, riksdagen

Besöker Sanoma Utbildning AB, Stockholm

18/5
Deltar i rådet för utbildning, ungdom, kultur och idrott, Bryssel



19/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

20/5
Besöker Tylösandsveckan, Tylösand

Helene Hellmark Knutsson

11/5
Möte med Siemens Healthcare, Stockholm

14-15/5
Deltar på Ministerial Conference and Bologna Policy Forum, Armenien

18/5
Invigning av Rymdexpo utställning, Kungsträdgården

19/5
Utrikes resa

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

14/5
V4 möte, Bratislava

18-19/5
Deltar i rådet för utrikesfrågor, Bryssel

Isabella Lövin

12-13/5
Deltar i ”Stockholm Forum on Security and Development: Promoting a
sustainable peace”, Stockholm



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker Svea
hovrätt
Publicerad 29 april 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

I dag, onsdagen den 29 april, mellan klockan 1300 och
1530 besöker justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson Svea hovrätt.
Vid besöket kommer justitie- och migrationsministern att få information om
Svea hovrätts och Mark- och miljööverdomstolens verksamhet. Han kommer
också att träffa medarbetarna på domstolen.

Politiskt sakkunnig Elin Almqvist är medföljande.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
Hässleholm
Publicerad 27 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

I dag, måndagen den 27 april, besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Hässleholm.
Politiskt sakkunnig Anna Tillander är medföljande under dagen.

Klockan 12:30
Invigning av Hässleholms tingsrätts nyrenoverade lokaler på Tingshusgatan 3.

Klockan 14:00
Besök på Hässleholms kommuns SFI-utbildning, Stallmästare gatan 6

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
18-19
Publicerad 24 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

27 april till 10 maj
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

27/4
Inrikes resa

29/4
Tar emot Ålands lantråd Camilla Gunell

1/5
Partiarrangemang, Sundsvall

7/5
Muntlig frågestund, riksdagen

Kristina Persson

27/4
Inrikes resa till Kalmar län

28/4
Inrikes resa till Blekinge
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29/4
Tar emot Ålands lantråd Camilla Gunell

30/4
Inrikes resa

1/5
Partiarrangemang

4/5
Närvara vid mottagning på Kinas Ambassad, Stockholm

Medverka vid Romklubbens projekt ”Rethink economics”, Stockholm

5/5
Möte med utrikesutskottet, riksdagen

6/5
Anförande vid seminarium om Global deal, Stockholm

Möte med Nordiska rådets svenska delegation

7/5
Utrikes resa

8/5
Möte med Ungdomsbarometern

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

28/4
Arbetsplatsbesök med Sveriges byggindustrier, Stockholm

1/5
Partiarrangemang

4/5
Möte med Tysklands arbetsmarknadsminister, Berlin

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen



6/5
Medverkar vid Växjö Pride, Växjö

8/5
Dialog med det civila samhället om dess roll för nyanländas etablering,
Stockholm

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

1/5
Partiarrangemang

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

6/5
Inrikes resa

Ardalan Shekarabi

28-29/4
Utrikes resa

1/5
Partiarrangemang

Per Bolund

27/4
Medverkar vid Visitadagen, Stockholm

Rundabordssamtal om kontanthantering, Stockholm

28/4
Anförande på seminarium om den gröna ekonomin och finansmarknadens
roll, Stockholm



4/5
Inledningsanförande på Svensk Försäkrings årsmöte, Stockholm

5/5
Inrikes resa

6/5
Inrikes resa

7/5
Riksdagsseminarium om ”Vilka politiska beslut behövs för att få en grönare
finanssektor”?

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

28/4
Besök på Gender Center, Kungsängen

29/4
Anförande vid Folk och Försvar, Stockholm

1/5
Partiarrangemang

7/5
Riksdagsdebatt, riksdagen

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

27/4
Invigning av Hässleholms Tingsrätt, Hässleholm

1/5
Partiarrangemang

6/5
Utrikes resa



Anders Ygeman

27/4
Anförande på Kungliga Krigsvetenskapsakademins seminarium om
cybersäkerhet, Stockholm

1/5
Partiarrangemang

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

28/4
Deltar vid Tomas Tranströmers begravning, Stockholm
Deltar i samrådsmöte med de nationella minoriteterna, Stockholm

29/4
Anförande vid World Press Freedom Day, Stockholm
Anförande på Barnkulturkonferens, Stockholm

5/5
Deltar i seminarium om medborgerligt engagemang, Stockholm

6/5
Talar vid Biblioteksföreningens 100-årsjubileum, Lund

Delar ut Klarspråkskristallen och Minoritetsspråkspriset, Stockholm

7/5
Deltar på Scenkonstens branschdagar, Västerås

8/5
Invigning av utställningen “Välkommen till Sverige”, Malmö

10/5
Utrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson



27/4
Deltar på Nordiskt ministerrådsmöte, Köpenhamn

29/4
Inrikes resa

6/5
Inrikes resa

7/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ibrahim Baylan

1/5
Partiarrangemang

4/5
Inrikes resa

5/5
Anförande på Power Circle Summit 2015, Göteborg

7/5
Anförande på Svensk Energis stämma, Stockholm

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

28/4
Inledningstal på DI Gasell, Stockholm

29/4
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

Anförande på Swedish Medtech årsmöte, Stockholm

29-30/4
Utrikes resa

1/5



Partiarrangemang

6/5
Anförande på samarbetsprojektet ”Agenda för hälsa och välstånd”

7/5
Deltar vid rådet för utrikes frågor(FAC)/handel, Bryssel

Anna Johansson

27/4
Besöker Volvo, Göteborg

28/4
Inledningstalar på Miljörapportens konferens Ekotransport 2030, Stockholm

29/4
Deltar i hearing, riksdagen

Medverkar i panelsamtal om infrastruktur anordnat av Tysk-Svenska
Handelskammaren, Stockholm

1/5
Partiarrangemang

4/5
Inrikes resa

5/5
Besök från Angeredsgymnasiet, Stockholm

8/5
Inrikes resa

9/5
Utrikes resa

Mehmet Kaplan

28/4
Deltagande på Ledarskapsdagen, Göteborg



4/5
Inledningstalar på Hyresgästföreningens seminarium, Göteborg

5/5
Besöker ny pendeltågstation, Vega

7/5
Anförande på Bostadsforum

Sven-Erik Bucht

27/4
Delar ut pris Arla Guldko, Stockholm

29/4
Medverkar på internationell konferens om djurvälfärd, Köpenhamn

4/5
Besöker Skogsstyrelsen, Jönköping

5/5
Besök av Rumäniens jordbruksminister, Stockholm

Deltar vid Lantmännens föreningsstämma, Stockholm

7/5
Besök på Älveby Gård, Strängnäs

Socialdepartementet

Åsa Regnér

28/4
Besök på Gender Center, Kungsängen

29/4
Deltar i utställning i T-banan, Stockholm

Inrikes resa

1/5
Partiarrangemang



4/5
Deltar i Nordiska ministerrådet, Köpenhamn

6/5
Inrikes resa

7/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

8/5
Möte med Jämställdhetsrådet, Stockholm

Annika Strandhäll

27/4
Besöker arbetsplatser, Sundsvall

29/4
Medverkar i LO:s försäkringskonferens, Borlänge

1/5
Partiarrangemang

4/5
Utrikes resa

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

6/5
Medverkar i seminarium med Svenska Försäkringsföreningen, Stockholm

7/5
Medverkar i TCO-seminarium, Stockholm

8/5
Inledningstalar på konferens med Sveriges Socionomers Riksförbund
Stockholm

Gabriel Wikström

27/4



Deltar på seminarium om psykisk ohälsa, Stockholm

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29/4
Deltar i Landstingsdialog, Södermanland

1/5
Partiarrangemang, Enköping och Uppsala

6/5
Medverkar på Karolinska Institutets konferens om hälsa och välstånd,
Stockholm

Anförande på Psykiatridagen, Stockholm

Deltar på Swecares årsmöte, Stockholm

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Aida Hadzialic

27/4 
Deltar i nordiskt ministermöte, Köpenhamn

29/4
Inrikes resa

1/5
Partiarrangemang

6/5
Anförande på Västsvenska Handelskammaren, Göteborg



7/5
Besöker Lärcentrum, Järfälla

8/5
Anförande på Rikskonferens för Gymnasieskolans introduktionsprogram,
Eskilstuna

Helene Hellmark Knutsson

27/4
Föreläsning på Stockholms Universitet, Stockholm

1/5
Partiarrangemang

6/5
Anförande på seminarium ”Forska! Sverige Agenda hälsa och välstånd”,
Stockholm

8/5
Besök på forskningsanläggningen European Spallation Source(ESS), Lund

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

27-28/4
Deltar i översynskonferensen för ickespridningsavtalet (NPT), New York

29/4
Tar emot Ålands lantråd Camilla Gunell

30/4
Utrikes resa

1/5
Partiarrangemang

Isabella Lövin

27/4



Deltar på International Support for Ukraine Conference, Kiev

4/5
Deltar på välgörenhetsgala för barn i Sydafrika, Gaza, Syrien m fl,
Stockholm

5/5
Deltar i Diakonia-seminarium, Stockholm



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson talar i FN:s
säkerhetsråd
Publicerad 22 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

I morgon torsdagen den 23 april talar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson i FN:s
säkerhetsråd, New York. Talet kommer att handla om
arbetet mot våldsbejakande extremism och terrorism.
Jordanien som för närvarande är ordförande i säkerhetsrådet har bjudit in till
en högnivådebatt på temat "The role of youth in countering violent
extremism and promoting peace".

På fredag arrangerar Sverige tillsammans med UNHCR ett möte om
flyktingsituationen i Syrien och regionen – "The regional impact of the
Syrian refugee crises: What more can be done to save human lives and to
support the neighboring countries". FN:s högkommissarie för flyktingfrågor
Antonio Guterres och Morgan Johansson kommer att leda mötet.

Under sitt besök i New York kommer Morgan Johansson dessutom bland
annat att överlägga med FN:s vice generalsekreterare Jan Eliasson. Han
kommer också träffa professor Peter Neumann som leder Kings College
International Centre for the study of radicalization och Dr. Scott Atran från
University of Michigan.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Strängare krav på
snabblåneföretagen
Publicerad 22 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Regeringen tillsätter i morgon torsdag en utredning som
ska överväga åtgärder för att åstadkomma en mer
ansvarsfull marknad för snabblån och andra
konsumentkrediter.
Fortfarande beviljas konsumenter snabblån som de inte har råd med. Detta
har lett till att antalet obetalda snabblån aldrig har varit högre än i dag.
Utredningen ska överväga åtgärder för att åstadkomma en mer ansvarsfull
marknad för snabblån och andra konsumentkrediter. Syftet med uppdraget är
att stärka konsumentskyddet och minska risken för att konsumentkrediter
leder till överskuldsättning. Utredningen ska ta fram förslag för att:

minska risken för att en konsument erbjuds och beviljas ett lån som han
eller hon inte klarar av att betala tillbaka,
minska risken för att en konsument hamnar i en skuldspiral på grund av
beviljade lån
öka konsumentens medvetenhet om följderna av och riskerna med vissa
slags lån.

Åtgärder som utredningen ska överväga är bland annat:

En civilrättslig sanktionsregel. Det kan handla om att kreditgivaren inte
får någon ränta eller ens tillbaka det utlånade beloppet, om det visar sig
att det inte har gjorts en ordentlig kreditprövning.
Räntetak. I flera länder inom EU är kreditgivarens möjlighet att ta ut
ränta begränsad. Är tiden mogen för att införa en sådan ordning även i
Sverige?
Kostnadstak. Ett sådant tak skulle kunna innebära att om konsumenten
har lånat 1 000 kr, ska han eller hon aldrig behöva betala kreditgivaren
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mer är totalt 2 000 kr.
Skärpta informations- och marknadsföringskrav. Konsumenten måste
förstå kostnaderna för lånet och vilka risker som följer med det.
Kreditgivare måste också vara återhållsamma i marknadsföringen och
inte locka de svagaste konsumenterna att ansöka om dessa lån.

Johan Löfstrand (S), vice ordförande i Civilutskottet, har åtagit sig uppdraget
som utredare. Uppdraget ska redovisas senast den 30 september 2016.

Dir. 2015:43 En mer ansvarsfull marknad för konsumentkrediter

Debattartikel: "Skärpta lagar för sms- och snabblånsföretag"



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdaterad - pressträff med
justitieministern
Publicerad 21 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Ny tid för pressträff onsdagen den 22 april då
justitieminister Morgan Johansson bjuder in till
pressträff tillsammans med vice ordförande i riksdagens
civilutskott, Johan Löfstrand (S).
Ingen föranmälan krävs, presslegitimation visas i entrén.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Modernisering av lagen om
skiljeförfarande
Publicerad 21 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson har
tagit emot Skiljeförfarandeutredningens (Ju 2014:02)
betänkande Översyn av lagen om skiljeförfarande (SOU
2015:37).
Utredningen har gjort en översyn av lagen om skiljeförfarandelagen för att
säkerställa att lagstiftningen är modern och garanterar ett rättssäkert och
effektivt skiljeförfarande. En viktig del i detta är att anpassa lagen ytterligare
till internationell standard på området.

Utredningen har dessutom lämnat förslag på hur klanderprocessen i
hovrätten kan bli mer effektiv och hur onödiga och parallella
domstolsprocesser kan undvikas.

För att underlätta för internationella aktörer som deltar i skiljeförfaranden i
Sverige föreslår utredningen att engelska ska kunna användas av vittnen och
parter vid klanderprocess i domstol.

– Skiljeförfarande och annan tvistlösning utanför domstolarna har en lång
tradition och stark ställning i Sverige. Många stater och investerare världen
över har valt att använda svenskt skiljeförfarande för att lösa sina tvister.
Sveriges position som ett ledande skiljedomsland behöver värnas och
utvecklas.

– Att lagstiftningen är modern, rättssäker och effektiv är en förutsättning.
Utredningen föreslår flera lagändringar som syftar till modernisera
lagstiftningen och stärka Sveriges internationella konkurrenskraft på
området. Utredningen skickas nu ut på remiss säger Justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson i en kommentar.
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Skiljeförfarandeutredningen har letts av den tidigare ordföranden i Högsta
domstolen Johan Munck. Rådmannen Helga Hullmann har varit utredningens
sekreterare.

Vad är skiljeförfarande?

Skiljeförfarande är ett sätt att avgöra en tvist genom att anlita en eller flera
skiljemän (skiljenämnd). Ett sådant förfarande grundar sig ofta på ett särskilt
avtal (en skiljeklausul), som parterna ingått på förhand. När en tvist uppstår
och en av parterna påkallar ett skiljeförfarande utser parterna vanligtvis en
skiljeman var. Sedan enas de två skiljemännen om en tredje som blir
ordförande i skiljenämnden. 
Skiljenämndens avgörande kallas skiljedom och har samma rättsverkningar
som en domstolsdom. Om en part anser att skiljenämnden har begått ett
allvarligt fel under handläggningen kan parten angripa skiljedomen i en så
kallad klanderprocess i hovrätten. 
Skälen för att välja skiljeförfarande kan vara att parterna inte vill ha en
offentlig domstolsprocess. Skiljeförfarande är också ett flexiblare förfarande
där parterna i större utsträckning kan styra över processen än i domstol.
Parterna betalar dock själva alla kostnaderna själva.

SOU 2015:37 Översyn av lagen om skiljeförfarande



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ytterligare steg för att förbättra
innovationsklimatet
Publicerad 20 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson har
tagit emot Patentlagsutredningens (Ju 2012:12)
slutbetänkande Ny patentlag (SOU 2015:41).
Utredningen föreslår ny patentlag och ny patentförordning. Syftet är i första
hand att göra patentlagstiftningen enklare och mer användarvänlig.
Dessutom föreslås vissa sakliga ändringar, bl.a. ytterligare anpassning till det
enhetliga patentsystem som införs på EU-nivå. En moderniserad svensk
patentlagstiftning kompletterar patentreformerna på EU-nivå.

– För att främja innovation, tillväxt och jobb så är det viktigt att
patentlagstiftning är enkel och användarvänlig. Förslaget innebär en
modernisering av lagstiftningen och regeringen kommer inom kort att
remittera betänkandet., säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson i en kommentar.

Utredningen har letts av f.d. justitierådet Severin Blomstrand.
Hovrättsassessorn Isabel Anderson har varit utredningens sekreterare.

SOU 2015:41 Ny patentlag
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Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
17-18
Publicerad 17 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

20 april till 3 maj
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

20/4
Inrikes resa

24/4
KU-utfrågning, riksdagen

Kristina Persson

20/4
Besöker Norrtälje

28/4
Inrikes resa

30/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa
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Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

20/4
Möte med Luxemburgs arbetsmarknadsminister, Stockholm

21/4
Deltar vid informellt ministerrådsmöte EPSCO, Riga

24/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

25/4
Informella Ekofin, Riga

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

1/5
Inrikes resa

Ardalan Shekarabi

21/4
Medverkan på seminarium om ny styrning av välfärden, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/4
Medverkande på Förvaltningspolitiska dagen, Stockholm

Tal på Svenska spels årsstämma, Visby



24/4
Anförande på seminarium om upphandling, Östersund

28-29/4
Utrikes resa

1/5
Inrikes resa

Per Bolund

21/4
Anförande på DI:s Hållbarhetskonferens

22/4
Inrikes resa

27/4
Medverkar vid Visitadagen, Stockholm

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

20/4
Inledningsanförande vid försvarsmatsråd Skaraborg, Skövde

28/4
Besök på Gender Center, Kungsängen

29/4
Anförande vid Folk och Försvar, Stockholm

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

22/4
Inrikes resa

23/4



Utrikes resa

27/4
Invigning av Hässleholms Tingsrätt, Hässleholm

1/5
Inrikes resa

Anders Ygeman

20/4
Inrikes resa

21/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

20/4
Talar vid First Nordic Ukraina Film Festival, Stockholm

21/4
Deltar i möte med Svenska kommittén mot ansemitism, Stockholm

22/4
Deltar i konferens för Romsk inkludering, Luleå

28/4
Deltar i samrådsmöte med de nationella minoriteterna, Stockholm

29/4
Anförande vid World Press Freedom Day, Stockholm

Miljö- och energidepartementet



Åsa Romson

20/4
KU-utfrågning, riksdagen

21/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/4
Inrikes resa

27/4
Deltar på Nordiskt ministerrådsmöte, Köpenhamn

29/4
Inrikes resa

Ibrahim Baylan
23/4
Muntlig frågestund, riksdagen

1/5
Inrikes resa

Ibrahim Baylan

23/4
Muntlig frågestund, riksdagen

1/5
Inrikes resa

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

19-21/4
Utrikes resa

28/4
Inledningstal på DI Gasell, Stockholm



29/4
Utrikes resa

29/4
Anförande på Swedish Medtech årsmöte, Stockholm

1/5
Inrikes resa

Anna Johansson

20/4
Talar på Swedish Maritime Day, Göteborg

21/4
Invigning RTC, Sundsvall

22/4
Medverkar på konferensen Eayfairs, Malmö

Möte med Helsingborgs kommun

23/4
KU-utfrågning, riksdagen

Medverkar på Redareföreningens årsmöte, Stockholm

1/5
Inrikes resa

Mehmet Kaplan

21/4
KU-utfrågning, riksdagen

22/4
Invigning av studentbostäder, Örebro

Deltar på Byggstartsceremoni Aspö-Logi, Skövde

23/4
Anförande på Ecoforum, Stockholm



24/4
Anförande på SABOs kongress, Karlstad

28/4
Deltagande på Ledarskapsdagen, Göteborg

Sven-Erik Bucht

20/4
Jordbruks-och fiskeråd, Luxemburg

21/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

27/4
Prisutdelare Arla Guldko, Stockholm

29/4
Medverkar på internationell konferens om djurvälfärd, Köpenhamn

Socialdepartementet

Åsa Regnér

20/4
Inledningstalar vid Barnveckan, Stockholm

21/4
Anförande vid Senior Välfärdskonferens, Göteborg

Inledningstalar på konferensen ”Bioståndshandläggare i äldreomsorgen”,
Stockholm

22/4
Medverkar på Seniorernas distriktordförandekonferens, Stockholm

23/4
Medverkar på Konferens för Vård och Omsorg, Gävle

26/4
Utrikes resa



28/4
Besök på Gender Center, Kungsängen

29/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

Annika Strandhäll

21/4
Medverkar på PKT:s konferens, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

24/4
Deltagande i seminarium om ”äldrefattigdom i ett välfärdssamhälle”,
Stockholm

27/4
Inrikes resa

29/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

Gabriel Wikström

20-24/4
Utrikes resa

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa



Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Aida Hadzialic

20-22/4
Inrikes resa

23/4
Muntlig frågestund, riksdagen

27/4
Nordiskt ministermöte, Köpenhamn

29/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

Helene Hellmark Knutsson

20/4
Besöker Mittuniversitet, Sundsvall

21/4
Anförande på Svensk Näringsliv, Stockholm

22/4
Besök på Tekniska museet, Stockholm

23/4
Talar på seminarium om forskningspolitik och jämställdhet, Stockholm

24/4
Besök på Högskolan Väst, Trollhättan

27/4



Föreläsning på Stockholms Universitet, Stockholm

1/5
Inrikes resa

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

21-23/4
Deltar i "Asian-African Summit", Jakarta

27-28/4
Utrikes resa

1/5
Inrikes resa



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson deltar vid FN:s
13:e kriminalpolitiska kongress i
Qatar
Publicerad 14 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
deltar den 11-14 april på FN:s 13:e kriminalpolitiska
kongress i Doha, Qatar.
Vart femte år genomförs FN :s kongress om kriminalpolitiska frågor - United
Nations Congress on Crime Prevention and Criminal Justice.

Årets konferens handlar bland annat om brottsförebyggande åtgärder,
kriminalpolitik och vikten av FN i utvecklingsarbetet främjar mänskliga
rättigheter och uppbyggnaden av och stabila rättstatsstrukturer.

I samband med konferensen kommer justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson även att ha ett bilateralt möte med Iraks utrikesminister Ibrahim al
Jaafari och träffa Qatars justitieminister, Hassan Lahdan Saqer Al Hassan Al
Mohannadi.

Morgan Johansson besöker också Museum of Islamic Art i Doha.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ökad konsumentmakt på
bolånemarknaden
Publicerad 11 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson har
tagit emot Bolåneutredningens betänkande, Stärkt
konsumentskydd på bolånemarknaden (SOU 2015:40).
Bolåneutredningen (Ju 2014:04) har haft i uppdrag att föreslå hur EU-
direktivet om bolån ska genomföras i Sverige och överväga åtgärder för att
öka konsumenternas insyn i hur bolåneräntan bestäms samt främja en sund
amorteringskultur.

För att genomföra bolånedirektivet i svensk rätt föreslår utredningen en ny
lag om kreditgivare och kreditförmedlare av bolån. Den föreslagna lagen
innebär bl.a. att alla företag som hanterar bolån måste ha tillstånd för och stå
under Finansinspektionens tillsyn. I dag verksamma banker och andra
kreditinstitut behöver dock inte söka tillstånd enligt den nya lagen.
Kreditinstituten ska däremot följa de föreslagna bestämmelserna om t.ex.
kunskap och kompetens hos personalen och principer för bostadsvärdering.
Utredningen föreslår också flera nya bestämmelser i konsumentkreditlagen,
bl.a. nya bestämmelser om rådgivning om bolån.

I syfte att förbättra konkurrensen på bolånemarknaden och öka öppenheten
för konsumenterna föreslår utredningen en rad åtgärder för att förbättra
konsumenternas förhandlingsposition i relation till långivarna. För att
låntagarna ska kunna förstå hur räntan på det bolån de erbjuds sätts föreslår
utredningen att konsumenten alltid ska få information om de faktorer som
påverkat den ränta som erbjuds. Konsumenten ska också alltid få
information om bankens egen upplåningskostnad och på så sätt få en bild av
kreditinstitutens marginaler och bättre möjligheter att bedöma olika
kreditgivares erbjudanden.

https://www.regeringen.se/


Utredningen föreslår också att kreditgivare inte ska kunna erbjuda bolån
enbart under förutsättning att konsumenten köper ett paket med andra
finansiella produkter. Om konsumenten får ett erbjudande om ett paket av
produkter, utöver bolånet, ska kreditgivaren alltid ge information om hur
detta påverkat räntan och vad de olika delarna i paketet kostar.

- För att stärka kundernas förutsättningar att fatta välgrundade beslut och
jämföra olika långivares erbjudanden föreslår utredningen att kreditgivarnas
låneerbjudanden ska innehålla lånevillkor och vara rättsligt bindande för
långivaren i sju dagar. Över 1,5 miljoner svenska hushåll har tagit lån för att
köpa sina hem. För de flesta familjer är bostadsköpet den största affär man
gör i livet och 90 procent av hushållens skuldsättning utgörs av bostadslån.
En transparent, välfungerande och välreglerad bolånemarknad där det råder
balans mellan konsumenternas och bankernas intressen är central för
medborgarna och för hela samhällsekonomin, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

- I dag råder obalans mellan konsumenternas och kreditgivarnas intressen på
bolånemarknaden. Lagstiftningen och regler behöver därför reformeras så att
konsumenternas makt stärks och konkurrensen mellan olika långivare ökar.
Bolåneutredningens betänkande innehåller många väl genomarbetade förslag
som kan bidra till att stärka kundernas förhandlingsposition och stärka
konkurrensen. Utredningen kommer nu att skickas ut på remiss och
regeringen kommer sedan att föreslå lagstiftning, avslutar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Särskild utredare har varit hovrättsrådet Jonas Högström. Hedvig Burman på
Regeringskansliet utredningsavdelning i Göteborg har varit
utredningssekreterare.

SOU 2015:40 Stärkt konsumentskydd på bolånemarknaden



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag till sammanhållen
lagstiftning för myndigheternas
hantering av personuppgifter
Publicerad 08 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Informationshanteringsutredningen har i dag
överlämnat sitt slutbetänkande, Myndighetsdatalag
(SOU 2015:39), till justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.
Informationshanteringsutredningen (Ju 2011:11) har haft i uppdrag att se
över den mycket omfattande registerlagstiftning som tillsammans
personuppgiftslagen och annan lagstiftning reglerar hur statliga och
kommunala myndigheter ska behandla personuppgifter.

Registerlagstiftningen omfattar ett stort antal sektorsövergripande och
myndighetsspecifika lagar och förordningar som vuxit fram under årens lopp.
Utredningen bedömer att dagens regelverk är fragmentiserat, svårförståeligt
och i vissa fall inte anpassat till annan lagstiftning och tekniska lösningar för
hantering av personuppgifter.

Utredningen föreslår därför att dagens regler reformeras och huvudsakligen
ersätts av en ny lag – myndighetsdatalagen – med generella bestämmelser för
myndigheters behandling av personuppgifter. Den nya lagstiftningen föreslås
gälla för alla myndigheters hantering av personuppgifter med undantag för
myndigheters brottsbekämpande och brottsförebyggande verksamhet.
Förslaget innebär en renodlad persondataskyddsreglering och ska alltså inte i
något avseende reglera myndigheternas sakverksamhet.

Utredningen gör bedömningen att enhetligt gemensamt ramverk för
hanteringen av personuppgifter förstärker integritetsskyddet inom den
offentliga verksamheten och främjar myndigheternas möjligheter att erbjuda
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enskilda bättre offentlig service. Ett annat syfte med förslaget är att förbättra
allmänhetens möjlighet till insyn i den offentliga verksamheten.

– Dagens registerlagstiftning är mycket omfattande och svårförståelig inte
bara för medborgarna utan också för myndigheterna som ska tillämpa
regelverket. Följden har blivit att allmänheten har svårt att förstå hur
myndigheter hanterar information och det finns risk att tillämpningen
varierar mellan myndigheter. Det finns därför behov av ett enklare, mer
enhetligt och modernare regelverk för myndigheternas hantering av
personuppgifter, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

– Informationshanteringsutredningen har gjort ett gediget och omfattande
arbete. Utredningens slutbetänkande och förslag till sammanhållen
myndighetsdatalag ska nu skickas ut på remiss, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Särskild utredare har varit justitierådet Henrik Jermsten. Rådmannen Anna
Tansjö och kammarrättsrådet Elisabeth Reimers har fungerat som
utredningens sekreterare.

SOU 2015:39 Myndighetsdatalag



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Lagförslag med kompletterande
regler till 2005 års
Haagkonvention
Publicerad 08 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Regeringen har i dag lämnat en proposition till
riksdagen med förslag till kompletterande svenska
lagregler till 2005 års Haagkonvention om avtal om val
av domstol.
2005 års Haagkonvention innehåller regler om avtal för vilken domstol som
ska pröva en tvist när parterna finns i olika länder. Konventionen gör det
lättare för företag som handlar och gör investeringar utanför EU att förutse
vilken domstol som kommer att pröva en eventuell tvist. Konventionen
innebär också ökade möjligheter att verkställa en dom utanför EU. I
propositionen föreslås svenska lagregler som ska komplettera konventionen.

- För svenska företag som handlar och gör investeringar utomlands är det
viktigt att det finns regler som gör att det går att förutse var en tvist kan
prövas. De nya reglerna bidrar till att skapa tydliga och förutsägbara villkor,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson i en kommentar.

Lagförslagen föreslås träda i kraft den dag som regeringen bestämmer.

Prop. 2014/15:93 Avtal om val av domstol - 2005 års Haagkonvention

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
15-16
Publicerad 02 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

6 - 19 april
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

9/4
Deltar i muntlig frågestund, riksdagen

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

10/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

13/4
Kunskapsseminarium om ny arbetsmiljöstrategi, Stockholm

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Finansdepartementet
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Magdalena Andersson

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

16-20/4
Internationella valutafonden (IMF) och Världsbanken, Washington

Ardalan Shekarabi

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

9/4
Deltar i seminarium av Branschföreningen för Onlinespel (BOS) om
spelmissbruk, Stockholm

Per Bolund

7/4
Deltar i lansering av Hallå Konsument, Stockholm

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

10/4
Deltar i möte med Generalsekreterare för Svenska Kyrkan, Uppsala

15/4
Invigningstalar vid Museernas vårmöte, Sigtuna
Deltar vid panelsamtal vid World Art Day, Stockholm



16/4
Deltar i möte med Handikappförbundet, Stockholm

17/4
Deltar i dialogmöte om kultursamverkansmodellen, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

8/4
Besöker Kina

Ibrahim Baylan

10/4
Besöker Uppsala universitet, Uppsala

15-16/4
Informellt TTE-råd, Lettland

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

10/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

14/4
Invigningstalar på Skogsnäringsveckan, Stockholm

15/4
Inrikes resa

Anna Johansson



7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

15/4
Inledningstalar på Stora Transportdagen, Stockholm

16/4
Medverkar på Nationalföreningen för Trafiksäkerhetens främjandes
kongress, Stockholm

Mehmet Kaplan

8/4
Inrikes resa

16/4
Medverkar på Fastighetsägarna GFR:s fullmäktigemöte, Göteborg

Sven-Erik Bucht

10/4
Besök på det tyska företaget BKM på Arvidsjaur Flygplats

Socialdepartementet

Åsa Regnér

11/4
Inrikes resa

14/4
Inledningstalar på Socionomdagarna, Älvsjö

Annika Strandhäll

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

9/4
Deltar vid seminarium Pensionsgruppen, Stockholm



13/4
Inrikes resa

15/4
Talar på Tjänstepensionsdagen, Stockholm

Gabriel Wikström

13/4
Inrikes resa

15/4
Anförande på Västmanlands idrottsförbunds årsmöte, Västerås

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

17/4
Inrikes resa

Aida Hadzialic

8/4
Besöker CSN, Sundsvall

13/4
Inledningstalar på vuxenutbildningskonferens, Linköping

16/4
Tala på folkbindningsrådets vårsammanträde, Stockholm

Helene Hellmark Knutsson

8/4
Besök på gymnastik- och idrottshögskolan, Stockholm

10/4



Besöker Uppsala universitet, Uppsala

15/4
Deltar vid seminarium "Starka tillsammans - från idé till verklighet",
Göteborg

Anförande vid internationella vetenskapsfestivalen i Göteborg,

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

7/4
Turné- och partidag i Umeå

Isabella Lövin

14/4
Deltar på seminariet "Nystart för politik för Global utveckling", Stockholm

16-20/4
Internationella valutafonden (IMF) och Världsbanken, Washington



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning om lagstiftning mot att
framföra fordon som kan förväxlas
med polisfordon eller andra
utryckningsfordon
Publicerad 01 april 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson har
beslutat att ge överåklagare Gunnel Lindberg i uppdrag
att utreda och föreslå författningsändringar mot
framförande av fordon som kan förväxlas med
polisfordon eller andra utryckningsfordon.
Det förekommer att privatpersoner använder sig av bilar som är målade och
utrustade så att de lätt kan förväxlas med polisfordon eller andra
utryckningsfordon. Även om det finns bestämmelser som begränsar hur
enskilda får använda sådana fordon finns det inte något uttryckligt förbud
mot att framföra fordon som kan förväxlas med polisfordon eller andra
utryckningsfordon på svenska vägar.

- Allmänheten har rätt att veta att det som ser ut som en polisbil eller annat
utryckningsfordon verkligen är just det. Det är helt orimligt att till exempel
grovt kriminellt belastade personer kan köra omkring i fordon som är
förvillande lika vanliga polisbilar utan att polisen kan ingripa. En sådan
ordning riskerar medborgarnas tilltro till rättsväsendet och det är inte
acceptabelt, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

- Det är av grundläggande betydelse att gärningar som kan rubba
allmänhetens förtroende för rättsväsendet och andra centrala
samhällsfunktioner motverkas på ett effektivt sätt. Lagstiftningen ska därför
utformas så att den effektivt motverkar sådana gärningar. En utredare har
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därför utsetts för att överväga om befintlig lagstiftning är ändamålsenligt
utformad och föreslå de ändringar som kan behövas, fortsätter Morgan
Johansson.

Överåklagaren Gunnel Lindberg har åtagit sig uppdraget som utredare.
Uppdraget ska redovisas senast den 1 juli 2015.



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
14-15
Publicerad 27 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

30 mars- 12 april
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

27-28/3
Besöker Kina

30-31/3
Besöker USA

9/4
Deltar i muntlig frågestund, riksdagen

Kristina Persson

30/3
Bilateralt möte Angel Gurría, generalsekreterare för OECD, Stockholm

Inledningsanförande vid S-2000 årsmöte, Stockholm

1/4
Bilateralt möte med Ulla Rosenström, Chief Senior Specialist, Prime
Minister's Office Finland, Stockholm
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Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

30/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, privat sektor, Stockholm

Bilateralt möte Angel Gurría, generalsekreterare för OECD, Stockholm

31/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, offentlig tjänstesektor,
Stockholm

Tar emot slutbetänkande från Utredningen om nya utstationeringsregler,
Stockholm

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

30/3
Seminarium OECD:s Economic Survey, Stockholm

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ardalan Shekarabi

30/3
Överlämnande av betänkande - Främjandeförbudsutredningen, Stockholm

31/3
Överlämnande av Benchmarking-utredningen, Stockholm

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

9/4
Deltar i seminarium av Branschföreningen för Onlinespel (BOS) om
spelmissbruk, Stockholm



Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

31/3
Svensk Finsk försvarsministerdialog, Hanaholmen

1/4
Utrikes resa

Justitiedepartementet

Anders Ygeman

31/3
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

30/3
Deltar i podsamtal med Hanna Fahl, Stockholm

31/3
Deltar vid tillkännagivandet av Almapriset, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

8/4
Utrikes resa

Ibrahim Baylan

10/4
Besök Uppsala Universitet



Näringsdepartementet

Mikael Damberg

30/3
Seminarium OECD:s Economic Survey, Stockholm

31/3
Besök på Karolinska Institutet, Stockholm

Anna Johansson

30/3-2/4
Utrikes resa

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Sven-Erik Bucht

31/3
Utredningen Service i glesbygd presenteras, Stockholm

10/4
Besök på det tyska företaget BKM på Arvidsjaur Flygplats

Socialdepartementet

Annika Strandhäll

30/3
Bilateralt möte Angel Gurría, generalsekreterare för OECD, Stockholm

30/3
Inrikes resa

9/4
Deltar vid seminarium Pensionsgruppen, Stockholm

Utbildningsdepartementet



Aida Hadzialic

8/4
Besöker CSN, Sundsvall

Helene Hellmark Knutsson

30/3
Besök på Karolinska Institutet, Stockholm

31/3
Besök på Mälardalens högskola, Eskilstuna

8/4
Besök på gymnastik- och idrottshögskolan, Stockholm

10/4
Besök på Uppsala Universitet, Uppsala

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

7/4
Inrikes resa

Isabella Lövin

7/4
Deltar på seminarium arrangerat av Utrikespolitiska Institutet och
Naturskyddsföreningen Grönt bistånd, Stockholm



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen utser två justitieråd till
Högsta förvaltningsdomstolen
Publicerad 26 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag utnämnt Mari Andersson och Leif
Gäverth till justitieråd i Högsta förvaltningsdomstolen.
Mari Andersson har de senaste två åren varit tf. kammarrättspresident i
Kammarrätten i Stockholm. Dessförinnan var hon lagman i
Förvaltningsrätten i Stockholm i drygt åtta år. Under åren 2001–2004 var
hon chefsrådman vid samma domstol. Hon har även arbetat i
Statsrådsberedningen och Finansdepartementet och var under åren 1991–
1997 sekreterare i Skattelagskommittén. Vidare har hon haft uppdrag som
särskild utredare och expert i flera statliga utredningar. Hon anställdes som
kammarrättsassessor 1985. Mari Andersson tillträder den 1 maj 2015.

Leif Gäverth är sedan 2010 lagman i Förvaltningsrätten i Uppsala och var
innan dess lagman vid Länsrätten i Västmanlands län. Dessförinnan var han
kammarrättsråd tillika vice ordförande på avdelning i Kammarrätten i
Stockholm i fyra år. Under åren 1993–2002 hade han olika chefsbefattningar
i Skatteverket. Han är sedan 2005 ledamot i Skatterättsnämnden och har
också haft uppdrag som särskild utredare och även varit expert och
sekreterare i statliga utredningar. Vidare är han juris doktor i skatterätt. Han
anställdes som kammarrättsassessor 1993. Leif Gäverth tillträder den 5
oktober 2015.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Sverige undertecknar FN-
konvention om öppenhet i
investeringsskyddstvister
Publicerad 19 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Sverige undertecknade den 17 mars FN-konventionen
om öppenhet vid avtalsbaserade skiljeförfaranden
mellan investerare och stater på investeringsområdet.
Många investeringsskyddsavtal ger utländska investerare en möjlighet att
genom ett skiljeförfarande lösa tvister mellan investeraren och värdstaten
(investeringsskyddstvister). Konventionen som Sverige har undertecknat
innebär att FN:s nyligen antagna öppenhetsregler ska tillämpas om
investeringsskyddstvister avseende existerande investeringsskyddsavtal
skulle uppstå. Öppenhetsreglerna utgör en viktig reform som innebär att
denna sorts tvister som huvudregel blir offentliga. Sverige har ingått 63
bilaterala investeringsskyddsavtal som kan ligga till grund för
investeringsskyddstvister.

Investeringsskyddsavtal tecknas som regel mellan stater och kan bland annat
innebära att företag får kompensation ifall ett land exproprierar deras
tillgångar. De investeringsskyddsavtal Sverige ingått ligger i linje med svensk
grundlag (regeringsformen) och i Europakonventionen för mänskliga
rättigheter.

Konventionen och öppenhetsreglerna är en del av reformsträvandena inom
området för investeringsskydd. De utgör en viktig reform som innebär att
denna sorts tvister som huvudregel blir offentliga. Sverige har deltagit aktivt i
arbetet med att ta fram konventionen och öppenhetsreglerna.

– Eftersom investeringstvister som uppstår mellan en investerare och en stat
kan lösas genom skiljeförfaranden är det viktigt att dessa förfaranden är
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öppna. Medborgare, medier och andra bör kunna ta del av både
skiljenämndens förhandlingar och eventuella avgöranden. FN:s
öppenhetsregler innebär också att intresserade parter från bland annat
civilsamhället ges en möjlighet att lämna in yttranden till skiljenämnden.
Undertecknandet av FN-konventionen om öppenhet vid avtalsbaserade
skiljeförfaranden är en bekräftelse på Sveriges stöd för ökad öppenhet och
reformer på investeringsskyddsområdet.

– FN-konventionen syftar till ökad insyn och transparens om tvister kring
investeringsskyddsavtal uppstår. Sverige har deltagit aktivt i arbetet med att
ta fram FN:s öppenhetsregler och den nu undertecknade konventionen som
gör reglerna tillämpliga. Vår förhoppning är att konventionen och
öppenhetsreglerna nu får bredast möjliga tillämpning runt om i välden, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg och justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson i en gemensam kommentar.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker Umeå
Publicerad 17 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Onsdagen den 18 mars besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Umeå.
Under dagen ska ministern besöka Brottsoffermyndigheten där han utöver
att träffa personalen kommer få information om brottsskadeersättning och
brottsofferfonden.

– Regeringen har beslutat att avgifterna till brottsofferfonden ska höjas. Det
beräknas tillföra ytterligare cirka 18 miljoner kronor årligen som ska ges till
projekt som stödjer brottsoffer och till brottsofferforskning. Jag ser fram
emot att få mer kunskap om hur myndigheten arbetar för att fler brottsoffer
ska få det stöd de behöver, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.

I Umeå kommer Morgan Johansson även att besöka länsstyrelsen där han
kommer att få information om det lokala brottsförebyggande arbetet i
regionen. Bland annat kommer Polismyndigheten att informera om hur
arbetet ska bedrivas i den nya organisationen. Vid mötet deltar också
representanter från Malå, Sorsele, Norsjö, Arvidsjaur och Arjeplog.

Klockan 12.00 finns möjlighet för media att intervjua Morgan Johansson i
samband med hans besök på Brottsoffermyndigheten, Storgatan 49, Umeå.
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Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
13-14
Publicerad 13 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

23 mars-5 april
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

25/3
Återrapportering Europeiska rådet, riksdagen

Kristina Persson

30/3
Bilateralt möte Angel Gurría, generalsekreterare för OECD, Stockholm

30/3
Inledningsanförande vid S-2000 årsmöte, Stockholm

1/4
Bilateralt möte Ulla Rosenström, Chief Senior Specialist, Policy-analysis
Unit, Prime Minister's Office Finland, Stockholm

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson
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24/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

25/3
Anförande på Finsamkonferens, Linköping

27/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, byggsektorn, Stockholm
Talar på Arbetsförmedlingens chefskonferens, Stockholm

30/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, privat sektor, Stockholm

31/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, offentlig tjänstesektor,
Stockholm

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

24/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ardalan Shekarabi

25/3
Myndighetsbesök på Statens Pensionsverk, Sundsvall
Arbetsplatsbesök på Skönsmon, Sundsvall

Per Bolund

24/3
Anförande på seminarium “Hur ska tillväxten av jobb finansieras?”,
Stockholm

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

23/3



Inrikes resa

24/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

1/4
Utrikes resa

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

23/3
Inrikes resa

Anders Ygeman

31/3
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

25/3
Invigningstalar på Digikult, Göteborg
Anförande på SFI:s slutseminarium ”Tillgänglig bio”

26-29/3
Utrikes resa

31/3
Deltar vid tillkännagivandet av Almapriset, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

25/3
Inrikes resa



26/3
Deltar vid frågestund, riksdagen

Ibrahim Baylan

24/3
Inrikes resa

25/3
Anförande på Svenska kraftnäts "Kund- & intressentmöte", Stockholm

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

24-25/3
Deltar på informellt ministerrådsmöte (FAC), Riga

30/3
Seminarium OECD:s Economic Survey, Stockholm

Anna Johansson

23/3
Studiebesök Chalmers, Göteborg

25/3
Studiebesök Frihamnen, Stockholm

30/3-2/4
Utrikes resa

Mehmet Kaplan

23/3
Anförande på Årets Bygge-galan, Stockholm

24/3
Anförande på Sveriges Arkitekter, Stockholm

25/3



Studiebesök på Energimyndigheten, Eskilstuna

26/3
Besök på SABO/Mitthem, Sundsvall

Sven-Erik Bucht

23/3
Inrikes resa

Socialdepartementet

Åsa Regnér

21/3
Utrikes resa

26/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

30/3
Barnombudsmannen överlämnar årsrapport, Stockholm

Annika Strandhäll

22/3
Utrikes resa

30/3
Besök av OECD:s generalsekreterare, Stockholm

30/3
Inrikes resa

Gabriel Wikström

21-26/3
Utrikes resa

27/3
Inledningstalar på SKL-seminarium, Stockholm



Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic

24/3
Inledningstalar på konferens för lärare på barn- och fritidsprogrammet,
Huddinge

25/3
Utrikes resa

Helene Hellmark Knutsson

24/3
Tal på examensceremoni på Paideia, Wahrendorf

30/3
Besök på Karolinska Institutet, Stockholm

31/3
Besök på Mälardalens högskola, Eskilstuna

Utrikesdepartementet

Isabella Lövin

26/3
Deltar vid frågestund, riksdagen

30/3
Deltagande på Givarkonferens för Syrien, Kuwait



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Arv i internationella situationer
Publicerad 12 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag beslutat att inhämta Lagrådets
yttrande över förslag till kompletterande svenska
lagregler som behövs för att EU:s arvsförordning ska
kunna tillämpas i Sverige.
I EU:s arvsförordning regleras vilken medlemsstats domstolar och
myndigheter som får besluta i frågor om arv med internationell anknytning
och hur man ska fastställa vilket lands lag som ska tillämpas på arvet. Sådana
arvsfrågor ska normalt prövas i det land där den avlidne hade sin hemvist
och enligt det landets lag. Förordningen reglerar också hur domar och andra
arvsavgöranden erkänns och verkställs i andra medlemsstater. Vidare införs
genom förordningen ett europeiskt arvsintyg, som ska förenkla den praktiska
hanteringen av internationella arvsärenden inom EU. Arvsförordningen blir
direkt tillämplig i Sverige.

Regeringen föreslår i lagrådsremissen de svenska lagregler som behövs för
att arvsförordningen ska kunna tillämpas i Sverige. Regeringen föreslår också
att Sverige ska tillträda den reviderade nordiska arvskonventionen, som
reglerar arvsrättsliga frågor i nordiska förhållanden.

– Vid arv i internationella situationer bör arvingarna kunna lösa alla frågor
som gäller arvet i ett och samma land. Genom arvsförordningen och den
nordiska arvskonventionen skapas goda förutsättningar för att uppnå detta,
säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson i en kommentar.

Arvsförordningen börjar tillämpas den 17 augusti 2015. Lagförslagen
föreslås träda i kraft samma dag.

Lagrådsremiss: Arv i internationella situationer
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår enklare och
tydligare regler för samverkan
mellan fastigheter
Publicerad 12 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag beslutat att överlämna en
proposition till riksdagen som syftar till att förenkla
lagstiftningen om gemensamhetsanläggningar och
enskilda vägar. Förslaget går bl.a. ut på att tydligare
och mer rättvisa regler för ersättning ska införas.

Gemensamhetsanläggning - en form för samverkan
mellan fastigheter

Ett vanligt sätt att ordna samverkan mellan fastigheter är att bilda en
gemensamhetsanläggning. Syftet med en sådan anläggning är att lösa ett
gemensamt behov som flera fastigheter har. Ofta handlar det om vägar, men
det kan också vara lekplatser, miljöhus, bryggor, m.m. Det finns i dag fler än
90 000 gemensamhetsanläggningar och antalet ökar.

Ersättningsregler vid upphävande av
gemensamhetsanläggning införs

Hittills har det saknats regler om rätt till ersättning vid upphävande eller
inskränkning av en gemensamhetsanläggning.

Även om en gemensamhetsanläggning är tänkt att vara bestående kan det
uppstå situationer då den mark som anläggningen finns på måste tas i
anspråk på annat sätt. Med nuvarande regler saknas möjligheter att
kompensera dem som har haft tillgång till anläggningen och som får se sin
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rätt inskränkt. I propositionen föreslår regeringen att sådana ersättningsregler
införs.

Den nya ersättningsgrunden motsvaras av annan lagstiftning som rör
liknande situationer. Även i övrigt justeras ersättningsreglerna så att
skillnader i förhållande till annan liknande lagstiftning utjämnas.

Handläggningen förenklas

I bland uppstår behov av att ändra tidigare beslut om rättigheter. Vägen
behöver breddas, nya fastigheter anslutas eller årliga ersättningar justeras.
Sådana frågor hanteras normalt sett vid en ny lantmäteriförrättning. Om
berörda fastighetsägare är överens är det dock möjligt att, i vissa fall, göra
ändringar genom avtal som godkänns av lantmäterimyndigheten. Regeringen
föreslår att denna avtalsmöjlighet ska omfatta fler situationer än i dag. Detta
förenklar för fastighetsägarna och gör förfarandet billigare.

Med samma ambition att förenkla och minska kostnaderna föreslås att
samfällighetsföreningar ska få utökade möjligheter att företräda
fastighetsägare vid förrättningar. Detta ska dock inte gälla fastighetsägare
vars fastigheter påverkas eller sådana som på annat sätt berörs av
förrättningen.

Angelägna förenklingar, säger Morgan Johansson

– Förändringarna kommer att underlätta framförallt för enskilda
fastighetsägare men också för lantmäterimyndigheterna. Vi har sett att
förändringarna är angelägna och efterlängtade, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2015.

Prop. 2014/15:71 Förenklingar i anläggningslagen



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson på ministerråd
i Bryssel
Publicerad 12 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

I dag, torsdag, och i morgon, fredag, deltar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson på EU:s
ministerråd för rättsliga och inrikes frågor (RIF) i
Bryssel.
Under torsdagen kommer så kommer migrationstrycket och utvecklingen av
EU:s gemensamma asylpolitik att diskuteras. Bland annat så ska Grekland
redovisa vad som görs för att landet ska leva upp till det gemensamma
regelverket. Migrationsströmmarna över Medelhavet och insatser mot
människosmuggling samt frågan om hur alla EU-länder ska ta emot
kvotflyktingar är också på dagordningen.

– EU har en gemensam asylpolitik. Det innebär att alla medlemsstater ska ge
asylsökande en rättssäker och likvärdig prövning och ett humant
mottagande. Har man asylskäl så ska man få skydd. Systemet bygger på att
alla medlemsländer följer regelverket och tar sitt ansvar. Ändå är ansvaret
idag mycket ojämnt fördelat, med Tyskland och Sverige som tillsammans tar
emot nästan hälften av de flyktingar som kommer till EU. Jag kommer att ta
upp hur detta kan förbättras med mina europeiska kollegor, säger Morgan
Johansson i en kommentar inför mötet.

– Vi måste också visa solidaritet med de stora mottagarländerna utanför EU.
Därför måste alla EU-länder ta emot kvotflyktingar, fortsätter Morgan
Johansson.

Justitie- och migrationsministrarna kommer också att diskutera det ökade
migrationstrycket från Balkanländerna.

https://www.regeringen.se/


– Många människor från Kosovo och andra länder på Västra Balkan har sökt
asyl i olika EU-länder de senaste åren. Ofta är det fattiga människor som fått
sälja sina tillhörigheter för att betala människosmugglare som förespeglat att
de har goda möjligheter att få asyl i EU. Så är det inte. Deras chanser att få
asyl är i princip obefintliga i såväl Sverige som i övriga EU-länder, och när
de avvisas så återkommer de därmed till en ännu större fattigdom än när de
lämnade. Det är en stor tragedi. Det är därför viktigt EU:s medlemsstater
informerar om detta, så att människor inte blir lurade av
människosmugglarna, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.

Under fredagen kommer justitieministrarna att behandla EU:s straffrättsliga
samarbete, dataskydd och rättshjälpsfrågor.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Justitiekansler Anna Skarhed har
utsetts till särskild utredare i
utredningen om förstärkt skydd för
den personliga integriteten
Publicerad 10 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen beslutade den 22 december 2014 att
tillsätta en utredning om hur skyddet för den personliga
integriteten kan förstärkas genom att i högre grad samla
tillsynen över personuppgiftsbehandling hos en
myndighet (Dir. 2014:164). Justitiekanslern Anna
Skarhed har utsetts till särskild utredare.
Förutom att lämna förslag på hur tillsynen över personuppgiftsbehandling
kan förstärkas genom att samlas hos en myndighet ingår det i uppdraget att
förbereda myndigheten för att kunna fullgöra de uppgifter som dels
Integritetskommittén (Ju 2014:09) kan komma att föreslå att ett
integritetsskyddsråd ska ha, dels kan bli resultatet av reformeringen av EU:s
dataskyddsreglering.

- Regeringen vill stärka skyddet av den enskildes integritet. Hur
personuppgifter behandlas och sprids har stor betydelse för den enskildes
integritet i informationssamhället. I dag delas ansvaret för skyddet av
personuppgifter mellan flera myndigheter men det har framförts argument
för att skyddet skulle bli starkare och effektivare om tillsynen i större
utsträckning samlades hos en myndighet. Jag är glad över att justitiekansler
Anna Skarhed har åtagit sig uppdraget som särskild utredare, säger justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson i en kommentar.

Utredningen ska redovisa sitt uppdrag senast den 31 januari 2016.

https://www.regeringen.se/


Dir. 2014:164 En myndighet med ett samlat ansvar för tillsyn över den
personliga integriteten



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Modernare regler för internationell
järnvägstrafik
Publicerad 05 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag fattat beslut om att lämna en
proposition med förslag till modernare regler för den
internationella järnvägstrafiken till riksdagen. Förslagen
innebär att Sverige tillträder det s.k. Vilniusprotokollet till
fördraget om internationell järnvägstrafik (COTIF).
De föreslagna lagändringarna innebär att Sverige får en reglering av den
internationella järnvägstrafiken som bättre överensstämmer med övriga
Europas.

- Att samma förutsättningar för internationell järnvägstrafik gäller i Sverige
som i övriga Europa har betydelse för svensk exportindustri. Omotiverade
skillnader i reglerna för gränsöverskridande transporter riskerar att skapa
rättsliga tvister vid skador eller förseningar. Propositionen om Modernare
regler för internationell järnvägstrafik bidrar till att industrin får minskade
transaktionskostnader vid avtal om internationella järnvägstransporter, säger
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Regeringen anser att protokollet bör tillträdas så snart som möjligt.

Prop. 2014/15:58 Modernare regler för internationell järnvägstrafik
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson tog emot
Lösöreköpskommitténs
betänkande
Publicerad 03 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Lösöreköpskommittén har lämnat över betänkandet
Lösöreköp och registerpant, SOU 2015:18, till justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson.
I Sverige gäller som huvudregel att en köpare av lösöre måste ha varan i sin
besittning för att få skydd mot säljarens borgenärer (traditionsprincipen).
Enbart köpeavtalet är inte tillräckligt för att hindra att varan tas i anspråk för
betalning av säljarens skulder vid konkurs eller utmätning.

Lösöreköpskommitténs uppdrag har varit att ta ställning till om det finns
långsiktiga och påtagliga samhällsekonomiska fördelar med att ersätta
traditionsprincipen med en avtalsprincip vid köp av lösöre. Avtalsprincipen
innebär att köparen får skydd mot säljarens borgenärer redan genom att
avtalet ingås. Sedan år 2002 är avtalsprincipen inskriven i
konsumentköplagen och den gäller sålunda redan när privatpersoner köper
varor. 

Lösöreköpskommittén bedömer att det finns samhällsekonomiska fördelar
med att gå över till avtalsprincipen. Enligt kommitténs bedömning skulle en
reform förenkla handeln med lösöre och minska transaktionskostnaderna.
Kommittén föreslår därför hur en lagstiftning som ger köpare av lösöre skydd
mot säljarens borgenärer i och med avtalet köp av lösöre ingåtts kan
utformas. Skepp och luftfartyg omfattas inte av förslaget.

Nya regler om registerpant
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Kommittén har också haft i uppdrag att överväga om det är lämpligt att
förbättra möjligheten att pantsätta lösöre som finns kvar hos pantsättaren.
För att kunna pantsätta lösöre krävs idag att panten lämnas över till
panthavaren. I praktiken kan dock panthavaren slippa kravet på
besittningsövergång genom att ge pantsättningen formen av ett köp och
sedan registrera köpet enligt lösöreköplagen (s.k. säkerhetsöverlåtelse).

Lösöreköpskommittén anser att en möjlighet att registrera en upplåtelse av
panträtt i lösöre bör finnas även fortsättningsvis eftersom det gynnar
kreditgivningen. Utredningen föreslår att lagstiftningen förenklas och
moderniseras genom att bestämmelser om registerpant tas in en lag om
panträtt i lösöre genom registrering.

Justitierådet Dag Mattsson har varit kommitténs ordförande, och
justitieråden Agneta Bäcklund och Lars Edlund har varit ledamöter. Henrik
Matz har varit utredningens sekreterare.

- Traditionsprincipen vid handel med lösöre har en lång historia i Sverige.
Regleringen kom till i en tid då näringslivet och kreditväsendet såg delvis
annorlunda ut och har kritiserats för att öka transaktionskostnaderna för
handeln och därmed försämra svenska företags konkurrenskraft. De som
försvarat nuvarande ordning har hävdat att traditionsprincipen motverkar
skentransaktioner vid till exempel konkurser. Jag har idag tagit emot
Lösöreköpskommittén betänkande som kommer att skickas ut på remiss.
Utifrån utredningens förslag och remissinstansernas synpunkter kommer
regeringen därefter att ta ställning till eventuella reformer, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

SOU 2015:18 Lösöreköp och registerpant



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Lagrådsremiss om
kompletterande regler till 2005 års
Haagkonvention
Publicerad 27 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har beslutat att inhämta Lagrådets yttrande
över förslag till kompletterande svenska lagregler som
behövs för att 2005 års Haagkonvention om avtal om
val av domstol ska kunna tillämpas i Sverige.
2005 års Haagkonvention innehåller regler om vad som ska gälla när parter i
olika länder har träffat avtal om vilken domstol som ska pröva en tvist
mellan dem. Konventionen gör det lättare för företag som bedriver
internationell handel att förutse vilken domstol som kommer att pröva en
eventuell tvist. Konventionen medför också ökade möjligheter för
erkännande och verkställighet av domar i olika länder. I lagrådsremissen
föreslås svenska lagregler som ska komplettera konventionen.

- Eftersom Sverige är ett av världens mer exportberoende länder är det
viktigt att lagstiftning ger företagen bra förutsättningar att bedriva
internationell verksamhet. Konventionen underlättar och ökar
förutsebarheten för företag som bedriver internationell handel och gör
investeringar utomlands, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson i en kommentar.

Lagförslagen föreslås träda i kraft den dag som regeringen bestämmer.

Lagrådsremiss: Avtal om val av domstol – 2005 års Haagkonvention

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Åtgärder för att motverka att
bostadsrättsföreningar och andra
ekonomiska föreningar kapas
Publicerad 26 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag beslutat att ändra förordningen
om ekonomiska föreningar (1987:978). Förändringen
innebär att en person som registreras eller avförs som
företrädare för en bostadsrättsförening eller annan
ekonomisk förening ska underrättas om detta. Syftet är
att oriktiga registreringar ska upptäckas snabbare och
ekonomisk brottslighet förhindras.
På senare år har problematiken med att personer på felaktiga grunder förs in
i registret över ekonomiska föreningar uppmärksammats. De felaktiga
registreringarna upptäcks ofta, men risken är stor att den som på ett oriktigt
sätt har haft möjlighet att agera i föreningens namn redan hunnit tömma
bankkonton eller gjort annat som skadat för föreningen.

Regeringen inför därför nu ett system för att uppmärksamma företrädare för
bostadsrättsföreningar och andra ekonomiska föreningar på att en
registreringsåtgärd har skett. Den som registreras i eller avförs från
föreningsregistret som till exempel styrelseledamot eller firmatecknare
kommer i fortsättningen att få en underrättelse om registreringen.

- Den ändring i förordningen om ekonomiska föreningar som regeringen i dag
fattat beslut om är en enkel och effektiv åtgärd för att försvåra för den som
på falska grunder försöker att få kontroll över en bostadsrättsförening eller
annan ekonomisk förening. Personer som "kapar" bostadsrättsföreningar har
ofta för avsikt att begå ekonomisk brottslighet. Dagens beslut kommer
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försvåra detta och förhoppningsvis ha en brottsförebyggande effekt, säger
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson besöker
Vänersborg och Trollhättan
Publicerad 25 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

I dag, onsdagen den 25 februari, besöker justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson Vänersborg och
Trollhättan.
I Vänersborg kommer Morgan Johansson att besöka Restad Gård. På plats
kommer justitie- och migrationsministern att besöka asylboendet,
Kumlienskolan, föra samtal med kommunala företrädare och träffa
frivilligarbetare från Röda Korset och Salemkyrkan.

– Det ska bli spännande att besöka Restad Gård, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson. Jag har förstått att samarbetet mellan
kommunen, Migrationsverket, fastighetsägaren och frivilligorganisationer är
gott, och det ska det bli intressant att höra mer om.

Dagen avslutas i Trollhättan, där justitie- och migrationsministern kommer
att studera kommunens brottsförebyggande arbete.

– Trollhättan arbetar aktivt och på ett lite ovanligt sätt med
brottsförebyggande. Jag ser fram emot att diskutera hur de har organiserat
sitt brottsförebyggande arbete och hur kommunen arbetar med olika
aktiviteter såsom grannsamverkan, trygghetsronder och medborgardialog,
säger Morgan Johansson.

I anslutning till besöken finns möjlighet för media att ställa frågor till
ministern.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Statligt ägda asylboenden utreds
Publicerad 21 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har gett Statskontoret i uppdrag att bland
annat bedöma huruvida det finns ekonomiska
förutsättningar, särskilt vad gäller långsiktig
kostnadseffektivitet, för staten att förvärva fastigheter
och genom ny- eller ombyggnad skapa fler och billigare
boenden för asylsökande. Utöver kostnadseffektivitet
ska även juridiska och praktiska möjligheter bedömas. I
uppdraget ingår även att inventera befintligt statligt
fastighetsbestånd som kan användas av
Migrationsverket för asylboende.
Migrationsverket gör ett stort och viktigt arbete med att se till att de som nu
söker asyl i Sverige får tak över huvudet och ett bra mottagande. Bristen på
lägenheter och andra lämpliga boenden tvingar verket att handla upp
tillfälliga lösningar i högre utsträckning än önskvärt. Tillfälliga lösningar
innebär på kort sikt sämre planeringsförutsättningar för kommunerna. Det
finns även anledning att bedöma kostnadseffektiviteten i tillfälliga lösningar.

Därför vill regeringen nu se om det finns andra lösningar.

– Syftet med uppdraget är att ge Migrationsverket förutsättningar att erbjuda
bättre och mer kostnadseffektiva lösningar för asylboende. Statskontoret ska
analysera om de boenden Migrationsverkets har idag kan kompletteras med
statliga fastigheter, nybyggda eller ombyggda. I uppdraget ligger även att se
över förutsättningarna för upphandling av flyttbara moduler. Moderna
moduler har hög standard och kan användas även för andra ändamål då de
inte längre behövs. De långsiktiga kostnaderna för nya boenden ska jämföras
med de Migrationsverket över tid har för tillfälliga asylboenden, säger
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.
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– Regeringens ambition är att minska antalet tillfälliga asylboenden som idag
innebär ökade kostnader och minskar kommunernas förutsättningar att
planera sin verksamhet. Permanenta statligt ägda asylboenden kan, om de
bedöms vara långsiktigt effektiva, vara ett sätt att minska problemen. I ett
första steg får nu Statskontoret i uppdrag att analysera de långsiktiga
ekonomiska konsekvenserna, fortsätter justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

– Statskontoret ska också i samarbete med Fortifikationsverket och
Fastighetsverket undersöka om det finns befintliga statliga fastigheter som på
ett kostnadseffektivt sätt kan användas eller konverteras till boende för
asylsökande, avslutar justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 maj 2015.

Regeringsuppdrag: Uppdrag till Statskontoret att bedöma statsfinansiella
konsekvenser av fastighetsförvärv och nybyggnation



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
9-10
Publicerad 20 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

23 februari – 8 mars
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

25/2
Utrikes resa

5/3
Statsministerns frågestund, riksdagen

Kristina Persson

24/2 
Uppvaktning av S-studenter

25/2
Artighetsvisit av Frankrikes ambassadör, Stockholm

3/3
Anförande i Riksdagsgruppen

Arbetsmarknadsdepartementet
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Ylva Johansson

27/2
Kommundialog om unga i jobb, Arlanda

3/3
Kunskapsseminarium om ny arbetsmiljö-strategi, Stockholm

5/3
Studiebesök vid skyddsrond, Stockholm

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

Inga engagemang rapporterade

Ardalan Shekarabi

4/3
Anförande vid Upphandlingsdagen, Göteborg

Per Bolund

Inga engagemang rapporterade

Försvarsdepartementet

Peter Hultkvist

4/3
Myndighetsbesök på Totalförsvarets rekryteringsmyndighet (TRM),
Stockholm

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

Inga engagemang rapporterade



Anders Ygeman

Inga engagemang rapporterade

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

5/3
Inrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

6/3
Frukostmöte med Green Growth Group, Bryssel

Deltar i Miljörådsmöte, Bryssel

Ibrahim Baylan

27/2
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

Inrikes resa, Luleå

2/3
Invigning av gasstation E.ON, Huddinge

5/3
Deltar i TTE-råd, Bryssel

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

Inga engagemang rapporterade

Anna Johansson



26/2
Möte med Danmarks transportminister, Danmark

27/2
Anförande på seminarium Aktiv Kommunikations kapitalmarknadsfrukost,
Malmö

Mehmet Kaplan

5/3
Anförande på Göteborgsmarknaden, Göteborg

6/3
Invigning av Passivhus, Alingsås

Sven-Erik Bucht

23/2
Besök i Luleå och Piteå

24/2
Deltagande på 100-årsjubileum till minne av Ragnar Lassinantti, Haparanda

 

Socialdepartementet

Åsa Regnér

25/2
Utrikes resa

3/3
Prisutdelning för näringslivets mäktigaste kvinnor, Stockholm

4/3
Inledningstal på konferens om jämställdhet, Stockholm

4/3
Anförande och prisutdelning för välfärdens viktigaste kvinnor, Stockholm

8/3



Utrikes resa

Annika Strandhäll

Inga engagemang rapporterade

Gabriel Wikström

26/2
Deltar vid Skid-VM, Falun

3/3
Deltar vid Högnivåmöte, Bryssel

4/3
Deltar vid Kvalitetsdagarna på Sahlgrenska Sjukhus, Göteborg

Utbildningsdepartementet

Gustaf Fridolin

Inga engagemang rapporterade

Aida Hadzialic

6/3
Medverkar på Språklärarnas konferens, Uppsala

Helene Hellmark Knutsson

27/2
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

3/3
Deltar vid KKR, Ministerrådet för konkurrenskraft, Bryssel

Utrikesdepartementet

Margot Wallström



Inga engagemang rapporterade

Isabella Lövin

3/3
Deltar vid högnivåkonferens om ebola, Bryssel



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Målsägandens rättigheter stärks
Publicerad 06 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har beslutat att inhämta Lagrådets yttrande
över förslag för genomförandet av EU:s
brottsofferdirektiv.
EU:s brottsofferdirektiv innebär att brottsoffers ställning stärks då
målsägandens rätt till tolkning, översättning och information ökar. I
lagrådsremissen föreslås lagändringar för att genomföra direktivet.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 november 2015.

Lagrådsremiss: Genomförande av brottsofferdirektivet
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Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
8-9
Publicerad 05 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

16 februari – 1 mars
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

17/2
Deltar vid Utrikesnämnden, riksdagen

18/2
Återrapportering från Europeiska Rådet, riksdagen

 

Kristina Persson

17/2
Anförande vid Norsk-Svenska Handelskammarens seminarium, Stockholm

18/2
Samtal med Swedbank Family Office, Stockholm

19/2
Anförande för PRO Global ”Framtidsfrågorna inom Regeringskansliet”
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25/2
Artighetsvisit av Frankrikes ambassadör, Stockholm

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

17/2
Anförande på Stockholms Handelskammare, Stockholm

18/2
Kommundialog om unga i jobb, Luleå

20/2
Kommundialog om unga i jobb, Östersund

27/2
Kommundialog om unga i jobb, Arlanda

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

17/2
Deltar vid Rådet för ekonomiska och finansiella frågor (Ekofin), Bryssel

19/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

Ardalan Shekarabi

16/2
Anförande vid Dagens Industri, Stockholm

Per Bolund

16/2
Inrikes resa

17/2
Inrikes resa



19/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

20/2
Inrikes resa

Försvarsdepartementet

Peter Hultkvist

17/2
Deltar i Folk- och Försvarseminarium, Stockholm

20/2
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Justitiedepartementet

Anders Ygeman

16/2
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

17/2
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

19/2
Myndighetsbesök på Formas

20/2
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen



Näringsdepartementet

Mikael Damberg

20/2
Möte med Mexikos utrikesminister

25/2
Företagsbesök, Stockholm

Anna Johansson

18/2
Medverkar på SEKO-möte, Stockholm

20/2
Håller anförande på Järnvägsforum, Sundsvall

26/2
Utrikes resa

27/2
Håller anförande på seminarium, Malmö

Sven-Erik Bucht

16/2
Inrikes resa

18/2
Högnivåmöte, Rosenbad

24/2
Inrikes resa

Socialdepartementet

Åsa Regnér

18/2
Anförande på seminarium om våld i nära relationer, Stockholm



19/2
Inrikes resa

25/2
Utrikes resa

Gabriel Wikström

19/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

26/2
Inrikes resa

Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic

18/2
Deltar i debatt, riksdagen

Tal och prisutdelning på Visita, Stockholm

Helene Hellmark Knutsson

18/2
Besök på Science for life laboratory, Solna

20/2
Besök på Umeå Universitet

27/2
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

18/2
Utrikes resa



Isabella Lövin

16/2
Utrikes resa



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utrikesdepartementet

Inbjudan till pressträff med FN:s
flyktingkommissarie António
Guterres
Publicerad 02 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

FN:s flyktingkommissarie António Guterres är inbjuden
till Sverige 2-3 februari för att träffa utrikesminister
Margot Wallström, biståndsminister Isabella Lövin samt
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.
Guterres träffar även statsminister Stefan Löfven och
deltar på ett seminarium i riksdagen. Syftet är att
diskutera flyktingsituationen globalt, inklusive
Syrienkrisen, liksom Sveriges stöd till UNHCR. Inte
sedan andra världskriget har fler människor varit på
flykt.
Vid pressträffen deltar utrikesminister Margot Wallström, biståndsminister
Isabella Lövin, justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och FN:s
flyktingkommissarie António Guterres.

Var vänlig medtag presslegitimation.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Lagföring i Sverige av sexköp
utomlands ska utredas
Publicerad 30 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har gett Utredningen om ett starkt
straffrättsligt skydd vid människohandel och köp av
sexuell handling av barn (Ju 2014:22) i uppdrag att
analysera och ta ställning till om personer som köper
sexuella tjänster utomlands ska kunna lagföras vid
svenska domstolar.
Utredningen har sedan tidigare i uppdrag att undersöka behovet av
ytterligare åtgärder mot människohandel, köp av sexuell tjänster och köp av
sexuella handlingar av barn.

– Regeringen prioriterar arbetet mot trafficking och människohandel. Köp av
sexuella tjänster är oacceptabelt oavsett om det sker i Sverige eller
utomlands. Det är viktigt att lagstiftningen återspeglar detta, säger
justitieminister Morgan Johansson.

De som säljer sexuella tjänster befinner sig ofta i en mycket utsatt situation
och utnyttjas inte sällan av såväl köpare som kopplare och
människohandlare. Det är angeläget att motverka att personer med
anknytning till Sverige utnyttjar människor, bidrar till människohandel och
andra övergrepp och brott som är förknippad med köp av sexuella tjänster.
Regeringen vill därför att människohandelsutredningen analyserar och tar
ställning till om personer som köper sexuella tjänster utomlands ska kunna
lagföras i svenska domstolar.

I dag kan svenska domstolar inte lagföra personer som köpt sex i länder där
det inte är förbjudet eftersom den huvudregeln är att svenska domstolar bara
kan lagföra personer för handlingar som är straffbara både där de begås och i
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Sverige.

En rad brott, bland annat vissa barnpornografibrott, köp av sexuell handling
av barn, äktenskapstvång, människohandel och könsstympning, har dock
undantagits från kravet på dubbel straffbarhet. Kriminaliseringen av sexköp
har haft effekt på efterfrågan på sexuella tjänster och markerar tydligt
samhällets inställning. Regeringen anser därför att det finns anledning att
analysera och överväga möjligheterna att också köp av sexuell tjänst
undantas från kravet på dubbel straffbarhet. En sådan reglering finns idag
bland annat i Norge.

– Ett borttagande av kravet på dubbel straffbarhet skulle innebära att det blir
möjligt att i Sverige lagföra köp av sexuell tjänst som skett utomlands oavsett
om gärningen är kriminaliserad i den stat där den begåtts eller inte. En sådan
förändring skulle tydliggöra samhällets inställning till det oacceptabla
utnyttjande av människor som köp av sex är, säger justitieminister Morgan
Johansson.

Utredningen ska redovisa sitt uppdrag senast den 9 mars 2016.

Dir. 2015:6 Tilläggsdirektiv till Utredningen om ett starkt straffrättsligt skydd
vid människohandel och köp av sexuell handling av barn (Ju 2014:22)



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson på informellt
ministerrådsmöte i Riga
Publicerad 30 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Torsdag till fredag 29-30 januari träffas EU:s
ministerråd för rättsliga och inrikes frågor (RIF) i Riga
för ett informellt möte.
På dagordningen står bland annat modernisering av rättsväsendet, dialog
med länderna i det östliga partnerskapet och hur EU ska hantera
migrationsströmmarna.

- Jag kommer bland annat att ta upp vikten av att alla länder lever upp till
EU:s gemensamma asyllagstiftning säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson i en kommentar. 
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Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
6-7
Publicerad 29 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

2 februari - 15 februari
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

5/2
Inrikes resa

12/2
Utrikes resa

 

Kristina Persson

2-3/2
Anförande på seminarium Nordmod, Berlin

4/2
Anförande på bokseminarium, Stockholm

5/2
Frågestund, riksdagen
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Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

4/2
Kommundialog om unga i jobb, Malmö

6/2
Kommundialog om unga i jobb, Kalmar

10/2
Interpellationsdebatt, riksdagen

11/2
Kommundialog om unga i jobb, Karlstad

12/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

13/2
Kommundialog om unga i jobb, Umeå

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

11/2
Guvernörsmöte Världsbanken, Helsingfors

13/2
EU-nämnd, riksdagen

Per Bolund

4/2
Anförande DI Försäkring, Stockholm

Anförande ”Innovation Financing as Business opportunity”, Stockholm

10/2
Anförande på Nordnet Spareevent, Stockholm



Ardalan Shekarabi

4/2
Anförande seminarium ”Ny styrning bortom New Public Mannagement”,
Uppsala universitet

5/2
Medverkan vid välfärdsseminarium, Arena Idé, Stockholm

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

12/2 
Frågestund, riksdagen

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

5-8/2
Besöker Jokkmokks vintermarknad, Jokkmokk

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

3/2
Utrikes resa

11/2
Paneldebatt, Stockholms universitet

12/2
Frågestund, riksdagen

19/2
Myndighetsbesök på Formas

Ibrahim Baylan



6/2
Energiministermöte, Bryssel

10/2
Seminarium om effektreserven, Rosenbad

11/2
Verksamhetsbesök ABB, Västerås

12/2
Frågestund, riksdagen

13/2
Utrikesresa

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

3/2
Interpellationsdebatt, riksdagen

9/2
Företagsbesök, Stockholm

11/2
Utrikes resa

Mehmet Kaplan

6/2
Paneldebatt Svenska Teknik- & Designföretagen, Stockholm

10/2
Interpellationsdebatt, riksdagen

11/2
Inrikes resa

Anna Johansson

2/2



Besöker Swedavia, Landvetter och AB Volvo, Göteborg

Sven-Erik Bucht

2/2
Inrikes resa

5/2
Delar ut pris till Årets kock, Göteborg

12/2
Frågestund, riksdagen

Socialdepartementet

Åsa Regnér

2/2
Anförande på PRO:s konferens, Stockholm

4/2
Inrikes resa

5/2
Interpellationsdebatt, riksdagen

10/2
Möte med Pensionärskommittén

11/2
Möte med Funktionshinderdelegationen

Annika Strandhäll

9/2
Inrikes resa

12/2
Anförande på Terminsstart Pension, Stockholm

13/2 



Inrikes resa

Gabriel Wikström

3/2
Anförande på Temadag Jämlik hälsa, Stockholm

4/2
Anförande på Världscancerdagen, Stockholm

5/2
Anförande för Dagens Medicin på Primärvårdens dag, Stockholm

6/2
Paneldiskussion på Skolläkardagarna, Örebro

13/2
Interpellationsdebatt, riksdagen

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

5/2
Frågestund, riksdagen

11/2
Möte med Funktionshinderdelegationen

Helene Hellmark Knutsson

3/2
Lärarutbildningskonvent, Sergel Plaza, Stockholm
4/2
Besöker Kungliga Vetenskapsakademin, Stockholm

6/2
Anförande på Kommunförbundet Skåne Välfärdskonferens, Lund

6/2
Besök på Lunds universitet



18/2
Besök på Science for life laboratory, Solna

20/2
Besök på Umeå Universitet

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

11/2
Utrikespolitisk debatt, riksdagen

Isabella Lövin

8/2
Utrikes resa



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Stärkt skydd för brottsoffer och
skärpt syn på de grövsta
sexualbrotten
Publicerad 29 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag gett 2014 års
sexualbrottskommitté (Ju 2014:21) i uppdrag att ta
ställning till om straffet för de grövsta sexualbrotten bör
skärpas, överväga hur skyddet för brottsoffer kan
stärkas och analysera om befintlig lagstiftning behöver
uppdateras för att ge bättre skydd mot sexuella
övergrepp på internet.

Skärpta straff för de grövsta sexualbrotten

2014 års parlamentariska sexualbrottskommitté, som bl.a. har i uppdrag att
göra en översyn av våldtäktsbrottet, ges nu även i uppdrag att överväga
skärpta straff för de mest allvarliga sexualbrotten och våldtäkt mot barn.

– För en del andra brottstyper, bl.a. misshandel, har det införts ett
synnerligen grovt brott med en strängare straffskala än det grova brottet. En
sådan modell också för våldtäktsbrottet och våldtäkt mot barn skulle
innebära tydligare markering från samhällets sida. Regeringen vill därför att
sexualbrottskommittén ska analysera konsekvenserna av att införa
ytterligare ett steg i straffskalan: synnerligen grov våldtäkt, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Stärkt skydd för brottsoffer

Offer för våldtäkt och andra sexualbrott upplever ofta att rättsprocessen är
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påfrestande. Det innebär ett personligt lidande, men kan också påverka
målsägandens vilja att medverka i utredningen och därmed till hur många
sexualbrott som klaras upp. Om de som utsatts för sexualbrott erbjuds
målsägandebiträde tidigt så stärks offrens position. Regeringen ger därför
sexualbrottsutredningen i uppdrag att överväga åtgärder för att förbättra
rutinerna för förordnandet av målsägandebiträde i sexualbrottsmål.

– Det är mycket angeläget att våldtäktsoffer får adekvat professionellt stöd
från målsägandebiträde tidigt i rättsprocessen så att fler som utsatts för
sexualbrott kan medverka i utredningen, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Uppdaterad lagstiftning mot sexuella övergrepp på
internet

Sexualbrottslagstiftningen är inte i första hand skriven med internet i åtanke.
Det har inneburit att det i vissa fall, till exempel när vuxna tagit kontakt med
barn på internet och förmått dem till sexuella handlingar, varit oklart hur
gärningarna ska rubriceras. Teknikutvecklingen får inte innebära att barns
och vuxnas skydd mot sexuella övergrepp försämras. Regeringen ger därför i
tilläggsdirektiven sexualbrottskommittén i uppdrag att titta på frågor som rör
sexuella övergrepp via internet.

– Teknikutvecklingen har förändrat människors vardag på ett positivt sätt,
men har också skapat nya arenor och tillvägagångssätt för att begå sexuella
övergrepp och andra brott. Det är viktigt att lagstiftningen är anpassad till
den verklighet vi lever i, säger justitieminister Morgan Johansson.

Kommittén ska redovisa sitt uppdrag senast den 1 oktober 2016.

Dir. 2015:5 Tilläggsdirektiv till 2014 års sexualbrottskommitté (Ju 2014:21)



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Konsekvensanalys av vissa
förslag i Straffprocessutredningen
Publicerad 28 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson tog i
dag emot departementspromemorian
Brottmålsprocessen – en konsekvensanalys (Ds
2015:4)
Lagmannen Stefan Strömberg överlämnade promemorian som innehåller
kompletterande överväganden angående de praktiska, organisatoriska och
ekonomiska konsekvenserna av vissa av Straffprocessutredningens förslag
som presenterades i betänkande Brottmålsprocessen (SOU 2013:17).

Utredaren har analyserat Straffprocessutredningens förslag och bedömer att
de kan öka effektiviteten i brottmålsprocessen. Domstolarnas förmåga att
möta framtida målökningar bedöms också öka om förslagen genomförs

Utredaren har vidare funnit att Straffprocessutredningens förslag kommer att
kräva ett aktivt genomförandearbete för att de avsedda effekterna ska
uppnås, bl.a. i form av systemutveckling och anpassning av verksamhetsstöd
hos de myndigheter i rättskedjan som berörs av förslagen. I promemorian
lämnas förslag på hur genomförandearbetet bör bedrivas och på olika
utbildningsinsatser som är nödvändiga för ett genomförande av reformen. I
promemorian lämnas dessutom vissa lagförslag som kompletterar förslagen i
betänkandet.

Ds 2015:4 Brottmålsprocessen - en konsekvensanalys

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förstärkt skydd för
fartygspassagerare
Publicerad 27 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har beslutat att inhämta Lagrådets yttrande
över ett förslag som syftar till att förstärka skyddet för
fartygspassagerare.
EU har skärpt transportörernas ansvar vid internationella och inrikes
fartygstransporter med större fartyg. Reglerna bygger på 2002 års
Atenkonvention. I lagrådsremissen föreslås att Sverige ska tillträda denna
konvention.

De nya EU reglerna innebär en stärkt ställning för passagerare som drabbas
vid olyckor till sjöss. Reglerna innebär bland annat att transportörerna alltid
ansvarar för uppkomna skador vid sjöfartsolyckor, det vill säga även om man
inte varit oaktsam. Transportörerna är skyldiga att ha en försäkring som
täcker de krav på ersättning som passagerare har rätt till om en olycka
inträffar. Passagerarna har också rätt till förskottsutbetalning av
försäkringsersättning och transportören är skyldig att informera passagerarna
om deras rättigheter.

I lagrådsremissen föreslår regeringen att detta stärkta skydd för
fartygspassagerare ska gälla för fler inrikes transporter. Passagerarnas skydd
kommer att stärkas också vid kortare transporter med mindre fartyg än vad
som är fallet i dag. De miljontals resenärer som varje år reser med
skärgårdstrafiken kommer få förstärkt skydd. Undantag görs endast för de
mycket små fartyg som inte får transportera fler än tolv passagerare.

Det blir också möjligt att straffa en transportör som bryter mot skyldigheten
att ha en försäkring och förbjuda ett fartyg som saknar intyg på att
försäkringen är betald att fortsätta sin resa. Gränsen för det totala
skadeståndsansvar som kan åläggas en transportör höjs.
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Lagändringarna föreslås träda i kraft i samband med att Sverige tillträder
2002 års Atenkonvention.

– Förslagen stärker passagerarnas situation. Skyddet för fartygspassagerare
varierar i dag beroende på vilken typ av fartyg de reser med. Det är inte
rimligt. Samma möjlighet att få ersättning måste så långt som möjligt gälla för
alla som reser med fartyg, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson i en kommentar.

Lagrådsremiss: Förstärkt skydd för fartygspassagerare



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår förenklad
samverkan mellan fastigheter
Publicerad 22 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag beslutat att remittera ett lagförslag
till Lagrådet, om förenklingar i lagstiftningen för
gemensamhetsanläggningar och enskilda vägar. Bland
annat införs rättvisare och enklare ersättningsregler.

Vad är en gemensamhetsanläggning?

Fastigheter kan samverka i form av gemensamhetsanläggningar. Det är fråga
om till exempel vägar, lekplatser och miljöhus. Det finns idag fler än 90 000
gemensamhetsanläggningar och antalet ökar. Till varje anläggning är minst
två fastigheter kopplade, men oftast betydligt fler.

Ersättning – lika fall ska behandlas lika

I dag saknas regler om rätt till ersättning vid upphävande eller inskränkning
av en gemensamhetsanläggning. Om den mark som anläggningen finns på
måste tas i anspråk på annat sätt, kan alltså de som har haft tillgång till
anläggningen stå utan kompensation. Nu införs sådana ersättningsregler.
Därmed motverkas orättvisa resultat. Dessutom åtgärdas en omotiverad
skillnad gentemot annan lagstiftning som rör liknande situationer.

I lagrådsremissen föreslås också vissa justeringar av ersättningsreglerna vid
upplåtelse av enskild väg. Detta utjämnar skillnader i förhållande till annan
liknande lagstiftning.

Handläggningen ska bli enklare

Normalt sett hanteras frågor om gemensamhetsanläggningar i en
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lantmäteriförrättning. Det kan till exempel handla om att ändra de anslutna
fastigheternas andel i anläggningen eller göra justeringar av anläggningen. Nu
föreslås en utökad möjlighet att genomföra förändringar genom avtal som
godkänns av lantmäterimyndigheten. Detta förenklar för fastighetsägarna
och gör förfarandet billigare.

En gemensamhetsanläggning kan omfatta flera hundra anslutna fastigheter.
Mindre ändringar i anläggningen kan då bli både krångliga och kostsamma
att genomföra, eftersom alla fastighetsägare måste kontaktas enskilt. I många
fall förvaltas gemensamhetsanläggningen av en samfällighetsförening. Det
föreslås att samfällighetsföreningen ska få utökade möjligheter att företräda
de fastighetsägare som inte berörs av en förrättning. Även detta förslag gör
det enklare och billigare för fastighetsägarna.

Ändringarna underlättar, säger Morgan Johansson

– Gemensamhetsanläggningar berör ett stort antal människor i deras vardag.
Det är ett sätt att reglera samverkan mellan fastigheter som tycks öka i
popularitet. Nu förenklar vi reglerna ytterligare. Inte minst för enskilda
fastighetsägare kommer ändringarna att underlätta, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2015.

Lagrådsremiss: Förenklingar i anläggningslagen



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
5-6
Publicerad 22 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

26 januari - 6 februari
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

26/1
Konselj, Kungliga slottet

29/1
Statsministerns frågestund, riksdagen

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

4/2
Inrikesresa

6/2
Inrikesresa

Finansdepartementet
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Magdalena Andersson

27/1
Deltar i Ekofinrådets möte i Bryssel

Per Bolund

26/1
Utrikesresa

Anförande DI Försäkring, Stockholm

Anförande Innovation Financing as Business opportunity, Stockholm

Ardalan Shekarabi

27/1
Anförande seminarium Ny styrning bortom New Public Mannagement,
Karlstad universitet

28/1
Anförande Upphandlingsdagarna 2015, Nacka

30/1
Anförande seminarium Ny styrning bortom New Public Mannagement,
Lunds universitet, Lund

4/2
Anförande seminarium Ny styrning bortom New Public Mannagement,
Uppsala universitet, Uppsala

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

26/1
Konselj, Kungliga slottet

Paneldebatt Svenskt Näringsliv, Stockholm

3/2



Utrikes resa

11/2
Paneldebatt, Stockholms universitet

Ibrahim Baylan

26/1
Konselj, Kungliga slottet

28/1
Utrikes resa

30/1
Besöker Svensk Kärnbränslehantering AB och Forsmark, Östhammar

6/2
Energiministermöte, Bryssel

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

26/1
Talar på framtidens mineral och grovindustri, SGU, Stockholm

29/1
Seminarium med OECD på Utrikesdepartementet, Stockholm

Mehmet Kaplan

26/1
Konselj, Kungliga slottet

27/1
Interpellationsdebatt, riksdagen

28/1
Anförande på Trästadsnätverksmöte, Stockholm

6/2
Paneldebatt Svenska Teknik & Designföretagen, Stockholm



Anna Johansson

30/1
Anförande på Stora Infrastrukturdagen, Näringslivets hus, Stockholm

2/2
Besök Swedavia, Landvetter och AB Volvo, Göteborg

Sven-Erik Bucht

26/1
Jordbuksråd, Bryssel

5/2
Delar ut pris till Årets kock, Göteborg

Socialdepartementet

Åsa Regnér

26/1
Konselj, Kungliga slottet

28/1
Guldbaggegalan, Cirkus, Stockholm

28/1
Galapremiär ”3vänner”, Rigoletto, Stockholm

Annika Strandhäll

27/1
Möte med Riksdagsjournalisternas förening, riksdagen

Gabriel Wikström

26/1
Konselj, Kungliga slottet

28/1
EM i konståkning, Globen, Stockholm



Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

26/1
Invigningstalar på Museernas skolmässa 2015, Moderna Museet, Stockholm

30/1
Invigning av skola, Södertälje

Helene Hellmark Knutsson

27/1
Anförande vid invigning av KTH:s superdator, KTH, Stockholm

29/1
Anförande vis sjukvårdens forskningsdag 2015, Bonniers Conference Center

3/2
Lärarutbildningskonvent, Sergel Plaza, Stockholm

4/2
Besöker Kungliga vetenskapsakademin, Stockholm

6/2
Anförande på Kommunförbundet Skåne Välfärdskonferens, Lund

6/2
Besöker Lunds universitet, Lund

Aida Hadzialic

28/1
Anförande på Linneuniversitet, Växjö

29/1
Anförande på Språkintroduktionskonferens, Spårvagnshallarna, Stockholm

Utrikesdepartementet

Isabella Lövin



26/1-27/1
Möte med Gavi, Berlin



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Det ska bli enklare att dra fram
samhällsviktiga ledningar
Publicerad 22 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har beslutat att remittera ett lagförslag till
Lagrådet om att ledningsrätt ska kunna beviljas även för
tomträtter.
Ledningsrätt innebär att någon får rätt att dra fram en ledning genom en
fastighet. Det är fråga om samhällsviktiga ledningar för till exempel el,
bredband eller vatten/avlopp. Ledningsrätterna har hittills haft en oklar
ställning i förhållande till de närmare 60 000 tomträtter som är upplåtna i
fastigheter. Problematiken är vanligast i landets storstadsområden, och har
kunnat medföra rättsliga och praktiska problem för ledningshavare och
tomträttshavare.

Förslaget innebär att det blir möjligt att bevilja ledningsrätt direkt i en
tomträtt, på samma sätt som i en fastighet. Därmed undanröjs tidigare
problem och bättre förutsättningar skapas för framdragning av ledningar av
olika slag. Reformen är till fördel för både ledningshavare och
tomträttshavare, och underlättar utbyggnaden och moderniseringen av
samhällsviktiga ledningsnätet.

– En väsentlig del av den grundläggande infrastrukturen består av
samhällsviktiga ledningar, till exempel vatten, el och bredband. Det är viktigt
att de kan dras effektivt och att regelverket är rättssäkert, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2015.

Lagrådsremiss: Ledningsrätt i tomträtt

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Modernare
lantmäterisammanträden
Publicerad 22 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag remitterat ett förslag till Lagrådet
på lagstiftning som innebär att modern
kommunikationsteknik ska kunna användas i
lantmäteriförrättningar.
Det har sedan många år varit möjligt att låta personer delta i sammanträden
vid domstol genom ljud- och bildteknik, till exempel telefon eller
videokonferens. Regeringen föreslår att den här möjligheten även ska finnas
för lantmäterimyndigheterna. Sakägare och andra ska alltså kunna delta i
förrättningssammanträden utan att behöva vara på plats.

Förslaget innebär att handläggningen hos lantmäterimyndigheten blir enklare
och mer effektiv. Det innebär att kostnaderna för de som är inblandade i en
lantmäteriförrättning blir lägre.

– Det är viktigt att lantmäteriverksamheten är rationell och effektiv. Genom
att tillåta användningen av modern ljud- och bildteknik kan handläggningen
bli mer flexibel och ändamålsenlig, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2015.

Lagrådsremiss: Modernare lantmäterisammanträden

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen tillsätter en utredning
för att stärka skyddet för den
personliga integriteten
Publicerad 22 december 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen beslutar i dag att tillsätta en utredning om
hur skyddet för den personliga integriteten kan stärkas
genom att i högre grad samla tillsynen över
personuppgiftsbehandling hos en myndighet.
Uppgiften att ta tillvara enskildas intresse av skydd för den personliga
integriteten ligger i dag på flera myndigheter, till exempel Datainspektionen,
Post- och telestyrelsen och Säkerhets- och integritetsskyddsnämnden. Att i
större utsträckning samla tillsynen över personuppgiftsbehandling hos en
myndighet kan antas stärka skyddet för den personliga integriteten.

I uppdraget ingår även att förbereda myndigheten för att kunna fullgöra de
uppgifter som dels Integritetskommittén (Ju 2014:09) kan komma att föreslå
att ett integritetsskyddsråd ska ha, dels kan bli resultatet av reformeringen av
EU:s dataskyddsreglering.

- Användningen av informationsteknik och personanknuten information har
ökat kraftigt. Detta innebär givetvis en ökad risk för intrång i enskildas
personliga integritet. Att i högre grad samla tillsynen över
personuppgiftsbehandling hos en myndighet är en viktig åtgärd för att stärka
skyddet för den personliga integriteten, säger justitieminister Morgan
Johansson.

Utredningen ska redovisa sitt uppdrag senast den 31 januari 2016.

Dir. 2014:164 En myndighet med ett samlat ansvar för tillsyn över den
personliga integriteten

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Biträdeskostnadsutredningen
lämnar sitt betänkande
Publicerad 18 december 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Biträdeskostnadsutredningen (Ju 2013:02) har
överlämnat sitt betänkande Rättvisans pris (SOU
2014:86) till justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.
Särskild utredare har varit f.d. lagmannen K-G Ekeberg. Utredningen har
haft i uppdrag att göra en samlad översyn av de ökade utgifterna för bl.a.
offentliga försvarare, målsägandebiträden och andra rättsliga biträden. I
uppdraget har ingått att utreda åtgärder för att hantera kostnadsutvecklingen.

Utredningen har kommit till slutsatsen att ökningen av kostnaderna för
offentliga försvarare i huvudsak beror på att antalet brottmål blivit fler och
mer komplicerade. Några ändringar i förutsättningarna för att få offentlig
försvarare föreslås inte av utredningen. Däremot förslås bl.a. följande

Skärpt skyldighet för dömda, med undantag för unga lagöverträdare och
allvarligt psykiskt störda personer, att återbetala kostnaden för
försvarare bl.a. genom att ett återbetalningskrav på minst 5 000 kr införs.
Inkomstgränsen för att kunna få rättshjälp höjs från 260 000 kr till 400
000 kr. En sådan höjning skulle innebära att fler kan få rättshjälp.

SOU 2014:86 Rättvisans pris

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny lagman till Förvaltningsrätten i
Göteborg
Publicerad 04 december 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag utnämnt lagmannen Anders
Hagsgård till lagman i Förvaltningsrätten i Göteborg.
Anders Hagsgård är sedan 2009 lagman i Alingsås tingsrätt. Dessförinnan var
han chefsrådman i Länsrätten i Göteborg. Under åren 2004-2005 var han tf.
lagman i Alingsås tingsrätt och under åren 1999-2005 hovrättsråd i
Hovrätten för Västra Sverige. Han förordnades som hovrättsassessor 1993.

Anders Hagsgård, som är jur. lic., har haft uppdrag som särskild utredare och
är medlem i Sveriges Domstolars mediegrupp.

Anders Hagsgård tillträder den 1 februari 2015.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Johansson och Ygeman till
ministerråd i Bryssel
Publicerad 03 december 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Torsdag till fredag 4–5 december träffas EU:s
ministerråd för rättsliga och inrikes frågor (RIF) i
Bryssel. Justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson och inrikesminister Anders Ygeman deltar
vid mötet.
Migrationen till EU är ett av ämnena på dagordningen. Rådet kommer att
följa upp sina slutsatser från sitt förra möte då man bland annat enades om
åtgärder för att förhindra att människor dör på sin väg till Europa.

– EU har en gemensam asylpolitik. Det innebär att alla medlemsländer ska ta
emot asylsökande och ge dem en rättssäker prövning. Har man asylskäl ska
man få skydd. Systemet bygger på att alla medlemsländer följer regelverket
och tar sitt ansvar. Jag kommer att diskutera hur detta kan förbättras med
mina europeiska kollegor, säger Morgan Johansson i en kommentar inför
mötet.

Inrikesministrarna kommer att hålla en riktlinjedebatt om problemet med
utländska stridande. Problemet har funnits i flera år, men blivit mer aktuellt
och allvarligare eftersom relativt många personer har rest från EU, inklusive
Sverige, till Syrien, Ukraina och andra konflikthärdar.

– Det här är ett gränsöverskridande problem som inte kan lösas av enskilda
medlemsländer. Vi behöver titta på alla instrument som kan vara till nytta i
arbetet mot våldsbejakande radikalisering och rekrytering till terrorism, säger
Anders Ygeman i en kommentar inför mötet.

Justitieministrarna förväntas också diskutera förslaget till en ny

https://www.regeringen.se/


dataskyddsförordning.

Kommenterad dagordning för rådets möte för rättsliga och inrikes frågor
(RIF) den 4-5 december 2014

Rättsliga och inrikes frågor



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fortsatt utveckling av
förvaltningsprocessen och
specialisering för skattemål
Publicerad 28 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

I dag har betänkandet Fortsatt utveckling av
förvaltningsprocessen och specialisering för skattemål
(SOU 2014:76) överlämnats till justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson. Särskild
utredare har varit Mari Andersson, tillförordnad
kammarrättspresident i Kammarrätten i Stockholm.
Utredningen föreslår att alla förvaltningsrätter och kammarrätter ska ha en
domstolsintern specialisering för skattemål i syfte att uppnå stärkt
rättssäkerhet, bättre kvalitet och ökad effektivitet i behandlingen av dessa
mål. Utredningen föreslår vidare att antalet lagfarna domare utökas från en
till två när förvaltningsrätten prövar skatte- och tullmål.

Utredningen föreslår också tydligare regler om muntlig förhandling och
förberedande sammanträden. Vidare föreslås att möjligheterna att överlämna
mål mellan domstolar utökas och att prövning av sekretessmål i första
domstolsinstans även i fortsättningen ska ske i kammarrätten.

- Utredningen om fortsatt utveckling av förvaltningsprocessen har i dag
lämnat sitt betänkande som bland annat analyserar hur
skattemålshanteringen i domstolarna påverkats av 2010-års
förvaltningsrättsreform. Utredningen ska nu ut på remiss innan regeringen tar
ställning till förslagen, säger justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson.

SOU 2014:76 Fortsatt utveckling av förvaltningsprocessen och specialisering

https://www.regeringen.se/


för skattemål



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Sexualbrottsutredningen ombildas
till en parlamentarisk kommitté
Publicerad 19 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har beslutat att 2014 års
sexualbrottsutredning (Ju 2014:21) ska ombildas till en
parlamentariskt sammansatt kommitté.
Sexualbrottslagstiftningen syftar till att skydda den enskilde mot övergrepp.
För att fungera väl måste lagstiftningen bland annat vara uppdaterad och i
linje med allmänhetens rättsmedvetande.

- Utformningen och tillämpningen av sexualbrottslagstiftningen har engagerat
många människor och uppmärksammats i den samhällspolitiska debatten.
Regeringen anser därför att det är angeläget att utredningens arbete har en
stark förankring i riksdagens partier, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson på nordiskt
migrationsministermöte i Oslo
Publicerad 18 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Den 18-19 november träffar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson sina nordiska
kollegor i Oslo.
Migrationsministermötet sker inom ramen för den Nordiska samrådsgruppen
för flyktingfrågor (NSHF).

NSHF är ett nordiskt samarbete på migrationsområdet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Stödet till ideellt brottsofferarbete
stärks
Publicerad 23 oktober 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Den som döms för ett brott där fängelse ingår i
straffskalan är i dag skyldig att betala en särskild avgift
på 500 kronor till brottsofferfonden. Regeringen föreslår
nu en höjning till 800 kronor.
Regeringen föreslår även att avgiften för den som verkställer ett
fängelsestraff genom intensivövervakning med elektronisk kontroll, så kallad
fotboja, höjs från 50 kronor per dag till 80 kronor per dag.

- Med de här förslagen stärker regeringen förutsättningarna för det viktiga
arbete som de ideella organisationerna, bl.a. brottsofferjourerna, utför för
stöd till brottsoffer, säger justitieminister Morgan Johansson. Även
forskningen på brottsofferområdet får bättre möjligheter till finansiering.

Om förslagen genomförs beräknas brottsofferfonden årligen tillföras
ytterligare ca 18 miljoner kr. Totalt beräknas fondens intäkter därmed årligen
uppgå till ca 49 miljoner kr.

Avgiftshöjningarna föreslås träda i kraft den 1 februari 2015.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny statssekreterare i
Justitiedepartementet
Publicerad 23 oktober 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag utsett Catharina Espmark till
statssekreterare hos justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.
Mer om Catharina Espmark

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny statssekreterare i
Justitiedepartementet
Publicerad 07 oktober 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag utsett Lars Westbratt till
statssekreterare hos justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.
Mer om Lars Westbratt

https://www.regeringen.se/


Tal från Morgan Johansson

Tal av justitie- och inrikesminister
Morgan Johansson vid Folk och
Försvars Rikskonferens 2022
Publicerad 12 januari 2022

Digitalt, den 11 januari 2022 Det talade ordet gäller.
Mina damer och herrar,

Först ett tack för möjligheten att säga några ord om det som är mina områden
i regeringen och som berör den här konferensen – det civila försvaret och
kriminalpolitiken.

Senaste gången jag talade här på Folk och Försvar det var när jag var
inrikesminister förra gången, 2018. Då dominerade naturligtvis
terrorfrågorna – det var ju mindre än ett år efter terrordådet på
Drottninggatan.

Men även det civila försvaret och gängkriminaliteten fick mycket utrymme,
förstås. Och det är de teman jag ska ha idag också.

När vi tillträdde för 7 och ett halvt år sedan så la vi om både
försvarspolitiken och kriminalpolitiken.

Det är lätt att glömma hur inställningen var tidigare. Det här var ju
politikområden som inte tagits på allvar. Förre statsministern Fredrik
Reinfeldt hade ju rent av sagt att försvaret var ett särintresse.

Det synsättet bröt vi med. Därför att försvaret är ju inget särintresse.
Försvaret är det som håller vår befolkning vid liv och vårt land självständigt i
den händelse vi skulle hotas av krig.

Försvaret är i grunden en fråga om överlevnad. Och det kan aldrig vara ett

https://www.regeringen.se/


särintresse.

Nu genomgår försvaret en aldrig tidigare skådad återupprustning och
modernisering. Det gäller förstås det militära försvaret, med de historiska
satsningar som nu görs på nya regementen, vapen och militär utrustning.

Men det gäller i minst lika hög utsträckning det civila försvaret.

Jag brukar säga att det finns minst tre starka skäl för ett starkt civilt försvar.

Det första är det moraliska argumentet: en stat har en moralisk plikt att göra
vad man kan för att skydda sin befolkning i händelse av krig. Och det gäller
ju i ännu högre utsträckning den del av befolkningen som inte kan skydda sig
själv, den som inte är stridande, civilbefolkningen. Att skydda den egna
befolkningen är en av statens primära uppgifter. Vad ska man annars med en
stat till?

Det andra är det försvarsstrategiska argumentet. En stat som inte klarar av
att skydda sin civilbefolkning i ett krig, den kommer att förlora kriget. Därför
att en angripare vet, att om man knäcker civilbefolkningen, då kan man
också knäcka försvarsviljan, och då är kriget snart vunnet.

Och så det tredje argumentet, det som jag menar är ännu starkare idag: och
det är att ett starkt civilt försvar har vi stor nytta av inte bara i tider av höjd
beredskap eller i värsta fall krig – det har vi också stor nytta av i fredstid.

Av det enkla skälet att våra stora kriser ju inte behöver vara militära: det kan
vara av helt andra slag. Det kan vara naturkatastrofer. Skogsbränder.
Översvämningar. IT-system som hackas och slås ut. Terrordåd.

Eller, förstås, som vi nu erfarit med smärtsam tydlighet: pandemier.

Den kris vi nu är inne i sedan 2 år tillbaka kommer ju att utvärderas och
analyseras av många, och det kommer att skrivas historieböcker och
avhandlingar om den.

Det är för tidigt att dra några säkra slutsatser, men en sak tror jag att man
kan konstatera. Och det är att det nu blev tydligt hur viktigt det är att ha
starka grundläggande offentliga strukturer i basen, som snabbt kan växlas
upp när man möter en kris.

En stark välfärdsstat i fredstid är avgörande för att vårt land ska klara
påfrestningarna om kriget eller krisen kommer.



Det är ju uppenbart för alla nu när vi går igenom en pandemi. Att det t ex
finns fast anställd välutbildad personal på äldreboendena. Att det finns
skyddsutrustning och medicinsk utrustning lagrad och i beredskap. Att det
finns marginaler i sjukvården, så att man klarar oväntade händelser. Att det
finns en plan för hur man ska lösa problem om de ordinarie leveranserna av
materiel plötsligt uteblir.

Pandemin blir ett nästan övertydligt exempel på hur viktiga de satsningar på
civilt försvar är, det som vi nu är mitt uppe i.

Det har handlat om att gå brandsyn i folkhemmet. Våra myndigheter går
igenom brister och svagheter, listar alla upptänkliga risker och föreslår
åtgärder. Som man gör vid en brandsyn.

Och vi sätter av medel för att åtgärda dem.

Försvarsbeslutet innebar ju att det civila försvaret från 2018 till 2025 tillförs
alltmer resurser. Fullt utbyggt 2025 handlar det om årliga tillskott på 4,2
miljarder kronor. Det är den största satsningen på civilt försvar i modern tid.

 

Det handlar om förstärkningar över hela fältet – hälso- och sjukvården,
transporter, energiförsörjning, livsmedel och dricksvatten, befolkningsskydd
och räddningstjänst, cybersäkerhet, stöd till frivilligorganisationerna och
näringslivet, och mycket, mycket mer.

Och här finns också pengarna till den nystartade myndigheten för
psykologiskt försvar, som är efterlängtad och välbehövd, och som är på plats
sedan en dryg vecka tillbaka, och som ni ska få höra mycket mer om sedan.

Så, nej, försvaret är inget särintresse. Det civila försvaret är inget särintresse.
Det är en grundläggande uppgift för staten att skydda sin befolkning, oavsett
om det är krig eller fred, och det är därför vi nu gör dessa satsningar.

*  *  *

Det om civilförsvaret. Låt mig då gå över till den andra delen av min portfölj
som rör den här konferensen: kriminalpolitiken. Och då närmare bestämt
gängkriminaliteten.

Låt mig först konstatera det uppenbara - den organiserade kriminaliteten har
växt till ett stort samhällsproblem. Skjutningarna och sprängningarna är det



konkreta uttrycket för det, men under detta så finns både fasta och mer
lösliga kriminella strukturer som blivit ett gissel på många håll, inte minst i de
utsatta områdena.

För mig är gängkriminaliteten en klassfråga.

I de utsatta områdena bor vanliga löntagare. Det är vanliga arbetare, från
samma arbetarklass som jag själv har rötter i.

Det är byggnadsarbetare och industriarbetare. Det är undersköterskor och
handelsanställda. Det är busschaufförer och vårdbiträden.

Det är i stor utsträckning de människor som bär Sverige genom pandemin.

Och de ska inte behöva vara rädda för några självutnämnda kungar i
kvarteret, som tror att de äger stadsdelen, springer omkring med vapen och
skyddsväst, säljer narkotika, hotar folk och bär sig åt. De ska inte behöva
vara rädda för att deras barn rekryteras till gängen.

Nej. Alla har rätt att vara trygga i sina bostadsområden. Och vanligt hederligt
folk har rätt att kräva att myndigheterna sätter hårt mot hårt mot de
kriminella, tar hand om dem, dömer dem för sina brott och låser in dem på
långa fängelsestraff.

Gängkriminaliteten uppstod inte för 7 år sedan när vi tillträdde. Den går
mycket längre tillbaka än så, jag skulle säga att den började bita sig fast i
mitten på 1990-talet.

Ökade klassklyftor, arbetslöshet, segregering och nedrustning av de
offentliga trygghetssystemen la grunden, och när kriminaliteten då inte
kvävdes i sin linda, kunde den fortsätta att växa till sig.

Men det vi gjorde för 7 år sedan, det är att vi la om svensk kriminalpolitik. I
en avsevärt mer repressiv riktning, skulle somliga säga. Och det instämmer
jag i, för det kan man inte komma ifrån.

Vi skärpte straffen för så gott som alla grova våldsbrott. Vi skärpte straffen
för de allvarligaste narkotikabrotten. Vi skärpte straffen för grovt vapenbrott.

Vi tredubblade antalet polisstudenter. Vi startade två nya polisutbildningar.
Vi gav polisen nya möjligheter till hemlig avlyssning.

Vi satte upp 450 övervakningskameror. Och till det kommer 13 000



uniformskameror, som vi nu är i full färd med att utrusta allt fler poliser med.

För att bara nämna något. Och det har fått effekt. Antalet fängelseår som
svenska domstolar dömer ut har ökat med över 40 procent sedan 2017.

Vi har fyllt upp häkten och anstalter med folk som tidigare sprang runt med
vapen på stan – och inte bara underhuggarna, utan också i allt högre
utsträckning gängledarna.

Så bryter man spetsen av gängen – genom att bura in ledarna och de mest
brottsaktiva individerna.

Och vi fortsätter på den vägen. Vi har över 3 000 polisstudenter i utbildning,
det högsta antalet någonsin, som kommer ut under de kommande åren.

Vi rullar vidare det s k 34-punktsprogrammet, som är det mest omfattande
programmet mot gängkriminaliteten någonsin, och som vi påbörjade hösten
2019.    

Och där är vi nu i ett läge där vi börjar leverera på riktigt. Nu är många av
utredningarna färdiga, och vi kan omsätta dem i konkret lagstiftning. Och det
är framför allt tre stora lagstiftningspaket som vi kommer att leverera till
riksdagen under det här året.

Det är för det första paketet kring vittnesfrågorna och att bryta
tystnadskulturen, som härrör från justitierådet Stefan Johanssons utredning.
Det handlar bl a om att införa en form av kronvittnessystem i Sverige, men
också om att avsevärt skärpa straffen för övergrepp i rättssak, skyddande av
brottsling och mened. De förslagen kommer nu under våren.

Och det är för det andra straffrätten för gängrelaterade brott, som kommer
från hovrättspresidenten Anders Perklevs utredning. Det handlar om
omfattande straffskärpningar och nykriminaliseringar, bl a för rekrytering av
unga till gängen, överlåtelse av narkotika och utnyttjande av andra för
kriminella ändamål.

Det handlar om att öka möjligheten till häktning för rån, grov misshandel och
grov utpressning, på samma sätt som vi gjorde för grovt vapenbrott för några
år sedan, och som fick stora effekter.

Den som nu går utanför dörren med ett vapen man inte har licens på riskerar
att inte komma hem igen på minst två år. Vi får se vad som händer nu, när vi
ökar häktningsmöjligheten ytterligare, men hela straffskärpningspaketet



beräknas kosta mer än en halv miljard i anstalts- och häktesplatser. Det här
förslagen kommer lite senare under året.

Och sedan har vi då den tredje stora reformen, som härrör från den utredning
som jag tar emot imorgon. Då handlar det om justitierådets Petter Asps
förslag om hur vi ska bli bättre att slå mot gängen där det verkligen gör som
mest ont – mot pengarna.

Jag vill kunna ta deras kontanter. Jag vill kunna ta deras klockor. Jag vill
kunna ta deras guldkedjor. Jag vill kunna ta deras bilar. Jag vill kunna ta
deras hus. Jag vill kunna ta alla de tillgångar som gängmedlemmar och ledare
lyckats tillskansa sig genom brott.

Här ligger Sverige efter många andra länder, och min instruktion till
utredaren har därför varit att gå så långt det överhuvudtaget är möjligt inom
rättsstatens ramar för att skapa en effektiv och modern lagstiftning för att
kunna ta de tillgångarna.

Hur förslagen ser ut får ni som sagt se imorgon, och också där kommer vi att
gå till riksdagen så fort som möjligt.

Så vi upprätthåller reformtakten. Sedan vi tillträdde för 7 år sedan så har
justitiedepartementet lagt nästan 300 propositioner till riksdagen, och vi
fortsätter att leverera lagförslag vecka för vecka, månad för månad.

Så. Vi är nu i ett läge då polisen har mer resurser än någonsin tidigare, fler
anställda än någonsin tidigare, bättre verktyg än någonsin tidigare, fler
kameror än någonsin tidigare och till sitt förfogande hårdare straff än
någonsin i modern tid.

När kommer då resultaten? När får vi se att skjutningar och sprängningar
vänder nedåt?

Det är en berättigad fråga. Visst har vi sett en minskning på vissa håll. I
Malmö så har skjutningarna minskat med två tredjedelar på tre år. I
Göteborg så har skjutningarna nästan halverats. I Södertälje är situationen
mycket bättre nu än den var för tio år sedan.

Det ska vi förstås ta till oss, vara medvetna om, och inte minst lära av. Vad
har man gjort på de ställen där man lyckats vända utvecklingen? Och håller
det i sig?

På andra håll ser det sämre ut. Just nu är det ju Stockholm som är vårt stora



problem. Men det kan vända fort också på de orter där vi ser förbättringar.

Att rycka upp de här gängstrukturerna, det gör man inte i en handvändning.
Det är inget sprintlopp. Det är en maratonlöpning. Det kräver uthållighet,
och att man fortsätter att gneta på, år efter år.

Och att man har en helhetssyn.

Jag har arbetat med kriminalpolitik i olika egenskaper i över 20 år. Den
yrkesgrupp jag talat mest med under dessa 20 år är poliser. Och särskilt
poliser i de utsatta områdena.

Och det spelar nästan ingen roll vart i landet man kommer. De säger nästan
alltid tre saker.

De säger: ja, vi behöver bli fler. Poliser, alltså. Och därför bygger vi ut
polisen.

Och sedan säger de: ja, vi behöver bättre verktyg. Mer kameror. Bättre
avlyssningsmöjligheter. Hårdare påföljder. Ökade häktningsmöjligheter. Allt
det får de också nu.

Men sedan så säger de så gott som alltid en sak till. De säger: men tänk på att
det handlar inte bara om oss. Om polisen. För om det här ska fungera, så
räcker det inte med en stark polis.

Det behövs en stark socialtjänst som kan fånga upp de ungdomar som kan
hamna snett.

Det behövs en bra fritidsverksamhet, så att barn och ungdomar som kanske
inte alltid har haft det så lätt hemma, kan få en positiv utveckling, kanske
genom idrotten eller musiken, komma i andra sammanhang, få andra
förebilder.

Och det behövs en stark skola, så att varenda unge ges de allra bästa
förutsättningarna att senare kunna komma ut på arbetsmarknaden och finna
sin plats.

För att stoppa gängkriminaliteten räcker det inte med en stark polis. Det
behövs ett starkt samhälle.

Från statens sida kan vi göra en del. Nu till årsskiftet började vi t ex
subventionera LVU-omhändertaganden, så att det blir billigare för



kommunerna när man måste gripa in och omhänderta ett barn eller tonåring
som far illa. Vi satsar nästan en halv miljard på det.

Och till våren kommer vi att lägga förslag till riksdagen om att kommunerna
ska få ett lagstadgat ansvar för att arbeta brottsförebyggande.

Och det är på tiden. För det här är ju i huvudsak kommunala verksamheter
som måste stärkas. Socialtjänsten. Fritidsverksamheten. Barnomsorgen.
Skolan.

Kan vi kräva det av kommunerna då? Ja, det är klart vi kan. Kommunsektorn
gick med över 50 miljarder i överskott 2020. Förra årets överskott blir väl
också i det häradet.

Det är framför allt pengar som de fått av staten, men det är också överskott
som växer fram som en följd av den starka tillväxt vi idag har i ekonomin.

Det är klart att vi då kan kräva att kommunerna använder en del av dessa
pengar till socialtjänsten, skolan, fritidsverksamheten. Istället för att sänka
skatten. Är inte det rimligt?

Ta bara Stockholm, där vi nu har de stora problemen, och där man
uppenbarligen inte lyckats bryta nyrekryteringen. Stockholm gick med
nästan 5 mdr i överskott 2020. Använd nu en del av de pengarna till
socialtjänst, skola, fritidsverksamhet.

Det är mitt budskap från regeringen till kommunsektorn. Nu när staten satsar
så stora summor på rättsväsende och brottsbekämpning, så måste
kommunerna svara upp med stora satsningar det förebyggande arbetet. Det
är bara så vi kan nå verklig framgång i kampen mot gängkriminaliteten.

Vi kan inte bara bekämpa brotten. Vi måste också bekämpa brottens orsaker.

*  *  *

Allra sist. Jag har talat länge om vad vi ska göra. Jag ska också säga några
ord om vad vi inte ska göra.

Alla de åtgärder vi vidtar måste vara genomtänkta, effektiva, rättssäkra och 
hålla sig inom rättsstatens ramar.

Det är så lätt i ett uppjagat politiskt klimat och det närmar sig val, att
politiker lanserar förslag efter förslag som inte är genomtänkta, inte fungerar



på riktigt, kanske i värsta fall gör ont värre – men som kanske ser bra ut på
pappret, ger en fin tidningsrubrik, låter bra i allmänhetens öron.

Det vimlar av sådana förslag nu i den offentliga debatten.

Ta bara den här idén om att polisen slumpmässigt och utan någon som helst
brottsmisstanke, med jämna mellanrum ska ställa upp folk längs en vägg och
muddra dem med – bara för att de råkar bo på fel gata.

Det kallas för visitationszon. Det förs nu fram av vissa som en åtgärd som
ska frälsa oss från skjutningarna.

Till att börja med förstår jag inte vad det är för problem man ska lösa. Jag har
aldrig träffat en polis som tagit upp just det – att man inte kan visitera dem
som man måste kunna visitera.

För det andra så ska man tänka sig väldigt noga för, innan man börjar utsätta
vanliga hederliga människor för slumpmässiga tvångsåtgärder.

Om man börjar behandla vanliga, hederliga, laglydiga människor som
kriminella, då bryter man till slut ner det grundläggande förtroendet mellan
myndigheter och medborgare som är så viktigt i en demokratisk rättsstat.

Det tänker jag inte medverka till. Det är de kriminella vi ska gå på, inte
vanligt hederligt folk.

Och rättssäkerhet är viktigt. Rättssäkerhet handlar inte, som vissa tycks tro,
om att skydda den som är skyldig. Det är tvärtom. Rättssäkerhet handlar om
att skydda den som är oskyldig, så att den som är oskyldig inte döms för ett
brott som han eller hon inte begått.

För om staten gör det, dömer en oskyldig, då begår staten i praktiken två
övergrepp. Dels mot den som blivit oskyldigt dömd, förstås. Men det är
också ett övergrepp mot framtida brottsoffer, som kan utsättas för brott av
den verklige gärningsmannen, den som gick fri för att man dömde fel person.

Det är lätt att dras med i ett uppjagat, infekterat och konfliktinriktat politiskt
klimat. Men den fällan får vi inte gå i. Vi jobbar inte med symboler och
plakatpolitik. Vi jobbar med konkreta reformer, som får betydelse i
verkligheten.

Jag kommer att göra allt för att driva fram åtgärder för att komma åt
gängkriminaliteten. Lagföra de skyldiga, bryta nyrekryteringen.



Men jag kommer att göra det med bibehållen rättssäkerhet, och i enlighet
med de rättsstatliga grundprinciper som ska råda i ett öppet, demokratiskt
samhälle.

Tack!



Tal från Morgan Johansson

Anförande av Morgan Johansson
på videosända Råd för framtiden
2021
Publicerad 15 april 2021

Brottsförebyggande rådets videosända konferens den
14 april 2021. Det talade ordet gäller.
Konferensdeltagare,

För andra året i rad så hålls idag Råd för Framtiden digitalt.

Det är riktigt trist!

Jag tror att vi alla hade önskat att allt skulle ha varit tillbaka till det normala i
år, men det verkar tyvärr som att vi får vänta lite till. Men nästa år, vänta
bara!

Även om det naturligtvis går att genomföra en konferens såhär också, så kan
vi nog vara ense om att det är inte samma sak. De meningsutbyten och
samtal som man kan ha i pauser och korridorer är ju ofta väl så viktiga som
det officiella programmet, det som händer på scen.

Det är ju ofta i de informella samtalen som idéer föds och erfarenheter
sprids.

Nu går vi miste om det, men vi får göra det bästa av situationen i år också.
Men nästa år, så…!

Temat i år är passande nog det brottsförebyggande arbetet i ett föränderligt
samhälle. För så är det ju. Vi måste ständigt anpassa oss till nya
förutsättningar.

https://www.regeringen.se/


När en pandemi drabbar oss, så får vi ställa om. När brottsligheten tar sig nya
uttryck, så måste det brottsförebyggande och det brottsbekämpande arbetet
också utvecklas.

Vi har sedan vi tillträdde för 6,5 år sedan haft en mycket hög reformtakt. På
de här åren så har justitiedepartementet lagt totalt över 300 propositioner
och skrivelser till riksdagen. Alla har gått igenom. På det sättet så har
rättsväsendet fått nya verktyg för att komma åt kriminaliteten.

Men inte bara det. Vi har sett till att rättsväsendets myndigheter har mer
resurser och fler anställda än någonsin tidigare. Det gäller över så gott som
hela linjen.

Det har varit och är en medveten politisk prioritering. För vår uppfattning är
att ett samhälle är inte tryggt, förrän människorna i det samhället kan känna
sig trygga var de än befinner sig, och i vilken livssituation man än är.

Och det gäller alla, och överallt. Du ska inte behöva oroa dig för att gå ut på
kvällen – för att du bor i ett utsatt område.

Du ska inte behöva oroa dig för att komma hem på kvällen – för att din
pappa eller din man ska slå dig.

Du ska inte behöva oroa dig för att hitta ditt hus eller din lägenhet
sönderslagen och länsad av några oinbjudna gäster.

Det är det som är vårt jobb. Att minska brottsligheten och öka människors
trygghet.

Och vi har varit tydliga från början om att vi har två huvudprioriteringar: att
rycka upp den organiserade brottsligheten med rötterna, och att bekämpa
mäns våld mot kvinnor och barn.

Jag vet att det finns många andra typer av brott, men detta är våra
huvudprioriteringar, och de är likvärdiga.

Men oavsett vilka brott vi talar om, så handlar det ofta om ett långsiktigt
arbete, och det kräver uthållighet. Och det handlar alltid om att både
bekämpa och förebygga. Det var det som var huvudbudskapet i vårt
brottsförebyggande program Tillsammans mot Brott, som vi lanserade för
några år sedan.

För att klara brottsbekämpningen, så är ju polisen en helt avgörande faktor.



Och vi har ju kämpat med detta länge: startat nya polisutbildningar,
förbättrat polisernas arbetsvillkor, ökat anslagen kraftigt och mycket mer.

Och jag är därför idag fantastiskt stolt över att kunna konstatera att:

Fler poliser utbildas
Färre poliser slutar
Fler poliser återrekryteras, återvänder till kåren

Sverige har nu fler poliser än någonsin tidigare, myndigheten har fler
anställda än någonsin tidigare, och vi är på god väg att nå det mål vi satte
upp för några år sedan, nämligen att bli 10 000 fler till 2024.

Vi är mer än halvvägs nu, sedan vi satte upp målet så har polisen växt med 5
500 anställda, och för varje halvår som nu går så fylls leden på med allt fler
unga män och kvinnor i blåa skjortor. Det är fantastiskt roligt att se!

Men inte bara det – det är också roligt att se att allmänhetens förtroende för
polisen stadigt har ökat och ligger nu på all-time high – det är den högsta
nivån sedan den Nationella trygghetsundersökningen (NTU) började
genomföras.

Men det är inte den enda myndigheten på rättsväsendets område där vi ser
ett ökat förtroende. Det gäller också domstolarna – också för landets
domstolar så har allmänhetens förtroende ökat.

Och detta är viktigt i en rättsstat: att människor känner förtroende för
rättsväsendet – och det är alls inte självklart, det finns gott om länder i
världen där det inte alls ser ut så.

Förtroendet för rättsväsendet är en styrka för Sverige när vi nu tar oss an de
stora utmaningarna.

Och hit hör naturligtvis gängkriminaliteten. Vi arbetar nu för fullt med att
genomföra vårt 34-punktsprogram.

Flera viktiga lagar har redan trätt i kraft. Skärpt straff för grovt vapenbrott
gör att vi nu kan häkta och lagföra rekordmånga kriminella som tidigare
sprang runt med vapen på stan. Hemlig dataavläsning gör att vi kan lyssna på
deras kommunikation. Mer kameraövervakning på gator och torg gör att vi
kan störa ut öppen narkotikahandel. För att bara nämna något.

Och arbetet fortsätter. 2021 blir ett antal utredningar färdiga som ytterligare



förstärker våra möjligheter att komma åt gängen.

Vittnesutredningen ser över möjligheten att införa kronvittnen i Sverige,
straffet för övergrepp i rättssak och stödet till vittnen, allt för att bryta
tystnadskulturen.

Gängbrottsutredningen ser över straffen för brott i kriminella nätverk,
straffen för dem som rekryterar unga in i kriminalitet, ökade
häktningsmöjligheter, straffen för narkotikaöverlåtelse och straffen för
återfall i brott.

Förverkandeutredningen ser över ökade möjligheter att gå på pengarna,
alltså beslagta brottsvinsterna från de kriminella – pengar, klockor, bilar,
guldkedjor och andra tillgångar. Det tar ofta väl så hårt mot de kriminella
som ett fängelsestraff.

Vi arbetar också för att förbättra förutsättningarna för polisen att göra
husrannsakan för att leta efter vapen och andra farliga föremål. En annan
utredning ska ta fram förslag om hur hemliga tvångsmedel ska kunna
användas i större utsträckning.

Så vi är mitt uppe i en kraftsamling mot den organiserade brottsligheten, och
den har redan bidragit till att vi nu har 1 000 fler frihetsberövade idag
jämfört med för två år sedan.

Och kanske går det nu åt rätt håll. Vi ser en minskning när det gäller
skjutningarna – hittills i år en minskning med 40 procent – men det är från
höga nivåer, och det kan komma bakslag så det är för tidigt att dra slutsatser.
Men vi är övertygade om att om vi bara är uthålliga och fortsätter på den här
vägen, så kommer vi att se också långsiktiga resultat.

I det här sammanhanget så vill jag också nämna att regeringen idag har
aviserat att BRÅ kommer att tillföras 6 miljoner kronor för att sprida
arbetsmetoden Sluta Skjut till fler orter i Sverige.

Sluta skjut är, som säkert flera av er känner till, ett arbetssätt mot grovt våld i
kriminella grupperingar som har prövats i Malmö sedan 2018. Det är extra
roligt att kunna säga det här på Råd för Framtiden, eftersom starten för Sluta
Skjut i Sverige gick 2017 på just Råd för Framtiden i Malmö.

Då hade jag och bl a Karin Svanberg från BRÅ varit i New York, träffat
David Kennedy på John Jay College, och bett honom föreslå en modell mot
gängvåld som skulle kunna fungera i Sverige. Och han rekommenderade



Group Violence Intervention, GVI, som varit framgångsrik på många håll i
USA.

Vi tände på den idén, och i Malmö 2017 höll David Kennedy en föreläsning
om GVI, och året därpå kunde vi köra igång i Malmö, under namnet Sluta
Skjut. Det var många som hånade det, men faktum är att mellan 2017 och
2020 så har antalet skjutningar i Malmö minskat med 2/3.

Det kan förstås finnas många förklaringar, men Sluta Skjut har nu
utvärderats, och utvärderingarna visar på lovande resultat och att strategin är
värd att pröva i fler städer i Sverige.

Det kan ni höra mer om imorgon på en föreläsning, där utvärderingarna
presenteras av Anna-Karin Ivert och Caroline Mellgren från Malmö
universitet och där även David Kennedy deltar. Och nu sätter vi alltså av
mer pengar för att kunna sprida detta arbetssätt till fler orter i Sverige.

Så långt skjutningarna. Men vi ser faktiskt också en positiv utveckling när
det gäller andelen återfall i brott. Det är en långsiktig trend – de senaste 20
åren så har andelen intagna som återfaller i brott minskat trendmässigt. 

Det är såklart glädjande, och här gör Kriminalvården, och då inkluderar jag
förstås Frivården, ett fantastiskt fint arbete.

För att ytterligare stärka det återfallsförebyggande arbetet så har regeringen
idag också aviserat att Kriminalvården kommer tillföras också 6 miljoner
kronor ytterligare för att fortsätta utveckla arbetet med så kallad inslussning.

Inslussning är en modell för samverkan på individnivå som syftar till att
minska risken för återfall. Att få till en gemensam och långsiktig planering
som sträcker sig efter tiden då Kriminalvårdens ansvar upphör är centralt i
arbetet med att minska risken för återfall.

Det här är särskilt viktigt att markera nu, när vi samtidigt genomför en stor
expansion av antalet platser i Kriminalvården. Antalet platser i häkte och
anstalt ska öka med 3 400 på 10 år – det är en ökning med 45 procent. Det
finns utbyggnadsplaner över hela landet.

Då är det särskilt viktigt att också markera att det handlar inte bara om
volym och kvantitet, utan också om innehåll och kvalitet – allt för att minska
risken för återfall i brott.

*  *  *



Så långt det repressiva och brottsbekämpande. Det är förstås viktigt för att få
att få bort de mest brottsaktiva från våra gator och bostadsområden, och det
är i sig brottsförebyggande.

Det är inte så lätt att leda sina nätverk från en isoleringscell på
Kumlaanstalten. Och någon vidare förebild för unga på väg in i kriminalitet
blir man ju inte om man plötsligt får sina bilar, klockor och guldkedjor
beslagtagna.

Det repressiva är viktigt, men det räcker inte. Inte på långa vägar. Att
motverka brottslighetens grundorsaker handlar enligt min mening i hög grad
också om att skapa en god välfärd för alla.

Det handlar om minskade klyftor, grundläggande ekonomisk trygghet för
alla, goda livschanser och bra förutsättningar för alla människor att på lika
villkor välja väg i livets olika skeden.

Därför hänger kriminalpolitiken och välfärdspolitiken tätt samman. En god
välfärd för alla och ökad jämlikhet är den bästa jordmånen för att bryta
nyrekryteringen till kriminella gäng.

Därför innehåller också 34-punktsprogrammet ökade insatser för att trygga
medborgarnas tillgång till en bra vård, skola och omsorg. Regeringen har
avsatt 250 miljoner kronor per år i en treårig satsning på sociala insatser i
utsatta områden. Det kan till exempel handla om fler fältarbetare på kvällar
och helger, och bättre samverkan mellan skola, socialtjänst och polis.

Det är i det sammanhanget viktigt att barn och unga som är i riskzonen för
att dras in i kriminalitet får nödvändiga stödinsatser. Skolverket och
Socialstyrelsen jobbar just nu på ett uppdrag för att förbättra samverkan
mellan elevhälsan, hälso- och sjukvården och socialtjänsten så att barn och
unga får tidiga och samordnade insatser.

Särskilt fokus riktas mot riskgrupper bland barn och unga i socialt utsatta
områden och som riskerar att utsättas för hedersrelaterat våld och förtryck.

Tidiga insatser är ofta avgörande för barn och unga som riskerar att fara illa.
Socialtjänsten måste kunna ingripa tidigt, även då samtycke saknas och då
förutsättningarna för tvångsvård inte är uppfyllda.

Det får inte vara så att barn nekas insatser på grund att föräldrarna säger nej.
Socialstyrelsen har därför haft i uppdrag att se över hur möjligheterna att ge
öppna insatser utan samtycke kan öka.



Ett effektivt lokalt brottsförebyggande arbete förutsätter också att olika
aktörer samarbetar och har möjlighet att dela information med varandra.
Begränsningar i möjligheterna att dela information på grund av sekretess har
återkommande lyfts fram som ett hinder.

Vi gav därför BRÅ i uppdrag att göra en bred genomlysning av
informationsdelning i arbetet för att förebygga brott. De redovisade nyligen
det uppdraget och ni kommer alldeles strax att få möjlighet att fördjupa er i
frågan då nästa punkt i programmet handlar om just denna fråga. Också här
är vi beredda att göra vad som krävs för att samverkan ska fungera bättre.

Kommunerna bidrar som sagt med viktiga insatser i det brottsförebyggande
arbetet. Men kommunernas ansvar behöver förtydligas. I juni kommer Ann-
Sofie Hermansson att redovisa utredningen om hur kommunerna kan få ett
lagstadgat ansvar för brottsförebyggande arbete. Jag ser fram emot att ta del
av utredningens förslag. Det är en mycket viktig pusselbit i utvecklingen av
det brottsförebyggande arbetet.

*  *  *

Så arbetet mot gängkriminalitet kommer vi att fortsätta med med
oförminskad styrka. Och det kommer vi också att göra när det gäller vår
andra huvudprioritering: mäns våld mot kvinnor.

Också här spelar förstås vår stora polissatsning stor roll. Polisen har nu
rekryterat 380 särskilda utredare med fokus på våld i nära relationer, våld
mot kvinnor och barn och hedersbrott. Vi har också sett till att kvinnojourer
och brottsofferjourer har mer pengar att röra sig med än någonsin tidigare,
och dessa satsningar fortsätter.

När det gäller sexualbrotten, så var den stora reformen naturligtvis
samtyckeslagstiftningen 2018. Sedan den trädde i kraft så har antalet åtal för
våldtäkt ökat med 80 procent, och antalet fällande domar ökat med 75
procent! Det överträffar t o m mina förväntningar.

Och det handlar inte bara om ökad lagföring. Minst lika viktigt är den
förebyggande effekten. Nu står det fullständigt klart att sex bygger på
frivillighet, också i lagens mening, och allt annat är att betrakta som ett
övergrepp.

Det ska sitta i ryggmärgen på varje man och pojke i Sveriges land att det är
det som gäller, och inget annat.  Och för att skapa denna samtyckeskultur, så



har ju också Brottsoffermyndigheten haft ett uppdrag att bedriva en kampanj
särskilt riktad till ungdomar på temat frivilligt sex, och den har nått väldigt
bra ut.

Vi förstärker också kampen mot sexhandel och trafficking. Knappast någon
undgick väl att läsa om polisens razzior mot bordeller förra året, det var ju
några kändisar som fastnade i nätet, men det arbetet kommer att fortsätta.

Nu står det också fullständigt klart att den som köper sex av en kvinna som
blivit utsatt för människohandel, riskerar att dömas inte bara för sexköp, utan
för våldtäkt, men en mycket strängare straffskala.

Där ser vi för övrigt också över straffskalorna, både för sexköp, där böter
ska utmönstras ur straffskalan, och för våldtäkt, där straffet ska skärpas.

Och nu i vårbudgeten så sätter vi av ytterligare 37 miljoner kronor för att
förebygga våld i nära relationer och utveckla arbetet mot prostitution och
människohandel.

*  *  *

Så, det var några ord om hur vi arbetar i regeringen för att förstärka både det
brottsbekämpande och det brottsförebyggande arbetet. Nu är det hög tid att
jag lämnar över till det fortsatta programmet. Jag hoppas att det här
konferensupplägget trots allt ska fungera också i år – men nästa år så hoppas
jag att vi kan ses på riktigt!

Tack!



Tal från Morgan Johansson

Anförande av Morgan Johansson
på Internationella brottsofferdagen
Publicerad 22 februari 2021

Webbsänd konferens den 22 februari 2021 i
arrangemang av Brottsoffermyndigheten Det talade
ordet gäller.
Då vill jag börja med att hälsa er varmt välkomna till årets internationella
brottsofferdag!

Den uppmärksammar vi ju varje år i Sverige och flera andra europeiska
länder, och syftet är att belysa brottsoffrens situation och att sprida kunskap
om de ideella organisationer som jobbar med och bland dem som utsatts för
brott.

Årets tema är brott mot demokratin, och det passar ju bra inte minst här i
Sverige.

I år är det ju 100 år sedan demokratins genombrott i Sverige. I september
1921 fick både kvinnor och män för första gången rösta i val till riksdagen.
Det hade föregåtts av en lång kamp för allmän och lika rösträtt, som till slut
krönts med framgång.

Med demokrati så var det inte längre arv, börd, pengar och kön som avgjorde
vilket politiskt inflytande man hade, utan nu kunde plötsligt alla få inflytande
– genom sin rösträtt och genom att kandidera till de beslutande
församlingarna.

Men demokratin är aldrig en gång för alla genomförd. Den måste erövras av
varje generation, i varje tid. Också i vår tid. Regeringen genomför därför en
nationell satsning för att uppmärksamma och stärka demokratin runt om i
landet.

https://www.regeringen.se/


Satsningen sammanfaller med att det i flera år pågått en tillbakagång för
demokratin globalt, där mänskliga rättigheter och rättsstatliga principer
rullats tillbaka i ett antal länder.

Min uppfattning är emellertid att den svenska demokratin i grunden står
stark. Jämfört med de flesta andra länder är både valdeltagandet och
deltagandet i demokratin mellan valen högt. Förtroendet för de demokratiska
institutionerna är generellt sett högt, likaså för domstolarna och andra
myndigheter. Vi har också en stark tradition av starka och oberoende medier.

Positivt är också att det mellanmänskliga förtroendet och tilliten i Sverige
ligger på en internationellt sett hög nivå. Vi litar helt enkelt på varandra, och
det är en styrka för vårt land som vi kanske inte alltid tänker på.

Samtidigt får vi inte blunda för att demokrati står inför utmaningar. Alldeles
för många människor inte är delaktiga, antidemokratiska aktörer blir allt mer
synliga och aktiva, och inte minst – det demokratiska samtalet präglas allt
mer av hot och hat.

Jag ser mycket allvarligt på hot och hat som riktas mot dem som engagerar
sig i samhällsfrågor och deltar i det demokratiska samtalet. Det gäller till
exempel journalister och förtroendevalda, men också representanter för det
civila samhället, konstnärer, opinionsbildare och forskare.

Regeringens arbete utgår från handlingsplanen Till det fria ordets försvar och
det omfattar tre åtgärdsområden.

Det handlar om ökad kunskap, det handlar om bättre stöd till dem som
utsätts och det handlar om ett stärkt rättsväsende.

Vi har t ex skärpt straffen för dem som hotar förtroendevalda och deras
närstående, men också för blåljuspersonal som utför sitt livsviktiga arbete. Vi
fortsätter med att också se över det straffrättsliga skyddet för vissa
samhällsnyttiga funktioner. Det handlar t ex om att ta ställning till om det
finns behov av ett förstärkt straffrättsligt skydd mot brott som riktar sig mot
någon som utövar sin yttrandefrihet.

Regeringen har också gett uppdrag till 14 myndigheter att genomföra
demokratistärkande verksamhet 2020 och 2021 och ni kommer säkert att få
höra om en del av detta under dagen.

T.ex. har Brottsoffermyndigheten i uppdrag att sprida det utbildnings- och
informationsmaterial som myndigheten tagit fram och finns på webbsidan



tystnainte.se för att stödja personer som utsätts för eller riskerar att utsättas
för hot och hat i det offentliga samtalet.

Ett särskilt stöd till det civila samhället för demokratstärkande insatser har
införts. Stödet ges till organisationer för arbete som syftar till att öka
kunskapen om demokratin och stärka individers förutsättningar att delta.

Att motverka hot och hat är ett gemensamt ansvar och en framtidsfråga för
vår demokrati. Det handlar ju om att säkerställa att alla som vill också vågar
engagera sig.

Avslutningsvis så vill jag passa på att tacka er för det viktiga arbete ni gör för
brottsoffer idag och alla andra dagar.  Jag hoppas också att dagens program
kommer att ge er ny kunskap och inspiration i ert fortsatta arbete.

Tack ska ni ha.



Tal från Morgan Johansson

Anförande av Morgan Johansson
på videosända Råd för framtiden
2020
Publicerad 26 mars 2020

Brottsförebyggande rådets videosända konferens den
26 mars 2020. Det talade ordet gäller.
Mina damer och herrar,

Vi hade ju alla önskat att det här arrangemanget hade kunnat genomföras
som vi brukar. En stor konferens med hundratals deltagare från alla håll som
arbetar med att bekämpa och förebygga brott – polisen, socialtjänsten,
skolan, folkrörelserna, politiker, civilsamhället, näringslivet, fastighetsägare,
forskare, idrottsledare och många fler.

En unik och årlig samlingsplats för att knyta kontakter, skapa nätverk, ta del
av nya kunskaper och erfarenheter, lyssna på nya forskningsresultat, få nya
idéer. Så som vi gjort nu i 20 år.

Men i år kom coronapandemin emellan. Vi har från regeringens sida fått
vidta en rad åtgärder för att begränsa smittspridningen – åtgärder som för
bara några veckor sedan framstod som nästan otänkbara.

Förbudet för större allmänna sammankomster som regeringen beslutade om
för två veckor sedan ledde till att en lång rad kulturevenemang,
idrottsevenemang och politiska möten ställdes in.

Mot den bakgrunden var det en självklarhet att också ställa in Råd för
Framtiden, men jag tycker att det var en utmärkt lösning av
Brottsförebyggande Rådet att istället genomföra konferensen på det här
sättet.

https://www.regeringen.se/


Stort tack till generaldirektören och alla ni andra på Brå för allt ert arbete
med det!

Våra åtgärder har varit helt nödvändiga, men det är ännu för tidigt att säga
något om resultatet, och vi är beredda att vidta ytterligare åtgärder om det
skulle behövas.

Samtidigt så är jag övertygad om att vi kommer att ta oss igenom det här
också, om vi gör det tillsammans. Och jag är hoppfull. Sverige är en i
grunden stark välfärdsstat och vi har en god folkhälsa, också bland äldre.
Dessutom så har vi starka statsfinanser, så att vi kan sätta in de ekonomiska
medel som behövs för att mildra krisen. Det ger oss bättre förutsättningar än
många andra länder att klara krisen med så lite mänskligt lidande som
möjligt.

Men det kommer att vara påfrestande, det är inte någon tvekan om det. Men
då gäller det att vi håller ihop, och hjälper varandra.

Med det sagt, så tar ju inte brottsligheten semester bara för att det är
pandemi. De problem vi hade med t ex gängkriminalitet före krisen, de har vi
också nu mitt i krisen, och vi kommer att ha dem också efter krisen, även om
vi också kan se att våra kriminalpolitiska insatser nu börjar att ge effekt.

Men vår politik ligger fast. Vi har två uppgifter: att minska brottsligheten och
öka tryggheten. Och vi har två prioriteringar: att rycka upp den organiserade
brottsligheten med rötterna, och att minska våldet i nära relationer.

När det gäller gängkriminaliteten så är åtgärderna väl kända. Mycket gjordes
under förra mandatperioden, och regeringens 34-punktsprogram mot
gängkriminalitet pekar ut några av den här mandatperiodens viktigaste
reformer.

Det handlar om straffskärpningar för så gott som alla brott som denna grupp
kriminella begår: grova våldsbrott, grovt vapenbrott, de allvarligaste
narkotikabrotten, rån, grov utpressning, övergrepp i rättssak, för att bara
nämna något.

Och det handlar om utökade rättsliga befogenheter och bättre tekniska
verktyg: hemlig dataavläsning, kameraövervakning, ökade
häktningsmöjligheter.

Men det handlar också om riktade sociala insatser för att bryta
nyrekryteringen till gängen: satsningar på skolor i de utsatta områdena,



sänkta kostnader för LVU-omhändertaganden, socialtjänst på kvällar och
helger.

Det handlar om snabbare lagföring, så att den som begått brott får en snabb
respons från samhället. Det framgångsrika försök med snabbare lagföring
som pågått några år i Stockholm och som minskat tiden mellan gripande och
dom med upp till 90 procent utvidgas nu successivt till hela landet!

Och det handlar om att få fler att hoppa av gängen. Därför arbetar vi nu
också med att ta fram ett särskilt nationellt avhopparprogram. Och vi märker
ju nu, när vi sätter ökad press på de kriminella gängen, att det är allt fler som
verkligen vill lämna kriminaliteten, och alla tjänar på att så verkligen sker.

Så trots det osäkra läge som nu råder, så ligger vår politik fast, därför att
också i kristider så måste man kunna blicka framåt. Och gängkriminaliteten
försvinner inte med coronan.

Detsamma gäller våld i nära relationer, vår andra prioritering. Det är ett
samhällsproblem som kan öka i och med corona, när människor tvingas
stanna hemma och där även de långsiktiga effekterna som arbetslöshet kan
påverka människors utsatthet och i förlängningen öka våldet. Vi ser redan ett
ökat tryck på t ex BRIS hjälptelefon.

Så det handlar om mäns våld mot kvinnor, men också om det
hedersrelaterade förtryck som begränsar så många ungdomar.

Också här är politiken väl känd. Förra mandatperioden förstärkte vi
kvinnojourer och brottsofferjourer, så att båda dessa viktiga verksamheter
har mer pengar att röra sig med än någonsin tidigare.

Och vi reformerade sexualbrottslagstiftningen, med samtyckeslag och
straffskärpningar, så att vi nu har den strängaste lagstiftningen någonsin, och
förmodligen en av de strängaste i hela världen.

Vi kommer att fortsätta på den inslagna vägen. Straffet för våldtäkt ska
skärpas, liksom lagstiftningen när det gäller sexuellt ofredande.

När det gäller hedersbrotten, så lämnade regeringen förra veckan en
proposition till riksdagen som innebär höjda straff för alla brott som begås
med hedersmotiv, som ökar möjligheterna att lagföra familjemedlemmar som
tillåter att barn gifts bort och som också rent konkret innebär att barn kan
beläggas med utreseförbud om det finns en risk att de ska giftas bort eller
utsättas för könsstympning.



Det här är viktiga reformer för att öka skyddet för barn som utsätts för
hedersförtryck. Vi kommer att fortsätta att driva denna fråga – alla barn ska
kunna känna sig trygga i Sverige, oavsett vilken bakgrund eller etnicitet man
har.

Men stärkt lagstiftning räcker naturligtvis inte. Det behövs också ökade
resurser för att utreda dessa brott. Och därför så rekryterar polisen nu 350
fler utredare, som ska inrikta sig just på sexualbrott och våld i nära
relationer.

Det är en del av polisens stora expansion, där vi nu nått en punkt där vi kan
konstatera att antalet polisanställda är fler än någonsin. Det som vi påbörjade
för några år sedan, med kraftigt utökat antal polisstudenter, med nya
polisutbildningar i Malmö och Borås, och med åtgärder för att behålla poliser
i yrket och återrekrytera dem som slutat, börjar nu ge resultat.

Vi ser nu hur antalet poliser växer stadigt, halvår för halvår, när de nya
kullarna går ut, och vi har gott hopp om att vi ska klara det mål som vi satte
upp för några år sedan, dvs att öka antalet polisanställda med 10 000 till år
2024. Vi redan klarat en tredjedel av det målet, och vi ska klara de andra två
tredjedelarna också.

Men inte bara polisen. Vi har redan gått in med ökade resurser till
Kriminalvården, domstolarna och åklagarna, och vi kommer att fortsätta med
det. Hela rättsväsendet måste stärkas och byggas ut.

*  *  *

Så organiserad brottslighet och våld i nära relationer är våra viktigaste
prioriteringar. Nu är ju brottsligheten mångfacetterad, den tar sig många
uttryck, men oavsett vilket brott vi talar om, så finns det alltid minst en
förebyggande åtgärd. Om brottsligheten ska minska och tryggheten öka, så
räcker det inte med att bekämpa brotten – man måste bekämpa brottens
orsaker också.

Och det har vi tagit fasta på. Förra mandatperioden lanserade vi det första
brottsförebyggande programmet på 20 år – Tillsammans mot brott – och vi
förstärkte Brå och alla länsstyrelser med särskilda uppdrag och resurser för
att få genomslag för brottsförebyggande arbete på alla nivåer.

Det följer vi nu upp. Vi tillsatte för en tid sedan en särskild utredare, Ann-
Sofie Hermansson, för att utreda kommunernas brottsförebyggande ansvar.



Det är en viktig utredning. Kommunerna har ju många av de verktyg som
behövs för att förebygga brott – skola, socialtjänst och fritidsverksamhet
förstås, men också fysisk planering.

Och vi tror ju på att brottsförebyggande arbete blir bäst om man samverkar
mellan polis, kommun, näringsliv och den ideella sektorn. Här kan det t ex
handla om BID-samverkan med fastighetsägare för att skapa tryggare
boendemiljöer, eller om att öka stödet till idrotten för att nå fler ungdomar
eller att anställa ungdomar i utsatta områden för sommarjobb.

Det finns åtskilliga positiva exempel i kommunerna, och vi vill göra denna
brottsförebyggande verksamhet till en naturlig del av det kommunala
uppdraget. Jag är övertygad om att det finns ett stort stöd i kommunerna för
det – åtminstone finns det det i riksdagen.

Alla partier vill ha ett ökat kommunalt ansvar för detta, och det är minsann
inte ofta som det finns en sådan samsyn i de här frågorna! Det ska bli mycket
spännande att följa Ann-Sofi Hermanssons arbete med utredningen, och se
vad den resulterar i!

*  *  *

Slutligen, ibland så är det lätt att fastna i det negativa. Då behöver man fakta
som nyanserar bilden och som visar att det faktiskt är möjligt att vända en
negativ utveckling.

Ta det dödliga våldet. Ja, det är riktigt att vi har sett en ökning av dödligt
våld som kan knytas till gängkriminaliteten – det är därför vi sätter tryck på
de grupperna nu.

Men det är också riktigt att risken att bli dödad i Sverige var större för 30 år
sedan, när jag gick ut skolan, än vad den är idag. Över tid så har dödligt våld
per capita faktiskt minskat i Sverige. Det ska vi också ta till oss.

Eller ta ungdomsbrotten. Ja, vi anser alla att de personrån där ungdomar
rånar andra ungdomar är avskyvärda, och ska bekämpas utan att lägga
fingrarna emellan. Men vi måste också kunna konstatera att antalet
ungdomar som lagförs för brott minskat med över 30 procent på tio år. Och
antalet ungdomar som vårdas på sjukhus pga av att de utsatts för våld har
minskat med 50 procent på samma tid.

Så när det gäller personrånen så rör det sig kanske trots allt om en begränsad
grupp av ungdomar som begår de brotten, och det behöver inte vara ett



tecken på en ökad ungdomsbrottslighet i allmänhet.

Eller ta bostadsinbrotten. Ja, det är ett mycket integritetskränkande brott
som leder till stora problem för den som utsätts. Och det beslutade vi oss för
att ta itu med, bl a genom att sätta åt de internationella stöldligor som vi vet
står för kanske hälften av alla inbrott.

Och mycket riktigt – nu visar det ju sig att antalet bostadsinbrott minskat
med hela 35 procent mellan 2017 och 2019. 35 procent på 2 år! Det är ju
något att sannerligen glädjas åt, och vilken framgång för polisen som jobbat
mot ligorna, men också för alla dem som arbetat med förebyggande åtgärder,
t ex grannsamverkan.

Eller ta skjutningarna. Där ligger de nationella siffrorna ännu kvar på höga
nivåer, det är sant. Men i Malmö har antalet skjutningar och sprängningar
nästan halverats sedan 2017. Det är för tidigt att dra slutsatser, men det kan
ju ha med Sluta Skjut och Operation Rimfrost att göra, vi får se hur det
utvecklas framöver.

Icke desto mindre så är det ändå viktigt att kunna se också de positiva
resultaten av ens arbete – detta för att överhuvudtaget veta vad som
verkligen fungerar.

Och jag är som alltid övertygad om att det går att vända en negativ
utveckling, om bara rätt åtgärder sätts in. Jag är en obotlig optimist på det
sättet, och det hoppas jag att ni också är!

Så, tack för att ni lyssnat så länge, nu väntar andra programpunkter. Men
innan jag slutar, glöm inte: tvätta händerna, jobba hemifrån om ni kan det,
och stanna hemma om ni känner er sjuka!

Tack!



Tal från Morgan Johansson

Anförande av Morgan Johansson
på Folk och Försvar
Publicerad 18 januari 2019

Folk och Försvars rikskonferens i Sälen den 15 januari
2019. Det talade ordet gäller.
Mina damer och herrar,

Jag ska tala om två saker. Jag ska tala om återupprättandet av det civila
försvaret, och jag ska tala om nya lagar för att bekämpa organiserad
kriminalitet och terrorism.

Först om det civila försvaret. Sedan några år tillbaka pågår
återuppbyggnaden av ett civilt försvar och civil beredskap, efter att detta i
praktiken legat i träda i över 20 år. Grunden för de satsningar som nu görs är
den försvarsuppgörelse som träffades mellan Socialdemokraterna,
Miljöpartiet, Centerpartiet och Moderaterna 2017, och det arbete som
bedrivits i Försvarsberedningen.

Varför gör vi då det här? Varför ska vi ha ett civilt försvar? Varför inte satsa
allt på det militära, så att vi kan slå tillbaka en angripare? Är det inte det som
är det viktigaste av allt?

Det kan man tycka. Men det finns tre mycket starka argument.

Det första är att det är en moralisk plikt för varje stat att göra vad den kan
för att skydda sina medborgare. Erfarenheterna av så gott som alla krig, både
i historien och i modern tid, är att det ofta är civilbefolkningen som utsätts
för mest lidande.

Soldaterna i fält är ofta unga, friska och starka och de har vapen att försvara
sig med. Men det är i civilbefolkningen som de mest utsatta befinner sig –
barn, äldre, sjuka – och de har inga vapen. Det är de som inte strider som
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ofta lider mest.

Staten har en moralisk plikt att försöka se till att nödvändiga
samhällsfunktioner i så stor utsträckning kan upprätthållas, också i extrema
situationer. Och då handlar det om livsmedel, det handlar om el och värme
och vatten, det handlar om läkemedel, det handlar om fysiskt skydd, det
handlar om kommunikationer, det handlar om upprätthållande av lag och
ordning och mycket mer.

Så det är det första, statens moraliska plikt gentemot sina medborgare.

Det andra handlar om försvarsviljan. En angripare vet ju att om man kan
knäcka civilbefolkningen, då kan man också knäcka försvarsviljan, och då är
kriget snart vunnet. En soldat som får veta att hela hans eller hennes familj
gått under, kan mycket väl ge upp.

Så utan ett bra civilt försvar, så försämras också våra möjligheter att slå
tillbaka en angripare. Det är det andra.

Det tredje argumentet är att civil beredskap har vi nytta av inte bara i krig
utan också i fredstid. Krig och krigsfara är visserligen förmodligen den värsta
och mest extrema krisen som vi förbereder oss på, men det är fortfarande
bara en av många kriser som kan pressa samhällssystemen till det yttersta.

I ett modernt samhälle så kan hoten komma från många håll, det behöver
inte vara främmande makt.

Det kan vara en pandemi. För jämnt hundra år sedan dödade spanska sjukan
nästan 40 000 svenskar. Det är det inte många krig som har gjort. 

Det kan vara en terrorattack som lamslår en hel stad. Det kan vara en
hackare som lyckas slå ut el- och vattenförsörjningen. Det kan vara en
kärnkraftsolycka. Det kan vara omfattande skogsbränder som vi mycket väl
vet. Det kan vara en tsunami på andra sidan jorden.

Civil beredskap har vi nytta av i alla dessa situationer, oavsett hur krisen ser
ut.

Försvarsuppgörelsen innebar att vi första gången på 20 år fick loss ordentliga
pengar för att bygga upp den civila beredskapen igen. 1,3 miljarder kronor
sattes av under tre år från 2018. Det var 17 procent av den totala ökningen
av försvarsanslaget.



För de pengarna så genomför vi nu ett stort antal åtgärder. Många aktörer
har nu kunnat höja sin ambitionsnivå. Det är MSB, det är kommuner och
landsting, det är frivilligorganisationer, det är länsstyrelserna för att bara
nämna några. Man har rekryterat personal, genomfört utbildningar, stärkt sitt
planeringsarbete, utvecklat arbetet med risk- och sårbarhetsanalyser och
mycket, mycket mer.

För allmänheten så är det kanske den här broschyren, som MSB skickade ut i
maj till alla hushåll, som varit det mest konkreta tecknet på att något nu
händer.

Men vi har också under förra året sett till att samtliga 46
bevakningsansvariga myndigheter arbetat med att krigsplacera den personal
som man anser sig behöva. Det är första gången på många år som det sker.

Polisen, Tullen, Kustbevakningen, Energimyndigheten, Socialstyrelsen och
alla de andra bevakningsansvariga myndigheterna fick det här uppdraget av
regeringen förra året.

Men när vi nu går igenom område efter område, så upptäcker man också
vilka luckor som det finns. Sånt som man inte brytt sig om tidigare eller
kanske inte ens tänkt på.

Eller i värsta fall handlat rakt emot bättre vetande.

Jag ska bara ge er ett exempel: läkemedel. Man kan tycka att just läkemedel
är en sådan sak som är ganska bra att ha om det skulle bli krig. Att det finns
antibiotika. Vacciner. Smärtstillande. Insulin.

Vet ni vem som idag har nationellt ansvar för att det ska finnas läkemedel i
beredskap i extrema situationer?

Ingen.

Det brukade vara Apoteksbolaget. Det reglerades i en särskild förordning.

Men när monopolet upphävdes för 10 år sedan så försvann den uppgiften.
Och det var ingen annan som fick den. Man trodde att marknaden skulle
kunna lösa den uppgiften.

Det var naturligtvis ett stort misstag, och nu finns det en annan insikt. Vi
tillsatte därför en särskild utredning som ser över bland annat
läkemedelsfrågan och som ska lämna betänkande nästa år. Men det här är



bara ett exempel på hur fel det kan bli om man inte tänker efter före.

Det är viktigt att vi nu kan fortsätta stärkandet av den civila beredskapen.
Det finns oerhört mycket att göra. Det blir upp till en kommande regering att
dimensionera insatserna.

Redan nu i april så träder en ny säkerhetsskyddslag i kraft. Den nya lagen
innebär en utvidgning av ansvaret och en ambitionshöjning när det gäller
aktörer som bedriver säkerhetskänslig verksamhet. Nu blir det högre krav på
privata aktörer som bedriver sådan verksamhet.

Dessutom så har vi remitterat förslag om sanktioner för den som bryter mot
säkerhetsskyddslagen, om förstärkt tillsyn och om skärpta krav vid
upplåtelser och överlåtelser av säkerhetskänslig verksamhet. Det är en rejäl
uppstramning.

En ny regering ska också utse vem som ska genomföra de två nya viktiga
utredningar som är beslutade: det är utredningen om en ny myndighet för att
stärka det psykologiska försvaret, och utredningen om den framtida
organisationen av det civila försvaret.

Där är direktiven färdiga, men vi har inte kunnat utse utredare på grund av
regeringsfrågan. Men jag ser framför mig att en tillträdande regering kan få
dessa utredare på plats ganska omgående.

*  *  *

Så långt försvarspolitiken. Så hade jag tänkt säga något om terror- och
brottsbekämpningen.

Vi genomför just nu den största expansionen av polisorganisationen
någonsin. Polisen ska bli 10 000 fler anställda, en ökning med 30 procent.

Och vi börjar nu se resultaten av de senaste årens satsningar. Från och med i
höstas så började antalet poliser att öka, och vi är nu åter över 20 000. Totalt
sett så är vi i myndigheten just nu drygt 30 300 anställda. Polisen har nu fler
anställda än man någonsin haft tidigare.

Vi har fördubblat polisutbildningen, och vi utbildar nu fler poliser än på 10
år. Om någon vecka drar de nya utbildningarna i Malmö och Borås igång.
Och det roliga, mina vänner, är att fler än någonsin vill bli polis! Senast hade
vi 15 000 sökande, rekordmånga! Aldrig tidigare har så många sökt sig till
polisen – varit "redo för en större uppgift" som det heter i polisens



rekryteringskampanj. 

På senare år så har polisen också fått ett stort antal nya verktyg för att
bekämpa brott. Straffen för så gott som alla allvarliga våldsbrott har skärpts.
Häktningsmöjligheterna har utökats. Övervakningskameror har satts upp i
stor omfattning. Resurser har satts av till uniformskameror, mer
förstärkningsvapen, hjälmar och skyddsvästar. Möjligheterna till hemlig
avlyssning har utökats.

Och nu börjar också den nya polisorganisationen leverera. Sju år i rad så föll
antalet genomförda brottsutredningar, det vill säga polisens effektivitet
minskade. Nu går det åt andra hållet: för andra året så ökar nu antalet
genomförda brottsutredningar.

Och det märks i Kriminalvården. För några år sedan var det ganska tomt på
många häkten och anstalter. I dag har vi stundtals 100 procents beläggning,
och vi måste bygga ut. Vi fångar helt enkelt fler bovar i dag, och de vi fångar
sitter längre i fängelse.

Alltså: vi har fler polisanställda än någonsin, vi har de hårdaste straffen i
modern tid, vi har bättre verktyg än någonsin, vi har bättre utrustning än
någonsin, vi har större resurser än någonsin, vi har fler övervakningskameror
än någonsin, vi burar in fler bovar än på mycket länge, vi utreder fler brott
än på länge – och fler än någonsin vill bli polis.

Det är bra. Och det behövs. För vi vet ju att utmaningarna är stora. Det gäller
framför allt den organiserade brottsligheten, som de många skjutningarna är
ett uttryck för.

Min uppfattning är att svensk polis ska ha de resurser och de verktyg som
behövs för att rycka upp den organiserade kriminaliteten med rötterna. Då
måste vi fortsätta både med resurstillskott och att utveckla lagstiftningen.
Det kommer en tillträdande regering att ha goda förutsättningar att göra
under kommande år.

*  *  *

Så några ord om terroristbekämpningen. I likhet med den öppna polisen så
har också Säkerhetspolisen fått stora resurstillskott de senaste åren, och på
Brottsförebyggande Rådet har vi inrättat ett centrum mot våldsbejakande
extremism.

Polis och åklagare har också fått ny lagstiftning att arbeta med. Låt mig bara



ge ett exempel.

När vi tillträdde för drygt fyra år sedan så var det i praktiken tillåtet att åka
utomlands och utbilda sig till terrorist. Det var ju inte klokt.

Nu har vi nya lagar. Terrorismresorna har kriminaliserats. Vi har
kriminaliserat att ta emot terroristutbildning – tidigare så var det bara
förbjudet att ge terroristutbildning.

Och vi har utvidgat finansieringsbrottet. Tidigare var man tvungen att visa att
en person finansierat en konkret terrorhandling. Nu räcker det att visa att en
person finansierat en organisation som sysslar med terrorism.

Faktum är att den pågående terrorrättegången i Solna delvis handlar om just
det. Där har åklagaren åtalat just för brott mot den terrorfinansieringslag som
vi drev igenom 2016.

Men det räcker förstås inte. Vi måste fortsätta att utveckla lagstiftningen,
och jag har på mitt bord inte mindre än fyra lagförslag som en ny regering
kan gå vidare med.

Det är för det första deltagandebrottet, där vi kriminaliserar allt deltagande i
och samröre med en terroristorganisation. Med det följer också utökade
möjligheter till hemliga tvångsmedel, till exempel hemlig avlyssning, så att vi
lättare kan upptäcka och kartlägga terrornätverk.

Det är för det andra en möjlighet för brottsbekämpande myndigheter att få
del av signalspaningsinformation, även om man öppnat en förundersökning i
ett ärende. Det hänger ihop med deltagandebrottet, eftersom det kommer att
innebära att Säpo kommer att öppna betydligt fler förundersökningar.

Och med nuvarande ordning skulle det innebära att Säpo i så fall inte längre
kan få del av FRA-information, och det skulle vara mycket farligt. Så dessa
två lagstiftningar måste synkas, och träda i kraft samtidigt.

Det är för det tredje lagstiftningen om hemlig dataavläsning, som ökar våra
möjligheter att avlyssna krypterad kommunikation, som ju terrornätverk
ägnar sig åt.

Och det är för det fjärde en ny datalagringslagstiftning, som återigen skulle
tvinga telekommunikationsföretagen att lagra uppgifter om till exempel vem
som ringt till vem vid vilket tillfälle, och var de då befann sig – och tvinga
dem att hjälpa polisen med sådan information.



Och detta är viktigt inte bara när det gäller terrorism, utan i så gott som all
brottsbekämpning när det gäller grova brott. Det lagförslaget underlättar
också IP-spårning, så att vi lättare kan klara upp till exempel
barnpornografibrott.

Så här ligger dessa lagförslag på rad. Vi är i slutskedet av beredningarna, och
jag ser framför mig att en ny regering kan gå till riksdagen med dem under
våren.

*  *  *

Så, mina damer och herrar. Vi är mitt uppe i en snabb utveckling av både den
civila beredskapen och rättsväsendet, för att möta de hot och de utmaningar
som tornar upp sig. Nu gäller det att med kraft driva detta arbete vidare
under kommande år.

Tack.



Tal från Morgan Johansson

Tal av Morgan Johansson på
Centrum mot våldsbejakande
extremism
Publicerad 28 november 2018

Center mot våldsbejakande extremisms seminarium på
Stockholm Waterfront Congress Center, 27 november
2018 Det talade ordet gäller.
Tack för möjligheten att vara här!

Tack för att ni bjöd in mig! Jag blir ju inte inbjuden till så många ställen
nuförtiden…

Och när jag väl blir det, så är det stående rådet att vi ska hålla en låg profil.
Och det är ju inte så lätt för en politiker…

Nu hoppas jag ju att vi snart ska komma ur den här limbosituationen när det
gäller regeringsfrågan. Dessutom så finns det ju en stor partipolitisk
uppslutning kring detta arbete, så jag vågar mig nog på att säga några ord
även om vi är en övergångsregering.

Först ett stort tack till Brottsförebyggande Rådet och dess GD Erik
Wennerström. Inte bara för att ni är med och ordnar den här konferensen.
Utan framför allt för att ni tar er an den här uppgiften.

Uppdraget att förebygga våldsbejakande extremism innebär ju en stor
utvidgning av er verksamhet. Men ni tar er an den med stor kraft och
seriositet, det har vi redan sett tydligt.

Och sedan ett tack till själva centret, med dess chef Jonas Trolle i spetsen.
Centret har ju funnits sedan 1 januari, men du har bara hunnit jobba drygt 10
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veckor nu. Men verksamheten verkar utvecklas väldigt väl, och de
föredragningar som jag hört hittills bådar väldigt gott. Det ska bli mycket
intressant att följa centrets utveckling framöver, när ni växer ytterligare. Ni
har satt igång ett bra arbete, fortsätt nu att upprätthålla takten och ta
ledarskapet i de här frågorna – det har ni regeringens mandat och fulla stöd
för. Tack för ett bra jobb såhär långt!

Skapandet av Centrum mot våldsbejakande extremism innebar ju två stora
förändringar.

Den ena var att det som tidigare var en tillfällig verksamhet som bedrevs i
kommittéform, med en samordnare, istället blev en permanent verksamhet
på BRÅ, med egen chef och med större budget.

Den andra förändringen var att uppdraget förändrades genom att
perspektivet försköts. Från att ha varit en del av det demokratifrämjande
arbetet på Kulturdepartementet, så övergick det här arbetet till
Justitiedepartementet, och fick ett tydligt kriminalpolitiskt fokus.

För mig är detta en självklarhet. Om man är våldsbejakande, så är man
antingen kriminell, eller också på väg att bli kriminell.

Då är det den utgångspunkten vi ska ha. Att förebygga våldsbejakande
extremism handlar i grunden om att förebygga brott – oavsett vilka politiska
eller religiösa förtecken det kan finnas.

Och det understryks ju ytterligare av det faktum att det kan finnas nära
kopplingar mellan extremistgrupper och ordinär organiserad brottslighet. Det
vet ju du Jonas mer om än de flesta av oss, eftersom du ju jobbat med att
bekämpa organiserad brottslighet inom polisen i många år.

När det gäller ert arbetssätt och hur ni ska jobba framöver så ska inte
regering och riksdag detaljstyra sådant. Jag har stor respekt för er
professionalitet. Det är ni som bäst kan utforma strategier för hur man möter
dessa extrema miljöer, och hur man jobbar med människor för att få dem att
lämna. Och det behövs ju olika arbetssätt beroende på om det är höger,
vänster eller religiös extremism.

Det är ni proffs på. Men jag vill ändå skicka med några ord på vägen. Jag ska
säga tre saker.

Det första är att jag tror att hela samhället måste bli mycket bättre på att
upptäcka extremistiska tendenser, och på att känna igen tecken och signaler



när individer är på väg att radikaliseras, eller kanske redan har blivit det.

Här tror jag att det finns ett stort behov av att utveckla kunskap, och att höja
medvetenheten i rättsväsendet, i socialtjänsten, i skolan, i psykiatrin och i
många fler sammanhang. Sånt kommer inte alltid fram av sig själv.

Vi vet alla vem John Ausonius är, lasermannen från 90-talet, och hans
rasistiska motiv. Och vi vet vad som drev Breivik – ett hat mot muslimer,
men också mot arbetarrörelsen som tog sig uttryck i bombdådet mot
regeringskansliet och sedan dödandet av 69 socialdemokratiska ungdomar på
Utøya.

Och vi vet vad som drev Akilov – ett religiöst motiverat hat mot västvärlden,
som kostade 5 människor livet på Drottninggatan.

Jag kom att tänka på det när jag läste Mattias Gardells bok om Peter Mangs,
mannen som kallades för serieskytten och som gick runt i Malmö under ett
antal år och sköt mot slumpmässigt utvalda invandrare.

Men Peter Mangs, som under några år gick runt och sköt mot människor i
Malmö och nu sitter i fängelse på livstid – han beskrevs länge som en slags
udda kuf med oklart motiv.

Men så var det ju inte. Peter Mangs var en tvättäkta nazist, som
radikaliserats på nätet och efter en vistelse i USA där han var i kontakt med
vit makt-miljön. Det är fortfarande inte allmänt känt, delvis för att han själv
inte pratat om det förrän nu, men också för att det inte lyftes fram vid
rättegången.

Samma sak när det gäller Anton Lundin Pettersson, som dödade tre personer
med svärd i Trollhättan 2015. Också det av allt att döma med klara rasistiska
motiv, men inte heller det tror jag är allmänt känt. Men också i hans fall
rörde det sig om det en radikalisering på nätet.

Vi vet att radikaliseringsprocesser kan gå oerhört fort. Och för att kunna få
stopp på det, så måste man upptäcka det. Vi måste lära oss att känna igen
signalerna – och i vissa fall är det lättare än annars. Alla vet vem Hitler var
eller hur hakkorset ser ut. Den som går omkring med ett hakkors eller talar
väl om Hitler, den vet vi är nazist.

Men det är inte alla tecken från vit-makt-miljön som är så tydliga. Det är
många symboler som inte alls är allmänt kända, utan bara fungerar som ett
kodspråk för de invigda.



Och det blir ännu svårare i den religiösa extrema miljön. Känner vi igen de
islamistiska symbolerna? Och kan vi namnen på de religiösa extrema
ledarna? Nej, det är inte alls säkert. Och här har vi dessutom en språkbarriär
som ligger hinder i vägen.

Här har vi en stor uppgift. Att vi i det offentliga Sverige lär oss att känna igen
tecknen, så att vi i tid kan upptäcka individer och grupper i de extrema
miljöerna.

För det andra så måste man ju då också veta vad man ska göra. Om man vill
få människor att inte ansluta sig till extrema rörelser, eller om man vill få
dem att lämna - vilka metoder fungerar då, och vilka fungerar inte? Här
måste det erbjudas ett konkret stöd för dem som jobbar i t ex socialtjänsten, i
skolan, i fritidsverksamheten, i sjukvården och psykiatrin, i kriminalvården.

Nu bygger ju centret upp en sådan verksamhet, och det är mycket
efterlängtat. Det handlar inte om att ta över en kommuns ansvarsuppgifter
när det t ex gäller myndighetsutövning, men det handlar om att ge råd och
stöd för hur man ska möta olika situationer.

Då kommer närheten till BRÅ:s forskningsmiljöer väl till pass. Forskning och
metodutveckling som inte ska utmynna i en massa sociologiseminarier, utan i
konkret och handfast rådgivning och påverkansarbete.

Så. Vi måste lära oss mer om hur man upptäcker radikalisering. Och vi måste
veta vad man ska göra för att möta den.

Det tredje jag vill säga är att vi parallellt med detta måste öka trycket på de
våldsbejakande grupperna genom förstärkt brottsbekämpning och starkare
lagstiftning. Det ska vara jobbigt att vara en del av den våldsbejakande
högerextrema, vänsterextrema eller religiöst extrema miljön.

Här har vi redan gjort mycket. Ofta är det rena självklarheter som vi rättat
till. Ta bara detta: när vi tillträdde för några år sedan så var det tillåtet att åka
utomlands för att utbilda sig till terrorist! Det var inte kriminaliserat.

Det var förbjudet att utbilda någon annan för att begå terrorbrott. Men det
var inte förbjudet att ta emot sådan utbildning…

Och ville man åka ner till Syrien för att gå med i IS och träna sig som
terrorist, ja då var det i praktiken fritt fram.

Det är det inte längre. Nu finns det ett särskilt resebrott. Och nu är det



förbjudet att ta emot terroristutbildning, ja t o m självstudier är
kriminaliserat. Och all finansiering är också kriminaliserat.

Nödvändiga och självklara reformer, kan man tycka.

Eller ta signalspaningen. För några år sedan hade inte Säpo och Polisen rätt
att inrikta FRA:s signalspaning, för att få information om utländska
terrornätverk. Det har man nu, och det gör att vi kan kartlägga nätverk som
kan ha kopplingar till Sverige och på det sättet förebygga terrordåd.

Också det helt nödvändigt.

Och om vi får förnyat förtroende i regeringsställning, så kommer vi att gå
vidare med att utveckla metoderna för att öka lagföringen och effektivisera
brottsbekämpningen.  

Vi ska kriminalisera och straffbelägga allt deltagande i och samröre med
en terroristorganisation. Det innebär att vi kommer att kunna lagföra fler
som rör sig dessa kretsar.
Vi ska göra det möjligt att hämta in underrättelser från signalspaningen
även efter det att man öppnat en förundersökning. Det här kan vara
avgörande för att t ex kunna förhindra ett konkret terrorattentat.
Vi ska klara ut datalagringsfrågan, så att det åter blir en skyldighet för
mobilföretagen att samarbeta med polisen för att bl a klara upp och
förhindra terrorbrott. Det handlar t ex om att kunna ta reda på vem som
ringt till vem vid vilket tillfälle och var man då befunnit sig – också det
ibland helt avgörande information.
Vi ska införa ett nytt hemligt tvångsmedel, hemlig dataavläsning, så att
vi kan avlyssna misstänkta i kanaler och på plattformar där det idag inte
går.

Ju mer information som Polisen och Säpo kan skaffa sig om dessa
terrornätverk, desto mer information kommer det då också att finnas att dela
med sig av till dem som jobbar med att förebygga terrorism. Men det måste
alltid vara på Polisens och Säpos villkor, eftersom man måste skydda sina
källor och metoder.

Informationsutbytet mellan Säpo och Migrationsverket för att upptäcka
eventuella riskindivider i flyktingströmmarna har redan förbättrats avsevärt.
Och en utredning har lagt förslag om hur informationsutbytet mellan polisen
och socialtjänsten vid samverkan mot terrorism kan förbättras.



Dessutom ser vi över lagen om särskild utlänningskontroll, LSU, som är den
lag vi använder för att kunna ha kontroll på de utländska medborgare som
kan utgöra säkerhetshot, men som vi av olika skäl inte kan utvisa ur riket.
Också den lagen behöver stärkas.

Jag har också nyligen öppnat upp för att kunna förbjuda organisationer som
förföljer folkgrupper av t ex rasistiska eller antisemitiska skäl. Sådana
möjligheter finns i många andra länder, bl a Finland där man nyligen
förbjudit NMR. Vi arbetar nu med ett utredningsdirektiv också i den frågan.

Så det händer en hel del också på lagstiftningsområdet, som ni hör. Men det
måste naturligtvis gå hand i hand med fortsatta satsningar på rättsväsendet.
Polisen och Säkerhetspolisen har nu mer pengar att röra sig med än någonsin
tidigare, vi har fördubblat polisutbildningen och antalet poliser ökar nu.

Om vi får förnyat förtroende så kommer vi att fortsätta på den inslagna
vägen. Jag är väl medveten om att också övriga rättsväsendet är i behov av
ökade resurser. Det får vi återkomma till när vi har en ny regering på plats.
Men jag vågar nog lova att oavsett vem som kommer att leda landet under de
kommande åren, så är detta en fråga som kommer att vara högprioriterad.

Temat för denna konferens är ju ”Samling mot våldsbejakande extremism”,
och jag hoppas att den kan utgöra en nystart för detta viktiga arbete.

Det finns mycket oroande rörelser där ute, med olika politiska och religiösa
förtecken, som i värsta fall kan slå ut i mycket allvarlig brottslighet, det vet
vi. Men vi vet också att vi kan motverka det, bekämpa det, förebygga det.
Men bara om vi arbetar tillsammans. Och det ska vi göra.

Tack.



Tal från Morgan Johansson

Tal av Morgan Johansson på
brandkonferensen
Publicerad 29 maj 2018

Göteborg, 23 maj 2018 Det talade ordet gäller.
Tack, roligt att vara här i Göteborg! Varje gång man kommer hit, särskilt
såhär på våren, så påminns man om varför västkusten betraktas som Sveriges
framsida!

Å andra sidan har jag som skåning alltid haft svårt med det, för om det här är
Sveriges framsida, vad är då Skåne? Undersidan?

Hur som helst, det är alltid roligt att komma hit, även om det blir ett kort
besök. Det här är ju inte bara platsen för er konferens. Göteborg är ju också
platsen för en av de värsta brandkatastroferna i Sveriges historia.

Och den inträffade bara drygt 2 kilometer härifrån. På Herkulesgatan 1 på
Backaplan.

Det var en sen kväll i oktober 1998, nästan exakt 20 år sedan. 375 ungdomar
befann sig i lokalen, i åldrarna 12 till 25 år. Det var diskotek, de dansade och
hade roligt. Det var trångt – lokalen var anpassad för 150, och det var alltså
375.

Och det kanske var ett av skälen till att en grupp ungdomar nekades inträde
på festen. Det var de nog inte ensamma om.

Men just den här gruppen, 4 stycken, kom tillbaka för att hämnas. Och det
gjorde de genom att sätta eld på möbler som de staplat utanför lokalens
nödutgång.

Det blev snabbt ett brinnande inferno, som åtminstone jag knappt kan
föreställa mig. Ni kan det säkert, med den erfarenhet ni har.
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Larmet inkom 23.42. Drygt sju minuter senare var den första styrkan från
räddningstjänsten på plats. Det var snabbt, men det räckte inte.
Brandförloppet var ännu snabbare, och hundratals ungdomar trängdes i
panik när de försökte fly ut.

Många fick hjälp av brandmän och rökdykare. Men det var inte alla som
klarade det.

63 barn och ungdomar blev kvar och omkom. Över 200 skadades.

Det som skulle bli den stora och roliga festen på Backaplan slutade i den
största brandkatastrofen i modern tid.

Det går aldrig att glömma. Diskoteksbranden har satt djupa spår i Sverige, i
den här staden och i alla de människor som drabbades.

Och den påminner oss igen, såhär 20 år efteråt, om hur skört livet är, om hur
små marginalerna kan vara, om hur viktigt det är att alltid planera för
säkerhet – men inte minst om hur ni tillsammans med era kollegor utgör en
grundbult för trygghet och säkerhet i vårt samhälle.

Till vardags och vid kriser. På varje enskild uttryckning som ni genomför.

När vi andra gör allt för att försöka fly en olycksplats eller en brand, så går ni
åt andra hållet, mot faran, för att se om det finns några liv att rädda.

Ert arbete är bokstavligt talat livsavgörande. Och vår uppgift, som
beslutsfattare, är att se till att era förutsättningar att utföra det arbetet
förbättras. Och det är vi fast beslutna att göra.

* * *

De flesta utryckningar startar med ett larm – ofta via Sveriges i särklass
viktigaste telefonnummer: 112.

Med de miljontals larmsamtal som kommer in kan SOS Alarms arbete
innebära skillnaden mellan liv och död.

För vården är 112 starten på en vårdkedja.

För brandkåren är det en start på en räddningsinsats.

För polisen är det starten på en utryckning.



Samhällets alarmeringstjänst är ett offentligt åtagande som i alla lägen måste
fungera.

Vi ska ha en väl samordnad och sammanhållen alarmeringsverksamhet där
nödställdas behov alltid är i fokus. Och den måste fungera på ett likvärdigt
sätt i hela landet, oavsett vilket landsting du bor i. Och så är det ju inte idag.

Det är bakgrunden till att regeringen tillsatte en utredning om hur
larmtjänsten ska fungera i framtiden. Vilken organisation den ska ha, hur
uppdraget ska se ut, hur vi kan säkerställa att det som måste fungera i akuta
situationer också gör det.

Erna Zelmin-Ekenhem har varit utredare, och för en tid sedan lämnade hon
sina förslag. Ni kommer att höra mer om förslaget i Ernas presentation.

Det är ett omfattande betänkande och vi går nu igenom utredningens
överväganden och förslag, men vår inriktning är just att skapa en
sammanhållen lösning för hela Sverige.

Nu har vi ett bra underlag för att kunna göra nödvändiga förändringar, och
det arbetar vi alltså med nu i Regeringskansliet.

I väntan på det så är det viktigt att SOS Alarm med oförminskad kraft
arbetar vidare med att förbättra sina svarstider och vidareutvecklar sin
verksamhet på andra sätt, bland annat i fråga om teknik. Och där finns
mycket som måste göras.

Jag besökte SOS Alarm i Stockholm för en tid sedan, och fick sitta med en
stund när larmoperatören tog emot samtal. Det är ett imponerande arbete de
gör, att i alla lägen behålla lugnet, trots att det kan vara människor i andra
änden luren som är rädda, förtvivlade och ibland arga.

Men att snabbt kunna fatta beslut om vad som ska göras, och vilka insatser
som ska sättas in, kräver stor professionalitet. Och det har de! Men SOS
Alarm måste bli ännu bättre!

SOS Alarm klarar ännu inte det krav som vi ställt upp på 8 sekunders
genomsnittlig svarstid, men man är på god väg. Vi ser att svarstiderna
sjunker.

Nu får de ännu bättre förutsättningar. I den senaste budgetpropositionen sköt
vi till ytterligare 111 miljoner kronor per år under 2018–2020 till SOS Alarm.
Det är en ökning av statens anslag med 50 procent, och ger nu SOS Alarm



möjlighet att anställa ännu fler operatörer och ytterligare utveckla sina
tekniska lösningar. Det är en viktig och nödvändig satsning för hela
samhällets trygghet som vi nu gör på SOS Alarm.

Så vi stärker SOS Alarm, men vi måste också göra ytterligare insatser för att
stärka den kommunala räddningstjänsten. Det är därför vi bett Jan-Åke
Björklund att se över den kommunala räddningstjänsten och lägga förslag om
hur den ska kunna stärkas och se ut i framtiden.

Kommunens storlek, geografiskt läge och befolkning, allt detta avgör såklart
hur räddningstjänstens förmåga ser ut. Men räddningstjänsten har en
grundläggande betydelse för människors trygghet och säkerhet och då får det
helt enkelt inte finnas allt för stora skillnader. Därför måste
räddningstjänsten bli mer likvärdig, effektiv och säker.

Det behöver alltid finnas räddningsresurser som snabbt kan agera vid olyckor
i hela landet. Därför måste räddningstjänsterna få så goda förutsättningar
som möjligt att organisera sig med hel- och deltidsanställda brandmän och
brandbefäl. Och samverkan mellan kommunala räddningstjänster måste
utvecklas och bli mer enhetlig.

Räddningstjänsten, polisen och hälso- och sjukvårdens samverkan måste
också utvecklas. Därför är det ett viktigt steg att berörda myndigheter
nyligen t ex tog fram en vägledning för sin samverkan vid pågående dödligt
våld i offentlig miljö. Så att alla vet vad man ska göra och hur vid dessa
akuta lägen. Och som ni vet har vi haft några sådana situationer på senare år.
Anton Lundin Pettersons mord och mordförsök i Trollhättan till exempel.

Nu arbetar Jan-Åke med de här frågorna, och vad jag förstår så är man inne i
slutskedet. Jag ska inte föregripa utredningen, men jag ser naturligtvis fram
emot de förslag som man kommer att lägga fram nu i sommar.

* * *

En delfråga handlar om kompetensförsörjningen. Där måste vi helt enkelt se
till att skala upp utbildningsvolymen under kommande år. De senaste åren
har MSB utbildat cirka 550 deltidsanställda brandmän årligen, samtidigt som
behovet bedöms vara cirka 850. Det framtida behovet bedöms öka till ca 1
000 per år.

Idag kan vi inte fullt ut möta de kommunala räddningstjänsternas behov. Det
gäller alla utbildningar, men framförallt utbildningen för deltidsanställda



brandmän.

Här stärker vi nu upp med mer resurser. Redan i år tillförs räddningstjänsten
och befolkningsskyddet med 34 miljoner kronor inom ramen för civilt
försvar.

Och antalet platser där vi utbildar deltidsanställda brandmän har ökat, från
två till åtta platser i landet. Men jag är övertygad om att vi måste göra ännu
mer framöver för att förbättra kompetensförsörjningen, och det är en fråga vi
lär få återkomma till.

Så långt organisatoriska frågor.

Men när ni rycker ut på uppdrag så måste ni också känna er trygga när det
gäller er egen säkerhet. Få saker upprör mig så mycket som när kriminella
angriper dem som arbetar för allas vår trygghet. Det måste ge rejäla
konsekvenser.

Jag vet att man kommer långt med förebyggande insatser. Jag har besökt
räddningstjänsten både i Malmö och Södertörn, och förstår att man arbetat
mycket aktivt för att just förebygga eventuellt våld riktat mot
utryckningspersonal. Och man har nått goda resultat, det förekommer nästan
inte alls längre, som jag förstod det, varken i Södertörn eller i Malmö.

Gott så, men jag tror ändå att statsmakterna tydligare genom straffrätten
måste markera hur allvarligt vi ser på detta. Vi bad därför riksåklagare
Anders Perklev att se över det straffrättsliga skyddet och i januari lämnade
han ett antal förslag för att stärka det straffrättsliga skyddet för
blåljuspersonal och andra samhällsnyttiga funktioner.

Utredningen föreslår bland annat att det ska införas ett nytt brott,
blåljussabotage, som straffbelägger angrepp eller annat störande av polis,
räddningstjänst eller ambulanssjukvård på ett sätt som riskerar att allvarligt
förhindra eller försena deras arbete. För grovt brott går man ända upp i
livstids fängelse i straffskalan.
Vi jobbar nu med Blåljusutredningens förslag, vi kommer att lägga fram ett
sådant för riksdagen och vi siktar på ett ikraftträdande nästa år.

* * *

Slutligen några ord om det civila försvaret. Under många år så låg det civila
försvaret för fäfot, i malpåse. Våra lager monterades ner. När det vidtogs
viktiga systemförändringar så tänkte man inte på försvarsaspekten. Ett



sådant exempel är när den gamla regeringen privatiserade
apoteksmarknaden. Då tänkte man inte på Apotekets uppdrag att lagra
läkemedel vid en krissituation. Det glömde man bort, så nu har ingen den
uppgiften.

Nu återupprättar vi det civila försvaret, och vi går igenom alla
samhällssektorer för att se hur beredskapen ser ut i händelse av krig eller
krigsfara.

Vår utgångspunkt måste vara att skapa ett modernt civilt försvar, som utgår
ifrån det Sverige, den omvärld och den problembild vi har i dag. Vår
beredskap måste kunna hantera en situation som till exempel börjar med
cyberattacker eller påverkanskampanjer men som över tid eskalerar till ett
väpnat angrepp.

Därför är det av största vikt att nära hålla samman arbetet med
krisberedskap och civilt försvar. Då kan vi steglöst intensifiera
motåtgärderna.

Vi måste utgå ifrån den struktur vi har i fredstid, men stärka den så att den
klarar också de extrema situationer som en höjd beredskap och krigsfara kan
föra med sig.

Vi har redan vidtagit en rad åtgärder. Redan 2015 gavs de
bevakningsansvariga myndigheterna i uppdrag att redovisa sin planering vid
händelse av krig. För att driva på utvecklingen fick Försvarsmakten och
MSB också i uppdrag att ta fram en grundsyn för en sammanhängande
planering för totalförsvaret.

Uppdraget har utvecklats. Nu ska Försvarsmakten och MSB också prioritera
att ge stöd till bevakningsansvariga myndigheter och prioriterade landsting
och kommuner, så att de kan stärka sin förmåga.

I år har alla bevakningsansvariga myndigheter i uppdrag att krigsplacera
personal, det är också första gången på många år.

Den senaste försvarsuppgörelsen innebär att det tillförs nya resurser för att
bygga upp och stärka det civila försvaret. Vi satte av 85 miljoner kronor
2017, men från och med i år rör sig om över 400 miljoner kronor per år,
sammanlagt 1,3 miljarder kronor 2018–20.

Det är den största ekonomiska satsningen på det civila försvaret som har
gjorts på 20 år.



Kanske har allmänheten ännu inte uppfattat den nya satsningen på det civila
försvaret, men de kommer att märka det nu.

I måndags presenterade MSB broschyren "Om krisen eller kriget kommer".
Inom kort får Sveriges hushåll, alla 4,8 miljoner, den här skriften om vilka
förberedelser de ska vidta inför kriser och i värsta fall krig.

Då, om inte förr, så kommer det att gå upp för många i Sverige att vi menar
allvar med de satsningar som vi nu gör.

Avsikten är förstås inte att skrämma upp folk, utan att få folk att tänka till
om hur de skulle klara sig i vardagen om t ex elektricitet och vatten
försvinner. Och det kan ju hända av många olika orsaker, det behöver inte
vara krig. Det kan vara ett terrorattentat, eller en cyberattack från någon
hackergrupp. Hoten och riskerna ser ju olika ut, och vårt moderna samhälle
är mycket mer sårbart än tidigare generationers. Vad gör vi när
mobiltelefonen laddat ur?

Det där måste vi i ökad utsträckning tänka på och förbereda oss för. Det är
det som är syftet med broschyren, och jag tror att den kommer att tas väl
emot av de flesta när den landar i brevlådorna under nästa vecka.

Så, det är alltså mycket som händer på det här området just nu. Vi är i ett
formativt skede, där vi försöker hitta de rätta lösningarna. Men jag kan
försäkra er om att detta har regeringens högsta prioritet och uppmärksamhet.

Tack!



Tal från Morgan Johansson

Anförande av Morgan Johansson
på Brottsförebyggande rådets
konferens Råd för framtiden
Publicerad 25 april 2018

Örebro den 20 april 2018. Det talade ordet gäller.
Mina damer och herrar,

Tack för möjligheten att vara här, på den här konferensen som väl återigen
slår deltagarrekord! Ni är alltså nästan 600 på plats, och det är väl ett bra
tecken på att det brottsförebyggande arbetet nu fått ny energi och prioriteras
allt högre!

Det har alltså inte gått mer än ett år sedan vi träffades i Malmö, och så
mycket har hunnit hända. Då presenterade vi det nya nationella
brottsförebyggande programmet, det första på 20 år, Tillsammans mot Brott,
för att förnya arbetet, ge ny energi, öka det nationella stödet och visa vilken
prioritet vi ger åt det förebyggande arbetet.

Nu har vi alla länsstyrelsesamordnarna på plats, och deras arbete är enormt
viktigt för att föra samman de viktigaste aktörerna och se till att arbetet
bedrivs på ett kunskapsbaserat sätt.

Våra övergripande mål är alltid att minska brottsligheten och öka tryggheten.
För att åstadkomma det så behövs ett starkt lokalt brottsförebyggande
arbete. Och ett sådant arbete bygger alltid på två huvudaktörer: polisen och
kommunen. Det är grundpelarna i allt brottsförebyggande arbete, och båda
två måste vara starka.

Polisen har haft ett par ganska besvärliga år. Under 2,5 år så genomfördes
den stora omorganiseringen, den största organisationsförändringen i svensk
polis sedan förstatligandet 1965.

https://www.regeringen.se/


Den är vi nu igenom, och jag vågar påstå att vi nu får en mer slagkraftig,
flexibel och modern polisorganisation än tidigare. Tidigare hade vi 21
myndigheter. Nu har vi en. Tidigare hade vi olika rutiner, olika
administrativa system, olika sätt att mäta och följa upp. Nu ensar vi upp det.
Tidigare var det mycket svårt att dra samman resurser på ett ställe, och
kraftsamla till exempel mot gängkriminalitet. Nu kan vi det. I den tidigare
organisationen så var rikspolischefen egentligen bara chef till namnet, på
pappret. Nu kan han och övriga ledningen styra på riktigt.

Och nu ser vi också hur polisen levererar. Före och under omorganiseringen
så hade vi 7 år i rad av fallande polisresultat. Men förra året så var det första
gången sedan 2009 som polisen ökade antalet redovisade utredningar till
åklagarna. Och det märks: nu har vi 98 procents beläggning på häktena, och
vi får bygga ut antalet häktesplatser i år med 250 för att klara behovet. Och
domstolarna vittnar nu också om att polisen levererar mer ärenden.

Vi ser det till exempel i hur man jobbar i Malmö mot den organiserade
brottsligheten, hur skjutningarna gått ner i Göteborg, hur Maxinsatsen i
Stockholm mot de grovt kriminella ger resultat.

Så: polisen utreder nu fler brott, och fångar helt enkelt fler bovar!

Och polisen kommer att få ännu bättre förutsättningar framöver. I år startade
den stora ekonomiska satsningen på polisen, den största på 20 år. Och från
och med i år så ökar antalet poliser igen, bland annat till följd av att vi
fördubblat antalet som utbildas till polis – från 600-700 per år, till 1 300.
Förra veckan gick 461 polisstudenter ut på sin aspiranttjänstgöring, om ett
halvår kommer över 600 till. Och nästa år alltså 1 300, den största kullen på
nästan 10 år. Och vi fullföljer utbildningssatsningen med nya
polisutbildningsorter i Malmö och Västsverige.

Och det är bara poliserna. Men vi ökar ju också antalet civilanställda. De ska
också bli fler. Det kan vara it-tekniker, ekonomer, administrativ personal.
För så är det ju med modernt polisarbete – det utförs ofta av slagkraftiga
team med både polisiär och civil kompetens. Till 2024 ska polisen växa med
10 000 anställda, det är en ökning med 30 procent.

Jag börjar med att säga detta för att klargöra att vi är fast beslutna att göra de
investeringar som behövs för att stärka svensk polis. Det är ett viktigt besked
till alla er i publiken som arbetar inom polisen, men också till alla er som
jobbar med brottsförebyggande frågor i kommunerna, eller som företräder
civilsamhällesorganisationer eller näringslivet. Ju starkare polis, desto mer



kan man arbeta också med att förebygga brott.

Och det för mig in på det jag brukar kalla för den konstruerade konflikten
som ofta framkommer i den kriminalpolitiska debatten. Ska vi förebygga
eller bekämpa brott?

Den politiska vänstern har ofta talat om vikten av att förebygga brott. Och
då lyfter man ofta de sociala frågorna: att man för en politik som ökar
jämlikheten, som bekämpar arbetslösheten, som minskar klyftorna, och man
pläderar för satsningar på välfärd, skola, kultur, fritidsverksamhet och idrott.

Den politiska högern har istället lyft fram att brotten måste bekämpas med
fler poliser och straffsatser.

Så har den politiska debatten gått.

Men det är ju en konstruerad konflikt, för sanningen är ju att vi måste göra
båda delar. Det finns ju ingen motsättning. Tvärtom.

För vi vet ju att om vi bara gör det ena, så kommer vi inte att lyckas.

Om vi bara satsar på att bekämpa brotten, höjer straffen, och låser in de
kriminella – men inte går på grundorsakerna till kriminaliteten – då kommer
vi inte att kunna strypa nyrekryteringen till gängen. Då kommer det att
ständigt skolas in nya generationer av ungdomar in i gängen. Då blir det ett
evighetsarbete, där man får knuffa stenen upp för branten om och om igen.

Men om vi å andra sidan bara försöker jobba förebyggande – med tidiga
insatser mot barn och unga, med starkare socialtjänst, med bättre
fritidsaktiviteter – men inte griper de mest brottsaktiva individerna, då
kommer vi heller inte att lyckas. För då kommer dessa individer bara att vara
kvar i miljön och störa ut allt förebyggande arbete, och dessutom vara
förebilder för dem som rekryteras till gängen.

Så du måste göra båda saker.

Och det vet de som jobbar på fältet. När man pratar med poliser i de utsatta
områdena så säger de ofta tre saker:

Vi behöver bli fler.
Vi behöver bättre verktyg – det kan vara högre straffsatser, det kan vara
kameraövervakning, det kan vara avlyssningsmöjligheter.
Men, säger de också: tänk på att det handlar inte bara om oss. Om till



exempel gängkriminalitet i utsatta områden ska motverkas, då måste
skolan fungera, fritidsverksamheten måste fungera, det måste finnas en
bra idrottsverksamhet, och det måste finnas en stark socialtjänst att
samverka med. Och det måste finnas arbetstillfällen för ungdomarna, så
de har något annat att se fram emot än ett liv i kriminalitet.

Man är väldigt medveten om att det är en helhet. Att allt hänger ihop. Ska vi
minska brottsligheten och öka tryggheten så måste vi ha en stark
välfärdspolitik, samtidigt som vi jagar och burar in bovarna.

Det är bara kombinationen av en generell välfärdspolitik och ett starkt
rättsväsende som kan göra skillnad på riktigt. Därför säger vi alltid att vi ska
bekämpa brotten och vi ska bekämpa brottens orsaker.

Nu har jag pratat en del om social brottsprevention, och då speciellt om
gängkriminalitet i de utsatta områdena. Men vi vet ju alla att
brottsförebyggande arbete är mycket större än så. Och det beror ju på att
brottsligheten ser olika ut.

I vissa kommuner så är det skjutningar och öppen narkotikaförsäljning som
är de stora problemen. I andra kommuner så kan det vara inbrottsräder som
utförs av internationella stöldligor, eller buskörningar och andra trafikbrott,
eller dieselstölder och stölder av båtmotorer eller jordbruksmaskiner som
folk oroar sig för. På andra håll så kan det vara ungdomsfylleri i samband
med skolavslutningarna som upplevs som ett stort problem.

Problembilden kan se helt olika ut, men det gemensamma för alla brott är att
det alltid finns minst en förebyggande metod för att komma till rätta med det.

Det kan vara social prevention: till exempel att förhindra att barn växer upp i
kriminella familjer, att satsa på sommarjobb för ungdomar som står långt från
arbetsmarknaden, att se till att det finns en bra fritidsverksamhet för barn
och unga. Att vi nu har den lägsta ungdomsarbetslösheten på 15 år gör
naturligtvis det arbetet lättare.

Vi klarar nu 90-dagarsgarantin, det vill säga alla arbetslösa ungdomar får
numera inom 90 dagar ett erbjudande om antingen jobb, praktik eller
utbildning. Det är enormt viktigt för ungdomars möjlighet att försörja sig –
men det är också en av de absolut viktigaste brottsförebyggande åtgärderna
man kan tänka sig.

En särskild form av kriminalitet är ju den som är knuten till våldsbejakande



extremism. Och då talar vi om alla tre miljöerna – den islamistiska, den
högerextrema och den vänsterextrema. Det har ju kommunerna och polisen
jobbat med under ett antal år, men nu tar vi ytterligare steg framåt. Från 1
januari finns det ett nationellt center mot våldsbejakande extremism på
Brottsförebyggande Rådet, och det byggs ut successivt.

Det handlar om kunskap och forskningsutveckling, men det handlar också
om konkret stöd och vägledning till kommuner där de här problemen finns.
Vi vet alla vad som hände den 7 april på Drottninggatan i Stockholm förra
året, och vi måste göra allt vi kan för att det inte ska hända igen.

Där har vi vidtagit straffrättsliga åtgärder mot terrorresorna, mot
terrorfinansiering och mot terroristutbildning, och vi kommer att göra mer i
den delen. Men vi måste också vidta mer konkreta förebyggande åtgärder
mot de extrema miljöerna.

Och det kan ju också vara situationell prevention, det vill säga att försvåra
brott. Det kan vara att sätta upp övervakningskameror på brottsutsatta
platser – det har vi ju satsat stor på på senare år. Nu sitter det uppe fler
övervakningskameror än någonsin tidigare – till exempel Husby, Rinkeby,
Tensta, Hjällbo, Bergsjön, Rosengård, Sevedsplan. I går gick vi till riksdagen
med ett lagförslag som ytterligare ökar möjligheten att sätta upp kameror.
Det stör ut öppen narkotikaförsäljning, och ökar möjligheten att klara upp
brott.

Och snart har vi kroppsburna kameror på alla polisuniformer för poliser i
yttre tjänst. Det ökar också uppklarningsmöjligheterna, och avskräcker
samtidigt den som tänker ge sig på en polis.

När det gäller internationella stöldligor så kan det till exempel handla om att
förhindra utförsel av stöldgods från Sverige, där vi också arbetar med
åtgärder.

Men det kan också vara informationskampanjer mot allmänheten när det
gäller vikten av larm och lås, och grannsamverkan för att hålla koll på
varandras hus, DNA-märkning av ens prylar. Eller att jobba med belysning
på platser där människor känner sig otrygga, eller varför inte ta in
brottsförebyggande aspekter redan från början – när man planerar ett nytt
bostadsområde, eller en skola? Det är också exempel på situationell
brottsprevention, och här finns det mycket att göra.

Det gemensamma är att allt måste utgå ifrån en lokal problembild, och det



bygger ju också den nya polisorganisationen på. Ja, det är nu en enda
myndighet. Men det innebär inte att man ska tappa det lokala perspektivet,
tvärtom. Det är därför vi jobbat med samverkansavtal och medborgarlöften,
som numera finns i nästan alla kommuner.

Det fanns ju en risk för att polisens omorganisation skulle leda till att man
tappade det lokala samarbetet, men min allmänna bild är ändå den att de
farhågorna inte slagit in. Tvärtom vittnar många kommunföreträdare om att
man nu har bättre kontakt med polisen än tidigare.

Jag började med att just peka ut den viktiga axeln polis-kommun i det
brottsförebyggande arbetet. Och så är det, det är de bärande pelarna. Men
jag har också hela tiden lyft fram vikten av att ta in två andra viktiga aktörer:
civilsamhället och näringslivet.

I civilsamhället har vi till exempel idrotten, kulturen, föreningslivet,
föräldraengagemang, nattvandring och många andra frivilliginsatser som kan
vara enormt viktiga för att minska brottsligheten och öka tryggheten.

I näringslivet kan det handla om till exempel fastighetsägare,
handelsföreningar, restauranger och krogar och enskilda butiker som kan
göra mycket för att förebygga brott. Se bara på de BID-samarbeten som
utvecklats på senare år.

Förebyggande arbete kan göras i alla kommuner – stora som små, stad som
landsbygd, oavsett problembild, oavsett politiskt styre. Det finns massor av
kunskaper på Brå, på länsstyrelserna och i övriga kommunsverige som man
kan ta del av och inspireras av.

Ni har en stor och viktig uppgift. Att utsättas för brott är något av det som
oroar medborgarna allra mest. Vi har en skyldighet att göra vad vi kan för att
minska brottsligheten och öka tryggheten.

Och det kan vi göra, om vi samarbetar på ett bra sätt, lär av varandra, sätter
av tillräckligt med resurser. Den här konferensen kan bidra till det, och jag
hoppas att den varit framgångsrik!



Tal från Morgan Johansson

Tal av Morgan Johansson på Folk
och Försvar
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Folk och försvars rikskonferens, Sälen, 16 januari 2018.
Det talade ordet gäller.
Mina damer och herrar,

När man ska beskriva den säkerhetspolitiska utvecklingen de senaste
decennierna så är det särskilt två händelser som mer än några andra
markerar historiens hållpunkter.

Den ena är förstås murens fall 1989. Då var jag 19 år, uppväxt med
supermakternas kapprustning, kärnvapenhot och kallt krig.

1989 och åren därefter förändrades allt detta. Sovjetunionens kollaps och de
central- och östeuropeiska staternas frigörelse från kommunismen och
inträde i den demokratiska sfären var den stora politiska händelsen min
ungdom. Vi var många som vallfärdade till Berlin för att knacka loss en bit
av den mur som då fortfarande stod där som ett monument över ett vrickat
system och en absurd uppdelning av Europa. Själv var jag där sommaren
1990, för att man ville vara på plats och känna historiens vingslag.

Efter några år av oro – inte minst i det sönderfallande Sovjetunionen och så
naturligtvis det vedervärdiga kriget i det forna Jugoslavien – så etablerades
trots allt en ny stabilitet, baserad på ett växande och framgångsrikt EU.
Under det svenska ordförandeskapet i EU år 2001 banades väg för EU-
inträde för många av de central- och östeuropeiska staterna.

Så vid millennieskiftet så var det mycket som såg ljust ut, både i Sverige och
internationellt. Men det skulle förändras snabbt. 2001 var året för det
framgångsrika svenska ordförandeskapet i EU. Men det var också året för
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vår generations andra stora säkerhetspolitiska händelse. Och då talar jag
förstås om Al Qaidas terrorattack mot World Trade Center och flera andra
mål i USA den elfte september 2001.

Jag satt då i riksdagen, men jobbade av och till i Regeringskansliet och jag
minns mycket väl vad Göran Persson sa vid detta tillfälle: efter detta blir
världen aldrig sig lik.

I dag står vi här, drygt 15 år senare. Efter ett Afghanistankrig och två
Irakkrig, efter en arabisk vår och ett pågående krig i Syrien – bara det
beskrivet som den största humanitära katastrofen i vår tid. Vi har krig i
Ukraina, en pågående flyktingkris i Afrika och Mellanöstern, ett totalt låst
läge mellan Israel och Palestina, ett allt mer oberäkneligt Ryssland, växande
spänningar på Koreahalvön och en amerikansk president som höjt tonläget
på ett sätt som ingen annan gjort före honom.

Och vi står här efter ett stort antal terroristattentat i europeiska länder
utförda av islamistiska extremister, de flesta fall. Men låt oss heller inte
glömma att det värsta terrorattentatet i Norden under efterkrigstiden utfördes
av en norsk nazist, med socialdemokratin som mål. Terrorhotet kan se olika
ut.

Det är bara att konstatera att det enade, trygga, säkra och välmående Europa
som vi drömde om i vår ungdom är långt borta.

Sverige är ett land som alltid strävar efter fred och avspänning. Men det
innebär inte att vi släpper ner garden när instabiliteten ökar. Tvärtom. När vi
ser en ökad osäkerhet i vår omvärld och nya hot, då höjer vi vår beredskap
och rustar Sverige för trygghet.

Ni har hört statsministern och försvarsministern tala om de generella
riktlinjerna och utvecklingen av totalförsvaret med fokus på det militära
försvaret. Mina delar av detta handlar framför allt om mitt ansvar för
terroristbekämpningen, och om mitt ansvar för det civila försvaret och alla
dess aspekter.

Jag ska börja med att säga några ord om terrorismen. Och det måste börja
med attacken på Drottninggatan den 7 april. Jag tror att vi kan lära oss
mycket om vad som hände den dagen. Det här är ju föremål för analyser och
utvärderingar. Men två saker tycker jag att man vågar säga redan nu.

Det första är hur viktigt det är att ha övat för krissituationer. Polisen,



räddningstjänsten, sjukvården var snabbt på plats, och löste sina uppgifter av
allt att döma på ett mycket professionellt sätt. Sambandet och samarbetet
verkar ha fungerat väl. Mitt i detta kaos så kunde det offentliga Sverige
skapa någon form av ordning och struktur, och dessutom lyckades man
också gripa gärningsmannen mycket snabbt – tack vare allmänheten,
övervakningskamerorna och ett mycket bra polisarbete.

Jag och socialministern besökte häromdagen Karolinska sjukhuset, där de
flesta av de skadade togs om hand 7 april. Vi möttes av kunnig, engagerad
och professionell vårdpersonal, som berättade om hur de agerat den dagen.
Imponerande i sig, men de kunde också vittna om att samarbetet med polisen
fungerat väl – t.ex. så tog det inte lång tid innan polis med
förstärkningsvapen var på plats för att skydda sjukhuset mot eventuella
uppföljande terrorattacker.

Det andra är att när Sverige drabbades av ett terrordåd reagerade inte
befolkningen med misstro eller egoism. Istället visade man värme och
medmänsklighet. När människor inte kunde ta sig hem så fylldes sociala
medier med meddelanden av typen: "Kom hem till mig så bjuder jag på
pizza". Eller "Jag har en bäddsoffa om någon behöver sova över." Eller "Jag
kan skjutsa dig hem."

När Sverige attackerades den 7 april så svarade Sveriges folk med att visa att
solidaritet och sammanhållning alltid är starkare än terrorism. Och en sådan
befolkning kan man egentligen aldrig kuva.

Grunden för det fortsatta arbetet mot terrorism är regeringens nationella
strategi mot terrorism och de två blocköverskridande överenskommelser mot
terrorism som regeringen och de borgerliga partierna slutit. Tillsammans har
vi kommit överens om 29 punkter för att förebygga, förhindra och försvåra
terrorism. Det är en styrka för Sverige att sådana här breda uppgörelser kan
göras.

För bara några veckor sedan så skärptes straffen för grovt vapenbrott och
grovt brott mot tillståndsplikten för explosiva varor. Det innebär att den som
misstänks för dessa brott i princip alltid ska häktas, och att hemliga
tvångsmedel, till exempel avlyssning, får användas mot den som misstänks.

Vi har också kriminaliserat terrorismresor, vi har försvårat missbruk av
svenska pass, vi har utvidgat kriminaliseringen av finansiering av terrorism
och vi har kriminaliserat mottagande av terroristutbildning.



Kan ni tänka er: för bara några år sedan så var det alltså inte förbjudet att
åka utomlands för att utbilda sig till terrorist!

Vi arbetar vidare nu med ett förslag om att ytterligare bygga ut och förstärka
lagstiftningen mot terrorism. Deltagande i och samröre med en
terroristorganisation ska straffbeläggas.

Vi har dessutom gett en utredare i uppdrag att föreslå hur Säkerhetspolisen
och Polismyndigheten kan ta emot underrättelser från signalspaning i
försvarsunderrättelseverksamhet parallellt med en pågående
förundersökning. Det har efterfrågats länge av de brottsbekämpande
myndigheterna, eftersom dagens ordning försvårar
informationsinhämtningen.

Och kom ihåg: för bara några år sedan så hade Säpo och Polisen inte ens rätt
att inrikta FRA:s signalspaning. Det har de nu, och vi är alltså beredda att ta
ytterligare steg i den riktningen.

Vi arbetar också vidare med förslaget att inrätta ytterligare ett hemligt
tvångsmedel, hemlig dataavläsning, och vi arbetar intensivt för att lösa
datalagringsfrågan, som ju också den är oerhört viktig ur ett
terroristbekämpningsperspektiv.

Vi kommer att se över lagen om särskild utlänningskontroll och utreda hur
kontrollen av personer som bedöms utgöra säkerhetshot kan förstärkas, t.ex.
genom elektronisk övervakning.

Dessutom så har samarbetet mellan Migrationsverket och Säpo förbättrats
avsevärt, för att upptäcka eventuella riskpersoner i flyktingströmmarna. Det
finns nu ett mycket bättre informationsutbyte mellan dessa myndigheter än
tidigare, och det är förmodligen en förklaring till att Säpo nu prövar fler
ärenden än tidigare.

* * *

För oss så är frågan om våldsbejakande extremism – det må vara
högerextrem, islamistisk eller vänsterextrem – i grunden en fråga om
kriminalitet. Från att bejaka våld till att begå våldsbrott är steget inte långt.

Den verksamhet som bedrivits i kommittéform under Kulturdepartementet
för att förebygga våldsbejakande extremism har nu permanentats och flyttats
över till Justitiedepartementet.



Vi har inrättat ett center mot våldsbejakande extremism vid Brå som satte
igång för två veckor sedan, och regeringen har uttryckligen i instruktionen
till centret sagt att man ska bedriva arbetet utifrån kriminalpolitiska
utgångspunkter.

Centret ska stärka det lokala förebyggande arbetet i kommunerna. Som allt
brottsförebyggande arbete så måste det bygga på en mycket nära lokal
samverkan mellan kommunerna och polisen/säkerhetspolis.

Det måste vara mer inriktat på riskindivider, riskgrupper och riskmiljöer än
tidigare, och det måste finnas ett bra informationsutbyte mellan de centrala
aktörerna: kommunen, polisen och säkerhetspolisen. Därför ser vi också över
en del sekretessbestämmelser.

Ingen verksamhet kan bedrivas utan ordentliga resurser. Och nu gör vi ju
som ni vet historiskt stora ekonomiska satsningar på polisen och
Säkerhetspolisen. För 2018-20 rör det sig om över 7 miljarder mer till polisen
och över 200 miljoner kronor mer till Säpo.

Så, ska jag sammanfatta vårt pågående arbete med att höja samhällets
förmåga att bekämpa och förebygga terrorism, så handlar det om detta – mer
resurser, heltäckande strafflagstiftning, straffskärpningar, ökad bevakning
och vaksamhet och sist men inte minst ett ökat lokalt samarbete.

* * *

Så långt terrorhotet. Det är illa nog. Men vi måste också förbereda oss för
ännu värre scenarier, de som kan följa på ett allvarligt försämrat
säkerhetspolitisk läge. Och då talar vi om krigsfara och krig.

Under många år så låg det civila försvaret för fäfot, i malpåse. Nu
återupprättar vi det. Ska man bygga upp något nytt, så skadar det ju inte att
börja med att se efter hur man gjorde förr.

Och som i så många andra frågor, så kan man alltid börja med att fråga Tage
Erlander. Det är en av mina politiska idoler, och det började redan i tonåren.
När mina kompisar hade Kiss och Iron Maiden på väggen, så hade jag
Erlanders memoarer i bokhyllan. Det låter nördigt, och det var det väl också.

I dag står alla Erlanders dagböcker prydligt uppradade bredvid memoarerna,
och just nu håller jag på med Dick Harrisons tegelstensbiografi som ger
ytterligare fördjupning av Erlanders unika politiska gärning för Sverige – och
ytterligare kunskap om Sverige under och efter kriget.



Tage Erlander hade ju ansvar för det civila försvaret när det gällde
befolkningsskydd, räddningstjänst och polis under kriget. Han var
statssekreterare åt socialminister Gustav Möller, och då låg dessa delar av
civilförsvaret på Socialdepartementet.

I sina memoarer skriver Erlander: "Att ett totalt krig innebar omätliga
lidanden för städernas och tätorternas civilbefolkning begrep vi. Det kändes
också som en bjudande plikt att söka skydda människorna för dessa fasor
eller att åtminstone ge dem en chans att överleva. Men var det icke en farlig
illusion att tro att man kunde ge civilbefolkningen ett sådant skydd?"

Och så resonerar han kring hur resurserna mellan det militära och det civila
försvaret ska fördelas. Var det inte fåfängt att tro att man ens kunde skydda
civilbefolkningen i någon större utsträckning om kriget verkligen blev ett
faktum, och var det i så fall inte bättre att lägga alla resurser till det militära
försvaret, så att det blev så starkt att en angripare skulle avstå från att
attackera Sverige, eller, om det väl hände, att denne i så fall kunde slås
tillbaka?

Efter att på typiskt erlanderskt vis ha brottats med argumenten så kommer
han och Möller fram till att civilt försvar är ett viktigt komplement till det
militära försvaret, och de blir allt mer övertygade ju närmare krigshotet
kommer.

Och argumenten för ett starkt civilt försvar är ju starka. För det första är det
ju det moraliska argumentet: en stat har en plikt att göra vad man kan för att
skydda sin befolkning. Och det gäller i ännu högre utsträckning den del av
befolkningen som inte kan skydda sig själv, civilbefolkningen.

I alla krig som vi känner till så är det civilbefolkningen som drabbas värst,
och det räcker med att se på Syrien idag för att förstå att det fortfarande är
på det sättet. Och vapnens förstörelseförmåga har inte precis minskat sedan
1940-talet.

För det andra så finns det också ett starkt försvarsstrategiskt argument. En
angripare vet att om man knäcker civilbefolkningen, då kan man också
knäcka försvarsviljan, och då är kriget snart vunnet.

Och så för det tredje så har vi ett argument som jag menar är ännu starkare
idag, och det är att ett starkt civilt försvar har vi stor nytta av inte bara i tider
av höjd beredskap eller i värsta fall krig – det har vi också stor nytta av i
fredstid.



Det räcker med att tänka på våra IT-system. Genom att öka skyddet för våra
IT-system, så minskar vi risken för att främmande makt ska ta sig in i dem.
Men vi minskar ju också risken för att de ska angripas av terroristgrupper,
andra sabotörer eller enskilda hackare. Satsningar på det civila försvaret
medför att vi skapar säkrare strukturer som vi har nytta av både i fredstid
och i sämre tider.

Det Sverige som Erlander verkade i och byggde upp ett civilt försvar för, såg
naturligtvis mycket annorlunda ut än dagens moderna Sverige. Det moderna
samhället är både mer robust och mer sårbart på samma gång.

På många sätt är vi starkare. Befolkningens hälsa är bättre. Vår
motståndskraft mot sjukdomar är större. Sjukvården är mycket bättre.
Infrastruktur och kommunikationsmöjligheter likaså. Bara för att nämna
något.

Men vi är också avsevärt mer sårbara. Vi är mycket mer export- och
importberoende – det innebär i sin tur att ett försämrat omvärldsläge med
minskad handel som följd drabbar Sverige både snabbare och hårdare än
många andra länder.

Och det gäller i allra högsta grad en så viktig sak som livsmedel: vi är i
mycket lägre grad självförsörjande på livsmedel i dag.

Vi är extremt mycket mer elberoende. Om elen slås ut så blir det inte bara
mörkt och kallt. Vi tappar också de moderna kommunikationerna, när
smartphonebatteriet laddat ur. Och vi kommer att upptäcka att mycket av
det som vi förr hade på papper, det har vi nu digitalt och kan inte längre nås.

Och som jag nämnde tidigare så gör just våra IT-system oss väldigt sårbara
för yttre angrepp. Den som tar sig in i dem, kan inte bara komma åt våra
hemligheter utan också direkt skada viktiga samhällsfunktioner.

Nu bygger vi upp det civila försvaret igen. Det syftar som tidigare till att
skydda civilbefolkningen, säkerställa viktiga samhällsfunktioner och att
stödja det militära försvaret vid ett väpnat angrepp eller krig i vår omvärld.

Viss inspiration och vissa lärdomar kan vi dra av 1940-talet och
efterkrigstiden. Men vår utgångspunkt måste vara att skapa ett modernt civilt
försvar, som utgår ifrån det Sverige, den omvärld och den problembild vi har
i dag. Vår beredskap måste kunna hantera en situation som till exempel
börjar med cyberattacker eller påverkanskampanjer men som över tid



eskalerar till ett väpnat angrepp.

Därför är det av största vikt att nära hålla samman arbetet med
krisberedskap och civilt försvar. Då kan vi steglöst intensifiera
motåtgärderna. Vi måste utgå ifrån den struktur vi har i fredstid, men stärka
den så att den klarar också de extrema situationer som en höjd beredskap
och krigsfara kan föra med sig.

Under den här mandatperioden så har vi påbörjat återuppbyggnaden av det
civila försvaret, i enlighet med de blocköverskridande
försvarsöverenskommelser som träffats mellan regeringen, Moderaterna och
Centerpartiet.

2015 gavs de bevakningsansvariga myndigheterna i uppdrag att redovisa sin
planering vid händelse av krig. För att driva på utvecklingen fick
Försvarsmakten och MSB också i uppdrag att ta fram en grundsyn för en
sammanhängande planering för totalförsvaret.

Uppdraget har utvecklats. Nu ska Försvarsmakten och MSB också prioritera
att ge stöd till bevakningsansvariga myndigheter och prioriterade landsting
och kommuner, så att de kan stärka sin förmåga.

Den senaste försvarsuppgörelsen innebär att det tillförs nya resurser för att
bygga upp och stärka det civila försvaret. Vi satte av 85 miljoner kronor
2017, men från och med i år rör sig om över 400 miljoner kronor per år,
sammanlagt 1,3 miljarder kronor 2018-20.

Det är den största ekonomiska satsningen på det civila försvaret som har
gjorts på 20 år och innebär att myndigheter, kommuner, landsting och
länsstyrelser nu för första gången på mycket länge t ex kan anställa fler, kan
stärka säkerhetsskyddet och informationssäkerheten och, inte minst viktigt,
kan genomföra övningar.

Kanske har allmänheten inte uppfattat den nya satsningen på det civila
försvaret, men de kommer att märka det inom kort.

Minns ni denna? Den gamla broschyren "Om kriget kommer" som delades ut
till alla hushåll under efterkrigstiden?

Under våren får Sveriges hushåll, alla 4,5 miljoner, en ny skrift om vilka
förberedelser de ska vidta inför kriser och i värsta fall krig. Då, om inte förr,
så kommer det att gå upp för många i Sverige att vi menar allvar med de
satsningar som vi nu gör.



I dag kan jag också meddela att samtliga bevakningsansvariga myndigheter i
sina regleringsbrev för 2018 får i uppdrag att krigsplacera den personal som
de anser behöva under höjd beredskap. Myndigheternas krigsplacering ska
vara färdig den 31 december 2018.

Den här typen av krigsplaceringar har i praktiken legat nere i 15 år. Några
myndigheter gjorde krigsplaceringar på eget initiativ 2017 – t.ex. polisen,
MSB och Kustbevakningen – men nu får alltså alla 25 centrala
bevakningsansvariga myndigheter och alla 21 länsstyrelser ett skarpt
uppdrag att krigsplacera den personal som behövs.

Och vi går vidare. Vi har ju precis fått Försvarsberedningens rapport, som jag
tycker lägger en bra grund för det fortsatta arbetet. Vi har här i Sälen redan
sagt att vi ämnar ta två initiativ med anledning av rapporten.

Det gäller för det första det som försvarsministern och jag talade om igår, hur
det civila försvaret ska organiseras, hur samordningen mellan olika
myndigheter kan öka och hur det lokala och det regionala arbetet kan ledas
och bedrivas för att bl a kunna stödja det militära försvaret.

Vi kommer att tillsätta den utredning som Försvarsberedningen efterfrågar
vad gäller lednings- och ansvarsförhållanden inom det civila försvaret, såväl
centralt, regionalt som lokalt. Vi kommer också att se över MSB:s uppgifter.

Och det gäller för det andra det som statsministern talade om i söndags, det
psykologiska försvaret. Vi ser ju hur den nya tekniken gjort det möjligt för bl
a främmande makt att bedriva påverkanskampanjer, ryktesspridning och
desinformation på ett helt annat sätt än tidigare. Detta bedrivs systematiskt i
denna stund mot Sverige och andra länder.

Detta måste vi vara vaksamma mot, ha beredskap för och kunna möta.
Försvarsberedningen föreslår i sin rapport att behovet av att inrätta en ny
myndighet med ansvar för det psykologiska försvaret utreds. Regeringen
välkomnar det förslaget, och precis som statsministern har aviserat så
kommer vi att gå vidare med det.

Den nya myndigheten för det psykologiska försvaret blir ett viktigt steg i
arbetet med att bygga upp ett modernt totalförsvar anpassat för vår tids hot.

* * *

Under hösten har vi talat mycket om Transportstyrelsefrågan, och det
kommer säkert att fortsätta. Jag ska inte fördjupa mig i detaljer kring den,



men jag tror att vi kan lära oss ett par saker och dra en del slutsatser.

Det första är hur sårbara den nya tekniken gör oss. Det vi vill ska vara
hemligt, det måste förbli hemligt. Men när dessa känsliga uppgifter finns i
digital form, då gäller det att se till att t.ex. främmande makt inte kan komma
åt dem. Då krävs det god informations- och cybersäkerhet. Det gäller också
för att vi ska kunna skydda sådana IT-system som är särskilt viktiga för
samhället. Alla innehåller inte hemliga uppgifter men att systemen fungerar
kan vara av oerhört stor betydelse för samhället.

Och här måste göras mycket. Regeringen införde redan för några år sedan en
obligatorisk IT-incidentrapportering. Statliga myndigheter är numera skyldiga
att rapportera allvarliga IT-incidenter. På det sättet kan vi få en samlad bild
av vad vi utsätts för, vidta åtgärder för att förebygga angrepp och åtgärda
svagheter. Egentligen är det otroligt att en sådan incidentrapportering inte
funnits tidigare.

Vi tillförde också förra året ökade resurser till MSB för att förstärka arbetet
med informationssäkerhet och psykologiskt försvar. I årets budget
fyrfaldigas och permanentas dessa medel.

Det andra vi kan lära oss av Transportstyrelsefrågan är riskerna med att
överlåta säkerhetskänslig verksamhet till privata aktörer.

Och här behövs en total förändring av myndigheternas inställning. Under
många år så har utgångspunkten varit att man ska utkontraktera så mycket
som möjligt, överlåta, privatisera, outsourca – använd vilka ord ni vill. Detta,
i kombination med dålig kunskap om vilken typ av uppgifter man egentligen
sitter på, och hur den kan vara intressant ur försvarssynpunkt, är i grunden
väldigt riskfyllt.

Visst, det finns sådant som kan utkontrakteras, och att det då räcker med ett
säkerhetsskyddsavtal. Men det finns också sådant som absolut inte kan säljas
eller läggas ut på någon annan, och sådant som ska vara helt avskärmat,
sådan information som bara kan avhandlas i avlyssningssäkra rum.

Här behöver regelverket stramas upp väsentligt. Vi måste byta inställning.
Från en princip om privatisering för privatiseringens egen skull, till en princip
om säkerheten först. Det är det förhållningssättet vi ska ha.

Ett första steg tar vi redan med den nya säkerhetsskyddslagen, som vi nu ska
gå till riksdagen med.



Men utöver det så har vi också gett en särskild utredare, Stefan Strömberg, i
uppdrag att se över var gränserna ska gå för överlåtelse och utkontraktering,
och han ska också föreslå sanktioner för den som bryter mot
säkerhetsskyddslagen.

Och vi skärper också redan nu kontrollen av statliga myndigheters
utkontraktering och överlåtelse av säkerhetskänslig verksamhet. På torsdag
beslutar regeringen om en förordningsändring som innebär att myndigheterna
blir skyldiga att samråda med Säkerhetspolisen eller Försvarsmakten om de
vill göra vissa upphandlingar. Och om Säpo eller Försvarsmakten avråder, då
blir det stopp.

Samrådsplikt och vetorätt, således. Om Säpo eller Försvarsmakten säger till
en annan myndighet att den utkontrakteringen kan ni inte göra, för den
äventyrar rikets säkerhet, ja då är det bara att lyda. Det träder i kraft 1 april.

Dessutom så tar vi nya initiativ för att höja hela samhällets
informationssäkerhet. MSB stärks i sin roll att stödja aktörer i arbetet med att
förebygga och hantera IT-incidenter.

Regeringen kommer att ge MSB i uppdrag att tillsammans med
Polismyndigheten genomföra en nationell kampanj om informations- och
cybersäkerhet, som ska innehålla konkreta tips på vad man kan göra för att
skydda sig mot IT-intrång och ID-kapningar.

Det gäller allmänheten generellt, men man kommer också särskilt att rikta sig
mot småföretagare för att informera om IT-relaterade risker. MSB kommer
också att inrikta sig på att förbättra kommunernas informationssäkerhet, i
samarbete med länsstyrelserna.

* * *

Så, avslutningsvis,

Vi lever i en tid av ökande osäkerhet. Det gäller både terroristhotet och det
säkerhetspolitiska läget. Vår uppgift som regering är att vidta de åtgärder
som behövs för att höja samhällets beredskap inför de hot som finns, och att
göra det med så stor partipolitisk samsyn som möjligt.

Tack.
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Geneve 30 mars. Talade ordet gäller.
Secretary-General, Mr High Commissioner, Excellencies, ladies and
gentlemen,

It is with mixed feelings that I am back in Geneva for the second time
participating in a High-level meeting on resettlement and other forms of
responsibility sharing for Syrian refugees. I am of course happy to see the
strong interest and high level of attendance at this meeting. At the same time
I am saddened, as this is a stark reminder of the continued outflow of
desperate people from Syria that we have witnessed since we last meet here
in Geneva in December 2014, and that the need for solidarity and
responsibility sharing with Syrian refugees is today greater than ever before.

The quantum leap in terms of the number of people in need of protection
that we have witnessed over the past decade is a global responsibility that
requires a more coordinated and cohesive approach. Responsibility sharing is
indeed at the heart of the matter. We have to show solidarity with the
millions of people who have been forced to flee their homes and the
countries carrying the brunt of the responsibility for hosting the refugees.
This is why we all here today.

Mr Chair,

Let me first echo the calls for a political solution of the devastating war in
Syria. We give our full support to the UN Special Envoy Staffan de Mistura
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in his endeavours to this end. It goes without saying that only an end to the
conflict in Syria can ultimately restore safety and dignity to the Syrian
people.

While waiting for peace and reconstruction of Syria, we must provide
support and protection to those fleeing the conflict in a comprehensive and
multifaceted way. Our conference today is part of these broader efforts,
building on the success of the London-conference to support Syria and the
most affected countries in the region, as well as contributing to relevant
discussions in the World Humanitarian Summit in Istanbul in May and the
High-level meeting in the General Assembly in September.

Sweden welcomes the increased global attention on the Syria refugee
situation as well as refugee and migration more broadly this year. We must
ensure adequate synergies and coordination between these meetings, we
must strive for concrete and tangible outcomes of these meetings and we
must deliver on our commitments – starting with the pledges that were made
at the London conference.

At the international donors' conference in London in February, Sweden
pledged an additional 350 million SEK in humanitarian assistance to those
affected by the war in Syria during 2016. Sweden also pledged to provide 1,7
billion SEK over five years in development cooperation through our new
Syria crisis strategy. The aim of this strategy is to contribute to strengthening
the resilience of the Syrian population and of vulnerable groups in Syria's
neighboring countries that are being severely affected by the conflict.
Sweden is the first country to adopt a long-term strategy for the Syria crisis
of this kind.

In addition to our financial support to people in need in Syria and its
neighboring countries, Sweden has continued to provide a safe haven for
people fleeing the war and persecution in Syria, as well as other parts of the
world. Last year over 163 000 people, 51 000 of those from Syria, applied
for asylum in our country - the highest number per capita in all of Europe.
Since 2011, 108 000 Syrians have applied for asylum in Sweden, 57 000 of
those have so far been granted asylum and with 20 000 family reunifications,
over 77 000 Syrians have to date been granted protection in Sweden and
many are still awaiting a decision.

While this has undoubtedly put some pressure on the national reception
system and local municipalities, Sweden has at the same time stood firm on
its commitment on resettlement with our yearly refugee quota of 1 900



people. One-third of our quota is earmarked for refugees in Syria's
neighbouring countries. I am pleased to announce that the Swedish
Government has decided to gradually increase the number of resettlement
places to 5 000 by the end of 2018.

Sweden will continue to work closely with UNHCR and other members in
the Core Group on Resettlement for Syrian refugees. You can count on
Sweden's continued commitment and support to this important work,
including by sharing best practices and by welcoming additional countries to
join the resettlement efforts.

Mr Chair,

As have been said many times – no one country alone can solve or take
responsibility for the Syrian refugee crisis. In that spirit, Sweden is working
hard with other EU member states to develop our common EU policy on
resettlement and humanitarian admission. Although EU plays a very
important role and should absolutely do their part, what we now face is a
global challenge that calls for a global response. Some countries far away
from the crisis have shown commendable leadership and have welcomed
large number of Syrian refugees in their countries. We urge other states to
follow this example. If we all do our part and work together, we CAN
manage this.

While dealing with the immediate needs of the desperate people that we see
on the images from Greece, Turkey, inside Syria and elsewhere, we must
also be able to look beyond short-term crisis management and look more
broadly on how to improve human mobility and offer more legal pathways
for migration in order to meet today's realities and needs.

Sweden therefore welcomes the UN High-level meeting in the General
Assembly in September which offers a unique opportunity to look at both
short term needs and more long term strategies to strengthen international
cooperation and responsibility sharing to deal with both forced displacement
and increased human mobility. Sweden will remain very active in the
preparation of this Summit and look forward to working closely with other
member states and stakeholders in this important process.

Thank you!
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Permanent Mission of Sweden to the UN and UNHCR,
New York 24 april 2015 "The regional impact of the
Syrian refugee crisis: What more can be done to save
human lives and support the neighbouring countries?" –
As delivered –
Excellencies, Ladies and Gentlemen, Dear Guests,

I am honoured to speak today together with the High Commissioner and I
would like to especially thank him and his organisation for the fantastic work
that they are doing in order to tackle the world-wide growing refugee crisis.
Without you, and your dedicated staff, our common responsibility would be
so much harder to shoulder.

***
Ladies and Gentlemen,

As in the Security Council yesterday, I would like to start with a few words
about the terrible tragedy that took place in the Mediterranean this past
week-end.

On the night between Saturday and Sunday up to 900 people drowned in the
Mediterranean. We do not know who these people were. These boats do not
carry passenger lists. But we know that the boat was heavily overcrowded.
And I have heard that the few people that were rescued were all men. So if
there were women and children on the boat, they have probably been under
deck, maybe locked in. It is terrible to imagine the scenes when all these
people were dragged down into the depth of the sea, in the dark, late at
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night.

Who were they? Probably many from Africa. Eritrea. Somalia. Probably
many from the Middle East – Syria, Iraq and Palestine. Maybe we will never
know who were on that boat. But we should make sure that they are not
forgotten. The disaster must be a turning point for the international
community. We must act. We cannot turn a blind eye to what is now
happening.

And the time is short. Up to one million people are said to be waiting in
Libya to try to cross the sea. We are just in the beginning of the spring and
so far up to 1.800 people have drowned, just outside European borders. They
died on the doorstep to Europe.

In Europe, the European Council met yesterday because of the disaster. EU
leaders said that we must increase our efforts to save lives at sea, we must
fight the traffickers who are sending people to their death on these boats. On
that we all agree. But I say that it is not enough. We must as Europeans take
a joint responsibility for the migrant situation, based on the principle that
applying for asylum is a human right. But to be frank, on that issue it is
harder to reach a consensus within the European Union. On the contrary,
many EU member states are not prepared to take their share. That is, ladies
and gentlemen, a sad fact.

But not only the EU is failing. So is the UN. The United Nations’ task is to
uphold international peace and security. Right now we are not doing a very
good job. There are 50 million refugees and internally displaced people in the
world. It is the highest number since the Second World War. We must
address the root of the problem. The international community must increase
its efforts to end the war in Syria and, more important than ever, to stabilise
Libya. If that is not done, thousands and thousands of people, many of them
Syrians, will die in the Mediterranean this year. The European Union has a
responsibility, but so has the UN, in trying to prevent this from happening.

Ladies and gentlemen, we may never know how many died this week-end
and who they were. But they were men, women and children dreaming about
a better future, dreaming about safety, happiness and human dignity. They
must never be forgotten.

***

Ladies and Gentlemen,



Syrians is by now the largest refugee population under UNHCR’s mandate.
Neighbouring countries continue to carry the heaviest burden. As we have
heard in the Security Council today, the question we discuss here is
important in so many different ways. For the countries affected, for the
region, for countries assisting refugees coming to them, but most of all for
the people in the midst of the crisis and those fleeing from it. More than four
million people – and there are more coming every day! It puts a heavy strain
on neighbouring countries and on the international community. But still, the
heaviest strain is on the refugees themselves.

This is why we need to do more. This is our collective responsibility. We
must offer refugees the chance of realizing their full potential. It is therefore
critical that we are proactive in planning for broad and long-term solutions,
including resettlement and other forms of admission.

Resettlement is and has been a priority for Sweden for many years. The
Swedish chairmanship in 2014 of the UNHCR global Core Group on
resettlement for refugees from Syria confirms our strong commitment.
During our chairmanship, this group managed to mobilise almost 100.000
places for resettlement of refugees from Syria. This is of course positive, but
we need to convince more states to commit themselves to refugee
resettlement and pledge their fair share! At least all countries in Europe
should contribute!

Sweden is, and will continue to be, committed to a humane refugee policy
and a place of refuge for people fleeing persecution and oppression.
Together with Germany we are the main country of destination in Europe of
asylum seekers from Syria. Asylum seekers originating from Syria are given
a permanent residence permit, and have the right to family reunification.
During the time their applications are being processed they have wide-
ranging rights in terms of access to the labour market, housing, health and
medical care and financial support.

Since the conflict started over 70.000 people fleeing the violence in Syria
have sought protection in Sweden. And according to the latest forecast
approximately 40.000 more will apply for asylum this year. This means that
Sweden by the end of this year would have received well over 100.000
people fleeing the violence in Syria.

The record number of refugees that we see globally requires that we keep
the solidarity issue high on the agenda and put pressure on states to do more
to protect those in need. However we must not forget the potential of the



people fleeing. They bring knowledge and skills and carry the potential of
becoming agents of development.

Europe must shift its perspective. In many countries refugees are just seen as
a burden. And I do not deny that it costs money to take care of people in
need, to give them education and health care. But I am convinced that done
right, a country benefits from migration. Europe must stop looking upon
people as costs. Europe must look upon people as human beings, who can be
a part of building our continent – if they are provided with the right tools.
That should be the European approach.

***

Ladies and Gentlemen,

We must remember that the neighbouring countries are hosting the vast
majority of Syrian refugees. Their generosity – and I want to highlight
Jordan, Lebanon and Turkey in particular – should be recognised and
applauded. The need to maintain that generosity is crucial to alleviate the
suffering of millions of people.

The international community must come together to share this burden. We
need to continue our support to the host communities. Sweden has
committed 11.5 million USD directly for this purpose to Lebanon and
Jordan. But we also support UNHCR and other organisations in their work
assisting refugees in Lebanon, Jordan and Turkey.

Ever since the conflict started in 2011, Sweden has contributed more than
213 million USD in humanitarian aid for Syria. In 2014 alone, the amount
was 68 million USD. Recently, during the Kuwait III conference (and I thank
Kuwait for hosting it), we pledged 40 million USD. In addition to this, we
have provided significant un-earmarked core budget support to the main UN
humanitarian actors.

But we also need to support development and to build long term resilience,
in particular in countries like Jordan and Lebanon. Recognising this, Sweden
is in the process of preparing a new Syria Crisis Development Strategy to
strengthen e.g. basic social services and health systems, education, water and
electricity supply people in neighbouring countries. I will visit Jordan and
Lebanon in two weeks, to see with my own eyes what the situation is.

What I have outlined, ladies and gentlemen, is just a contribution towards



alleviating the worst suffering among refugees. So much more is needed.
And most of all we need a political solution to the conflict in Syria. I
therefore urge the international community to support the efforts of UN
Special Envoy Mr Staffan de Mistura. In the meantime I appeal to all to
contribute and to contribute more – in supporting the host communities, the
international organisations fighting for human lives and dignity, and – last
but not least – the refugees who are the very reason that we stand here
today.

Thank you for your attention!
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Gemensamt uttalande om
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Wallström och justitie- och
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Johansson
Publicerad 19 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Vi känner bestörtning efter fartygskatastrofen i Medelhavet där ett stort antal
människor drunknat på väg mot Europa. Ett stort ansvar vilar på skrupellösa
människosmugglare som utnyttjar desperata människors situation. Det är
skakande och sorgligt att ta del av rapporterna om tragedin och EU måste nu
agera och förstärka de gemensamma insatserna för att försöka förhindra en
upprepning av tragedin. Sverige kommer att verka för ytterligare åtgärder
från EU:s sida för att stärka räddningsinsatserna till sjöss, bekämpa
flyktingsmugglarna och stödja fredsprocesserna i de konfliktdrabbade
områdena.

EU-kommissionen och Europeiska rådet behöver ta initiativ till att EU:s
Tritonoperation förstärks. Om inte EU förmår ta initiativ bör de enskilda
länderna göra det. Sverige är berett att snabbt bidra med resurser från
Kustbevakningen.
Libyen utgör transitland för majoriteten av de människor som försöker ta sig
till EU över Medelhavet och det pågående sönderfallet av Libyen ger
utrymme för den livsfarliga människosmugglingen. Vid måndagens EU-
utrikesministermöte kommer migrationsfrågan och situationen i Libyen att få
stort utrymme. Sverige kommer att driva på för att EU tillsammans med FN
och andra ska göra mer för att stödja fredsprocessen i Libyen så att
situationen i landet stabiliseras och verkningsfulla insatser för att stoppa
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människosmugglarna kan genomföras.

Många av de människor som riskerar livet på skrotfärdiga och överfulla
fartyg för att nå Europa är flyktingar från krig och förföljelse. Europa måste
göra mer så att fler människor i behov av skydd på laglig väg kan ta sig till
Europa. Idag tar hälften av EU:s länder inte ens emot kvotflyktingar från FN
och mottagandet av asylsökande är mycket ojämnt fördelat mellan
medlemsstaterna. EU och många medlemsstater arbetar aktivt för att bidra
till politiska lösningar på konflikterna och terrorn som tvingar människor att
fly från till exempel Irak och Syrien. Men i en värld där så många tvingats fly
borde Europa göra mer och en av grunderna för den gemensamma
asylpolitiken borde vara att alla medlemsstater tar emot kvotflyktingar.


